
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2015 – 2024 
10 let života obce Lhotka pod Ondřejníkem 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

Vážení spoluobčané, 

dostáváte do rukou jedinečnou brožuru, která zachycuje deset let života naší obce Lhotka prostřednictvím měsíčníku 

Frýdlantsko – Beskydy. Od roku 2015 do roku 2024 se na čtvrté stránce tohoto periodika pravidelně objevovaly informace 

o kulturním a společenském dění, aktuální zprávy o projektech a investicích, ale také praktická oznámení týkající se 

každodenního chodu obce – například informace o odpadech, poplatcích a důležitých událostech. 

Tato brožura je nejen přehledem, ale také vzpomínkou na naše společné úspěchy, výzvy i okamžiky, které nás jako komunitu 

spojovaly. Najdete zde ohlédnutí za desítkami akcí, od slavností a koncertů po sportovní klání, setkání spolků či 

dobrovolníků. Připomene vám také významné milníky v rozvoji obce – výstavbu nových chodníků, opravy infrastruktury 

nebo projekty, které vznikaly díky zapojení všech, kteří mají Lhotku v srdci. 

Kromě kulturních a společenských akcí obsahuje brožura rovněž praktické informace, které byly v měsíčníku zveřejněny. 

Najdete zde témata týkající se nakládání s odpady, důležitých upozornění pro občany, pozvánky na veřejná jednání nebo 

výzvy k zapojení do různých aktivit, které formovaly život v naší obci. 

Věříme, že tato brožura bude cenným připomenutím, jak naše obec rostla a jak jsme spolu pracovali na jejím rozvoji. Nejde 

jen o dokument, ale také o inspiraci pro budoucnost – připomenutí, že spojenými silami můžeme dosáhnout velkých věcí. 

Děkujeme všem, kteří se v průběhu těchto let podíleli na tvorbě obsahu čtvrté stránky Frýdlantska – Beskyd a přispěli k 

tomu, aby Lhotka zůstávala živou a aktivní komunitou. 

 

 

S úctou, 

Vaše obec Lhotka 
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jubilea

Oslavenci v měsíci lednu
Mynář Milan   84 let

Smelíková Ludmila   81 let
Svobodová Dáša   70 let

Oslavencům přejeme hodně štěstí, elánu
a do dalších let pevné zdraví,

klid a rodinou pohodu.

Pod tímto názvem připravila Schola Rosnička v neděli 28. prosince pořad, který 
připomněl vánoční čas a náladu. Stovka diváků v zaplněném sále Obecního domu 
sledovala pořad, který s dětmi připravili manželé Tesarčíkovi. 

Na příběhu rodiny Rosničkových v předvánočním čase ukázali na povrchnost kon-
zumního shonu, na poněkud pokřivené rodinné vztahy a vybídli diváky k zamyšlení 
nad podstatou Vánoc, nad jejich duchovní náplní, jejich odkazem lidstvu. Po nedlou-
hém programu se všichni přesunuli před Obecní dům, kde program pokračoval. Po 
koledě se průvod v mrazivém počasí vydal s krátkými zastávkami k penzionu U Fan-
dy, kde vedle vysokého vánočního stromu byl živý betlém, u něhož nechyběl ani živý 
oslík a koza. Dostavili se už i Tři králové, jako připomínka nového roku. Od vystupu-
jících v kostýmech to byl v silném mrazu opravdu obdivuhodný výkon. Na závěr si 
všichni společně i s diváky zazpívali koledy. Lhotka opět ukázala, že je kulturní obcí 
a stačí jí k tomu povětšinou elán a um místních obyvatel. A neodradí je ani pořádný 
mráz, a tak teplé občerstvení přišlo na závěr vhod.

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
vstupujeme společně do roku 2015. Chtěl bych vám všem i vašim blízkým popřát, abyste 

do nového roku vstoupili tou správnou nohou, také hodně zdraví, štěstí, osobních i pracovních 
úspěchů. Nechci hodnotit celý uplynulý rok, protože byl rokem volebním, kdy jste si zvolili nové 
zastupitelstvo a práci minulých zastupitelů jste si už zhodnotili, a věřím, že to bylo hodnocení po-
zitivní. Jen krátce bych připomenul poslední dva měsíce roku 2014, kdy se novému zastupitelstvu 
podařilo dotáhnout do konce výběrové řízení na dodávku kompostérů, štěpkovače a nakládače 
na obecní traktor. Také jsme úspěšně dokončili výběrové řízení na dodavatele stavby „Zateplení 
a výměna zdroje tepla v mateřské škole. Ke konci prosince byla stavba předána dodavateli a 
byly započaty stavební práce. Chtěli bychom poprosit za trpělivost během této stavby, kdy bude 
omezeno parkování u školky a také může dojít k zvýšené hladině hluku a případnému znečištění 
vozovky. Věříme, že toto omezení bude jen na nezbytně nutnou dobu. Veškeré práce by měly být 
ukončeny do konce března 2015. Obě tyto akce jsou dotovány z Operačního programu Životního 
prostředí. Prodloužili jsme veřejné osvětlení až k hranici hřbitova, které umožňuje neomezenou 
návštěvu hřbitova i po setmění. Na prosincovém veřejném zasedání zastupitelstva byla schvá-
lena vyhláška o odpadech, kde bylo podle novely zákona o odpadech zapracováno nakládání 
s biologicky rozložitelným odpadem rostlinného původu. Z tohoto důvodu byly pořízeny domovní 
kompostéry pro likvidaci domovního BRO a štěpkovač pro likvidací větví z ořezu stromů apod. 
Jako sběrné místo bude vyhrazen prostor u kravína, kde mohou občané tyto větve ukládat a 
následně budou zdarma seštěpkovány. V případě většího množství je možné štěpkovač přistavit 
až k nemovitostem občanů, kde bude štěpkování provedeno. Vzniklá štěpka bude použita pro 
obsyp záhonů, keřů a stromů na obecních plochách, případně si ji ponechají občané pro své 
osobní využití. Také byla novou vyhláškou určena stanoviště sběrných nádob pro hromadný sběr 
komunálního odpadu. Také děkuji vám všem, kteří třídíte poctivě odpad, díky čemuž se umísťuje-
me na předních příčkách v soutěži „O keramickou popelnici“. Po vítězství v roce 2013 jsme minulý 
rok obsadili hezké druhé místo v kategorii malých obcí Moravskoslezského kraje. Také kulturní 
výbor při obecním úřadu nezůstal v pozadí. V listopadu jsme přivítali devět nových občánků a za 
celý letošní rok je to celkem šestnáct. Uspořádali vystoupení skupiny Flair, společně se scholou 
Rosnička zorganizovali akci „Česko zpívá koledy“ a také 11. ročník vánočního koncertu, přispě-
li na mikulášskou besídku. Velký dík patří vedoucím scholy Rosnička manželům Tesrčíkovým 
za spolupráci s kulturním výborem. V prvních měsících nového roku čeká zastupitele příprava 
nového rozpočtu, který bychom měli schválit na březnovém veřejném zastupitelstvu. Určitě to 
nebude úkol lehký, aby nasměrovali tak malý objem financí, jaký skýtá obecní rozpočet, tam, kde 
budou nejvíce prospěšné nám všem. Také nás čekají práce na probíhajícím územním plánu obce, 
zahájených pozemkových úpravách, odvodnění komunikace u hřbitova a také je stále prioritou 
sehnat finance na vybudování nového chodníku nad školkou. Věřím, že se nám to v co nejkratší 
době podaří a budou se nejen naše děti při procházkách se školkou, ale i my při chůzi podél této 
krajské komunikace, cítit bezpečněji. Je toho hodně, co bychom ještě v naší obci chtěli vybudo-
vat a zkrášlit. Bude to vyžadovat mnoho práce, ochoty a také trpělivosti, toleranci a především 
spolupráci s vámi občany. Nakonec bych chtěl poděkovat všem občanům, firmám za pomoc a 
spolupráci s obcí. Také připomínám, že dveře na obecní úřad jsou vám vždy otevřené, ať potře-
bujete radu, nebo máte různé náměty či připomínky pro práci zastupitelů. Věřím, že si v letošním 
roce také najdeme čas na další společné setkávání.  Zdeněk Kubala, starosta

Plesy ve Lhotce
16. ledna, sál obecního domu

Hasičský bál

7. února, sál obecního domu
TJ Sokol a Klub žen

13. února, restaurace U Fandy
Elektrikářský ples

14. února, sál obecního domu
Dětský karneval

Oprava z článku
„Lhotku řídí nové zastupitelstvo“ 

otisknutého v prosincovém vydání Mikrore-
gionu, v němž bylo uvedeno, že odstupující 
starostka vedla obec 12 let. Paní Růžena 

Kopčáková vedla obec 16 let po čtyři voleb-
ní období. Tímto se také paní Kopčákové 

omlouváme za chybné uvedení údajů.  oú

Trocha statistiky k 16. 12. 2014
Počet obyvatel:  534
Z toho cizinců s trvalým pobytem: 4
cizinců s pobytem v rámci EU: 1
Ženy: 260
Muži: 274
Průměrný věk obyvatel Lhotky je:  40,17 let
Úmrtí: 2
Narozených dětí rodičům s trvalým pobytem: 11
Odstěhovaní: 30
Přihlášeni k trvalému pobytu: 20

Děkujeme občanům Lhotky, chatařům, podnikatelům a majitelům hrobových míst a psů, že až 
na výjimky zaplatili všechny místní poplatky.

K dnešnímu dni evidujeme tyto nedoplatky: 1 nezaplaceného psa, 1 nezaplacený poplatek za 
odpady u objektu určeného k rekreaci a 6 občanů s trvalým pobytem doposud nemá zaplacen 
poplatek za odpady. Bylo by dobré své závazky uhradit a vyhnout se tak exekuci.

Nedoplatky na místních poplatcích

Chtěl bych touto cestou poděkovat Státnímu 
fondu životního prostředí České republiky a 
Fondu soudržnosti Evropské unie za podporu 
při poskytnutí finančních prostředků pro zkva-
litnění nakládání s odpady a zavedení systému 
kompostování biologicky rozložitelných odpadů 
vznikajících v domácnostech v obci Lhotka. 

Celková výše dotace v roce 2014 činí 
480 276 Kč. V rámci této dotace bylo zakou-
peno pro služby občanům 40 ks kompostérů, 
štěpkovač a čelní nakladač na obecní traktor. 

Kompostéry byly občanům bezplatně vypůj-
čeny na dobu 5 let. V roce 2013 bylo ve spo-
lupráci s obcí Kateřinice za pomocí Státního 
fondu životního prostředí České republiky a 
Fondu soudržnosti Evropské unie zakoupeno 
110 ks kompostérů, které byly taky bezplatně 
občanům vypůjčeny na dobu 5 let. Tímto máme 
v obci zajištěnou likvidaci biologicky rozložitel-
ných odpadů rostlinného původu vznikajících 
v domácnostech pomocí kompostování.

Josef Urbiš 

Kompostéry ve Lhotce podruhé

Jako každý rok bude charitou Frýdek-Místek organizována Tříkrálová 
sbírka na území obce Lhotka. Díky dlouholeté tradici je již Tříkrálová sbírka 
mezi lidmi známá a většinou se koledníci setkávají s vlídným přijetím. Ko-
ledníci budou procházet vesnicí v pěti skupinách dne 10. a 11. ledna 2015. 

Výtěžek z této sbírky bude sloužit na nakoupení vybavení a dofi-
nancování v těchto charitních střediscích: Dům pokojného stáří u Pan-
ny Marie Frýdecké, Charitní ošetřovatelská a pečovatelská služba, 
Oáza pokoje pro psychicky nemocné, Denní centrum Maják pro osoby 
s psychickým onemocněním a lehkým mentálním postižením, Terénní 
služba ZOOM pro psychicky nemocné, Klub Nezbeda – nízkoprahové 
zařízení pro děti a mládež, Terénní služba REBEL pro děti a mládež, 
Centrum Pramínek pro rodiny s dětmi ve vyloučené lokalitě a Poraden-
ské centrum ve Frýdlantě nad Ostravicí.

Za jakýkoliv příspěvek vám předem děkujeme.
Lucie Krpcová

Tříkrálová sbírka ve Lhotce

Také Lhotka se připojila 10. prosince k celo-
republikové akci Deníku „Česko zpívá koledy“. 
U kaple Navštívení Panny Marie se v mrazivém 
počasí sešla více než stovka lhoteckých ob-
čanů – zpěváků. Jádro tvořil církevní pěvecký 
kroužek Schola Rosnička, který vedou manže-
lé Lenka a Jiří Tesarčíkovi. Ti se také výrazně 
podíleli na organizování této akce spolu se čle-
ny folklorního souboru Pilky a obecním úřadem. 

Vlezlou zimu pomáhaly zahánět připravené 
horké nápoje pro děti i dospělé. Zvon na věži 
oznámil osmnáctou hodinu a centrem obce se 
rozezněly koledy. Sice všem známé, ale pro 
osvěžení paměti pomáhaly rozmnožené kom-
pletní texty koled. Akce netrvala dlouho, pro-
tože v mrazivém počasí to k dlouhému pobytu 
nelákalo, ale i tak se setkala s velkým ohlasem. 
Na příští rok se možná na zimu připravíme lépe 
a pak se zpívání protáhne.

I ve Lhotce zněly koledyI ve Lhotce zněly koledy

Mikuláš byl letos U FandyMikuláš byl letos U Fandy
Tradiční mikulášská besídka se letos ve Lhotce nekonala jako 

v minulých letech v hostinci Pod Ořechem, ale v sále penzionu 
U Fandy. Organizace se chopila Lucie Závodná spolu s dalšími 
lhoteckými maminkami. Sehnaly dárky pro děti, zajistily Mikulá-
še, čerta i anděla, a tak se v pátek 5. prosince mohly děti v do-
provodu rodičů a prarodičů vydat na besídku.

Dorazilo sedm desítek dětí nejrůznějšího věku a čekání na 
příchod Mikuláše si krátily různými soutěžemi, za které byly od-
měněny drobnými sladkostmi. Výbornou atmosféru vhodně do-
plňoval diskžokej. Mikuláš si dával trochu načas, možná hledal 
to nové místo besídky, ale pak už nastal ten očekávaný okamžik 
a objevil se ve dveřích se svým nebeským i pekelným dopro-
vodem. Jak už to na mikulášských besídkách bývá, dárek bylo 
třeba si zasloužit. Podle věku to byla krátká básnička, úryvek 
písničky, nebo u těch větších, protože to bylo ve Lhotce, taky i 
perfektně zazpívaná lidová písnička. Atmosféra a nálada v sále 
byla výborná, děti se bavily a pohled do jejich rozzářených očí 
určitě hřál i rodiče a prarodiče. A s besídkou U Fandy byl spoko-
jený i Mikuláš, a tak určitě dorazí i příští rok.

Program Vánočního jarmarku na zámku 
ve Frýdku-Místku obohatil svým vystoupením 
folklorní soubor Pilky ze Lhotky. Jeho členové 
se představili v Rytířském sále celkem čtyřikrát 
během druhé adventní neděle 7. prosince. 

Za doprovodu cimbálové muziky Jana Pust-
ky z Kozlovic a s vydatnou pomocí osmičky 

mladých lhoteckých děvčat a chlapců předved-
li velmi pěkně připravené půlhodinové vánoční 
pásmo. I přesto, že většina členů souboru je 
už v důchodovém věku, podali všichni nadše-
ný výkon a odměnou jim byl bouřlivý potlesk 
zcela zaplněného sálu a také po vystoupení 
obdivná slova za předvedený výkon v kontextu 

„s křížky na zádech“. To, že frýdecký vánoč-
ní jarmark nebyly jen stánky a nákupy, ale že 
si spousta návštěvníků odnesla i velmi pěkný 
kulturní zážitek, je zásluha všech účinkujících 
a Lhotka se tím nejlepším způsobem zapsala 
do paměti dalších lidí. A za tu výbornou repre-
zentaci obce díky.

Pilky reprezentovaly Lhotku

V sobotu 20. prosince se v sále Obecního 
domu ve Lhotce konal Vánoční koncert. A jaký 
může být Vánoční koncert v obci, jako je Lhot-
ka? Odpověď je jednoduchá, celý se nesl v du-
chu koled a folklorních písniček.

Sál se zcela zaplnil a dokonce ani stovka židlí 
nestačila. První polovina programu patřila dě-
tem. Několika koledami ho zahájila dětská cim-
bálová Malá Muzička souboru Valášek s malou 
zpěvačkou Amálkou Velkou. Pak se představili 
finalisté folklorní soutěže Zpěváček a oblastního 
kola Talent ve Frýdku-Místku za hudebního do-
provodu známého folkloristy a hudebníka Jana 
Rokyty. Jmenovitě to byli – Anežka Tabachová, 
Sára Kokešová, Danka Rokytová, Filip Krpec a 
Yanick Rokyta. Po jejich vystoupení moderátorka 
pořadu Šárka Sobková přivítala hosta koncertu, 
který ve Lhotce nebyl poprvé. Daniela Valíčková 

zazpívala za klavírního doprovodu své sestry Es-
ter Kubátkové dvě krásné árie, které zcela přiro-
zeně a nenásilně zapadly do rámce koncertu. Po 
nich patřilo jeviště mladým zpěvákům církevního 
kroužku Schola Rosnička s další porcí koled.

Druhou polovinu koncertu po přestávce vyplnil 
folklorní soubor Pilky doprovázený cimbálovou 
muzikou Jana Pustky. Jeho členové předvedli 
vánoční pásmo, se kterým úspěšně vystoupili i na 
vánočním jarmarku ve Frýdku-Místku. Je skvělé, 
že taková malá obec jako Lhotka dokáže v pod-
statě z vlastních zdrojů připravit půvabný Vánoční 
koncert, na němž se dobře bavila stovka diváků. 
Častý potlesk oceňoval účinkující, které od nej-
mladších po nejstarší dělilo sedm desítek let, a 
určitě by měli radost folkloristé, když by viděli a sly-
šeli folklorní dorost a jeho kvalitu. Po skončení pro-
gramu byly vylosovány správně vyplněné anketní 

lístky a výherci převzali ceny, které věnovali místní 
sponzoři. Jim, manželům Tesarčíkovým ze Scholy 
Rosnička, kteří zajistili ozvučení koncertu, a obec-
nímu úřadu, který akci zorganizoval, patří dík za 
pěkný večer, který ale koncertem neskončil. Diváci 
neopouštěli sál, ale využili možnosti prodloužit si 
tu příjemnou chvilku, zapomenout na předvánoční 
shon, pobesedovat se spoluobčany a poslechnout 
si cimbálovou muziku, která atmosféru předvánoč-
ního posedění dokreslovala. Byl to příjemný večer.

Předvánoční folklorní pohoda

Kouzlo Vánoc
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jubilea
Oslavenci v měsíci únoru

Božena Zlá   90 let
Štěpánka Valíčková   83 let

Věra Michalcová   83 let
Oslavencům přejeme hodně štěstí, elánu a do 
dalších let pevné zdraví, klid a rodinou pohodu.

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
ještě jsme se v novém roce ani pořádně nerozkoukali a už vstupujeme do jeho druhého mě-

síce. Zimní období je čas, kdy se věnujeme převážně odpočinku a nabíráme síly do aktivní části 
roku, kdy nás čeká práce na zahrádkách, polích, opravách a zvelebování okolí naších domů. Mož-
ná to tak vypadá, že i u nás na obecním úřadě tak trošku odpočíváme, ale opak je pravdou. Jak 
už jsem psal v minulém čísle, koncem prosince 2014 začaly práce na změně vytápění a zateplení 
školky. Začátkem ledna byly provedeny stavební úpravy technické místnosti ve školce, kde bude 
umístěno tepelné čerpadlo a akumulační nádrž, včetně zásobníků teplé užitkové vody. Jednalo 
se o opravy omítek, výměnu zárubní, elektroinstalace a úprava kanalizace pro odvod kondenzátu 
od čerpadla. V současné době pokračují práce na zateplení střechy a stropů ve sklepě. Také 
jste určitě zaznamenali zvýšený pohyb těžké techniky a zvýšeného hluku v okolí školy. Touto 
technikou byly prováděny hlubinné vrty pro tepelné čerpadlo. V lednu proběhlo výběrové řízení 
na firmu, která provede ve školce rekonstrukci vnitřního otopného systému, aby bylo možné bez-
problémové napojení na nový zdroj vytápění. Touto cestou bych chtěl poděkovat paní ředitelce 
za spolupráci, všem zaměstnancům mateřské školy a rodičům za trpělivost během provádění 
stavebních prací, kdy je provoz školky omezen. Ohledně postupu prací vás budeme pravidelně 
informovat a doufáme, že nám počasí dovolí a práce dokončíme v plánovaném termínu. Díky 
přívětivému počasí se nám podařilo zahájit práce na opravě odvodnění komunikace a parkoviště 
u hřbitova. V současné době je komunikace odvodněná a jsou zachyceny také stékající vody 
z okolních pozemků, které ničily hlavní přístupovou komunikaci na „Bahennou“, na které se v zim-
ním období tvořilo nebezpečné náledí. Dokončovací práce budou provedeny v jarním období. Dne 
21. ledna proběhl na obecním úřadě audit hospodaření obce za rok 2014. Výsledek kontrolního 
protokolu zněl: „Nebyly zjištěny chyby a nedostatky“. Zastupitelstvo obce na svých pravidelných 
schůzkách připravuje podklady pro nový rozpočet obce na rok 2015. Předpokládáme, že se nám 
podaří rozpočet připravit do konce února tak, abychom ho mohli schválit na březnovém veřejném 
zasedání zastupitelstva obce. V letošním roce naběhlo také nové programovací období a čekáme 
zveřejnění nových výzev pro čerpání dotací. Abychom na tyto dotace dosáhli, musíme být připra-
vení. Základem pro žádosti je připravenost projektů, projektových dokumentací a studií. Důležitou 
součástí připravenosti projektů je také zpracování Strategického plánu rozvoje obce na dobu 
min. 10 let. Při zpracování tohoto dokumentu počítáme i se zapojením vás občanů, kterým není 
lhostejné, jakým směrem se bude dále rozvoj obce ubírat. Uvítáme od vás náměty, připomínky 
související s dalším rozvojem naší obce.  Zdeněk Kubala, starosta

Přijďte na vzdělávací seminář z oblasti
právního vzdělání.

Sousedské vztahy.

Účastnící budou seznámeni se svými právy, povinnostmi a 
způsoby, jakými se jich lze domáhat, se zdůrazněním změn 
oproti úpravě v předchozím Občanském zákoníku. 

Kdy? V úterý 3. března 2015 od 17:00 hod

Kde? Obecní úřad Lhotka (sál obecního domu)

Účast je zdarma, občerstvení zajištěno

Více informací: 573 776 201, http://vzdelavani.rravm.cz/

Prosíme občany, kteří mají doma staré fo-
tografie z historie Lhotky (veřejné prostranství, 
budovy, staré rodinné domy, zbourané domy, 
fotografie z veřejných akcí, pohledy na Lhot-
ku, negativy, staré dokumenty, listiny apod.), 
a jsou ochotni tyto dokumenty zapůjčit k oske-
nování, aby tyto podklady donesli na obecní 
úřad, kde budou ofoceny a následně vráceny 

vypůjčiteli. Pokud víte, o kterou část obce, 
dům, akci, případně osoby se jedná, prosím 
připojte také tyto informace v písemné podobě 
pro usnadnění identifikace. Z těchto materiálů 
bychom chtěli vytvořit fotokroniku obce, kterou 
bychom pro budoucí generace uchovali obra-
zové vzpomínky na historii Lhotky.

  Zdeněk Kubala, starosta

Fotokronika obce

Kulturní výbor při obecním úřadě vás zve 
v pátek 6. března v 19.00 h. na divadelní pře-
stavení „Let OK302 Madrid-Mexiko“. Jak již 
název napovídá, hra se odehrává na palubě 
letadla v první třídě, která má namířeno z Mad-
ridu do Mexika. Pro posádku normální pracovní 

den, sestava cestujících v první třídě jako vždy 
rozmanitá a náročná. Každý z pasažérů má ov-
šem v Mexiku svůj velmi důležitý cíl. Netuší, že 
je něco spojuje...

Toto představení sehraje vám už známý diva-
delní soubor „Divadlo U Lípy“ z Ostravy-Hrabové.

Divadelní představení ve Lhotce
Nesprávným tříděním se celý sesbíraný ob-

sah znehodnotí!
Sklo barevné a bílé – zelené a bílé kontejnery

Do části označené bílou barvou se vhazuje sklo 
bílé, do části označené barvou zelenou se vhazuje 
sklo barevné. Sklo musí být čisté, bez zbytků po-
travin, bez zátek, víček a šroubovacích závěrů.

NEVHAZUJTE keramiku, porcelán, kameni-
nu, žárovky, zářivky, zrcadla, sklo s drátěným 
výpletem, automobilová skla a zbytky potravin

Plasty – žluté kontejnery 
• plastové obaly označené (na obalu) zpravidla 
následovně HDPE, LDPE, PET, PS
• stlačené nebo sešlápnuté PET láhve různo-
barevné
• prázdné kelímky od jogurtů, másla, tvarohu, 
láhve od stolních olejů, granulovaných čajů atd.
• prázdné obaly od čistících prostředků (od sapo-
nátů, aviváží, tekutých pracích prostředku atd.)

NEVHAZUJTE plastové obaly znečištěné 
škodlivinami od olejů, různých chemikálií nebo 
potravin, linoleum, zbytky kabelů, sklolamináty, 
bakelit, korek, plenkové kalhotky, konzervy, sklo, 
elektroodpad a ostatní odpad, který není plast.

Papír – modré kontejnery 
Noviny, časopisy, letáky, kancelářský papír, kra-

bice atd. Svázané kartóny odevzdávejte na obecní 
úřad, abychom předešli přeplňování kontejnerů. 
Následně budou předány přepravci k odvozu.

NEVHAZUJTE mokrý, špinavý a mastný pa-
pír a ostatní odpad, který není papírem.

Elektroodpad se odevzdává společně při 
sběru nebezpečných a velkoobjemových od-
padech, 2× ročně dle daných termínů. 

Menší elektroodpady – drobné použité ba-
terie a akumulátory, mobil, kalkulačka, telefon, 
drobné počítačové vybavení, MP3 přehrávač a 
jiné malé elektrozařízení o max. rozměru cca 
15×20 cm lze vyhodit do boxu, který je umístěn 
ve vstupním prostoru budovy obecního úřadu.

NEVHAZUJTE úsporné žárovky, zářivky, vý-
bojky a ostatní odpad, který není elektroodpadem.

Biologický odpad rostlinného původu – 
domovní kompostéry

Odpad vzniklý z ořezu stromů a keřů uklá-
dejte na vyhrazené místo v prostoru u kravína. 
Odpad bude následně zeštěpkován. Při větším 
množství větví bude štěpkování provedeno pří-
mo na nemovitosti občana.

Plechovky – červené kontejnery
Železný šrot je vykupován ve sběrně kovo-

vého odpadu Delkos Palkovice.
Oděvy, textil, obuv a hračky – sběr 2x ročně 

Diakonie Broumov Zdeněk Kubala, starosta

Třiďte správně odpad

V letošním roce se ve Lhotce podílelo na ko-
ledování pět skupinek dětí pod vedením Marké-
ty Velké, Tomáše Kaluse, Simony Pečínkové, 
Šárky Sobkové a Michaely Témové. S dětmi 
celkem vykoledovali 41 433 Kč, což je o 12 530 
Kč víc než v loňském roce a je to vůbec největší 
výnos sbírky za posledních 7 let. 

Výtěžek z této sbírky bude sloužit na nakou-
pení vybavení a dofinancování v těchto charit-
ních střediscích: Dům pokojného stáří u Panny 
Marie Frýdecké, Charitní ošetřovatelské a pe-
čovatelské služby, Oázy pokoje pro psychicky 
nemocné, Denního centra Maják pro osoby 
s psychickým onemocněním a lehkým mentál-
ním postižením, Terénní služby ZOOM pro psy-
chicky nemocné, Klubu Nezbeda nízkopraho-
vého zařízení pro děti a mládež, Terénní služby 
REBEL pro děti a mládež, Centra Pramínek pro 

rodiny s dětmi ve vyloučené lokalitě a Poraden-
ského centra ve Frýdlantu nad Ostravicí.

Všem dárcům i koledníkům patří velké podě-
kování.  Lucie Krpcová

Třikrálová sbírka v naší obci

500 Kč odpady – osoba s trvalým pobytem 
v obci (od poplatku je osvobozena jen osoba, 
prokazatelně se dlouhodobě zdržující v zahra-
ničí, osoba s trvalým pobytem, která se dlou-
hodobě nezdržuje na území obce a donese 
potvrzení o zaplacení poplatku v místě, kde 
skutečně bydlí, občané s trvalým pobytem na 
adrese ohlašovny, kteří v obci fyzicky nebydlí)

500 Kč odpady – osoba vlastnící objekt slou-
žící k individuální rekreaci, byt nebo dům, ve kte-
rém není hlášena k pobytu žádná fyzická osoba.

250 Kč u vybraných objektů sloužících k rekre-
aci s nedostupností sběrného místa pro vývoz KO 

Dle směrnice umístěné na http://www.obec-
-lhotka.eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6

- poplatek za odpady podnikatelé – dle uza-
vřených smluv

- poplatek z ubytovací kapacity
- poplatek za hrobové místo (občané, kte-

rých se poplatek týká, budou obeznámeni te-
lefonicky, nebo písemně)

Splatnost poplatku: 31. března 2015

80 Kč – za prvního psa
140 Kč – za každého dalšího psa přihláše-

ného na tutéž osobu
Místní poplatky můžete platit hotově na po-

kladně OÚ nebo příkazem přes banku č. účtu 
1690539349/0800

- odpady TRVALÝ POBYT – V.S. vaše číslo 
domu, za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení 
pro příjemce napsat vaše jméno

- odpady OBJEKTY K REKREACI – V.S. vaše 
číslo chaty nebo domu, za toto číslo připojit číslici 
6, do sdělení pro příjemce napsat vaše jméno

- PES – V.S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno

- HROBOVÉ MÍSTO – V.S. 3632 + číslo smlou-
vy, do sdělení pro příjemce napsat vaše jméno.

Dále vyzýváme dlužníky jednoho domu s tr-
valým pobytem a jednoho domu určeného k re-
kreaci, aby uhradili své závazky z roku 2014, 
včetně jednoho psa a mandlu. Celkem dlužná 
částka činí 1 615 Kč.

Připomínáme splatnost poplatků
Splatnost poplatků: 31. května 2015

krátce z obce

Plesy ve Lhotce
7. února 2015, sál obecního domu

 – TJ Sokol a Klub žen
Svozy odpadu

Termíny svozu komunálního odpadů:
úterý 3. a 17. 2.

Domovní kompostéry
Zájemci o poslední volné domovní kompostéry, 
hlaste se na obecním úřadě. V případě zájmu 
si je můžete vyzvednout v pracovní době obec-
ního úřadu. Kompostéry byly pořízeny z dotace 
v rámci Operačního programu Životního pro-
středí „Zavedení systému kompostování BRO 
vznikajících v domácnostech v obci Lhotka“.

Boží hod 25. prosince patřil ve Lhotce opět stolnímu tenisu. Do sálu v 
hostinci Pod Ořechem dorazilo 33 účastníků, z toho byli 4 hoši do 15 let, 
22 hráčů nad 15 let a 7 žen. Po vyřazovacích bojích, jejichž úroveň byla 
velmi dobrá, stanovily další zápasy konečné výsledky:

V kategorii do 15 let zvítězil Filip Krpec, na druhém místě se umístil 
Samuel Žárský a na třetím Janek Fulnek. Filip Krpec si troufnul i na 
vyšší kategorii a podařilo se mu dostat až mezi nejlepší. Prvenství získal 
Lukáš Fuchsík, Filip Krpec tentokrát dosáhl na druhou příčku a třetí stu-
pínek obsadil Jarek Solík. Pak nastoupilo za dva stoly 7 žen. Ty svoje 
souboje ukončily s následujícím výsledkem: 1. místo Nikola Tobolová, 2. 
místo Jiřka Solíková, 3. místo Petra Houserová.

28. prosince patřily stoly v hostinci Pod Ořechem registrovaným hráčům. 
Zúčastnilo se jich 13 a nakonec se z vítězství radoval Petr Tobola, druhé 

místo získal Vlastislav 
Foldyna a třetí příčku 
obsadil Jiří Foltýnek.

Oba turnaje s velmi 
dobrou sportovní úrov-
ní zorganizoval, řídil a 
zajistil ceny pro zúčast-
něné opět Tomáš Ivá-
nek a zase úspěšně. 

Vánoce opět s pálkou
Plesovou sezonu zahájili ve Lhotce 16. ledna hasiči. Tradiční ples 

měl i tradiční formu včetně skupiny Meteor, která hrála k tanci a posle-
chu ke všeobecné spokojenosti. Sál Obecního domu se zcela zaplnil a 
zábava se rozproudila tak, jak to má na správném plesu být. 

Tanec střídalo občerstvení v „pekle“, besedování s přáteli nebo dopl-
nění kalorií jídlem, které připravil personál pod vedením Vladimíra Slíp-
ka. Zpestřením letošního plesu bylo promítání historického videa z roku 
1999 ze závodů v požárním útoku, kde soutěžilo 6 místních týmů od 
benjamínků, přes ženy až po soutěžní družstvo Sboru dobrovolných 
hasičů Lhotka. Mnozí z účastníků plesu se zájmem sledovali, jak jim to 
před téměř patnácti lety slušelo, jak jim to šlo a o kolik kilo měli méně. 
V příjemné zábavě a tanci se blížil „zlatý hřeb večera“ – bohatá tombola. 
A jak už to v této loterii bývá, někdo vyhrál vícekrát, jiný vyšel naprázd-
no, ačkoliv měl stůl pokrytý desítkami lístků. No, Štěstěna už taková 
bývá, ale na náladě těch, co nevyhráli, to neubralo. Po tombole výborná 
zábava pokračovala až do ranních hodin. Celkem jsou na programu tuto 
sezonu ve Lhotce čtyři plesové akce a hasiči svým plesem nasadili laťku 
dost vysoko. Klub žen společně se Sokolem se chystá hasiče 7. února 
překonat a uvidíme, zda se jim to podaří.

Jako první plesali hasiči
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Jubilea spoluobčanů v měsíci březnu:
Štefková Ludmila  75 let
Španihel Jaroslav  70 let

Spálová Lea  60 let
Oslavencům přejeme hodně štěstí,
elánu a do dalších let pevné zdraví,

klid a rodinou pohodu.

jubileaslovo starosty
Vážení spoluobčané,
máme za sebou nejkratší měsíc letošního roku, který nám přinesl celkem slušnou sněhovou 

nadílku, kterou si užily nejen děti, ale také milovníci zimních sportů. Myslím, že jsme se únorovými 
rozmary počasí, kdy jednou napadlo větší množství sněhu, pak přišla obleva a ledovka následo-
vaná sněžením, kdy velký vítr tvořil závěje, vyrovnali celkem dobře. Poděkování patří panu Mila-
nu Kladivovi, který se staral o průjezdnost našich komunikací, za jeho trpělivost vůči občanům, 
kterým nemohl vyhovět vždy tak, jak by si to představovali. Vzhledem k tomu, že komunikace 
v obci jsou úzké, hlavně ve starší zástavbě lemované ploty zasahujícími až těsně ke krajnici, a 
kvůli odstaveným automobilům podél komunikací, je odhrnování sněhu zvlášť obtížné a vyžaduje 
velkou opatrnost, aby nedošlo ke škodám na majetku občanů. Proto bych chtěl upozornit majitele 
těchto vozidel, aby si zřídili parkovací místa na svých pozemcích a umožnili tak bezpečný průjezd 
nejen technice zajišťující zimní údržbu. Poděkování si zaslouží i pan S. Židek za údržbu chodníků 
a posyp komunikací, kdy musel často vyjíždět i mimo pracovní dobu a o víkendech. Během mě-
síce února pokračovaly práce na výměně zdroje vytápění a zateplení mateřské školy, které jsou 
spolufinancované z Operačního programu Životního prostředí. Byly ukončeny práce na zateplení 
střechy a stropů ve sklepě. V současné době se dokončuje rekonstrukce vnitřních rozvodů topení 
a probíhá zkušební provoz tepelného čerpadla. Teď už záleží jen na počasí, aby mohlo být zre-
alizováno zateplení obvodového pláště budovy a mohla být tato akce ukončena v požadovaném 
termínu. Ve středu 11. března bych vás chtěl pozvat na veřejné zasedání zastupitelstva obce, 
kde bude hlavním bodem schválení rozpočtu na rok 2015. Během měsíce března bychom chtěli 
zahájit výběrové řízení na výstavbu chodníku od školky k p. Mičulkovi. Věříme, že se nám ještě 
v letošním roce podaří zajistit dostatek financi, abychom mohli tuto dlouho plánovanou a občany 
očekávanou akci uskutečnit a přispět tak ke zvýšení bezpečnosti na této krajské komunikaci. 

Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce

Nezapomeňte na poplatky
Připomínáme, že splatnost poplatků za psy 

končí již 31. března. Poplatky za svoz odpadu 
je třeba zaplatit do konce května.

Svoz odpadů
Termíny svozu komun. odpadů: út 17. 3. a 31. 3.

Zasedání zastupitelstva
Veřejné zasedání zastupitelstva obce se 

koná ve středu 11. března od 19 hodin v sále 
Obecního domu. Hlavním bodem bude schvále-
ní rozpočtu obce na rok 2015. Program zasedá-
ní je vyvěšený na úřední desce obecního úřadu.

Srdečně zveme všechny kreativní ženy na 
seznámení se s technikou patchworku i rozší-
ření si již získaných znalostí. Kreativní patch-
workovská dílna se bude konat v sobotu 21. 
března od 9 do 16 hodin v Rosničce.

Lektorka Sylva Holáňová je přichystaná se 
vám věnovat individuálně a můžete si ušít co-
koliv s Velikonoční tématikou, ale také ubrus, 
hračku, peněženku či třeba závěs. Kurz je ur-

čen pro úplné začátečníky i pro zkušené švad-
lenky. Přijďte k nám příjemně strávit sobotu a 
naučit se vyrobit si něco krásného pro radost. 

Lektorka Sylva vede také kurz šití pro děti. Po-
řádá tak v úterý 10. března od 15.30 kurz turecké-
ho malování na vodní hladině – technika EBRU, 
kdy si každé dítě může vytvořit svou jedinečnou 
látku. Přijít může každý, vítáme i dospělé. Více in-
formací o technice na http://www.ebru.cz/. 

Poznejte kouzlo patchworku 
a techniky Ebru

V únoru bylo na úřední desce veřejnou vy-
hláškou oznámeno zahájení projednání Návrhu 
zadání Územního plánu Lhotka. Do 19. března 
může každý u pořizovatele (Magistrát měs-
ta Frýdku-Místku, odbor územního rozvoje a 
stavebního řádu) uplatnit písemné připomínky. 
Návrh zadání Územního plánu Lhotky je zpří-

stupněn elektronicky na internetových strán-
kách obce: www.obec-lhotka.eu pod odkazem 
Územní plán. S případnými dotazy ohledně po-
řizování Územního plánu se obracejte na mís-
tostarostu p. Urbiše, který byl zastupitelstvem 
obce pověřen jako určený zastupitel pro spolu-
práci s pořizovatelem. Zdeněk Kubala, starosta

Územní plán obce Lhotka

Začátkem roku máme povinnost zaslat sta-
tistiku o produkovaných odpadech na území 
obcí. Z této statistiky pár údajů pro srovnání – r. 
2012, 2013 a 2014 v tunách.

Kulturní výbor při obecním úřadě vás zve v pá-
tek 6. března v 19 hodin na divadelní přestavení 
„Let OK302 Madrid -Mexiko“. Jak již název napo-
vídá, hra se odehrává na palubě letadla v první 
třídě, která má namířeno z Madridu do Mexika. 

Pro posádku normální pracovní den, sesta-

va cestujících v první třídě, jako vždy rozma-
nitá a náročná. Každý z pasažérů má ovšem 
v Mexiku svůj velmi důležitý cíl. Netuší, že je 
něco spojuje… Toto představení sehraje vám 
už známý divadelní soubor „Divadlo U Lípy“ 
z Ostravy-Hrabové. Vstupné dobrovolné.

Divadelní představení ve Lhotce

Letního a zimního oblečení (dámské, pán-
ské, dětské), lůžkovin, prostěradel, ručníků, 
utěrek, záclon, látky (minimálně 1 m2, prosíme, 
nedávejte nám odřezky a zbytky látek), domácí 
potřeby – nádobí bílé i černé, skleničky – vše 
nepoškozené, vatované a péřové přikrývky, 
polštáře a deky, obuv – veškerou nepoškoze-
nou, hračky – nepoškozené a kompletní, peří, 

péřové přikrývky a polštáře, menší elektrospo-
třebiče – mohou být i nefunkční, knihy

Sbírka se uskuteční ve dnech 23. 3. až 3. 4. 
v pracovní době obecního úřadu.

Věci přineste zabalené do igelitových pytlů 
či krabic, aby se nepoškodily transportem.

Sbírka Diakonie Broumov

Na základě Zákona č.166/1999 Sb. v plat-
ném znění je majitel psa povinen mít psa na-
očkovaného proti vzteklině. Pro usnadnění 
splnění této povinnosti proběhne hromadné 
očkování proti vzteklině v sobotu 11. dub-
na od 10.00 do 10.25 hodin před obecním 
úřadem. Vakcinace se týká psů starších tří 

měsíců. S ohledem na novelizaci zákona 
se prodlužuje účinnost vakcíny na dva roky. 
Každý chovatel je povinný při vakcinaci za-
jistit odbornému personálu potřebnou pomoc. 
Vakcinace je plně hrazena chovatelem a po-
platek za naočkování jednoho zvířete činí 230 
Kč včetně 21% DPH.

Hromadné očkování psů proti vzteklině
rozloučili jsme se

Dne 12. 2. 2015 zemřel třetí
nejstarší občan Lhotky ve věku 90 let 

pan Zdeněk Cvíček.
Rodině a pozůstalým vyjadřujeme

upřímnou soustrast.

Komodita 2012 2013 2014
Papír – lepenka 6,06  6,09 7,69
Sklo 11,61 12,36 12,13
Plasty 12,66 12,80 13,17
Kovy 16,26 15,14 24,78
Komunální odpad 124,48 137,05 132,85
Objemný odpad 10,72 9,80 7,74

Porovnání odpadů
za rok 2013 a 2014

Lhotka se vrátila o 70–80 let zpět v čase. 
Je třeba ale upřesnit, že jen dočasně na dobu 
konání maškarního plesu pořádaného Klubem 
žen a Sokolem pod názvem – Gangsterský 
ples, 20. a 30. léta. Ačkoliv do sálu Obecního 
domu dorazily desítky sveřepě vyhlížejících 
mužů, kteří by se neztratili v Chicagu v době, 
kdy tam vládl Al Capone, nebyli na plese žádní 
mrtví ani „mrtví“. Ples proběhl v pohodě a vý-
tečné náladě. Na přítomných dámách bylo vi-
dět, že jim tentokrát pořadatelé kápli do noty. 
Ona přece jenom móda tehdejší doby byla 
elegantní, výrazná a velmi ženská. Dlouhé 
rukavičky, účesy s vlnami, výrazná bižuterie, 
dlouhé cigaretové špičky, šaty ke kolenům i 
ke kotníkům. Ples zahájil Capo di tutti CAPI 
– předseda Sokola Jiří Závodný. Upozornil na 
bezpečnostní pravidla při zacházení se „zbra-
němi“ (plastovými) a popřál příjemnou zábavu. 
Jeho přání se naplnilo vrchovatě. A o to se 
zasloužila i kapela Karavana svými písnička-
mi, kterými už od začátku vtáhla návštěvníky 
plesu na taneční parket. Maškarní plesy mají 
ve Lhotce už desetiletou historii. Z první akce, 
plesu v duchu pravěku, která tuto tradici od-
startovala, bylo možné shlédnout i video. A 
byl to pro mnohé, tehdejší účastníky, zajímavý 

návrat do roku 2004. Akce se stále vylepšuje. 
Ty, kteří nepřijdou v masce, jde snad spočítat 
na prstech jedné ruky. A bylo vidět, že všich-
ni si dali práci s přípravou a věnovali účasti 
na plesu patřičnou pozornost. Což se v plné 
míře týká očekávaného „zlatého hřebu“ těch-
to plesů – tanečního vystoupení připraveného 
v duchu vyhlášeného tématu. Třináct tanečnic 
a tanečníků v perfektních kostýmech předvedlo 
scénku a několik tanečních kreací v dobovém 
rytmu. Potlesk po skončení byl bouřlivý a bylo 
to naprosto zasloužené a po zkušenostech 
z minulých let i očekávané. Skupina pod vede-
ním Ivany Fulnekové dokáže vždy připravit pro 
návštěvníky plesu výbornou podívanou. Jen 
chvíli mohli diváci vstřebávat dojmy z povede-
ného vystoupení a už se přiblížil další očekáva-
ný bod plesu – tombola. Probíhala tak, jak to 
bývá. Někdo vyhrál víckrát, někdo ani jednou. 
Ale to vůbec nemohlo ovlivnit další zábavu a ta-
nec. Ke spokojenosti návštěvníků plesu přispěl 
také jídlem a pitím obsluhující personál vedený 
Vladimírem Slípkem. Nejvytrvalejší pokračovali 
v zábavě až do ranních hodin. A už teď možná 
někoho napadne, jaké bude asi příští rok téma? 
To se ještě neví, ale určitě to bude zase vý-
borný ples.

Ples byl opět na jedničku

Kaple byla vystavěna z darů v roce 1844. 
V roce 1933 se z důvodu špatného stavu víž-
ky započalo s přestavbou a v roce 1934 byla 

vysvěcená kaple nová. Poslední rekonstruk-
ce kaple proběhla v roce 2011, kdy proběh-
la výměna střešní krytiny, ošetření a oprava 

dřevěných části krovů, oprava omítky, nátěr 
omítky, oprava soklu a říms, výměna dešťo-
vých svodů.

Proměny kaple Navštívení Panny Marie z roku 1844 v čase 

Dětský karneval inspirovaný Valentýnem
Poslední akcí letošní lhotecké plesové sezo-

ny byl dětský karneval, který proběhl 15. úno-
ra, poprvé v neděli. Letos jsme se při přípravě 
karnevalu nechaly volně inspirovat svátkem 
zamilovaných a zaměřily jsme se při přípravě 
soutěží na pohádkové dvojice.

Na všechny účastníky čekaly jako každoroč-
ně soutěže, tanec, tombola, neodolatelné slad-
ké rakvičky a jiné dobroty. Zvlášť soutěžily men-
ší děti, které třeba loupaly a shazovaly perníčky 
z perníkové chaloupky, vyráběly srdíčko pro 
Manku (nebo mamku?) nebo navlékaly korále, 
které poztrácela Zlatovláska. Za splnění všech 
disciplín získaly sladkou odměnu. Starší děti 
byly rozděleny do čtyř družstev, které se utkaly 
při čtyřech soutěžích – např. hledání pohádko-
vých dvojic, či zametání podlahy pejskem (ply-
šovým). I školáci soutěžili s velkým zápalem, a 
tak byli proto nakonec odměněni úplně všichni, 
kteří se do soutěžení zapojili. Vyvrcholením pro-
gramu byla bohatá tombola, ze které si snad 
každý odnesl nějakou tu pěknou cenu. 

Letošního karnevalu se zúčastnilo na šedesát 
dětí, od miminek až po velké školáky, takže sál 
Obecního domu opět praskal ve švech. Asi tedy 
téměř nikomu nevadilo, že se karneval přesunul 
až na nedělní odpoledne. Možná tak vznikla 
nová tradice. Většina dětí přišla v krásných mas-
kách, na parketu to spolu roztáčely víly, princez-
ny, berušky, baletky, čarodějnice a mezi nimi 
pobíhali poldové, kovbojové, strašidla a další. 

Věříme, že se dětem letošní karneval líbil, 
užily si spoustu zábavy a budou na něj rády 
vzpomínat. Děkujeme také všem sponzorům.

Malenovice
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme za sebou první čtvrtinu letošního roku. 

Užíváme si prvních jarních dnů a připravujeme se 
na Velikonoční svátky. S netrpělivostí vyhlížíme ka-
ždý sluneční den, který nám umožní práci kolem na-
šich domovů, v zahrádkách a sadech. 

I my na obecním úřadě jsme začali s postupným 
úklidem komunikací a veřejných prostranství. Od prv-
ního dubna nastoupili na obec pracovníci na veřejně 
prospěšné práce a věříme, že s jejich pomocí se nám 
podaří naši obec udržet v čistotě a pořádku. Tito pracovníci jsou financování z Úřadu práce ČR. 
Samozřejmě, že velkou zásluhu na tom, jak bude vypadat naše vesnice, máte především vy ob-
čané. Proto uvítáme vaše náměty k úpravám a zkrášlení vedoucím ke zviditelnění naší podhorské 
vesnice v širokém okolí. Vy, kteří jste se zúčastnili březnového veřejného zasedání zastupitelstva 
obce, víte, že byl schválen rozpočet obce na rok 2015. Významnou položkou rozpočtu jsou finan-
ce na vybudování nového chodníku kolem krajské komunikace od mateřské školy k p. Mičulkovi. 
V současné době probíhá výběrové řízení na dodavatele této stavby. Předpokládaná realizace je 
v druhé polovině letošního roku. V průběhu měsíce března také finišovaly práce na zateplení ma-
teřské školy. Bylo provedeno zateplení obvodového pláště budovy, a pokud nám počasí dovolí, 
bude každým dnem dokončena také barevná fasáda a drobné dokončovací práce. Věříme, že se 
vám bude nová budova líbit a veškeré provedené úpravy přispějí nejen k energetickým úsporám, 
ale také ke zvýšenému komfortu užívání. Zastupitelstvo obce zahájilo práce na Strategickém plá-
nu rozvoje obce na dobu min. 10 let. Předpokládáme, že během měsíce dubna budou do všech 
domácností doručené dotazníky, ve kterých si můžete určit priority rozvoje obce, napsat své 
náměty a připomínky a tím se aktivně zapojit do zpracování tohoto dokumentu a ukázat, kterým 
směrem se bude další rozvoj naší obce ubírat. Chtěl bych vás požádat, vyplňte dotazníky dle 
přiložených pokynů, aby se nám vrátily na obecní úřad v co největším počtu. Závěrem vám všem 
přeji příjemné prožití velikonočních svátků strávených v okruhu svých blízkých, hodně jarního 
sluníčka a dobré nálady.  Zdeněk Kubala, starosta

První jarní dny jsou tady.  Foto: PP

Upozorňujeme občany, že na pozemku 
u kravína se nachází sběrné místo pro 

uložení větví a klestí vznikajících z ořezu 
stromů u rodinných domů v katastru obce 
Lhotka. Žádáme občany, aby tyto větve 

nepálili, ale odvezli je na sběrné místo, kde 
budou následně štěpkovány. Pokud máte 
u svých domů větší množství těchto větví, 

může být provedeno štěpkování přímo 
na místě. Žádost o štěpkování můžete 

nahlásit na obecním úřadě, případně na tel: 
774 681 961 p. Urbiš. Štěpku je možné 

využít např. pro obsyp keřů nebo záhonků.

krátce z obce

Očkování psů
Hromadné očkování psů proti vzteklině pro-

běhne v sobotu 11. dubna od 10.00 do 10.25 
h. před obecním úřadem. Vakcinace se týká 
psů starších tří měsíců. Každý chovatel je 
povinný při vakcinaci zajistit odbornému per-
sonálu potřebnou pomoc. Vakcinace je plně 
hrazena chovatelem a poplatek za naočkování 
jednoho zvířete činí 230 Kč, včetně 21 % DPH.

Svoz odpadů
Termíny svozu komunálního odpadu:

úterý 14. 4. a 28. 4.

Místní poplatky
Upozorňujeme, že splatnost poplatku 

za psa byl do 31. 3. 2015. Poplatek za psa lze 
rovněž zaplatit bankovním převodem na č.ú: 
1690539349/0800, V.S. 1341, k tomuto čtyř-
číslí připojit číslo vašeho domu do sdělení pro 
příjemce napsat vaše jméno – 80 Kč. Za kaž-
dého dalšího psa přihlášeného na tutéž oso-
bu – 140 Kč. Ke dni 26. 3. 2015 není uhrazeno 
48 psů a 1 pes z roku 2014. Prosíme, plňte si 
své závazky. Připomínáme, že splatnost po-
platků za svoz odpadu do konce května.

jubilea

Jubilea spoluobčanů v měsíci dubnu:
Mertová Emílie 89 let
Volná Květoslava  88 let
Sasýnová Alžběta  86 let
Kotlárová Jana  50 let
Hrabec Jan  50 let

Oslavencům přejeme hodně štěstí,
elánu a do dalších let pevné zdraví,

klid a rodinou pohodu.

noví občánci

Narodili se:
Dne 10. března se rodičům
Josefu a Ivaně Slípkovým

narodila dcera Beáta.

Přistěhovali se:
V měsíci březnu se do Lhotky přihlásilo
k trvalému pobytu 21 nových občanů

a narodil se jeden nový občánek.
Současný stav obyvatel je 556,

z toho 4 cizinci s trvalým pobytem
a 3 cizinci s pobytem občana EU.

V pátek 6. března zavítalo do Lhotky opět 
Divadlo u lípy z Ostravy-Hrabové. Tentokrát 
měla hra z jejich autorské dílny poněkud ho-
nosný název LET OK 302 MADRID – MEXIKO. 
Už jsme si u tohoto souboru zvykli na lehce 
bláznivé komedie a nezklamali ani tentokrát. 

Děj se odehrával na palubě v 1. třídě letu 
do Mexika a docházelo ke komickým situacím 
jak mezi posádkou, tak mezi cestujícími a samo-
zřejmě i mezi pasažéry a personálem. Ač na prv-
ní pohled aktéry nic nespojovalo, v průběhu hry 

se odkrývaly skutečnosti, které ukázaly, že těch 
spojujících vazeb je překvapivě spousta. A tak 
jako v předcházejících hrách, s kterými do Lhot-
ky přijeli, tak i tentokrát hráli s nasazením a zá-
palem. Je vidět, že ostravští ochotníci z Divadla 
u lípy mají svého koníčka opravdu rádi a dokáží 
toto své zanícení přenést i na diváky. Cílem je 
návštěvníky jejich představení pobavit a to se jim 
opět podařilo. Rádi je zase ve Lhotce přivítáme 
a neskromně se domníváme, že i herci z Ostravy 
přijíždějí do Lhotky rádi a cítí se u nás jako doma.

Herci nás vzali na výlet

V sobotu 11. dubna u hospody Pod Oře-
chem v 8.00 až 8.30 h., u obecního úřadu 8.40 
až 9.25 h. Budou se sbírat i pneumatiky.

Nebezpečné odpady – mazací a motorové ole-
je, olejové filtry, tonery, použité obaly od postřiků 
a jiné chemikálie, zbytky barev, laků a ředidel, 
autobaterie, prošlé a nepotřebné léky, rozbité či 
rozebrané televizory, monitory, obrazovky, rádia, 
počítače, lednice, mrazničky, sporáky, pračky.

Velkoobjemové odpady – skříně, ostatní ná-
bytek, koberce, matrace.

Zpětný odběr elektrozařízení – POUZE 
KOMPLETNÍ A NEROZEBRANÉ!!! – lednice, 
mrazničky, sporáky, pračky, mikrovlnné trouby, 
fritovací hrnce, varné konvice, vařiče, myčky ná-
dobí, vysavače, žehličky, váhy, zářivky, výbojky, 
monitory, tiskárny, televizory, rádia, videorekor-
déry, telefony a ostatní domácí spotřebiče.

Sběr velkoobjemového, nebezpečného 
a elektro odpadu v obci Lhotka

Základní kámen první hasičské zbrojnice byl 
položen 15. září 1931. Slavnostní otevření se 
konalo 26. června 1932 pod patronátem obec-
ního zastupitelstva. V této budově byla umístě-
ná obecní kancelář. Náklady na její stavbu byly 
32 000 Kč. Novou hasičskou zbrojnici, která 
byla získána přestavbou garáží ČSAD, převzali 
hasiči do užívání 1. října 1957. 

Přestavba započala v roce 1956 a byla 
prováděna v akci „Zvelebení obce“. Velká 
část práce byla odpracována občany zdarma. 
V roce 1977 byly ve zbrojnici provedeny velké 
vnitřní úpravy a byla vytvořena společenská 
místnost. Poslední velká přestavba hasičské 
zbrojnice byla provedena v roce 2007. Nákla-

dy na tuto akci činily cca 6,5 mil. Kč, z toho 
cca 4,5 mil. Kč činila dotace z ministerstva 
vnitra a 2 mil. Kč byly hrazeny z rozpočtu 
obce. V rámci přestavby byl půdorys budovy 
rozšířen o přístavbu garáže sloužící obecnímu 
úřadu a provedena nástavba zastřešená sed-
lovou střechou, včetně zastřešení věže. V 1. 
nadzemním podlaží se nachází společenská 
místnost s příslušenstvím a obecní byt. Stará 
hasičárna byla majetkem hasičského sboru. 
Při převedení SDH na obec začal místní národ-
ní výbor budovu používat pro vlastní potřebu. 
V akci „Z“ byla k budově provedena přístavba 
skladu. V roce 2000 byla budova staré hasi-
čárny prodána soukromé firmě. 

Hasičské zbrojnice v čase 

Upozornění jubilantům
Jelikož by zástupci kulturní komise a obec-

ního úřadu rádi pokračovali v dlouholeté tradici 
blahopřání a předání dárkového balíku u příle-
žitosti životních jubileí občanům 75, 80 a výše 
let a rovněž zveřejňováním životních jubileí ob-
čanů v místním tisku při dovršení 50, 60, 65, 
70, 75, 80 a výše let, žádáme občany o jejich 
písemný souhlas v zájmu zachování ochrany 
soukromí. Bez souhlasu s nakládáním s osob-
ními údaji nebude možné v činnosti nadále 
pokračovat. Občany, kteří mají i nadále zájem 
o návštěvy, balíčky a zveřejňování v místním 
tisku, vyzýváme, aby se dostavili na obecní 
úřad a vyplnili a podepsali souhlas se zpra-
cováním osobních údajů. Formulář je rovněž 
připraven ke stažení na webových stránkách 

obce v sekci obecní úřad-formuláře. Upozor-
nění se týká nejen letošních jubilantů. Sou-
hlas může s předstihem udělit kterýkoli občan. 
Souhlas má neomezenou platnost, pokud by 
si občan svůj souhlas v budoucnu rozmyslel, 
bude nutné toto nahlásit obecnímu úřadu. Do-
sud byly osobní návštěvy, předávání balíčků 
a zveřejňování jubilantů v místním tisku prová-
děny po předchozí ústní domluvě automaticky. 
Nebyli zveřejňováni jen ti jubilanti, kteří vyjádřili 
svůj nesouhlas. Nyní nastává změna, pokud 
obecní úřad nebude mít písemný souhlas se 
zpracováním osobních údajů k dispozici, nelze 
jubilantům předávat dárkové balíky, uskuteč-
ňovat osobní návštěvy, ani zveřejňovat jejich 
životní jubilea v tisku. Děkujeme za pochopení.

POZVÁNKA NA KONCERT
Dne 19. dubna v 16 hodin
se v sále Obecního domu

uskuteční koncert

NOBLESA LÁZEŃSKÉ
KOLONÁDY

Vystoupí:
Lisellote Rokyta – panova flétna, 

Jan Rokyta – cimbál, zobcová flétna, 
průvodní slovo

Komorní orchestr
CAMERATA JANÁČEK,

umělecký vedoucí – Pavel Doležal 
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noví občánci

Narodil se v dubnu
Michael Žurovec, rodičům Petře Pavlíkové a Michalu Žurovcovi
Šťastným rodičům gratulujeme a malému Michaelovi přejeme hodně zdraví a štěstí,

ať roste k radosti svých rodičů.

Domek č.p. 76 zakoupil v roce 1870 židov-
ský obchodník Filip Berger. Od roku 1875 měl 
zde povoleno vykonávání hostinské koncese 
k výčepu piva, vína a jiných lihových nápojů, 
podávání jídel a k držení dovolených her. 

V dobových materiálech byla tato hospoda 

nazývána „kořalečna“. Po smrti Filipa Bergera 
provozovala živnost vdova Marie. V roce 1906 
vdova a její tři synové hospodu prodali. Tuto hos-
podu zakoupil Alois Konečný s manželkou Her-
mínou. V roce 1921 Alois Konečný hospodu pře-
stavěl. Ze stavebního povolení je zřejmé, že se 

přistavěl sál a záchody. 
Po smrti Aloise Koneč-
ného provozuje hostinec 
jeho druhá žena Františ-

ka a později syn Josef. Po roce 1948 převzalo 
hostinec družstvo Jednota. Během čtyřiceti let 
družstvo provedlo jen drobné úpravy a údržbu. 
Budova si ponechala původní vzhled. Po roce 
1990 se vrátil majetek rodině Konečných, která 
hostinec zpočátku pronajímala a v roce 1996 
prodala novým majitelům. Tito majitelé provedli 
modernizaci uvnitř budovy a úspěšně provozují 
hostinec ke spokojenosti místních návštěvníků i 
cestujících, kteří se zde zastaví na občerstvení.

slovo starosty
Vážení spoluobčané,
máme tady měsíc květen, kdy se příroda ukazuje v plné síle. Louky se zazelenaly, stromy a keře 

rozkvetly a příroda se začíná vybarvovat. Sluníčko nás vytáhlo na první výlety a toulky přírodou, 
začíná období prvních grilovaček, posezení s přáteli pod širým nebem. Važme si toho, že se mů-
žeme v klidu a beze strachu setkávat, procházet po loukách, lesích a nemusíme se strachovat o 
své blízké, kamarády a známé. Ne vždycky tomu tak bylo. Letos si v měsíci květnu připomínáme 
70. výročí konce druhé světové války a také osvobození naší obce. Druhá světová válka byl nejkr-
vavější konflikt, jaký lidstvo kdy poznalo. Tato válka zachvátila nejen Evropu, ale i další kontinenty. 
Lidstvo se otřásalo hrůzou a s bolesti v srdci a obavami čekávalo, zda zvítězí dobro, nebo zlo. Bylo 
to neuvěřitelně těžkých a složitých šest let, kdy naše země prožívala nacistickou okupaci. Stovky 
a tisíce lidí přicházely o majetky a také o životy. Hrůzy, které válka přinášela, patřily k těm, které 
překonaly nejbujnější fantazii lidské představivosti. Děti přicházely o své rodiče a rodiče o své děti, 
rodiny se rozpadaly a často také zanikaly. S osvobozením přišla naděje na to, že takové hrůzy, 
jakých bylo lidstvo svědkem, se již nikdy nebudou opakovat. I v dnešní době, kdy se všude kolem 
nás šíří vlna násilí, rasové a náboženské nesnášenlivosti, je nutné upozorňovat na to, co vedlo 
k rozpoutání války a jaké hrůzné následky tento celosvětový konflikt přinesl. Že tato válka nebyla 
pouze politickou záležitostí spojenou s touhou jednoho člověka zvítězit nad ostatními evropskými 
národy, ale že se zde projevila rasová nenávist převážně vůči Židům, pro které tento válečný 
konflikt znamenal naprostou katastrofu. Vzpomeňme s úctou na všechny, kteří v této válce přišli 
o život, na všechny, kterým tato válka vzala jejich nejbližší, a oceňme úsilí těch, kteří se rozhodli 
aktivně vzdorovat násilí a zlu. U příležitosti 70. výročí konce druhé světové války jsme připravili 
malou vzpomínkovou akci s položením věnce, která konala v úterý 5. května u pomníku padlých. 
 Zdeněk Kubala, starosta

Jak už jsem psal v minulém vydání Mikro-
regionu, zastupitelstvo obce Lhotka zahájilo 
práce na „Strategickém plánu rozvoje obce“. 
V současné době by měli mít všichni občané 
starší 15 let ve svých schránkách dotazníky. 

Tímto anonymním dotazníkem, jehož cílem 
je získat většinový pohled obyvatel obce na to, 
co by se mělo v budoucnu – v blízké době až 
v horizontu 10-15 let – uskutečnit. Po rozboru 
současného stavu obce vyplynuly jednotlivé 
akce, které by bylo vhodné v budoucnu usku-
tečnit. Pomocí tohoto anonymního dotazníku 
se nyní můžete vyjádřit, které z navrhovaných 
akcí jsou pro vás více či méně důležité. Pokud 
zde nenajdete to, co by podle vás bylo potřeb-
né v obci uskutečnit, můžete vaše připomínky 
doplnit do volných polí nebo dále do pole pro 

připomínky a názory. Je třeba brát v úvahu, 
že vzhledem k nízkému rozpočtu obce je vět-
šina z těchto uvedených akcí vázána z velké 
části na získání dotací či finančních příspěvků. 
Z tohoto důvodu některé i velmi potřebné plá-
nované body mohou být uskutečněny v delším 
časovém horizontu. Dotazník prosím vyplňujte 
jednotlivě za osobu, ne za domácnost. Dotaz-
ník prosím vložte do přiložené obálky, kterou 
můžete odevzdat na OÚ nebo v obchodě „U 
Ivánků“ do 15. května. Tyto výsledky budou 
pomocným vodítkem pro zpracování finálního 
plánu rozvoje obce Lhotka. Čím vice dotazníků 
se nám vrátí, tím objektivněji můžeme posoudit 
potřeby vás občanů a můžeme rozvoj naší ves-
nice nasměrovat tam, kde si to přejete.

Zdeněk Kubala, starosta

Strategický plán rozvoje obce

Odpady, ubytovací kapacita, hrobová místa 
– splatnost do 31. 5.

Buď osobně do pokladny obecního úřadu, 
nebo bankovním převodem.

Odpady R.O.- V.S. vaše číslo chaty, nebo 
domu za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč (250 
Kč u vybraných rekreačních objektů se špat-
nou dostupností pro vývoz TKO) Dle směrnice 
umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/obec-
ni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6. 

Odpady T.P. - V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 

Poplatek za hrobové místo - VS 3632+ čís-
lo smlouvy. Do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno. Občané Lhotky byli na tento po-
platek upozorněni telefonicky nebo osobně. 
Ostatní majitelé hrobů byli k platbě vyzváni 
písemně.

Poplatek z ubytovací kapacity za rok 2014 
- nutno doložit podklady na OÚ.

Splatnost místních poplatků jubilea

Jubilea spoluobčanů v měsíci květnu:
Anežka Tomková - 88 let

Marie Šmírová - 86 let
Alenka Rozbrojová - 75 let

Oslavencům přejeme hodně štěstí, elánu a do 
dalších let pevné zdraví, klid a rodinnou pohodu.

Termíny svozu 
komunálního odpadu
úterý 12. 5. a 26. 5. 

Upozorňujeme, že splatnost poplatku za psa 
byl do 31. 3. 2015

Poplatek za psa lze rovněž zaplatit bankov-
ním převodem na č.ú. 1690539349/0800

V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit číslo 
vašeho domu do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa 
přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč.

Doposud není uhrazeno 12 psů a 1 pes z roku 
2014. Dlužníkům byla zaslána upozorňující SMS.

Místní poplatek za psa

13. března se konala členská schůze senio-
rů, kde předseda p. Karel Závodný informoval o 
uskutečněných akcích Klubu seniorů ve Lhotce v 
uplynulém roce a přednesl vizi akcí v roce letoš-
ním. Pokladní klubu informovala o stavu finanč-
ních prostředků na účtu. Schůze byla zakončena 
výbornou večeří, kterou připravila majitelka hos-
tince Pod Ořechem paní Kamila Foldýnová.

Na závěr stručné informace bych chtěl po-
zvat všechny členy i nečleny Klubu důchodců 
na smažení vaječiny, které proběhne jako vždy 
– na Kuříně – Sportovišti, 25. 5. 2015 (pondělí).

Kromě této tradiční akce ještě chystáme ex-
kurzi do Biocelu Paskov a výlet do včelařské-
ho muzea a skanzenu v Chlebovicích. Termín 
těchto akcí bude upřesněn a včas zveřejněn.

Předseda Klubu seniorů Karel Závodný

Z Klubu seniorů při OÚ Lhotka

Náš soubor má stále 19 členů, z toho osm 
tanečních párů a tři zpěvačky. V uplynulém 
roce v srpnu naše řady navždy opustila paní 
Štěpánka Klimánková. Pilkařka byla tělem i 
duší, v souboru začínala již ve 14 letech, výbor-
ná tanečnice a kamarádka. Do folklorního nebe 
odešla v nedožitých 69 letech.

Život běží dál a máme novou členku – paní 
Ludmilu Pasičnykovou z Bašky. 

Naposled jsem informovala o našem dění 
koncem dubna 2014, kdy jsme vystupovali 
v Ostravě-Proskovicích. Od té doby jsme se 
zúčastnili několika akcí v doprovodu Pustkovy 
cimbálové muziky. 

V červnu oslavoval Klub seniorů ve Lhotce 
20. výročí založení, byli jsme požádáni, abychom 
jim udělali kulturní program. Předvedli jsme pás-
ma „Ševecke“ a „Ta naša apatyka“, CM pak ještě 
hrála k poslechu. Všichni se výborně bavili. Dal-
ší akce byl výlet Pilkařů vláčkem Podhoráčkem 
z Kozlovic na Hukvaldy. Už ve vláčku jsme to 
rozjeli – Rosťa Křístek hrál na harmoniku, ostatní 
zpívali. Prohlídka obce byla zajímavá, něco se 
koupilo v obchůdkách, oběd v restauracích byl 
moc dobrý, i zmrzlina, kterou nám prodali ve 
stánku. Pak jsme v Oboře posedali pod nádher-
né staré stromy a doplnili energii jak z přírody, 
tak i vnitřně. Rosťa zahrál, zazpívalo se a všichni 
byli spokojeni. Na zpáteční cestě v Oboře jsme 
si dali u stánku dobré kafíčko, někteří pivo. Vláč-
kem jsme odjeli do Kozlovic a autobusem k ve-

čeru do Lhotky a nádherný letní den jsme ukon-
čili Pod Ořechem. Kdo se nezúčastnil, může jen 
litovat. Další akcí byl 20. ročník SNS ve srpnu, 
kde jsme předvedli pásmo „Dyž zmy byli o dva-
cet let mladši“. Na Sochovky se připravujeme 
nejvíce, počasí vydrželo do večera, návštěvníků 
bylo hodně a jídla a pití také. V listopadu v Ja-
novicích v hostinci ONDRÁŠ bylo Posezení u 
cimbálu – vystoupili jsme s pásmy „Dyž zmy byli 
o 20 let mladši a U nas na krmašu“. Samostatné 
vystoupení měla CM. Děkujeme paní místosta-
rostce za pozvání. V neděli 7. 12. se konal Vá-
noční koncert + trhy ve Frýdeckém zámku, kde 
náš soubor byl pozván. Spolu s našimi vnoučaty, 
které chodí do Valášku, jsme čtyřikrát předved-
li vánoční pásmo. V polední přestávce se naše 
děti přeměnily za nádherné andílky a čerty a spo-
lečně s Mikolášem i jeho doprovodem zpestřily 
program na vánoční nadílce. Lhotecký Vánoční 
koncert se konal 20. 12. v sále OD. Opět s námi 
vystoupily naše děti, atmosféra byla už hodně 
vánoční. Začátkem února jsme nabrali sily pose-
zením v restauraci U Fandy, někteří hráli bowling 
a ostatní se plácali v bazénu a teď už opět pilně 
nacvičujeme nové pásmo.

A nakonec blahopřejeme našim členkám 
– Dáši Svobodové, Pavle Matějové a Aničce 
Bindáčové k významnému životnímu jubileu, 
které jsme s nimi pořádně oslavili. Na naše 
akce – fotografie se můžete podívat na www.
obec-lhotka.eu/PILKY/.  Libuše Zlá

PILKY Lhotka – z naší činnosti
Nemusí člověk vytáhnout paty ze Lhotky a 

může si užít noblesní lázeňskou atmosféru. Stačí 
k tomu 15 výborných muzikantů a díla vynikají-
cích hudebních skladatelů přelomu 19. a 20. 
století. V neděli 19. 4. vystoupil v sále Obecního 
domu ve Lhotce třináctičlenný komorní soubor 
Camerata Janáček z Ostravy a s ním i místní 
dvojice muzikantů Liselotte Rokyta a Jan Rokyta.

V programu s názvem „Noblesa lázeňské 
kolonády“ zazněla spousta krátkých skladeb, 
v nichž se skloubil žánr klasický, lidový a také 
kavárenský z přelomu 19. a 20. století. Už při 
prvních skladbách stačilo přivřít oči, nechat se 

unášet hudbou a posluchač se ocitl mezi korzu-
jícími páry v nedělním odpoledni – lehké úklony, 
smekání buřinek, rukulíbám. Aby ještě dobar-
vilo a vylepšilo atmosféru a vyznění skladeb, 
svítilo za okny krásně dubnové sluníčko. Jedna 
skladba střídala druhou, a tak měli posluchači 
dostatek příležitostí k nadšenému potlesku. 

I tentokrát zasvěceným slovem prová-
zel koncert Jan Rokyta. Díky jeho slovům se 
posluchači lépe orientovali v přednášených 
skladbách, některých velmi svěžích, jiných 
melancholických a umocnili si tak svůj zážitek. 
V některých případech to ani nebylo potřeba, 

když například v podání Cameraty Janáček 
pod vedením Pavla Doležala zazněla snad 
všem známá 2. Uherská rapsódie nebo ještě 
známější Montiho čardáš. Jeho slovo ale přišlo 
vhod, když například uváděl směs rumunských 
tanců, v nichž se sóly na Panovy flétny blýskla 
Liselotte. Je zajímavé, jak snadno nás hudba 
dokáže v duchu přenést do jiné doby či jiného 
místa, pro něž je ta hudba charakteristická. 

Byl to vynikající koncert a všem přítomným 
bylo asi jasné, že bez Janka Rokyty by se tak 
krásné koncerty ve Lhotce nekonaly. Janku 
Rokyto, díky za příjemné nedělní odpoledne. 

Pozvali nás na kolonádu

„Hostinec Pod Ořechem“ v čase

1875

1910

2015
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slovo starosty
Vážení spoluobčané, 
právě se vám dostalo do rukou červnové vydání zpravodaje mi-

kroregionu. Je to měsíc, jehož koncem čeká naše děti zhodnocení 
vědomostí a znalostí nabytých během uplynulého školního roku. 
Někteří žáci rychle dohánějí to, co zameškali, ti pilnější s klidem 
očekávají vysvědčení a první prázdninové dny. Maturanti složili 
zkoušku dospělosti a část z nich bude pokračovat ve studiu na vysoké škole a ty ostatní čeká 
nástup do života dospělých. O něco menší starosti mají naši nejmenší, kteří se na své budoucí 
vzdělání teprve připravují v naší mateřské škole. Proto se i my snažíme, aby se dětem ve školce 
líbilo a každé ráno s radostí přicházely do své barevné školičky. Jak jste jistě všichni zaznamenali, 
začátkem měsíce května byly ukončeny stavební práce na změně vytápění tepelným čerpadlem 
a zateplení střechy a pláště budovy školky. Věříme, že se vám líbí i její barevné provedení. Tato 
akce byla spolufinancována z Operačního programu Životního prostředí a teď nás čeká závěreč-
né vyhodnocení projektu, administrace a žádost o platbu. Věříme, že i tuto část projektu dotáhne-
me do zdárného konce a dotace nám bude vyplacená v plné přislíbené výši. Od vyplacení dotace 
se budou vyvíjet i další aktivity v investicích obce. V současné době probíhá výběrové řízení na 
výstavbu chodníku od mateřské školy k p. Mičulkovi, a pokud vše půjde podle plánu, měla by být 
stavba zahájena v září letošního roku. V neposlední řadě bych chtěl poděkovat všem, kteří se 
zapojili do dotazníkového průzkumu, který bude sloužit jako součást k vypracování strategického 
plánu rozvoje obce Lhotka. Ti občané, kteří dotazníky vyplnili a vrátili zpět na obecní úřad, ukázali, 
že jim není lhostejné, kterým směrem se bude vývoj naší obce ubírat. S výsledky a informacemi 
z dotazníků budete seznámeni. Na závěr bych chtěl popřát všem dětem a studentům, aby vy-
svědčení bylo k jejich spokojenosti i spokojenosti rodičů, aby si mohli klidně a bezstarostně užívat 
prázdnin.  Zdeněk Kubala, starosta

Do 15. května měli všichni občané obce 
možnost vyjádřit se k prioritám rozvoje obce, 
chybějícím službám, akcím a také mohli vyjá-
dřit své názory pomocí anonymních dotazní-
ků, které byly doručeny do všech domácnosti 
v počtu 475 ks. Zpět na obecní úřad se nám 
vrátilo 136 ks těchto dotazníků, což je 28,63 
%. I když byl dotazník anonymní, ukázalo se, 
že někteří občané se za svůj názor nestydí a 
své dotazníky také podepsali. Výsledky budou 
použity jako vodítko ke zpracování strategické-
ho plánu rozvoje obce na dobu cca na 10 let. 
Poděkování patří všem, kteří se touto formou 

vyjádřili a ukázali, že jim není lhostejné, jakým 
směrem se bude další rozvoj obce ubírat. Po-
řadí vámi upřednostňovaných akcí najdete v ta-
bulce, kde byly ke každému dotazu přiřazeny 
dosažené body. Z vašich odpovědí vyplynulo, 
že jasnou prioritu mají opravy místních komuni-
kací, dalším v pořadí je zachování stávajících a 
vytváření dalších kulturních akcí. Jasně se také 
ukazuje, že velkou prioritou občanů je odkana-
lizování obce. Co se týká doplňujícího dotazu, 
co se smuteční síní, tak i přes pár doporučení 
na opravu, či využití jako skladiště převládal 
názor, že je nevyužitelná a měla by se zbou-

rat. Určitě je to otázka k zamyšlení a bude se 
s tím muset obecní zastupitelstvo zaobírat, stej-
ně jako nad častým požadavkem na obnovení 
prodejny samoobsluhy, což bude pro obec, 
vzhledem k tomu, že stávající budova je v sou-
kromém vlastnictví, nelehký úkol. Z dalších 
námětů převládá např. posunutí značky začá-
tek obce blíž ke sportovišti, pořádání koncer-
tů v areálu u školy, zvýšení bezpečnosti proti 
krádežím, rozšíření veřejného osvětlení, vybu-
dování dětského hřiště v centru obce apod. Po-
drobnější informace o vyhodnocení dotazníků 
budou umístěny na obecních stránkách.

V úterý 5. května se sešlo u kaple a pomníku 
obětí války asi pět desítek lhoteckých občanů 
u příležitosti 70. výročí osvobození obce. Ani 
Lhotce se nevyhnuly válečné útrapy a oběti na 
životech. S kulturní vložkou přispěly lhotecké 
děti. Starosta obce Zdeněk Kubala pak ve své 
řeči připomněl obrovské utrpení milionů lidí po 
celém světě během 2. světové války, největší-
ho konfliktu v dějinách lidstva.

„Druhá světová válka ukázala celému světu, 

co všechno může zavinit jednání jednotlivce po-
sedlého touhou po moci a davů, které mu sle-
pě uvěřily a nechaly se až jednoduše snadno 
zmanipulovat. Následky této zlovůle zůstávají 
jako bolestná vzpomínka v srdcích mnoha lidí 
ještě dnes… Po šesti letech přišlo osvobození 
a s ním naděje na to, že takové hrůzy, jakých 
bylo lidstvo svědkem, se již nikdy nebudou opa-
kovat. Proto i v dnešní době, kdy se na všechny 
světové strany od našich hranic šíří vlna násilí, 

rasové a náboženské nesnášenlivosti, je nutné 
upozorňovat na to, co vedlo k rozpoutání války 
a jaké hrůzné následky tento celosvětový kon-
flikt přinesl,“ připomněl starosta Kubala.

Zástupci obce a společenských organizací 
pak položili květiny k památníku, na němž jsou 
připomenuty oběti války ve Lhotce – tři ruští vo-
jáci a čtyři lhotečtí občané – František Štefek, 
Ludvík Mičulka, Vojtěch Sasýn a Josef Kostelník.

Čest jejich památce!

Připomněli jsme 70. výročí osvobození

V neděli 11. května se v sále Obecního 
domu uskutečnilo vystoupení u příležitosti 
oslavy Dne matek. Celý program se skládal 
z různých vystoupení lhoteckých dětí. Zahájily 
děti z mateřské školky, které pod vedením p. 
uč. Kusinové a p. uč. Laníkové představily pás-
mo o zvířátkách. Bylo jich plné pódium a vůbec 
nevadilo, že někteří místo zpívání a přednášení 
mávali svým maminkám v sále…

Po nich přišli na řadu muzikanti, kteří za-
hráli na housle, violoncello a flétnu. Ani letos 

nechyběly děti z Valášku, které byly úspěšné 
v soutěži Zpěváček. Na klavír je doprovodila 
Liselotte Rokyta. Závěr patřil schole Rosnička 
a jejich pásmu Parta správná, které s nimi na-
cvičili manželé Tesarčíkovi.

Každé vystoupení, které bylo určitě pěkným 
dárkem pro všechny maminky, bylo odměněno 
velkým potleskem. Po skončení programu byl 
čas chvíli ještě posedět a popovídat si a me-
zitím třeba sledovat v hospodě jedním okem 
hokejový zápas Česko-Německo.

Den matek v Obecním domě

č.účtu 1690539349/0800
odpady R.O. - V.S. vaše číslo chaty, nebo 

domu za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat vaše jméno - 500 Kč (250 
Kč u vybraných rekreačních objektů se špat-
nou dostupností pro vývoz TKO) Dle směrnice 
umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/obec-
ni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6. 

odpady T.P. - V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno - 500 Kč za osobu. 

Poplatek z ubytovací kapacity za rok 2015 - 
nutno doložit podklady na OÚ.

Poplatek za hrobové místo - VS 3632+ číslo 
smlouvy. Do sdělení pro příjemce napsat vaše 
jméno. Občané Lhotky byli na tento poplatek 
upozorněni telefonicky nebo osobně. Ostatní ma-
jitelé hrobů byli k platbě vyzváni písemně. Stéle 
ještě není uhrazen poplatek za 6 psů a 1 pes 
z roku 2014, poplatek byl splatný do 31. 3. 2015.

Splatnost místních poplatků do konce května

Obci Lhotka se podařilo získat finanční pro-
středky Státního fondu životního prostředí na 
úsporu energie pro budovu mateřské školy, což 
znamenalo kompletní zateplení budovy a změ-
nu vytápění. Plánované práce byly podmíněny 
dodržením časového harmonogramu a z toho 
důvodu probíhaly za běžného provozu MŠ. 

Nákladné elektrické akumulační vytápění 
nahradilo provozně úspornější tepelné čerpadlo 
země-voda s klasickým teplovodním rozvodem. 

Práce proběhly v termínu a my si již od poloviny 
března pochvalujeme stejnoměrné temperová-
ní všech užívaných prostor. Vše bylo dokonče-
no počátkem května, kdy dostal zateplený plášť 
budovy novou zářivou barevnou fasádu.

Za přípravu projektu a jeho realizaci vděčíme 
paní Růženě Kopčákové, bývalé starostce, a panu 
Zdeňku Kubalovi, místostarostovi, dnes starostovi 
obce Lhotka, jakož i panu Josefu Urbišovi, součas-
nému místostarostovi. Patří jim naše poděkování.

Doba rekonstrukce přinesla v provozu jis-
tá omezení, která jsme od počátku roku 2015 
zdárně překonávali a navíc se nám podařilo 
uspořádat pro děti i Sněhulácký bál, Zimní 
Olympijské hry, doprovázet starší děti na ly-
žařský výcvik na Bílou, zúčastnit se deseti lekcí 
jarního plavání v bazénu U Fandy, zazpívat, 
recitovat a položit kytici k pomníku padlých vá-
lečných hrdinů u příležitosti 70. výročí ukončení 
Druhé světové války, vystoupit s programem o 
zvířátkách na Dnu matek a zhlédnout pohádky 
maňáskového divadla Šikulka. Do konce škol-
ního roku ještě plánujeme výlet do ostravské 
ZOO, Den dětí ve školní zahradě, turistický Se-
šlap z Ondřejníku a slavnostní rozloučení s de-
víti předškolními dětmi. Dne 5. května proběhl 
v naší mateřské škole zápis nových dětí. Všech 
jedenáct přihlášených dětí se od září stane na-
šimi novými kamarády a pro školní rok 2015-
2016 naplní kapacitu MŠ.

 M. Laníková, ředitelka MŠ

Mateřská škola Lhotka v roce 2015

Svoz odpadů
Termíny svozu komunálního odpadů:

úterý 9. 6. a 23. 6. 

Ani Lhotce se nevyhnulo sedmnáctidenní 
poblouznění hokejem. Jsme přece jenom obec 
se spoustou sportovních fandů. A jak se šampi-
onát blížil k závěru a naše naděje stoupaly, tak 
vzrůstal i zájem o televizní přenosy. 

Na poslední tři zápasy našeho týmu při-
pravila obec spolu s restaurací Obecník 

promítání v sále na velké plátno. První pře-
nos přinesl společnou radost, další dva byly 
smutnější, ale sportovně jsme přiznali, že 
naši sice bojovali, ale soupeři zvítězili prá-
vem. Teď ještě, aby se fotbalisté probojovali 
na evropský šampionát a můžeme lhoteckou 
fan zónu připravit znovu.

Lhotecká mini fan zóna

„Škola ve Lhotce“ v čase
Jelikož byla výuka ve staré škole neúnosná, 

kdy jediná učebna měla rozměry 8,5m x 8m 
a vyučovalo se v ní denně 140 žáků ve dvou 
směnách, bylo na společné schůzi místní škol-
ní rady a obecního zastupitelstva rozhodnuto o 
stavbě nové školy. 

Stavba „nové“ školní budovy byla zahájena 
16. srpna 1932. Při práci byli zaměstnáni míst-
ní muži, stavbyvedoucím byl Jan Slípek. Pro-
tože se stavělo v době krize, kdy bylo mnoho 
nezaměstnaných a tím i dost pracovních sil, 
práce pokračovaly rychlým tempem. Práce se 
prováděly bez jakékoliv mechanizace. Ručně 
se přenášel materiál, kopaly sklepy, míchal se 
beton a malta, ale největší potíž byla s nedo-
statkem vody, která se musela dovážet z po-
toka na dolním konci Lhotky. Již 10. prosince 
1932 byly dohotoveny ve školní budově dvě 
místnosti i záchody v přízemí. Jedna třída byla 
vybavena zapůjčenými lavicemi i kalamáři ze 
školy v Kozlovicích a od 1. ledna se začalo 
vyučovat ve dvou učebnách. V každé učebně 
byly dvě třídy a vyučovalo se na směny. Po-
prvé v historii Lhotky bylo 147 žáků rozděleno 
do čtyř skupin, místo dosavadních dvou, což 
byl velký přínos pro vzdělání lhoteckých ob-
čanů. V těchto třídách vyučovali – řídicí učitel 
Mrozek, Olga Jakubková, Zdeněk Brumovský 
a Bohumír Tobiáš. Slavnostní otevření nové 
školy se uskutečnilo 10. září 1933 a slavnosti 
se zúčastnilo přes 2000 osob. Hosty byli pan 
okresní hejtman K. Cidlík, okresní inspektoři, 
zástupci sousedních obcí a učitelstva. Stavba 
byla dokončena v roce 1933, ale vnitřní zaří-
zení a pomůcky se doplňovaly postupně. Ná-

klady na stavbu byly 327 000 Kč. Do školního 
roku 1940–1941 se ve Lhotce vyučovalo ve 
čtyřech třídách, ve školním roce 1941–1942 
byly otevřeny jen tři třídy, kdy bylo do školy 
zapsáno 123 dětí. V tomto školním roce byla 
v budově provedena elektroinstalace a 4. srp-
na 1942 byla škola napojena na síť elektric-
kého vedení. Před započetím školního roku 
1945–1946 byla nutná oprava celé školní 
budovy, která byla v posledních dnech války 
velmi poškozena. Od tohoto školního roku 
byla škola pouze dvoutřídní s počtem žáků 
84. Další větší oprava školní budovy proběh-
la v roce 1959. V roce 1964 byla provedena 
rekonstrukce elektrického osvětlení, v roce 
1965 se vybudovala nová studna, splachova-
cí záchody a etážové vytápění. V roce 1971 
byla vyměněna okna, v roce 1972 opravena 
střecha a provedena nová omítka, 1973 opra-
vena vodoinstalace a záchody, 1978 instala-
ce elektrického akumulačního vytápění, 1983 
dřevěné obložení zdí, v roce 1998 přestavba 
kuchyně a jídelny a v roce 2001 se vyměni-
la okna. V roce 2013 byly provedeny vnitřní 
stavební úpravy v prostorách mateřské školy, 
kdy se rozšířila pobytová místnost pro děti a 
opravila podlaha. V letošním roce 2015 byla 
budova zateplena a změnilo se vytápění 
z akumulačních kamen na tepelné čerpadlo 
země-voda. Samostatná dvojtřídní škola ve 
Lhotce byla zrušena v roce 1976 a žáci ze 
Lhotky museli docházet do Kozlovic již od 
první třídy. Nyní v této budově funguje pouze 
mateřská škola, která má plný stav. Ve škol-
ní kuchyni se vaří cca 50 obědů (kromě dětí 

a zaměstnanců školky i pro důchodce a za-
městnance obce). Volné prostory této budovy 
jsou využívány ke zkouškám národopisného 
souboru „Pilky“, pravidelnému cvičení Klubu 
žen a jako zázemí při konání Sochových ná-
rodopisných slavností. 

Vyhodnocení dotazníku rozvoje obce
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jubilea

V měsíci červenci oslaví a dali ke zveřejnění 
souhlas svá životní jubilea občané:

Šrubařová Anna   83 let
Kožuch Augustin   83 let

Kožuchová Ludmila   80 let
Mičulka Stanislav   75 let
Matějová Zdeňka   75 let
Dohnal Richard   50 let

Všem oslavencům přejeme do dalších let 
mnoho zdraví, spokojenosti a životního elánu.

slovo starosty

Sportovní zařízení vzniklo v akci „Z“ na místě drůbe-
žárny JZD. Stavba byla dokončena v roce 1975. Větši-
nu prací provedli občané zdarma brigádnicky. Budova 
byla po dobudování předána do vlastnictví OV ČSTV. 

Od roku 1997 byla majetkem TJ SOKOL Lhotka. 
Členové prováděli zdarma údržbu a zajišťovali pro-
voz pod dohledem správce Vojtěcha Slípka. V roce 
2009 byla provedena celková rekonstrukce stávající 
budovy a její rozšíření, zpevněné plochy, nové více-
účelové hřiště s umělým povrchem, včetně oplocení, 
rekonstrukce travnatého fotbalového hřiště. Celkové 
náklady na rekonstrukci činily 9 902 027 Kč. Na tuto 
akci obec získala dotaci 7 561 144 Kč a 2 340 883 
Kč bylo profinancováno z obecního rozpočtu. V roce 
2013 byl celý areál sportoviště převeden do vlastnic-
tví obce Lhotka, která zajišťuje jeho provoz a údržbu. 
Nynějším správcem areálu je pan Milan Mičulka.

Vážení spoluobčané, 
máme za sebou první polovinu letošního roku, proto bych chtěl 

pár slovy zhodnotit dosavadní práci obecního zastupitelstva. Nej-
větší akcí prvního pololetí bylo zateplení mateřské školy a změna 
vytápění na tepelné čerpadlo země-voda, na kterou máme při-
slíbenou dotaci ze Státního fondu životního prostředí. Tato akce 
byla ukončena a převzata od zhotovitelů koncem dubna a nyní probíhají dokončovací práce na 
terénních úpravách v okolí budovy. Celkové náklady na tuto akci byly 2 993 409 Kč a v plné výši 
byla profinancována z obecního rozpočtu. V současné době probíhá závěrečné vyúčtování pro-
jektu a čekáme na proplacení dotace, která by měla činit 85 % z uznatelných nákladů. Z dalších 
drobnějších akcí se nám podařilo odvodnit komunikaci u hřbitova, provedli jsme nejnutnější opravy 
místních komunikací a za pomoci pracovníků na veřejně prospěšných pracích se snažíme udržovat 
veřejné prostranství v čistotě a pořádku. Tito pracovníci jsou placení Úřadem práce ČR. V únoru 
bylo zahájeno projednání „Návrhu zadání Územního plánu obce“ a nyní čekáme na vyjádření zpra-
covatele tohoto územního plánu, kterým je Magistrát města Frýdku-Místku. V rámci vzdělávání 
občanů jsme v březnu zorganizovali seminář z oblasti právního povědomí na téma „sousedské 
vztahy“, kde byli účastníci seznámeni se svými právy, povinnostmi a způsoby, jakými se jich lze 
domáhat v návaznosti na nový Občanský zákoník. Kulturní výbor zajistil v březnu vystoupení diva-
dla „U Lípy“ s přestavením „Let OK302 Madrid -Mexiko“, v dubnu vystoupil v sále Obecního domu 
ve Lhotce třináctičlenný komorní soubor Camerata Janáček z Ostravy a s ním i místní dvojice 
muzikantů Liselotte Rokyta a Jan Rokyta a 5. května proběhl u pomníku padlých pietní akt u 
příležitosti 70 let od konce druhé světové války. V květnu proběhlo výběrové řízení na zhotovitele 
chodníku od školky směrem k p. Mičulkovi, ze kterého vyšla jako vítězná firma sdružení Vala – Ing. 
Jiří Vala za nabídkovou cenu 998 811 Kč. Práce na výstavbě chodníku by měly probíhat v měsí-
cích září až listopad 2015. Během stavebních prací bude částečně omezen provoz v okolí stavby. 
Další výběrové řízení proběhlo v červnu, a to na dodavatele služby svoz a likvidace komunálního 
odpadů v obci od října letošního roku, kdy končí stávající smlouva ze svozovou firmou. V tomto 
výběrovém řízení byla vybrána firma AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. s nabídkovou cenou 
bez DPH 1 840 Kč za tunu odpadu. Proto bych vás chtěl všechny požádat, třiďte poctivě odpad, 
protože vše, co nevytřídíte, je odvezeno na skládku jako komunální odpad a draze za to zaplatíme. 
Zastupitelstvo obce zahájilo práce na Strategickém plánu rozvoje obce. Během měsíce května 
vám byly doručeny dotazníky, ve kterých jste si mohli určit priority rozvoje obce. Všem, kteří se 
této ankety zúčastnili, děkujeme. Výsledky této ankety jsou zveřejněné na internetových stránkách 
obce, případně jsou k nahlédnutí na obecním úřadě. Vzhledem k tomu, že začínají vycházet první 
výzvy k operačním programům období 2014–2020, a my bychom chtěli těchto peněz z evropských 
fondů využít, postupně připravujeme projekty, se kterými se pokusíme na tyto finance dosáhnout. 

Závěrem bych chtěl popřát všem dětem příjemné prožití prázdnin, mnoho hezkých zážitků a 
vám všem ostatním krásné letní počasí, klid a pohodu.  Zdeněk Kubala, starosta

Kulturní výbor při Obecním úřadě ve Lhotce 
vás zve na vystoupení skupiny „Poitín“ v sobotu 
25. července v areálu „U školy“. Začátek v 19 
hodin. Po koncertě posezení u ohně. Občerst-
vení zajištěno. Vstupné 100 Kč.

Poitín je plzeňská hudební skupina hrající od 
roku 1996. Její repertoár zahrnuje především ir-
skou tradiční hudbu prezentovanou způsobem, 
jakým ji dnes provozují mladé skupiny na Brit-
ských ostrovech, v USA a v Evropě. Frontman 
skupiny, zpěvák a hráč na irský buben bodhrán 

Jeremy M. King pochází z anglického Brighto-
nu, kde se věnoval též interpretaci tradiční hud-
by. Také ostatní členové mají bohaté hudební 
zkušenosti a kapela pravidelně hostuje nejen 
na tuzemských festivalech, nýbrž má za sebou 
úspěšná vystoupení např. v Polsku, Německu, 
Itálii a Francii. Za svou více než patnáctiletou 
existenci vydal Poitín vlastním nákladem cel-
kem čtyři studiová alba, podílel se na kompi-
lacích z produkce Popronu a několika dalších 
výběrových nosičích v USA (Mage Records). 

Pozvánka na vystoupení skupiny „Poitin“

Pytle se neodváží
Upozorňujeme občany, že svozová firma vyváží pouze odpad umístěný v popelnicích.

Pytlovaný odpad se neodváží. 
Termíny svozu komunálního odpadů: úterý 7. 7. a 21. 7. 

Žádáme občany, aby dbali na dodržová-
ní nepsaných zákonů a alespoň o nedělích 
nepoužívali hlučné stroje a nástroje, jako 
jsou sekačky, křovinořezy, brusky, motoro-
vé a kotoučové pily, aj. 

Buďte ohleduplní ke svým sousedům, kteří 
si potřebují odpočinout a nabrat nových sil po 
náročném pracovním týdnu. Tímto opatřením 
se vyhneme vydávání nových vyhlášek, které 
by nám všem znepříjemňovaly život. Děkujeme 
za pochopení.  oú

Upozornění

noví občánci
V červnu se naše obec rozrostla o jednu 

holčičku a tři chlapce. Narodili se:
Karolína Brandejsová

rodičům Veronice a Janovi Brandejsovým

Marek Zagrapan rodičům
Anetě Ryškové a Janu Zagrapanovi.

Antonín Riegel rodičům Lubomíře Žárské 
Riegelové a Pavlu Riegelovi

a Ondřej Krč rodičům
Heleně a Pavlovi Krčovým.

Šťastným rodičům gratulujeme a dětem 
přejeme hodně štěstí v životě, ať rostou

k radosti svých rodičů.

Za krásného slunečného počasí, ale ex-
trémního horka, se v sobotu 13. června v 
Kozlovicích za Kovářovým lesem uskutečnil 
pod vedením Ladislava Kuchaře z Motospor-
tu Kozlovice první ročník traktoriády, za velké 
podpory diváků. 

Sjely se převážně podomácku vyrobené 
traktory nejen z okolí, ale například z Plzně, Pří-
brami, Humpolce, nebo Větřkovic, kde se rov-
něž uskuteční traktoriáda 22. srpna. K vidění 
byly stroje nejrůznějších konstrukcí. Startovalo 
28 strojů ve třech kategoriích do 1000 m3, nad 
1000 m3 a pohon 4x4. Podmínky však byly pro 

všechny stejné. Některé stroje byly příliš velké 
a měly problém s několika zatáčkami, musely 
najíždět i několikrát, zato Taxisův vodní příkop, 
který přikrmovali hasiči z přistavené cisterny, 
zvládaly hravě. Na rozdíl od svých menších 
„kolegů“, kteří byli od bláta takřka všude.

Závodníci absolvovali dvě kola měřená časo-
mírou a nakonec sprint dvojic, který ukázal, kdo 
je nejrychlejší. Zde rozhodovaly opravdu sekun-
dy. Lhotku reprezentoval Oldřich Kudělka s čís-
lem 16 se svým zeleným traktůrkem na plyn. 
Umístil se ve velké konkurenci na krásném 3. 
místě v kategorii do 1000 m3. Závod měl své 

nejrychlejší, ale ve výsledku byli vítězové všich-
ni. Pro putovní pohár se musel ten nejrychlejší 
přebrodit bahnem přes vodní příkop.

Co napsat závěrem, skvělá zábava pro 
závodníky, příznivce i diváky, pěkně udělaná 
trať, zajištěno občerstvení i toalety. K vidění 
historické automobily, čtyřkolky, motorky i 
Harleye. Převážně malí kluci byli nadšení, 
někteří rodiče měli problém své potomky z 
odstavených strojů dostat. Kdo se přišel podí-
vat, jistě nelitoval. Dle slov pana Kuchaře se 
bude v započaté tradici pokračovat a může-
me se těšit na druhý ročník.  R. Koch

Kozlovická traktoriáda

Přestože v posledních dnech je počasí vrt-
kavé, ve čtvrtek 18. června bylo sluníčko, jako 
na objednávku. Předseda klubu seniorů Karel 
Závodný zorganizoval zájezd do nádherně 
upraveného miniarboreta ve Staříči, kde jsme 
strávili dopoledne. 

Majitel pan Holub dokázal dlouhé desítky minut 
poutavě vyprávět téměř o každé rostlině. K zhléd-
nutí byly nejen zajímavé stromy, bonsaje, rostliny 
a čarověníky, ale i jezírka – jedno se zlatými ka-
rasy a koi kapry a druhé s barevnými žabkami. V 
celé zahradě jsou vkusně zakomponovány umě-
lecky kované předměty, lavičky, hmyz i zvířata.

Miniarboretum zároveň slouží jako prodej-
na skalniček, jehličnanů, okrasných stromů a 

rostlin, kterým hlavně ženy nedokázaly odolat.
Po dobrém obědě ve Staříčském kulturním 

domě jsme se vydali do nedalekých Chlebovic 
do včelařského muzea a skanzenu. Zhruba po 
hodinové prohlídce muzea se zasvěceným vý-
kladem nám paní Knödlová udělala přednášku 
o včelích produktech, jejich využití a vlivu na 
lidské zdraví. Byli jsme se nabít energií ve vče-
líně s prosklenou stěnou, ochutnali medovinu 
a medák. Po příjemné relaxaci byla možnost 
nakoupit včelí produkty v místním dobře záso-
beném obchůdku. Byl to příjemně a zajímavě 
strávený den.  R. Koch

Výlet klubu seniorů do miniarboreta

Podpořte svými podpisy posílení mobilního signálu operátora T-Mobile
Kontaktovali jsme operátora společnosti T-
-Mobile se žádostí o posílení signálu. Bylo 
nám sděleno, že se o tomto uvažuje nejdříve 
v roce 2017 a na Lhotku také může přijít řada 
později. Pokud bychom chtěli tuto situaci ře-
šit dříve, je nutno k hromadné žádosti přiložit 

jmenný seznam s adresou a podpisem nespo-
kojených občanů. Žádáme občany, kteří mají 
problém s příjmem telefonního signálu, aby se 
dostavili na obecní úřad podpořit tuto žádost. 
Čím více podpisů, tím bude mít žádost větší 
prioritu.  OÚ

Vzhůru na palubu aneb dětský den
Letos jsme dětský den přesunuli téměř až 

na konec června, týden před začátkem prázd-
nin jsme jej tak mohli pojmout jako oslavu kon-
ce školního roku.

Prakticky celým odpolednem nás v areálu 
u školky provázelo téma námořnici. Program 
zahájila dvě námořnická taneční vystoupení, 
kterých se zhostily lhotecké dívky a ženy. V ná-
sledujících soutěžních disciplínách si děti mohly 
vyzkoušet např. házení záchranným kruhem, 
stavbu majáku, vázání námořnických uzlů, sklá-
dání papírových lodiček, lov ryb a další nezbytné 
námořnické dovednosti. Za své snažení si mohly 
vybrat nějakou pěknou cenu. Opět nechyběl ani 
tradiční závod na kolech a koloběžkách. Pauzu 
před vyhlašováním výsledků zpestřila svým pás-
mem pohádkových písniček schola Rosnička. 
Pro všechny bylo připraveno výborné občerst-
vení od popcornu, párku v rohlíku, přes sladké 
dobroty soutěže Buchta roku až po kuřecí steak. 

Večer si ještě mohli všichni, kdo měli chuť a 

výdrž, zazpívat při kytaře a houslích. Úplný závěr 
dětského dne, který už patřil převážně rodičům, 
se přesunul do hospody Pod Ořechem, protože 
nám byla zima přeukrutná. Kalendář sice hlásil, 
že další den začíná léto, teploměr však ukazoval 
tak dvanáct stupňů. Počasí nás letos vůbec po-
trápilo. Dva předešlé víkendy tropy, tento víkend 
podle předpovědí chladný a deštivý. S obavami 
jsme celé odpoledne pokukovali po černých mra-
cích objevujících se na obloze. Ale asi jsme se 
dobře modlili, protože nakonec s výjimkou jedné 
kraťoučké přeháňky déšť nedorazil, takže jsme 
program nemuseli přesunovat do školní budovy. 

Pobavit se na lhotecký dětský den dorazila 
víc jak stovka dětí a myslím, že si všechny své 
odpoledne užily, což bylo hlavním cílem nás, 
kteří jsme pro ně program s láskou připravovali. 

Na závěr bych chtěla ještě poděkovat všem 
sponzorům, kteří přispěli na realizaci dětského 
dne, a taky všem, kteří se podíleli na jeho orga-
nizaci.  M. V.

„Sportoviště“ v čase
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jubilea
Kožuchová Vladimíra - 70 let 

Za obecní úřad přejeme do dalších let mnoho 
zdraví, spokojenosti a životního elánu.

slovo starosty
Vážení spoluobčané, 
prázdniny se nám překulily do své druhé poloviny. Doufám, že horké 

dny, které nás potkaly v červenci, jste prožili bez úhony. Určitě si všichni 
přejete, aby i srpen přinesl hezké počasí, abychom si ještě všichni užili 
léta, které je časem odpočinku, výletů a také kulturního vyžití. 

Začátkem července jsme s panem starostou ze slovenské obce 
Sihelné dojednali obnovení přeshraniční spolupráce mezi našimi obcemi. Výsledkem jednání bylo 
pozvání našeho národopisného souboru Pilky na Folklorné slavnosti pod Pilskom a Babou horou, 
které se uskutečnily v neděli 19. července. Na oplátku naši hasiči pozvali své kolegy ze Sihelného na 
pohárovou soutěž do Lhotky, která se koná v sobotu 29. srpna. Věřím, že se spolupráce mezi našimi 
obcemi bude nadále prohlubovat, společných aktivit bude přibývat a že se nám z operačního programu 
přeshraniční spolupráce podaří na tyto projekty získat i nějaké finance. V sobotu 25. července se konal 
v areálu U školy koncert plzeňské skupiny Poitín, hrající převážně irskou muziku, s následným poseze-
ním u ohně a volnou zábavou. Uspořádáním tohoto koncertu jsme chtěli nabídnout posluchačům opět 
jiný hudební žánr a věřím, že i toto pojetí hudby si své příznivce našlo. Chtěl bych poděkovat všem, kteří 
se na zajištění a organizaci tohoto koncertu podíleli. Také chci poděkovat paní Kamile Foldynové za za-
jištění občerstvení během celé akce. Další významnou kulturní akcí v obci bude 21. ročník Sochových 
národopisných slavností, které pořádá Klub žen Lhotka a Sdružení měst a obcí povodí Ondřejnice ve 
spolupráci s obcí Lhotka. Tyto slavnosti se uskuteční v sobotu 22. srpna a jste všichni zváni. 

Pro ty, kteří mají rádi procházky přírodou, jsme osadili pod Hrbkovou dva kusy laviček, ze kte-
rých je hezký pohled na panorama Lhotky i okolních kopců. Pokud někdo víte o dalším, veřejnosti 
přístupném místě s hezkým výhledem či příjemným posezením, dejte vědět, osadíme lavičku i 
tam. Letní prázdninové dny mají také své stinné stránky, a to je rušný noční život v obci a tím i zvý-
šená „hladina hluku“ obzvlášť z reprodukované hudby a automobilů projíždějících velkou rychlostí. 
Proto žádám všechny, kteří pořádají různé grilovačky, oslavy a jiné akce na svých zahradách, 
našem sportovišti i v různých jiných prostorách v obci, aby dodržovali noční klid od 22.00 do 6.00 
hod. Rušení nočního klidu je považováno za přestupek proti veřejnému pořádku a lze za něj uložit 
pokutu do 5000 Kč. Mějte ohledy na své sousedy, kteří si potřebují zvláště v těchto horkých dnech 
odpočinout a nabrat nových sil. Přeji vám hezké prožití letních dnů a dětem v druhé polovině 
prázdnin hodně veselých zážitků.  Zdeněk Kubala, starosta

V sobotu 25. července se ve Lhotce konal koncert skupiny Poitín. Je to plzeňská kapela, která 
hraje hudbu z Irska, Skotska a Bretaně. Na pódium zasedla ke svým nástrojům pětice muzikantů 
– Jaroslav Ota Macháček – housle, Jakub Siegl – kytara, Jan Brabec – bouzouki, banjo, Jeremy 
Marc King – bodhran a Tomáš Pergler – corcentina, whistles. O zpěv se staral hlavně rodilý Angli-
čan Jeremy, který dal svým projevem písničkám ráz autentičnosti.

S tradiční irskou a skotskou hudbou se příliš často nesetkáváme, i když při poslechu je jasné, že 
v ní má své velmi hluboké kořeny americká country. Původně se kapela snažila o co nejvěrnější inter-
pretaci. Jak si tuto hudbu stále více osvojovala, tak se členové snaží obohatit repertoár také o vlastní 
hudební myšlenky, vycházející z oněch tradičních forem. I když na první dojem například rychlé sklad-
by, jak vyjádřil jeden z hudebníků, jsou jako „mlýnek“, mají svoji dynamiku a spád. A určitě by v Irsku 
velmi brzy jejich vystoupení doprovázel tanec posluchačů, protože je to hudba veskrze taneční a i 
ve Lhotce nejednomu posluchači či posluchačce „cukalo v chodidlech“. Ale přece jenom i ve Lhotce 
v závěru temperamentní rytmus strhl posluchače i k tanci. Návštěvníci, kteří si cestu do amfiteátru 
u školy našli, byli s vystoupením spokojeni. Členům kapely Poitín se ve Lhotce líbilo, s atmosférou 
koncertu i publikem byli velmi spokojeni a rádi by si koncert ve Lhotce v budoucnu zopakovali.

Na pozvání starosty naší partnerské obce 
Sihelné na Slovensku se v neděli 19. července 
zúčastnil Lhotecký národopisný soubor Pilky do-
provázený cimbálovou muzikou Honzy Pustky 
Folklorných slavnosti pod Pilskom a Babou horou. 

Za své vystoupení sklidili velký potlesk a 
uznání všech přítomných odborníků. Ve vyso-

kých teplotách, které toho dne překračovaly tři-
cítku, dokázali členové souboru, že i přes svůj 
vyšší věk to dovedou na pódiu pořádně rozprou-
dit. Tímto bych chtěl poděkovat všem členům ná-
rodopisného souboru Pilky a všem hudebníkům 
za vynikající reprezentaci naší obce na těchto 
slavnostech.  Zdeněk Kubala, starosta

Pilky na Slovensku

Dopravní omezení
Upozornění na úplnou uzávěru krajské ko-
munikace směrem na Kozlovice. Tato ko-
munikace bude uzavřena od 5. do 18. srpna 
2015 od autobusové zastávky Bahenná až 
do Kozlovic z důvodu celkové opravy. V prů-
běhu stavby nebudou obslouženy autobuso-
vé zastávky: Lhotka Bahenná, Kozlovice u 
Paličky, Kozlovice Říčky

Termíny svozu komunálního odpadu:
úterý 4. 8. a 18. 8. 

Obec Lhotka zpřístupnila svá lokální geogra-
fická data prostřednictvím webové aplikace Ob-
čanServer, umístěné na obecních stránkách pod 
odkazem „Mapa obce DIGIS“. Každý návštěvník 
si tak může jednoduchým způsobem vyhledat 
pozemek nebo budovu v KÚ a konfrontovat s 
platným Územním plánem obce nebo Ortofoto-
mapou, získat informace o parcele přímým odka-
zem na stránky ČÚZK, měřit vzdálenosti a obsah 
ploch, vytisknout připravený náhled mapy nebo 
náhled exportovat jako obrázek do souboru.

Mapa obce DIGIS

Zprávy z mateřské školky

Červen, je čas na výlety, 
jdeme na hrad mnohaletý, 

v lese zrají jahody,
děti křičí u vody.

Cílem výletu nebyl tentokrát hrad, ale ost-
ravská ZOO. Když nastal den „D“, 28. 5. 2015, 
jela Mateřská škola Lhotka na výlet. Zbylá mís-
ta v autobuse obsadili zájemci z řad maminek, 
babiček a dědečků se svými menšími dětmi a 
vnoučaty. Počasí pro výlet jako na objednávku 
zpříjemnilo prohlídku pavilonů a výběhů zvířat i 
zdolávání rozličných atrakcí. Jak se později uká-
zalo, největším zážitkem, na který se děti už od 
rána těšily, byla konzumace oběda pod širým 
nebem – paní kuchařkou čerstvě nasmažených 
kuřecích řízků. Že byly opravdu výborné, svědči-
la skutečnost, že o přídavek se hlásili i „nejedlíci“.

Červnové výkyvy počasí nám sice narušily 
náš záměr podniknout turistický sešlap z On-
dřejníku, ale zábavná akce s písmenkovými 
hrami ve školní zahradě k MDD a neobvyklé 
dopoledne na Kolbeřáku, kde děti hrály fotbal, 
soutěžily, houpaly se, šplhaly, sbíraly jahody i 
borůvky a opékaly buřty, jim také přineslo mno-
ho nových zážitků. 

Slavnostní rozloučení s devíti předškolními 
dětmi proběhlo v sále Obecního domu a na-
jednou byl pátek 10. července, poslední den 
provozu tohoto školního roku. Nový školní rok 
zahájíme s 27 dětmi opět 1. září 2015. Všem 
dětem i jejich rodičům přeji krásné slunné po-
hodové dny plné vzájemného citového oboha-
cování. A nyní: Hurá na prázdniny!

Miroslava Laníková

V sobotu 22. srpna se v naší obci uskuteční 
už pojedenadvacáté folklorní festival Sochovy 
národopisné slavnosti. I letos jsme se snažili 
připravit pro všechny milovníky folkloru pestrý 
program, který bude jako vždy zahájen o půl 
druhé shromážděním u pamětní desky Vincen-
ce Sochy u obecního úřadu. 

Následovat bude průvod účinkujících do are-
álu slavností u školy, kde se postupně v pěti po-
řadech vystřídá šestnáct souborů a cimbálových 
muzik. Kromě stálých účastníků jsme pozvali i 
tři soubory vzdálenější, tentokrát jsme zabrou-
sili do Čech. Z Lázní Bělohrad přijedou soubo-
ry Hořeňák a Hořeňáček, které nám představí 
v odpoledních pořadech dětských a dospělých 
souborů písně a tance z Podkrkonoší. Z hlav-
ního města dorazí soubor Rosénka, který však 
zpracovává převážně jihomoravský folklor. Ve 

svém repertoáru má jednak čísla, ve kterých se 
snaží o zachování čistoty prvků jednotlivých re-
gionů, jednak čísla, ve kterých jsou folklorní mo-
tivy zpracovány s různou mírou stylizace. Sou-
bor Rosénka, přesněji jeho oddělení Hajdaláci, 
můžete vidět v odpoledním pořadu dospělých 
souborů a především ve večerním pořadu.

Kromě zajímavých pořadů plných krásných 
lidových písní a tanců bude čekat na návštěv-
níky také příjemné prostředí areálu s výhledem 
na Ondřejníky a mnoho specialit domácí kuchy-
ně od koláčů po myslivecký guláš. Pro zájemce 
bude opět připraven speciální autobus na slav-
nosti a zpět. 

Přijměte tedy naše pozvání do Lhotky, kde 
můžete na konci prázdnin strávit pěkné odpole-
dne a večer s folklórem, se svou rodinou, přáte-
li a známými. Budeme se na vás těšit.

Sochovy národopisné slavnosti

Kromě toho, že dvakrát v týdnu jsou v are-
álku Kuřín v permanenci volejbalové kurty při 
zápasech smíšených týmů mužů a žen, konají 
se tam i jednorázové akce. První víkend v čer-
venci patříval ve Lhotce pouti. Přesto, že farář 
asi před dvaceti lety termín změnil, zůstali prv-
nímu červencovému víkendu věrni fotbalisté a 
pořádají „pouťový fotbálek“. 

Bohužel ze záměru uspořádat turnaj sešlo, 
protože se omluvily Metylovice a také na kdy-
si populární souboj staří – mladí se ve Lhotce 
nedostává dost fotbalistů, hlavně mladých. A 
tak museli nastoupit společně v jednom týmu 
a soupeřem jim byli kamarádi z Kozlovic. Zá-
pas skončil 2:2 a v následujícím penaltovém 
rozstřelu byli úspěšnější domácí v poměru 5:3. 
Za přípravu zápasu i zajištění občerstvení si za-
slouží pochvalu Jaroslav Kožuch.

V pátek 24. července se sešli na Kuřínu 
sportovci s tenisovou raketou. Byl vyhlášen 
turnaj dvojic. Sešlo se sedm párů, což bylo ná-
ročné na časové zvládnutí, a tak se hrálo pouze 
na jeden set do tie-breaku. Hrálo se s velkým 
zápalem a kupodivu ani nedocházelo na kurtu 
ke sporným situacím. I tak byl program velmi 
nahuštěný, a když pak navečer přišla bouřka a 
zahnala všechny tenisty pod střechu, poslední 
dva zápasy se nestihly odehrát, a tak konečný 
vítěz turnaje není znám. To ale moc nevadí, pro-
tože dobré akce je třeba opakovat. A tato akce 
byla úspěšná díky tenistům i divákům sportovně 
i společensky. A navíc zlé jazyky tvrdily, že jak 
bude Lhotka potřebovat vláhu, je třeba okamži-
tě zorganizovat tenisový turnaj. Tak to zkusíme.

Ve Lhotce sportujeme

Veronice přibývají medaile

V roce 2012 byla Veronika Kotalová v Ost-
ravě nejúspěšnější závodnicí mistrovství světa 
hasičů v cyklistice, kde vyhrála časovku i zá-
vod s hromadným startem. Uplynul nějaký čas 
a Veronika dál úspěšně roztáčí pedály svého 
kola, ale tentokrát na dráze.

Proč ta změna?
„Já jsem se pracovně přesunula do Olomou-

ce a přestoupila do oddílu v Uničově, kde se 
rozhodli ustavit čistě ženský tým a takových v re-
publice moc není. Mají tam mladé kadetky, které 
jezdí na dráze, tak jsem to zkusila taky a zalíbilo 
se mi to. Hned na prvním šampionátu, v zimě na 
kryté dráze, jsem získala bronzovou medaili, a 
tak už mě to chytlo. Mě na silnici nejvíc baví ča-
sovky a takový stíhací závod na dráze má k tomu 
hodně blízko. Já si vybírám víc ty vytrvalostní dis-
ciplíny. Je to takový výborný doplněk silnice.“

A přibyly další medaile?
„Teď v červenci bylo v Praze na velodromu v 

Třebešíně mistrovství republiky. Získala jsem tři 
bronzové medaile za stíhací závod jednotlivců, 
družstev a za bodovací závod, pak jsem měla 
ještě dvě čtvrtá místa ze sprintů.“

Ale na silnici jste nezanevřela?
„Kdepak, jak jsem říkala, dráha je pro mě ta-

kový příjemný doplněk, ale silnici se věnuji dál. 
Na nedávném společném mistrovství Čech a 
Slovenska v Žilině jsem byla osmá a byla jsem 
v podstatě první z amatérek. Hromadný závod 
se mi ale bohužel moc nevyvedl. 30. srpna mě 
čeká mistrovství republiky v časovce dvojic. Je 
to trochu jiný závod než jednotlivci, protože člo-
věk nejede jen za sebe, musí se s tím partnerem 
hlídat, aby jeden druhému neodjel, je to zkrátka 
náročnější, než jet samotný, na nikoho se neo-
hlížet a jet si svoje tempo. Tak jsem zvědavá. No 
a do konce sezony je ještě pár závodů Českého 
poháru, kde jsem zatím průběžně na pátém mís-
tě. Je dobré, že kalendáře závodů na silnici a na 
dráze si nekolidují, a tak se to dá stihnout obojí.“

Tak toho, Veroniko, stihněte hodně a klidně i 
s dalšími medailemi a mohou být i z jiných kovů.

Upozorňujeme, že přes zaslané upomínky stá-
le není uhrazen:
Poplatek za rok 2015 – svoz odpadu 55 obyva-
tel s trvalým pobytem a 3 obyvatelé za rok 2014
Poplatek za rok 2015 – svoz odpadu 5 objektů ur-
čených k rekreaci a 1 rekreační objekt z roku 2014
Poplatek za rok 2015 – 3 psi a 1 pes z roku 2014

č. účtu 1690539349/0800
PES - V.S. 1341 k tomuto čtyřčíslí připojit číslo 
vašeho domu, do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa 
přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 
odpady R.O.- V.S. vaše číslo chaty, nebo 
domu za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč (250 
Kč u vybraných rekreačních objektů se špat-
nou dostupností pro vývoz TKO) Dle směrnice 
umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/obec-
ni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6.
odpady T.P. - V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu.

Nezaplacené místní poplatky

Lhotkou zněla irská muzika
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jubilea
V měsíci srpnu oslaví svá životní jubilea občané:

Pečínková Marie  81 let
Palacký Alois  75 let

Slípková Dagmar  50 let
Za obecní úřad přejeme do dalších let mnoho 

zdraví, spokojenosti a životního elánu.

slovo starosty

Staré Hamry

Vážení spoluobčané, 
když čtete tyto řádky, školáci už mají první školní dny za sebou. I 

naše mateřská škola, která dostala před prázdninami novou barev-
nou fasádu, se znovu zaplnila dětmi. Během prázdnin byly ve školce 
vymalovány vnitřní prostory, provedena rekonstrukce rozvodu teplé 
užitkové vody a drobné interiérové úpravy. Věřím, že se dětem bude 
ve školce líbit a že se tam budou každé ráno rády vracet. Koncem srpna se nám podařilo dotáh-
nout do konce administraci projektu „Mateřská škola – úspory energie“ a podat žádost na Státní 
fond životního prostředí o proplacení dotace. Od prvního září byla zahájena výstavba chodníku od 
mateřské školy směrem k panu Mičulkovi. Tuto stavbu bude provádět firma Sdružení VALA – Ing. 
Jiří Vala, která vyšla vítězně z výběrového řízení za cenu 998 810 Kč včetně DPH. Tento chodník, 
který by měl výrazně zvýšit bezpečnost chodců procházejících kolem krajské komunikace, hlavně 
dětí navštěvujících mateřskou školu, bude v plné výši financován z obecního rozpočtu. Po dobu 
výstavby, která by měla být ukončena do konce října, bude v okolí stavby omezený provoz. Žádá-
me občany, aby v těchto místech dbali zvýšené opatrnosti. V sobotu 22. srpna proběhly v naší obci 
21. Sochovy národopisné slavnosti. Věřím, že všichni, kteří si našli cestu do našeho areálu pod 
Ondřejníkem, byli spokojeni a odnesli si ze Lhotky příjemný kulturní zážitek. Chtěl bych poděkovat 
všem, kteří se podíleli na organizaci a zabezpečení těchto slavností, novému spolupořadateli, kte-
rým je Sdružení měst a obcí povodí Ondřejnice, sponzorům a hlavně Moravskoslezskému kraji za 
výraznou finanční podporu. Do nového školního roku přeji školákům hodně studijních úspěchů a 
vám všem ještě mnoho prosluněných podzimních dnů.  Zdeněk Kubala, starosta

Uzavření Obecního
úřadu Staré Hamry

Z důvodu plánovaného 
přerušení dodávky elektrické 

energie bude ve dnech 
4. 9. 2015 – pátek

7. 9. 2015 – pondělí 
obecní úřad uzavřen.

Pohled na Lhotku a okolí z vyhlídky Pod Hrbkovou.

Pohár opět zůstal domaPohár opět zůstal doma
Kdyby lhotečtí hasiči věřili na pověry, tak po 

sobotě 29. srpna by je to určitě přešlo. Pořáda-
li totiž 13. ročník soutěže v požárním útoku O 
putovní pohár obce Lhotka a při závěrečném 
hodnocení opět převzali pohár za první místo. 
Ale pojďme od začátku. 

Za krásného slunečného počasí se do 
areálku u školy sjelo 24 hasičských družstev, 
z toho bylo 7 ženských. Dvě družstva přijela 
z družební obce Sihelné na Slovensku. Jako 
první vyrazili na trať domácí muži, a přestože 
zaostali za loňským rekordem, dosáhli času, 
který už nikdo nepřekonal. I když se samo-
zřejmě všichni patřičně snažili. Ale chybičky 
se vloudily, někdo zakopl, jinému se trochu 
třásla ruka a to pak třeba nečekaná sprška 
zasáhla i diváky, ale v horkém počasí to bylo 
spíše osvěžení. Závody přilákaly i hodně di-
váků, a tak atmosféra byla výborná. Domácí 
hasiči soutěž po všech stránkách pečlivě při-
pravili, a tak nikdo netrpěl hladem ani žízní. 
Za to si zaslouží poděkování i sponzoři, kteří 
lhoteckým hasičům na tuto akci přispěli – B. 

Tesař, J. Tukinský, J. Fulnek a rodina Ivánko-
va. Závěr patřil samozřejmě vyhlášení výsled-
ků a předání cen. V soutěži žen byly na třetím 
místě domácí, druhé Palkovice a první Pstruží. 
V soutěži mužů obsadil třetí příčku Hájov, dru-

hé Vyšní Lhoty a největší putovní pohár předal 
starosta Zdeněk Kubala po roce opět domácí-
mu družstvu a bylo to počtvrté v řadě. Určitě 
si při předávání cen soupeři slíbili, že příště už 
se to změní. Tak uvidíme za rok!

XXI. ročník Sochových národopisných slav-
ností, který se uskutečnil 22. srpna v areálu u 
školy, je úspěšně za námi. Slavnosti si nene-
chalo ujít více než jedenáct set návštěvníků, kteří 
se dobře bavili při sledování nabitého programu. 
Celkem v pěti pořadech vystoupilo na tři sta pa-
desát dětských i dospělých účinkujících z patnácti 
souborů a cimbálových muzik. Většina vystoupe-
ní byla krásnou ukázkou „našeho“ folkloru, ne-
boť Sochovky jsou převážně setkáním souborů 
z nejbližšího okolí, a tak se každoročně nejen na 
pódiu, ale i mimo něj mohou potkat staří známí 
z Pilek, Valašského vojvody, Ostravice, Gruniku, 
Valášku, Ondrášku a dalších lašských souborů.

Dětem patřil pořad Mala s velkym, maly 
s velku. Čemu? Temu!, kde společně tančili, 
zpívali, povídali a hráli si malí a velcí. Různé 
drby a klebety přišly na řadu v pořadu dospě-
lých souborů Něni šprochu, aby na nim něbylo 
pravdy trochu. Výročím souborů Valašský voj-
voda a Ostravica byl věnován pořad Už stě o 
tym slyšeli? Muziky hrály a zpívaly o ženských 
nešvarech v pořadu Lepší je se z vlkem zebrať.

Jako hosté letos vystoupily soubory Hořeňá-
ček a Hořeňák z Lázní Bělohorad, které před-
stavily divákům v odpoledních pořadech písně 
a tance z Podkrkonoší. Myslím, že svým vy-
stoupením mile překvapily i ty, kteří se na český 
folklor dívají někdy skrz prsty. Z Prahy přijel ješ-
tě soubor Rosénka, přesněji jedna z jeho sku-

pin Hajdaláci. Tento soubor zpracovává již víc 
jak třicet let folklor některých jihomoravských 
regionů, protože jeho zakladatelka pocházela 
z Uherského Hradiště. Kromě krátkého vystou-
pení v odpoledním pořadu jim patřil především 
večerní program s názvem Hajdalácký folklorní-
ček plný vtipných tanečních čísel za doprovodu 
cimbálové muziky Cimbaba, který měl u diváků 
zaslouženě velký úspěch.

Během celého odpoledne a večera vyhráva-
ly nejen k poslechu, ale i k tanci muziky zúčast-
něných souborů na vedlejší scéně za školou, 
po skončení všech pořadů se volná zábava 
přesunula také na hlavní pódium.

Nejen programová nabídka byla velmi pest-
rá, také ve stáncích s občerstvením bylo oprav-
du z čeho vybírat. K zahnání hladu i žízně bylo 
připraveno mnoho dobrot.

Podtrženo sečteno, můžeme být s letošním 
ročníkem velmi spokojeni. Program byl vydaře-
ný, přálo nám počasí i diváci. Je příjemné vidět 
mezi návštěvníky slavností každoročně stejné 
tváře, které jsou důkazem toho, že se jim ve 
Lhotce líbí a rádi se sem na Sochovky vracejí.

Na závěr ještě poděkování všem, díky kte-
rým mohly být Sochovy slavnosti realizovány. 
Jejich pořadateli jsou Klub žen a Sdružení měst 
a obcí povodí Ondřejnice ve spolupráci s obcí 
Lhotka. Významnou finanční podporu poskytu-
je Moravskoslezský kraj.

Sochovy národopisné slavnosti

I když myslivci v případě zvěře nemluví o 
krvi, ale o barvě, tak lhoteckým myslivcům 
možná bude v budoucnosti chybět „mladá 
krev“, jak přiznal předseda Mysliveckého spol-
ku Lhotka Vladislav Borák. Je jich celkem osm 
a za předpokladu, že na jednoho myslivce by 
mělo optimálně připadat asi 50 ha honitby, je 
jejich současný stav dostatečný. Ale i lhotec-
kým myslivcům přibývají léta a práce je dost.

Jak řekl předseda Borák: „Nejvíc práce máme 
pochopitelně v zimě, kdy roznášíme krmení do 
krmelců. Minulá zima byla k nám i zvěři celkem 
milosrdná, ale víme, že tady u nás v horách může 
napadnout několik desítek centimetrů sněhu a to 
se pak do lesa šlape těžce. Na jaře sčítáme zvěř, 
abychom zjistili, jaký je stav po zimě, což nám 
ukládá zákon č.449/2001 Sb. o myslivosti a za 
nesplnění bychom dostali citelnou pokutu. A dále 
po zimě musíme krmelce vyčistit a vyvápnit. 

A která zvířata bychom ve lhotecké ho-

nitbě mohli zahlédnout?
„Tak pochopitelně srnčí, jelení, černou 

zvěř, jezevce, lišky, kuny, zajíce. Na skladbu a 
množství má vliv charakter krajiny. Na rozdíl od 
níže položených honiteb u nás chybějí koroptve 
nebo bažanti. Také černé zvěře a zajíců je míň. 
Zmizela políčka, na nichž bylo obilí, kukuřice, 
brambory, řepa a zůstaly jenom louky. A vůbec 
se stavy veškeré zvěře oproti minulosti snížily.“

Co to podle vás zapříčinilo?
„Kromě toho, že už u nás nejsou ta pole 

s různými plodinami, je to také nasazení tech-
niky na sečení těch luk, kdy pod až dlouhými 
lištami žacích strojů zahyne nejedno mládě. 
Někteří nezodpovědní lidé také nehlídají své 
psy a ti pak zvěř plaší, a dokonce i „pytlačí“. 
To je problém, který nás hodně trápí, a chtěl 
bych se na lidi obrátit, aby byli, co se týče jejich 
psů, odpovědnější. Naštěstí už ubylo rušení od 
motorkářů, kteří se proháněli v lese v době, kdy 

zvěř potřebovala klid k vyvedení mláďat.“
K tomu je třeba také osvěta.
„A nejlepší je asi začít u těch nejmenších. Pro-

to děláme besedy ve školce, vysvětlujeme dě-
tem, jak to v lese chodí, ukazujeme jim krmení u 
krmelců, snažíme se v nich vytvořit správný vztah 
k přírodě. A snad v někom probudíme i zájem stát 
se myslivcem, protože někteří z nás nebudou mít 
za pár let už síly plnit všechny povinnosti.“

A kde můžeme myslivce potkat?
„Tak hlavně v lese, protože musíme mít pře-

hled. Jako hospodáři hlídáme a redukujeme 
stavy zvěře a střílíme škodnou – lišky, volně po-
bíhající psy a kočky. Ale zúčastňujeme se aktiv-
ně i dění v obci. Například na právě skončené 
Sochovy slavnosti jsme uvařili zvěřinový guláš. 
A musíme se starat, abychom měli v zimě co 
nosit do krmelců a to je náročný úkol.“

Věřme, že stavy myslivců i zvěře budou ve 
lhotecké honitbě v budoucnu optimální.

Pohled do lhoteckého mysliveckého revíru

krátce z obce
Vítání občánků

V neděli 27. 9., v 11 hodin slavnostně přivítáme 
v sále Obecního domu nové občánky Lhotky.
Rodičům pěti chlapců a dvou děvčat byla ode-
slána písemná pozvánka.

Svoz odpadů
Termíny svozu komunálního odpadu: úterý 1. 
9., 15. 9. a 29. 9.

Jednání zastupitelů
Veřejné zasedání zastupitelstva obce se koná ve 
čtvrtek 17. září od 19 h. v sále Obecního domu.

Upozornění
Upozorňujeme občany, aby neodkládali u kon-
tejneru na tříděný odpad objemné předměty 
(židle, stoly, velké skleněné předměty, pneuma-
tiky apod.), které se do těchto kontejnerů neve-
jdou. Ke sběru těchto předmětů slouží svoz vel-
koobjemového odpadu, nebezpečného odpadu 
a elektrozařízení, který je prováděn 2x ročně, 
vždy na jaře a na podzim. Nejbližší termín svo-
zu velkoobjemových odpadů je 17. října 2015.

Informace o provozu pošty Staré Hamry
Z provozních důvodů bude pošta Staré Hamry od 9. do 11. 9. uzavřena. 

Z důvodu školení ČNB bude pošta Staré Hamry od 29. do 30. 9. uzavřena.
Poštovní služby budou v těchto dnech zajišťovány poštou Ostravice. 

Informace o pracovní době pošty Ostravice najdete na dveřích pošty Staré Hamry. 

Na základě četných žádostí občanů bylo 
provedeno rozšíření veřejného osvětlení u kos-
tela a hřbitova. Současně byla zřízena přípojka 
pro osvětlení vánočního stromu či možného 

osvětlení pomníku Maryčky Magdonové.
Montáž veřejného osvětlení provedla firma G+V 

ELEKTRO TRADING s.r.o., která podala nejnižší 
cenovou nabídku. Cena díla: 50 389 Kč bez DPH.

Veřejné osvětlení u kostela a hřbitova

Obecní vodovod
Poslední horké dny letošního léta jsme 

museli dovážet vodu do jímání obecního vo-
dovodu. Vodu dováželi cisternou naši hasiči. 
Důvodů pro tento krok bylo více: dlouhé sucho, 
úniky vody z jímání (jímky nejsou vodotěsné) 
a zvýšené denní odběry vody. Jednoduše ře-
čeno, nedokážeme při nízkých průtocích vody 
v potoce Červík zachytit dostatečné množství 
vody pro vodovod. 

Společně s projektantem, firmou VODEKO 
s. r. o., hledáme vhodné řešení. 

Dílčí úpravy již byly provedeny a další na-
vrhované řešení budeme realizovat v nejbližší 
možné době, za lepších klimatických podmínek.

Na tento měsíc byly naplánovány poslední 
dvě turnajové zastávky letošní sezóny.

Hned 1. srpna se konal turnaj v Kunčicích 
pod Ondřejníkem.

Sestava prošla jen mírnými změnami. Zá-
klad týmu zůstal ve složení Jan Filip, Martin 
Pavela, Radovan Liďák, Michal Janošec a Jan 
Kubačák. Doplnili jsme jej o tři hráče ze sou-
sední Ostravice, a to o Ondřeje Stonavského, 
Luboše Kyjanicu a Ondřeje Snášela.

Konkurence byla velká, ovšem to nás ne-
mohlo zastavit.

Nakonec z toho bylo třetí místo! A to nám po-
stup do finále utekl jen o vlásek – jak jinak, než 
na penalty. Ale další pohár a cena pro nejlep-
šího hráče turnaje jsou doma. Důkaz, že pořád 
patříme do úzké špičky!

Měli jsme jen týden na regeneraci a už kle-
pal na dveře další turnaj. Tentokrát opět v Prž-
ně. Hrálo se o Pohár starosty.

Hlavní výjezdová skupina zůstala stejná, 
jen jsme místo Jana Kubačáka museli povolat 
posilu do brány – legendárního gólmana klubu 
Los Hamros pana Josefa „Jožana“ Davida!

Turnaje v Pržně jsou však pro nás zakleté. 

Hráli jsme, jak nejlépe jsme mohli, a to i navzdo-
ry nefotbalovému počasí, které panovalo. Přes-
to na nás zbylo pouze nepopulární čtvrté místo.

I tak si myslím, že jsme svůj klub a naši obec 
letos reprezentovali úspěšně.

Chci poděkovat celému týmu a všem, kteří 
se našich výjezdů účastnili.

Teď budeme trénovat a nabírat síly na vrchol 
sezóny. Tím bude v říjnu pražský Švejk Cup, 
kde přijde srovnání úrovně klubů dokonce na 
mezinárodní úrovni.

Fotbalový klub Los Hamros
nezahálel ani v měsíci srpnu

jubilea

V měsíci září 2015 oslaví své životní jubileum:

Paní ANNA KLEPÁČOVÁ 65 let
Našim jubilantům k jejich výročí srdečně blaho-
přejeme a do dalších let přejeme pevné zdraví!

6. 9. 10.30 Bílá 11.30 Staré Hamry
13. 9. 10.30 Bílá 11.30 Staré Hamry
20. 9. 10.30 Bílá 11.30 Staré Hamry
27. 9. 10.30 Bílá 11.30 Staré Hamry

Přehled bohoslužeb 
na měsíc září
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jubilea

slovo starosty
Vážení spoluobčané,
ještě jsme se v letošním roce ani pořádně nerozkoukali 

a máme tady měsíc říjen. Děti mají za sebou prvních pár týdnů 
ve školních lavicích a nám dospělákům první podzimní dny při-
pomněly, že bychom měli připravit na zimu naše zahrady a za-
hrádky. Doufejme, že nám poměrně hezké počasí ještě nějaký 
čas vydrží a že se podaří v plánovaném termínu dokončit výstavbu nového chodníku u mateřské 
školy. Tuto stavbu provádí firma Sdružení VALA – Ing. Jiří Vala. Práce na výstavbě pokračují 
podle harmonogramu. V celé délce chodníku bylo uložené potrubí, kanalizační šachty včetně sil-
ničních vpustí a nyní probíhají práce na podkladních vrstvách a pokládka zámkové dlažby. Tento 
chodník je poslední větší akcí, kterou budeme v obci v letošním roce provádět. Do zimy bychom 
chtěli stihnout alespoň drobné opravy místních komunikací, kdy nás nejvíce trápí stav komuni-
kace při rozdvojení u hospody pod Ořechem, kde se komunikace postupně propadá a v případě 
náledí zde hrozí projíždějícím řidičům nebezpečí sklouznutí z přilehlého svahu. Tento stav v sou-
časné době řešíme s odborníky, kdy hledáme řešení, jak tuto situaci zlepšit. Ve čtvrtek 17. září 
proběhlo v sále Obecního domu veřejné zasedání zastupitelstva obce. Hlavními body programu 
bylo schválení pořizovatelem (Magistrátem města Frýdku-Místku) upraveného zadání Územního 
plánu obce Lhotka, schválení provozních řádů sportoviště a multifunkčního hřiště a informace 
o rozpočtových změnách č. 3 a č. 4. Škoda, že na tomto veřejném zasedáni byli opět v přesile 
zastupitelé. Podle mého názoru je účast občana na veřejném zasedání jedinečnou příležitostí, 
kdy může občan získat adekvátní informace o práci obecního zastupitelstva, dozví se, co se 
v obci děje, co se chystá do budoucna a v diskusi po zasedání dostane kompetentní odpověď 
na své případné dotazy týkající se hospodaření obce, průběhu investičních akcí, pozemkových 
úprav, digitalizace katastru obce apod. Byli bychom vděčni i za případné připomínky, náměty 
a názory na řešení problémových oblastí v obci. Na závěr bych vám chtěl popřát hodně hezkých 
a vybarvených podzimních dnů.  Zdeněk Kubala, starosta

V pátek 18. září se na sportovišti – Kuříně – 
sešli lhotečtí senioři v hojném počtu 35 osob, 
aby na konci léta, pokud to ještě počasí dovolí, 
opekli párky a dali si i něco na zahřátí, aby mohli 
posedět i večer, kdy se začalo ochlazovat. 

Posezení to bylo příjemné, neboť ti nejšikov-
nější obsloužili všechny, kteří si hlavně přišli 
odpočinout a popovídat – vždyť je toho tolik 
nového...

Díky patří všem, kteří akci tradičně organizují 
a zajišťují.  R. K.

Dne 5. září se uskutečnil ve Lhotce turnaj 
starých gard o putovní pohár Kuřin cup. Ten-
to turnaj tradičně zorganizoval Milan Mičulka, 
který všechno pečlivě připravil a také navařil 
guláš, na kterém si mohli pochutnat nejen fot-
balisté, ale také všichni příznivci fotbalu, kteří 
si na hřiště našli cestu.

Počasí fotbalistům přálo, a tak se za podpo-
ry diváků pustili staří mazáci Lhotky do boje se 

soupeři. Soupeřem jim bylo silné mužstvo ze 
sousední obce Kozlovice a mužstvo Starých 
Hamer. Soutěž zahájily Kozlovice – Staré Ha-
mry. Ač začátek byl velmi vyrovnaný, nakonec 
zvítězili mládenci z Kozlovic 7:0. V dalším utká-
ní nastoupila Lhotka proti Kozlovicím. Lhotečtí 
mazáci vzdorovali statečně a prohráli čestně 
7:1. Velkou oporou mužstva byl brankář Ferda, 
který útočníky soupeře přiváděl místy k zoufal-

ství. V posledním zápase proti Starým Hamrům 
po tvrdých bojích docházely domácím síly 
a prohráli také po statečném boji 5:0. Obsadili 
tak krásné třetí místo. Vítězem se stáli zaslou-
ženě „gardisté“ z Kozlovic. Nutno podotknout, 
že domácí se sice snažili, ale nebylo jim to nic 
platné. Rozhodčí byl pes. A to byl těžký handi-
cap. Přiložené fotografie jen potvrzuji pravdi-
vost těchto slov. Na nedělní odpoledne 30. srpna připravili 

lhotečtí rekreační volejbalisté tradiční turnaj, 
kterým uzavírají prázdninové období, kdy se 
scházejí dvakrát týdně. Od září, pokud to po-
časí dovolí, se volejbal hraje jen jednou týdně. 

Na turnaj přijeli i kamarádi z vedlejších 
Kozlovic. A začalo rozdělování do družstev. 
Vzhledem k tomu, že pro volejbalisty ve Lhot-
ce neexistují žádná věková omezení, je rozdíl 
ve věku hráčů více než 50 let. A tak se kombi-
nují smíšené týmy – jednak podle příslušnosti 
k té či oné polovině lidstva, a pak také podle 
věku. Ne mladí proti starým, ale pěkně promí-
seně, a tak se třeba stane, že proti sobě na-
stoupí matka a syn. A protože byly připraveny 
dva kurty, tak program turnaje za krásného 
počasí svižně plynul až k jednomu zádrhe-
lu, kdy u jednoho hráče došlo bez kontaktu 

s kýmkoliv k přetržení achilovky. Zbytek turna-
je místo něj odehrál náhradník. Čtyřiadvacet 
účastníků bylo rozděleno do čtyř družstev a ta 
byla rozlišena barevnými tričky na – modré 
(Šmouly), žluté (Zlatíčka), oranžové (Ptáky 
ohniváky) a zelené (Žabky). Možná to bylo 
díky šikovně zvolenému jménu nebo také tro-
chu nižšímu věkovému průměru, ale Zlatíčka 
nepoznala za celý turnaj porážku a dokonce 
neztratila ani set. Na druhém místě se umís-
tily Žabky s jednou porážkou, třetí byli Ptáci 
ohniváci se dvěma porážkami a na posledním 
místě Šmoulové bez jediného vítězství. Sa-
mozřejmě se všichni snažili ze všech svých 
sil, ale z výsledků nikdo nedělal tragédii. Šlo 
o to si za krásného počasí zasportovat a pro-
žít příjemné odpoledne s přáteli. A to se poda-
řilo vrchovatě.

Ani velký optimista nemohl očekávat, že 
by se podařilo překonat rekord z roku 2014, 
kdy bylo slavnostně přivítáno 16 nových lho-
teckých občánků. To bylo na obec s pěti stov-
kami obyvatel opravdu hodně.

Do letošního září se narodilo sedm dětí, 
a tak byl opět pádný důvod uspořádat letošní 
vítání občánků. Jeden pár se svým potom-
kem se omluvil, a tak zástupci obce přivítali 
šestici – Beátu Slípkovou (rodiče Josef a Iva-
na Slípkovi), Tomáše Žáčka (rodiče Přemysl 
Žáček a Lucie Žižková), Michaela Žurovce 
(rodiče Michal Žurovec a Petra Pavlíková), 
Marka Zagrapana (rodiče Jan Zagrapan 
a Aneta Ryšková), Antonína Riegela (rodiče 
Pavel a Lubomíra Riegelovi), Ondřeje Krče 
(rodiče Pavel a Helena Krčovi). Dorazili sa-
mozřejmě prarodiče, další příbuzní a v ně-
kterých případech i sourozenci nových ob-
čánků. Starší lhotecké děti, školáci, přispěly 
k slavnostní chvilce recitací a zpěvem. Sta-
rosta obce Zdeněk Kubala pak nové občánky 
a jejich rodiče přivítal a ve své řeči mimo jiné 
pronesl: „...ve svých dětech každý žije dál, 
životy našich dětí jsou pokračováním životů 
našich a našich předků. Tento nekonečný ře-
těz generací se nemusí nikdy uzavřít, pokud 
svět, do něhož děti přivádíte, bude rozumný 
a klidný.“ Věřme, že se to i následujícím ge-
neracím podaří.

Vítání nových občánků

Volejbalisté měli zase turnaj

lhotecký turnaj starých gard

Klub seniorů pořádal opékání párků

Výstavba nového chodníku u mateřské školy. 

Letošní sezóna lhoteckých hasičů byla 
plná zajímavých událostí. V dubnu jsme se 
po letech vypravili se členy SDH a jejich 
rodinnými příslušníky na zájezd. Navštívili 
jsme hasičské muzeum v Ostravě, expozici 
MINI UNI na Ostravském výstavišti, areál 
Dolní oblasti Vítkovic a Integrovaný zá-
chranný systém v Nošovicích. 

Květen byl pro nás zahájením sportovní 
sezóny. Obě naše družstva se pravidelně 
účastnila soutěží v blízkém okolí, dohroma-
dy jich bylo 28. Za nejlepší výkon v našem 
mužském družstvu můžeme pokládat již 5. 

vítězství na domácí soutěži. Celkem si naši 
muži odvezli z různých soutěží čtyřikrát 
ocenění za první místo, čtyřikrát za dru-
hé místo a třikrát byli třetí. Ženské druž-
stvo letos vyhrálo 11 soutěží, čtyřikrát krát 
skončilo na druhém a osmkrát na třetím 
místě. Celkově to byla naše nejúspěšnější 
sezóna, i když jsme kvůli nedostatku vody 
v podstatě celé léto netrénovali. Posled-
ní srpnovou sobotu náš sbor pořádal 13. 
ročník pohárové soutěže O putovní po-
hár starosty obce, kde jsme letos přivítali 
i náš družební sbor ze Slovenska, z obce 

Sihelné. Soutěže se zúčastnilo celkem 25 
družstev. Na prvních místech ve svých ka-
tegoriích se umístili muži ze Lhotky a ženy 
ze Pstruží. Tuto sobotu 26. září proběhlo 
zakončení sezóny, kdy jsme při posezení 
v hasičské zbrojnici zhodnotili uplynulou 
sezonu. Před zimou nás ještě čeká zazi-
mování požární techniky, příprava Výroční 
valné hromady a v novém roce již tradičně 
Hasičský ples.

Více informací o činnosti našeho sboru 
se můžete dovědět na našich webových 
stránkách: www.sdh-lhotka.cz.  S. P.

Úspěšná sezóna lhoteckých hasičů

Termíny svozu komunálního odpadu: úte-
rý 13. 10. a 27. 10. 

Frýdecká skládka a.s. bude v obci Lhotka 
provádět sběr nebezpečného a velkoobje-
mového odpadu v sobotu 17. října:

- u hospody Pod Ořechem od 8.00 
do 8.30 hodin

- u obecního úřadu od 8.40 do 9.25 hodin
Zároveň bude prováděn zpětný odběr 

elektrozařízení a pneumatik.

V měsíci říjnu oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas tito občané:

Valíček Karel   89 let
Ivánek Rudolf   80 let

Bartošová Ludmila   50 let
Svoboda Milan   50 let

Za obecní úřad přejeme do dalších let pev-
né zdraví, mnoho spokojenosti a životního 

elánu.

Termíny pro svoz a sběr odpadů

MŠE ZA ÚRODU: V neděli 13. září proběhla v místní kapli Navštívení Panny Marie mše svatá za úrodu. 
Děti z místní scholy Rosnička přinesly k požehnání spolu s obětními dary také plodiny z místních zahrad. 

Lhotka
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Vážení spoluobčané, 
dne 5. listopadu 2015 je tomu prá-

vě rok, kdy proběhlo ustavující zase-
dání nového obecního zastupitelstva. 
Je samozřejmostí, že práci zastupite-
lů nejlíp zhodnotíte vy, občané-voliči. 
Rád bych i já zrekapituloval uplynulý 
rok, zda se nám daří plnit naše sliby, které jsme vám před volbami dali.

Obecní zastupitelstvo se sešlo na sedmi veřejných zasedáních. Jak 
jsem již zmiňoval minule, byli většinou zastupitelé v přesile. To zna-
čí, že většině občanů je práce zastupitelů lhostejná nebo – pro nás 
lepší varianta – že jste s prací obecního zastupitelstva plně spokojeni 
a máme vaši plnou důvěru. Ještě do konce loňského roku se novému 
zastupitelstvu podařilo dotáhnout do konce výběrové řízení na dodávku 
kompostérů, štěpkovače a nakládače na obecní traktor. 

Největší akcí uplynulého roku bylo „Zateplení a výměna zdroje tepla 
v mateřské škole“. Výběrové řízení na dodavatele stavby jsme stihli ješ-
tě v prosinci, koncem roku jsme stavbu předali vítězným firmám a byly 
započaty stavební práce. Na obě tyto akce jsme získali dotace z Ope-
račního programu Životního prostředí, které tvořily 85 % uznatelných 
nákladů. Celou tuto akci jsme museli přefinancovat z obecního rozpoč-
tu. Peníze z dotace nám byly připsané na účet až v říjnu. Současně 
s instalací tepelného čerpadla země-voda proběhla i kompletní rekon-
strukce vnitřního otopného systému v budově školy, kdy byla ve všech 
místnostech osazena desková teplovodní otopná tělesa a provedena 
výměna rozvodů studené a teplé užitkové vody, která je taktéž ohřívá-
na tepelným čerpadlem. Tyto práce byly hrazeny z obecního rozpočtu. 
Díky příhodnému počasí v zimním období bylo provedeno odvodnění 
a oprava komunikace včetně parkoviště u hřbitova, na jehož hranici 
bylo protaženo i veřejné osvětlení, umožňující jeho návštěvu i za se-
tmění. V obci postupně probíhají práce na pozemkových úpravách, di-
gitalizaci katastru nemovitostí a v neposlední řadě na novém Územním 
plánu obce Lhotka. Předpokládáme, že do konce roku bude dokončen 
a zastupitelstvem schválen Strategický plán rozvoje obce. Poděkování 
patří všem, kteří se do vypracování tohoto strategického dokumentu 
zapojili, ať v dotazníkovém průzkumu, spoluprací při jeho zpracování, 
konkrétními návrhy či připomínkami. 

Zatím poslední větší akcí byla dlouho očekávaná výstavba chodníku 
u mateřské školy. Díky příznivému počasí byla stavba dokončena ještě 
před plánovaným termínem, který byl koncem října. Současně s výstav-
bou chodníku byly zrekonstruovány zpevněné plochy před budovou 
školy. Vše bylo financováno z obecního rozpočtu. Během roku jsme 
v rámci možností, hlavně pro nedostatek financí, provedli jen drobné 
opravy několika komunikací. Důležitá byla oprava na komunikaci u hos-
pody Pod Ořechem, kde jsme srovnali upadlou část komunikace. Podo-
týkám, že i tato oprava byla provizorní. V současné době probíhá zpra-
cování projektové dokumentace na celkovou opravu tohoto rozcestí, 
která by měla vyřešit bezpečné napojení obou cest, aby byl pod budo-

vou hospody pouze jeden bezpečný výjezd. Abychom zvýšili bezpeč-
nost chodců i kolem krajské komunikace směrem na sportoviště, při-
pravujeme projektovou dokumentaci na výstavbu chodníku i v této části 
obce. Tyto projekty a jejich realizace jsou závislé hlavně na dostatku 
financí, které bychom rádi získali z případných dotačních výzev. Pro ty, 
kteří mají rádi procházky přírodou, jsme osadili pod Hrbkovou dva kusy 
laviček, ze kterých je hezký pohled na panorama Lhotky i okolních kop-
ců. V současné době máme vytipována místa v centru obce i jeho okolí, 
na které bude na jaře umístěno několik dalších laviček. V prosinci byla 
obecním zastupitelstvem schválena vyhláška o odpadech, kde je podle 
novely zákona o odpadech zapracováno nakládání s biologicky rozlo-
žitelným odpadem rostlinného původu. Jako sběrné místo je vyhrazen 
prostor u kravína, na který mohou občané ukládat větve z ořezu stromů 
a keřů, které jsou následně zeštěpkovány. V příštím roce bychom toto 
sběrné místo chtěli upravit tak, aby zde bylo možné odkládat i pokose-
nou trávu a ostatní biologický rozložitelný odpad rostlinného původu. 

Ani kulturní výbor při obecním úřadu nezůstal v pozadí. Od listopa-
du 2014 jsme přivítali čtrnáct nových občánků, uspořádali vystoupení 
skupiny Flair, společně se scholou Rosnička zorganizovali akci „Česko 
zpívá koledy“ a 11. ročník vánočního koncertu, přispěli na mikulášskou 
besídku. V květnu jsme si u pomníku padlých připomněli 70. výročí kon-
ce druhé světové války a také osvobození naší obce. V rámci vzdělá-
vání občanů jsme v březnu zorganizovali seminář z oblasti právního 
povědomí na téma „sousedské vztahy“, kde byli účastníci seznámeni 
se svými právy, povinnostmi a způsoby, jakými se jich lze domáhat 
v návaznosti na nový Občanský zákoník. Kulturní výbor zajistil v březnu 
vystoupení divadla „U Lípy“ s představením „Let OK302 Madrid-Mexi-
ko“, v dubnu vystoupil v sále Obecního domu ve Lhotce třináctičlenný 
komorní soubor Camerata Janáček z Ostravy. V sobotu 25. července 
jsme v areálu U Školy uspořádali koncert plzeňské skupiny Poitín. V so-
botu 22. srpna proběhly v naší obci 21. Sochovy národopisné slavnosti, 
které pořádal klub žen ve spolupráci s Obcí Lhotka a Sdružením měst 
a obcí povodí Ondřejnice. Věřím, že všichni, kteří se těchto kulturně 
společenských akcí zúčastnili, byli spokojeni a odnesli si jen samé 
příjemné zážitky. Začátkem července jsme s panem starostou ze slo-
venské obce Sihelné dojednali obnovení přeshraniční spolupráce mezi 
našimi obcemi, načež náš národopisný soubor Pilky navštívil Folklorné 
slavnosti pod Pilskom a Babou horou a na oplátku se hasiči ze Sihelné-
ho zúčastnili pohárové soutěže ve Lhotce. Věřím, že i v dalších letech 
volebního období budeme se zastupiteli, ale i s vámi občany a podnika-
teli pracovat na zvelebení a zkrášlení naší obce tak, abychom se nejen 
my Lhoťané, ale i ostatní návštěvníci naší obce u nás cítili dobře. Dě-
kuji zastupitelům obce za spolupráci, ale hlavně děkuji vám občanům, 
podnikatelům, zkrátka všem, kteří se podílejí na zvelebení, zkrášlení 
a zviditelnění naší obce. Znovu připomínám, že dveře na obecní úřad 
jsou vám vždy otevřené, ať potřebujete radu, pomoc nebo máte různé 
náměty či připomínky k práci zastupitelů.  Zdeněk Kubala, starosta

slovo starosty

Lhotka

Sluncem zalité dny pokračují i se začátkem 
září, kdy do naší mateřské školy po téměř 
dvouměsíční prázdninové odmlce opět při-
cházejí děti, které se již těší na své kamarády. 
Rodiče přivádějí i nové děti, pro něž je školka 
zatím velkou neznámou. 

Loučení se mnohdy neobešlo bez slziček, 
ale ty po pár dnech zmizely a děti se začaly 
na další dny těšit. Seznamovaly se s novým 
prostředím i kamarády, jejich jmény a zvyky 
soužití ve skupině, podle domluvených pravi-
del. Každodenní dopolední vycházkové puto-
vání, za velmi příjemného počasí, po cestách 
a cestičkách okolo Lhotky nabídlo netušené 
množství podnětů k pozorování živé i neživé 
přírody. Děti objevovaly, pozorovaly, zkoumaly 
lupou a v MŠ i pod mikroskopem barvy, tvary, 
struktury. Dlouhodobým, více než měsíčním 
pozorováním práce dělníků při výstavbě chod-
níku od MŠ směrem ke Kozlovicím poznaly, 
jak lidé svým konáním dokáží přetvářet krajinu, 
aby mohlo vzniknout nové, krásné a bezpečné 
prostředí. Od počátku školního roku uběhlo pár 

týdnů a děti se už naučily nová říkadla, básně, 
písničky a pohybové hry. Během každého dne 
prožitého v kolektivu vrstevníků probíhají pro 
děti organizované výchovné činnosti, ale děti 
mají také dostatek prostoru i pro svou vlastní 
hru v interiéru i venku. Je tady říjen, podzim se 
nám předvádí v celé své kráse a k prozkoumá-
ní nabízí novou škálu možností. Všichni se už 
těšíme. A pokud chcete vědět, na co se lhotec-
ké děti v MŠ v současné době těší ze všeho 
nejvíce – je to bazén U Fandy, kam chodí kaž-
dé pondělí plavat.  M. Laníková 

Drakiáda se ve Lhotce uskutečnila 10. října. 
Byl to už 12. ročník, a tak se dá nazvat tradiční 
akcí pro lhotecké děti. Letos se jich zúčastnilo 
43, a když ještě připočteme doprovod a „servis-
many“, bylo na Horečce opravdu rušno. 

Ale první pohled doma nevzbuzoval příliš 
optimismu. Teploměr se krčil někde okolo 10 
stupňů a zdálo se, že na stromech se nehýbal 
ani lísteček. Když se člověk přiblížil k místu 
drakiády, čekalo ho překvapení. Nad Horečkou 
se vznášeli v úctyhodné výšce draci. Bylo to 
tak, že stačilo vytáhnout draka trochu do výšky 
a tam už se ho chopil větřík. A že byl pěkně stá-
lý, tak draci klidně viseli nad loukou a pozoro-
vali to hemžení dole. Jak obětavé pořadatelky 
přinášely teplý čaj pro děti, svařák pro dospělé, 
párky, které bylo možné si opéct nad železným 
košem, v němž plápolala polena a vydávala 
krásné teplo. A jak to už tradičně ve Lhotce 
bývá, každý něčím přispěje, a tak na stolech 
byly bábovky, buchty, slané pečivo, kdokoliv 
se mohl občerstvit. Ale samozřejmě hlavní byli 

draci. Některým to šlo velmi dobře, jiným se 
moc nedařilo. Ale v jednu chvíli se jich nad Ho-
rečkou vznášelo asi 15 – dravci, hvězdice, stí-
hačky, jen krabicím se letos nedařilo pořádně 
vzlétnout. Bylo vidět, že téměř všichni se svě-
řili do rukou odborníků a draka koupili. Pokus 
s krabicí, smontovanou podle internetu, nedo-
padl moc úspěšně. Jeden z draků si vedl mi-
mořádně dobře. Snad nikdy nebylo dosaženo 
takové výšky a vzdálenosti. Původní provaz už 
nestačil, a tak několikrát přidávali, až se dostali 
asi na 500 metrů a drak pořád projevoval chuť 
stoupat. Ještě že nebylo už co navázat, pro-
tože za chvíli by určitě porušil vzdušný prostor 
sousedních Kozlovic. Když si děti a tatínkové 
vyhráli (je třeba přiznat, že i některé mamin-
ky se do vypouštění draků pustily), přišel čas 
na zakončení – společnou fotku a tombolu pro 
děti. Byla to akce vydařená a velký dík všem 
pořadatelům. Nedělní počasí ukázalo, že tento-
krát to pořadatelům s termínem vyšlo. Tak ať se 
to podaří i příští rok.

Tradiční Drakiáda se povedla

Podzim ve lhotecké mateřské škole

Další důkaz toho, že ve Lhotce máme něko-
lik šikovných zpěváků, přinesla soutěž Talent. 
Jedná se o regionální pěveckou soutěž, která 
se konala letos ve Frýdku-Místku už podva-
cáté. Do soutěže se mohou přihlásit zpěváci 
do patnácti let. Z kozlovické základní školy byli 
vybráni Markéta Němcová, Filip Krpec (oba ze 
Lhotky) a Lada Pistovčáková (z Myslíku). 

Ti na jaře úspěšně prošli výběrovými me-
ziškolními koly a postoupili do semifinále. Ze 
semifinálového kola, které proběhlo dopoledne 
8. října v Kině P. Bezruče, se všem třem poda-
řilo postoupit dokonce i do finálové patnáctky, 
která se utkala v pěveckém souboji ve stejný 
den večer za účasti a mohutné podpory rodin-
ných příslušníků, kamarádů a známých. Výko-
ny všech zpěváků hodnotila porota, ve které 
zasedli především hudebníci z místních kapel. 
Děti interpretovaly až na jednu výjimku popu-
lární písně, české, slovenské či anglické. I když 
naši dva lhotečtí zástupci neobsadili ty úplně 
největší příčky, rozhodně ve velké konkurenci 
obstáli a neudělali ostudu. Podali velmi pěkné 
a přesvědčivé výkony, Filip získal dokonce se 

svou písní Vinaři cenu diváků. Doufejme jen, 
že lhotecké talenty teď neusnou na vavřínech, 
budou na sobě pracovat a bude se jim minimál-
ně stejně dobře dařit třeba i v příštím ročníku 
soutěže Talent. 

Talent 2015 i s našimi zástupci

jubilea
V měsíci listopadu oslaví svá nádherná 

životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas 
občané:

Šrubař Miroslav   95
Bílková Marie   81

Za obecní úřad přejeme do dalších let pevné 
zdraví, mnoho spokojenosti a životního elánu.
Pan Miroslav Šrubař je nejstarším občanem 
obce Lhotka. Blahopřejeme k významnému 

životnímu jubileu.

Uplynul rok od obecních voleb a stejnou 
dobu ovlivňuje život ve Lhotce nové zastupitel-
stvo. Jak si všichni mohli všimnout, navázalo 
nejen na předchozí investiční akce ke zvelebo-
vání obce, ale i na předchozí dobré zkušenosti 
ze spolupráce s občany, organizacemi, kluby 
a soubory obce, ale i podnikateli, kteří v obci 
buď působí nebo bydlí.

K nepřehlédnutí ve Lhotce je, že se dokonči-
la zejména rekonstrukce mateřské školy a do-
stavba chodníku před ní. Byla ale realizována 
i celá řada drobnějších oprav a úprav komuni-
kací i kulturních a sportovních zařízení. 

Občané Lhotky se však také měli za uply-
nulý rok možnost zúčastnit i celé řady akcí. 
Nejvýznamnější mezi kulturně-společenskými 
byly tradiční Sochovy národopisné slavnosti. 
Uskutečnila se i řada dalších společenských 
i sportovních akcí, jak pro děti, tak i pro dospě-

lé, ať už v kulturních sálech, obecní kapli nebo 
pod širým nebem.

Na všech těchto aktivitách – a nebylo jich 
málo – se organizačně, sponzorsky, ale i při-
ložením „rukou k dílu“ podíleli jak jednotlivci, 
tak i organizace, kluby a soubory Lhotky, ale 
i lhotečtí podnikatelé.

Ti všichni se zasloužili i o to, že se nejenom 
nám všem, ale i jiným návštěvníkům Lhotky 
na akcích obce i v obci velmi líbilo a že si Lhot-
ka vysloužila publicitu i uznání i u nich. Proto 
všem chceme jménem vedení obce co nejsr-
dečněji poděkovat.

Aby se i další záměry co nejvíce přiblížily 
potřebám obyvatel, zastupitelstvo letos na jaře 
v rámci zpracování strategického plánu rozvo-
je obce oslovilo občany formou anonymního 
dotazníku a ten se stal po zpracování jedním 
z vodítek pro vypracování tohoto dokumentu.

Protože Strategický plán rozvoje obce Lhot-
ka je podmínkou při žádosti u vybraných druhů 
dotací, tímto dotazníkovým průzkumem spolu-
práce mezi zastupitelstvem a občany i právnic-
kými osobami nekončí. Naopak i nadále jsme 
a budeme vděčni za každý věcný názor na ře-
šení problémových oblastí v obci. 

Velice si aktivity všech občanů vážíme a vě-
říme, že společně budeme i nadále projednávat 
celou řadu námětů i řešení společných priorit 
i problémů, pomocí kterých se společně do-
pracujeme k dalšímu zkvalitnění života v naší 
Lhotce.

K poděkování přejeme všem i hodně zdra-
ví a úspěchů v osobních aktivitách, podnikání 
i osobním životě a těšíme se na společná pra-
covní, společenská i přátelská osobní setkává-
ní se všemi i v dalších letech volebního období.

 Za zastupitele Lhotky Ing. Pavel Pasek

Důrazně žádáme o zaplacení místních po-
platků, vyhnete se tak exekuci. 

Do data 25. 10. není zaplacen jeden pes, 
tři osoby s trvalým pobytem nemají uhrazen 
poplatek za svoz odpadu za rok 2014, 27 oby-
vatel s trvalým pobytem doposud nezaplatilo 
poplatek za svoz odpadu za rok 2015. Rovněž 
není za letošní rok uhrazen poplatek u dvou ob-
jektů určených k rekreaci a jeden objekt za rok 
2014.

Znovu připomínáme, že poplatek je možno 
zaplatit na obecním úřadě v hotovosti nebo 
na číslo účtu 1690539349/0800

PES - v.s.1341 a k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého další-
ho psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 
Splatnost do 31. 3. daného roku.

odpady R.O. - v.s. vaše číslo chaty, nebo 
domu za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.
eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6. 
Splatnost do 31. 5. daného roku.

odpady T.P. - v.s. vaše číslo domu a za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno

Důrazná výzva k zaplacení dlužných místních poplatků

Srdečné poděkování za spolupráci a práci pro obec

Jablíčka nasbíraná přímo ze sadu.
Agropenzion Lhotka

737 238 454
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
toto poslední vydání Mikroregionu v letošním roce se k vám 

dostalo v adventním čase, který nám připomíná blížící se vá-
noční svátky. Je to období rozjímání, pohody, setkávání se se 
svými přáteli. Proto bych vás chtěl pozvat na několik akcí, které 
pro vás připravil kulturní výbor při obci Lhotka spolu se scholou 
Rosnička. 

Ve středu 9. prosince si znovu po roce zazpíváme koledy při celorepublikové akci „Česko 
zpívá koledy“. Tentokrát se sejdeme v 17.45 h. u mateřské školy. V sobotu 19. prosince vás 
zveme na Vánoční koncert do sálu Obecního domu, který začíná v 18 hodin. A v neděli 27. 
12. v 17.30 h. vás zve schola Rosnička do areálu u školky na „Vánoční příběh“. Věřím, že se 
zúčastníte v hojném počtu a užijete si předvánoční a vánoční pohodu. Co se týká uplynulého 
roku, myslím, že o hodnocení práce obecního zastupitelstva za toto období už bylo napsáno 
hodně. Stejně ji nejlíp zhodnotíte vy, kteří se zajímáte o dění v naší obci. Věříme, že se nám po-
daří i v příštím roce získat finance, abychom mohli zrealizovat něco z našich plánů k prospěchu 
všech, kdo ve Lhotce bydlí nebo se zde zastaví jako host. 

Na závěr roku bych chtěl poděkovat všem občanům, zastupitelům, zaměstnancům obce 
a mateřské školy, všem spolkům, zkrátka každému, kdo se podílel na zvelebení, zviditelnění 
nebo společenském a kulturním rozvoji naší obce. Za všechny zastupitele a pracovníky obecní-
ho úřadu vám přeji klidné prožití blížících se vánočních svátků, ať jsou plné pohody, a do nové-
ho roku pevné zdraví, štěstí, osobní i pracovní úspěchy a splnění všech přání. 

 Zdeněk Kubala, starosta

Další tradiční podzimní akce – Světluškový 
průvod – se uskutečnila v pátek 6. listopadu. Le-
tos připravily organizátorky úplně jiný program. 

Sraz byl po setmění u hřbitova a odsud se 
všichni s rozžatými lampiony nebo lucerničkami 
a svítícími náramky vydali setmělou Lhotkou prů-
vodem ke škole. Trasa vedla mimo jiné po novém 
chodníku, který byl nádherně osvícen svíčkami.

Na školní zahradě byly pro děti připraveny tři 
soutěžní disciplíny, po jejichž splnění je čekala 
sladká odměna. Všichni si také mohli pochutnat 
na drobném občerstvení a zahřát se teplým ča-
jem. 

Letošního světluškového průvodu se zúčast-

nilo víc než šedesát dětí, což je i vzhledem k pro-
bíhající epidemii neštovic ve školce velmi hezké 
číslo. 

Věříme, že se malým i velkým účastníkům le-
tošní nový program líbil a že si užili příjemné dvě 
hodinky zábavy. 

Ve středu 9. prosince se ve Lhotce stejně 
jako v desítkách dalších měst a obcích v Čes-
ké republice rozezní úderem 18. hodiny zpěv 
koled.

Akce „Česko zpívá koledy“ se koná v České 
republice popáté a získává na stále větší obli-
bě. Kouzlo této výjimečné akce spočívá v tom, 
že tisíce lidí po celé republice, ale i v zahraničí, 
budou ve stejný okamžik a v určeném pořadí 
hromadně zpívat vybrané koledy.

Lhotka se k akci „Česko zpívá koledy“ připojí 
letos podruhé. Všechny, kteří se chtějí do spo-

lečného zpěvu vánočních koled zapojit, zveme 
9. 12. v 17.45 h. ke školce ve Lhotce. 

Společně se scholou Rosnička a folklorním 
souborem Pilky zazpíváme koledy Nesem vám 
noviny, Narodil se Kristus Pán, Půjdem spolu 
do Betléma, Jak jsi krásné neviňátko, Pásli 
ovce Valaši a jako poslední pak píseň Vánoce, 
Vánoce přicházejí. 

Texty koled najdete v regionálním Deníku. 
Na místě bude zajištěno malé občerstvení. 

Na akci vás zve Obecní úřad Lhotka ve spo-
lupráci s Moravskoslezským deníkem.

Vánoční koncert
V sobotu 19. 12. v 18.00 
– v sále Obecního domu

Vystoupí: soubor Pilky, CM Jana 
Pustky, děti z MŠ, schola Rosnička, 

Liselotte Rokyta
Po vystoupení bude následovat 

posezení u cimbálu.

Veřejné zasedání 
zastupitelstva obce 

se bude konat 
v pondělí 14. prosince

v 18.00 hodin 
v sále Obecního domu.

jubilea
V měsíci prosinci oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Marie Cabáková   85 let
Jaroslav Kocián   81 let
Anna Němcová   65 let

Lada Kazimírová   50 let
Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 

do dalších let pevné zdraví, mnoho spokoje-
nosti a životního elánu.

Jak jste zajisté zaregistrovali, byly v obci 
Lhotka zahájeny práce na komplexních po-
zemkových úpravách. V současné době jsme 
ve fázi, kdy byl určen obvod pozemkových 
úprav, kde byly zahrnuty pozemky (mimo za-
stavitelnou část katastrálního území) nezbytné 
pro dosažení cílů pozemkových úprav. 

Ještě do konce letošního roku proběhne 
úvodní jednání, jehož cílem je seznámení 
účastníků řízení s účelem, přínosem, formou 
a postupem zpracování těchto pozemkových 
úprav a zvolení sboru zástupců vlastníků po-
zemkových úprav. Pozemkové úpravy jsou 
jedním z klíčových nástrojů pro rozvoj venkova. 
Výsledky pozemkových úprav slouží jako ne-
opomenutelný podklad pro územní plánování. 
Cílem těchto pozemkových úprav je obnovení 
vztahu lidí k zemědělské půdě a krajině s důra-
zem na zvýšení kvality života na venkově, zpří-
stupnění pozemků jejích vlastníkům a celkové 

zvýšení prostupnosti krajiny. Vytvářejí se pod-
mínky na racionální hospodaření na zeměděl-
ských pozemcích, klade se důraz na ochranu 
zemědělské půdy, ochranu kvality vody, zvýše-
ní její retence v krajině a minimalizaci povodňo-
vých škod. Významem pozemkových úprav pro 
obec je vyřešení vlastnických vztahů k pozem-
kům, dohledání dosud nezapsaného obecního 
majetku a jeho optimální rozmístění v kontextu 
s veřejně prospěšnými záměry v krajině, zlep-
šení prostupnosti krajiny vybudováním polních 
cest s jejich všestranným využitím nebo vy-
řešení neškodného odvedení dešťových vod 
a ochrana území před záplavami vybudováním 
např. svodných příkopů, retenčních nádrží (su-
chých nebo se stálou hladinou vody). Nabízí se 
možnost převedení pozemků pod navrženými 
společnými zařízeními (zpevněné a nezpevně-
né cesty, protipovodňová opatření, biokoridory 
apod.) do vlastnictví obce, což vede ke zjed-
nodušení jejich budoucí realizace. Významem 
pro vlastníky pozemků je upřesnění vlastnictví 
pozemků co do výměry i polohy, úprava tvaru 
pozemků a možnost jejich scelení, možnost 
reálného rozdělení spoluvlastnictví, bezplatné 
první vytýčení nových pozemků v terénu, či 
zpřístupnění pozemků vytvořením sítě polních 
cest se všemi doprovodnými stavbami, jako 
jsou mostky, propustky, brody apod. Význam 
pozemkových úprav z pohledu katastru nemo-
vitostí je obnova katastrálního operátu, vznik 
digitální katastrální mapy, přesné výměry jed-
notlivých parcel a odstranění parcel zjedno-
dušené evidence (PK parcel). Vlastní proces 
pozemkových úprav je upraven zákonem č. 
139/2002 Sb, o pozemkových úpravách a po-
zemkových úřadech. Náklady na pozemkové 
úpravy hradí stát.  

 Zdeněk Kubala, starosta 

„Tak vážení, začínáme Rudovým sólem, 
přidají se ženušky, druhou sloku muži a třetí už 
zpívají všichni“ – tak nějak zahajuje umělecká ve-
doucí Jana Foldynová pravidelné úterní zkoušky 
lhoteckého folklorního souboru Pilky, který od le-
tošního podzimu nacvičuje další nové vánoční 
pásmo. 

Vánoční koncerty nejsou tak náročné na tan-
ce, jako ty letní, které soubor každoročně připra-
vuje zejména pro již známé a oblíbené srpnové 
lhotecké Sochovy národopisné slavnosti. 

Soubor je však zván i na různé akce v jiných 
městech. Loňských osm vystoupení za rok bylo 
zatím počtem nejvyšším. V letošním roce účinko-
valy Pilky v blízkém Frýdlantě, Frenštátě, Horních 
Tošanovicích, ale i ve slovenském Sihelném 
na Oravě. Všude tam se soubor líbil, a to nejen 
jeho zpěv a tance, ale i vtip a pohoda, které 
v jeho vystoupeních nikdy nechybí.

Pilky nereprezentují jenom Lhotku pod Ond-
řejníkem, ale i lašský folklor. V jejich repertoáru 
jsou zejména písničky a tance, které lhotecký řídí-
cí učitel a sběratel lidových písní a tanců Vincenc 
Socha (1903–1970) shrnul do zpěvníků lidových 
písní od rodáků minulého století – Marie Tobolo-
vé ze Lhotky pod Ondřejníkem, manželů Anežky 
a Antonína Kalusových z Kozlovic a Anežky Šen-
kové zpod Hukvald. Do programu mají zařazeny 
tance i ze tří sbírek lidových tanců na Lašsku. 
V podání souboru jsou tyto písničky i tance stále 
mezi námi.

Soubor, který střídavě doprovázejí dvě kozlo-
vické cimbálové muziky pod vedením Jana Pust-
ky a Ládi Holiše, je důkazem toho, že ve Lhotce 
zpívají a tančí nejenom malí a mladí, ale i starší, 
kterým hudba, zpěv a tanec celoživotně přirostl 
k srdci. 

Kolektiv, který stmeluje a pro který domlouvá 
společná vystoupení, ale i jiné zajímavé akce or-
ganizační vedoucí Libuše Zlá, má velkou podpo-
ru i u vedení obce, které mu pro celoroční činnost 
vytváří velmi dobré podmínky.

A soubor se všem odvděčuje svými výkony 
na vystoupeních. To nejbližší se uskuteční v so-
botu 19. prosince v sále obecního domu ve Lhot-
ce na Vánočním koncertě, kde budou Pilky sou-
částí programu.

Po Novém roce začínají každoročně zkoušky 
na různá letní taneční vystoupení. Na ty se bude 
soubor Pilky zejména dobře připravovat, protože 
v příštím roce oslaví významné kulaté výročí – 80 
let od svého založení. 

 Pavel Pasek

Tak nějak nenápadně, z občasné zábavy 
v Obecníku, vznikl letos ve Lhotce šachový oddíl. 
A už se zúčastňuje okresního přeboru družstev. 
Sídlem oddílu je Obecní dům, kde probíhají i do-
mácí utkání. Za datum vzniku šachového oddílu 
Sokola Lhotka bychom mohli označit 25. srpen 
letošního roku, kdy byla odeslána Žádost o re-
gistraci oddílu šachovému svazu České repub-
liky. Podepsal ji kapitán mužstva Roman Vlášek. 
A jeho jsme se zeptali:

Jak vlastně myšlenka na šachový oddíl 
vzklíčila?

„Začalo to tak, že jsme s hospodským Vladi-
mírem Slipkem hrávali pro zábavu a docela nás 
to chytlo. Druhým impulsem bylo, že v té době 
neměl Sokol žádný oddíl, protože stolní tenisté 
se přesunuli do Metylovic a předseda Sokola už 
dokonce vyslovil myšlenku o jeho zrušení. Začali 
jsme zjišťovat, kdo šachy hrával a byl by ocho-
ten se jim zase věnovat. Sháněli jsme informace, 
objížděli, telefonovali a dnes má oddíl 17 členů.“

Máte za sebou první zápasy. S jakými vý-
sledky?

„Na první utkání jsme jeli do Brušperku. Měli 
jsme dost velké očekávání, ale snad zapůsobila 
tréma z prvního zápasu a prohráli jsme 3 ½ : 1 ½ . 
V dalším kole jsme doma přivítali Třinec D a zví-

tězili jsme 4 ½ : ½.“
Kolik družstev okresní přebor hraje a jaké 

máte ambice?
„V okresním přeboru nás hraje celkem 12 

družstev. A jaké máme ambice? No, nechtěli 
jsme si dávat alibisticky malé cíle přesto, že začí-
náme. Doufáme, že se nám podaří umístit do tře-
tího místa. I když jsme závodně nehráli někteří 
snad dvacet let, ale věříme, že se do formy zase 
dostaneme. Já jsem například byl kdysi doroste-
neckým mistrem republiky.“

A co tréninky?
„Scházíme se každý pátek navečer v Obec-

ním domě, kde také hrajeme i svá domácí utká-
ní. Obecní úřad nám propůjčil obřadní místnost, 
která je celkem málo využitá a stala se sídlem 
šachistů.“

I když šachy nejsou náročný sport, přesto 
je třeba do začátku nějaká investice.

„Pořízení šesti šachovnic a digitálních hodin 
představuje částku asi 15 tisíc korun. Mně se díky 
dobrým kontaktům podařilo půjčit na sezonu bez-
platně šachovnice a hodiny z prvoligového týmu 
z Karviné. Do další sezony to ale budeme muset 
nějak vyřešit.“

Bude se činnost šachistů ve Lhotce ome-
zovat jen na těch 17 členů?

„To v žádném případě. Máme záměr přitáh-
nout k šachům více lidí z obce a hlavně mladých. 
Proto chceme uspořádat vánoční turnaj v šachu 
pro všechny, kteří budou mít zájem. Samozřejmě 
bychom byli nejraději, kdyby se nám podařilo 
přitáhnout děti, aby si potrápily mozkové závity 
u šachovnice, místo trávení času u notebooku 
nebo tabletu. Samozřejmě doufáme, že se šachy 
ve Lhotce budou hrát velmi dlouho a budeme po-
třebovat vychovat naše nástupce.“

Tak přejme, ať lhoteckým šachistům vydrží 
elán hodně dlouho, ať mají úspěchy a přitáhnou 
ke královské hře lhoteckou mládež. 

Tak – dobrou hru!

Obyvatelé obcí v nížinách a rovinách, pokud 
neletí v balonu nebo v letadle, jsou ochuzeni 
o jeden úžasný pohled. Dívat se na své bydliště 
z ptačí perspektivy. Kousek za posledními domy 
vesnice vidí jen pár průčelí domů. Ve Lhotce je 
to jiné. 

Stačí vyšlapat asi půl kilometru stoupání 
na Hrbkovou. Najednou jste o 120 metrů výš, 

než je dolní konec obce (to je dvakrát petřínská 
rozhledna), a máte obec jako na dlani. Jé, tam 
mají na dvoře nový bazén, a vedle už konečně 
uklidili ten nepořádek. Máte dojem, že můžete 
lidem vidět až, jak se říká, do talíře. Po chvíli po-
hled sklouzne nahoru a kocháte se nádherným 
panoramatem. Čupek nad Metylovicemi, pak 
Kozlovická hora, Kazničov, Červený kámen, 
Velký Javorník s novou rozhlednou a nakonec 
na opačné straně Radhošť. A na podzim je to úpl-
ná symfonie barev. Člověk sedí na lavičce, kochá 
se a kochá a říká si, jaká je to nádhera. Jo, sedí 
na lavičce. Dobře se na ní sedí. Dvě zatím necha-
la obec umístit na Hrbkovou. Můžete si pohodlně 

posedět, pokochat se, jak je Lhotka pěkná, a říkat 
si, jak se v ní dobře žije. A tak za to díky…  

 J. H.

Termíny svozu
komunálního odpadu: 
úterý 8. 12. a 22. 12. 

Lhotka se opět připojí k celorepublikové 
akci „Česko zpívá koledy“

Světluškový průvod

Sokol má nový oddíl

Roman Vlášek na tréninku.

Pilky na dožínkách v H. Tošanovicích.

Ohlédnutí i výhledy lhoteckého souboru Pilky

Chvála laviček a přírodní rozhledny

Pozemkové úpravy v obci Lhotka

Schola Rosnička ve spolupráci s obecním 
úřadem Lhotka vás zve v neděli 27. 12. v 17.30 
hodin do areálu u školky ve Lhotce. I letos pro-
žijeme „Vánoční příběh“ Josefa s Marií a spo-
lečně s pastýři i Třemi králi se pokloníme a za-
zpíváme malému Ježíškovi. 

 Těší se na vás schola Rosnička

Vánoční příběh
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poděkování

slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
vstoupili jsme do nového roku 2016. Dovolte mi, abych vám 

na jeho počátku popřál hodně zdraví, štěstí, úspěchů a aby to byl 
rok úspěšný jak pro vás, tak pro vaše blízké, známé a kamarády. 
Ani se to nezdá, že už je to rok, co jsme plánovali úkoly pro rok 
2015. Troufám si říct, že se nám podařilo převážnou většinu těch-
to úkolů splnit. Mezi největší akce patřilo zateplení mateřské školy a změna vytápění na tepelné 
čerpadlo, ale také dlouho očekávaná výstavba nového chodníku od školky kolem krajské komu-
nikace. Průběžně probíhaly práce na novém územním plánu obce, kdy bylo schváleno Zadání 
územního plánu a následně provedeno výběrové řízení na jeho zpracovatele. Během loňského 
roku byly zahájeny i komplexní pozemkové úpravy v obci Lhotka, kdy v prosinci bylo svoláno 
úvodní jednání, kde byla vysvětlena podstata těchto pozemkových úprav a byl zvolen sbor zá-
stupců pro jednání se zpracovatelem. V prvních měsících letošního roku čeká zastupitele obce 
nelehký úkol, a to je příprava nového rozpočtu obce, který bychom chtěli schválit na březnovém 
veřejném zasedání zastupitelstva. Vzhledem k nízkému rozpočtu obce bude nutné nasměrovat 
finance tak, aby byly prospěšné pro celou obec. Určitě je toho hodně, co bychom chtěli v obci 
vybudovat a vylepšit. I proto byl vypracován Program rozvoje obce Lhotka na rok 2016 až 2022, 
který byl v prosinci schválen na veřejném zasedání zastupitelstva a je zveřejněn na internetových 
stránkách obce. Doufáme, že se nám k jeho naplnění podaří získat i nějaké finance z dotačních 
výzev a některé jeho body se nám podaří začít plnit již v letošním roce. Věřím, že letošní rok bude 
pro vás i pro nás zastupitele rokem dobrým a že společnými silami přispějeme ke zvelebení naší 
obce, aby se tady dobře žilo nejen nám, ale aby se do Lhotky každý rád vracel. Na závěr bych 
chtěl jen připomenout, že dveře na obecní úřad jsou pro vás vždy otevřené, ať potřebujete radu, 
nebo máte různé náměty či připomínky pro práci zastupitelů.  Zdeněk Kubala, starosta 

jubilea
V měsíci lednu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

        Milan Mynář 85 let
        Ludmila Smelíková 82 let
        Ladislav Kulhánek 65 let
        Marie Vašíčková 60 let
Za�obecní�úřad�přejeme�všem�oslavencům�
do�dalších�let�pevné�zdraví,�mnoho�spokoje-

nosti�a�životního�elánu.

Tímto bych chtěl poděkovat kulturní-
mu výboru při obci Lhotka pod vedením 
Lucky Krpcové, schole Rosnička a zvláš-
tě jejím vedoucím – manželům Jirkovi 
a Lence Tesarčíkovým, národopisnému 

souboru Pilky, mateřské škole a všem 
„dobrovolníkům“, kteří se zasloužili 
o zorganizování úspěšných předvánoč-
ních a vánočních kulturních akcí v obci. 

 Zdeněk Kubala, starosta 

Ve středu 9. prosince se obec Lhotka 
již podruhé zapojila k celorepublikové akci 
„Česko zpívá koledy“. Tentokrát jsme se sešli 
u nově zateplené budovy mateřské školy. 

Tón koled udávala Schola Rosnička pod 
vedením manželů Tesarčíkových, kteří spo-
lečně s houslistou Filipem Krpcem tvořili 
hudební doprovod, folklorní soubor Pilky 
a lhotečtí zpěváci. Společného zpěvu vánoč-
ních koled se zúčastnilo bezmála 200 lidí. 
Po zpívání koled se většina účastníků poba-
vila při svařáčku (pro děti byl připravený čaj) 
a vánočně naladěni se pomaličku rozcházeli 
ke svým domovům. Věříme, že se z předvá-
nočního zpívání koled ve Lhotce stane pěkná 
tradice.  Z. K.

Česko zpívá koledy

K vánočnímu času 
ve Lhotce už řadu let 
neodmyslitelně patří 
sport. Hned 25. pro-
since na Boží hod se 
scházejí v sále hos-
tince Pod Ořechem 
neregistrovaní stolní 
tenisté. 

Nejdřív nastoupili 
s pálkami žáci do 5 
let a byla to oproti 
předcházejícím roč-
níkům slabá účast. 
Přišli pouze dva, a tak 
se hrálo jen jedno 
utkání a v něm zvítězil Jan Fulnek. Věřme, že 
v budoucnosti se to zlepší, protože v poslední 
době Lhotka zažívá populační boom. Ve starší 
kategorii už to bylo lepší, za stoly nastoupilo 16 
hráčů a mezi nimi i čtyři, kteří překročili šedesát-
ku. Po několika hodinách a desítkách setů bylo 
známo konečné pořadí turnaje. Loňské prven-
ství obhájil Lukáš Fuchsík. Odehrál velmi kva-
litní finálové utkání s Jakubem Fulnekem, který 
ukázal, že mu je blízký nejenom fotbalový míč 
v Jihlavě a reprezentační jedenadvacítka, ale 
také mnohem menší míček celuloidový. Na tře-
tím místě se umístil Jakubův bratr Matěj Fulnek. 
Po žácích a dospělých se jejich příjmení obje-
vilo i v poslední kategorii, kdy soutěžily ženy. 
Na prvním místě se umístila Jiřina Soliková, 2. 
Ivana Fulneková a 3. Eva Novotná. Další den, 
26. prosince, patřily stoly tradičně registrovaným 

Lhotecké sportovní Vánoce

K vánočním svátkům v naší zemi tradičně 
patří stromeček, kapr, salát. Ve Lhotce už 12 let 
také koncert s názvem „Ten vánoční čas“. Letos 
se uskutečnil v sobotu 19. prosince v sále Obec-
ního domu před zcela zaplněným hledištěm. 

Program na hodinu a půl byl zcela z místních 
zdrojů a věkový rozdíl účinkujících byl sedm 
desítek let. Úvodní písní Ten vánoční čas na-
ladila cimbálová muzika Jana Pustky tu pravou 
atmosféru. Program navazoval postupně podle 
věku, a tak začátek patřil děvčátkům a klukům 
z mateřské školy, kteří pod vedením učitelek M. 
Laníkové a H. Kusinové nacvičili kouzelné pás-
mo, které vyvolalo v sále bouřlivý potlesk, a to 

nejen od těch, kteří patřili do rodin vystupujících. 
Tleskali všichni a určitě se mnozí podivili nad 
tím, kolik toho pojme dětská hlavička. Po nich 
nastoupili školáci, kteří navštěvují soubor Scho-
la Rosnička vedený manželi Tesarčíkovými. 
Své pásmo zakončili známou písničkou Váno-
ce, Vánoce přicházejí a zpíval s nimi celý sál. 
Po Rosničce nastoupily Dorotka Kudělková 
a Krista Polachová a na zobcové flétny zahrály 
skladby – Pásli ovce valaši, Vzhůru, bratři milí 
a Te deum. Pak program nabídl umění světové 
úrovně. Za doprovodu manžela Jana zahrá-
la Liselotte Rokyta na panovu flétnu anglické 
a holandské koledy a dvě rumunské skladby. 

Lhotečtí tak měli možnost slyšet to, co předvá-
dí Liselotte v Kanadě, Švýcarsku, Jihoafrické 
republice a v dalších zemích po celém světě. 
A bouřlivý potlesk byl díkem za to, že si jejího 
umění mohou užít i lhotečtí spoluobčané. Závě-
rečná půlhodinka patřila folkloru, to je cimbálové 
muzice Jana Pustky, folklornímu souboru Pilky 
a jejich vánočnímu pásmu. Následovalo losová-
ní vstupenek a pak závěrečné finále, kdy celý 
sál i s účinkujícími zpíval koledu Narodil se Kris-
tus pán. A jak to ve Lhotce bývá, snad nikdo ne-
spěchal po skončení programu domů a družná 
zábava v sále pokračovala ještě dlouho.

  J. H.

Vydařený vánoční koncert

rozloučili jsme se 
Dne 26. 12.. 2015 zemřela

ve věku 71 let 
paní Vítězslava Mičulková.

Nezapomeneme.

krátce z obce
Svoz odpadů

Termíny svozu komunálního odpadů: úterý 
12. 1. a 26. 1.

Plesy ve Lhotce 
15. ledna, sál obecního domu
Hasičský bál
6. února, sál obecního domu
TJ Sokol a Klub žen

Trocha statistiky
Ke konci roku 2015 má obec Lhotka 543 oby-
vatel z toho 278 mužů a 265 žen. 
Průměrný věk obyvatel je 40 let.
Dlužníci za rok 2014 - Kč 80,00 pes, Kč 
500,00 odpady RO, Kč 1.500,00 odpady TP
Dlužníci za rok 2015 - Kč 80,00 pes, Kč 
500,00 odpady RO, Kč 7.337,00 odpady TP

Všechna hrobové místa a jiné místní poplatky 
jsou řádně zaplaceny.
Poděkování patří všem poctivým občanům, 
za zodpovědné plnění svých závazků.
Pro příští rok zůstává výše všech místních 
poplatků nezměněna.

Tříkrálová sbírka
Tříkráloví koledníci přinášejí lidem radostnou 
zprávu o narození Božího syna v betlém-
ských jeslích. A prosí o dar na pomoc lidem 
v nouzi. Každá koruna v kasičce má svoji 
váhu. Přijměte, prosíme, tyto vyslance po-
třebných, které budeme potkávat ve Lhotce 
v neděli 3. 1. 2016 a v sobotu 9. 1. 2016.
Za jakýkoliv příspěvek vám předem děkuje-
me.  L. K.

hráčům. Dorazilo jich 7 a nejlepším byl Tomáš 
Šigut. Na 2. místě se umístil Roman Strakoš 
a na 3. Jiří Foltýnek. Pochvalu za organizaci 
obou turnajů si zaslouží Tomáš Ivánek.

V neděli 27. se v sále Obecního domu konal 
Vánoční turnaj v šachu. A zatímco stolní tenis-
té mají dlouholetou tradici, šachisté, kteří letos 
založili oddíl a přihlásili se do okresní soutěže, 
uspořádali teprve první ročník turnaje o putovní 
pohár. Mezi 14 šachisty byl i nejmladší účastník 
– sedmiletý Dominik Závodný a nevedl si vůbec 
špatně. Prvním držitelem putovního poháru se 
stal Milan Genšerovský, 2. Roman Dybal, 3. On-
dřej Závodný a 4. Radim Velička.

Všem sponzorům, kteří pomáhají uspořádat 
tyto turnaje, patří velký dík. A plakát už zve turnaj 
smíšených dvojic v šipkách 2. ledna 2016. Ale 
o tom až příště.  J. H.
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
před pár dny jsme vstoupili do druhého měsíce letošního 

roku. Minulý měsíc nám přinesl i pár dnů, kdy teploty klesaly hlu-
boko pod bod mrazu, a dočkali jsme se i sněhové nadílky. Ně-
kteří z vás využili hezkého zimního počasí k procházkám do pří-
rody, jiní vyrazili za lepšími sněhovými podmínkami na hory. 
Doufejme, že i únor nám připraví pár hezkých zimních dnů a nějakou sněhovou pokrývku, aby 
se země naplnila vodou, která nám po loňském suchém létě všem chybí.

Únor je pro obecní zastupitelstvo období, kdy intenzivně pracuje na přípravě nového rozpoč-
tu obce na rok 2016. Předpokládám, že se nám do konce měsíce podaří tento rozpočet připravit 
tak, abychom ho mohli schválit na březnovém veřejném zasedání zastupitelstva. Věřím, že se 
nám podaří finance nasměrovat tam, kde budou prospěšné pro nás všechny.

Dne 20. ledna proběhl na obecním úřadě audit krajského úřadu na hospodaření obce za rok 
2015. Výsledek kontrolního protokolu zněl: „Nebyly zjištěny chyby a nedostatky“. Proto bych 
chtěl poděkovat všem zastupitelům a pracovníkům obecního úřadu za vzorné plnění svých 
úkolů. Vám občanům přeji, abyste využili poslední zimní dny k odpočinku a nabírání čerstvých 
sil, abyste do jarních měsíců vstoupili odpočatí plní elánu.  Zdeněk Kubala, starosta 

jubilea
V měsíci únoru oslaví svá nádherná životní 
jubilea a ke zveřejnění dali souhlas občané:

Božena Zlá  91 let
Štěpánka Valíčková  84 let
Věra Michalcová 84 let
Emílie Cvičková 70 let
Vladimíra Pečínková 50 let

Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 
do dalších let pevné zdraví, mnoho spokoje-

nosti a životního elánu.

Dne 29. prosince loňského roku zorganizoval 
kulturní výbor při obci Lhotka v čele s Luckou 
Krpcovou okružní výlet ze Lhotky přes Rozsuš-
ky do Palkovic a zpět. Na shromáždišti ve Sta-
viskách se po ránu sešlo něco málo přes čtyřicet 
účastníků. 

Za mlhavého počasí jsme stoupali přes Roz-
sušky směrem k hranici Palkovic, kde už nás 
čekalo hezké slunečné počasí. Po kratičké pře-
stávce na planině nad Palkovicemi, kde jsme 
se občerstvili, jsme pokračovali přes sjezdov-
ku směr restaurace Pod Habešem. Na takové 
množství návštěvníků nebyl personál restaura-
ce připravený, ale i tak se zhostil svého poslání 
se ctí a všichni jsme odcházeli s plnými žaludky. 
Další cesta pokračovala směrem na Metylovi-
ce do muzea, kde jsme zhlédli stálou expozici 
Kožane město. Touto expozicí, dokumentující 
slavnou historii řemenářství, vydělávání kůží 
a výroby proslulého metylovického biče, nás 

krátce z obce
Knihovna v r. 2016

Vždy ve čtvrtek od 16 do 19 hodin kromě 17. 
11. a 29. 12.

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu: úterý 9. 
2. a 23. 2.

Obchod jinak
Změna otevírací doby v obchodě „U Ivánků“:
PO-PÁ 7.00 – 18.00
SO-NE  7.00 – 12.00

Splatnost poplatku
Upozorňujeme na blížící se splatnost místního 
poplatku za psa – č. účtu 1690539349/0800
PES – V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit číslo 
vašeho domu do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa 
přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. Popla-
tek zaplatit do 31. 3. daného roku.
Doposud nebyl uhrazen poplatek za 1 psa 
z roku 2014 a za 1 psa z roku 2015 – jedná se 
o stejného dlužníka.

Ve čtvrtek 20. 1. 2016 nás opustila ve věku 
78 let paní Mgr. Alžběta Kožuchová ze Lhotky.

Paní Alžběta byla pro naši obec velkým 
přínosem! Rozhodla se vydat Historii Lhotky 
z pod Ondřejníka do r. 2000 i spolu s čísly po-
pisnými s uvedením majitelů nemovitostí. Tuto 
náročnou práci odvedla na jedničku – vždyť 
byla kantorkou!

Nezůstalo jen u toho, pokračováním její lite-
rární činnosti byla publikace Vincenc Socha ži-
vot a dílo o našem výtečném sběrateli lidových 
písní, tanců, zvyků a obyčejů, řídícím učiteli ne-
jen ve Lhotce. Z jejího popudu se také dočkaly 
vydání sbírky písní ze sběrů p. Sochy: Lidové 
písně ze Lhotky pod Ondřejníkem od Marie To-

bolové, Lidové písně zpod Ondřejníka od man-
želů Kalusových a Lidové písně zpod Hukvald 
od Marie Šenkové. 

Jako dlouholetá kronikářka obce si dob-
ře uvědomovala nutnosti připomínat novým 
generacím nádherný odkaz předků v písních 
a tancích a taky určitě chtěla odčinit to, co obec 
dlužila panu Vincenci Sochovi, upřímné podě-
kování za jeho vlasteneckou a národopisnou 
činnost i založení souboru Pilky, které repre-
zentují obec i v dnešních dnech.

Na nás nyní je, abychom i my poděkovali, 
milé paní Alžbětě Kožuchové, za vše, co čini-
la pro naši obec, pro uchování tradic i za její 
úsměvy a povzbuzení nám všem.  R. K.

V prvních lednových dnech proběhla v naší 
obci Tříkrálová sbírka, kterou organizuje Čes-
ká katolická charita Frýdek-Místek. V letošním 
roce se ve Lhotce podílelo na koledování pět 
skupinek dětí pod vedením Lucie Krpcové, To-
máše Kaluse, Anny Němcové, Šárky Sobkové 
a Kristýny Krpcové. Společně vykoledovali 
33 912 Kč, což je o 7 521 Kč méně než loni, ale 
i tak je to na tak malou obec krásný výsledek.

Výtěžek z této sbírky bude využit na nakoupení 
vybavení a dofinancování v těchto střediscích: 
- Charitní ošetřovatelská služba
- Dům pokojného stáří u Panny Marie Frýdecké
- Charitní pečovatelská služba
- Oáza pokoje pro psychicky nemocné
- Denní centrum Maják pro osoby s psychickým 
onemocněním a lehkým mentálním postižením
- Terénní služba ZOOM pro psychicky nemoc-
né
- Klub NEZBEDA – nízkoprahové zařízení pro 
děti a mládež
- Terénní služba REBEL pro děti a mládež
- Centrum Pramínek pro rodiny s dětmi ve vy-
loučené lokalitě
- Poradenské centrum ve Frýdlantu nad Os-
travicí
- Dobrovolnické centrum
Všem dárcům i koledníkům patří velké poděko-
vání.  L. K. 

V pátek 15. ledna se uskutečnil v naší obci 
tradiční hasičský bál. K tanci a poslechu nám 
hrála již osvědčená skupina METEOR, která 
svým repertoárem skladeb uspokojila všechny 
věkové kategorie tanečníků. 

Po náročném a vyčerpávajícím tanci se ka-
ždý mohl občerstvit v „hasičském pekle“, které 
nabídlo nepřeberné množství alkoholických 
i nealkoholických nápojů a našlo se zde i něco 
malého k zakousnutí. Raritou plesu je každo-
roční tzv. srdíčkový valčík, kde se mnohdy vy-
tvoří zajímavé taneční páry. Večer plný zábavy 
a tance vyvrcholil bohatou tombolou, za kterou 
našim sponzorům a příznivcům hasičstva sr-
dečně děkujeme. Poté pokračovala zábava až 
do ranních hodin.  S. P.

Vánoční sportování ve Lhotce po turnajích 
ve stolním tenisu a šachu vyvrcholilo 2. ledna 
v hostinci Pod Ořechem turnajem smíšených 
dvojic v šipkách, o němž jsme slíbili informovat 

v přecházejícím čísle Mikroregionu. 
Dorazilo 16 soutěžících, ale byla nouze 

o ženské závodnice. Přihlásily se pouze 4, 
a tak 4 muži si museli zkusit zahrát něžnější 
polovičky páru. Jak ale ukázaly výsledky, men-
ší účast žen nesnížila kvalitu. Vždyť na prvním 
a třetím místě se umístily skutečně smíšené 
páry. Výsledky turnaje byly zaznamenávány 
na originálním tiskopisu a podle pravidel šip-
kařské unie, a tak i ten, kdo například prohrál 
první souboj, se mohl ucházet o vítězství. Což 
se podařilo dvojici Tomáš a Lukáš, kteří úvodní 
duel prohráli s Emanem a Kamilou a pak se 
s nimi střetli ve finále. Některé souboje byly 
velmi vyrovnané a rozhodla třeba jediná šipka. 
A jak turnaj skončil? Na třetím místě se umís-
tila dvojice Michal Šamaj a Barbora Kalinská, 
na druhém místě Tomáš Ivánek a Lukáš Mrkva, 
kteří ve finále podruhé v turnaji podlehli dvojici 
Eman a Kamila Foldynovi. A tak pohár pro vítě-
ze zůstal doma, protože Eman s Kamilou jsou 
majiteli hostince. Všem, co turnaj organizovali, 
sponzorsky přispěli nebo se aktivně zúčastnili, 
dík za povedenou akci.  J. H.

Kulturní výbor obce Lhotka vás zve na diva-
delní hru Kostrč, kterou sehraje ochotnický diva-
delní soubor Divadla U Lípy z Ostravy-Hrabové 
4. března 2016 v 19 hodin v sále Obecního domu 
ve Lhotce. Hlavní postava Ludovík Antonín (III.) 
hrabě Vzpurný z Kostrče je potomek šlechtické-
ho rodu, žijící v USA. Po pádu komunistického 
režimu se svou manželkou Beatris a její matkou 
Beátou vrací do Čech, aby převzal rodové sídlo. 
Kromě hradu „zdědí“ hraběcí rodina i personál: 
zamračeného kastelána, hypochondrického za-
hradníka a kuchařku, která si ráda cvakne a ob-
čas to přežene. Chudobný navrátilec po chvíli 
zjistí, že hrad neprosperuje, ba naopak, potřebuje 
slušnou finanční injekci. Ludovík, jako pokračova-
tel slavného rodu, nemůže vzdát boj o záchranu 
hradu. Odhodlán a inspirován úspěchem knížete 
Schwarzenberga se rozhodne vydělat peníze 
na provoz hradu stůj co stůj. 

Divadelní hra Kostrč má jedinou ambici – po-
bavit diváka.

Výlet přes Rozsušky

Tříkrálová sbírka v naší obci

Jako první ve Lhotce opět plesali hasiči
Rozloučení se vzpomínkou

Pohár zůstal doma

Divadlo U Lípy

provedl pan Aleš Bílek, který nám k exponátům 
vytvořil plnohodnotnou přednášku. Z muzea 
jsme pokračovali směrem k domu pana Radka 
Zlého, který byl z naší návštěvy překvapený, ale 
i tak nám ochotně ukázal svou dílnu, kde se rodí 
nádherné výrobky z kůže. Nejenže odpovídal 
na zvídavé otázky týkající se jeho práce, ale 

též nás občerstvil „štědrokem“, aby nám cesta 
domů veseleji ubíhala. Následně jsme se ubírali 
polními cestičkami až do Lhotky, kde jsme se 
spokojeně rozešli ke svým domovům. Věřím, že 
se všem účastníkům výlet líbil a třeba to bude 
inspirace pro další společné návštěvy blízkého 
i vzdálenějšího okolí.  Z. K.Na lhotecké šachisty po úspěšném prvním 

ročníku vánočního turnaje čekalo 16. ledna dal-
ší, už 5. kolo okresního přeboru. Tentokrát doma 
hostili Beskydskou šachovou školu „E“. S mla-
dými frýdecko-místeckými šachisty se rozešli 
smírně 2,5:2,5 bodu. 

Za Lhotku plně bodoval R. Vlášek, polovi-
nou bodu za remízu přispěli Smolík, Prašivka 
a Prokop. I remíza v tomto utkání stačila lho-
teckým k tomu, aby v tabulce postoupili o jeden 
stupínek na průběžné 6. místo. A dále věří, že 
postoupí tabulkou ještě výše. Pokud ale nemá 
mít šachový oddíl ve Lhotce jenom jepičí život, 
bude potřeba se starat o širší základnu a hlavně 
mladší členy. Turnaje pro veřejnost, jako byl ten 
vánoční, jsou pro to ideální příležitostí a příklad 
nejmladšího účastníka Dominika Závodného 
snad přiláká další kluky, nebo i děvčata.  J. H.

Šachisté pokračují v přeboru
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
vstupujeme do měsíce března, ve kterém přivítáme jaro, ale 

máme před sebou i velikonoční svátky. Měsíc březen je i pro za-
stupitele obce obdobím, kdy budou na svém veřejném zasedání 
schvalovat rozpočet obce na rok 2016. Tomuto schválení před-
cházela důkladná příprava, aby byly obecní finance nasměrovány 
tam, kde budou užitečné pro všechny občany. Stejně jako vy se připravujete na příchod jarních 
dnů, kdy přemýšlíte, čím byste si vylepšili a zkrášlili okolí u svých domovů, také my se připravu-
jeme na první teplejší dny, abychom se mohli pustit do jarního úklidu obce. Věřím, že se nám 
na tuto činnost podaří získat z pracovního úřadu pracovníky na veřejně prospěšné práce a s je-
jich, ale i s vaší pomocí se nám podaří naši vesnici uvést do stavu, že na ni budeme před všemi 
návštěvníky, kteří k nám zavítají, pyšní. Možná jste si někteří všimli, že jsme na přelomu ledna 
a února pořídili v obci nový bezdrátový rozhlas. Nový rozhlas nahradil stávající drátový rozhlas, 
který pokrýval jen střed obce a byl již delší dobu ve špatném technickém stavu, kdy náklady 
na jeho opravu nebo případnou rekonstrukci převyšovaly náklady nového bezdrátového rozhlasu. 
Nový obecní rozhlas byl pořízen z obecního rozpočtu za cenu 278 082 Kč, jako komunikativní 
nástroj pro větší informovanost občanů a hlavně jako varovný systém před možným vznikem 
mimořádných událostí, kdy může zachránit zdraví i lidské životy. Na profinancování části nákladů 
jsme podali žádost o dotaci z programu Podpora obnovy a rozvoje Moravskoslezského kraje. 
V případě úspěšné žádosti můžeme dostat zpětně proplaceno až 60 % prokázaných uznatelných 
nákladů na pořízení nového rozhlasu. Do prvních jarních dnů bych vám chtěl popřát hodně elánu 
a také příjemné prožití velikonočních svátků strávených v okruhu svých blízkých a přátel, hodně 
jarního sluníčka a hlavně dobré nálady. Zdeněk Kubala, starosta 

jubilea
V měsíci únoru oslaví svá nádherná životní 
jubilea a ke zveřejnění dali ke zveřejnění 

souhlas občané:
Edita Stachlová 75 let

Emília Slípková 75 let
Vladimír Slípek 50 let
Ivana Fulneková 50 let

Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 
do dalších let pevné zdraví, mnoho spokoje-

nosti a životního elánu.

krátce z obce
Svoz odpadu

Termíny svozu komunálního odpadu: úterý 8. 
a 22. 3.

Poplatek za psa
Připomenutí občanům – v březnu je nutno 
uhradit poplatek za psa.
Poplatek můžete uhradit hotově na pokladně 
OÚ a taktéž trvalým příkazem přes banku, č. 
účtu 1690539349/0800
PES - V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit číslo 
vašeho domu do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa 
přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 

noví občánci
V prosinci se rodičům Simoně a Tomáši 

Kravčíkovým narodila dcera Amálie,
v lednu se rodičům Pavle a Liborovi Zajonco-

vým narodila dcera Anna,
Přejeme, aby holčičky dělaly svým rodi-

čům jen samou radost.

V úterý 2. února jsme se sešli v restau-
raci U Fandy, abychom si společně zařádili 
v bazénu, sehráli velkou kuželkářskou bitvu 
v bowlingu, dali si výbornou pizzu a zapili to 
řádně čepovanou kofolou.

Tímto bychom rádi poděkovali „Fandovi“, 
za pozvání a prožití tohoto super odpoled-

ne a za uskutečnění setkání nejen zpěváků 
scholy Rosnička, ale také tříkrálových ko-
ledníků, „herců“ z Betléma a těch, kteří po-
máhají organizačně zajišťovat naše akce. 
Díky moc.

 Za všechny zúčastněné 
 Schola Rosnička 

Kdyby plně platilo přísloví „Komu se ne-
lení, tomu se zelení“, byl by ples 6. úno-
ra v sále Obecního domu ve Lhotce plný 
úžasně pilných lidí. Takový skoro ples wor-
koholiků (dříve úderníků.). Ze zelené bar-
vy až oči přecházely. Mělo to na svědomí 
téma – Ples vodníků a podvodníků aneb 
jak se žije pod vodou a za vodou. 

I když známá filmová veselohra před 
lety hlásala konec vodníků v Čechách, 
sál zaplnily desítky vodníků a vodnic. Ale 
i druhá „profese“ byla zastoupena, i když 
velmi skromně, protože její zástupci se 
k ní, na rozdíl od vodníků, veřejně moc ne-
hlásí. Přestože plakáty slibovaly oblíbenou 
a tradiční skupinu KARAVANA, došlo pro 
nemoc ke změně a z Havířova přijela sku-
pina HORNET. A byla to náhrada kvalitní, 
na parketu bylo plno a všichni si zasko-

tačili ke spokojenosti. Druhou vynucenou 
změnou byla absence tradičního tematic-
kého tance, protože hlavní choreografka 
Iva Fulneková byla v zahraničí. Ale jinak 
bylo všechno jako vždy. A tanec vodníků 
a vodnic úspěšně nahradili malí „pulci“, 
jinak řečeno dvanáctiletí tanečníci Lukáš 
Hošek a Monika Koudelová z Taneční-
ho studia Vítkovice ve Frýdku-Místku. 
Předvedli latinskoamerické tance – sam-
ba, rumba, cha cha, paso doble a jive 
a za svůj výkon sklidili zasloužený potlesk. 
Po této kulturní vložce pokračovala zába-
va v tradičním duchu i tempu. Vodníci byli 
díky letnímu suchu dehydrovaní a zesláblí, 
takže na nějaké lapání dušiček nezbýva-
ly síly, ale pilně se snažili dohnat deficit 
tekutin v baru. Možná také, jako dva pří-
tomní duchové, testovali teorii, podle kte-

ré se nadpřirozená bytost nedokáže opít. 
Výsledek experimentu raději nebudeme 
zveřejňovat. Takže jediní utopenci byli 
na plese ti, které vodníci v průběhu večera 
pilně konzumovali z přinesených sklenic. 
Pro ostatní návštěvníky bylo k dispozici 
občerstvení, které tradičně a chutně při-
pravovala Dáša Slipková. A že nechyběla 
očekávaná a bohatá tombola, to snad ani 
není třeba zdůrazňovat. Na plese Sokola 
a Klubu žen je možné potkat i řadu „přes-
polních“. Co je na tento ples přivádí, doku-
mentují slova jednoho z návštěvníků: „Moc 
se mi tu líbí, super lidi, super zábava“. No, 
co dodat – jídla bylo dost, pití také, hudba 
hrála svižně i pomalu, na parketu bylo živo 
a zábava pokračovala až do ranních ho-
din. Zkrátka, ples byl takový, na jaký jsme 
zvyklí a to znamená – super!

Stejně jako v loňském roce, tak i letos byl 
poslední akcí lhotecké plesové sezóny Dět-
ský karneval, který proběhl v neděli 14. února 
v sále Obecního domu. 

Na karnevalu se představilo hodně prin-
cezen, víl, berušek, spidermanů, rytířů, čaro-
dějnic, kovboj, čertík, prostě masky, na které 
si jen vzpomenete. Na všechny návštěvníky 
čekaly jako každoročně soutěže, tentokrát 
z vodního prostředí. Zvlášť byly soutěže pro 
malé děti, které po splnění disciplín dostaly 
sladkou odměnu a bublifuk. Starší děti byly 
rozděleny do 4 týmů a utkaly se ve 4 sou-
těžích. Přecházení rybníku po kamenech – 
štafeta, skládání rybky – puzzle, vodní kvíz 
a bouchání balónků. Celým sálem se nesl křik 
a povzbuzování soutěžících. Po vyhodnocení 
týmů byly také všechny starší děti odměně-

ny sladkostmi. Potom si všichni zatancovali. 
Děti byly vyzvány na tanec s maminkou a pod 
vedením velkých námořníků (organizujících 
maminek) si zatancovaly pravý námořnický 
tanec. Vyvrcholením programu byla bohatá 
tombola, ze které si snad každý odnesl něja-
kou pěknou cenu. Věříme, že se dětem letošní 
karneval líbil a užily si spoustu zábavy.

Děkujeme také všem sponzorům.  L. K.

Doučování matematiky
Doučování ZŠ a SŠ matematiky, 

příprava na maturitu, příjímací zkoušky 
na střední a vysoké školy, písemky, 
opravné zkoušky, dovysvětlení učiva 

pro zlepšení známky apod.
Tel: 728 031 363 

Nesprávným tříděním se celý sesbíraný ob-
sah znehodnotí!

Sklo barevné a bílé – zelené a bílé kon-
tejnery

Do části označené bílou barvou se vhazuje 
sklo bílé, do části označené barvou zelenou se 
vhazuje

sklo barevné. Sklo musí být čisté, bez zbytků 
potravin, bez zátek, víček a šroubovacích zá-
věrů.

NEVHAZUJTE keramiku, porcelán, kameni-
nu, žárovky, zářivky, zrcadla, sklo s drátěným 
výpletem,

automobilová skla a zbytky potravin
Plasty — žluté kontejnery 
• plastové obaly označené (na obalu) zpravi-

dla následovně HDPE, LDPE, PET, PS
• stlačené nebo sešlápnuté PET láhve růz-

nobarevné
• prázdné kelímky od jogurtů, másla, tvaro-

hu, láhve od stolních olejů, granulovaných čajů 
atd.

• prázdné obaly od čisticích prostředků 

(od saponátů, aviváží, tekutých pracích pro-
středků atd.)

NEVHAZUJTE plastové obaly znečištěné 
škodlivinami od olejů, různých chemikálií nebo 
potravin, linoleum, zbytky kabelů, sklolamináty, 
bakelit, korek, plenkové kalhotky, konzervy, 
sklo, elektroodpad a ostatní odpad, který není 
plast.

Papír — modré kontejnery 
noviny, časopisy, letáky, kancelářský papír, 

krabice atd.
Svázané kartóny odevzdávejte na obecní 

úřad, abychom předešli přeplňování kontejnerů. 
Následně budou předané přepravci k odvozu.

NEVHAZUJTE mokrý, špinavý a mastný pa-
pír a ostatní odpad, který není papírem.

Elektroodpad se odevzdává společně při 
sběru nebezpečných a velkoobjemových 
odpadů, 2x ročně dle daných termínů.

Menší elektroodpady — drobné použité ba-
terie a akumulátory, mobil, kalkulačka, telefon, 
drobné počítačové vybavení, MP3 přehrávač 
a jiné malé elektrozařízení o max. rozměru cca 

Je to již skoro rok, kdy se prvotní nápad 
stal skutečností. Slovo dalo slovo a sešlo 
se sedm nadšenců, kteří mají rádi hudbu 
a zpěv. Začali jsme připravovat zpívané Pa-
šije podle sv. Marka, které jsme pak zazpívali 
o Velikonocích, na Květnou neděli, jak v kapli 
ve Lhotce, tak i díky pozvání O. Stanislava 
v kostele v Kozlovicích.

Jelikož jsme si sedli nejen „hlasově“, ale 
i lidsky, a naše zpívání mělo kladnou odezvu, 
domluvili jsme se, že se pokusíme hlasově 
„rozmnožit“ a nacvičit vánoční mši i s dopro-
vodem menšího orchestru. Docela odvážný 
nápad. Po prázdninách jsme se skutečně 
sešli, a opravdu se množství členů zdvojná-
sobilo. Přibyli noví sboristé nejen z řad Lhoťa-
nů, ale také z Myslíku, Kozlovic a Frenštátu. 
A tak zbývalo už jen jediné. Co že vlastně bu-
deme zpívat? Nakonec jsme po zralé úvaze 
došli k tomu, že Česká mše vánoční od Edu-
arda Marhuly bude tím nejlepším řešením. 
A pilně jsme začali nacvičovat. Po třech 
měsících pravidelných zkoušek se rozezněly 
tóny této líbivé vánoční mše 25. 12. 2015 při 
mši sv. v kapli ve Lhotce. Následně jsme tuto 
mši i s doplněním pastorely „Požeň, bratře“ 
a dalšími koledami zazpívali při mši sv. 26. 
12. 2015 v Kozlovicích. Potlesk, který zazněl 
po poslední skladbě „Adeste Fideles“, nás 
opravdu hodně potěšil a zahřál u srdce. Od-
vážný nápad se vydařil. A za to chci poděko-
vat všem členům sboru, protože tomu věno-

vali poctivé hodiny nácviku. Také velké díky 
patří houslovému doprovodu, který poslední 
měsíc trávil zkoušky společně s námi. 

Rok 2015 jsme zakončili společným po-
sezením s obědem, na který nás pozval náš 
skvělý Otec Stanislav. Díky moc. Ze setká-
ní jsme odcházeli s písní a úsměvem. Ten 
úsměv, který je vlastně charakteristický pro 
nás všechny. Je nám spolu fajn. A pokud má 
někdo rád zpěv a hlavně super společenství, 
tak může rozšířit naše řady. Zkoušky jsou 
ve čtvrtky od 18.30 hodin v místní školce.

 J. Tesarčík, vedoucí sboru 

Lhotecký sbor po roce

Konec vodníků... ale ne ve Lhotce

U Fandy bylo fajn

Dětský karneval

Třiďte správně odpad

15x20 cm lze vyhodit do boxu, který je umístěn 
ve vstupním prostoru budovy obecního úřadu.

NEVHAZUJTE úsporné žárovky, zářivky, 
výbojky a ostatní odpad, který není elektrood-
padem.

Biologický odpad rostlinného původu – 
domovní kompostéry

Odpad vzniklý z ořezu stromů a keřů uklá-
dejte na vyhrazené místo v prostoru u kravína. 
Odpad bude následně zeštěpkován. Při větším 
množství větví bude štěpkování provedeno pří-
mo na nemovitosti občana.

Plechovky – červené kontejnery
Železný šrot je vykupován ve sběrně kovo-

vého odpadu Delkos Palkovice.
 Zdeněk Kubala, starosta
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
ani jsme se nenadáli a máme první čtvrtinu letošního roku za se-

bou. Užíváme si prvních jarních dnů a věřím, že jste v klidu prožili 
i velikonoční svátky. Každý slunečný den nás táhne ze svých do-
movů na zahrady i zahrádky, abychom je připravili na jarní sezonu. 
I v obci jsme začali s postupným úklidem komunikací a veřejných 
prostranství. Od prvního dubna nastoupili na obec pracovníci na veřejně prospěšné práce a věříme, 
že s jejich pomocí udržíme naši obec v čistotě a pořádku. Tito pracovníci jsou financování z Úřadu 
práce ČR. Velkou zásluhu na tom, jak bude vypadat naše vesnice, máte především vy, občané. 
Věřím, že stejně jak chcete mít hezky kolem svých domů, tak vám záleží i na tom, jak bude vypadat 
veřejné prostranství, komunikace a ostatní zákoutí v naší obci. Tímto bych chtěl upozornit majitele 
psů, aby si svoje čtyřnohé miláčky řádně zabezpečili a nepouštěli je vykonat potřebu na obecní 
plochy, případně si po nich řádně uklidili. Je to ostuda celé obce, když máme cesty lemované psími 
exkrementy. Dalším nešvarem je třídění odpadů. Poslední dobou nacházíme v nádobách na tříděný 
odpad velké množství nevytříděného odpadu a kolem těchto nádob pohozené předměty, jako jsou 
staré pneumatiky, koberce, dřevěné odpady apod. Tyto sběrné nádoby slouží pouze pro tříděný 
odpad a na každé nádobě, je jasně vyznačené, co do ní patří. Ostatní odpady jsou buď komunální, 
velkoobjemový či nebezpečný odpad. Sběr velkoobjemového, nebezpečného a elektroodpadu pro-
bíhá dvakrát ročně. Nejbližší termín je 9. dubna. Porovnání svezeného množství odpadů za poslední 
rok s předcházejícím rokem nám jasně ukazuje, že neúměrně stoupá množství svezeného komu-
nálního odpadu a klesá množství vytříděného odpadu. Což znamená, že se méně třídí a komodity 
odpadů vhodné pro vytřídění, za které dostáváme od společnosti EKO KOM peníze do rozpočtu, 
končí v odpadu komunálním, za který platíme velké peníze. Pokud tomu tak bude i nadále, budeme 
nuceni od příštího roku zvýšit poplatky za odpady. Zamyslete se, zda je to tak složité odpad rozdělit, 
a neničte úsilí těch, kteří poctivě třídí. Dále bych chtěl upozornit, že na pozemku u kravína se nachází 
sběrné místo pro uložení větví a klestí vznikajících z ořezu stromů u rodinných domů v katastru obce 
Lhotka. Předpokládám, že během měsíce dubna až května se nám podaří zprovoznit i sběrné místo 
pro ukládání drobnějšího biologicky rozložitelného odpadu rostlinného původu, např. tráva, zbytky 
rostlin apod. Na závěr mi nezbývá než vám popřát hodně jarního sluníčka a dobré nálady. Zdeněk 
Kubala, starosta  Zdeněk Kubala, starosta 

jubilea
V měsíci dubnu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a ke zveřejnění dali souhlas občané:

Mertová Emílie 90 let
Volná Květoslava 89 let
Sasýnová Alžběta 87 let

Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 
do dalších let pevné zdraví, mnoho spokoje-

nosti a životního elánu.

rozloučili jsme se 

V měsíci březnu jsme se rozloučili
s panem Aloisem Šrubařem.

Nezapomeneme.

V sobotu 9. dubna u hospody Pod Ořechem 
v 8.00 až 8.30 hodin, u obecního úřadu 8.40 
až 9.25 hodin. Budou se sbírat i pneumatiky.

Nebezpečné odpady – mazací a motoro-
vé oleje, olejové filtry, tonery, použité obaly 
od postřiků a jiné chemikálie, zbytky barev, 
laků a ředidel, autobaterie, prošlé a nepo-
třebné léky, rozbité či rozebrané televizory, 
monitory, obrazovky, rádia, počítače, lednice, 
mrazničky, sporáky, pračky.

Velkoobjemové odpady – skříně, ostatní 
nábytek, koberce, matrace.

Zpětný odběr elektrozařízení – POUZE 
KOMPLETNÍ A NEROZEBRANÉ!!! – ledni-
ce, mrazničky, sporáky, pračky, mikrovlnné 
trouby, fritovací hrnce, varné konvice, vařiče, 
myčky nádobí, vysavače, žehličky, váhy, zá-
řivky, výbojky, monitory, tiskárny, televizory, 
rádia, videorekordéry, telefony a ostatní do-
mácí spotřebiče.

krátce z obce

Termíny odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v dub-
nu: úterý 5. 4. a 19. 4.

Poplatek za psa
Připomenutí občanům – v březnu je nutno 
uhradit poplatek za psa!
Poplatek uhraďte hotově na pokladně OÚ 
nebo přes banku, č. účtu 1690539349/0800
PES - V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu do sdělení pro příjem-
ce napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého 
dalšího psa přihlášeného na tutéž osobu – 
140 Kč. 
Ze 143 evidovaných není k datu 22. 3. do-
posud uhrazeno 65 psů + 1 pes z roku 2014 
a 1 pes z roku 2015.

V naší mateřské škole po celý rok vedeme 
děti k rozvoji pohybových dovedností a podpo-
rujeme zdravý životní styl. Přispívá k tomu ka-
ždodenní pobyt v přírodě – v zahradě, ale pře-
devším na vycházkách, kdy využíváme bohaté 
nabídky přírodních podmínek Lhotky i okolí. 

Během podzimních měsíců děti jednou týd-
ně navštěvovaly bazén U Fandy, kde pod ve-
dením lektorky plavání zdokonalovaly svou ob-
ratnost ve vodě a následně v sauně posilovaly 
svůj imunitní systém. 

Na základě dobrých zkušeností z minulých 
let převážná většina starších dětí absolvovala 
od 29. 2. do 4. 3. pětidenní lyžařský kurz LY-
ŽUJEME SE SLUNÍČKEM ve SKI areálu Bílá. 
Ráno před osmou odjížděla skupina lyžujících, 
spolu s dětmi MŠ Kozlovice, autobusem a pod 
vedením zkušených instruktorů dvě hodiny 
denně zvládala hravou formou základy lyžová-
ní. Úplní začátečníci v lyžařské školičce a vy-
spělejší lyžaři už i na velké sjezdovce. I přes 
náročnost neobvyklé fyzické zátěže byly děti 
po návratu do MŠ neuvěřitelně čilé a natěšené 
na další den. Týden na sněhu uběhl jako voda 
a vyvrcholil měřením lyžařských sil v závěreč-
ných závodech. Malí lyžaři projížděli vytyčenou 
tratí a předvedli své lyžařské umění i mnohým 
přihlížejícím rodičům. Za skvělý výkon získali 
diplom, medaili a Brumíka. V současné době 
obohacujeme dětskou pohybovou aktivitu jarní 
sérií plavání. 

Rodičům, kteří vítají aktivity ke zdokonalo-
vání pohybových dovedností, patří poděkování 
za podporu a rozvoj sportování jejich dětí. Stále 
platí: Ve zdravém těle zdravý duch. 

SPORTU ZDAR!  M. Laníková

O tom, že věk je jenom číslo, vědí moc 
dobře lhotečtí senioři, kteří se ke zhodnocení 
uplynulého období svého Klubu sešli v pátek 
11. 3. odpoledne v restauraci Pod Ořechem.

A bylo co bilancovat. Ke tradičním akcím, 
jako je setkání u „vaječiny“, opékání buřtů, 
krmášská zábava a večírek seniorů, připravi-
li v uplynulém roce i zájezd do Miniarboreta 
– okrasné zahrady ve Staříči a ke včelařům 
do Chlebovic. A protože hospodaření klu-

bu je i v letošním roce příznivé, uvažují, že 
kromě klasických lhoteckých akcí připraví 
zájezdy do řeznického muzea ve Valašském 
Meziříčí, ale snad i do Polska na krakovský 
Wavel.

Účastníci „výročky“ vyslechli kromě zprá-
vy svého předsedy Karla Závodného o čin-
nosti klubu i bilancování činnosti obce spolu 
s plánem připravovaných záměrů pro občany 
v příštím období, se kterými seniory seznámil 

starosta obce Zdeněk Kubala.
Pro všechny lhotecké seniory bylo připra-

veno velmi chutné občerstvení, pro přítomné 
ženy navíc kytička, kterou dostaly k nedáv-
nému mezinárodnímu svátku žen.

Na výroční schůzi Klubu seniorů, který 
ve Lhotce působí již 22 let, byl doplněn nejen 
výbor, ale i členská základna o nové členy, 
kterých je nyní v obci necelá padesátka. 

 Pavel Pasek

V pátek 4. března zval plakát do sálu Obec-
ního domu ve Lhotce na představení Divadla 
U lípy z Ostravy Hrabové. Posledně přijeli 
s představením Let Madrid – Mexiko, tentokrát 
byl název hry jednoslovný – Kostrč. 

Ale jak jsme zjistili, nejednalo se o část lid-
ského těla, ale název hradu, který restituovali 
potomci šlechtického rodu žijící v Americe. 
Předlohu si hrabovští ochotníci, jmenovitě 
František Letal, upravili a obohatili o scénky 
a dialogy, které dodaly hře větší spád a vtip. 
Bylo by zbytečné popisovat obsah hry, v níž 
nemajetný šlechtický potomek, žijící v USA, 
přijede neznalý skutečného stavu věcí převzít 
rodinné sídlo. A z toho pramení řada komických 
situací. Je vidět, že U Lípy se svému koníčku 

věnují s patřičným zápalem, protože i herec-
ké výkony členů souboru rok od roku rostou. 
Vzniklo tak představení, které bohatě splnilo 
motto hry – Divadelní hra Kostrč má jedinou 
ambici – pobavit diváka. A to se ochotníkům 
z Hrabové opravdu povedlo. Diváci v sále 
Obecního domu ve Lhotce častokrát propukali 
v smích a dokonce odměnili herce potleskem 
na otevřené scéně. Je ale trochu škoda, že 
návštěva na představení neodpovídala lhotec-
kému standardu, což je úplně plný sál. A je to 
ke škodě těch, kteří tentokrát vyměnili divadlo 
za televizi. Snad budou mít šanci to napravit. 
Věříme, že ochotníky z Hrabové opět přivítáme 
a jejich elán a vzrůstající kvalita slibuje další 
dobrou zábavu.  J. H.

V létě loňského roku vznikl ve Lhotce ša-
chový oddíl, který se přihlásil do okresní sou-
těže. Hned od počátku se lhotečtí šachisté 
pomalu prodírali dvanáctičlennou tabulkou 
a získávali sebevědomí, až to po vítězství 
v 8. kole znamenalo postup na 2. místo, které 
si v následujícím kole další výhrou upevnili.

Aby zkvalitnili přípravu na soutěž a záro-
veň zapojili co největší počet členů, vyhlásili 
1. šachový přebor oddílu od dubna do srpna, 
kde si vzájemně změří všichni zájemci svoje 
síly. Bližší podrobnosti, přihlášku do přebo-

ru a aktuality ze šachového oddílu je možné 
najít na webových stránkách – www.preborl-
hotka.webnode.cz.

Šachový oddíl TJ Sokol Lhotka vyzý-
vá všechny příznivce šachového sportu, 
včetně mládeže, aby se připojili, a tím se 
rozšířila naše základna. Zároveň prosíme 
všechny potencionální sponzory o příspěvky 
na nákup šachů a digitálních hodin, které 
do dnešního dne máme zapůjčeny od kole-
gů z TJ Karviná, kterým touto cestou moc 
děkujeme. 

Pohybové dovednosti dětí z MŠ Lhotka 

Pochvala pro šachisty

Sběr velkoobjemového, nebezpečného
a elektro odpadu v obci Lhotka

Lhotečtí senioři v březnu bilancovali

Z Hrabové přijela zábava
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
vstoupili jsme do jednoho z nejkrásnějších období v roce, a to 

je měsíc květen. Louky se zazelenaly, stromy a keře rozkvetly 
a příroda kolem nás září všemi barvami. Vřele vám doporučuji 
vycházku na vyhlídková místa v obci. Ať jsou to již známé lavičky 
pod Hrbkovou, kde se vám naskytne nádherný pohled na celou 
Lhotku, ale také na panorama okolních kopců, tak i nová lavička na protějším svahu, umístěna 
u cesty do Rozsušek, kde uvidíte obec z opačné strany. Další místo s lavičkou je na Běčákovém 
kopci, které je již známé díky nádhernému výhledu na okolní krajinu. Tímto bych chtěl poděkovat 
panu J. Běčákovi, který souhlasil s umístěním vyhlídkové lavičky pro veřejnost na svém pozemku. 
Věřím, že tato místečka se stanou oblíbenými cíli vašich nejen víkendových procházek. 

V současné době připravujeme nové sběrné místo biologicky rozložitelných odpadů rostlinného 
původu v zadní části pozemku u kravína. Jedná se o oplocené prostranství, kde budeme sbírat 
mimo větví stromů a keřů i ostatní směs bio odpadů, což je: pokosená tráva, listí, zbytky ovoce 
a zeleniny, čajové sáčky, piliny, kávová sedlina, zbytky rostlin bez hlíny a kamenů!. V návaznosti 
na nové sběrné místo bude i nově vyhrazený prostor pro odkládání větví pro štěpkování. 

V těchto dnech provádíme výběrové řízení na dodavatele opravy místní komunikace u hostince 
Pod Ořechem. Jedná se o celkovou opravu nebezpečného úseku při rozdvojení cest směrem 
na Kozlovice a k p. Kociánovi. Opravu bychom chtěli zrealizovat během měsíce června. O zahá-
jení prací budou občané užívající tuto část komunikace včas informováni.

V rámci zvyšování bezpečnosti našich občanů provádíme výběr na vypracování projektové doku-
mentace včetně vyřízení stavebního povolení na výstavbu chodníku od pana Mičulky směrem k p. Zlé-
mu a následně až k p. Prokopovi. Pokud se nám podaří sehnat peníze na jejich realizaci, včetně 
chodníku od p. Závodného po sportoviště, měli bychom zajištěnou bezpečnost chodců v obci kolem 
celé krajské komunikace. Přeji vám všem krásné prožití květnových dnů a pohodové počasí. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci květnu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Anežka Tomková - 89 let
Marie Šmírová - 87 let

Ludmila Bukvová - 75 let
Antonín Mužný - 70 let

Marie Holečková - 70 let
Bronislava Boráková - 65 let

Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 
do dalších let pevné zdraví, mnoho spokoje-

nosti a životního elánu.

rozloučili jsme se 

V měsíci dubnu jsme se rozloučili

s panem Františkem Kožuchem

a paní Alžbětou Sasýnovou.

Nezapomeneme.

LHOTKA: Panoráma z Běčákového kopce.

V březnu vypršela splatnost poplatku za psa.
Všechny poplatky je možno hradit hoto-

vě na pokladně OÚ nebo přes banku, č. účtu 
1690539349/0800

PES - V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit číslo 
vašeho domu do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa 
přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 

Ze 140 evidovaných není k datu 22. 4. dopo-
sud uhrazeno 21 psů + 1 pes z roku 2014 a 1 
pes z roku 2015.

Do konce měsíce května je třeba uhradit po-
platek za svoz a shromažďování odpadu.

odpady – rekreační objekty - V.S. vaše číslo 
chaty nebo domu, za toto číslo připojit číslici 6, 
do sdělení pro příjemce napsat vaše jméno – 
500 Kč (250 Kč u vybraných rekreačních objek-
tů se špatnou dostupností pro vývoz TKO) Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.
eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl.6. 

odpady – trvalý pobyt - V.S. vaše číslo 
domu za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro 
příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 

V měsíci dubnu proběhl sběr nebezpečného 
a velkoobjemového odpadu Frýdeckou sklád-
kou, který stál 18.283 Kč.

Svoz odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu 
v květnu: úterý 3. 5., 17. 5. a 31. 5.

Pozvání na smažení vaječiny
Letošním rokem je všechno nějak dříve, tak i svatý Duch, kdy již tradičně probíhá 
na sportovišti – Kuříně, smažení vaječiny, na které jste srdečně zváni – členové 

i nečlenové – Klubu seniorů při obci Lhotka. 
V pondělí 16. 5. v 15 hodin vezměte s sebou vajíčka, pažitku a výbornou náladu.

Přijďte posedět, povykládat a ochutnat výtečnou vaječinu, která chutná nejlépe v přírodě. 
Občerstvení (a.. i nea..) i přílohu (chleba) a slunečné počasí zajistí předseda klubu osobně.

Těšíme se na vás!
Za předsednictvo Klubu seniorů Karel Závodný

Před rokem se konala soutěž „O Lhoteckou 
pomazánku“. Pro letošní rok byl jako téma k sou-
těži zvolen štrúdl. Když se vrátím do dětství, tak je-
diný známý byl maminčin – tažený štrúdl. Ale ten 
byl jedna báseň! Jeho chuť se nedá zapomenout. 

Lhotecké štrúdlování se konalo 1. dubna a ne-
byl to vůbec apríl. Účast v hostinci Pod Ořechem 
byla hojná a pekařských výtvorů s názvem štrúdl 
se sešlo 25 ve třech kategoriích – sladký, maso-
vý a vegetarián. Každý z návštěvníků, pokud sáhl 
na připravené tácy, a bylo téměř nemožné odolat, 
se mohl stát i porotcem. A aby se večer neomezil 
jen na konzumaci přinesených výtvorů, o to se 
postarala skupina PUSTOFF. Kluci přítomné ro-
zezpívali a vtáhli na parket, což byl ten nejlepší 
způsob, jak pohybem srovnat tu bohatou ochut-
návku štrúdlů. Návštěvníci byli v pozvánce požá-
dáni, aby přinesli něco do tomboly. Podmínkou 
bylo, že název dotyčné věci musel začínat pís-
meny Š a L. Například – lízátko, šampus, šperk, 
šála, lehátko, šiška salámu apod. To nejdůleži-

tější, aby se lidé pobavili a prožili příjemný večer, 
bylo stoprocentně dosaženo. Ale štrúdlování bylo 
také soutěží, a tak nelze opomenout výsledky. 
Jednoznačné to bylo v kategorii vegetariánské, 
protože v ní neměl Jakub Kahánek konkurenci. 
U štrúdlů masových se na 3. místě umístil Hon-
za Závodný, na 2. místě Jiřka Soliková a nejvíce 
hlasů získala Zdeňka Tesařová. V kategorii slad-
kých štrúdlů patřilo 3. místo Ivanu Slipkovi, 2. byl 
Jaromír Tomek a nejvíc hlasů získal výtvor Eliš-
ky Zemanové, což byl vlastně větrník na plech. 
Ale chutnal výborně. Jak lehce zjistíte, převahu 
v oceněných měli muži, což možná trochu pře-
kvapí, ale ve Lhotce je všechno možné, i chlapi, 
kteří vaří a pečou. A uvidíme, jak se předvedou 
při dalším kulinářském setkání. Téma je zatím 
ve hvězdách, ale už dnes se sbíhají sliny v oče-
kávání výborných výtvorů.  J. H.

V létě loňského roku byl ve Lhotce založen 
šachový oddíl a přihlásil se do přeboru okresu 
Frýdek Místek. Na soupisku bylo zapsáno 17 
hráčů, z nichž nejlepší pětice – Stanislav Zeman, 
Milan Prokop, Roman Vlášek, Josef Smolík a Jan 
Prašivka – usedala při utkáních za šachovnice. 
Od 24. října loňského roku do letošního 23. dub-
na na ně čekalo celkem 11 kol. V tom posledním 
doma porazili mužstvo Dobrá C 4:1 a bylo to jejich 
sedmé vítězství, třikrát odešli poraženi a jedno 
utkání skončilo remízou. Vzhledem k výsledkům 
ostatních utkání v posledním kole se Sokol Lhot-
ka umístil na 2. místě okresního přeboru, což při 
premiérové účasti tým hodnotil pochopitelně jako 
úspěch. Navíc v hodnocení všech 109 šachistů 
přeboru se podle získaných bodů umístili Roman 
Vlášek a Josef Smolík na prvních dvou místech.

V současné době až do srpna probíhá přebor 
oddílu – bližší podrobnosti i přihlášku najdete 

na webové adrese www.preborlhotka.webnode.
cz (mohou se do něj přihlásit i nečlenové). Na zá-
kladě výsledků bude sestavena nová soupiska 
do dalšího ročníku soutěže. S jakými cíli do ní od-
díl půjde, prozradil kapitán Roman Vlášek: „Letos 
to bylo pěkné druhé místo a uvidíme, jak se bude 
situace dál vyvíjet, v plánu postup máme. I když 
se vyšší soutěž hraje místo pěti na osmi šachov-
nicích, soutěžní tým bychom sestavili.“

Tak budeme držet palce!

V sobotu 14. května se ve Lhotce uskuteční pik-
nikový happening na podporu fairtradových a lo-
kálních pěstitelů – Férová snídaně NaZemi. Pro-
běhne od 10 hodin u školky za každého počasí.

Lhotka se tak přidá k více než stovce míst v re-
publice, kde se ve stejný den i čas sejdou tisíce lidí, 
aby vyjádřily svůj zájem o pěstitele, jejichž plodiny 
se dostávají na náš stůl. Akce se koná v Česku již 
pošesté, a to vždy na Světový den pro fair trade, 
který se slaví každoročně druhou květnovou so-
botu. Princip snídaně je jednoduchý. Účastníci 
si sami přinesou lokální a fairtradové dobroty. 
Společným piknikem na veřejném místě pak vy-
jádří podporu produktům, při jejichž výrobě nebyla 
porušována lidská práva, poškozováno životní 
prostředí či zneužita dětská práce. Je to pohodová 
akce, při které máme příležitost setkat se s přáteli 

a dát si spolu snídani. S sebou si přineste deku 
na sednutí, ubrousky, hrnek, misku, lžíci, košík se 
snídaní, která by měla být připravena z fairtrado-
vých produktů – kakao, káva, pomazánka s ko-
řením, cukr – můžete upéct buchtu, nebo z pro-
duktů domácích nebo od místních farmářů – vejce, 
slanina, marmeláda, sýry, tvaroh atd. Možností 
je mnoho a fantazii se meze nekladou. Na místě 
bude fairtradová káva a čaj. Výrobky se dají za-
koupit v prodejnách zdravé výživy, v Kauflandu, 
Tescu, Makru, Drogerii DM atd. nebo na internetu. 
V republice se Férová snídaně koná pošesté, ale 
Lhotka letos bude mít svoji premiéru. Různé akce 
jako dětské dny, vánoční koncerty, zpívání koled, 
nebo pomazánky, štrúdlování a další akce mají 
svoji úroveň a perfektní atmosféru. Tak ať se to 
stejné dá prohlásit i o Férové snídani.

Pomazánky vystřídal štrúdl

Naposled jsme informovali o činnosti naše-
ho souboru koncem dubna 2015, za tu dobu se 
odehrálo dost zajímavých, veselých i smutných 
událostí.

Navždy jsme se rozloučili s bývalými člen-
kami paní Víťou Mičulkovou a Bětkou Kožucho-
vou a panem Aloisem Šrubařem (chodil do Pi-
lek v mládí). Všichni zanechali stopu v našem 
souboru a děkujeme jim. Bětka Kožuchová se 
do historie Pilek zapsala nejvíc. Byla pilkařkou již 
v mladém věku a v roce 1995 to byla z velké čás-
ti její zásluha, že vznikly Sochovy národopisné 
slavnosti a že vystoupili i bývalí členové Pilek. Její 
doménou byla vždy výstavka fotografií na slav-
nostech. Pro některé členky šila rukávce, kor-
dulky, vyšívala šátky, pro pány košile, brunclíky 
a vždy dokázala sehnat potřebné věci ke krojům. 
Pomáhala radou a byla dobrá kamarádka. 

Náš soubor má 21 členů, stále 8 tanečních 
párů, tři zpěvačky a přibyli pán Břetík Němec 
a paní Růžena Kopčáková.

Z naší činnosti – v květnu jsme smažili vaječi-
nu, příprava je vždy nejdůležitější, aby bylo dost 
vajíček, špeku, pažitky a dobré počasí. Bylo dešti-
vo a chladno, ale zkušený tým – Věrka Sochová, 
Mirek Tomek, Břetík Němec a Metoděj Tobola 

– si vzal obrovský deštník a vaječina byla usma-
žena v přírodě. Pochutnali jsme si na ni ve ško-
le a samozřejmě bylo i něco dobrého na zapití. 
V červenci jsme se zúčastnili Folklorních slavností 
Pod Pilskom v Sihelném na Slovensku s Pustko-
vou cimbálovou muzikou. Počasí bylo nádherné, 
v poledne byla mše svatá věnovaná folkloru a od-
poledne jsme vystoupili s pásmem „Dyž zmy byli 
o dvacet let mladší“. Začátkem srpna jsme si zo-
pakovali výlet vláčkem Podhoráčkem na Hukval-
dy, nebylo nás mnoho, někteří nemohli a taky bylo 
období žní. Rosťa Křístek měl svoji milovanou har-
moniku, a tak už ve vláčku se zpívalo a hrálo. Dali 
jsme si oběd a pak jsme šli do obory, posedali pod 
staré stromy, zazpívali si a hlavně nabrali ener-
gii. Cestou zpět jsme se stavili na pivo u stánku 
a vláčkem dojeli do Kozlovic a poslední zastávka 
byla Pod Ořechem ve Lhotce. Největší akcí jsou 
pro nás Sochovky, 21. ročník se konal 22. srpna 
a vystoupili jsme s pásmem „Kaj čert němože... 
za doprovodu Pustkovy CM, počasí bylo dobré, 
jídla a pití a návštěvníků taky dost. Koncem srpna 
jsme účinkovali na MFF ve Frenštátě p. R. s pás-
my „Ta naša apatyka“ a „Kaj čert němože…“. 
V září jsme byli pozváni panem starostou na Do-
žínky do Horních Tošanovic, doprovázela nás 

CM Ládě Holiše s primášem Jaromírem Střalkou. 
V říjnu jsme účinkovali ve Frýdlantě n. O. na Den 
seniorů, kde byli zástupci důchodců z MSK. At-
mosféra byla vynikající, sál byl plný a všichni se 
zájmem sledovali, co se děje na jevišti. V prosin-
ci proběhlo „Česko zpívá koledy“, taky jsme se 
hojně zapojili a 19. 12. se konal Vánoční koncert 
i za naší účasti a pak už jsme měli zimní prázd-
niny. V říjnu jsme ještě společně oslavili kulaté 
výročí s paní Ludmilou Pasičnykovou.

A je už rok 2016 – v únoru máme první zkouš-
ky, opakujeme si starší pásma a začínáme připra-
vovat nové pásmo na Sochovky, které má název 
„Veselé stáří“. 9. března jsme vystupovali pro dů-
chodce v Palkovicích za doprovodu harmoniky. 
Přestože to nebyla CM, zvládla to Jana Foldýno-
vá, tanečníci i zpěvačky výborně. V polovině břez-
na jsme navštívili restauraci U Fandy, většina byla 
v bazénu, další hráli bowling. Při posezení hrál 
Rosťa Křístek na harmoniku a Pilkaři si zazpívali. 

Letos slavíme 80. výročí založení souboru, 
na Sochovkách budeme mít prostor v okénku 
a v listopadu se uskuteční slavnostní koncert 
v sále Obecního domu ve Lhotce. Tak snad to 
všechno zvládneme, držte nám palce a přijďte 
se podívat!  Libuše Zlá

Činnost souboru PILKY Lhotka 

Připomenutí občanům – poplatky

Nad šachovnicí č.2 Milan Prokop.

Premiéra šachistů byla úspěšná

Přijďte společně posnídat
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
máme tady měsíc červen, na jehož konci vstoupíme do druhé 

poloviny letošního roku. V tomto měsíci čeká naše děti zhodno-
cení vědomostí a znalostí nabytých během uplynulého školního 
roku. Někteří studenti rychle dohánějí to, co zameškali, ti pilnější 
již v klidu očekávají vysvědčení a těší se na prázdniny. Maturanti 
mají za sebou zkoušku dospělosti, někteří z nich budou pokračovat ve studiu na vysoké škole 
a ty ostatní čeká nástup do života dospělých. S nastávajícím teplým počasím přichází i období 
grilovaček, venkovních posezení s přáteli a různých oslav. Chtěl bych vás požádat, buďte ohle-
duplní ke svým sousedům, dodržujte noční klid a neobtěžujte sousedy nadměrným hlukem. Ne 
všichni mají volno a musí nastoupit do náročného zaměstnání i o víkendu. Určitě by většina našich 
občanů uvítala, kdyby se upustilo od používání ohňostrojů a pyrotechniky v celé obci. Totéž platí 
i o používání hlučných strojů, jako jsou pily, křovinořezy, sekačky apod. v neděli, kdy se převážná 
většina spoluobčanů připravuje na nový pracovní týden. Dodržováním těchto „prozatím“ nepsa-
ných pravidel se vyhneme vydávání obecních vyhlášek, které nás všechny zbytečně omezují 
a zavazují. Dále vás žádám, zkontrolujte si své jímky na odpadní vody, zda nejsou porušené, 
přeplněné nebo zda z nich nějakým jiným způsobem neodtékají odpadní vody do dešťové ka-
nalizace a potoku v obci. Zvláště v těchto horkých dnech se často stává, že se z kanalizačních 
šachet, příkopů i potoků táhne nesnesitelný zápach splašků, který kazí dojem naší krásné, všemi 
obdivované podhorské vesničky. Kontakt na firmy vyvážející jímky vám ochotně sdělíme na obec-
ním úřadě. Během května se nám podařilo připravit pro občany naší obce nové sběrné místo 
biologicky rozložitelných odpadů rostlinného původu v zadní části pozemku u kravína. Jedná se 
o oplocené a uzamčené prostranství, kde budeme sbírat mimo větví z ořezu stromů i ostatní směs 
bio odpadů, což je: pokosená tráva, listí, piliny a ostatní zbytky rostlin bez hlíny a kamenů! Provoz 
tohoto sběrného místa bude od června vždy v sobotu od 10 do 12 hodin. Během pracovního týdne 
po telefonické domluvě v pracovní době obecního úřadu. V květnu také proběhlo výběrové řízení 
na opravu části komunikace u hostince Pod Ořechem. V tomto výběrovém řízení zvítězila mezi 
pěti uchazeči firma Porr a.s. s cenovou nabídkou 533 426 Kč vč. DPH. Podle plánu by stavba 
měla být zahájena v polovině června a ukončena během července. 

Na závěr bych chtěl popřát všem dětem a studentům, aby vysvědčení bylo k jejich spokojenosti 
i spokojenosti rodičů, aby si mohli klidně a bezstarostně užívat prázdnin, a vám všem hezké letní 
dny.  Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce

Vítání občánků
V neděli 5. června přivítáme v sále 

Obecního domu v 11 hodin čtyři 
nové občánky Lhotky, 

rodičům byla odeslána pozvánka.
Rozloučení s předškoláky

Ve středu 29. června v 15.30 
se v sále Obecního domu 

rozloučíme se šesti předškoláky.

Termíny odpadů
Termíny svozu komunálního odpadu 

v květnu: úterý 14. 6. a 28. 6.

Bioodpady
Sběr bio odpadů, sběrné místo 

u bývalého kravína:
Každou sobotu od 10 do 12 hodin.

Během pracovní doby obecního úřadu 
po tel. domluvě. 

Přijmeme učitelku MŠ
Mateřská škola Lhotka, 

příspěvková organizace, Lhotka 111, 
přijme učitelku MŠ na úvazek 0,129 

s nástupem 1. 9. 2016.
Tel.: 558 686 422, 

e-mail: ms.lhotka@tiscali.cz 

Připomenutí občanům: v březnu vypršela 
splatnost poplatku za psa a v květnu splatnost 
poplatku za svoz a shromažďování odpadu.

Všechny poplatky je možno hradit hotově 
na pokladně OÚ nebo přes banku, č. účtu 
1690539349/0800

PES – V.S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého další-
ho psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 

odpady – rekreační objekty – V.S. vaše 

číslo chaty nebo domu, za toto číslo připojit 
číslici 6, do sdělení pro příjemce napsat vaše 
jméno – 500 Kč (250 Kč u vybraných rekreač-
ních objektů se špatnou dostupností pro vývoz 
TKO). Dle směrnice umístěné na http://www.
obec-lhotka.eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 
1/2012 čl.6. 

odpady – trvalý pobyt – V.S. vaše číslo 
domu za toto číslo připojit číslici 7, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
za osobu. 

Sál Obecního domu ve Lhotce je takový 
přiměřený velikosti obce s pěti stovkami oby-
vatel. Ale ne vždycky. Jsou chvíle, kdy sál tak 
trochu, jak se říká, „praská ve švech“. A to hlav-
ně tehdy, když vystupují děti. Tak to bylo také 
13. května, kdy se konala oslava Dne matek, 
kterým děti přišly poděkovat za péči a lásku. 

A protože o vystupující není ve Lhotce nou-
ze, bylo v sále plno. Protože ti zpěváčci, hu-
debníci a tanečníci mají kromě maminky a ta-
tínka také babičku, dědečka – a to se nasbírá. 
Moderátorka Šárka Sobková přivítala všechny 
přítomné a uvedla první účinkující. A protože 
se postupovalo od nejmladších, pochopitelně 
zahájilo program svým vystoupením 22 dětí 
z mateřské školy pod vedením ředitelky Mi-
roslavy Láníkové a učitelky Hany Kusinové. 
Lhotka je obec muzikální a po dětech z MŠ 
se na pódiu vystřídalo 12 malých lhoteckých 
hudebníků. Amálka Velká na klavír, Adélka 
Maruničová na flétnu, Barča Krčová na kla-
vír, dvojčata Bea a Gája Strakošovy s flétnou, 
Matěj Velký zahrál na housle, Terezka Kučová 
na klavír a pak Dan a Radim Šrubařovi přišli 
na pódium s méně obvyklými nástroji – s vi-
oloncelly. I když si všichni účinkující plně 
zasloužili potlesk za jejich vystoupení, přece 
jenom s přibývajícím věkem muzikantů šla na-
horu i úroveň předvedených čísel. Ke klavíru 
usedli postupně sourozenci Yannick a Dan-
ka Rokytovi a na závěr tohoto bloku zahrál 
na housle Filip Krpec. Poslední dva vystu-
pující, Danka a Filip, jsou absolventy I. Cyklu 
hry na hudební nástroj v ZUŠ. Po nich přivedli 
na jeviště manželé Tesarčíkovi soubor Schola 
Rosnička, který už několik let vedou, a muzi-
kál dvojice Svěrák-Uhlíř na motivy pohádky 
Červená Karkulka. A osoby tvůrců zaručily, 
že se vystoupení Scholy Rosničky líbilo. Závěr 
poděkování dětí ke Dni matek patřil Taneční 
skupině Antonio. A zase jsme se ve Lhotce 
přesvědčili, že v obci žijí šikovné a talentova-
né děti.  JH

No, nebylo to 14. 5. počasí, které by zvalo 
k posezení a snídani v trávě. Přesto, i když se 
Fair trade snídaně konala ve Lhotce poprvé, 
přišlo do areálu školky 55 těch, kteří svou 
účastí chtěli podpořit tuto dobrou myšlenku. 

Na Lhotku, která má pět stovek obyvatel, to 
byla účast náramná. Vždyť například v Blan-
sku, které má 21 tisíc obyvatel, přišlo na féro-
vou snídani na zemi stejně lidí jako ve 42krát 
menší Lhotce. A jen tak pro zajímavost, v Os-
travě by to při stejném poměru k počtu oby-
vatel byla snídaně pro 30 tisíc lidí. Všechny 
přítomné přivítala organizátorka akce Ivana 
Fulneková, řekla i pár slov o významu a cíli 
akce a popřála dobrou chuť. A to ani nemuse-
la, protože na většinu přinesených pokrmů se 

„sbíhaly sliny“. A tak se ochutnávalo, porov-
návalo a besedovalo. Pak jsme ještě vyplnili 
test, jehož otázky směřovaly k základní myš-
lence této akce na podporu potravin regionál-
ních a se značkou Fair trade. Férová snídaně 
NaZemi je největší akcí na podporu fair trade 
v České republice. Společnou snídaní dali 
účastníci najevo, že upřednostňují produkty, 
při jejichž výrobě nebyla porušována lidská 
práva, poškozováno životní prostředí či zne-
užita dětská práce. Určitě jsme naší snídaní 
ve Lhotce nespasili svět, ale měli jsme dobrý 
pocit, že jsme přispěli na správnou věc. A co 
bylo ještě důležitější, že jsme se znovu ubez-
pečili, že se ve Lhotce rádi setkáváme a že je 
nám spolu fajn a fair.  JH

O tradici, že se padesát dnů po Veliko-
nocích – při památce seslání Ducha svaté-
ho – smaží vaječina, ví ve Lhotce pod On-
dřejníkem skoro každá rodina. A také se při 
ní ve druhé polovině května rodiny i přátelé 
scházívají. 

Na vaječinu samozřejmě nezapomínají 
ale ani lhotečtí senioři, kteří si každoroční 
setkání v přírodě u kotlíku, do-
mácích vajec, špeku, pažitky 
a čerstvého chleba připravili pro 
sebe i ostatní Lhoťany tentokrát 
na pondělí 16. května ve spor-
tovním areálu Kuřín. Pro chuť 
i dobrou náladu se voňavá va-
ječina na chlebu zapíjela pivem, 
ale nechyběla ani „štamprlička“. 
Jenom to počasí bylo trochu 
vrtkavé. A tak i když se kotlík 
s vajíčky smažil tradičně venku 
na ohni, pro dešťové přeháňky 
krajíčky chleba s vaječinou vy-
chutnávalo přes třicet účastníků 
setkání raději ve společenské 
místnosti Kuřína. Při nich před-
seda Klubu seniorů Karel Zá-
vodný pozval všechny na akci 
další, kterou bude v polovině 
června výlet do Rožnova a Va-
lašského Meziříčí.

Podobně dešťově dopadli 
dalšího dne také členové lho-
teckého souboru Pilky. Po úter-
ní zkoušce 17. 5. ani oni letos 

na přírodní smažení vaječiny – v areálu ma-
teřské školky – nezapomněli. Ale stejně jako 
senioři – pro déšť – si ochutnávku vaječiny 
z kotlíku přenesli nakonec pod střechu. Ale 
protože „Pilkaři“ jsou nestoři lhoteckého 
folkloru, k tomu si – taktéž tradičně – při har-
monice, houslích a kytaře samozřejmě zazpí-
vali i zatančili.  Pavel Pasek

Děti děkovaly svým maminkám

Lhotecké smažení vaječiny 
s májovým deštíkem

Poplatky jsou po splatnosti

Bylo nám spolu fair a fajn
noví občánci

V měsíci dubnu se narodil manželům
 Ondřeji a Denise Pečínkovým 

syn Lukáš.
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
máme za sebou první polovinu letošního roku a vstoupili jsme 

do prvního prázdninového měsíce, ze kterého mají největší ra-
dost především školáci. Když zhodnotím první polovinu letošního 
roku ze strany obce, podařilo se nám na přelomu ledna a úno-
ra pořídit nový bezdrátový rozhlas, zdárně pokračovaly práce 
na pozemkových úpravách a novém územním plánu obce. Pro plánované investiční akce byly 
vypracovány projektové dokumentace na výstavbu chodníku kolem krajské komunikace směr 
sportoviště a opravu místní komunikace v části u hostince Pod Ořechem. V prostoru u bývalého 
kravína se nám podařilo připravit pro občany naší obce nové sběrné místo biologicky rozložitel-
ných odpadů. Vytvořili jsme nové sběrné místo pro tříděný odpad u autobusového stanoviště, 
na které byly přemístěny kontejnery od hostince Pod Ořechem. Toto přesunutí bylo hlavně 
z důvodu zajištění bezpečnosti občanů i pracovníků svozové firmy, kdy stávající nádoby byly 
umístěny u krajské komunikace v nepřehledné zatáčce. Nové sběrné místo umožní bezpečný 
přístup k těmto nádobám a věříme, že přispěje ke zkvalitnění sběru tříděného odpadu. Jak už si 
někteří z vás všimli, rozmístili jsme po obci několik laviček, z níž poslední byly umístěny u kaplič-
ky sv. Antoníčka a na vrstevnici na úbočí Ondřejníka, ze které je nádherný rozhled na naši obec 
i široké okolí. Věříme, že tato odpočinková místa, většinou s hezkým výhledem, vás budou lákat 
k pravidelným procházkám. Během června byla provedena revitalizace povrchu víceúčelového 
hřiště, které je na prázdniny připraveno k plnohodnotnému využití. Mezi hlavní činnosti obce 
patří i údržba veřejné zeleně a veřejného prostranství. Tuto činnost, stejně jako lokální opra-
vy a údržbu místních komunikací, pro obec vykonávají pracovníci VPP, kteří jsou financováni 
z Úřadu práce ČR. Asi jste si někteří kladli otázku, proč byla přemístěna stávající autobusová 
čekárna na zastávce ZD na opačnou stranu krajské komunikace. Tato čekárna na původním 
místě zasahovala byť malou částí do soukromého pozemku a majitel požadoval její odstranění. 
Jelikož její velikost nám nedovolovala posunutí směrem k silnici, bylo zastupitelstvem rozhod-
nuto o jejím přemístění na opačnou stranu. Na stávajícím místě byl postavený lehký přístřešek, 
který částečně ochrání cestující před sluncem a nepřízní počasí. Co nás čeká v druhé polovině 
roku? V současné době probíhají práce na opravě místní komunikace u hostince Pod Ořechem. 
Máme vybraného zpracovatele a byly zahájeny práce na projektové dokumentaci na výstav-
bu chodníku kolem krajské komunikace od p. Mičulky směrem k p. Prokopovi. Připravujeme 
výběr dodavatele projektu na rozšíření místní komunikace včetně chodníku od autobusového 
stanoviště směr kostel. V plánu máme opravu povrchu komunikace od p. Mičulky směr p. S. 
Žídek, část místní komunikace od vrby po p. B. Šrubaře a kompletní opravu hlavního chodníku 
na místním hřbitově. V neposlední řadě plánujeme rekonstrukci čistírny odpadních vod u obec-
ního úřadu, na kterou je mimo úřad napojena i hasičská zbrojnice, obecní byty a restaurace 
Obecník. Stávající čistírna je zastaralá a nevyhovuje současným požadavkům na její užívání. 

Závěrem bych chtěl popřát všem dětem příjemné prožití prázdnin, mnoho hezkých zážitků, 
vám všem krásné letní počasí, klid a pohodu a vám, kteří se chystáte během dovolené vycesto-
vat, přeji šťastný návrat.  Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci červenci oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Kožuch Augustin - 84
Kožuchová Ludmila - 81
Mrkvová Ludmila - 60
Běčák Jaromír - 60

Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 
do dalších let pevné zdraví, mnoho spokoje-

nosti a životního elánu.

Lavičky u sv. Antoníčka.

krátce z obce

Upozornění:
Žádáme občany, aby dbali na dodržování 
nepsaných zákonů a alespoň o nedělích ne-
používali hlučné stroje a nástroje, jako jsou 
sekačky, křovinořezy, brusky, motorové a ko-
toučové pily, aj. Buďte ohleduplní ke svým 
sousedům, kteří si potřebují odpočinout a na-
brat nových sil po náročném pracovním týd-
nu. Tímto opatřením se vyhneme vydávání 
nových vyhlášek, které by nám všem znepří-
jemňovaly život. Děkujeme za pochopení.  oú

Pozvání:
Kulturní výbor při obci Lhotka vás zve na kon-
cert skupiny MIRAI, který se uskuteční 30. čer-
vence od 19 hodin v areálu U školy ve Lhotce. 
Vstupné 150 Kč, v předprodeji 100 Kč.
Předprodej: 
- Obecní úřad Lhotka
- Welness & Restaurant U Fandy – Lhotka
- Květiny Žáčková – Kozlovice
- Potraviny Fulneková – Metylovice

Svozy odpadů
Termíny svozu komunálního odpadu v čer-
venci: úterý 12. a 26. 7.

Bioodpady
Sběr bio odpadů, sběrné místo u bývalého 
kravína: Každou sobotu od 10 do 12 hodin.
Během pracovní doby obecního úřadu po tel. 
domluvě. 

V neděli 5. června proběhlo v sále Obecního 
domu vítání občánků. Do sálu obecního domu při-
šli nejen rodiče se svými dětmi Aničkou Zajonco-
vou, Amálkou Kravčíkovou a Lukáškem Pečínkou, 
ale i prarodiče a ostatní příbuzní.

K slavnostnímu aktu přispěly i starší lhotecké 
děti svou recitací, zpěvem za houslového dopro-
vodu Filipa Krpce. Poté starosta obce Zdeněk Ku-
bala přivítal nové občánky slavnostní řečí, ve které 
mimo jiné vyzvedl i důležitost rodiny. Přejeme 
naším novým občánkům hodně zdraví, štěstí a ro-
dičovské lásky, neboť děti jsou naším skutečným 
štěstím a jejích prostřednictvím je člověk věčný. 

Jen co skončilo jarní plavání v bazénu 
U Fandy ve Lhotce, kde se děti v 10 lekcích 
plavání pod vedením trenérky Mgr. Pustkové 
zdokonalovaly ve svých plaveckých doved-
nostech, naplánovali jsme s dětmi exkurzi. 

Místo ranního scházení se ve lhotecké 
MŠ rodiče přivezli své děti do školní družiny 
Základní školy v Kozlovicích. Pohrály si, pro-
hlédly i vyzkoušely tělocvičny, třídu MŠ a na-
vštívily výuku v 1. třídě, kde jejich bývalí kama-
rádi předvedli, jak dokáží číst, psát i počítat. 
Po skončení prohlídky kozlovické Obecné 
školy porovnávaly školu současnou se školou 
z minulosti. Návštěva hřebčína a jízda na koni 
byl úžasný zážitek na závěr tohoto dne. 

Za týden nato jely děti autobusem do os-
travské ZOO. Nevšedním zážitkem pro děti 
bylo samotné cestování autobusem. Počasí 
nám po celý den přálo, měli jsme dostatek 
času zastavit se a v klidu pozorovat vzne-
šenou chůzi žiraf, dovádění opic, barevnou 
dokonalost prohánějících se mořských rybek, 
lenošné vyhřívání se lvího páru na sluníčku 
a způsoby chování dalších cizokrajných zvířat. 
Nejen pozorování zvířat, ale zdolávání rozlič-
ných prolézaček, skluzavek a atrakcí, z nichž 
nejpůsobivější byl vodní svět a v neposlední 
řadě gastronomický zážitek v podobě kuře-
cího řízku s chlebem a okurkou, který ráno 
připravila paní kuchařka, umocnily bohatost 
zážitků z výletu. A že tomu skutečně tak bylo, 
dokladují velmi zdařilé výtvarné práce dětí.

A byl tady 1. červen. Z iniciativy maminky, 
paní Zdeňky Maruničové – hradní paní z Huk-
vald, se převážná většina maminek zapojila 

do přípravy i realizace oslav Dne dětí. Děti 
čekala překrásná procházka Pohádkovým 
lesem. Setkaly se s vodníkem, zámeckým 
pánem, Karkulkou, vílou, bludičkou, loupež-
níkem a mušketýrem. Při každém setkání 
plnily úkol a za každý splněný úkol obdržely 
klíč. Jeden z klíčů patřil do zámku truhlice 
s pokladem. Podařilo se jim ji najít a poklad 
spravedlivě rozdělit. S hrdostí si jej odnášely 
v měšcích domů.

Všichni se velmi těšili na den, kdy do naší 
školičky přijede pojízdné planetárium. Mnoho 
se děti dověděly o vesmíru, hvězdách, sou-
hvězdích, planetách, o Zemi, poslouchaly také 
námi na pokračování čtené příběhy Vesmírné 
pohádky, vyráběly rakety, hrály si na planety. 
Ač zdálo by se pro tuto věkovou skupinu téma 
Vesmír vzdálené, opak byl pravdou. Nové po-
znatky probouzely v dětech zvídavost a pod-
něcovaly je k zajímavým diskusím. Bylo to 
príma, prohlásily děti.

Do konce školního roku nás ještě čeká 
opékání buřtů „na Kolbeřáku“ a na úplný závěr 
školního roku slavnostní rozloučení s před-
školními dětmi v sále Obecního domu ve Lhot-
ce. A hurá na prázdniny.  M. Laníková

Dvě zajímavá místa v jednom dni se roz-
hodli – tak jak si to naplánovali – navštívit 
lhotečtí senioři. Za tím prvním ve čtvrtek 16. 
června cestovali do Krásna u Valašského Me-
ziříčí, kde má sídlo známé Muzeum řeznictví. 

Tam ve stylovém prostoru ochutnala pět-
advacítka účastníků výletu nejdřív uzenářské 
speciality, ale i pivo z Valašska. Při výkladu 
a prohlídce si pak mohli všichni zavzpomí-
nat na historii a tradice řeznického řemesla, 
zejména vesnické zabíjačky, ale dovědět se 
něco i o dalším vývoji i současnosti řeznictví. 
Mnozí využili i možnosti nákupu masa a uze-
nin v podnikové prodejně. A bylo z čeho vybí-
rat. Při zpáteční cestě si pak druhou zastávku 

udělali Lhoťané v Rožnově pod Radhoštěm. 
V národní kulturní památce – Valašském mu-
zeu v přírodě – si pak mohli všichni vybrat 
k prohlídce buď objekty Valašské dědiny, 
Dřevěného městečka, nebo Mlýnské doliny. 
I tam bylo co vidět a navíc – chutnalo tam 
nejenom pivo, ale i valašské koláče a frgály. 
K příjemné pohodě mezi malebnými dřevě-
nicemi, kapličkami, starými mlýny, katry, ale 
i původními povozy a zemědělskými nástroji 
přispělo i ideální počasí. A tak dojmy z dvo-
jího ohlédnutí do historie – řeznictví i umění 
valašských stavitelů – zůstaly milou vzpomín-
kou za další úspěšnou akcí Klubu seniorů ze 
Lhotky.  Pavel Pasek

V sobotu 18. června se uskutečnil v areálu 
u školy dětský den, tentokrát se strašidelnou téma-
tikou. Téměř stovka dětí si mohla vyzkoušet pod 
vedením zkušených strašidel jedenáct strašidel-
ných disciplín, např. přechod přes hradby s bílou 
paní či přes bažinu s bludičkami, hejkalí zpěv, ko-
pání pokladu s permoníkem atd. Za splnění všech 
úkolů si mohly děti vybrat nějakou cenu. 

Celý program zahájilo předtančení strašidel, 
dalším zpestřením pak bylo i představení dětské 

operky Červená Karkulka v podání scholy Rosnič-
ka po skončení soutěží. 

Mezitím tatínkové připravili také dráhu pro kola 
a odrážedla, takže kdo chtěl, mohl se zúčastnit 
dvoukolového závodu o pěkné ceny.

Vyvrcholením celého dětského odpoledne bylo 
vystoupení kouzelníka Josefa, který měl pro děti 
připraven skoro hodinový pořad plný zajímavých 
kouzel. Kouzlení prokládal vyprávěním pohádek.

Pro všechny dětské i dospělé účastníky bylo 

připraveno bohaté občerstvení od párku v rohlíku, 
přes kuřecí steaky až po sladké dobroty ze soutě-
že Buchta roku.

Přálo nám také počasí, takže dětský den se 
užily nejen děti, ale i dospělí, kteří si mohli posedět 
a popovídat se známými, zatímco o zábavu jejich 
ratolestí bylo postaráno. Samozřejmě čím starší 
dítě, tím více volného času pro rodiče...

Děkujeme všem, kteří dětský den podpořili fi-
nančně, ale i těm, kteří přiložili ruku k dílu.

Strašidelný dětský den aneb v naší obci straší

Senioři u valašských řezníků i stavitelů

Radostné prožitky dětí z mateřské školy

Vítání občánků
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
prázdniny se nám překulily do své druhé poloviny, z čeho ur-

čitě nemají radost školáci. Letošní červencové dny k nám byly 
milosrdnější než minulý rok a ke slunečnému počasí nám do-
přály i přiměřené množství deště. Doufejme, že i v srpnu bude 
ještě dost hezkých dnů, abychom si všichni užili léta k odpočin-
ku, výletům i kulturnímu vyžití. V druhé polovině minulého měsíce se nám podařilo dotáhnout 
do konce opravu části místní komunikace v úseku u hostince Pod Ořechem. Myslím, že tato 
oprava proběhla úspěšně a podařilo se odstranit zvlášť nebezpečné místo na této komunikaci. 
Po dokončení drobných terénních úprav bude i tato část veřejného prostranství dalším hezkým 
místem v obci. Dále se nám v červenci podařilo opravit dvě místní komunikace v obci, a to 
od pana Mičulky k p. Židkovi a místní komunikaci od Vrby po p. Čerňáka. U obou komunikací 
jsme museli dodatečně zhotovit i odvodnění, aby nebylo těleso cesty podmáčené. Chtěl bych 
reagovat na časté dotazy, proč se opravuje zrovna tato komunikace, kdy dojde na cestu kolem 
našeho domu, jak se plánují opravy komunikací apod. V dlouhodobém plánu oprav počítáme 
s průběžnou opravou všech místních komunikaci v majetku obce Lhotka. Priority oprav jsou 
určovány dle stavu komunikace, zda je kolem komunikace dokončena výstavba rodinných 
domů, zajištění bezpečnosti na komunikaci, průjezdu hasičů, záchranky a automobilů zajišťují-
cích služby občanům. V neposlední řadě záleží na objemu financí, které můžeme každoročně 
do oprav investovat. Věřím, že se nám každoročně podaří vyčlenit určitý obnos financí na tyto 
opravy. Současně s opravami komunikací jsme provedli i opravu hlavního chodníku na místním 
hřbitově, kde byly práce náročnější z důvodu podmočeného a měkkého podloží pod původním 
povrchem chodníku. S novým povrchem chodníku byly osazeny i nové obrubníky a vyrovnáno 
prostranství před hřbitovem. Další červencovou akcí bylo zhotovení odvodnění a úprava povr-
chu chodníčku od p. Židka kolem švestkové aleje ke hřbitovu. Upozorňuji, že tento chodník se 
štěrkovým povrchem je jen pro pěší a jízda jakýmkoliv motorovým vozidlem je v tomto úseku 
zakázána. Tento úsek není místní komunikací. Opravou chodníku jsme propojili centrum obce 
a místní hřbitov, který můžou občané navštěvovat za jakéhokoliv počasí.

Všechny příznivce folklóru zvu na významnou kulturní akci v obci, kterou bude 22. ročník So-
chových národopisných slavností, které pořádá Klub žen Lhotka a Sdružení měst a obcí povodí 
Ondřejnice ve spolupráci s Obcí Lhotka. Tyto slavnosti se uskuteční v sobotu 20. srpna. Vám, 
kteří chodíte rádi na procházky, připomínám, že v obci je rozmístěno několik kusů laviček, slou-
žících k odpočinku, a jsou z nich krásné výhledy na celou obec a panoramata okolních kopců. 

Přeji vám hezké prožití zbývajících letních dnů a dětem ještě hodně veselých prázdninových 
zážitků.  Zdeněk Kubala, starosta

V sobotu 20. srpna se v naší obci usku-
teční už podvaadvacáté folklorní festival So-
chovy národopisné slavnosti, které pořádá 
Klub žen Lhotka z.s. a Sdružení měst a obcí 
povodí Ondřejnice ve spolupráci s obcí Lhot-
ka, za finanční podpory Moravskoslezského 
kraje a dalších sponzorů. 

I letos je pro všechny milovníky folkloru 

připraven pestrý program, který bude jako 
vždy zahájen o půl druhé shromážděním 
u pamětní desky Vincence Sochy u obec-
ního úřadu. Další podrobnosti k programu 
naleznete v pozvánce na festival. Kromě 
zajímavých pořadů plných krásných lidových 
písní a tanců bude čekat na návštěvníky také 
příjemné prostředí areálu s výhledem na On-

dřejníky a mnoho specialit domácí kuchyně. 
Pro zájemce bude opět připraven speciální 
autobus na slavnosti a zpět (jízdní řád viz 
pozvánka).

Přijměte tedy naše pozvání do Lhotky, kde 
můžete na konci prázdnin strávit pěkné od-
poledne a večer s folklórem, se svou rodinou, 
přáteli a známými. Budeme se na vás těšit.

Pozvání na Sochovy národopisné slavnosti

Tu malou knížku – Historie Lhotky zpod On-
dřejníka do roku 2000 – už máme doma pár 
roků. A určitě nejsme sami. Do těch skoro dvě 
stě stran, pečlivě shrnutých a uveřejněných infor-
mací kronikářkou Lhotky Alžbětou Kožuchovou, 
nenahlížíme zrovna často. 

Ale v několika deštivých dnech letošního čer-
vence jsme se k ní doma opět vrátili. I k jejímu 
úvodu, ve kterém bývalá starostka Růža Kop-
čáková píše, že v poznání minulosti poznáváme 
i sami sebe a přečtením těch řádků se nám prá-
vem zvyšuje naše sebevědomí. A připomíná, že 
naše Lhotka – i když malá co do rozlohy i počtu 
obyvatel, žila a žije kulturně, pečuje stále o své 
tradice a v minulosti, stejně jako v přítomnosti 
zlepšuje co nejvíc život svých obyvatel.

Zajímavostí o vzniku obce, historickém vývoji, 
zaměstnáních i sociálním složení obyvatel, jakož 
i dopravě, školství, náboženských poměrech 
i folklorních tradicích, je v knížce o historii Lhot-
ky celá řada. Stejně tak jako informací o tom, jak 
život obce obyvatel poznamenaly obě světové 
války. Velice podrobně se kronikářka Alžběta Ko-
žuchová rozepsala o založení a činnosti spolků 
a kulturních i společenských organizací… a že 
jich nebylo a ani v současné době není málo.

A významní občané a rodáci, kteří se o rozvoj 
obce nejvíce zasloužili? Za všechny je možno 

jmenovat aspoň Jana Brože, posledního lho-
teckého fojta a prvního starostu obce, který byl 
v polovině devatenáctého století čtyřicet let prv-
ním mužem Lhotky, Augustina Cvička, za jehož 
starostování v letech 1927 až 1938 se postavi-
la nová škola, nová kaple, hasičská zbrojnice 
a řada místních komunikací, a samozřejmě 
Vincence Sochu, učitele a ředitele lhotecké ško-
ly, ale hlavně sběratele lidových písní a tanců 
a v roce 1936 zakladatele souboru Pilky. Osla-
vou jeho díla jsou ve Lhotce každoročně Sochovy 
národopisné slavnosti.

Ale i současná Lhotka má co nabídnout. Má 
i nové domy a nové obyvatele, kteří se s děním 
v této naší malebné obci více či méně sžívají. 
Vedení obce dbá, aby se budovaly chodníky, 
opravovaly cesty a významné objekty i jejich 
okolí. Novodobou kronikou činnosti i výstavby 
je i měsíčník Mikroregion Frýdlantsko-Beskydy, 
ve kterém mnohdy na akce Lhotky nestačí ani 
tradiční čtvrtá stránka. A není toho málo, o čem se 
v Mikroregionu píše. Lhotka každoročně kromě 
Sochových slavností nabízí i koncerty hudebních 
skupin, hostují zde divadelní soubory i komorní 
hudební tělesa, příznivce si získalo i lhotecké 
„štrůdlování“, pomazánky, vaječiny seniorů, ale 
i fair trade snídaně, stejně jako různé sportovní 
aktivity a turnaje. S celým Českem v obci zpívá-

me i koledy, organizujeme řadu 
akcí pro děti ale i plesy pro do-
spělé. Aktivní jsou senioři, ženy 
i hasiči. Lhotka má nejenom 
zkušené, ale i mladé obětavé 
organizátory sportovních i spo-
lečenských akcí, kteří se jednou 
do kronik teprve dostanou.

Z historie Lhotky je vidět, 
že vždy žila plnohodnotně. Ale 
ještě důležitější je zjištění, že 
i o současném období Lhotky 
jednou kronikáři určitě budou 
moci napsat totéž. 

 Pavel Pasek

V SDH Lhotka se od letošního jara založil 
kroužek mladých hasičů. Děti od 6 let se spolu 
s vedoucími scházejí každý pátek od 16 do 17 
hodin v hasičské zbrojnici. 

V kroužku se děti učí nejen provádět požár-
ní útok, který všichni dobře známe, ale také 
vázání uzlů, poznávání hasičských a topogra-
fických značek, pracovat s buzolou, zdravo-

vědu a mnoho dalšího. Máme v plánu, aby se 
děti účastnily celostátní hasičské hry Plamen 
a soutěží v požárním útoku. O prázdninách 
děti čekají dva výlety do okolí a účast na do-
mácí soutěži, kde poměří své síly se sousední-
mi mladými hasiči z Kozlovic. Aktuálně máme 
v kroužku 12 aktivních mladých hasičů a těší-
me se na další.  L. Š.

Lhotečtí mladí hasiči jubilea

V měsíci sronu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Kmenta Jindřich 75 let
Za obecní úřad přejeme 

všem oslavencům do dalších let 
pevné zdraví, mnoho 

spokojenosti a životního elánu.

krátce z obce

 Komunální odpad
Termíny svozu komunálního odpadu 

v srpnu: úterý 9. 8. a 23. 8.

Bioodpad u kravína
Sběr bio odpadů, sběrné místo 

u bývalého kravína: 
Každou sobotu od 10.00 do 12.00 hodin.

Během pracovní doby 
obecního úřadu po tel. domluvě.

Žádáme občany, kteří doposud nemají 
uhrazeny místní poplatky, aby tak učinili co 
nejdříve!

č. účtu 1690539349/0800, nebo osobně 
na OÚ Lhotka

PES – V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu do sdělení pro příjem-
ce napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého 
dalšího psa přihlášeného na tutéž osobu – 
140 Kč. 

odpady R.O. – V.S. vaše číslo chaty, nebo 
domu za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO) Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhot-
ka.eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl.6

odpady T.P. – V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu

Ke dni 22.7 nejsou uhrazeny tyto poplatky:
Rok 2016

Odpady rekreační objekty  3x
Odpady trvalý pobyt 20x
Pes  1x

Rok 2015
Odpady trvalý pobyt 17x
Pes 1x

Rok 2014
Odpady trvalý pobyt 3x
Pes 1x

Úhrada místních 
poplatků

O Lhotce minulé i současné
Opravená cesta u p. Mičulky. Opravený povrch chodníku a odvodnění 

ke hřbitovu.
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
máme tady září a školáci už mají první školní dny za sebou. 

I naše mateřská škola se po prázdninách znovu zaplnila dětským 
hlaholem. Od září nastoupilo do školky i několik nových dětí a dou-
fám, že se jim bude v naší školce líbit a že se tam budou každý 
den rády vracet. Během prázdnin jsme se mimo realizace několika 
investičních akcí, o kterých jsem vás informoval v minulém čísle, zapojili také do kulturní činnosti 
ve Lhotce. Kulturní výbor v obci uspořádal koncert skupiny Mirai. Tento koncert byl uspořádán za po-
moci generálního sponzora manželů Mynářových, za což jim patří velký dík. Přestože je to kapela, 
která má ve svém fanklubu převážně mladší posluchače, byl jsem překvapený, jaké bylo složení 
diváků, kteří přišli tento koncert podpořit. Je vidět, že ve Lhotce se kulturních akcí účastní velká část 
obyvatel, bez rozdílu věku. V sobotu 20. srpna proběhly ve Lhotce již 22. Sochovy národopisné 
slavnosti. Věřím, že všichni, kteří si do našeho areálu pod Ondřejníkem našli cestu, byli spokojeni 
a odnesli si ze Lhotky mnoho kulturních zážitků. Děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci a zabez-
pečení těchto slavností, Klubu žen jako hlavnímu pořadateli, Sdružení měst a obcí povodí Ondřejnice 
za finanční podporu, sponzorům a hlavně Moravskoslezskému kraji za výraznou finanční podporu, 
bez které by se tyto slavnosti v tak velkém rozsahu jen těžce podařilo zorganizovat. Ještě větší 
a náročnější akce čeká Lhotku v červenci příštího roku, kdy se stane pořadatelem 37. ročníku „Srazu 
Lhot a Lehot“ z České a Slovenské republiky. Letošního ročníku, který se uskutečnil v Ostrožské 
Lhotě, se zúčastnili zástupci 66 Lhot a Lehot a areálem srazu prošlo bezmála 4000 účastníků. Věřím, 
že i tuto akci jsme za pomoci vás občanů, kteří se rádi pochlubíte naší podhorskou vesnicí, schopni 
se ctí zorganizovat. Poslední prázdninovou sobotu se v areálu u školy konal 14. ročník pohárové 
soutěže hasičských družstev O Pohár starosty obce. I když po pětileté sérii, kdy vítězilo domácí 
družstvo, letos putoval pohár do sousedních Metylovic, diváci si přišli na své, zvláště při ukázkách 
požárního útoku lhoteckých mladých hasičů, kteří byli oceněni náležitým potleskem. V sobotu 10. září 
od 14.00 hodin se uskuteční v Janovicích úvodní ročník „Beskydských her bez hranic“, který pořádá 
Mikroregion Frýdlantsko-Beskydy jako společnou kulturně sportovní akci pro občany mikroregionu. 
Přijďte fandit soutěžnímu týmu Lhotka, který se této meziobecní soutěže v netradičních disciplínách 
také účastní. Na závěr mám pro vás informaci, že obec Lhotka připravuje vydání stolního kalendáře 
na rok 2017, který by měl být připravený k distribuci v prvním listopadovém týdnu. V kalendáři najdete 
mimo obrázků z obce i mnoho užitečných informací. Do nového školního roku přeji školákům hodně 
studijních úspěchů a vám všem ještě hodně slunečných dnů.  Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci září oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:
Marie Pečínková  82 let

Václav Matěj  75 let
Josef Halamíček  70 let
Za�obecní�úřad�přejeme�

všem�oslavencům�do�dalších�let�
pevné�zdraví,�mnoho�

spokojenosti�a�životního�elánu.

XXII. ročník Sochových národopisných slav-
ností, který se uskutečnil 20. srpna v areálu u ško-
ly, je úspěšně za námi. Slavnosti si nenechalo ujít 
kolem osmi set návštěvníků, kteří se dobře bavili 
při sledování nabitého programu. Celkem v pěti 
pořadech vystoupilo na tři sta padesát dětských 
i dospělých účinkujících z šestnácti souborů a cim-
bálových muzik. Většina vystoupení byla krásnou 
ukázkou „našeho“ folkloru, neboť Sochovky jsou 
převážně setkáním souborů z nejbližšího okolí, 
a tak se každoročně nejen na pódiu, ale i mimo 
něj, mohou potkat staří známí z Pilek, Valašské-
ho vojvody, (Malé) Ostravice, (Malého) Gruniku, 
Valášku a dalších lašských souborů. Dětem patřil 
pořad s výmluvným názvem Ja ni, to un. Vystou-
pení jednotlivých souborů propojovali scénkami 
herci ze štramberského ochotnického Divadla pod 
věží. V následujícím pořadu dospělých souborů 
nazvaném Byltě jeden člověk se tančilo a zpívalo 
o životě, přesněji o jeho významných meznících, 
od zrození člověka až po jeho odchod. Ani letos 
nechyběli mezi účinkujícími soubory jubilanti, kte-
rým byl tedy věnován pořad Gruniku už je 35 a Pil-
kam o kerysi rok víc. Trošku na hraně byl letošní 
muzikantský pořad. Děti a choulostivější si občas 
museli zacpat uši při některých velmi lechtivých 
textech písní o lásce a milovaní, které zazněly 
v pořadu nazvaném Něchytaj ňa za kolenko. Jako 
hosté letos vystoupily soubory Omladinka a Cifra 
s CM Ohnica z Uherského Hradiště a Mladina 
z Plzně, které dostaly prostor představit folklor 
svých regionů nejen v dopoledních pořadech, 
ale hlavně v tom závěrečném večerním. Diváci 
se opět dobře bavili při ukázkách folkloru z Uher-
skohradišťska či jihozápadních Čech. Kromě typic-
kých tanců nechyběla ani humorně laděná čísla. 
Jelikož letošní léto nebylo tak suché jako to loňské, 
mohli jsme celý program opět zakončit velkolepým 
ohňostrojem. Během celého odpoledne a večera 
vyhrávaly nejen k poslechu, ale i k tanci muziky 
zúčastněných souborů na vedlejší scéně za ško-
lou, po skončení všech pořadů se volná zábava 
přesunula také na pódium. Nejen programová 
nabídka byla velmi pestrá, také ve stáncích s ob-
čerstvením bylo opravdu z čeho vybírat. K zahnání 

Sochovy národopisné slavnosti

hladu i žízně bylo připraveno mnoho dobrot. Pod-
trženo sečteno, můžeme být s letošním ročníkem 
velmi spokojeni. Program byl vydařený, počasí 
nám přálo. Jen diváků přišlo oproti loňsku méně, 
což je asi způsobeno také tím, že se ve stejném 
datu v blízkém okolí konají hned dvě další velké 
akce. Je škoda, že si navzájem „krademe“ diváky. 
Věřím ale, že ti, kteří přišli, nelitovali a strávili u nás 

příjemný den. Je hezké vidět mezi návštěvníky 
slavností každoročně stejné tváře, které jsou dů-
kazem toho, že se jim ve Lhotce líbí a rádi se sem 
na Sochovky vracejí. Na závěr ještě poděkování 
všem, díky kterým mohly být Sochovy slavnosti re-
alizovány. Jejich pořadateli jsou Klub žen a Obec 
Lhotka ve spolupráci se Sdružením měst a obcí 
povodí Ondřejnice.  M. V.

Sraz Lhot a Lehot je už pár týdnů minulostí. 
Realizace 36. ročníku se zhostila obec Ostrož-
ská Lhota, která leží na jižní Moravě a je s 1 500 
obyvateli největší Lhotou v ČR. Od čtvrtka 30. 
6. do neděle 3. 7. se Ostrožská Lhota rozrostla 
o tisíce lidí. 

Kromě místních a lidí z blízkého okolí dorazi-
li především zástupci 66 Lhot a Lehot z České 
a Slovenské republiky (ze Slovenska dorazilo 
devět Lehot), aby si čtyři dny užívali bohatého 
multižánrového a multikulturního programu, kte-
rý pořadatelé rozdělili do dvou areálů. V hlavním 
areálu na hřišti vystoupila např. skupina ARGE-
MA, FLERET, DĚDA MLÁDEK ILEGAL BAND, 
ABBA Rock Show, metalová kapela DYMYT-
RY… Kromě hudebního programu bylo možné 
zhlédnout FREESTYLE MOTOCROSS. Druhý 
areál u Hájku patřil pestrému jihomoravskému 
folklóru. 

Kromě obecního úřadu (starosty, místosta-
rosty, zastupitelů a rady) se stala duší celé akce 
dvojice Víťa Lopata a Jakub Hájek.

Jedním z vrcholů čtyřdenního programu 
byla sobotní schůze zástupců přítomných Lhot 
a Lehot, jejímž hlavním účelem bylo najít Lhotu 
nebo Lhotku ochotnou převzít pomyslnou štafetu 
a ujmout se organizace srazu v příštím roce. Už 
z předchozích srazů jsme věděli, že o pořádání 
srazu 2017 nemá nikdo zájem. Důvody? Obavy 
z organizace, většina Lhot je malá (50–200 oby-
vatel), často přidružená k jiným vesnicím, ZBY-
TEČNĚ zvyšující se laťka znamenající vysoké 
finanční náklady za hvězdné účinkující. Atmosfé-
ra schůze byla tedy malinko napjatá, protože se 
do této chvíle nikdo k organizaci nepřihlásil.

Nakonec, jak už mnozí z vás ví, se organiza-
ce příštího ročníku srazu po poradě se starostou 
Zdeňkem Kubalou (následně bylo schváleno 
zastupitelstvem) ujala naše obec. Všem zúčast-
něným spadl kámen ze srdce a program pak 
pokračoval už v uvolněné atmosféře průvodem 
účastníků. Na 2000 lidí vytvořilo procesí dlouhé 

krátce z obce

Odpady
Svoz velkoobjemového a nebezpečného od-
padu v obci se uskuteční dne 15. 10. 2016.
Termíny svozu komunálního odpadu v září: 
úterý 6. 9. a 20. 9.

Sběr bio odpadů
Sběrné místo u bývalého kravína.
Každou sobotu od 10.00 do 12.00 hodin.
Během pracovní doby obecního úřadu po tel. 
domluvě. 

Pro účinkující, návštěvníky a diváky lhotec-
kých Sochových národopisných slavností to vše 
začíná většinou až v sobotu odpoledne. Jiné 
to je ale pro organizátory a jejich pomocníky. 
O tom, že se každé Sochovky „papírově“ připra-
vují celý rok, to ví zejména jejich ředitel Tomáš 
Kalus. 

Ale před vlastní víkendovou slavností nastu-
pují už od začátku týdne další obětaví Lhoťané – 
technická četa pro přípravu areálu pod vedením 
Rudy Kaluse, ale i lhotecké členky Klubu žen, 
které se starají v kuchyni i v prodejním kiosku 
o to, aby soubory i návštěvníci měli co jíst a pít.

S pečením koláčů se pod dohledem Karly 
Slípkové začíná už od čtvrtečních pěti hodin 
ráno. A do odpoledne z čtyřiceti kilo mouky 
a tomu přiměřeného množství cukru, vajec, más-
la, ale i máku, tvarohu, borůvek a hruškové ná-
plně lhotecké kuchařky upečou třístovku frgálů 
a čtyřstovku malých koláčů. K tomu se k prodeji 
ještě přidá 20 kilo předem napečeného cukroví. 

Boženkou Kalusovou nakoupené potraviny 
se od pátku do soboty postupně pod jejíma ru-
kama a s pomocí ostatních v kuchyni promění 
na obědy a večeře, zejména pro třístovku účin-
kujících, ale i pro ostatní návštěvníky slavností. 
Navaří se 150 litrů zelí a 70 litrů zelňačky, aby 
spolu se 70 kilogramy masa, dvaceti kilogramy 
tenkých párků, stejně tolika klobásek, třiceti pec-
ny chleba a devadesáti šiškami knedlíků bylo 
dobrého jídla pro všechny dostatek.

A zatím, co diváci tleskají všem souborům 

na jevišti, v kuchyni se vaří, peče a také neustále 
umývá a umývá nádobí. Stejně tak se v prodej-
ním kiosku střídají děvčata při prodeji občerst-
vení, koláčů, halušek, bramborových placek 
a ostatních dobrot. Naštěstí bývá v areálu slav-
nosti různých kiosků více. A proto návštěvníci, 
ale i soubory, které se navzájem při vystoupe-
ních povzbuzují, jsou každoročně uspokojeni ne-
jenom programem na jevišti, ale i vzornou péčí 
o jejich žaludky a chuťové buňky.

Když pak areál slavností po sobotních vystou-
peních, ohňostroji a dobré zábavě do pozdních 
nočních hodin konečně utichne, mají v neděli 
„účinkující“ v kuchyni, kioscích i v areálu školky 
ještě jednu – závěrečnou povinnost, vše roz-
montovat, přestěhovat, umýt, uklidit a uvést 
do původního stavu. 

Za přípravu, obětavost při slavnosti i za úklid 
po ní si všichni zaslouží – stejně, jako předtím 
soubory – k poděkování i potlesk...  

 Pavel Pasek

Téměř čtyři desítky příznivců bojového stylu 
muay thai věnovalo své letní soustředění na za-
čátku měsíce srpna do obce Lhotka pod Ond-
řejníkem. Tři tréninky denně, turistika, ale také 
bazén a wellness obohatily program kempu. 
Jako vložený program byl trénink boje na zemi 
pod vedením velmi zkušeného trenéra z Ostra-
vy Jana Palduse. Ne všichni se účastnili celého 
programu, ale přijeli jen na několik jednotlivých 
tréninkových jednotek. „Jsem rád, že přijeli i klu-
ci z ostravského Pretorián fight clubu a mohli 
jsme si zaboxovat a zaspárovat i s cizími bojov-

níky,“ konstatuje jeden z účastníků kempu.
„K tvrdé dřině patří také stmelení kolektivu, 

relax a zábava. Tyto ideální podmínky nám 
umožnilo vedení restaurace a wellness U Fandy 
a také starosta obce Lhotka pod Ondřejníkem. 
Je vidět, že jsou to lidé, kteří mají smysl pro 
dobrou věc a rozvoj sportu v našem regionu,“ 
pochvaluje si trenér a organizátor soustředění 
Miroslav Chýlek. Velká část členské základny 
Svarog gymu pochází ze Lhotky a tyto domá-
cí podmínky zajistily maximální spokojenost 
všech. 

Dřina a pot thaiboxerů „Svarog gymu“

Už si skoro zvykli Lhotečtí, že v létě v amfite-
átru u MŠ vystoupí nějaká kapela nebo zpěvák. 
Letos padla volba na skupinu Mirai z Frýdku-
-Místku. Ta je nováčkem na české hudební scé-
ně, ale už se dostala do povědomí posluchačů. 

Nejen tím, že vystupovala jako předkapela 
na turné skupiny Kryštof, ale pronikla i do čes-
kých rádií a to je samo o sobě dost velkým úspě-
chem. Název skupiny se odvíjí od cizokrajného 
jména frontmana Mirai Navrátila. Za nedlouhou 
dobu skupina složila několik písní, které už poslu-
chači znají jako například – Dítě robotí, Souznění 
nebo Divadlo. Na lhotecký koncert 30. července 
si pozvali jako „předskokany“ skupiny – Žárovky 
a 432 Hz. Ale i Mirai na koncertech Kryštofa po-

znali, že cesta k úspěchu je dlouhá a náročná. 
A oni vykročili dobře a ti, co na koncert nepřišli, 
mohou litovat. Role předskokanů není moc vděč-
ná, protože posluchači už jsou natěšení na hlavní 
hvězdy. Ale i při vystoupení skupin Žárovky a 432 
Hz se lidé zaposlouchali do jejich písní. Pak 
nastoupili Mirai. Prostor před pódiem se zaplnil 
a projev Mirai plný pohybu se přenesl i na diváky 
a koncert dostal větší tempo a dynamiku. Bylo 
vidět, že jsou víc suverénní v projevu a určitě 
i na turné něco odkoukali. Dokázali obecenstvo 
strhnout a zapojit do své show. Atmosféra byla 
výborná a všichni se dobře bavili. Měli jsme zase 
ve Lhotce pěkný koncert a přejeme Mirai další 
úspěchy na české hudební scéně.  J. H.

Letos se představil Mirai

Sraz Lhot a Lehot

V sobotu 27. srpna se v areálu u MŠ ve Lhot-
ce konal za krásného počasí 14. ročník závo-
du v požárním útoku O Putovní pohár starosty 
obce Lhotka. Vítězství obhajovali lhotečtí hasiči, 
kteří zatím zvítězili 7x a z toho 5x za sebou v po-
sledních letech. Navíc loni utvořili rekord 19,9 
sec.

Před samotnou soutěží se představil krou-
žek mladých hasičů při SDH Lhotka. Založen 
byl v dubnu letošního roku, a jak prozradila 
jedna z jeho vedoucích Lucie Štěbrová, která 
děti vede spolu s Jaroslavem Kopčákem, schá-
zejí se pravidelně jednou týdně v pátek a účast 
je 10–15 dětí ve školním věku, tedy od šesti 
do patnácti let. V létě jsou na hřišti a tam trénují 
s vodou a jinak mají schůzky v hasičské zbrojni-
ci a v ní se věnují zdravovědě, procvičování uzlů 
a různým hasičským znalostem. Čeká je účast 
v celostátní soutěži PLAMEN, která prověří řadu 
jejich znalostí i dovedností, a pak další soutěže. 
Ve Lhotce do letošního roku žádná pohybo-
vá aktivita pro školní děti nebyla a tento krok 
je významným obohacením pro lhotecké děti. 
Důležitá je mezi hasiči disciplína a k té vedou 

už i nejmladší. S chováním dětí ale nejsou v ha-
sičském kroužku žádné problémy, protože tam 
chodí rády a baví je to. Což potvrdil i Filip Váňa: 
„Mně se v kroužku líbí. Baví mě to, protože je to 
taková zábava a také někdy i adrenalin.“

A pak už přišel čas těch dospělých, kteří se 
zodpovědně připravovali na soutěž a rozcvičo-
vali. Celkem se do soutěže přihlásilo 13 druž-
stev, z toho byly čtyři ženské. Soutěž byla zahá-
jena nástupem týmů a úvodním slovem starosty 
obce Zdeňka Kubaly a ředitele soutěže Martina 
Kuneše. Pak jako první vyrazili na trať domácí, 
ale po drobných chybách nebyli určitě s výsled-
ným časem 22,882 sec. spokojeni. Vždyť to bylo 
tři sekundy za loňským rekordem. A opravdu to 
tentokrát na vítězství nestačilo, protože časem 
21,334 sec. se před Lhotku dostaly Metylovice. 
Muže ale tentokrát výborně zastoupily lhotecké 
ženy, které vybojovaly prvenství v čase 25,991 
sec. Soutěž probíhala bez problémů za nádher-
ného počasí, kdy běžící možná i trochu záviděli 
těm, co potápěli sací koše do nádrže s vodou. 
A na závěr starosta Zdeněk Kubala předal po-
hár družstvu Metylovic, na druhém místě byla 

Lhotka a třetí Palkovice. Mezi ženami patřilo pr-
venství Lhotce a za ní byly Palkovice a Pstruží.

K celkovému úspěchu celé akce přispěli 
svou finanční podporou tradiční a věrní sponzo-
ři, za což jim jsou lhotečtí hasiči vděčni a určitě 
udělají vše pro to, aby příští rok přebírali pohár 
zase oni. Tak uvidíme.  J. H.

Hasiči tentokrát neobhájili

rozloučili jsme se 
V srpnu jsme se rozloučili:

S panem Jaroslavem Kociánem, 82 let, 
a paní Boženou Zlou, 91 let

 Upřímnou soustrast.

Kdo si také po „Sochovkách“ zaslouží potlesk
skoro dva kilometry. Naši Lhotku reprezentovalo 
sedmnáct zástupců, nejstaršímu bylo 76 let.

O jediný nepříjemný zásah do pohodového 
srazu se postarala sobotní noční bouřka. To 
však návštěvníkům ani trochu nevadilo, protože 
většina z nich neodešla a zbytek večera strávila 
u kytary či harmoniky pod přístřešky.

Ti, co se v neděli hned nevraceli do svých 
domovů, strávili slunečné odpoledne s Veselou 
trojkou (TV Šlágr) s vystoupením místních ma-
žoretek.

Ostřožská Lhota vám vzkazuje: „Díky srazu, 
na kterém se podílely všechny složky (v obci 
jich funguje dvacet), se obec neskutečně spojila. 
Na 250 organizátorů se zapojilo do permanentní 
čtyřdenní služby a mnozí z nich se angažovali 
na vícero úrovních.“

Žádáme vás proto, abyste nezůstali lhostejní 
a ukázali všem, že naše Lhotka (počtem obyvatel 
mezi ostatními Lhotami a Lhotkami jedna z nej-
větších) je schopna zorganizovat tak velkou akci, 
přidali ruku k dílu a pomohli zajistit bezproblémo-
vý, plynulý a hlavně důstojný průběh setkání. Už 
jsme si ověřili, že jsme schopni to zvládnout, pro-
tože jak si mnozí z vás jistě pamatujete, konal se 
v naší obci sraz Lhot a Lehot v roce 2005. Tenkrát 
nám akorát nepřálo počasí.

Na mail lhotecke.akce@seznam.cz nebo 
osobně na obecním úřadě se můžete hlásit, zda 
jste ochotni se podílet na přípravě a realizaci or-
ganizačně či finančně nebo máte zájem o prodej 
občerstvení na XXXVII. Srazu Lhot a Lehot, který 
se uskuteční 7.– 9. července 2017 v naší obci.
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
v těchto dnech už mají školáci a studenti první školní týdny 

za sebou. Listí na stromech, které se začíná vybarvovat, chladnější 
a občas i mlhavá rána nám připomínají, že je tady podzim. Dou-
fejme, že nám počasí přinese ještě řádku pěkných dnů, abychom 
připravili okolí našich domů, zahrady a zahrádky na zimní období. 

Jako každoročně na podzim budeme provádět ve spolupráci s Frýdeckou skládkou sběr vel-
koobjemového, nebezpečného a elektroodpadu, který se bude konat 15. 10. 2016. Chtěl bych 
upozornit, že i za tento druh odpadů obec platí nemalé peníze podle odvezeného množství. Proto 
vás žádám, vytřiďte a odevzdejte pouze to, co se svým objemem nevejde do jednotlivých nádob 
na tříděný odpad v jednotlivých hnízdech umístěných v obci. Naopak neukládejte k nádobám to, 
co se do nich svou velikostí nevejde. Pro tyto věci, pokud je není možné rozdělit na menší části, 
se dvakrát ročně provádí sběr velkoobjemových odpadů. Máme zkušeností z minulých sběrů, že 
někteří si pletou pojem velkoobjemový, nebezpečný a elektroodpad a na sběrném místě se hromadí 
pytle, krabice a různé nádoby, ve kterých jsou směsi plastů, skla, kovů, papírů a ostatních blíže ne-
specifikovatelných produktů. Za všechno se musí zaplatit navíc, což se může promítnout v celkové 
ceně poplatku za sběr a svoz odpadů v obci. V letošním roce bude pouze jedno sběrné místo, a to 
v prostoru u bývalého kravína, kde budou označena zvlášť jednotlivá místa pro velkoobjemový, 
nebezpečný a elektroodpad, proto budeme rádi, když jednotlivé druhy uložíte na určené místo.

V sobotu 10. září se uskutečnil v Janovicích 1. ročník Beskydských her bez hranic, kterého 
se za naši obec zúčastnila dvě soutěžní družstva. Děkuji za vzornou reprezentaci Lhotky vítěz-
nému družstvu dospělých a hlavně malým soutěžícím, kteří se ve velké konkurenci rozhodně 
neztratili a obsadili pátou příčku. Poděkování patří i fanouškům, kteří se za soutěžními týmy 
do Janovic vydali a nepřehlédnutelně i nepřeslechnutelně naše týmy povzbuzovali.

V pátek 7. a v sobotu 8. října vás zvu do sálu Obecního domu, kde se uskuteční volby do zastu-
pitelstev krajů. Přijďte dát hlas a důvěru svým kandidátům, které si vyberete z volebních lístků, které 
už určitě máte ve svých schránkách. Přeji vám hodně hezkých a vybarvených podzimních dnů. 

 Zdeněk Kubala, starosta

noví občánci
Rodičům Renátě a Jiřímu Juřicovým 

se v září narodil syn Mikuláš.
Přejeme, ať chlapeček prospívá 

a dělá Vám radost.

jubilea
V měsíci říjnu oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:
Valíček Karel  90 let
Ivánek Rudolf  81 let
Krpec Josef  70 let

Šugárková Ludmila  70 let
Vrůbel Zdeněk  65 let
Vrůblová Eva  65 let
Reková Soňa  65 let

Žídková Jarmila  60 let
Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 

do dalších let pevné zdraví, mnoho 
spokojenosti a životního elánu.

Začátkem prázdnin obdržely všechny obce 
našeho mikroregionu nabídku zúčastnit se 
sportovní akce nazvané BESKYDSKÉ HRY 
BEZ HRANIC. Ze třinácti obcí mikroregionu 
Frýdlantsko se přihlásilo sedm obcí. Samozřej-
mě naše obec nemohla mezi nimi chybět. 

Přihlášené obce dostaly za úkol sestavit dva 
sedmičlenné týmy – dětský a dospělý. Dospělé 
družstvo měli tvořit čtyři muži a tři ženy, jeden 
člen musel být ročník 1956 a starší. Dětské druž-
stvo muselo mít taktéž čtyři chlapce a tři dívky 
s podmínkou věkového rozpětí týmu od osmi 
do čtrnácti let, zastoupen musel být každý ročník.

Koncem srpna jsme měli týmy téměř slože-
né, jen dospělák nad šedesát let stále chyběl. 
Podařilo se nemožné a v pátek (den před koná-
ním her) v podvečerních hodinách jsme koneč-
ně jednoho dobrovolníka našli. Za Lhotku na-
stoupili v týmu dospělých Ivan Slípek – kapitán, 
Honza Závodný, Pája Ryšková, Alča Krnáčová, 
Marťa Kubalová, Milan Mičulka, Jirka Skulina 
(nejstarší hráč) a Zdeněk Kubala, nehrající ka-
pitán (starosta obce). V týmu dětí reprezentovali 
Lhotku Míša Veličková, Radim Šrubař, Vojta So-
bek – kapitán týmu, Dan Šrubař, Michal Lipový, 
Vendulka Sobková, Aďa Maruničová.

Každá obec vyslala také jednoho svého zá-
stupce, který se zhostil role rozhodčího. Nás 
reprezentoval Aleš Stonavský. Pořadatelem 
úvodního ročníku se stala v sobotu 10. září obec 
Janovice. Vše se odehrávalo na janovickém fot-
balovém hřišti. Ve 14 hodin proběhlo slavnostní 
zahájení her. Všichni sportovci přibíhali na hřiště 
tak, jak je postupně představoval známý televiz-
ní a rozhlasový moderátor Radek Erben, který 
komentoval celé sportovní odpoledne. Naši-
mi soupeři se stali pro tento den zástupci obcí 

V pátek 16. září jsme se členové i nečlenové 
Klubu seniorů sešli na sportovišti Kuřín, aby-
chom si při opékání párků, kterého se odbor-
ně ujal pan František Langer, povykládali, co 
se kde nového během léta v našich rodinách 
a blízkém okolí událo a změnilo. K tomu vše-
mu Aničky vařily výbornou kávu a měly i něco 
na trávení, aby někomu nebylo těžko.

Klobásky byly výborné – všem nám moc chutna-
ly a vůbec opékání proběhlo v dobré náladě i přes-
to, že se nás sešlo jen něco přes dvacet a předseda 
klubu se doma potil v posteli a nemohl se zúčastnit. 

Počasí nám přálo, v dobré náladě čas utíkal 
a zvládli jsme i popřát a zazpívat panu Kmen-
tovi k životnímu jubileu a on taky nezapomněl 
nás všechny „počastovat“.

Tak kdy se zase sejdeme? Blíží se čas kr-
mášů, tak na krmáši ve Lhotce 24. 10. v hospo-
dě Pod Ořechem.  RK

Opět připomínáme, že splatnost poplat-
ků již dávno vypršela a vystavujete se mož-
nosti exekuce.

V r. 2016 nemá doposud zaplaceno poplatek 
za odpady 12 občanů a poplatek za psa 1 občan.

Chválíme poplatníky hrobů, majitelé rekreač-
ních objektů a objektů určených k podnikání, kde 
neevidujeme žádné nedoplatky za svoz odpadu.

V roce 2015 nebyl uhrazen poplatek za odpady 
16 občany a poplatek za psa neuhradil 1 občan.

V roce 2014 evidujeme dluh za svoz odpadu 
u 3 občanů a opět není uhrazen 1 pes.

Jedná se o stále tytéž občany, kteří vývoz 
popelnic plně využívají, ale své závazky neplní.

Poplatky je možno uhradit osobně na obec-
ním úřadu, nebo bankovním převodem na č. 
účtu 1690539349/0800

PES - V.S.1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč.

odpady T.P. - V.S. vaše číslo domu, za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 

krátce z obce

Statistika
Průměrný věk obyvatel obce Lhotka je 40,5 let.
V současné době je zde přihlášeno k trvalému 
pobytu 547 občanů z toho 279 mužů a 268 žen. 
Nejstarší muž 96 let, nejstarší žena 90 let, nej-
mladší muž 1 měsíc, nejmladší žena 9 měsíců.

Volby
Volby do zastupitelstev krajů se uskuteční 
ve dnech:
7. října 2016 od 14.00 hodin do 22.00 hodin 
8. října 2016 od 8.00 hodin do 14.00 hodin. 
v sále Obecního domu

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadů: úterý 4. 
10. a 18. 10. 

Sběr odpadů
Frýdecká skládka a.s. bude v obci Lhotka pro-
vádět sběr nebezpečného a velkoobjemového 
odpadu v sobotu 15. října od 8.00 do 9.30 hodin 
v prostoru u bývalého kravína.
Zároveň bude prováděn zpětný odběr elektro-
zařízení a PNEU.

Sedmičce zastupitelů, kterou si občané Lhotky 
při posledních volbách vybrali, se již blíží bilancová-
ní poloviny ze čtyřletého volebního období. V obci 
to je vidět zejména na příjezdových komunikacích, 
opravách na sportovišti i místním hřbitově, zatep-
lené a nově omítnuté školce, ale i jiných – větších, 
či menších úpravách. O celé řadě uskutečněných 
akcí, o jednáních, nových vyhláškách, ale i o usku-
tečněných i připravovaných akcích se mohou Lho-
ťané dočíst v pravidelném slovu starosty, které má 
již své místo v levém horním rohu lhotecké stránky 
každoměsíčního Mikroregionu.

To, že se Lhotka mění a žije aktivně, vědí ne-
jenom její občané, ale i celá řada návštěvníků 
okolních obcí i blízkých měst, kteří se rádi přijedou 
i z větší dálky zejména na kulturní i sportovní akce 
podívat.

Zastupitelstvo navíc řeší i celou řadu legisla-
tivních povinností, souvisejících s novými pod-
mínkami, ale i aktualizovanými zákony. Jejich 
konečnou podobu, stejně jako nová rozpočtová 
opatření, smlouvy i jejich dodatky schvaluje nebo 

bere na vědomí zastupitelstvo na veřejných za-
sedáních, která se konají co dva až tři měsíce 
za účastí občanů. Všechno se předtím musí 
zpracovat, upravit, předjednat a mnohdy i nechat 
odborně posoudit. A jako v každé obci, i ve Lhot-
ce se řeší připomínky, náměty i stížnosti občanů. 
Je proto nutné – a po volbách se na tom lhotečtí 
zastupitelé dohodli – mít pracovní jednání každý 
měsíc, převážně první středu v měsíci. A v těch 
dnech starostovo okno svítí poněkud déle do noci. 
Podle svých časových možností se ke konzultaci 
připravovaných akcí i předjednávaných materiálů 
jednotliví zastupitelé na obecním úřadu zastavují 
mnohdy i vícekrát do týdne. Někdy se vezme 
na pomoc mapa, celá řada řešení se musí ale roz-
hodnout v terénu. V sedmičce zastupitelů přibyli 
před dvěma lety ke čtyřem zkušenějším z minulé-
ho volebního období tři noví – s novými pohledy 
a řešeními projednávaných bodů. Ale od začátku 
se potvrzuje, že všem jde o to, aby se vytvořily 
i do budoucna co nejlepší podmínky pro všechny 
spoluobčany i Lhotku.  Pavel Pasek

Když použijeme slova známé písně „Co jste ha-
siči, co jste dělali“, odpoví lhotečtí hasiči s klidným 
svědomím – makali jsme. A je to naprostá pravda, 
protože vlastními silami přetvořili dosluhující stří-
kačku v plně funkční. Proč k tomuto kroku přistou-
pili, vysvětlil starosta SDH Lhotka Martin Kuneš:

„Po 40 letech provozu byla nádrž naší stří-
kačky totálně děravá a hledali jsme cesty, jak 
situaci řešit. Že bychom dostali z kraje přidělenu 
novější, to nám bylo řečeno, ať s tím nepočítá-
me. Na novou nádrž obec neměla, ale s pomocí 
krajského hasičského vedení se nám podařilo 
najít v Dolní Lhotě stříkačku se starším podvoz-
kem než naše, ale s nádrží, která měla pouze 
10 let. Tak jsme se rozhodli udělat ze dvou špat-
ných stříkaček jednu dobrou. V lednu jsme Tatru 
přivezli a v březnu jsme se pustili do práce. Sun-
dat nástavbu z podvozku, odstrojit ji, pískovat, 
brousit, lakovat. Při té příležitosti jsme se roz-
hodli udělat generálku motoru a všech agregátů 
na našem podvozku. Do toho jsem se pustil já.“

Kolik členů sboru se na rekonstrukci 
stříkačky podílelo a dá se nějak vyčíslit 
hodnota vytvořeného díla?

„Kolik hodin členové na rekonstrukci odpraco-

vali, to si netroufám odhadnout. Celkem se jich 
zúčastnilo asi deset. Někdo chodil častěji, jiný 
přišel jen občas. Pokud mám jmenovat ty, kteří 
se o rekonstrukci zasloužili nejvíc, tak – Ondřej 
Pečinka, Zdeněk Žídek, Oldřich Pečinka, Jan Zá-
vodný a taky já. Když vezmeme do úvahy, kolik 
stojí nová nástavba nebo repase, tak jsme vytvo-
řili dílo v hodnotě asi 700–800 tisíc korun.“

Aby byla stříkačka „jako nová“, tak by po-
třebovala i nový nástřik. Pustíte se i do toho?

„Příští rok slaví náš SDH Lhotka 95. výročí za-
ložení. Dohodli jsme se s vedením obce, že by 
slušelo dát stříkačce i „nový kabát“. Pokud to opět 
zajistíme vlastními silami. Máme v obci velmi ši-
kovného autokarosáře a lakýrníka a s jeho pomocí 
by se to mohlo podařit a na oslavy výročí by mohla 
být stříkačka opravdu v plné parádě.“

Hasiči ve Lhotce si opravdu zaslouží pochvalu 
za svou aktivitu. Pořádají oblíbený ples, závody 
v požárním útoku, letos založili kroužek mladých 
hasičů, v němž se aktivně vyžívá 10–15 dětí, 
a zrekonstruovali stříkačku. Hasiči jsou připrave-
ni, ale přát jim zásahy by bylo krajně nerozumné. 
To raději, ať jim elán a chuť pracovat vydrží ještě 
dlouhá léta.

V chladnějším období míří lhotecké dívky 
a ženy na cvičení do místní MŠ. Když se ale 
oteplí, vymění tělocvičnu za volejbalové kurty, 
kde se po celé prázdniny pravidelně scházejí. 
A přibírají i muže a chlapce. 

Někdy je hráčů na jeden kurt, jindy jsou v per-
manenci i dva, takže přijde i 24 hráčů. A tolik jich 
bylo také v neděli 28. srpna na turnaji, kterým ka-
ždoročně letní volejbal končí. Čtyři týmy hrály sys-
témem každý s každým. Barevná trika určovala 
název týmu: oranžová – Popeláři, žlutá – Pampe-
lišky, modrá – Avataři a zelená – Zelenáči. A Zele-
náči se rozhodli, že nebudou hrát v duchu svého 

názvu a turnaj vyhráli. I když je třeba říci, že po vel-
mi vyrovnaných soubojích. Mezi třemi týmy s po-
čtem 4 bodů rozhodovalo skóre – Zelenáči 4:2, 
Avataři a Popeláři 4:3, ale ve prospěch modrých 
rozhodlo vzájemné utkání. Jen pampelišky se zis-
kem 0 bodů a skóre 2:6 tentokrát trochu zklamaly. 
A i když se hráči a hráčky mezi sebou trochu he-
covali, všichni cítili, že body a pořadí nejsou nej-
důležitější. Tím důležitým bylo krásné počasí, dob-
rá nálada, pohoda a sport. V říjnu se ženy zase 
chystají do tělocvičny, ale s teplem zase oživnou 
volejbalové kurty na Kuřínu. Tak zase příští rok 
na shledanou s volejbalovým míčem!

Zlatá trofej pro Lhotku

Baška, Bílá, Frýdlant nad Ostravicí, Pržno, Staré 
Hamry a Janovice. Soutěžilo se v šesti disciplí-
nách nazvaných letní biatlon, pozornost, puzzle, 
hamburger, voda v kýblu a agility. Cílem bylo 
samozřejmě co nejlepší a nejrychlejší splnění 
netradičních disciplín, ale hlavně šlo o zábavu 
a setkání všech soutěžících a diváků s obcí na-
šeho mikroregionu. Všechny disciplíny bedlivě 
sledoval a spravedlivě bodoval tým rozhodčích. 
Týmy měly možnost vsadit žolíka na disciplínu, 
u které si nejvíce věřily, a získat tak dvojnásob-
ný počet bodů. Po sečtení bodů byly vyhlášeny 
výsledky ve třech kategoriích. V kategorii dětský 
tým se umístily naše děti na 5. místě, za které 

obdržely krásné medaile. V kategorii dospěláků 
získal náš tým nejvíce bodů a získal tedy zlatou 
příčku. V poslední kategorii, kde se sčítaly body 
obou týmů, zvítězila pořádající obec Janovice. 
Velké poděkování za výbornou reprezentaci naší 
obce patří v první řadě všem členům obou týmů, 
včetně kapitánů a rozhodčího. Dále samozřejmě 
fanouškům, kteří urputně fandili. DĚKUJEME!!!

V pořádání dalších ročníků by se měly prostří-
dat všechny obce z mikroregionu. II. Beskydské 
hry bez hranic se uskuteční 2. 9. 2017 v obci Prž-
no (rok 2018 zřejmě v Bašce). Snad tato sportovní 
akce osloví i ostatní obce v mikroregionu a na dru-
hém ročníku se sejde ještě víc týmů.  LS

Opékání párků

Poplatky jsou po splatnosti

Zelenáči nehleděli na jméno

Pochvala lhoteckým hasičům
Nejlepší podmínky pro občany i Lhotku

V neděli 18. září se konala v místní kapli mše svatá s poděkováním za úrodu. Při této příležitosti 
byla vytvořena před oltářem tato krásná výzdoba složená z darů našich polí, lesů a zahrad.

Tradiční mše za úrodu
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
před dvěma roky 5. listopadu 2014 proběhlo ustavující zase-

dání nynějšího obecního zastupitelstva, což nám připomíná, že 
jsme se dostali do druhé poloviny volebního období, ve kterém 
jsme my zastupitelé dostali důvěru vás, občanů Lhotky. 

Pokud mám hodnotit práci obecního zastupitelstva z pozice sta-
rosty, musím říct, že jsem s prací zastupitelů spokojený. Obecní zastupitelstvo se sešlo na dvanácti 
veřejných zasedáních, avšak stejně jako minulý rok musím konstatovat, že zastupitelé byli většinou 
v přesile oproti účastníkům z řad občanů. Je to škoda, protože kde jinde máte možnost získat 
nejpřesnější informace a dostat nezkreslené odpovědi na vaše dotazy než právě na veřejném za-
sedání. Mimo veřejných zasedání se zastupitelstvo sešlo na osmnácti pracovních schůzkách, kde 
se projednávaly, zpracovávaly a hodnotily jednotlivé podklady související s prací obecního zastupi-
telstva a v neposlední řadě se připravovaly body programu pro veřejné zasedání. O tom, co se nám 
za uplynulé dva roky podařilo udělat pro rozvoj či zviditelnění naší obce jste pravidelně informování 
na těchto stránkách Mikroregionu a práci nás zastupitelů zhodnotíte nejlíp vy sami občané, voliči. 
Já sám považuji za jednu z nejdůležitějších činností obecního zastupitelstva schválení Strategic-
kého plánu rozvoje obce, který byl vypracován ve spolupráci s občany obce. Tento dlouhodobý 
plán je důležitým vodítkem pro další rozvoj a investice v obci a prozatím se nám daří postupně jeho 
jednotlivé části naplňovat. Jen ve zkratce bych chtěl vzpomenout pár akcí, které se nám podařilo 
za předchozí dva roky zrealizovat. První větší akcí bylo zateplení budovy mateřské školy a pořízení 
tepelného čerpadla jako hlavního zdroje vytápění a ohřevu užitkové vody. Zakoupení štěpkovače, 
nakladače a domovních kompostérů, které společně s vybudováním sběrného místa u bývalého 
kravína tvoří ucelený systém likvidace biologicky rozložitelných odpadů. Jsme rádi, že se nám 
podařilo dotáhnout do zdárného konce dlouho připravovanou výstavbu nového chodníku kolem 
krajské komunikace od mateřské školy směrem k p. Mičulkovi. Prodloužením veřejného osvětlení, 
odvodněním parkoviště, úpravou zpevněných ploch a hlavního chodníku na místním hřbitově došlo 
k zvelebení i této části obce. V letošním roce jsme se zaměřili hlavně na opravy místních komuni-
kací, z nichž nejnáročnější byla oprava komunikace u Hostince pod Ořechem, kterou se nám po-
dařilo vyřešit pro řidiče jeden z nejnebezpečnějších úseků v obci. Nový povrch a odvodnění dostaly 
i komunikace od Vrby k p. Čerňákovi a komunikace od p. Mičulky k p. Židkovi. Ostatní cesty, které 
jsou v neutěšeném stavu, se snažíme v rámci možností průběžně udržovat. Prospěšnou akcí bylo 
i zhotovení odvodnění a štěrkového chodníku od p. Žídka směrem ke hřbitovu. Můžeme říct, že se 
dnes občané, ale hlavně děti z mateřské školy při procházkách dostanou bezpečně a suchou no-
hou z centra obce až k místnímu hřbitovu. Pro větší informovanost občanů, ale hlavně jako varovný 
systém byl pořízen nový bezdrátový rozhlas. K tomu bych chtěl jen dodat, že je to hlavně varovný 
systém a technicky není možné, aby na každém místě v obci byl zaručen poslech v prvotřídní 
kvalitě. Pro obecní hlášení si zkrátka každý musí najít to své místečko, tu správnou místnost uvnitř 
nebo kolem domu. Před prázdninami jsme provedli kompletní revitalizaci umělého povrchu víceú-
čelového hřiště, rozmístili v obci několik laviček, sloužících k odpočinku, ze kterých je hezký výhled 
na Lhotku. Zdárně pokračují práce na novém územním plánu i pozemkových úpravách. Musím 
vyzvednout i práci kulturního výboru, který pro vás připravil nespočet kulturních a společenských 
akcí, jako jsou pravidelné divadelní vystoupení, vánoční besídky a koncerty. A co nás čeká v nej-
bližší době? Připravujeme realizaci intenzifikace čistírny odpadních vod z Obecního domu. Každým 
dnem by mělo být vydáno územní rozhodnutí na nový chodník kolem krajské komunikace od Fy 
Závodný směrem na sportoviště. Probíhají práce na projektové dokumentaci výstavby chodníku 
od p. Mičulky směrem k p. Prokopovi a na rozšíření komunikace a výstavbu chodníku od autobu-
sového stanoviště ke kostelu. Průběžně bychom chtěli pokračovat na celkových opravách dalších 
místních komunikací. Začátkem listopadu bychom měli mít připravený k distribuci stolní kalendář 
na rok 2017, ve kterém najdete mimo fotografií z různých akcí ve Lhotce i mnoho dalších užiteč-
ných informací. Na závěr bych chtěl poděkovat za spolupráci zastupitelům, vám občanům a všem, 
kteří se podílejí na zvelebení a zviditelnění naší obce. Připomínám, že dveře na obecní úřad jsou 
vám vždy otevřené, ať potřebujete radu, pomoc, informaci nebo máte různé náměty či připomínky. 

 Zdeněk Kubala, starosta

noví občánci
Rodičům Lucii a Přemyslu Žáčkovým 

se v říjnu narodil syn Jan Václav.
Přejeme, ať chlapeček prospívá 

a dělá Vám radost.

jubilea
V měsíci listopadu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Miroslav Šrubař  96 let
Marie Bílková  82 let

Jaroslav Mičulka  75 let
Jiří Tyleček  65 let

Lidmila Strakošová  65 let
Bohumil Šrubař  60 let

Eva Záchová  50 let
Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 

do dalších let pevné zdraví, mnoho 
spokojenosti a životního elánu.

 slavnostní koncert  
k 80. výročí založení souboru 

12. listopadu 2016 v 17:30 hodin 
v kulturním domě Lhotka

 

FS PILKY Vás zve na

PILKY ze Lhotky, Valášek s Muzičkou z Kozlovic, 
CM Ládě Holiše  a Pustkova cimbálová muzika z Kozlovic 

Pilky ze Lhotky zvou všechny příznivce 
folkloru i ostatní na slavnostní koncert k 80. 
výročí založení souboru, který 
se koná 12. listopadu v 17.30 
hodin v sále Kulturního domu 
ve Lhotce. 

Přijďte se podívat, jak tančí 
a zpívají děti z Valášku z Kozlo-
vic za doprovodu Muzičky s pri-
mášem Filipem Krpcem. Dále 
vám zahrají CM Ládi Holiše 
s primášem Jaromírem Střálkou 
a Pustkova cimbálová muzika 
s primášem Jankem Pustkou. 
Obě muziky jsou z Kozlovic a je-
jich vystoupení bude nádherné 
pohlazení po duši. Pilkaři před-
vedou dvě taneční pásma, za-
zpívají písničky zpod Ondřejníka 
a okolí za doprovodu Pustkovy 
CM. Chceme vám ukázat, že 
i v seniorském věku se dovede-
me bavit a že nám to ještě jde. 
Slovem bude provázet Markéta 
Velká, po skončení programu 
si všichni společně zazpíváme 
a zatancujeme při cimbálov-
ce a zavzpomínáme na mladší 
roky, třeba jak to bylo za pana 
Sochy. Těšíme se na hojnou 

účast a doufáme, že přijdou i bývalí členové 
souboru.  Libuše Zlá

Před několika lety založil lhotecký varhaník 
Jirka Tesarčík se svou ženou Lenkou ve Lhot-
ce scholu Rosnička, ve které zpívá momentál-
ně deset dětí. Rosničky zpívají radost poslou-
chat, ne všechny písně jsou však vhodné pro 
jejich dětské hlásky, např. pašije. 

Jirka tedy počátkem roku 2015 oslovil něko-
lik zpívajících dospěláků ze Lhotky a Kozlovic, 
jestli bychom se s ním pustili do nastudování 
pašijí. Začali jsme se tedy pravidelně schá-
zet a nacvičovat. Zpočátku se nám zdálo, že 
jsme byli příliš odvážní a že pašije budou nad 
naše pěvecké schopnosti, nakonec jsme to ale 
s Boží pomocí zvládli a na květnou neděli jsme 
ve Lhotce i v Kozlovicích zpívali nejen pašije, 
ale i další písně.

A jelikož se nám to společné zpívání zalíbi-
lo, neskončilo to tedy jen pašijemi. Pokračovali 
jsme tedy v nácviku dalších písní a zpívali jsme 
pak i při dalších příležitostech. Druhou velkou 
výzvou po pašijích se stal nápad nacvičit vánoč-
ní mši. Do trénování jsme se pustili v podstatě 
už v září a do sboru jsme nabrali nové posily. 
Jirka pro nás vybral a trochu upravil Marhulovu 
vánoční mši, kromě ní jsme však cvičili i další 
písně nejen vánoční, ale i k jiným příležitostem. 
Při vánoční mši nás doprovázely také čtyři hous-
listky pod vedením Veroniky Střálkové, která 
nám obstarává houslový doprovod i při jiných 
příležitostech. Vánoční mše měla úspěch, který 
nás samozřejmě „nakopl“ a povzbudil do dal-
šího roku. Opět přišly na řadu pašije a mnoho 
písní k velikonočnímu období, přibylo také např. 
zpívání o svátku Svatého Ducha a Božího těla 
a přibyly také další nové pěvecké posily. 

A jak tedy funguje sbor Cantamus v součas-
né době? Scházíme se víceméně pravidelně 
každý čtvrtek od 18.45 (chlapi o něco dříve) 
v budově mateřské školy ve Lhotce. Naše pě-
vecké společenství tvoří momentálně 5 soprá-
nů, 6 altů, 3 basy a 4 tenory. 

Rádi bychom pozvali mezi nás i další zpěvá-

Na úvod je třeba vysvětlit, že nelehkými 
podmínkami myslíme chladné počasí a mini-
mální větřík. Toho se ale lhotecké děti neza-
lekly a 8. října jich na Horečky přišlo 48, což je 
na Lhotku číslo vynikající. 

Pod odborným vedením tatínků či maminek 
se pokoušely vytáhnout přinesené draky do výš-
ky. Nejdřív bylo třeba zjistit, z které strany fouká 
a pořádně to rozběhnout a zkusit dostat draka 
nahoru. A některým se to podařilo tak úspěšně, 
že ve větší výšce drak zachytil silnější proudění 
a pak už spokojeně sledoval hemžení pod se-
bou. Některé konstrukce nebyly zrovna nejšťast-

nější, ale rodiče to s potomky trpělivě zkoušeli 
znovu a znovu. A když už to pak děti přestalo 
bavit, tak byla pro ně připravena střelnice, kde 
si mohly vybarvit terč a pak zkusit, jak jim to jde 
se vzduchovkou. Obětaví organizátoři připravili 
také pohoštění pro děti i dospělé. K zahřátí po-
mohl horký čaj a dospělým svařené víno, ohřát 
se dalo i u koše, v němž hořel oheň a na něm se 
výborně opékaly špekáčky. Byla to další pove-
dená akce pro lhotecké děti, díky, organizátoři, 
protože prožily krásné sobotní odpoledne, pro-
běhly se na čerstvém vzduchu a už se určitě těší 
na říjnový Světluškový průvod.  J. H.

„Lhotecká dědina posypaná mákem...“ jsou 
slova písně sběratele a skladatele lidových 
písní Vincence Sochy, na jehož památku se 
každoročně v areálu školní zahrady konají So-
chovy národopisné slavnosti. 

Slova písně v současném období symbolizují 
počátek sklizně úrody zahrádek, zahrad i sadů. 
A my v mateřské škole jsme toto, na zážitky bo-

haté období, zařadili jako téma i do vzdělávacího 
programu. Šíře tématu nabídla škálu možností 
k prožitkovému učení našich nejmenších. Děti 
pozorovaly, učily se pojmenovávat, experimen-
tovaly, zkoumaly zrakem, čichem i chutí, roz-
šiřovaly své poznatky. Kreslením, malováním, 
modelováním a stříháním zdokonalovaly svou 
motoriku. Z rozličných plodin tvořily zvířátka a lid-
ské postavičky. Nadšeně dramatizovaly pohádku 
O veliké řepě. O švestkách, hruškách, jablíčkách, 
ale i o česneku, cibuli, máku, kmínu, zelí a bram-
borách s chutí zpívaly písně, jindy podle nich cvi-
čily a tančily. Stále však nejraděj zpívají: „Lhotec-
ká dědina posypaná kmínem, lhotecká děvčata 
voňa rozmarýnem. Lhotecká dědina posypaná 
mákem, lhotečtí mládenci, ti smrďa tabákem. 
Lhotecká dědina, není ledajaká, na celučkém 
světě není druhá taká.“  M. Laníková 

Upozornění
Žádáme občany, aby řádně třídili odpad 

a ukládali ho do nádob k tomu určených. 
Poslední dobou se nám stává, že si někteří 
pletou nádoby na tříděný odpad ve sběrných 
hnízdech s popelnicí na komunální odpad. 
Pravidelně se objevuji ve žlutých kontejne-
rech určených na plast pytle se zbytky jídla, 
oblečení, boty a jiného, převážně komunál-
ního odpadu. Uvědomte si, tímto jednáním 
se zvyšují náklady na likvidaci odpadů, a na-
opak snižuje příjem do obecního rozpočtu 
za tříděný odpad, což se může projevit zvý-
šením poplatku za likvidaci odpadů.  OÚ

Nelehká lhotecká drakiáda

Prvním předpokladem úspěšného a spoko-
jeného krmaše je počasí. A to letos ve Lhotce 
přálo. Ocenili to hlavně v neděli 23. října fotba-
listé při tradičním krmašovém fotbalu svobodní 
– ženatí. Při loňském krmaši se mladí vůbec 
nesešli. Letos to ale napravili a byli na hřišti 
dřív, než se začali scházet ženatí.

A také vstoupili do zápasu s elánem a brzy 
vedli. Zanedlouho ale slavila úspěch zkuše-
nost a ženatí vývoj zápasu otočili. Mladí se ale 
nechtěli nechat zahanbit, a tak se skóre měnilo 
na tu či onu stranu, až se zastavilo na nerozhod-
ném stavu 4:4. A protože krmašové utkání musí 
mít vítěze, rozhodovaly penalty. Už do závěru 
zápasu provedli ženatí výměnu brankáře a při 
penaltách se to ukázalo jako velmi prozíravé 
rozhodnutí, protože Aleš mladým většinu pokuto-
vých kopů zneškodnil, syn ho ale překonal, a tak 
můžeme do análů zapsat, že na krmaši 2016 
zvítězili ženatí. Ale to nebyla ta nejdůležitější in-
formace. Hlavní bylo to, že přišlo hodně diváků 
(bylo jich víc než o den dříve na souboji o první 
místo krajského přeboru zlínského kraje Luhačo-
vice – Vsetín), všichni se dobře bavili, užívali si 
podzimního sluníčka a připraveného občerstvení. 
A spokojení byli určitě i aktéři na hřišti, protože si 

pěkně zasportovali. Nutno ještě vyzvednout gen-
tlemanský průběh zápasu – nikdo se nezranil.

Krásné počasí bylo i v pondělí 24. října, 
ovšem to nebylo tak podstatné jako v neděli, 
protože další akce – seniorská krmašová zába-
va – se konala v sále Hostince Pod Ořechem. 
Ale nesmíte si to představovat tak, že přijdete 
do hostince a máte pocit, že jste v domově dů-
chodců. Samozřejmě jsou tam zastoupeny star-
ší ročníky, ale ve Lhotce jsou tyto akce přístupny 
všem. Takže tam můžete zaregistrovat kate-
gorie – jesle, mateřská škola, základní i střed-
ní škola, produktivní věk a samozřejmě i ty, co 
čerpají starobní důchody. Senioři jsou v sále, 
ti ostatní více v předsálí, ale také se to prolíná 
a v obou místnostech je hlavně výborná nálada. 
V sále, kde byla taková standardní účast, jako 
bývá na seniorských akcích, se začínalo zvolna 
– jeden či dva páry – valčíček nebo polka, ale jak 
přibýval čas i čárky na účtenkách, tak se parket 
čím dál víc zaplňoval a měnily se i rytmy a tan-
ce. Personál se měl co otáčet, protože obsloužit 
plný hostinec hladových a žíznivých dalo oprav-
du zabrat. Všechno ovšem dopadlo k všeobec-
né spokojenosti, včetně tradiční tomboly. Krmaš 
v roce 2016 se opravdu povedl.  J. H.

Prosluněný lhotecký krmaš

Sbor Cantamus zpívá nejen pašije

ky, kteří by chtěli společně s námi chválit Pána 
písní.

„Hlavní sezónu“ jsme ukončili společnou gri-
lovačkou na sklonku června. Samozřejmě i při 
této příležitostí jsme si nezapomněli zazpívat. 
Nezaháleli jsme ale ani o prázdninách. Dosta-
lo se nám cti zpívat při děkanátní pouti za nová 
kněžská a řeholní povolání a za obnovu rodin, 
která se konala 6. srpna v bazilice Navštívení 
Panny Marie ve Frýdku. Zpívali jsme nejen při 
mši, kterou sloužil otec biskup, ale i při modlitbě 

korunky a adoraci. Měli jsme možnost zazpívat 
si v nádherném prostoru baziliky (konečně jsme 
se na kúru nemačkali) s výbornou akustikou. 

Na domácí půdě jsme ještě zazpívali 21. 
srpna na mši sv. obětované za Vincence So-
chu a jeho rodinu, která se koná vždy u příleži-
tosti Sochových národopisných slavností. 

A od září už jsme zase začali pilně nacvi-
čovat, čekají nás krmáše a než se nadějeme, 
budou tu zas svátky vánoční a s nimi nová vá-
noční mše. 

Pravidelně se v obci koná sběr nebezpečného 
a velkoobjemového odpadu. U hasičské zbrojni-
ce a hostince Pod Ořechem se kupily hromady 
různého odpadu. Letos vedení obce přesunulo 
akci na prostranství u bývalého kravína a tam 
dostala jinou úroveň. Místo nesourodé hromady 
různých předmětů byla u kravína označena různá 
stanoviště, a tak na jedné kupce byly naskládané 
staré pneumatiky, vedle plechovky s barvami, 
kousek dále zase hromada vysloužilých elektro-
spotřebičů. Zkrátka byl v tom pořádek a určitě se 
to i lépe nakládalo těm, co to odváželi. A navíc 
obec vyšla vstříc těm, co nemají síly nebo pro-
středky na odvoz. Stačilo dát odpad před dům 
a ke kravínu ho dopravil obecní traktůrek. Za mě 
pochvala.  Jaroslav Hudeček

Pochvala obci

Lhotecká dědina a děti z její mateřské školy

Koncert Pilek k 80. výročí

Svoz odpadů
Termíny svozu komunálního odpadů: 

úterý 1. 11., 15. 11. a 29. 11. 
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Před rokem byla v Mikroregionu F-B informace, 
že Sokol Lhotka má jediný oddíl – šachy. Po roce 
to není pravda, protože jsou už dva. Činnost ob-
novil oddíl stolního tenisu. Lhotečtí stolní tenisté se 
před časem spojili s Metylovicemi. Teď je lhotecký 
oddíl opět samostatný. 

Jak prozradil jeho předseda Jaromír Tomek, 
impulsem bylo to, že někteří hráči se cítili nevytíže-
ní a chtěli si zahrát víc. Ti nejlepší sice zůstali hrát 
v Metylovicích vyšší soutěž a zbytek hraje ve Lhot-
ce znovu tu nejnižší. V sedmičlenné tabulce jsou 
po šesti zápasech o skóre na čtvrtém místě, což 
by mohl být důvod ke spokojenosti, protože prvot-
ním cílem bylo si zahrát hlavně pro radost. Trénin-
ky probíhají ve středu, docházka je dobrá, někdy 
do ní zasahují pracovní povinnosti. V současnosti 
má oddíl sedm hráčů – Michal Navrátil, Ivan Sli-
pek, Radoslav Zlý, Martin Herot, Jaroslav Solík, 
Jaroslav Fulnek a Miroslav Šrubař. Základnu má 
oddíl v sále hostince Pod Ořechem, kde hraje i svá 
utkání. Majitelé hostince oddílu fandí a poskytují 
mu výhodné podmínky. Hráči mají příslib zakou-
pení nového stolu, ze současných dvou vyberou 
lepší poloviny a složí jeden kvalitnější. Ve Lhotce 
vyrostla řada velmi dobrých hráčů stolního tenisu. 
Kdyby všichni nejlepší nastoupili za Lhotku, mohla 
by hrát o hodně vyšší soutěž. Ale to není nejdůleži-

tější. To hlavní je, že v Sokole je další oddíl a jeho 
členy to baví a mají z toho radost.

Šachisté vstoupili do druhé sezony v okresním 
přeboru. Tým posílil na první šachovnici Petr Vy-
soglad, přesto výsledky nejsou zatím k plné spo-
kojenosti kapitána družstva, které bylo v minulém 
ročníku druhé. Po prvním vítězství ve Vendryni 5: 0 
byla jistá euforie, ale zápasy se Šachovou školou 
Frýdek-Místek E a F, porážka a remíza, poslaly 
lhotecké šachisty zpátky na zem. Roman Vlášek 
vidí částečný důvod v tom, že díky pěknému po-
časí na podzim čekala na některé hráče spousta 
práce například se stavbou domů a pak už nezbý-
val čas na trénink a chybělo i patřičné soustředění 
při zápasech. Snad se to nástupem zimy zlepší 
a tým se posune ze současného 5. místa tabulky 
nahoru, protože soutěž je ještě dlouhá. V novém 
ročníku získali šachisté i nového sponzora. Petr 
Závodný slíbil, že pro každé domácí utkání při-
praví pro hráče občerstvení. Domácí i hosté si to 
pochvalovali. Doufejme, že příjemné zážitky z ob-
čerstvení hostům domácí šachisté alespoň trochu 
znepříjemní tím, že si budou odvážet porážky.

Pro období mezi vánočními svátky chystají 
šachisté opět v sále Obecního domu turnaj pro 
všechny zájemce o šachy. Sledujte nástěnky 
a webové stránky obce, kde bude uveden kon-
krétní termín.  J.�H.

slovo starosty

Lhotka

Vážení�spoluobčané,
rok se překulil a jsme opět v adventním čase. Máme před sebou vánoč-

ní svátky, které jsou časem pohody, rozjímání a setkávání se svými blízkými 
a přáteli. Stejně jako minulý rok bych vás chtěl pozvat na několik prosincových 
akcí, které pro vás připravil kulturní výbor spolu se scholou Rosnička. Ve stře-
du 14. prosince v 18 hodin si u mateřské školy opět po roce společně zazpí-
váme koledy při celorepublikové akci „Česko zpívá koledy“. V sobotu 17. pro-
since od 18 hodin se v sále Obecního domu uskuteční již tradiční Vánoční koncert, na kterém vystoupí 
děti z mateřské školy, dětský soubor Valášek, Pilky a jako host Family Gospel z Ostravy. V neděli 25. 
prosince v 9 hodin bude v kapli mše s pěveckým sborem Cantamus a v pátek 30. prosince v 17.30 
vás zve schola Rosnička do areálu u školky na „Betlémský příběh“. Věřím, že všichni, kteří se těchto 
akcí zúčastníte, budete spokojeni, plni příjemných kulturních zážitků a sváteční pohody. Ve čtvrtek 15. 
prosince vás zvu na poslední letošní veřejné zasedání obecního zastupitelstva, kde mimo schválení 
rozpočtového provizoria na 1. čtvrtletí příštího roku si vyslechneme zprávy předsedů jednotlivých ko-
misí a zhodnotíme uplynulý rok 2016. Po zasedání bude dán prostor pro diskuzi a případné dotazy 
občanů na zastupitele obce. S blížícím se koncem roku bych chtěl poděkovat vám občanům, zastupi-
telům, zaměstnancům obce a mateřské školy, spolkům a všem, kteří jste nám pomáhali při zvelebení 
a zviditelnění Lhotky, vám, kteří nás podporujete a zajímáte se o dění v obci. Přeji vám i vašim blízkým 
klidné prožití blížících se vánočních svátků, ať jsou plné pohody, a do nového roku pevné zdraví, štěstí, 
osobní i pracovní úspěchy a splnění všech přání. Zdeněk�Kubala,�starosta

noví občánci
Rodičům�
-�Lucii�a�Přemyslu�Žáčkovým�se�v�říjnu�
narodil�syn�Jan�Václav.
-�Petře�a�Markovi�Tesařovým�dcera�Nikol
-�Martině�Gojové� a� Jaroslavu�Kubalovi�
dcera�Rozárka

Přejeme, ať děti prospívajía přinesou 
rodičům mnoho radosti.

krátce z obce

Stolní�kalendáře�na�rok�2017
Stále jsou ještě k dispozici stolní kalendáře 
na rok 2017, ve kterých najdete mimo fotografií 
z různých akcí ve Lhotce i mnoho dalších uži-
tečných informací. Pro občany, kteří mají uhra-
zeny veškeré poplatky, je prodejní cena kalen-
dáře stanovená za symbolickou cenu 20 Kč. 
Kalendář můžete zakoupit na obecním úřadě.

Svoz�odpadů�
Termíny svozu komunálního odpadů: úterý 13. 
12. a 27. 12. 

Pozvánka�na�zastupitelstvo
Veřejné zasedání zastupitelstva obce se bude 
konat ve čtvrtek 15. prosince v 18 hodin. 

Tříkrálová�sbírka
Tříkrálová sbírka proběhne v obci ve dnech 7. 
a 8. ledna 2017.

Otevírací doba obecního 
úřadu v době vánočních svátků 

23. 12. zavřeno
27. 12. – 29. 12. zavřeno

30. 12. otevřeno jen od 7.00 do 10.00, 
přítomna pouze účetní

2. 1. 2017 normální provoz dle úředních hodinJak už víte z minulého vydání, folklorní soubor 
Pilky uspořádal slavnostní koncert k 80. výročí 
svého založení. Soubor sice aktivně nefungo-
val po celou tu dlouhou dobu, každopádně le-
tos uplynulo 80 let od doby, kdy Vincenc Socha 
spolu s některými členy hasičského sboru založil 
ve Lhotce národopisnou skupinu, která si později 
začala říkat Pilky. 

Koncert se uskutečnil 12. listopadu v sále 
Obecního domu. Pilkaři připravili pro své rodinné 
příslušníky, bývalé členy, hosty a další příznivce, 
kteří zcela zaplnili hlediště, krásný, hodinu a půl 
trvající pořad. Kromě nich a Pustkovy cimbálové 
muziky, která je posledních několik let doprovází, 
vystoupili ještě dětský soubor Valášek a Cimbálo-
va muzika Vladimíra Holiše. Výběr hostů nebyl ná-
hodný. Ve Valášku tančí, zpívá nebo hraje několik 
dětí, které mají v Pilkách své prarodiče, což svědčí 
o tom, že láska k folkloru se v mnoha rodinách 
dědí z generace na generaci. Rovněž CM Vladi-
míra Holiše má užší spojitost s Pilkami. Je to jejich 
„druhá“ kapela, která je sice ještě nikdy nedopro-
vázela na Sochových slavnostech, zato jim často 
hraje k jiným vystoupením během roku. 

Samotné Pilky vystoupily v programu se dvěma 
novějšími pásmy Ta naša apatyka a Kaj čert ně-
može... Pro obě pásma, ostatně jako pro všechny 
od Pilek, je kromě tance charakteristický hlavně 
humor, nejen v písních, ale také v mluveném slo-
vě, který umí diváky spolehlivě rozesmát.

Vím, že někteří Pilkaři měli velké obavy, jestli 
se jim vystoupení povede podle jejich představ. 
Ukázalo se, že obavy byly zbytečné. Pilkaři spolu 
s Pustkovou cimbálovou muzikou (možná v du-
chu lidové moudrosti „Těžko na cvičišti, lehko 
na bojišti“) předvedli stoprocentní výkon, který byl 
diváky oceňován v průběhu koncertu bouřlivým 
potleskem, smíchem a občas i slzami dojetí. Při 
závěrečném poděkování a gratulacích se mimo-
chodem tleskalo ve stoje. Je totiž obdivuhodné, 
jakou energii a nasazení i při svém vyšším věku 
všichni Pilkaři do vystoupení vložili, leckteří mladší 
jim mohou jen závidět. Potlesk si samozřejmě za-
sloužili i ostatní účinkující, kteří svým vystoupením 
připravili Pilkám pěkný dárek.

Po skončení koncertu pokračovala zábava při 
besedě u cimbálu. A kdo by si myslel, že Pilkaři 
se svými výkony na pódiu zcela vyčerpali, ten by 
byl na omylu. Bavili se vesele spolu s ostatními až 
do pozdních nočních hodin. A jestli si dali po ná-
ročném nacvičování na koncert pauzu? Ani náho-
dou. Opět trénují o sto šest. Čeká je totiž do Vánoc 
několik vystoupení pro změnu s koledami.

Na závěr tedy ještě jednou přeji všem členům 
Pilek hodně zdraví, elánu a chuti do zpěvu a tan-
ce, aby nás ještě mnohokrát dokázali pobavit a po-
těšit svým vystoupením.�� M.�Velká

Soutěžní sezónu jsme zahájili začátkem květ-
na v Kozlovicích, kde se konalo okrskové kolo 
v požárním sportu. Soutěžilo se v disciplíně 100 m 
s překážkami a v požárním útoku. Muži i ženy si 
zde vedli celkem dobře a dovezli si domů celkové 
druhé a první místo.

Loňský rok nám z důvodu velkého sucha ne-
přál, a tak byl květen pro nás také začátkem pra-
videlných tréninků. Mužské družstvo mělo někdy 
problémy se složením, nicméně možnost zapůjčit 
si členy z ostatních družstev jim umožnilo se vět-
šiny soutěží zúčastnit. Ženy soutěžily v obvyklé 
sestavě. Celkově muži vybojovali tři a ženy de-
set prvních míst. Nejlepší čas sezóny byl u mužů 
15:062 s ve Fryčovicích, kde skončili druzí. Ženy 
nejrychleji zaběhly v čase 17:846 s na Nové Vsi, 
kde skončily také druhé. Nejzajímavější výhra byla 
pro ženy připravena ve Vyšních Lhotách, kterou 
využily na konci října. Nedělní odpoledne strávily 
projížďkou v OT-64 SKOT, kterou si moc užily. 
Od května do září se muži zúčastnili celkem se-
dmnácti a ženy dvaceti sedmi soutěží. Zakončení 

Sbor Cantamus o Vánocích 
Pěvecký sbor Cantamus zve všechny 

na provedení Vánoční� koledové� mše pro 
sbor a orchestr p. Hradila, a to na Boží hod vá-
noční 25.�12.�2016 v 9 hodin v kapli ve Lhotce 
a v 10.30 hodin v kostele v Kozlovicích. Během 
uvedených bohoslužeb zazní také vánoční pís-
ně a pastorely upravené pro sbor a orchestr.

„Dobrý den, dobrý den, dobrý den“ – ty po-
zdravy malých capartů u lhotecké školky, kteří 
se s paní učitelkou vraceli z dopolední procház-
ky, mě vyrušily z mého přemýšlení. Samozřej-
mě, že jsem na pozdravy odpověděl a prohodil 
s dětmi i paní učitelkou pár slov.

Ale když se za dětmi zavřely vchodové dveře 
nově zateplené a oranžově omítnuté budovy ško-
ly, už jsem se ke svým myšlenkám nevrátil.

Škola s celým přilehlým areálem je rozhod-
ně chloubou všech Lhoťanů. A zejména po již 
každoročně známých Sochových folklorních 
slavnostech a nebo i koncertech hudebních 
skupin jsem nejednou slyšel od návštěvníků, že 
nám celý komplex docela závidí. Není se čemu 
divit – vždyť je zázemím pro Vánoční příběh, 
dětské hry po Světluškovém průvodu, zdravou 
snídani Fair trade a řadu další akcí pro děti i do-
spělé. Oblíbené pro maminky s dětmi je i ce-
loročně využívané pískoviště s hracími prvky.

I když pamětníci jí ještě říkají nová škola, bu-
dova – jak jsem se dočetl v Historii Lhotky bývalé 
kronikářky Alžběty Kožuchové – je v provozu již 
od školního roku 1933/34, to znamená více než 83 
let. Nahradila tehdy – již několik let nevyhovující – 
starou školu, dostavěnou a zprovozněnou ve Lhot-
ce v roce 1869. Ale každopádně je od loňského 
roku lhotecká škola jako nová – a to nejen zvenčí. 
I teplo jí dodává tepelné čerpadlo. A to má obec 
v plánu ještě další drobnější rekonstrukce a dovy-
bavení, aby mohly budovu využít např. maminky 
s nejmenšími dětmi, různé kroužky, kurzy apod.

Budovu školky nevyužívají jenom předškolní 
děti. Pondělky ve večerních hodinách patří cviče-
ním dospělých ve dvojicích, úterky zkouškám sou-
boru Pilky, ve středu lhoteckým cvičenkám, čtvr-
tek pěveckému sboru Cantamus a pátky využívají 
za nepříznivého počasí mladí hasiči. Po úpravách 
plochy před školou oceňuje motorizovaný rodi-
čovský doprovod dětí nové parkoviště. Jeho plo-
cha je navíc využívána všemi, kteří si každoročně 

v prosinci ve stejnou hodinu jako v ostatních měs-
tech Česka přijdou zazpívat koledy.

A ještě jedno výročí je možno si vypočíst z kní-
žečky Historie Lhotky – letos je tomu čtyřicet let, kdy 
byla v budově školy pro nedostatek žáků zrušena 
samostatná malotřídka povinné školní docházky 
a i prvňáci začali dojíždět do školy v Kozlovicích.

Tento stav bohužel platí dodnes. Ale i ve Lhot-
ce se staví nové domy, stěhují se noví občané, 
na obecním úřadě se vítají noví malí občánci, takže 
za několik let… kdo ví?  Pavel�Pasek

Koncert k 80. výročí souboru Pilky

Letošní sezóna lhoteckých hasičů

sezóny proběhlo v polovině října v naší hasičské 
zbrojnici. Více informací o průběhu celé sezóny 

můžete najít na našich webových stránkách: www.
sdh-lhotka.cz. � Anna�Winklerová

Vrátí se do lhotecké školy opět i školáci?

jubilea
V měsíci prosinci oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Marie�Cabáková�-�86�let
Richard�Stachel�-�80�let

Za�obecní�úřad�přejeme�všem�oslavencům�
do�dalších�let�pevné�zdraví,�mnoho�
spokojenosti�a�životního�elánu.

rozloučili jsme se 
V�listopadu�jsme�se�rozloučili
s�panem�Josefem�Halamíčkem

 Upřímnou soustrast.

Schola Rosnička ve spolupráci 
s Obecním úřadem Lhotka vás 
zve v pátek 30.�12.�2016 v 17.30�
hodin do areálu u Mateřské školy 
ve Lhotce. I letos společně proži-
jeme „Vánoční�příběh“. 

Při plnění kněžské povinnosti, 
zjeví se anděl starozákonnému 
Zachariáši a oznámí slova, kterým 
nemůže uvěřit. „Neboj se, Zacha-
riáši. Tvá prosba byla vyslyšena“ 
…A tady začíná náš příběh. 

V onu tichou, svatou noc, při-
šla na zem víra, láska a naděje. Připomeňme 
si událost narození Ježíška v Betlémě. Malé 
občerstvení zajištěno. Za všechny účinkující se 
na vás těší schola Rosnička.

Vánoční příběh 

Ve středu 14. prosince se ve Lhotce stejně 
jako v desítkách dalších měst a obcích v České 
republice rozezní úderem 18. hodiny zpěv koled. 

Akce „Česko zpívá koledy“ se koná v České 
republice pošesté a získává na stále větší obli-
bě. Kouzlo této výjimečné akce spočívá v tom, 
že tisíce lidí po celé republice, ale i v zahraničí, 
budou ve stejný okamžik a v určeném pořadí 
hromadně zpívat vybrané koledy. 

Lhotka se k akci „Česko zpívá koledy“ připo-
jí letos potřetí. Všechny, kteří se chtějí do spo-
lečného zpěvu vánočních koled zapojit, zveme 
14.�12.�2016�v�17.45�hodin k Mateřské škole 
ve Lhotce. 

Společně se scholou Rosnička, sborem Can-
tamus a folklorním souborem Pilky zazpíváme 
koledy Nesem vám noviny, Narodil se Kristus 
Pán, Půjdem spolu do Betléma, Veselé vánoční 
hody, Pásli ovce Valaši a jako poslední pak pí-

seň Vánoce, Vánoce přicházejí. 
Texty koled najdete v regionálním Deníku. 

Na místě bude zajištěno malé občerstvení. 
Na� akci� vás� zve� Obecní� úřad� Lhotka�

ve�spolupráci�s�Moravskoslezským�deníkem.�

Lhotka se opět připojí
k akci Česko zpívá koledy

Z lhoteckého sportu
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
vstoupili jsme společně do nového roku 2017. Přeji vám, aby to byl rok 

úspěšný nejen pro vás, ale i pro vaše blízké, známé a kamarády, abyste si 
ho užili v plném zdraví a splnila se vám všechna přání. Je to jako včera, kdy 
jsme v zastupitelstvu plánovali rok 2016. Myslím, že se nám většina naplá-
novaných úkolů podařila splnit a snad jsme udělali i něco navíc. 

Hodnocení minulého roku nechám na vás, protože jen vy můžete říct, zda 
jste s prací obecního zastupitelstva spokojeni, či nikoliv. A jaké máme plány na letošní rok? Z kraje 
roku čeká zastupitele opět nelehký úkol, kterým je příprava nového rozpočtu, aby mohl být schválen 
na prvním letošním veřejném zasedání zastupitelstva obce. Věříme, že se nám opět podaří nasmě-
rovat finance tam, kde budou prospěšné pro celou obec. Úkolů, které si zastupitelstvo předsevzalo 
a které by měly zlepšit a zpříjemnit život v obci nejen vám, ale i návštěvníkům, kteří k nám zavítají, je 
hodně. Průběžně bychom chtěli pokračovat v opravách místních komunikací, zkvalitňovat odpadové 
hospodářství, udržovat a zkrášlovat veřejná prostranství a vytvářet co nejlepší podmínky pro kultur-
ní, společenský, ale i každodenní život v obci. V letošním roce nás čeká jedna zvláště významná 
a náročná kulturně společenská akce, a to je 37. ročník „Srazu Lhot a Lehot“ z České a Slovenské 
republiky. Minulého ročníku, který se uskutečnil v Ostrožské Lhotě, se zúčastnili zástupci 66 Lhot 
a Lehot a areálem srazu prošlo bezmála 4000 účastníků, což je cca 8,5násobek všech obyvatel naší 
obce. Tuto akci nejsme schopni zorganizovat bez pomoci vás občanů, dobrovolníků, všech, kteří se 
rádi pochlubí naší Lhotkou a chtějí ukázat, že i ona patří mezi nejkrásnější vesnice nejen v České 
republice. Proto uvítáme jakoukoliv pomoc od vás občanů, ale budeme rádi i za velkou toleranci 
v čase pořádání tohoto srazu, který se bude konat 7. až 9. července letošního roku. 

Věřím, že letošní rok bude pro vás občany i pro nás zastupitele rokem dobrým a že společnými 
silami přispějeme k zviditelnění a zvelebení naší obce, aby se tady dobře žilo nejen nám Lhoťanům, 
ale i návštěvníkům, kteří se u nás jen zastaví na svých cestách, a aby se k nám rádi vraceli. Opět 
bych chtěl připomenout, že dveře na obecní úřad jsou pro vás vždy otevřené, ať potřebujete radu, 
pomoc nebo máte připomínky k naší práci. Na závěr bych vám chtěl ještě jednou popřát šťastný 
a úspěšný rok 2017 a važme si toho, že žijeme tady, v této bezpečné části světa, a povznesme se 
nad malichernostmi každodenního života a buďme rádi za to, že můžeme využívat výdobytku naší 
společnosti, svobody, že můžeme klidně spát a těšit se na setkávání se svými blízkými a přáteli. 
 Zdeněk Kubala, starosta

Statistika obyvatel 
obce Lhotka 

Celkem | Průměrný věk
Osoby 546 | 40,52
Muži 278 | 39,58
Ženy 268 | 41,49

V roce 2016 se narodilo osm dětí, a to čtyři 
dívky a čtyři chlapci. Zemřelo šest obyvatel.

Místní poplatky
Pro rok 2017 zůstává poplatek za svoz od-

padů a psa nezměněn.
Odpady trvalý pobyt - 500,00 Kč na osobu.
Objekty určené k rekreaci - 500,00 Kč na ob-

jekt, kromě těch, kde je výše poplatku uprave-
na vyhláškou 1/2012 čl.6.

Poplatek za psa je 80,00 Kč, za každého 
dalšího pak 140,00 Kč.

Za rok 2016 nemají poplatek za odpady TP 
uhrazeny dvě domácnosti, za rok 2015 tři do-
mácnosti a za rok 2014 jedna domácnost, rov-
něž není za roky 2014-2016 uhrazen poplatek 
za 1 psa.

Ostatní občané nemají vůči obci žádné zá-
vazky.  Děkujeme.

Termíny svozu 
komunálního odpadu:

úterý 10. 1. a 24. 1.

Upozorňujeme, že na obecním úřadě je 
ještě k prodeji pár kalendářů na rok 2017, 
ve kterém najdete mimo fotografií z kul-
turních a společenských akcí v obci i ně-
kolik důležitých informací týkajících se 

života v obci. Pro ty, kteří si ještě nestihli 
tento kalendář pořídit, je cena 20 Kč.

Tříkrálová sbírka
Tříkráloví koledníci přinášejí lidem radost-

nou zprávu o narození Božího syna v betlém-
ských jeslích. A prosí o dar na pomoc lidem 
v nouzi. Každá koruna v kasičce má svoji 
váhu. Přijměte, prosíme, tyto vyslance po-
třebných, které budeme potkávat ve Lhotce 
v sobotu 7. 1. 2017 a v neděli 8. 1. 2017.
Za jakýkoliv příspěvek vám předem děkujeme. 
 L. K.

Vánoce jsou opět za námi a v našich srdcích 
po nich zbyde jen hřejivá vzpomínka. Vzpomín-
ka na slavnostně vyzdobený dům, na očekává-
ní dětí, co asi najdou pod stromečkem, a na ra-
dost ze setkání s blízkými. Snad se k těmto 
milým vzpomínkám přidá také Vánoční koncert, 
který se konal pod záštitou obce Lhotka v so-
botu 17. prosince v obecním sále.

Již potřinácté zahájila koncert koleda „Ten 
vánoční čas dočkali jsme zas“. Kdo by v tu chví-
li nezalétl v myšlenkách ke všem Vánocům, co 
již prožil? Ale to už na pódium začali nastupo-
vat účinkující. Nejdříve ti nejmenší – děti z MŠ 
Lhotka, které si pod vedením paní učitelky 
Hanky Kusinové připravily pohádku O perní-
kové chaloupce. Potom odrostlejší děti z dět-
ského folklórního souboru Valášek z Kozlovic, 
co za doprovodu Muzičky s primášem Filipem 
Krpcem předvedli a zazpívali příběh narození 
Ježíška v Betlémě a příchod tří králů. Závěr prv-
ní poloviny koncertu patřil vystoupení folklórní-
ho souboru Pilky ze Lhotky. Ti zazpívali krásné 
místní koledy a představili vinšování v místním 
dialektu. Členům obou souborů a jejich vedou-
cím patří velký dík a obdiv za udržování folklórní 
tradice. Stejně tak děkujeme cimbálové muzice 
Jana Pustky, která hrála jako doprovod Pilkám 
a jako muzika k tanci a poslechu i po koncertě.

Po přestávce se opět rozezněl sál hudbou, 

Stejně jako stromeček, cukroví nebo koledy 
patří ve Lhotce k vánočním svátkům i sport. 
Začalo to už na Štědrý den dopoledne, kdy se 
domluvilo několik kamarádů a využili mrazivé-
ho počasí a kvalitního ledu na rybníčku. A pro-
tože samotné bruslení jim přišlo trochu fádní, 
přibrali ještě vzduchovku a terče. A tak vznikl 
nový sport, vzdálená odnož biatlonu – jízda 
na bruslích spojená se střelbou na terč. A tak 
se patnáctka dospělých i dětí (ty pod zpřísně-
ným dohledem) několik hodin příjemně bavila 
a využívala vlastně poslední vhodný den pro 
bruslení, protože další den už pršelo, což ov-
šem nevadilo při dalších soutěžích.

Na první svátek vánoční 25. prosince se 
v hostinci Pod Ořechem sešli neregistrovaní 
hráči na tradiční turnaj ve stolním tenisu. Už 
od 13 hodin děti do 15 let. Některé se snad 
nemohly tak brzy odtrhnout od dárků, a tak do-
razili jen tři chlapci. Z nich byl nejlepší Šimon 
Krpec, na druhém místě Daniel Ryška a třetí 
byl Matyáš Riegel. Po nich nastoupili starší 
hráči nad 15 let, kterých se sešlo 17, a byli roz-
děleni do čtyř skupin. Z nich nejlepší postoupili 
do vyřazovacích bojů. A vzhledem k tomu, že 
nahoru nebyl věk omezen, došlo i na souboje 
takřka přes dvě generace. Celkem bylo v této 
kategorii odehráno 48 zápasů, na jejichž kon-
ci se radovali hlavně bratři Fulnekovi, protože 
konečné pořadí bylo následující – 1. Jakub 
Fulnek, 2. Pavel Riegel a 3. Matěj Fulnek. 
Večer pak nastoupilo za stoly osm žen. Mezi 
nimi si vedla nejlépe na prvním místě Martina 

Polášková, druhá byla Ivana Fulneková a tře-
tí Petra Houserová. Nejlepší získali drobné 
ceny, Jakub Fulnek putovní pohár a všech 28 
aktivních účastníků dobrý pocit ze svátečního 
sportování.

O den později přišli do sálu Pod Ořechem 
registrovaní stolní tenisté. I na Štěpána byla 
dobrá účast, protože registrovaných přišlo 12. 
Zvítězil Tomáš Šigut, druhý byl Daniel Navrátil 
a třetí Roman Strakoš. Letošní vánoční stolní 
tenis celkovou účastí 40 hráčů ukázal, že Lho-
ťané mají sport rádi. 

Potvrdilo se to i 28. prosince při 2. ročníku 
Vánočního šachového turnaje. Šachový oddíl 
Sokola Lhotka ve spolupráci s vedením obce 
připravil velmi zdařilou akci. V sále Obecního 
domu čekalo připravených 16 šachovnic s ho-
dinami. Dostavilo se celkem 23 hráčů různého 
věku – 12 z nich byly děti do 15 let. Hráči byli 
hodnoceni ve třech kategoriích – děti, neregist-
rovaní a registrovaní šachisté. Po pěti hodinách 
bylo rozhodnuto. Mezi nejmladšími bylo pořadí 
– 1. Filip Halamíček, 2. Václav Šigut a 3. Ši-
mon Krpec. Mezi neregistrovanými byl nejlepší 
Roman Dybal, druhý Petr Javorek a třetí Sead 
Dzeržič. Z registrovaných šachistů byl nejlepší 
Petr Gnojek, druhý Ondřej Nytra a třetí Josef 
Smolík. Pro vítěze, a v podstatě všechny zú-
častněné, byly připraveny pěkné ceny. Vánoční 
sportování ve Lhotce bylo velmi úspěšné a dík 
za to patří nejen všem, co se aktivně zúčastnili, 
ale také Obci Lhotka a všem sponzorům, kteří 
se na pořádání podíleli.  J. H.

Frýdek-Místek, Hodoňovice, Janovice, Pro-
skovice, Frenštát, Horní Tošanovice, Pržno, 
Kozlovice, Frýdlant, ale i oravské Sihelné na Slo-
vensku – všude tam se v posledních letech lho-
teckému folklornímu souboru Pilky tleskalo. 

A nejinak tomu bylo i v roce 2016, kdy sou-
bor slavil 80. výročí od svého založení. Na jaře 
ještě Pilkaři vystupovali v Palkovicích se známým 
pásmem, ale pak už se „rozjelo“ naplno zkoušení 
pásem nových. Vždyť v programu tradičních srp-
nových „Sochovek“ byli zařazeni nejenom do blo-
ku s ostatními soubory, ale navíc pro diváky při-
pravovali ještě samostatný jubilejní „medajlónek“.

Sochovými slav-
nostmi ale pro Pilky 
v jubilejním roce se-
zóna zdaleka ne-
skončila. V polovině 
listopadu se v sále 
Obecního domu 
ve Lhotce uskutečnil 
koncert k výročí zalo-
žení s fotovýstavkou 
starší i mladší historie 
souboru. Na něm Pil-
ky vystupovaly spolu s kozlovickým Valáškem 
a Muzičkou a dvěma cimbálovkami – Ládi Holi-
še a Jana Pustky – a odnesly si nejenom potlesk 
diváků vestoje, ale i velký starostenský dort.

A to už se rozjížděl kolotoč dalších vystoupení 
závěru roku. Už o čtrnáct dnů později – v sobotu 
26. 11. vystoupily Pilky na vánočním jarmarku 
v nedalekém Pržně. Tam bylo naštěstí na lis-
topad dobré počasí, protože obě pásma – letní 
i vánoční – zazpívali a zatančili Pilkaři občanům 
Pržna venku. 

V dalším týdnu místo klasické úterní zkouš-

ky 29. 11. již cestoval soubor – samozřejmě, 
že i s cimbálovkou Janka Pustky – autobusem 
do Ostravy, kde v porubském velkém spole-
čenském sále vystoupil s ostatními účinkujícími 
na setkání seniorů druhého největšího ostrav-
ského obvodu. I tam se lašská pásma „Kaj čert 
němože“ a „Ševecke“, stejně jako vánoční koledy 
všem líbily.

A to už byl v kalendáři prosinec a s podobným 
programem reprezentovaly Pilky Lhotku v Raš-
kovicích. Tam 9. 12. bylo v hotelu Ondráš na mi-
kulášském večírku seniorů vystoupení souboru 
dokonce hlavním bodem programu.

Protože domovem 
Pilkařů, kde vystupují 
nejraději, je Lhot-
ka, nemohli chybět 
ani ve středu 14. 
12. před mateřskou 
školou, kde spolu se 
lhoteckým souborem 
Cantamus a nejmé-
ně stovkou Lhoťanů 
– ve stejnou hodinu 
jako ostatní města 

Česka – zazpívali koledy.
Do nabitého programu závěru roku Pilek se 

samozřejmě ještě vešel 17. 12. i vánoční lhotecký 
koncert, na kterém se s jubilejním rokem členové 
souboru rozloučili. Ale pouze s rokem 2016. Další 
dvě vystoupení – ve Frýdlantě a Hodoňovicích – 
je čekají už v únoru roku nového. Není už to rok 
jubilejní, ale všichni věří, že bude stejně úspěšný 
jako všechny předchozí.

Na svoji písničku „Šak, něbudě nam dycky tak, 
že nam budě cymbal hrať,…že buděmy tancovať 
–odpovídají Pilkaři jednoznačně: „Možná někdy 
později, ale brzy to rozhodně nebude…!!“ 

 Pavel Pasek

Lhotečtí dobrovolní hasiči vás zvou 
v pátek 20. ledna, od 19.30 hodin do sálu 
Obecního domu na tradiční hasičský bál. 

V předposlední den roku uzavřel vánoční 
období ve Lhotce Betlémský příběh. V amfite-
átru u mateřské školy se od 17.30 hodin začal 
před zraky více než stovky diváků odvíjet biblic-
ký příběh zrození Ježíše. 

Po dva měsíce jej pod vedením manželů 
Tesarčíkových nacvičovalo na 25 členů Scholy 
Rosnička. Podobně jako v Českém Krumlově di-
váci, shromáždění uprostřed areálu, sledovali pří-
běh odehrávající se v přírodních kulisách kolem 
nich. Chybělo sice otočné hlediště, ale vzhledem 
k mrazivému počasí bylo lepší, že si diváci mohli 
podupávat pro zahřátí. Dospělí se mohli navíc za-

hřát i svařeným vínem a děti teplým čajem, které 
zajistila kulturní komise při obecním úřadu.

Areál byl ozvučen a osvětlen, takže diváci 
mohli pohodlně sledovat jednotlivé výstupy, kte-
ré zahájil starozákonný Zachariáš s andělem. 
Všichni diváci měli pěkný přehled o dění a ti, co 
snad neměli přesnou představu o událostech 
ohledně narození Krista, si sledováním příběhu 
udělali ucelený přehled. Dojem umocnila i živá 
zvířata. Potlesk na konci ocenil nejen výkony 
všech aktérů ale také to, že v kostýmech zvládli 
své role i v mrazivém počasí. Obdiv si získal Je-
žíšek – desetiměsíční Kryštof Velký, který zimu 

trpělivě snášel v náručí Marie.
Že na závěr zazněla koleda 

„Narodil se Kristus Pán“ v podá-
ní všech zúčastněných, bylo jen 
logickým vyústěním atmosféry, 
která v areálu u MŠ panovala. 
Lhoťané tak uzavřeli vánoč-
ní čas a začali se připravovat 
na veselí oslav posledního dne 
roku a vítání roku nového, který 
určitě přinese zase řadu krás-
ných kulturních, společenských 
a sportovních akcí, protože Lhot-
ka žije!  J. H.

Vánoční koncert rozdával radost

ale tentokráte ve zcela jiném duchu. Jako host 
přijal pozvání ostravský sbor Family Gospel s ve-
doucími Radimem Raszkou a Martinem Bazalou. 
Někdo možná poprvé naživo slyšel gospel – hu-
dební žánr význačný dominantní úlohou vokálů, 
který vznikl v první polovině 20. stolení v černoš-
ských kostelech ve Spojených státech. Texty pís-
ní jsou náboženské povahy, zejména křesťanské. 
Zpěváci zpívali s obrovským nadšením a radostí 
– snad i v nás zůstane po celý rok.  Š. S.

Vánoční lhotecké sportování
Už potřetí se Lhotka ve středu 14. prosince 

připojila k celostátní akci „Česko zpívá koledy“. 
Před mateřskou školou ve Lhotce se sešlo tolik 
lidí jako v Blansku se čtyřicetkrát více obyvateli. 
Akci se zpěvem koled obec připomínala v mai-
lech a na obecních webových stránkách, a tak 
není divu, při tradiční lhotecké pilnosti, že se 
u mateřské školy na zpívání koled dala napočí-
tat téměř stovka účastníků. 

Vše bylo perfektně zajištěné. Kdo si nese-
hnal texty koled – dostal je, pro malé i velké 
účastníky obecní úřad připravil teplé občerst-
vení. Ozvučení zajistili manželé Tesarčíkovi ze 

Scholy Rosničky, a tak úderem 18. hodiny za-
čal zpěv koled podle celostátně připraveného 
scénáře. Kdo si nebyl zcela jist nápěvem ně-
které koledy, mohl se s důvěrou opřít o pomoc 
hudebního doprovodu a zpěv členů folklorního 
souboru Pilky, Scholy Rosnička a pěvecké-
ho souboru Cantamus. I přes citelný chlad to 
všem pěkně znělo a naladili jsme se výborně 
na blížící se vánoční svátky. Po odeznění všech 
připravených koled ještě zazpívaly několik písní 
děti ze Scholy Rosnička a pak jsme se mohli 
spokojeně rozejít s pocitem, že si Lhotka může 
připsat další úspěšnou akci.   J. H.

Zpívali jsme koledy

Pilkaři: „Brzy to rozhodně nebude…!!“

Vánoce ukončil Betlémský příběh

poděkování
Tímto bych chtěl poděkovat kulturnímu 

výboru při obci Lhotka pod vedením Lucky 
Krpcové, schole Rosnička a zvláště jejím 
vedoucím – manželům Jirkovi a Lence 
Tesarčíkovým, národopisnému souboru 
Pilky, pěveckému sboru Cantamus, ma-
teřské škole a všem dobrovolníkům, kteří 
se zasloužili o zorganizování úspěšných 
předvánočních a vánočních kulturních 
akcí. A moje poděkování patří také členům 
oddílu stolního tenisu a šachového oddílu 
při TJ Sokol, za zorganizování vánočních 
sportovních akcí, kterými již tradičně obo-
hatili dny vánočního volna.  

 Zdeněk Kubala, starosta 

jubilea
V měsíci lednu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Milan Mynář - 86 let
Ludmila Smelíková - 83 let

Rudolf Syslo - 70 let
Zdeňka Pasková - 65 let

Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 
do dalších let pevné zdraví, mnoho 

spokojenosti a životního elánu.
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
máme za sebou leden, první měsíc letošního roku, ve kterém převlá-

dalo zimní počasí s teplotami hluboko pod bodem mrazu. Milovníci zim-
ních sportů využili mrazivé počasí k návštěvě okolních sjezdovek a pár 
místních nadšenců vyzkoušelo i pevnost ledu na rybníku. Někteří z vás 
v lednu zahájili letošní plesovou sezonu účastí na tradičním hasičském 
bále a věřím, kdo tuto vrcholnou společenskou událost lhoteckých hasičů 
navštívil, odcházel domů spokojený. Dne 25. ledna proběhl na obecním úřadě audit krajské-
ho úřadu na hospodaření obce za rok 2016. Předběžný výrok kontrolní komise zněl: „Nebyly 
zjištěny chyby a nedostatky.“ Tímto bych chtěl poděkovat všem pracovníkům obecního úřadu 
a zastupitelům za vzorné plnění svých úkolů. V současné době obecní zastupitelstvo intenzivně 
pracuje na přípravě nového rozpočtu obce na rok 2017. Rádi bychom rozpočet schválili ještě 
v první polovině února, abychom se mohli v klidu věnovat přípravě a plnění úkolů plánovaných 
na letošní rok. Věřím, že se nám opět podaří finance nasměrovat tam, kde budou prospěšné 
pro nás všechny. Vám všem přeji, abyste si užili posledních zimních dnů k vašim oblíbeným 
aktivitám, ale i k odpočinku a nabírání nových sil do prvních jarních dnů. 

.  Zdeněk Kubala, starosta

noví občánci
V lednu se rodičům 

Soně a Radkovi Koloničným 
narodila dcera Kristýna.

Přejeme, aby holčička dobře prospívala, 
byla zdravá a dělala rodičům radost.

krátce z obce

Knihovna v r. 2017
Vždy ve čtvrtek od 16 do 19 hodin, kromě 28. 
9. a 28. 12. 2017.

Svozy odpadů
Termíny svozu komunálního odpadů: úterý 7. 
2. a 21. 2.

jubilea
V měsíci únoru oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Štěpánka Valíčková - 85 let
Věra Michalcová - 85 let
Aloisie Závodná - 80 let

Jiří Skulina - 65 let
Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 

do dalších let pevné zdraví, mnoho 
spokojenosti a životního elánu.

Vánoční sportování ve Lhotce uzavřel v so-
botu 7. ledna turnaj smíšených dvojic v šipkách 
„Memoriál Jary Volného o putovní pohár“. 
Na pořádání turnaje se podílela skupina pod 
vedením Lenky a Aleše Stonavských a pove-
dl se výborně včetně bohatého občerstvení, 
v němž cukroví ještě připomínalo vánoční svát-
ky. 

Do turnaje se přihlásilo 22 účastníků, ale 
protože něžnější polovina lidstva nebyla za-
stoupena v počtu, který by zajistil všechny dvo-
jice smíšené, museli někteří pánové po dobu 
konání turnaje přijmout ženskou roli. I když tur-
naj vyhrála dvojice nesmíšená, nedá se říci, že 
by smíšené dvojice byly nějak znevýhodněny. 

Odpovídají tomu i výsledky a předvedené výko-
ny. Všichni, kdo někdy šipky hráli, ocení výkon 
ženy, která na zavření hry při stavu 59, hodila 
20 – 20 – 19. A to nebyl v podání žen výkon 
ojedinělý, bylo jich k vidění dost a ani muži se 
nedali zahanbit.

Výsledky turnaje:
1. Jaromír Tomek, Martin Kubala
2. Kamila a Eman Foldýnovi
3. Helena a Petr Matýskovi
4. Dana Kopčáková a Ivan Slípek
Pěkné výkony, výborná atmosféra i občer-

stvení a zdařilá organizace. Výsledkem byl 
turnaj, který zdárně zakončil vánoční lhotecké 
sportování.

Plesovou sezonu ve Lhotce zahájili 20. led-
na hasiči svým tradičním Hasičským bálem, 
který se konal v sále Obecního domu. Na úvod 
přivítal přítomné starosta dobrovolných hasičů 
Lhotka Martin Kuneš a pak už se taktovky cho-
pila skupina Meteor, hrající k tanci i poslechu. 

Sál Obecního domu zaplnila stovka ná-
vštěvníků různých věkových kategorií a tomu 
přizpůsobili muzikanti i svůj repertoár. A díky 
tomu, i patřičnému občerstvení, nálada na bále 
stoupala. Místní hasiči se starali o zajištění or-
ganizace bálu – vstupenky, šatnu, prodej líst-
ků do tomboly i občerstvení v „Pekle“. O jídlo 
a zbytek občerstvení se postarala obsluha 
pohostinství „Obecník“. Takže ke spokojenosti 
návštěvníků bálu snad nechybělo nic. Všichni 
se dobře bavili a po tradičním srdíčkovém val-
číku, kde se mnohdy vytvoří zajímavé taneční 

páry, očekávali zlatý hřeb bálu – tombolu. Ta 
byla i díky přízni sponzorů, za což jim patří dík, 
bohatá. A pokud by někdo vzpomínal na film 
„Hoří, má panenko“, tak by byl úplně vedle. 
Ve Lhotce se nekradlo a ani siréna nehouka-
la. Všechny ceny našly své majitele, i když – 
na někoho se možná štěstí neusmálo tak, jak 
by si představoval. Po tombole bál pokračoval 
a vytrvalci končili nad ránem. Hasičský bál 
tak úspěšně završil rok, v němž lhotečtí ha-
siči úspěšně založili kroužek pro děti, stovky 
hodin věnovali renovaci hasičské stříkačky, 
uspořádali soutěž v požárním sportu, na níž 
sice skončili druzí a neobhájili prvenství, ale 
zastoupily je ženy, které na vítězství dosáhly. 
Hasiči zahájili úspěšným bálem a můžeme se 
těšit, že podobně dopadnou i další dva plesy 
v únoru.

V prvních měsících roku žijeme většinou 
různými dobrými předsevzetími, plesáním, 
sněhem, který přináší zejména dětem radost 
a motoristům naopak starost, a většině z nás 
je léto ještě vzdálené. Ale jinak je to u organi-
začního štábu obce, připravujícího 37. setkání 
českých a slovenských Lhot, Lhotek a Lehot, 
které se letos uskuteční u nás, ve Lhotce pod 
Ondřejníkem. 

Za výrazné podpory obce, která je pořada-
tel akce, organizační tým, pod vedením Lenky 
Stonavské, již od loňského roku rozpracovává 
budoucí program prázdninového setkání se 
stěžejními úkoly pro jednotlivé členy i pomoc-
níky hlavního štábu.

Na co se můžeme od 7. do 9. července tě-
šit, je možné už vidět i na webových stránkách 
Lhotky. O tom, jaký má význam tato kulturně 
společenská akce nejen pro současné, ale 
i budoucí dobré jméno Lhotky, jsme se dově-
děli ve slově starosty lednového Mikroregionu.

Než se ale ve Lhotce objeví další Lhoťané, 
podívejme se aspoň v krátkosti na některé zají-
mavosti z historie, které setkáním předcházely.

Lhota, případně Lhotka, či Lehota je častý 
název vesnic, které vznikaly na přelomu 13. 
a 14. století v období vrcholné středověké ko-

lonizace na území Čech, Moravy a Slovenska. 
Nejstarší písemný doklad Lhoty na českém 
území se ale vztahuje už k roku 1199. Tehdej-
ší šlechta chtěla, aby poddaní osídlili i méně 
úrodné oblasti země. Proto osadníkům, kteří se 
rozhodli založit na takových místech usedlosti, 
udělila několikaletou výjimku – lhůtu, ve které 
nemuseli platit daně. Spousta osadníků pak 
tuto lhůtu – lehotu převzala i do názvu vsi – 
obce.

V České republice jsou téměř čtyři stov-
ky Lhot a Lhotek. Jejich obyvatelé se poprvé 
setkali v roce 1981 v Uhlířské Lhotě na Kolín-
sku, kde se měl konat původně jenom sraz 
rodáků obce. Pozváním ostatních obcí podob-
ného jména se ale rozhodli akci rozšířit. Lhoty 
a Lhotky o setkání projevily zájem a od té doby 
se společná setkání stala každoroční tradicí.

Už dalšího roku se setkání uskutečnilo 
v nedalekých beskydských Vyšních Lhotách. 
A od roku 1985 se srazy Lhot a Lhotek rozší-
řily i o Lehoty slovenské a tato setkání setr-
vávají dodnes. A nutno dodat, že každoročně 
je na nich naše Lhotka – s nemalým počtem 
účastníků – vidět. 

Sjezdy Lhot, Lhotek a Lehot jsou totiž o prv-
ním červencovém víkendu každoročními setká-
ními představitelů jednotlivých obcí v obci po-

řadatelské. Do roku 1990 tato setkání většinou 
zastřešovala zemědělská družstva a účastníci 
měli možnost navštívit různá místa Českoslo-
venska. Náplní byly vždy kromě setkávání lidí 
i prezentace kulturního a folklorního života 
regionu, sportovní a společenská zábava, ale 
i utužování soudržnosti Lhoťanů. A to přetrvává 
dodnes. 

Je třeba připomenout, že většina obcí má 
tak málo obyvatel, že by organizaci třídenního 
setkání s účastí více než šedesáti obcí a třemi 
až čtyřmi tisíci návštěvníky nezvládla. A proto 
se v krátké sedmatřicetileté historii některé 
obce již objevily dvakrát. 

Od letošního roku mezi ně bude patřit i naše 
podondřejnická Lhotka, ve které se jedno se-
tkání konalo už v roce 2005. Většina našich 
občanů se na jeho tehdejším úspěchu před 
dvanácti léty podílela. Jejich zkušeností určitě 
rádi využijí i letošní organizátoři a jejich po-
mocníci tak, aby se na to letošní setkání u nás 
vzpomínalo všemi účastníky stejně dobře jako 
před léty. Těch, kteří se již přihlásili k pomoci, 
nebo finanční spolupráci je kolem osmi desí-
tek, a na ty, kteří ještě pomoc nabídnout chtějí, 
čekají organizátoři na obecním úřadu, nebo 
mailu lhotecké.akce@seznam.cz 

 Pavel Pasek

Místní poplatky a jejich lhůty
č. účtu 1690539349/0800

PES - V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit čís-
lo vašeho domu do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa 
přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. Popla-
tek zaplatit do 31. 3. daného roku.

odpady R.O.- V.S. vaše číslo chaty, nebo 
domu za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO) Dle směr-
nice umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/
obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6. Po-
platek zaplatit do 31. 5. daného roku.

odpady T.P. - V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. Popla-
tek zaplatit do 31. 5. daného roku.

odpady podnikatelé - V.S. vaše číslo domu 
za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení pro 
příjemce napsat jméno firmy – částka, dle po-
depsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31. 5. 
daného roku.

Poplatek z ubytovací kapacity a rekreační 
poplatek se platí 2x ročně se splatností 15. 1. 
za II. pololetí 2016 a 15. 7. za I. pololetí 2017.

Poplatek za hrobové místo – všem poplatní-
kům byly zaslány nové nájemní smlouvy na 10 
let, kde jsou informace o výši platby, číslo účtu 
a VS. 1 kopii je třeba vrátit zpět na obecní úřad 
nejlépe do konce ledna 2017.

Za předchozí léta jsou evidovány nedoplatky 
za svoz odpadů trvalý pobyt a psy u tří domác-
ností ve výši Kč 10.992,00.

V naší obci proběhla stejně jako každý rok 
Tříkrálová sbírka. Skupinky pod vedením Mar-
kéty Velké, Tomáše Kaluse, Anny Němcové, 
Šárky Sobkové a Michaely Témové obcházely 
domácnosti v sobotu 7. 1. 2017.

Díky štědrosti dárců byla v obci vybrána 
částka 32 967 Kč. Bližší informace o použití 
finančních darů naleznete na www.fm.charita.
cz. Všem dárcům i ochotným koledníkům patří 
velké poděkování.  L. K. 

TJ Sokol a Klub žen Lhotka, 
vás zvou na sportovní ples 

aneb „V zdravém těle zdravý duch“, 
který se bude konat 

v sobotu 25. 2. 2017 od 19.00 hodin 
v sále Obecního domu. 

Hudba Blankyt.

Než se ve Lhotce objeví další Lhoťané…

Hasičský bál startoval sezonu

Sportování uzavřely šipky

Tříkrálová sbírka

Klub seniorů při OÚ ve Lhotce 
zve všechny příznivce 
na Přátelský večírek, 
který se koná v pátek 

17. února 2017 od 15.00 hodin 
v sále pohostinství „Pod Ořechem“. 

Hudba Astra, bohatá tombola, výbor-
né občerstvení, vstupné dobrovolné.
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slovo starosty

Lhotka

Vážení�spoluobčané,
vstoupili jsme do měsíce března, ve kterém přivítáme jaro. Předcházející 

měsíc se nám zima představila v plné síle se všemi rozmary počasí. Při-
pravila si pro nás několik mrazivých dnů, sněhovou nadílku i déšť, který se 
v nízkých teplotách změnil v ledovku, která na několik dnů pokryla celou 
obec. Jsem rád za vaši trpělivost, opatrnost i případnou pomoc během 
těchto dnů, kdy už první krok z vašich domovů představoval velké riziko 
úrazů. S náledím jsme se snažili bojovat se všemi námi dostupnými prostředky, ale občas marně. 
Za deště se posypový materiál ihned obalil ledem, jindy jej z komunikace smetlo první projíždě-
jící auto nebo sfoukl vítr. Bohužel není v naších silách všechny komunikace ošetřit solí, kdy její 
množství potřebné k vyřešení situace by se projevilo i na následném stavu chodníků a cest, vašich 
nemovitostech a zeleni kolem komunikací. Bylo pravidlem, že obecní zastupitelstvo v tomto měsíci 
schvalovalo obecní rozpočet na stávající rok. Nám se podařilo tuto povinnost splnit již v minu-
lém měsíci, kdy jsme rozpočet na rok 2017 schválili na veřejném zasedání, proto se můžeme již 
od března bez omezení věnovat práci v obci. První letošní investiční akcí byla dlouho odkládaná 
kompletní rekonstrukce sociálního zařízení v pohostinství Obecník. Stavební práce provedla fir-
ma Beskyd Group s.r.o. během tří týdnů tak, aby nebyly narušené harmonogramy jednotlivých 
kulturních akcí pořádaných v Obecním domě. Náklady na tuto rekonstrukci byly 213 619  Kč bez 
DPH. S očekáváním vyhlížíme první teplejší dny, abychom se mohli pustit do jarního úklidu obce 
a další činnosti pro její zvelebování. Nyní probíhají jednání s úřadem práce o možnosti zaměstnání 
pracovníků na veřejně prospěšné práce, kteří nám v posledních letech s úklidem a udržováním 
veřejných prostranství a zeleně výrazně pomáhají. Při úspěšném jednání nastoupí tito pracovníci 
od 1. dubna. S blížícím se jarem probíhá i úklid ve většině domácností, kdy se lidé zbavují starých 
a přebytečných předmětů. Stává se pravidlem, že si někteří pletou nádoby na tříděný odpad s ná-
dobou na odpad komunální a jejich okolí na sběrné místo velkoobjemového odpadu. Již poněkoli-
káté upozorňuji, třiďte odpad, neznehodnocujte obsah nádob s vytříděnými komoditami a udržujte 
pořádek na jednotlivých sběrných místech. Pravidelný jarní sběr velkoobjemového a nebezpečné-
ho odpadu bude 8. dubna na prostranství před budovou bývalého kravína. 

Do prvních jarních dnů bych vám chtěl popřát hodně zdraví, elánu, jarního sluníčka a hlavně 
dobré nálady.  Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci březnu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Vlasta�Chasáková�-�75�let
Marie�Syslová�-�70�let
Josef�Michalčík�-�60�let
Jana�Kotalová�-�50�let

Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 
do dalších let pevné zdraví, mnoho 

spokojenosti a životního elánu.

krátce z obce

Poplatky�za�psa
Splatnost místního poplatku za psa 
byla nejpozději do 31. 3. 2017. Č. účtu 
1690539349/0800,
PES - V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno. Poplatek za psa – 80 Kč. 
Za každého dalšího psa přihlášeného na tu-
též osobu – 140 Kč. 

Svoz�odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu: úterý 
7. 3. a 21. 3. Sběr velkoobjemového, nebez-
pečného a elektroodpadu: v sobotu 8. 4.

V sobotu 18. února zahájili svou první se-
zónu mladí hasiči disciplínou, která spočívala 
v zapojení všech spojů na základně jednot-
livcem, kdy byli rozdělení do týmů po třech 
členech. 

Soutěž začala v 9 hodin v tělocvičně 
na Pstruží, kde za Lhotku běželo 1 družstvo 
v kategorii starších a 2 družstva v kategorii 
mladší. Celkem se zúčastnilo 28 týmů v kate-
gorii starší a 22 týmů v kategorii mladší.

První se na start postavil tým starších žáků 
ve složení Filip Váňa, Tomáš Kožuch a Honza 
Cviček. Jejich výsledný čas 30,44 s je umis-
ťuje na 14. místo. Tým mladších žáků ve slo-
žení Péťa Závodný, Matyáš Riegel a Mikuláš 
Stachel dosáhli času 26,06 s a obsazují také 

14. místo. A nakonec druhý tým mladších žáků 
ve složení Michal Lípový, Daniel Šrubař a Da-

vid Váňa s výsledným časem 25,81 s se umis-
ťuje na 4. místě.  Veronika�Pavlisková

Jako součást plesové sezóny si na pátek 17. 
února organizátoři lhoteckého Klubu seniorů 
naplánovali pro své příznivce v pohostinství Pod 
Ořechem tradiční přátelský večírek. Dopravit se 
toho dne, kdy se splnila předpověď meteorologů 
na sněžení a náledí, nebylo jednoduché, a tak 
i někteří „skalní“ návštěvníci zvolili raději bezpečí 
domova.

Ale ti, kteří přišli, nelitovali. Pestrá hudební 
nabídka Astry nabízela polky, valčíky, „ploužáky“, 

ale každou chvíli i něco rychlejšího, takže mezi 
seniory si sem-tam přišli zatančit i mladší ročníky 
od výčepu.

Postaráno bylo nejenom o pití, v nabídce ne-
chybělo vepřo-knedlo-zelo, řízek, ani oblíbené 
bramboráčky s tvarůžkami. A protože s přicháze-
jícími návštěvníky přibývaly v tombole i ceny, bylo 
rozhodně o co losovat. Červené, žluté, modré losy 
– ale i ty s „křížkem“ se prodaly nejen v sále, ale 
i ve výčepu, a když předseda klubu Karel Závodný 

losování zahájil, zvýšená pozor-
nost byla v celé hospodě. A pak 
už se jenom hrálo, zpívalo, tan-
covalo u Radegastu, vína i ně-
jakých „štamprliček. Přátelský 
večírek Klubu seniorů byl první 
letošní akcí, ale za měsíc – tak-
též v pátek sedmnáctého – se 
senioři sejdou Pod Ořechem 
znovu, tentokrát na výroční 
schůzi, kde svoji celoroční čin-
nost zhodnotí.  P.�Pasek

Možnosti občerstvení v naší Lhotce by nám 
mohla i celá řada větších obcí závidět. Ná-
vštěvy známých i jiné hosty zveme s oblibou 
k Fandovi, kde se nejenom dobře vaří, mají tam 
Plzeň, pizzerii, ale i bowling, o bazénu, sauně 
a možnosti ubytování ani nemluvě.

V Obecníku se zase scházejí „štamgasti“ vojko-
vického Koníčka, zejména Ryzáka a Grošáka, ale 
také šachisté a příznivci divadelních představení, 
hudebních koncertů, dětských karnevalů i lhotec-
kých plesů. Do hospody Pod Ořechem se chodí 

na krmášovou zábavu i jiné přátelské večírky, ale 
i na „kulinářské“ soutěže o nejlepší štrůdl nebo 
pomazánku. Pravidelně tam v týdnu přicházejí 
„na jedno“ – zejména na nošovického Radegasta 
– po zkouškách folklorní Pilkaři, členové Klubu 
seniorů, cvičenky i cvičící páry, stolní tenisté, bad-
mintonisté a v létě i volejbalisté. K přednostem 
provozovatelů všech tří lhoteckých restauračních 
zařízení patří i skutečnost, že si navzájem přijdou 
ke svým kolegům i posedět u skleničky. Zejména 
plesy, večírky, koncerty, divadelní představení 

nebo dětské akce spojené s občerstvením dá-
vají provozovatelům většinou docela zabrat. Ti 
se ale vždy dané akce, ať už je kdekoliv, zhostí 
na jedničku. A všichni věříme, že i letošní největ-
ší zatěžkávací zkoušku, kterou bude od 7. do 9. 
července setkání českých a slovenských Lhot, 
Lhotek a Lehot v naší Lhotce pod Ondřejníkem 
zvládneme tak, aby jeho účastníci nejenom na bo-
hatý program a hostitele, ale i na pohostinství Pod 
Ořechem, Obecník a restaurant U Fandy vzpomí-
nali co nejlépe.  Pavel�Pasek

Na základě opakujících se stížností na volné 
pobíhání psů po obci, jimi znečisťované veřejné 
prostranství, soukromé nemovitosti a nahánění 
domácího zvířectva upozorňujeme jejich maji-
tele, že:

- podle ustanovení § 11 odst. 2 zákona č. 
246/1992 Sb., na ochranu zvířat proti týrání, 
ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon 
na ochranu zvířat“), je� každý� chovatel� hospo-
dářských� zvířat� povinen� učinit� opatření� ne-
zbytná� pro� zabránění� úniku� zvířat. Porušení 
této povinnosti je přestupkem podle § 27 odst. 
3 písm. e) zákona na ochranu zvířat. Podle § 27 

odst. 12 písm. c) zákona na ochranu zvířat hrozí 
za tento přestupek pokuta�až�do�výše�50.000�Kč,

- podle ustanovení § 47 odst. 1 písm. e) zákona 
č. 200/1990 Sb., o přestupcích se�přestupku�do-
pustí�každý,�kdo�znečistí�veřejné�prostranství�
(týká� se� i� znečištění� veřejného� prostranství�
vlastním�psem,�jiným�domácím�či�hospodář-
ským�zvířetem�apod.). Za tento přestupek hrozí 
podle § 47 odst. 3 zákona č. 200/1990 Sb. o pře-
stupcích, pokuta�až�do�20.000�Kč.

Pokud se bude volné pobíhání vašich psů opa-
kovat, bude obec nucena řešit tyto situace v pře-
stupkovém řízení.  Zdeněk�Kubala,�starosta

Od 16. do 19. 2. proběhlo v obci Lhotka 
soustředění klubu thajského boxu Svarog 
gym. Náplní a součásti programu byly třífá-
zové tréninky včetně běhu po okolní přírodě. 
V pátek byly zorganizovány otevřené sparin-
gy, což je trénink, během kterého si účastníci 

měří síly s borci z jiných klubů. 
Dorazili za námi třinečtí, ostravští a bílovečtí 

bojovníci. Nejen tvrdá dřina, ale také wellness 
a stmelení kolektivu patří k relaxaci po spor-
tovním výkonu. „Je to podruhé a nemůžeme 
si vynachválit přístup místního starosty, který 

nám umožňuje předělat kulturní sál na provi-
zorní tělocvičnu pro bojové sporty. Také musím 
vyzdvihnout pana Ondřeje Závodného, který 
nás plně podporuje a umožňuje nám ubytování 
na wellnessu U Fandy,“ konstatuje trenér a po-
řadatel soustředění Miroslav Chýlek.

První zkušenosti mladých hasičů

Nesprávným tříděním se celý sesbíraný obsah 
znehodnotí!
Sklo�barevné�a�bílé�–�zelené�a�bílé�kontejnery
Do části označené bílou barvou se vhazuje sklo 
bílé, do části označené barvou zelenou se vha-
zuje
sklo barevné. Sklo musí být čisté, bez zbytků po-
travin, bez zátek, víček a šroubovacích závěrů.
NEVHAZUJTE keramiku, porcelán, kameninu, 
žárovky, zářivky, zrcadla, sklo s drátěným výple-
tem,
automobilová skla a zbytky potravin
Plasty�—�žluté�kontejnery�
• plastové obaly označené (na obalu) zpravidla 
následovně HDPE, LDPE, PET, PS
• stlačené nebo sešlápnuté PET láhve různoba-
revné
• prázdné kelímky od jogurtů, másla, tvarohu, láh-
ve od stolních olejů, granulovaných čajů atd.
• prázdné obaly od čisticích prostředků (od sapo-
nátů, aviváží, tekutých pracích prostředku atd.)
NEVHAZUJTE�plastové obaly znečištěné škodli-
vinami od olejů, různých chemikálií nebo potravin, 
linoleum, zbytky kabelů, sklolamináty, bakelit, ko-
rek, plenkové kalhotky, konzervy, sklo, elektrood-
pad a ostatní odpad, který není plast.
Papír�—�modré�kontejnery�
noviny, časopisy, letáky, kancelářský papír, kra-

bice (rozložené – ušetříte místo v nádobě pro 
ostatní) 
NEVHAZUJTE mokrý, špinavý a mastný papír 
a ostatní odpad, který není papírem.
Elektroodpad� se� odevzdává� společně� při�
sběru�nebezpečných�a�velkoobjemových�od-
padech, 2×ročně dle daných termínů. Nejbližší 
termín je 8.�4.�
Menší elektroodpady — drobné použité baterie 
a akumulátory, mobil, kalkulačka, telefon, drobné 
počítačové vybavení, MP3 přehrávač a jiné malé 
elektrozařízení o max. rozměru cca 15×20 cm lze 
vyhodit do boxu, který je umístěn ve vstupním pro-
storu budovy obecního úřadu.
NEVHAZUJTE úsporné žárovky, zářivky, výbojky 
a ostatní odpad, který není elektroodpadem.
Biologický�odpad�rostlinného�původu�
–�domovní�kompostéry
Odpad vzniklý z ořezu stromů a keřů ukládejte 
na vyhrazené místo v prostoru u kravína. Odpad 
bude následně zeštěpkován. Při větším množství 
větví, bude štěpkování provedeno přímo na ne-
movitosti majitele. Sběrné�místo�neslouží�k�od-
kládání�odpadu�živočišného�původu!
Plechovky�–�červené�kontejnery
Železný�šrot je vykupován ve sběrně kovového 
odpadu Delkos Palkovice.

� Zdeněk�Kubala,�starosta

Třiďte správně odpad

Třikrát trochu jinak, ale všude skvěle

Senioři a jejich „sedmnáctka“

Po seniorech, jejichž večírek poznamenala 
snad historicky nejnižší účast, převzaly štafetu 
lhoteckého plesání děti. A při jejich Maškarním 
bále v neděli 19. února praskal sál Obecního 
domu ve švech. Není se co divit, protože v po-
sledních letech zažívá Lhotka babyboom a při 
vítání nových občánků bývá účast i dvojnásob-
ná oproti minulosti. 

Je pochopitelné, že při akci, kterou uspořá-
daly členky Klubu žen Lhotka, byl sál Obecního 
domu zcela zaplněný rodiči, prarodiči a hlavně 
dětmi všech věkových kategorií. I když dětmi? 
V sále jste mohli zahlédnout fotbalistu, Harryho 
Pottera, princezny, několik Spidermanů, Kar-
kulku, ptáka, nindžu a řadu jiných masek.

Pořadatelky z Klubu žen připravily akci oprav-
du zodpovědně a výborně, včetně pohoštění. Je 
třeba ale vyzdvihnout, že měly šikovné pomocní-

ky. Vzhledem k tomu, že přibývá těch nejmenších 
dětí předškolního věku, do organizování soutěží 
se zapojili kluci a děvčata ve věku teenagerů. Děti 
byly rozděleny do čtyř různobarevných družstev 
a soutěžily v různých dovednostech a znalostech. 
Není podstatné, které družstvo zvítězilo a které 
bylo poslední. Důležité je, že všechny děti soutě-
žily se zápalem, že se všechny bavily a bylo jim 
na maškarním moc fajn. Rodiče těch nejmenších 
neměli sice úplnou pohodu, protože s malým dítě-
tem je třeba být stále ve střehu, ale i v té „dospě-
lácké“ části bylo cítit spokojenost. A určitě k lepší 
náladě všech přispěl i fakt, že mohli skoro jako 
první hosté používat krásné sociální zařízeni, kte-
ré nechal obecní úřad zrekonstruovat. Ať se jedná 
o maškarní bál, Mikulášský, Den dětí, drakiádu 
nebo světluškový průvod – spojení Klub žen, děti, 
rodiče a prarodiče funguje ve Lhotce na výbornou.

Děti se bavily výborně

Upozornění k pobíhání psů

Výtečné sportovní podmínky pro tři desítky thaiboxerů
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Na podzim v roce 2015 nově ustavený šacho-
vý oddíl Sokol Lhotka vstoupil do okresního pře-
boru F-M. První sezona se vyvedla a na jaře 2016 
oslavovali lhotečtí šachisté druhé místo v tabulce. 
Určitá euforie se dostavila, ale říká se, že obhájit 
vítězství či pozici je těžší, než je získat. A to se 
potvrdilo hned v následujícím ročníku. Po nepříliš 
vydařeném začátku se našim šachistům podařilo 
vyhrát ve „šňůře“ čtyři utkání po sobě a posunout 
se ze 7. místa až na 3. místo po 9. kole. V něm 
porazili TJ Dobratice „B“ tři a půl ku jednomu 
a půl bodu. O výhru se zasloužili Vysoglad Petr, 
Zeman Stanislav a Vlášek Roman. Remízou pak 
přispěl k celkovému vítězství Genšerovský Milan. 
Do konce přeboru zůstávají poslední dvě utkání, 
a to 25. 3., kdy naši hrají venku s TJ Bystřice, a 8. 
4. poslední utkání doma s TŽ Třinec „D“. O vítězi 
okresního přeboru je už rozhodnuto, protože Tři-
nec C má nedostižný náskok. O druhé a třetí mís-
to budou v posledních kolech bojovat Brušperk 
B, Sokol Lhotka a Beskydská šachová škola E 
a F. Takže je šance, že by lhotečtí šachisté mohli 
obhájit loňskou druhou příčku.

Ale je třeba myslet na budoucnost. A to i na tu 
trochu vzdálenou a vychovat si zdatné nástupce. 
Proto oddíl začal s náborem nových nejmladších 
šachistů. Při veřejném vánočním turnaji si ověřili, 
že řada lhoteckých dětí šachy zná a zajímají je. 
První šachový trénink začal v pátek 3. 3. v pro-

storách Obecního domu v počtu pěti mladých 
šachových nadšenců a bude pokračovat každý 
pátek ve stejnou dobu. Srdečně zveme všech-
ny zájemce od těch nejmladších do šachového 
kroužku. A zveme všechny také i na poslední 
utkání sezóny v sobotu 8. 4. s Třincem „D“. 

Lhotečtí šachisté ve druhém ročníku

V sobotu 8. dubna na prostranství u bývalé-
ho kravína od 8.00 do 9.40 hodin.

Nebezpečné odpady – mazací a motorové ole-
je, olejové filtry, tonery, použité obaly od postřiků 
a jiných chemikálií, zbytky barev, laků a ředidel, 
autobaterie, prošlé a nepotřebné léky, rozbité či 
rozebrané televizory, monitory, obrazovky, rádia, 
počítače, lednice, mrazničky, sporáky, pračky.

Velkoobjemové odpady – skříně, ostatní ná-
bytek, koberce, matrace.

Zpětný odběr elektrozařízení – pouze kom-
pletní a nerozebrané!!! – lednice, mrazničky, 
sporáky, pračky, mikrovlnné trouby, fritovací 

hrnce, varné konvice, vařiče, myčky nádobí, vy-
savače, žehličky, váhy, zářivky, výbojky, moni-
tory, tiskárny, televizory, rádia, videorekordéry, 
telefony a ostatní domácí spotřebiče.

Termíny svozu komunálního odpadu: úterý 
4. 4. a 18. 4.

Sběr velkoobjemového, nebezpečného
a elektro odpadu v naší obci Lhotka

slovo starosty

Lhotka

Vážení�spoluobčané,
první čtvrtinu roku máme za sebou, užíváme si prvních jarních dnů, 

teplejších slunečních paprsků a připravujeme se na velikonoční svátky. 
K jaru patří i uklízení ve svých domech, jeho okolí a zahradách. S touto 
činnosti je spojená i větší produkce různorodého odpadu. 

Chtěl bych vás požádat, abyste odpad řádně vytřídili a uložili tam, kam 
patří. V obci je vybudováno dostatečné množství sběrných míst, na kterých 
jsou umístěny nádoby na jednotlivé složky odpadu, který se dá znovu recyklovat. Neukládejte 
k těmto nádobám předměty, které se svou velikostí do nich nevejdou, elektrozařízení, zrcadla, au-
toskla, porcelánové a keramické nádobí apod. Pro tyto předměty je v obci zorganizován sběr velko-
objemového, nebezpečného a elektroodpadu, a to v sobotu 8. dubna od 8 do 9.40 hodin v prostoru 
před budovou bývalého kravína. Větve z ořezu stromů a keřů je možné opět ukládat na sběrné 
místo u ohrady za kravínem, kde budou následně seštěpkovány pracovníky obecního úřadu. Pro 
ukládání drobnějšího biologicky rozložitelného odpadu rostlinného původu, např. trávy, zbytků rost-
lin apod. bude opět sloužit oplocené sběrné místo. Chtěl bych poděkovat všem občanům, kterým 
není lhostejné, jak vypadá okolí jejich domů, a společně se zkrášlováním svého majetku se zapojili 
i do úklidu veřejného prostranství nejen v blízkosti svých domovů. Od 1. dubna opět nastoupili 
na obec pracovníci na veřejně prospěšné práce, kteří jsou financováni Úřadem práce ČR, a věříme, 
že s jejich pomocí udržíme naši obec v čistotě a pořádku. To vše se ale neobejde bez vaší pomoci 
a vždy největší zásluhu na tom, jak bude vypadat naše vesnice, máte především vy, občané. Znovu 
bych chtěl připomenout, že první prázdninový víkend se naše obec stane pořadatelem 37. ročníku 
Srazu Lhot a Lehot České a Slovenské republiky, kdy počítáme s velkou návštěvností účastníků 
z celé republiky a Slovenska. Rádi bychom předvedli naši vesnici v co nejlepším světle, aby všichni 
návštěvníci od nás odcházeli spokojeni a s vědomím, že tady v Beskydech pod Ondřejníkem je 
malá, ale krásná vesnička, ve které stojí za to strávit pár dnů, a případně se i rádi vraceli.

Do prvních jarních dnů bych vám chtěl popřát hodně sluníčka, zdraví, elánu, příjemné prožití 
velikonočních svátků strávených v okruhu svých blízkých a hlavně dobré nálady. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

noví občánci
V�březnu�se�rodičům�

Pavle Kočířové a Pavlovi Urbanovi 
narodila dcera Vanesa.

Přejeme,�aby holčička byla zdravá 
a dělala rodičům jen samou radost.

rozloučili jsme se 
V�březnu�jsme�se�rozloučili

s�paní�Zdeňkovu�Kahánkovou,�která�
zemřela�ve�věku�77�let.

 Upřímnou soustrast.

jubilea

V měsíci dubnu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Emílie�Mertová�-�91�let
Květoslava�Volná�-�90�let
Vojtěch�Slípek�-�70�let

Za�obecní�úřad�přejeme�všem�oslavencům�
do�dalších�let�pevné�zdraví,�mnoho�
spokojenosti�a�životního�elánu.

Poplatky za psy
Splatnost místního poplatku za psa byla nej-

později do 31. 3.
Platba převodem na č. účtu 1690539349/0800
PES - V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit čís-

lo vašeho domu do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa při-
hlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 

Doposud není zaplaceno 49 psů, 1 pes pak 
z roku 2014 a 1 pes z roku 2015.

Plesovou sezonu ve Lhotce uzavřel v sobo-
tu 25. února tradiční kostýmový ples pořádaný 
Klubem žen a Sokolem. Ten letošní sportovní 
se nesl v duchu „ve zdravém těle zdravý duch!“. 
A bylo to letos velmi jednoduché. Žádné shánění 
kostýmů vodníků nebo hmyzí havěti. Sportovci 
jsme přece všichni a patřičný ohoz máme doma! 
Bylo to zřejmé hned při příchodu do sálu Obecní-
ho domu, kde se ples konal. Všichni vykračovali 
tak nějak svižně a elán jim vydržel i na taneční 
parket. Je třeba říci, že tempo a zábavu vydatně 
podpořila skvělá kapela Blankyt. Na parketu to 
nebyla žádná „ulejvárna“, jakou můžeme občas 
zahlédnout i na ligových trávnících. Všichni ma-
kali naplno. A jak to bývá při akcích v Obecníku 
tradiční, personál v čele s Vladimírem Slípkem 
zajistil, že nikdo nestrádal hladem, ani žízní. 
Zábava s tancem běžela na plné obrátky, ale 
všichni čekali na vystoupení „profíků“ – Lhotec-
kého tanečního tělesa. To je zlatý hřeb všech 
tematických plesů. Co vymyslela choreografka 
Ivanka Fulneková a nacvičila s šestnácti ochot-
nými tanečníky a tanečnicemi, z nichž nejstarší 
už pomalu vypočítává starobní důchod? Bylo to 
perfektní. Opět výborně vybraná hudba a tento-
krát, v duchu hesla plesu, vystoupení skutečně 
ve strhujícím tempu. Byl to nejenom taneční, ale 
i sportovní výkon. A velký potlesk po vystoupení 
byl opravdu zasloužený. Taneční ukázkou po-
vzbuzení návštěvníci plesu opět vtrhli s elánem 
na parket a vysvobodila je až půlnoční tombola, 
při níž si odpočinulo tělo, ale zase dostala „zabrat 
mysl“ při rychlé kontrole spousty lístků, protože 
i jejich prodej byl nadmíru hojný. Ceny byly předá-
ny šťastným výhercům a zábava pokračovala až 
do pozdních či časných ranních hodin. Klub žen 
Lhotka a TJ Sokol si mohli spokojeně přidat další 
krásný korálek na náhrdelník společných plesů.

Sportu zdar a plesu zvlášť!

I když se již odevšud ozývá ptačí zpěv signalizu-
jící přicházející jaro, hory a sjezdovky stále nabízejí 
potěšení ze zimní přírody. Zažily to i nejstarší děti 
z Mateřské školy Lhotka, příspěvková organizace, 
které 10. března ukončily týdenní lyžařský výcvik 
Lyžování se sluníčkem u SUN Outdoor o.s. v Bílé.

Třináct nadšených dětí denně dojíždělo au-
tobusem spolu s dětmi z MŠ Kozlovice do ly-
žařské školičky, kde pod vedením trpělivých 
instruktorů, rozdělení do skupin podle zdatnosti, 
zdokonalovaly své lyžařské dovednosti. Dvě 
skupiny pokročilejších lyžařů už od prvního dne 
trénovaly sjezd na velké sjezdovce za hotelem 
Majer, ostatní v lyžařském parku. Bravurně 
zvládly i jízdu na lyžařské kotvě, a když sjížděly 
svah podle instruktorem vykreslené stopy, byla 
to úžasná podívaná. Poslední den proběhly zá-
vody. Za snahu a vytrvalost byly děti odměněny 
diplomem, medailí a potleskem přítomných rodi-
čů. Nikdo se nezranil, vše zdárně skončilo. 

Od čtvrtku 16. března dětem začíná plavání 
v bazénu U Fandy ve Lhotce. V deseti půlhodi-
nových lekcích budou rozvíjet svou koordinaci, 
odvahu a vytrvalost. Děti se už nemohou dočkat.

Ve školce žijeme sportem

V�obci�Lhotka�bude�probíhat�
sběr�ošacení�pro�Diakonii�Broumov�

od 10. do 21. 4. 
v�pracovní�době�obecního�úřadu.

Letní�a�zimní�oblečení�(dámské,�pánské,�
dětské): 
•�Použitelné�i�poškozené: trika, mikiny, tep-
láky, šaty, kalhoty, rifle, košile, svetry, noční 
košile, tílka, pyžama, šátky
•� pouze� nepoškozené (funkční zip, neroz-
tržené): zimní bundy, kabáty, spodní prádlo, 
ponožky, halenky, čepice, rukavice, šály, 
plavky, opasky, kabelky 
•� Domácí� textil: použitelný i poškozený: 
lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, látky, 
ubrusy, látky (minimálně 1m2, ne odřezky), 
pouze nepoškozený záclony, závěsy 
•�pouze�nepoškozený
záclony, závěsy
Drobné�elektrické�spotřebiče:�použitelné�
i�poškozené�
rádia, žehličky, mixery, toustovače, fény…
Peří,�péřové�a�vatované�přikrývky,�polštá-
ře�a�deky:�použitelné�i�poškozené
kromě spacáků, ty pouze s funkčním zipem 
a čisté
Obuv:�pouze�nepoškozená
páry svázané nebo zabalené a zaváza-
né v igelitových taškách, aby se neztratily 
od sebe při manipulaci
Hračky�–�plastové,�plyšové:
•� pouze� nepoškozené� a� čisté, pokud má 
hračka více částí (stavebnice, lego), tak je 
potřeba dobře zabalit
Knihy:
Věci,�které�vzít�nemůžeme
• ledničky, televize, počítače, matrace, kober-
ce, stany – z ekologických důvodů
• nábytek, jízdní kola a dětské kočárky – ty se 
transportem znehodnotí
• silně znečištěný, plesnivý a vlhký textil – 
znehodnotí se tím ostatní textilní materiál
• nádobí bílé i černé, skleničky, porcelán
• lyže a lyžáky 

Březen bývá pro členy lhoteckého Klubu 
seniorů obdobím hodnocení celoroční činnosti. 
Nejinak tomu bylo i letos, kdy se jich ve velkém 
sále pohostinství Pod Ořechem v pátek 17. 
března sešly čtyři desítky.

Po klasické zprávě o výsledcích hospodaření 
si vzal slovo předseda klubu Karel Závodný a zre-
kapituloval vše, co se od loňského března za rok 
seniorům podařilo. Vyšší věk členů klubu s sebou 
přináší i pěkná kulatá výročí jednotlivců, ale i zlaté 
svatby lhoteckých manželských dvojic. Ti všichni 
jsou v průběhu roku s gratulací a dárkem navště-
vováni. Hodnotil kladně i ty akce uplynulého ob-
dobí, které obohatily život všech občanů. Na tra-
diční smažení vaječiny, opékání párků, lhotecký 
krmáš, ale i přátelský večírek zvou pravidelně 
senioři nejenom své členy, ale i ostatní občany 
Lhotky. A není pak výjimkou, že na krmašské zá-
bavě, zejména při losování tomboly, nechybí ani 
nejmladší lhotecká generace. A právě ti nejmenší, 
děti z mateřské školy, přišli se svým jarním pás-
mem letošní již dvacátou třetí výroční členskou 
schůzi od založení klubu pozdravit. A nejenom 
to. Všichni účastníci v sále dostali od nich vlast-
ní květinové výrobky – žluté narcisy. Velké obli-
bě v celoroční činnosti se u seniorů těší výlety. 
Zatímco v předchozím roce byli u chlebovických 
včelařů a zahradníků ze Staříče, v tom hodno-
ceném navštívili řezníky z Krásna u Valašského 
Meziříčí i národní kulturní památku – rožnovské 
Valašské muzeum v přírodě. Uplynulé výlety se 

na schůzi hodnotily a náměty na ty nové se bu-
dou ještě posuzovat a pro letošní rok připravovat. 

Tradičním hostem bilancování bývá i starosta 
obce Zdeněk Kubala, který ve svém vystoupe-
ní nejen shrnul práci a dosažené výsledky obce 
a zastupitelstva za uplynulé období, ale i seznámil 
všechny přítomné s novými záměry a připravova-
nými akcemi na období nadcházející. A protože 
výsledky hospodaření byly příznivé, nechyběl 
na hodnotící akci ani přípitek a chutné jídlo místní 
kuchyně, samozřejmě i se zákuskem. Žluté papí-
rové narcisy dětí nebyly jedinými květinami seni-
orského pátečního odpoledne. Červené karafiáty 
si s sebou odnesly domů ještě i všechny přítom-
né ženy, které jim k jejich mezinárodnímu svátku 
předali s malou gratulací jejich kolegové v klubu. 
Senioři se rozešli v dobré náladě a nově doplněný 
výbor se už domluvil na schůzce k přípravě další 
akce, kterou bude padesát dnů po Velikonocích 
smažení vaječiny na Kuříně.  Pavel Pasek

Na výročce seniorů byly květiny dvakrát
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
po pravém aprílovém počasí, které panovalo minulý měsíc, jsme vstou-

pili do jednoho z nejkrásnějších období, kterým je bezesporu květen. Louky 
dostaly sytě zelenou barvu, stromy a keře rozkvetly a příroda kolem nás se 
rozzářila jasnými barvami. Mnoho z vás již teplejší počasí vylákalo na pro-
cházky v okolí obce, kdy jste si opět mohli posedět a relaxovat na odpo-
činkových lavičkách, které jsme v minulém roce osadili na různých oblíbe-
ných místech. V letošním roce plánujeme jejich počet ještě o několik zvýšit a rozmístit je kolem 
turistických chodníčku v okolí vesnice. Kdo ještě tyto pro mnohé již známá místa nenavštívil, vřele 
doporučuji. Z laviček se vám naskytnou pěkné pohledy nejen na celou Lhotku, ale i okolní krajinu. 
V letošním roce jsme získali čtyři pracovníky na VPP, kteří společně s p. Židkem budou dbát o úklid 
a zvelebování naší obce, abychom mohli začátkem července s hrdostí přivítat návštěvníky, kteří 
se k nám sjedou na 37. Sraz Lhot a Lehot. Tito pracovníci jsou financováni z úřadu práce. Novým 
pomocníkem jim bude nový lesní malotraktor, na který jsme získali část financí z dotace od SZIF 
na realizaci projektu „Pořízení techniky pro lesní hospodářství“ z Programu rozvoje venkova. Dal-
ší úspěšnou žádost o dotaci jsme podali na MMR v Programu podpory a rozvoje venkova, ze 
kterého budeme spolufinancovat opravu místní komunikace od křižovatky u kostela po obchod 
U Ivánků. V neposlední řadě jsme uspěli i s žádostí o dotaci z rozpočtu Moravskoslezského kraje 
v rámci dotačního programu „Podpora obnovy a rozvoje venkova Moravskoslezského kraje 2017“ 
na opravu oplocení a zpevněných ploch u mateřské školy. Na tyto dvě investiční akce v současné 
době probíhá výběrové řízení na dodavatele prací a obě budeme realizovat ještě v letošním roce. 
Připomínám, že u bývalého kravína je opět v provozu sběrné místo biologicky rozložitelného od-
padu rostlinného původu, kde můžete odkládat větve a klestí z ořezu stromů a keřů, které bude 
následně seštěpkováno pracovníky obce. Přeji vám všem krásné prožití květnových dnů a hodně 
jarního sluníčka. Zdeněk Kubala, starosta

noví občánci
V březnu se rodičům 

Kateřině Macurové a Michalu Mrkvovi 
narodila dcera Eliška.

Přejeme, aby holčička dobře prospívala, byla 
zdravá a dělala rodičům jen samou radost.

jubilea

V měsíci květnu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Anežka Tomková - 90 let
Marie Šmírová - 88 let
Jana Závodná - 70 let 
Stanislav Žídek - 65 let

Anna Volná - 50 let
Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 

do dalších let pevné zdraví, mnoho 
spokojenosti a životního elánu.

krátce z obce

Vítání občánků
V pátek 2. června v 17 hodin se uskuteční 
v sále Obecního domu vítání osmi nových 
občánků.
Přivítáme tři chlapce a pět děvčátek. Rodi-
čům budou s předstihem zaslány pozvánky.

Smažení vaječiny
Klub seniorů zve všechny na tradiční smaže-
ní vaječiny v pondělí 5. června 2017 od 15 
hodin na sportoviště „Kuřín“

Svoz odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v květ-
nu: úterý 2. 5., 16. 5. a 30. 5.

Zápis dětí do mateřské školy Lhotka, pří-
spěvková organizace pro školní rok 2017–2018 
proběhne ve středu 10. května v době od 8.00 
do 12.00 hodin v budově mateřské školy. Žá-
dosti o přijetí a Přílohu k žádosti o přijetí dítěte 

do mateřské školy (Potvrzení lékaře) si zákonní 
zástupci mohou vyzvednout v mateřské škole 
nebo vytisknout z internetových stránek obce 
Lhotka www.obec-lhotka.eu, kde získají další 
podrobné informace o zápisu.

V sobotu 13. května se ve Lhotce uskuteční 
piknikový happening na podporu fairtradových 
a lokálních pěstitelů – Férová snídaně NaZemi. 
Proběhne od 10 hodin u mateřské školy. 

Lhotka se tak, stejně jako vloni, přidá k více 
než stovce míst, kde se ve stejný čas sejdou 
tisíce lidí, aby vyjádřily svůj zájem o pěstitele 
a pěstitelky, jejichž plodiny se dostávají na náš 
stůl. Akce se koná v Česku již posedmé, a to 
vždy na Světový den pro fair trade, který se 
slaví každoročně druhou květnovou sobotu. 
Pro účastníky budou k dispozici fairtradeové 
nápoje, káva a čaj, přinést by si měli pouze své 
hrníčky a pak také nějaký svůj výtvor pro po-
hoštění ostatních účastníků.

I když je členům šedesát a více let, lhotecké-
mu klubu seniorů bude letos v červenci teprve 
třiadvacet. Ale obsah stránek v obou jeho kro-
nikách, které jsem si vypůjčil, vypovídá o tom, 
že krátká historie je bohatá na činnost. 

V první kronice – vedené od založení klubu 
první kronikářkou Helenou Sochovou – se píše, 
že by měla být odkazem pro další – mladší gene-
raci Lhoťanů. A proto se v ní nejen zaznamená-
vají významné roční akce, ale i vzpomíná slovem 
a dobovými fotografiemi na období předválečné 
Lhotky. A ohlédnutí za novou třiadvacetiletou his-
torií? Do té se zapsal zejména první výbor klubu, 
kterému začal od ustavující schůze 15. 7. 1994 
„předsedovat“ Zdeněk Tomek. První zkušenosti 
nová lhotecká organizace získala od sousedů-

-seniorů z Kozlovic, ale pak už se činnost rozjela 
naplno. Už v srpnu se uskutečnil zájezd do lázní 
v Klimkovicích a po krmašové zábavě, prvním ple-
se seniorů a přátelských posezeních se rok nato 
uskutečnil zájezd do Opavy, zámku v Raduni 
a k památníku opevnění v Darkovičkách. Uznání 
si výbor klubu zasloužil při návštěvách s gratulací 
u významných životních jubileích, zejména pak 
při návštěvách dlouhodobě nemocných. Nebylo 
divu, že členů přibývalo. Po založení klubu jich 
bylo 58 a za rok už o dvacet více. Jak plynula další 
léta, kromě oblíbených akcí ve Lhotce – smažení 
vaječiny, opékání buřtů, společenských večírků 
a procházek po nejbližším okolí – uskutečnili se-
nioři i zájezdy do Zlatých Hor a na poutní místo 
Mariahilf, do Rožnova, Štramberku a kopřivnické-

ho muzea Tatry, na Pustevny i Lysou horu, ale 
i do Polského Těšína, arboreta v Bystrovanech 
u Olomouce a dalších zajímavých míst a měst.

A zatímco akcí za uplynulá léta je víc a více, čle-
nové nejenom přibývají, ale i ubývají… Ale i těm je 
v obou kronikách věnována vzpomínka. Postup-
ně se v průběhu let měnili i předsedové klubu. 
Od Zdeňka Tomka převzal vedení klubu po osmi 
letech jeho bratr Jaromír Tomek, po dalších osmi, 
od roku 2002 až dosud, je předsedou Klubu Karel 
Závodný. Také obě kroniky mi zapůjčila již druhá 
– současná kronikářka klubu – Marta Tobolová. 
Nutno říci, že i tři starostové spolu se zastupiteli 
obce v průběhu výkonu svých funkcí drželi a stále 
drží nad seniory ochrannou ruku. I v kronikách je 
zmínka o tom, že členové lhoteckého klubu se-
niorů se podílejí i na činnosti a akcích obce, kde 
obětavě pomáhají a nebo i finančně přispívají. 
Zejména senioři tvoří i jádro lhoteckého folklor-
ního souboru Pilky. Spolupracují i s obdobnými 
organizacemi v nejbližších sousedních obcích, ale 
i s kluby seniorů Sdružení měst a obcí povodí On-
dřejnice. Listování v obou kronikách každého pře-
svědčí, že činnost klubu seniorů má v naší Lhotce 
nezastupitelné místo a že nejenom současní, ale 
i noví členové, kteří jsou do klubu srdečně zvá-
ni, v něm naleznou další plnohodnotné uplatnění 
svého života.  Pavel Pasek 

Posnídejme společně a férově
Loni, i přes ne příliš příznivé počasí, přišla 

k MŠ padesátka Lhoťanů a Lhoťanek. To je při-
bližně desetina obyvatel. Takové procentuální 
účasti asi dosáhli málokde. Atmosféra a poho-
da byly výborné, a tak věříme, že letos bude 
příznivější počasí a účast bude ještě větší.

Je to dva roky, co se z občasného hraní šachu 
v pohostinství Obecník zrodil šachový oddíl Sokol 
Lhotka. V první sezoně zapracoval zřejmě no-
váčkovský elán a oddíl trochu překvapivě skončil 
na krásném druhém místě. Ale co další sezona?

Ze začátku se ukázalo, že to bude asi složi-
tější. Po první polovině soutěže figurovala Lhotka 
na 7. místě z 11 týmů. Závěrečných šest utkání 
ale lhotečtí šachisté vyhráli a nakonec skončili 
na pěkném třetím místě. Okresní přebor vyhrál 
suverénně Třinec C, který se tak vrací do vyšší 
soutěže. Na druhém místě o pouhý bod před Lhot-
kou skončil Brušperk B. Zamrzely tak dvě remízy 
lhoteckých šachistů, protože v přímém souboji 
Brušperk přehráli.

Lhotecké družstvo nastupovalo v sestavě – 
Petr Vysoglad, Stanislav Zeman, Roman Vlášek, 
Josef Smolík, Milan Genšerovský. Do bojů zasáhli 
také Milan Prokop a Jan Prašivka. Pátečních tré-
ninků se zúčastňovali také Radim Velička, Roman 
Dybal a Ondřej Závodný.

A jak hodnotil ukončený ročník kapitán družstva 
Roman Vlášek?

„Myslím si, že vzhledem k vývoji v průběhu 
ročníku můžeme být nakonec spokojeni. Na po-
malém rozjezdu v začátku se podepsalo to, že 
jsme v letním období před začátkem málo tréno-
vali. A také se naši hráči málo, nebo téměř vůbec, 

nezúčastňují různých turnajů. To bychom měli 
v letošním roce vylepšit. Do dalšího ročníku okres-
ního přeboru se samozřejmě přihlásíme, protože 
máme dobré podmínky a podporu. Tímto bych 
chtěl poděkovat Obci Lhotka, Petru Závodnému, 
který nám pro domácí utkání zajišťuje pohoštění, 
Milanu Svobodovi za výpomoc se šachovými ho-
dinami a také pohostinství Obecník.”

Lhotečtí šachisté plánují opět uspořádat vánoč-
ní turnaj pro nejširší veřejnost a také se věnovat 
mladým šachistům, aby měl oddíl do budoucnosti 
nové hráče. A jak bude vypadat ohlédnutí za třetí 
sezonou? Držíme palce a necháme se překvapit.

Ohlédnutí po druhé sezoně

Připomínáme splatnost místního poplatku 
ke dni 31. 5. za svoz a shromažďování odpadu. 
Můžete platit hotově na pokladně OÚ a taktéž 
přes banku. Č. účtu 1690539349/0800

odpady R.O. - V.S. vaše číslo chaty, nebo 
domu za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO) dle směr-
nice umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/
obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6. 

odpady T.P. - V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno - 500 Kč za osobu.

odpady podnikatelé - V.S. vaše číslo domu 
za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení pro pří-
jemce napsat jméno firmy – částka, dle pode-
psaných smluv. 

Doposud nebylo zaplaceno 16 psů + 1pes 
za rok 2014 + 1 pes za rok 2015 +1 pes za rok 
2016

Splatnost byla do 31. 3. 2017.

Připomínáme místní poplatky

Mladá historie lhoteckého klubu seniorů

Zápis dětí do mateřské školy
Lhotka, příspěvková organizace
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Lhotka

Vážení spoluobčané,
máme tady červen, ve kterém děti čeká každoroční hodnocení nabytých 

vědomostí v uplynulém školním roce. Někteří ještě na poslední chvíli dohá-
nějí to, co zameškali, maturanti mají za sebou zkoušku dospělosti, někteří 
byli přijati na vysoké školy a ti ostatní vstupuji do života dospělých. Tento 
měsíc v obci vrcholí přípravy na největší kulturně společenskou akci letoš-
ního roku, kterou je 37. Sraz Lhot a Lehot České a Slovenské republiky, 
který se uskuteční 7. až 9. 7. a na němž čekáme účast až 3000 návštěvníků. Chtěl bych vás, kteří 
máte zájem pomoct při organizování tohoto srazu, požádat, přijďte v úterý 6. června v 18 hodin 
do sálu Obecního domu, kde se koná schůzka k organizačním záležitostem srazu. Velkou pomocí 
bude i to, že budete udržovat pořádek nejen kolem svých nemovitostí, zabezpečíte své psy a při 
venčení budete po nich uklízet. Dále bych vás chtěl požádat o přívětivost k účastníkům a větší 
toleranci k hluku během srazu, kdy se počet obyvatel naší vesnice zvýší až šestinásobně. Někteří 
účastníci již avizují příjezd týden před srazem, aby mohli blíže poznat naši vesnici a její okolí. Ukaž-
me, že i naše malá Lhotka pod Ondřejníkem stojí za návštěvu, že v ní žijí přívětiví lidé a přispějme 
k tomu, aby se o nás v celé republice i za hranicemi mluvilo jen v dobrém. 

Na závěr bych chtěl popřát dětem a studentům, aby vysvědčení bylo k jejich spokojenosti 
i spokojenosti jejich rodičů, aby si mohli klidně a bezstarostně užívat prázdnin. Vám všem přejí 
hezké letní dny. Zdeněk Kubala, starosta

rozloučili jsme se 
V květnu jsme se rozloučili

s Marií Šmírovou, 
která zemřela ve věku 88 let.

 Upřímnou soustrast.

jubilea

V měsíci červnu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Milan Prokop 50 let
Antonín Sasýn 65 let

Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 
do dalších let pevné zdraví, mnoho 

spokojenosti a životního elánu.

Jak určitě mnozí z vás už víte, ve dnech 
7.–9. července se uskuteční v naší obci jedna 
velmi významná a zajímavá akce, kterou beze 
sporu je 37. ročník Srazu Lhot a Lehot. Tradice 
tohoto mezinárodního setkání obyvatel men-
ších a větších obcí, které mají v názvu Lhota, 
Lhotka či Lehota, byla odstartována v roce 
1981 v Uhlířské Lhotě v okrese Kolín. 

Od té doby se sraz koná pravidelně bez pře-
rušení v různých koutech České a Slovenské 
republiky. V loňském roce to vypadalo, že tato 
šestatřicetiletá tradice bude na rok přerušena, 
protože žádná s obcí neprojevila zájem o pořa-
datelství. To skalní příznivci srazu z naší obce 
nechtěli dopustit, a tak se rozhodli po poradě 
s panem starostou, že uspořádání letošního 
ročníku vezmou na svá bedra. Na organizaci 
se pracuje v podstatě už od podzimu, abychom 
mohli návštěvníkům nabídnou co nejzajíma-
vější program napříč všemi generacemi, jehož 
součástí jsou např. koncerty mnoha hudebních 
skupin, vystoupení folklorních souborů, spor-
tovní klání, netradiční soutěže, tvořivá dílna, 

atrakce pro děti atd. (podrobný program na-
leznete na plakátu uveřejněném na stránkách 
těchto novin). V současné době přípravy po-
malu vrcholí. Kromě programu je třeba zajistit 
dostatečné množství občerstvení, zázemí pro 
účastníky, pódia pro účinkující, propagaci, se-
hnat sponzory apod. 

S pořádáním takovéto akce už máme zku-
šenosti, protože sraz se u nás uskutečnil už 
v roce 2005. Tenkrát nám ale vůbec nevyšlo 
počasí a skoro celé tři dny pršelo. Víme tedy, 
do čeho jdeme, a víme také, že zvládnout po-
řadatelství takové velké akce, na kterou může 
v případě příznivého počasí dorazit až 3000 ná-
vštěvníků, nebude jednoduché. Ale my se toho 
nebojíme a věříme, že s pomocí mnoha ochot-
ných Lhoťanů zpod Ondřejníka to zvládneme 
ke spokojenosti všech návštěvníků.

Dovolte, abychom vás co nejsrdečněji po-
zvali k návštěvě srazu, ať už jste Lhoťané nebo 
sousedé z jiných obcí. Držte nám pěsti, aby 
nám vyšlo všechno dle našich představ a hlav-
ně, aby nám tentokrát přálo počasí!

Dne 13. května sbor dobrovolných hasičů 
ve Lhotce oslavil 95 let založení sboru.

Nejprve byly u hasičské zbrojnice přivítány 
okolní hasičské sbory, poté byly oslavy zahá-
jeny průvodem s prapory do místního kostela, 
kde proběhla slavnostní mše svatá za hasiče. 
Následně se všichni přesunuli do sálu Obec-
ního domu, kde se konal hlavní program oslav. 
Proběhla slavnostní valná hromada, kde sta-
rosta sboru Martin Kuneš přednesl zprávu 
o historii sboru od jeho zrodu v roce 1922 až 
do současnosti, včetně všech zakladatelů, sta-

rostů, velitelů a činnosti za celých 95 let. Pře-
dána byla také vyznamenání současným čle-
nům, například za věrnost nebo za příkladnou 
práci. Poté se uctila památka zemřelých členů 
odvezením kytice na místní hřbitov. Následo-
vala diskuze, ve které zástupci okolních sborů 
pogratulovali k výročí a popřáli mnoho štěstí 
do dalších let. Slova se chopil také starosta 
obce Zdeněk Kubala, který pochválil výbornou 
spolupráci se sborem při pomáhání v obci, po-
děkoval soutěžním družstvům za reprezentaci 
obce v požárním sportu a vyzvedl záslužnou 

V sobotu 13. května jsme se ve Lhotce podru-
hé zúčastnili celostátní akce Férová snídaně Na-
Zemi. Princip snídaně je jednoduchý. Účastníci si 
přinesou vlastní dobroty, ať už fairtradové nebo 
lokální, jako jsou vajíčka, mléko, sýry či zelenina 
od místního farmáře či farmářky. Hlavně je to tom, 
že lidé přinesou vlastní výtvory a dají je ochutnat 
ostatním. Loni se nám akce velmi povedla. Účast 
byla na malou obec, jako je Lhotka, úplně skvělá. 
Padesát občanů, to byla desetina celého počtu 

Lhoťanů. O takové účasti si mohli jinde jenom ne-
chat zdát. Letos hlavní organizátorka Ivanka Ful-
neková opět Fair trade snídani pečlivě připravila. 
Výborné byly všechny pokrmy, které účastníci 
přinesli. Ale jejich počet nebyl takový jako před 
rokem. Dorazilo nás méně, ale spokojenost těch, 
kteří přišli, byla stejná. Lhotka zkrátka doplácí 
na množství konaných akcí a někteří jednoduše 
nestíhají. Takže ani nepřekvapil nenápadný do-
taz při rozchodu: „Zítra snad už nic není!?“

Ten ypsilon v titulku je v pořádku, protože 
děkujícími byly lhotecké děti. Koncert ke Dni 
matek se konal v pátek 12. května v zaplněném 
sále Obecního domu. A jak to bývá zvykem, za-
čínaly ty nejmenší děti z mateřské školy. 

Tak to musí být, protože jsou natěšeny 
na vystoupení a dlouhé čekání by pro ně bylo 
náročné. A také netrpělivě čekají rodiče, pra-
rodiče. Básničky a písničky vždycky dokáží 
spolehlivě dojmout a drobné nepřesnosti se 
velkoryse tolerují. Pak nastoupili mladí lhoteč-
tí muzikanti, kteří dokázali, že Lhotka je obec, 
v níž hudební tradice žijí a předávají se z ge-
nerace na generaci. Totéž platí i o mladých 
zpěváčcích, kteří své pěvecké umění pravidel-
ně představují na krajské soutěži. A Lhotka má 
velké štěstí, že v ní působí manželé Tesarčíkovi 
se Scholou Rosnička. Nejen, že se postara-

li o ozvučení celé akce, ale jak už to bývá při 
veřejných vystoupeních, připravili vystoupení, 
které všechny přítomné potěšilo. Děti poděko-
valy, maminky byly potěšeny. Ve Lhotce se ale 
nerozprchneme do svých chalup. Jak velí tra-
dice, přichází čas si pobesedovat a završit tak 
příjemný a úspěšný podvečer.

Na svém prvním zasedání nový výbor lhotec-
kého Klubu seniorů po letošní výročce probíral 
i další náměty pro činnost. Pro další zvýšení 
členské základny chce zpestřit činnost a ještě 
více zohlednit zájmy, ale i možností uplatnění 
starších občanů. Je třeba také aktualizovat sta-
novy a připravit malé systémové změny v legis-
lativě i akcích Klubu.

U seniorů se předpokládá zapojení i do nej-
větší letošní lhotecké akce, kterou je začátkem 
července 37. ročník setkání Lhot, Lhotek a Le-
hot Česka i Slovenska. Ve Lhotce pod Ondřejní-
kem se uskuteční už podruhé a pamětníci toho 
předchozího – před 12 lety – vědí, že při orga-
nizaci tak velké akce bude zapotřebí co nejvíce 
pomocných rukou. 

Setkání Lhot a Lhotek obohatí letošní rok 
programově Lhotku opravdu výjimečně. Nutno 
říci, že ale senioři vždy byli a jsou každoročně 
vidět v programu i organizaci celé řady akcí. 
Bývá to zejména na tradičních Sochových ná-
rodopisných slavnostech, kde celá řada z nich 
vystupuje i v souboru Pilky. Jsou aktivní i ve lho-
teckém pěveckém sboru Cantamus a samozřej-
mě ve všech akcích pořádaných Klubem žen.

Nejbližší setkání, které mají senioři v letoš-
ním roce před sebou, bude u tradičního smaže-
ní vaječiny, připravovaného na první červnové 
pondělí 5. června. Na sportoviště Kuřín zvou 
od 15 hodin nejenom své členy, ale i ostatní 
milovníky pohodových lhoteckých setkání, jídla 
a pití.

Vaječiny se týká ale i další akce. Zástupci 
lhoteckých seniorů chtějí přispět k rozvíjení po-
hybových aktivit a navázání přátelských setká-
ní seniorů z našeho nejbližšího okolí, zejména 
Svazku měst a obcí povodí Ondřejnice, a proto 
přijali pozvání a přihlásili se na 1. ročník spor-
tovního odpoledne seniorů, pořádaný 14. 6. 
Senior klubem Palkovice na Myslíku. Vaječina, 

Je to trochu s podivem, ale řada lidí 
ve Lhotce fandí ve fotbalové lize Vysočině 
z Jihlavy. To proto, že v kádru je lhotecký ob-
čan Jakub Fulnek, o němž jsme psali, když za-
čal sbírat první minuty do své prvoligové sta-
tistiky. Zdálo se, že kariéra půjde nahoru, ale 
do Jihlavy přišel trenér Hipp, který mu přestal 
dávat šance. A tak Kuba odešel na hostování 
do Tábora. Po půl roce se ale vrátil, trenéra 
Hippa nahradil Bílek a toho zase po nějakém 
čase Jinoch. A ten dal Kubovi šanci, které se 

pevně chytil. Stal se stabilním článkem zá-
kladní jedenáctky.

A jak vidí své působení v Táborsku?
„V tu chvíli to bylo asi nejlepší rozhodnutí, 

protože jsem věděl, že v Jihlavě bych nena-
stupoval, potřeboval jsem hrát. Prospělo mi 
to.“

A to je pravda, protože od 1. dubna si při-
psal osm startů v základní jedenáctce a pro-
spěch z toho měla i Jihlava. Ve vítězném utká-
ní se Spartou byl hodnocen jako třetí nejlepší 

v týmu a v utkání s Brnem se 
dočkal svého premiérového 
gólu a na další perfektně při-
hrál spoluhráči před prázdnou 
branku. Po zásluze se dostal 
do sestavy kola deníku Sport. 
V dalším úspěšném zápase 
ve Zlíně se zásadním způso-
bem zasloužil o první gól. 

Jihlava, která jeden čas ob-
sazovala i poslední příčku, se 
kolo před koncem zachránila 
v nejvyšší soutěži. Teď Kuba 
čeká, zda mu výborné výkony 
na jaře pomohou k pozvánce 
na soustředění reprezentace 
U-21 před mistrovstvím Evropy 
v Polsku. Trenér Lavička se mu 
po úspěšných zápasech ozval, 
sleduje ho. To je potěšitelné, 
ale Kuba dobře ví, že na sobě 
musí stále pracovat. Tak drží-
me palce, ať se na šampionát 
do Polska dostane a přidá další 
góly v novém ligovém ročníku.

Nejbližší setkání bude u vaječiny

Poděkovaly maminkám

95 let lhoteckých hasičů

Posnídali jsme férově

Sraz Lhot a Lehot v naší Lhotce

ani jiné produkty domácí kuchyně chybět nebu-
dou, ale družstva seniorů zúčastněných obcí 
budou hlavně soutěžit. A disciplíny? Hod míčem 
do koše, nebo kroužků na kužel, běh s koleč-
kem a slalom s míčkem na raketě. Chybět nebu-
de ani srážení plechovek a zatloukání hřebíků.

Do léta je program akcí ve Lhotce nabitý, ale 

výbor seniorů i na druhé pololetí chce připravit 
malé i větší výlety, klasické návštěvy jubilantů, 
opékání párků, ale i restaurační zábavy. Sna-
hou je, aby se při ročním bilancování mohl 
ohlédnout opět za dobře připravenou a vykona-
nou prací pro seniory, ale i pro ostatní Lhoťany. 
 Pavel Pasek 

krátce z obce
Termíny svozu

Termíny svozu komunálního odpadu 
v červnu: úterý 13. 6. a 27. 6. 

Pozvání na veřejnou schůzi
Zveme všechny občany Lhotky, kteří mají 
zájem pomoci při realizaci Srazu Lhot 
a Lehot, aby se dostavili v úterý 6. červ-
na v 18.00 hodin do sálu Obecního domu. 
Na schůzi budou rozděleny konkrétní úkoly, 
upřesněn časový harmonogram a další or-
ganizační záležitosti.

Kuba nám dělá radost

činnost členů, kteří se věnuji práci s mládeží. 
Po ukončení diskuze proběhl slavnostní oběd 
a následovala volná zábava. 

 Veronika Pavlisková
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
první polovina letošního roku je za námi a nastalo období, ze kterého mají 

radost především školáci, a to jsou prázdniny. V těchto dnech vrcholí největ-
ší kulturně společenská akce letošního roku, kterou je 37. Sraz Lhot a Lehot 
České a Slovenské republiky. Během několika dnů se naše obec, co se týká 
počtu obyvatel, rozroste několikanásobně. Sjedou se k nám účastníci srazu 
z celé České a Slovenské republiky, aby navázali nové přátelství, popovídali si 
s kamarády a strávili příjemné chvíle mezi ostatními Lhoťany. Pro většinu účastníků srazu je to vrcholná 
akce, na kterou se těší celý rok. Je až neuvěřitelné, že se tyto srazy organizují už 36 let bez jediného 
přerušení. Určitě k tomu přispělo nadšení většiny účastníků, z nichž někteří tyto srazy navštěvují už 
jako druhá a možná i třetí generace, ale hlavně fakt, že na setkání bývá vždy přátelská nálada, dobrá 
zábava a nekončící přátelství a kamarádství. Naše obec se organizace srazu chopila už podruhé. 
V roce 2005, kdy jsme byli organizátory 25. ročníku a v pořádání srazu nováčky, nám vůbec nepřálo 
počasí. Potěšující pro nás je, že i přes vytrvalý déšť a nekonečné množství bláta, se kterým se museli 
všichni potýkat, byl sraz hodnocen jako velmi úspěšný. Jak naši obec představíme nyní, je jen na nás. 
Doufám, že se nám s obecními pracovníky podařilo vesnici uklidit tak, že se za ni nemusíme stydět. Or-
ganizační výbor sestavil pro návštěvníky bohatý kulturní program a ve spolupráci s dobrovolníky z řad 
občanů připravil oba areály podle potřeby tak velké akce, jakou bezesporu Sraz Lhot a Lehot je. Vás 
občany bych chtěl požádat o velkou míru trpělivosti a vstřícné jednání ke všem hostům. V neposlední 
řadě vás zvu na sobotní průvod, kterého se zúčastní zástupci všech přítomných Lhot a Lehot. Průvod 
vychází ve 12.30 hodin od obecního úřadu a po malém okruhu obcí (kolem obchodu U Ivánků, p. Te-
saře, p. Čerňáka) zamíří do areálu U školy, kde se jednotlivé obce představí. Věřím, že i na tento sraz 
budeme vzpomínat v dobrém nejen my, ale hlavně všichni, kdo k nám zavítají. Dřív, než nám opadnou 
zážitky a dojmy z tohoto setkání, čeká nás 26. 8. druhá největší kulturní akce letošního roku, a to je 23. 
ročník Sochových národopisných slavností, na který vás tímto všechny zvu. Během léta nás čekají taky 
dvě investiční akce, a to oprava zpevněných ploch a oplocení kolem budovy školy a oprava místní ko-
munikace před obecním úřadem od křižovatky u kostela po křižovatku u obchodu U Ivánků, na které se 
nám podařilo získat část prostředků z dotací. Závěrem bych chtěl popřát všem dětem příjemné prožití 
prázdnin, mnoho hezkých zážitků a krásné letní počasí. Vám, kteří se chystáte během prázdninových 
dnů vycestovat na dovolenou, přeji šťastný návrat.  Zdeněk Kubala, starosta

noví občánci

V květnu se rodičům 
Michaele a Milanovi Kazimírovým 

dcera Liliana.
Přejeme, aby holčička dobře prospívala, byla 
zdravá a dělala rodičům jen samou radost.

jubilea
V měsíci červenci oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Augustin Kožuch       85 let
Ludmila Kožuchová   82 let
Pavel Pasek              70 let
Pavol Balog              65 let

Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 
do dalších let pevné zdraví, mnoho 

spokojenosti a životního elánu.

(č. účtu 1690539349/0800)
PES - V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit 

číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. Po-
platek zaplatit do 31. 3. daného roku.

Odpady R.O. - V.S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.
eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl.6. Po-
platek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Odpady T.P. - V.S. vaše číslo domu, za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. Popla-
tek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Poplatek z ubytovací kapacity a rekreační 
poplatek splatnost 15. 7. 2017 za I. pol. 2017.

Doposud není zaplacen poplatek za svoz 
odpadu r. 2017: 4 domy určené k rekreaci, 14 
domácností s trvalým pobytem, 1 domácnost 
z r. 2014, 2 domácnosti z r. 2015, 1 domácnost 
z r. 2016 a dva psi za rok 2017. Hřbitovní po-
platky jsou již všechny uhrazeny, rovněž popla-
tek za svoz odpadů u podnikatelů je uhrazen. 
Děkujeme.

krátce z obce

Sběr bio odpadů
Sběrné místo u bývalého kravína:
Každou sobotu od 10.00 do 12.00 hodin.
Během pracovní doby obecního úřadu po tel. 
domluvě.

Komunální odpad
Termíny svozu komunálního odpadu v červ-
nu: úterý 11. 7. a 25. 7. 

Pololetní statistika
Lhotka má v současnosti 545 obyvatel, z toho 
278 mužů a 267 žen. Průměrný věk obyvatel 
je 40,5 let.

Před pár lety bylo vítání nových občánků 
ve Lhotce opravdu komorní akcí, kdy na spočí-
tání dětí prsty jedné ruky bohatě stačily. Situa-
ce se ale lepšila a v roce 2014, to bylo rekord-
ních 16 nových občánků.

V pátek 2. června přivítal starosta obce 
Zdeněk Kubala osm nových Lhoťánků i s jejich 
rodiči a dalšími příbuznými. O kulturní vložku 
se postarali lhotečtí školáci a pak už byli mezi 
nové občany zapsáni: Mikuláš Juřica – rodiče 
Renata a Jiří Juřicovi, Jan Václav Žáček – Lu-
cie a Přemysl Žáčkovi, Nikol Tesařová –Petra 
a Marek Tesařovi, Anna Větřilová – Svatava 
Čajánková a Vladimír Větřil, Patrik Smolík – 
Nikola a Josef Smolíkovi, Kristýna Koloničná 
– Soňa a Radek Koloniční, Vanesa Urbanová – 
Pavla Kočířová a Pavel Urban, Eliška Mrkvová 
– Kateřina Macurová a Michal Mrkva. Starosta 
Zdeněk Kubala popřál dětem i jejich rodičům 
hodně zdraví, spokojený a úspěšný život v obci 
a vyslovil přání, ať pokračují ve lhotecké tradici 
a za pár let se o kulturní vložku postarají dnešní 
noví občánci.  J. H.

Lhotka se rozrůstá

Už jsem několikrát napsal, že Lhotka je obec, 
v níž je hudební tradice hluboce zakořeněna. 
Vždyť má notu i ve znaku. O hudebnosti Lhoťanů 
je určitě přesvědčen i Jiří Tesarčík, který ve Lhot-
ce s manželkou založil a vede Scholu Rosnička 
a v roce 2015 dostal další nápad – založíme pě-
vecký sbor a nacvičíme Vánoční mši. 

A o Vánocích nový sbor, nazvaný Cantamus, 
skutečně vystoupil. Přibyly další akce, další Vá-
noce a sbor se rozrostl do dnešní podoby, kdy 
čítá 21 zpěvaček a zpěváků a k nim se přidala 
i orchestrální doprovodná část skládající se z pěti 
houslí, dvou kytar, basy a flétny. S nárůstem akcí 
přišel i nápad pořídit si jednotné oblečení. Zástup-
ci souboru přišli na obecní úřad s dotazem, zda 
by jim obec mohla přispět na činnost. Jednotné 
oblečení, noty, cestování, to už něco stojí. Pří-
spěvek byl schválen a na oplátku zaznělo přání 

starosty – ukažte se lidem v obci i jinak než jen 
v kostele. A tak se 26. května konal v sále Obec-
ního domu koncert sboru Cantamus. 

Začal několika písněmi, v nichž se představili 
zpěváci a zpěvačky. V prostřední části za to vzali 
sami muzikanti. Přednesem houslové skladby A. 
Vivaldiho a nesmrtelné písně L. Cohena Hallelu-
jah překvapili, myslím, nejenom mě. Společně se 
zpěváky pak nabídli Sbor Židů z opery Nabuco 
G. Verdiho a další skladby. A už si mohli všich-
ni vychutnávat zasloužený potlesk zaplněného 
sálu. Věřím, že jsem nebyl sám, koho příjemně 
překvapili a mile potěšili. Po koncertu v dalších 
dnech čekalo na Cantamus vystoupení na Božím 
těle a při svěcení nových varhan v kostele v Koz-
lovicích. Členové sboru dál pilně zkouší a úroveň 
půjde určitě ještě výš. Už se těším, čím nás příště 
překvapí.  Jaroslav Hudeček

Sbor Cantamus se představil

Zatímco se lhotečtí pamětníci ne vždy do-
hodnou, kdy by měla být lhotecká pouť, orga-
nizátoři letošního pouťového fotbalu Fanda 
Závodný a Zdeněk Kubala jr. v tom měli jasno. 
Naplánovali ho na neděli 25. 6. a… vyšlo to. 

Objednali počasí, připravili hřiště, občerstve-
ní pro hráče i diváky a v neposlední řadě dosta-
li na trávník i hlavní aktéry fotbalového utkání, 
kterým byla mužstva svobodných a ženatých. 
Mezi diváky byli nejenom rodinní příslušníci 
hráčů, ale tradičně i řada občanů Lhotky, kte-
ří mají rádi lhotecké akce, kde je vždy dobrá 
zábava.

Samotný průběh utkání ukázal, že svobodní 
i ženatí jsou pohybově i fotbalově talentovaní, 
i když letos měli trošku navrch svobodní, kteří 
nepodcenili přípravu a po zásluze zvítězili jak 
ve fotbalovém zápase, tak i v následném pe-

naltovém rozstřelu. Nejdůležitější ale je, že 
opět zvítězil sport a dobrá zábava.

V pouťovém fotbalu zvítězil sport

Setkání Lhot, Lhotek a Lehot, to je téma, 
o kterém se ve Lhotce pod Ondřejníkem už 
od začátku roku mluví nejvíce. Nejinak tomu 
bylo i při smažení vaječiny, které Klub senio-
rů pro členy i nečleny zorganizoval začátkem 
června.

A tak kromě vaječinových ochutnávek 
a občerstvení nápoji se řešilo zejména to, co 
připraví pro setkání právě 
senioři. Zejména ti, kteří se 
aktivně podíleli na předcho-
zím lhoteckém setkání Lhot 
a Lehot před dvanácti léty, 
nejlépe vědí, že se nic ne-
smí podcenit. Proto se už při 
vaječině mluvilo o výstavce 
ze života lhoteckých soubo-
rů a organizací. Při ní budou 
mít právě senioři nejen svoji 
expozici, ale v sále lhotecké-
ho obecního domu budou už 
od středečního rána 5. 7. až 
do nedělního dopoledne mít 
po dvojicích dozor s případ-
ným vysvětlením k jednotli-
vým nástěnkám návštěvní-
kům z jiných obcí. 

Senioři budou také průvod-

ci středeční (5. 7.) a čtvrteční (6. 7.) společné 
vycházky našich i ostatních Lhoťanů na Ond-
řejník. Trasy jsou rozděleny od Kubalánek pro 
rekreační turisty k Solárce a pro zdatnější až 
na vrchol Ondřejníka, kde bude malé překva-
pení.

Lhotečtí senioři se prezentovali v půlce červ-
na i na vaječině a přátelském setkání a spor-

tování ostatních seniorů Svazu měst a obcí 
povodí Ondřejnice, uskutečněném v polovině 
června na palkovickém Myslíku. A tam nejenže 
uspěli, ale taktéž osobně pozvali ostatní obce 
k programu našeho setkání. 

Lhotecké seniory návštěvníci setkání uvidí 
i v kulturním programu, při vystoupení folklor-
ního souboru Pilky. Mohou ale také ochutnat 

i jejich lhotecké frgály a kolá-
če, protože mezi pekařkami 
Klubu žen budou seniorky 
také. Stejně tak jako senioři 
v technických a organizač-
ních četách, které centrální 
štáb setkání po celou dobu 
setkání bude potřebovat.

Lhotečtí senioři nejsou ani 
zdaleka těmi nejdůležitější-
mi při přípravě a konání 37. 
ročníku červencového setká-
ní Lhot, Lhotek a Lehot. Ale 
s pomocí nezůstávají ani oni 
pozadu. Ale stejně, jako štáb 
setkání a všichni ostatní Lho-
ťané i oni udělají vše pro to, ať 
to dopadne – zejména, když 
vyjde počasí – co nejlépe. 

 Pavel Pasek

O Lhotách a Lehotách i mezi seniory

Upozorňujeme, že vypršel termín 
pro platbu místních poplatků
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
první polovinu prázdnin máme za sebou a s ní taky nejočekávanější událost 

letošního léta, kterou byl 37. Sraz Lhot a Lehot České a Slovenské republiky. 
O jeho průběhu už bylo a ještě bude napsáno hodně, proto jen krátce z mého 
pohledu. Na to, že naše obec měla na přípravu srazu pouze necelý jeden 
rok, protože jsme jeho organizování přislíbili až na minulém srazu v roce 2016 
v Ostrožské Lhotě, se nám podařilo tuto akci organizačně zvládnout, myslím, 
ke spokojenosti všech. Samozřejmě klíčové pro zorganizování srazu bylo zajistit a připravit prostory, 
vhodné pozemky a zázemí pro tak velký počet účastníků, což se nám nakonec podařilo, a v nepo-
slední řadě i finanční prostředky. Za výraznou finanční podporu děkujeme Moravskoslezskému kraji, 
manželům Mynářovým a všem, kteří nám na organizaci srazu přispěli jakoukoliv formou. Poděková-
ní patří místním spolkům i jednotlivcům, kteří se podíleli na přípravě tohoto setkání, ať už se zapojili 
do organizačního výboru, nebo jako dobrovolníci při přípravě areálů, zajištění nepřetržité pořadatelské 
služby během všech dnů, zorganizování a provozu výstavy, přípravě sportovních i kulturních programů, 
značení turistických stezek, zajištění výšlapů na Ondřejník, následného úklidu celé obce a mnoha dal-
ších činností, které organizace tak velké akce obnáší. Věřím, že všichni ti chtěli naši Lhotku představit 
v tom nejlepším světle a ukázat ostatním „Lhoťanům“, že jsou na ni právem hrdí, což se jim podle 
odezvy na letošní sraz povedlo. Zvlášť bych chtěl poděkovat Alešovi a Lence Stonavským, kteří měli 
organizaci a řízení letošního srazu pevně v rukou a jeho přípravě věnovali obrovské množství svého 
volného času. Velké uznání patří i Martině Kubalové ml. za účastníky hodnocené jako velmi zdařilé 
grafické zpracování propagace srazu, videosestřihy, správu facebookových stránek a ostatní propa-
gační a tiskový materiál. Já osobně bych chtěl vyzvednout samotnou atmosféru srazu. Je úžasné, jak 
se na tomto setkání dovedli lidé z celé České republiky a Slovenska několik dnů společně bavit, jako 
by byli z jedné obce. Během všech dnů vládla opravdu přátelská atmosféra, lidé se navzájem zdravili, 
tvořily se hloučky a podle pestrobarevných triček, které jsou hlavním rozlišovacím znakem jednotlivých 
obcí, bylo vidět, že si mají spolu co říct, ať jsou z kterékoliv Lhoty či Lehoty. Podle informací z kronik 
a vyprávění nejstarších účastníků taková atmosféra na srazech panuje už 37 let, a to bez jediného 
přerušení. Od mnoha návštěvníků jsem slyšel jen chválu, jak je naše vesnička krásná, že jsou tady 
spokojení a že se u nás cítí opravdu dobře. Obrovskou zásluhu na tom máte vy občané, kteří pomáháte 
udržovat pořádek v obci, není vám lhostejné, jak to vypadá i mimo vaše obydlí, svou vstřícností vůči 
návštěvníkům a věřím i dobrou náladou, za což vám patří velký dík. Nyní po krátké kulturní přestávce 
bych vás chtěl pozvat 19. srpna jménem místních hasičů na 15. ročník pohárové soutěže O putovní 
pohár obce Lhotka a v sobotu 26. srpna na 23. ročník Sochových národopisných slavnosti. Přeji vám 
ještě mnoho hezkých letních dnů a dětem hodně zážitků z prázdnin.  Zdeněk Kubala, starosta

noví občánci
V červenci se narodila 

mamince Petře Strnadové 
dcera Sára.

Přejeme, aby holčička dobře prospívala, byla 
zdravá a dělala rodičům jen samou radost.

Děkujeme všem, kdo se podíleli 
na renovaci kříže naproti Kuřína. OÚ

Sběr bio odpadů, 
sběrné místo u bývalého kravína:
Každou sobotu od 10.00 do 12.00 hodin.

Během pracovní doby 
obecního úřadu po tel. domluvě. 

Termíny svozu komunálního odpadu 
v srpnu: úterý 8. 8. a 22. 8. 

37. ročník Srazu Lhot a Lehot, který se konal 
v naší obci, je za námi. Téměř roční usilovné 
přípravy vyvrcholily během druhého červenco-
vého víkendu a vlastně možná ještě o pár dnů 
dřív, protože první účastníci srazu se začali sjíž-
dět už počátkem týdne. 

Jako první o týden dřív v pátek dorazil Ven-
ca z Ovesné Lhoty (bývá prvním účastníkem už 
mnoho let) a během následujících dní k němu po-
stupně přibývali další Lhoťané. Nakonec se u nás 
setkali zástupci z dvaašedesáti Lhot a Lehot, 
včetně naší obce. Některé výpravy byly malinké, 
ta největší, z Ostrožské Lhoty, která je nejpočet-
nější Lhotou v ČR vůbec a hostila sraz v minulém 
roce, však měla kolem osmdesáti členů. 

A jak to tedy všechno probíhalo?
Středa:
Oba areály u školky i na Kuříně byly zcela 

připraveny. Zástupců jednotlivých obcí pomalu 
přibývalo, byly obsazeny nejen lhotecké penzi-
ony, ale také stanové městečko pomalu ožíva-
lo. Někteří stánkaři zahájili prodej. Večer bylo 
možno zahrát si společně volejbal a pak si také 
zazpívat na karaoke. 

Čtvrtek:
Přijížděli další a další Lhoťané. Někteří z nich 

se účastnili výstupu na Ondřejník s místními znal-
ci terénu, jiní dávali přednost výletům po okolí 
na vlastní pěst. Večer se pak většina přišla poba-
vit do areálu na Kuříně, kde už fungovaly naplno 
všechny stánky a k poslechu i k tanci zahrála ka-
pela PusToff, která se setkala s vřelým přijetím.

Pátek:
Bohužel jsme se probudili do deštivého rána, 

nikomu se nechtělo ze stanu. Naštěstí přesně 
jak hlásili meteorologové, před polednem pršet 
přestalo a zpoza mraků vylezlo sluníčko. V pátek 
začal naplno program v obou areálech. Deštivé 
dopoledne si někteří zpestřili hraním deskových 
her, které byly připraveny k zapůjčení v areálu 
Kuřín. Odpoledne v areálu u školky bylo věno-
váno především dětem, které se mohly vyřádit 
ve skákacím hradu nebo si něco vyrobit ve vý-
tvarných dílnách (tam si mimochodem se zájmem 
navlékali korálky i někteří dospělí). Od šestnácti 
hodin se v pořadu Muzikanti, zahrajtě nam, my 
si zatancujem představily folklorní soubory Va-
lášek, Valašský vojvoda a Pilky a Pustkova cim-
bálová muzika. Tímto pořadem jsme chtěli před-
stavit Lhoťanům folklorní tradici spjatou s naší 
obcí a s osobností Vincence Sochy. Po skončení 
vystoupení vyhrávaly ke zpěvu cimbálové muzi-
ky, dokud je nevyhnal déšť. Od osmnácté hodiny 
probíhal program také na pódiu na Kuříně, po ka-
pelách Ajdontker a Horkýže slíže revival byl vr-
cholem koncert kapely Mirai, který začal díky dost 
silnému lijáku s mírným zpožděním. Přesto kdo 
vydržel, určitě nelitoval a s chutí si zazpíval třeba 
hitovku Když nemůžeš, tak přidej víc, zakřič pro-
stě z plných plic, že slovo nejde neexistuje...že to 
dáš, že na to máš. Tímto textem jsme se ostatně 
my pořadatelé celou dobu řídili :-). Po tomto skvě-
lém koncertu ještě pokračovala zábava s kapelou 
Vinylrock až do pozdních nočních hodin.

Sobota:
Tentokrát bylo ráno zalité sluncem a nabitý pro-

gram odstartoval už od devíti hodin. Na kurtech 
probíhal turnaj v nohejbalu, na travnatém hřišti 
se uskutečnila soutěž v požárním útoku. Na pro-
stranství před pódiem byly připraveny nejrůznější 

No, nevymysleli jsme ve Lhotce něco nové-
ho, je to záležitost, která o prázdninách běžně 
funguje na spoustě míst, ale u nás to byla letos 
novinka. První ročník dětského tábora ve stylu 
příměstských táborů. S iniciativou přišla čerstvě 
dostudovaná Kristýna Kotalová se svým příte-
lem Jakubem Handlem. Zkušenosti mají bohaté 
z dětského lyžařského i letního parku na Bílé, 
kde fungují jako instruktoři a animátoři.

Přihlásilo se jim 18 dětí ve věku 4–10 let. Zá-
kladnu měli na sportovišti Kuřín, kde našli výborné 
zázemí, na obědy chodili do nedalekého penzionu 
U Fandy. Ráno, když ještě bylo chladno, byly děti 
uvnitř, ale rozcvička a další činnosti, vyjma odpo-
ledního klidu na karimatkách s poslechem pohá-
dek, se odehrávaly venku. Celý tábor byl koncipo-
ván jako cestování časem. Ráno děti hledaly stroj 
času (kávomlýnek) a s říkankou, kterou se nau-

čily, si přivolaly minulá i budoucí období. K němu 
měly povídání o té době, plnily různé úkoly a hrály 
hry. V pondělí to byl pravěk – přišel pračlověk (Ja-
kub), děti se učily dělat pasti na „mamuty“, tedy 
hmyz a brouky. Velmi je bavilo rozdělat těsto, 
to pak po vykynutí namotávat na tyčky a opékat 
nad ohněm. Pokud se nespálilo, tak bylo i celkem 
chutné. Úterek patřil středověku a ve středu to 
bylo antické Řecko a Řím. Ten den byla i olympi-
áda, kdy děti soutěžily ve čtyřech disciplínách. Sa-
mozřejmě nemohly chybět zlaté, stříbrné a bron-
zové medaile, což se dětem hodně líbilo. Čtvrtek 
patřil současnosti a děti se vžily do role turistů 
a vystoupaly na vrchol Ondřejníku nad obcí. Ten 
den bylo největší vedro, a tak páteční den, věno-
vaný budoucnosti, ani nevadil déšť a unavené děti 
hrály hry uvnitř na Kuříně a probíhalo také velké 
vyhodnocení všech soutěží, protože v týdnu děti 

soutěžily jak za sebe, tak 
i v týmech. 

A přišlo loučení 
a s ním otázka, kterou 
měly spokojené děti i je-
jich rodiče – bude příští 
rok druhý ročník tábora? 
Také spokojení Kristýna 
i Jakub (protože děti byly 
hodné a aktivní) ubezpe-
čili, že pokud bude zá-
jem, a kapacita Kuřína je 
i na více dětí, bude tábor 
i příští rok. Tak se těšte!

Sraz Lhot a Lehot den po dni

zábavné soutěže – např. hod pérem, pití piva brč-
kem, babycross, tačkocross, opice zadarmo atd. 
Do všech těchto aktivit se k naší radosti zapojilo 
hodně účastníků srazu. Kromě soutěží probíhalo 
také malování na obličej a některé dámy se mohly 
nechat zkrášlit ve studiu Krása. Od desíti hodin se 
v restauraci U Fandy sešli zástupci zúčastněných 
obcí na tradiční společné schůzi. 

Po jedenácté hodině se začala obloha zataho-
vat a do půlhodiny se zvedl vítr a vypukla taková 
průtrž mračen, včetně krupobití, kterou jsme u nás 
už dlouho nezažili. Po cestách, loukách i polích 
tekly potoky vody a před pódiem na Kuříně se ně-
kteří nadšeně klouzali v bahně. Naštěstí jak rychle 
déšť přišel, tak také odešel. A definitivně. Průvod 
Lhoťanů od obecního úřadu do areálu u školy 
mohl začít podle plánu a všichni účastníci vyba-
vení cedulemi, transparenty a „obecními“ tričky 
dorazili do areálu už za slunečního svitu. Z pódia 
se naskytl krásný pohled na areál zaplněný Lho-
ťany a Lehoťany v barevných tričkách a dobré ná-
ladě. Po představení všech obcí zazněla hymna 
srazu a byla předána pořadatelská štafeta obcím 
Dlouhá Lhota a Husí Lhota. Následoval program 
Lhotka baví Lhoty, kde se představili v tanečních, 
pěveckých a hudebních vystoupeních malí i velcí 
místní umělci, profesionálové i amatéři. Kromě 
toho se také rozdávaly medaile a ceny za sou-
těže. Nám se podařilo bodovat např. v soutěži 
v nohejbalu. Byli vyhlášeni nejmladší účastník, 
kterým se stalo třítýdenní mimčo Samuel z počet-
né Ostrožské Lhoty, a nejstarší účastnice, kterou 
byla pětaosmdesátiletá paní Andulka z Řešetové 
Lhoty. Sobotní program v areálu u školy završi-
lo pohodové vystoupení kapely Michal Tučný 
revival. Zbytek sobotního programu se odehrál 
opět v areálu na Kuříně. Večer otevřel perfektní 
koncert kapely Elán kontraband, po něm následo-
valo vystoupení Petry Janů a kapely Amsterdam 
a vše uzavřela kapela R.U.M, která hrála dlouho 
do noci nejen k poslechu, ale i k tanci. 

Neděle:
Poslední den srazu už byla na programu jen 

mše svatá v místní kapli, obětovaná za všechny 
živé i mrtvé účastníky srazu. Nejvíce se asi dotý-
kala Lhoťanů z Tvarožné Lhoty, kde v nedávných 
dnech došlo k velmi tragické dopravní nehodě.

O úplnou tečku se postarala jen pro tento den 
vytvořená kapela Pohodička, která zpříjemnila 
svými písničkami poslední hodiny před odjez-

dem domů všem zbylým účastníkům srazu. 
Během dopoledne se začalo stanové měs-

tečko vyprazdňovat a do večera už tam zůstalo 
jen pár stanů. Okamžitě byl také zahájen úklid 
v obou areálech. V pondělí večer už sraz připo-
mínala jen ušlapaná tráva a cestička vychozená 
přes louku z areálu do stanového městečka.

A my jsme si mohli s úlevou oddechnout, že 
je to za námi. A úspěšně. Dělali jsme, co jsme 
mohli, aby byli u nás všichni co nejvíce spokojeni 
a vzpomínali na Lhotku pod Ondřejníkem v dob-
rém. Trochu nás opět pozlobilo počasí, ale jak 
říkal pan starosta, chtěli jsme ukázat, jak to u nás 
vypadá, když je hezky i když prší. A našly by se 
i další mouchy, ale nikdo a nic není dokonalé. Ur-
čitě nás mohou hřát na srdci slova chvály většiny 
účastníků, kteří pozitivně hodnotili zázemí srazu, 
program hlavní i doprovodný, kterým byly výšlapy 
na Ondřejník a výstavka z historie obce a činností 
spolků (poděkování patří členům klubu důchod-
ců, kteří na ní fungovali jako hlídači i průvodci). 

Celé to připravit a zorganizovat, byla pěkná 
makačka, což potvrdí určitě všichni, kteří přiložili 
ruku k dílu při přípravě i následném úklidu areálu, 
při nekonečném umývání vratných kelímků, při 
obsluze ve stánkách s občerstvením, při zajišťo-
vání klidu a bezpečnosti v areálu, při organizaci 
programů a soutěží atd. Poděkování tedy patří 
opravdu všem, kteří ochotně pomohli, ale hlavně 
Lence a Alešovi Stonavským, kteří to sice celé 
spískali, když vloni na poslední chvíli vzali na svá 
bedra společně s obcí pořádání srazu, ale za to 
si ten svůj nápad pěkně odmakali. Příští rok sraz 
společně pořádají dvě obce – Dlouhá a Husí 
Lhota, které leží nedaleko Mladé Boleslavi. Tak 
kdo jede s námi a pomůže nám zajistit prvenství 
pro nejpočetněji zastoupenou obec?

O tom, že je lehko na bojišti, když je těžko 
na cvičišti, nemusí členy lhoteckého folklorního 
souboru Pilky nikdo přesvědčovat. Ti také vědí, 
že se nesmí ani usnout na vavřínech. Ty pomy-
slné vavříny sklízeli tanečníci a zpěváci Pilek 
zejména v loňském roce, kdy soubor slavil 80 
let od svého vzniku a jeho pět vystoupení v po-
sledních dvou měsících loňského roku patřilo 
k těm nejúspěšnějším.

V letošním roce měli Pilkaři první dvě vystoupe-
ní – na přátelském večírku ve Frýdlantě a maso-
pustu v Hodoňovicích – už v únoru. Soubor ale pro 
své diváky – zejména pro každoroční lhotecké So-
chovy národopisné slavnosti – přichází vždy s no-

vým pásmem. Za poslední léta jich nebylo málo.
A tak ve Lhotce i v celé řadě vystoupení blíz-

kého i vzdálenějšího okolí mohli diváci tleskat 
lašským pásmům „Dyž sme byli o dvacet let let 
mladši, Ta naša apatyka, Kaj čert němože, Zboj-
nickým, ale i Ševeckým a U nas na Krmašu. Se 
dvěma posledně jmenovanými pásmy vystoupili 
Pilkaři začátkem prázdnin na 37. setkání Lhot 
a Lehot v domovské Lhotce a také 29. července 
v areálu Opálená ve Pstruží. Tam – u příležitosti 
205. výročí památné události z portášské historie 
v Čeladné – je doprovázela – trochu netradičně – 
cimbálová muzika Valašský vojvoda z Kozlovic.

Letošní nové pásmo, které soubor nacvi-
čuje už od jara, bude mít svoji premiéru 
26. srpna na Sochovkách. Jak to bývá 
u Pilkařů zvykem, půjde opět o pásmo 
žertovné. Diváci se pobaví u toho, jak si 
chlapi „zpod Ondřejníka“ poradí na dědi-
ně i s vykradenou hospodou.

Víc není třeba prozrazovat. Snad je-
nom to, že samozřejmě kromě Pilek bude 
na Sochových slavnostech i celá řada ji-
ných folklorních souborů – od těch nejmen-
ších, až po ty nezkušenější. A na to už stojí 
za to se přijít podívat.  Pavel Pasek

Pilky mezi setkáním Lhoťanů a Sochovkami

Na Kuříně byla novinka
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
prázdniny uběhly jako voda, máme tady září a školáci znovu zasedli 

do lavic. I naše mateřská škola opět ožila dětským hlaholem. Abychom 
dětem zpříjemnili pobyt venku, opravili jsme během prázdnin zpevněnou 
plochu kolem budovy školky a oplocení školní zahrady. Na tyto opravy 
jsme dostali dotaci z programu Podpora obnovy a rozvoje venkova Morav-
skoslezského kraje 2017 ve výši 230 tisíc korun. Koncem prázdnin jsme 
zahájili další významnou investiční akci v obci, a tou je celková rekonstrukce místní komunikace 
podél obecního úřadu (křižovatka u kostela až křižovatka u p. Pečínky). Také na tuto akci jsme 
získali dotaci, a to z Ministerstva pro místní rozvoj ČR z programu Podpora obnovy a rozvoje 
venkova ve výši 900 tisíc korun. Větší stavební práce by měly být hotové do konce října a během 
této doby bude na komunikaci částečně omezen provoz. Kontejnerová hnízda na tříděný odpad 
budou během prací přesunuta od staré hasičárny na autobusové stanoviště. O prázdninách se 
nám konečně podařilo vydat nový Územní plán obce Lhotka, který byl schválen zastupitelstvem 
obce na veřejném zasedání dne 18. 7. 2017. S platným územním plánem se je možné seznámit 
na stránkách obce www.obec-lhotka.eu v sekci územní plán nebo přímo na obecním úřadě. Věří-
me, že se nám v dohledné době podaří dokončit i „Pozemkové úpravy“, na kterých se intenzivně 
pracuje. V oblasti kultury proběhla již v minulém čísle hodnocená akce 37. Sraz Lhot a Lehot 
a hned následovaly přípravy na 23. ročník Sochových národopisných slavností, které proběhly 
v sobotu 26. srpna. Věřím, že všichni, kdo si do našeho areálu našli cestu, byli spokojeni a odnesli 
si ze Lhotky hezký kulturní zážitek. Děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci a zabezpečení 
těchto slavností, Klubu žen jako hlavnímu pořadateli, Sdružení měst a obcí povodí Ondřejnice 
za finanční podporu, sponzorům a hlavně Moravskoslezskému kraji za výraznou finanční podporu, 
bez které by se tyto slavnosti v tak velkém rozsahu jen těžce mohly zorganizovat. V neposlední 
řadě patří poděkování místnímu národopisnému souboru Pilky, který jako vždy předvedl vynikající 
vystoupení. Do nového školního roku přeji studentům a školákům hodně studijních úspěchů a vám 
všem ještě hodně slunečných dnů.  Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci září oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:
Marie Pečínková       83 let
Hedvika Kociánová   75 let
Břetislav Němec       70 let

Obecní úřad přeje všechno nejlepší 
všem oslavencům k jejich krásným výročím. 

Spoustu dalších krásně prožitých let 
ve zdraví a spokojenosti. Životní a rodin-

nou pohodu, elán a splnění všech přání.

Mateřská škola Lhotka, 
příspěvková organizace

NABÍDKA PRACOVNÍHO MÍSTA

Nabízíme pracovní místo pro kvalifikovanou 

učitelku na úvazek 0,29.

Bližší informace na tel. 723 052 755.

Volby 
do Poslanecké sněmovny 

Parlamentu České republiky 
v roce 2017

se budou konat v sále Obecního domu

V pátek 20. října od 14.00 do 22.00 hodin.

V sobotu 21. října od 8.00 do 14.00 hodin.

odpady

Sběr nebezpečného 
a velkoobjemového odpadu

V sobotu 14. 10. 2017 u bývalého kravína 
v době od 8.00 do 9.40 hodin.
Pozor – nebudou se vybírat pneumatiky!

Komunální odpad
Termíny svozu komunálního odpadu v září: 
úterý 5. 9. a 19. 9.

Sběr bio odpadů, sběrné místo 
u bývalého kravína:

Každou sobotu od 10.00 do 12.00 hodin.
Během pracovní doby obecního úřadu po tel. 
domluvě. 

Zatímco v červenci bylo nejvýznamnější 
lhoteckou akcí setkání českých a slovenských 
Lhot, Lhotek a Lehot, srpen patřil tradičním 
Sochovým národopisným slavnostem. Všude 
tam, mezi organizátory i vystupujícími, byli 
spolu s ostatními občany Lhotky vidět i lhoteč-
tí senioři. 

Ani září nebude výjimkou. Výbor Klubu se-
niorů na tento měsíc připravil pro své členy – 
ale i nečleny – dvě akce.

Zájezd na Štramberk a do Kopřivnice
Tou první – naplánovanou na pátek 8. 9. 

– je tradiční výlet auty s odjezdem v 8 hodin 
od „autobusáku“ Lhotky a první zastávkou 
ve Štramberku. Tam senioři navštíví botanic-
kou zahradu, jejíž součástí je kamenný laby-
rint s amfiteátrem starého lomu. Další štram-
berská zastávka bude u Národního sadu, 
odkud jsou různé varianty procházek ve stínu 
stromů, ale i po kouzelných uličkách, obchůd-
kách, muzeích a výstavách Štramberka. Ti 
zdatnější mohou vyšlapat k rozhledně na Bí-
lou horu i na proslulou Trúbu. V městečku pod 
ní bude pak pro účastníky připraven oběd.

Druhou zastávkou jednodenního výletu 
seniorů bude Kopřivnice s prohlídkou Tech-
nického muzea Tatry, ale i moderní expozice 
věnované slavnému rodákovi a nejslavnější-
mu českému olympionikovi Emilu Zátopkovi 
a jeho ženě Daně.

Program procházek i prohlídek v obou na-
vštívených městech bude jako vždy pohodo-
vý, aby se přizpůsobil věkové skupině starších 
obyvatel Lhotky, kteří se více informací o výle-
tě dovědí z plakátků a od členů výboru Klubu 
seniorů.

Opékání buřtů na Kuříně…
Protože v prvním poprázdninovém měsí-

ci bývá ještě „babí léto“, bývá dobrou tradicí 
výboru Klubu seniorů pozvat své členy, ale 
i ostatní Lhoťany ke sportovišti Kuřín na opé-
kání buřtů. To letošní je naplánováno na pátek 
15. 9. se začátkem od 15 hodin. Tam, stej-
ně jako při podobné akci – smažení vaječi-
ny – bude postaráno i o nápoje všeho druhu 
i dobrou zábavu, při které by neměla chybět 
ani hudba.

…a co dál…?
Samozřejmě, že se bude u buřtů také ho-

vořit o dalších nejbližších plánovaných ak-
cích. O připravované besedě s cestovatelkou 
po exotických krajích a také o velmi oblíbené 
lhotecké krmášové zábavě. Ale také o tom, jak 
by se plán činnosti seniorů na příští rok měl 
připravit, aby si i v dalším období získával pří-
zeň členů i nečlenů klubu. 

 Za výbor seniorů Pavel Pasek

Žádáme občany, aby do kontejnerů na tří-
děný odpad ukládali jen odpad vytříděný po-
dle jednotlivých složek a nepletli si tyto nádo-
by s popelnicí na směsný komunální odpad. 
Na každé nádobě je umístěna informace, co 
do které nádoby patří, ale i co tam nepatří. 

Pokud někomu není jasné, jak vytřídit jed-
notlivé složky komunálního odpadu, může 
navštívit internetové stránky: www.jaktridit.
cz nebo www.trideniodpadu.cz/kam-s-tim, 
případně mu budou tyto informace poskytnu-
ty na obecním úřadě. Biologicky rozložitelný 
odpad rostlinného původu je možné zdarma 
odložit na sběrném místě u bývalého kravína 
vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin, pří-

padně po předchozí domluvě v pracovní době 
obecního úřadu. Velkoobjemový a nebezpeč-
ný odpad se sbírá dvakrát ročně. Nejbližší 
sběr bude 14. 10. 2017 od 8.00 h. do 9.40 
h. v prostoru u bývalého kravína. Na směsný 
komunální odpad jsou určeny popelnice u jed-
notlivých nemovitostí. Do těchto nádob uklá-
dejte pouze komunální odpad (https://www.
trideniodpadu.cz/komunalni-odpad). Bohužel 
díky pohodlností a lhostejností jedinců může 
dojít ke zvýšení poplatků za svoz a likvidaci 
komunálního odpadu.  

 Zdeněk Kubala, starosta

Upozornění na třídění odpadů

Na základě opakujících se stížností na volné 
pobíhání psů po obci, jimi znečisťované veřejné 
prostranství, soukromé nemovitosti, ničení sou-
kromého majetku a nahánění domácího zvířec-
tva upozorňujeme jejich majitele, že:

- podle ustanovení § 11 odst. 2 zákona č. 
246/1992 Sb., na ochranu zvířat proti týrání, 
ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon 
na ochranu zvířat“), je každý chovatel hospo-
dářských zvířat povinen učinit opatření ne-
zbytná pro zabránění úniku zvířat. Porušení 
této povinnosti je přestupkem podle § 27 odst. 
3 písm. e) zákona na ochranu zvířat. Podle § 27 
odst. 12 písm. c) zákona na ochranu zvířat hrozí 
za tento přestupek pokuta až do výše 50.000 Kč,

- podle ustanovení § 47 odst. 1 písm. e) záko-
na č. 200/1990 Sb., o přestupcích se přestupku 
dopustí každý, kdo znečistí veřejné prostran-
ství (týká se i znečištění veřejného prostran-
ství vlastním psem, jiným domácím či hospo-
dářským zvířetem apod.). Za tento přestupek 
hrozí podle § 47 odst. 3 zákona č. 200/1990 Sb. 
o přestupcích, pokuta až do 20.000 Kč.

Pokud se bude volné pobíhání vašich psů 
opakovat, budou tito psi odchyceni odchytovou 
službou a umístěni v útulku v Sedlištích, to vše 
na náklady majitele. Současně bude obec nu-
cena řešit tyto situace v přestupkovém řízení 
u přestupkové komise Magistrátu města Frýd-
ku-Místku.  Zdeněk Kubala, starosta

Upozornění na pobíhající psy

Zářijové akce lhoteckých seniorů

Metylovice  
Vrchovina       

Metylovice  
Vrchovina

svatá Anna příjezd odjezd svatá Anna

4:09 4:15 4:17 4:24 4:36
4:07 4:20 4:28 xxx xxx 4:28 4:29   4:35 3 xxx

5:04 5:10 5:12 5:19   5:31 6

5:58 6:04 6:06 6:13 xxx

  6:08 2 6:11 6:21 xxx xxx 6:21 6:22 6:26 xxx
xxx 6:52 7:00 xxx xxx 7:00 7:02   7:08 1 xxx
xxx 6:42 6:51 6:57 6:58 7:04 7:07 7:15   7:28 7

xxx 7:23 7:31 xxx xxx 7:31 7:32   7:38 1 xxx
8:09 8:15 8:17 8:24   8:36 6

9:44 9:47 9:55 xxx xxx 9:55 9:56   10:02 1 xxx
10:44 10:47 10:55 xxx xxx 10:55 10:56   11:02 3 xxx

xxx 12:18 12:27 12:33
12:26 12:31 12:34 12:41   12:54 6

xxx 12:49 12:57 xxx xxx 12:57 12:58   13:04 3 xxx
13:03 13:09 13:11 13:17 xxx

  13:46 2 13:49 13:57 xxx xxx 13:57 13:58     14:04 1, 5 xxx

  14:17 2 14:20 14:30 xxx xxx 14:30 14:31 14:37 xxx
xxx 15:00 15:09 xxx xxx 15:09 15:10   15:16 1 xxx
xxx 16:35 16:44 16:50

16:40 16:45 16:48 16:54 xxx
xxx 16:49 16:57 xxx xxx 16:57 16:58   17:04 3 xxx
xxx 18:47 18:55 xxx xxx 18:55 18:56 19:02 xxx
xxx 20:10 20:19 20:25 20:26 20:32 20:34 20:40 xxx
xxx 22:47 22:55 xxx xxx 22:55 22:56 23:02 xxx

7 jede i do zastávky Frýdek- Revoluční - příjezd v 7:37

5 ze zastávky Palkovice - Kubala pokračuje ve 14:07 až do zastávky Frýdek - autobusové nádraží

ODJEZDY AUTOBUSŮ Z FRÝDLANTU n/O a ze LHOTKY
Metylovice         

kostel
Palkovice 

Tomis
Místek 

Frýdlantská

LHOTKA  
střed

přestup na zastávce Metylovice - kaplička sv. Anna

přestup na zastávce Metylovice - kaplička sv. Anna

6 jede i do zastávky Frýdek - autobusové nádraží - příjezd v 5:34, 8:39, 9:15, 12:57

1 jede i do zastávky Palkovice - Kubala - příjezd v 7:10, 7:40, 8:30, 10:04, 14:06, 15:18
2 vyjíždí ze zastávky Frýdlant n/O - Beskyd v 6:06, 13:44, 14:15
3 jede až do zastávky Chlebovice - kostel, příjezd 4:45, 11:12, 13:14, 17:14
4 vyjíždí ze zastávky Frýdek - magistrát ve 14:59

Frýdlant n/0  
Norma

Frýdlant n/0 
železniční 

stanice

ve  spolupráci

FORENZNÍ
ZNAČENÍ
JÍZDNÍCH KOL
ZDARMA

Lhotka
Hasičská zbrojnice
23. září 9.00–17.00 hod.

termín si můžete rezervovat na 
mikroregion.reservanto.cz

PREVENCE  
PROTI ODCIZENÍ
Mikroregion Frýdlantsko-Beskydy,  
ve spolupráci s MP Frýdek-Místek 
a za podpory Ministerstva vnitra, 
připravilo projekt „Forenzní zna-
čení jízdních kol, elektrokol a inva-
lidních vozíků“ pomocí syntetické 
DNA.

Kolo se označuje mikroskopickými 
tečkami, které jsou pouhým okem 
neviditelné. 

Deštivé počasí a nízké teploty neu-
možňují značení provádět, protože 
by bylo nestabilní a viditelné. Za ne-
příznivého počasí může být znače-
ní zrušeno. O náhradním termínu
budete včas informováni. 

Své jízdní kolo si můžete nechat 
označit také v ostatních obcích mi-
kroregionu.

CO BUDETE 
POTŘEBOVAT?
• čisté jízdní kolo

•  doklad o zakoupení kola 
(pokud nemáte, na místě vyplníte 
připravené čestné prohlášení)

• občanský průkaz

přestávka 12:00–13:00 hodin

ve  spolupráci

FORENZNÍ
ZNAČENÍ
JÍZDNÍCH KOL
ZDARMA

Lhotka
Hasičská zbrojnice
23. září 9.00–17.00 hod.

termín si můžete rezervovat na 
mikroregion.reservanto.cz

PREVENCE  
PROTI ODCIZENÍ
Mikroregion Frýdlantsko-Beskydy,  
ve spolupráci s MP Frýdek-Místek 
a za podpory Ministerstva vnitra, 
připravilo projekt „Forenzní zna-
čení jízdních kol, elektrokol a inva-
lidních vozíků“ pomocí syntetické 
DNA.

Kolo se označuje mikroskopickými 
tečkami, které jsou pouhým okem 
neviditelné. 

Deštivé počasí a nízké teploty neu-
možňují značení provádět, protože 
by bylo nestabilní a viditelné. Za ne-
příznivého počasí může být znače-
ní zrušeno. O náhradním termínu
budete včas informováni. 

Své jízdní kolo si můžete nechat 
označit také v ostatních obcích mi-
kroregionu.

CO BUDETE 
POTŘEBOVAT?
• čisté jízdní kolo

•  doklad o zakoupení kola 
(pokud nemáte, na místě vyplníte 
připravené čestné prohlášení)

• občanský průkaz

přestávka 12:00–13:00 hodin
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V sobotu 16. září pořádali místní hasiči již 
15. ročník pohárové soutěže O putovní pohár 
starosty obce, kterého se zúčastnilo celkem 
12 družstev, z toho 4 družstva žen. 

Před pohárovou soutěží předvedli mladí 
hasiči ze Lhotky štafetu požárních dvojic a po-
žární útok. Ve 14 hodin zahájilo soutěž domácí 
družstvo mužů a poté se předvedly zbylé při-

hlášené týmy včetně našich žen. A jak tento 
ročník dopadl? Mužům i ženám se podařilo 
zvítězit, a tak je zde po dvou letech další lho-
tecký double. Mezi muži se na druhém místě 
umístili hasiči z Palkovic a třetí muži z Huk-
vald. V kategorii žen obsadily druhé místo ha-
sičky ze Pstružího a třetí byly ženy z Hájova. 
 lh

slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
vstoupili jsme do měsíce října, kdy nám chladná rána a vybarvující se 

listy stromů ukazují, že je tady podzim. Věřím, že podzimní počasí přinese 
ještě hodně pěkných dnů, abychom mohli připravit naše zahrady a zahrád-
ky na zimní období a my na obci abychom stihli dokončit letošní poslední 
investiční akci, kterou je oprava místní komunikace kolem obecního úřadu, 
na kterou jsme získali dotaci 900 tisíc korun z Ministerstva pro místní roz-
voj ČR z programu Podpora obnovy a rozvoje venkova. Bohužel se nám začátek stavby trošku 
posunul z důvodu představebních příprav, jako je vytýčení inženýrských sítí, přesné geodetické 
zaměření stavby, rozhodnutí k dopravnímu značení apod. Nyní by již měly stavební práce probí-
hat podle harmonogramu. Po většinu stavebních prací bude komunikace průjezdná jen v jednom 
pruhu, ale při frézování a pokládce nového povrchu bude na komunikaci úplná uzavírka, o které 
budete včas informováni. Chtěl bych vás požádat, abyste se pokud možno průjezdu staveništěm 
vyhnuli, a když už stavbou budete projíždět, dbejte zvýšené opatrnosti. 

V sobotu 23. 9. proběhlo ve Lhotce forenzní značení jízdních kol, které slouží jako prevence proti 
krádeži. Tento projekt připravilo Zájmové sdružení Frýdlantsko-Beskydy ve spolupráci s partnerem 
projektu Městskou policií Frýdek-Místek a za podpory ministerstva vnitra. Ve Lhotce jsme i přes ne-
přízeň počasí označili 28 jízdních kol a v celém mikroregionu to je letos víc než 1000 jízdních kol. 

Bohužel opět musím upozornit na nedostatečné třídění odpadu některých naších občanů. Minulý 
měsíc jsme prováděli ve Sdružení měst a obci povodí Ondřejnice srovnání jednotlivých obcí v oblas-
tech odpadového hospodářství a naše obec se s produkci 260 kg komunálního odpadu na občana 
za rok s velkým rozdílem umístila na posledním místě. Hlavní příčinou je, že v některých nádobách 
na komunální odpad končí i nevytříděný odpad, jako jsou plasty, sklo, papír a biologicky rozložitelný 
odpad, což je vidět na některých přeplněných nádobách připravených u vašich domů na pravidelný 
svoz. Za veškerý tento odpad platíme velké peníze a naopak za vytříděný odpad se do rozpočtu 
obce peníze vrátí. Od tohoto měsíce jsme rozšířili počet sběrných míst na tříděný odpad o další dvě. 
Jedno nové sběrné místo přibylo na horním konci naproti pana Kožucha a druhé ve Staviskách 
naproti p. J. Kopčáka. Na biologicky rozložitelný odpad rostlinného původu je v provozu již druhým 
rokem sběrné místo u bývalého kravína, kde můžete tento odpad ukládat vždy v sobotu od 10 do 12 
hodin, případně po předchozí domluvě v pracovní době obecního úřadu. Nejbližší sběr velkoobje-
mového a nebezpečného odpadu bude 14. října od 8.00 do 9.40 h. v prostoru u bývalého kravína. 
Upozorňuji, že i za tento druh odpadů obec platí nemalé peníze podle odvezeného množství. Proto 
vás žádám, vytřiďte a odevzdejte pouze to, co se svým objemem nevejde do jednotlivých nádob 
na tříděný odpad v jednotlivých hnízdech umístěných v obci.

V pátek 20. a v sobotu 21. října vás zvu do sálu Obecního domu, kde se uskuteční volby do Po-
slanecké sněmovny Parlamentu České republiky. Přijďte dát hlas a důvěru svým kandidátům, které 
si vyberete z volebních lístků, které vám budou včas doručeny do vašich poštovních schránek. Přeji 
vám ještě hodně slunečných a hezky vybarvených podzimních dnů.  Zdeněk Kubala, starosta

noví občánci
20. srpna se Barboře Hajdůškové 

a Tomáši Kociánovi narodil syn Jan. 
Přejeme chlapečkovi, aby dobře prospíval 

a rodiče z něj měli velkou radost.

jubilea
V měsíci říjnu oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Karel Valíček - 91 let
Rudolf Ivánek - 82 let
Eva Malušová - 65 let

Obecní úřad přeje všechno nejlepší 
všem oslavencům k jejich krásným výročím. 

Spoustu dalších krásně prožitých let 
ve zdraví a spokojenosti. Životní a rodin-

nou pohodu, elán a splnění všech přání.

odpady
Sběr nebezpečného 

a velkoobjemového odpadu
Frýdecká skládka a.s. bude v obci Lhotka pro-
vádět sběr nebezpečného a velkoobjemového 

odpadu v sobotu 14. října od 8.00 do 9.45 
hodin v prostoru u bývalého kravína.

Zároveň bude prováděn 
zpětný odběr elektrozařízení.

NEBUDOU se sbírat pneumatiky!!!
Termíny svozu 

komunálního odpadu v září: 
úterý 3.10., 17.10. a 31.10.

Sběr bio odpadů, sběrné místo 
u bývalého kravína:

Každou sobotu od 10.00 do 12.00 hodin.
Během pracovní doby 

obecního úřadu po tel. domluvě. 

Volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky v roce 2017 

se budou konat v sále Obecního domu:
V pátek 20. října od 14.00 do 22.00 hodin.
V sobotu 21. října od 8.00 do 14.00 hodin.

V sobotu 26. srpna se uskutečnil v areálu 
u školy již XXIII. ročník Sochových národopis-
ných slavností. Jsme velmi rádi, že si slavnosti 
letos nenechala ujít víc jak tisícovka diváků, 
kteří se dobře bavili při sledování nabitého pro-
gramu. 

Celkem v pěti pořadech vystoupilo bezmála 
pět set dětských i dospělých účinkujících z šest-
nácti souborů a cimbálových muzik. Většina vy-
stoupení byla krásnou ukázkou „našeho“ folklo-
ru, neboť Sochovky jsou převážně setkáním 
souborů z nejbližšího okolí, a tak se každoročně 
nejen na pódiu, ale i mimo něj mohou potkat 
na sklonku léta staří známí z Pilek, Valašského 
vojvody, (Malé) Ostravice, (Malého) Gruniku, 
Valášku a dalších lašských souborů. Jak říkal 
ve svém projevu ředitel slavností Tomáš Kalus, 
pan Socha by měl určitě radost, že jeho odkaz 
má tolik pokračovatelů.

Program byl jako vždy zahájen setkáním 
účinkujících u pamětní desky Vincence Sochy, 
následoval průvod do areálu slavností a pak 
už běžel jeden pořad za druhým. Dětem patřil 
ten s názvem Ež se nam urodi, buděm veseli. 
Inspirací se staly polní práce od jara do zimy. 
V následujícím pořadu nazvaném Veselé chvíle 
v životě lidu (nejen) lašského se účinkující sou-
bory snažily svým vystoupením naplnit hlavní 
myšlenku autorky pořadu, že v každé době by 
měla v životě lidském zůstat dostatečně velká 
skulina pro příjemné a úsměvné chvíle, kdy je 
nutné umět brát běžné životní starosti s nadhle-
dem a třeba si i udělat legraci sám ze sebe. 
Ani letos nechyběli mezi účinkujícími soubory 
jubilanti. Třicet pět let od svého založení si při-
pomněl dětský soubor Valášek, který předvedl 
divákům reprízu svého výročního koncertu na-
zvaného Byl jednou jeden život, a čtyřicet let 
oslavil folklorní soubor Ondřejnica, který se 
představil v medailonu s názvem Kole našich 
oken teče voda skokem.

Letošní program byl opravdu především pře-
hlídkou lašského folkloru, jako host vystoupil 
v odpoledním pořadu pouze soubor Radošov 
z Veselí n. M. Druhého hosta jsme si šetřili pro 
večerní pořad. Uprostřed prázdnin jsme se do-
stali do nepříjemné situace, kdy nám od úno-
ra domluvený soubor oznámil, že nepřijede. 
Po velmi intenzivním shánění stejně kvalitního 
náhradníka se nám nakonec podařilo dohod-
nout s prešovským souborem Rozmarija. Byli 
jsme velmi rádi, že přijali naše pozvání a vytrhli 
nám tím trn z paty, a ještě větší radost jsme měli 
při sledování jejich programu Idzem, no dražeč-
ku neznam. Kromě ukázek temperamentního 
východoslovenského folkloru se všichni vý-
borně bavili také u vtipných hereckých výkonů 
malých i velkých tanečníků, kterými byl protkán 
příběh o chlapci Ďurkovi, od jeho narození, dět-

ství, přes problémy v dospívání, až po jeho ces-
tu do světa. Za nabitým programem udělal teč-
ku opět velkolepý ohňostroj, který se zatajeným 
dechem sledoval stále ještě zaplněný areál.

Během celého odpoledne a večera vyhráva-
ly nejen k poslechu, ale i k tanci muziky zúčast-
něných souborů na vedlejší scéně za školou, 
po skončení všech pořadů se volná zábava 
přesunula i na pódium.

Nejen programová nabídka byla velmi pest-
rá, také ve stáncích s občerstvením bylo oprav-
du z čeho vybírat. K zahnání hladu i žízně bylo 
připraveno jako vždy mnoho lákavých dobrot.

K tomu, že letošní ročník můžeme považo-
vat za velmi vydařený, přispělo samozřejmě 
také nádherné slunečné a teplé počasí. Co víc 
si totiž přát než pestrý a zajímavý program, pěk-
né počasí a hodně spokojených diváků? To je 
ta největší odměna pro ty, na jejichž bedrech 
organizace Sochových národopisných slavnos-
tí leží.

Na závěr ještě poděkování těm, bez kterých 
by Sochovy slavnosti nemohly být realizová-
ny. Děkujeme tedy těm desítkám lidí nejen ze 
Lhotky, kteří byli letos opět nebo poprvé ochot-
ni přiložit ruku k dílu a pomoci při přípravách, 
v průběhu akce, ale také s úklidem po jejím 
skončení. Kromě ochotných lidí bychom se 

Zatímco konec září pro všechny připravil 
chladné a deštivé počasí, první polovina měsíce 
lákala k akcím v přírodě. A lhotečtí senioři toho 
využili stoprocentně. Na 8. 9. si naplánovali vý-
let po zajímavých místech blízkého Štramberka 
a do Kopřivnice.

Pod známou Trúbou si necelá třicítka účast-
níků prošla s odborným výkladem botanickou 
zahradou, ale také Národním sadem a náměs-
tím se spoustou obchůdků a muzeí. Po procház-
kách vyhládlo, to se však napravilo u poctivého 
vývaru a řízku ve stylové restauraci Prosek.

Druhá část výletu patřila zejména kopřivnic-
kému technickému muzeu a „vypulírovaným“ 

veteránům, u kterých se každý rád vyfotil.
O týden později se senioři setkali ještě jed-

nou. Tentokrát u lhoteckého sportoviště na Ku-
říně. Hlavním bodem programu sice bylo po-
sezení u opékání buřtů, ale po zkušenostech 
z jarního smažení vaječiny organizátoři nezapo-
mněli setkání zpestřit občerstvením a kytarou, 
u které si všichni společně zazpívali.

Na chladnější podzimní dny výbor Klubu se-
niorů plánuje další akce již v teple restaurací. 
Tou nejbližší bude v pondělí 23. října Pod Oře-
chem krmášová zábava, na kterou k tanečnímu 
parketu a tombole zvou senioři jako vždy i ostat-
ní Lhoťany.  Pavel Pasek

V sobotu 2. září se dva soutěžní sedmičlen-
né týmy z naší obce zúčastnily 2. ročníku Bes-
kydských her bez hranic, které pořádala obec 
Pržno. Původně bylo přihlášeno osm týmů, ale 
dva se odhlásily, tak si to mezi sebou rozdaly 
předem připravených disciplínách týmy Bašky, 
Frýdlantu n. O., Janovic, Kunčic p. O., Lhotky 
a Pržna. 

Jelikož se pořádání této akce kryje s několi-
ka dalšími aktivitami a akcemi naších občanů, 
nebylo jednoduché tyto soutěžní týmy posklá-
dat. Sestavování týmu bylo ztíženo i poža-
davky na jejích složení, kdy v týmu dospělých 
musely být minimálně tři ženy a jeden soutěžící 
ročník 1957 a starší. Dětské družstvo muselo 
být ve složení čtyři chlapci a tři dívky s podmín-
kou věkového rozpětí od osmi do čtrnácti let, 
kdy musel být zastoupen každý ročník. Za shá-
nění, obvolávání a přemlouvání jednotlivých 
členů týmu bych chtěl poděkovat Lence Sto-
navské, která se následně ujala i vedení dět-
ského družstva. Nakonec se podařilo sestavit 
obě družstva, a to ve složení dospělého týmu: 
Peter Solik, Pavel Pasek, Martina Kubalová, 
Diana Zemanová, 
Lada Zemano-
vá, Ivan Slípek 
a Honza Závodný. 
Za dětský tým nás 
reprezentoval i : 
Honza Téma, 
Adam Krpec, Voj-
ta Sobek, Vendul-
ka Sobková, Aďa 
Maruničová, Bar-
ča Témová a ben-
jamínek Tomášek 
Marunič. Každá 
obec nominovala 
i svého rozhodčí-
ho, za Lhotku to 
byla Jana Zema-
nová. Soutěžilo 
se v šesti disciplí-
nách nazvaných 

letní biatlon, požární útok, labyrint, raz,2,3,4,5 
– kohouta slož hned, voda v kýblu a agility. Cí-
lem bylo samozřejmě co nejlepší a nejrychlejší 
splnění netradičních disciplín, ale hlavně šlo 
o zábavu a setkání všech soutěžících a diváků 
z obcí našeho mikroregionu. Všechny disciplí-
ny bedlivě sledoval a spravedlivě bodoval tým 
rozhodčích. Oproti loňskému ročníku byl letos 
úspěšnější tým naších dětí, které se stejným 
bodovým ziskem společně podělily o druhé 
místo s dětmi z Pržna. V kategorii dospělých 
nám letos patřila čtvrtá příčka. V celkovém sou-
čtu obou týmů jsme skončili taktéž na čtvrtém 
místě. Celkovým vítězem letošních her se opět 
jako minulý rok stala obec Janovice. Po do-
hodě zástupců jednotlivých obcí mikroregionu 
se příští ročník se bude konat 9. června 2018 
v Bašce. Děkuji všem členům soutěžních týmů 
za vzornou reprezentaci naší obce, rozhodčí 
Janě Zemanové za obětavost a úsilí, se kterým 
hájila náš tým ve sporných situacích, a v nepo-
slední řadě děkuji i za soutěžící všem divákům, 
kteří jim přijeli do Pržna fandit. 

 Zdeněk Kubala, starosta

Pohárová soutěž v požárním útoku

Po výletě a buřtech krmášová zábava

Od června se na hřišti lhoteckého Kuřína 
scházeli každou středu v podvečer volejbalisté. 
A o prázdninách dokonce dvakrát týdně – při-
bylo i pondělí. Někdy menší účast ovlivnili letní 
dovolenkáři, jindy se naopak sešla i čtyři druž-
stva a hrálo se na obou hřištích. Ani letos, jako 
každoročně, nebylo výjimkou, že se stabilními 
hráči-rodiči nastoupily i jejich dospívající děti… 
A šlo jim to tak, že ke konci prázdnin mnohé 
z nich už patřily mezi hráče úspěšnější.

Před ukončením léta se pak všichni těšili 

na závěrečný turnaj družstev. Ten letošní se 
pro deštivou předpověď posunul až na neděli 
10. září. K tradičním barevným dresům si každé 
družstvo připravilo stejnobarevný motivující rý-
movaný pokřik. Nejlépe povzbudil asi „modré“, 
kteří tentokrát celý turnaj vyhráli. O tekuté i ne-
tekuté ceny se pak vítězové, stejně jako ostatní 
soupeři, navzájem spolu podělili. A protože ne-
chyběly ani klobásky a „langoše“, rozcházeli se 
k večeru všichni uspokojeni nejen sportovně, 
ale i gastronomicky.  PP 

Volejbalisté ukončili sezónu turnajem

Sochovy národopisné slavnosti 2017

samozřejmě neobešli ani bez finančních pro-
středků. Největší část nákladů pokryje dota-
ce, kterou nám poskytuje Moravskoslezský 
kraj, významnou finanční podporu získáváme 
od Sdružení měst a obcí povodí Ondřejnice, 
do rozpočtu slavností přispívají i další sponzoři 
nejen ze Lhotky, ale i z okolí. Všem podporo-
vatelům patří také velké poděkování. Hlavním 
organizátorem je Klub žen Lhotka z.s., který 
spolupracuje s Obcí Lhotka. Těší nás, že pořá-
dáním Sochových slavností, které jsou známé 
i daleko za hranicemi našeho regionu a přitáh-
nou k nám každoročně mnoho diváků, můžeme 
přispět k propagaci obce.

Srdečně vás všechny už teď zveme na pří-
ští ročník Sochových národopisných slavností. 
Ten se bude konat stejně jako všechny před-
chozí ročníky opět předposlední prázdninovou 
sobotu, tzn. 25. srpna 2018.  Markéta Velká

Beskydské hry bez hranic
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
v těchto dnech, přesně 5. listopadu, to jsou tři roky od ustavujícího za-

sedání obecního zastupitelstva a my si uvědomujeme, že jsme vstoupili 
do posledního roku čtyřletého volebního období, kdy jsme od vás občanů 
dostali důvěru. Slibuji, že se budeme i v tomto posledním roce snažit, 
abychom vás nezklamali a až budete příští rok o tomto čase hodnotit naši 
práci, aby převládalo to pozitivní. Rád bych za sebe poděkoval zastupi-
telům za dosavadní spolupráci, kdy jsme se na pravidelných pracovních schůzkách i veřejných 
zasedáních snažili hledat řešení pro zvelebení, zkrášlení a usnadnění života v naší obci. Jak už 
jsem mnohokrát opakoval, je škoda, že na veřejných zasedáních jsou stále v přesile zastupitelé 
a neúčastní se více občanů. Jen tam dostanete nezkreslené informace o činnosti obecního 
zastupitelstva, jasné odpovědi na vaše dotazy a připomínky a také bychom byli rádi za zpětnou 
vazbu a názory vás občanů. 

O tom, co se nám za uplynulé tři roky podařilo udělat, jste pravidelně informovaní na těchto 
stránkách Mikroregionu, obecních stránkách, facebooku, ale hlavně byste to měli poznat v kaž-
dodenním životě v obci. Ať už to jsou větší či menší investiční akce, opravy a pravidelná údržba 
komunikací, zvelebování veřejného prostranství, údržba zeleně, odpadové hospodářství, kulturní 
a společenská činnost apod., to můžete nejlíp zhodnotit vy sami občané. Chtěl bych poděkovat 
i těm, kteří nám během celého období pomáhají s každodenní činností obecního úřadu, úklidem 
a údržbou obecního majetku, a to jsou zaměstnanci obecního úřadu. Děkuji za spolupráci i vám 
občanům, jednotlivým spolkům a všem, kteří se podílejí na zvelebení a zviditelnění naší obce.

Na závěr připomínám, že dveře na obecní úřad jsou vám vždy otevřené, ať potřebujete radu, 
pomoc, nebo máte různé náměty či připomínky. Přeji vám hezké podzimní dny. 

 Zdeněk Kubala, starosta

noví občánci
V říjnu se rodičům Ladě a Martinovi 
Kunešovým narodila dcera Viktorie

a rodičům Andree a Martinovi 
Blablovým syn Patrik.

Přejeme, aby děti dobře prospívaly 
a dělaly rodičům radost.

rozloučili jsme se 
V září jsme se rozloučili

s panem Štěpánem Kopčákem, 
 Pozůstalým upřímnou soustrast.

jubilea
V měsíci listopadu oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Miroslav Šrubař - 97 let, 

nejstarší občan Lhotky
Marie Bílková - 83 let

Vladislav Borák - 70 let
Růžena Kopčáková - 65 let

Obecní úřad přeje všechno nejlepší 
všem oslavencům k jejich krásným výročím. 

Spoustu dalších krásně prožitých let 
ve zdraví a spokojenosti. Životní a rodin-

nou pohodu, elán a splnění všech přání.

krátce z obce

Obecní kalendáře
I letos budou v prodeji stolní kalendáře s motivy 
a akcemi obce, za symbolickou cenu 20 korun. 
V prodeji by měly být začátkem prosince. Obča-
né budou o zahájení prodeje včas informováni.

Komunální odpad
Termíny svozu komunálního odpadu: úterý 
14. 11. a 28. 11. 

Sběr bio odpadů
Sběrné místo u bývalého kravína:
Každou sobotu od 10 do 12 hodin.
Během pracovní doby obecního úřadu 
po tel. domluvě. 

V sobotu 21. října se uskutečnil na Horečce 
14. ročník drakiády. Dopoledne se zdálo, že nám 
počasí nebude příliš nakloněno. Bylo zataženo, 
mrholilo, a ještě k tomu ani nefoukalo. Po obědě 
se ale počasí umoudřilo a přesně se začátkem 
akce začalo také foukat jako na objednávku. 

Pod kopcem se nakonec sešlo přes padesát 
dětí se svými rodiči a příbuznými a v jednu chví-
li poletovalo ve vzduchu víc jak dvacet draků 
různých tvarů a barev. Objevil se i jeden vlastní 
výroby. Koho už nebavilo stát na kopci s dra-
kem, mohl si vyzkoušet střelbu se vzduchovky 
na papírové růže. Vždyť byl přece krmáš a růže 
k němu patří. Střelba zaujala nejen děti, ale 

také jejich tatínky. Ty možná i víc...
Pro všechny byly k dispozici párky k opé-

kání nebo také sladké dobroty, které připravily 
některé maminky, a nechybělo ani něco na za-
hřátí (dětská i dospělá verze).

Asi po dvou hodinách, když už jsme byli všichni 
pořádně promrzlí, došlo na tradiční společné foto, 
děti obdržely sladkou odměnu a ty, které měly 
štěstí, si odnesly také nějakou cenu z tomboly. 

Letošní krmášová drakiáda se opět povedla. 
Pomohly tomu i ideální povětrnostní podmín-

ky. Zatímco vloni se málokomu podařilo dostat 
draka na oblohu, tentokrát to lítalo všem, nikdo 
lítostí nebrečel a až na výjimky nemusel také ni-
kdo vzteky nelétajícího draka polámat a vyhodit. 
Vládla pohoda a dobrá nálada.  M. V.

Každoročním slavnostem k výročí vysvěce-
ní kostela se v Čechách říká posvícení, na Mo-
ravě hody, ve Slezsku a u nás na Lašsku, tedy 
i ve Lhotce – krmáš. 

Tomu letošnímu vyšlo počasí pouze v so-
botu – při dětské drakiádě. V neděli už to bylo 
horší, takže když 22. října po slavnostní ne-
dělní mši s oběma lhoteckými sbory Cantamu-
sem i Scholou rosničkou postáli její účastníci 
u malého občerstvení – hlavně krmášových 
koláčů – počasí už bylo „uplakané“ a ovliv-
nilo i odpolední tradiční lhotecké krmášové 
fotbalové utkání svobodných proti ženatým, 
které se tentokrát neuskutečnilo. Poděkování 
i tak patří pořadatelům krmášového fotbalu, 
kteří byli připraveni občerstvit a zahřát divá-
ky i za deštivého a chladného počasí. Jed-
nu dobu to vypadalo, že se fotbalové utkání 
odehraje, ale bez diváků se hráčům do deště 
a chladného počasí moc nechtělo, a tak s ně-
kolika věrnými fanoušky přátelsky debatovali 
nejen o fotbale u stánku s občerstvením.

Ale když je ve Lhotce krmáš, tak se nekončí 
v neděli. Na pondělní odpoledne pozval výbor 
lhoteckého Klubu seniorů všechny své členy, 
ale i ostatní místní a přespolní občany všech 

Lhotecký klub seniorů zve své členy, ale i ostatní Lhoťany 
a příznivce exotiky k promítání filmu

 13. LISTOPADU 2017

doplněné výstavkou a vyprávěním
zážitků z cest Mgr. Dany Vláškové

O CESTÁCH
PO AFRICE

OD 16.30 HODIN
SÁL OBECNÍHO DOMU LHOTKY

O CESTÁCH
PO AFRICE

ETIOPIIETIOPII

Lhotecká krmášová drakiáda

Krmáš po Lhotecku

ročníků do pohostinství Pod Ořechem na tra-
diční Krmášovou zábavu.

Nutno říci, že pozvání bylo přijato všemi 
generacemi, a jak je ve Lhotce zvykem, nejen 
v sále při muzice, ale i u výčepu bylo plno. Sa-
mozřejmě, že nechybělo ani dobré jídlo a pití, 
které ke krmášové zábavě patří. A co teprve, 
když se vyhlásila tombola. Pro ceny – a neby-
lo jich málo – často velmi ochotně přicházeli 
i ti nejmenší.

Krmáš má Lhotka za sebou a před sebou 
předvánoční čas s dalšími kulturními i spole-
čenskými akcemi, na kterých se bude většina 
občanů opět ráda setkávat. 

 Pavel Pasek 

„Tady bude nejvhodnější duet, další sloku 
zazpívají ženy, pak muži a poslední – aby to 
vyznělo – budou zpívat všichni.“ Tak nějak 
na pravidelných úterních zkouškách upravuje 
nové pásmo lhoteckého souboru Pilky jeho 
umělecká vedoucí Jana Foldynová pro blížící 
se vánoční koncerty.

Na každé zkoušce se ale „projede“ i některé 
z pásem letních. Pro soubor jsou sice srpnové 
lhotecké národopisné Sochovy slavnosti ka-
ždoročním vyvrcholením folklorního roku, ale 
řadu vystoupení má i po nich.

Na tom zářijovém – při hukvaldském vino-
braní – měly Pilky s cimbálovkou Valašského 
vojvody během dne šest vystoupení a po kaž-
dém z nich ještě malou školu lašských tanců 
pro návštěvníky Hukvald.

Nejbližší další prezentace Pilek bude v ne-
daleké Kopřivnici, kde vystoupí soubor se 
dvěma pásmy 23. listopadu ve velkém sále 
kulturního domu. Pro tamní posluchače mají 
Pilkaři připravena úspěšná letní pásma Ukra-
dená hospoda a Jarmareční. Nově nacvičova-
né vánoční pásmo bude mít pak svoji premiéru 
začátkem prosince v domácí Lhotce na Vánoč-
ním koncertu.

Zejména po vystoupení Pilek na „Sochov-
kách“, ale i na jiných parketech, přicházejí ka-
ždoročně souboru další nabídky k předvedení 
svého programu v blízkých i vzdálenějších 
obcích regionu. A všude tam zpěvem a tan-
cem přesvědčují jeho členové diváky, že „nota“ 
do znaku obce Lhotka pod Ondřejníkem prá-
vem patří.  Pavel Pasek

„Nota“ do znaku Lhotky patří

Z celkového počtu 432 voličů se k volbám 
dostavilo 288 oprávněných voličů, z toho 
bylo 287 hlasů platných, volební účast byla 
66,66 %.

Své hlasy jste dali:
ANO 2011 - 102, SPD-TOMIO OKAMU-

RA - 38, ODS - 31, ČSSD - 23, KSČM - 18, 
ČESKÁ PIRÁTSKÁ STRANA - 24, KDU-ČSL 
- 20, STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ - 13, TOP 
09 - 6, STRANA ZELENÝCH -  2, ROZUMNÍ 
- 2, REALISTÉ - 2, SPORTOVCI - 2, SDRU-
ŽENÍ PRO REPUBLIKU - 2, DOBRÁ VOLBA 
2016 - 1, STRANA PRÁV OBČANŮ - 1.

Ohlédnutí za volbami do Poslanecké 
sněmovny Parlamentu České republiky

Upozorňujeme, že v těchto dnech probíhá oprava místní komunikace kolem obecního 
úřadu. Žádáme vás, abyste během provádění prací, tj. od 7 do 17 hodin neparkovali auta 

v celém prostoru staveniště, což je od křižovatky u kostela po obchod U Ivánků. oú

Oprava místní komunikace

Na sobotu 23. září byl naplánován druhý roč-
ník turnaje v nohejbalu Fanda cup. Jenže počasí 
bylo takové, že by psa nevyhnal, natož nohej-
balistu. A tak se termín přesunul na 30. září a to 
byla trefa do černého, protože bylo krásně teplo 
a slunečno. Pohár z loňského roku obhajoval 
Fanda team a spolu s ním se snažilo ještě pět 
trojic ze Lhotky, Metylovic a Kozlovic.

První utkání, v němž nastoupili obhájci titulu 
proti Metylovicím, naznačilo, kde tentokrát hledat 
favority, protože Fanda team podlehl 0:2. Po ce-
lou základní část nebylo pochyb o vítězi, protože 
Metylovice nenašly přemožitele a neztratily ani 
set. Jenže pak přišla nadstavbová část, v níž v se-
mifinále opět porazili Fanda team a ve finále nara-
zili na Leoš team. A to narazila „kosa na kámen“. 
Trojice ve složení Leoš Fojtík, Jara Solík a Jožin 
Slipek změnila oproti předcházejícím zápasům ro-
zestavení. Na síť se přesunul Leoš a jak se ukáza-
lo, byl to „zlatý tah“. Dobře smečoval a perfektně 
blokoval, takže z toho bylo finálové vítězství a zisk 
Fanda cupu. Na druhém místě skončily Metylo-
vice a bronz patřil obhájci poháru Fanda teamu. 

Fanda cup podruhé
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slovo starosty

Lhotka

Vážení�spoluobčané,
ani se tomu nechce věřit, ale právě čtete řádky posledního letošního vydání 

Mikroregionu. Rok uběhl jako voda a jsme opět v adventním čase, kdy máme 
před sebou vánoční svátky, které jsou obdobím klidu, rozjímání a setkávání. 

Rád bych vás pozval na několik prosincových akcí, které pro vás jako 
každoročně připravil kulturní výbor spolu s dalšími pořadateli. V sobo-
tu 8. prosince od 19 hodin se v sále Obecního domu uskuteční tradiční 
Vánoční koncert, na kterém vystoupí děti z mateřské školy, Schola Rosnička, Pilky a pěvecký 
sbor Cantamus. Ve středu 13. prosince v 18 hodin si u mateřské školy opět po roce společně 
zazpíváme koledy při celorepublikové akci „Česko zpívá koledy“. 

V úterý 12. prosince vás zvu na poslední letošní veřejné zasedání obecního zastupitelstva, 
kde bude hlavním bodem schválení rozpočtu na rok 2018 a hodnocení uplynulého roku. Po za-
sedání bude opět dán prostor pro dotazy občanů na zastupitele obce.

Koncem letošního roku proběhlo výběrové řízení na svoz a likvidaci směsného komunálního 
odpadu. Nejnižší, a proto vítěznou, nabídku podala Frýdecká skládka a.s., která bude od Nového 
roku tyto odpady v naší obci svážet. Změnou firmy bude změněn i termín svozu, který bude jednou 
za dva týdny každé liché pondělí. První svoz proběhne v náhradním termínu – sobota�6.�1.�2018 
(náhradní termín za 1. 1. 2018). Následující svozy dle naplánovaného harmonogramu – každé�
liché�pondělí, tzn. 15. 1. 2018, 29. 1. 2018. Nádoby se směsným komunálním odpadem musí 
být ve svozový den připraveny ke svozu již od 6 hodin ráno. Upozorňuji, že nová svozová firma si 
vyhradila právo nevyvážet nádoby s nevhodným obsahem, jako je např. žhavý popel, stavební suť 
apod. Tyto nádoby budou označeny nálepkou a informace bude předána na obecní úřad. 

Na závěr roku bych chtěl poděkovat vám občanům, zastupitelům, zaměstnancům obce a ma-
teřské školy, spolkům a všem, kteří nám pomáháte při zvelebení či zviditelnění Lhotky. Přeji vám, 
vašim přátelům i blízkým klidné prožití blížících se vánočních svátků a do nového roku pevné 
zdraví, štěstí, pohody a splnění všech přání.  Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea
V měsíci prosinci oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Marie�Cabáková�-�87�let
Richard�Stachel�-��81�let
Eva�Hudečková�-�65�let
Božena�Kalusová�-�60�let

Obecní úřad přeje všechno nejlepší 
všem oslavencům k jejich krásným výročím. 

Spoustu dalších krásně prožitých let 
ve zdraví a spokojenosti. Životní a rodin-

nou pohodu, elán a splnění všech přání.

krátce z obce

Termíny�svozů
Termíny svozů komunálního odpadu v pro-
sinci: úterý 12. 12. a 26. 12. 

Pozvánka�na�zastupitelstvo
Veřejné zasedání zastupitelstva obce se bude 
konat v úterý 12. prosince v 19.00 hodin. 

Stolní�kalendáře
Začátkem prosince budou na obecním úřadě 
k prodeji nové stolní kalendáře na rok 2018, 
ve kterých opět najdete mimo fotografií z růz-
ných akcí ve Lhotce i mnoho dalších užitečných 
informací. Pro občany, kteří mají uhrazené 
veškeré poplatky, je prodejní cena kalendáře 
stanovena na symbolickou cenu 20 Kč. 

Trochu�statistiky
Ke dni 21. 11. 2017 má obec Lhotka 539 
obyvatel, a to 273 mužů a 266 žen. Průměr-
ný věk obyvatel je 41 let.

Otevírací doba obecního 
úřadu v měsíci prosinci

PO 18. 12. – zavřeno
ÚT–ČT 19–21. 12 – přítomna pouze účetní

PÁ 22. 12. – zavřeno
ST–ČT 27–28. 12. – zavřeno

PÁ 29. 12 – otevřeno do 10 hodin 
(přítomna pouze účetní)

Hasičům – ženám i mužům – uplynulo další 
soutěžní období. Účastnili se pohárových soutě-
ží v blízkém okolí, z nichž některé byly zařazeny 
i do Beskydské nebo Moravskoslezské ligy.

Ženy se postavily v letošní sezóně na start 
celkem 24x. Vybojovaly si 8x první místo, 5x 
druhé místo a 4x třetí místo. Mužům se podařilo 
umístit z celkově 21 soutěží 3x na první místo, 
6x na druhé místo a 1x na třetí místo.

Ženy za největší úspěch letošní sezony po-
važují obhájené vítězství na soutěži ve Vyšních 
Lhotách, kde se jim podařilo posunout jejich 
minulý rekord tratě. Na této soutěži ženy opět 
vyhrály i projížďku v obrněném transportéru, 
ale tentokrát ji věnovali mladým hasičům, kte-
rým se to velmi líbilo.

Mladým hasičům sezona po létě nekončí. 
V říjnu se zúčastnili závodu požárnické všestran-
nosti v sousedních Metylovicích, kde se umístili 
na 16. místě z 27 soutěžních týmů. Nyní se při-
pravují na hadicovou a uzlovou štafetu a na sou-
těž na Pstruží.  Veronika�Pavlisková

O Etiopii, vnitrozemském státě „afrického rohu“ 
ve východní Africe, se mohli z filmu i vyprávění 
spoustu zajímavostí dovědět v pondělí 16. listopa-
du občané Lhotky. V sále Obecního domu pro ně 
lhotecký klub seniorů připravil odpoledne s cesto-
vatelkou a občankou Lhotky Danou Vláškovou. 

Ta, jako učitelka přírodopisu a tělesné výcho-
vy, již od mládí toužila navštívit a poznat méně 
známé země. A to se jí – většinou s batohem 
na zádech – podařilo. Navštívila Maroko, Alžír, 
Srí Lanku, Tunis, Sýrii, Turecko, Norsko, Finsko, 
národní parky USA, ale také Thajsko, Ekvádor, 
Kolumbii, Amazonii a Vietnam. Poslední její ces-
ta – již v seniorském věku – vedla napříč Etiopií.

A právě z cestování po Etiopii promítala 
film, ze kterého si diváci mohli připomenout, 
že na jejím území se našly pozůstatky jednoho 
z nejstarších předků člověka, že Etiopané jsou 
i potomci krále Šalomouna a královny ze Sáby, 
ale hlavně mohli zhlédnout současnou Etiopii, 
která se svými více než sty miliony obyvateli 
a množstvím kulturních a přírodních památek 
patří mezi nejchudší země světa.

Autentické záběry ze svého cestování dopl-
ňovala paní Vlášková vyprávěním nezapome-
nutelných zážitků z mnoha setkání s domorodci, 
kteří si i v současném jednadvacátém století za-
chovali nejenom svoji řeč, oblečení, stravování, 
ale i zvyky, které pro nás – obyvatele vyspělých 
států – působí až neskutečně exoticky.

Slovem i obrazem se mohli účastníci promítání 
i vyprávění na chvíli přenést mezi etiopské sta-
robylé chrámy a obelisky, hrady, zámky, skalní 
útvary, ale i vodopády, jezera a jeskynní systémy. 
Nechybělo ani povídání o setkáních se zvířaty, 
zvláště pak poněkud hororová příhoda o jízdě au-
tem s „neznámo kam zalezlým“ jedovatým hadem.

Sál obecního domu byl při akci obklopen ná-
stěnkami s fotografiemi dalších navštívených 
exotických zemí světa, o kterých se při etiopském 
odpoledni tentokrát nemluvilo. Ale i ty svými zají-
mavými záběry zaujaly natolik, že se i po promí-
tání o nich s cestovatelkou dlouho povídalo. Není 
proto vyloučeno, že se někdy s paní Vláškovou 
Lhoťané setkají na podobné akci při vyprávění 
o zemích dalších.  Pavel Pasek

Oznamujeme všem občanům obce, že 
po dohodě se svozovou společností Frýdecká 
skládka, a.s. dochází s účinností od 1. 1. 2018 
ke sloučení sběru a svozu čirého a barevného 
skla, tzn. že sběr a svoz skla z bílých a zele-
ných nádob bude prováděn společně. 

Ke změně systému sběru a svozu skla při-
stoupila společnost na základě požadavků 
mnoha obcí sloučit sběr a svoz čirého a barev-
ného skla a také s ohledem na skutečnost, že 
sklárny jsou v dnešní době schopny dotřídit čiré 

sklo od barevného na svých třídicích linkách 
a není proto nutné třídit sklo přímo u původce.

S ohledem na zavedení změny ve sběru 
skla budou zvony na bílé sklo označeny zele-
nou nálepkou „Barevné sklo“ a bude do nich 
možné odkládat bílé i barevné sklo. 

Sloučením sběru skla dojde k optimaliza-
ci nákladů na svoz nádob na sklo a zároveň 
k úspoře míst pro umístění nádob na papír 
a plasty, popř. nádob na směsný komunální 
odpad.  oú

Sloučení sběru a svozu čirého a barevného skla

Hasičům skončily soutěže 

Podzim zatím ještě nestihl uklidit úplně 
všechny své barvy ze stromů i keřů a nabízí 
je k obdivování také dětem z mateřské školy. 
Dopolední vycházky jsou prozářeny odstíny čer-
vené, žluté i hnědé, které kontrastují s širokou 
škálou zeleně i modří oblohy. Tou dobou téma 
barev proniká i do vzdělávacího programu. Pro-
to jsme dětem připravily barevný týden. 

Rodiče byli požádáni, aby dětem oblékli denně 
co nejvíce věcí určené barvy. Žlutý den byl pro-
jasněn jak oděvy dětí, tak i tvořením – malováním 
sluníček, provlékáním a navazováním vlněných 
žlutých slunečních paprsků, konstruováním ze žlu-
tých stavebnic, ochutnávkou žlutých plodů citrónu, 
hroznů, papriky a příběhem O Sluníčku. 
Červená prozrazovala dynamiku i něhu. 
Děti obkreslovaly a vystřihovaly červený 
karton do tvaru srdíčka, jehož nastřižením 
v přeložení provlékaly špejli, a ve finále 
vytvořily srdíčkový zápich do květináče 
pro maminku. Následovala dramatiza-
ce pohádky O Karkulce, kde se v pasáži 
Karkulka přichází k babičce-vlkovi a vlk ji 
spolkne postupně vystřídaly všechny děti, 
které projevily zájem. Karkulčiny červené 
bonbóny všem chutnaly znamenitě. Na vy-

cházce u červeného kontejneru vzpomínaly a jme-
novaly, co všechno se do něj odkládá. Modrý den 
na naší modré planetě Zemi, s modrými balónky, 
zkonstruovaným papírovým dalekohledem, z Po-
likarpovy stavebnice sestavenou lodí a pohybem 
doprovázejícím píseň Námořníci, byl stejně zá-
žitkovým jako ty předcházející. Pokračoval ještě 
následující den, kdy 27 dětí, rozdělených do dvou 
skupin, postupně absolvovalo šestou lekci z dese-
ti plavání v bazénu U Fandy ve Lhotce. Barevné 
dny vyvrcholily nácvikem písně Ptám se vás proč, 
proč, proč, kde se zpívá o všech barvách, které 
nám zkrášlují život na naší planetě Zemi. 

� M.�Laníková�

Barevné dny v mateřské škole

Ve středu 13. prosince se ve Lhotce stejně 
jako v desítkách dalších měst a obcích v České 
republice rozezní úderem 18. hodiny zpěv koled. 

Akce „Česko zpívá koledy“ se koná v České 
republice posedmé a získává na stále větší ob-
libě. Kouzlo této výjimečné akce spočívá v tom, 
že tisíce lidí po celé republice, ale i v zahraničí, 
budou ve stejný okamžik a v určeném pořadí 
hromadně zpívat vybrané koledy. 

Lhotka se k akci „Česko zpívá koledy“ připojí le-
tos počtvrté. Všechny, kteří se chtějí do společné-
ho zpěvu vánočních koled zapojit, zveme 13.�12.�
2017�v�17.45�hodin k mateřské škole ve Lhotce. 

Společně se scholou Rosnička, sborem 
Cantamus a folklorním souborem Pilky zazpí-
váme koledy Nesem vám noviny, Narodil se 
Kristus Pán, Půjdem spolu do Betléma, Veselé 
vánoční hody, Pásli ovce Valaši a jako posled-
ní pak píseň Vánoce, Vánoce přicházejí. Texty 
koled najdete v regionálním Deníku. Na místě 
bude zajištěno malé občerstvení. 

Na akci vás zve Obec Lhotka ve spolupráci 
s Moravskoslezským deníkem. 

Lhotka se opět připojí
k akci Česko zpívá koledy

Žádáme občany, kteří doposud nezaplatili 
místní poplatky za svoz komunálního odpadu, 
aby tak bezodkladně učinili! 

Nebyl uhrazen poplatek za svoz odpadu 
TP r. 2015 – 2 domácnosti, r. 2016 – 2 do-
mácnosti.

V letošním roce doposud nebyl uhrazen 
poplatek za svoz odpadu RO – 1 nemovitost, 
TP – 5 domácností.

Poplatky za hrobová místa, psy a odpady 
podnikající osoby jsou v pořádku uhrazeny 
a neevidujeme žádné nedoplatky. Děkujeme.

Místní poplatky v obci

S cestovatelkou po Etiopii ve Lhotce
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Vánoční čas, konec roku a vstup do roku no-
vého bývá pro mnohé z nás i ohlédnutím za uply-
nulým rokem. Ten byl v naší obci kromě oprav, 
rekonstrukcí a tradičních každoročních společen-
ských lhoteckých akcí významnější i o skutečnost, 
že jsme v devětatřicetileté historii setkání všech 
českých a slovenských Lhot, Lhotek a Lehot byli 
už po druhé hostiteli. 

V novém roce si budeme v celé zemi připomí-
nat i sté výročí vzniku samostatného českosloven-
ského státu. Proč si tedy nepřipomenout i význam-
né událostí naší Lhotky?

Stačí jenom zalistovat v malé knížečce, kterou 
je Historie Lhotky pod Ondřejníkem, sestavená 
do roku 2000 kronikářkou obce Alžbětou Kožu-
chovou. Tam zajímavých událostí najdeme celou 
řadu. 

Třeba tu, že první zmínka o naší obci je z roku 
1359, takže jí – pod původním jménem Mest-
lieshow, později Hnojová Lhota a od roku 1593 
Lhotka – je letos už 659 let. V 18. století byl 
na Bahenné založen mlýn, v 19. postavena kaple, 
první i druhá školní budova a vybudována silnice. 
V nedávném – dvacátém – století již mnozí žijící 
občané pamatují zejména založení Sboru dob-
rovolných hasičů, zavedení telefonu, elektrifikaci 
obce, postavení současné školní budovy, založení 
hřbitova, postavení kravína, vepřína a drůbežárny, 
ale i sportoviště Kuřín.

Lhotku poznamenaly i obě světové války. Do té 
první z tehdejších 551 občanů narukovalo 108 

mužů a 25 z nich už se domů nevrátilo. Ještě před 
vyhlášením druhé světové války nastoupili spolu 
s ostatními lhotečtí branci na mobilizaci, která Mni-
chovskou zradou předčasně skončila. V prvním 
roce války byla založena i ve Lhotce odbojová sku-
pina. Také ve 2. světové válce padli čtyři lhotečtí 
občané – jejich jména jsou na památníku u kaple.

V historii Lhotky nechybí zmínky o různých sou-
borech, spolcích, sportovních klubech, učitelích 
a významných rodácích, o farnosti, zdravotnictví, 
živelných pohromách, lidových zvycích, písních, 
pověstech, ale třeba i o narození lhoteckých troj-
čat. Texty jsou doplněny dobovými fotografiemi, 
které dokládají, jak se život v obci a sama Lhotka 
změnila. 

Znalost historie nám mnohdy pomáhá pocho-
pit současnost. Proto je dobré – nejen při vstupu 
do nového roku – si ji někdy připomenout. 

  Pavel Pasek

Novoroční ohlédnutí do historie Lhotky 

slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
máme tady rok 2018, který je určitě rokem plným očekávání. Především 

je to rok, kdy oslavíme 100 let, kdy byla oficiálně vyhlášena samostatnost 
pro národy bývalého Rakousko-Uherska a začaly se psát novodobé dějiny 
Československa. Počátkem roku si zvolíme prezidenta a v druhé polovině 
roku nás čekají komunální volby, kdy si zvolíte nové obecní zastupitelstvo. 
Pro nás stávající zastupitele je to rok, kdy se musíme snažit, abychom se 
se ctí vyrovnali se sliby, které jsme vám dali před minulými volbami. Hodnocení práce obecního 
zastupitelstva v minulém roce i těch předcházejících nechám na vás, občanech-voličích, a rád se 
s vámi spolu s ostatními zastupiteli setkám při konečném hodnocení celého volebního období. 
A co nás čeká v letošním roce? Od ledna nám začala odvážet odpady nová svozová firma, a to 
Frýdecká skládka a.s., která vyšla vítězně z výběrového řízení. Věřím, že si na nový termín svozu 
rychle zvyknete a budete s jejími službami spokojeni. Od února bude ve zkušebním provozu pro 
občany cestující autobusy zavedena nová tarifní zóna č. 470 pro linky 860342, 860347, 860360 
a vybrané úseky (Frýdek-Místek, Metylovice, Lhotka a Palkovice), ve které si bude možné zakou-
pit 365denní dlouhodobé časové jízdné za 1 Kč. Rádi bychom zrealizovali výstavbu alespoň 
jednoho ze dvou chodníků kolem krajské komunikace, na které máme vydáno stavební povolení, 
případně rozšíření místní komunikace od kaple k autobusovému stanovišti s novým chodníkem. 
Vše závisí na tom, zda se nám podaří získat potřebné finance. Průběžně budeme v rámci mož-
ností dále opravovat místní komunikace, udržovat veřejná prostranství a obecní zeleň. Plánujeme 
zřízení sběrného místa pro velkoobjemové a elektro odpady v budově bývalého kravína. Věříme, 
že konečně dotáhneme do konce i pozemkové úpravy, díky kterým budeme mít připraveny i pro-
jekty na opravy některých místních komunikací a jejich odvodnění. 

Věřím, že rok 2018 bude rokem dobrým a společně s vámi se nám bude dařit zvelebovat naši 
vesnici tak, aby všichni, kteří k nám zavítají, se u nás cítili dobře. Děkuji všem, kteří se zajímají 
o dění ve Lhotce a pomáhají nám s organizací kulturního, sportovního a společenského života 
v obci. Jako každý rok připomínám, že dveře na obecní úřad jsou pro vás vždy otevřené, ať po-
třebujete radu, pomoc nebo máte připomínky k naší práci. Přeji vám, vašim blízkým, známým 
i kamarádům šťastný a úspěšný rok 2018, abyste si ho užili ve zdraví a splnila se vám všechna 
přání. Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci lednu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Milan Mynář 87 let
Ludmila Smelíková 84 let
Marie Slípková 60 let
Josef Blahuta 60 let

Obecní úřad přeje všechno nejlepší 
všem oslavencům k jejich krásným výročím. 

Spoustu dalších krásně prožitých let 
ve zdraví a spokojenosti. Životní a rodin-
nou pohodu, elán a splnění všech přání.

Termíny svozu odpadů
Termíny svozu komunálního odpadů:
sobota 6. 1. 2018 (náhradní termín za 1. 1. 

2018). Následující svozy dle naplánovaného 
harmonogramu – každé liché pondělí, tzn. 15. 
1. 2018, 29. 1. 2018. Nádoby se směsným ko-
munálním odpadem musí být ve svozový den 
připraveny ke svozu již od 6 hodin ráno. 

Nová tarifní zóna č. 470
v Metylovicích a ve Lhotce

Na základě společné aktivity obcí Metylovic 
a Lhotky, Moravskoslezského kraje, Koordiná-
tora ODIS s.r.o. a ČSAD Frýdek-Místek a.s. 
bude od 1. 2. 2018 pro cestující zavedena nová 
tarifní zóna č. 470 pouze pro linky 860342, 
860347, 860360 a vybrané úseky (Frýdek-Mís-
tek, Metylovice, Lhotka a Palkovice). Pro nově 
zavedenou tarifní zónu č. 470 bude možné 
zakoupit 365denní dlouhodobé časové jízd-
né za 1 Kč. Toto jízdné bude možné zakoupit 
a uplatnit pouze u dopravce ČSAD Frýdek-Mís-
tek a.s.

Dlouhodobé  časové  jízdné  lze  zakoupit 
pouze na ODISku. 

Po cca půlročním zkušebním provozu bude 
zavedení tarifní zóny č. 470 vyhodnoceno 
a v případě finanční nevýhodnosti se nastaví 
nebo budou hledat jiná pravidla pro odbavová-
ní cestujících v tarifní zóně ODIS 470.

Více  informací  na  www.obec-lhotka.eu, 
obecním facebooku nebo na obecním úřadě.

Taková zpěvná obec jako Lhotka nemůže 
při akci Česko zpívá koledy chybět. Zúčastňu-
jeme se už od začátku. Druhý rok se scházíme 
na upraveném parkovišti u MŠ. Trápila nás jen 
otázka, jaké bude počasí. A to naštěstí vyšlo. 

Nepršelo, nebyla vichřice jako v začátku 
týdne, a tak jsme se mohli v klidu soustředit 
na zpěv, při němž nám velmi pomáhal sbor 
Cantamus. Sešla se nás dohromady stovka, 
a tak to byl opravdu velký sbor. Na rozehřátí za-
zpíval Cantamus a pak už v 18 hodin zazněla 
první koleda Nesem vám noviny. A následovaly 
další – Půjdem spolu do Betléma, Narodil se 
Kristus Pán, Štěstí, zdraví, pokoj svatý, Pásli 
ovce valaši, Rolničky, rolničky a tradičně zpí-
vání uzavřela písnička Vánoce, Vánoce přichá-
zejí. Obecní úřad se postaral o teplé občerst-
vení pro zahřátí jak malých, tak i velkých, a tak 
jsme se ještě nerozcházeli a s kelímky v ruce 
poslouchali pokračování. Zpěváci Cantamusu 
se postarali o přídavek a mohli jsme si v tom 
pěkném rozpoložení a naladění poslechnout 
geniální Ave Maria, Tichá noc a další skladby. 
Česko zpívá koledy se zařadilo mezi oblíbené 
lhotecké akce.  J. H.

Tříkrálová sbírka
Tříkráloví koledníci přinášejí lidem radost-

nou zprávu o narození Božího syna v bet-
lémských jeslích. A prosí o dar na pomoc 
lidem v nouzi. Každá koruna v kasičce má 
svoji váhu. Přijměte, prosíme, tyto vyslance 
potřebných, které budeme potkávat ve Lhot-
ce v sobotu 6. 1. a v neděli 7. 1. 2018.

Za jakýkoliv příspěvek vám předem dě-
kujeme.  L. K.

Mikuláš na Lhotku nezapomněl. A jak by 
mohl! Všechno bylo v sobotu 2. prosince v sále 
Obecního domu připraveno, děti se už několik 
dnů těšily, a tak samozřejmě musel dorazit. Ale 
ještě před jeho příchodem děti vyráběly advent-
ní věnce, které si odnášely domů, nechaly si na-
malovat tváře, takže pak Mikuláš hovořil napří-
klad se Spidermanem. Kdo chtěl, mohl tančit při 
dětských písničkách, které pouštěl přizvaný DJ.

Rodiče mohli zakoupit dětem balíčky, který-
mi je Mikuláš obdarovával. Bylo jich prodáno 
65, a když připočítáte doprovod rodičů a praro-
dičů v počtu 1–5, tak je jasné, že sál Obecního 
domu byl zcela plný. Po několika letech, kdy 
se Mikulášská besídka konala v sále penzio-
nu U Fandy, se letos vrátila zase do Obecního 

domu a břímě příprav padlo na bedra Sylvy 
Vláškové. Byl na ní ten největší díl práce a sta-
rostí, ale zdatně jí pomáhalo osm lhoteckých 
děvčat a výsledek byl perfektní. Všichni orga-
nizátoři si zaslouží obrovskou pochvalu stej-
ně jako sponzoři, jak z firem, tak i rodin, kteří 
na tuto akci přispěli. Nepoužili jsme jen ženský 
rod, protože nemůžeme zapomenout na Miku-
láše a čerta. Oba byli velmi povedení a věro-
hodní, takže slibů o poslouchání rodičů, uklízení 
hraček apod. jsme slyšeli dost. Ale všichni 
víme, že ve Lhotce jsou samé hodné děti, které 
jen tak občas trochu zazlobí, a tak se čert vracel 
do pekla s prázdným pytlem. Na rozdíl od dětí. 
Ty si nesly domů vlastní výtvory, pytlíky s nadíl-
kou a určitě příjemné zážitky.  J. H.

Mikuláš na Lhotku nezapomněl

V pátek 1. prosince se sešli lhotečtí hasiči 
na výroční schůzi, aby zhodnotili uplynulý rok. 
Po výročních zprávách jednotlivých výborů, 
kladném hodnocení výsledků soutěžních týmů 
byla především vyzvednuta práce s mládeží, 
kdy kroužek mladých hasičů pod vedením Jar-

ka Kopčáka a několika dalších dobrovolných 
hasičů se těší velkému zájmů mladých Lhoťanů. 

Poté se dostalo pocty dlouholetému dobro-
volnému hasiči, bývalému veliteli Zdeňkovi Žid-
kovi, kterému bylo předáno jedno z nejvyšších 
vyznamenání za mimořádné výsledky, a to Řád 
sv. Floriána, který mu byl udělen výkonným vý-
borem SH ČMS. Po vynikající večeři, kterou 
už tradičně připravily členky lhoteckého sboru 
Vlaďka Pečínková a Jarka Židková, se deba-
tovalo mimo jiné o nadcházejícím hasičském 
bále, který se bude konat 26. ledna od 19 ho-
din v sále Obecního domu, na který jste všichni 
srdečně zváni.  SDH Lhotka

Výroční schůze lhoteckých hasičů

Ten vánoční čas – to je tradiční název lhotec-
kých koncertů, které se v předvánočním čase ko-
nají už 14 let. Připraveny jsou z vlastních zdrojů. 
Letos se koncert konal poněkud dříve než v před-
cházejících letech a tím moderátorka Šárka Sob-
ková omluvila absenci vánočního stromu. Místo 
něj rozsvěcovala postupně čtyři adventní svíce 
a to doprovázela vyprávěním o svatých, kteří pa-
tří k prosinci – Barborka, Mikuláš, Lucie a Ježíš.

Koncert zahájila cimbálová muzika Jana 
Pustky koledou Ten vánoční čas. Pak nastoupily 
děti z MŠ s pásmem „12 měsíců a každý z nich 
jinou čepici nosí“, které s nimi nacvičila učitelka 
Lenka Stonavská. Bylo to milé pásmo a děti byly 
zaslouženě odměněny potleskem zcela zapl-
něného sálu (pomalu se zdá pro některé akce 
malý). Po dětech patřilo jeviště folklornímu sou-
boru Pilky s vánočním pásmem, které připravily 
Jana Foldynová a Libuše Zlá. K nadcházejícím 
svátkům nás přibližovaly jak písně, tak i mlu-
vené texty. Ve stejném duchu pak pokračovala 
Schola Rosnička pod vedením Jiřího Tesarčíka. 

Šest děvčat a dva hoši ukázali, že zpěvnost má 
ve Lhotce pokračování. I když Pilkaři měli své vy-
stoupení postaveno hlavně na písničkách a tex-
tech a tance bylo minimálně, přece jen taneční 
číslo nechybělo. A to zásluhou děvčat ze školní 
družiny, které s Lidkou Kožuchovou nacvičily ta-
nec s názvem „Rolničky“.

A přišlo vyvrcholení večera při vystoupení sou-
boru Cantamus, kdy se taktovky opět chopil Jiří 
Tesarčík. Ti, kdo nový lhotecký sbor Cantamus 
už slyšeli, si určitě rádi poslechli jejich vystoupe-
ní, ostatní byli možná příjemně překvapeni úrovní 
tohoto souboru. Abychom byli spravedliví, větši-
nu v souboru tvoří Lhoťané, ale pomáhají v něm 
i zpěváci a muzikanti z okolních obcí. Ještě drob-
ná tombola, do níž přispěli štědří sponzoři, za což 
jim velký dík, a příjemná hodina a půl, v níž Lho-
ťané pobavili a potěšili Lhoťany, byla u konce. 
Ovšem muzikanti z cimbálovky se opět chopili 
nástrojů a následovalo to, co je ve Lhotce tradič-
ní po všech akcích. Posezení přátel a sousedů 
a příjemná zábava do pozdních hodin.  J. H. 

Koncert Ten vánoční čas

V úterý 12. prosince se na 8. (letošním po-
sledním) veřejném zasedání sešlo zastupitel-
stvo obce a projednalo celkem 16 bodů. Pří-
tomní občané vyslechli zprávy o hospodaření 
obce i mateřské školy, o činnosti kontrolního 
a finančního výboru, a především byli přítomni 
schválení rozpočtu obce na rok 2018, který má 
mírný schodek, jenž pokryje přebytek z roku 
2017. 

V roce 2017 zakoupila obec malotraktor 
na udržování obecních komunikací a dva křovi-
nořezy na údržbu obecních ploch, byla zrekon-
struována místní komunikace před hasičkou 

zbrojnicí a kolem kaple, zrekonstruováno WC 
v restauraci Obecník, opraven plot a zpevněné 
plochy u MŠ, přibyly dvě nová sběrná místa 
pro tříděný odpad, opraven chodník v urnovém 
háji, zpevněná plocha před obecním úřadem 
s lavičkami a několik dalších drobnějších akcí. 
Díky obětavé pomoci většiny občanů v čele 
s organizačním výborem, který řídili pravidel-
ní účastníci srazů Lenka a Aleš Stonavští, se 
obec s úspěchem zhostila v červenci pořada-
telství 37. ročníku srazu Lhot, Lhotek a Lehot, 
který byl jejími účastníky hodnocen velmi klad-
ně. Byl to úspěšný rok.  J. H.

Schválený rozpočet 2018

I Lhotka zpívala koledy

Poslední kalendáře
Upozorňujeme, že na obecním úřadě je 

ještě k prodeji pár kalendářů na rok 2018, 
ve kterém najdete mimo fotografií z kultur-
ních a společenských akcí v obci i několik dů-
ležitých informací týkajících se života v obci. 
Cena za kalendář je 20 Kč.

Ke Štědrému dnu ve Lhotce patří stromeček, 
kapr, cukroví, dárky. Další sváteční dny pak patří 
stolnímu tenisu v sále hostince Pod ořechem, 
který je také sídlem místního oddílu. Na první 
sváteční den se scházejí neregistrovaní. V po-
sledních letech ale, bohužel, zájem trochu opa-
dá. Scházelo se i přes 20 hráčů, tentokrát to bylo 
pouhých 11, děti do 15 let byly jen tři a žen se 
dostavilo pět.

Škodu mají ti, co nepřišli, protože devatenáct 
Lhoťanů a Lhoťanek prožilo pěkné odpoledne 

a večer, zasportovali si, protáhli tělo po ná-
ročném štědrovečerním hodování a nakonec 
si odnesli za svou účast i pěkné drobné ceny, 
které na turnaj věnovali sponzoři, za což jim 
díky. A jak turnaj dopadl? V dětské kategorii byl 
nejlepší Šimon Fuchsík, na druhém místě Šimon 
Krpec a třetí byla Terka Pavlisková, v kategorii 
dospělých obhájil loňské prvenství Kuba Fulnek, 
na druhém místě byl Michal Slipek a třetí Matěj 
Fulnek. Mezi ženami byla nejlepší Martina Poláš-
ková, druhá Petra Solíková a třetí Jiřina Solíková.

O den později patřily stoly těm, kteří na nich 
hrají a trénují – registrovaným hráčům. Dostavi-
lo se jich 12 a po spoustě zápasů ve skupinách 
a postupových soubojích bylo následující pořa-
dí: 1. Petr Tobola, 2. Filip Krpec, 3. Jarek Vrba. 
Jednatřicet Lhoťanů a Lhoťanek ukázalo, že 
svátky pro ně neznamenají jen jídlo, sledování 
pohádek a lenošení. Snad bude příští rok účast 
opět vyšší.   J. H.

Sportujeme o Vánocích



– 4 –Únor 2018

slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
leden máme za sebou a s ním i lhoteckou plesovou sezónu, kterou 

uzavírá maškarní ples, který pořádá Klub žen a TJ Sokol 3. února. 
Letošní zima nám moc velkou sněhovou nadílku nepřipravila, ale i tak 
bych rád upozornil majitele automobilů, aby v průběhu zimy neparko-
vali s vozidly na obecních komunikacích. Takto odstavená auta brání 
bezpečnému prohrnování sněhu a není možné kolem nich provádět 
posyp z důvodu možného poškození těchto vozidel. V místech, kde budou auta zaparková-
na na komunikaci, nebude zimní údržba provedena. Možná už jste si všimli, že od 1. 2. 2018 
byla pro cestující zavedena nová tarifní zóna č. 470 pro autobusové linky 860342, 860347, 
860360. Pro nově zavedenou tarifní zónu č. 470 bude možné zakoupit 365denní dlouhodo-
bé časové jízdné za 1 Kč. Jízdné bude možné zakoupit a uplatnit pouze u dopravce ČSAD 
Frýdek-Místek a.s. Zóna byla zavedena na základě společné aktivity obcí Lhotky a Metylo-
vic, pro usnadnění cestování občanů těchto obcí do škol, zaměstnání, k lékaři apod. Zavede-
ní zóny je výsledkem dlouhodobého úspěšného vyjednávání obou obci s Moravskoslezským 
krajem, Koordinátorem ODIS s.r.o. a ČSAD Frýdek-Místek. Více informací o odbavování 
v tarifní zóně ODIS 470 najdete na obecních stránkách, facebooku nebo na obecním úřadě. 
Zavedení tarifní zóny bude pravidelně vyhodnocováno a v případě finanční nevýhodnosti se 
nastaví nebo budou hledat jiná pravidla pro odbavování cestujících v zóně ODIS 470. Užijte 
si posledních zimních dnů k odpočinku a nabírání nových sil, abyste byli připraveni na jaro, 
kdy nás vždy čeká hodně práce na zvelebení našich zahrad a okolí svých domů.  

 Zdeněk Kubala, starosta

rozloučili jsme se 
V lednu jsme se rozloučili

s paní Květoslavou Volnou, 
rodině a pozůstalým upřímnou soustrast...

jubilea
V měsíci únoru oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Štěpánka Valičková - 86 let

Věra Michalcová - 86 let
Aloisie Závodná - 81 let 
Milada Kučerová - 75 let
Marie Kmentová - 70 let

Libuše Zlá - 70 let
Josef Čerňák - 70 let
Rudolf Kalus - 65 let

Všem oslavencům přejeme pevné zdraví, 
životní elán a rodinnou pohodu.

Připomínáme splatnost místního 
poplatku za psa do 31. března
Místní poplatek můžete platit hotově na po-

kladně OÚ a taktéž bankovním příkazem
č. účtu 1690539349/0800
PES - V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit 

číslo vašeho domu do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého další-
ho psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč.

Splatnost poplatku z ubytovací kapacity 
a rekreační poplatek měl splatnost 15. 1. 
za II. pololetí 2017 

Kolem břízových panáčků 
k vrcholu Ondřejníka

Ti panáčci jsou čtyři. První z nich sedí na roz-
cestníku na ulici Pod Hrbkovou, druhý nás na-
směruje k vyhlídce na Hrbkové. A tam se teprve 
setkáme s prvním z jejich větších bratrů. Spolu 
s návštěvníky vyhlídky se břízový panáček dívá 
na to, jak se pohled na Lhotku novou výstavbou 
pozvolna mění. 

Ale dojít jenom k vyhlídce, to by nebyl žádný 
výlet. A tak je nutno pokračovat dále. Za „Antoníč-
kem“ se dáme vlevo a tam už se pamětníci zales-
něného Ondřejníka diví. Místo vzrostlých smrků 
jsou holé stráně a tím i pěkný výhled na Metylo-
vice, Olešnou, Frýdek-Místek i další města. Kro-
mě vykácených smrků napadených kůrovcem 
se „zlepšil“ výhled i díky polomům z nedávných 
silných větrů.

Když chceme ale až na vrcholek, musíme 
na Kubalánkách odbočit od cesty k Solárce do-
prava do strmého stoupání. Před vrcholkem se 
nám ještě otevřou pohledy na Kozlovice, Hukval-
dy, Kubánkov, ale i Kopřivnici. Ale to už je jenom 
kousek k cíli, kde ve výšce 890 m n. m. nám po-
slední – čtvrtý – břízový panáček vlaječkou připo-
míná, že byl loni v létě zhotoven na počest setká-
ní Lhot, Lhotek a Lehot. Návštěvníkům již zbývá 
jenom zapsat se do „vrcholové“ knihy a vrátit se 
přes ondřejnické sedlo, případně ještě kolem rou-
benky u Solárky zpět k domovu… 

…ale také svým známým ten malý nenáročný 
výlet nad Lhotku doporučit. Protože určitě stojí 
za to. Pavel Pasek 

První ze tří letošních lhoteckých plesů uspo-
řádal formou Přátelského večírku v pátek 19. 
ledna v sále pohostinství Pod Ořechem pro své 
členy, ale i ostatní Lhoťany Klub seniorů Lhotky. 
Toho dne bylo sice od rána zejména na cestách 
s větším sklonem náledí, ale kdo přišel, nelitoval. 

Klasický program obohatila nejenom dobrá 
hudba a vkusná výzdoba s bohatou tombolou. 
Zpestřením bylo i sólo pro osmdesátiletou lho-
teckou jubilantku, kterou přítomní muži v sále vy-

tančili. Je třeba také dodat, že pozvání organizá-
torů přijali nejenom starší, ale i mladší Lhoťané, 
takže se sál pohostinství Pod Ořechem naplnil. 
Výčep i kuchyně nezůstaly za dobrou zábavou 
pozadu, dá se proto říci, že večírek byl pěknou 
tečkou za celoroční činností Klubu seniorů. 

Celkově všechny akce výbor klubu zhodnotí, 
ale i s plánem na další období své členy sezná-
mí 9. března taktéž Pod Ořechem na výroční 
členské schůzi.  P.P.

Sympatickou sku-
pinu Mirai jsme v čer-
venci 2016 přivítali 
na koncertu ve Lhot-
ce. O rok později 
vystoupili na Setkání 
Lhot, Lhotek a Lehot 
a také pilně pomáha-
li při organizaci této 
akce. Nebylo tedy 
příliš překvapivé, že 
velmi úspěšný rok 
2017 zakončila sku-
pina v hostinci Pod 
Ořechem, kde byla 
pochopitelně řada 
důvodů k radosti. 
A jaký je jejich vztah 
ke Lhotce? Zeptali 
jsme se frontmana kapely Mirai Navrátila.

„Já bych řekl, že vřelý. Náš bývalý kytarista 
Kristian Danel tady bydlí a on mi poradil, ať to 
uděláme Pod Ořechem, že je tu taková auten-
tická vesnická atmosféra. Máme ke Lhotce 
blízko, jezdíme k němu na návštěvu, budeme 
tam dnes spát a navíc jsem tady pomáhal řešit 
ten sjezd Lhotek.“

Blahopřejeme k letošním úspěchům.
„Děkujeme za celou kapelu.“
Překvapilo vás, že jste porazili i Karla 

Gotta?
„No to mě ani ve snu nenapadlo, přijde mi 

to absurdní.“
Napadlo vás, že písnička Když nemů-

žeš, tak přidej bude tak úspěšná?
„Ne. Fakt ne. Někdo to tak možná cítí, já ne. 

Mám radost, když napíšu písničku, která mi 
tak nějak rezonuje v hlavě, která, jak bych to 

Vánoční sportování ve Lhotce pokračovalo 
28. prosince 3. ročníkem šachového turnaje pro 
neregistrované i registrované šachisty. V sále 
Obecního domu bylo připraveno 12 šachovnic 
s hodinami a také občerstvení, které pro účastníky 
připravili pořadatelé ze šachového oddílu Sokola 
Lhotka za přispění sponzorů, kterým tímto za je-
jich přízeň děkujeme. Celkem se zúčastnilo 18 ša-
chistů. Byl to trochu pokles oproti předcházejícímu 
ročníku, kdy ale přijely děti z Beskydské šachové 
školy. Za šachovnice zasedlo 7 neregistrovaných, 
4 registrovaní a 7 dětí, z nichž byla 4 děvčata, což 
je potěšující. Účastníci byli rozděleni do tří skupin. 

A – děti do 15 let
1. Klásek Kryštof
2. Šimčák Kryštof

3. Šturc Ondra
B – neregistrovaní hráči – hlavní skupina
1. Prokop Tomáš – držitel putovního poháru
2. Mohyla Jan
3. Vlášek Roman junior
C – registrováni hráči
1. Blecha Josef
2. Lipovský Tomáš
3. Zeman Stanislav
Turnaj uspořádal šachový oddíl Sokola 

Lhotka, který už třetí rok soutěží v okresním 
přeboru šachistů. V prvních dvou ročnících se 
klub držel na předních místech tabulky, v probí-
hajícím ročníku je po pěti kolech na 6. místě ze 
14 účastníků s bilancí dvě vítězství, dvě remízy 
a jedna porážka.

V naší obci proběhla stejně jako každý rok 
Tříkrálová sbírka. Skupinky pod vedením Filipa 
Krpce, Jitky Němcové, Anny Němcové, Šárky 
Sobkové a Michaely Témové obcházely do-
mácnosti v sobotu 6. 1. 2018. 

Díky štědrosti dárců byla v obci vybrána 
částka 35 259 Kč. Bližší informace o použití 
finančních darů naleznete na www.fm.charita.
cz. Všem dárcům i ochotným koledníkům patří 
velké poděkování. 

Na základě společné aktivity obcí Metylovic a Lhotky, Moravskoslezského kraje, Koordinátora 
ODIS s.r.o. a ČSAD Frýdek-Místek a.s. bude od 1. 2. 2018 pro cestující zavedena nová tarifní 
zóna č. 470 pouze pro linky 860342, 860347, 860360 a vybrané úseky (Frýdek-Místek, Metylovi-
ce, Lhotka a Palkovice). Pro nově zavedenou tarifní zónu č. 470 bude možné zakoupit 365denní 
dlouhodobé časové jízdné za 1 Kč. Toto jízdné bude možné zakoupit a uplatnit pouze u dopravce 
ČSAD Frýdek-Místek a.s.

Pravidla pro odbavování v tarifní zóně ODIS 470:
1. Jednotlivé jízdné REGION
Jízdenky jsou vydávány ve formě:
a) elektronických jízdenek
• určených pro jednotlivou jízdu,
• hrazených z elektronické peněženky ODISky 
• majitele ODISky opravňují ke zvýhodněnému přestupu v době do 45 minut od času příjezdu 

do nahlášené výstupní zastávky dle platného jízdního řádu (čas na přestup je zapsán na kartu 
s přihlédnutím ke zpoždění v době nástupu),

• zvýhodněným přestupem se rozumí snížení ceny o výši základní sazby v navazujícím spoji 
(tzn., že v navazujícím spoji není účtována základní sazba).

b) papírových jízdenek – nepřestupních
• určených pro jednotlivou jízdu,
• hrazených v hotovosti (nebo z elektronické peněženky pro spolucestující),

• Jednotlivá jízdenka REGION zakoupená v papírové podobě je nepřestupní.
2. Dlouhodobé časové jízdné
• Nově možno zakoupit 365denní dlouhodobé časové jízdné za 1 Kč. Toto jízdné bude možné 

zakoupit a uplatnit pouze u dopravce ČSAD Frýdek-Místek a.s.
• Dlouhodobé časové jízdné lze zakoupit v předprodeji na autobusovém nádraží ve Frýdku-

-Místku v přepravní kanceláři Na Poříčí 3530, 738 01 Frýdek-Místek.
• Dlouhodobé časové jízdné lze zakoupit pouze na ODISku.
3. Pořízení ODISky
• Cena výdeje ODISky 130 Kč.
• Vydání karty do 21 dnů.
• Platnost Odisky je 6 let od data výroby karty. 
Po cca půlročním zkušebním provozu bude 

zavedení tarifní zóny č. 470 vyhodnoceno 
a v případě finanční nevýhodnosti se nastaví 
nebo budou hledat jiná pravidla pro odbavová-
ní cestujících v tarifní zóně ODIS 470.

Informační leták ODIS: Nová tarifní zóna 
v Metylovicích a ve Lhotce od 1. února

Lednová Tříkrálová sbírka

Lhotecké vánoční sportování ukončil v sobo-
tu 6. ledna na Tři krále turnaj smíšených dvojic 
v šipkách v hostinci Pod Ořechem. Tentokrát 
byla rekordní účast 10 dvojic. Ozvěny svátků 
zajistilo vánoční cukroví, k občerstvení byla dále 
škvarková pomazánka od hospodských a sýro-
vá pomazánka s domácím pečivem od Hely.

Soutěžili nejen dospělí, za mládež dvojice 
Janek Fulnek a Filip Krpec. Z deseti dvojic byly 
tři manželské páry a z 20 účastníků bylo sedm 
žen. Kdo by si myslel, že byly oslabením, toho 
z omylu vyvedou výsledky: 1. místo Hela Ma-
týskova a Martin Velička, druhé místo Eman 
a Kamila Foldynovi (loňští vítězové) a na třetím 
místě Lucie Lichnovská a Radim Foldyna. Byla 
to opět Pod Ořechem dobrá zábava a příjemně 
prožitý večer.

Sportování ukončily šipky

Po večírku seniorů bude „výročka“

Vánoční šachy v Obecním domě

Mirai zase po roce ve Lhotce

řekl, se dobře „zabrušuje“ do hlavy. Kluci ji ani 
nechtěli jako singl do rádia, přišlo nám to sice 
jako fajn a motivační, ale ten úspěch nečekali. 
Domnívám se, že to dědictví Emila Zátopka, co 
tady zanechal v lidech, je neopomenutelné.“

Teď si tu písničku zpívají i malé děti.
„Jsem za to hodně rád. Člověk neví, jestli 

napíše ještě nějaký takový song, v tom je jistá 
tvůrčí minideprese, ale budu se snažit a těším 
se na to.“

Tak hoši hodně úspěšných písní, ať to vy-
jde!
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
máme tady měsíc březen, ve kterém vstoupíme do prvních jarních dnů 

a na jehož konci se přeneseme přes Pašijový týden k velikonočním svát-
kům. Věřme, že si užijeme i jarního sluníčka, ze kterého budeme čerpat 
sílu na aktivní část roku, kdy nás čeká práce na úklidu kolem svých do-
movů, na zahradách i zahrádkách.

První teplejší dny očekáváme i my na úřadě, abychom se mohli pustit do jar-
ního úklidu a dalších činností pro vylepšení a zvelebení obce. Možná jste zaregistrovali během února 
změnu za volantem obecního malotraktoru, kdy pana Zdeňka Žídka, který odešel do zaslouženého 
důchodu, vystřídal p. Martin Židek. Rád bych panu Z. Žídkovi poděkoval za obětavou práci pro obec, 
vzornou péči o svěřenou techniku a přeji mu ještě hodně dlouhých let ve zdraví v domácím rodinném 
kruhu. Nadále jednáme s úřadem práce o možnosti zaměstnání pracovníků na veřejně prospěšné prá-
ce, kteří by nám stejně jako v posledních letech pomohli s úklidem a udržováním veřejných prostranství 
a zeleně. Jako každé jaro probíhá úklid i ve většině domácností, přičemž vzniká zvýšené množství 
různého odpadu. Již pravidelně, bohužel pro některé jedince zbytečně, tady upozorňuji, třiďte odpad, 
neznehodnocujte obsah nádob s vytříděnými komoditami a udržujte pořádek na jednotlivých sběrných 
místech. Odpady, které se svou velikostí nevejdou do jednotlivých nádob, odevzdejte na pravidelném 
jarním sběru velkoobjemového a nebezpečného odpadu, který se bude konat v sobotu 7. dubna od 8 
do 9.40 hodin u bývalého kravína. Několik občanů se na mne obrátilo s dotazem, zda budou zpět před 
obecní úřad přesunuty kontejnery na tříděný odpad. V současné době zvažujeme, že místo po ná-
dobách využijeme jako parkovací stání, kterého máme v centru obce nedostatek. V obecním domě 
máme šest bytů, obecní úřad a obecní hospodu. Další byt máme v hasičské zbrojnici a ve skutečnosti 
jsou před obecním domem jen čtyři parkovací místa. Často se stává, že jsou auta odstavená před ha-
sičskou zbrojnicí, kdy znemožňují výjezd hasičské techniky, nebo před garáží obecního úřadu. Bohu-
žel tento úsek budeme muset vyřešit dopravními značkami. Místo kontejnerů nám můžou přibýt až tři 
parkovací stání, což nám problém s parkováním zcela nevyřeší, ale určitě významně odlehčí. Původní 
nádoby budou rozmístěny podle potřeby a vytíženosti na ostatní sběrná místa v obci. Věřím, že původ-
ní sběrné místo před obecním úřadem plně nahradí sběrné místo na autobusovém stanovišti, zvláště 
teď, kdy můžete více využívat autobusovou dopravu za 1 Kč, kterou jsme pro vás zajistili od února. 
Ještě malá informace k opravě obecní komunikace před obecním úřadem. Dokončovací práce, jako je 
finální pokládka dlažebních kostek před kostelem, úprava vchodu k obecním bytům, vtokové objekty 

pro dešťovou kanalizaci, terénní úpravy včetně 
osetí trávníku apod., budou provedeny v jarních 
měsících za příznivého počasí.

Do prvních jarních dnů bych vám chtěl po-
přát hodně zdraví, sluníčka, elánu a hlavně 
dobré nálady a v neposlední řadě příjemné pro-
žití velikonočních svátků strávených v okruhu 
svých blízkých a přátel. 

 Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce

Sběr odpadu
Sběr nebezpečného a velkoobjemového od-
padu je připraven na sobotu 7. dubna u kra-
vína od 8.00 do 9.40 hodin. Pneumatiky se 
nebudou vybírat.

Zápis do školky
Zápis do mateřské školy Lhotka, příspěv-
ková organizace se koná v budově školy 
ve středu 9. května v době 8.00 do 12.00.

Poplatek za psa
Splatnost místního poplatku za psa je nejpoz-
ději do 31. března, č. účtu 1690539349/0800
PES – V.S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno. Poplatek za psa – 80 Kč. 
Za každého dalšího psa přihlášeného na tu-
též osobu – 140 Kč. 

Komunální odpad
Termíny svozu komunálního odpadu: pondě-
lí 12. 3. a 26. 3.

Vítání občánků
V pátek 16. 3. v 17 hodin 

v sále obecního domu 
přivítáme 6 nových občánků.
Rodičům dětí budou zaslány 

individuální pozvánky

Při tradičním plesu Sokola a Klubu žen 
ve Lhotce jsme už prožili různá období, prostředí 
i formy života. Letos jsme se vrátili o dvě tisíciletí 
zpět. Název plesu byl tentokrát – Starověký Řím 
aneb chléb a hry, to jsme my. 

Mohlo by se zdát, že téma plesu moc šancí 
pro fantazii nenabídne – šup na sebe prostě-
radlo a je ze mě Říman. Opět se ukázalo, že 
ve výběru a výrobě kostýmů mají lhotečtí do-
statek nápadů a možná by se i staří Římané 
na plese inspirovali. Vetřeli se nám na ples i dva 
Galové, ale velkoryse jsme je nechali v klidu. 
Věděli jsme, že Asterix s Obelixem nemají svůj 
kouzelný nápoj, a tak jsou neškodní. I když to 
zkoušeli s vínem, Koniferkou, Fernetem, kouzlo 
se nedostavilo. A tak se mohl ples pěkně rozjíž-
dět. Postarala se o to také kapela Blankyt, která 
nabídla repertoár k všeobecné spokojenosti. 

Mottem plesu bylo – chléb a hry. Abychom 
si mohli hrát, bylo třeba také naplnit první část 
hesla a chléb zastupovalo občerstvení, které při-
pravila kuchařka Dáša, a další příbuzní se starali 
o to, aby Římané netrpěli hladem či žízní a ani 
chléb nechyběl. No a co hry? Tak na úvod je 
třeba říci, že nikdo při hrách Římanů ve Lhotce 

nezemřel. Nebyly šelmy k zápasům a nesoupe-
řili ani gladiátoři mezi sebou. To není ve Lhotce 
zvykem, naše plesy jsou mírumilovné a pohodo-
vé. Ale budeme-li brát jako hry tanečky, tak to 
jsme se opravdu činili a na parketu bylo pořád 
živo, protože Blankyt nedělal dlouhé pauzy mezi 
sériemi písniček. 

Ke hrám patřila také soutěž ve znalostech 
latinských nápisů a římských dějin. Na vítěze 
čekala láhev nikoliv římského, ale skotského 
nápoje. K tradici plesů Sokola a Svazu žen patří 
tematický tanec. Bohužel hlavní organizátorka 
a choreografka Ivča dlela v té době v tropických 
pralesech. A tak se pětice mužů – sokolů – do-
hodla a inspirováni internetem nacvičili „pánvič-
kovou show“. I když ji asi řada účastníků plesu 
na internetu viděla, takový výstup známých tváří 
měl zasloužený úspěch a bylo to vtipné oboha-
cení plesu.

No a už ubývá jen vzpomenout bohatou tom-
bolu, za kterou patří velké díky desítkám spon-
zorů. Je skvělé, že jich je ve Lhotce tolik a věnují 
stále plesu přízeň. I to přispělo k tomu, že ples 
Starověký Řím bude v paměti zapsán jako velmi 
povedená akce.  J. H.

Kolem padesáti, zejména mladších Lhoťanů 
soustředil kolem sebe v roce 1936 řídící učitel 
Vincenc Socha do národopisné skupiny, která 
chtěla zachovávat místní lidové zvyky, jako 
jsou dožínky, kácení máje, poutě a krmaše, 
velikonoční a vánoční koledy, ale i svatební 
zvyky.

Skupina se po válce – již pod názvem Pilky 
– ještě více upevnila a spolu s vlastní cimbá-
lovou muzikou nacvičila celou řadu folklorních 
pásem, se kterými vystupovala v nejbližším 
i vzdálenějším okolí. Již v roce 1952 se Pilky 
zúčastnily úspěšně tří soutěží, měly dvacet vy-
stoupení po celé republice, ale i tři vystoupení 
v ostravském rozhlase. Pravidelně také vystu-
povaly více než deset let ve Strážnici.

V roce 1968 pan Socha vážně onemocněl, 
a protože se nenašel nikdo, kdo by soubor 
vedl, přestali se jeho členové scházet a vystu-
povat. Ale když se v roce 1995 rozhodla obec 
k poctě památky pana Sochy uspořádat 25 let 
po jeho úmrtí národopisnou slavnost, našlo se 
ještě z původního souboru osm tanečních párů 
a šest zpěvaček, kteří nejenom v prvním roč-
níku Sochových slavností zazpívali a zatančili, 
ale začali opět pravidelně zkoušet a vystupo-
vat. 

Od založení tradice lhoteckých folklorních 
slavností se už do letošního roku uskutečnilo 
„Sochovek“ třiadvacet. A protože jsou to léta, 
ve kterých se zviditelňuje jméno Lhotky, berou 
jejich přípravu zodpovědně nejenom organi-
zátoři, ale i samotný soubor Pilky. A úspěchy 
se dostavily. V průběhu uplynulého období se 
ve vedení souboru vystřídaly dvě umělecké ve-
doucí – po Věře Šimkové, se zkušenostmi ze 
souboru Ostravica, vytváří choreografii v sou-
časné době Jana Foldynová. Soubor mívá opět 
řadu vystoupení. Kromě každoročních dvou až 
tří vystoupení na domácí půdě – ve Lhotce – re-
prezentuje úspěšně svoji obec i jinde. A opět se 
nejedná jenom o nejbližší okolí – soubor v uply-
nulých letech vystupoval s různými pásmy už 
i v Ostravě, ale i na Oravě ve slovenské Sihel-
né. Někdejší vlastní cimbálovku doprovázejí při 
vystoupeních tři cimbálovky z Kozlovic – Jana 
Pustky, Ládi Holiše, ale i Valašského vojvody 
s primášem Zdeňkem Toflem.

Protože členové souboru nechtějí usnout 
na vavřínech, od letošního března začínají opět 
s pravidelnými zkouškami, na kterých si chtějí 
procvičit nejen to nejúspěšnější z let minulých, 
ale zejména připravit si opět něco nového 
z nepřeberného množství folklorních lašských 
písní a tanců. Ale ještě jedna zvláštnost „pro-
vází“ členy souboru. Po 80. výročí souboru 
v roce 2016 se roztrhl pytel i s kulatinami členů 
souboru. V loňském roce se přes sedmdesát-
ku „přehoupli“ tři členové a v roce letošním to 
jsou další čtyři, takže devatenáctičlenný soubor 
bude mít letos se sedmi „křížky“ již jedenáct 
členů. Na elánu při zkouškách a zejména vy-

Nesprávným tříděním se celý sesbíraný ob-
sah znehodnotí!

Sklo barevné a bílé – zelené
a bílé kontejnery

Do části označené bílou barvou se vhazuje 
sklo bílé, do části označené barvou zelenou 
se vhazuje sklo barevné. Sklo musí být čisté, 
bez zbytků potravin, bez zátek, víček a šrou-
bovacích závěrů.

NEVHAZUJTE keramiku, porcelán, kame-
ninu, žárovky, zářivky, zrcadla, sklo s drátě-
ným výpletem, automobilová skla a zbytky 
potravin

Plasty — žluté kontejnery
• plastové obaly označené (na obalu) zpra-

vidla následovně HDPE, LDPE, PET, PS
• stlačené nebo sešlápnuté PET láhve růz-

nobarevné
• prázdné kelímky od jogurtů, másla, tva-

rohu, láhve od stolních olejů, granulovaných 
čajů atd.

• prázdné obaly od čisticích prostředků 
(od saponátů, aviváží, tekutých pracích pro-
středku atd.)

NEVHAZUJTE plastové obaly znečištěné 
škodlivinami od olejů, různých chemikálií nebo 
potravin, linoleum, zbytky kabelů, sklolaminá-
ty, bakelit, korek, plenkové kalhotky, konzer-
vy, sklo, elektroodpad a ostatní odpad, který 
není plast.

Papír — modré kontejnery

noviny, časopisy, letáky, kancelářský papír, 
krabice (rozložené – ušetříte místo v nádobě 
pro ostatní) 

NEVHAZUJTE mokrý, špinavý a mastný 
papír a ostatní odpad, který není papírem.

Elektroodpad se odevzdává společně 
při sběru nebezpečných a velkoobjemo-
vých odpadech, 2× ročně dle daných termí-
nů. Nejbližší termín je 7. 4. 2018.

Menší elektroodpady — drobné použité ba-
terie a akumulátory, mobil, kalkulačka, telefon, 
drobné počítačové vybavení, MP3 přehrávač 
a jiné malé elektrozařízení o max. rozměru cca 
15×20 cm lze vyhodit do boxu, který je umístěn 
ve vstupním prostoru budovy obecního úřadu.

NEVHAZUJTE úsporné žárovky, zářivky, 
výbojky a ostatní odpad, který není elektrood-
padem.

Biologický odpad rostlinného 
původu – domovní kompostéry

Odpad vzniklý z ořezu stromů a keřů uklá-
dejte na vyhrazené místo v prostoru u kravína. 
Odpad bude následně zeštěpkován. Při vět-
ším množství větví, bude štěpkování prove-
deno přímo na nemovitosti majitele. Sběrné 
místo neslouží k odkládání odpadu živo-
čišného původu!!!

Plechovky – červené kontejnery
Železný šrot je vykupován ve sběrně ko-

vového odpadu Delkos Palkovice.
 Zdeněk Kubala, starosta

Hudba pravdy je mimořádným koncertním po-
řadem za účasti předních moravských lidových 
zpěváků a nadžánrového uskupení Ensemble 

FLAIR. Dramaturgie koncertu je spjata s veliko-
nočními svátky a je zároveň i naléhavou prezen-
tací odkazu moravské lidové a chrámové hudby. 

Autorský koncertní pořad Jana Rokyty 
a Jana Rokyty mladšího je určen široké veřej-
ností a má být kulturním i duchovním obohace-
ním období svátků velikonočních. Prostřednic-
tvím setkání s láskou, vírou a nebem má také 
připomenout a podpořit kulturní a spirituální 
hodnoty naší společnosti.

V koncertu zazní mimo jiné i duchovní te-
matikou opředené moudré slovo, skladby Jana 
Amose Komenského, kostelní i lidové písně 
z Horňácka a Valašska, jakož i závěrečná spo-
lečná píseň „Aby nás Pán Bůh miloval“ Karla 
Jaromíra Erbena.

Koncert se koná v pondělí 26. března v 18 
hodin v prostorách kostela svatého Michaela 
v Kozlovicích. Vstupné dobrovolné
Účinkují:
Magdalena MÚČKOVÁ – zpěv , Klára BLAŽ-
KOVÁ – zpěv, Jan ZAVIAČIČ – zpěv, Petr MIČ-
KA – zpěv, ENSEMBLE FLAIR, Jan ROKYTA 
– umělecký vedoucí

Pilky – historie, současnost… a budoucnost?

Na základě opakujících se stížností na volné 
pobíhání psů po obci, jimi znečisťované veřej-
né prostranství, ničení soukromého majetku 
a nahánění domácího zvířectva upozorňujeme 
jejich majitele, že:

- podle ustanovení § 11 odst. 2 zákona č. 
246/1992 Sb., na ochranu zvířat proti týrání, 
ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon 
na ochranu zvířat“), je každý chovatel hospo-
dářských zvířat povinen učinit opatření ne-
zbytná pro zabránění úniku zvířat. Porušení 
této povinnosti je přestupkem podle § 27 odst. 
3 písm. e) zákona na ochranu zvířat. Podle § 27 
odst. 12 písm. c) zákona na ochranu zvířat hrozí 

za tento přestupek pokuta až do výše 50.000 Kč,
- podle ustanovení § 47 odst. 1 písm. e) záko-

na č. 200/1990 Sb., o přestupcích se přestupku 
dopustí každý, kdo znečistí veřejné prostran-
ství (týká se i znečištění veřejného prostran-
ství vlastním psem, jiným domácím či hospo-
dářským zvířetem apod.). Za tento přestupek 
hrozí podle § 47 odst. 3 zákona č. 200/1990 Sb. 
o přestupcích, pokuta až do 20.000 Kč.

Pokud se bude volné pobíhání vašich psů opa-
kovat, bude obec nucena řešit tyto situace odchy-
tem psů na náklady majitele a následném podání 
k přestupkovému řízení na Magistrát města Frýd-
ku-Místku.  Zdeněk Kubala, starosta

Opakované upozornění

stoupeních to znát v současné době vidět není, 
ale v dalších letech – kdo ví…

Naštěstí ve Lhotce i okolí folklor zdomácněl 
a má své nezastupitelné místo a oblibu u sou-
borů dětských, ale i dospělých, s mladými 

zpěváky i tanečníky, a samozřejmě i u diváků. 
A proto současní členové souboru pevně věří, 
že se jejich nástupci, které mezi sebou rádi při-
vítají, zaslouží o to, aby za necelou dvacítku let 
soubor Pilky oslavil i „stovku“.  Pavel Pasek 

Děti jsou vděčné, ale i náročné publikum, 
což vám potvrdí každý herec. Samy učitelky 
v mateřské škole tuto dovednost zvládají den-
ně. A pokud se na scéně představí nový herec, 
dětské publikum jej vždy vítá.

Proto se dětem snažíme nabídnout různorodé 
kulturní akce. Výlety za kulturou do Frýdku-Místku 
či Ostravy jsou vzhledem k počtu dětí neúměrně 
nákladné, proto jsme rádi, že k nám do mateřské 
školy zavítají herci, kterým stačí honorář za vstup-
né od 27 dětí. V letošním školním roce děti zhléd-
ly poutavý příběh Průzkumníci z Afriky a loutkové 
představení Pták ohnivák a liška Ryška.

Naši mateřskou školu navštěvují děti ze Lhot-
ky, z Kozlovic, Metylovic a v letošním školním 
roce i děti z Palkovic. Maminka jednoho z palko-
vických dětí nás pozvala do kina v Palkovicích, 
kam se děti dopravily linkovým autobusem. Zá-
žitek měly nejen z animované pohádky Hodný 

dinosaurus, ale i z cestování autobusem. Další 
pozvání do kina bylo na herci hranou pohádku 
Popelka. Hlavními aktéry se staly palkovické děti 
ve věku tří až deset let, včetně obou chlapců na-
vštěvujících naši mateřskou školu. Známý příběh, 
muzikálně laděný, zpívaný dětmi, po celou dobu 
doprovázeli na klavír, klávesy a kytary čtyři rodiče. 
Důvtipně připravená scéna, doplněná pohádko-
vými kostýmy, a chvályhodné výkony herců vtisk-
ly dětským divákům nezapomenutelné zážitky.

Kulturu v nadcházejícím období vystřídají 
sportovní akce. Nejstarší děti se už nemohou 
dočkat, až v týdnu od 5. do 9. března budou do-
jíždět do lyžařské školy na Bílou zdokonalovat 
své lyžařské dovednosti a na všechny děti čeká 
od 22. března bazén U Fandy, kde budou pravi-
delně jednou týdně, celkem v 10 lekcích, vylep-
šovat plavecký styl, užívat si sauny a vířivky. 

  M. Laníková

Kulturní a sportovní akce v MŠ

Hudba pravdy aneb setkání s láskou, vírou a nebem

Řím na chvíli v Beskydech

Třiďte správně odpad

noví občánci

V únoru se narodila dvě děvčátka
Alice Slípková 

rodičům Ivaně a Josefovi 
a Markéta Pečínková

 rodičům Denise a Ondřejovi.

Přejeme holčičkám, aby byly zdravé, 
prospívaly a dělaly rodičům radost.
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
první čtvrtinu roku máme za sebou, stejně tak jako velikonoční svátky, 

a snad si konečně začneme užívat jarních dnů a teplejších slunečních paprsků. 
K jaru patří i uklízení ve vašich domovech a zahradách, při kterém vzniká 

zvýšené množství různého odpadu. Abychom vám ulehčili, připravili jsme pro 
vás v areálu bývalého kravína nové sběrné místo velkoobjemového a elektro-
odpadu, kde můžete tyto odpady odevzdat vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 
hodin, stejně jak jste zvyklí u biologicky rozložitelných odpadů. Na sběrném místě můžete odevzdat 
i řádně svázaný papír či složené kartonové krabice. Obě sběrná místa budou pravidelně otevřená 
od 14. dubna do konce listopadu. Věřím, že tímto opatřením přispějeme i k udržení pořádku na sběr-
ných místech tříděného odpadu, kde se čím dál častěji hromadí odpady, které se do nádob nevejdou 
nebo tam nepatří. Koncem března začaly úpravy v patře budovy školy, které je hojně využíváno 
místními spolky. Jen bych chtěl uvést na pravou míru některé „zaručené informace“, že chceme 
některé aktivity ze školy dostat pryč nebo snad někoho vyhodit. Není to pravda, ba naopak, chceme, 
aby byla budova školy více využita a nesloužila jen jako skladiště. Tyto úpravy jsou již dlouhodobě 
plánované, jen se trošku změnila dispozice místností k plánovaným účelům. Z důvodu nevyhovující 
statiky stropů pro pohybové činnosti nad třídou mateřské školy bude tato místnost využita pro pláno-
vané rodinné centrum. Pohybové aktivity, jako je cvičení žen, nácvik vystoupení souboru Pilky či cvi-
čení mladých hasičů budou přestěhovány do vedlejší místnosti. Ještě k upřesnění informací ohledně 
rodinného centra. Tuto místnost nebudou využívat jen maminky s malými dětmi, kterým budou vy-
hrazeny především dopolední hodiny, ale plánované využití je pro všechny generace od kojenců až 
po seniory. Centrum bude podle zájmu využíváno pro různé kroužky, besedy, přednášky, tvořivé 
dílny, jazykové kurzy, ale i pro schůzky výboru klubu seniorů, organizačního výboru Sochových slav-
ností apod. V neposlední řadě může být využito pro mateřskou školou. A když jsem u toho upřesňo-
vání informací, tak se k vám určitě donesla jedna ze „zaručených“, že starosta ve Lhotce propaguje 
firmu, která bude dovážet obědy, aby mohl zavřít školní kuchyň. Tuto zprávu bych taktéž rád uvedl 
na pravou míru. Již dlouhodobě a čím dál častěji se na mne obracejí převážně starší občané, kteří 
vzhledem k svému věku nejsou schopni nebo nemají možnost si zajistit donášku obědů ze školní 
kuchyně až do domu, zda bychom jim tuto službu nezajistili. Bohužel v současné době není v mož-
nostech obecního úřadu tuto službu pravidelně zajistit. Obecní úřad má k dispozici jedno auto, které 
bývá často mimo obec, a jednoho zaměstnance, který je pracovně plně vytížen a občas potřebuje 
čerpat dovolenou, může mít nemocenskou apod. Nehledě k tomu, že tyto požadavky na donášku 
obědů jsou i o prázdninách, kdy naše školní kuchyň nevaří. Z tohoto důvodu jsem oslovil firmu Aleš 
Přibyla s možností zajištění této služby. Tato firma je ochotna dovoz obědů zajistit až od určitého 
množství objednaných jídel, jejichž počet je nad kapacitou školní kuchyně, a věřím, že stávající stráv-
níci, kteří již využívají školní kuchyň jí ať z důvodu ceny nebo kvality obědů zůstanou věrni. Nicméně 
beru jako povinnost starosty zajistit nejen starším občanům jakékoliv dostupné služby, které jim 
ulehčí, zjednoduší a zpříjemní život v obci. Případný dovoz obědů externí firmou určitě nebude mít 
vliv na uzavření kuchyně při mateřské škole, která bude obcí vždy podporována. Moje vize je naopak 
její rekonstrukce a modernizace, aby se zvětšila její kapacita. Proto jsem již v minulém roce zařadil 
rekonstrukci školní kuchyně do seznamu místního akčního plánu vzdělávání Frýdek-Místek. 

Možná jste někteří zaregistrovali, že za kaplí zmizely tři vzrostlé smrky. Tyto stromy byly poká-
ceny z důvodu ochrany obecního i soukromého majetku, kdy při velkých větrech se nadzvedával 
kořenový bal a hrozilo jejich vyvrácení. Na jejich pokácení bylo vydáno řádné povolení a místo 
stromů bude vysazena nová zeleň.

V současné době čekáme na vydání stavebního povolení na opravu a rozšíření místní komu-
nikace od kostela po autobusové stanoviště s výstavbou chodníku a připravujeme výběrové ří-
zení na dodavatele stavby. Tuto akci bychom chtěli realizovat v co nejbližším možném termínu, 
abychom mohli navázat na již opravenou komunikaci kolem obecního úřadu, na kterou se nám 
podařilo sehnat část finančních prostředků z dotace MMR programu rozvoje venkova a koncem 
března nám na ni byl vydán i kolaudační souhlas.

Jak už jsem vícekrát psal, jestli máte nějaké náměty, přání, potřebujete pomoc nebo informace, 
přijďte na obecní úřad, neboť jen přímou komunikací dostanete informace nezkreslené a pravdivé. 
Je škoda, že na veřejné schůze zastupitelstva nechodí více občanů, protože i tam se dovíte přesné 
a pravdivé informace a po jeho skončení je vždy dán prostor pro vzájemnou diskuzi. Do prvních jarních 
dnů vám přeji hodně sluníčka, zdraví, elánu a hlavně dobré nálady. Zdeněk Kubala, starosta

rozloučili jsme se 
V lednu jsme se rozloučili

s panem Miroslavem Šrubařem, 
nejstarším občanem Lhotky.

Rodině a pozůstalým upřímnou soustrast.

jubilea
V měsíci dubnu oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Emílie Mertová, nejstarší 
občanka obce – 92 let
Marie Fojtíková – 75 let
Jaroslav Fojtík – 65 let
Alena Balogová – 60 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

noví občánci
V únoru se rodičům Lucii a Ivovi Vláškovým 

narodila dcera Natali. 
Holčičce přejeme, aby dobře prospívala, 

byla zdravá a rodiče z ní měli radost.

Sběr velkoobjemového, nebezpečného 
a elektro odpadu v obci Lhotka:

V sobotu 7. dubna 2018 na prostranství 
u bývalého kravína od 8.00 do 9.40 hodin.

Nebezpečné odpady – mazací a motorové ole-
je, olejové filtry, tonery, použité obaly od postřiků 
a jiných chemikálií, zbytky barev, laků a ředidel, 
autobaterie, prošlé a nepotřebné léky, rozbité či 
rozebrané televizory, monitory, obrazovky, rádia, 
počítače, lednice, mrazničky, sporáky, pračky.

Velkoobjemové odpady – skříně, ostatní ná-
bytek, koberce, matrace.

Zpětný odběr elektrozařízení – pouze kom-
pletní a nerozebrané!!! – lednice, mrazničky, 
sporáky, pračky, mikrovlnné trouby, fritovací 
hrnce, varné konvice, vařiče, myčky nádobí, vy-
savače, žehličky, váhy, zářivky, výbojky, moni-
tory, tiskárny, televizory, rádia, videorekordéry, 
telefony a ostatní domácí spotřebiče.

Termíny svozu komunálního odpadu: pondělí 9. 
4. a 23. 4. 2018. Biologicky rozložitelný odpad rost-

linného původu, velkoobjemový a elektroodpad:
Sběrné místo biologicky rozložitelného odpa-

du rostlinného původu u bývalého kravína bude 
otevřeno od 12. dubna do konce listopadu vždy 
v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin. Během pra-
covní doby obecního úřadu po tel. domluvě.

Větve z ořezu stromů a keřů pro štěpkování 
je možno ukládat kdykoliv na označené místo 
mimo ohrazený prostor. Ukládejte větve bez 
hlíny a kořenů. 

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného půvo-
du je tvořen rozložitelnou hmotou. Velká část bio-
odpadu vzniká nejčastěji z údržby zahrad. Do bio-
odpadu patří tráva, plevel, zbytky ovoce a zeleniny, 
listí, zbytky rostlin, dřevní štěpka, piliny apod. 

Do tohoto odpadu nepatři gastroodpad 
(zbytky jídel), uhynulá zvířata apod.

Současně se sběrem bioodpadu je možné ode-
vzdat i velkoobjemový a elektroodpad. Je možné 
odevzdat i řádně svázané balíky papíru či složené 
kartony. NE!!! Nebezpečné odpady a pneumatiky. 

Ukliďme Česko 
– ukliďme Lhotku

Obec Lhotka se letos poprvé připojí k celoná-
rodní úklidové akci UKLIĎME ČESKO!

Sejdeme se v sobotu 7. dubna v 7.45 hodin 
před obecním úřadem, kde všichni dobrovolníci 
obdrží jednorázové rukavice, pytle pro sběr od-
padů a instrukce o místech, kde se bude uklízet. 
Nezapomeňte vhodnou obuv, případně pevné 
rukavice. Za příznivého počasí po akci, která je 
plánována cca do 11.00 hodin, opečeme buřty 
na Kuříně a nebude chybět ani drobné občerstve-
ní. Připojíte se také a uklidíme společně Lhotku? 

V pátek 16. března v odpoledních hodinách 
jsme v sále Obecního domu slavnostně přivítali 
čtyři malé občánky Lhotky. O kulturní program 
se postarali jejich starší kamarádi, kteří jim za-
hráli a zazpívali několik písniček a přednesli 
básničky. Po přivítání starostou obce, zápisu 
do pamětní knihy a předání drobných dárků ná-
sledoval přípitek a malé občerstvení, při kterém 
si rodiče a ostatní příbuzní mezi sebou popo-
vídali. Třem holčičkám a jednomu chlapečkovi 
přejeme hodně zdraví, štěstí a rodinné lásky. 

Upozorňujeme, že do konce měsíce března 
byla splatnost místního poplatku za psa. Dopo-
sud není zaplaceno 51 psů.

Pro platbu poplatku převodem používejte: č. 
účtu 1690539349/0800

PES – V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč.

odpady R.O. – V.S. vaše číslo chaty, nebo domu 
za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč (250 Kč u vybraných 
rekreačních objektů se špatnou dostupností pro vý-
voz TKO). Dle směrnice umístěné na http://www.
obec-lhotka.eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 
čl.6. Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku.

odpady T.P. – V.S. vaše číslo domu, za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce na-

psat vaše jméno – 500 Kč za osobu. Poplatek 
zaplatit do 31. 5. daného roku.

odpady podnikatelé – V.S. vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení pro příjem-
ce napsat jméno firmy – částka, dle podepsaných 
smluv. Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku

Poplatek z ubytovací kapacity a rekreační po-
platek se platí 2x ročně se splatností 15. 1. za II 
pololetí 2017 a 15. 7. za I. pol. 2018 – doposud 
nejsou uhrazeny 2 poplatky za rok 2017.

Poplatek za hrobové místo – všem poplat-
níkům, kterých se to v letošním roce týká, byly 
zaslány nové nájemní smlouvy na 10 let, kde 
jsou informace o výši platby, číslo účtu a VS. 

1 kopii je třeba vrátit zpět na obecní úřad. Do-
posud podepsané smlouvy a poplatek za hrobové 
místo neodevzdali dva nájemníci. Od roku 2019 
budou nájemní smlouvy vystavovány na 15 let.

Zápis dětí do MŠ p.o. Lhotka
Zápis do mateřské školy proběhne ve středu 

9. května v době od 8.00 do 12.00 v budově ma-
teřské školy. Žádosti o přijetí a Přílohu k žádosti 
o přijetí dítěte do mateřské školy (potvrzení léka-
ře) si zákonní zástupci mohou vyzvednout v ma-
teřské škole nebo vytisknout z internetových 
stránek obce Lhotka. Podáním vyplněné žádosti 
a Přílohy k žádosti zákonným zástupcem v ma-
teřské škole v den zápisu se zahájí přijímací říze-
ní ve věci podané žádosti – rozhodování.

V pořadí třetí akcí letošní lhotecké plesové se-
zóny se stal dětský karneval, který proběhl v ne-
děli 28. ledna. Při přípravě karnevalu jsme se ne-
chali volně inspirovat blížící se zimní olympiádou.

Na všechny účastníky čekaly jako každoroč-
ně soutěže, tanec, tombola, neodolatelné sladké 
rakvičky a jiné dobroty. Zvlášť soutěžily menší 
děti, které třeba zdolávaly překážkovou dráhu, 
zkoušely dopravit pomocí hokejky puk do bran-
ky nebo vybarvovaly medaile. Za splnění všech 
disciplín získaly sladkou odměnu. Starší děti byly 
rozděleny do čtyř družstev, které se utkaly při čty-
řech soutěžích. Soutěžící si mohli např. také vy-
zkoušet střely na branku nebo biatlon (místo lyží 
posloužily papíry, místo pušky míčky), otestovali 
jsme rovněž jejich teoretické znalosti týkající se 
olympijských her. I školáci soutěžili 
s velkým zápalem, a tak byli proto 
nakonec odměněni úplně všichni, 
kteří se zapojili, neboť přece není 
důležité vyhrát, ale zúčastnit se!

Vyvrcholením programu byla 
bohatá tombola, ze které si snad 
každý odnesl nějakou tu pěknou 
cenu. 

Letošního karnevalu se zú-
častnilo menší množství dětí 
ve srovnání s uplynulými roky. 
Možná to bylo způsobeno rozbí-
hající se chřipkovou epidemií, díky 
které prořídly řady zejména těch 
odrostlejších, školou povinných.

Většina dětí přišla v krásných 
maskách, na parketu to spolu 
roztáčely havajské tanečnice, 
princezny, šmoulinky, berušky, 
baletky a mezi nimi pobíhali indi-

áni, spidermani, strašidla a další. 
Věříme, že se dětem letošní karneval líbil, 

užily si spoustu zábavy a budou na něj rády 
vzpomínat. Děkujeme také všem, kteří tuto akci 
finančně podpořili. 

Nabídka stravování
Nabízíme možnost odběru obědů z jídelny MŠ 
Lhotka, příspěvková organizace, v ceně 60 Kč.
Bližší informace u vedoucí ŠJ p. Závodné v pra-
covní dny od 8.00 do 9.30 v mateřské škole. 

Na prostřených stolech skleničky s přípitky 
a dárečky od dětí z mateřské školy, po stranách 
sálu výstavka fotografií z exotických krajů světa, 
ve vázách květiny. Takové bylo přivítání pro členy 
lhoteckého klubu seniorů v pátek 9. března na je-
jich výroční členské schůzi. Do velkého sálu po-
hostinství Pod ořechem jich přišlo přes čtyřicet, aby 
u malého pohoštění bilancovali úspěšné uplynulé 
období, ale stanovili si i program na období další. 

Po slavnostním zahájení nejprve všem za-
zpívala v lašských krojích lhotecká děvčata, ale 
pak se už po přípitku předsedy klubu hodnotilo. 
Kromě každoročních akcí, jako je vaječina, vý-
let, opékání buřtů, krmašová zábava a přátelský 
večírek, se lhotečtí senioři loni navíc aktivně 
podíleli na 37. Setkání českých a slovenských 
Lhot, Lhotek a Lehot. Novinkou v činnosti bylo 
i promítání filmu o Etiopii a návazná beseda 
s lhoteckou cestovatelkou po této exotické zemi.

Následně přednesená zpráva o hospoda-
ření byla optimistická. Proti stejnému období 
minulému roku se stav pokladny opět zvýšil, 
a proto si členové klubu pro další období moh-
li schválit i zvýšení příspěvku při významných 
osobních a životních událostech. Schváleny 

byly i změny ve složení výboru klubu.
Pravidelným a vítaným hostem na „výročce“, 

ale i na jiných akcích seniorů, bývá starosta obce 
Zdeněk Kubala. Ve svém vystoupení shrnul to 
nejdůležitější, co se v minulém období ve Lhotce 
vykonalo, a seznámil všechny i s nejbližšími zá-
měry a událostmi, které občany obce čekají. 

Samozřejmě, že se hovořilo i o přípravě nové-
ho plánu činnosti klubu. Konkrétní akce i termíny 
už rozpracuje výbor, který v novém složení bude 
nadále činnost lhoteckých seniorů řídit, usměrňo-
vat a své členy o nich v předstihu informovat. 

A protože se výroční členská schůze uskutečni-
la den po mezinárodním svátku žen, dostaly všech-
ny přítomné ženy kytičku. K dovršení pohodového 
setkání ve slavnostní atmosféře přispěla i kuchyně 
pohostinství Pod ořechem. Připravené jídlo, po kte-
rém byla schůze ukončena, všem chutnalo. 

V dalším období bude snahou výboru zvýšit 
informovanost svých členů tak, aby se co nejví-
ce zúčastňovali i akcí jiných lhoteckých složek. 
Tou nejbližší vlastní akcí, na kterou pro změnu 
senioři pozvou ostatní Lhoťany, bude smažení 
vaječiny, které se u sportoviště na Kuříně usku-
teční v květnu.   Pavel Pasek

Vítání občánků ve Lhotce

Místní poplatky do konce května

Informace k odpadovému hospodářství

Dětský karneval aneb olympiáda začíná

NABÍDKA NA DOVOZ OBĚDŮ
Firma Aleš Přibyla, Metylovice 226 nabízí dovoz 

obědů až do vašeho bydliště. Výběr obědů se 

provádí z jídelního lístku a to ze 4 druhů. Vaříme 

také stravu pro diabetiky a lidi na šetřící dietě.

Cena jídel do jídlonosičů je 78,- Kč

Cena jídel do zatavených obalů je 83,-Kč

V případě zájmu nás kontaktujte na tel. čísle 

736 626 905, kde získáte podrobnější informace o 

dovozu stravy, ceny obědů, jak získat jídelní lístek 

a jak objednat.

Vyzkoušejte a dohodněte si s námi podmínky

dodávek obědů.

Děkujeme za přízeň a těšíme se na spolupráci

Ing. Aleš Přibyla
Metylovice 226

739 49 Metylovice
IČ: 11540672

DIČ: CZ6808192017

Po „výročce“ o „výročce“ seniorů
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
máme tady květen, který je určitě jedním z nejkrásnějších měsíců v roce. 

Louky se zazelenaly, příroda se rozzářila všemi barvami a spolu s teplým slu-
níčkem přispívá k naší dobré náladě, které se s pochmurnými zimními dny a po-
litickou situací v naší zemi nedostávalo. 

Stejně jako v loňském roce bych vás chtěl za příznivého počasí pozvat 
na krátké i delší procházky v okolí Lhotky, kde si můžete odpočinout na lavič-
kách, z kterých se vám naskytnou hezké pohledy na vesnici i okolní kopečky. I v letošním roce jsme 
získali tři pracovníky na veřejně prospěšné práce, kteří jsou financováni z úřadu práce. Tito pracovníci 
budou pracovat na úklidu veřejného prostranství, údržbě zeleně a zvelebování naší obce. Chtěl bych 
apelovat na majitele psů, kteří je venčí na veřejných prostranstvích, aby si po nich uklízeli, a majite-
le, jejichž psi opakovaně běhají po vesnici, ač byli na to několikrát upozorněni, aby si je zabezpečili. 
Představte si, jak by se vám líbilo, kdybyste vy sekali křovinořezem a zajeli do čerstvé psí „hromádky“. 
Bohužel obecní pracovníci to dělat musí a tato situace se jim stává často, proto jim práci, kterou dělají 
pro nás všechny, neztěžujte. Ještě bych chtěl upozornit na jeden nešvar, a to je třídění a ukládání od-
padů na sběrných místech. Často se stává, že kolem nádob jsou ukládané i odpady, které tam nepatří, 
jako jsou pneumatiky, zrcadla, podlahové krytiny, stavební materiál apod. Nehledě na to, že tento od-
pad, a mnohdy i komunální odpad nevábného složení už na pohled, je vhozen do nádob na sběrných 
místech. Bohužel i tento odpad obecní pracovníci přebírají a dávají ho tam, kam patří. Snažili jsme se 
sběrná místa připravit tak, aby byla co nejefektivněji využita, kdy naplněnost nádob stále monitorujeme 
a ještě proběhnou drobné úpravy. Abychom vám ulehčili, připravili jsme sběrné místo velkoobjemové-
ho odpadu a elektroodpadu v bývalém kravíně, které bude otevřeno do konce listopadu vždy v sobotu 
od 10.00 do 12.00 hodin, stejně jako sběr bioodpadu. Na tomto sběrném místě můžete odevzdat 
i složený kartonový papír nebo pevně svázané časopisy. V minulém měsíci se nám podařilo trošku 
zkulturnit sběrné místo na autobusovém stanovišti, kde byl navíc umístěn i kontejner na textil. Další 
drobnou akcí bylo vybudování zpevněné plochy za čističkou, kde budou umístěny nádoby na odpad 
sloužící obecnímu úřadu a obecním bytům. Obecní pracovníci si taktéž poradili s poruchou na vodo-
vodní přípojce mezi obecním úřadem a hasičskou zbrojnicí, či s obnovením dodávky vody na místním 
hřbitově, kde muselo být vyměněno potrubí ve studni z důvodu jeho prorezivění.

V současné době probíhá výběrové řízení na dodavatele stavby rozšíření a oprava místní komuni-
kace s novým chodníkem od kaple po autobusové stanoviště. Tuto akci bychom rádi uskutečnili v co 
nejbližším možném termínu.

Přeji vám všem krásné prožití květnových dnů, hodně jarního sluníčka a dobré nálady. 
 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci květnu oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Anežka Tomková - 91 let
Alena Mičulková - 75 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.FORENZNÍ
ZNAČENÍ
JÍZDNÍCH KOL
ZDARMA

Lhotka
Hasičská zbrojnice
26. května 8.30–12.00 hod.

ve  spolupráci

PREVENCE  
PROTI ODCIZENÍ
Mikroregion Frýdlantsko-Beskydy,  
ve spolupráci s MP Frýdek-Místek 
a za podpory Ministerstva vnitra, 
připravilo projekt „Forenzní zna-
čení jízdních kol, elektrokol a inva-
lidních vozíků“ pomocí syntetické 
DNA.

Kolo se označuje mikroskopickými 
tečkami, které jsou pouhým okem 
neviditelné. 

Své jízdní kolo si můžete nechat 
označit také v ostatních obcích mi-
kroregionu.

CO BUDETE 
POTŘEBOVAT?
• čisté jízdní kolo

•  doklad o zakoupení kola 
(pokud nemáte, na místě 
vyplníte připravené 
čestné prohlášení)

• občanský průkaz

termín si můžete rezervovat na 
http://mikroregion.reservanto.cz/

Informace k odpadům
Termíny svozu komunálního odpadu v květ-

nu: pondělí 7. 5. a 21. 5. 
Biologický rozložitelný odpad rostlinného 

původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír

Sběrné místo biologicky rozložitelného od-
padu rostlinného původu u bývalého kravína 
bude otevřeno od 12. dubna do konce listo-
padu vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin. 
Během pracovní doby obecního úřadu po tel. 
domluvě. 

Zápis dětí do MŠ Lhotka
Zápis do mateřské školy proběhne ve stře-

du 9. května 2018 v době od 8.00 do 12.00 
v budově mateřské školy. 

Žádosti o přijetí a Přílohu k žádosti o přijetí 
dítěte do mateřské školy (Potvrzení lékaře) si 
zákonní zástupci mohou vyzvednout v ma-
teřské škole nebo vytisknout z internetových 
stránek obce Lhotka. Podáním vyplněné žá-
dosti a Přílohy k žádosti zákonným zástup-
cem v mateřské škole v den zápisu se zahájí 
přijímací řízení ve věci podané žádosti – roz-
hodování.

V sobotu 7. dubna se skupina 16 dobro-
volníků zapojila do celostátní akce „Ukliďme 
svět – Ukliďme Česko“, která byla v obci pu-
blikována pod názvem „Pojďme spolu uklidit 
Lhotku“. 

Těchto šestnáct dobrovolníků, z nichž 
byly dvě děti, se sešlo před obecním úřa-
dem, kde obdrželi reflexní vesty, rukavice, 
pytle na sběr odpadů a důležité organizační 
a bezpečnostní informace. Poté se rozešli 
po jednotlivých předem určených částech 
Lhotky sbírat odpadky, které se nacházely 
v různých zákoutích. Během dopoledne se 
jim podařilo hodně odpadu vytřídit a uložit 
do nádob na jednotlivých sběrných místech 
v obci, ale i tak se na Kuříně, kde bylo cílové 
sběrné místo, nahromadilo cca 30 pytlů růz-
norodého odpadu. Před polednem se všichni 
sešli u ohně, kde si společně opekli buřty, 
osvěžili se minerálkou nebo pivem a ještě 
nějakou dobu poseděli a nechyběla ani dobrá 
zábava. Každý účastník této dobrovolné akce 
obdržel placku s jejím motivem a odpoledne 
se rozešli domů s pocitem, že pro tu naši 
Lhotku udělali něco užitečného, aby se tady 
nám všem dobře žilo. Za to jim patří velké 
poděkování.  Zdeněk Kubala, starosta 

Od 15. března proběhlo v malebném pro-
středí obce Lhotky pod Ondřejníkem soustře-
dění a zimní příprava klubu Svarog gym.

Tři tréninky denně posunuly zúčastněné 
jak ve fyzické zdatnosti, tak v technických do-
vednostech a sparingu. Také došlo k stmelení 
kolektivu a sblížení mezi účastníky. Wellness 
a skvělé zázemí „U Fandy“ mělo kladný vliv 

na sportovní výkony mladých bojovníků. Kultur-
ního sálu s názvem „Kuřín“ bylo využito na pro-
fesionální tělocvičnu, dokonce i s ringem. „Díky 
tomuto vynikajícímu příspěvku pro rozvoj mlá-
deže ze strany Obce Lhotka a především sta-
rosty Zdeny Kubaly můžeme rozvíjet regionální 
mládež v tomto rozvíjejícím se sportu,“ konsta-
tuje trenér a organizátor Miroslav Chýlek.

Stalo se tak v pátek 13. dubna v sále Obecní-
ho domu, a to prostřednictvím lhoteckého rodáka, 
nyní bydlícího v Metylovicích, Radka Zlého. Jeho 
cesta, kterou nazval „Z Kapského Města k Vikto-
riiným vodopádům“ byla už asi 30. túrou na kole 
po světě. Tentokrát to byla nejvzdálenější desti-
nace a také možná nejnáročnější. Jeli s kamará-
dem Zbyňkem třeba dva dny, aniž by viděli jediný 
strom. A jeden den se teplota vyšplhala až na 48 
stupňů „ve stínu“, na slunci byla sedmdesátka. Na-
večer končil dehydrovaný a celou noc měl zimnici. 
Na druhý den klesla teplota asi o deset stupňů, 
a tak už mohl pokračovat. Výbavu na celou cestu 
veze s sebou, na kole má pět brašen a když se 
přidalo ještě 10 litrů vody, tak se váha kola vyšpl-
há až na 65–70 kg. Když sečtete váhu kola, horko 

a kvalitu tamních cest, tak nezbývá než hluboce 
smeknout. Nejezdí se po asfaltkách, a tak se na-
bízí otázka, jak to mají s defekty. Díky speciálním 
pneumatikám s dvojitým pláštěm a bezpečnostní 
vložkou musel Radek tento problém řešit jen dva-
krát za celou cestu.

Tři desítky návštěvníků besedy se zájmem po-
slouchaly Radkovo vyprávění a komentář k úžas-
ným fotkám, které promítal na plátno. Divoká 
příroda v Namibii, kde je nejnižší hustota obyvatel 
na 1 km na světě (2,5 osoby), zvířata v safari, foto-
grafie z pouště, kde světlo a stíny vytvářejí neuvě-
řitelné scenérie. Třeba na nejvyšší písečné duně 
na světě vysoké přes 300 metrů. No a zakončeno 
sérií záběrů na spousty vody řeky Zambezi řítící se 
do hlubin ve Viktoriiných vodopádech. 

Toulavé boty ale táhnou Radka znovu do světa. 
S manželkou Martinou, se kterou provozují v Me-
tylovicích dílnu na originální zakázkové kožařské 
výrobky pod značkou KM Saddlery-style, se v čer-
venci vydají na Pamír. V tomto pohoří chtějí zdo-
lat na kolech průsmyk v nadmořské výšce 4 500 
metrů. Takže opět žádná pohodová projížďka. 
Tak držíme palce, ať technika ani zdraví nezklame 
a doufáme, že se budeme moci opět setkat, po-
slechnout si vyprávění a pokochat se nádhernými 
fotografiemi. Výtěžek z dobrovolného vstupného 
věnoval Radek Zlý naší mateřské škole. 

Pojďme spolu uklidit Lhotku

Lhotka hostila soustředění bojovníků thajboxu

Lhotečtí šachisté ukončili zápasem s Brušper-
kem B a remízou třetí rok účinkování v okresním 
přeboru Frýdecko-Místecka. Po senzačním dru-
hém místě v první sezoně to bylo vloni 3. místo 
a letos tedy pokles na 6. místo, i když za celou 
soutěž utrpěli pouze dvě porážky, ale body jim 
vzalo pět remíz. Zbylých 6 utkání z celkových 13 
vyhráli. Celý ročník odehrálo sedm šachistů – Jo-
sef Smolík, Roman Vlášek, Milan Prokop (na své 
šachovnici byl nejlepší v okrese), Stanislav Ze-
man, Milan Genšerovský, Jan Prašivka a Vratislav 
Oščádal. I když by se zdálo, že letošní umístění 
bylo vzhledem k předcházejícím sezonám neú-
spěchem, nelze to tak jednoznačně říci, protože 
tabulka byla velmi vyrovnaná a o konečném umís-
tění rozhodovaly maličkosti.

Kromě soutěžních utkání a občasných trénin-
ků uspořádal oddíl o vánočních svátcích v sále 

Šachisté bilancují další rok

Obecního domu už 3. ročník turnaje pro veřejnost. 
Celkem se zúčastnilo 18 hráčů a je potěšitelné, že 
mezi nimi byli i mladí. Turnaj byl organizačně vel-
mi dobře připraven a o příštích svátcích zvládnou 
organizátoři klidně i vyšší účast. Činnost šachistů 
se těší i podpoře sponzorů, kteří jednak pomá-
hají vytvářet podmínky pro činnost a také zajišťují 
při domácích zápasech a turnaji občerstvení pro 
všechny účastníky. A za to jim patří velký dík.

Nakoukli jsme do Afriky

V sobotu 12. května se ve Lhotce uskuteční 
piknik na podporu pěstitelů – Férová snídaně. 
Lhotka se tak už potřetí přidá k více než stov-
ce míst, kde se ve stejný čas sejdou tisíce lidí, 
aby vyjádřily svůj zájem o pěstitele v zemích 
Afriky, Asie a Latinské Ameriky. Ti za svoje ka-
kao, kávu nebo banány dostávají velmi málo 
zaplaceno a jejich rodiny nemohou žít důstoj-
ný život. Na to reaguje systém fair trade, který 
garantuje dostatečné výkupní ceny a sociální 
příplatky. Díky zapojení do fairtradových druž-
stev mohou pěstitelé posílat své děti do školy 
či pěstovat šetrně s ohledem na životní pro-
středí. Princip snídaně je jednoduchý. Účast-
níci si přinesou fairtradové a lokální dobroty. 
To vše mohou doplnit lokálními produkty, jako 
jsou vajíčka, mléko, sýry či zelenina od místní-
ho farmáře či farmářky. Už jsme si to ve Lhot-
ce dvakrát vyzkoušeli a byla to povedená akce 
s účastí, kterou by nám i města mohla závidět. 
Bylo to fajn, pochutnali jsme si, tak přijďte zase 
a zveme i ty, kteří s námi ještě férově nesnída-
li. Bude to v sobotu 12. května od 10.00 hodin 
v areálu mateřské školy.

Zase férově
posnídáme

PROPADLO ve Lhotce nepropadlo. Právě 
naopak. U diváků v sále lhoteckého Obecní-
ku měla jubilejní dvacátá inscenace souboru 
Propadlo, nazvaná „Bouchněte šampaňské“, 
úspěch. Představení, které se v pátek 20. dub-
na uskutečnilo ve Lhotce necelý měsíc po pre-
miéře, nastudovali herci – divadelní nadšenci 
z Václavovic – k 30. výročí od svého založení.

Mezi Lhoťany nepřijeli poprvé a tentokrát 
ve svém pásmu předvedli reprezentativní prů-
řez své třicetileté tvorby. A opět všechny poba-
vili humorem, ve kterém se odrážela atmosféra 
současných mezilidských i celospolečenských 
vztahů. A tak se tleskalo netradičnímu předve-
dení českého Honzy, klasickým tématům o pra-
otci Čechovi a Maryčce Magdonové „podaným 
trochu jinak“, ale i setkání v Benátkách, které 
mělo – stejně jako další rodinné a manželské 
scénky – podobný „košilatý“ nádech. K dob-

ré atmosféře v sále přispěla i stolová úprava 
hlediště, při které si k jubilejnímu pásmu spolu 
s herci mohli připít i diváci. 

Představení, která s různými divadelními sou-
bory každoročně domlouvá zastupitelka obce 
za kulturu Lucie Krpcová, si již ve Lhotce našla 
své příznivce. Tím spíš, že při nich mívá Lucka – 
tak jako tentokrát – šťastnou ruku.  PP 

PROPADLO ve Lhotce nepropadlo

Na prvním jednání výboru Klubu seniorů 
po březnové výroční členské schůzi byla novou 
předsedkyní zvolena Marie Holečková. Členo-
vé výboru si přerozdělili osobní zodpovědnost 
za pozývání všech členů klubu, ale dokončili 
i konzultaci a úpravu stanov, které byly na „vý-
ročce“ odsouhlaseny. Bylo potvrzeno konání 
každoročních akcí, z nichž většina je uvedena 
i s termínem ve lhoteckém kalendáři. Chtějí 
také v dalším období více spolupracovat se 
seniory okolních obcí i obcí povodí Ondřejnice.

Lhotečtí senioři se mohou opět těšit 
i na oblíbený výlet – místo a termín budou ješ-
tě upřesněny. Na Krmašovou zábavu, bese-

dy, opékání buřtů, přátelský večírek i většinu 
ostatních akcí organizátoři Klubu seniorů zvou 
i ostatní Lhoťany. Nejinak je tomu u té nejbliž-
ší, kterou je tradiční smažení vaječiny. Usku-
teční se v pondělí 21. 5. od 15 hodin v areálu 
sportoviště Kuřín.  P. Pasek

Ze lhoteckého Klubu seniorů

poděkování

Poděkování MŠ
Děkujeme panu Radoslavu Zlému za fi-

nanční příspěvek – výtěžek z dobrovolné-
ho vstupného jeho cestopisné přednášky 
Po Jižní Africe konané 13. 4. v Obecním 
domě ve Lhotce.  M. Laníková, 

 Mateřská škola Lhotka, 
 příspěvková organizace
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
uplynutím měsíce června se nám letošní rok překulí do své druhé po-

loviny. Pro děti je to měsíc, kdy jsou hodnocené jejích nabyté vědomosti 
během školního roku, maturanti již většinou znají výsledky zkoušky z do-
spělosti, zda byli či nebyli přijati na vysoké školy, a někteří se připravuji 
na vstup světa dospělých. 

Koncem května proběhlo výběrové řízení na dodavatele stavby Oprava 
komunikace a výstavba chodníku od autobusového stanoviště směrem ke kapli. Z výběrového 
řízení vyšla vítězně firma GOLEM F-M s.r.o. s cenou cca 1,5 mil. Kč. Jestli půjde vše bez problé-
mů, stavba by měla být zahájena během měsíce června a ukončena nejpozději k 31. červenci. 
Během stavby dojde k částečnému omezení provozu na této části komunikace a v některých 
dnech i úplné uzávěře. Žádáme vás o trpělivost během stavby, a když už budete tímto úsekem 
projíždět, dbejte zvýšené opatrnosti. 

Opět se musím vrátit k třídění odpadů. I přes veškeré upozornění je na sběrných místech 
odkládán odpad, který tam nepatří. Pro ty, kteří ještě neví, jak se odpad třídí, jsou na jednotlivých 
nádobách popisky, co je do ní možné odložit a co nikoliv. V současné době máme v obci šest 
kontejnerových hnízd, kde můžete tyto vytříděné odpady ukládat. Některá sběrná místa jsou 
přeplněná, zatímco na jiných ještě zůstává volná kapacita. Bohužel tato sběrná místa nejsou 
nafukovací a není možnost tam umístit více nádob. Stejně tak častější svozy nejsou z ekono-
mického hlediska řešením. Museli bychom zvýšit poplatek za svoz odpadů. Největší problémy 
máme s papírem, kdy jsou do nádob odkládány nesložené kartonové krabice, čímž se výrazně 
sníží kapacita nádoby. Už jsem psal minule, že složené kartóny a pevně svázané balíky papíru 
můžete odevzdávat vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin současně se sběrem bioodpadů 
v budově bývalého kravína. V této době a na stejném místě můžete odevzdat i velkoobjemový 
a elektroodpad. Od června můžete řádně svázaný papír a kartóny odevzdat i v garáži obecního 
úřadu v jeho pracovní době. Věřím, že toto opatření nám výrazně odlehčí přeplněnosti nádob 
na sběrných místech a pomůže k udržení pořádku, zvláště teď v letním období, kdy naši obec 
navštěvuje hodně turistů. Ukažme jim, že máme pěknou a čistou Lhotku, na kterou jsme právem 
hrdi. Dětem a studentům přeji, aby vysvědčení bylo k jejích spokojenosti a mohli si klidně a bez-
starostně užívat prázdnin. Vám všem hodně hezkých dnů a dobré nálady. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci červnu oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Oldřiška Kubalová - 75 let
Jaroslav Tomek - 65 let
Libuše Slípková - 60 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

Informace 
k odpadům

Termíny svozu komunálního odpadu v červnu: 
pondělí 4. 6. a 18. 6. 

Biologický rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír

Sběrné místo biologicky rozložitelného od-
padu rostlinného původu u bývalého kravína 
bude otevřeno do konce listopadu vždy v so-
botu od 10.00 do 12.00 hodin. Během pracovní 
doby obecního úřadu po tel. domluvě.

Pevně svázaný papír a kartóny je možné 
odevzdat i v garáži obecního úřadu v jeho pra-
covní době. 

Předloni oslavila umělecká vedoucí Jana 
Foldynová se svými Pilkami osmdesátiny to-
hoto lhoteckého folklorního souboru. A letos 
prožívá jubilea dvě. To osobní – narozenino-
vé – bude mít sice až v červenci, ale v květnu 
bylo jejímu dalšímu souboru, který vede – frý-
dlantskému dětskému folklornímu souboru 
„Lašánek“ – již čtyřicet let. Od jeho založení 
Jana Foldynová soubor vede, je autorkou 
pásem lidových písní, tanců, her a říkadel ze-
jména z oblasti horního Lašska a valašsko-
-lašského pomezí, navíc doprovází účinkující 
i hrou na akordeon. 

Malá oslava pěkného výročí se uskuteč-
nila ve středu 16. května v sále Základní 
umělecké školy Leoše Janáčka ve Frýdlantě 
nad Ostravicí. Spolu s dětským Lašánkem při 
ní za doprovodu Kotkovy cimbálové muziky 
vystoupili i hosté – Pstružovské panenky, 
Chasička a Frýdlantská chasa. Samozřejmě, 
že u vystoupení, ale ani u následné hromad-
né gratulace diváků a hostů nemohly chybět 
lhotecké Pilky. Mužští členové souboru pak 
jubilantku dětského souboru a navíc svoji 
uměleckou vedoucí pěkně vytancovali a při-
pili si s ní na její další osobní, ale i společné 
úspěchy.  P. Pasek

Den matek
V pátek 11. května se uskutečnilo v sále 

Obecního domu vystoupení lhoteckých dětí 
u příležitostí oslavy svátku Dne matek. Úvod-
ní část programu patřila dětem z mateřské 
školky, které pod vedením paní učitelek Sto-
navské a Laníkové nacvičily roztomilé pásmo 
písniček a říkadel. 

Po nich předvedly zaplněnému sálu své 
muzikantské nebo pěvecké umění děti školou 
povinné a závěr patřil schole Rosnička. Ta 
si pro tuto příležitost připravila operku z díl-
ny dvojice Svěrák-Uhlíř Šípková Růženka. 
Všechna vystoupení byla odměněna velkým 
a zaslouženým potleskem. Po skončení pro-
gramu mohly ještě maminky strávit pár pří-
jemných chvilek při kávě a drobném sladkém 
občerstvení, které pro ně bylo nachystáno. 
 M. V.

Už potřetí jsme se v sobotu 12. května se-
šli ve Lhotce na fair trade snídani. Konala se 
tradičně u MŠ a dá se říci, že tradiční byla 
také účast. Zahlédli byste tam tváře, které 
bylo možné vidět na předcházejících roční-
cích a které můžete zaregistrovat i na dal-
ších lhoteckých akcích. Opět jsme se připojili 
k celosvětové podpoře fairtradových produk-
tů a družstev, které pomáhají v zemích Afri-
ky, Asie a Latinské Ameriky pěstitelům získat 
za svoje produkty dostatečné výkupní ceny 
a zajistit tak jejich rodinám důstojný život. 
A tak se doma vybíraly suroviny z fairtrado-
vých zdrojů, ale také domácí výpěstky a re-
gionální potraviny. A pak se peklo, vařilo, 
míchalo a výsledné produkty skončily na sto-
lech pod postaveným stanem, aby všichni 

mohli ochutnat.
„A z čeho to máte?“
„No, je tam pohanka, česnek, domácí va-

jíčka a trochu domácího špeku a tak...“
Ten dialog je vymyšlený, ale mezi tou zá-

plavou různých pochutin určitě vyjmenované 
suroviny byly a také fairtradové kakao a vel-
mi chutnala i fairtradová káva. Co se týče ža-
ludků, tak to jsme se měli vskutku výborně. 
Ale důležité bylo také to, že jsme se sešli, 
společně poseděli, pobavili jsme se a bylo 
nám moc fajn. Tentokrát k tomu přispělo 
i počasí. A díky také organizátorce Ivance 
Fulnekové a všem, kteří se zúčastnili. Férová 
snídaně 2018 se může zapsat mezi úspěšné 
lhotecké akce. 

 J. H.

Pilky u gratulace nemohly chybět

Další férová snídaně

Smažením vaječiny se připomínají na Lašsku, 
a tedy i v naší Lhotce, Svatodušní svátky už od-
nepaměti. O těchto svátcích, které padesát dni 
po Velikonocích připomínají jejich konec zejmé-
na křesťanům, se kostely někde zdobí zelenými 
větvičkami, které si po vysvěcení věřící odnášejí 
domů. Dnes jsou většinou ozdobou, v minulosti 
se věřilo, že jsou i ochranou před bleskem. 

Už od středověku bývají tyto svátky, nazývané 
někde též Letnicemi, spojovány i s veselou zába-
vou a hodokvasem. V obcích pod Ondřejníkem se 
tedy scházejí rodinné, sousedské i jiné přátelské 
kolektivy u ohně pod kotlíkem s vajíčky. Největší 
množství vajec se tradičně ve Lhotce usmaží při 
svatodušním setkání lhoteckých seniorů.

To letošní se uskutečnilo nejen pro členy Klu-
bu seniorů, ale i pro ostatní Lhoťany v pondělí 21. 
května u sportoviště Kuřín. Kolem čtyřiceti účast-
níků si pochutnalo na výborné kotlíkové vaječině 
z více než třínásobku vajec. Na krajících chleba 
s vaječinou nechyběl čerstvý „šnytlík“, zapíjelo 
se hlavně pivem, ale našly se důvody k připití 
„na zdraví“ i něčím ostřejším.

Lhotečtí senioři se budou v nejbližším období 
účastnit, ale i pomáhat při akcích organizovanými 
jinými lhoteckými spolky, sami pak budou při-
pravovat pro všechny koncem léta tradiční výlet 
– tentokrát na Pustevny. Podzim bude tradičně 
zejména ve znamení společného opékání buřtů 
a krmášové zábavy.

O uplynulých, ale i připravovaných akcích čle-
nů i nečlenů Klubu seniorů se budou moci navíc 

Nejvíce vaječiny měli senioři 

V sobotu ráno 5. května pro nás přijel do Lhot-
ky autobus a do 8. 5. jsme jeli relaxovat do Pod-
hájské na jihu Slovenska, která pro nás – zvláš-
tě pokročilé věkem – má své kouzlo v tom, že 
pěkně v teplé a slané vodě můžeme načerpat 
minerály a prohřát klouby, podobně jako v moř-
ské vodě.

Ubytováni jsme byli v novém hotelu Andrejka, 
pár kroků od bazénů, který vedl velice šikovný 
majitel, který už pro nás měl vše nachystáno. 
Ubytováni jsme byli v čistých a světlých apartmá-
nech s balkony, kde jsme si dávali kávu a opíjeli 
jsme se vůní nádherně rozkvetlých stromů akátů. 

A s kým že to kamarádství? S prženskými ob-

čany – neboť zájezd je takovou velkou rodinnou 
záležitostí, která se pro svůj velký úspěch opaku-
je již několik let.

Za to, že vše bylo perfektně připravené – do-
konce jsme navštívili hrad Čachtice s pohnutou 
historií čachtické paní – je třeba moc poděkovat 
pořadatelům, které pro jejich velkou popularitu 
raději nebudu jmenovat.

A že bylo skutečně krásně nejen v bazénech, 
kde probíhalo nahřívání kloubů a pro zchlazení 
těl pak plavání v chladnější vodě, dokazuje foto 
z družebního večera přímo v hotelu na pokoji.

Tak ještě jednou díky za 12 zúčastněných 
Lhoťanů a příští rok se opět těšíme.  R. K.

Družit se a kamarádit...

všichni dovídat i z informační tabule klubu, která 
je nově od června zřízena u stanoviště autobusů. 
 Pavel Pasek

Akce probíhá za každého počasí. Zm ěna programu vyhrazena.
Přesné časy vystoupení budou uvedeny na našich stránkách

www.kcfno.cz

Vystoupí děti, žáci a studenti 
z frýdlantských MŠ, ZŠ, gymnázií, ZUŠ, 
zájmových sdružení a spolků

Vystoupení v 
rámci Svátků hudby
Státní ukrajinský taneční 
soubor Barvinočok
běloruské taneční divadlo 
„Charlie“ z Minsku
Chasička, Chasa, Lašánek

Vyhlášení výsledků 
Frýdlantských sportovních her

Knižní bazar

Pro děti skákací hrad, 
spousta her a soutěží

ProPolice - Police & Sting cover band 

Vašo Patejdl&band
Light&love

Akci moderuje Anna Kulovaná

IV. Frýdlantské 
slavnosti

15. června 2018 od 13:00 hod. na Náměstí

Vašo Patejdl
&band

Tip na kulturní akci
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areál u školky

slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
polovina letošního roku je za námi, nastal čas dovolených a hlavně 

jsou tady prázdniny, ze kterých mají radost především školáci. Koncem 
června jsme zahájili investiční akci, kterou je oprava místní komunika-
ce s výstavbou nového chodníku od kaple k autobusovému stanovišti. 
Rozšířením místní komunikace a novým chodníkem se podstatně zvýší 
bezpečnost chodců v této části obce. Termín dokončení a předání ho-
tového díla je do konce července. Tato akce probíhá za plného provozu, proto pří průchodu, 
nebo průjezdu stavbou dbejte zvýšené opatrnosti. V současné době provádíme výběrové ří-
zení na další investiční akci, kterou je oprava povrchu místní komunikace kolem hřbitova až 
k mostku u p. Smelíkové. Na částečné profinancování této opravy se nám podařilo získat do-
taci z Ministerstva pro místní rozvoj ČR a oprava musí být provedena do konce letošního roku.

V pátek 27. července bych vás chtěl pozvat na Lhotecký večer pod hvězdami, který se 
bude konat od 17 hodin v areálu u mateřské školy. O kulturní program se postará skupina 
Kajhrajem a schola Rosnička, je připraven i program pro děti a při promítání zavzpomínáme 
na loňský ročník Srazu Lhot a Lehot. Samozřejmě bude připraveno i občerstvení. Za nepřízni-
vého počasí se akce uskuteční v sále Obecního domu. 

Dětem a studentům přeji příjemné prožití prázdnin, mnoho hezkých zážitků a sluníčka. 
Vám, kdo vycestujete během prázdninových dnů na dovolenou, přeji hezké počasí a hlavně 
šťastný návrat.  Zdeněk Kubala, starosta

rozloučili jsme se 

V květnu s Anežkou Tomkovou 
ve věku 91 let.

V červnu s paní Marií Cabákovou 
ve věku 87 let.

Rodině a pozůstalým za obecní úřad 
upřímnou soustrast.

jubilea
V měsíci červenci oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Anna Šrubařová - 86 let
Augustin Kožuch - 86 let

Ludmila Kožuchová - 83 let
Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 

hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné
zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

Místní poplatky 
po splatnosti

Nezapomeňte, že je již po splatnosti všech 
místních poplatků.

Ti, kteří nemají čas dostavit se osobně 
na obecní úřad, mohou místí poplatek zaplatit 
bankovním převodem.

Č. účtu 1690539349/0800
PES – V.S.1341, k tomuto čtyřčíslí připojit čís-

lo vašeho domu, do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa 
přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 

odpady R.O. – V.S. vaše číslo chaty, nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO) Dle směr-
nice umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/
obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl.6. 

odpady T.P. – V.S. vaše číslo domu, za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 

Do dnešního dne nejsou uhrazeni 2 psi, 9 
domů určených k rekreaci a poplatek za odpady 
nemá rovněž uhrazeno 19 domů s trvalým poby-
tem. Rok 2016 neuhrazen 1 dům s TP a v roce 
2017 taktéž jeden dům s TP.

Hrobová místa i podnikatelé – vše uhrazeno 
bez nedoplatků, děkujeme.

Informace k odpadům
Termíny svozu komunálního odpadu v červenci: 
pondělí 2. 7., 16. 7. a 30. 7. 

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného půvo-
du, velkoobjemový, elektroodpad a kartonový papír:

Sběrné místo biologicky rozložitelného odpa-
du rostlinného původu u bývalého kravína bude 
otevřeno do konce listopadu vždy v sobotu 
od 10 do 12 hodin. Během pracovní doby obec-
ního úřadu po tel. domluvě. 

Pevně svázaný papír a kartóny je možné 
odevzdat i v garáži obecního úřadu v jeho pra-
covní době. 

Kromě toho, že je naše Lhotka součástí Zá-
jmového sdružení Frýdlantsko-Beskydy, kde 
svoji činnost publikuje spolu s ostatními dvanácti 
obcemi v měsíčních novinách Mikroregion, patří 
ještě do jednoho sdružení. Tím druhým je Sdru-
žení měst a obcí povodí Ondřejnice, které vznik-
lo v roce 1990 k vzájemné pomoci a spolupráci 
mezi starosty jednotlivých obcí. Páteří celého 
regionu je řeka Ondřejnice od svého pramene 
pod horou Ondřejník až po ústí do řeky Odry. 
Všechny obce, kterých je deset, se rozkládají 
po jejích obou březích a zasahují do tří okresů – 
Frýdku-Místku, Nového Jičína a Ostravy.

Stejně jako starostové spolupracují spolu 
i seniorské organizace obcí. Nejaktuálnější po-
zvánka na sportovní hry se smažením vaječiny 
přišla seniorům obcí povodí Ondřejnice i našim 
na středu 3. června od seniorů palkovických.

Setkání se uskutečnilo se v areálu sportovně 
kulturně společenského centra v Palkovicích-
-Myslíku a lhotečtí senioři nechyběli po vyhod-
nocení soutěží ani „na bedně“. Čtyřčlenné smí-
šené družstvo složené z manželů Langerových 
a Paskových úspěšně prošlo šesti disciplínami, 
mezi kterými nechyběly hody kroužků na tyčku, 
míčků do koše i plechovek, ale i slalomy s ko-
lečkem a vodou a pálkou s tenisovým míčkem. 
Speciální disciplínou bylo zatloukání hřebíků, 
které pomohlo Lhoťanovi Františku Langerovi 
k získání pomyslné stříbrné medaile v jednot-
livcích. Celé naše družstvo pak získalo bronz – 
bylo třetí za Fryčovicemi a Palkovicemi.

Při výborné vaječině a ostatních dobrotách, 

Ve stínu světového šampionátu v Rusku 
se 24. června uskutečnil ve Lhotce Pouťový 
fotbal. Od rána počasí s organizátory žerto-
valo. Několikrát pršelo, několikrát problesklo 
sluníčko, zkrátka aprílové počasí. Ale v čase 
zápasu se „tam nahoře“ smilovali a od 15 
hodin nepršelo, slunce svítilo a kapky začaly 
padat až po 19. hodině.

Na Kuříně sice oproti Moskvě chyběly te-
levizní kamery, video, desetitisíce fanoušků, 
ale to hlavní ne. Míč a ti, kteří ho chtěli prohá-
nět po trávníku. Nastoupila tradiční mužstva 
– ženatí a svobodní. Na jedné straně hbité, 
dravé mládí a na druhé rozvaha a zkušenost. 
Nevadilo, že pod kopačkami hráčů to po ně-
kolikerém dešti poněkud čvachtalo, a pokud 
nebyly na botách kvalitní kolíky, tak pokusy 

rychle zastavit končívaly jízdou po zadní čás-
ti těla. Občas se někdo na náročném terénu 
ukopl, občas u těch starších byla myšlenka 
rychlejší než nohy. Velkoryse se přehlížely 
i poněkud jízlivé či ironické poznámky jak 
mezi hráči, tak od diváků na hřiště. Je třeba 
říci, že na hřišti i kolem něj byla pohodová 
nálada. V průběhu utkání se ukázalo, že 
dravost a rozvaha jsou v rovnováze, protože 
na konci byl stav 6:6. A tak musely rozhod-
nou penalty, které kopali všichni hráči. Bran-
káři se činili, ale snad těm starším už zbylo 
na rozstřel méně sil, takže nakonec se rado-
vali svobodní, kteří penaltovou ruletu vyhráli 
7:6. Ale smutný nebyl nikdo. I když, mlaďoši, 
na podzim bude krmašový fotbal a pomsta 
bude sladká!  J.H.

Jako každoročně, tak i letos jsme pro děti 
v závěru školního roku připravili spoustu akcí, 
k jejichž zdárnému průběhu přispělo i pro jaro 
nezvykle příjemně teplé počasí.

Děti rodičům předvedly pásmo písní, básní 
a pohybových kreací s jarní tematikou a spolu 
s rodiči pak na stejné téma pokračovaly v tvořivé 
dílně. Dubnový námět vzdělávacího programu 
o domácích zvířatech jsme doplnili turistickým 
výletem do hřebčína Point Horse v Kozlovicích, 
kde si děti nenechaly ujít projížďku na koni. V ma-
teřské škole měly možnost pozorovat cvičenou 

labradorskou fenku Ami, vodicího psa, patřícího 
nevidomému pánovi z Ostravy. Pro venkovní hry 
dětí v zahradě jsme zbudovali nové zakrývací 
pískoviště s čistým pískem. Divadlo Krajánek 
k nám do mateřské školy zavítalo s pohád-
kou Kovář a obohatilo náš vzdělávací program 
na téma Profese. Děti přispěly svým programem 
na oslavě Dne matek ve Lhotce. V závěru květ-
na podnikly výlet do ostravské ZOO, kde mimo 
prohlídky zvířat, jízdy vláčkem, zdolávání nejrůz-
nějších atrakcí pro rozvoj pohybu byl neobyčej-
ným zážitkem vcelku obyčejný oběd – řízek, paní 

kuchařkou ráno usmažený v naší školní kuchyni, 
a chléb. Následující den děti desátou lekcí ukon-
čily jarní sérii plavání v bazénu U Fandy. Den dětí 
oslavily sportovními aktivitami a opékáním buřtů 
na Kolbeřáku. Dětské divadlo Nahlas z Pal-
kovic nás pozvalo na své představení Zvířecí 
šou. V sále Obecního domu ve Lhotce jsme se 
slavnostně rozloučili se sedmi nejstaršími dětmi 
– předškoláky, kteří po prázdninách nastoupí 
povinnou školní docházku. Na uvolněná místa 
v září přijdou nové lhotecké děti – uvítáme deset 
mladších kamarádů.  M. Laníková

Pouťový fotbal pro mladé

Stříbro a bronz seniorů

Muži i ženy zahájili svou sezónu v květnu okr-
skovou soutěži, která se letos konala na Hukval-
dech. Ženám letošní sezóna začala celkem zda-
řile, z pěti soutěží si odvážejí tři poháry za první 
místo. Muži zatím ve své letošní sezóně pohár 
nevybojovali. Sezóna není ale zdaleka u konce, 
ženy i muže čeká ještě spousta soutěží v rámci 
Beskydské ligy i soutěží mimo ni.

Mladí hasiči zahájili svou sezónu hadicovou 
a uzlovou štafetou ve Frýdku-Místku, která spa-
dá pod hru Plamen. Poslední soutěží, které se 
zúčastnili, byl Trojboj v Palkovicích, který se ko-
nal pouze v rámci okrsku. Teď se mladí hasiči 
budou připravovat na soutěže v požárním útoku 
a také na domácí soutěž, kde předvedou, co se 
za letošní rok naučili. 

Hasiči ve Lhotce se činí

Předprázdninové zprávy z mateřinky Lhotka

které organizátoři palkovického Senior klubu pro 
soutěžící i ostatní účastníky setkání připravili, se 
pak ještě vyměňovaly zkušenosti z akcí jednotli-
vých sousedských obcí a domlouvala další spo-
lupráce v příštím období.  P.P.
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
polovina prázdnin je za námi a za dva měsíce tady máme volby do obec-

ního zastupitelstva, a proto bych rád trošku zhodnotil, co se nám za ty čtyři 
roky ve Lhotce povedlo a co ne. 

S nástupem stávajícího zastupitelstva nás čekala velká investiční akce, 
kterou bylo zateplení budovy školy a změna vytápění tepelným čerpadlem, 
kdy jsme získali část finančních prostředků z dotace OPŽP. V souběhu 
s touto akcí bylo nutné v budově školy nainstalovat nová otopná tělesa, opravit rozvody vody. 
Menší stavební úpravy a rekonstrukce rozvodů teplé vody byly provedeny i v mateřské škole. 
V prvním patře školy jsme vyklidili, vymalovali a doplnili novým kobercem místnost, která sloužila 
jako skladiště a dneska slouží k pohybovým aktivitám, jako je cvičení žen, dětí z MŠ, mladých 
hasičů, nácviku souboru Pilky apod. Druhá místnost se upravuje na rodinné centrum, které bude 
sloužit pro maminky s malými dětmi, různé kroužky, schůzky výborů jednotlivých spolků apod. 
Další investiční akcí bylo vybudování chodníku kolem krajské komunikace od školky směrem 
k panu Mičulkovi. Současně s výstavbou chodníku byly provedeny i úpravy zpevněných ploch 
před budovou školy, kde vznikla nová odstavná a parkovací plocha pro bezpečný nástup a výstup 
dětí navštěvujících MŠ. S návazností na nový chodník od mateřské školy byl zhotoven i sypaný 
chodník od p. Žídka ke hřbitovu, který nahradil v dešti neprůchodný blátivý chodníček. Kolem 
tohoto chodníčku byla zhotovena nová otevřená dešťová kanalizace, která sbírá povrchové vody 
z okolních pozemků. Na hranici hřbitova bylo dotaženo veřejné osvětlení, které dostatečně osvítí 
celou jeho plochu. Taktéž se nám podařilo opravit hlavní hřbitovní chodník a vybudovat nové 
chodníčky v urnovém háji. Odvodnění a opravy se dočkalo i parkoviště a přilehlé zpevněné plochy. 
Také se nám podařilo celkově opravit včetně odvodnění několik místních komunikací, a to v úseku 
p. Mičulka – p. S. Žídek, od vrby k p. J. Čerňákovi a nebezpečný úsek komunikace u hostince Pod 
Ořechem. Ostatní komunikace v obci jsme se snažili v rámci možnosti udržovat tak, aby byly bez 
větších potíží schopné užívání. Ještě bych se vrátil k budově školy, kde se nám podařilo získat 
dotaci z Moravskoslezského kraje na kompletní opravu oplocení a zpevněných ploch v areálu, 
ve kterém byly taktéž opravené prodejní stánky, vybudované další splachovací kadibudky napoje-
né na žumpu a areál byl napojen novou vodovodní přípojkou na veřejný vodovod. S dotací z OPŽP 
se nám podařily pořídit domovní kompostéry, čelní nakládač na obecní malotraktor a štěpkovač. 
Za velký úspěch považuji úspěšné jednání a následný odkup budovy bývalého kravína od Země-
dělského družstva Kozlovice. Dnes budova slouží jako zázemí pro obec, které nám hodně chybě-
lo, bylo v ní zřízeno sběrné místo velkoobjemového odpadu, elektroodpadu a papíru. U zadní části 
budovy bylo vybudováno sběrné místo biologicky rozložitelných odpadů. Co bude s budovou dál, 
bude už na novém zastupitelstvu. Jednou z akcí bylo i pořízení nového bezdrátového obecního 
rozhlasu s dosahem pro většinu domácností v obci, který má sloužit hlavně jako varovný infor-
mační systém. U obecního úřadu byly vybudovány nové zpevněné plochy s lavičkami při vstupu 
do obecní hospody, ve které proběhla kompletní rekonstrukce sociálního zařízení. Taktéž proběhla 
kompletní intenzifikace čistírny odpadních vod, která slouží pro obecní úřad, hospodu, hasičárnu 
a byty v obecním domě. Na sportovišti Kuřín byla provedena celková revitalizace umělého povrchu 
víceúčelového hřiště, travnaté hřiště bylo ohrazeno dřevěným zábradlím a v budově byla prove-
dena výměna opotřebovaného PVC za novou litou epoxidovou podlahu. V minulém roce jsme 
pořídili s podporou dotace ze SZIF nový lesní malotraktor Kubota s navijákem, který je neocenitel-
ným pomocníkem při údržbě obecních ploch a zimní údržbě komunikací. Koncem minulého roku 
jsme ještě stihli kompletní rekonstrukci místní komunikace kolem obecního úřadu, kterou se nám 
podařilo částečně financovat z dotace MMR, Programu rozvoje a obnovy venkova. Z menších, ale 
z reakce většiny občanů kladně hodnocených, je vybudování několika vyhlídkových laviček v okolí 
Lhotky, které jsou využívány k odpočinku a relaxaci, zhotovení různých zábradlí, plůtků a drobných 
stavebních úprav v obci. Nerad bych zapomněl na odpadové hospodářství v obci, kdy jsme o dvě 
hnízda rozšířili počet sběrných míst tříděného odpadu a navýšili počet nádob. Tato sběrná místa 
postupně upravujeme tak, by co nejmíň hyzdila naší obec. Bohužel díky některým jedincům to 
v okolí těchto nádob někdy vypadá jako na skládce. A zatím je to jedna z věcí, které se nám stále 
nedaří úspěšně řešit. Ač neradi, zvažujeme v těchto místech instalaci monitorovacího kamerového 
systému. Když už jsem u těch méně úspěšných věcí, tak je to řešení likvidace splaškových vod 
v obci. Na vybudování splaškové kanalizace obec nemá finance. Náklady na vybudování kanali-
zace jsou tak vysoké, že stavbu neřeší ani poskytované dotace. I tak by byla spoluúčast vysoká, 
že by se obec musela na několik let zadlužit a nebyla by schopna investovat do dalších důležitých 
akcí, jako jsou opravy komunikací, odpadové hospodářství apod. 

Dále se nám nepodařilo k naší spokojenosti dostat na veřejné zasedání zastupitelstva více 
občanů, tak aby dostali přesné a nezkreslené informace o dění v obci. Proto občas vznikají menší 
či větší nedorozumění, která se potom obtížněji vysvětlují. Ještě bych rád vzpomenul několik akcí, 
které nejsou až tak vidět, jako je dokončení nového územního plánu obce, schválení Programu 
rozvoje obce na roky 2016–2022, vydání kalendáře na rok 2017 a 2018, máme připraveny projek-
tové dokumentace včetně stavebního povolení na výstavbu chodníků kolem krajské komunikace 
ve směru na Metylovice a Kozlovice. Jednou významnou akcí, která se nám bohužel trošku pozdr-
žela, je dokončení pozemkových úprav v obci. O průběhu budete informováni. Prozatím poslední 
investiční akcí, která až budete číst tyto řádky, bude hotová, je oprava části místní komunikace 
a výstavba chodníku od kaple k autobusovému stanovišti. 

Nesmíme zapomenout ani na kulturní a společenský život v obci. Kulturní výbor pro vás připravil 
koncerty skupin Flair, Poitin, Mirai, Camareta Janáček, pravidelné vánoční koncerty, již tradiční 
celorepublikovou akci Česko zpívá koledy, několik představení amatérských divadel. Obec je spo-
lupořadatel Sochových národopisných slavností a garantem hasičské soutěže O pohár starosty 
obce. V roce 2017 jsme u nás uspořádali 37. Sraz Lhot a Lehot České a Slovenské republiky. 
Ještě jednou bych chtěl poděkovat všem, kteří se podíleli na úspěšném zvládnutí této náročné 
akce. Na toto setkání nám přispěl Moravskoslezský kraj částkou 100 tisíc korun. Samozřejmě, že 
se dá stále něco budovat, vylepšovat, zkrášlovat, ale nejen omezené finance, ale i čas je neúpros-
ný. Jsem rád, že můžu spolupracovat se stávajícími zastupiteli, a věřím, že i v příštích volbách si 
vyberete stejné nadšence, kteří chtějí pro naši Lhotku jen to nejlepší. 

Rád bych vás ještě pozval na poslední dvě srpnové akce, kterými jsou Sochovy národopisné 
slavnosti a soutěž v požárním útoku O pohár starosty, a popřál vám ještě hodně letních dnů a dě-
tem hodně prázdninových zážitků.  Zdeněk Kubala, starosta

rozloučili jsme se 

Rozloučili jsme se s panem 
Zdeňkem Vláškem ve věku 84 let.

Rodině a pozůstalým za obecní úřad 
upřímnou soustrast.

jubilea
V měsíci červenci oslaví svá nádherná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Zdeněk Zlý – 65 let
Jiří Kočíř – 60 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

Srdečně vás zveme na XXIV. ročník Socho-
vých národopisných slavností, které se uskuteč-
ní v sobotu 25. srpna ve Lhotce pod Ondřejní-
kem v areálu u školy.

Program:
13.30 Shromáždění u pamětní desky Vincence 
Sochy, poté průvod účinkujících vesnicí do are-
álu slavností
14.00 Zahájení slavností s představením soubo-
rů v areálu u školy
14.15 „Na tym našim dvorku“ – pořad dětských 
souborů
15.45 „Odchody a rozlučky“ – hlavní pořad do-
spělých souborů 
18.00 „Hlubinské obrázky“ – výroční medailon 
souboru Hlubina
19.00 „Pocta Leoši Janáčkovi“ – hudební pořad
20.30 „Pozdravy ze Slovenska“ – vystoupení 
souboru Stavbár 

Na vedlejším pódiu za školou budou během 
odpoledne a večera vyhrávat cimbálové muziky 
zúčastněných souborů.

26. srpna v 9.00 hodin se uskuteční v místní 
kapli mše svatá obětovaná za Vincence Sochu.

V jednotlivých pořadech vystoupí dětské 
soubory Valášek, Malý Grunik, Malá Ostravica, 
Malá Ondřejnica, Hlubinka a Vonička. Z dospě-

lých souborů to budou domácí Pilky, Valašský 
vojvoda, Ostravica, Grunik, Hlubina, Ondráš 
z Janovic, Jaro a Stavbár. Kromě muzik zú-
častněných souborů vám zahrají také Pustkova 
cimbálová muzika, Vojtek, Tragač, Zbujnik, CM 
Vladimíra Holiše a RukyNaDudy.

Vedle pestrého programu bude jako vždy při-
praveno bohaté občerstvení. 

Pro návštěvníky festivalu bude k dispozici 
zdarma také speciální autobus:
13.10 Frýdlant n. O., žel.st. – Metylovice, kostel 
– Palkovice, Tomis – Lhotka
14.00 Kozlovice (OÚ) – Lhotka
22.00 Lhotka – Frýdlant n. O., žel.st. – Frýdek-
-Místek, Slezan 03 – Palkovice, Tomis
23.00 Lhotka – Kozlovice

Festival pořádá Klub žen z.s. a Svaz měst 

Statistika obyvatel
Ke dni 17. 7. 20018 má Obec Lhotka 549 

obyvatel, z toho 279 mužů a 270 žen.
Průměrný věk je 41 let. Dvěma nejstarším 

občanům je 92 let, v roce 2018 se narodily 3 
děti, a to děvčátka.

Informace k odpadům
Termíny svozu komunálního odpadu v srpnu: 

pondělí 13. 8. a 27. 8. 
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného

původu, velkoobjemový, elektroodpad 
a kartonový papír:

Sběrné místo biologicky rozložitelného od-
padu rostlinného původu u bývalého kravína 
bude otevřeno do konce listopadu vždy v so-
botu od 10.00 do 12.00 hodin. Během pracovní 
doby obecního úřadu po tel. domluvě. 

Pevně svázaný papír a kartóny je možné 
odevzdat i v garáži obecního úřadu v jeho pra-
covní době. 

„Jak to děláte, že jste ve Lhotce tak aktivní?“ 
ptají se nás často známí, kteří k nám přijíždějí 
na „Sochovky“, koncert Cantamusu, setkání 
Lhot, Lhotek a Lehot, na některý z koncertů 
v areálu MŠ, nebo divadelní představení v sále 
Obecního domu. „A odkud berete lidi na přípra-
vu a organizaci tolika akcí?“

Je toho skutečně mnoho, co Lhotka nejen 
návštěvníkům, ale zejména vlastním Lhoťanům 
nabízí. Pro ty nejmenší to jsou akce učitelek 
školky, ale i maminek dětí, pro ženy je tady 
Klub žen – organizátor menších i těch největ-
ších lhoteckých akcí. Samostatnou kapitolou 
jsou i hasiči, kteří mají úspěch nejen při soutě-
žích a závodech, ale i při udržování a obnově 
požární techniky. Nemálo akcí mají i ti nejstarší, 
kteří jsou sdruženi v klubu seniorů. Výbornou 
vizitkou věřících je lhotecká kaple, a to neje-
nom svým vybavením, ale zejména průběhem 
mše, při které zpěvy dětí ze Scholy rosničky, 
ale i sboru dospělých jsou navíc pro přítomné 

i neopakovatelným kulturním zážitkem. Je až 
neuvěřitelné, že se vždy najdou nadšenci při 
organizaci cvičení žen, volejbalu, stolního te-
nisu, šachu i kopané, že se stále občané se-
tkávají na tradiční krmášové zábavě, plesech 
a společenských večírcích, ale i při opékání 
buřtů a vaječině. Kromě tradičních akcí už 
ve Lhotce zdomácněly i novinky, kterými jsou 
společná férová snídaně, Česko zpívá koledy, 
rozsvěcování vánočního stromu, ale i Uklízíme 
Česko.

Lhotka se mění i jinak – opravují se cesty, 
vznikají nové chodníky, upravuje se sporto-
viště, ale i prostory hřbitova. Nový kabát má 
mateřská škola, okolní areál, ale i další části 
a objekty obce. Je toho hodně, co se jenom 
za uplynulé volební období vykonalo, ale je 
ještě celá řada představ, které se z důvodu ne-
dostatku peněz nenaplnily. O tom ví zejména 
stávající zastupitelstvo, které s vedením obce 
nejen reguluje finanční prostředky, ale získává 
i dotace na vylepšení, která se musí řešit. Při-
spívá i na činnost všech složek starajících se 
o pestrý život spoluobčanů. O tom, že to není 
jednoduché, ani vždy vděčné, svědčí i skuteč-

nost, že na minulé, stejně jako na nové kandi-
dátce zastupitelstva je větší polovina již nových 
kandidátů. Ale je dobré, že se ve Lhotce najdou 
obětaví občané i pro tuto práci. Musí si být ale 
vědomi toho, že „ještě se nenarodil člověk ten, 
aby se zalíbil lidem všem“.

Nová kandidátka byla sestavena koncem 
července, zároveň s ní se připravuje program, 
se kterým by nové zastupitelstvo rádo vstoupilo 
od října do dalšího čtyřletého volebního období. 
Všichni věří, že navážou na předchozí dobré 
výsledky a že v zastupování zájmů a potřeb 
občanů se jim bude práce dařit. A také, že jim 
– jako dosud – spoluobčané ještě před podzim-
ními volbami, ale zejména v průběhu celého 
nového volebního období budou v jejich práci 
svými náměty i zkušenostmi pomáhat. 

 Pavel Pasek

Sochovy národopisné slavnosti 

a obcí povodí Ondřejnice ve spolupráci s Obcí 
Lhotka za finanční podpory Moravskoslezského 
kraje. 

Přijďte strávit příjemný den na sklonku prázd-
nin k nám do Lhotky, potěšit se krásou lidových 
písní a tanců, pochutnat si na nejrůznějších dob-
rotách nebo jen tak poklábosit s přáteli, kterých 
na „Sochovkách“ potkáte určitě mnoho. 

Lhoťané pro Lhotku dělají opravdu hodně

V těchto dnech by měla již být zhotovitelem 
předána stavba oprava místní komunikace a vý-
stavba chodníku od kaple po autobusové stano-
viště. 

Jednalo se o celkovou opravu části stávající 
místní komunikace a její rozšíření na min. šířku 
4,5 m, což umožňuje obousměrný průjezd osob-
ním automobilům. Větší rozšíření nebylo možné 
z důvodu umístění vodovodního řadu, který může 
být jen pod rozebíratelným povrchem a kdy ná-
klady na jeho přeložku by značně převyšovaly 
náklady na opravu této části komunikace. Dalším 

důvodem je vlastnictví pozemků u autobusové-
ho stanoviště, který je v soukromém vlastnictví 
a doteď se nám nepodařilo s majiteli dohodnout 
na případném převodu do vlastnictví obce. Z to-
hoto důvodu je i nový chodník v této části zakon-
čen směrem do komunikace. Věříme, že i tak 
se tímto opatřením podstatně zvýší bezpečnost 
občanů a hlavně dětí, které musely chodit k auto-
busu po úzké komunikaci při stále se zvyšujícím 
provozu. Děkujeme všem za trpělivost při omeze-
ní užívání komunikace během stavebních prací. 
 Zdeněk Kubala, starosta

Oprava místní komunikace a výstavba chodníku

Pár informací k dotazům ohledně komplex-
ních pozemkových úprav v obci Lhotka. Dne 
8. 6. 2018 bylo vydáno první rozhodnutí, které 
bylo zveřejněno na úřední desce obce Lhotka. 
Bohužel se nám i oproti předchozímu souhlasu 
proti tomuto rozhodnutí odvolali dva účastníci 
pozemkových úprav. Tímto se nám jejich ukon-
čení odsouvá na neurčito. Je to škoda, proto-
že jsme předpokládali, že by se v září mohlo 
pracovat na zápisu nového katastrálního ope-
rátu do katastru nemovitostí a připravovat do-
kumentaci pro stavební povolení a realizaci 
jednotlivých akcí z plánu společných zařízení, 
který vzešel z těchto léta připravovaných po-

zemkových úprav. Jen bych chtěl uvést, že 
v plánu společných zařízení byly odsouhlasené 
stavby zhruba za 80 milionů korun, jako jsou 
výstavba a opravy komunikací, jejich odvodně-
ní, výstavba rybníků, vodohospodářské opat-
ření apod. Veškeré financování realizovaných 
těchto staveb jde ze státního rozpočtu. Obec 
se na pozemkových úpravách finančně nepo-
dílí. Taktéž se mohlo v dohledné době začít 
se zaměřením pozemků, na což jste již někteří 
podávali žádosti a které mají účastnící pozem-
kových úprav nárok zdarma. Bohužel čas pra-
cuje proti nám a přicházíme o velikou a neopa-
kovatelnou šanci získat tyto výhody vyplývající 
z pozemkových úprav. Není v silách zastupitelů 
obce ani sboru zástupců tento proces nějakým 
způsobem urychlit. S komplexními pozemkový-
mi úpravami musí souhlasit všichni účastníci. 
To vše pro informace na dotazy, proč pozem-
kové úpravy trvají tak dlouho. 

 Zdeněk Kubala, starosta

Komplexní pozemkové úpravy v obci Lhotka
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jsme si, že máme dostatek věrných diváků, kte-
ré ani déšť neodradí. Moc si této divácké přízně 
vážíme. Doufáme, že jsme je ani tentokrát ne-
zklamali a že si u nás užili příjemné odpoledne 
i večer, i když jim občas pršelo za krk nebo se 
brodili s postupujícím časem stále větším bah-
nem (kdo měl holínky, ten vyhrál...).

Na závěr ještě poděkování těm, bez kterých 
by Sochovy slavnosti nemohly být realizovány. 
Děkujeme opět těm desítkám lidí nejen ze Lhotky, 
kteří ochotně pomohli při přípravách, v průběhu 
akce, ale také s úklidem po jejím skončení. Neo-
bešli bychom se samozřejmě ani bez finančních 
prostředků. Největší část nákladů pokryje dota-
ce, kterou nám poskytuje Moravskoslezský kraj, 
do rozpočtu slavností přispívají i další sponzoři 
nejen ze Lhotky, ale i z okolí. Všem podporova-
telům patří také velké poděkování. Organizátory 

jsou Klub žen Lhotka z.s. a Sdružení měst a obcí 
povodí Ondřejnice ve spolupráci s Obcí Lhotka.

Srdečně vás všechny už teď zveme na příští 
ročník Sochových národopisných slavností. Ten 
se bude konat stejně jako všechny předchozí roč-
níky opět předposlední prázdninovou sobotu, tzn. 
24. srpna 2019.  Markéta Velká

slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
máme tady září, prázdniny jsou definitivně za námi a školáci opět usedli 

do školních lavic. Také naše mateřská škola opět ožila dětským hlaholem, 
někdy se určitě objevily i slzičky, ale věřím, že s přibývajícími školními dny 
se budou všechny děti do naší školky jen těšit. Poslední srpnový víkend se 
v areálu U školy uskutečnil 24. ročník Sochových národopisných slavností. 
Rád bych poděkoval všem, kteří se podíleli na organizaci a zabezpečení těch-
to slavností, Klubu žen jako hlavnímu pořadateli, Moravskoslezskému kraji, Sdružení měst a obcí 
povodí Ondřejnice a sponzorům za finanční podporu. V neposlední řadě patří poděkování místnímu 
národopisnému souboru Pilky, který jako vždy předvedl vynikající vystoupení. Věřím, že všichni, 
kdo si do našeho areálu našli cestu, byli spokojeni a že si ze Lhotky odnesli i přes ne moc příznivé 
počasí hezký kulturní zážitek. Stejně tak patří poděkování místním hasičům za organizaci 16. roč-
níku pohárové soutěže O pohár obce Lhotka, který se konal v areálu sportoviště Kuřín, kde si přišli 
na své i nadšenci požárního sportu. Během srpna se nám podařilo dokončit jednu větší investiční 
akci, kterou byla oprava části komunikace a výstavba nového chodníku v úseku kaple - autobusové 
stanoviště. Věřím, že tato akce výrazně přispěla k optimalizaci dopravy, ale hlavně k bezpečnosti 
občanů a hlavně dětí. Do konce října bychom ještě rádi provedli jednu větší investiční akci, kterou je 
oprava povrchu místní komunikace od p. Zlého kolem hřbitova až po paní Smelíkovou, na kterou již 
bylo provedeno výběrové řízení na dodavatele stavby. Část financí na její opravu se nám podařilo 
získat z Ministerstva pro místní rozvoj ČR, Programu rozvoje venkova. Jak už jsem psal v minulém 
vydání, ve dnech 5. a 6. října se uskuteční volby do obecních zastupitelstev na roky 2018 až 2022. 
Každý občan může volit jen v místě, kde má trvalé bydliště. Pokud chcete podpořit své kandidáty 
do lhoteckého zastupitelstva a nestihli jste si změnit trvalé bydliště, doporučuji, abyste tak učinili 
nejpozději do konce září na obecním úřadě. Všem školákům a studentům přeji hodně studijních 
úspěchů a vám všem ještě moc hezkých slunečních dnů. Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci září oslaví svá významná 

životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Marie Pečínková - 84 let

Jan Fojtík - 80 let
Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 

hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné
zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

V sobotu 25. srpna proběhl v areálu u školky 
XXIV. ročník Sochových národopisných slavností. 
Letos jsme si poprvé vyzkoušeli, jaké to je, když 
skoro celý den během slavností prší. Sice jsme 
si téměř od května stěžovali, že deště je málo, 
zrovna tento den bychom se však raději dívali 
na sluncem zalitou oblohu. Meterologové varo-
vali už týden dopředu, že přijdou vydatné sráž-
ky, a tak jsme se snažili na tuto situaci připravit. 
Pódium bylo zastřešeno, v areálu jsme postavili 
několik stanů, kam se mohli návštěvníci schovat. 
A příprava se vyplatila. Předpověď bohužel tento-
krát vyšla a my jsme se po deštivé noci probudili 
i do deštivého rána. Zkoušky na odpolední pořady 
začaly s dvouhodinovým zpožděním až kolem půl 
jedenácté, kdy se počasí umoudřilo. Vypadalo to, 
že by mělo začít pršet zase až večer, ale nakonec 
déšť o různé intenzitě vydržel až někdy do osm-
nácti hodin. To dokonce na chvíli i vykouklo slu-
níčko. O to víc nás mile překvapilo, kolik lidí se 
nenechalo odradit nepříznivým počasím. A kolik 
jich vydrželo až do večera, kdy už bylo taky dost 
chladno! Naše obavy, že účinkujících bude více 
než diváků, se rozhodně nepotvrdily. Tak tolik 
k počasí a teď už k programu. Průvod jsme vyne-
chali a po krátkém představení souborů a oficiál-
ním zahájení přišel na řadu dětský pořad Na tym 
našim dvorku. Na pódiu se to hemžilo housaty, ko-
ťaty, koníky, bleškami nebo komáry v podání dětí 
ze souborů Valášek, Malá Ostravica, Malá Ond-
řejnica, Malý Grunik, Vonička a Hlubinka. Po dě-
tech dostaly příležitost dospělé soubory v pořadu 
Odchody a rozlučky, které bývají nebo bývaly sou-
částí lidského života. Odchody vážnější (na vojnu, 
na zbuj, z domu) i veselejší (třeba do hospody) se 
pokusily ztvárnit soubory Pilky, Valašský vojvoda, 
Ondráš z Janovic, Ostravica, Grunik a Jaro. Po-
řad Hlubinské obrázky byl věnován ostravskému 
souboru Hlubina, který patří k nejstarším folklorním 
kolektivům u nás (založen v roce 1947), a jeho 
zakladatelce, choreografce a folkloristce Zdeně 
Kyselé, která by se v letošním roce dožila úctyhod-
ných sto let. V muzikantském pořadu Pocta Leoši 
Janáčkovi jsme si s Puskovou cimbálovou muzi-
kou, CM Ládi Holiše, CM Valašský vojvoda, ka-
pelou RukyNaDudy a souborem Pilky připomněli 
odkaz tohoto světoznámého hudebního skladate-
le, který byl mimo jiné také vášnivým sběratelem 
lidových písní a od jehož úmrtí uplynulo před pár 
dny osmdesát let. Tečku za bohatým programem 
24. ročníku učinil svým hodinovým vystoupením 
soubor Stavbár ze Žiliny v pořadu nazvaném Po-
zdravy ze Slovenska. Během celého odpoledne 
a večera vyhrávaly nejen k poslechu, ale i k tanci 
muziky zúčastněných souborů na vedlejší scéně 
za školou, po skončení všech pořadů na pódiu se 
zábava přesunula právě tam. 

Nejen programová nabídka byla velmi pestrá, 
také ve stáncích s občerstvením bylo opravdu 
z čeho vybírat. K zahnání hladu i žízně bylo připra-
veno jako vždy mnoho lákavých dobrot.

Myslím, že i přes nepříznivé počasí můžeme 
letošní ročník považovat za vydařený. Vyzkou-
šeli jsme si poprvé mokrou variantu a ověřili 

Hasičská soutěž o putovní 
pohár obce Lhotka

V sobotu 25. srpna se konal 16. ročník pohá-
rové soutěže ve Lhotce, tentokrát nově v areá-
lu sportoviště Kuřín. Trať byla tradičně vedena 
do zatáčky s prodlužovaným levým proudem. 
Soutěže se zúčastnilo 14 družstev z okolí, 
z toho bylo 9 mužských a 5 ženských. Jako prv-
ní se na start postavily domácí ženy, které po-
žární útok úspěšně dokončily, a jejich výkon už 
nikdo nepřekonal. Z mužské kategorie nejlépe 
dopadli muži z Metylovic, domácí muži skončili 
třetí. Na konci soutěže předvedli požární útok 
i naši mladší a starší žáci.  Anna Winklerová

Sochovy národopisné slavnosti

Prázdniny skončily a děti hurá zpátky 
do školy, kde si budou vyprávět různé prázd-
ninové zážitky. Zážitky z dovolených, výletů 
a možná také z tábora ve Lhotce pod Ondřejní-
kem, protože právě tam se třetí týden v červen-
ci uskutečnil již druhý letní tábor. 

Každé ráno rodiče přivedli děti do areálu ma-
teřské školy, kde měl tábor své zázemí. Tábora 
se zúčastnilo 20 dětí ze Lhotky a také z Kozlo-
vic. Letošní téma znělo „Cesta za pokladem“. 
Během dopoledne děti hledaly části dobrodruž-
ného deníku, který jim postupně prozrazoval, 
jak náročná bude příprava na cestu za pokla-
dem. Seznámení, hry důvěry, faktor strachu 
a spoustu dalšího dobrodružství. Vyzkoušeli 
jsme si, jak dobře se známe, jak si věříme 
a také jsme překonávali svůj strach. Za splněné 
úkoly dostávaly jednotlivé týmy, do kterých byly 

děti rozděleny první den, zlaté klíče. Poslední 
den tábora se dětem díky klíčům podařilo získat 
poklad. Každý táborník našel v kouzelné truh-
le pytlíček se svým jménem. Ale už dříve děti 
zjistily, že největší poklad nenajdeme v žádné 
truhle, protože poklad není zlato a drahé kame-
ní. Největší poklad, který můžeme mít, je oprav-
dové přátelství, láska a jak dodaly samotné děti 
„naše rodina“. Počasí nám letos moc nepřálo, 
a proto jsme místo celodenního výletu navští-
vili bazén U Fandy, který měl u dětí obrovský 
úspěch. Chtěli bychom poděkovat restauraci 
U Fandy za výborné obědy a veškerou pomoc 
při nepříznivém počasí. Velké poděkování patří 
také OÚ Lhotka, který nám velmi pomohl s or-
ganizací tábora a umožnil využití prostorů v are-
álu MŠ. Děkujeme a na třetím lhoteckém táboru 
se na vás opět těšíme.  Vedoucí tábora

Druhý letní tábor ve Lhotce

Lhotecký večer pod hvězdami – tak se jme-
novala akce, kterou na pátek 27. července 
připravila Obec Lhotka. To znamená nejenom 
vedení obce, ale také společenské organizace. 
Základem pro úspěch takové akce je správné 
datum a příznivé počasí. A to se nám podařilo. 
Lhotecký červencový večer v areálu u mateř-
ské školy nepřinesl jako v minulosti hvězdy (J. 
Nohavica, Čechomor, Mirai), ale nabídl hvěz-
dy na nebi a jedinečný úkaz zatmění měsíce. 
Kromě westernové kapely KAJHRAJEM, při 
jejímž vystoupení si mnozí mohli vzpomenout 
na večery u táboráků a také si společně s ka-
pelou zazpívat. Ať to byla „Bedna od whisky“, 
„Blues Folsomské věznice“ a další skladby. 
Začátek byl už od 17 hodin, a tak byl samo-
zřejmě připraven program i pro děti. O úvod se 
postarali mladí lhotečtí hasiči, kteří nám před-

vedli bezchybný požární útok, pak následovala 
bublinová show, kterou si děti samy mohly také 
zkusit, nebo oblíbené malování na obličej. Mož-
ná, že pak některý rodič měl trošku problém 
poznat svého potomka. A potěšila opět Schola 
Rosnička, jejíž členové nacvičili a pak přehráli 
pásmo vycházející ze Svěrákovy pohádky Tři 
bratři. A pokud by Zdeněk Svěrák s Jaroslavem 
Uhlířem byli toho dnes u MŠ, určitě by byli spo-
kojeni a děti ze Scholy Rosnička by pochválili. 
A blížil se večer a s ním dvě poslední atrakce. 
Jednak jsme si na videu připomněli, jak jsme 
před rokem pěkně zvládli sraz Lhot, Lhotek 
a Lehot a nakonec to bylo pozorování zatmění 
měsíce. A pokud by vás napadlo, že jsme tam 
mohli mít žízeň nebo hlad, tak to jste na omylu, 
protože i občerstvení bylo zajištěno. Lhotecký 
večer pod hvězdami se zkrátka povedl.  J. H.

Lhotecký večer pod hvězdami

„Tak tedy opékání buřtů si vezme na starost 
Břeťa Němec, já výlet na Pustevny, Maruška Lan-
gerová financování obou akcí a Pavel Pasek pro-
pagaci,“ tak zrekapitulovala na posledním jednání 
výboru lhoteckého Klubu seniorů jeho předsedky-
ně Majka Holečková zabezpečení zářijových akcí. 

Nebyly to ale jediné body, které se v programu 
srpnového jednání probíraly. Hodnotilo se i období 
předcházející, probíraly možné návštěvy u jubilan-
tů i dlouhodobě nemocných, příprava říjnové krmá-
šové zábavy i možné předvánoční posezení seni-
orů s besedou i ochutnávkou vánočního cukroví.

A na co se tedy mohou těšit lhotečtí senioři 
již v tomto měsíci?

V pátek 14. září jsou všichni zváni ke spor-
tovišti Kuřín, kde bude od 15 hodin při občers-
tvení a dobré zábavě oblíbené opékání buřtů.

A o deset dní později – na pondělí 24. září 
– pro ně výbor Klubu připravil tradiční podzimní 
výlet auty. Tentokrát to bude na Pustevny, kde 
vyjedou nahoru všichni z Trojanovic-Ráztoky la-
novkou. Podle zájmu i fyzické kondice si mohou 
prohlédnout pokračování obnovy vyhořelého 
Libušína, sochu pustevenského Radegasta, ale 
třeba i kapličku se sousoším slovanských věro-
zvěstů na vrcholu Radhoště.

Oběd je pro všechny připraven opět dole 
na Ráztoce v osvědčené restauraci U Kociánů. 

Po něm by všichni měli ještě navštívit nedaleké 
kulturní centrum Trojanovic. Je jím „roubenka“ 
trojanovických umělců – výtvarníků, spisovate-
lů a literátů Jana Knebla a jeho čtyř synovců, 
bratrů Strnadlových – ve které jsou expozice 
valašských krojů i betléma z roku 1930.

K tomu je třeba ještě připomenout, že obě zá-
řijové akce jsou připravovány nejen pro členy Klu-
bu, ale i ostatní Lhoťany, které organizátoři mezi 
sebou jako vždy rádi přivítají.  P. P.

V září budou buřty i výlet na Pustevny

Pro návštěvníky začínají Sochovy národopis-
né slavnosti sobotním programem. Technické 
čety a všichni, kteří areál připravují, žijí „Sochov-
kami“ několik týdnů před slavností. Domácí i po-
zvané soubory nacvičují nový program většinou 
řadu měsíců. O tom, že ředitel „Sochovek“ To-
máš Kalus se svým štábem má plnou hlavu sta-
rostí s přípravou a pořadatelstvím slavností celý 
rok, nikdo nepochybuje. A starosti s přípravou, 
průběhem a nakonec i likvidací mají i stánkaři 
a všichni ochotní Lhoťané, kteří rádi přiloží ruku 
k dílu, aby vše dopadlo co nejlíp.

Zvlášť významným dnem před folklorním ví-
kendem ale bývá pro Lhotku zejména čtvrtek. 
To proto, že o čtvrtečním podvečeru si celá řada 
rodin zásluhou lhoteckého klubu žen pochut-
nává na čerstvých malých a zejména velkých 
koláčích – lhoteckých frgálech. Léty sehraná 
skupinka žen pod vedením Karly Slípkové si 
o tomto dni musí pěkně přivstat, protože sraz 
v kuchyňce mateřské školy je už ve čtyři(!!) ho-
diny ráno. A že jim jde práce od ruky, je vidět 
už odpoledne, kdy celá školka voní a koláče 
svádí k zakousnutí. Čtvrtkem práce v kuchyni 
školky nekončí, jenom se pekařky pro další dny 

změní na kuchařky, aby i soubory a návštěvníci 
byli uspokojeni nejen programem, ale i dobrým 
jídlem...

Ale vraťme se ke koláčům. Když Lhoťanům 
ve čtvrtek odpoledne obecní rozhlas oznámí, že 
prodej koláčů je zahájen, všichni vědí, že „So-
chovky“ už opravdu klepou na dveře...  P. P.

„Sochovky“ voní i koláči...

Termíny svozu komunálního odpadu v září: 
pondělí 10. 9. a 24. 9.

Biologický rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a kar-
tonový papír

Sběrné místo biologicky rozložitelného 
odpadu rostlinného původu u bývalého kra-

vína bude otevřeno do konce listopadu vždy 
v sobotu od 10.00 hodin do 12.00 hodin. 
Během pracovní doby obecního úřadu po tel. 
domluvě.

Pevně svázaný papír a kartóny je možné 
odevzdat i v garáži obecního úřadu v jeho pra-
covní době. 

Informace k odpadům
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
máme tady říjen a pomalu se vybarvující listí stromů nám hlásí, že je pod-

zim a je nejvyšší čas s přípravou naších domovů na zimu. Já vám v tomto 
vydání Mikroregionu píšu čtyřicáté osmé a zároveň poslední slovo starosty 
v tomto volebním období, ve kterém jsem se vám snažil podávat informace 
o činnosti obecního zastupitelstva a co nejvíce přiblížit dění v obci.

Listopadové vydání již vyjde v době, kdy bude nové obecní zastupi-
telstvo, které vyjde z voleb do zastupitelstev obcí ve dnech 5. a 6. října. Do jaké míry jste byli 
s činností stávajícího obecního zastupitelstva spokojeni, to nechám na každém z vás. Z mého 
pohledu hodnotím spolupráci se zastupiteli jako velmi úspěšnou. Sešli jsme se za uplynulé čtyři 
roky na šestadvaceti veřejných zasedáních a třiatřiceti pracovních zasedáních, kde jsme spo-
lečně řešili zásadní problémy v oblasti řízení a správy obce. Proto bych chtěl všem zastupitelům 
poděkovat za spolupráci a také za to, co pro obec vykonali. Poděkování patří i jejich rodinám, 
které je v jejich činnosti podporovaly, byť se jejich práce často přenášela i do jejich soukromého 
života, zvláště v tak malé obci, kdy si často vidíme jeden druhému do talíře. Taktéž děkuji i své 
manželce a dětem za oporu a pomoc při mém vykonávání funkce starosty, kdy se tato práce 
značně promítla i do chodu naší rodiny. Mé starosti prožívali se mnou, ale i radost z povedené 
a vámi oceněné práce byla společná.

V neposlední řadě bych chtěl zde poděkovat hlavně vám občanům za pomoc při zvelebování 
obce, spolupráci při kulturních a společenských akcích i za podněty a připomínky k práci obec-
ního zastupitelstva. To, že Lhotka vypadá tak, jak vypadá, a jak se v ní žije, není jen zásluhou 
starosty a zastupitelů, ale převážně spolupráce s vámi – občany Lhotky. Myslím, že je hodně 
věcí, které se nám společně podařily v obci za čtyři roky vybudovat a vylepšit, ale na druhou 
stranu je tady ještě i dost nešvarů, které zastupitelé bez vaší pomoci nejsou schopni vyřešit. Ať 
je to neustále zmiňované třídění odpadů, přeplněné popelnice u některých domů nevytříděným 
odpadem, znečišťování veřejného prostranství, soukromých majetků a obtěžování občanů volně 
pobíhajícími psy, používání hlučných nástrojů, sekaček a křovinořezů v neděli, kdy by si lidé rádi 
odpočinuli před náročným pracovním týdnem, apod. Nad tím by se měl každý, koho se to týká, 
zamyslet, zda by nechtěl také přispět ke spokojenějšímu životu v naší Lhotce. 

Taktéž poděkování patří vedení mateřské školy a jejich zaměstnancům, všem spolkům a or-
ganizacím v obci za spolupráci po celé volební období. Věřím, že tato spolupráce bude pokra-
čovat nadále i s novým zastupitelstvem obce. Proto přijďte k volbám a dejte hlas těm, o kterých 
si myslíte, že se budou nejlíp starat o rozvoj a zvelebování naší Lhotky. Bohužel se v naší obci 
zaregistrovala pouze jedna kandidátní listina a můžeme se jen domnívat, proč je tak malý zájem 
o práci v obecním zastupitelstvu. Výběr kandidátů je proto omezený, ale i tak svou účastí ve vol-
bách ukážete, že máte zájem o dění v obci a není vám jedno, jak to bude v místě, kde žijete, 
vypadat. Na závěr vám přeji ještě hodně slunečných a hezky vybarvených podzimních dnů, klidu 
a pohody.  Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci říjnu oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Karel Valíček - 92 let
Rudolf Ivánek - 83 let

Helena Závodná - 75 let
Jaromír Klimek - 75 let
Karel Závodný - 75 let

Ludmila Smelíková - 65 let
Kateřina Fojtíková - 65 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

Volby do zastupitelstev obcí se uskuteční ve dnech:
5. října od 14.00 hodin do 22.00 hodin 
6. října od 8.00 hodin do 14.00 hodin.

1. Místem konání voleb ve volebním okrsku č.1 je volební místnost 
ve společenském sále Obecního domu, Lhotka 89.

2. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost 
(platným občanským průkazem nebo cestovním průkazem). 

3. Právo volit do zastupitelstev obcí má každý občan, který alespoň druhý den voleb 
dosáhl věku 18 let a je přihlášen k trvalému pobytu v obci. 

4. Každému voliči byly dodány hlasovací lístky s instrukcemi o způsobu hlasování. 
Ve dnech voleb volič může obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti. 

Informace 
k odpadům

Komunální odpad:
Termíny svozu komunálního odpadu v říjnu: 

pondělí 8. 10. a 22. 10.
Biologicky rozložitelný odpad 

rostlinného původu, velkoobjemový, 
elektroodpad a kartonový papír:

Sběrné místo biologicky rozložitelného 
odpadu rostlinného původu u bývalého kra-
vína bude otevřeno do konce listopadu vždy 
v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin. Během 
pracovní doby obecního úřadu po tel. domlu-
vě. V této době můžete taktéž odevzdat v bu-
dově bývalého kravína velkoobjemový odpad 
a zpětný odběr elektrozařízení a pevně sváza-
né časopisy a kartonový papír. 

Pevně svázaný papír a kartóny je možné 
odevzdat i v garáži obecního úřadu v jeho pra-
covní době. 

Informace o zařazení jednotlivých druhů 
odpadu na obecních stránkách v odkazu „Od-
padové hospodářství“.

Sběr nebezpečného odpadu:
Frýdecká skládka a.s. bude v obci Lhotka 

provádět sběr nebezpečného odpadu v so-
botu 20. října od 8.00 do 9.40 hod v prostoru 
u bývalého kravína.

NEBUDE se sbírat velkoobjemový a elek-
troodpad, který můžete odevzdat v budově 
bývalého kravína. 

Co patří mezi nebezpečné odpady, najdete 
na obecních stránkách v odkazu „Odpadové 
hospodářství“.

„Lhotecká dědina posypaná mákem...“ – to 
jsou slova písně sběratele a skladatele lido-
vých písní Vincence Sochy, na jehož památku 
se každoročně v srpnu v areálu školní zahra-
dy konají Sochovy národopisné slavnosti. 

Slova písně v současném období sym-
bolizují počátek sklizně úrody zahrádek, 
zahrad i sadů. A my v mateřské škole jsme 
toto, na zážitky bohaté období, zařadili jako 
téma i do vzdělávacího programu. Šíře té-

matu nabízí škálu možností k prožitkovému 
učení našich nejmenších. Děti pozorují, učí 
se pojmenovávat, určovat počet a barvu, ex-
perimentují, zkoumají zrakem, čichem i chutí, 
rozšiřují své poznatky. Kreslením, malová-
ním, modelováním a stříháním zdokonalují 
svou motoriku. Z rozličných plodin se chys-
tají tvořit zvířátka a lidské postavičky. Díky 
nadměrné opravdové rekvizitě sklidila u dětí 
veliký úspěch dramatizace pohádky O veliké 

řepě. O švestkách, hruškách, jablíčkách, ale 
i o česneku, cibuli, máku, kmínu, zelí a bram-
borách s chutí zpívají písně, jindy podle nich 
cvičí a tančí. Stále však nejraděj zpívají: „Lho-
tecká dědina posypaná kmínem, lhotecká 
děvčata voňa rozmarýnem.

Lhotecká dědina posypaná mákem, lhoteč-
tí mládenci, ti smrďa tabákem. Lhotecká dě-
dina, není ledajaká, na celučkém světě není 
druhá taká.“  M. Laníková

Opékání buřtů
Podzim u lhoteckých seniorů bývá tradič-

ně ve znamení oblíbených a odzkoušených 
akcí. Tou první bylo v pátek 14. září opékání 
buřtů na Kuříně. Předpověď nebyla nic moc… 
a také se vyplnila. Ale to už organizátoři – spo-
lu s ostatními účastníky – přesunuli posezení 
do sálu budovy Kuřína a gril pod střechu jed-
noho ze stánků. Setkání bylo příjemné, ne-
chyběly tradiční nápoje a také klobásky, které 
se mimochodem kuchařům opět vydařily, 
všem náramně chutnaly. A protože Lhotka má 
ve znaku obce hudební notu, zábava do podve-
čera nebyla jenom s vyprávěním, ale i s hudbou 
a zpěvem.

Výlet pod Pustevny
Další podzimní akce se uskutečnila o deset 

dnů později, v pondělí 24. září. Ani tentokrát 
organizátory předpověď – zejména větrného 
počasí – nenadchla, a proto trochu upravili pro-
gram k návštěvě zajímavých míst pod Pustev-
nami. Tím prvním byla návštěva v pohankovém 
mlýně u Šmajstrlů, kde se všichni mohli z vyprá-
vění i videa dovědět spoustu zajímavostí o his-
torii mlýna, zdravé výživě, ale i nakoupit si různé 
produkty ze staronového fenoménu – pohanky. 

Další zastávku měla necelá třicítka seniorů 
pod, ale i nad frenštátským skokanským můst-
kem. Nahoře si také prohlédli naučnou stezku 
mezi korunami stromů – Beskydské nebe. To 
už se hlásilo poledne a objednané jídlo v troja-
novické restauraci U Kociánů. Posilněni frank-
furtskou polévkou a pečeným kuřecím stehnem 
se všichni – tentokrát procházkou – přemístili 
do nedaleké roubenky s expozicemi o trojano-
vických rodácích – sochaři Kneblovi a bratrech 
Strnadlových. 

Pohodový den zpestřila i gratulace a násled-
ná „štamprlička“ k svátku Jaromíra, nakonec se 
zlepšilo i počasí, takže senioři už se mohli při 
zpáteční cestě těšit na další podzimní akci, kte-
rou bude krmáš.

Krmášová zábava 
Krmášová zábava se uskuteční v pondělí 

22. října ve velkém sále lhoteckého pohostin-
ství Pod ořechem. Začátek bude od 15 hodin 
a k tanci i poslechu zahraje oblíbená Astra. 
Organizátoři z výboru Klubu seniorů zvou k bo-
haté tombole i občerstvení nejenom své členy, 
ale i ostatní Lhoťany a jejich přátele, kteří jsou 
příznivci a milovníci dobré lhotecké zábavy. 
 P. Pasek

Lhotecká dědina a děti z její mateřské školy

Třikrát z našeho Klubu seniorů

Lhotečtí hasiči mají za sebou další sezónu. 
Tým mužů i žen se od května do září účastnil 
mnoha soutěží v okolí v požárním útoku.

Lhotecké ženy letos oslavily desáté výročí 
od svého založení a myslím, že to byla jejich 
nejlepší sezóna. Z celkových dvaceti devíti 
soutěží sedmnáctkrát vyhrály. K srdcovým zá-
ležitostem patří již třetí vítězství Poháru hory 
Prašivé ve Vyšních Lhotách a také vítězství 
na Velké ceně Frýdku-Místku.

Mužům pracovní vytížení neumožnilo zú-
častnit se tolika soutěží, ale i tak si tři pěkná 
umístění domů přivezli. Věnovali se také likvi-
daci sršňů a vos, čištění kanálů a studní a po-
moci při požáru.

Mladí hasiči se přes léto zúčastnili Trojboje 
v Palkovicích, kde soutěžili mladší i starší žáci 
ve štafetě dvojic, požárním útoku a hadicové 
štafetě. Požární útok také předvedli na domácí 

Lhotečtí hasiči

pohárové soutěži a Noci pod hvězdami. Teď se 
připravují na Závod požárnické všestrannosti, 
který se koná v říjnu.

Před sebou máme ještě Výroční valnou hro-
madu a Hasičský ples, který se bude konat 25. 
ledna 2019. Anna Winklerová

To, že se ve Lhotce tančí a zpívá od dět-
ských do seniorských let, je obecně známo. Ale 
stejně tak se sportuje. Najdou se tu fotbalisté 
– a to i špičkoví – tenisté, nohejbalisté, cyklisté, 
šachisté… Nejmasovějším sportem v létě je ale 
volejbal. Volejbalová sezona se – za podpory 
obecního úřadu – na sportovišti Kuřín zahajuje 
v červnu. Začíná se hrát jednou týdně – ve stře-
du, ale o prázdninových měsících ke středě při-
bude ještě pondělek. A hráči? I tady se najdou 
všechny věkové kategorie v mužích, ženách 
i mládeži. Utkání bývají přátelská, pohodová, 
ale nechybí ani sportovní nasazení. Nutno také 
říci, že organizátorům, kterými jsou poslední 
dva roky Bohdanka Stonavská se synem Joná-
šem, se podařilo i letos přilákat k pravidelnému 
sportování nejenom Lhoťany, ale i kamarády 
z nejbližších obcí.

Po prázdninách sezona každoročně vrcholí 
turnajem družstev. Ten letošní se uskuteč-
nil v neděli 9. září. Hrálo se na obou hřištích 
a po prázdninovém trénování byla vidět už 

i vyšší sportovní úroveň hráčů. Družstva měla – 
jako každoročně – i různobarevné dresy. 

A jak to letos skončilo? Tentokrát zvítězili 
„oranžoví“. Samozřejmě, že kromě nich byli 
oceněni i všichni ostatní. A jak bývá ve Lhot-
ce zvykem, hráči i diváci pak spolu poseděli 
a zhodnotili končící letní volejbalovou sezonu 
u opékaných klobásek i dobrého pití.  P. P.

Turnaj po volejbalové sezoně 

K dnešnímu dni stále nejsou uhrazeny místní 
poplatky za svoz odpadů se splatností 31. 5. da-
ného roku u jednoho rekreačního objektu a u tří 
domů s trvalým pobytem – žádáme, aby tyto 
poplatky byly neprodleně uhrazeny buď osobně, 
nebo na č. účtu 1690539349/0800.

odpady R.O. – V.S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-

ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO Dle směr-
nice umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/
obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6)

odpady T.P. – V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 

Úhrada místních poplatků
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Vážení�spoluobčané,
jménem svým i nově zvolených zastupitelů obce vám chci poděkovat 

za účast ve volbách do obecního zastupitelstva. Ať jste s výsledkem voleb 
spokojeni, či méně spokojeni, svou účastí jste jasně dali najevo, že vám 
není lhostejné, kdo bude obec řídit, kdo ji bude v příštím volebním období 
zastupovat a spravovat. 

Děkujeme všem, kteří nám dali svůj hlas a tím nám vyslovili svou dů-
věru. Budeme se snažit, abychom vaši důvěru nezklamali. Opět se objevily i reakce některých 
nespokojených voličů na ne zrovna šťastný systém přepočítávání hlasů pro zisk mandátu. My 
jsme kandidovali jako sdružení a podle volebního zákona se tímto systémem musíme řídit. Jsme 
tady od toho, abychom zákony ctili a respektovali. Věřím, že budete s nově zvolenými zastupiteli 
obce spokojeni a až přijde na hodnocení jejich práce, bude převládat to pozitivní. Jak jsem již 
zde několikrát apeloval, přijďte na veřejná zasedání zastupitelstva, protože jen tam dostanete 
jasné, nezkreslené a pravdivé informace o činnosti v obci, tam uvidíte prací zastupitelů a můžete 
na ně vznést přímé dotazy, na které dostanete většinou jasnou odpověď. Připomínám, že dveře 
na obecní úřad jsou vám vždy otevřené, ať potřebujete radu, pomoc, nebo máte různé náměty či 
připomínky. Přeji vám ještě hodně vybarvených podzimních dnů a hlavně dobrou náladu

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci listopaduu oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Marie�Bílková�–�84�let
Drahomíra�Mičulková�–�80�let

Oldřich�Kudělka�–�60�let
Danuše�Kopčáková�–�60�let
Romana�Kochaňová�–�50�let

Dalibor�Lepík�–�50�let
Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 

hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné
zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

krátce z obce

Obecní�kalendáře�
I letos budou v prodeji stolní kalendáře 
na rok 2019 s motivy a informacemi z obce, 
za symbolickou cenu 20 Kč. V prodeji by 
měly být začátkem prosince. O zahájení pro-
deje budete včas informováni.

Nešlo nám v sobotu 13. října o shozené 
hruštičky. Za slunečného, ale téměř bezvě-
trného počasí jsme si přáli, aby si na 15. lho-
tecké drakiádě užili draci pěkný vítr a podívali 
se na Lhotku pěkně zvysoka.

Zvláště proto, že účast byla tentokrát re-
kordní a přišlo 82 dětí s draky a také patřič-
ným servisním doprovodem. Jak bývá na lho-
tecké drakiádě zvykem, maminky a babičky 
něco upekly, byl čaj, pro dospělé něco silněj-
šího, a tak bylo o občerstvení všech účastní-
ků postaráno. 

Letos kladla akce na krotitele draků vyšší 
fyzické nároky. Ne, že by se museli silou pře-
tahovat o draky, to naopak, ale museli pěkně 
rychle popoběhnout, aby dostali draka trochu 
do výšky a tam už byla šance. Ti nejúspěš-
nější vytáhli draky tak, že už nebylo kam dál 
je pouštět, protože chyběl motouz. V nižší 
výšce bylo chvílemi draků plno, ale pak se 
neudrželi a obloha se v nižším patře vyčistila 
a na louce probíhaly přípravy na nový start. 
Pořád někdo pobíhal a zkoušel uspět. Mož-
ná to bylo dobře, protože kdyby optimálně 
foukalo, tak by byla nad loukou Na Horečce 
pořádná tlačenice. A přiblížila se 16. hodina 
a s ní očekávaná tombola. Ještě před ní spo-
lečné foto, ať je vidět, kolik se nás ve Lhotce 

Letošní krmáš ve Lhotce měl tři akce – soutěž 
pomazánek a seniorskou zábavu v hostinci Pod 
ořechem a tradiční fotbalový zápas svobodní – 
ženatí na Kuříně. I když počasí o víkendu nebylo 
úplně deštivé, spíš takové mlhavé, na tu venkov-
ní akci v sobotu přece jen déšť přišel.

Ale začněme postupně. V pátek 19. října se 
konala krmášová soutěž pomazánek. Tu organi-
zovali Lenka a Aleš Stonavští, kteří se tak dobře 
osvědčili jako hlavní organizátoři loňského Srazu 
Lhot a Lhotek. Byly vyhlášeny tři kategorie – ze-
leninová, masovo-rybí a sýrové. Sešlo se přes 
30 výtvorů a rozhodování o nejchutnější bylo 
opravdu tvrdým oříškem. To proto, že všechny 
pomazánky byly výborné. A příchozí přinášeli ne-
jen kulinářské výtvory, ale také dárky do tomboly, 
jejichž názvy měly mít začáteční písmena ze slova 
KRMAŠ (třeba šperk nebo auto). Celým večerem 
provázela hudba skupiny PUSTOFF. A nebylo 
divu, že za chvíli byl parket v sále plný, protože 
svěží projev tří muzikantů k hopsání přímo vybízel. 
Ta radost ze zpěvu a muzicírování z nich přímo 
tryskala a byla povážlivě nakažlivá. No a samo-
zřejmě došlo i na tombolu a vyhlášení výsledků 
soutěže pomazánek. V kategorii zeleninových 
měla nejchutnější Tereza Kahánková, masovo-ry-
bí Soňa Mynařová a sýrovou Svatava Mohylová. 
Sál hostince byl zcela zaplněný, všichni se dobře 
bavili, a tak jsme krmáš začali úspěšně.

Na sobotu 20. října zorganizovali Fanda Závod-
ný a Zdeněk Kubala ml. tradiční fotbalové utkání 
ženatí – svobodní. A ukázalo se, jak je u ven-
kovních akcí důležité příznivé počasí. Bylo dost 
chladno, ale to sportovcům zas tak příliš nevadí. 
Ale v nejméně vhodnou chvíli, v době zahájení, 

se spustil déšť. Naštěstí netrval dlouho, ale odradil 
diváky, kterých dorazilo míň než fotbalistů, kterých 
bylo taky málo, pouze 11. A tak na trávník vyběhly 
dva týmy s nestejným počtem hráčů. Mladí, i když 
neradi, přistoupili na to, že ženatých bude vzhle-
dem k věku a opotřebení o jednoho víc. V úvo-
du se zdálo, že to nebude vadit, spíše naopak. 
Za chvíli svobodní vedli 2:0 ale pak došlo k obratu 
a „na koni“ byli ženatí, vedli o čtyři góly. Ten „na-
hoře“ ovšem nechtěl nějaké ironické poznámky 
na účet soupeřů, a tak se nakonec ustálil výsledek 
na 8:8. Opakovala se situace z jarního pouťového 
zápasu, kdy se soupeři rozešli smírně, ale v penal-
tovém rozstřelu byli úspěšnější mladí. A lépe kopali 
i na krmáši. I přes náročný kluzký terén se hrálo 
pěkné utkání a je jen škoda, že ho viděla oprav-
du jen hrstka diváků, když za pěkného počasí jich 
dokáže přijít i několik desítek. Pro všechny diváky 

i hráče bylo připraveno občerstvení a v chladném 
počasí nechybělo i něco pro zahřátí.

V pondělí 22. října se opět zaplnil sál v hostin-
ci Pod ořechem. Ale na rozdíl od pátku se poně-
kud zvedl věkový průměr, protože na programu 
byla seniorská krmášová zábava. Co k tomu 
více napsat? Všechno bylo tak, jak má být a jak 
jsme zvyklí. Oblíbená hudba Astra, tombola, 
občerstvení, známé tváře a dobrá nálada. Ale 
přece jenom bylo něco trochu jinak. Snad zů-
stalo v sále ještě trochu té svěžesti a elánu z pá-
tečního večera, protože senioři dováděli, jako 
by odhodili pár „křížků“ ze svých zad. Taková 
společná zábava vypadá účinnější než doktoři. 
Prostory hostince „projel i rozjařený vlak“. No, 
nebudeme pátrat, jak to vypadalo na druhý den, 
hlavně že se všichni dobře bavili a výborně za-
končili letošní lhotecký krmáš.  J.�H.

Foukej, foukej, větříčku 

Nejznámější český mořeplavec Richard 
Konkolski „spustil na chvíli kotvu“ ve čtvrtek 
11. října ve Lhotce, aby se na besedě podělil 
se svými bohatými zážitky. Besedu doprovázel 
originálními filmy jak z amatérské stavby své 
první lodi Niké, tak ze svých mnoha cest.

Začal od myšlenky postavit si loď a vydat se 
s ní na moře, což koncem 60. let v tehdejším 
Československu nebylo vůbec jednoduché. 
Musel se stát opravdu zručným kutilem, který 
je schopen si spoustu věcí sám vyrobit, a na-
konec se mu podařilo loď dokončit i s problémy 
s pojmenováním (soudruzi mu nutili i název 
– 50. výročí založení KSČ). A v roce 1972 se 
vydal na závod jednomístných plachetnic přes 
Atlantik, která se nakonec protáhla na tříletou 
cestu kolem světa. Vyrazil opravdu s minimál-
ními finančními prostředky, a tak k získání pe-
něz na pokračování pracoval třeba v Americe 
na jatkách, v Austrálii postavil dům (vystudoval 
stavební průmyslovku) a i jinak získával v prů-
běhu plavby peníze na další cestu. Byl prvním 
Čechoslovákem, který obeplul zeměkouli.

Moře ho získalo natolik, že cesty kolem svě-
ta byly tři a k tomu i další závody. Protože se 
mu nepodařilo v roce 1982 získat od tehdejších 
úřadů povolení k prvnímu sólo závodu kolem 
světa, vyplul tajně i s manželkou a synem 
a emigroval do USA, kde žil až do roku 2016. 
V ČSSR byl odsouzen k 11 letům nepodmí-
něně a byl zbaven občanství, které mu bylo 
vráceno až v roce 2014. Na svých plavbách 
vytvořil řadu světových rekordů a získal mno-
há ocenění. O svém životě, cestách a životě 
na mořích napsal spoustu knih.

Bylo velmi zajímavé poslouchat člověka, kte-
rý prožil neobyčejný život, viděl a zažil to, co má-
lokdo na světě. Pokoušeli jsme si představit týd-
ny samoty na malé lodi uprostřed nesmírných 
vod, bouře, nehody a zranění, s kterými se mu-
sel sám potýkat. Na židli v sále to šlo těžko, už 
jen ze záběrů obrovských vln, valících se na loď, 
běhal člověku mráz po zádech. Obdivovali jsme, 
jak po tom všem, co prožil, je ve svých pětase-
dmdesáti letech stále vitální a optimistický. Ten 
závěrečný potlesk šel určitě od srdce.

Navštívil nás mořeplavec

Po letošních lhoteckých srpnových národo-
pisných Sochovkách si členové souboru Pilky 
„užívali“ trochu volna. Dlouho bez sebe ale ne-
vydrželi – na krmášovou zábavu Pod ořechem 
se přišla většina z nich ještě jenom společně 
pobavit, ale hned od dalšího říjnového úterka se 
už každý týden opět před osmnáctou hodinou 
scházejí v prvním poschodí lhotecké mateřské 
školky u úterních zkoušek. A nutno říci, že rádi.

Připravuje se – opět nové – pásmo pro le-
tošní vánoční vystupování. A jak to zpočátku 
vypadá? Všichni sedí v půlkruhu kolem umě-
lecké vedoucí Jany Foldynové a probírají s ní 
postupně skladby a písně, které jsou zařazeny 
v novém repertoáru. Rozdělují se sóla, zjišťují 
tóniny, ve kterých to zpěváci i zpěvačky „vyzpí-
vají“, ale i kontrolují texty, aby se v nich zpívalo 
opravdu „po lašsku“, a pokud možno i po lho-
tecku, a pomalu se začíná celé pásmo – zatím 
bez cimbálovky – „pilovat“. Tu a tam se v nově 

připravovaném programu objeví i nový taneček 
nebo píseň, která se ještě nikdy nezpívala. 
Celá řada písní je už nově a rozhodně jinak po-
skládaná z pásem, kterým diváci tleskali před 
třemi, pěti, ale mnohdy i před deseti léty.

Proti veselým, vtipným a mnohdy i lehce 
„košilatým“ letním scénkám jsou ty zimní samo-
zřejmě vážnější, svátečnější a vycházejí zejmé-
na z vánoční tematiky. A i když většina zimních 
vystoupení před koncem roku bývá v sálech 
a na jevištích, přesto se oděv Pilkařů pro pro-
gram „otepluje“. Ženy mají na hlavě pestré tep-
lé vlněné šátky a muži kromě chlupatých vest, 
kožíšků a válenek mění charakteristické černé 
plstěné klobouky se stužkou za zimní beranice. 

A tance při vánočních programech? Všech-
no není nutné prozrazovat… Vždyť se říká, lep-
ší je to jednou vidět, než třikrát slyšet. Takže 
si nenechte některé ze zimních vánočních vy-
stoupení lhoteckých Pilek ujít…�� P.�Pasek

Úterky už opět patří Pilkám…

V neděli 7. října se na Kuříně konal 3. roč-
ník nohejbalového turnaje trojic. Jak už název 
napovídá, organizátorem je wellness U Fandy. 

Přihlásilo se pět týmů – Fanda tým, Mety-
lovice, Bačovi vlci, Lhotka a Brutální žabičky 
z Frýdku-Místku. Hrálo se na dva vítězné sety 
a celkem se odehrálo 10 utkání. Hosté obsadili 
dvě krajní polohy výsledků. Konkrétně Mety-
lovští neztratili ani set a zvítězili plným počtem 

bodů. Naopak žabičky z Frýdku-Místku nevy-
hrály ani jednou a skončily páté. A o ta zbý-
vající místa se podělili Lhotečtí – na druhém 
místě Fanda tým (vítěz 1. ročníku), na třetím 
místě Lhotka a čtvrtá příčka patřila Bačovým 
vlkům. Díky za sportovní akci, že se na Kuříně 
něco děje. Ale těch, kteří by si mohli zahrát, je 
ve Lhotce více, a tak věřme, že příští rok bude 
účast bohatší.

Fanda cup potřetí

sešlo. A kdo vyhrál? Vlastně všichni, proto-
že prožití sobotního odpoledne za krásného 

počasí v přírodě, a s pohybem, to byla pro 
všechny výhra.

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový odpad a zpětný odběr 
elektrozařízení:

Sběrné místo biologicky rozložitelného od-
padu rostlinného původu u bývalého kravína 
bude otevřeno do konce listopadu vždy v so-
botu od 10 do 12 hodin. Během pracovní doby 
obecního úřadu po tel. domluvě. V této době 

můžete taktéž odevzdat v budově bývalého 
kravína velkoobjemový odpad a zpětný odběr 
elektrozařízení.

Informace o zařazení jednotlivých druhů od-
padu na obecních stránkách v odkazu „Odpa-
dové hospodářství“.

Termíny svozu komunálního odpadu v listo-
padu: pondělí 5. 11. a 19. 11.

Informace k nakládání s odpady

Trošku uplakaný letošní lhotecký krmáš
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Vážení�spoluobčané,
rok uběhl jako voda a jsme opět v adventním čase a máme před sebou 

vánoční svátky, které jsou obdobím klidu, odpočinku, rozjímání a vzájem-
ného setkávání. Je to také období, kdy se zamýšlíme a hodnotíme uplynulý 
rok a také si plánujeme rok následující a dáváme si různá předsevzetí. 

Po říjnových volbách, kdy jste si zvolili nové obecní zastupitelstvo, jsem 
byl na ustavujícím zasedání opětovně zvolen do funkce starosty obce. Proto 
bych chtěl novým zastupitelům, ale i vám občanům, kteří jste mi ve volbách dali svůj hlas, poděko-
vat za důvěru, a slibuji, že s ní budu nakládat tak, abyste byli spokojeni. Věřím, že i spolupráce se 
všemi zastupiteli a také s vámi občany bude nadále úspěšná a tvůrčí. Vás občany bych chtěl požá-
dat, pokud potřebujete informace o činnosti obce, obecního zastupitelstva, pokud potřebujete radu, 
pomoc nebo máte náměty či připomínky k práci obecního zastupitelstva, přijďte na obecní úřad, 
kde máte dveře vždy otevřené. Jen tam vám budou poskytnuty objektivní informace a odpovědi 
na vaše dotazy, případně se ptejte svých zastupitelů, kteří vám určitě rádi tyto informace poskytnou.

Jako každoročně bych vás rád pozval na tradiční 15. vánoční koncert, který se bude konat 
7. prosince v 18 hodin v sále Obecního domu, na kterém vystoupí děti z mateřské školy, schola 
Rosnička, folklorní soubor Pilky, cimbálová muzika Jana Pustky, pěvecký sbor Cantamus a po-
slechneme si muzikálové melodie Soni Jungové za doprovodu klavíristky Reginy Bednaříkové. 
Tento koncert pro vás připravil nový kulturní výbor při obci Lhotka a věřím, že plnohodnotně na-
váže na předcházející vánoční koncerty. Ve středu 12. prosince v 18 hodin si již popáté společně 
zazpíváme koledy na celorepublikové akci „Česko zpívá koledy“, tentokrát se sejdeme v 17.45 
hodin na prostranství před obecním úřadem. 

V pondělí 17. prosince v 18 hodin vás zvu na poslední letošní veřejné zasedání obecního 
zastupitelstva, kde bude hlavním bodem schválení rozpočtu na rok 2019. Po zasedání bude 
tradičně dán prostor pro dotazy občanů na zastupitele obce.

S blížícím se koncem roku bych chtěl poděkovat všem občanům, bývalým i stávajícím za-
stupitelům, zaměstnancům obce a mateřské školy, spolkům a všem, kteří jste nám pomáhali 
při zvelebení a zviditelnění Lhotky, vám, kteří nás podporujete a zajímáte se o dění v obci. Přeji 
i vaším blízkým klidné prožití blížících se vánočních svátků, ať jsou plné pohody, do nového roku 
hodně štěstí, pevné zdraví, osobní i pracovní úspěchy a splnění všech přání. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci prosinci oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Richard�Stachel�–�82�let
Albín�Závodný�–�80�let

Jan�Spál�–�65�let
Eva�Mičulková�–�50�let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

Otevírací�doba�obecního�úřadu�
v�době�vánočních�svátků
Ve dnech 20,21,27 a 31.12.2018 

bude obecní úřad uzavřen.
V pátek 28.12 bude otevřeno jen do 10 hod 

a přítomna bude pouze účetní.
Od středy 2.1.2019 bude obecní úřad 

otevřen dle běžného režimu

krátce z obce

Info�k�odpadům
Upozorňujeme občany, že sběrné místo bio-
odpadu a velkoobjemového odpadu v budo-
vě bývalého kravína je od 1.12. 2018 uzavře-
né a bude opět v provozu od března 2019. 

Zasedání�zastupitelů
Poslední letošní veřejné zasedání obecního 
zastupitelstva se koná v pondělí 17. prosince 
v 18 hodin v kanceláři starosty.

Kalendáře�2019
Kalendáře na rok 2019 jsou k odběru v kan-
celáři účetní v pracovní době obecního úřadu 
za cenu 20,- Kč/ks.

V neděli 28. října jsme si připomenuli jednu 
velice významnou událost, která se stala před 
100. lety, a to založení samostatného a svrcho-
vaného státu Československé republiky. 

Na počest tohoto významného dne jsme 
společně zasadili lípu – Strom republiky, který 
nám bude tuto událost připomínat. Po přivítání 
a úvodním slovu starosty zazněla česká a slo-
venská hymna v podání zpěváků souborů Can-
tamus a Pilky. Po tom, co jsme si společně slíbi-
li, že budeme Strom republiky chránit a řádně se 
o něj starat, aby co nejdéle předával poselství, 
pro které byl vysazen, jsme společně za zpěvu 
písně „Ach synku, synku…..“ lípu zasadili. 

Samotného slavnostního aktu se zúčastnilo 
víc než sedmdesát občanů všech věkových kate-
gorií, kteří si přišli připomenout jak ne vždy růžové 
události v historii republiky, tak i nejlepší období 
v historii státu, které právě teď prožíváme.

Proto žijte a radujte se z přítomnosti, kdy si 
můžete užívat nejlepší období v historii samo-
statného státu, a nenechte se užírat malicher-
nostmi všedního dne. Vždyť čas je neúprosný, 

Zasadili jsme Strom republiky

I když se letošní světluškový průvod usku-
tečnil přímo na Dušičky, tedy 2. listopadu, ty-
pického dušičkového sychravého počasí jsme 
se obávat nemuseli. Bylo spíše nezvyklé teplo, 
ostatně jako téměř celý podzim. Možná i díky 
tomuto příznivému počasí se sešlo dětí i s je-
jich dospělým doprovodem opravdu hodně. 

Společně jsme počkali u hřbitova na setmě-
ní a kolem sedmnácté hodiny vyrazil ke školní 
zahradě dlouhý průvod osvětlený mnoha lam-
pióny či lucernami. Cestou jsme minuli několik 

duchů, kostlivce nebo vydlabané osvětlené 
dýně. Na zahradě bylo připraveno občerstvení 
pro děti i dospělé a soutěže pro ty nejmenší. 
Za jejich splnění získali všichni sladkou odmě-
nu. Některé děti si také odnesly cenu z tombo-
ly. I pro dospělé byla připravena jedna soutěžní 
otázka, která vyzkoušela jejich postřeh. Správ-
nou odpověď neuhádl nikdo...

Myslím, že jsme se všichni společně dobře 
pobavili a strávili jsme hezky čas se svými rodi-
nami, známými nebo sousedy.  M.�V.

Světluškový průvod

V sobotu 20. října jsme se s mladými hasiči 
zúčastnili branného závodu v Kozlovicích.

Na start se zde postavily dvě družstva mlad-
ších žáků, dvě družstva starších žáků a jeden 
dorostenec. Soutěž se konala v areálu hasičár-
ny a obsahovala čtyři disciplíny. První disciplí-
nou byla střelba ze vzduchovky na špalíky pro 
starší žáky a pro mladší hod míčkem na špalí-
ky. Druha disciplína byla zkouška tísňových čí-
sel a technických prostředků, dále následovala 
buzola, kde děti musely určit sever na mapě. 
Nakonec děti předvedly znalost ve vázaní uzlů.

V kategorii mladších žáků se naše družstva 
umístila na 2. a 5. místě. U starších žáků se 

naše družstva umístila na 1. a 3. místě. A náš 
dorostenec skončil na místě prvním.  K.�T.

Mladí lhotečtí hasiči

Předvánoční akce 
Obchod se smíšeným zbožím Raganová 

děkuje všem zákazníkům za věrnost, přeje pří-
jemné prožití adventních dnů a vánočních svát-
ků. Na důkaz, že si vážíme vaší přízně, připra-
vili jsme odměnu, která jistě řadě nakupujících 
přijde před svátky vhod. Kdo si do 19. prosince 
nakoupí za 400 a více korun, bude každá jeho 
účtenka zahrnuta do slosování, které se usku-
teční 20. prosince. Bližší informace budou vy-
věšeny na dveřích prodejny.

Lhotka se opět připojuje
k akci Česko zpívá koledy

Ve středu 12. prosince se ve Lhotce stejně 
jako v desítkách dalších měst a obcích v České 
republice rozezní úderem 18. hodiny zpěv koled. 

Akce „Česko zpívá koledy“ se koná v České 
republice posedmé a získává na stále větší ob-
libě. Kouzlo této výjimečné akce spočívá v tom, 
že tisíce lidí po celé republice, ale i v zahraničí, 
budou ve stejný okamžik a v určeném pořadí 
hromadně zpívat vybrané koledy. 

Lhotka se k akci „Česko zpívá koledy“ připojí 
letos popáté. Všechny, kteří se chtějí do společ-
ného zpěvu vánočních koled zapojit, zveme 12. 
12. v 17.45 hodin k Obecnímu úřadu ve Lhotce. 

Společně se scholou Rosnička, sborem Can-
tamus a folklorním souborem Pilky zazpíváme 
koledy Nesem vám noviny, Narodil se Kristus 
Pán, Půjdem spolu do Betléma, Veselé vánoč-
ní hody, Pásli ovce Valaši a jako poslední pak 
píseň Vánoce, Vánoce přicházejí. Texty koled 
najdete v regionálním Deníku. Na místě bude 
zajištěno malé občerstvení. 

historie pomíjivá a přispějme k tomu, aby naše 
děti a všichni, kteří přijdou po nás, vzpomínali 
jen na ty nejlepší dny. 

Poděkování patří všem, kteří si i v tak ne-
vlídném počasí našli chvilku a přišli na tento 
významný den vzpomenout. 

� Zdeněk�Kubala,�starosta�
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slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
máme za sebou leden, první měsíc letošního roku, který svými tep-

lotami pod bodem mrazu a sněhovou nadílkou dělal čest svému jménu. 
Předpokládám, že si všichni milovníci zimních radovánek přišli na své, 
ať už to v provozování zimních sportů nebo jen ve stavění sněhuláků 
všech tvarů a velikostí, kteří snad nechyběli v žádné zahradě. 

V těchto dnech také končí lhotecká plesová sezona, kdy jste si mohli 
vybrat ze tří tradičních plesů, a myslím, že se mezi vámi najdou takoví, kteří nevynechali 
ani jeden a řádně si je užili. Leden byl se svou sněhovou nadílkou a výkyvy teplot náročný 
i na zimní údržbu komunikací. Díky panu Kladivovi a zaměstnancům obecního úřadu se 
podařilo udržet místní komunikace a chodníky v uspokojivém stavu. Poděkování patří taktéž 
majitelům automobilů, kteří pochopili, jak je těžké a někdy až nemožné rozhrnout sníh kolem 
aut odstavených podél místních komunikací nebo na veřejných prostranstvích, a parkují auta 
na svých pozemcích. Naopak bych chtěl apelovat na ty, kteří si odstaví auto u místní komu-
nikace a jdou klidně domů, aby si uvědomili, že během zimní údržby může dojít k poškození 
těchto vozidel sněhovou radlicí nebo odlétajícím posypovým materiálem. Uvědomte si, že 
tam, kde ještě projede osobní auto, už se nemusí traktor s radlicí protáhnout a ještě hrne ně-
jaké množství sněhu. Neztěžujte již tak namáhavou a zodpovědnou práci pracovníkům pro-
vádějícím tuto údržbu. Jak už jsem psal v minulém vydání, v letošním roce si připomeneme 
660. výročí první písemné zmínky o naší obci. K tomuto významnému jubileu se chystáme 
uspořádat výstavu, která by nám připomněla historii naší obce. Rádi bychom vás požádali, 
zda máte doma nějaké historické exponáty, písemnosti, dokumenty, fotografie, obrazové 
záznamy, filmy z fotoaparátu, obrázky do dataprojektoru a jiné předměty, které se vztahují 
k historii Lhotky, a jste ochotni tyto věci zapůjčit, abyste nás informovali na obecním úřadě. 
Využijte únorových dnů k odpočinku a nabrání nových sil, abyste do jarních dnů vstoupili 
odpočatí, plní elánu a mohli se plně věnovat pracím na svých zahrádkách a zvelebování 
okolí svých domovů.  Zdeněk�Kubala,�starosta

Po upravené místnosti pro pohybové ak-
tivity byla koncem roku v budově školy do-
končena rekonstrukce druhé bývalé třídy 
na společenskou místnost. Rekonstrukce 
byla provedena pracovníky obce. 

Místnost je vybavena malou kuchyňkou 
s teplou vodou, rychlovarnou konvicí a zá-
kladním nádobím, stoly, židlemi, televizí s vel-
koplošnou obrazovkou a wifi internetovým 
připojením. Tyto prostory můžou využívat 
občané Lhotky všech generací. Již dnes je 
druhé patro školy využíváno místními spolky 
k různým aktivitám. Společenskou místnost 
je možné využít pro schůzky jednotlivých 
spolků, přednášky, kurzy, kroužky apod. 
V dopoledních hodinách ji můžou využívat 
děti z mateřské školy nebo maminky s dětmi, 

které ještě nejsou v mateřské škole, případně 
místní senioři ke společnému setkávání. Vše 
samozřejmě tak, aby nebyl narušen chod 
mateřské školy. Místnost bude postupně do-
vybavena dalším nábytkem a příslušenstvím 
podle potřeb jednotlivých uživatelů. Již nyní 
se můžete podívat na webových stránkách 
obce (www.obec-lhotka.eu) v odkazu „Ro-
dinné centrum“, k čemu a v které době jsou 
jednotlivé místnosti využívány. Jestli máte 
nápady na další využití těchto prostor, jako 
jsou různé kurzy, kroužky, přednášky, cviče-
ní apod., nebo byste se chtěli přímo podílet 
na různých aktivitách, přijďte na obecní úřad, 
kde se můžeme domluvit na dalších možnos-
tech využití těchto dvou místností. 

� Zdeněk�Kubala,�starosta

Z činnosti obecního 
zastupitelstva

Obecní zastupitelstvo na svém posledním 
veřejném zasedání schválilo mimo jiné:

• rozpočet obce na rok 2019 ve výši 
8 870 050 Kč

• aktualizované ceníky za služby obecního 
úřadu, které najdete na obecních stránkách 
v odkazu „Obecní úřad – sazebník úhrad“ 

• vydalo vyhlášku č. 1/20188 o regulaci hluč-
ných činností v obci s platností od ledna 2019, 
která je zveřejněna na obecních stránkách 
v odkazu „Obecní úřad – obecní vyhlášky“

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu 

v únoru: pondělí 11. 2. a 25. 2.

Statistika obyvatel Lhotky

Statistika obyvatel 
k 31. 12. 2018 

Celkem Průměrný věk Dat. nar. nejstarší Dat. nar. nejmladší 

Osoby 547 41,31 07. 04. 1926 27. 02. 2018 

Muži 275 41,26 01. 10. 1926 12. 10. 2017 

Ženy 272 41,37 07. 04. 1926 27. 02. 2018 

Děti do 15 let 93 7,09 11. 01. 2004 27. 02. 2018 

Děti do 18 let 106 8,14 14. 09. 2001 27. 02. 2018 

Starší 60 let 125 70,74 07. 04. 1926 18. 11. 1958 

Možní voliči 438 49,32 07. 04. 1926 02. 01. 2001 

 

Tříkrálová sbírka 
ve Lhotce

V naší obci proběhla stejně jako každý rok 
Tříkrálová sbírka. Skupinky obcházely domác-
nosti v sobotu 5. 1. 2019. Díky štědrosti dárců 
byla v obci vybrána částka 35� 386�Kč. Bližší 
informace o použití finančních darů naleznete 
na www.fm.charita.cz. 

Všem dárcům i ochotným koledníkům patří 
velké poděkování. 

V posledním čísle jsme slíbili vrátit se s dal-
šími informacemi o činnosti šachistů. Opustili 
jsme je v době, kdy se „vyhřívali“ na prvním 
místě tabulky. Pak ale přišla prohra s Brušper-
kem, který se tak dostal na jejich místo a ná-
sledovalo vítězství v Bystřici. Po těchto dvou 
utkáních jim patřila třetí příčka, ale se stejným 
bodovým ziskem jako druhý tým. Lhotečtí měli 
pouze horší skóre.

Mezitím uspořádali 28. prosince v sále 
Obecního domu Vánoční turnaj a ten si určitě 
zaslouží zaznamenání. Nejen proto, že už se 
pomalu stává tradicí, ale také rekordní účastí. 

Oproti předchozím 17 účastníkům se počet 
zvýšil o 9 na 26 šachistů různých věkových 
kategorií. Dětí bylo 7 a prvenství patřilo Kryš-
tofu Šimčákovi, stejný počet byl registrova-
ných a mezi nimi byl nejlepší host z Frýdku-
-Místku – mezinárodní šachový mistr Sergej 
Vesselovsky. Nejpočetněji byla zastoupena 
kategorie neregistrovaných dospělých, těch 
bylo 12. A k radosti pořadatelů bez ztráty bodu 
s plným počtem 11 vyhraných partií zvítězil 
Roman Dybal, a tak putovní pohár, po ročním 
„exilu“ v Brušperku, bude minimálně do pro-
since 2019 doma ve Lhotce.  J.�H.

Pátek 18. ledna byl docela mrazivý. A navíc 
odpoledne začalo hustě sněžit. To ale nevadi-
lo Lhoťanům, kteří přijali pozvání Klubu seniorů 
a přišli si do pohostinství Pod Ořechem posedět 
i zatančit na Přátelském večírku. 

Mezi účastníky nechyběli starosta obce 
s místostarostou a manželkami, ale ani pravidel-
ní hosté – frýdlantští přátelé a známí z beskyd-
ského klubu turistů i souboru Pilky. A jak bývá 
na těchto akcích zvykem, s novými příchozími 
přibývalo i cen v tombole. A to jich organizátoři 
– díky štědrým příspěvkům lhoteckých sponzorů 
i občanů – neměli připraveno málo. 

Není žádnou novinkou, že ve Lhotce se 
odjakživa napříč generacemi tančí a zpívá. 
A na parketu se to potvrdilo. Tradiční lašské 
tance ale nahradily starší i novější populární 
melodie a skladby, při kterých mnozí předváděli 
taneční umění podobné výkonům televizní sou-
těže Star Dance. A protože se spolu bavili staří 
známí, nezapomnělo se ani na jubilanty, a tedy 
i taneček v kole pro Danušku, která právě v ten-
to den slavila narozeniny.

Jak už bylo řečeno, cen v tombole bylo dost 
a někteří, na které se tentokrát usmála štěstěna 
více, se pro ně docela nachodili. Spokojeni byli 
však i ti, kteří tentokrát měli „jen“ štěstí v lásce. 
Ke guláši, tvarůžkovým bramboráčkům i jiným 
dobrotám chutnalo pivo, víno i „štamprličky“, 
a tak pokračující lhotecké plesové sezoně nasa-
dili senioři docela slušnou laťku.

Úplnou tečkou za večírkem bude únorové 
setkání s poděkováním všem pomocníkům, kteří 
roznášeli do všech lhoteckých obydlí pozvánky, 
a začátkem března pak výroční členská schů-
ze, na které se uplynulé roční období – včetně 
úspěšného přátelského večírku – zhodnotí se 
všemi členy.  Pavel�Pasek

Rodinné centrum v budově školy

Jako každým rokem zveřejňujeme informa-
ce o platbě místních poplatků.

Místní poplatky můžete platit hotově na po-
kladně OÚ a taktéž trvalým příkazem přes 
banku, pro rok 2019 se výše poplatků ne-
mění. Po zaplacení dostanete zdarma sadu 
tašek na tříděný odpad. Občané, kteří místní 
poplatek platí přes bankovní účet, si tyto tašky 
mohou rovněž vyzvednout na obecním úřadě. 
Pozor, počet tašek je omezen a může se stát, 
pokud přijdete platit hodně pozdě, tašky již 
budou rozebrány!

Místní�poplatky
č.�účtu�1690539349/0800
PES – V.S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 

číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého další-
ho psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 
Poplatek zaplatit do 31.� 3.� daného� roku. 
Ve Lhotce evidujeme k 1. 1. 2019 123 psů.

Odpady R.O. – V.S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 

(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhot-
ka.eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 
6. Poplatek zaplatit do 31.�5.�daného�roku.

Odpady T.P. – V.S. vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro 
příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč za oso-
bu. Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Odpady podnikatelé – V.S. vaše číslo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat jméno firmy – částka dle 
podepsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31.�
5.�daného�roku.

Poplatek z ubytovací kapacity a rekreační 
poplatek se platí 2x ročně se splatností 15. 
1. za II. pololetí 2018 a 15. 7. za I. pol. 2019.

Poplatek za hrobové místo – všem poplat-
níkům, kterých se týká splatnost v r. 2019, 
budou zaslány nové nájemní smlouvy na 15 
let, kde budou informace o výši platby, číslo 
účtu a VS. 1 kopii je třeba vrátit zpět na obec-
ní úřad. 

Informace o místních poplatcích

Plesovou sezonu zahájili senioři

Pohár je opět ve Lhotcejubilea

V měsíci únoru oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Štěpánka�Valíčková�–�87�let
Věra�Michalcová�–�87�let
Aloisie�Závodná�–�82�let
Alois�Kopčák�–�65�let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

V roce 2018 byly výdaje obce na komunální, 
nebezpečný, velkoobjemový a separovaný od-
pad 434 045 Kč. 

Příjmy za svoz odpadů od obyvatel a podnika-
telů byly 303 256 Kč a za vytříděný odpad z EKO-
-KOM jsme obdrželi 132 082 Kč. Díky zlepšujícím 

se výsledkům a příjmům za tříděný odpad byly 
pokryty náklady, proto nebudeme tento místní 
poplatek zvyšovat. V roce 2018 jsme vytřídili 
13,2118 t skla, 10,5693 t papíru a 16,1729 t plas-
tů. Děkujeme všem, kteří své odpady řádně třídí 
a šetří životní prostředí a peníze nás všech.  oú 

Odpady v roce 2018
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rozloučili jsme se 

V�měsíci�únoru�jsme�se�rozloučili�s�paní�
Ludmilou�Smelíkovou�ve�věku�85�let.

Rodině�a�pozůstalým�upřímnou�soustrast.

slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
máme tady březen a těšíme se na první jarní dny. Někteří z vás se už s prv-

ními slunečními dny, které se ukázaly na konci února, dali do uklízení kolem 
svých domovů a začali připravovat zahrádky na jaro. Doufejme, že se dočkáme 
i v březnu hodně jarního sluníčka, ze kterého budeme čerpat sílu na nejaktiv-
nější část roku. 

S prvními teplejšími dny jsme se i my pustili do práce na úklidu a zvelebo-
vání obce. V rámci možností jsme provizorně opravili po zimě nejvíce zničené místní komunikace 
a v dalších opravách budeme postupně pokračovat. Bohužel vše nepůjde tak rychle, jak bychom si 
přáli, z důvodu velkého vytížení obecních zaměstnanců. K panu Žídkovi máme prozatím jen jednoho 
pracovníka, který je financován z dotace z pracovního úřadu, se kterým máme smlouvu do konce 
dubna a nevíme, zda bude prodloužena. V jejich pracovní náplni je nejen údržba komunikací a veřej-
ného prostranství, zeleně, ořez stromů, ale i úklid sběrných hnízd tříděného odpadu, starost o sběrné 
místo velkoobjemového, elektro a bioodpadu, které je opět otevřeno každou sobotu od 10.00 do 12.00 
hodin, i ostatní údržba a opravy obecního majetku. Jak jste si možná někteří všimli, jsou schopni udělat 
i drobné stavební práce, za které bychom zaplatili firmám velké peníze. Jako každoročně probíhají jed-
nání s úřadem práce o možnosti navýšení pracovníků na veřejně prospěšné práce, kteří by nám stejně 
jako v posledních letech pomohli s úklidem a udržováním veřejných prostranství a zeleně. Bohužel 
se v letošním roce změnila kritéria pro přidělení pracovníků VPP takovým způsobem, že není vůbec 
jisté, zda nějakého pracovníka dostaneme. V tomto případě budeme muset řešit úklid obce sezonními 
brigádníky. S jarním úklidem ve vašich domácnostech a zahradách vzniká i zvýšené množství různého 
odpadu. Chci vás, jako už několikrát, požádat, třiďte tento odpad, ukládejte ho na sběrná místa do jed-
notlivých nádob, na kterých máte i popisky, co do nich patří a co ne. Neodkládejte k nádobám odpady, 
které nejsou vytříděné nebo se do nich nevejdou. Odkládáním nevytříděného odpadu přiděláváte práci 
obecním pracovníkům, kteří to musí udělat za vás, což je někdy opravdu nechutná práce. Velkoobje-
mové odpady, elektroodpady a biologicky rozložitelné odpady rostlinného původu můžete odevzdat 
vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin na sběrném místě v budově bývalého kravína.

Do prvních jarních dnů bych vám chtěl popřát hodně sil, sluníčka, elánu a hlavně dobré nálady. 
 Zdeněk�Kubala,�starosta

Informace�ředitelky�mateřské�školky
Mateřská škola Lhotka, 
příspěvková organizace, 

přijme učitelku mateřské školy 
s předepsanou kvalifikací, na úvazek 0,279, 

s nástupem 1. 9. 2019.
ms.lhotka@tiscali.cz, tel.: 558 686 422

Odpadové hospodářství
Biologický rozložitelný odpad rostlinného 

původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat od března vždy 
v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin na sběrném 
místě u bývalého kravína.

Nebezpečné odpady se budou vybírat jed-
norázově, a to v sobotu 30. března od 10.00 
do 12.00 hodin na sběrném místě u bývalého 
kravína, kde si je osobně přebere zaměstnanec 
obce a následně budou odvezeny Frýdeckou 
skládkou a.s. Co patří mezi nebezpečné odpa-
dy, najdete na obecních stránkách v odkazu 
odpadové hospodářství.

Hromadný sběr velkoobjemových, elektro 
a nebezpečných odpadů, kdy se vše nekontro-
lovaně sváželo na jednu hromadu, v letošním 
roce NEBUDE!!!

Termíny svozu komunálního odpadu: pon-
dělí 11. 3. a 25. 3. 2019.

jubilea

V měsíci únoru oslaví své významné 
životní jubileum a dalike zveřejnění souhlas:

Jaromír�Chodura�75�let
Oslavenci přejeme všechno nejlepší, 

hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné
zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

S prvními sněhovými vločkami dochází 
ke změně venkovního vybavení v zahradní kůl-
ně s hračkami. Kola, koloběžky, trojkolky a od-
rážedla na čas vystřídají boby, jezdící „lopaty“ 
– kluzáky a lopaty na odklízení sněhu. Pouhých 
pár centimetrů bílého potěšení stačí k zahájení 
bobování pro děti z dostatečně vysokého a dlou-
hého svahu ve školní zahradě. Kluci i holčičky 
si užívají rychlé jízdy na bezpečné sjezdovce a ti 
nejobratnější soutěží i v délce dojezdu. Lopaty 
na sníh slouží jako vyhrnovací pluhy i bagry zá-
roveň při stavbě cest a chodníků, ale i při stavbě 
hradů s opevněním. Jakmile sluníčko proteplí 
zimní vzduch a rtuť teploměru se kolem poledne 
vyšplhá do plusu, ze střech začne kapat, děti se 
těší, že další den budou lámat rampouchy. Jejich 
strukturu měly možnost si prohlédnout pod mi-
kroskopem, stejně jako obdivovat krásu sněho-
vých vloček. V pokusu s rozpuštěným sněhem 
se přesvědčily o čistotě sněhu a potvrdily si dů-
vod, proč se nemá lízat. Nejšťastnější jsou, když 
sníh ztěžkne a je lepivý. Společnými silami ku-
tálejí koule do neuvěřitelných velikostí. Ty s naší 
pomocí řadí k sobě a vznikají tak domečky, pro-
lézačky, skluzavky… Jindy se zahrada promění 
ve sněhuláčí školku. Sněhu si lhotecké děti uží-
vají díky místním klimatickým podmínkám o mno-
ho dnů déle než například děti z Frýdku-Místku, 
ale naopak méně než děti z Bílé. Poslední zbytky 
sněhu už i ve stinných zákoutích roztály, děti ob-
jevují sněženky, sedmikrásky, petrklíče, poslou-
chají ptačí zpěv – signály příchodu jara, ale zimní 
radovánky ještě úplně neskončily. Pro polovinu 
dětí naší mateřské školy budou pokračovat od 4. 
března týdenním lyžařským kurzem na Bílé. Už 
začaly trénovat jízdu na prknech i jízdu na pomě 
po koberci ve třídě. 

Zimní radovánky dětí z Mateřské školy Lhotka

Třetí v pořadí letošních lhoteckých plesů byla 
společná akce Klubu žen a Sokola, a to 2. úno-
ra v sále Obecního domu. Tyto plesy mají vždy 
nějaké tematické zaměření. Tentokrát se shodli 
na názvu Black and White s podtitulem – nic 
není jen černé a bílé. 

Byl to dobrý nápad, protože oproti před-
cházejícím letům to měli účastníci plesu určitě 
jednodušší. Po letech shánění kostýmů hmyzu, 
indiánů, Římanů, prvorepublikového ošacení 
apod., to bylo letos snazší. Vždyť kdo nemá 
doma něco černého nebo bílého?

I muzikanti, byť název kapely je Blankyt, ctili 
dress code a zvolili černobílé oblečení. Mohlo 
by se zdát ochuzením, že k dispozici byly toliko 
dvě barvy, ale účastníci plesu projevili i tak dost 
fantazie. Dalo by se nadneseně říci, že ples byl 
ve znamení první poloviny šedesátých let, kdy 
byl v kurzu op art, kterému právě bílá a černá 
dominovaly. Victor Vasarely, jeden ze zaklada-
telů tohoto výtvarného směru, by byl na našem 
plesu určitě velmi spokojený. Stejná slova se 
dají použít i na účastníky plesu. Spokojenost či-
šela ze všech tváří. Hudba hrála pestrou směs 
všech rytmů, o Sahaře nebo hladomorně se 
mluvit nedalo, takže nebylo nač si stěžovat. Na-

víc prosákla informace, že tradiční předpůlnoční 
taneční vystoupení je letos opravdu vydařené. 
A fáma ani v nejmenším nelhala.

Všech 17 vystupujících včetně víc než met-
rákových labutí v něžných sukýnkách nebo ba-
letního mistra Milana s jeho úžasnými piruetami 
podalo skvělé výkony. A ukázalo se, že když se 
přemýšlí a perfektně odvede práce, tak i nená-
ročný taneční výstup nabídne vizuálně skvělou 
podívanou s využitím střídání černé a bílé. Au-
torka kostýmů Bohdanka a choreografka Ivanka 
odvedly vynikající práci. Určitě přihlížející ocenili, 
že účinkující pro pobavení kamarádů a sousedů 
chodí trénovat vystoupení a pak jsou ochotni 
třeba pánové vystoupit v sukénkách. Nadšení 
a bouřlivý potlesk bylo upřímné a poděkováním 
všem účinkujícím za super zážitek.

V půlnoci přišla na řadu také očekávaná 
a tradičně bohatá tombola, za což patří dík všem 
lhoteckým sponzorům, kteří do ní přispěli. Ceny 
byly rozdány a pokračovala zábava s kapelou 
Blankyt do pozdních hodin. A opět se dá kon-
statovat, že ples Klubu žen a Sokola byl velmi 
vydařený a pořadatelé budou mít těžkou hlavu 
co v příštím roce vymyslet a jak překonat tu letos 
pěkně zvednutou laťku.

Ve znamení černé a bílé

Zimní plesání začali ve Lhotce ti nejstarší – 
senioři – a zakončily to 10. 2. odpoledne děti 
na svém Maškarním plese. A opět sál Obecní-
ho domu, jak tomu bývá u dětských akcí, téměř 
nestačil. Vždyť snad každé dítě ve Lhotce se 
chce předvést jako princezna, muchomůrka, 
loupežník, Harry Potter či fotbalista a zahrát si 
hry, zasoutěžit a něco vyhrát v tombole. Rodi-
čům i prarodičům to nesmí uniknout, a tak se 
nedivme, že je sál opravdu plný.

Moderátorka Šárka Sobková všechny přiví-
tala a za přispění svých obětavých spolupra-
covnic rozdělila děti do soutěžních družstev 
označených různými barvami. Kdo vyhrál? 
Ale to už teď není vůbec důležité. Hlavně, že 
všechny děti soutěžily se zápalem a snahou 
o co nejlepší výkon. A pak přišla na řadu tom-
bola, na někoho se štěstí usmálo víc, na ně-

koho míň, to už tak bývá. A byl konec další 
úspěšné akce pro děti, které ve Lhotce mají 
vysokou úroveň i účast. A děti se mohou těšit 
na Dětský den koncem května, který bude ten-
tokrát spojen s oslavou 660 let první písemné 
zmínky o obci.

A maškarní nakonec
Klub�seniorů�Lhotky�pořádá�pro�své�
členy�v�pátek�8.�3.�2019�od�15�hodin�

ve�velkém�sále�pohostinství�Pod�Ořechem

VÝROČNÍ�ČLENSKOU�SCHŮZI
�s�programem:

1. Zprávy o činnosti a hospodaření KS 
za uplynulé období
2. Doplnění členů výboru 
3. Plán a náměty k činnosti klubu na další 
období
4. Diskuse
5. Občerstvení
Součástí schůze bude i kulturní vystoupení 
souboru Pilky.�� Zve�výbor�KS

Ministerstvo životního prostředí spustilo pi-
lotní program finanční pomoci domácnostem 
a obcím v Karlovarském, Moravskoslezském 
a Ústeckém kraji. 

Příspěvek slouží k předfinancování výměn 
nevyhovujících kotlů na pevná paliva v rodin-
ných domech (podpořených v rámci 3. vlny 
kotlíkových dotací) formou bez-
úročné půjčky (kotlíkové půjčky) 
fyzickým osobám poskytované 
obcí. Úkolem těchto půjček je 
nabídnout domácnostem finanční 
i odbornou pomoc. 

Domácnost zaplatí výměnu kot-
le z kotlíkové půjčky, následně ob-
drží dotaci z kraje, kterou vrací obci 
a zbytek obci bezúročně splácí dle 
splátkového kalendáře. Potřebnou 
výši finančních prostředků na kotlí-

kové půjčky žádá obec u Státního fondu životního 
prostředí podle předem potvrzených počtů výměn 
kotlů. Z toho důvodu žádáme občany, kteří mají 
zájem kotlíkové půjčky využít, aby se přišli do 31. 
3. 2019 zapsat do seznamu žadatelů na obecním 
úřadě u Ing. Kubalové, kde dostanou upřesněné 
informace o této bezúročné půjčce.�� oú�

Výhodné kotlíkové půjčky

Letošní rok lhotečtí hasiči zahájili již tradič-
ním hasičským bálem, který se konal 25. ledna 
v sále Obecního domu ve Lhotce. 

Kapela Meteor jako vždy nezklamala, o zá-
bavu bylo postaráno až do ranních hodin. Rádi 
bychom také chtěli poděkovat všem sponzorům 
za skvělou tombolu. Nyní se hasiči připravují 
na další sportovní sezónu a pořádání dvou sou-

těží. Poprvé se můžeme těšit na dětskou soutěž, 
která se bude konat v červnu, druhá, již klasic-
ká, v kategorii mužů a žen, v srpnu. Ještě než 
zahájíme sezónu, pořádáme dne 11. května ha-
sičský zájezd do Vizovic. V případě zájmu z řad 
veřejnosti se prosím hlaste co nejdříve u Simony 
Herotové nebo mailem na sdh-lhotka@post.cz. 
 Anna�Winklerová

Lhotečtí hasiči zahájili sezonu bálem

Roční ohlédnutí a zhodnocení uplynulé čin-
nosti bývá u někoho zvykem, u jiného ne. Roz-
hodně to bývá pravidlem u lhoteckého výboru 
Klubu seniorů, který pozývá své členy letos 
na výroční členskou schůzi na pátek 8. března 
od 15 hodin do hostince Pod Ořechem. 

Plakátek s pozváním je podobný jako jindy, 
ale průběh – zejména v tomto roce, kdy Klub 
slaví pětadvacetileté trvání – bude rozhodně 
slavnostnější. Po přivítání a kulturním programu 
si členové poslechnou z úst předsedkyně klubu 
přehled a hodnocení uplynulých akcí, volbou 
doplní nové členy do výboru, seznámí se s ak-
cemi na další období a u malého občerstvení 
posedí ještě v neformální zábavě. Ale i to vše 
bylo třeba připravit. Aby to „klaplo na jedničku“, 
museli členové výboru v předstihu mimo jiné 
vytvořit text zvacího plakátku, prezenční listinu, 
sestavit zasedací pořádek v sále, domluvit kul-
turní program a drobné každoroční milé dárky 
od dětí z MŠ, ale i vybrat a stanovit počet jídel 

a nápojů…
Osmý březen je zároveň dnem prvního le-

tošního vystoupení lhoteckého folklorního sou-
boru Pilky. Proto jeho členové již od začátku 
února pilně zkoušejí. Připravované pásmo je 
opět veselé – plné vesnického škádlení mezi 
muži a ženami. Ve svém novém programu 
chtějí Pilkaři v závěru vystoupení vtáhnout 
do děje pásma také přítomné diváky. A když 
prozradíme, že i Pilky mají své vystoupení Pod 
Ořechem, je z toho zřejmé, že jejich nastudo-
vané pásmo je součástí programu právě na vý-
ročce lhoteckých seniorů.

Společné u obou kolektivů je i to, že mezi 
členy Klubu seniorů, ale i mezi Pilkaři jsou 
v převaze ženy. A je nutno říci, že se těší velké 
pozornosti svých kolegů. Nebude tomu jinak 
ani při tom pátečním osmém březnu Pod Oře-
chem, kdy milou povinností mužů bude také 
předání květin v průběhu jednání všem přítom-
ným ženám k jejich svátku.  Pavel�Pasek 

Osmý březen Pod Ořechem…
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
první čtvrtina roku uběhla jako voda, máme za sebou první jarní dny, které 

jste určitě využili k úklidu a přípravě svých domovů na velikonoční svátky, které 
už doslova klepou na dveře. S jarním úklidem vždy přichází i zvýšené množ-
ství ať už biologicky rozložitelného nebo ostatního odpadu z domácností. Chtěli 
bychom vás požádat, vytřiďte tento odpad a uložte jej do jednotlivých nádob 
na sběrných místech. Neodkládejte k nádobám věci, které tam nepatří nebo se 
do nádob nevejdou. Na tyto odpady máme v budově bývalého kravína vytvořeno sběrné místo, kde 
můžete vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin odevzdat velkoobjemový odpad, zpětný odběr elektro-
zařízení, kartonový papír a biologicky rozložitelný odpad rostlinného původu. 

V únoru jsme se vás opět rozhodli oslovit anonymním dotazníkem, abychom získali většinový po-
hled obyvatel obce na to, co by se ve Lhotce mělo v budoucnu a zejména v blízké době uskutečnit. 
Vyhodnocení dotazníků bude pomocným vodítkem pro doplnění stávajícího Programu rozvoje obce 
Lhotka do roku 2022. Do domácností bylo doručeno 453 těchto dotazníků a ve stanovené době bylo 
vráceno 193 ks, což znamená, že se do průzkumu zapojilo 42,6 % občanů starších 15 let. Dotazníky 
bylo možné odevzdat do anonymních schránek, z toho 12 občanů přineslo vyplněný dotazník osobně 
do kanceláře obecního úřadu. Stejně jako v minulém období dostaly prioritu opravy místních komuni-
kací. Dalším v pořadí je výstavba chodníků kolem krajské komunikace a hledání řešení pro nakládání 
s odpadními vodami v obci. Velký význam má zachování tradičních a podpora nových kulturních akcí 
a taktéž je velká poptávka po obchodě se samoobsluhou. Podrobnější výsledky dotazníkové ankety 
najdete po schválení zastupitelstvem na webových stránkách obce www.obec-lhotka.eu v pravém 
menu Obecní úřad a odkaz Program rozvoje obce a v tištěné podobě v kanceláři starosty. Děkujeme 
všem občanům, kteří se zapojili do dotazníkového průzkumu, čímž dali najevo, že jim není lhostejné, 
jak bude naše obec v budoucnu vypadat.

V březnu jsme projednali s vedením mateřské školy možnost obnovení vaření obědů pro mimo-
školní strávníky za určitých podmínek, které byly zveřejněny na vývěskách, obecních stránkách a byly 
předneseny na výroční schůzi Klubu seniorů. Bohužel do stanoveného data se přihlásil pouze jeden 
zájemce. Po dohodě s paní ředitelkou jsme nabídku obědů včetně podmínek zveřejnili v dalším článku 
tohoto vydání Mikroregionu. Kdo má závazný zájem o odběr obědů z kuchyně mateřské školy, kontak-
tujte neprodleně vedoucí kuchyně.

Začátkem dubna bych vás chtěl pozvat na několik akcí, a to v pátek 5. dubna v 18.30 hodin do sálu 
Obecního domu na představení divadla U Lípy s divadelní hrou Randění po třicítce a následně v sobotu 
6. dubna v 8 hodin před obecním úřadem na celonárodní akci Ukliďme Česko, kdy se opět po roce 
sejdeme a pokusíme se s dobrovolníky v rámci možnosti uklidit i naši Lhotku. 

Přeji vám příjemné prožití velikonočních svátků strávených v okruhu svých blízkých a přátel, hodně 
jarního sluníčka a hlavně dobré nálady. Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce

Místní poplatek – psi
Upozorňujeme, že doposud není uhrazeno 
43 psů. Splatnost byla do 31. 3. 2019, č. 
účtu 1690539349/0800
PES - V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit čís-
lo vašeho domu, do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného původu, 
velkoobjemový, elektroodpad a kartonový papír 
můžete odevzdávat vždy v sobotu od 10 do 12 
hodin na sběrném místě u bývalého kravína.
Hromadný sběr velkoobjemových, elektro 
a nebezpečných odpadů, kdy se vše nekont-
rolovaně sváželo na jednu hromadu, v letoš-
ním roce NEBUDE!!! Termíny svozu komu-
nálního odpadu: pondělí 8. 4. a 22. 4.

Chtěli byste vyměnit svůj neekologický kotel 
a nemáte dostatek finančních prostředků?
Požádejte obec o bezúročnou Kotlíkovou 

půjčku na obecním úřadě.
Žádosti o půjčku můžete zaregistrovat 

do (prodlouženo) pátku 12. dubna 2019 
na obecním úřadě ve Lhotce u Ing. Kubalové, 
tel.: 605 288 771, email: kubalova@obec-lhot-
ka.eu, kde dostanete bližší informace.

Obec bude žádat o výši finančních pro-
středků u SFŽP ČR podle skutečně zaregis-
trovaných žádostí. Následně obce dostanou 
od SFŽP ČR finanční prostředky na poskytnutí 
kotlíkových půjček domácnostem a na kotlíko-
vé specialisty.

Kotlíkový specialista zajišťuje asistenci a po-
moc domácnostem s vyřízením nutné admini-
strativy.

Jak budou postupovat domácnosti?
1. Požádají na obci o kotlíkovou půjčku
2. Na kraji požádají o kotlíkovou dotaci
3. Kraj schválí žádost – obec poskytne peníze
4. Vymění kotel za nový ekologický zdroj
5. Obdrží dotaci z kraje = 1. splátka obci
6. Zbývající peníze = bezúročně splácí obci 

Výhody kotlíkové půjčky
• Poskytována na 100 % způsobilých výdajů = 
až 200 tisíc Kč 
• Bezúročná po celou dobu splácení (RPSN 
0 %)
• Lze ji kdykoli a bez sankce předčasně splatit
• Max. měsíční splátka 2 000 Kč (1. splátka = 
dotace)
• Doba splácení až 10 let 

Obec Lhotka se letos podruhé připojí k celo-
národní úklidové akci UKLIĎME ČESKO!

Sejdeme se v sobotu 6. 4. 2019 v 8,00 hod 
před Obecním úřadem, kde všichni dobrovolní-
ci obdrží jednorázové rukavice, pytle pro sběr 
odpadů a instrukce o místech kde se bude 

uklízet. Nezapomeňte vhodnou obuv, případně 
pevné rukavice. Za příznivého počasí po akci, 
která je plánovaná cca do 11.00 hod opečeme 
buřty na Kuříně a nebude chybět ani drobné 
občerstvení. 

Připojíte se také a uklidíme společně Lhotku? 

Naši mladí hasiči se 3. února zúčastnili hasič-
ského trojboje na Hukvaldech. Soutěž byla slože-
na z opičí dráhy, hadicové štafety a zapojení zá-
kladny na sucho. Na této soutěži jsme měli jedno 
družstvo starších žáků a jedno družstvo mladších 
žáků, obě složena ze 7 členů. Svými excelentními 
výkony si mladší žáci vybojovali 1. místo a starší 
žáci místo 3. Další soutěž byla uzlová a hadicová 

štafeta, která je součásti hry Plamen. Zde jsme 
měli pouze jedno družstvo, a to starších žáků. 
Součástí byla taktéž prohlídka hasičské stani-
ce a techniky profesionálních hasičů. Děti měly 
možnost si vyzkoušet i výcvikový polygon. Nyní 
se děti připravují na závod požární všestrannosti, 
který se koná na začátku dubna ve Fryčovicích. 

 Kamila Tkáčová

Zima již pomalu podávala dveře jaru, když 
nastal termín lyžařského výcviku téměř polovi-
ně dětí z Mateřské školy Lhotka. Celý týden, 
denně, dojížděly spolu s dětmi z MŠ Kozlovice 
na Bílou, kde pod vedením zkušených lyžař-
ských instruktorů, rozděleny do skupin podle 
dosažených lyžařských dovedností, rozvíjely 

a zdokonalovaly svou zdatnost na dostatečně 
vysoké vrstvě přírodního a částečně i umělé-
ho sněhu. Začínající lyžaři v lyžařském parku 
s pojízdnými pásy, zdatnější již na opravdové 
sjezdovce, kde sami zvládli jízdu na „kotvě“. 
Lyžařské skupinky se od sebe daly rozpoznat 
z dálky odlišnými návleky na lyžařských hel-
mách. Na svahu se prolínaly skupinky jahů-
dek, malin a melounků s rybičkami, žabičkami 

a včeličkami. Pro závěrečný ceremoniál si sku-
piny připravily svůj „pokřik“: „My jsme malí mali-
ňáci, lyžujem jak mariňáci“, „Jahůdky má každý 
rád, s lyžemi je kamarád, když lyžují, nepadají, 
s Robinem a Lukášem se dobře mají“, „Meloun-
ci to z kopce válí, a přitom se nekutálí. A když 
skončí, všechny láká postavit si melouňáka“… 

Během týdne se děti postupně naučily své 
lyže ovládat. Zdokonalily oblouk, jízdu i brzdě-
ní. Za snahu i nadšení byly na závěr odměněny 
diplomem a medaili. Výcvik skončil, lyžování 
bylo prima, shodly se děti. Vše proběhlo zdár-
ně a hlavně bez úrazů. Ve Lhotce už kvetou 
sněženky, bledule, fialky i sedmikrásky, ale 
na Bílé, tam se stále ještě lyžuje. Tak na Bílé 
zase za rok na shledanou! 

Akce členů lhoteckého Klubu seniorů jsou 
hlavně o sousedském a přátelském setkávání 
známých podobného věku, kteří se umí pobavit 
a mají si o čem povyprávět. Stejně tak to bylo 
na výroční členské schůzi v pátek 8. března 
v pohostinství Pod Ořechem. 

Její průběh byl daleko pestřejší, než se 
všichni mohli dočíst v pozvánce na plakátech. 
Po zahájení a přivítání se v sále rozvlnily lašské 
kroje lhoteckého folklorního souboru Pilky, kte-
rý účastníky pozdravil první částí svého veselé-
ho pásma. Netradiční byla i zpráva předsedky-
ně Marie Holečkové o akcích uplynulého roku, 

kterou si mohli všichni nejenom poslechnout, 
ale při promítání fotografií ze smažení vaječiny, 
opékání buřtů, výletu i tanečních zábav navíc si 
i připomenout, jaké to bylo. 

Stálým hostem na akcích seniorů bývá sta-
rosta Zdeněk Kubala. Nechyběl ani tentokrát 
a ve svém vystoupení všechny přesvědčil, že 
starším občanům obce věnuje úřad i zastupitel-
stvo trvale velkou pozornost.

Přítomní členové pak doplnili výbor zvolením 
nové členky – Marie Syslové, takže nejenom 
v členské základně, ale i ve výboru klubu bu-
dou nyní „v převaze“ ženy. Ty také všechny do-

staly od přítomných mužů k společnému svátku 
dne žen květinu. Další dárečky obdrželi i všich-
ni účastníci schůze od dětí lhotecké školky. Ty 
sice byly zrovna na lyžařském pobytu, ale aby 
seniorům připomněly blížící se jaro, vyrobily 
s učitelkami pro všechny velikonoční zajíčky. 

Do diskuse se pak přihlásila i umělecká ve-
doucí Pilek, která pozvala členy souboru ješ-
tě jednou na taneční parket. Druhá část jejich 
vystoupení končila tím, že tanečnice i tanečníci 
přišli požádat o tanec své posluchače a zatan-
čili si s nimi společně. 

Letošní výročka byla o to významnější, že 
Klub seniorů působí ve Lhotce právě čtvrt sto-
letí. Nemohl tedy chybět přípitek, dobré jídlo 
a samozřejmě i další občerstvení hostitelské 
restaurace, po kterém si všichni spolu s Pilkami 
ještě jednou zazpívali. A protože společný ta-
nec i zpívání měly úspěch, určitě ne naposled. 

Posezení Pod Ořechem se trochu protáhlo, 
ale ti, kteří si tentokrát ještě všechno neřek-
li, mohou tak udělat při dalších akcích, které 
od jara do podzimu připravuje výbor klubu již 
v přírodě a na které bude opět zvát všechny 
Lhoťany.  Pavel Pasek

Zápis dětí do MŠ p.o. Lhotka
Zápis do mateřské školy pro školní rok 2019–

2020 proběhne ve středu 2. května v době 
od 11.30 do 13.30 hodin v budově mateřské 
školy. Žádosti o přijetí a Přílohu k žádosti o přije-
tí dítěte do mateřské školy (Potvrzení lékaře) si 
zákonní zástupci mohou vyzvednout v mateřské 
škole nebo vytisknout z internetových stránek 
obce Lhotka. Podáním vyplněné žádosti a Pří-
lohy k žádosti zákonným zástupcem v mateř-
ské škole v den zápisu se zahájí přijímací řízení 
ve věci podané žádosti – rozhodování.

Úspěchy mladých lhoteckých hasičů

Ukliďme Česko – ukliďme Lhotku

Na výročce seniorů se tančilo i zpívalo…

Lyžování dětí z naší mateřské školy na Bílé

Školní kuchyň při mateřské škole ve Lhot-
ce je ochotna v případě závazného zájmu 
občanů obnovit vaření obědů pro mimoškolní 
strávníky. 

Cena za jeden oběd by činila 67 Kč, a to 
za podmínky, že bude oběd odebírat minimál-
ně 10 strávníků denně, tj. 200 až 210 obědů 
měsíčně, případně vyšší počet strávníků (max. 
16) s nepravidelným odebíráním tak, aby cel-
kový počet obědů činil průměrně 210 ks/měsíc. 
Při menším počtu strávníků by byla předběžná 
cena za jeden oběd 76 Kč, která by byla upřes-

něna, až bude znám skutečný počet opravdo-
vých zájemců o stravování a skutečný počet 
objednaných obědů.

V případě závazného zájmu o odběr obědů 
z mateřské školy kontaktujte vedoucí školní 
kuchyně, případně se přihlaste na tel. čísle 
mateřské školy 558 686 422.

Obědy by byly expedovány do vlastních 
jídlonosičů strávníků a byly by připraveny k vy-
zvednutí denně v 11.00 h. v budově školy, bez 
možností rozvozu. 

Během prázdnin je školní kuchyň uzavřena. 

Obědy z kuchyně mateřské školy

jubilea
V měsíci únoru oslaví svá významná 

životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Emílie Mertová – 93 let

Alois Bukva – 60 let
Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné
zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.
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rozloučili jsme se 

V měsíci dubnu jsme se rozloučili 
s panem Karlem Valíčkem.

Upřímnou soustrast rosině i pozůstalým.

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady květen, jeden z nejkrásnějších měsíců v roce, kdy se příro-

da po zimě probouzí k životu. Louky dostaly sytě zelenou barvu, stromy 
rozkvetly a vaše zahrádky hýří všemi barvami. Mnozí z vás využili prvních 
hezkých dnů nejen k procházkám po již známých stezkách s lavičkami ko-
lem Lhotky, byli prozkoumat nové výhledy z úbočí vykáceného Ondřejníka, 
ale taky se věnovali práci na svých zahradách a zahrádkách. S prvními 
květnovými dny se rozezněl v obci i hluk sekaček a křovinořezů. Jen bych chtěl upozornit, 
že zastupitelstvo obce vydalo v loňském roce obecně závaznou vyhlášku o regulaci hlučných 
činností v obci, podle které je každý povinen zdržet se o nedělích a státem uznaných dnech 
pracovního klidu po celý den veškerých prací spojených s užíváním zařízení a přístrojů způsobu-
jících hluk. Porušení povinností stanovených touto obecně závaznou vyhláškou lze postihovat 
jako přestupek. Proto bych vás chtěl požádat, dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte klidu o nedě-
lích sousedům i návštěvníkům obce. V letošním roce jsme na údržbu zeleně, úklid veřejného 
prostranství a zvelebování naší obce získali pouze dva pracovníky na veřejně prospěšné práce, 
kteří jsou financováni z úřadu práce. Jelikož mezi jejich další povinnosti patří i úklid lesa po těžbě 
kůrovce, průběžné opravy místních komunikací, údržba obecního majetku i drobné stavební 
práce, bude to pro ně náročné období. Proto se jim to snažme ulehčit i tím, že budeme udržovat 
čistotu na veřejných prostranstvích, autobusových zastávkách, sběrných místech tříděného od-
padu apod. Chtěl bych poděkovat těm občanům, kteří při údržbě travnatých ploch uvnitř svých 
nemovitostí se postarají i o přilehlé plochy např. z uliční strany, byť jsou obecní. Nejen že tím 
ulehčí práci obecním pracovníkům, ale přispějí i ke zkrášlení naší vesnice. Na závěr bych vás 
chtěl pozvat na dvě květnové akce, kterými si připomeneme 660. výročí první písemné zmínky 
o obci, a to v pátek 3. května od 19 hodin do sálu Obecního domu na koncert pěveckého sboru 
Cantamus a v sobotu 25. května na Den obce, který se bude konat od 14 hodin v areálu u školy. 
Přeji vám všem krásné prožití květnových dnů, hodně jarního sluníčka a hlavně dobré nálady. 

 Zdeněk Kubala, starosta

noví občánci
Rodičům Kristýně Šrubařové a Tomáši 

Franěcovi se u dubnu narodila 
dcera Charlotte

Přejeme holčičce hodně zdraví, 
aby dobře prospívala a dělala 

rodičům radost.

krátce z obce

Komunální odpad
Termíny svozu komunálního odpadu v květ-
nu: pondělí 6. 5. a 20. 5. 

Odpadové hospodářství
Biologický rozložitelný odpad rostlinného pů-
vodu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10 do 12 hodin na sběrném místě u býva-
lého kravína.

V sobotu 6. dubna se skupina 32 dobrovolníků 
zapojila do celostátní akce „Ukliďme svět – Ukliď-
me Česko“, která byla v obci publikována pod 
názvem „Ukliďme Česko – ukliďme naši Lhotku“.

Na rozdíl od loňského roku, kdy se do akce 
zapojilo 16 dobrovolníků, byla letošní účast o rov-
ných 100 % vyšší. Byť bylo počasí víc než nejisté, 
skupina nejen Lhoťanů, v níž bylo i osm dětí, se 
sešla před obecním úřadem, kde si všichni vy-
zvedli reflexní vesty, rukavice, pytle na sběr od-
padů a od starosty obdrželi důležité organizační 
a bezpečnostní informace. Poté se rozešli po jed-
notlivých předem určených částech Lhotky sbírat 
odpadky, které se nacházely v různých zákoutích. 
Během dopoledne se podařilo hodně sesbíraného 
odpadu vytřídit a uložit do nádob na jednotlivých 
sběrných místech v obci, ale i tak se na Kuříně, 
kde bylo cílové sběrné místo, nahromadilo cca 25 
pytlů různorodého odpadu. Ještě by se našla ně-
jaká místa (většinou na soukromých pozemcích), 
která by potřebovala uklidit, ale oproti loňskému 
roku, kdy jsme obec uklízeli poprvé, se letos na-
sbíralo přibližně o jednu třetinu odpadu míň. Je vi-
dět, že je naše obec o poznání čistější. Za to patří 
poděkování nejen dobrovolníkům, kteří se zapojili 
do této akce, ale i těm, kteří dbají na to, aby byl 
v naší obci pořádek, neodhazují odpadky či nedo-
palky kolem sebe, uklízejí výkaly po svých psech, 
a hlavně těm, kteří, byť jsou jen na procházce, 

V malebném prostředí obce Lhotky pod On-
dřejníkem proběhlo soustředění a zimní přípra-
va klubu Svarog gym.

Tři tréninky denně zdokonalily všechny zú-
častněné členy klubu Svarog gym jak ve fyzic-
ké zdatnosti, tak v technických dovednostech 
a vzájemném souboji. Také došlo nejen k utu-
žení kolektivu, ale i navázaní nových přátelství. 
Wellness, rekreace, tréninky a skvělé zázemí 
Wellness a relax U Fandy se pozitivně projevilo 
na sportovních výkonech a psychické pohodě 
mladých bojovníků. Obecní objekt s názvem 
Kuřín byl přestavěn na profesionální tělocvičnu, 
kde nemohl chybět ani boxerský ring. „Díky této 
plné podpoře ze strany Obce Lhotka a přede-
vším starosty Zdeňka Kubaly můžeme rozvíjet 
mládež v tomto atraktivním sportu,“ pochvaluje 
si trenér a organizátor Miroslav Chýlek.

V letošním lhoteckém kalendáři se připomíná, 
stejně jako bude připomenuta několikrát i obecní-
mi akcemi v průběhu roku, významná skutečnost, 
že v listině olomouckého biskupa z 18. prosince 
1359 při úpravě vztahů hukvaldského panství 
je první zmínka o naší obci – ještě pod názvem 
Mestlieshow. Od těch 660 let se ve Lhotce vystří-
daly desítky generací až do dnešních dnů. 

O tom, co bylo ve Lhotce před pěti sty, čtyřmi 
sty, nebo dvěma sty lety bychom mohli dlouho 
pátrat v zemských kronikách. Ale o celé řadě 
„mladších“ výročích se už můžeme dočíst v His-
torii Lhotky kronikářky Alžběty Kožuchové.

Například jenom tak namátkou o některých 
těch „kulatějších“. Před:

175 lety (v roce 1844) byla ve Lhotce posta-
vena kaple… a už je to i 85 let (v roce 1934), 
kdy byla přestavěna

110 lety (v roce 1909) byla v obci založena 
sociálně demokratická strana

100 lety (15. 6. 1919) se konaly ve první pr-
vorepublikové volby do obecního zastupitelstva

90 lety (6. října 1929) byl v obci založen 

spolek – dělnická tělovýchovná jednota – DTJ, 
který se kromě tělovýchovy věnoval také ochot-
nickému divadlu

75 lety (v roce 1944) byla dokončena elek-
trifikace obce

70 lety (1. října 1949) byl zahájen provoz ve lho-
tecké mateřské školce… a ve stejném roce byla 
zahájena i příprava pro stavbu cesty po Kudleně

60 lety (v listopadu 1959) po první přestavbě 
Obecního domu byl ve Lhotce zahájen provoz kina 

50 lety (4. 3. 1969) se manželům Klimánko-
vým narodila první lhotecká trojčátka, druhá pak 
před 25 lety (9. 9. 1994) manželům Štefkovým

30 lety (17. 10. 1989) byl po kolaudaci slav-
nostně otevřen Obecní dům v podobě, jak ho 
známe dnes

25 lety (v roce 1994) byl založen lhotecký Klub 
důchodců, přejmenován později na Klub seniorů

A právě v klubu sdružujícím nejstarší věkovou 
skupinu obyvatel Lhotky se často při setkáních 
vzpomíná na některé starší, ale i nedávné udá-
losti, které už jsou, nebo za několik let budou, tak-
též výročími. Stejně jako jimi jednou budou i vý-
znamné události nebo skutky dnů současných… 

  Pavel Pasek

Ukliďme Česko – ukliďme naši Lhotku

odhozené odpadky po jiných seberou a odnesou 
tam, kam patří. Věřte, že i takoví se ve Lhotce na-
jdou a jsme za to rádi. Před polednem jsme se 
všichni sešli na sportovišti, a jelikož se nad námi 
smilovalo i počasí, rozdělali jsme oheň a společně 
jsme si opekli buřty, osvěžili se minerálkou nebo 
pivem a nechyběla ani dobrá zábava. Po poledni 
jsme se rozešli domů s pocitem, že jsme pro tu 
naši Lhotku udělali něco užitečného, aby se tady 
nám všem dobře žilo a mohli být na ni pyšní. Za to 
patří všem velké poděkování. 

  Zdeněk Kubala, starosta

Lhotka je pro thaiboxery ideální místo
 pro intenzivní sportovní přípravu

I současné události budou jednou výročími

Ke zhodnocení činnosti se sešli 12. dubna 
členové Sokola Lhotka po skončení soutěží 
šachistů a stolních tenistů. Přivítal je, a také 
starostu obce Zdeňka Kubalu, předseda Soko-
la Jiří Závodný. Pak o své činnosti hovořili ša-
chisté, kteří ukončili svou čtvrtou sezonu a kro-
mě jednoho výpadku skončili vždy do 3. místa. 
Pro uplynulou sezonu byly sice cíle dosti velké, 
opatrně se hovořilo i o postupu, ale nepodařilo 
se je zcela naplnit, a tak budou v příštím roční-
ku hrát opět v okresní soutěži. 

Díky péči sponzorů se podařilo naplnit úvod-
ní investice do šachovnic a hodin, které použí-
vají pro zápasy a také při už tradičních vánoč-
ních turnajích pro veřejnost, na kterých každý 

rok stoupá účast i kvalita odehraných partií. 
Předseda šachového oddílu Roman Vlášek 
ocenil také skutečnost, že docházka na zápasy 
je spolehlivá.

Stolní tenisté po obnovení činnosti odehráli 
třetí sezonu a v okresní soutěži skončili na 4. 
místě. Pro další účinkování mají ale zásadní 
komplikaci, protože z důvodů rekonstrukce při-
šli o prostory na tréninky i zápasy v sále hostin-
ce Pod Ořechem. Protože není ještě vyřešeno 
vytápění sálu na sportovišti Kuřín, hledají spolu 
s vedením obce řešení této nepříjemné situace. 
Věřme, že do začátku sezony se podaří pro-
blém vyřešit a stolní tenisté budou moci pokra-
čovat a také uspořádat tradiční vánoční turnaj 
pro veřejnost.

Ze svých nevelkých finančních prostředků 
Sokol přispívá na činnost oddílů v soutěžích 
a také na různé dětské akce. Ve Lhotce probí-
hají i další rekreační sportovní aktivity – v létě se 
pravidelně scházejí volejbalisté, hraje se tenis 
i nohejbal. A bylo by dobré, kdyby se do sporto-
vání ve Lhotce zapojilo i více mladých.

Schůze Sokola proběhla v pohodě, což 
dokazuje i fotografie stolních tenistů, kteří si 
s chutí zahráli šachy.

Sokol Lhotka bilancoval

V pátek 5. dubna zavítalo už poněkolikáté 
do Lhotky ochotnické divadlo U Lípy z Hrabo-
vé. Opět si pro nás připravili autorskou hru ten-
tokrát s názvem „Randění po třicítce“. 

Na příběhu dvou hlavních představitelů 
středního věku rozehráli řadu komických situ-
ací při hledání životních partnerů přes sezna-
movací agentury. Není snadné se orientovat 
v záplavě nabídek. Když navíc, jak vtipně zkri-
tizovali, nelze se vždy spolehnout na to, co je 
na internetu prezentováno. Tváří v tvář skuteč-
nosti pak přijde nepříjemné prozření a zklamá-
ní. Několikrát herci sklidili potlesk na otevřené 
scéně během představení. I když je opustila 
jejich hvězda František Letal, kvalitě souboru 
to neuškodilo. Na hercích, kteří jsou v soubo-
ru už řadu let a viděli jsme je v několika před-
cházejících hrách, je vidět určitá „vyhranost“, 
s větší jistotou se pohybují po jevišti a zvládají 
své role.

A resumé celé hry bylo jako v životě. Hle-

dáme někde mimo a nakonec zjistíme, že to 
nejlepší je vedle nás, a tak nakonec oba hlavní 
představitelé k sobě našli cestu a zjistili, že to, 
co hledali, měli vlastně na dosah ruky.

Potlesk na konci představení byl pro soubor 
divadla U Lípy zcela zasloužený. Škoda jen, že 
krásné a teplé počasí toho dne zdrželo některé 
Lhoťany na zahrádkách a sál nebyl tak zapl-
něný jako v minulosti. Ale věřme, že na příštím 
představení to bude jako obvykle.

Opět přijelo divadlo U Lípy

jubilea
V měsíci květnu oslaví své významné 

životní jubileum a dala ke zveřejnění souhlas:
Helena Chasáková - 60 let

Oslavenkyni přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.
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Členů ve lhoteckém klubu seniorů je necelá 
padesátka, ale seniorů je v obci více než půl druhé 
stovky, což už je téměř třetina všech občanů obce. 
A proto cílem výboru klubu, který od březnové „vý-
ročky“ pracuje v novém složení, je opět připravo-
vat celou řadu akcí nejen pro své členy, ale i pro 
všechny ostatní Lhoťany a jejich přátele.

Nejinak tomu bylo na posledním – květnovém 
– jednání výboru. Skutečnost, že klub seniorů má 
v obci své významné místo, potvrzuje i pravidelná 
účast starosty Zdeňka Kubaly na akcích pořáda-
ných klubem. Tentokrát přijal pozvání i na jednání 
květnového výboru. 

A co se tedy v klubu i pod patronací obce při-
pravuje? Tou nejbližší akcí bude tradiční vaječina. 
Uskuteční se v pondělí 10. června na sportovišti 
Kuřín od 15 hodin. Plakátky tam zvou samozřejmě 

opět všechny Lhoťany – milovníky kotlíkové vaječi-
ny, občerstvení, ale i zpěvu a dobré zábavy. 

Stejně tak, jako spolu domlouvají některé akce 
starostové Svazu měst a obcí povodí Ondřejni-
ce (SMOPO), spolupracují spolu i kluby seniorů. 
A proto i zástupci lhoteckých seniorů přijali na stře-
du 12. června pozvání Senior klubu Palkovice 
a budou Lhotku reprezentovat na dalším ročníku 
sportovních her SMOPO – tentokrát na Myslíku – 
jejichž součástí bude i tam smažení vaječiny. 

Zejména ve Lhotce bývá celá řada lhoteckých 
občanů zapojena ve více organizacích. Stejně tak 
bude možno lhotecké seniory vidět mezi návštěv-
níky, účinkujícími i organizátory letních akcí pořá-
daných obcí, nebo klubem žen, jako jsou na pří-
klad Dny Lhotky, Sochovy národopisné, ale i jiné 
slavnosti a akce.

Svoji další vlastní akci – opět pro všechny 
Lhoťany – připravují senioři hned po prázdninách 
v polovině září. I když do té doby uplyne ještě 
hodně vody, už teď je možno prozradit, že cílem 
každoročního podzimního výletu budou tentokrát 
zajímavá místa z okolí Opavy a Krnova. Tou nej-
větší změnou proti uplynulým výletům ale je ta, že 
s finančním přispěním obce se výlet tentokrát neu-
skuteční vlastními auty, ale autobusem.

Je dobré připomenout, že Klub seniorů Lhotky 
má u točny autobusů už druhým rokem svoji vlast-
ní nástěnku. A z ní se o uplynulých i budoucích ak-
cích – kterých každoročně nebývá málo – mohou 
všichni dovědět více.  Pavel Pasek

Lhotka

rozloučili jsme se 

Rozloučili jsme se s paní Ludmilou 
Kožuchovou a paní Evou Vrublovou. 

Upřímnou soustrast rodinám i pozůstalým.

slovo starosty
Vážení spoluobčané,
máme tady červen a s ním i hodnocení nabytých vědomostí žáků a studen-

tů. Maturanti už většinou vědí, jak uspěli u zkoušky dospělosti, a také znají 
výsledky příjímacích zkoušek na vysoké školy. Žáci na základních školách se 
snaží ještě na poslední chvíli vylepšit své hodnocení, aby si mohli v klidu užívat 
blížících se prázdnin. 

V sobotu 25. května pro vás připravil kulturní výbor při obci Lhotka Den 
obce, který se konal u příležitosti 660. výročí první písemné zmínky o obci Lhotka. Po dvou týdnech 
deštivého počasí konečně svitla naděje, že by se mohlo v tento den občas ukázat i sluníčko, a jak 
se nakonec ukázalo, měli pořadatelé domluveno i počasí. Za organizaci obecního dne bych chtěl 
především poděkovat předsedkyni kulturního výboru paní Evě Hudečkové, která, ač je ve své funkci 
nováčkem, zvládla organizaci na jedničku. Nemenší poděkování patří i všem zaměstnancům obecní-
ho úřadu, kteří pomáhali s organizací a perfektně připravili areál u školy, byť na to měli kvůli vytrvalým 
dešťům pouze dva dny. Věřím, že všichni, kdo se této akce zúčastnili, si domů odnesli hezký kulturní 
zážitek. Vybrané dobrovolné vstupné na Den obce ve výši 5 567 Kč bylo věnováno dětem z naší ma-
teřské školy na mimoškolní aktivity. V červnu bych vás chtěl pozvat ještě na dvě akce, a to v sobotu 8. 
června na letiště do Frýdlantu n. O. na Beskydské hry bez hranic, které pořádá Mikroregion Frýdlant-
sko-Beskydy a kterých se už počtvrté bude účastnit i lhotecké soutěžní družstvo. Jestli máte volnou 
sobotu, přijďte se pobavit, a hlavně povzbudit naše soutěžní družstvo. Další akcí bude Sportovní den 
obce, který se bude konat v sobotu 22. června v areálu sportoviště. Budou připraveny hry a soutěže 
pro malé i velké bez rozdílu věku. Takže zapište si do kalendáře a přijďte se protáhnout a pobavit.

Během měsíce června a července bude probíhat postupná obnova venkovního areálu na sporto-
višti Kuřín, na kterou jsme dostali příspěvek z dotace Moravskoslezského kraje, programu „Podpora 
obnovy a rozvoje venkova Moravskoslezského kraje 2019“ ve výši 300 tisíc korun. Součástí obnovy 
je rekonstrukce dvou prodejních stánků, kompletní obnova laviček a stolů, osazení splachovacích 
kadibudek, výstavba přístřešku o velikosti cca 5x8m a drobné terénní úpravy. Práce bychom chtěli 
provádět tak, aby nebyly výrazně narušeny plánované akce v tomto areálu. Jelikož jsou všechny 
práce závislé na počasí, tak doufáme, že bude lepší než v minulém měsíci.

Dětem a studentům přeji co nejlepší vysvědčení, aby si mohli klidně a bezstarostně užívat prázd-
nin. Vám všem hodně hezkých a slunečných dnů a hlavně dobrou náladu. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci červnu oslaví svá významná 

životní jubileum a dali ke zveřejnění souhlas:
Karla Slípková 65 let

Anna Zlá 60 let
Oslavenkyním přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

Sobota 25. května se v letošním roce zapíše 
mezi důležitější dny. U příležitosti 660. výročí první 
písemné zmínky o Lhotce byl uspořádán v areá-
lu u školky Den obce s podtitulem Rodinný den. 
A podle toho byl koncipován i program. Ten se dá 
nasmlouvat, potvrdit e-maily, ale má to jednu zá-
sadní podmínku – počasí! 

Během vydatných dešťů v předposledním 
květnovém týdnu byla v organizátorech malá 
dušička. Snad všechny ty připravené atrakce 
a soutěže nepřijdou vniveč kvůli dešti! I když 
v areálu stály stany, z připravených atrakcí by 
se pod ně dala schovat jen malá část. Ale snad 
přání nebo modlitby zapůsobily a sobotní odpo-
ledne bylo slunečné a teplé. A tak se program 
mohl ke spokojenosti pořadatelů a hlavně dětí 
plně rozběhnout. Zahájila ho skupina historic-
kého šermu LUCIUS s upírskou pohádkou „Im-
mort“. Pro děti pak byla připravena řada soutěží 
a dovedností. Mohly si vyzdobit připravená trič-
ka, vyrobit z různých korálků náramky, malovat 
figurky, skládat hlavolamy (to zkoušeli i dospělí 
a mnozí s nimi měli velké potíže), nadšení vzbu-
dil velký Mimoňský nafukovací skákací hrad se 
skluzavkami a vedle si hned děti mohly „smls-
nout“ na cukrové vatě. Skupina LUCIUS pro děti 
připravila házení věnečků na zabodnuté meče, 
sekání špejlí a jablek, střelbu z luku na terč, sou-
boje s plastovými meči a „koňské“ závody s dře-
věnými koníky, jak to známe z obrázků J. Lady. 
A snad všechny děti odcházely domů vyzdobe-
ny smývatelným tetováním, které byste objevi-
li i na paži nejednoho dospělého. A čekalo se 
na podvečerní program. Děti pokračovaly v sou-
těžích a využívaly celý areál k dovádění, dospělí 
vytvořili skupinky, a jak to má na takových akcích 
být, sousedé se bavili, vyplňovali kvíz s otázka-
mi z historie obce a také konzumovali z boha-
té nabídky jídel a pití, které pro ně společnými 
silami připravili v pohostinství Obecník a Pod 
Ořechem. Od 18 hodin vystoupila alternativní 
rocková kapela 432 Hz z Frýdku Místku s vlastní 
tvorbou a vytvořili bezva atmosféru. Nebylo to 
u nás její první vystoupení, v roce 2016 dělali 
předskokana Mirai. Večer se rozhořel táborák, 
u kterého si Lhoťani zazpívali spoustu písniček. 
Když se úplně setmělo, předvedla skupina LU-
CIUS ohňovou show, při níž jsme chvílemi měli 
strach o zdraví vystupujících. Všechno dopadlo 

Upozornění na obecně 
závaznou vyhlášku

Upozorňujeme, že zastupitelstvo obce vyda-
lo v loňském roce obecně závaznou vyhlášku 
O regulaci hlučných činností v obci, podle které 
je každý povinen zdržet se o nedělích a státem 
uznaných dnech pracovního klidu po celý den 
veškerých prací spojených s užíváním zařízení 
a přístrojů způsobujících hluk. 

Porušení povinností stanovených touto 
obecně závaznou vyhláškou lze postihovat 
jako přestupek. Proto vás žádáme, dodržujte 
tuto vyhlášku a dopřejte klidu o nedělích a svát-
cích svým sousedům i návštěvníkům obce.

krátce z obce

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v červ-
nu: pondělí 3. 6. a 17. 6. 

Sběrné místo
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného pů-
vodu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír. Sběrné místo biologicky rozložitel-
ného odpadu rostlinného původu u bývalého 
kravína je otevřeno do konce listopadu vždy 
v sobotu od 10 do 12 hodin. Během pracovní 
doby obecního úřadu po tel. domluvě. 

Den obce byl současně Rodinným dnem

Chceme-li si ve Lhotce obohatit život kulturní-
mi zážitky, pozveme si například divadelní soubor 
nebo sáhneme do „vlastních zásob“. A spolehli-
vým sáhnutím je vystoupení lhoteckého pěvecké-
ho sboru Cantamus. 

Sbor, který se začal scházet teprve před čtyř-
mi lety, za krátkou dobu dosáhl výborné úrovně 
a získal si v okolí jméno. Tentokrát vystoupení 3. 
května bylo věnováno letošním oslavám 660. vý-
ročí první zmínky o obci. Koncert začal poněkud 
netradičně, neformálně, jako by se asi sedmde-
sátka posluchačů najednou ocitla na zkoušce. 
Vedoucí souboru Jiří Tesarčík „sháněl své oveč-
ky“, které se scházely postupně a třeba i s nápoji 
v ruce, ale po poněkud neurovnaném začátku 

nabral koncert ten správný rytmus a „sázeli“ nám 
jednu píseň za druhou. Počet písní, které má sou-
bor v repertoáru, měsíc od měsíce narůstá. A ros-
te také náročnost skladeb, do kterých se pouštějí. 
V programu jich nabídli 14 a zakončili Pochodem 
židů z opery Nabucco G. Verdi. Věkové rozpětí 
v souboru je velké a mladí mezi doprovodnými 
muzikanty i zpěváky dávají naději do budouc-
nosti souboru. Navíc mezi lhoteckými dětmi jsou 
úspěšní účastníci pěveckých soutěží. Věřme, že 
Jiří Tesarčík, jenž tak skvěle odhadl už po prv-
ní schůzce „sedmi statečných“ potenciál, který 
v obci dřímá, zůstane sboru věrný i do dalších let. 
A my se budeme moci těšit na další vystoupení 
lhoteckého sboru Cantamus.

Cantamus nám zazpíval

V sobotu 11. května uspořádal náš spolek dob-
rovolných hasičů zájezd do Vizovic. 

První na programu byla návštěva sklárny 
Glass Atelier Morava, kde jsme se podrobně se-
známili s ruční výrobou uměleckého i tradičního 
skla. Po prohlídce zde byla možnost zakoupit si 
originální sklářské výrobky. Poté jsme se přesu-
nuli do vizovické likérky, kde je pro návštěvníky 
vybudováno krásné exkurzní centrum Destillery 
land Rudolf Jelínek. Absolvovali jsme zde zajíma-
vou prohlídku, která nám přiblížila tradici a umění 
přeměny různých ovocných plodů ve vysoce kva-
litní destiláty, a rovněž nám zde byla představena 

původní „fabrika“, v níž se prolínají tradiční výrobní 
postupy s nejmodernějšími technologiemi. Po pro-
hlídce zde byla opět možnost zakoupení tradič-
ních destilátů za příznivé ceny. Následoval oběd 
v místních vizovických hospůdkách a poté jsme se 
opět vydali na další společnou prohlídku, tentokrát 
hasičského muzea. Expozice byla sice maličká, 
nicméně prezentace člena místního sboru byla 
naprosto vyčerpávající. Návrat do Lhotky byl oko-
lo 16. hodiny, poté následovalo posezení a volná 
zábava v hasičské zbrojnici. I přes deštivý květen 
nám v tento den počasí přálo, zájezd se nám vy-
dařil a už přemýšlíme, kam pojedeme příště.  SH

Lhotečtí hasiči vyrazili na zájezd

dobře bez popálenin a potlesk byl zasloužený. 
Až pozdě v noci se rozešli ti nejvytrvalejší. Proži-
li jsme pěknou sobotu. A protože jsme ve Lhotce 
fandové, stihli jsme na přineseném TV sledovat 

i semifinále MS v hokeji a prohra s Kanadou 
nám trochu zkalila jinak velmi příjemnou náladu. 
Ať se Lhotce i Lhoťanům daří v dalších desetile-
tích i staletích.  Hu

Připomínáme, že splatnost poplatku za svoz 
komunálního odpadu je nejpozději do 31. 5.

Místní poplatky můžete platit hotově na po-
kladně OÚ a taktéž bankovním převodem č. 
účtu 1690539349/0800.

PES – V.S. 1341 k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého další-
ho psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 
Poplatek byl splatný do 31. 3. daného roku – 
do dnešního dne nezaplaceno 10 psů.

odpady R. O. – V.S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 

špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.
eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 2/2015

odpady T. P. – V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 

odpady  podnikatelé – V.S. vaše číslo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat jméno firmy – částka dle 
podepsaných smluv.

Poplatek  za  hrobové  místo – všem po-
platníkům byly zaslány nové nájemní smlouvy 
na 15 let, kde jsou informace o výši platby, čís-
lo účtu a VS. Jednu kopii je třeba vrátit zpět 
na obecní úřad.

Splatnost místních poplatků

Co se připravuje v klubu seniorů

V pátek 11. května se uskutečnilo v sále 
Obecního domu vystoupení u příležitosti osla-
vy Dne matek. Sál zaplněný nejen maminka-
mi, ale také tatínky, dědečky a dalšími rodin-
nými příslušníky, sledoval program, ve kterém 
vystoupily děti ze Lhotky. 

Program zahájili ti nejmenší z MŠ, kteří 
se svými učitelkami skvěle nacvičili pohád-

ku o Zlatovlásce. Po pohádce následovalo 
hudební a pěvecké vystoupení starších dětí 
a o závěrečnou tečku se postarala svým ta-
nečním číslem děvčata, která jsou členkami 
TK Antonio. Program byl krátký, ale to nic ne-
ubralo na jeho kvalitě a všechny děti, které se 
na něm podílely, si vysloužily velký a zaslou-
žený potlesk.

Oslavy Dne matek s vystoupením
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slovo starosty
Vážení spoluobčané,
máme tady červenec, období dovolených, ale hlavně čas prázdnin, ze 

kterých mají radost především školáci. Ať už dovolenou prožijete v za-
hraničí, v našich krajích nebo doma, přeji vám, abyste si ji užili a nabrali 
nových sil. 

Jak už jsem psal v minulém čísle, bude v měsíci červenci probíhat ob-
nova venkovního areálu na sportovišti Kuřín. Práce budou probíhat tak, 
abyste byli co nejméně omezeni při vašich sportovních aktivitách v tomto areálu. Obě hřiště 
je možné používat bez omezení, stejně jako společenskou budovu sportoviště. Další prací, 
kterou bychom rádi dokončili během prázdnin, je celková oprava vnitřních prostorů obec-
ní knihovny, kdy je nutné především vyměnit propadlou podlahu. Na místním hřbitově bude 
provedena celková oprava hlavního kříže z důvodu havarijního stavu jeho spodní části. Horní 
část hlavního kříže bude demontována a odvezena do kamenické dílny, kde bude provedena 
jeho údržba, a po zhotovení nové žulové spodní části se opět vrátí na své místo. V sobotu 
8. června se už tradičně dvě soutěžní družstva ze Lhotky zúčastnila 4. ročníku Beskydských 
her bez hranic, které tentokrát pořádalo Město Frýdlant nad Ostravicí. Chtěl bych poděkovat 
jak soutěžnímu družstvu dětí, tak dospělých za reprezentaci naší obce a poděkování patří též 
fanouškům ze Lhotky, kteří nás přijeli podpořit, se kterými jsme si výborně zorganizovanou 
akci společně užili až do pozdních večerních hodin. Další červnovou akcí byl Sportovní den 
obce Lhotky, který se uskutečnil v sobotu 22. června. Věřím, že ti, co se akce zúčastnili, byli 
spokojeni a tento den plný pohybu si řádně užili. Děkuji těm, kteří se podíleli na organizaci 
sportovního dne, ale i všem účastníkům, ať už si přišli zasoutěžit nebo jen přátelsky pobavit. 
Kdo máte rádi dobrou muziku, přijďte ve čtvrtek 18. července do areálu u školy, kde proběhne 
od 19 hodin koncert kapel Spirituál kvintet a Pozdní sběr. Vstupenky si můžete v předprodeji 
zakoupit na obecním úřadě. Nezbývá mi než vám popřát hezké letní dny, dětem hodně prázd-
ninových zážitků a hlavně sluníčka. Vám, kteří se chystáte vycestovat, přeji šťastný návrat 
a věřím, že do druhé poloviny roku vstoupíme všichni odpočatí, s úsměvem a hlavně dobrou 
náladou.  Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce

Termíny k odpadům
Termíny svozu komunálního odpadu v čer-

venci: pondělí 1. 7., 15. 7. a 29. 7. 
Biologický rozložitelný odpad rostlinného 

původu, velkoobjemový, elektroodpad a kar-
tonový papír: Sběrné místo biologicky rozloži-
telného odpadu rostlinného původu u bývalého 
kravína bude otevřeno do konce listopadu vždy 
v sobotu od 10 do 12 hodin. Během pracovní 
doby obecního úřadu po tel. domluvě.

Informace
k místním poplatkům

MÍSTNÍ POPLATKY – připomínáme, že 
splatnost za svoz komunálního odpadu byla 
nejpozději do 31. 5. – ne všichni občané mají 
zaplaceno!

Místní poplatky můžete platit hotově na po-
kladně OÚ a taktéž bankovním převodem

č. účtu 1690539349/0800
PES – V. S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připo-

jit číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého další-
ho psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 
Poplatek byl splatný do 31. 3. daného roku – 
do dnešního dne nezaplaceno 5 psů.

Odpady R. O. – V. S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.
eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 2/2015 – neza-
placeno 5 rekreačních objektů.

Odpady T. P. – V. S. vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro pří-
jemce napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu 
– nezaplaceno 10 domácností.

Obchod U Ivánků
V letních měsících budou zákusky pouze 
na objednávku.

Předprodej vstupenek 
Vstupenky na Spirituál kvintet a Pozdní sběr 
je možno zakoupit na OÚ Lhotka u účetní 
obce za cenu 250 Kč.

Letní brigáda
Zájemci o letní brigádu na údržbě veřejného 
prostranství a obecního majetku se můžou 
přihlásit osobně na Obecním úřadě ve Lhot-
ce, kde získají více informací.

V pátek 7. června se u nás ve Lhotce v are-
álu Kuřín konala soutěž mladých hasičů s ná-
zvem „Lhotecký pětiboj“. Soutěž byla složena 
z pěti disciplín. A to z požárního útoku, šedesát-
ky (běh s překážkami), uzlové štafety, štafety 
dvojic a všeobecného testu. 

Soutěže se nezúčastnily pouze týmy z na-
šeho okrsku, ale taktéž dva týmy ze Slovenska, 
náš družební sbor Sihelné. Vše odstartovalo 
v 16.00, kdy mladí hasiči začali předvádět své 
nejlepší výkony a usilovali o přední pozice.

V kategorii mini zvítězily Kozlovice, které 
byly ovšem bez konkurence. V kategorii mlad-
ších žáků zvítězily opět Kozlovice, na druhém 
místě se umístila Lhotka a třetí Sihelné. V kate-
gorii starších žáků zvítězila Lhotka, na druhém 
místě Sihelné, třetí místo získaly Palkovice 
a čtvrté skončily Hukvaldy.

V rámci pětiboje byl vyhlášen výsledek ještě 
putovního trojboje, který se skládal z disciplín: 
požární útok, hadicová štafeta a štafeta dvojic. 
V kategorii starších zvítězila Lhotka a v katego-
rii mladších Kozlovice.  Lh

I datum 22. června je v našem kalendáři 
zaznamenáno – Sportovní den obce. Měsíc 
po úspěšném Dni obce, který byl pořádán 
na počest 660. výročí první zmínky o obci, se 
v rámci oslav konalo další setkání občanů. 
Tentokrát ve sportovním areálu Kuřín, který byl 
na akci pečlivě připraven pro dospělé i pro děti, 
na které tam dokonce čekalo nové pískoviště 
s velkou kupou písku. 

Otázkou ale bylo, jak to vzhledem k ne-
příznivé předpovědi bude s počasím, což je 
u venkovní akce kardinální otázka. Naštěstí se 
předpověď úplně nevyplnila. Sice přišel déšť, 
ale to jsme měli většinu disciplín za sebou 
a brzy také přestal. A sportovce přece trocha 
deště nemůže rozhodit. Navíc jsme byli na tuto 
nepříjemnost připraveni, dokonce i pískoviště 
bylo pod stanem. Uvnitř v budově byly k dis-
pozici šachy a velmi zajímavý trenažér pro 
stolní tenis. Venku střelba ze vzduchovky, luku, 
házení míčků nebo kroužků na terč, děti také 
zkoušely chytat na udičku různé háčkované 
mořské živočichy, mohly si nechat ozdobit ruce 
či tváře třpytivým tetováním, vyráběly dřevě-
né ozdoby. O úvod se postarali fotbalisté tří 
družstev – hasiči, svobodní a ženatí. Ukázalo 
se, že hasičům jde líp požární sport než fotbal 

a dvakrát prohráli. A v souboji o vítězství slavila 
úspěch zkušenost, a tak se vítězi stali ženatí. 
Pak byly na trávníku postaveny tratě na agility 
a letní biatlon. Soutěžící tratě zdolávali opravdu 
se zápalem a ve snaze být nejlepší to zkouše-
li i vícekrát. Zpestřením byly velké nafukovací 
koule zvané bubbleball, do nichž si hráči vle-
zou a pak běhají, vrážejí do sebe a snaží se 
kopnout míč do branky. Hlavně děti se v kou-
lích patřičně „vyblbly“, ale i dospělí si s bubble-
ballem užili spoustu zábavy. Déšť nás sice 
po 16. hodině trochu přibrzdil, ale zase jsme 
v klidu mohli využít nový stánek na občerstve-
ní, v němž personál hostinců Obecník a Pod 
Ořechem testoval provoz. A klapalo to dobře. 
Déšť celkem brzy ustal, a tak došlo na vyhlá-
šení výsledků a rozdělení cen. A na závěr jsme 
si ještě vyzkoušeli dvě disciplíny. Jednak chůzi 
na lyžích pro čtyři osoby a pak také závěreč-
nou – hod paličkou na maso na cíl. Velké plus 
je také to, že se vůbec nikdo nezranil, a to ani 
při silácké disciplíně válení pneumatiky z Tatry 
i s diskem. Jen jsme si říkali, že těch návštěv-
níků mohlo být o trochu víc. Ale náhodný divák, 
rekreant z Opavska v nedalekém penzionu, se 
rozplýval nad tím, jaký máme krásný areál a ja-
kou bezvadnou akci jsme připravili. A to potěší.

Lhotecký pětiboj mladých hasičů ve Lhotce

Lhotka jako pravidelný účastník byla již 
počtvrté mezi sedmi obcemi na Beskydských 
hrách bez hranic, které se konaly v sobotu 8. 
června ve Frýdlantě nad Ostravicí. 

V pátek jsme potrénovali, ale soutěž je sou-
těž! Což se ukázalo hned při první disciplíně 
– letním biatlonu, kdy někteří z našich soutě-
žících netrefili ani jeden z pěti terčů. Podezří-
vali jsme pořadatele, že nám přidělili špatnou 
zbraň, ale pak v soutěži dětí 
trefil Vojta všech pět terčů, 
a tak jsme poznali, že chyba 
není ve vzduchovce. V jiných 
disciplínách se nám vedlo 
lépe. Například v protahování 
míčku hasičskou hadicí byla 
Lhotka vynikající. Škoda, že 
ten superlativ zdaleka ne-
platil při hledání skládačky 
znaku obce v hasičské pěně. 
Takže i když jsme jako všich-
ni do toho šli s cílem zvítězit, 
celkově páté místo jsme při-

jali. Ne tak naše děti „pouhé“ 3. místo v dětské 
soutěži. U nich byla touha vyhrát tak silná, že 
dalo práci je uklidnit. Co by měli říkat Janovič-
tí, trojnásobní vítězové, když jim patřila příčka 
poslední? Když jsme se nedívali na pořadí, tak 
jsme prožili pěkné aktivní odpoledne s krásným 
ohňostrojem na závěr, za což patří poděkování 
letošním organizátorům her – Městu Frýdlant 
nad Ostravicí.

Lhotka a Hry bez hranic

„Dobrý nápad – uspořádat maškarní karne-
val v létě,“ znělo z úst rodičů a podobná slova 
pronášely i děti, které v přestrojení za svého 
vysněného hrdinu či obdivovaný vzor tancem, 
hrami a soutěžemi ve vnitřních prostorách ma-
teřské školy, ale i venku, oslavily svůj svátek 
– Mezinárodní den dětí. 

Jelikož červen je čas na výlety, vybraly jsme 
pro děti autobusový výlet do zámku v Hradci 
nad Moravicí, kde nás čekal princ Bajaja se 
svou princeznou a šaškem. Pohádka na mo-
tivy Boženy Němcové nebyla pouze ukázkou 
historie, ale napověděla mnohé ze zoologie, 
historie řemesel, vývoje českého jazyka i eko-
logie. Děti jistě nezapomenou na žonglérské 
kousky a rytířské dovednosti prince v rytířské 
zbroji, jezdícího téměř na dosah ruky na sku-

tečném koni. Ve druhé části programu si samy 
mohly vyzkoušet střílet z repliky malého děla, 
umlít mezi žernovými kameny mouku, voch-
lovat i vyčesat len a upříst nitku. Na zpáteční 
cestě si děti v lípami a bezy provoněné huk-
valdské oboře u Lišky Bystroušky pochutnaly 
na paní kuchařkou dovezeném, ještě teplém, 
kuřecím řízku a melounovém nanuku. Během 
jízdy do mateřské školy se dokázaly i prospat. 
„Byl to úžasný den,“ pochvalovaly si děti.

Příjemná byla skutečnost, že na úhradu 
autobusového jízdného byly použity finanční 
dary rodičů a výtěžek z dobrovolného vstup-
ného občanů při konání Dnů obce. Za děti i je-
jich rodiče DĚKUJEME.

 Za tým pracovnic MŠ 
 Miroslava Laníková

Maškarní karneval a výlet busem
do zámku v Hradci nad Moravicí

Tak jsme si zasportovali

Tradiční kotlíkové smažení vaječiny v pří-
rodě je v jarním programu lhoteckých seniorů 
pravidelnou a dá se říci i jednou z oblíbenějších 
společenských zábav. To letošní – opět šest 
týdnů po Velikonocích – se u sportoviště Kuřín 
uskutečnilo v pondělí 10. června. Klub seniorů 
jej připravil jako vždy nejenom pro své členy, 
ale i pro ostatní Lhoťany. 

Díky doporučené „vstupenky“, kterou byla 
tři vajíčka na osobu, se vaječina smažila do-
konce ve dvou várkách. Ale ani mezi jednotli-
vými pohoštěními se účastníci setkání nenudili. 
Organizátoři pro kolektivy u jednotlivých stolů 
připravili soutěž o znalostech historie Lhot-
ky. I když Lhotka letos slaví 660. výročí první 
zmínky o obci, otázky byly vybrány z poslední 
necelé stovky let, aby pro většinu soutěžících 
stačilo pro správnou odpověď jenom více za-
pátrat v paměti.

A protože téměř všichni lhotečtí senioři 
jsou dobří pamětníci, výsledky byly podobné 
a umístění těsné. Toho si bylo vědomo i vítězné 

družstvo a o cenu, kterou byla lahvinka něčeho 
„tvrdého“, se s ostatními podělilo. A protože i ji-
ného občerstvení měli organizátoři připraveno 
dost, nebyl důvod příjemné setkání ukončit ani 
po vyprázdnění kotlíku. A tak přišla ke slovu 
i kytara, při které si všichni mohli při vyhasínání 
ohniště ještě i zazpívat.

Výbor Klubu seniorů využil setkání i k infor-
mování všech o akcích v dalším období roku. 
Mluvilo se hlavně o zájezdu do arboreta u Opa-
vy a na Cvilín u Krnova. Ten se ale uskuteční 
až v září. Naopak tou nejbližší akcí bylo palko-
vickými seniory připravované setkání seniorů 
Sdružení měst a obcí povodí Ondřejnice. To se 
uskutečnilo už o dva dny později – ve středu 
12. 6. „za humny“ na blízkém Myslíku, taktéž 
u vaječiny, navíc ale s různými soutěžemi zruč-
nosti a dovednosti. Reprezentovat tam lhotec-
ké seniory vyjeli manželé Langerovi, Maruška 
Syslová a Danuška Vlášková. A výsledek? 
Více než dobrý, protože nám domů do Lhotky 
přivezli dělené první místo.  Pavel Pasek

Většina větších obcí má svou pravidelnou 
pouť, v řadě z nich se konají pravidelně jarmar-
ky a trhy, které bývají také nedílnou součástí 
městských slavností a dalších velkých akcí. Nic 
tak velkého se neděje u nás, ale na lhoteckou 
pouť pamětníci nezapomínají. 

Podle naší kaple Navštívení Panny Marie její 
termín připadá na konec května, kdy má – dnes 
už jenom v katolickém kalendáři – právě svátek 
Marie. Pouťová mše svatá se letos uskutečnila 
o týden dřív – v neděli 26. 5. a nechybělo při 

ní – jako vždy úžasné – zpívání souboru Canta-
mus. A nejenom jeho. Po mši ještě venku před 
kaplí zazpíval při malém pohoštění veřovickými 
koláčky a červeným i bílým vínem také dětský 
soubor Schola rosnička. 

Rozezpívaný bazén
Pravidelné každotýdenní zkoušení členů 

souboru Pilky bývá jednou za čas odměně-
no společným výletem nebo jinou akcí, která 
kolektiv ještě více stmelí. Tou poslední byla 
po úterní zkoušce 4. června návštěva restau-
race U Fandy. V první – sportovní – části se 
Pilkaři rozdělili na „bowlingáře“ a plavce. A prá-
vě plavci využili koupání a pobyt ve vířivce 
i k pokračování předchozí zkoušky, takže se 
tentokrát v bazénu netradičně i zpívalo. Samo-
zřejmě, že oběma „sportovním“ skupinám vy-
hládlo, takže trochu netradiční podvečer sou-
boru skončil společným posezením u specialit 
restaurační kuchyně.  P. Pasek

Dvakrát o lhoteckém zpívání 

O vaječině seniorů doma i „za humny“

jubilea
V měsíci červenci oslaví svá významná 

životní jubileum a dali ke zveřejnění souhlas:

Anna Šrubařová – 87 let
Augustin Kožuch – 87 let

Luděk Židek – 65 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.
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slovo starosty
Vážení spoluobčané,
prázdniny se nám překulily do své druhé poloviny, někteří máte za sebou 

i letošní dovolenou a jiní se na ni ještě chystáte. Ať jste si ji užili v zahraničí 
či v naších krajích, počasí přálo asi všem stejně. Na jednu stranu sluníčko 
k létu patří, ale určitě všichni si uvědomujeme, že ty deštivé dny nám a hlav-
ně naším zahradám a zahrádkám chybí, a jsme rádi za každou kapku vody, 
která spadne. Doufejme, že srpen nám ke sluníčku přinese i nějaký ten deš-
tík a zažloutlé trávníky se opět zazelenají. Hezkého počasí jsme využili pro úpravu areálu sportovi-
ště Kuřín, na kterou nám byla poskytnuta dotace z Moravskoslezského kraje. Během července se 
podařilo k novému prodejnímu stánku osadit nové lavičky a stoly, opravit zpevněné plochy v jejich 
okolí a postavit nový přístřešek, který vás ochrání před nepříznivým počasím. Na těchto úpravách 
se podílejí velkým dílem i obecní pracovníci, kteří pod přístřeškem odborně rozšířili zpevněné plo-
chy a vybudovali patky pro jeho ukotvení, za což jim patří poděkování. V další fázi bude provedena 
rekonstrukce stávajícího ztrouchnivělého prodejního stánku a postaveny dvě nové splachovací 
kadibudky. Byli bychom rádi, kdyby celý areál sportoviště byl více využit hlavně místními občany 
ke sportovním, kulturním a společenským akcím. V sobotu 24. srpna bych vás rád pozval do are-
álu u mateřské školy na jubilejní 25. Sochovy národopisné slavnosti, kde vás bude čekat bohatý 
kulturní program, a týden nato – v sobotu 31. srpna dopoledne – na dětskou pohárovou soutěž 
mladých hasičů a odpoledne na soutěž v požárním útoku dospělých O pohár obce Lhotka, které 
se budou konat na sportovišti Kuřín. Dětem přeji ještě hodně prázdninových zážitků a vám všem 
hodně sluníčka, letní pohody a dobré nálady.  Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce

Svoz odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v srp-
nu: pondělí 12. 8. a 26. 8. 

Další odpady
Biologický rozložitelný odpad rostlinné-
ho původu, velkoobjemový, elektroodpad 
a kartonový papír:
Sběrné místo biologicky rozložitelného od-
padu rostlinného původu u bývalého kraví-
na bude otevřeno do konce listopadu vždy 
v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin. Během 
pracovní doby obecního úřadu po tel. do-
mluvě.

Místo ve školce
Mateřská škola Lhotka, příspěvková or-
ganizace nabízí volné místo k přijetí dítěte 
pro školní rok 2019–2020. Kontakt na tel.: 
723 052 755.

Srdečně vás zveme na jubilejní XXV. ročník 
Sochových národopisných slavností, které se 
uskuteční v sobotu 24. srpna  ve Lhotce pod 
Ondřejníkem v areálu u školy.

Program:
13.30 Shromáždění u pamětní desky Vin-

cence Sochy, poté průvod účinkujících vesnicí 
do areálu slavností

14.00 Zahájení slavností s představením 
souborů v areálu u školy

14.15 „Bylo, něbylo...“ – pořad dětských 
souborů

15.45 „Lhotecké noviny“ – hlavní pořad do-
spělých souborů 

17.45 „Od rána do večera s Věrkou Šejvlo-
vou“ – medailon k 100. výročí narození sběra-
telky lidových písní a tanců

20.30 „Ondrášovské putování“ – tanečně-
-hudební vystoupení VUS Ondráš

Na vedlejším pódiu za školou budou během 
odpoledne a večera vyhrávat muziky zúčastně-
ných souborů.

25. srpna v 9 hodin se uskuteční v místní 
kapli mše svatá obětovaná za Vincence Sochu.

V jednotlivých pořadech vystoupí dětské 
soubory Valášek, Malý Grunik, Malá Ostravi-
ca, Malá Ondřejnica, Ondrášek a Maryjánek. 
Z dospělých souborů to budou domácí Pilky, 
Valašský vojvoda, Ostravica, Grunik, Ondřejni-
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Jubilejní Sochovy národopisné slavnosti 

Zelené pláně…, Jednou budem dál…, Já 
mám žízeň…a celá řada podobně známých 
písní Spirituál kvintetu zněla ve čtvrtek 18. 7. 
v závěru večera areálem u mateřské školy 
ve Lhotce. 

Téměř všem generacím známá skupina s le-
gendárním a úžasným jediným původním čle-
nem – Jiřím Tichotou – vstupuje letos na pod-
zim do své šedesáté sezony. Tyto narozeniny 
slaví posledními koncerty a plánuje rozloučit se 

po šedesáti letech se svými fanoušky. 
Do Lhotky přijeli ještě s jednou kapelou – 

Pozdním sběrem, která působí na hudební 
scéně již devatenáctou sezónu. Posledních 
šest let hraje ve stejné sestavě s elegantně 
propojenými žánry, mezi kterými nechybí rock, 
folk, jazz, blues ani country. I ti svým projevem 
zaujali…

Skutečným vyvrcholením koncertu však bylo 
vystoupení Spirituál kvintetu, které bylo zážit-

kem nejenom pro posluchače. I hudebníci byli 
mile překvapeni, když v závěrečné části účast-
níci koncertu vestoje před jevištěm sami zpívali 
jejich známé písně. Další a další „přídavky“ byly 
pro obecenstvo milým poděkováním.

Kulturní areál u mateřské školy tak opět žil 
atmosférou, kterou pravidelně prožívá při po-
dobných akcích nebo na národopisných So-
chových folklorních slavnostech v srpnu – jako 
tomu bude i letos.  P. Pasek

Spirituál kvintet a Pozdní sběr u nás

Zájezdy v období „babího léta“ bývají jed-
nou z nejoblíbenějších akcí lhoteckého klubu 
seniorů. V uplynulých letech jejich cílem býva-
ly Beskydy, ale v letošním roce to bude jinak. 
Na úterý 17. 9. plánuje výbor klubu za podpory 
obce zejména pro seniory zájezd autobusem 
do Arboreta v Novém Dvoře u Opavy a k pout-
nímu místu Cvilín nad Krnovem.

Program zájezdu je přizpůsoben starší ge-
neraci. V Arboretu lze zhlédnout na velmi malé 
ploše vedle sebe flóru amerického, afrického, 
australského i asijského kontinentu. V nádher-
né parkové úpravě na venkovní expozici pak je 
možno vidět značné množství cypřišů, zeravů, 
jalovců, smrků, borovic, jedlovců.

Na Cvilíně pak v okolí Poutního kostela Sed-
mibolestné Panny Marie mohou návštěvníci 
uvidět třináct menších empírových kaplí z počát-
ku 19. století a jednu velkou kapli z roku 1729. 

Poutní kostel je spolu s rozvíjejícími se aktivitami 
duchovním centrem Slezska. Cvilinská charak-
teristická kamenná rozhledna – jedna z nejhez-
čích v ČR – byla v roce 1903 postavena ve výšce 
436 m n. m. a zájemci mohou po 144 schodech 
vystoupat až na její vrchol ve 29 metrech. 

Organizátoři zájezdu se postarají o dobrou 
zábavu v autobuse tam i zpět, ale i o oběd, který 
bude pro všechny připraven v restauraci Orient 
v Krnově. Za zájezd včetně oběda zaplatí členové 
lhoteckého Klubu seniorů 80, nečlenové 130 Kč.

Odjezd bude od točny autobusů ve Lhotce 
v 7 hodin. Informace k zájezdu jsou a budou 
– i na plakátech ve Lhotce – sdělovány s před-
stihem, protože organizátoři chtějí mít přehled 
o přihlášených zájemcích již do 15. srpna. Zá-
jemci se mohou přihlásit, včetně úhrady zájez-
du u kteréhokoliv člena výboru klubu. 

 Za výbor KS – P. Pasek

Před zájezdem Klubu seniorů Lhotky 

ca, Opavica, Furiant a Ondráš. Kromě muzik 
zúčastněných souborů vám zahrají také Pust-
kova cimbálová muzika a RukyNaDudy.

Vedle pestrého programu bude jako vždy 
připraveno bohaté občerstvení. 

Pro návštěvníky festivalu bude k dispozici 
zdarma také speciální autobus:

13.00 Frýdlant n. O., žel.st. – Metylovice, 
kostel – Palkovice, Tomis – Lhotka

13.50 Kozlovice (OÚ) – Lhotka
22.00 Lhotka – Frýdlant n. O., žel.st. – Frý-

dek-Místek, Slezan 03 – Palkovice, Tomis

23.00 Lhotka – Kozlovice
Pořadateli akce jsou Klub žen, z.s. a Sdru-

žení měst a obcí povodí Ondřejnice ve spolu-
práci s Obcí Lhotka za finanční podpory Morav-
skoslezského kraje. 

Přijďte strávit příjemný den na sklonku 
prázdnin k nám do Lhotky, potěšit se krásou 
lidových písní a tanců nejen z našeho regionu, 
pochutnat si na nejrůznějších dobrotách, zazpí-
vat si a zatančit při večerní zábavě nebo jen tak 
poklábosit s přáteli, kterých na „Sochovkách“ 
potkáte určitě mnoho. 
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Když se v roce 1995 k připomenutí pěta-
dvaceti let od úmrtí sběratele lašských písní 
a tanců Vincence Sochy uskutečnil ve Lhotce 
první ročník národopisných slavností, musel 
se soubor Pilky po předchozí několikaleté 
odmlce opět dát dohromady. Ale podařilo se. 
Přání pořadatelů bylo skromné, aby vystou-
pily z původního souboru alespoň dva taneč-
ní páry. A skutečnost? V tanci se již tehdy 
představilo párů osm a k tomu zpívalo šest 
zpěvaček. Potlesk diváků a nadšení ze zno-
vuzrození souboru stmelily členy natolik, že 
v menších obměnách tančí a zpívají ve Lhotce 
na Sochových slavnostech, vánočních kon-
certech i jiných významných lhoteckých ak-
cích do dneška. 

A nejen ve Lhotce. Pilky bývají zvány 
zejména do Frýdlantu, Palkovic, Janovic, 
na masopust do Hodoňovic, k vystoupením 
u slavností ve Frýdku-Místku i v dalších obcích 
okresu. Svá pásma předvedly už i v ostrav-
ských obvodech Proskovicích a Porubě, ale 
i na Slovensku v oravské Sihelné. 

Jestliže při prvním zrodu souboru v roce 
1936 měly Pilky pod vedením pana Sochy 
téměř padesátku převážně mladých členů, 
v prvním ročníku Sochových slavností – před 
pětadvaceti lety – už většina členů souboru 
měla před padesátkou. Takže v současném 
souboru se už najde větší polovina sedmde-
sátníků. Věkem ale členům souboru elánu 
a radosti ze zpěvu a tance neubývá. A navíc 
vtipná pásma během vystoupení diváky vždy 
několikrát rozesmějí.

Nejinak to bylo v letošním právě uplynulém 
ročníku, kdy v pásmu „Nale ľudě něuvěřitě!“ 
Pilkaři přesvědčovali diváky, že podle lhotec-
kých novin dostanou jejich vrstevníci přidáno 
k důchodu už od září!!

Je pravdou, že při srovnání s vystoupeními 
mladších a zejména profesionálních souborů 
již u Pilek nenajdete podobné obtížné taneč-
ní prvky, ale přesto u diváků obdiv nad jejich 
výkony nechybí. Organizátoři slavnosti, ale 

i „skalní“ diváci oceňují však zejména to, že 
v pětadvaceti ročnících „Sochovek“ nechyběly 
Pilky ani jednou. 

Nejbližší další vystoupení čeká Pilkaře již 
za měsíc v Kateřinicích. Ve Lhotce se chtějí 
představit s novým pásmem ještě v prosinci 
na tradičním vánočním koncertě. Ale letos už 
také vědí, že ani v příštím roce nebudou chtít 
chybět na Sochových slavnostech v ročníku 
šestadvacátém.  P. Pasek 

Lhotka

slovo starosty
Vážení spoluobčané,
prázdniny jsou definitivně za námi, máme tady září a školáci opět usedli 

do školních lavic. V tomto měsíci si užíváme ještě poslední letní dny, na je-
hož konci přivítáme podzim. Naše mateřská škola opět ožila dětským hlaho-
lem a věřím, že se jim bude ve školce líbit a budou se do ní každý den těšit. 
Předposlední srpnový víkend se v areálu u školky konal jubilejní 25. ročník 
Sochových národopisných slavností. Děkuji všem, kteří se podíleli na orga-
nizaci a zabezpečení těchto slavností, Klubu žen jako hlavnímu pořadateli, Moravskoslezskému 
kraji a Sdružení měst a obcí povodí Ondřejnice za výraznou finanční podporu, všem sponzo-
rům, dobrovolníkům i divákům, kteří svou účastí tyto slavnosti podpořili. Zvláštní poděkování patří 
i místnímu národopisnému souboru Pilky za vynikající vystoupení. Během slavnosti se za mnou 
zastavilo několik návštěvníků, kteří si udělali i čas na procházku po naší obci a přišli pochválit, jak 
je to u nás hezké, čisté a upravené. Udělalo mi to velikou radost, se kterou se chci podělit i s vámi, 
protože je to zásluha nejen obecních pracovníků, kteří se starají o údržbu veřejného prostranství, 
ale především vás, kteří zkrášlujete nejen okolí svých domovů, ale dbáte i na pořádek v celé obci. 
Za to vám patří poděkování. Užijte si zbytku léta a doufejme, že i podzim nám přinese ještě hodně 
slunečných a vybarvených dnů. Školákům přeji hodně studijních úspěchů a vám všem pohodu 
a moře dobré nálady.  Zdeněk Kubala, starosta

V sobotu 24. srpna proběhl v areálu 
u školky už XXV. ročník Sochových národo-
pisných slavností. Poprvé se slavnosti usku-
tečnily 2. září 1995 na počest 25. výročí úmrtí 
Vincence Sochy. U jejich zrodu stáli tehdej-
ší starosta Josef Krpec spolu s pamětníky 
a přáteli p. Sochy a několika ochotnými lho-
teckými občany. Slavnosti se setkaly s vel-
kým diváckým ohlasem, možná i to inspiro-
valo organizátory k tomu, aby se z této akce 
stala tradice, a bývalé „Pilkaře“ k tomu, aby 
obnovili činnost souboru, který v roce 1936 
pan Socha založil. 

(pokračování ze str. 1) Od druhého roční-
ku je hlavním pořadatelem Klub žen Lhotka, 
z.s. v čele s Karlou Slípkovou ve spolupráci 
s Obcí Lhotka. Dlouholetou ředitelku slavnos-
tí Růženu Kopčákovou vystřídal před pěti lety 
Tomáš Kalus. Festival se za ty roky rozrostl 
a vyvíjel – postupně byl vybudován krásný 
areál, z původních čtyř účinkujících soubo-
rů jich nyní míváme kolem třinácti, zveme 
si soubory z celé České republiky a také ze 
Slovenska, od jednoho pořadu jsme se do-
stali k pěti. Získal si také dobré jméno mezi 
příznivci folkloru v širokém okolí, kteří se 
do Lhotky pravidelně vracejí. Jinak tomu ne-
bylo ani letos.

Počasí k nám díkybohu bylo letos mno-
hem milostivější. Byli jsem opět připraveni 
i na mokrou variantu – pódium bylo zastře-
šeno, pro diváky byly k dispozici tři stany, 
které by je ukryly před deštěm, u vstupu se 
rozdávaly pláštěnky... Nakonec slabě pršelo 
jen půlhodinku, což program nijak nenarušilo. 
Všechny čtyři pořady i průvod tedy proběhly 
podle plánu. Nejdříve dostaly příležitost dět-
ské soubory, které se představily v pořadu 

s pohádkovým názvem Bylo, něbylo... V po-
dání souborů Valášek, Malá Ostravica, Malá 
Ondřejnica, Malý Grunik, Ondrášek a Maryjá-
nek mohli diváci vidět např. čertovské rejdo-
vání, baladu o princezně nebo se dozvěděli, 
jak to kdysi chodilo o pouti.

Po dětech dostaly příležitost dospělé sou-
bory v pořadu Lhotecké noviny, které přinesly 
samé zaručené zprávy z nejrůznějších rub-
rik – sportovní, politické, seznamky, inzerce, 
nechyběla ani černá kronika. Tyto zaručené 
zprávy ztvárnily soubory Pilky s Pustkovou 
cimbálovou muzikou, Valašský vojvoda, Os-
travica, Ondřejnica, Furiant a Opavica. 

Následující pořad Od rána do večera 
s Věrkou Šejvlou připravil soubor Grunik 
s kapelou RukyNaDudy. Byl věnován sběra-
telce, organizátorce, choreografce, autorce 
pořadů a redaktorce Věře Šejvlové, která by 
se letos dožila sta let. Tato výrazná osobnost 
našeho kraje stála také u zrodu Sochových 
slavností a připravila pro ně několik pořadů.

Třešinkou na dortu jubilejního ročníku bylo 
vystoupení brněnského vojenského umělec-
kého souboru Ondráš s názvem Ondrášov-
ské putování. Tance z různých koutu Čech, 
Moravy i Slovenska doprovázené vynikající 
muzikou s nadšením sledoval zaplněný areál.

Během celého odpoledne a večera vyhrá-
valy nejen k poslechu, ale i k tanci muziky 
zúčastněných souborů na vedlejší scéně 
za školou, po skončení všech pořadů na pó-
diu se zábava přesunula právě tam a pokra-

čovala dlouho do noci. 
Nejen programová nabídka byla velmi 

pestrá, také ve stáncích s občerstvením bylo 
opravdu z čeho vybírat. K zahnání hladu i žíz-
ně bylo připraveno jako vždy mnoho lákavých 
dobrot.

Sochovky přilákaly letos do Lhotky víc než 
tisícovku diváků a věřím, že u nás všichni 
prožili příjemné odpoledne a večer s folklo-
rem, přáteli nebo dobrým jídlem. Velmi si této 
divácké přízně vážíme a věříme, že zůstane 
stejně vysoká i v příštích letech.

Na závěr ještě poděkování těm, bez kte-
rých by Sochovy slavnosti nemohly být reali-
zovány, a vlastně i těm, bez kterých by vůbec 
nevznikly. Děkujeme opět těm desítkám lidí 
nejen ze Lhotky, kteří ochotně pomohli při 
přípravách, v průběhu akce, ale také s úkli-
dem po jejím skončení. Někteří z nich věnují 
slavnostem svůj čas a energii už dvacet pět 
let. Neobešli bychom se samozřejmě ani bez 
finančních prostředků. Největší část nákladů 
pokryje dotace, kterou nám poskytuje Morav-
skoslezský kraj a Sdružení měst a obcí povo-
dí Ondřejnice, do rozpočtu slavností přispívají 
i další sponzoři nejen ze Lhotky, ale i z okolí. 
Všem podporovatelům patří také velké podě-
kování.

Srdečně vás všechny už teď zveme na pří-
ští ročník Sochových národopisných slavnos-
tí, který se bude konat 22. srpna 2020. 

 Markéta Velká

jubilea
V měsíci září oslaví svá významná 

životní jubileum a dali ke zveřejnění souhlas:

Marie Pečínková – 85 let
Jan Fojtík – 81 let

Marek Kubala – 50 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

krátce z obce

Svoz odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v září: 
pondělí 9. 9. a 23. 9.

Sběrné místo
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného pů-
vodu, velkoobjemový, elektroodpad, použitý 
jedlý olej z domácností a kartonový papír mů-
žete odevzdat na sběrném místě u bývalého 
kravína, které je otevřeno do konce listopadu 
vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin. 

Použité oleje
Od září můžete nově odevzdat použitý jed-
lý olej z domácností do nádob umístěných 
na sběrných místech tříděného odpadu. Po-
užitý olej sbírejte do plastové nádoby (PET) 
a až bude plná, odevzdejte ji pevně uzavře-
nou do připravených nádob. Upozorňujeme, 
že tyto nádoby slouží ke zpětnému odběru 
pouze jedlých použitých olejů!!!

Vzhledem k stížnostem na používání se-
kaček o nedělích upozorňujeme, že zastupi-
telstvo obce vydalo v loňském roce obecně 
závaznou vyhlášku o regulaci hlučných čin-
ností v obci, podle které je každý povinen zdr-
žet se o nedělích a státem uznaných dnech 
pracovního klidu po celý den veškerých prací 

spojených s užíváním zařízení a přístrojů způ-
sobujících hluk. Porušení povinností stanove-
ných touto obecně závaznou vyhláškou lze 
postihovat jako přestupek. Proto vás žádáme, 
dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte klidu o ne-
dělích a svátcích svým sousedům i návštěv-
níkům obce.

Upozornění na porušování 
obecně závazné vyhlášky

Čtvrtstoletí Sochových národopisných slavností

Pilky na Sochovkách nechyběly ani jednou
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slovo starosty
Vážení spoluobčané,
máme tady říjen, ranní mlhy a vybarvující se příroda nám připomíná, že 

přišel podzim a je nejvyšší čas připravit naše domovy na zimu. Právě čtete 
můj šedesátý příspěvek do těchto novin, kdy jsem se vám tímto způsobem 
snažil co nejvíce přiblížit dění ve Lhotce. Jelikož máme i v těchto novinách 
omezený prostor, nehledě na to, že noviny vycházejí jednou měsíčně 
a na obecní stránky a vývěsky nemají všichni přístup, kde navíc musíte infor-
mace hledat, zavádíme pro zlepšování informovanosti občanů v naší obci novou službu – Mobilní 
rozhlas. Nově vás budeme informovat o aktuálním dění pomocí různých cílených komunikačních 
kanálů, a to SMS zprávou, hlasovou zprávou, e-mailem nebo zprávou do aplikace. Tato služba 
je pro občany zcela zdarma a využít ji může každý, kdo se zaregistruje do systému a dobrovolně 
poskytne kontaktní údaje pro zasílání zpráv. Vše je samozřejmě v souladu s obecným nařízením 
o ochraně osobních údajů GDPR. Registraci zdarma můžete provést buď přes webovou stránku 
obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz nebo vyplněním registračního letáku a jeho předáním na obecním 
úřadě. Touto formou bychom vám chtěli přinést co nejaktuálnější informace, jako jsou krizové 
situace, upozornění na výpadky elektrické energie či odstávky vody, změny úředních hodin, upo-
zornění na splatnost poplatků, informace o odpadovém hospodářství, nových vyhláškách, infor-
mace lékařů, pozvánky na veřejné zasedání zastupitelstva, pozvánky na kulturní, společenské 
a sportovní akce a mnoho dalších informací. Věřím, že tento způsob komunikace, kdy vám budou 
informace reálně doručeny, ať jste právě kdekoliv, na rozdíl od informací jen zveřejněných, zjed-

noduší a zpříjemní život v naší obci. Samozřejmě 
že tím nekončí vydávání vámi oblíbeného tištěného 
vydání Mikroregionu, ba naopak je naší snahou 
v budoucnu pravidelně vydávat tištěné lhotecké 
noviny do každé rodiny. Na závěr vám přeji hodně 
slunečných a hezky vybarvených podzimních dnů, 
pohody a dobré nálady.

 Zdeněk Kubala, starosta

Upozornění obecního úřadu
V souvislosti s opakujícími se stížnostmi ob-

čanů žádáme majitele psů, kteří je při procház-
kách v lese volně pouštějí, aby je měli řádně 
připoutané na vodítku a neobtěžovali ostatní 
lidi, kteří si chodí do lesa hlavně odpočinout 
a zrelaxovat.

Taktéž upozorňujeme majitele volně po-
bíhajících psů po obci, kteří znečisťují veřej-
né prostranství i soukromé majetky, aby si je 
zabezpečili a nevystavovali se zbytečnému 
postihu přestupkové komise Magistrátu města 
Frýdku-Místku.

V září se konala poslední aktivita přeshranič-
ního projektu pro děti Poznej a chraň vše kolem 
nás, který připravily v rámci přeshraniční spolu-
práce obce Sihelné a Lhotka a byl financován 
z operačního programu Interreg V-A Slovenská 
republika – Česká republika. 

Projekt byl rozdělen do pěti aktivit, z nichž 
dvě probíhaly ve Lhotce a tři se konaly v orav-
ské obci Sihelné. Hlavní náplní projektu bylo 
připomenout dětem, jak moc důležité je chránit 
přírodu, zdraví a životy nejen lidí, ale i zvířat 
a rostlin, aby přírodní dědictví zůstalo zacho-
váno i pro další generace. Dvě aktivity byly 
věnovány lesu a přírodě, které připravili na slo-
venské straně odborníci z Oravské CHKO 
a ve Lhotce předseda mysliveckého sdružení 
pan Vladislav Borák a Martina Kubalová, která 
byla taktéž koordinátorem projektu na české 
straně. Poutavé přednášky o zvířatech a rost-
linách doplnily hry přímo v přírodě. Tři aktivity 
byly zaměřeny na požární problematiku, pre-
venci úrazů a poskytnutí první pomoci, které 
připravili hasiči ze Lhotky pod vedením Radka 
Závodného a Kamily Tkáčové, hasiči, zdravot-
níci a učitelé ze Sihelného. Během těchto akti-
vit si děti zasoutěžily v požárním sportu, zhléd-
ly několik instruktážních videí i si vyzkoušely 
požární techniku v Sihelném. Velký dík patří 
všem, kteří se na tomto projektu podíleli, a vě-
řím, že dětem přinesl mnoho zážitků i nových 
vědomostí.  M. K.

V sobotu 31. srpna proběhly v areálu na Ku-
říně ve Lhotce dvě pohárové soutěže. Dopoled-
ne patřilo dětem a odpoledne dospělým.

V 9 hodin začala dětská pohárová soutěž, 
které se zúčastnila čtyři družstva a předvedla 
dvoukolově požární útok. V kategorii mladších 
žáků zvítězilo družstvo z Chlebovic a v katego-
rii starších žáků družstvo ze Lhotky. 

Ve 14 hodin byla zahájena soutěž „O pohár 
obce Lhotka“, které se zúčastnilo 14 družstev 
v kategorii mužů a žen. Lhotecké ženy dokáza-

ly obhájit loňské vítězství a porazily ženy z Pal-
kovic, Nošovic a Pstruží. V mužské kategorii 
se rovněž slavilo – domácí na trati nenašli kon-
kurenci. Druhé místo si odvezli muži z Palkovic 
a třetí místo muži z Krásné – Mohelnice. Tato 
pohárová soutěž byla také předposledním ko-
lem Netradiční ligy, které se naše obě soutěžní 
družstva účastní.

Za hasiče ze Lhotky chci moc poděkovat 
všem sponzorům, kteří nám dodali věcné ceny 
a občerstvení pro děti.  Anna Winklerová

Poslední týden v srpnu byla mateřská škola 
ve Lhotce plná dětí. Konal se již třetí ročník pří-
městského tábora ve Lhotce. Letos se tábora 
zúčastnilo rekordních 27 dětí ze Lhotky, Koz-
lovic a okolí. 

Své zázemí měl tábor opět v areálu mateřské 
školy, kde rodiče už od půl sedmé ráno mohli při-
vést své ratolesti. Letošní téma „Vzhůru na palu-
bu“ nadchlo malé i velké. Nejmladší účastník měl 
čtyři a nejstarší dvanáct let. Každé ráno jsme za-
hájili rozcvičkou a poté už se děti těšily na vzkaz 
z lahve, který nám napověděl, co nás daný den 
čeká. Všechny děti složily během prvního dne 
náročné námořnické zkoušky a poté byly pasová-
ny na námořníky. A mohli jsme vyplout! Na moři 
nás čekaly různé nástrahy, které malí námořníci 
formou her a úkolů celý týden překonávali. Setka-

li jsme se také s piráty, které děti obraly o jejich 
nepoctivě získané pirátské zlaťáky. Za zlaťáky si 
každý mohl nakoupit, co mu padlo do oka na pá-
tečním námořnickém trhu. Asi nejsilnější zážitek 
pro všechny byl boj s mořskou příšerou. Ta děti 
o zlaťáky na malou chvíli připravila, ale po velmi 
statečném boji se dětem podařilo získat zlaťáky 
zpět. Potlačili jsme strach a společně příšeru do-
konce zneškodnili. Počasí nám letos přálo, a tak 
jsme si vyšli na celodenní výlet do Kozlovic, kde 
jsme ochutnali Honzovu zmrzlinu. Chtěla bych 
poděkovat restauraci U Fandy za výborné obědy 
a řízky na celodenní výlet. Velké poděkování patří 
také OÚ Lhotka, který nám pomohl s organizací 
tábora a umožnil využití prostor v areálu MŠ. Dě-
kujeme a na čtvrtém lhoteckém táboře se opět 
na vás těšíme.  Vedoucí tábora

Po prázdninové odmlce se opět otevřely 
dveře mateřské školy ve Lhotce. Na místa nyní 
už prvňáčků přišlo šest nových dětí, které se 
vcelku bez obtíží seznamují s pravidly soužití 
věkově smíšené skupiny dětí naší jednotřídní 
mateřské školy. 

Nadšeně, ale i opatrněji pozorují konání 
svých starších kamarádů a postupně sbírají 
zkušenosti, k odvaze dokázat vše jako oni. Ob-
čas se objeví i slzička stesku po mamince, ale 
často střídající se prožitkové činnosti dají dě-
tem možnost odpoutat se od prožitků minulých 
a prožívat šťastnou přítomnost. Prožitky, jichž 
jsou děti v mateřské škole účastny, vycháze-
jí ze Školního vzdělávacího programu Okolo 
Lhotky cestička a pro toto období zvoleného 
tématu Lhotecká dědina sklízí ovoce, zeleninu 
a polní plodiny. Téma Jablíčko – symbol ovoce 
nám nabídlo nevyčerpatelnou škálu možností 
rozvoje dětského poznání. Děti během vychá-
zek pozorovaly stromy v zahradách, zjistily, že 
mají kmen, větve, listy a v hlíně ukryty koře-

ny, seznámily se s novými slovy jako slupka, 
dužnina, jádřinec, koruna stromu a kompost. 
Už také ví, že stromy nesou ovoce, jsou po-
jmenovány podle jednotlivých druhů ovoce 
a v řadách rostou v sadu u Kopčáků. Ovoce-
-jablíčka se dají sbírat, můžeme je namalovat, 
vymodelovat, spočítat i zpívat 
o nich Měla babka čtyři jabka, 
Byla jedna babka, prodávala 
jabka, Pod naším okýnkem, 
Ukaž se mi jablíčko. Přesvědčily 
se, že pádem z jabloně poško-
zenými jablíčky mohou krmit 
krávy a ovečky. Poznaly, že lze 
jablíčko vyleštit a že rozkrojené 
skrývá hvězdičku a navíc kouzlo 
vůně a chuti. Svým příborovým 
nožem krájely čtvrtky jablíček 
na plátky, posypaly skořicí 
a kladly na rozválené listové 
těsto. S mou pomocí vytvořily 

závin, který byl odpoledním zákuskem. A pro-
tože jablíček nakrájely více, daly je do kompo-
tu. Je dobře, že témat, které okolo Lhotky živá 
i neživá příroda nabízí, je nespočet a těší nás, 
že je spolu s dětmi při plnění vzdělávacího pro-
gramu můžeme prožívat.  Miroslava Laníková

- Termíny svozu komunálního odpadu v říj-
nu: pondělí 7. 10. a 21. 10.

- Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad, použitý 
jedlý olej z domácností a kartonový papír mů-
žete odevzdat na sběrném místě u bývalého 
kravína, které je otevřeno do konce listopadu 
vždy v sobotu od 10 do 12 hodin. 

- Zpětný oděr použitých jedlých olejů z do-
mácností

Použitý jedlý olej můžete odevzdat do ná-
dob umístěných na sběrných místech tříděného 
odpadu. Použitý olej sbírejte do plastové nádo-

by (PET) a až bude plná, odevzdejte ji pevně 
uzavřenou do připravených nádob. Upozorňu-
jeme, že tyto nádoby slouží ke zpětnému odbě-
ru pouze jedlých použitých olejů!!!

- Sběr nebezpečného odpadu
Upozorňujeme, že podzimní sběr nebezpeč-

ného odpadu bude probíhat v sobotu 5. října 
od 10 do 12 hodin v prostoru u bývalého 
kravína, odkud ho následně odveze Frýdecká 
skládka a.s.

Co patří mezi nebezpečné odpady, najdete 
na obecních stránkách v odkazu „Odpadové 
hospodářství“.

Informace k odpadům

Soutěžní sobota lhoteckých hasičů

Přeshraniční spolupráce se vydařila

Po prázdninách opět v Mateřské škole Lhotka

Třetí letní tábor ve Lhotce pod Ondřejníkem

jubilea
V měsíci říjnu oslaví svá významné 

životní jubileum a dal ke zveřejnění souhlas:
Rudolf Ivánek – 84 let

Oslavenci přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. Pevné

zdraví, spokojenost, životní elán a pohodu.

rozloučili jsme se 

V měsíci září jsme se rozloučili 
s paní Emilii Mertovou, 

která byla nejstarší občankou obce. 
Opustila nás ve věku 93 let. 

Rodině a pozůstalým upřímnou soustrast.

Zájezdy a výlety lhoteckého Klubu seniorů 
bývají oblíbenou aktivitou už od založení tohoto 
sdružení starších spoluobčanů. 

V několika předchozích letech se připravo-
valy výlety jenom do nedalekého okolí a navíc 
se jezdilo pouze osobními auty. Proto v rámci 
péče o seniory zahrnulo zastupitelstvo obce 
do letošního rozpočtu úhradu autobusu. A ten 
účastníci zájezdu – v úterý 17. září – zaplnili. 
Také proto, že kromě členů Klubu pozval výbor 
na zájezd jako vždy i ostatní Lhoťany a milov-
níky cestování.

A trasa? Nejdřív se jelo se do arboreta v No-
vých Dvorech. Tam si všichni mohli prohléd-
nout zahradu založenou v roce 1958 na místě 
jednoho z botanicky nejcennějších parkových 
objektů ve Slezsku.

Chutný oběd – vývar a klasický řízek – měli 
všichni zajištěn v Opavě, přes kterou se projíždě-
lo k dalšímu plánovanému objektu. Bylo jím pout-
ní místo na Cvilíně nad Krnovem. Jeho historie 
sahá do sedmnáctého století. Na jihovýchodním 
okraji cvilínského kopce ve výšce 439 m n. m. je 
vybudován chrám Panny Marie Sedmibolestné 
obklopen křížovou cestou. Celý komplex je vý-
značným duchovním centrem Slezska.

Poslední zastávku naplánovali organizátoři 
– zejména Majka Holečková – v Krnově, městě 
se spoustou církevních i historických památek, 
ale i s příjemnými kavárnami a cukrárnami. 

Na zpáteční cestě se v autobuse našla řada 
jubilantů i „nejubilantů“, kterým se připíjelo 
na zdraví, takže cesta domů utekla jako voda.

Setkání lhoteckých seniorů na zájezdě ne-
bylo jejich poslední podzimní akcí. Ještě kon-
cem září se všichni setkali na Kuříně při opé-
kání buřtů. 

A v pondělí 21. října zvou všechny od 15 
hodin do pohostinství Pod Ořechem na tradiční 
Krmášovou zábavu.  P. Pasek

Senioři v arboretu a na Cvilíně

Zprávy ze Lhotky také na str. 14
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slovo starosty
Vážení spoluobčané,
máme tady listopad a podzim se vším všudy, ranní mlhy, vybarvené 

stromy i první mrazíky, po kterých zůstávají závěje spadaného listí. Tento 
měsíc se nám v kalendáři objeví i jedeno významné datum, a to 17. listo-
pad, který je Dnem boje za svobodu a demokracii. 

V tento den si připomeneme i třicáté výročí začátku sametové revoluce, 
díky které dnes můžeme žít v demokratické společnosti, svobodně projevovat 
svoje názory, myšlenky, naše děti mohou studovat, získávat zkušenosti a vědomosti na zahraničních 
školách a všichni můžeme cestovat po celém světě. Tato nová doba nám mimo volnosti a svobody 
přinesla také mnoho změn, ať už v pracovním životě, ochraně soukromého vlastnictví, stylu nakupo-
vání, možnosti podnikání, sociálních službách, životním prostředí a mnoha dalších oblastech naších 
životů. Všem těmto změnám jsme se poměrně rychle přizpůsobili. Za třicet let svobody a budování 
demokracie v naší republice jsme se stali uznávanou zemí nejen v Evropské unii, ale i na celém světě. 
Užívejme si svobody a važme si toho, že můžeme nahlas říct svůj názor a myšlenku, nezneužívejme 
toho k remcání, ponižování a znevažování práce jiných. Vždyť i vyřčené slovo ve vzteku, závisti nebo 
škodolibosti může napáchat hodně zla, smutku a bolesti, a naopak vlídné slovo může potěšit a pohla-
dit po duši. Važme si toho, že můžeme žít beze strachu ve svobodné zemi uprostřed Evropy společně 
se svými blízkými a přáteli a čiňme tak, aby si svobody mohly užívat i naše děti a vnoučata. Přeji vám 
ještě hodně slunečných podzimních dnů a hlavně dobrou náladu.  Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce

Komunální odpad
Termíny svozu komunálního odpadu v listo-
padu: pondělí 4. 11. a 18. 11.

Mobilní rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a mailovou 
adresu v Mobilním rozhlase obce Lhotka 
na adrese https://obec-lhotka.mobilniroz-
hlas.cz/ a budete dostávat do e-mailu pravi-
delné informace z dění v obci. Krizové a nej-
důležitější informace dostanete sms zprávou 
i na staré mobilní telefony. 
Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní apli-
kaci https://zlepsemecesko.cz/
Registraci, stažení aplikace i příjem veške-
rých zpráv máte ZDARMA.

Kalendář 2020
Informujeme občany, že i v letošním roce bu-
dou k prodeji obecní kalendáře na cenu 20 Kč. 
Předpokládané zahájení prodeje bude v polovi-
ně prosince. Občany budeme včas informovat 
na vývěsních tabulích, na stránkách obce, obec-
ním rozhlasem i nově zavedenou aplikací mo-
bilní rozhlas, do které je třeba se zaregistrovat. 
Pokud byste si nevěděli rady, přijďte na obecní 
úřad, kde vám rádi poradíme i pomůžeme.

jubilea

V měsíci listopadu oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Marie Bílková – 85 let
Drahomíra Mičulková – 81 let

Mojmír Božoň – 60 let
Jan Rokyta – 50 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. 

Pevné zdraví, spokojenost, 
životní elán a pohodu

Co nás čeká v listopadu
23. listopadu v 17.00 – Beseda a projekce 
s horolezcem Leopoldem Sulovským
29. listopadu v 18.00 – Divadlo Dios Propadlo 
s komedii „Člověka nepochopíš“
30. listopadu ve 14.00 – Mikulášská nadílka
Všechny akce se uskuteční v sále Obecního domu.

V dešti draci nelétají, v bezvětří také ne. 
Co krásnějšího může organizátory drakiá-
dy potkat než pohled na modré nebe a větve 
na stromech komíhající se ve svěžím větříku. 
No a přesně tento ideál nastal v neděli 13. října. 

Takže hurá na Horečku, dnes to bude lítat! 
Létalo to krásně, i když ne každý drak je super-
letec. Přihlásilo se 63 dětí, takže chvílemi bylo 
ve vzduchu nad loukou pěkně „husto“. Ale ně-
kolika drakům to vůbec nevadilo – vznášeli se 
ve velké výšce a s nadhledem sledovali hemže-
ní na louce. Až jsme měli obavu, aby nám „leto-
vý provoz“ drakiády nenarušily prolétající vrtul-

níky a virníky. Jen škoda, že mezi tou spoustou 
draků byl jen jeden, který vznikl doma a nebyl 
koupený v obchodě. Pořadatelé přemýšlejí, že 
příští rok chtějí k domácí výrobě draků víc mo-
tivovat. Už jsme si ve Lhotce zvykli, že k draki-
ádě patří občerstvení, čajíček, nějaká buchtička 
a opékání buřtů. Když se tatínkové, maminky 
i děti pěkně „vyblbli“ s běháním po louce, začali 
se všichni shromažďovat u zápisu a občerstvení 
a mohli jsme udělat společnou fotku. A pak se 
samozřejmě losovala tombola. No, byla to fajn 
neděle a ani se moc nechtělo domů. Kéž by vy-
šlo tak nádherně počasí i příští rok!

V pátek 4. října odpoledne se v sále Obec-
ního domu ve Lhotce konalo vítání nových ob-
čanek, protože všechny tři děti byla děvčátka. 
A děvčata, už podstatně starší, se postarala 
o krátký, pěkný kulturní program. 

Máme ve Lhotce štěstí, že děvčata, která by 

jinde trpěla pubertálními výstřelky, jsou ochot-
na a schopna tak pěkného vystoupení. Mimin-
ka to asi neocenila, ale rodiče a další příbuzné 
určitě děvčata potěšila. Pak se slova chopil 
starosta Zdeněk Kubala. Přivítal nové občánky, 
jejich rodiče, prarodiče a další příbuzné, popřál 

holkám hodně zdraví a ať je jejich život šťastný 
a spokojený. Do pamětní knihy se podepsali 
rodiče Charlotte Franěcové, Natálie Solikové 
a Natali Vláškové. A pak už jen přípitek se sta-
rostou na zdraví dětí. Všechno nejlepší děvčata 
a vítejte ve Lhotce!

V těchto dnech uplyne 70 let od založení Ma-
teřské školy Lhotka, umístěné v přízemí bezmála 
stoleté školní budovy ve Lhotce. Vždy byla jedno-
třídní, se zapsanými dětmi v počtu 20–28. Provoz 
byl zpočátku polodenní a od roku 1965, kdy byla 
v zahradě vykopána studna, do budovy přivedena 
voda a zprovozněno splachovací WC se provoz 
rozšířil na celodenní. V té době byly místnosti lo-
kálně vytápěny a i ve školní kuchyni se obědy při-
pravovaly na kuchyňském sporáku na tuhá paliva. 

V roce 1978 bylo pořízeno elektrické akumu-
lační vytápění a bojlery pro ohřev teplé vody. 
Ve školní kuchyni byl sporák vyměněn za elekt-
rický až v roce 1981. Z důvodu potřeb dodržení 
zdravotních a bezpečnostních opatření docházelo 
k průběžným drobným stavebním úpravám a mo-
dernizaci. Poslední zřetelnější vnitřní, ale i ven-
kovní zásahy do budovy byly provedeny v jarních 
měsících 2015 díky finančním prostředkům z fon-
dů Evropské unie. Akumulační elektrické vytápění 
nahradilo ústřední topení s tepelným čerpadlem 
země-voda, zatepleny byly sklepní a půdní pro-
story a také plášť budovy, včetně zhotovení ven-
kovní omítky. Následně byl vybudován chodník, 
zpevněná parkovací plocha před budovou a vy-

dlážděn vjezd do školní zahrady. Pozemek školní 
zahrady dostal nové oplocení. Vše tak, aby to 
ladilo oku. A že tomu skutečně tak je, napovída-
jí slova písně, kterou si děti často zpívají: „Naše 
školka, pěkná školka, rádi do ní chodíme, pěkně 
si tam pohrajeme a potom se učíme…“. Možná 
vás napadne, co se vlastně děti v mateřské ško-
le učí – jak se vzdělávají? Učí se dovednostem 
a rozšiřují vědomosti a kompetence, které by měly 
splňovat před nástupem školní docházky. Tak, jak 
se během 70 let měnily podmínky pro vzdělávání, 
měnil se i jeho způsob. Zpočátku kolektivní sku-
pinové vzdělávání zaměřené na výchovné složky 
(hudební, tělesná, výtvarná, jazyková, literární…), 
zařazované vždy jedna během celého dne, se 
postupem času měnilo a začaly být preferovány 
činnosti průřezové (zařazení co nejvíce výchov-
ných složek v jedné řízené činnosti), organizo-
vané v menších skupinách či individuálně, jako 
prožitkové učení, pedagogy dětem předkládané 
v tematických celcích, v naší mateřské škole za-
měřených environmentálně, podle Školního vzdě-
lávacího programu Okolo Lhotky cestička. 

70 let – pro život člověka doba poměrně 
dlouhá – pro provozování mateřské školy vlast-
ně také. Kolik generací se v ní během té doby 
vystřídalo, zkuste spočítat sami. Možná jste to 
i vy, kteří na dobu svého předškolního věku 
v souvislosti s naší mateřskou školou vzpome-
nete a bude vás zajímat, jak to dnes ve školce 
vypadá. Pro zájemce bude ve čtvrtek dne 21. 
listopadu v době od 8 do 16 hodin pořádán 
DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ.

Máte-li ve svém fotoalbu snímky, které uply-
nulou dobu připomínají, mohly by obohatit naši 
připravovanou výstavku fotografií. Do mateřské 
školy doručte do 15. 11.

Co popřát školičce a dětem do dalších let? „Ať 
sluníčko pěkně svítí do té jejich školičky, usmívá 
se, nakukuje na ty milé dětičky“.  M. Laníková

Po buřtech… 
Jak se jmenovala první učitelka mateř-

ské školky ve Lhotce, čemu se říkalo krydel, 
čemu varmuža, kdo byl prvním předsedou JZD 
ve Lhotce… – těmito i celou řadou dalších otázek 
v soutěži družstev o historii Lhotky zpestřili orga-
nizátoři lhoteckým seniorům tradiční podzimní 
opékání buřtů. Uskutečnilo se na sportovišti Kuřín 
ve čtvrtek 26. září, a protože sem tam i sprchlo, 
vyzkoušeli účastníci i nově zhotovený venkovní 
přístřešek. Uspěl na výbornou. Buřtů – které jako 
vždy chutnaly – byly dvě várky, a protože nechy-
bělo ani občerstvení, byli spokojeni nejenom vítě-
zové zajímavé soutěže, ale i všichni ostatní, kteří 
si zdařilou odpolední akci nenechali ujít. 

…krmáš, po krmáši… 
Každoroční výročí vysvěcení lhotecké kaple 

provází nejenom nedělní a pondělní mše, ale 
také tradiční radovánky. Mezi ně patří drakiáda, 
fotbalové utkání, ale hlavně krmášové zábavy. 
I letos byly dvě a obě v pohostin-
ství Pod Ořechem. Páteční byla 
pomazánková a pondělní 21. října 
tradiční, kterou uskutečnil Klub se-
niorů pro své členy, ale i pro všech-
ny Lhoťany a jejich přátele. A proto 
také ani tentokrát mezi účastníky 
nechyběli členové souboru Pilky 
i Klubu českých turistů. S postup-

ným obsazováním stolů ve velkém sále, ale i sto-
lů u výčepu, kde byli hlavně mladší Lhoťané, při-
býval také počet cen v tombole. Všechny získaly 
při losování své šťastné nové majitele. U dobré 
nálady chutná také dobré jídlo, pivko, vínko i ně-
jaká ta štamprlička. A také proto, i když bylo pon-
dělí, se zpívalo a tančilo při skladbách oblíbené 
ASTRY a dobré zábavě do pozdního večera. 

…zajímavá beseda
Členové Klubu seniorů plánují ve Lhotce 

na čtvrtek 28. listopadu ještě jednu zajímavou 
společnou akci. Bude to posezení a beseda 
s Ivanem Sekaninou, iniciátorem projektů „Se-
nior slevenka“ a „Hodinoví vnuci“, o aktuálních 
otázkách, které zejména seniory, ale nejen je, 
velmi zajímají. Termín je již domluven, celková 
náplň tohoto setkání se ještě připravuje, stejně 
tak místo a čas. Vše bude v předstihu spolu 
s dalšími upřesněními uvedeno na plakátových 
místech Lhotky.  Pavel Pasek 

Vítání nových občánků – zas je nás víc

Krmášové akce ve Lhotce začínají a končí 
v sále hostince Pod Ořechem. Na závěr v pon-
dělí jsou to senioři se svou krmášovou zába-
vou a v pátek je soutěž kuchařských výtvorů. 
V minulosti to byly například zavařeniny nebo 
štrúdly, poslední tři roky se soutěží s pomazán-
kami. 

Jsou tři kategorie – sýrová, masovo-rybí 
a zeleninová. A nesmí chybět tombola, o jejíž 
obsah se starají sami účastníci akce, Je pře-
depsáno, jakými písmeny musí začínat název 
ceny, kterou do tomboly přinesou. Tentokrát to 
byla písmena P a R. Tombola byla velmi boha-
tá, celkem se v ní sešlo 96 cen. Ale nejdřív se 
ochutnávalo a hodnotilo. Sál praskal ve švech, 
účast byla hojná a apetýt hodnotitelů taky, tak-
že byly trochu problémy s pečivem. To v ná-
vštěvnících mizelo rychlým tempem. Což mohlo 
těšit autory pomazánek, protože to dokazova-
lo, jak chutnají. Obhájit prvenství je náročné 
nejen ve sportu, ale také na krmášové soutěži. 
A přece to dokázala Svatava Mohylová se svojí 
sýrovou pomazánkou nazvanou S vůní Itálie. 

Krmáš začaly pomazánky

U masových nejvíce chutnala nejvíce Z vepřo-
vého a krůtího masa aneb domácí paštika, jejíž 
autorkou byla Božena Kalusová. Ale ani muži 
nepřišli zkrátka, v kategorii zeleninových zví-
tězila pomazánka z červených paprik, kterou 
připravil Jiří Vybíral. S kvalitním jídlem a pitím 
se dobře baví. A takový byl páteční krmášový 
večer v hostinci Pod Ořechem.

Krásně nám to létalo

Třikrát z Klubu seniorů

70. narozeniny Mateřské školy Lhotka

Biologický rozložitelný odpad rostlinného původu, 
velkoobjemový, elektroodpad a kartonový papír
Sběrné místo biologicky rozložitelného 

odpadu rostlinného původu u bývalého kra-
vína bude otevřeno do konce listopadu vždy 
v sobotu od 10 do 12 hodin. Sběrné místo je 
možné otevřít i během pracovní doby obecní-
ho úřadu po tel. domluvě. 

V této době můžete taktéž odevzdat v bu-
dově bývalého kravína velkoobjemový odpad 

a zpětný odběr elektrozařízení a pevně svá-
zané časopisy a kartonový papír. Neodklá-
dejte na hromadu větví určených pro štěpko-
vání plevel, listí, kořeny stromů a keřů a jiný 
odpad znečištěný hlínou a kamením. Infor-
mace o zařazení jednotlivých druhů odpadu 
na obecních stránkách v odkazu „Odpadové 
hospodářství“.
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slovo starosty
Vážení spoluobčané,
letošní rok uběhl jako voda, jsme opět v adventním čase a máme před se-

bou vánoční svátky. V tuto dobu se zamýšlíme a hodnotíme uplynulý rok, co 
se nám podařilo, co bychom měli zlepšit, a také si plánujeme rok následující. 

Nedávno uplynul také první rok práce nového obecního zastupitelstva. 
Z mé strany můžu zhodnotit, že to byl rok úspěšné spolupráce, kdy jsme se 
na pravidelných pracovních setkáních snažili pro vás připravit takové pod-
mínky, aby se vám ve Lhotce dobře žilo. Během tohoto roku bylo svoláno také devět veřejných 
zasedání, bohužel účast z řad občanů je minimální. Začátkem roku jsme pro vás připravili anonymní 
dotazník, kde jste se mohli vyjádřit k životu v obci, napsat, co vám chybí, co by se mělo zlepšit. Dě-
kujeme všem, kdo se do vyplnění zapojili a ukázali nám, co je pro vás prioritou, abyste byli ve Lhotce 
spokojeni. Nedá mi také vzpomenout pár občanů, kteří nepochopili, k čemu dotazník sloužil, a pro-
tože byl anonymní, využili ho k osobním výlevům na starostu, zastupitele nebo vedení mateřské 
školy. Myslím, že se touto prezentací svých názorů dotyčným určitě neulevilo. Jak tady často připo-
mínám, pokud potřebujete informace o činnosti obce, obecního zastupitelstva, pokud potřebujete 
radu, pomoc nebo máte náměty či připomínky k práci starosty nebo obecního zastupitelstva, přijďte 
na obecní úřad, kde máte dveře vždy otevřené, a jen tam vám budou poskytnuty objektivní infor-
mace a odpovědi na vaše dotazy, případně se ptejte svých zastupitelů. Co se týká priorit vzešlých 
z dotazníků, snažíme se, aby se podařilo co nejvíce splnit. Samozřejmě nejde vše udělat hned, a to 
většinou z důvodu finančních či časové náročnosti. Něco se nám podařilo splnit již tento rok, jiné 
akce máme rozpracované. V letošním roce jsme provedli rekonstrukci venkovního areálu na sporto-
višti, na kterou jsme získali dotaci z Moravskoslezského kraje, byla provedena oprava hlavního kříže 
na místním hřbitově a zhotovena nová přípojka vody, při vjezdech do obce byly pro zklidnění dopravy 
nainstalovány měřiče rychlostí, pro zvýšení bezpečností byly osazeny tři kusy solárních pouličních 
svítidel. V současné době máme podanou žádost o dotaci na Státním fondu dopravní infrastruktury 
na výstavbu chodníku kolem krajské komunikace směrem na sportoviště, který bychom chtěli v pří-
padě úspěšné žádosti v příštím roce vybudovat. K podání na Krajský úřad MSK máme připravenou 
i žádost o dotaci na studii odkanalizování obce, ze které by měly vyplynout možnosti odkanalizování 
a hlavně potřebné finanční prostředky na vybudování kanalizace. Za jeden z velkých úspěchů letoš-
ního roku považujeme dokončení pozemkových úprav v obci. Věřím, že se nám podaří v brzké době 
spolu s pozemkovým úřadem zahájit i realizaci některých akcí z plánu společných zařízení, jako jsou 
rekonstrukce a budování komunikací, vodohospodářské opatření apod. Velké množství práce se 
nám podařilo udělat pracovní četou obecního úřadu, kterou tvořili pan Martin Žídek a dva pracovníci, 
financovaní pracovním úřadem. Tito pracovníci průběžně opravovali místní komunikace, provádě-
li údržbu zeleně, veřejného prostranství a obecního majetku. Neustále dokola dotřiďovali odpady 
odhozené na sběrných místech tříděného odpadu, zajišťovali provoz sběrného místa biologického 
a velkoobjemového odpadu. Velký kus práce odvedli při přípravě kulturních a sportovních akcí, jako 
jsou Sochovy národopisné slavnosti, kdy odpracovali mnoho hodin při údržbě a přípravě areálu, 
opravě pódia, chystání stolů a laviček nebo při přípravě areálu na sportovní den aj. Výsledkem jejich 
práce je i nová podlaha a celková oprava obecní knihovny, zpevněné plochy pod pergolou na spor-
tovišti, přípojka vody na hřbitově a mnoho dalších drobných stavebních a udržovacích prací, které 
ušetřily peníze obecnímu rozpočtu. Za to jim patří velké poděkování. Stejně tak bych chtěl na závěr 
roku poděkovat za spolupráci vám občanům, zastupitelům, zaměstnancům obce a mateřské školy, 
spolkům a všem, kteří jste nám pomáhali při zvelebení a zviditelnění Lhotky, vám, kteří nás podporu-
jete a zajímáte se o to, jak se ve Lhotce žije. 

Rád bych vás pozval jménem kulturního výboru na tradiční 16. vánoční koncert, který se bude 
konat 7. prosince v 18.00 hodin v sále Obecního domu, na kterém vystoupí děti z mateřské školy, 
schola Rosnička, folklorní soubor Pilky, cimbálová muzika Jana Pustky pěvecký sbor Cantamus 
a jako hosté vystoupí Adam Grygar, sólista Národního divadla moravskoslezského v Ostravě, do-
provázet ho budou Daniela Grygarová – housle a Regina Bednaříková – klavír. Ve středu 11. 
prosince v 17.45 hodin se sejdeme před obecním úřadem, kdy si již pošesté společně zazpíváme 
koledy na celorepublikové akci „Česko zpívá koledy“. Protože adventní čas je obdobím klidu, od-
počinku, rozjímání a vzájemného setkávání, užijte si toho se svými blízkými a přáteli. 

Nezbývá mi než vám popřát klidné prožití blížících se vánočních svátků, ať jsou plné poho-
dy, do roku 2020 přeji hodně štěstí, zdraví, osobních i pracovních úspěchů, splnění všech přání 
a moře dobré nálady.  Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v pro-
sinci: pondělí 2. 12., 16. 12. a 30. 12.

Mobilní rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a mailovou adre-
su v Mobilním rozhlase obce Lhotka na adrese 
https://obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz/ a budete 
dostávat do e-mailu pravidelné informace z dění 
v obci. Krizové a nejdůležitější informace dosta-
nete sms zprávou i na staré mobilní telefony. 
Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní apli-
kaci https://zlepsemecesko.cz/
Registraci, stažení aplikace i příjem veške-
rých zpráv máte ZDARMA.

Jak o Vánocích
Otevírací doba obecního úřadu v době 
vánočních svátků: Ve dnech 23., 27., 30. 
a 31. 12. 2019 bude obecní úřad uzavřen. 
Od čtvrtku 2. 1. 2020 bude obecní úřad ote-
vřen dle běžného režimu.

Upozornění občanům
Upozorňujeme občany, že sběrné místo bio-
odpadu a velkoobjemového odpadu v budo-
vě bývalého kravína je od 1. 12. 2019 uzavře-
né. V tuto dobu je možné otevřít po dohodě 
na obecním úřadě nebo s p. Martinem Žíd-
kem. V pravidelném provozu bude opět 
od března 2020. 

Zasedání zastupitelstva
Poslední letošní veřejné zasedání obecního 
zastupitelstva se koná v pondělí 16. prosince 
2019 v 18.00 hodin v kanceláři starosty.

Vánoční turnaje
27. 12. – Šachový turnaj v sále Obecního domu
28.–29. 12. – Turnaj ve stolním tenise 
na sportovišti Kuřín

Byl prvním Čechem… Tuto větu jsme při uve-
dení hosta slyšeli ve Lhotce už podruhé. Vloni to 
byl Richard Konkolski, první Čech, který obeplul 
sám na jachtě zeměkouli a letos v sobotu 23. října 
Leopold Sulovský, horolezec a senátor, který jako 
první Čech vystoupil 17. května 1991 na Mount 
Everest. Zaplněný sál Obecního domu sledo-
val na plátně úchvatné záběry nádherných štítů 
z různých koutů země a poslouchal vyprávění, 
jak se kluk z Nového Jičína dostal až do nejvyš-
ších hor a potažmo na ten vůbec nejvyšší vrchol. 
Byla to cesta logická a obvyklá, ale také náročná. 
Začalo to lezením v Novém Jičíně, pak Kružberk, 
Adršpach, Vysoké Tatry, Pamir. V osmdesátých 
letech se už organizovaly expedice do Himalájí 
a díky tomu, že byl juniorský reprezentant, tak se 
do nich dostal. O rok dříve než na Everestu stanul 
na vrcholu sedmé nejvyšší hory světa Dhaulagiri. 
A i to byl možná důvod, proč ho kolega Novák 
doporučil o rok později Italům do expedice místo 
italského horolezce, který nemohl odjet. Spolu se 

Ve Lhotce se slavilo, tentokrát v mateřské ško-
le. Na předem avizované oslavy 70. výročí založe-
ní mateřské školy se připravily děti i zaměstnanci. 

Děti si povídaly o tom, jak je dlouhá doba 70 
let, a chystaly si pro plánovanou oslavu potřebné 
doplňky. Z temperou pomalovaného papíru, zdo-
beného rozličnými barevnými tvary vyseknutými 
raznicemi, potaženého laminovací fólií, si za po-
moci učitelky tvořily „karnevalové čepičky“, které 
měly umocnit atmosféru oslav. Uspořádaly jídelní 
stoly do frontální linie a prostřely tabuli v koloru fa-
sády školní budovy. Učitelky stejnými tóny barev 
ozvláštnily výstavku fotografií z fotoarchívu mateř-
ské školy, do níž přispěli i místí pamětníci. Školnice 
mimořádně umyla okna, naleštila podlahy a ku-

chařka si dala záležet na přípravě pohoštění. Vše 
se zdařilo. Slavnostní chvíle proběhla za účasti 
dětí, stávajících i bývalých zaměstnanců školy 
a představitelů obce. Otevřené dveře 21. listopadu 
umožnily všem návštěvníkům konfrontovat minu-
lost se současností. Byli mezi nimi rodiče dětí, kteří 
nejsou starousedlíky, dospělí, kteří byli v minulosti 
našimi žáčky a dnes jsou již také rodiči, ale i ti, kte-
rým není lhostejné dění kolem sebe. Všichni zú-
častnění mateřské škole přáli šťastné a spokojené 
děti. Mým přáním do dalších nejen sedmdesátin 
je dostatek dětí a nadále zaměstnanci, kteří práci 
konají s láskou a porozuměním, aby si děti stále 
mohly zpívat: „Naše školka, pěkná školka, rádi 
do ní chodíme…“  M. Laníková

Ve Lhotce se slavilo

Ve středu 11. prosince se ve Lhotce stejně 
jako v desítkách dalších měst a obcí v České 
republice rozezní úderem 18. hodiny zpěv ko-
led. 

Akce „Česko zpívá koledy“ se koná v České 
republice podeváté a získává na stále větší ob-
libě. Kouzlo této výjimečné akce spočívá v tom, 
že tisíce lidí po celé republice, ale i v zahraničí, 
budou ve stejný okamžik a v určeném pořadí 
hromadně zpívat vybrané koledy. 

Lhotka se k akci „Česko zpívá koledy“ připojí 

letos pošesté. Všechny, kteří se chtějí do spo-
lečného zpěvu vánočních koled zapojit, zve-
me 11. 12. v 17.45 hodin k Obecnímu úřadu 
ve Lhotce. 

Společně se scholou Rosnička, sborem 
Cantamus a folklorním souborem Pilky za-
zpíváme koledy. Texty koled najdete v regio-
nálním Deníku. Na místě bude zajištěno malé 
občerstvení. 

Na akci vás zve Obec Lhotka ve spolupráci 
s Moravskoslezským deníkem.

Lhotka se opět připojí
k akci Česko zpívá koledy

Letošní krmášové akce se protáhly na dva ví-
kendy. Mše byla, zábava také a o týden později 
27. října se konala další tradiční akce – krmá-
šový fotbal, souboj svobodných a ženatých. Už 
by se dalo napsat, že tradičně ho zorganizovali 
Fanda Závodný a Zdeněk Kubala mladší. 

Protože o lhoteckém krmáši je akcí hned ně-
kolik a poslední dobou ani moc nepřálo počasí, 
nenechali tito pořadatelé lhoteckých fotbálků 
nic náhodě a posunuli krmášový turnaj o týden 
později. Jak se ukázalo, byla to dobrá volba. 
Zadařilo se hochům. A zadařilo se hlavně po-
časí. Jistě si pamatujete na ten poslední skoro 
letní den a pak přišla změna. Počasí krásné, 

diváků přišlo také dost, občerstvení bylo za-
jištěno a korunou byl sport. Vloni byli dvakrát 
úspěšní mladí a možná čekali, že to bude po-
kračovat. Ale ne. Utkání skončilo 8:6 pro žena-
té. Možná, že to způsobilo počasí a ženatí měli 
lepší náladu a chuť do hry, snad zapůsobil fakt, 
že zápas byl rozdělen ne do dvou, ale do čtyř 
částí a v přestávkách stihli ženatí regenerovat. 
A nebo se projevila zkušenost a herní vyzrálost. 
To si musejí chlapci přebrat sami. A posledním 
hvizdem rozhodčího to neskončilo. Bylo teplo, 
občerstvení bylo také dost, a tak není divu, že 
se „zavíralo“, až když na kraj padala tma. Letos 
se nám ten krmáš vydařil.

Krmáš zakončil fotbal

Je třeba uvést na pravou míru, že se u členů 
lhoteckého folklorního souboru nejedná o žádnou 
změnu zásad nebo postojů, ale jenom o každo-
roční předvánoční malou úpravu u krojů, ve kte-
rých soubor vystupuje. 

Zatímco při letních vystoupeních mají muži 
černé filcové klobouky a šněrovací boty – krpce, 
při těch zimních, zejména vánočních, mají berani-
ce, kožíšky a válenky. U žen se krpce mění také 
za válenky, nebo kozačky, místo bílých šátků si 
vážou šátky barevné a přes ramena si dávají vět-
šinou barevný přehoz – vlňanku. Ale mohou mít 
třeba i kožíšek. 

To „přioblékací“ období mají Pilkaři každoročně 
právě na přelomu listopadu a prosince. Poslední 
„letní“ vystoupení měli letos v říjnu v nedalekých 

Kateřinicích na setkání místních seniorů. S vese-
lými pásmy „Naľe ľude něuvěřitě! “ a „Z jarmarku“ 
měli velký úspěch. O tom svědčil nejenom po-
tlesk, ale i osobní poděkování kateřinického sta-
rosty po vystoupení v šatně Pilek. Ale už za nece-
lý týden o dalším úterku začal soubor na zkoušce 
nacvičovat s uměleckou vedoucí Janou Foldyno-
vou pásmo nové – vánoční. 

Stejně jako pásma letní i ta vánoční čerpají vět-
šinou z nasbíraných písní a tanců Vincence Sochy 
ze zpěvníků „Zpod Hukvald“ od Anežky Šenkové, 
„Zpod Ondřejníka“ od manželů Kalusových, „Ze 
Lhotky pod Ondřejníkem“ od Marie Tobolové, ale 
i od Františky Pituchové a jiných – zejména laš-
ských autorů. 

Je nutno se zmínit, že nejenom letní, ale i vá-
noční pásma jsou každoroč-
ně sestavovaná nově. Stejně 
tak to bude u toho letošního, 
se kterým se soubor předsta-
ví s ostatními účinkujícími už 
na lhoteckém vánočním kon-
certě. A co si tedy Pilkaři letos 
nastudovali? To poznají všichni, 
kteří se přijdou na jejich vystou-
pení i na celý koncert do velké-
ho sálu lhoteckého Obecního 
domu v sobotu 7. prosince po-
dívat.  P. Pasek 

Vánoční „převlékání kabátů“ Pilek

Leopold Sulovský: výš už to nešlo…
Sulovským byl ve dvojici italský horolezec Battis-
ta Bonali. Dvojici před nimi se výstup nepodařil, 
ale oni ho 17. května úspěšně dokončili. A to pr-
vovýstupem přes Nortonův kuloár v severní stě-
ně. A tak se mohl v 16 hodin 25 minut pokochat 
pohledem z nejvyššího místa na zeměkouli. Ten 
výstup je i velmi ceněným sportovním výkonem. 
Získal titul Horolezec roku a také sebevědomí, 
které ho vedlo k pořádání dalších himalájských 
expedic jako jejich vedoucí. Shánění financí, za-
jišťování různých povolení a razítek, přesuny celé 
výpravy, to bylo náročnější než samotné lezení. 
První Čech, to je titul, který mu už nikdo nevez-

me. Ale Leopold Sulovský nám chtěl ukázat, že 
jsou na světě i jiné krásné hory, i když nejsou 
tak vysoké jako Himaláje, ale sportovně se jim 
vyrovnají. A tak jsme sledovali nádherné bělost-
né štíty v Andách a film o zdolání 1 100 metrů 
vysoké kolmé skalní stěny v Grónsku. Drsná, ale 
nádherná panenská příroda, nespočet komárů 
a náročný výstup. Přesto na Grónsko vzpomíná 
moc rád. Těžko nám mohl zcela zprostředkovat 
svoje tehdejší pocity z expedic – mráz minus 
40 stupňů, řídký vzduch a náročný terén. Ale 
i tak jsme obdivovali jeho výkony a na závěr mu 
upřímně zatleskali.

jubilea

V měsíci prosinci oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Albín Závodný – 81 let
Josef Slípek – 65 let
Jiří Závodný – 65 let
Petr Rozbroj – 60 let

Lubomír Slípek – 60 let
Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 

hodně dalších pěkně prožitých let. 
Pevné zdraví, spokojenost, 

životní elán a pohodu

Příjemné prožití 

vánočních svátků, 

hodně zdraví, štěstí 

a rodinné pohody 

v novém roce 2020 

přejí starosta, 

místostarosta, 

zastupitelé 

a zaměstnanci 

Obecního úřadu 

ve Lhotce.
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slovo starosty
Vážení spoluobčané,
Vánoce jsou za námi a stojíme na prahu roku 2020. Věřím, že bude pro 

všechny rokem dobrým a společně s vámi se nám bude dařit naši Lhotku 
zvelebovat tak, aby všichni, kteří tady žijeme, i ti, kteří k nám zavítají, se 
tady cítili dobře. 

Děkuji všem organizátorům a účastníkům prosincových kulturních 
a sportovních akcí za zpříjemnění vánočních svátků a konce minulého 
roku. V prosinci proběhlo i veřejné zasedání zastupitelstva, na kterém byl schválen rozpočet 
obce na rok 2020. Díky ušetřeným finančním prostředkům z loňského roku bude v letošním 
roce obec hospodařit s rozpočtem ve výši 10 250 980 Kč. Je škoda, že se veřejného zasedání, 
na kterém je vždy dán prostor i pro dotazy na zastupitele obce, zúčastnili pouze dva občané. 
Stejně jako každý rok připomínám, že dveře na obecní úřad jsou pro vás vždy otevřené, ať po-
třebujete radu, pomoc nebo máte připomínky k naší práci.

Přeji vám, vašim rodinám, známým i kamarádům šťastný a úspěšný rok 2020, hodně zdraví, 
štěstí, splnění všech přání a celý rok dobrou náladu.  Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci lednu oslaví svá významná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Milan Mynář – 89 let

Dáša Svobodová – 75 let
Ivo Vlášek – 60 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. 

Pevné zdraví, spokojenost, 
životní elán a pohodu.

rozloučili jsme se 

V prosinci jsme se rozloučili 
s panem Jindřichem Kmentou. 

Rodině a pozůstalým upřímnou soustrast.

krátce z obce

Statistika
Obec Lhotka měla ke konci roku 2019: 550 
obyvatel, z toho 274 mužů a 276 žen.

Svoz odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v lednu: 
pondělí 12. 1. a 27. 1.

Sběrné místo
Upozorňujeme občany, že sběrné místo biood-
padu a velkoobjemového odpadu v budově bý-
valého kravína je od 1. 12. 2019 uzavřeno. V tuto 
dobu je možné otevřít po dohodě na obecním 
úřadě nebo p. Martinem Žídkem. V pravidelném 
provozu bude opět od března 2020. 

Tříkrálová sbírka
Tříkráloví koledníci přinášejí lidem radostnou 
zprávu o narození Božího syna v betlémských 
jeslích. A prosí o dar na pomoc lidem v nouzi. 
Každá koruna v kasičce má svoji váhu. Při-
jměte, prosíme, tyto vyslance potřebných, 
které budeme potkávat ve Lhotce v sobotu 
4. 1. 2020 a v neděli 5. 1. 2020. Za jakýkoliv 
příspěvek vám předem děkujeme.

Mobilní rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a mailo-

vou adresu v Mobilním rozhlase obce Lhotka 
na adrese https://obec-lhotka.mobilniroz-
hlas.cz/ a budete dostávat do e-mailu pravi-
delné informace z dění v obci. Krizové a nej-
důležitější informace dostanete sms zprávou 
i na staré mobilní telefony. 

Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní 
aplikaci https://zlepsemecesko.cz/

Registraci, stažení aplikace i příjem 
veškerých zpráv máte ZDARMA.

Adventní čas v mateřské škole ve Lhotce 
je kouzelný, magický, spojený s očekáváním. 
Průběžně se připravujeme. Děti pomáhají s ad-
ventními věnci, tvoří papírový adventní kalen-
dář i další vánoční dekorace, zkouší program 
pro Vánoční koncert, z kynutého těsta tradičně 
pečou čertíky, později pokračují vykrajovanými 
lineckými tvary a letos to byly i nepečené čo-
koládové košíčky. Poslouchají a zpívají koledy, 
dramatizují příběh o Ježíškovi a zažijí i slavnost-
ní vánoční hostinu s rozbalováním dárečků.

Na základě dobrých zkušeností z předešlých 
let jsme i letos v předvánočním období oslovily 
rodiče s žádostí o příspěvek na dárky do mi-
kulášských balíčků a dárky od Ježíška. Rodiče 
přispěli dle svých možností, a to finančně nebo 
zakoupením konkrétních dárečků, které si z na-
bídkových katalogů vybraly samy děti. V mi-
kulášském balíčku děti našly kromě sladkostí 
i ovoce a drobné předměty pro zábavu. Hroma-
da dárků od Ježíška v hodnotě od několika sto 

K Adventu patří věnec, čtyři svíčky a ve Lhotce 
v tento čas také Vánoční koncert, který se tento-
krát konal v sobotu 7. prosince. Název má už 16 
let „Ten vánoční čas“ a stejné jméno má i úvodní 
koleda zahraná cimbálovou muzikou Jana Pustky. 

Pak nastoupily tři mladé moderátorky – Bea 
a Gaja Strakošovy spolu s Vendy Sobkovou. 
A suverénně s přehledem provedly celým koncer-
tem. Nejdřív přivítaly folklorní soubor Pilky, vedený 
Janou Foldynovou a Libuší Zlou, s jejich pásmem 
vánočních koled. Po nejstarších nastoupili ti nej-
mladší. Učitelka mateřské školy Lenka Stonavská 
a ředitelka Miroslava Laníková s dětmi nacvičily 
pohádku Zlatovláska. Po školce nastoupila Scho-
la Rosnička s pásmem Vánoční sen, které s dět-
mi připravil vedoucí Rosničky Jiří Tesarčík. A ten 
na jevišti zůstal i při dalším čísle programu, proto-
že nastoupil pěvecký sbor Cantamus, jehož je Jiří 
zakladatelem a vedoucím. Cantamus, jak už jsme 
si zvykli, přednesl kvalitně několik adventních 

Ježíšek letos naděloval s předstihem, nadílka byla bohatá

korun až po několikatisícové se pod stromeč-
kem objevila již v pátek 20. 12. 2019 a jejich 
rozbalování nebralo konce. Rozzářená dětská 

očka, údiv, nadšení a radost na tvářích našich 
nejmenších byly odměnou za snahu dospělých, 
kterým paří mé poděkování.  M. Laníková

Nechyběl Vánoční koncert

písní. Loňský koncert zakončila pěvkyně z Ostra-
vy a i letos sáhla organizátorka Eva Hudečková 
po hostech z Národního divadla moravskoslez-
ského. Z Ostravy přijel zpěvák Adam Grygar 
spolu s houslistkou Danielou Grygarovou a klaví-
ristkou Reginou Bednaříkovou. Koncert gradoval 

vystoupením profesionálů, v jejichž podání zazně-
la např. Alžbětinská serenáda, modlitba z filmu 
Anděl Páně II nebo Biblické písně 5 a 6 Antonína 
Dvořáka. Na závěr si všichni zazpívali píseň Tichá 
noc a jak je ve Lhotce dobrým zvykem, ještě ně-
kolik hodin pokračovala příjemná zábava.

Ve středu 11. prosince se Lhotka už poně-
kolikáté připojila ke stovkám obcí, ve kterých se 
konala akce pořádaná Deníkem, „Česko zpívá 
koledy“. V prvních ročnících se zpívalo u MŠ, 
teď už druhým rokem míří kroky zpívajících 
k obecnímu úřadu, kde je u hasičské zbrojnice 
přichystán stan, který by v případě nepříznivé-
ho počasí chránil aparaturu a klavír. 

Tentokrát naštěstí byl jenom jako jistota, 
protože počasí nám přálo. Sníh sice jako mi-
nulý rok nebyl, ale jinak to bylo takové chladné, 
prosincové, a tak teplé občerstvení pro malé 
i velké přišlo vhod. Přítomné, kterých přišlo 
přes pět desítek, přivítal starosta Zdeněk Ku-
bala a na úvod vyzval k minutě ticha jako poctě 
obětem tragédie v ostravské nemocnici o den 
dříve. S podporou Jiřího Tesarčíka u klavíru 
a zpěváků ze Scholy Rosnička a sboru Can-
tamus nám to zpívání šlo skoro samo. Začali 
jsme koledou Nesem vám noviny a program 
pokračoval dalšími – Narodil se Kristus Pán, 
Půjdem spolu do Betléma, Jak jsi krásné, ne-
viňátko, Pásli ovce Valaši. Pak jsme přidali už 
téměř zlidovělou písničku Vánoce, Vánoce při-

Také jsme zpívali koledy

Divadlo Dios Propadlo Václavovice má za se-
bou už dlouhou minulost – 32 let činnosti a 21 
premiér z vlastní dílny. A mnohokrát přijeli zahrát 
i do Lhotky. Tentokrát v pátek 29. listopadu zapl-
něný sál sledoval hru Člověka nepochopíš, jejímž 

autorem je člen souboru Stanislav Kolář.
Hra se odehrává ve dvou prostředích – 

ve wellness hotelu Apollon-Jurášek a druhá část 
v úschovně zavazadel zapomenutého nádraží 
v městečku Týniště. V obou prostředích šlo také 
o střet představ a reality – co očekáváme a jaká je 
skutečnost – a tyto roviny bývají často velmi odliš-
né. Autor do textu zasadil i narážky na současné 
reálie – „…příště už na Slevomat nechoď!“ nebo 
„…když nemůžu věřit ani reklamě, komu pak mám 
proboha, na tom světě ještě věřit?“ I když v přípa-
dě Propadla jde o divadlo ochotnické, dokáže nás 
pobavit a už jsme zvědavi, s čím se nám představí 
příště. A protože na představení byla stolová úpra-
va, úplně vybízela k tomu nespěchat domů, ještě 
posedět a pobavit se s přáteli.

Opět jsme zašli na divadlo

V sobotu 30. listopadu se sál Obecního domu 
zaplnil dětmi a jejich rodinnými příslušníky. Dětí 
bylo zapsáno 46, a když připočteme 1–4 rodin-
né příslušníky, tak celkový počet přesáhl stovku. 
A protože se jednalo v Mikulášskou nadílku, bylo 
třeba děti nějak do příchodu Mikuláše zabavit. 
A tak mohly malovat na sklo nebo vyrábět vá-
noční kartičky a jmenovky. O dobrou náladu 
se staral DJ a děti přišla navštívit i figura Olafa 
z Ledového království. No, ale pořád chyběl ten 
hlavní – Mikuláš. Samozřejmě, že se děti dočka-
ly. Přišel i s doprovodem čerta a anděla. Čert se 
tentokrát doprovodu do pekla nedočkal, protože 
ve Lhotce jsou hodné děti. I když měl Mikuláš 
v knize nějaké drobné hříšky, na peklo to ne-

stačilo. A děti slibovaly, že se polepší. Snad jim 
to vydrží. Hlavní organizátorka Sylva Vlášková 
spolu s kamarádkami a s přispěním sponzorů 
připravily zase pěknou Mikulášskou nadílku. 

Mikuláš v Obecním domě

V pátek 27. prosince se v sále Obecního domu 
konal 5. ročník Vánočního šachového turnaje, 
který pořádá šachový oddíl Sokola Lhotka. Při-
hlásilo se 22 šachistů – z toho 8 dětí, 7 neregist-
rovaných a 7 registrovaných. Účast byla o málo 
nižší než před rokem. Bylo pro ně připraveno 14 
šachovnic s hodinami. Po desítkách partií mohly 
být vyhlášeny výsledky. Mezi dětmi byla 1. Ve-
ronika Piskořová, 2. Zdeněk Vlášek a 3. Václav 
Žáček. Mezi registrovanými 1. Josef Lys, 2. Petr 
Vysoglad a 3. Tomáš Lipovský. V kategorii ne-
registrovaných získal prvenství a putovní pohár 
Sejad Djerzič, 2. byl Petr Javorek a 3. Jiří Michna.

O den později v sobotu se na sportovišti Kuřín 
sešli neregistrovaní stolní tenisté k tradičnímu tur-
naji. Kuřín je nově, místo hostince Pod Ořechem, 
místem, kde trénují lhotečtí stolní tenisté a hrají 
své zápasy. V kategorii do 15 let se registrovalo 

7 dětí. 1. byl Šimon Fuchsík, 2. Hana Fuchsíková, 
3. Filip Lukšík. Šimon a Hana pak dostali mož-
nost startovat i mezi dospělými. Šimon doplnil 7 
přihlášených a opět mu patřilo první místo, na 2. 
byl Tomáš Mazoch a 3. Jara Fulnek. A také jeho 
sestra Hana nechala za sebou sedmičku při-
hlášených žen. Za ní se umístila Jiřka Soliková 
a 3. byla Eva Soliková. Zkrátka – neregistrované 
ovládli sourozenci Fuchsíkovi. V neděli se posta-
vilo za stoly 16 registrovaných stolních tenistů 
a byly to samozřejmě souboje na vyšší úrovni 
než v sobotu. Zvítězil Petr Tobola, 2. Matěj Šigut 
a 3. Patrik Kunc. O Vánocích se sportu ve Lhotce 
dařilo. 

Vánoční sportování ve Lhotce

V předchozích letech uzavírala každoroč-
ní akce lhoteckých seniorů říjnová krmášová 
zábava. Při hledání nových forem zábavných 
setkávání využil výbor Klubu nabídky předsedy 
spolku Počteníčko a autora řady celostátních 
aktivit pro seniory – Ivana Sekaniny a uskutečnil 
s ním ještě 28. listopadu posezení s besedou. 

Uskutečnilo se v upravených prostorech prv-
ního poschodí lhotecké mateřské školy, které 
umožnilo nejen vyhodnocení a odměnění lušti-
telů křížovek a soutěžení v anketních otázkách, 
ale i pohoštění přítomných účastníků. Protože 
aktivity Ivana Sekaniny se zaměřují na celou 
generaci „60+“ zejména v moravskoslezském 
kraji, bude výbor lhoteckého Klubu uvažovat 
o zapojení do některých z nich. V úvahu připa-
dá účast v Křížovkářské lize, ve které bylo loni 
zapojeno přes tři tisíce seniorů v sedmi krajích 
Česka, v pletení ponožek nebo i v zalesňování 
menších – lehce přístupných – zemědělských 

Rok končil besedou, nový začíná večírkem

ploch. Navíc byla Ivanem Sekaninou přislíbena 
pomoc i při nabídkách vystoupení lhoteckého 
seniorského folklorního souboru Pilky na ak-
cích jiných seniorských organizací kraje.

Na prosincové adventní, stejně jako vánoční 
dny Klub pro seniory sám nic neorganizoval, 
protože v těchto dnech se jeho členové spo-
lu s ostatními Lhoťany setkávali u Rozsvícení 
vánočního stromu, při Zpívání koled s celým 

Českem, na Vánočním koncertě nebo na svá-
tečních setkáních s přáteli a známými…

…ale už na třetí pátek v novém roce – 17. 1. 
2020 připravuje pro své členy, ale i pro ostatní 
Lhoťany a jejich přátele od 15 hodin ve velkém 
sále Obecního domu společenský večírek, kte-
rým zahajuje nejenom své akce nového roku, 
ale i novou lhoteckou plesovou sezonu. 

 P. Pasek

cházejí a stejně jako Vánoční koncert zakončili 
melancholickou písní Tichá noc s prskavkami 
v rukou.
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slovo starosty
Vážení spoluobčané,
ještě jsme si ani pořádně nezvykli na letopočet 2020 a už je tady únor. 

Máme za sebou i plesovou sezónu, kterou zakončí v neděli 16. 2. Dětský 
maškarní bál. Prozatím nám zima moc velkou sněhovou nadílku nepři-
pravila, ale i tak bych rád upozornil majitele automobilů, aby neparkovali 
s vozidly na obecních komunikacích, kdy takto odstavená auta brání bez-
pečnému prohrnování sněhu a není možné kolem nich provádět posyp. 
V místech, kde budou auta zaparkována na komunikaci, nebude zimní údržba provedena. 
Naše obec se zapojila do projektu „Obálka, která může zachránit život“, o kterém najdete 
informace v článku na této stránce. Zájemci, kteří si ještě obálky nevyzvedli, můžou tak učinit 
v pracovní době obecního úřadu na podatelně. V současné době připravujeme výběrové řízení 
na dodavatele dětského hřiště pro všechny věkové kategorie na sportovišti Kuřín, na které 
nám byla dodatečně poskytnuta dotace z Ministerstva pro místní rozvoj z programu podpory 

a rozvoje venkova, kterou jsme 
žádali v minulém roce. Rádi by-
chom hřiště vybudovali v jarních 
měsících, aby se mohlo plně 
využívat nejpozději od začátku 
prázdnin. 

Užijte si posledních zimních 
dnů k odpočinku a nabrání no-
vých sil na jaro, kdy vás bude 
čekat hodně práce na svých za-
hrádkách a při zvelebování okolí 
svých domovů.

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci únoru oslaví svá významná životní 

jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Štěpánka Valíčková – 88 let
Věra Michalcová – 88 let
Aloisie Závodná – 83 let

Jiří Mynář – 60 let
Dana Kubalová – 50 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. 

Pevné zdraví, spokojenost, 
životní elán a pohodu.

Obálka do ledničky neboli IN.F.Obálka pro 
seniory je obálka, kterou spolu s vyplněnými 
s osobními údaji vložíte do lednice. V plastové 
obálce bude informace o zdravotním stavu, uží-
vaných lécích, ale také kontakty na blízké. Tak-
že pokud se stane, že bude babička nebo dě-
deček v bezvědomí, důležité informace budou 
okamžitě po ruce. Kromě obálky s dotazníkem 
k vyplnění dostanou senioři také speciální sa-
molepku nebo magnet, podle kterého záchra-
náři poznají, že je obálka v lednici připravena. 

Díky samolepce záchranáři v život ohrožu-
jících situacích obálku vyjmou a dozví se důle-
žité informace. 

• O IN.F.Obálkách jsou informovány všech-
ny složky záchranného systému, jejich zástupci 
pomáhali určit jejich podobu a obsah

• IN.F.Obálka (= Informace jako Forma 
ochrany) je plastová obálka, která obsahuje 
informační leták s pokyny k vyplnění, formulář 
k vyplnění, propisku, magnetku nebo samolep-
ku (s nápisem: Zde je IN.F.Obálka, s telefonní-
mi čísly na složky záchranného systému).

• IN.F.Obálka slouží k předání údajů o va-
šem zdravotním stavu, užívaných lécích, kon-
taktech na příbuzné či blízké, v případě, že se 
ve vaší domácnosti ocitnete v nebezpečí či 
ohrožení života, složkám záchranného systé-
mu, které jsou o této aktivitě informovány.

• IN.F.Obálka může přispět k efektivnímu zajiště-
ní pomoci v situaci tísně, ohrožení zdraví nebo živo-
ta. Vyplníte formulář s požadovanými údaji a vložíte 
jej zpět do plastové obálky, kterou umístíte do led-
nice, nejlépe do vnitřní přihrádky dveří. Samolep-
kou nebo magnetkou označíte dveře lednice nebo 
dveře z vnitřní strany bytu a tím způsobem budou 
informovány zasahující záchranné složky.

IN.F.Obálky  jsou  zdarma  a  lze  je  vy-
zvednout  na obecním úřadě  v úřední  dny 
v kanceláři podatelny u Martiny Kubalové, 
která vám případně podá informace o jejich 
vyplnění a použití.

ZDE JE
IN.F.OBÁLKA
155 Záchranný systém
150 Hasiči
158 Policie ČR
112 Jednotná sňová linka

Moravskoslezský
kraj

Projekt je spolufinancován ze
státního rozpočtu České republiky

Sotva jsme překročili ze starého roku 
do toho nového, přehoupli se přes Tři krále 
a začali pomalu zapomínat na svá novoroční 
předsevzetí, už přišla i do Lhotky nová plesová 
sezóna. Tradičně ji u nás zahajují svým Přá-
telským večírkem senioři. Tentokrát se neu-
skutečnil jako několik let předtím v pohostinství 
Pod Ořechem, ale v sále Obecního domu. Pro-
to jeho konání o třetím lednovém pátku – 17. 1. 
2020 – předcházelo informování všech občanů 
nejenom v Mikroregionu a na plakátových mís-
tech obce, ale dle lhoteckých zvyklostí byly po-
zvánky s roztančeným seniorským párem roz-
nášeny i osobně dobrovolníky z Klubu seniorů 
do všech domácností.

Na večírku se pak sešli staří známí. Všeo-
becně se ví, že řada lhoteckých seniorů zpívá 
a tančí v souboru Pilky, ale také patří do sdru-
žení beskydského Klubu českých turistů. A prá-
vě kolegové a přátelé obou těchto seskupení 
se na podobných zábavách ve Lhotce setká-
vají. Nechyběli ani tentokrát, stejně jako před-
stavitelé vedení lhoteckého obecního úřadu 
s manželkami. 

O hodně delší by byl tento článek, kdyby-
chom v něm měli vyjmenovat všechny spon-
zory – zejména lhotecké podnikatele, kteří při-
spěli cenami do bohaté tomboly. Proto jim také 
při zahájení večírku předsedkyně klubu seniorů 
Marie Holečková jmenovitě poděkovala. Ce-
lou řadu cen ale tradičně do tomboly věnova-
li i účastníci plesu, aby si je ti, kteří měli větší 
štěstí při losování, mohli odnést domů. 

Účast příznivě ovlivnilo i počasí. Proti před-
chozím rokům nebylo náledí, ani sněhové zá-
věje, takže tentokrát nebyl důvod na večírek 
nepřijít. Však také zábava, hudba, jídlo i pití 
stály za to. A taneční výkony? Že se ve folklorní 

Večírek je za námi a jede se dál…

Bílý táhne a dá druhým tahem mat. Tak to 
je věta, která libě zní všem šachistům. Také 
lhoteckým, kteří vstoupili do páté sezony svého 
působení v okresním přeboru družstev. A dá se 
říci, že slovo mat zní z jejich úst poměrně často. 

V nové sezoně je odehráno šest kol z cel-
kových devíti a lhotečtí šachisté si drží pěknou 
třetí pozici z deseti účastníků. Družstvo hraje 
od první po pátou šachovnici ve složení – Ro-
man Vlášek, Milan Prokop, Stanislav Zeman, 
Milan Genšerovský a Josef Smolík. A první dva 
hráči v šesti kolech ještě neprohráli. V průběhu 
soutěže se týmy střetnou jen jedenkrát a pře-

dem je dáno v rozpisu, kdy se bude hrát doma 
a kdy u soupeře. V novém roce 2020 se zatím 
daří, protože v domácím zápase pátého kola 
porazili Beskydskou šachovou školu 3,5:1,5 
a úspěšní byli i v šestém kole v Brušperku, kde 
se jim v minulosti moc nedařilo. Tentokrát si 
přivezli vítězství 4:1. V závěrečných třech ko-
lech je čekají ještě silní soupeři – Třinec, Byst-
řice a Interchess z Frýdku-Místku. Ale věříme, 
že výkony letošního roku budou pokračovat, 
a pak by ohlédnutí za sezonou, přidáme-li také 
úspěšný Vánoční turnaj, mohlo být opravdu ra-
dostné. Tak držíme palce!

Jak si vedou naši šachisté?

Občané vyprodukovali za r. 2019: 134,27 t 
komunálního odpadu, 11,86 t skla, 15,84 t pa-
píru a 16,82 t plastu.

Příjmy: poplatky trvalý pobyt Kč 
265.123,00, poplatky rekreační objekty Kč 
27.125,00, podnikatelé Kč 13.800,00. EKO 

KOM zpětný odběr separovaného odpadu Kč 
147.248,50.

Výdaje: nebezpečný odpad Kč 16.799,71, 
komunální odpad Kč 308.138,82, velkoobje-
mový odpad a oleje Kč 16.963,99 a separo-
vaný odpad Kč 104.398,58.

Náklady a příjmy spojené s vývozem 
komunálního a tříděného odpadu

Pro letošní rok 2020 se výše poplatků nemění.
Místní poplatky

č. účtu 1690539349/0800
PES – V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit čís-

lo vašeho domu do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa 
přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. Poplatek 
zaplatit do 31. 3. daného roku, obecně závaz-
ná vyhláška 2/2019 https://www.obec-lhotka.eu/
doc/OZV-2-2019.pdf

Žádáme  občany,  kteří  jsou majiteli  psů, 
aby  dodali  na  obecní  úřad  číslo  čipu.  Po-
kud platíte poplatky bankovním převodem, 
stačí č. čipu odeslat emailem: Romana.Ko-
chanova@seznam.cz.  Majitelé  psa  staršího 
tří měsíců mají ohlašovací povinnost do 15 
dní od dosažení tohoto věku, rovněž je po-
vinnost ohlásit zánik poplatkové povinnosti 
při  úhynu,  ztrátě nebo změně majitele psa 
ve  lhůtě  do  15  dnů  od  této  události.  Není 
možné  takového  psa  neodhlásit,  pořídit  si 
nového a tuto informaci neposkytnout obec-
nímu úřadu. Obecní úřad pak nemůže vést 
správnou evidenci a psi jsou při zaběhnutí 
těžko identifikovatelní.

odpady R.O. – V.S. vaše číslo chaty, nebo 
domu za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení pro 
příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč (250 Kč 
u vybraných rekreačních objektů se špatnou do-
stupností pro vývoz TKO). Dle směrnice umís-
těné https://www.obec-lhotka.eu/doc/OZV-5-
2019.pdf. Obecně závazná vyhláška 5/2019 čl. 
6. (3) Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku.

odpady T.P. – V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 

napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. Popla-
tek zaplatit do 31. 5. daného roku. Od tohoto 
poplatku je možno osvobodit, pokud občan 
s TP prokazatelně doloží, že se dlouhodobě 
zdržuje  v  zahraničí,  nebo  pokud  se  dlou-
hodobě  zdržuje  na  jiném  místě  republiky 
a doloží, že poplatek za odpady je součástí 
nájmu nebo podobně. Je nutné se dostavit 
na OÚ,  sepsat  čestné prohlášení  a  doložit 
vše  potřebné,  jinak  nárok  na  osvobození 
zaniká.

odpady podnikatelé – V.S. vaše číslo domu 
za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení pro 
příjemce napsat jméno firmy – částka, dle po-
depsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31.  5. 
daného roku.

Poplatek z ubytovací kapacity a rekreační 
poplatek nahrazuje nový poplatek, a to POPLA-
TEK Z POBYTU dle obecně závazné vyhlášky 
č.1/2019 https://www.obec-lhotka.eu/doc/OZV-
1-2019.pdf platí se 2x ročně se splatností 15. 1. 
za II. pololetí 2019 a 15. 7. za I. pol. 2020.

Nové Obecně závazné vyhlášky 1-5/2019 
najdete  na  webových  stránkách  obce  htt-
ps://www.obec-lhotka.eu/obecni-vyhlasky/, 
rovněž jsou k nahlédnutí na obecním úřadě.

Poplatek za hrobové místo – všem poplatní-
kům, kteří mají v letošním roce splatnost poplat-
ku, byly zaslány nové nájemní smlouvy na 15 
let, kde jsou informace o výši platby, číslo účtu 
a VS. Jednu kopii je třeba podepsat, doplnit chy-
bějící údaje a vrátit zpět na obecní úřad.

Místní poplatky je možno zaplatit bankovním 
převodem nebo osobně na obecním úřadě kaž-
dý den, kromě čtvrtku, který je neúředním dnem.

Místní poplatky pro letošní rok 2020

Obálka, která může zachránit život

krátce z obce

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v únoru: 
pondělí 10. 2. a 24. 2.

Sběrné místo
Upozorňujeme občany, že sběrné místo bio-
odpadu a velkoobjemového odpadu v budově 
bývalého kravína je přes zimu uzavřené. V tuto 
dobu je možné otevřít po dohodě na obecním 
úřadě nebo p. Martinem Žídkem. V pravidel-
ném provozu bude opět od března 2020. 

Mobilní rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a mailovou 
adresu v Mobilním rozhlase obce Lhotka 
na adrese https://obec-lhotka.mobilnirozhlas.
cz/ a budete dostávat do e-mailu pravidelné 
informace z dění v obci. Krizové a nejdů-
ležitější informace dostanete sms zprávou 
i na staré mobilní telefony. 
Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní apli-
kaci https://zlepsemecesko.cz/
Registraci, stažení aplikace i příjem veške-
rých zpráv máte ZDARMA.

Třikrálová sbírka 
2020 ve Lhotce

V naší obci proběhla stejně jako každý rok 
Tříkrálová sbírka. Skupinky obcházely do-
mácnosti v sobotu 4. 1. a v neděli 5. 1. 2020. 
Díky štědrosti dárců byla v obci vybrána 
částka 38 731 Kč. Bližší informace o použití 
finančních darů naleznete na www.trikralo-
vasbirka.cz/vyuziti/
Všem dárcům i ochotným koledníkům a orga-
nizátorům patří velké poděkování.

r. 2010 vodné 30,70 Kč 
r. 2011 vodné 32,08 Kč
r. 2012 vodné 34,90 Kč
r. 2013 vodné 36,59 Kč
r. 2014 vodné 38,04 Kč
r. 2015 vodné 39,56 Kč
r. 2016 vodné 40,70 Kč
r. 2017 vodné 41,41 Kč
r. 2018 vodné 42,64 Kč
r. 2019 vodné 45,06 Kč
r. 2020 vodné 47,27 Kč

  Romana Kochaňová – účetní

Jak nám rostla cena vodyLhotce najdou borci přes polku a valčík, nikdo 
nepochybuje. Na parketu ale bylo vidět, že se 
tam sešla i generace, která nezapomněla na-
příklad ani „rock-and-roll“.

Letošní Přátelský večírek seniorů je tedy již 
minulostí. A co připravuje výbor klubu pro své 
členy dále? Na své únorové jednání zve k po-
děkování ty, kteří se zasloužili zejména roz-
nosem pozvánek o úspěch večírku. O měsíc 
později – v březnu – pak všechny členy na vý-
roční členskou schůzi, na které bude celoroční 
činnost lhoteckých seniorů zhodnocena a kde 
budou všichni seznámeni s akcemi dalšího ob-
dobí.  P. Pasek
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slovo starosty
Vážení�spoluobčané,
i když nám počasí připravilo několik jarních dnů již v únoru, pravé astrono-

mické jaro přivítáme až tento měsíc. Hodně z vás už má díky teplému počasí 
v minulých dnech na svých zahradách část jarních prací hotovou, ale i tak nás 
ještě čeká dost úsilí, abychom po zimě uklidili kolem svých domovů a připra-
vili zahrádky na jarní sezonu. Snad se i v březnu dočkáme hodně sluníčka, ze 
kterého budeme čerpat sílu na nejaktivnější část roku. Obecní pracovníci vy-
užili první teplejší dny k provizorním opravám místních komunikací a údržbě veřejného prostranství. 
Bohužel jsme se opět dostali do situace, kdy máme k p. Židkovi jen jednoho pracovníka p. Vanču, 
který je financován z dotace z pracovního úřadu, kterému končí smlouva koncem března. Od dubna 
bude na veškerou práci p. Židek sám. Jak tady často píšu, v jejích pracovní náplni je nejen údržba 
komunikací a veřejného prostranství, zeleně, ořez stromů, úklid sběrných hnízd tříděného odpadu, 
zajištění provozu sběrného místa velkoobjemového, elektro a bioodpadu, které je opět otevřeno 
každou sobotu od 10.00 do 12.00 hodin, ale i další práce, jako je údržba a opravy strojů, obecních 
budov a ostatního majetku. Za poslední dva roky udělali hodně drobných stavebních prací, za které 
bychom zaplatili firmám nemalé peníze. Samozřejmě jako každý rok jednáme s pracovním úřa-
dem, ale nevíme, zda se nám podaří nějaké „schopné“ pracovníky z úřadu práce získat. V minulém 
roce jsme taktéž zveřejnili požadavek na sezonní brigádníky na údržbu obecního majetku a zeleně, 
bohužel ze Lhotky neměl nikdo zájem a přihlásila se nám pouze jedná studentka, sl. K. Tkáčová 
z Kozlovic, která byla zdatným pomocníkem pracovní četě, za což jí dodatečně děkujeme. 

V únoru bylo provedeno výběrové řízení na dodavatele stavby dětského hřiště pro pohybové akti-
vity na sportovišti Kuřín. Vítězem se stala firma Sport Club s.r.o. s nabídkovou cenou 410 553 Kč vč. 
DPH, která bude ze 70 % hrazena z dotace MMR programu Podpora rozvoje regionu 2019+, o kterou 
jsme žádali v minulém roce. Hřiště bude sloužit všem věkovým kategoriím od nejmenších až po seni-
ory, kdy jeho součástí budou pružinová houpadla pro nejmenší, opičí dráha pro starší děti, workouto-
vá sestava pro ty nejzdatnější a workoutové posilovací stroje, které mohou využít k protažení i senioři. 
Výstava hřiště by měla probíhat v jarních měsících, tak aby bylo vše připraveno na prázdniny.

Pokud chcete pravidelně dostávat důležité informace z obce, zaregistrujte se do Mobilního roz-
hlasu na https://obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz/ a budou vám chodit přímo na vaší mailovou adresu.

Do prvních jarních dnů vám přeji hodně sluníčka, sil a hlavně dobrou náladu. 
 Zdeněk�Kubala,�starosta

rozloučili jsme se 

V�únoru�jsme�se�rozloučili�
s�panem�Břetislavem�Němcem.�

Rodině a pozůstalým upřímnou soustrast.

jubilea
V měsíci březnu oslaví své významné životní 

jubileum a dala ke zveřejnění souhlas:
Ludmila�štefková�–�80�let

Oslavenkyni přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. 

Pevné zdraví, spokojenost, 
životní elán a pohodu.

krátce z obce

Odpadové�hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a kar-
tonový papír můžete odevzdávat od břez-
na vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin 
na sběrném místě u bývalého kravína.

Komunální�odpad
Termíny svozu komunálního odpadu v lednu: 
pondělí 9. 3. a 23. 3.

Upozornění�obecního�úřadu
S jarním úklidem ve vašich domácnostech 
a zahradách vzniká i zvýšené množství růz-
ného odpadu. Proto vás žádáme, třiďte tento 
odpad, ukládejte ho na sběrné místa do jed-
notlivých nádob, na kterých máte i popisky, 
co do nich patří a co ne. Neodkládejte k nádo-
bám odpady, které nejsou vytříděné nebo se 
do nich nevejdou. Odkládáním nevytříděného 
odpadu přiděláváte práci obecním pracovní-
kům, kteří to musí udělat za vás.

Uzavírka�mostů�ve�Frýdlantu�n.�O.
Od 2. března do 30. listopadu 2020 do-
jde k úplnému uzavření krajské silnice č. 
III/48416 ve Frýdlantu nad Ostravicí z důvodu 
opravy mostu nad železniční tratí a mostu nad 
rychlostní komunikací I/56.  oú

Když vyslovíme slovo ZIMA, máme předsta-
vu snášejících se sněhových vloček, sněhem 
zasypané klidně vypadající krajiny, jiskřivého 
třpytu… 

Přesto, že podle kalendáře zima vládne již 
měsíc, skutečnost je poněkud odlišná. Děti však 
svět okolo sebe vnímají jinak než my dospělí. 
Stačí první záchvěv zimy, pár sněhových vloček 
během několika mrazivých dnů a děti se nemo-
hou nabažit toho milého zimního potěšení. Sjíž-
dějí kopec na bobech či přemísťují tu minimální 
sněhovou pokrývku z místa na místo pomocí ob-
líbených sněhových hrabel. Vykoukne-li sluníč-
ko, kutálejí sněhovou kouličku nejraději z kopce, 
mnohdy s pomocí kamarádů do neuvěřitelných 
rozměrů a ty pak již ani s naší pomocí nedokáží 
vrstvit na sebe. Tvoří sněhové hory, skluzavky, 

Lovecký ples aneb chyť si svého zajíčka. To 
bylo letos téma tradičního plesu Klubu žen a So-
kola Lhotka. V sobotu 1. února se sál Obecního 
domu zaplnil tvory z masivu Ondřejníku – převa-
žovali zajíčci, sem tam kočka či kocour nebo jiná 
kočkovitá šelma, dostavil se i jeden paroháč, 
který se svou ozdobou hlavy ani nemohl projít 
dveřmi, jezevci zůstali doma ve svých brlozích. 

Přišli do sálu, kde se mohli cítit příjemně díky 
pěkné stylové výzdobě s lesní tematikou, což 
bylo dílo dětí z Mateřské školy Lhotka pod vede-
ním učitelky Lenky Stonavské. Na jevišti rozložila 
aparaturu osvědčená skupina Blankyt. A pohled 
na tombolu byl impozantní – seznam cen ob-
sahoval 108 položek. Není divu, že v takových 
podmínkách se zábava rozjížděla tím správným 
směrem a tempem. Když kapela po dlouhé sérii 
hlásila pauzu známým – „po kalíšku dáme…“, 
za chvíli nebylo v „pekle“ pomalu k hnutí a Maruš-
ka s partnerem se měli co ohánět. Tak nám ten 
ples pěkně plynul a blížil se čas pro tuto akci zá-
sadní – tradiční vystoupení tanečníků na plesové 
téma. Byli jsme zvědavi, co tentokrát choreograf-
ka Ivanka Fulneková s kamarády vymyslí. A byla 
to pecka! Úplná výpravná revue. Sledovali jsme 
šest scének, každá v jiných kostýmech (jak se 

tak rychle stihli někteří převléct?). Začalo to lov-
ci mamutů, po nich nastoupily sličné fořtky nebo 
lovkyně? V exotické scénce byl loven tygr z Indie, 
rybář Aleš měl pěkné úlovky, pak nastoupil další 
lovec – Evžen lovec žen, scénka ukazovala sou-
boj finanční sumy a mužného šarmu. Jako další 
vtrhli na parket Lovci duchů v bílých kombinézách 
a ve finále se představili všichni tanečníci a ta-
nečnice v černo-růžové kombinaci – dámy jako 
zajíčci s růžovými oušky a páni s růžovými kšan-
dami. A na závěr, jak bývá zvykem, vyzvali k tanci 
přihlížející. Bylo to skvělé vystoupení! Perfektně 
vybraná hudba, spousta kostýmů a nápaditá 
choreografie. Pak už zbýval další vrchol plesu, 
bohatá tombola, do níž přispěli štědří sponzo-
ři – a za to jim patří velký dík. Zábava probíhala 
do ranních hodin – ples se zkrátka vydařil.

Od nejstarších k nejmladším – tak by se 
v kostce dala shrnout plesová sezona ve Lhotce. 
Nejdřív si zatancovali senioři, po nich plesali ha-
siči, následoval Lovecký ples Klubu žen a Soko-
la a v neděli 16. února to v sále Obecního domu 
uzavřely děti na svém Maškarním karnevalu. 

Zatímco na plese sokolů to bylo poněkud te-
matické, na dětském se fantazii meze nekladou. 
A tak jste vedle sebe mohli uvidět téměř dokonalou 
zdravotní sestřičku (jen velikost neseděla) a Spi-
dermana, opodál se pokoušel kouzlit Harry Potter 
(možná chtěl z vedle stojící princezny udělat žabič-
ku) a třeba mu jeho snahu kazil svojí silou Batman. 
Děti téměř neměly oddech. Ne že by byly v jednom 
kole a tančily, to v tomto věku ještě nehrozí, ale 
pořadatelky pro ně připravily takovou spoustu sou-
těží, že šly od jedné k druhé. Soutěže prověřovaly 
šikovnost, postřeh, talent, zkrátka každý si přišel 

Letos jsme na plese lovili

Přišla zima, děti mají radost

hrady. Radost mají, když se jim povede sněhulá-
ček. Šťastné chvíle na sněhu končí oznámením, 
že pokračovat budeme zítra. Děti se smutkem, 

ale i s nadějí odcházejí zpět do mateřské ško-
ly. Je štěstí, že děti ve Lhotce ví, jak radovánky 
spojené se ZIMOU užít.  M.�Laníková�

Až předsedkyně lhoteckého Klubu seniorů 
ve čtvrtek 12. března zahájí odpoledne v sále 
Obecního domu výroční členskou schůzi, bude 
informovat o akcích a hodnotit období, které 
spadá již do druhé pětadvacítky činnosti této 
úspěšné organizace.

Ta první pětadvacítka měla svůj start v Obec-
ním domě 15. 7. 1994. Připomeňme si, že u zro-
du tehdejšího názvu Klub důchodců stáli s prvním 
předsedou Zdeňkem Tomkem členové výboru 
– Jindřich Rajnoch, Zdeněk Vita, Oldřich Tesař, 
Helena Sochová a dvě Marie – Valášková a Pe-
čínková. Do revizní komise byli zvoleni Štěpán 
Hruška a Miluše s Blaženou Slípkovými. Členský 
příspěvek začal na dvacetikoruně. Organizace se 
úspěšně rozjela a do roka už měla téměř osmde-
sátku členů. Do plánu činnosti se postupně do-
stalo smažení vaječiny, opékání párků, návštěvy 
jubilantů i nemocných. Ale také zajímavé zájez-
dy. Ty první byly do Lázní Klimkovice, ZOO v Os-
travě, Hrabyně, Štramberku, hornického skanze-
nu v Paskově, jízdárny ve Staré Bělé, polského 
Těšína, divadel, ale i na Hrčavu a zámek Fryšták 
v Karviné. Už od prvopočátku klub pořádal taneč-
ní zábavy – na podzim krmášovou a v plesové 
sezoně přátelský večírek. Zajímavostí je i to, že 
pro obě z počátku zajišťoval jídlo vlastními silami, 
takže zejména členky klubu pekly i vařily.

Roky až po současnost běžely dál, místní 
úspěšné akce se opakovaly, zájezdy byly do růz-
ných míst kraje. Jak už to ale v seniorských or-
ganizacích bývá, zejména ve výboru, který mívá 
při organizaci každé akce nejvíce starostí, se 
členové měnili. Za pětadvacet let se ve výborech 
vystřídala celá řada Lhoťanů. Vzpomeňme as-
poň předsedy. Druhým byl od roku 2003 Jaromír 
Tomek, v roce 2009 ho vystřídal Karel Závodný. 

Současný výbor, který od března 2018 vede 

Senioři do dalších pětadvacítek...

Marie Holečková, navázal na předchozí tradiční 
akce, ale přesto se styl práce změnil. Má pravi-
delná pracovní jednání v mateřské škole, rukou 
psanou knihu zápisů vystřídaly zápisy psané 
na počítači a rozesílané mailovou poštou. Stejně 
tak už se rozesílají většině členů i informace o při-
pravovaných akcích. Klub má u točny autobusů 
také svoji pravidelně aktualizovanou nástěnku. 
Ale i každoročně opakované akce se zpestřují. 
U „buřtů“ a „vaječiny“ si získaly oblibu znalostní 
kvízy družstev – převážně z historie Lhotky.

To, že Klub seniorů patří mezi složky obce, 
je zřejmé nejenom z pravidelné účasti starosty 
na akcích klubu, ale i z každoročního příspěv-
ku z obecního rozpočtu, stejně jako z finanční 
podpory při úhradě autobusu na zájezdech se-
niorů. Je to také proto, že klub akce připravuje 

nejen pro své členy, ale pro všechny – zejména 
starší, ale i mladší občany Lhotky.

Členství v klubu je pro starší občany neje-
nom zajímavé, ale i výhodné. Přesto – snad 
vlivem životního stylu, kdy chceme být všichni 
mladí – celá řada i několikanásobných babiček 
a dědečků jako by se bála do Klubu seniorů 
vstoupit. Proti počtu členů před pětadvaceti lety 
je v současné době v klubu polovina – kolem 
čtyřiceti. A přitom občanů v seniorském věku je 
v obci téměř čtyřikrát více.

Klub lhoteckých seniorů po úspěšné činnosti 
předchozích pětadvaceti let vstupuje do dalších 
pětadvacítek za podpory obce s optimismem 
a věří, že i další období bude pro něj a zejmé-
na pro všechny starší občany Lhotky nejméně 
stejně úspěšné.�� P.�Pasek

Zaregistrujte své telefonní číslo a mailo-
vou adresu v Mobilním rozhlase obce Lhotka 
na adrese https://obec-lhotka.mobilniroz-
hlas.cz/ a budete dostávat do e-mailu pravidel-
né informace z dění v obci. 

Krizové a nejdůležitější informace dostanete 
sms zprávou i na staré mobilní telefony. 

Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní apli-
kaci https://zlepsemecesko.cz/

Nezapomeňte� zaregistrovat� mailovou�
adresu!

Mobilní rozhlas v obci

Registraci,�stažení�aplikace�i�příjem�veš-
kerých�zpráv�máte�ZDARMA.

Sezonu ukončili nejmenší

na své. A někdy se zapojili i rodiče nebo prarodiče 
a zjistili, že to zas není taková „brnkačka“, jak se 
na první pohled zdálo. Zábava plynula, občerstvení 
bylo zajištěno – rakvičky se šlehačkou šly na drač-
ku a všechny děti se těšily na tombolu. A jak už to 
bývá, někdo měl štěstí, druhý ne. Ale co, hlavně 
že se všechny děti na karnevalu pěkně pobavily.

Zejména po vánočním koncertě má každo-
ročně i soubor Pilky „umělecké prázdniny“ – 
volno od pravidelných úterních zkoušek. Bývá 
to většinou až do konce února a pak začínají 
nacvičovat nové pásmo pro srpnové Sochovy 
slavnosti. Ale protože je to kolektiv, kterému 
to „ladí“ nejen při vystoupeních, využívají jeho 
členové i jiných akcí ke společným setkáním 
a posezením. 

Tou první v letošním roce byl lednový lho-
tecký přátelský večírek seniorů, který velká 
část Pilkařů poslední léta s oblibou pravidel-
ně navštěvuje. Další setkání pak bylo v únoru 
ve lhoteckém wellness restaurantu U Fandy. 
Tam se ale nezpívalo ani netančilo. Soubor 
si užíval bazénu a vířivky, ale i bowlingových 
drah, ochutnal jídelníček restaurační kuchyně, 
ale vyslechl od organizační vedoucí Libuše Zlé 
již i první informace k nové sezoně. 

Do sálu lhotecké mateřské školy začne sou-
bor docházet od března. První úterek je ještě 

„Umělecké prázdniny“ Pilek 

věnován spíše informacím a promítáním filmů 
z cestovních zážitků členky, která navštívila exo-
tické země. Ale už od dalšího úterka se pojede 
„naostro“. To proto, že Pilky budou chtít i letos 
dokázat nejen na „Sochovkách“, ale i při ostat-
ních letošních vystoupeních, že jim to stále zpívá 
a tančí a že umí pobavit každého diváka.  P.�P.�
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slovo starosty
Vážení spoluobčané,
právě prožíváme nelehké období, kdy se celý svět potýká s pandemií ko-

ronaviru. Jak už jsem vám psal před nedávnem, vím, že my Lhoťané jsme 
lidé zvykli žít bohatým kulturním a společenským životem. Bohužel teď to 
musíme na nějaký čas z důvodu vzniklé situace omezit. Chtěl bych vás 
poprosit, abyste nepodceňovali vzniklou situaci a dodržovali pravidla a na-
řízení vydaná vládou v době karantény. Noste ochranné roušky, rukavice, 
nenavštěvujte se zbytečně, dodržujte předepsaný odstup a snažte se vyhnout kontaktu s ostat-
ními osobami. Na nákupy, do lékárny a na úřad choďte jen v nejnutnějším případě. Dodržujte 
důkladně hygienu a snažte se udržovat v dobré náladě. Svou zodpovědností ochráníte hlavně 
své blízké, děti, rodiče, ale i sebe. Veškerá vydaná opatření a nařízení se snažíme zveřejňovat 
na obecních stránkách, facebooku a ty nejdůležitější informace jsou vám doručovány i na mai-
lové adresy mobilním rozhlasem. Lidem, kteří se ocitnou v nouzi, nabízíme pomoc z obecní-
ho úřadu. Nebojte se zavolat, budeme se snažit vám pomoci. Děkuji lhoteckým švadlenkám 
za pomoc při zajištění ochranných roušek pro naše občany. Několik dobrovolnic nám zdarma 
našilo roušky, které byly postupně dodávány do vašich schránek. K dnešnímu dni, kdy píšu tento 
článek, holky našily 447 ks textilních ochranných roušek, které by měly mít ve svých schrán-
kách všechny osoby starší 15 let. Jestli někdo roušku ve své schránce nenašel, může se obrátit 

na obecní úřad, kde ještě roušky máme. Tak-
též děkuji všem, kteří si ochranné roušky ušili 
doma pro svou rodinu, sousedy a známé, i těm 
kteří přispěli na jejich výrobu finanční částkou, 
materiálem či nějakou sladkostí na zpříjemně-
ní práce našim švadlenkám. Prosím používej-
te tyto roušky při pohybu na veřejnosti. Nosit 
roušku či jiný prostředek na zakrytí nosu a úst 
je znakem zodpovědnosti a odvahy. Buďme 
všichni zodpovědní a společně zastavme tuto 
pandemii. Zkusme to tu chvíli vydržet a věřme, 
že si společného setkávání užijeme ještě do-
statek. Přeji vám příjemné prožití nastávajících 
velikonočních svátků, tentokrát pouze v okru-
hu svých nejbližších, hodně jarního sluníčka, 
dobré nálady, a hlavně pevné zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta

poděkování

Děkujeme rodině Ivánkové za pro-
vozování prodejny potravin. Jejich 
práce je v tomto období zvlášť ná-
ročná, kdy nasazují své zdraví. Jsme 
rádi, že tento malý dostatečně záso-
bovaný obchůdek ve Lhotce máme 
a nemusíme se vystavovat nebez-
pečí nákazy v přeplněných super-
marketech. Ulehčete jim taky práci 
a dodržujte pravidla daná pro naku-
pování v obchodech v době nouzo-
vého stavu.Připomínáme splatnost místního poplatku za psa

č. účtu 1690539349/0800
PES – V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit číslo vašeho domu do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. Po-
platek zaplatit do 31. 3. daného roku. Z důvodu současného stavu dáváme přednost 
platbě přes bankovní spojení. Děkujeme.

krátce z obce

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného půvo-
du, velkoobjemový, elektroodpad a kartonový 
papír můžete odevzdávat vždy v sobotu od 10.00 
do 12.00 hodin na sběrném místě u bývalého 
kravína. Neodkládejte odpad v okolí sběrného 
místa mimo provozní dobu, a to ani biologicky 
rozložitelný odpad, který přijde do uzamčeného 
prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odkládat pouze 
větve z ořezu stromů a keřů na vyznačené místo. 

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu: pondělí 
6. 4. a 20. 4. 2020

Upozornění
Upozorňujeme občany, aby ukládali na sběr-
ných místech v obci pouze vytříděný odpad 
do jednotlivých nádob podle druhu odpadů. 
Pokud nevíte, co do které nádoby patří, stačí si 
to na nich přečíst. Neodkládejte u nádob taktéž 
odpad, který se do nich nevejde. K tomu je ur-
čeno sběrné místo u budovy bývalého kravína. 
Do nádob na použité jedle oleje odkládejte pou-
ze oleje a tuky v pevně uzavřených PET láhvích. 
Tyto nádoby neslouží pro odkládání starých za-
vařenin a zbytků potravin. Od dubna máme pou-
ze jednoho obecního pracovníka, který to musí 
po vás třídit, tak mu nepřidělávejte práci.  oú

Lyžování nás baví, prohlásily děti již po prv-
ním dnu lyžování v dětském lyžařském parku 
Sun Outdoor na Bílé, kam tradičně v tuto před-
jarní dobu děti z Mateřské školy Lhotka jezdí. 
I když počasí během prvních tří dnů dětem příliš 
nepřálo, na chuť a snahu podávat ty nejlepší ly-
žařské výkony nemělo vliv.

Začátečníci nadšeně zvládli základní postoj, 
kterému říkají hranolky, což je poloha lyží rovno-
běžně vedle sebe. Delší procvičování potřebo-
valy při tzv. pizze, kdy špičky lyží směřují k sobě 
a konce lyží od sebe – postoj pro brzdění a za-
stavení. Ve chvíli, kdy děti pochopily pokyn Bob 
a Bobek, což je krok přísunný stranou, měly vy-
hráno nad neposlušně „ujíždějícími“ lyžemi a za-
čaly je ovládat. Pak se už lehce přes jakoukoliv 
terénní nerovnost dostávaly vzhůru proti svahu 
a nastoupit na jedoucí koberec (přibližovací pás) 
nebo pomu bylo hračkou. Se sjížděním svahu už 
neměly problém. Nejvyspělejší lyžaři ani se sva-
hem sjezdovky Jih. Na závěr se počasí umoud-
řilo a nádherný slunný den na Bílé uvítal rodiče 
i ostatní blízké, kterým děti mohly předvést své 
lyžařské dovednosti. Týden lyžování skončil, ale 
dětem bude připomínán vždy při pohledu na zís-
kaný diplom a medaili.  M. Laníková

Každoroční hodnocení činnosti na jarní vý-
roční členské schůzi lhoteckého Klubu seniorů 
se tentokrát uskutečnilo v sále Obecního domu 
ve čtvrtek 12. března 2020. 

Ještě před začátkem předvedly své pásmo 
děti z místní mateřské školy. Některé z nich 
v sále měly právě toho svého dědečka a svoji 
babičku. V závěru nejenom ty „své“, ale i ostatní 
seniory v sále vyzvaly, aby si známé písničky 
zazpívali s nimi společně. Ve vlastním programu 
pak předsedkyně Klubu Marie Holečková zhod-
notila uplynulé období, ve kterém celá řada akcí 
byla o něco vylepšena. Například „buřty“ a „va-
ječina“ o znalostní soutěže, a zejména zájezd 
nově o společné cestování autobusem. Stejně 
jako loni si mohli účastníci navíc připomenout 
zdařilé akce promítáním fotografií Jardy Fojtíka. 
S činností obecního úřadu a zastupitelstva pak 
všechny seznámil starosta obce Zdeněk Kuba-
la. Zvýraznil zejména ty akce, které se připravo-
valy a budou připravovat pro starší občany obce. 
Kuchyně pro seniory připravila chutné „vepřo-
-knedlo-zelo“, s nápojem podle výběru každé-
ho účastníka. Ženy dostaly k Mezinárodnímu 
svátku žen žluté tulipány, všichni pak barevné 
papírové tulipánky od dětí z mateřské školy. 
Účastníci „výročky“ se rozcházeli s představou, 
že se někteří setkají už začátkem dubna při ce-
lostátním a obecním „Uklízení Česka a Lhotky“ 
a o několik dnů později v co největším počtu 
na tradičním jarním smažení vaječiny…

Lyžování nás baví

Seniorům se změnily plány

jubilea

V měsíci dubnu oslaví své významné životní 
jubileum a dal ke zveřejnění souhlas:

Libor Zajonc – 60 let

 

Oslavenci, přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. 

Pevné zdraví, spokojenost, 
životní elán a pohodu.

…ale v dalších dnech už bylo všechno 
jinak

Po Číně, Itálii i ostatních světových i evrop-
ských zemích se nákaza koronavirem dostala 
i do Česka a úplně omezila výrobu, služby, ale 
i společenský život. A navíc se zejména senioři 
stali tou nejohroženější skupinou. Ale rozhod-
ně ne nečinnou. Protože v Klubu seniorů jsou 
převážně ženy, zapojila se většina z nich do šití 
roušek pro sebe, své nejbližší, ale i své známé. 
Významně vyšla vstříc starším lidem Lhotky 
i Obec, která již v počátcích nouzového stavu 
v informacích, na webových stránkách i v mo-

bilním lhoteckém rozhlase řadou konkrétních 
nabídek a doporučení věnovaných právě seni-
orům obce potvrdila svůj zvýšený zájem v péči 
právě o ně. Celosvětově i v Česku neradost-
ná čísla vlivem koronaviru od poloviny března 
neustále rostou. Všichni však věříme, že mi-
mořádná omezení po dobu nezbytně nutnou 
státy světa, Česko i naše obec se zvýšenou 
zodpovědností zvládnou. Stejně tak věříme, 
že se opět nejen pracovní i společenský život 
všech lidí, ale i činnost lhoteckého Klubu seni-
orů obnoví ve stejném rozsahu, jako tomu bylo 
dosud.  P. Pasek
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slovo starosty
Vážení spoluobčané,
máme tady měsíc květen, louky se zazelenaly, stromy a keře rozkvetly 

a příroda se ukazuje v plné síle. Věřme, že o co větší sílu má jarní sluníčko, 
o to víc bude slábnout koronavirus, který nás sužuje už třetí měsíc, a brzy 
se opět dočkáme společného setkávání, výletů a všeho, na co jsme byli 
dlouhou dobu bezstarostně zvyklí. 

Chtěl bych vám poděkovat, že veškerá opatření vydaná v době nouzo-
vého stavu neberete na lehkou váhu, že se chováte zodpovědně a dodržujete veškerá pravidla. 
Jsem rád, že k dnešnímu dni není u nás v obci žádný případ pozitivně testovaného na COVID 
19 a věřím že tomu bude i v době, kdy budete číst tyto řádky. I přes situaci, ve které se právě 
nacházíme, važme si toho, že žijeme v této době, že se nemusíme strachovat o své blízké a ka-
marády. Tento měsíc si připomínáme 75. výročí konce druhé světové války a také osvobození 
naší obce. Druhá světová válka byl nejkrvavější konflikt, jaký lidstvo kdy poznalo. Zachvátila 
nejen Evropu, ale i další kontinenty, lidstvo v hrůze a obavami čekávalo, zda zvítězí dobro nebo 
zlo. Neuvěřitelně těžkých a složitých šest let naše země prožívala nacistickou okupaci. Tisíce lidí 
přicházely o domovy, majetky a také o životy. Hrůzy, které válka přinášela, patřily k těm, které 
překonaly nejbujnější fantazii lidské představivosti. Zanikaly celé rodiny, děti přicházely o své 
rodiče a rodiče o své děti. S osvobozením přišla naděje na to, že takové hrůzy se již nikdy ne-
budou opakovat. I v dnešní době, kdy se všude kolem nás šíří vlna násilí, rasové a náboženské 
nesnášenlivosti, je nutné upozorňovat na to, co vedlo k rozpoutání války. Že tato válka nebyla 
pouze politickou záležitostí spojenou s touhou jednoho člověka zvítězit nad ostatními evropský-
mi národy, ale že se zde projevila rasová nenávist. Vzpomeňme s úctou na všechny, kteří v této 
válce přišli o život, na všechny, kterým táto válka vzala jejich nejbližší, a važme si těch, kteří se 
rozhodli aktivně vzdorovat násilí a zlu. Važme si toho, že můžeme žít ve svobodné zemi a čiňme 
vše pro to, aby se tyto hrůzy již nikdy nevrátily. Přeji vám hodně jarního sluníčka hezkých dnů, 
dobré nálady, a hlavně pevné zdraví. Zdeněk Kubala, starosta

Jak jste určitě zaregistrovali, začátkem 
března se mezi občany donesla zpráva, že se 
prodává budova hostince Pod Ořechem, která 
je ve vlastnictví soukromé osoby. Jelikož se 
po obci nesou opět zaručené informace, že 
tuto budovu kupuje obec, a dokonce už víme 
i za jakou cenu, rád bych se k tomu vyjádřil. 

Po informaci, že se budova prodává, což 
bylo 4. 3. 2020, jsem o této skutečnosti infor-
moval zastupitele, abychom se poradili, zda 
bychom tuto budovu nechtěli využít pro potře-
by obce. Jak většina z vás ví, v minulosti ne-
získala obec do vlastnictví dvě budovy v centru 
obce, což je nám dodnes vyčítáno, a nechtěl 
jsem, abychom bez uvážení nevyužili možnost 
získání budovy bývalého hostince, která se na-
chází na celkem výhodném místě a patří k ní 
i dost velký pozemek včetně poměrně velké 
přístupové zpevněné plochy. Dalším důvodem 
pro jednání zastupitelstva o odkupu byla oba-
va, že budovu koupí někdo, kdo ji bude využí-
vat například k různým podnikatelským aktivi-
tám, jako jsou například sklady nebezpečného 
odpadu, hlučný provoz, ubytování nepřizpůso-

bivých apod., a bude tím znepříjemňovat život 
majitelů sousedních rodinných domů. Podle 
mého názoru je budova v takovém stavu, že si 
ji nikdo nekoupí k účelu, pro který sloužila do-
teď, zvlášť když v obci, která má 550 obyvatel, 
jsou další dvě restaurace. Nicméně zastupitelé 
se dohodli, že si nejdřív budovu prohlídnou, 
proto jsem 5. 3. 2020 domluvil schůzku s paní 
majitelkou, která nám nemovitost zpřístupnila 
k prohlídce. Poté se zastupitelé dohodli, že 
necháme vypracovat odborný znalecký po-
sudek, abychom si vůbec ujasnili, jakou má 
nemovitost hodnotu. Od prohlídky do dnešní-
ho dne, kdy píšu tento článek (konec dubna) 
jsme s paní majitelkou vůbec nic neřešili, ani 
koupi, ani cenu. Čekáme na znalecký odhad 
a následně bude zastupitelstvo obce na ve-
řejném zasedání projednávat, zda budeme 
s majitelkou nemovitosti jednat o případném 
odkupu a za jakou cenu, či nikoliv. Tak se věci 
mají a věřte, že budete neprodleně informo-
váni o dalším postupu v možnosti získání této 
nemovitosti do majetku obce. 

 Zdeněk Kubala, starosta 

krátce z obce

Svoz odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v květ-
nu: pondělí 4. 5. a 15. 5. 

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného pů-
vodu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10 do 12 hodin na sběrném místě u bývalé-
ho kravína, případně po tel. domluvě v pracov-
ní době obecního úřadu. Neodkládejte odpad 
v okolí sběrného místa mimo provozní dobu, 
a to ani biologicky rozložitelný odpad, který 
přijde do uzamčeného prostoru. Nevhazujte 
trávu a zbytky rostlin přes plot. Mimo provozní 
dobu můžete odkládat pouze větve s ořezu 
stromů a keřů na vyznačené místo.  oú

Upozornění
Upozorňujeme občany, aby ukládali na sběr-
ných místech v obci pouze vytříděný odpad 
do jednotlivých nádob podle druhu odpadů. 
Pokud nevíte, co do které nádoby patří, sta-
čí si to na nich přečíst. Neodkládejte u ná-
dob taktéž odpad, který se do nich nevejde. 
K tomu je určené sběrné místo u budovy bý-
valého kravína, které je otevřeno vždy v so-
botu od 10 do 12 hodin. Do nádob na pou-
žité jedlé oleje odkládejte pouze oleje a tuky 
v pevně uzavřených PET láhvích. Tyto nádo-
by neslouží pro odkládání starých zavařenin 
a zbytků potravin. Od dubna máme pouze 
jednoho obecního pracovníka, který to musí 
po vás třídit, tak mu nepřidělávejte práci.  oú

Obec Lhotka získala ze Státního fondu 
životního prostředí ČR dotaci 3 200 000 Kč 
na bezúročné kotlíkové půjčky, které slouží 
k předfinancování realizace výměny starých 
neekologických kotlů za nové zdroje vytápění. 

Žadatelem o půjčku ve výši až 200 000 Kč 
může být osoba, která je vlastníkem rodinného 
domu na území obce Lhotka a má uzavřenou 

Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Mo-
ravskoslezského kraje v rámci dotačního pro-
gramu Kotlíkové dotace v Moravskoslezském 
kraji – 3. výzva. Tuto půjčku může využít až 16 
žadatelů. Pro více informací o získání kotlíko-
vé půjčky kontaktujte Ing. Martinu Kubalovou 
na tel. 605 288 771, e-mail: kubalova@obec-
-lhotka.eu.

Z dotačního programu Moravskoslezského 
kraje „Podpora návrhu řešení nakládání s vo-
dami na území, příp. části území, obce“ jsme 
získali finanční podporu ve výši 162 000 Kč 
na realizaci projektu Studie nakládání s odpad-
ními vodami na území obce Lhotka. 

Studie proveditelnosti bude sloužit jako zá-
kladní podklad pro další rozhodování v procesu 
přípravy a výstavby splaškové kanalizace. Po-
kud bude možnost odkanalizování ve více vari-
antách (gravitační kanalizace, výtlak kanaliza-
ce, přečerpávání, částečně tlaková kanalizace 
či domovní ČOV), bude studie obsahovat i tyto 
varianty. Studie bude vypracována se zaměře-
ním na následující klíčové okruhy:
• popis stávajícího stavu odkanalizování obce,
• popis zájmové oblasti (geologické poměry, 
hydrologické poměry, ochranná pásma apod.),
• majetkoprávní zohlednění stávajícího stavu 
navržených opatření (kanalizační síť, ČOV),

• hydrogeologické posouzení (max. 3 vrty 
v hloubce 3 metrů nebo hydrogeologická rešer-
še) pro likvidaci odpadních vod pomocí domov-
ní čistíren odpadních vod, kde není recipient 
v dostatečné blízkosti a bude třeba vyčištěné 
odpadní vody zasakovat
• navržení opatření (kanalizační síť, ČOV),
• určení možné etapizace projektu a předběž-
ného harmonogramu projektu,
• výši investičních a provozních nákladů,
• možnost získání dotace z fondů EU či národ-
ních zdrojů,
• projednání závěrů studie s dotčenými orgá-
ny veřejné správy (odbory výstavby, vodního 
hospodářství a životního prostředí v pověřené 
obci),
• veřejná prezentace variant řešení a přínosů 
projektů v návaznosti na podmínky připojení 
a legislativu (zákon o vodovodech a kanaliza-
cích)

Chystáme pro vás již Čtvrtý dětský tábor 
ve Lhotce pod Ondřejníkem příměstského 
typu. Každé ráno své dítě v areálu MŠ Lhotka 
odevzdáte a odpoledne se s ním opět přivítáte.

Na děti čeká spoustu zajímavých tematických 
činností, včetně celodenního výletu. V prvním 
ročníku jsme s dětmi cestovali časem, v druhém 
ročníku jsme putovali za pokladem a třetí ročník 

patřil malým námořníkům, kteří vypluli vstříc dob-
rodružství. Co nám přinese čtvrtý ročník? Na to 
si musíte počkat do 24. 8. 2020, kdy společně 
s dětmi tábor zahájíme. Vyplněné přihlášky 
můžete zaslat na email taboryprodeti@email.cz 
nebo je odevzdat na OÚ ve Lhotce, kde jsou při-
hlášky také k dispozici. Bližší informace u vedou-
cí tábora Kristýny Kotalové, tel.: 724 562 403.

Koronavirová pandemie, která ochromila té-
měř všechny státy světa, zasáhla samozřejmě 
i naši obec. Naštěstí jenom svými opatřeními, 
na která jsme do té doby nebyli zvyklí. Najed-
nou jsme od poloviny března museli nosit rouš-
ky, nemohli se setkávat ve školách, školkách, 
kostelích ani kaplích a na zkouškách souborů, 
přerušily se sportovní soutěže, zavřely se diva-
delní sály, kina a zrušila se celá řada velkých 
sportovních i kulturních akcí. Nevyšla nám ani 
akce „Uklízíme Česko a Lhotku“ a také tradiční 
Velikonoce byly bez koledníků.

Naštěstí naše Lhotka svým umístěním mezi 
Ondřejníkem a Rosuškama nám na rozdíl 
od přelidněných měst umožňuje v beskydské 
přírodě i všechna ta omezení lépe přečkávat.

Ale ve Lhotce bývalo i hůř. Stačí si otevřít 
knihu „Historie Lhotky z pod Ondřejníka“ a při-
pomenout si jiná těžká období naší obce i země 
v letech uplynulých, jak je sepsala lhotecká 
kronikářka Alžběta Kožuchová. 

Mezi nejtěžší roky patřilo zejména období 
Třicetileté války od roku 1618 do 1648, kdy 
i Lhotka byla zpustošenou vesnicí se zanedba-
ným hospodářstvím, kde shořely některé domy, 
kde pole zarostla lesem a grunty zpustly.

Nelehký život byl i ve druhé polovině 17. 
století, kdy se z bývalých vojáků stali lupiči 

a zbojníci. Nebyly to však jenom války, které 
sužovaly lid v Beskydech, ale i nevolnictví 
a robota. I Lhoťané se připojovali k povstáním 
v letech 1673, 1675 a 1695 proti robotě na pan-
stvích vrchnosti a byli za to mnohdy tvrdě po-
stihováni. Situace se zlepšila až téměř za sto 
let po patentu M. Terezie v roce 1775, zrušení 
nevolnictví Josefem II. v roce 1781 a nakonec 
i po zrušení roboty v roce 1848.

Ale ani pak se lidem v Podbeskydí nežilo leh-
ce. Zejména pro velkou nouzi, ale i z politických 
důvodů nebo náboženských rozporů se od roku 
1871 začali Lhoťané vystěhovávat do Ameriky.

S první světovou válkou od července 1914 
přišla nejdřív drahota, ale pak i odvody. Z teh-
dejších 551 obyvatel bylo odvedeno 108 mužů. 
Z nich se 25 již domů nevrátilo. 

Následovala třicátá léta 20. století a s nimi 
i důsledky hospodářské krize. A po nich další 
– 2. světová válka. V jednu hodinu po půlnoci 
24. září 1938 oznámil zvon na lhotecké kapli 
mobilizaci, už ve 4 hodiny do Lhotky byly do-
ručeny mobilizační vyhlášky a o pět hodin poz-
ději již odjížděli lhotečtí muži na nádraží do Frý-
dlantu a odtud k hranicím s Německem, aby se 
po „Mnichovu“ zklamaně vrátili zpět. 

V období německé okupace se i ve Lhotce 
zrodil v prosinci 1939 odboj, který skončil zatče-
ním i vězněním jeho iniciátorů. I závěrečné dny 
2. světové války – od 24. dubna do 5. května – 
byly pro Lhotku krvavé. Ustupující německá voj-

ska se nevzdávala a kromě padlých rudoarměj-
ců při tom padli za vlast i čtyři lhotečtí občané.

Lhotce se nevyhýbaly ani epidemie. Historiko-
vé zmiňují bez konkrétních čísel ve Lhotce zejmé-
na mor v letech 1624, 1645 a 1679. Ve Lhotce 
pak později, na přelomu let 1918/19, při epidemii 
chřipky zemřelo osm dětí. V dubnu a květnu roku 
1921 to pak byla spalničková epidemie, taktéž 
s úmrtím několik malých dětí, a v roce 1934 in-
fekční záškrt a spála, při kterých zemřelo opět 
několik – zejména předškolních – dětí.

Stejně jako všude, tak i ve Lhotce každou chví-
li ukázala svoji sílu i příroda se svými živelnými 
pohromami. Byly to zejména neúrody, kdy napří-
klad v zimě 1757/58 napadlo tolik sněhu, že pod-
zimní sadba byla rozmočena a jarní se nedala za-
sít. Stejně tak velké mokro zničilo úrodu i v roce 
1847. Neúrody z důvodů mokra, nebo naopak 
sucha, vichřic, smrští, bouří a mrazů kronikáři za-
psali i ve 20. století. Například v zimě na přelomu 
let 1928/29 po celé tři měsíce trvaly mrazy mínus 
40, někde až mínus 45 stupňů Celsia. Za zmínku 
stojí i velká povodeň v létě roku 1997.

Uplynulé katastrofy, pohromy, války i jiná těž-
ká léta jsou už zapomenuta. Většina pamětníků 
již nežije, zbyly po nich jenom zápisy v kroni-
kách. Také my se můžeme těšit, že i součas-
né složité období, které všichni v těchto dnech 
prožíváme, jednou skončí bez větších problémů 
a že i o něm zůstanou jenom zápisy ve lhotecké 
i jiných kronikách.  Pavel Pasek

Hostinec Pod Ořechem

Kotlíkové půjčky

poděkování
Děkujeme lhoteckým švadlenkám za po-

moc při rychlém zajištění ochranných roušek 
pro naše občany. Poděkování patří přede-
vším Ladě Kazimírové, Aleně Tomisové, 
Aleně Krnáčové, Leoně Mazochové, Marti-
nám Kubalovým, Marii Vašíčkové, Liselotte 
Rokyta, Šárce Sobkové, Marii Holečkové, 
které pro vás zdarma našily přes 700 ks 
textilních ochranných roušek, a Květoslavě 
Raganové, která ve svém obchodě umož-
ňuje distribuci ochranných roušek. Taktéž 
děkuji všem, kteří si ochranné roušky ušili 
doma pro svou rodinu, sousedy a známé, 
i těm, kteří přispěli na jejich výrobu finanč-
ní částkou, materiálem či nějakou sladkostí 

na zpříjemnění práce naším švadlenkám. 
Postupně se šijí další roušky, které si mů-
žete v případě potřeby zdarma vyzvednout 
v obchodě u Ivánků.

Studie odkanalizování obce Lhotka

Odevzdávání přihlášek na letní tábor vrcholí!

Malé ohlédnutí v době koronavirové

jubilea

V měsíci květnu oslaví své významné životní 
jubileum a dala ke zveřejnění souhlas:

Alenka Rozbrojová – 80 let

Oslavenkyni, přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. 

Pevné zdraví, spokojenost, 
životní elán a pohodu.
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slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
je tady červen, kdy se žáci a studenti po dlouhých měsících strávených 

ve školních lavicích těšívají na prázdniny. Tentokrát je to z důvodu korona-
viru trošku jinak. Od března se vyučovalo na dálku pomocí různých komu-
nikačních aplikací, ale hlavně si studenti vyzkoušeli, jak se umí vzdělávat při 
samostudiu. Velká zátěž a těžká zkouška to byla i pro rodiče dětí, které jsou 
ještě na základní škole, kdy si mohli nanečisto vyzkoušet roli učitele, byť jen 
ze svými dětmi. Začátkem června už většinou maturanti věděli, jak dopadli u zkoušky dospělosti, 
znali výsledky přijímacích zkoušek na vysoké školy a bezstarostně se těšili na blížící se prázdniny. 
Letos je to vše trošku posunuté, ale i tak věřím, že většina žáků a studentů bude se svými výsledky 
spokojená. 

Dne 14. května proběhlo další veřejné zasedání zastupitelstva, na kterém byly mimo jiné schvá-
leny smlouvy s občany na poskytnutí bezúročné kotlíkové půjčky, která slouží k předfinancování 
realizace výměny starých neekologických kotlů za nové zdroje vytápění. Na tyto půjčky získala obec 
dotaci ze Státního fondu životního prostředí. Jedním z důležitých bodů programu bylo také schválení 
vyhlášení konkurzu na ředitele mateřské školy Lhotka. Z konkurzu vyjde nový ředitel nebo ředitelka, 
která převezme vedení mateřské školy po stávající ředitelce paní Miroslavě Laníkové od 1. 1. 2021. 
Obecní zastupitelstvo naopak neschválilo odkup nemovitosti bývalého Hostince pod ořechem za na-
bídkovou cenu 2 100 000 Kč. 

S jarním sluníčkem a májovými dešti se probudila k životu příroda, zazelenaly se stromy a keře, 
ale hlavně nás začala přerůstat tráva. Chtěl bych poděkovat spoluobčanům, kteří při údržbě 
a zkrášlování okolí svých domovů pokosili i předzahrádky a obecní pozemky od komunikace podél 
svých plotů. Do konce května jsme měli na obci jen jednoho pracovníka, který má na starost nejen 
kosení trávy, ale údržbu veškerého obecního majetku a není v jeho silách vše zvládnout v potřeb-
ném čase. Jednáme s úřadem práce a věříme, že se nám podaří opět získat alespoň dva pracovníky 
na veřejně prospěšné práce. Tito pracovníci by byli financováni z dotace úřadem práce a jako každý 
rok by nám výrazně pomohli s údržbou veřejného prostranství a obecního majetku. 

V oblasti kulturního a společenského života nám letošní první polovina roku moc nevyšla, museli 
jsme zrušit několik akcí, na které jsme se těšili. Neuskutečnily se akce, jako je Ukliďme Česko – 
Ukliďme Lhotku, která se těšila čím dál větší oblibě, nebude ani tradiční dětský den, po kterém mělo 
vystoupit Divadlo Klauniky, byla zrušena i oblíbená akce Mikroregionu Frýdlantsko-Beskydy Bes-
kydské hry bez hranic, na kterou se těšili jak soutěžící, tak pravidelní fanoušci, kteří jsou každoročně 
lhoteckému družstvu oporou. Věřme, že se brzy vrátíme k normálnímu životu a budeme se opět 
společně scházet při naších oblíbených akcích. 

Na závěr bych chtěl poděkovat všem za zodpovědnost, se kterou jste v minulých dnech přistu-
povali k opatřením z důvodu koronaviru, za dodržování všech opatření a nařízení. Poděkování patří 
všem dobrovolníkům za jakoukoliv pomoc, kterou přispěli k zvládnutí nelehkých předešlých dnů. Žá-
kům a studentům přeji co nejlepší vysvědčení, bezstarostné prázdniny a vám všem hodně hezkých 
a slunečných dnů, dobrou náladu a hlavně pevné zdraví.  Zdeněk�Kubala,�starosta

krátce z obce

Upozornění�na�obecně�
závaznou�vyhlášku

Upozorňujeme, že v obci platí obecně závazná 
vyhláška O regulaci hlučných činností v obci, 
podle které je každý povinen zdržet se o nedě-
lích a státem uznaných dnech pracovního klidu 
po celý den veškerých prací spojených s uží-
váním zařízení a přístrojů způsobujících hluk. 
Porušení povinností stanovených touto obecně 
závaznou vyhláškou lze postihovat jako přestu-
pek. Proto vás žádáme, dodržujte tuto vyhlášku 
a dopřejte klidu o nedělích a svátcích svým sou-
sedům i návštěvníkům obce.  OÚ

Konkurs�na�ředitele/ku
Mateřské�školy�Lhotka

Starosta obce Lhotka vyhlašuje konkurz 
na ředitele Mateřské školy Lhotka, příspěv-
kové organizace, se sídlem Lhotka 111, 
739 47. Více informací najdete na obecních 
stránkách www.obec-lhotka.eu.

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v červ-
nu: pondělí 15. 6. a 29. 6. 

Sběr�nebezpečného�odpadu
Nebezpečný odpad se bude sbírat v sobotu 
20. června od 10.00 do 12.00 hodin na sběr-
ném místě velkoobjemového odpadu u býva-
lého kravína. Odpad neodkládejte a osobně 
ho předejte pracovníku obecního úřadu. 
Mezi nebezpečné odpady patří:
Mazací a motorové oleje, olejové filtry, tone-
ry, použité obaly od postřiků a jiné chemiká-
lie, zbytky barev, laků a ředidel, autobaterie, 
prošlé a nepotřebné léky. 
ROZBITÉ ČI ROZEBRANÉ televizory, mo-
nitory, obrazovky, rádia, počítače, lednice, 
mrazničky, sporáky, pračky. 
!!!Nebudou�se�sbírat�pneumatiky!!!�� OÚ

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 

původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10.00� do� 12.00� hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domluvě 
v pracovní době obecního úřadu. Neodkládejte 
odpad v okolí sběrného místa mimo provozní 
dobu, a to ani biologicky rozložitelný odpad, kte-
rý přijde do uzamčeného prostoru. Nevhazujte 
trávu a zbytky rostlin přes plot. Mimo provozní 
dobu můžete odkládat pouze větve z ořezu stro-
mů a keřů na vyznačené místo.  OÚ

Když se počátkem března letošního roku 
začalo v českých médiích více psát a mluvit 
o nákaze koronavirem, který způsobuje nemoc 
COVID-19, nikdo netušil, jak rozsáhlá opatření 
k zastavení jeho šíření budou muset být přijata. 

Jedním z opatření, které se dotklo především 
studentů, žáků, jejich zákonných zástupců a za-
městnanců škol, bylo „uzavření škol“ od 11. 3. 
2020. Školy postupně následovala i předškolní 
zařízení. V naší mateřské škole se děti spolu 
nepotkaly téměř 10 týdnů – od 18. 3. do 22. 5. 
Jiné to bylo u pedagogů i správních zaměstnan-
ců. Zatímco pedagogové třídili a uspořádali po-
můcky v kabinetu, vytvářeli sborníky pomůcek 

k tematickým celkům vzdělávacích plánů, ino-
vovali tematické plány, připravovali, realizovali 
a instalovali vnitřní i vnější výzdobu školy, zajiš-
ťovali potřebné pomůcky a materiál pro znovu-
otevření mateřské školy a v neposlední řadě se 
vzdělávali formou samostudia, správní zaměst-
nance čekal komplexní úklid všech prostor včet-
ně sklepních, ale i zahradních, kde došlo také 
na renovaci a obnovu ochrannými nátěry. Ješ-
tě před závěrečnou dezinfekcí jsme velmi rádi 
přijali nabídku jednoho z rodičů na bezplatnou 
ionizaci ozónem všech vnitřních prostor školy. 
Máme vše připraveno, v pondělí 25. května opět 
otevíráme!  Miroslava�Laníková,�ředitelka

Letos v červnu to budou tři roky, co se finišo-
valo s přípravou srazu Lhot a Lehot v naší Lhotce 
pod Ondřejníkem. Jednou z připravovaných aktivit 
byl výšlap Lhoťanů a Lhoťanek na vrchol Ondřej-
níka. V té době byl ještě Ondřejník z větší části 
zalesněný. Jeho vrchol byl ukrytý mezi stromy, 
označený nivelačním bodem a dřevěnou cedulkou 
s údajem o nadmořské výšce. Občas tam někdo 
zabloudil a vrchol Ondřejníka jen tak, víceméně 
bez povšimnutí, prošel. Aby byl výlet na vrchol 
zajímavější, vyrobil mě, panáčka, lhotecký staros-
ta z březového dřeva a za pomoci pár nadšenců 
mě společně umístili na vrchol Ondřejníka – a tak 
jsem se narodil. Vedle mě, březového Lhotkoše, 
byla na vzrostlý smrk připevněna dřevěná schrán-
ka s pamětní listinou, do které se turisticky zdatní 
Lhoťané zapisovali. Během srazu jich vystoupalo 
na vrchol Ondřejníka několik desítek z 19 Lhot, 
Lhotek i Lehot. Schránka slouží dál, v současné 
době je v ní umístěn 4. zápisník s mnoha krásnými 
vzkazy, obrázky, postřehy, pocity či vzpomínkami 
těch, kteří v uplynulých třech letech ať jednou, či 
opakovaně dosáhli vrcholu Ondřejníka. Pamětní 
listina i vzkazovníky 1–3 jsou uloženy na obec-
ním úřadě ve Lhotce. Bohužel ani Ondřejníku se 
nevyhnula kůrovcová kalamita. Já, Lhotkoš, již 
nesedím pod vzrostlým smrkem, ale díky citlivému 
přístupu lesáků pod větším pařezem, na kterém 
zůstala i schránka na zápisníky. Většina smrko-
vého lesa zmizela, ale smutek ze ztráty krásných 
smrků vystřídal úžas z nově odkrytých nádherných 

jubilea

V měsíci červnu oslaví svá významná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Ladislav�Cabák�-�60�let
Tomáš�Sobek�-�50�let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. 

Pevné zdraví, spokojenost, 
životní elán a pohodu.

Tři roky březového „Lhotkoše“ na vrcholu Ondřejníka

Před půlstoletím – 2. 6. 1970 – opustil své 
celoživotní dílo – lašské písně a tance, ale i svět 
lhotecký občan a dlouholetý řídící učitel zdejší 
obecné školy – Vincenc Socha. Opustil ale také 
svůj národopisný soubor Pilky, který v roce 1936 
s téměř padesáti lhoteckými, zejména mladší-
mi, milovníky folkloru založil. Původně chtěl se 
souborem zachovávat místní lidové zvyky, jako 
jsou dožínky, kácení máje, poutě a krmaše, ve-
likonoční a vánoční koledy i svatební zvyky. Ale 
díky jeho úsilí a zájmu členů souboru se skupina 
nadšenců rozrostla o vlastní cimbálovou muziku 
a více než třicet let si udržela vysokou umělec-
kou úroveň. Zejména po válce se činnost zin-
tenzivnila natolik, že v roce 1949 získal soubor 
i státní podporu na vybavení novými kroji pro 
všechny členy. S pilně nacvičovanými novými 
programovými pásmy, která vycházela zejména 
z lašských písní, tanců i obyčejů, bavil soubor 
každoročně tisíce diváků nejen na Moravě, ale 
i v Čechách a na Slovensku. Například v roce 
1952 měly Pilky dvacet vystoupení, zúčastnily se 
tří soutěží a tří nahrávek v ostravském rozhlase. 
Vážné onemocnění uměleckého vedoucího Vin-
cence Sochy a nenalezení nikoho, kdo by sou-
bor vedl, mělo v roce 1968 za následek rozpad 
souboru na téměř třicet let. Obec Lhotka však 
na svoji nejvýznamnější osobnost nezapomněla 
a k uctění památky pětadvaceti let od Sochova 
úmrtí uspořádala v roce 1995 národopisnou slav-
nost. Tento rok byl nejenom zahájením dnes již 
tradičních „Sochovek“, ale také rokem znovuzro-
zení Pilek. Na slavnosti poprvé po velké přestáv-
ce znovu nazkoušelo nový program a vystoupilo 

s ním šest zpěvaček, a dokonce osm tanečních 
párů. Od toho roku s novou uměleckou vedoucí 
Věrou Šimkovou a později Janou Foldynovou 
soubor opět každoročně vystupuje na Socho-
vých a jiných slavnostech i vánočních koncertech 
už dalších pětadvacet let. Za to čtvrtstoletí se lec-
cos změnilo, vznikly a oblibu si získaly i nové hu-
dební žánry. Ale ani folklor se neztratil, a i když 
v rozhlase a televizi již vystupují zejména profe-
sionální soubory, Pilky mají své příznivce nejen 
v domácí Lhotce, ale i v celém regionu dodnes. 
V letošním roce však Pilkám – stejně jako ostat-
ním kulturním, divadelním i pěveckým soubo-
rům – do přípravy, zkoušek i prvních vystoupení 
vstoupila koronavirová pandemie. První březno-
vé zkoušky se tak staly na dva měsíce i zkouška-
mi posledními. A nad každoročním vyvrcholením 
folklorního roku, kterým je konání lhoteckých 
Sochových národopisných slavností, se z důvo-
du stále platných hygienických omezení vznáší 
velký otazník. Nejenom Pilkařům je líto, že je to 
právě v roce padesátileté vzpomínky odchodu 
zakladatele souboru – Vincence Sochy. Při té 
příležitosti je třeba opět připomenout, že většina 
členů souboru má již přes sedmdesát let a je 
nejvyšší čas ho doplnit a obměnit novými – nejlé-
pe bývalými, ale i současnými členkami a členy 
z okolních mladších souborů, kteří by v šlépějích 
těch starších i v dalších letech pokračovali. Urči-
tě by nikdo ve Lhotce nechtěl, aby další ročníky 
lhoteckých „Sochovek“ byly bez souboru, který 
právě Vincenc Socha Lhotce i lašskému folkloru 
spolu s řadou písní a tanců před padesáti lety 
odkázal.  Pavel�Pasek

Padesátiletý odkaz Vincence Sochy folkloru a Pilkám

Připomínáme splatnost místních poplatků:
Místní�poplatky�můžete�platit�hotově�na�po-

kladně�OÚ�a�taktéž�bankovním�převodem,�pro�
letošní�rok�se�výše�poplatků�nemění.

č.�účtu�1690539349/0800
PES – V.S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 

číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého další-
ho psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 
Poplatek zaplatit do 31.�3.�daného�roku�–�ne-
evidujeme�dosud�platbu�za�17�psů�a�nebylo�
dodáno�34�čísel�čipů�nebo�tetování.

ODPADY R. O. – V.S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.
eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6. 
Poplatek zaplatit do 31.�5.�daného�roku.

ODPADY T. P. – V.S. vaše číslo domu 
za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro pří-
jemce napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 
Poplatek zaplatit do 31.�5.�daného�roku.

Splatnost místních poplatků

Znovuotevření Mateřské školy Lhotka 25. května

V druhé polovině května byly zahájeny prá-
ce na výstavbě dětského hřiště na sportovišti 
Kuřín. Stavbu provádí firma Sport Club s.r.o., 
která vyšla vítězně z výběrového řízení s nabíd-
kovou cenou 410 553 Kč vč. DPH. Tato částka 
bude ze 70 % hrazena z dotace MMR progra-
mu Podpora rozvoje regionu 2019+, o kterou 

jsme žádali v minulém roce. Hřiště bude sloužit 
všem věkovým kategoriím od nejmenších až 
po seniory, kdy jeho součástí budou pružinová 
houpadla pro nejmenší, opičí dráha pro starší 
děti, workoutová sestava pro ty nejzdatnější 
a workoutové posilovací stroje, které mohou 
využít k protažení i senioři. 

Posilovací hřiště na sportovišti

Upozorňujeme občany, aby ukládali na sběr-
ných místech v obci pouze vytříděný odpad 
do jednotlivých nádob podle druhu odpadů. Po-
kud nevíte, co do které nádoby patří, stačí si to 
na nich přečíst. Neodkládejte u nádob taktéž od-
pad, který se do nich nevejde. K tomu je určené 
sběrné místo u budovy bývalého kravína, které je 
otevřeno vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin. 

Do nádob na použité jedlé oleje odkládejte 
pouze oleje a tuky v pevně uzavřených PET 

láhvích. Tyto nádoby neslouží pro odkládání 
starých zavařenin a zbytků potravin. Pokud je 
nádoba na sběr textilu plná, neodkládejte ho 
mimo ni. Vlivem počasí se textil znehodnotí 
a skončí v komunálním odpadu. Vezměte si 
pytle s textilem zpět domů a odevzdejte ho, až 
bude nádoba vyvezená, případně jej můžete 
odevzdat v garáží obecního úřadu. Nepřidě-
lávejte práci obecním zaměstnancům, kteří to 
musí po vás třídit.  OÚ

Upozornění občanům

výhledů na Beskydy a celé okolí Ondřejníka. Dřív 
opomíjený vrchol Ondřejníka se stal velmi lákavým 
pro mnoho turistů, kteří si chtějí tuto úchvatnou 
podívanou užít, než vrchol opět zaroste stromy. 
Nevymýšlím si? Koukněte se na facebook a na-
jdete tam desítky, spíše stovky krásných fotografií 
se mnou, Lhotkošem. Stal jsem se Ondřejnickou 
celebritou, internetem kolují mé fotky – Lhotkoš 
za svítání, při západu slunce, za poledne, ráno, 
večer, s dětmi, se psy, s celými rodinami, skupi-
nami turistů, s lhoteckým starostou i jeho robou, 

za slunečného počasí, za deště, ve větru, se sně-
hem, s pomlázkou, s novoročním přáním, nahatý, 
oblečený a v současné době samozřejmě nosím 
roušku. Když se nudím, vymýšlím odznáčky, ne-
pravidelně, chaoticky, tematicky, nesystematicky, 
prostě někdy jsou a někdy ne. Já, Lhotkoš, děkuji 
všem návštěvníkům ondřejnického vrcholu, že mě 
nerozebrali či jinak neponičili, a díky asistované re-
generaci se těším na mnoho krásných společných 
ondřejnických chvil s vámi všemi. 

 Lhotkoš�z�Ondřejníka

„My holky“ máme ve Lhotce prima partu. 
Scházíme se pravidelně na cvičení v mateřské 
škole a při různých příležitostech – to se domlu-
víme, třeba někam vyjedeme, často se tematic-
ky vymódíme, taky si zazpíváme, něco odcvičí-
me i nacvičíme a pak zažijeme kupu legrace. 
A najednou se vším konec! Zůstaly jsme uzavře-
né doma bez možnosti cvičení. Sice nám nikdo 
nebránil doma cvičit, ale znáte to. Jak se má člo-
věk sám motivovat? Chyběl ten společný duch 
a co si budeme nalhávat, i možnost si u cvičení 
povykládat. A začaly jsme se také trochu obávat 
těch předpovědí o přibývajících kilech. Naši cvi-
čitelku Ivanku i nás ta situace dost trápila. Nej-

prve jsme na WhatsAppu vytvořili skupinu o 18 
lidech a psaly si informace, kdo jaké šije roušky, 
předávaly zkušenosti, fotily jsme různé výtvory 
a úspěchy v pečení, a hlavně se podporovaly 
v této všem neznámé situaci. Cvičení nám ale 
stále víc chybělo. Jak využít ještě líp moderní 
technologie, které by měly lidi přibližovat? No, 
samy bychom to asi nevyřešily. Naštěstí máme 
šikovné potomky. Kluci Filip, Janek a další pře-
mýšleli, zkoušeli a s jejich pomocí jsme dali 
do provozu program, který nás prostřednictvím 
Gmailu propojil videochatem a my jsme mohly 
začít cvičit. Problém, že se nás mohlo najednou 
propojit míň, jsme vyřešily tak, že jsme se rozdě-
lily do dvou skupin a každá cvičila v jiný den dva-
krát týdně. Úderem sedmé hodiny jsme se spo-
jily, pozdravily a pak jsme sledovaly naši Ivanku, 
která nám doma předcvičovala a my cvičily s ní. 
Chyběla sice atmosféra tělocvičny, ale aspoň 
jsme si zacvičily a udržovaly kontakt i kondici. 
Ivanka navíc ještě vymyslela cvičení s malými 
dětmi, s většími dětmi a také s partnery. Všichni 
se rádi připojili a byla u toho ještě legrace. Tak 
jsme koronavirus přelstily a Ivance za to patří 
velký dík od nás všech. Zatím nám chybí ta pri-
ma atmosféra společného cvičení a už se moc 
těšíme na to, jak se všechny sejdeme, oslavíme 
to a společně si potýráme těla a pak si úplně 
normálně „pokecáme“.  Eva�Hudečková

Mobilní rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a mailovou 
adresu v Mobilním rozhlase obce Lhotka 
na adrese https://obec-lhotka.mobilniroz-
hlas.cz/ a budete dostávat do e-mailu pravi-
delné informace z dění v obci. Krizové a nej-
důležitější informace dostanete sms zprávou 
i na staré mobilní telefony. 
Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní apli-
kaci�https://zlepsemecesko.cz/
Nezapomeňte�zaregistrovat�mailovou�adresu!
Registraci,�stažení�aplikace�i�příjem�veš-
kerých�zpráv�máte�ZDARMA.

Na virus jsme vyzrály
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
jaro uteklo jako voda, stejně jako první polovina letošního roku, a za-

čaly nám prázdniny. Máme před sebou dva měsíce, které většinou vy-
užíváme k odpočinku a nabíráni nových sil. Je to období dovolených 
a hlavně prázdnin, ze kterých mají největší radost hlavně školáci. I le-
tošní sezona dovolených, hlavně zahraničních, bude ovlivněna pande-
mií koronaviru, kterou jsme si prošli v jarních měsících. Ať už se vydáte 
za sluníčkem do zahraničí, budete odpočívat v našich krajích nebo doma, přeji vám, abyste 
si dovolenou užili a pořádně si odpočinuli. Období, kterým jsme si nedávno všichni prošli, 
nám ukázalo, jak jednoduše něco tak malého a neviditelného, jako je virus, nám dokáže 
změnit naše životy. Mnozí jsme přehodnotili své životní potřeby, ujasnili si, co je v životě 
důležité a co někdy i nepodstatné, naučili jsme se disciplíně a toleranci, poznali kolem sebe 
opravdové přátele a obětavé lidi. Epidemie a nouzový stav nás donutil zpomalit, zamyslet 
se, držet při sobě a pomáhat si. Ukázal nám, že máme i spoustu volného času, který může-
me věnovat své rodině, dal nám potřebu chodit více do přírody a také jsme si uvědomili, jak 
se máme dobře a jaké máme štěstí, že žijeme v dnešní době, kdy můžeme těmto nástrahám 
úspěšně čelit. Chtěl bych ještě jednou poděkovat všem, kteří jakoukoliv pomocí pomohli 
zvládnout toto nelehké období, všem, kteří nebrali opatření a nařízení na lehkou váhu a při-
spěli k tomu, že jsme toto období ve Lhotce přečkali bez jediného nakaženého člověka. 
Věřím, že se situace bude vracet pomalu do normálního života a budeme se opět čím dál 
častěji potkávat na společných akcích. Přejí vám hezké letní dny, dětem hodně prázdnino-
vých zážitků a hlavně sluníčka, které nám v posledních týdnech hodně chybělo. Vám, kteří 
se chystáte vycestovat, ať už do dalekých krajin nebo jen poznávat krásy naší republiky, 
přeji šťastný návrat. Věřím, že do druhé poloviny roku vstoupíme všichni odpočatí s dobrou 
náladou a hlavně ve zdraví.  Zdeněk Kubala, starosta

Doporučte svým známým, aby se zaregistrovali do mobilního rozhlasu 
a dostávali tak pravidelně zdarma aktuální informace z obce do e-mailu.

Tato služba je pro občany zcela zdarma a využít ji může každý, kdo se zaregistruje 
do systému a dobrovolně poskytne kontaktní údaje pro zasílání zpráv. Vše je samozřejmě 
v souladu s obecným nařízením o ochraně osobních údajů GDPR. Registraci zdarma 
můžete provést buď přes webovou stránku www.obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz nebo vypl-
něním registračního letáku a jeho předáním na obecním úřadě. Touto formou se vám sna-
žíme přinést co nejaktuálnější informace, jako jsou krizové situace, upozornění na výpad-
ky elektrické energie či odstávky vody, změny úředních hodin, upozornění na splatnost 
poplatků, informace o odpadovém hospodářství, nových vyhláškách, informace lékařů, 
pozvánky na veřejné zasedání zastupitelstva, pozvánky na kulturní, společenské a spor-
tovní akce a mnoho dalších informací. Věřím, že tento způsob komunikace, kdy vám jsou 
informace reálně doručené ať jste právě kdekoliv, na rozdíl od informací jen zveřejněných, 
vám zjednoduší a zpříjemní život v naší obci. 

Nezapomeňte si zaregistrovat e-mailovou adresu!!!
Stáhněte si mobilní aplikaci Zlepšeme Česko nebo se zaregistrujte 

na www.obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz a pojďme společně zlepšit naši Lhotku!

jubilea
V měsíci červenci oslaví svá významná 

životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Anna Šrubařová – 88 let
Augustin Kožuch – 88 let
Stanislav Mičulka – 80 let
Zdeňka Matějová – 80 let

 
Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 

hodně dalších pěkně prožitých let. 
Pevné zdraví, spokojenost, 

životní elán a pohodu.

noví občánci
Rodičům Pavle Kočířové a Pavlu 

Urbanovi syn Viktor. 
Přejeme, ať vám váš chlapeček přinese 
hodně lásky, smíchu a něhy, ať prozáří 

každý den štěstím a radostí.

krátce z obce

Příští zastupitelstvo
Příští veřejné zasedání obecního zastupi-
telstva je v úterý 7. 7. v 19.00 hodin v sále 
Obecního domu.

Komunální odpad
Termíny svozu komunálního odpadu v čer-
venci: pondělí 13.7. a 27.7. 

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 

původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10.00 do 12.00 hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domluvě 
v pracovní době obecního úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky roz-
ložitelný odpad, který přijde do uzamčeného 
prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odkládat 
pouze větve z ořezu stromů a keřů (bez koře-
nů) na vyznačené místo.  oú

Na sobotu 30. května pozval starosta 
s předsedou výboru životního prostředí obča-
ny na brigádu, jejímž cílem bylo uklidit obecní 
les nad vodojemem. Na pasece, která vznikla 
po těžbě, zůstaly malé listnáče a ty teď vysílaly 
SOS, protože živořily pod osekanými větvemi 
a agresivně se rozpínajícím ostružiním. 

No, sešel se nás nevelký počet (20 dobro-
volníků), ale měli jsme chuť něco udělat nejen 
pro obec, les, ale i pro další generace. Vybavili 
jsme se podle pokynů srpy, nůžkami, rukavice-
mi a pevnou obuví. Navíc jsme vyfasovali něko-
lik kos, takže jsme v době motorových sekaček 
vypadali jako kompars pro natáčení nějakého 
historického filmu. Vyšlapat po ránu s provian-
tem na strmý kopec nad vodárnou dalo zabrat 
nejen těm dříve narozeným. Ale úspěšně jsme 
dorazili na místo a přehlíželi „bojiště“, Nebylo 
to příliš povzbudivé, ale všichni se pustili s na-
sazením do práce a za chvíli začaly růst hro-
mady suchých větví. Když jsme od nich prostor 
vyčistili, dali jsme se do méně příjemné práce, 
kterou bylo osvobozování malých stromků 
za sevření pichlavých šlahounů ostružiníku. 
Postupně se ze zeleného příkrovu vylupovaly 
mladé sazeničky javorů, dubů a jedliček, což 
byl náznak toho, jak bude za pár (desítek?) let 
les vypadat. Samozřejmě tam byl i dostatek 
materiálu na ohníček, na němž jsme si mohli 
opékat buřty, které i s pitným režimem zajistila 
obec. Počasí se nám vydařilo, i když předpo-
věď nebyla příliš příznivá. Ale když se nedáte 
předpovědí zastrašit, tak to může vyjít. Když 
jsme odcházeli domů, byla hotová jen část 
lesa, i když všichni pracovali pilně a spolehlivě. 
Ale práce je tam pro mnohem více rukou. Snad 
se příště podaří i s pomocí lhoteckých občanů 
uklidit les celý. Poděkování patří předsedovi 
výboru pro životní prostředí Pavlu Krčovi za od-
borný dozor nad prováděnými pracemi a Marti-
ně Kubalové za buchty, horký čaj a zajištění vy-
datné svačiny. Shodli jsme se, že to byla velmi 
vydařená akce a věříme, že si ji ještě nejednou 
zopakujeme.  J.H.

Od března se do našeho slovníku dostala 
slova koronavir a pandemie. A kdyby jenom to. 
Museli jsme si odvyknout celou řadu běžných 
věcí, a naopak zvyknout na to, že na některé 
činnosti budeme muset – aspoň na nějakou 
dobu – zapomenout.

Na Lašsku, a samozřejmě tedy i ve Lhotce, 
se již léta rádi setkáváme na tradičním smažení 
vaječiny. Je připomenutím svatodušních svát-
ků a den „D“, kdy by se přesně smažit mělo, 
bývá každoročně o svatodušním pondělí, pa-
desát dnů po Velikonocích. V církevní tradici je 
to den seslání Ducha svatého. Vykládá se, že 
vejce jsou starým symbolem života a vyfouklé 
kraslice znázorňují prázdný hrob po vzkříšení. 
Smažení vaječiny by tedy mělo připomenout 
konec povelikonočního období. „Vaječina“ ale 
slouží také k tomu, aby se u kotlíku a dobrého 
„moku“ setkávali sousedé a známí, kteří na to 
po celý rok třeba ani neměli čas.

Samozřejmě, že již při sestavování celoroč-
ního plánu na „vaječinu“ nezapomněl ani lho-
tecký Klub seniorů a naplánoval ho na prvního 
června. Ale člověk míní a koronavirus mění… 

A také změnil letos i tuto oblíbenou tradici. 
A protože začátkem června ještě platily přísné 
hygienické zásady, výbor klubu se zodpověd-
ností za rizikovou skupinu, kterou senioři jsou, 
akci zrušil.

Letošní pandemie přerušila od začátku 
března i nácvik nového pásma lhoteckého 
folklorního souboru Pilky. A když už se sou-
bor v polovině června sešel, dověděl se, že 
26. ročník tradičních srpnových Sochových 
slavností se posune až na rok příští. A pro-
tože s nácvikem nebylo nutno tedy spěchat 
a mezitím se již zdravotní situace zlepšila, 
odstartovali Pilkaři přerušenou sezonu právě 
„vaječinou“. Sice byla v termínu pozdějším, 
ale chutnala výborně. A jako vždy si při ní i za-
hráli a zazpívali. Oba lhotecké kolektivy – Klub 
seniorů i soubor Pilky se ale těší, že koronavi-
rové období už brzy odezní a další jimi připra-
vované akce se již uskuteční. U Klubu seniorů 
to bude v září autobusový zájezd na Dlouhé 
Stráně, pak opékání buřtů a u Pilkařů vystou-
pení ve Lhotce, ale i jinde v regionu. 

 Pavel Pasek

V letošním roce byly děti vzhledem k pro-
tiepidemiologickým opatřením, která mimo 
jiné zapříčinila přerušení školního provozu 
na více jak dva měsíce, bohužel ochuzeny 
o výlety, divadlo, či exkurze. 

Po znovuotevření naší školky jsme tedy 
alespoň uspořádali oslavu Dne dětí. Už 
od rána čekala na děti vyzdobená školní 
zahrada a celý dopolední program byl zpes-
třen spoustou soutěží a her. Nechyběla ani 
„zahradní diskotéka“, při které zaznamena-
ly velký úspěch např. pohybový hit Hlava, 

ramena, kolena, palce či Židličkový tanec. 
Závěrečnou akcí tohoto školního roku bude 
slavnostní rozloučení s předškoláky, které se 
uskuteční 3. července v sále Obecního domu. 
Na školáky bude letos pasováno celkem de-
vět dětí z naší mateřské školky, vyprovázet 
je bude mimochodem tato píseň (na slova 
Michala Davida – Nesnáším loučení): „Neboj 
se nic nekončí, já se s vámi neloučím, jdem 
dál do školy. V září budu prvňáčkem, naučím 
se číst psát, počítat, všechno na jedničku 
dám...“  L.S.

I přes koronavirovou krizi, kdy soutěž byla 
na více než tři měsíce přerušena, dokončili 
šachisté v sobotu 13. června posledním kolem 
okresní soutěž. V ní už pět let působí šachový 
oddíl Sokola Lhotka. 

A letos se dařilo, protože lhotečtí skončili 
na 2. místě tabulky, což je jeden z nejlepších 
výsledků. Zasloužila se o to základní sestava 
ve složení – Roman Vlášek, Milan Prokop, 
Stanislav Zeman, Milan Genšerovský a Josef 
Smolík, které doplnili Vratislav Oščádal a Jan 
Prašivka. Z devíti zápasů lhotečtí šachisté pět-
krát zvítězili, dvakrát se rozešli se soupeřem 
smírně a dvakrát odešli poraženi. Neuspěli 
v Dobré a v Metylovicích, pro které to bylo 

jediné vítězství. Celkem získali Lhotečtí 17 
bodů. Dařilo se v domácím prostředí v Obec-
níku, kde se cítili v pohodě, což se odrazilo 
i na výsledcích. Také k tomu přispěla i spon-
zorská podpora Petra Závodného, který se 
postaral při domácích zápasech o občerstvení 
hráčů obou týmů. Takže po sezoně mohou být 
lhotečtí šachisté spokojeni s umístěním v sou-
těži a už se asi těší na nový ročník okresní 
soutěže, který snad proběhne bez komplikací 
jako ten uplynulý. To si přejeme všichni, pro-
tože antivirová opatření se dotkla každého. 
A také snad nenaruší tradiční Vánoční turnaj 
lhoteckých šachistů, který má stoupající úro-
veň i účast. Držíme vám palce!

Šachisté byli úspěšní

Z lhotecké mateřské školy

Pandemie ovlivnila i smažení vaječiny

Uklízeli jsme obecní les

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po celý den veškerých prací 
spojených s užíváním zařízení a přístrojů 

způsobujících hluk. 
Porušení povinností stanovených touto obec-

ně závaznou vyhláškou lze postihovat jako 
přestupek. Proto vás žádáme, dodržujte tuto 
vyhlášku a dopřejte klidu o nedělích a svátcích 
svým sousedům i návštěvníkům obce.  oú

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku
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Vážení�spoluobčané,
začala nám druhá polovina prázdnin, někteří z vás už mají dovolenou 

za sebou, někoho odpočinek po celoroční práci ještě čeká. Letošní léto 
je vzhledem k situaci, jaká panuje, trošku zvláštní. Plánované kulturní, 
sportovní a společenské akce, na které jme byli zvyklí, byly většinou 
zrušené. Neuskuteční se ani oblíbené akce, jako jsou Sochovy náro-
dopisné slavnosti, a pravděpodobně ani hasičská pohárová soutěž. 
Většina z vás se rozhodla prožít prázdniny a dovolenou doma, případně poznáváním našich 
krajin, kde je určitě dost zajímavostí a nádherných míst, které jste ještě nenavštívili. Vám, 
kteří jste se přece jen rozhodli vycestovat na dovolenou za hranice republiky, přeji abyste se 
ve zdraví a v pořádku vrátili domů. I pro ty, kteří zůstali doma, je tady v okolí hodně krásných 
míst, které stojí za to navštívit. Ať už je to nádherná příroda v okolí Lhotky, stejně jako celých 
Beskydech, nezapomenutelné výhledy z vrcholů Ondřejníků a mnoho dalších zajímavostí. 
V obci můžete využít sportoviště „Kuřín“, jehož venkovní areál jsme se v poslední době 
snažili upravit tak, aby se dal co nejvíc využít pro různé aktivity. V areálu najdete volně 
přístupné travnaté hřiště, posilovací hřiště s prvky určenými od malých děti až po seniory. 
Nezapomněli jsme ani na ty nejmenší, pro které byla osazena pružinová houpadla a nechybí 
ani pískoviště. Veřejně přístupná je i zastřešená terasa, nové lavičky a ohniště. Věříme, že 
příští rok už bude vyřešen i přístup na sportoviště po novém chodníku, na který nám byla 
dodatečně schválena dotace ze Státního fondu dopravní infrastruktury. V současné době se 
připravuje zadávací řízení na výběr zhotovitele a zjišťujeme možnost profinancování stavby, 
jelikož rozpočtovaná cena chodníku je 5,4 mil. Kč a dotace činí pouze 1,9 mil. Kč, což je 
cca 35 % ceny. Výstavba nového chodníku je jednou z priorit obecního zastupitelstva, proto 
věřím, že se nám podaří dotáhnout přípravu i realizaci do zdárného konce, abychom zajistili 
bezpečnou chůzi podél krajské komunikace v této části obce. V červenci obecní zastupitel-
stvo na veřejném zasedání schválilo odkoupení budovy bývalého Hostince pod ořechem, 
včetně přilehlého pozemku, do majetku obce za cenu 1,9 mil. Kč. Neplánovaný odkup to-
hoto objektu nám trošku zamíchal rozpočtem, nicméně hlavním důvodem odkoupení bylo 
zabránění nechtěnému podnikání v tomto objektu a ochrana občanů, především majitelů 
přilehlých rodinných domů, před jeho důsledky, jako je např. hluk, zápach apod. Dalším dů-
vodem je i skutečnost, že obec nedisponuje žádnými objekty vhodnými pro případné služby 
občanům. Tento pozemek i budova je vzhledem ke svému umístění v centru obce vhodná 
pro další budoucí využití. Předpokládáme, že objekt po vyklizení bude dočasně nabídnut 
k pronájmu pro případné služby.

Další drobnou investiční akcí, která proběhla koncem července, byla výměna vchodových 
dveří v místní kapli. Chtěl bych poděkovat především mistru stolaři panu Zdeňku Krpcovi 
za nádherné dílo a věřím, že tyto dveře budou obdivovat i naši vnuci a pravnuci. Poděkování 
patří i obecnímu zaměstnanci panu Martinu Židkovi, který, ač je to jeho oboru vzdálené, se 
zkušeně chopil zednických práci spojených s výměnou dveří. Vám všem děkuji za disciplínu, 
se kterou přistupujete k současné situaci, za dodržování pravidel a nařízení. Dětem přeji 
hodně prázdninových zážitků a vám všem hodně pohodových letních dnů, sluníčka, dobré 
nálady a hlavně zdraví.  Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea
V měsíci srpnu oslaví svá významná 

životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:
Vladimíra�Kožuchová�–�75�let

Jiřina�Soliková�–�60�let
Bronislava�Závodná�–�60�let

 
Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 

hodně dalších pěkně prožitých let. 
Pevné zdraví, spokojenost, 

životní elán a pohodu.

krátce z obce

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v srp-
nu: pondělí 10. 8. a 24. 8. 

Odpadové�hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinné-
ho původu, velkoobjemový, elektroodpad 
a kartonový papír můžete odevzdávat vždy 
v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin na sběr-
ném místě u bývalého kravína, případně 
po tel. domluvě v pracovní době obecního 
úřadu. Neodkládejte odpad v okolí sběr-
ného místa mimo provozní dobu, a to ani 
biologicky rozložitelný odpad, který přijde 
do uzamčeného prostoru. Nevhazujte trávu 
a zbytky rostlin přes plot. Mimo provozní 
dobu můžete odkládat pouze větve z ořezu 
stromů a keřů (bez kořenů) na vyznačené 
místo.  oú

Na dobrou zkušenost z organizace loň-
ského autobusového zájezdu navazuje výbor 
lhoteckého Klubu seniorů v letošním roce dal-
ší zajímavou výpravou za poznáním. Tento-
krát se vyjede v úterý 15. září na Jesenicko, 
kde bude pro účastníky zájezdu – zejména 
seniory – připravena prohlídka přečerpávací 
nejvýkonnější české vodní elektrárny Dlouhé 
stráně. 

Toto netradiční vodní dílo se v hlasovací 
soutěži zařadilo spolu s nejvýznamnějšími 
českými památkami – jako jsou třeba hrad 
Karlštejn, nebo zámek Hluboká – mezi sedm 
největších divů České republiky. Je sousta-

vou dvou nádrží, z nichž horní se nachází 
na vrcholu hory Dlouhé stráně v nadmořské 
výšce 1350 metrů – kde všechny vyveze au-
tobus – má celkový objem necelé tři milióny 
m³ a zabírá plochu 15,4 hektarů, s největ-
ší hloubkou 26 metrů. Dolní nádrž pak leží 
na říčce Divoká Desná v nadmořské výšce 
825 metrů, má celkový objem tři a půl miliónu 
m³ a plochu 16,3 hektaru. 

Po prohlídce tohoto současného technic-
kého unikátu bude připraven pro všechny 
společný oběd. Pak se – po přejezdu do Vel-
kých Losin – přenesou účastníci v čase o čtyři 
sta let zpět a prohlédnou si technickou a kul-
turní památku – velkolosinskou ruční papírnu 
založenou na sklonku 16. století. Podle svě-

dectví historických pramenů zahájila papír-
na výrobu jako jeden z podniků rozvíjejícího 
se vrchnostenského hospodářství již někdy 
v rozmezí let 1591–1596.

Co je třeba ještě připomenout? Turisticky 
nenáročného zájezdu s odjezdem od stanovi-
ště autobusů v 6.30 se mohou zúčastnit nejen 
členové Klubu seniorů, ale i ostatní Lhoťané 
a jejich přátelé. V loňském zájezdu zaplnili 
účastníci v autobuse všechna sedadla. Pro 
atraktivnost obou navštívených míst se i letos 
předpokládá o zájezd velký zájem. Organi-
zátoři stanovili uzávěrku přihlášek – včetně 
úhrady 250 Kč pro členy a 350 Kč pro nečleny 
KS – již do 20.srpna. Tak to nepropásněte…

 �Za�výbor�KS�P.�Pasek�

Proti pořadatelům různých akcí pod širým 
nebem se příroda spikla nejenom komplika-
cí s covidem 19, ale také nestálým počasím 
s častými srážkami. Tak to měli pořadatelé 
tradičního pouťového fotbálku ve Lhotce – 
František Závodný ml. a Zdeněk Kubala ml. 
– poněkud těžší. 

Ale odměnou za odvahu jim a všem účast-
níkům v sobotu 27. června přálo počasí, slu-
níčko svítilo, a i když na některých místech 
hřiště byly patrné stopy po předcházejících 
vydatných srážkách, terén byl v pohodě 

způsobilý pro tradiční utkání Svobodní – Že-
natí. Na sportovišti Kuřín ve Lhotce se hra-
je na hřišti nestandardních rozměrů a také 
v nestandardním formátu na čtyři čtvrtiny. 
Podmínky ve Lhotce se v průběhu let změ-
nily a dá se to hodnotit kladně. Před lety se 
sešlo hodně ženatých a o svobodné byla 
nouze. Teď se situace obrátila a je dobře, 
že je u nás dost mladých, kteří mají o sport 
zájem. Starší s výjimkou „nezničitelného“ 
Jožina dohánějí zdravotní potíže, které je 
z fotbalových klání vyřazují, ale naštěstí při-

bývají mladší ženáči, a tak byl zápas velmi 
vyrovnaný, o čemž svědčí skóre 5:4 ve pro-
spěch ženatých. Vůbec nevadilo, že někdy 
míč „neposlechl“ nebo diváci konstatovali, 
že myšlenka byla výborná ale… Na hřišti se 
bojovalo se zápalem a nasazením, ale fér, 
diváci se bavili, i když by jich určitě mohlo 
přijít víc. Snad se to vylepší na krmašovém 
fotbalu. Pořadatelé se postarali také o ob-
čerstvení, a tak to bylo příjemné sobotní od-
poledne. Za to patří dík pořadatelům, všem 
hráčům i divákům.

Autobusem za „vodou“ i „papírem“

Pouťový „korona“ fotbal byl vyrovnaný

Mobilní rozhlas – informace zdarma
Doporučte svým známým, aby se zaregistrovali do mobilního rozhlasu a dostávali tak 

pravidelně zdarma aktuální informace z obce do e-mailu.
Tato služba je pro občany zcela zdarma a využít ji může každý, kdo se zaregistruje do sys-

tému a dobrovolně poskytne kontaktní údaje pro zasílání zpráv. Vše je samozřejmě v souladu 
s obecným nařízením o ochraně osobních údajů GDPR. Registraci zdarma můžete provést 
buď přes webovou stránku www.obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz, nebo vyplněním registrač-
ního letáku a jeho předáním na obecním úřadě. Touto formou se vám snažíme přinést co 
nejaktuálnější informace, jako jsou krizové situace, upozornění na výpadky elektrické ener-
gie či odstávky vody, změny úředních hodin, upozornění na splatnost poplatků, informace 
o odpadovém hospodářství, nových vyhláškách, informace lékařů, pozvánky na veřejné za-
sedání zastupitelstva, pozvánky na kulturní, společenské a sportovní akce a mnoho dalších 
informací. Věřím, že tento způsob komunikace, kdy vám jsou informace reálně doručené ať 
jste právě kdekoliv, na rozdíl od informací jen zveřejněných, vám zjednoduší a zpříjemní život 
v naší obci. Nezapomeňte�si�zaregistrovat�e-mailovou�adresu!!!

Stáhněte si mobilní aplikaci Zlepšeme Česko nebo se zaregistrujte na www.obec-lhotka.
mobilnirozhlas.cz a pojďme společně zlepšit naši Lhotku.
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slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
prázdniny jsou za námi, je tady září a školáci opět usedli do školních 

lavic. Pomalu končí i sezóna dovolených, tak věřím, že jste si všichni od-
počinuli a nabrali sil do dalších pracovních povinností. Doufejme, že i září 
nám přinese ještě pár příjemných teplých dnů, něž přijde podzim. Taktéž 
naše školka opět ožila hlaholem dětí. Doufejme, že první slzičky z nového 
prostředí jsou pryč a teď se budou děti do školky jen těšit. Byli jsme zvyklí, 
že v tomto vydání jsme hodnotili Sochovy národopisné slavnosti, jejichž 26. ročník musel být 
bohužel z důvodu koronaviru přeložen na příští rok. Stejně tak byla zrušena i hasičská soutěž 
a několik dalších letních akcí. Věříme, že se situace brzy dostane do normálních kolejí a příští 
rok si to všechno vynahradíme. Koncem srpna nám byla předána studie „Nakládání s odpad-
ními vodami na území obce Lhotka“, na kterou jsme dostali dotaci z Moravskoslezského kraje 
ve výši 162 tisíc korun. Cílem této studie je poskytnout základní podklady pro další rozhodování 
v procesu přípravy a realizace vybudování kanalizace pro odvádění splaškových vod v obci. 
Studie obsahuje od návrhu řešení odkanalizování, odhadované výše investičních a provozních 
nákladů, včetně stanovení ceny stočného, náklady na jednotlivé stupně projektové dokumenta-
ce až po možnosti získání dotace z fondů EU či národních zdrojů. Předpokládáme i uspořádání 
veřejné prezentace této studie. Po několikaletém vyjednávání s mobilním operátorem byl v obci 
na soukromém pozemku, za což majiteli děkujeme, nainstalován mobilní zesilovač signálu T-
-mobile. Předpokládám, že v současné době je pokryta tímto signálem většina obce a že budete 
moci konečně plně využívat služeb této společnosti, za které si platíte nemalé peníze. Užívejte 
si ještě letního sluníčka i prvních vybarvených podzimních dnů. Školákům přeji hodně studijních 
úspěchů a vám všem zdraví, pohodu a hodně dobré nálady. Zdeněk�Kubala,�starosta

krátce z obce

Svoz�odpadů
Termíny svozu komunálního odpadu v září: 
pondělí 7. 9. a 21. 9. 

Kominík
Na termín 24 až 25. září bude možnost 
objednat si revizi a čištění komínů u pana 
Petra Dvořáčka za ceny jako v předchozích 
letech. Zájemci nechť se hlásí nejpozději 
do 20. 9. 2020 u Romany Kochaňové na tel.: 
737 732 972 nebo email: info@obec-lhotka.
eu, do emailu prosím uvádějte svá telefonní 
čísla, tyto budou poskytnuty panu Dvořáčko-
vi, který si s vámi individuálně bude domlou-
vat časy čištění a revizí.

Odpadové�hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného pů-
vodu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10.00 do 12.00 hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domlu-
vě v pracovní době obecního úřadu. Neod-
kládejte odpad v okolí sběrného místa mimo 
provozní dobu, a to ani biologicky rozložitelný 
odpad, který přijde do uzamčeného prostoru. 
Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes plot. 
Mimo provozní dobu můžete odkládat pou-
ze větve z ořezu stromů a keřů (bez kořenů) 
na vyznačené místo.  OÚ

noví občánci

V�červenci�se�rodičům�Martině�Jaškové�

a�Radimovi�Veličkovi�narodil�syn�Lukáš.

Přejeme, ať chlapeček dobře prospívá 

a dělá všem samou radost.

K srpnu patří ve Lhotce už řadu let Sochovy 
národopisné slavnosti. Nevím, jestli jsme byli 
už na těch prvních, asi ne, ale určitě už do are-
álu u školky míříme dvě desítky let. Pamatu-
jeme, když ještě nebyla „vinárna“ a pak ten 
ročník, kdy byla venku „kosa“ a uvnitř by mezi 
stojícími a zpívajícími nepropadl ani hrášek. 

Přemýšlel jsem, jestli stavitelé boudy s ta-
kovým zatížením počítali. Ale vínko mě přived-
lo k myšlence – však stejně nepoletím daleko! 
A „vinárna“ stojí pořád, takže práce to byla 
odvedená s fortelem. Na Sochovkách jsem 
potkával známé z Ostravy a byl jsem pyšný – 
na vás Lhoťany, že dokážete v tak malé obci 
zorganizovat akci, na níž jsou lidé ochotni přijet 
z Ostravy a nejenom z ní. Pro nás, tehdy jsme 
tu ještě nebydleli, to bylo vhodné místo k se-
známení, když jsme vysvětlovali, co jsme zač 
a kde vlastně ta naše chaloupka roste. A tak 
jsme i přes Sochovky ve Lhotce zakotvovali.

Pak jsme se zúčastnili našeho prvního ple-
su Sokola a Svazu žen. Byl to ten indiánský 
a my jsme až v sále zjistili, že oblek není to 
pravé ořechové. A tak už si každý rok chys-
táme patřičný kostým. A vzpomenu další akce 
– Česko zpívá koledy, Fair trade snídaně, Vá-
noční koncert, smažení vaječiny, pomazánky, 
koncerty u školky, besedy, ping pong, fotbálky, 
volejbal, cvičení, akce pro děti. Jsme šťast-
ni, že naše kroky před čtvrtstoletím zamířily 
do Lhotky. Teď nám koronavirus překazil So-
chovky, koncert bratří Ebenů, divadlo. Ale věř-
me, že do dalších akcí v obci už negativně ne-
zasáhne. A když se říká, že na všem špatném 
je něco dobrého, tak koronavirus nám ukázal, 
že nám Sochovy národopisné slavnosti chybí, 
a věřme, že to bylo naposled. 

 Jaroslav�Hudeček

2. června 1970, tedy před padesáti lety, 
zemřel Vincenc Socha, někdejší řídící učitel 
lhotecké školy a sběratel lidových písní a tan-
ců. Vzhledem k tomu, že jsme toto výročí ne-
mohli vzpomenout přímo v programu Socho-
vých národopisných slavností, které se letos 
díky stále nepříznivé epidemiologické situaci 
bohužel neuskutečnily, jako mnoho dalších 
kulturních akcí v našem kraji, dovolte mi při-
pomenout osobnost Vincecnce Sochy a jeho 
význam aspoň tímto krátkým článkem.

Nebyl sice lhoteckým rodákem, narodil 
se 9. ledna 1903 ve Štramberku, ale Lhotka 
mu přirostla k srdci, vždyť v ní prožil převáž-
nou část svého života. Po dokončení studia 
na Učitelském ústavu působil krátce na ně-
kolika školách v okolí (Měrkovice, Myslík, 
Tichá, Pstruží), v roce 1936 se stal řídícím 
učitelem na Obecné škole ve Lhotce, kde se 
také postupně usadil a stal se na dlouhou 
dobu duší kulturního a společenského živo-
ta. S manželkou Janou zde postavili dům 
a vychovali dva syny a adoptovanou dceru. 
Pro své náboženské a politické postoje byl 
nucen učitelské povolání opustit a v padesá-
tých letech pracoval jako horník v ostravském 
dole Hlubina. Po onemocnění vážnou plicní 
chorobou, zapříčiněnou těžkými podmínka-
mi v dolech, odešel do invalidního důchodu. 
Ještě několik let byl zaměstnán jako lesní 
dělník, jeho zdravotní stav se však postupně 
zhoršoval. Dlouhou dobu pobýval v sanato-
riích či ve frýdecké nemocnici, kde nakonec 

také zemřel. Pamětníci o něm mluvili a mluví 
jako o člověku velmi laskavém, pracovitém, 
obětavém, který byl vždy ochoten pomoci. 
Během německé okupace například nezištně 
pomáhal rodinám vězněných občanů, měl to-
tiž přístup k potravinovým lístkům. Při svých 
výpravách za sběrem lidových písní neváhal 
ani přiložit ruku k dílu při práci na poli. Velmi 
záslužná byla činnost Vincence Sochy v ob-
lasti kultury. Dovedl získávat lidi, dokázal je 
nadchnout tak, že byli ochotni obětovat svůj 
volný čas a chodili za „panen řídícím“, kte-
rý je učil hrát, zpívat nebo tancovat. V roce 
1936 tak mohl založit ve Lhotce soubor písní 
a tanců Pilky a sám jej vedl, pokud mu síly 
a zdraví stačily. Byl autorem i režisérem ná-
rodopisných pořadů, vedl ochotnický diva-
delní kroužek, pro který napsal několik her. 
Největší a svým rozsahem neuvěřitelná prá-
ce Sochova spočívá ve sběru lidových písní 
a tanců, které získával od starých pamětníků 
žijících nejen ve Lhotce, ale i v ostatních okol-
ních obcích. Jeho sběry čítají více než 1200 
písní a 160 tanců a to jsou opravdu úctyhod-
ná čísla, za kterými se skrývá mnoho hodin 
pilné práce. Podařilo se mu zachytit ještě 
bohaté taneční a písňové dědictví našich 
předků, které by se dnes už vůbec zazna-
menat nedalo. Jeho sbírky jsou obrovským 
zdrojem pro práci mnoha folklorních souborů 
našeho regionu, které z nich čerpají dodnes, 
jak se můžete každoročně přesvědčovat také 
při sledování jednotlivých pořadů na Socho-

Po epidemiologickém uvolnění se opět roz-
jíždí i činnost lhoteckého Klubu seniorů. Z plánu 
březnové výroční členské schůze sice „vypad-
lo“ oblíbené smažení vaječiny, nezapomínalo 
se ale na návštěvy jubilantů, ani na přijímání 
nových členů do klubu. Chvályhodné bylo i to, 
že senioři přiložili ruku k dílu i při jarní brigádě 
v obecním lese. To, že se členové Klubu seni-
orů, ale i ostatní Lhoťané setkávat chtějí, bylo 
znát i na zájmu o zářijový autobusový zájezd 
na Dlouhé stráně. Už týden před uzávěrkou při-

hlášek – v polovině srpna – byl naplněn. 
Všichni se na zájezd – kde pro jistotu bude třeba 

mít „v záloze“ roušky – těší. Zájezd ale nebude je-
dinou akcí v září. Ještě v tomtéž měsíci – ve čtvrtek 
24. 9. připraví klub pro své členy i ostatní Lhoťany 
u nově vybudovaného sportoviště na Kuříně tra-
diční opékání buřtů se soutěžením i občerstvením. 

V plánu na další období má výbor klubu i roze-
sílání – loni tak oblíbených – křížovek s tajenkami, 
ale zejména i říjnovou krmášovou zábavu. Všich-
ni věříme, že to vyjde…  P.�Pasek�

Srpnové vzpomínání na slavnosti

K dnešnímu dni nemá uhrazen poplatek 
za odpady trvalý pobyt sedm občanů, rovněž 
nejsou uhrazeni dva psi a jeden rekreační ob-
jekt. Žádáme občany, aby uhradili své závazky 
v co možná nejkratším termínu.

č.�účtu�1690539349/0800
PES – V.S.1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 

číslo vašeho domu, do sdělení pro příjem-
ce napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého 
dalšího psa přihlášeného na tutéž osobu – 
140 Kč. Poplatek měl být zaplacen do 31.�3.�
daného�roku.

odpady R. O. – V.S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhot-
ka.eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl.6. 

Poplatek má splatnost do 31. 5. daného roku.
odpady T. P. – V.S. vaše číslo domu za toto 

číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. Popla-
tek má splatnost do 31.�5.�daného�roku.

Neuhrazené místní poplatky

Vincenc Socha – výročí úmrtí

Doporučte svým známým, aby se zaregis-
trovali do mobilního rozhlasu a dostávali tak 
pravidelně zdarma aktuální informace z obce 
do e-mailu.

Tato služba je pro občany zcela zdarma 
a využít ji může každý, kdo se zaregistruje 
do systému a dobrovolně poskytne kontaktní 
údaje pro zasílání zpráv. Vše je samozřejmě 
v souladu s obecným nařízením o ochraně 
osobních údajů GDPR. Registraci zdarma mů-
žete provést buď přes webovou stránku www.
obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz, nebo vyplněním 
registračního letáku a jeho předáním na obec-
ním úřadě. Touto formou se vám snažíme při-
nést co nejaktuálnější informace, jako jsou kri-
zové situace, upozornění na výpadky elektrické 

energie či odstávky vody, změny úředních ho-
din, upozornění na splatnost poplatků, informa-
ce o odpadovém hospodářství, nových vyhláš-
kách, informace lékařů, pozvánky na veřejné 
zasedání zastupitelstva, pozvánky na kulturní, 
společenské a sportovní akce a mnoho dalších 
informací. Věřím, že tento způsob komunikace, 
kdy vám jsou informace reálně doručeny, ať 
jste právě kdekoliv, na rozdíl od informací jen 
zveřejněných, vám zjednoduší a zpříjemní život 
v naší obci. Nezapomeňte�si�zaregistrovat�e-
-mailovou�adresu!!!

Stáhněte si mobilní aplikaci Zlepšeme Čes-
ko nebo se zaregistrujte na www.obec-lhotka.
mobilnirozhlas.cz a pojďme společně zlepšit 
naši Lhotku

Zaregistrujte se do mobilního rozhlasu

Ani souboru Pilky se od března nevyhnuly 
nedobrovolné koronavirové prázdniny. Ale sot-
va nejpřísnější hygienická opatření v červnu 
pominula, opět se v prvním poschodí lhotecké 
mateřské školy jeho členové začali setkávat 
na pravidelných úterních zkouškách. 

Zkoušení nového pásma, se kterým měl sou-
bor původně na později zrušených letošních „So-
chovkách“ vystoupit, museli přesunout na rok pří-
ští. Ale protože Pilky by měly vystoupit na podzim 
v Ostravě, „sáhla“ vedoucí Jana Foldynová do re-
pertoáru úspěšných vystoupení uplynulých let, 
takže se souborem „piluje“ písně a tance pásem 
„Kaj čert němože…“ a „Nale ludě, něuvěřitě!“

Členové souboru se ale také sešli – většina 

v krojích – 23.srpna ve lhotecké kapli při nedělní 
mši věnované svému zakladateli a sběrateli laš-
ských písní a tanců Vincenci Sochovi. Vzpomněli 
na něho i při pamětní desce na Obecním domě 
a také mu položili kytku na místním hřbitově.

Bývá každoročně zvykem, že se Pilkaři spo-
lu s organizátory Sochových slavností setkávají 
v neděli před polednem i pracovně – při úklidu 
areálu školky. I když tentokrát uklízet nebylo 
co, tradice se zachovala a všichni se – v čer-
vených sochovských tričkách – sešli a povzpo-
mínali u listování v kronikách z předcházejících 
pětadvaceti let tohoto každoročního lhoteckého 
folklorního svátku Lhotky i Lašska. 

 P.�Pasek�

Pilkaři zkoušejí i vzpomínají

Z „kuchyně“ Klubu seniorů

jubilea

V měsíci září oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Marie�Pečínková�–�86�let
Jan�Fojtík�–�82�let

Alois�Palacký�–�80�let

Oslavencům�přejeme�všechno�nejlepší,�
hodně�dalších�pěkně�prožitých�let.�

Pevné�zdraví,�spokojenost,�
životní�elán�a�pohodu.

vých národopisných slavnostech. Tradice 
folklorních slavností je vlastně také trochu 
jeho zásluhou, neboť v šedesátých letech se 
pod jeho vedením dvakrát folklorní slavnost 
ve Lhotce uskutečnila. Ti, kteří stáli v roce 
1995 a později za nápadem založení Socho-
vých národopisných slavností, měli tak na co 
navázat. Letos měl proběhnout už dvacátý 
šestý ročník. Ten se tedy ze známých důvo-
dů překládá na příští rok a uskuteční se 21. 8. 
2021 s programem připravovaným původně 
na letošní rok. Všichni jste už teď srdečně 
zváni.  M.�Velká
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Zájezd�na�Dlouhé�stráně�
a�do�Velkých�Losin

Ke konci léta a ze začátku podzimu mají 
každoročně lhotečtí senioři „nabito“ zajíma-
vými akcemi. Nejinak tomu bylo a je i letos. 
Tou první ze tří tradičních akcí byl autobusový 
zájezd. Uskutečnil se v polovině září s cílem 
poznat v Jeseníkách obě nádrže přečerpávací 
elektrárny v Dlouhých stráních a ve Velkých 

Losinách technickou a kulturní památku – ruč-
ní papírnu. A bylo co obdivovat. 

Přečerpávací vodní elektrárna Dlouhé stráně 
má hned tři „nej“. Je vybavena největší reverzní 
vodní turbínou v Evropě, je elektrárnou s největ-
ším spádem u nás – 510,7 m – a je vodní elektrár-
nou s největším celkovým instalovaným výkonem 
v ČR. Druhá „zastávka“ zájezdu v národní kultur-
ní památce – ruční papírně ve Velkých Losinách 
– umožnila všem pro změnu nahlédnout do mi-
nulosti. Kromě prezentace tradiční manufakturní 
výroby papíru a pestré škály originálních výrobků 
rovněž nabídla ojedinělý pohled do několikaset-
leté historie řemesla v expozicích tamního Muzea 
papíru. A k tomu všemu výborné počasí a chutný 
oběd. Není divu, že zájezd se mezi předchozími, 
doposud lhoteckým klubem seniorů uskutečně-
nými zájezdy, zařadil k těm nejzdařilejším.

Opékání�buřtů
Druhá podzimní akce – opékání buřtů – se 

uskutečnila ve čtvrtek 24. 9. u sportoviště lhotec-
kého Kuřína. Při výběru klobásek i mistrů kucha-
řů – Františka a Jindry – měli organizátoři šťast-
nou ruku, což potvrdili všichni, kteří se tradiční 
akce zúčastnili. Samozřejmě nechybělo ani jiné 
občerstvení, kterým se buřty mohly „spláchnout“. 
Soutěže družstev ve znalostech lhotecké histo-
rie tentokrát vystřídala novinka – bingo, a tak 
někteří šťastní výherci mohli svoje spolustolov-
níky pohostit i tekutou nebo sladkou výhrou. Ani 
tentokrát nechybělo zpívání s kytarou. A naštěstí 

předpovídaná studená fronta s deštěm přišly 
do Lhotky skutečně až dalšího dne…

Krmášová�zábava
Přípravu i průběh všech letošních akcí organi-

zuje výbor Klubu seniorů s velkou zodpovědností 
a snahou dodržet všechny hygienické podmínky, 
které si aktuální koronavirové období vyžaduje. 
Nejinak tomu je i před uskutečněním tradiční 
třetí podzimní akce, kterou je oblíbená krmášo-
vá zábava. Ta je letos ve lhoteckém kalendáři 
naplánována v sále Obecního domu na pondělí 
26. října. A protože uzávěrka článků do říjnového 
Mikroregionu je měsíc před tímto plánovaným 
termínem, je zatím její konání s otazníkem. Bude 
proto nutné, aby příznivci krmášové zábavy 
– členové Klubu i ostatní Lhoťané a jejich přá-
telé – v polovině října sledovali plakátová místa 
a obecní i mobilní rozhlas. Výbor klubu věří, že 
tam se všichni dovědí, že očekávaná zábava se 
konat bude...  Za�výbor�KS�P.�Pasek�

Lhotka

slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
máme tady říjen, chladná rána, mlhy i vybarvující se příroda nám připo-

míná, že přišel podzim. Na jaře, když se objevily první zprávy o koronaviru, 
nikoho ani ve snu nenapadlo, že ještě v říjnu to bude aktuální téma. Kon-
cem září začaly v celé republice prudce stoupat počty nakažených a přišly 
další opatření a nařízení. Vám všem bych chtěl poděkovat, že si uvědo-
mujete vážnost této situace a dodržujete tato nařízení. Chráníte tím nejen 
sebe, ale především své blízké, přátele a všechny, na kterých vám záleží. V posledních dvou 
týdnech nás postihl výpadek obecních stránek a elektronické pošty z důvodu napadení serverů, 
na kterých máme hosting, vysoce sofistikovaným hackerským útokem. Tento problém se nám 
podařilo vyřešit až po deseti dnech, kdy jsme získali přístupové údaje a mohli přejít k jinému 
poskytovateli hostingu. I z tohoto důvodu bych chtěl požádat ty z vás, kteří chcete dostávat 
pravidelné informace z obce přímo do mailu a ještě se nezaregistrovali do Mobilního rozhlasu, 
abyste tak učinili. Tato služba je pro vás zcela zdarma, a pokud si s registrací nevíte rady, 
přijďte na obecní úřad a s registrací vám pomůžeme. Mobilní rozhlas tímto výpadkem postižen 
nebyl a registrovaní uživatelé nacházeli důležité informace ve svých e-mailových schránkách 
bez omezení. V září proběhlo výběrové řízení na zhotovitele stavby nového chodníku směrem 
na sportoviště, na který nám byla dodatečně schválena dotace ve výši 1,9 mil. Kč ze Státního 
fondu dopravní infrastruktury. Ve výběrovém řízení zvítězila firma SWIETELSKY stavební s.r.o. 
s cenou 4 961 tis. Kč vč. DPH. Součástí stavby chodníku je i zatrubnění otevřeného příkopu, 
odvodnění komunikace, veřejné osvětlení a nová autobusová zastávka. S vítěznou firmou byla 
podepsána smlouva, práce by měly začít začátkem října a stavba by měla být hotova do konce 
listopadu. Vybudování chodníku je v prioritách obecního zastupitelstva a věříme, že jeho výstav-
bou se výrazně zvýší bezpečnost občanů v této části obce. Na závěr vám přeji především pevné 
zdraví, hodně slunečných a hezky vybarvených podzimních dnů a dobré nálady.

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci říjnu oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Rudolf�Ivánek�–�85�let
Ludmila�Fojtíková�–�60�let

Peter�Solik�–�60�let
Petr�Zácha�–�60�let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších pěkně prožitých let. 

Pevné zdraví, spokojenost, 
životní elán a pohodu.

noví občánci

V�září�se�rodičům�Gabriele�Tesařová�
a�Miroslavu�Polákovi�narodil�syn�Matteo.

Přejeme, ať chlapeček dobře prospívá 
a dělá všem samou radost.

krátce z obce

Odpadové�hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného pů-
vodu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od�10.00�do�12.00�hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domlu-
vě v pracovní době obecního úřadu. Neod-
kládejte odpad v okolí sběrného místa mimo 
provozní dobu, a to ani biologicky rozložitelný 
odpad, který přijde do uzamčeného prostoru. 
Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes plot. 
Mimo provozní dobu můžete odkládat pou-
ze větve z ořezu stromů a keřů (bez kořenů) 
na vyznačené místo.  OÚ

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v říjnu: 
pondělí 5.10. a 19.10. 

V areálu mateřské školy ve Lhotce bylo dva 
týdny v srpnu veselo! Přesně 65 dětí se zúčastni-
lo letošních táborů ve Lhotce. Protože zájem byl 
veliký a dětí bylo opravdu hodně, rozdělil se čtvrtý 
ročník tábora do dvou termínů. Již od sedmé ho-
diny ranní přiváděli rodiče své ratolesti do školky 
a odpoledne v době od půl čtvrté do půl páté si 
rozdováděné a spokojené děti odváděli domů. 
Během dne nás totiž čekalo mnoho dobrodruž-
ství, výlety po okolí, soutěže a společné hry.

„Svět lesních skřítků“, to bylo téma letošních 
táborů. V pondělí se děti rozdělily do týmů, dosta-
ly barevné čepice a proměnily se v lesní skřítky. 
Potom už poslouchaly lesní vílu, která skřítky pro-
sila o pomoc. V lese žije spousta lesních bytostí 

a všechny čeká na konci léta jeden důležitý úkol. 
Uvařit kouzelný lektvar pro zlaté poupě, které 
když vyroste, ochrání v zimě les až do jara. Ka-
ždé ráno děti hledaly část receptu pro kouzelný 
lektvar. Z receptu se dozvěděly, kterou ingredien-
ci, od které lesní bytosti daný den potřebují. A tak 
jsme navštívili Vílu a získali kapky vody z lesní 
studánky nebo Čertici, která nám darovala šišky. 
Asi největší zážitek měly děti z Hejkala, od kte-
rého jsme potřebovali listovou šťávu. Naštěstí 
ho Bludička přesvědčila a po splnění dalšího 
úkolu se s námi Hejkal o listovou šťávu podělil. 
V průběhu týdne jsme zvládli také celodenní výlet 
na chatu Ondřejníček, protože jsme potřebovali 
kůru od Březových skřítků! Ve Lhotce jich cestou 

na Ondřejník najdete hned několik. Ve čtvrtek 
jsme s pomocí čarodějnice lektvar dovařili a se 
zaklínadlem zalili kouzelné místo. Celý pátek jsme 
čekali a čekali… Všechno dobře dopadlo, proto-
že po obědě zlaté poupě opravdu vykvetlo. Les 
bude v zimě ochráněn! Lesní skřítci byli za svoji 
snahu a píli odměněni na lesním jarmarku.

Chtěla bych poděkovat restauraci U Fandy 
za výborné obědy. Nejvíce dětem chutnala pi-
zza a samozřejmě řízky. Velké poděkování pa-
tří také OÚ Lhotka, který pomohl s organizací 
tábora a umožnil využití prostorů v areálu MŠ. 
Děkujeme a příští rok se opět tak v hojném po-
čtu na vás těšíme.

� Vedoucí�tábora�Kristýna�Kotalová

Čtvrtý dětský tábor ve Lhotce

V návaznosti na oznámení paní Laníkové 
o ukončení působení jako ředitelka mateřské 
školy k 31. 12. 2020 bylo dle zákona vyhlášeno 
a provedeno konkurzní řízení na obsazení pra-
covního místa ředitele Mateřské školy Lhotka. 

Konkurzní komisi, která byla složena 
z odborníků nominovaných Českou státní 
inspekcí, školní inspektorkou, odborníkem 
krajského úřadu, zástupcem mateřské školy 
a zřizovatelem, byly na ředitele mateřské školy 
doporučeny dvě uchazečky. Na prvním místě 
se v konkurzním řízení umístila paní Radana 
Buďo Kempová, kterou následně po dlouhém 
projednávání doporučilo na tuto funkci ředitel-
ky i zastupitelstvo obce. Novou paní ředitelku 
jsem do funkce jmenoval 8. 9. 2020 s účinností 
od 1. 1. 2021. Rodičům dětí, které navštěvují 
nebo budou navštěvovat naši mateřskou školu, 
a zaměstnancům školky se nová paní ředitelka 
představila 16. září na společné schůzce, kde 
prezentovala své představy o dalším směrová-
ní školky pod jejím vedením a ráda odpovídala 
na všechny dotazy rodičů. Cílem schůzky bylo 
seznámení se s novou paní ředitelkou, navázá-
ní osobního kontaktu, který je pro vzájemnou 

spolupráci nejdůležitější. Reakce paní ředitel-
ky byla, že má ze schůzky dobrý pocit a že se 
těší na spolupráci s rodiči i zaměstnanci školky. 
Věřím, že se stejným pocitem odcházeli i ro-
diče a zaměstnanci školky, kteří se schůzky 
zúčastnili.

Výběr nové ředitelky nebyl vůbec jedno-
duchý, neboť se stávající paní ředitelkou, kte-
ré patří obrovské poděkování za všechnu její 
práci i lásku, kterou věnovala naší mateřské 
škole, odchází i schopný manažer, bez kte-
rého školka v dnešní době nemůže fungovat. 
Jsme si vědomi, že naše školka pod vedením 
stávající paní ředitelky ve spolupráci s paní 
učitelkou a ostatními zaměstnanci má v okolí 
vynikající pověst a chtěli bychom, aby to tak 
zůstalo. Věříme, že si nová paní ředitelka po-
radí jak s řízením mateřské školy, se kterým už 
má zkušenosti z minulého zaměstnání, tak si 
získá přízeň rodičů i dětí, které budou do škol-
ky chodit rády a těšit se, že se naučí něčemu 
novému. Chtěl bych nové paní ředitelce popřát 
hodně úspěchů v práci v naší mateřské škole, 
spokojené zaměstnance, rodiče a především 
děti.  Zdeněk�Kubala,�starosta

Změna ve vedení mateřské školy od 1. 1. 2021

Červnové středy a od července do září 
navíc i pondělky „patří“ odpoledne na lhotec-
kém sportovišti Kuřín – s podporou obecního 
úřadu – milovníkům volejbalu. Zatímco za-
čátky volejbalové sezony jsou poznamenány 
mnohdy ne úplně zdařilými servisy, přihráv-
kami či smeči, během léta se většina aktérů 
zdokonalí natolik, že už je i na co se dívat. 
A proto také volejbalová organizátorka Boh-
danka Stonavská každoročně po prázdni-
nách naplánuje i „velký“ turnaj. Ten letošní se 

uskutečnil v neděli 20. září odpoledne. 
Na obou hřištích se o celkového vítěze 

utkala čtyři družstva. Aby jejich členové zvý-
raznili barvu svého dresu a navíc zastrašili 
soupeře, všichni si složili svůj bojový pokřik. 
A tak jsme mohli slyšet, že „Modří jsou pro-
stě dobří“, „Zelenáči, žádní s*áči“, nebo, že 
„Žlutá barva nejlepší je, porazí i pandemie“. 
Oranžoví zase přesvědčovali: „Nejsme žádní 
popeláři, uvidíte, nám se daří“. 

Ani bojové pokřiky ani dresy však o vítě-
zích nakonec nerozhodovaly. Při kolektivním 
sportu je samozřejmě tou nejdůležitější deví-
zou nadšení, štěstí, souhra i fyzická a tech-
nická zdatnost celého družstva. A právě tyto 
skutečnosti rozhodly o tom, že letos z klání 
čtyř výborných!!! družstev stanuli nakonec 
na nejvyšším stupni „modří“.

Dobrá nálada pokračovala i po rozdání 
cen a pohoštění. Snad také proto většina 
zúčastněných odehrála i po vyhodnocení 
ještě pár dalších setů, ve kterých se hráči 
různých družstev a barev dresů pro změnu 
promíchali.

Výborné organizaci turnaje a stejně tak 
zdařilým sportovním výkonům předcházela 
i optimistická předpověď počasí… a i ta vyšla 
na jedničku. O to více se všichni letošní aktéři 
těší již nyní na volejbalovou sezonu roku příš-
tího.  P.�Pasek

Všechno vyšlo na jedničku

Rozdílné názory jsou snad na všechno a sa-
mozřejmě i na třídění odpadů. Někdo si možná 
myslí, že je to zbytečné, dřív to nebývalo, kaž-
dý měl jenom jednu popelnici a kdoví, co s tím 
dělají. Ale většina lidí užitečnost třídění uznává, 
což je vidět na plných barevných kontejnerech. 
Lhoťané třídí a obec za to byla nejednou fi-
nančně odměněna. Že se recyklují kovy, sklo 
nebo papír, to víme už dávno. Teď se recyklují 
i plasty na spoustu různých výrobků. Nebudu je 
vyjmenovávat, stačí kliknout na Google a od-
pověď bude vyčerpávající. Ale jen pro připo-
menutí – z recyklovaných plastů jsou ty zelené 
kompostéry, co úřad rozdával nebo štachety 
na některých plotech.

Je mi líto jedné věci. Když si někdo dá tu 

práci a jde s tříděným odpadem k těm barev-
ným kontejnerům, proč tu činnost nedotáhne 
až do konce? Proč dá karton od mléka do plas-
tů, když stačí udělat jeden krok stranou a dát 
ho do modrého kontejneru. Nebo dát sklo 
do plastů či plechovku do skla. Také nesložená 
nebo nesešlapaná krabice zabere v kontejneru 
zbytečně hodně místa.

Díky za třídění odpadu, a když už to děláme, 
proč to neudělat pořádně, ať to nemusí obecní 
pracovník napravovat a mrhat tak energií a ča-
sem, které by mohl věnovat zvelebení a údržbě 
obce.

Tak se na mě nezlobte, to mě jen tak napad-
lo u kontejnerů a nechtěl jsem si to nechat pro 
sebe.  JH

Malé zamyšlení nad tříděním odpadů

Zájezd, „buřty“ a krmášová zábava Klubu seniorů

Doporučte�svým�známým,�aby�se�zare-
gistrovali�do�mobilního�rozhlasu�a�dostá-
vali� tak�pravidelně�zdarma�aktuální� infor-
mace�z�obce�do�e-mailu.

Tato služba je pro občany zcela zdarma a vy-
užít ji může každý, kdo se zaregistruje do systé-
mu a dobrovolně poskytne kontaktní údaje pro 
zasílání zpráv. Vše je samozřejmě v souladu 
s obecným nařízením o ochraně osobních úda-
jů GDPR. Registraci zdarma můžete provést 
buď přes webovou stránku www.obec-lhotka.
mobilnirozhlas.cz nebo vyplněním registrační-
ho letáku a jeho předáním na obecním úřadě. 
Touto formou se vám snažíme přinést co nej-
aktuálnější informace, jako jsou krizové situace, 
upozornění na výpadky elektrické energie či od-

stávky vody, změny úředních hodin, upozornění 
na splatnost poplatků, informace o odpadovém 
hospodářství, nových vyhláškách, informace 
lékařů, pozvánky na veřejné zasedání zastu-
pitelstva, pozvánky na kulturní, společenské 
a sportovní akce a mnoho dalších informací. Vě-
řím, že tento způsob komunikace, kdy vám jsou 
informace reálně doručeny ať jste právě kdeko-
liv, na rozdíl od informací jen zveřejněných, vám 
zjednoduší a zpříjemní život v naší obci. 

Nezapomeňte� si� zaregistrovat� e-mailo-
vou�adresu�!!!

Stáhněte si mobilní aplikaci Zlepšeme Čes-
ko nebo se zaregistrujte na www.obec-lhotka.
mobilnirozhlas.cz a pojďme společně zlepšit 
naši Lhotku.
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady předposlední měsíc letošního roku. Vybarvené stromy, 

spadané listí a ranní mlhy nás upozorňují, že je tady podzim. Všichni teď 
prožíváme ne moc šťastné období, kdy v celé republice stoupá počet na-
kažených koronavirem a přibývají další opatření a nařízení. Je jisté, že 
nemůžeme šíření nákazy stoprocentně zabránit, ale dodržováním pravidel 
můžeme výrazně přispět k tomu, jak rychle se bude nákaza šířit, a společ-
ně můžeme ochránit ty nejohroženější, starší a nemocné. 

Samozřejmě, že musíte do práce, nakoupit, vyřídit nezbytné záležitosti a je velká pravděpo-
dobnost, že se dostanete do blízkostí nebo kontaktu s nakaženou osobou. Dodržováním hygi-
enických opatření, správně nasazenou rouškou a udržováním rozestupů můžete výrazně snížit 
riziko přenosu viru. Už se to táhne dost dlouho, co se nemůžete plně věnovat svým činnostem, 
na které jste byli zvyklí, nemůžete se bez omezení setkávat s přáteli, máte starosti s dětmi, které 
nemůžou do školy. Byli jste zvyklí žít bohatým kulturním a společenským životem, navštěvovat 
se, cestovat – a to je vám teď odpíráno. To všechno se podepisuje nejen na náladě v celé 
společnosti, ale především na psychické stránce každého z nás. Z televize, internetu a novin 
se na nás chrlí nespočetně různých „korona“ informací a není možné si vybrat, zda konáme 
správně, či nikoliv, zda máme nosit roušky a dodržovat nařízení, nebo vše ignorovat. Nejhorší 
na tom je, že někteří jedinci, ať už politici, umělci nebo jiní rádoby odborníci na všechno tento 
stav zneužívají k politickému a mocenskému boji, snaze se zviditelnit, nebo dezinformacemi 
zlehčovat současnou situaci, aniž by si uvědomovali případné následky. Je smutné, že k tomuto 
chaosu velkou měrou přispívají i senzace chtiví novináři a neuvědomují si, jak rozpolcují už tak 
těžce zkoušenou společnost. Dnes si může na internet a sociální sítě veřejně nebo pod skrytou 
identitou napsat každý co chce, ať je to pravda nebo není, a my nejsme schopni mezi tím rozlišit, 
co je opravdu správné, a co nikoliv. Lidé jsou zmatení, neznají pravdu a těžce se vyrovnávají 
se současnou situaci. V různých diskuzích na internetu a sociálních sítích si někteří diskutující 
zvyšují sebevědomí agresivitou, urážkami, nulovou tolerancí k jinému názoru, opovrhováním 
starými, nemocnými a nabádáním k demonstracím a odporu proti omezením. 

Já bych vás chtěl požádat, zachovejte si zdravý rozum a dodržujte hygienická opatření a vy-
daná nařízení jako doposud. Chráníte tím nejen sebe, ale i ty, na kterých vám záleží. Myslete 
na své rodiče, prarodiče, na své blízké a kamarády. Veškeré nařízení a důležité informace se 
vám snažíme podat na obecních stránkách, v mobilním rozhlase nebo na vývěskách. Místo 
katastrofických zpráv v televizi si raději pusťte veselou komedii, místo brouzdání po sociálních 
sítích si přečtěte pěknou knížku anebo si sedněte se svou rodinou a udělejte si hezké chvilky, 
na které jste možná ani v samotném každodenním shonu neměli čas. Užívejte si ještě pěkných 
podzimních dnů k procházkám po okolí. Zvláště teď, když se příroda vybarvuje, se vám z okol-
ních kopečků naskytnou krásné barevné výhledy. Pobyt na čerstvým vzduchu má blahodárný 
vliv na naše zdraví, což je to nejdůležitější, co teď všichni potřebujeme. Važte si toho, že bydlíte 
právě tady, na vesnici pod Ondřejníkem, a můžete se kdykoliv bez omezení pohybovat po okol-
ních lesích a loukách a využívat darů zdejší přírody. Přeji vám ještě hodně krásně vybarvených 
a slunečných podzimních dnů, veselou mysl, dobrou náladu, a hlavně pevné zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci listopadu oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Marie Bílková – 86 let
Drahomíra Mičulková – 82 let

Pavla Šrubařová – 50 let

Oslavenkyním�přejeme�všechno�nejlepší,�
hodně�dalších�spokojeně�prožitých�let.�
Pevné�zdraví,�životní�elán�a�pohodu.

krátce z obce

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a kar-
tonový papír můžete odevzdávat do konce 
listopadu vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 
hodin na sběrném místě u bývalého kra-
vína, případně po tel. domluvě v pracovní 
době obecního úřadu. Neodkládejte odpad 
v okolí sběrného místa mimo provozní dobu, 
a to ani biologicky rozložitelný odpad, který 
přijde do uzamčeného prostoru. Nevhazujte 
trávu a zbytky rostlin přes plot. Mimo pro-
vozní dobu můžete odkládat pouze větve 
z ořezu stromů a keřů (bez kořenů) na vy-
značené místo.  oú

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v listo-
padu: pondělí 2. 11., 16. 11. a 30. 11.

Kalendář na rok 2020
Informujeme občany, že i v letošním roce 
budou k prodeji obecní kalendáře na cenu 
20 korun. Předpokládané zahájení prodeje 
bude v polovině prosince. Občany bude-
me včas informovat na vývěsních tabulích, 
na stránkách obce, obecním rozhlasem 
i nově zavedenou aplikací mobilní rozhlas, 
do které je třeba se zaregistrovat. Pokud 
byste si nevěděli rady, přijďte na obecní 
úřad, kde vám rádi poradíme i pomůžeme. 

Zaregistrujte se do mobilního rozhlasu
Doporučte svým známým, aby se zaregistrovali do mobilního rozhlasu a dostávali 

tak pravidelně zdarma aktuální informace z obce do e-mailu.
Tato služba je pro občany zcela zdarma a využít ji může každý, kdo se zaregistruje do sys-

tému a dobrovolně poskytne kontaktní údaje pro zasílání zpráv. Vše je samozřejmě v souladu 
s obecným nařízením o ochraně osobních údajů GDPR. Registraci zdarma můžete provést 
buď přes webovou stránku www.obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz nebo vyplněním registračního 
letáku a jeho předáním na obecním úřadě. Touto formou se vám snažíme přinést co nejak-
tuálnější informace, jako jsou krizové situace, upozornění na výpadky elektrické energie či 
odstávky vody, změny úředních hodin, upozornění na splatnost poplatků, informace o odpa-
dovém hospodářství, nových vyhláškách, informace lékařů, pozvánky na veřejné zasedání 
zastupitelstva, pozvánky na kulturní, společenské a sportovní akce a mnoho dalších infor-
mací. Věřím, že tento způsob komunikace, kdy vám jsou informace reálně doručené, ať jste 
právě kdekoliv, na rozdíl od informací jen zveřejněných, vám zjednoduší a zpříjemní život 
v naší obci. 

Nezapomeňte si zaregistrovat e-mailovou adresu!!!
Stáhněte si mobilní aplikaci Zlepšeme Česko nebo se zaregistrujte na www.obec-lhotka.

mobilnirozhlas.cz a pojďme společně zlepšit naši Lhotku!

Co se zajímavého nachází v jesenických 
Karlovicích, co v Bohumíně nebo v Úvalně, 
do kolika metrů sahají štoly nejhlubšího ost-
ravského dolu, kde se pořádá největší profesi-
onální dřevorubecká a lesnická akce v Morav-
skoslezském kraji… Odpovědi na tyto, ale ještě 
i na řadu dalších otázek mohli získat úspěšní 
luštitelé tajenek deseti křížovek, které si zájem-
ci z řad členů lhoteckého Klubu seniorů převza-
li od výboru v říjnu.

Klub tak navázal na loňskou spolupráci s bý-
valým redaktorem rozhlasu Ivanem Sekaninou, 
který dlouhodobě rozvíjí aktivity se-
niorů v kraji a který mimo jiné pro ně 
organizuje Křížovkářskou ligu. 

V loňském roce se vyhodnocení 
prvního kola této „ligy“ uskutečnilo 
při listopadové besedě členů Klubu 
právě s Ivanem Sekaninou. V le-
tošním to chtěli v Klubu udělat tak-
též u malého společného setkání. 
Ale pro nová podzimní hygienická 
opatření se už v říjnu neuskutečni-
la krmášová zábava seniorů, stejně 
tak se vznášejí otazníky nad kaž-
doročním konáním připravovaného 

Přátelského večírku v lednu, takže Klub hledá 
pro své členy, patřící do rizikové skupiny oby-
vatel, raději bezpečnější řešení. A proto, pokud 
se situace zásadně nezlepší, budou s největší 
pravděpodobností odevzdané vyluštěné kří-
žovky tentokrát vylosovány „za přítomnosti 
státního notáře“ ve výboru klubu. Ale o odmě-
ny vylosovaní luštitelé samozřejmě nepřijdou. 
A co ti, kterým snad štěstí bude přát méně? 
Budou vyluštěním tajenek obohaceni o celou 
řadu zajímavostí z měst a obcí našeho kraje. 

 P. Pasek

Při zápisu do mateřské školy, který se 
uskutečnil v květnu distančním způsobem, byli 
uspokojeni všichni zájemci a pro tento školní 
rok bylo přijato 28 dětí ze spádového obvodu 
(obec Lhotka), ale i z Kozlovic a Palkovic. 

Nově příchozí děti do třídy vrstevníků vstu-
povaly většinou s nadšením, plny očekávání. 
Je přirozené, že u dětí, které jsou do doby, než 
nastoupí do mateřské školy, jen v kruhu svých 
nejbližších a najednou se ocitnou ve velkém 
novém společenství, kde se od nich něco žádá 
a ony na to nejsou zvyklé, to mnohdy vyvolá 
nelibé pocity a stesk, který je doprovázen 
i pláčem. Starší děti si na své první dny v ma-
teřské škole většinou nevzpomenou a často 
se diví a ptají se, proč nové děti stále pláčou. 
Já je utvrdím v tom, že i jim se tenkrát stýs-
kalo po mamince a ukázaly nám své slzičky 
– nechtějí tomu věřit. Délka procesu adap-
tace na nový kolektiv je individuální, ale jako 
vše „odejde“ – odezní pláč, vystřídá jej úsměv 
a děti se postupně začínají těšit na nové ka-
marády, na jiné hračky, hry a činnosti, které 
se v domácím prostředí nenabízí. Vzdělávací 
program naší mateřské školy s názvem Okolo 
Lhotky cestička má dětem co nabídnout a trou-
fám si říci, že proto děti do naší mateřské školy 
chodí rády.  M. Laníková

Senioři „hrají“ Křížovkářskou ligu 

Podzim v Mateřské škole ve Lhotce

Občas se při neformálních setkáních, ná-
hodných rozhovorech, z doslechu nebo u piva 
dozvídáme, co vás trápí, co bychom měli řešit, 
ale tyto informace se nám oficiálně na obec 
nedonesly. Nevidíme do vašich niter, a proto 
se o problémech nedovíme, dokud nám je ne-
sdělíte. 

Pokud si myslíte, že by vám mohla obec 
s nějakou záležitostí pomoct, obraťte se 
na nás, jak už jsem hodněkrát psal, jsme tu 
od toho a dveře na úřad jsou vám vždy otevře-
né. Důležité je, abyste svůj požadavek předali 
písemně. Nemusí být na žádném předepsa-
ném formuláři, vždyť žijeme na malé vesnici 
a většinou se tady všichni známe. Stačí svůj 
požadavek, žádost, připomínku, stížnost 
nebo i pochvalu, což je taky důležité, napsat 
na počítači nebo ručně na kus papíru, pode-

psat a odeslat mailem na info@obec-lhotka.
eu nebo vložit do hnědé poštovní schránky 
u vchodu do obecního úřadu. Chápeme, že ne 
každý z vás má čas nebo chuť chodit na veřej-
né zasedání zastupitelstva, kde se k vám do-
stane nejvíc informací přímo od zdroje a je tam 
vždy dán prostor pro diskuzi. Ujišťuji vás, že 
žádná žádost nebo stížnost, kromě anonym-
ních, neskončí v koši. Každou se budeme za-
bývat a na každou dostanete odpověď. Jsme 
otevření vaším námětům i připomínkám. Sa-
mozřejmě, že když potřebujete nějakou radu, 
či informaci, můžete za mnou přijít i osobně, 
nejlíp po telefonické domluvě, a jak mnozí 
z vás už ví, většinou dostanou požadované 
informace nebo společně najdeme uspokojivé 
řešení vašich problémů. 

 Zdeněk Kubala, starosta

Dotazy, žádostí, náměty…

V pondělí 19. číjna byla zahájena stavba 
„Prodloužení chodníku podél silnice III/48410, 
směr Metylovice“. Stavbu bude provádět firma 
SWIETELSY stavební s.r.o. a předpokládané 
dokončení stavby je do 60 dnů od zahájení. 

Upozorňujeme, že z důvodu stavby bude 

dopravním značením omezena doprava v úse-
ku od konce chodníku u firmy Závodný až 
po odbočku na sportoviště. Žádáme vás, abys-
te dopravní značení respektovali a dbali zvýše-
né opatrnosti při průjezdu stavbou. 

Děkujeme za pochopení.

Výstavba chodníku – omezení dopravy
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že foukal celkem studený vítr, přišla vhod malá 
svačinka a horký ovocný čaj od paní starosto-
vé. Jedno z nejkrásnějších míst s nádhernou 
vyhlídkou na celou obec bylo obohaceno o ma-
lebnou zvoničku. Tak se pojďte projít, udělat 
něco pro svoje zdraví, pokochat se krásným 
výhledem a také si zazvonit. Třeba by mohl 
zvonek pomoci splnit vaše tajná přání a snad 
splní i to, aby ten protivný kovid zmizel brzy 
z našeho života a Lhoťané mohli zase žít svým 
obvyklým sportovním, kulturním a společen-
ským životem.  J. H.

Lhotka

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
není to tak dávno, kdy jsem psal příspěvek do lednového Mikroregionu. 

V tu dobu jsme měli celý rok před sebou, přáli jsme si, aby to byl i díky své-
mu zajímavému letopočtu rok úspěšný. Bohužel na jaře přišla pandemie 
koronaviru, se kterou se potýkáme doteď. Všichni si přejeme, aby už to 
bylo vše za námi a mohli jsme opět žít životem, na který jsme byli zvyklí. 

Rád bych ještě poděkoval těm, kteří se k této závažné situaci postavili zod-
povědně, šili roušky, nabízeli pomoc, dodržovali nařízení, pravidla a disciplínu. V těchto nelehkých 
dnech jsme si potvrdili, že si umíme vzájemně pomáhat, dokážeme se vzájemně respektovat a vážit 
si nabízené pomoci. Nyní se nacházíme v adventním čase, připravujeme se na vánoční svátky a v tuto 
dobu většinou hodnotíme uplynulý rok. Letos nebudu hodnotit kulturní, společenské a sportovní akce, 
které se až na výjimky z důvodu pandemie nemohly konat. Co se týká práce obecního zastupitel-
stva, podařilo se nám v letošním roce postavit na sportovišti nové dětské hřiště pro pohybové aktivity, 
na které jsme získali 70% dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj z programu Podpory a rozvoje ven-
kova 2019+. Věříme a vypadá to, že hřiště, které slouží nejen dětem, ale všem věkovým kategoriím 
včetně seniorů, si našlo své příznivce zdravého pohybu na čerstvém vzduchu. Úspěšnou aktivitou 
bylo také získání dotace z Moravskoslezského kraje a zajištění vypracování Studie odkanalizování 
obce. Ze Státního fondu životního prostředí jsme získali částku 3 200 000 Kč na kotlíkové půjčky pro 
občany, kterou už několik majitelů starých neekologických kotlů využilo, kotle vyměnili, a tak budeme 
mít ve Lhotce tuto zimu zase o něco čistější ovzduší. Našli jsme také peníze na výměnu vchodových 
dveří v místní kapli, na projektovou dokumentaci na přístavbu kuchyně v mateřské škole, zapojili jsme 
se do programu Obálka pro život, podařilo se nám domluvit se společností T-mobile a zajistit instalaci 
mobilního zesilovače signálu v obci. Už počtvrté jsme podpořili organizátory letních táborů ve Lhotce 
a jsme rádi, že jsme pomohli rodičům ubrat starostí o děti během prázdnin. Poděkování patří především 
hlavní organizátorce tábora Kristýně Kotalové. Poslední velkou investicí byla výstavba chodníku kolem 
krajské komunikace směrem na sportoviště, na který jsme získali dotaci ze Státního fondu dopravní in-
frastruktury ve výši 1 900 000 Kč. V těchto dnech by měly probíhat finální práce na jeho výstavbě. Jed-
nou nečekanou akcí, která nám trošku zamíchala rozpočtem, bylo odkoupení bývalé budovy hostince 
Pod Ořechem do majetku obce. I když to byly nečekané výdaje, věříme, že to bylo dobré rozhodnutí 
obecního zastupitelstva, kdy nám tyto investované peníze nikdo nevezme a tento pozemek i budova je 
vzhledem ke svému umístění v centru obce vhodná pro další budoucí využití. Stejně jako minulé roky 
se nám podařilo udělat hodně práce obecními zaměstnanci pod vedením Martina Žídka, kteří průběžně 
opravovali místní komunikace, udržovali obecní majetek, prováděli drobné stavební práce a jako vždy 
stále dokola dotřiďovali odpady, odhozené na sběrných místech tříděného odpadu. Za to jim patří velké 
poděkování. Taktéž bych chtěl na závěr roku poděkovat za spolupráci vám občanům, zastupitelům, 
zaměstnancům obce a mateřské školy, spolkům a všem, kteří jste nám pomáhali při zvelebení a zvidi-
telnění Lhotky. Rád bych vás jako každoročně pozval na tradiční vánoční akce, jako je Vánoční koncert, 
zpívání koled nebo vánoční sportovní turnaje. Bohužel se letos bez toho musíme obejít, ale věřme, že si 
to příští rok vynahradíme. Užívejte si klidný adventní čas, tentokrát hlavně se svými blízkými a rodinou, 
a nezbývá mi než vám popřát klidné prožití blížících se vánočních svátků a do roku 2021 přeji hodně 
štěstí, osobních i pracovních úspěchů, splnění všech přání, hodně dobré nálady a především pevné 
zdraví.  Zdeněk Kubala, starosta

poděkování

jubilea

V měsíci prosinci oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Richard Stachel – 84 let
Albín Závodný – 82 let
Anna Němcová – 70 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších spokojeně prožitých let. 
Pevné zdraví, životní elán a pohodu.

krátce z obce

Kalendář na rok 2021
Obecní kalendář na rok 2021 si můžete za-
koupit v pondělí a ve středu během úředních 
hodin na obecním úřadě za cenu 20 Kč. 
Děkujeme všem, kteří přispěli do letošního 
vydání kalendáře svými fotografiemi.

Informace k vítání občánků
Informujeme, že plánované vítání čtyř no-
vých občánků se z důvodu pandemické situ-
ace přesouvá na příští rok, rodiče dětí budou 
o termínu včas informování pozvánkou.

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v pro-
sinci: pondělí 14. 12. a 28. 12.

Upozornění občanům
Upozorňujeme občany, že sběrné místo 
bioodpadu a velkoobjemového odpadu 
v budově bývalého kravína je od 1. 12. 
2020 uzavřené. V tuto dobu je možné otevřít 
po dohodě na obecním úřadě nebo p. Mar-
tinem Žídkem. V pravidelném provozu bude 
opět od března 2021. 

Příjemné prožití vánočních svátků, hodně štěstí, 
rodinné pohody a hlavně pevné zdraví v roce 2021 

přejí starosta, místostarosta, zastupitelé 
a zaměstnanci obecního úřadu ve Lhotce.

Děkujeme panu Tomáši Bartošovi 
za darování vánočních stromků, které nám 
připomínají vánoční čas u Mateřské školy 
a před obecním úřadem

Otevírací doba obecního úřadu 
v době vánočních svátků

Pondělí 21. 12. 8–11, 13–15 
Úterý 22. 12. zavřeno
Středa 23. 12. zavřeno

Pondělí 28. 12. 8–11, 13–15 
Úterý 29. 12. 8–11

Středa 30. 12. zavřeno
Čtvrtek 31. 12. zavřeno

Zatracený koronavirus! Když se ohlédneme 
za rokem 2020, tak plesy Svazu žen a Sokola, 
hasičů a seniorů jsme ještě stihli, ale pak už 
to jsou samé mínusy – Dětský den, Sochovy 
slavnosti, divadla, fotbaly, drakiáda, krmaš, 
cvičení ve školce, Fair trade snídaně, kon-
cert, světluškový průvod. Společenský život 
ve Lhotce, a vlastně v celé republice, ochrnul. 
Ještě že přes léto byla situace trochu volnější, 
a tak jsme se mohli scházet na Kuřínu k volej-
balu a tenisu. Ale s příchodem podzimu jsme 
byli uvrženi do domácího vězení. Ještě že jsme 
na vesnici a každý, kdo chce, tak si nějakou 
práci na zahradě nebo kolem domu najde. Pří-
rodu máme hned za plotem a vycházkám nic 
nebrání. Taky bylo na Ondřejníku v tomto ob-
dobí rušněji než jindy. Jaký komfort proti těm, 
co nemají žádného koníčka a jen 2+1 na síd-
lišti. Tak to musí být dost na palici, protože 
televize to s ne příliš povzbudivými zprávami 
a nekonečnými seriály o ničem (maximálně 
kdo s kým) také nezachrání.

Prosím vás! Ať se něco děje! A rozsvítila 
se jiskřička. Blíží se zima a bylo třeba usa-
dit na Hrbkové zvoničku. Starosta se obrátil 
s prosbou o pomoc, a tak se nás ve čtvrtek 19. 
listopadu sešlo na Hrbkové sedm chlapů a kůň 
norik jménem BURKO. Akce byla svolána na-
rychlo, když majitel BURKA Dalibor Šigut měl 
volno a nejel s koněm do lesa stahovat dříví. 
Protože traktor by na kopec nevyjel, nabízel se 
kůň jako jediné řešení. Dalibor přivezl železné 
sáně, na které zvoničku naložil a pak už to bylo 
na BURKOVI. Ten předvedl svou sílu a tré-
nink z lesa a bez vážnějších problémů vytáhl 
sáně na místo, kde už byla připravena jáma. 
Pak ještě jedna cesta pro pytle s betonovou 
směsí a vodou a už se mohla zvonička usadit 
a míchat směs. Za chvíli bylo hotovo, a proto-

Poslední říjnový pátek se mateřská škola pro-
měnila v doupě netopýrů, pavouků, kostlivců, ča-
rodějnic a nejrůznějších strašidel. Děti si celé do-
poledne užívaly v kostýmech. Od rána byly pro ně 
připraveny hry, soutěže, módní přehlídka všech 
strašidel, diskotéka, vydlabávání velké dýně 
a zdobení mandarinky a la halloweenské dýně.

Svět je plný barev a barevných odstí-
nů, zvlášť teď malíř Podzim zabarvil přírodu 
do krásných barev. Proto jsme se rozhodly 
zařadit do Třídního vzdělávacího programu BA-
REVNÉ DNY. Po všechny dny přicházely děti 
v oblečení laděném do dané barvy, kromě her, 
písní, pohádek, tvoření i strava z naší kuchyně 
nám ladila s barvou dne.

Žlutý den byl projasněn jak oděvy dětí, tak 
i tvořením noční oblohy – jmenovaly, co vše 
svítí, a nejen na obloze, konstruovaly ze žlutých 
stavebnic, ochutnaly citrón. Modrým dnem nás 
provázela životodárná tekutina voda. Děti pozo-
rovaly modrou barvu na glóbusu, zpěv písně Hol-
ka modrooká a zhlédly a převyprávěly pohádku 
Kapka vody. Hnědý den hry s vlašskými oříšky, 
vymalovaly koně Hnědáka, hřívu vytvořily pro-
vlékáním hnědých odstínu vlny do předražených 
dírek. V oranžový den zdolávaly překážkovou 
dráhu s pomerančem, vyrobily z papíru zrzatou 
veverku s huňatým 3D ocasem. Zelené barvě 
vládl Vodník. Nejprve předvedl kouzlo: jedna 
žlutá kapka barvy se potkala s druhou modrou 
kapkou a děti v němém úžasu pozorovaly a pak 
si také i samy vyzkoušely vznik zelené barvy. 
S říkadlem Sviť, měsíčku, sviť šily Vodníkovi 
boty (provlékaly nití dírky lemující obvod vodní-
kovy boty). Brčkem foukaly do zeleného roztoku 
podobnému bublifuku a vzniklé zelené bubliny 
nabíraly na papír. Po zaschnutí jejich kresba 
simulovala vodní hlubinu pro Vodníkovu botu. 
Sdělovaly své poznatky o vodníkovi, kterému je 
možno říkat také Hastrman. Hudebně pohybová 
hra Na Hastrmana měla tak veliký úspěch, že po-
kračovala i na vycházce u rybníka, kde děti mimo 

jiné hledaly i místo, které by se mu mohlo líbit. Ze-
lený den vystřídal šedý den s bajkou Lev a myš. 
Všechny děti měly zájem o role při její dramati-
zaci i o roli kočky a myšky v následné pohybové 
hře Na kočku a myš. Skvěle zvládly nácvik písně 
Není myš jako myš a zjistily, že myš je živý tvor, 
ale i věc neživá, součást počítače. Šedý den kon-
čil pracovní činností. Děti stříhaly z šedého papíru 
tělo, uši a dolepily detaily své kornoutkové šedé 
myšce, která ještě dnes zdobí interiér chodby 
MŠ. Černobílé Domino, prolézání černého pyt-
le, pohybová hra Na černý mrak, cvičení s papí-
rovými fábory černé a bílé barvy, kreslení černé 
vlny na bílém beránku špejlí namáčenou v černé 
tuši a v neposlední řadě hra Na designery. Bílým 
šatům a mikinám děti vytvářely černé vzory, čer-
ným bílé s použitím černých a bílých papírových 
tvarů zhotovených raznicemi. Tyto vzdělávací 
činnosti tvořily náplň černobílého dne. Červené 
pastelky před kreslením omalovánky děti seřa-
zovaly a pojmenovávaly odstíny od nejsvětlejší 
k nejtmavší i naopak, netušíc, že už v předškol-
ním věku stupňovaly přídavná jména. S nadše-
ním se pokoušely o kreativní tanec s lehounkým 
červeným šátečkem za zpěvu písně valčíkového 
rytmu Červený šátečku, kolem se toč. Kladnou 
odezvu měla hudebně pohybová hra Mám šá-
teček, mám. Do dramatizace pozměněné verze 
známé pohádky byly zapojeny všechny děti. 
Červená Karkulka v lese na paloučku potkala zví-
řátka (děti v čepičkách lesních zvířátek), zdržely 
ji svými písněmi a příběhy, Karkulce byla zima, 
zvířátka přinášela dřevo z lesa (postavila „hraň“ 
táboráku), křesala křemínky a rozdělala oheň 
(cykloblikačky). Karkulce už nebyla zima a ráda 
se vrátila zpátky domů k mamince. Zatažená 
obloha ve Lhotce, stažené žaluzie a píseň Čer-
vená se, line záře, zpívaná pedagogy kanónem, 
umocnila kouzelnost konečného okamžiku, který 
znásobil dětský prožitek z červeného dne. Tak 
školka ve Lhotce žila barvami. 

 L. Stonavská, M. Laníková 

Mobilní rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a mailo-

vou adresu v Mobilním rozhlase obce Lhotka 
na adrese https://obec-lhotka.mobilniroz-
hlas.cz/ a budete dostávat do e-mailu pravi-
delné informace z dění v obci. Krizové a nej-
důležitější informace dostanete sms zprávou 
i na staré mobilní telefony. 

Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní 
aplikaci https://zlepsemecesko.cz/

Registraci, stažení aplikace i příjem 
veškerých zpráv máte ZDARMA.

Přijďte si zazvonit na zvoničku

Když po letošní březnové výroční členské 
schůzi Klubu seniorů přebírala nově zvolená 
členka výboru Lidmila Strakošová od kronikář-
ky Marty Tobolové její funkci, dostala kroniky 
tři. Již ty první dvě byly pěkně „tlusté“ a plné 
zajímavých záznamů. 

Klub seniorů – založen původně pod názvem 
Klub důchodců – rozvíjí svoji činnost teprve 
od roku 1994, ale za více než čtvrtstoletí je v kro-
nikách plno vzpomínek. Zatímco členské schů-
ze, smažení vaječiny, opékání buřtů, krmášová 
zábava i přátelský večírek se každoročně kona-
ly a konají na „domácí půdě“, na zájezdech se 
členové Klubu podívali do celé řady zajímavých 
měst a míst. Kromě těch blízkých beskydských, 
jako jsou Frenštát, Rožnov, Kopřivnice, Štram-
berk, a jim podobných, navštívili senioři zajímavá 
místa na Jablunkovsku, Olomoucku, nebo i Jese-
nicku. Obě kroniky jsou také plné fotografií, které 
uskutečněným akcím dodávají autentičnost. Ob-
jevují se tam ale i záznamy o členech, kteří se 
s klubem rozloučili na věky. Pro pečlivost, s jakou 
jsou kroniky vedeny, včetně úhledného písma, 
se nabízí úvaha, že záznamy v nich zapisovaly 
zejména ženy. A je tomu skutečně tak. První kro-
nikářkou od založení Klubu byla celých deset let 
Helena Závodná. Ještě déle – čtrnáct let – vedla 
kroniku její pokračovatelka Marta Tobolová. 

Asi proto, že prvním předsedou Klubu senio-
rů, a zároveň posledním ve lhoteckém Českém 
svazu zahrádkářů, byl Zdeněk Tomek, je i třetí 
kronika „zahrádkářů“ součástí historické doku-
mentace Klubu seniorů. Snad také proto, že 
většina zahrádkářů mezi seniory přešla. I v této 
kronice během dvaatřicetiletého trvání Svazu 
zahrádkářů od roku 1966 vedly záznamy o po-
časí, úrodě a všech akcích postupně opět ženy 
– Olga Brumovská a Irena Závodná. 

Zahrádkáři a senioři nejsou, a ani v historii 
Lhotky nebyli, zdaleka jedinými zájmovými spol-
ky. Právě z nejpodrobnější kroniky, sestavené 
další Lhoťankou Alžbětou Kožuchovou pod ná-
zvem „Historie Lhotky pod Ondřejníkem do roku 
2000“ se můžeme dočíst, že jich bylo daleko více. 
Kromě již zmíněných dvou organizací působila 
mimo jiné ve Lhotce od roku 1950 dvaačtyřicet 

let organizace Československého červeného kří-
že, stejně tak jako od roku 1945 do roku 1990 
mládežníci, sdružení postupně v SČM, ČSM 
a SSM. V kronice Alžběty Kožuchové je vzpome-
nuta i řada dalších. Jmenujme aspoň Myslivecký 
spolek, Spotřební družstvo jednota, Svazarm, 
Junák, DTJ, Kuratorium pro mládež, stejně jako 
dosud působící Klub žen, Sokol, folklorní soubor 
Pilky a Sbor dobrovolných hasičů, který úspěšně 
chrání i reprezentuje Lhotku již téměř sto let.

Činorodost byla v minulosti, stejně jako je 
i v současnosti, Lhoťanům vlastní. Spolky, sou-
bory, kluby i příznivci různých sportovních odvětví 
byly i letos, zejména při prázdninovém zvolněním 
hygienických opatření, okamžitě aktivní, ale dru-
há pandemická vlna na podzim opět veškerou 
činnost utlumila. Určitě to bude znát při rekapi-
tulaci činnosti nás všech v celém tom letošním 
„divném“ roce, stejně, jako v záznamech kronik. 
Některé každoroční akce tam letos nebudou. 
Můžeme jenom věřit, že i tato neradostná doba 
skončí, vše se zase „rozjede“ a i kronikářky a kro-
nikáři zájmových sdružení budou opět bílé strán-
ky kronik plnit dalšími záznamy.  Pavel Pasek

Co v kronikách letos nebude… Halloween a barevné dny ve lhotecké mateřské škole

Lhotečtí hasiči obdrželi od Moravskoslez-
ského kraje dotace na vybavení v rámci do-
tačního programu na podporu sboru dobrovol-
ných hasičů v roce 2020. 

Z poskytnutých prostředků bylo v letošním 
roce pořízeno vybavení 
pro mladé hasiče, kon-
krétně dětský sací koš, 
přilby a opasky. Zkrátka 
nepřišlo ani družstvo 
mužů a žen, kterým byla 
pořízena sada sportov-
ních hadic B+C a zá-
sahový oblek na TFA. 
Sbor uspěl v dotačním 
programu také loni, kdy 
bylo za získané finance 
pořízeno oblečení pro 
sportovní družstva, ča-
somíra, party stan a dět-
ská překážková sada. 

Touto cestou bychom chtěli Moravskoslezské-
mu kraji poděkovat za spolufinancování výše 
zmíněno vybavení (více informací o dotačním 
programu naleznete na webových stránkách 
sboru www.sdh-lhotka.cz).

Hasiči byli opět úspěšní s žádosti o dotaci
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rozloučili jsme se 

V měsíci prosinci jsem se rozloučili 
s nejstarším občanem Lhotky 
– panem Aloisem Kožuchem, 
který zemřel ve věku 90 let. 

Rodině a pozůstalým upřímnou soustrast.

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
stojíme na prahu roku 2021 a těžko by se našel člověk, který by si 

nepřál, aby tento rok byl jiný než ten loňský. Všichni žijeme v naději, že 
se budeme moci bez větších omezení konečně setkávat, organizovat 
společné kulturní a sportovní akce a budeme se opět navštěvovat. 

Lednové vydání Mikroregionu bylo vždy plné informací o proběhlých 
vánočních kulturních a sportovních akcích. Letos je to jiné, nebyla mi-
kulášská besídka, nezpívali jsme společně koledy, nekonal se vánoční koncert, ani žádné 
vánoční sportovní turnaje. Věřím, že jste si i tak užili vánoční svátky doma se svými nejbliž-
šími. Abychom vám trošku oživili vzpomínky na předvánoční setkávání, zveřejnili jsme vám 
na adventní neděle několik záznamů vánočních koncertů z archívu bratrů Klimánkových. Chtěl 
bych jim poděkovat nejen za poskytnutí těchto záznamů, ale i za to, že byly natočeny. Všichni 
doufáme, že si letos koledy opět zazpíváme společně a navážeme i na tradici vánočních 
koncertů v sále Obecního domu.

V prosinci proběhlo veřejné zasedání zastupitelstva, na kterém byl mimo jiné schválen 
rozpočet obce na rok 2021. V letošním roce bude obec hospodařit s odhadovaným rozpoč-
tem ve výši 11 539 590 Kč na straně příjmů i výdajů. Koncem roku jsme ještě stihli podat 
dvě žádosti o dotace, a to na opravu místní komunikace od bývalého hostince Pod Ořechem 
po pana Kopčáka a na opravu fasády Obecního domu. Na tyto dvě akce byly rovněž vyčleně-
ny finance v obecním rozpočtu, a na to, zda budou žádosti úspěšné, si musíme ještě nějakou 
dobu počkat. 

Často vám píšu, že máte dveře na obecní úřad vždy otevřené, abyste dostali potřebné 
informace. Bohužel díky stávající situaci tomu tak v současné době není a musíme dodržo-
vat daná pravidla a nařízení. Pokud potřebujete radu, pomoc nebo máte připomínky k naší 
práci, napište svůj požadavek a podepsaný odešlete na e-mailovou adresu obce nebo vložte 
do hnědé poštovní schránky u vchodu do obecního úřadu. Žádná vaše žádost, dotaz nebo 
stížnost, kromě anonymních, neskončí v koši.

Přeji vám, vašim blízkým i kamarádům šťastný a úspěšný rok 2021, splnění všech přání, 
celý rok dobrou náladu a hlavně pevné zdraví. Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci lednu oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Milan Mynář - 90 let
Marie Vašíčková - 65 let
Soňa Mynářová - 60 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších spokojeně prožitých let. 
Pevné zdraví, životní elán a pohodu.

krátce z obce

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v led-
nu: pondělí 11. 1. a 25. 1.

Sběrné místo je
do března zavřeno

Upozorňujeme občany, že sběrné místo 
bioodpadu a velkoobjemového odpadu 
v budově bývalého kravína je až do března 
uzavřené. V pravidelném provozu bude opět 
od března 2021. Můžete odkládat pouze 
větve z ořezu stromů a keřů, ostatní odpa-
dy je možné odkládat pouze po tel. dohodě 
s p. Martinem Žídkem.

Mobilní rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a mai-

lovou adresu v Mobilním rozhlase obce 
Lhotka na adrese https://obec-lhotka.
mobilnirozhlas.cz, a budete dostávat 
do e-mailu pravidelné informace z dění 
v obci. Krizové a nejdůležitější informace 
dostanete sms zprávou i na staré mobilní 
telefony. 

Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní 
aplikaci https://zlepsemecesko.cz

Registraci, stažení aplikace i příjem 
veškerých zpráv máte ZDARMA.

Ve čtvrtek 17. prosince jsme od realizační 
firmy převzali nově zhotovený chodník kolem 
krajské komunikace směrem na sportoviště. 
Na tento chodník nám byla dodatečně schvále-
na dotace ve výši 1,9 mil. Kč ze Státního fondu 
dopravní infrastruktury. 

Realizaci chodníku prováděla firma SWI-
ETELSKY stavební s.r.o., která zvítězila 
ve výběrovém řízení s cenou 4 961 tis. Kč 
vč. DPH. Součástí stavby chodníku bylo 
i zatrubnění otevřeného příkopu, odvodnění 
komunikace, veřejné osvětlení a nová auto-

busová zastávka. I když nám počasí dvakrát 
pohrozilo, podařilo se chodník dokončit v plá-
novaném termínu. Drobné nedodělky, terénní 
úpravy a zatravnění proběhne v jarních měsí-
cích. Po novém roce nás čeká ještě admini-
strativní práce s dotací a jeho kolaudací. Vě-
říme, že nový chodník, který byl v prioritách 
obecního zastupitelstva, výrazně přispěje 
k bezpečností všech, kdo procházejí kolem 
krajské komunikace, ať na autobusovou za-
stávku, do areálu sportoviště nebo jsou jen 
tak na procházce. 

Na nejkouzelnější svátky v roce se vždy nej-
více těší ti nejmenší. Jelikož letošní pandemie 
ovlivňuje mnohdy i docházku dětí do mateřské 
školy, napsali jsme Ježíškovi, ať přijde už v pá-
tek 18. prosince.

Dopis si včas odnesl a těšení dětí se stup-
ňovalo s přibližujícím se datem. V pátek ráno 
vstupovaly do třídy s napětím, plny očekávání. 
Hromada dárečků pod stromečkem a jejich roz-
zářené oči potvrdily, že nadílka předčila jejich 
očekávání. Díky mistrně zabaleným dárečkům 
se při rozbalování dostalo na každého, a to do-
konce dvakrát. Nadšení při rozbalování nebralo 
konce. 

Tak bohatou nadílku v Mateřské škole Lhot-
ka jsme mohly dětem dopřát díky finančnímu 
přispění rodičů.  M. Laníková

Tříkráloví koledníci přinášejí lidem radost-
nou zprávu o narození Božího syna v bet-
lémských jeslích. A prosí o dar na pomoc 
lidem v nouzi. Každá koruna v kasičce má 
svoji váhu. Přijměte, prosíme, tyto vyslance 
potřebných, které bychom měli, za příznivé 

epidemiologické situace potkávat ve Lhotce 
v sobotu 9. 1. 2021 a v neděli 10. 1. 2021. 
Bližší informace sledujte na obecních strán-
kách. 

Za jakýkoliv příspěvek vám předem dě-
kujeme.

Vánoční nadělování

Máme nový chodník

O kom se to píše?
Mnozí z nás si všimli, že v letošním roce 

se výrazně změnila. A nutno napsat, že 
k lepšímu. Není divu, že rádi přicházíme 
právě k ní, i když tam nestojí sama. Neobdi-
vujeme jenom, jak je pestrá, ale i úsměvná-
…a také, že nás umí obohatit o celou řadu 
informací. Zejména, co se v nedávné době 
u nás ve Lhotce stalo, ale i to, co se připra-
vuje. Někdy nám popřeje příjemnou dovole-
nou nebo aspoň pohodové letní dny, ale při-
pomene nám také, jak je krásně i v našem 
nejbližším okolí. Umí nám ale i poradit, jak 
s úsměvem, dobrou náladou a pozitivním 
myšlením můžeme lépe čelit koronavirové 
pandemii. Před koncem roku si s námi po-
steskla, že jsme vinou zpřísněných hygie-
nických opatření přišli o celou řadu – u nás 
ve Lhotce – tak oblíbených akcí, ale nezapo-
mněla nám popřát i krásné a veselé vánoč-
ní svátky prožité ve zdraví a spokojenosti. 
O kom se to vlastně píše? Mnozí – zejména 

ti z vás, kteří chodíte kolem autobusového 
stanoviště – jste už asi poznali, že se jedná 
o nástěnku lhoteckého Klubu seniorů, která 
letos často aktuálně několikrát změnila svoji 
„tvář“.

…a druhá otázka?
Ta se patrně pozornému čtenáři tohoto 

článečku asi vybaví. Samozřejmě, že „samo 
se nenakope“. A proto je na místě doplnit 
předchozích pár informací ještě o jednu. 
A sice, že ty informace, obrázky, rady, stejně 
tak jako ta přání, se na nástěnku nedosta-
nou mávnutím kouzelného proutku. Za pes-
trost, vstřícnost i aktuálnost nástěnky Klubu 
seniorů vděčí výbor, ostatní členové klubu, 
ale i všichni Lhoťané a náhodní kolemjdoucí 
nové člence výboru – místopředsedkyni klu-
bu Aničce Bindáčové. I díky ní mohou všich-
ni vidět, že Klub seniorů ve Lhotce nejenom 
je… a má za sebou bohatou činnost, ale že 
nejméně stejnou perspektivu v lepších ča-
sech má i před sebou…  P. Pasek 

Odpovědi na dvě otázky

glosa

Byla to radost, když došlo k uvolnění 
zákazů. Dcera si oddychla, že vnuk zas 
zamířil do školy, a já se zase s despek-
tem podíval na lahváče ve skříňce a vy-
razil k Fandovi na čepované. Jó, to byla 
lahoda! A nebyl jsem sám, kdo tesknil 
po napěněné sklenici. Užíval jsem si to 
s dalšími Lhoťany, kteří k Fandovi zamí-
řili (když jsme za letošek o dvě hospody 
přišli). A asi jsme všichni doufali, že už to 
tak bude nadále a nebudeme jen chodit 
kolem a představovat si příjemné poseze-
ní s půllitrem.

Ale černé představy se naplnily! Tak už 
je zase zavřeno a světlo na konci tunelu 
moc vidět není. Odpískali jsme skoro ce-
lou letošní sezonu. Jen jsme stihli tradiční 
ples Sokola a Klubu žen a už jsme spadli 
do víru epidemie korony. Co se týče za-
čátku roku 2021, to nevypadá vůbec op-
timisticky. Snad budeme muset obecní 
život přenést do nějaké „virtuální reality“. 

Jak jste si možná všimli, tak na obecním 
webu se můžete podívat na záznam vá-
nočního koncertu z minulosti, protože ten 
letošní se pochopitelně nekonal. Ženy – 
cvičenky – to vyřešily a cvičí doma u po-
čítačů pod vedením Ivanky. A co kdyby-
chom to přenesli i na ples? Stanovíme 
téma, seženeme kostýmy a pak se sejde 
u počítače Jirka Závodný s Maruškou Ho-
lečkovou jako představitelé spolků, budou 
nám před kamerou dávat tón a my je bu-
deme v našich obývácích následovat. Jen 
s tím tradičním tematickým tancem by to 
nešlo. Tombola by šla s trochou fantazie 
také uskutečnit a tu „kapurkovou“ bychom 
si také museli dávat sami. Z těch divokých 
představ jsem dostal žízeň, a tak jsem 
s omluvným a pokorným výrazem otevřel 
skříňku a odzátkoval jednoho Kozlíka.

Přejme si společně, ať ta hnusná epi-
demie odtáhne do horoucích pekel, a to 
nejen kvůli orosenému pivu.  J. H.

Dumání koronavirové

Tříkrálová sbírka
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
je to jako včera, kdy jsme vítali Nový rok a už tady máme únor. V tuto 

dobu nám povětšinou pomalu končila i plesová sezóna, bez které jsme 
se museli tentokrát z důvodu nepříznivé epidemiologické situace obejít. 

I nadále vás prosím, vydržte a dodržujte daná hygienická nařízení 
a opatření a doufejme v naději, že po očkování se situace bude postup-
ně zlepšovat a opět budeme žít naše normální životy, na které jsme 
byli zvyklí. Leden nám přinesl pár mrazivých dnů a sněhovou nadílku, ze které měly radost 
především děti. Opět bych tady chtěl upozornit majitele automobilů, aby parkovali na svých 
pozemcích a neodstavovali auta na obecních komunikacích, kdy takto odstavená auta brání 
bezpečnému prohrnování sněhu a není možné kolem nich provádět posyp. Neztěžujte prosím 
pracovníkům provádějícím údržbu komunikací už tak náročnou práci. 

Většina z vás, hlavně rodiče předškolních dětí, zaregistrovala informaci, že v naší mateřské 
škole došlo ke změně ředitelky, kdy na místo paní Miroslavy Laníkové, která odešla do za-
slouženého důchodu, nastoupila paní Radana Buďo Kempová. Doufám, že ji práce ředitelky 
v naší školce bude naplňovat a pod jejím vedením budou spokojení jak zaměstnanci školky, 
rodiče a především samotné děti.

Mnozí občané už více než rok využívají pro získávání nejčerstvějších zpráv z dění v obci 
službu Mobilní rozhlas, kdy tyto informace dostávají pravidelně do svých e-mailových schrá-
nek. Nejméně jednou týdně, a to pravidelně každé pondělí, jsou informace reálně doručené 
do vašich e-mailů, ať jste právě kdekoliv. Pokud byste chtěli tyto informace dostávat i vy, 
zaregistrujte si svou e-mailovou adresu na www.obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz, a pokud si 
nevíte rady s registrací, na obecním úřadě vám rádi pomůžeme. Užijte si posledních zimních 
dnů k odpočinku, ve zdraví, a především s úsměvem a dobrou náladou. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci únoru oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Štěpánka Valíčková – 89 let
Věra Michalcová – 89 let
Aloisie Závodná – 84 let
Emílie Cvičková – 75 let
Božena Kočířová – 60 let
Vlasta Hálová – 60 let 

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 
hodně dalších spokojeně prožitých let. 
Pevné zdraví, životní elán a pohodu.

krátce z obce

Statistika obyvatel
K 31. 12. 2020 měla Obec Lhotka 568 oby-
vatel, z toho 282 mužů a 286 žen, průměrný 
věk obyvatel je 41 let.

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v úno-
ru: pondělí 8. 2. a 22. 2.

Sběrné místo
Upozorňujeme občany, že sběrné místo bio-
odpadu a velkoobjemového odpadu v budo-
vě bývalého kravína je přes zimu uzavřené. 
V tuto dobu je možné otevřít po dohodě 
na obecním úřadě nebo p. Martinem Žíd-
kem. V pravidelném provozu bude opět 
od března 2020. 

K zimnímu období bezesporu a neodmyslitel-
ně patří sněhová nadílka, jíž jsme se i my v lednu 
dočkali. Jednou z výhod naší mateřské školy je 
rozlehlá a členitá zahrada, jež skýtá možnosti 
pro mnoho aktivit také v zimním období. 

Díky svažitému terénu si mohou děti plnými 
doušky denně užívat jízdu na bobech a lopa-
tách. Pro námětovou hru mohou využívat bagry 
a shrnovače nebo stavět iglú s pomocí hrabla 
a lopaty. Velký prostor láká k tvorbě sněhuláka 
či vyšlapávání cestiček ve sněhu. Naše okolí 
nám dává možnosti přirozeného učení. Při 
vycházkách můžeme objevovat stopy zvířat 
ve sněhu, jež jsme se učili rozlišovat a přiřadit. 
Pozorujeme také, kolik obyvatel Lhotky pečuje 
v zimě o ptáčky stejně jako my a na zahradách 
umísťuje budky a krmítka. Prostředí, ve kterém 
děti vyrůstají, je základnou pro jejich budoucí 
život a je důležité učit je vnímat jeho krásu, 
možnosti a radosti každého dne. 

  Radana Buďo Kempová

Znak Lhotky vídá-
váme již při vjezdu 
do obce na orientačních 
tabulích, také u vcho-
du do obecního úřadu, 
v sále obecního domu 
nebo i na první stránce 

Mikroregionu. Se lhoteckým praporem, který 
má své čestné místo v kanceláři starosty, se 
setkáváme vzácněji – při vítání občánků nebo 
u podobných slavnostních událostí. A jaká je 
historie obou symbolů od udělení před dvaceti 
lety – 14. 2. 2001? To si můžeme připomenout 
ze lhoteckých kronik i vzpomínek pamětníků. 

Návrhů, které tehdejšímu obecnímu zastu-
pitelstvu předložil ostravský heraldik Jan Tej-
kal, bylo pět. Všechny byly v roce 2000 dány 
k posouzení i lhoteckým občanům. A výsle-
dek? Kresba stříbrného pluhu byla ve schvá-
leném vítězném návrhu znaku převzata ze 
staršího pečetního znamení Lhotky, zelené 
trojvrší na něm vyjadřuje polohu obce na úpatí 
horského hřebene Ondřejníku, osminová nota 
symbolizuje folklorní a národopisnou tradici 
obce a lilie odkazuje na mariánské zasvěcení 
lhotecké kaple. A barvy? Kombinace stříbrné 
a červené je odvozena z erbu olomoucké-
ho biskupství, k jehož hukvaldskému panství 
obec po staletí patřila. To, že je Lhotka v pod-
horské venkovské krajině, vystihuje pak barva 
zelená.

Znak obce se promítá se i do obecního pra-
poru – pluh je tam znázorněn přímo, ale ostat-
ní barvy figur se promítají v podobě barevných 
horizontálních pruhů.

Přidělení obou nových symbolů obce před-
cházela koncem roku 2000 nezbytná legislati-
va. Prvotní byla žádost obce na Poslaneckou 
sněmovnu, ve které symboliku nejdřív schválil 

celostátní podvýbor pro heraldiku. Pak ná-
sledovalo vlastní schválení, které zastupitel-
stvo obecního úřadu obdrželo již s pozváním 
do Prahy. K slavnostnímu převzetí obecních 
symbolů se do hlavního města 14. 2. 2001 – 
byla to zrovna „valentýnská“ středa – vydali 
autem tehdejší nejvyšší představitelé Lhotky – 
starostka Růžena Kopčáková a místostarosta 
Aleš Stonavský. Předávajícím byl předseda 
Parlamentu Poslanecké sněmovny České re-
publiky – pozdější prezident – Václav Klaus, 
který na oplátku od našich zastupitelů dostal 
sborníky lašských písní a tanců lhoteckého 
sběratele folkloru Vincence Sochy. 

Převzetí vzácných symbolů v Praze bylo 
návazně v dalším roce ještě jednou připome-
nuto i doma ve Lhotce významnou událostí. 
Tou bylo, za velké účasti občanů Lhotky i blíz-
kých obcí, vysvěcení nového praporu při mši 
v areálu mateřské školy za účasti biskupa os-
travsko-opavské diecéze Monsign. Františka 
V. Lobkowicze.

Při vzpomínání na období přidělení zna-
ku a praporu naší obci si mnozí pamětníci 

posteskli, jak ten čas letí. Je už to skutečně 
dvacet let…, ale jako by to bylo nedávno… 
 P. Pasek

Vzhledem k narůstajícím stížnostem 
na zhoršenou kvalitu televizního signálu v obci 
chceme za obec Lhotku poslat společný pod-
nět na Český telekomunikační úřad k prošetře-
ní. Nicméně k tomuto kroku budeme potřebovat 
písemné podněty občanů, kteří mají s kvalitou 
televizního signálu problém. Písemné vyjád-
ření k podnětu by měli dát především ti, kteří 
mají antény namontované odbornou firmou. 
V případě pochybností může Český telekomu-
nikační úřad požadovat od posluchače (diváka) 

potvrzení odborné firmy o bezchybnosti přijí-
macího zařízení. V podnětu musí být popsané 
okolnosti, které se zhoršené kvality týkají (např. 
jak se zhoršená kvalita projevuje, který pro-
gram je rušen, v jakých časových intervalech 
apod.). Nezapomeňte uvést číslo popisné, aby 
mohla být lokalizována oblast pro zaměření. 
Jednotlivé podněty k prošetření kvality signálu 
posílejte do 20. 2. 2021 na e-mailovou adresu 
info@obec-lhotka.eu nebo písemně na podatel-
nu obecního úřadu.  (oú)

Kvalita televizního signálu

Už více než rok dostávají všichni zaregistro-
vání pravidelně každé pondělí aktuální informa-
ce z obce prostřednictvím Mobilního rozhlasu. 
Tato služba je pro občany zcela zdarma a vyu-
žít ji může každý, kdo se zaregistruje do systé-
mu a dobrovolně poskytne kontaktní údaje pro 
zasílání zpráv. 

Vše je samozřejmě v souladu s obecným 
nařízením o ochraně osobních údajů GDPR. 
Registraci zdarma můžete provést buď přes 
webovou stránku www.obec-lhotka.mobilni-
rozhlas.cz nebo vyplněním registračního letáku 
a jeho předáním na obecním úřadě, kde vám 

s jeho vyplněním rádi poradíme. Touto formou 
se vám snažíme přinést co nejaktuálnější in-
formace, jako jsou krizové situace, upozornění 
na výpadky elektrické energie či odstávky vody, 
změny úředních hodin, upozornění na splat-
nost poplatků, informace o odpadovém hospo-
dářství, nových vyhláškách, informace lékařů, 
pozvánky na kulturní, společenské a sportovní 
akce a mnoho dalších informací. Věřím, že 
tento způsob komunikace, kdy vám jsou infor-
mace reálně doručené ať jste právě kdekoliv, 
na rozdíl od informací jen zveřejněných, vám 
zjednoduší a zpříjemní život v naší obci.

Zaregistrujte si svou e-mailovou 
adresu do Mobilního rozhlasu

Platby poplatků za odpad a jiné poplatky 
řešte prosím, pokud možno bezhotovostně 
bankovním  převodem. Kdo nemá tuto mož-
nost, může platit hotově na pokladně obecního 
úřadu. Č. účtu 1690539349/0800

PES – V. S. 1341 k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. Po-
platek zaplatit do 31. 3. daného roku.

odpady R. O. – V. S. vaše číslo chaty, nebo 
domu za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO) Dle směr-
nice umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/
obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6. Po-
platek zaplatit do 31. 5. daného roku.

odpady T. P. – V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. Popla-
tek zaplatit do 31. 5. daného roku.

odpady  podnikatelé – V. S. vaše číslo 
domu za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat jméno firmy – částka, dle 
podepsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31. 5. 
daného roku.

Poplatek  z  pobytu se platí 2x ročně se 
splatností 15.  1.  2021  za  II.  pololetí  2020 
a 15. 7. za I. pol. 2021.

Poplatek za hrobové místo – všem poplat-
níkům, kterým v letošním roce končí smlouva, 
budou zaslány nové nájemní smlouvy na 15 
let, kde budou informace o výši platby, číslo 
účtu a VS. 1 kopie je třeba vrátit zpět na obecní 
úřad.

Platby místních poplatků

V roce 2020 Obec Lhotka vyprodukovala 
18,19 t skla, 21,33 t papíru, 20,67 t plastu.

Bylo vybráno na poplatcích celkem Kč 
305.692,00 kč (všechny poplatky jsou řádně 
uhrazeny, nemáme žádné dlužníky), z toho 
za TP Kč 265.832,00, RO Kč 27.500,00, podni-
katelé Kč 12.360,00.

Za vytřízený odpad od EKO-KOMU obec ob-
držela odměnu ve výši Kč 167.672,50.

Výdaje za odpady: Celkem Kč 449.683,58, 
z toho: nebezpečný odpad Kč 18.661,06, ko-
munální odpad Kč 286.096,05, velkoobjemový 
odpad a jedlé oleje Kč 27.527,67, separovaný 
odpad Kč 117.398,80.

Odpady v roce 2020

poděkování

Děkuji paní Miroslavě Laníkové za dlouho-
letou práci ředitelky naší mateřské školy, kte-
rou vykonávala od 1. září 1978 až do konce 
roku 2020, dlouhých bezmála 42 let. 

Pod jejím vedením se naše školka stala 
moderním, oblíbeným a uznávaným předškol-
ním zařízením v širokém okolí. Poděkování 

patří také za výbornou spolupráci s obcí jako 
zřizovatelem, vzornou starost o svěřený maje-
tek a zaměstnance školky. 

Rád bych paní Miroslavě Laníkové popřál 
ještě hodně a hodně klidných a spokojených 
roků strávených ve zdraví v okruhu svých nej-
bližších.  Zdeněk Kubala, starosta

Díky ředitelce mateřské školy

Zimní hrátky v Mateřské škole Lhotka

Už skoro rok se potýkáme s koronavirovou 
epidemií. Společenský život zašel na úbytě, té-
měř veškeré akce v obci byly zrušeny. Kromě 
nákupů není kam jít, a i když máme hory u nosu 
a prošli jsme za posledních deset měsíců kde 
co, pořád člověk chodit nemůže a sociální vaz-
by chybějí. A tak vzrostla úloha televize a jsme 
u našeho problému.

Ne, že bychom si chtěli stěžovat na kvalitu 
programu – a že by bylo na co si stěžovat! Ale 
kanálů je dost, a tak se přece jen dá vybrat. Co 
nás ale trápí, je kvalita signálu. Každou chvíli 
osoby na obrazovce ztuhnou, zmizí zvuk, pak 
to začne kostičkovat a nakonec se dozvíme, 
že není signál. Pak se zase zvuk a obraz vrátí. 
Někdy to vydrží v pohodě celý film, jindy uběh-
ne mezi výpadky několik minut a jindy to jde 
za sebou jako na běžícím pásu po pár desít-
kách sekund.

Někdy máme dojem, že kdesi sedí hrozně zlo-
myslný člověk a mačká jakési čudlíky, aby nám 
zkazil večer. Film běží, obraz je v pořádku, nic 
zásadního se na obrazovce neřeší. Najednou při-
chází komplikace, vyhrocená atmosféra, zásadní 
sdělení a – kostičky! Pak se zase obraz vrátí, ale 
vy se to důležité už nedozvíte. Je to ke vzteku.

Televizi máme novou kvůli DBT2, a tak 
jsem si říkal, že je snad špatná anténa (taky 
nová) nebo špatný kabel. Jenže – je mizerný 
signál na Primě, nedá se na to dívat. Přepnu 
na ČT a všechno je OK. Jindy si můžeme uží-
vat Novu nebo Primu a při přepnutí na ČT se 
objeví pouze sdělení, že není signál. Nejsem 
vzdělaný v elektrotechnice, ale můj selský ro-
zum mi říká, že když je jeden kanál v pořád-
ku a druhý špatný, tak za to anténa ani kabel 

nemohou. A navíc se ty problémy mezi kanály 
střídají a netýká se to jen jednoho. Pokud by 
byla vina na našem zařízení, měli bychom se 
postarat o nápravu. Ale pokud by tyto potíže 
zasáhly více osob v obci, měl by se tím zabývat 
dodavatel signálu – radiokomunikace – a pro 
ně není partnerem jednotlivý občan, ale obec.

A tak se ptáme. Jsme ve Lhotce jediní, kteří 
mají problém s kvalitou televizního signálu? 

 J. H.

Jsme sami v problému?

Dvacet let?... Jako by to bylo nedávno
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rozloučili jsme se 

V lednu jsme se rozloučili 
s panem Janem Fojtíkem.

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
tento měsíc přivítáme pravé astronomické jaro, které, jak všichni 

doufáme, nám přinese hodně hezkých dnů a hlavně sluníčka, které 
nám po dlouhé zimě tolik chybí. Bude to také rok, co se objevila pan-
demie koronaviru a my se museli naučit žít ve světě různých omezení, 
zákazů a nařízení. Věřme, že to světýlko na konci tunelu, kterým je 
očkování, nám přinese alespoň trochu nadějí na návrat do normálního 
života, na který jsme byli zvyklí. Nepodléhejme marnosti a rezignaci, ale vydržme ještě chvíli 
a věřme, že se vše obrátí k dobrému. Využijme každého jarního slunečného dne k doplnění 
energie a potřebných vitamínů, které jsou důležité pro zdraví, ale též abychom měli sílu 
do aktivních dnů, kdy nás čekají práce kolem svých domovů, na zahrádkách a zahradách. 
Věřím, že už jste všichni natěšení na to, až se budete moct dát do práce při zvelebování 
okolí svých domovů. Prvních teplejších dnů využívají i obecní pracovníci k provizorním opra-
vám místních komunikací, které dostaly po zimě zabrat, a údržbě veřejného prostranství 
a obecního majetku. Stejně jako každé jaro stojíme před úvahou, zda budeme mít dost 
obecních pracovníků na údržbu, opravy a sezonní práce na obecním majetku. V dubnu končí 
smlouva panu Mitáčkovi, který je financován z dotace z pracovního úřadu a byl skoro rok 
spolehlivým spolupracovníkem pana Židka. Jako každoročně jednáme s pracovním úřadem, 
ale je otázkou, zda se nám podaří nějaké schopné pracovníky získat. Předpokládáme, že 
stejně jako poslední dva roky budeme poptávat i sezonní brigádníky z řad našich občanů 
na údržbu zeleně a obecního majetku. Co se týká větších investičních akcí, tak čekáme, jak 
dopadnou naše žádosti o dotaci na opravu místní komunikace od bývalého hostince Pod 
Ořechem po p. Kopčáka a opravu fasády a schodiště obecního domu. Pokud budou žádosti 
úspěšné, chtěli bychom obě tyto akce realizovat v letošním roce. Během tohoto měsíce by 
měly být dokončeny i finální práce, jako jsou terénní úpravy, osetí trávy, doplnění zábradlí 
a drobné nedodělky na novém chodníku směrem na sportoviště. 

Pokud chcete pravidelně dostávat důležité informace z obce a nejste zaregistrováni 
do Mobilního rozhlasu, proveďte registraci na https://obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz/ a bu-
dou vám chodit přímo na vaši e-mailovou adresu. Jestli si nevíte rady, přijďte na obecní úřad 
a my vám s registrací pomůžeme. Přeji vám do prvních jarních dnů hodně sluníčka, dobrou 
náladu, a především pevné zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci březnu oslaví svá významná 

životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Ludmila Štefková – 81 let

Edita Stachlová – 80 let

Pavel Kurpil – 60 let

Oslavencům přejeme všechno nejlepší, 

hodně dalších spokojeně prožitých let. 

Pevné zdraví, životní elán a pohodu.

krátce z obce

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a kar-
tonový papír můžete odevzdávat od března 
vždy v sobotu od 10.00  do  12,00  hodin 
na sběrném místě u bývalého kravína.

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v břez-
nu: pondělí 8. a 22. 3.

Upozornění úřadu
S jarním úklidem ve vašich domácnostech 
a zahradách vzniká i zvýšené množství růz-
ného odpadu. Proto vás žádáme, třiďte tento 
odpad, ukládejte ho na sběrné místa do jed-
notlivých nádob, na kterých máte i popisky, 
co do nich patří, a co ne. Neodkládejte k ná-
dobám odpady, které nejsou vytříděné nebo 
se do nich nevejdou. Odkládáním nevytřídě-
ného odpadu přiděláváte práci obecním pra-
covníkům, kteří to musí udělat za vás.  OÚ

glosa

Prvního března bylo neslavné „výročí“ prv-
ního prokázaného případu nemoci Covid-19 
v Čechách. Tak už s tím neřádem žijeme 
celý rok a společnost sčítá škody nejen eko-
nomické, ty jsou hrozivé a pro některé úplně 
likvidační, ale také škody psychické a morální. 
Odepsali jsme společenské aktivity, rezigno-
vali jsme na kulturní život. Nástěnky u obec-
ního úřadu a autobusové zastávky, které byly 
vždycky plné pozvánek na různé akce, tak 
už rok smutně zají prázdnotou. Dospělí sedí 
doma, děti nemohou do školy a všem už nám 

z toho trochu „hrabe“. Zažili jsme něco, co mi 
doteď přišlo tak trochu nepochopitelné. Vnuk je 
jako ostatní děti na online výuce. Blížily se jeho 
narozeniny a učitelka se přes tablet zeptala, co 
by si k narozeninám přál. Na její otázku zazně-
la věta: „Já bych chtěl do školy!“ No chápete 
to? Před lety by snad s ním rodiče běželi k psy-
chologovi. A vzpomenete si na ty různé způso-
by a výmluvy, kterými jsme se chtěli vyhnout 
školní docházce? Ale doba je taková zvláštní. 
Změnila nás i naše přání. Zanedlouho budu mít 
narozeniny – já bych chtěl točené!!  J. H.

Covid nás ničí

Ke konci února měly děti možnost prožít 
projektový den ve spolupráci s Malou tech-
nickou univerzitou, za podpory projektu OP-
VVV III., do něhož jsme jako škola zapojeni. 

Polytechnická výchova rozšiřuje dětem 
vědomosti o vědeckých principech, znalosti 
z technických oborů a poskytuje možnost zís-
kat všeobecně technické dovednosti. Naše 
první setkání, na něž budou navazovat dal-

ší, mělo název Stavitel města a vycházelo 
z poznání a pojmenování staveb, jež jsou 
nejčastěji stavěny v obcích a městech. Děti 
se zároveň ocitly v roli kartografů a učily se 
pracovat s mapou, zakreslovaly do ní budovy 
ve městě, které samy postavily. Věřím, že pro 
děti bylo toto dopoledne obohacujícím a in-
spirujícím zážitkem. 

 Radana Buďo Kempová

Loni obecní úřad vyhlásil konkurz na místo 
ředitelky mateřské školy, v němž uspěla Rada-
na Buďo Kempová a po Novém roce nastoupi-
la. Pokusíme se ji trochu představit.

Jak jste se ocitla ve Lhotce?
„Již pár let bylo mým přáním pracovat v malé 

mateřské škole, kterou je možno vést rodinným 
způsobem. Není to tak anonymní, jako ve velkých 
školách se stovkou dětí, kde se rodiče vůbec ne-
znají a ani společenské akce nemají své kouzlo 
jako na vesnici, kde mají lidé k sobě jaksi blíž.“

To jste asi předem odpověděla na připrave-
nou otázku. Je malá škola plus nebo minus?

„Ono to má svoje plusy, ale i mínusy. Ve vel-
ké škole jsme neměli problémy s financemi, 
tady je to náročnější. Možná jsem náročná jen 
já a chtěla bych věci novější a modernější. Co 
se týká personálu, když byl potřeba zástup, 
snadněji se to vyřešilo. Tady například nemoc 
zasáhne do chodu školy citelněji.“

Jak na vás prostředí ve Lhotce zapůso-
bilo?

„Určitě příjemně. My jsme se s manželem 
přestěhovali na samotu blízko lesa, a tak mě 
to sepětí s přírodou nekorespondovalo s do-
jížděním do Frýdku-Místku nebo Ostravy, kde 
si děti třeba hrály na betonovém plácku. Tady 
máme nádhernou zahradu, v zimě mohou 
děti využít kopeček. Zkrátka jsou na zahradě 
maximálně aktivní. Mohou pozorovat přírodu 
a na procházkách život v obci. Díváme se, kde 
mají na zahradě slepičky, kde je pes, kde mají 
ptáčci krmítka. Maximálně využíváme možnosti 
přirozeného učení se ze svého okolí.“

Na  dveřích  je  plakátek  –  Dnes  máme 
zvukohrátky. Lhotka je taková zpěvná obec.

„Šlo to včera na dětech poznat. Jsou aktivní, 
pracovalo se mi s nimi dobře. Je to zájmová akti-
vita po mé pracovní době. Pořídila jsem jednodu-
ché perkusní nástroje a djembe bubny, společně 
si užíváme takové přátelství s hudbou, zpěvem, 
se zvuky a s pohybem. Je vidět, že i má kolegyně 
– učitelka Lenka – tíhne k lidové hudbě a tradicím. 
Roky jsem se nesetkala s kolegyní, která by měla 
tak bohatou zásobu ve spojení písní s pohybem.“

Jaké kroky jste podnikla a co ještě plá-
nujete?

„Nabídli jsme rodičům modernější způsob 
úhrady plateb ve škole bezhotovostní cestou, 

„Už aby se vše opět vrátilo do starých kolejí,“ 
říkají si obchodníci, restauratéři, majitelé ski-are-
álů, sportovci, herci, ale i školáci. A stejně tak 
my ve Lhotce. Ani pamětníci nepamatují začá-
tek roku bez plesů a posezení v restauraci u „to-
čeného“ pivka či dobrého jídla. Stejně tak nám 
chybí sportovní soutěže a oblíbené turnaje, ale 
i „plno“ na nedělní mši v kapli při významných 
svátcích ozdobených zpěvem Cantamusu…

Celoroční pauzu ve vystupování má i lhotecký 
národopisný soubor Pilky, který si v letošním roce 
připomíná už pětaosmdesát let od svého založe-
ní. U zrodu souboru v roce 1936 byl tehdejší řídící 
učitel zdejší školy – Vincenc Socha, který pro za-
chování lašských písní, tanců, ale i místních lido-
vých zvyků získal milovníky lidové kultury a umění 
zejména z členů hasičského sboru. Zpočátku malá 
skupinka nadšenců se velice brzy rozrostla na bez-
mála padesát členů souboru zejména z mladých 
Lhoťanů. A nutno říci, že tři desítky let sbírala 
i s vlastní cimbálovkou vavříny po celé republice. 

Jedno přerušení činnosti ve své historii už Pil-
ky jednou měly. To bylo od roku 1968, když umě-
lecký vedoucí Vincenc Socha vážně onemocněl 
a soubor neměl kdo vést. Až v roce 1995 – v prv-
ním ročníku lhoteckých národopisných slavností, 
konaných na počest pětadvacátého výročí od So-
chova úmrtí, se členové souboru opět představili 

Projektový den v Mateřské škole Lhotka

Možná už jste někde zaslechli, že od letoš-
ního prvního ledna vstoupil v platnost nový zá-
kon o odpadech. V obci máme nakládání s od-
pady ošetřeno obecně závaznou vyhláškou, 
která mimo jiné stanoví výši poplatku za odpad. 
V letošním roce zůstal poplatek za sběr a likvi-
daci odpadu nezměněn. Nicméně na základě 
nového zákona budeme muset v příštím roce 
vyhlášku novelizovat, a proto bude na stole 
cena odpadů a výše poplatku. 

Dneska už víme, že budeme muset za nevytří-
děné odpady (komunální a velkoobjemový odpad) 
zaplatit více, což je důsledkem zvýšení cen sklád-
kovného, která je nyní 500 Kč/t a nově bude tato 
cena limitována množstvím 200 kg na jednu trvale 
přihlášenou osobu za rok. V dalších letech se má 
tato hranice postupně dále snižovat až na 120 kg/

os. za rok v roce 2030. Za vyprodukované odpady 
nad tento limit budeme platit 800 Kč/t. Za rok 2020 
jsme v obci vyprodukovali v přepočtu na jednoho 
obyvatele 289 kg, což je cca 49 tun odpadu nad 
limit. Do zvýšení ceny komunálního odpadu se 
promítne i zvýšení tzv. rekultivační rezervy o 45 Kč 
za tunu. Za vytříděné odpady dostáváme od EKO 
– KOMu část nákladů zpět. Proto bychom vás 
chtěli požádat, třiďte odpady a dávejte do popel-
nice jen to, co tam patří. Nedávejte tam hlavně 
těžké odpady, jako je sklo, kov, stavební odpad, 
hlína apod. Věříme, že společnými silami jsme 
schopni dosáhnout požadovaného limitu který 
můžeme vyvézt na skládku, aniž bychom museli 
doplácet nemalé peníze a tím zvyšovat i poplatky 
za likvidaci komunálního odpadu v obci. Neničte 
snahu těch, kteří to s tříděním myslí vážně.  oú

Odpady je nutné pečlivě třídit

Představujeme ředitelku školky

Pilkaři by už rádi zatančili tu svou…

se svým programem. Bylo jich sice už jenom přes 
dvacet, ale kolektiv se natolik utužil, že na všech 
pětadvaceti ročnících Sochových slavností nechy-
bělo jeho vystoupení ani jednou. To už byly vydá-
ny i tři sbírky lidových písní a tanců, které od staře-
nek a staříčků ze Lhotky pod Ondřejníkem a zpod 
Ondřejníka a Hukvald Vincenc Socha posbíral.

Tanečníci i zpěvačky znovuzrozeného souboru 
od roku 1995 opět s pásmy sestavenými ze So-
chových zpěvníků vystupovali pak nejen ve Lhot-
ce, ale i v celé řadě blízkých i vzdálenějších obcí 
okresu i kraje. Ale v loňském roce zkoušky Pilek 
po jarním rozjezdu před létem skončily, protože 
protiepidemická opatření neumožnila konání So-
chových slavností, ani jiných podobných akcí. Užuž 

to vypadalo, že se bude nacvičovat aspoň pásmo 
vánoční, ale po úvodních zkouškách bylo brzy jisté, 
že ani tradiční lhotecký vánoční koncert nebude.

A tak Pilkaři za pětaosmdesát let od založení 
souboru mají přerušenou činnost už podruhé. 
Protože pro svůj vyšší věk jsou členové soubo-
ru převážně koronavirově ohroženou skupinou, 
zatím místo nácviku nového programu sledují, 
kdy už na ně „vyjde“ vakcína Pfizer/BioNTech, 
Moderna, nebo AstraZenecy. Ale i to se snad 
v nebližších týdnech již vyřeší. Hlavně, aby brzy 
– nejlépe už v letošním roce jejich polokulatého 
jubilea – mohli zazpívat a zatančit s cimbálov-
kou divákům tu svou: „Už ty pilky dořezaly, už ty 
mlynky domlely…“  P. Pasek 

školka má své webové stránky, jejichž prostřed-
nictvím můžeme rodiče i širokou veřejnost infor-
movat o dění uvnitř školy. Pokud nám to finance 
dovolí, tak i nějaká modernizace nábytku a vyba-
vení. Mám i takovou myšlenku, která by šla reali-
zovat s pomocí rodičů. Kdyby se pořídilo pár keřů 
zlatého deště, tak by se jimi dala trochu oddělit 
zahrada od stále rušnější silnice a na jaře bychom 
si užívali kvetoucí krásu. Se zahradou mám více 
plánů. Chtěla bych zařídit vyvýšené záhonky, 
na nichž bychom s dětmi pěstovali zeleninu 
a bylinky. Zde by se pomocí situačního učení děti 
mohly zapojit do pěstování bylin nebo obohatit 
naši školní kuchyni. Spatřuji jako důležité vést děti 
k tomu, aby si uvědomovaly, že přispívají k tomu, 
jaké ve výsledku bude jejich okolí. A to nejen věc-
ně, ale také zvnitřněním určitých hodnot.“

A jsme u jídelníčku.
„Snažíme se do něj zařazovat klasická česká 

jídla, která děti znají z domova, ale také jim dává-
me ochutnat nové věci, jako je například kuskus 
nebo tarhoňa. Někdy se stane, že dítě odmítne, 
protože to nezná, ale to nás neodradí, protože ma-
teřská škola je často prvním místem, kde se dítě 
přes jídelníček, sociální vazby a jiné autority setká-

vá se světem po vypuštění z maminčiny náruče.
Došlo ke změnám také v dodávání surovin, jež 

nyní funguje dodavatelským způsobem. Není pro-
blém ani denně čerstvé ovoce a zelenina. Pouze 
pečivo si musíme prozatím zajišťovat sami, ale 
věřím, že i tento problém časem vyřešíme.“

Máte za sebou jeden a půl měsíce. Kolik 
jich bude?

„Člověk míní a život mění, ale nejraději bych 
zde byla co nejdéle…“

Tak ať vám to vydrží a přání se splní.
  J. H.
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slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
máme�za�sebou�první�čtvrtletí�letošního�roku,�ve�který�jsme�doufali,�

že�bude�mnohem�lepší�než�ten�předchozí.�Bohužel�stále�se�potýkáme�
s�koronavirovou�pandemií,�která�výrazně�zasahuje�do�našich�životů.�

Nevím,�zda�tyto�řádky�budete�číst�ještě�před,�nebo�až�po�velikonoč-
ních�svátcích,�ale�přejme�si,�aby�letošní�Velikonoce�byly�obdobím,�kdy�
se� konečně� rozsvítí� světlo� naděje� na� normální� život.� Vydržme� ještě,�
dodržujme�hygienická�nařízení,�nepodléhejme�pokušení�od�těch,�kteří�berou�vše�na�lehkou�
váhu�tím,�že�nenosí�ochranné�prostředky�a�nedodržují�ostatní�nařízení.�Tito�„rebelové“�si�ne-
uvědomují,�že�tímto�dávají�pouze�najevo�svou�lhostejnost�k�ostatním�spoluobčanům,�starým�
lidem,� nemocným�a� také� svým�nejbližším.�Neuvědomují� si,� že� tímto� jednáním� neohrožují�
sebe,�ale�všechny�kolem.�Věřím,�že�je�to�pro�všechny�náročné�období�a�kolikrát�si�říkáme,�
jestli�ta�všechna�omezení�a�nařízení�mají�vůbec�nějakou�cenu,�často�podléháme�pokušení�
se�na�všechno�vykašlat�a�zkusit�žít�tak,�jak�jsme�byli�zvyklí.�Nicméně�situace�kolem�nás�nám�
ukazuje,�že�jen�zodpovědností�a�společnými�silami�můžeme�tento�stav�zlepšit�tak,�abychom�
se�zase�mohli�spolu�potkávat�na�různých�kulturních,�společenských�a�sportovních�akcích.�
Vydržme,�udržujme�si�dobrou�náladu�a�veselou�mysl.�Vždyť�smích,�sluníčko�a�pozorování�
probouzející�se�přírody,�která�je�plná�síly,�je�to�nejlepší,�co�teď�všichni�potřebujeme.�Buďme�
rádi,�že�žijeme�v�bezpečí�právě�tady,�v�bezpečné�České�republice,�která�se�i�přes�veškeré�
koronavirové� nástrahy� a� omezení� umístila� v� aktuálním� žebříčku� sestavovaném� pro� OSN�
mezi�dvaceti�nejšťastnějšími�zeměmi�světa.�Je�vidět,�že�elán�a�optimismus�většiny�našich�
obyvatel�nepotlačila�ani�pandemie.

Určitě�jako�vy�tak�i�obecní�zastupitelé�a�zaměstnanci�obce�věříme,�že�se�opět�vrátí�dobré�
časy.�Připravujeme�část�prostorů�v�bývalém�Hostinci�pod�ořechem,�který� jsme�v� loňském�
roce�koupili,�tak,�aby�se�v�nich�mohla�po�rozvolnění�opět�provozovat�obecní�hospoda,�abyste�
se�měli� kde�scházet�a�bavit� se.�V�nejbližší�době�bychom�chtěli� zveřejnit� záměr�pronájmu�
části�těchto�prostor�na�provozování�hostinské�činnosti.�Během�zimy�proběhly�taktéž�drobné�
úpravy�místností� bývalé� hospody� v� obecním� domě.�Rádi� bychom,� aby� toto� zařízení� stále�
sloužilo�jak�pro�společenské�a�kulturní�akce�jednotlivých�složek,�tak�místním�lidem�pro�pořá-
dání�rodinných�oslav.�V�současné�době�pracujeme�na�dovybavení�kuchyně�v�obecním�domě�
kuchyňským�náčiním,�přístroji�a�nádobím,�aby�byla�připravená�pro�její�plnohodnotné�využití.�
Už� dnes� si�můžete� předběžně� rezervovat� termíny� pro� pořádání� akcí� v� těchto� prostorách�
na�obecním�úřadě.�Užívejte�si�hezkých�dnů�se�smíchem�a�humorem,�který�vás�udrží�nejen�
v�dobré�náladě,�ale�pomáhá�nám�i�zvládat�náročné�situace,�se�kterými�se�v�současné�době�
potýkáme.

Do� jarních� dnů� vám� přeji� hodně� sluníčka,� úsměvů,� dobré� nálady� a� v� neposlední� řadě�
pevné�zdraví.�� Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce

Komunální odpad
Termíny� svozu� komunálního� odpadu:� pon-
dělí�5.�4.�a�19.�4.�2021.

Rozložitelný odpad
Biologicky�rozložitelný�odpad�rostlinného�pů-
vodu,�velkoobjemový,�elektroodpad�a�karto-
nový�papír�můžete�odevzdávat�vždy�v�sobotu�
od�10.00�do�12.00�hod� inna�sběrném�místě�
u� bývalého� kravína.� Větve� z� ořezu� stromů�
a�keřů�bez�hlíny�a�kamenů�odkládejte�na�hro-
madu�vedle�budovy,�kde�budou�zeštěpková-
ny.�Ostatní�odpady�předejte�osobně�pracov-
níkovi�obecního�úřadu.�Děkujeme.�� oú

informace knihovny Lhotka

Upozornění
Upozorňujeme�občany,�aby�ukládali�na�sběrných�místech�v�obci�pouze�

vytříděný�odpad�do�jednotlivých�nádob�podle�druhu�odpadů.�Pokud�nevíte,�
co�do�které�nádoby�patří,�stačí�si�to�na�nich�přečíst.�Neodkládejte�u�nádob�
taktéž�odpad,�který�se�do�nich�nevejde.�K� tomu� je�určeno�sběrné�místo�
u� budovy�bývalého� kravína.�Do�nádob�na�použité� jedle� oleje� odkládejte�
pouze�oleje�a�tuky�v�pevně�uzavřených�PET�láhvích.�Tyto�nádoby�neslouží�
pro� odkládání� starých� zavařenin� a� zbytků� potravin.� Nepřidělávejte� práci�
obecním�zaměstnancům,�kteří�to�po�vás�musí�třídit.�� oú

Od�1.� 4.� 2021�můžete�přihlašovat� své�děti�
na� příměstské� tábory� ve� Lhotce.�První� turnus�
konaný�od�9.�8.�do�13.�8.�2021� je�určen�pře-
devším�mladším�dětem�ve�věku�od�4�do�8�let,�
které�si�rády�hrají,�soutěží�a�tráví�čas�venku.�

Druhý�turnus�bude�zaměřen�hlavně�na�výlety�

po�okolí,�zařazovány�budou�sportovní�a�turistické�
aktivity.�Sportovní�tábor�konaný�od�23.�8.�do�27.�
8.�2021�je�určen�pro�starší�děti�od�7�let,�které�se�
nebojí�vyjít�třeba�na�vrchol�Ondřejníka.�:-)�Přihláš-

ku�si�můžete�osobně�vyzvednout�na�OÚ�ve�Lhot-
ce�nebo�na�www.kriko.cz,�kde�najdete�bližší�infor-
mace�a�také�fotky�a�zážitky�z�minulých�ročníků.�

 Kristýna Kotalová, vedoucí tábora

CENA ZAHRNUJE:
 3x denně stravu, pitný režim, odměny, úrazové pojištění.

PROGRAM:
 sportovní činnosti, hry v přírodě, kreativní činnosti, výlety,..

9. - 13. 8. 2021
Tématicky zaměřený tábor 

(4 - 8 let)

23. - 27. 8. 2021
Sportovně turistický tábor 

(7 - 11 let)

areál MŠ

7:30-16:30

Přihlášky budou k dispozici od 1. 4. 2021 na Obecním Úřadě ve Lhotce 
nebo ke stažení na www.kriko.cz

PODROBNĚJŠÍ INFORMACE:

1800,-
(1700,-*)

*Cena pro děti, které se tábora již zúčastnily nebo pro sourozence.

www.kriko.cz @KRIKO @KRIKO_CZ+420 724 562 403 info@kriko.cz

Tak,�…a�máme�už�rok�za�sebou.�Že�jsme�si�
to�měli�říci�koncem�prosince?�Kdepak.�Tentokrát�
mám�na�mysli� rok� koronavirový,� či� covidový�–�
jak�kdo�chce.�Ten�nám�postupnými�protiepide-
mickými� omezeními� a� zákazy,� začal� loňského�
března…�a� jak� to� vypadá,� po� letošním�březnu�
stále� pokračuje.� A� dokonce� dnes� už� víme,� že�
„v� tom“�budeme�nejen�v�dubnu,�ale�určitě� ješ-
tě�nějakou�dobu…�I�na�stránkách�Mikroregionu�
jsme�si�už�mohli�párkrát�přečíst,�o�co�jsme�i�my�
u�nás�ve�Lhotce�za�ten�rok�přišli.�Abychom�ale�
nepodléhali� depresím,� zkusme� si� pro� změnu�
vybavit,�čím� jsme�se�v�uplynulém�roce�naopak�
obohatili,�případně,�co�nám�radost�udělalo…

Tak� jako� v� celém�státě� si� i� někteří� Lhoťané�
vyzkoušeli�více�práci�z�domova,�tzv.�home�offi-
ce.�Možná,�že�ne�u�všech,�ale�u�většiny�to�byla�
–�aspoň�zpočátku�–�změna�příjemná.�Stejně�tak�
distanční�výuka�školáků,�kteří�o�tom,�že�existuje�
něco,�jako�„dva�roky�prázdnin“�věděli�pouze�ze�
slavné�„Verneovky“.�V�obou�případech�to�mělo�
příznivý�vliv�na�počítačovou�gramotnost�a�u�ro-
dičů�mnohdy�i�na�zopakování�učiva�ze�školních�
lavic.�U�všech�pak�navíc�i�na�návazné�lepší�vy-
užívání� internetového�obchodování.�Příjemným�
zjištěním�byla�i�vzájemná�soudržnost,�kterou�po-
tvrdily�–�zejména�z�počátku�pandemie�–�lhotec-
ké�švadlenky�šitím�roušek�pro�své�spoluobčany.�

A� z� čeho� dalšího� můžeme� mít� ve� Lhotce�
po� prvním� koronavirovém� roce� dobrý� pocit?�
Ke� Kuřínu,� kde� máme� nové� hřiště� s� hracími�
prvky,�vede�nový�chodník,�na�Hrbkové�je�nová�

zvonička�a�v�kapli�nové�vchodové�dveře.�Zvykli�
jsme�si�na�nově�zavedený�mobilní�rozhlas�obce,�
úspěšně�se�realizovaly�kotlíkové�půjčky,�máme�
novou� studii� odkanalizování� obce,� odkoupili�
jsme�a�rekonstruujeme�Hostinec�pod�ořechem,�
do�lhotecké�knihovny�můžeme�nahlédnout�přes�
počítač� doma�a� stejně� tak� si� i� objednat� knihy.�
Zdá�se,�že�„šťastnou�ruku“�měla�Lhotka�i�při�vý-
běru�nové�ředitelky�mateřské�školy.�

V�loňském�letním�–�volnějším�–�období�měl�
velký� úspěch� lhotecký� příměstský� tábor� dětí,�
„vyšla“� celá� volejbalová� sezona,� uskutečnila�
se�brigáda�k�úklidu�obecního�lesa,�stejně�jako�
i�zájezd�a�„buřty“�seniorů.�Novou�formu�cvičení�
přes�počítač�si�od�začátku�pandemie�užily�i�lho-
tecké�cvičenky.�Poradili�jsme�si�i�s�Tříkrálovou�
sbírkou�bez� koledníků�a� vybraná� částka� stála�
opět� za� to.�Manželé� i� rodiny� byly� více� pohro-
madě,�což�se�může�projevit�v�příštím�roce�i�při�
vítání�většího�počtu�lhoteckých�občánků.

Navíc�jsme�se�v�naší�beskydské�Lhotce,�ob-
klopené�horami,�mohli�přesvědčit,�jak�jsou�krás-
né�výhledy�z�blízkého�Ondřejníka,�ondřejnické�
Skalky,� Rozsůšek� s� Kozlovickou� horou� nebo�
i�z�nedalekého�Čupku.�Naše�nejbližší�vycházky�
„neminula“� ani� houbařská� sezona� a� sněhová�
nadílka� ještě� nedávné� zimy� uspokojila� tento-
krát�i�náročnější�běžkaře.�Bylo�trochu�více�času�
na�zájmy�i�zahrádky.�A�urodily�se�švestky,�kte-
ré�umí�Lhoťané�zpracovat�nejen�na�knedlíky…�
A�k�tomu�všemu�si�můžeme�přidat�i�pár�případ-
ných�radostí�osobních�a�rodinných.

-�Vybrané�knihy�z�katalogu�Ka-
talog  Tritius� v� menu� Knihovna�
na�obecních�webových�stránkách�si�
musíte�předem�objednat�přes�email�
nebo�telefonicky.

-�Pokud�nezvládnete�práci�s�ka-
talogem,� pomůže� vám� s� výběrem�
knihy knihovnice.

-� Přichystané� knihy� si� vyzved-
nete� v� domluvený� čas� u� vchodu�
do knihovny.

-� Bezkontaktní� výdej� i� vrácení�
knih�je�každý čtvrtek od 16 do 19 
hodin.

-�Případně�můžete�pro�vyzvednu-

tí� i�vrácení�knih�v� jiný� termín�využít�
kniho – boxů�(krabic)�na�obecním�
úřadě� v� úředních� hodinách,� kde�
budou�vaše�objednané�knihy�po�do-
mluvě�s�knihovnicí�připraveny.

-�Pro�komunikaci�používejte� tel:�
736  222  054,� e-mail:� knihovnal-
hotka@email.cz.

-� Pro� vyzvednutí� knih� vždy� vy-
čkejte� na� telefonickou� nebo� emai-
lovou� informaci,� že� je� objednávka�
připravena.

V současné době můžou služ-
by knihovny využívat i neregist-
rování občané.

Na�chodbě�není�slyšet�křik�dětí�a�na�školní�
zahradě�se�neozývá�dětský�smích.�Obvykle�se�
stává�pouze�v�letních�měsících,�že�naše�mateř-
ská�škola�zeje�prázdnotou.�Z�důvodu�pandemie�
se�však�situace�uzavřené�mateřské�školy�opa-
kuje�již�druhým�rokem.�

Změň,� co� změnit� můžeš.� A� co� nemůžeš�
změnit� –� přijmi.� A� tak� se� snažíme� využít� tuto�
situaci� k� úkolům,� jež� jsou� často� odsouvány�
na�přípravný�letní�týden.�Věnovali�jsme�se�malé�
přestavbě�metodického�kabinetu�s�didaktický-
mi� pomůckami� a� hračkami,� kde� byly� zřízeny,�
s� přispěním� obce,� nové� police.� Na� děti� čeká�
nová�jarní�výzdoba.�Velmi�zásadní�ve�školách�
je�školní� vzdělávací�program,�podle�něhož�se�
uskutečňuje�výchova�a�vzdělávání�dětí.�Máme�

nyní� prostor� věnovat� se� jeho� připravované�
inovaci,� která� bude� provedena� k� 1.� 9.� 2021.�
Aktuálně�je�zapotřebí�zamýšlet�se�nad�novými�
trendy,� uspořádáním� prostoru� třídy� a� tematic-
kou�nabídkou,�neboť�i�potřeby�dětí�se�postupem�
času�mění�a�právě�děti�jsou�těmi,�které�nám�to�
dávají�najevo.

Absolvujeme� nabízené� webináře,� plánuje-
me� osázení� živého� plotu� na� školní� zahradě.�
Ve� spolupráci� s� obcí� zřídíme� pro� děti� koutek�
zahradníka,� kde� budeme� pěstovat� drobnou�
zeleninu�a�bylinky.�Přestože�aktuálně�děti�ne-
docházejí,� ze� všech� našich� aktivit� je� patrné,�
že� jsou�naší�motivací�pro�zkvalitňování�chodu�
a�dění�v�mateřské�škole,�očekáváme�jejich�ná-
vrat�a�těšíme�se…�� Radana Buďo Kempová

Přerušení provozu mateřské školy

Bezkontaktní půjčování knih „přes okénko“

Duben, ještě „v tom“ budem…

Je� už� na� každém� z� nás,� abychom� posou-
dili,�zda� to,�co�nám�uplynulý�koronavirový� rok�
ve�Lhotce�dal,�aspoň�trochu,�nebo�i�více,�vyvá-
žilo�to,�co�nám�vzal.�Ale�to�už�záleží�na�našem�
více,� či� méně� optimistickém� „úhlu� pohledu“.�
Hlavně,� až� se� budeme� v� dubnu� příštího� roku�
ohlížet� znovu� o� dvanáct� měsíců� zpátky,� aby-
chom�opět�zjistili,�že�toho�lepšího�bylo�rozhod-
ně�ještě�více…   Pavel Pasek 

Přihlašování na tábory bylo zahájeno
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rozloučili jsme se 

V�měsíci�dubnu�jsme�se�rozloučili�
s�paní�Dášou�Svobodovou�

ve�věku�76�let.
Rodině a všem pozůstalým 

upřímnou soustrast.

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady květen a po dlouhé, neustále se vracející sněhové nadíl-

ce, se konečně zazelenaly louky, rozkvetly keře a stromy. Jarní sluníčko 
dodává sílu nejen bující přírodě, ale hlavně nám všem, a věřím, že blaho-
dárně přispívá vašemu zdraví a dobré náladě. Před rokem, kdy jsem psal 
článek do květnového Mikroregionu, jsme se už nekonečně dlouhé dva 
měsíce potýkali s koronavirem a všichni jsme si přáli, aby s přicházejícím 
jarem zmizel v nenávratnu. Přešel rok, přišlo další jaro a naše přání zůstalo stále stejné. Doufej-
me a věřme, že teď s probíhajícím očkováním se konečně blížíme alespoň trošku k normálnímu 
životu, na který jsme byli zvyklí. 

Tento měsíc si také připomínáme 76. výročí konce druhé světové války a osvobození naší 
obce. Toto nešťastné období našich dějin nesmíme zapomínat. Musíme mít na paměti, že svobo-
da je hodně křehká a lehce o ni můžeme přijít. Nesmíme zapomínat na ty, kteří se rozhodli vzdo-
rovat zlu a násilí, kteří v této válce přišli o život, i na ty, kterým válka vzala jejich nejbližší. Važme 
si toho, že můžeme žít ve svobodné zemi a dělejme vše proto, aby to tak zůstalo i nadále.

Koncem dubna jsme zveřejnili záměr pronájmu části budovy bývalého hostince Pod Oře-
chem, který obec v loňském roce zakoupila k opětovnému provozování hostinské činnosti. Dou-
fáme, že se nám podaří sehnat nájemce a že se budova opět stane místem přátelského setká-
vání se sousedy a kamarády. Během zimy jsme provedli důkladné vyčištění a drobné úpravy 
prostorů po bývalé hospodě v Obecním domě, včetně kuchyně. Tyto prostory i sál budou nadále 
sloužit pro společenské a kulturní akce pořádané obcí a jednotlivými složkami, ale i místním 
lidem pro pořádání rodinných oslav. Na tyto rodinné akce si je možné pronajat velký sál, malý 
salónek (místnost bývalé hospody) a kuchyň, která je vybavená potřebným náčiním a nádobím 
pro uvaření a obsloužení zhruba 70 lidí. Rezervaci termínu pro pořádání akcí v těchto prosto-
rách můžete provést na obecním úřadě. Chtěl bych poděkovat všem, kteří se podíleli na znovu 
zprovoznění prostorů v obou budovách ať opravami, úklidem či vybavením. Zvláště bych chtěl 
poděkovat paní Boženě Kalusové za odbornou pomoc s vybavením kuchyně v Obecním domě. 

Do májových dnů vám přejí hodně sluníčka, úsměvů, dobré nálady a především pevné zdraví. 
 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci květnu oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Alenka�Rozbrojová�–�81�let
Ludmila�Bukvová�–�80�let
Antonín�Mužný�–�75�let
Marie�Holečková�–�75�let

Bronislava�Boráková�–�70�let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody. Pevné zdraví, spokojenost a životní 

elán. Ať je Váš každý den života krásný.

krátce z obce

Ničení�obecního�majetku
Na veřejném osvětlení kolem nového chodní-
ku bylo neznámým střelcem rozbito svítidlo. 
Trefil se tak dobře, že nám nechal v těsnění 
krytu uvízlou diabolku. Žádáme ostrostřelce, 
aby neničil majetek nás všech. Své dovednosti 
ve střelbě ze vzduchovky si může přijít vyzkou-
šet na některou ze střeleckých soutěží, případ-
ně si může obecním úřadě pro nacvičení střel-
by vyzvednout pár papírových terčů zdarma.

Svoz�odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu: pondělí 
3. 5., 17. 5. a 31. 5. 2021.

Upozornění
Upozorňujeme občany, aby ukládali na sběr-
ných místech v obci pouze vytříděný odpad 
do jednotlivých nádob podle druhu odpadů. 
Pokud nevíte, co do které nádoby patří, stačí 
si to na nich přečíst. Neodkládejte u nádob 
taktéž odpad, který se do nich nevejde. 
K tomu je určeno sběrné místo u budovy bý-
valého kravína. Do nádob na použité jedle 
oleje odkládejte pouze oleje a tuky v pevně 
uzavřených PET láhvích. Tyto nádoby ne-
slouží pro odkládání motorových a tech-
nických olejů, starých zavařenin a zbytků 
potravin. Nepřidělávejte práci obecním za-
městnancům, kteří to po vás musí třídit.

Rozložitelný�odpad
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného půvo-
du, velkoobjemový, elektroodpad a pevně svá-
zaný kartonový papír můžete odevzdávat vždy 
v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin na sběrném 
místě u bývalého kravína. Větve z ořezu stromů 
a keřů bez hlíny a kamenů odkládejte na hro-
madu vedle budovy, kde budou seštěpkovány. 
Ostatní odpady předejte osobně pracovníkovi 
obecního úřadu. Děkujeme.  oú

Od 12. dubna je opět v naší školce živo. Na-
vzdory nízkému počtu aktuálně docházejících 
dětí stíháme plánované i neplánované aktivity. 
Mezi ty neplánované patřila například stavba 
sněhuláka a bobování na školní zahradě. 

My jsme se však těšili na to, až sněhová na-
dílka ustoupí a budeme se moci ponořit do pěs-
titelských příprav. Ve spolupráci s obcí byly po-
řízeny vyvýšené záhony a bylo zapotřebí naplnit 
je zahradnickým substrátem. A že jsme pracovití 
jako mravenečci, podařilo se nám převozit hlínu 
v kolečkách za jedno dopoledne. Děti si osvojily 
mnoho pracovních dovedností a zažily spoustu 
legrace. Dále nás čeká ošetření dřeva – zde jistě 
chlapci projeví svou zručnost – a vysetí hrachu, 
ředkviček, pažitky a mrkve – zde se jistě budou 
realizovat děvčata. Dále máme ještě v plánu za-
sadit saláty, kedlubny a rajčata. Pro letní období 
se těšíme také na meduňku a mátu, jež bude 
dětem v kombinaci s ovocem zpestřovat nápo-
jový lístek. Tak nám držte palce, ať vše krásně 
roste… ☺ � Radana�Buďo�Kempová

Z naší mateřské školy

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po� celý� den� veškerých� prací�
spojených� s� užíváním� zařízení� a� přístrojů�
způsobujících�hluk.

Porušení povinností stanovených touto obec-
ně závaznou vyhláškou lze postihovat jako 
přestupek. Proto vás žádáme, dodržujte tuto 
vyhlášku a dopřejte klidu o nedělích a svátcích 

svým sousedům i návštěvníkům obce. Součas-
ně upozorňujeme i na rušení nočního klidu, kdy 
se noční dobou podle § 34 zákona č. 258/2000 
Sb., o ochraně veřejného zdraví rozumí doba 
mezi 22. a 6. hodinou. Rušení nočního klidu je 
rovněž klasifikováno jako přestupek dle §5 odst. 
1. d) zákona 251/2016 Sb., o některých přestup-
cích, za který lze v přestupkovém řízení uložit 
pokutu do výše 10 000 Kč. Pokud je navíc doba 
nočního klidu porušována opakovaně, pokuta 
se může vyšplhat až na 15 000 Kč.  oú

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku

Když to venku nevypadá na procházky, za-
hradničení a ani na cykloprojížďky, přicházejí 
mnohdy „ke slovu“ knihy. Některé nás přene-
sou do detektivních zápletek, jiné do romantic-
kých příběhů a mnohé i do pohádek. Ale jsou 
i knihy, ve kterých jsou písmena a slova pod 
notovými linkami a osnovami s notami celými, 
půlovými, čtvrťovými či osminkovými různě 
seřazenými za houslovým klíčem… Jistě jste 
uhádli, že se jedná o zpěvníky. Setkali jsme 
se s nimi všichni při hodinách hudební výcho-
vy v základních školách, mnozí z nás jsme vy-
hledávali zpěvníky písní populárních zpěváků 
a skupin, podle kterých jsme zpívali a hrávali 
na kytary nebo piana. 

Chtěl bych ale vzpomenout zpěvníky, kte-
rými se nemohou pochlubit hned tak někde. 
Ale v naší Lhotce ano. Mám na mysli lhotecké 
zpěvníky lidových písní, které ze Lhotky pod 
Ondřejníkem, „zpod“ Hukvald a „zpod“ Ondřej-
níka v minulém století posbíral zejména od Ma-
rie Tobolové, manželů Kalusových, Anežky 
Šenkové a ostatních pamětníků jejich sběratel 
– lhotecký učitel Vincenc Socha. 

Dá se právě z nich vyčíst, že v době, kdy 
lidé ještě nebyli přehlceni televizními a rozhla-

sovými přijímači, mobily, tablety a podobnými 
přístroji současnosti, se více zpívalo, ale také 
tančilo. A to po celý rok, protože obsah písni-
ček nevynechal žádné roční období. Celá řada 
z nich měla oblíbený námět milostný a návazně 
svatební a manželský. Svoje místo ve zpěvní-
cích mají i témata vojenských odvodů a vojny, 
stejně jako písně a tance pastevecké, žňové, 
zbojnické i pijácké. Ve velké oblibě byly i do-
bové společenské písně a kuplety, žertovné 
popěvky a halekačky. Významné postavení 
v celém lidovém žánru zaujímají i písně a kole-
dy velikonoční a vánoční.

Je třeba také připomenout, že v minulém 
a zejména v předminulém století byl život 
obyvatel v podhorské Lhotce tvrdý, vyplněný 
těžkou prací i bojem o přežití. Je úžasné, že 
v těchto podmínkách vznikaly překrásné lidové 
písně svědčící o bohatství ducha, citu, vníma-
vosti i lásce k přírodě.

Ale aby mohl být takový zpěvník vydán, po-
třebuje k tomu někoho, kdo mu k jeho „zrození“ 
pomůže. Tomu prvnímu „pomohl na svět“ již 
v roce 1948 právě Vincent Socha. Ale ani před 
více než dvaceti lety o takové lidi nebylo a není 
u nás ve Lhotce nouze. V letech 1996 až 2000 
za podpory tehdejších starostů a vedení obce 
vybral a sestavil písně i tance sběratele Vin-
cence Sochy postupně do tří zpěvníků meziná-
rodně uznávaný folklorista Jan Rokyta. Kromě 
úvodních slov lhotecké kronikářky a iniciátorky 
vydání zpěvníků Alžběty Kožuchové do nich 
ručně notové zápisy vepsal – tehdy ještě lho-
tecký student – Dušan Strakoš…

Lhotecké zpěvníky byly vydány, aby se 
na lašské písně a z nich vycházející tance ne-
zapomnělo. A nutno říci, že nejen v repertoáru 
domácího souboru Pilky, dětské cimbálovky 
Valášek, souboru Valašský vojvoda z Koz-
lovic, ale i v repertoáru okolních cimbálovek 
mají své místo. Stejně jako za folklorní tradice 
a propagaci lidové kultury a folklorních soubo-
rů, ale i za pravidelnou organizaci národopis-
ných Sochových slavností, má své místo „nota“ 
na lhoteckém obecním znaku. Tu má jenom 
málokterá obec. Ale ta naše ano. Ptáte se 
proč? Protože „…lhotecká dědina nění ledaja-
ká, na celučkým světě nění druhá taká.“

� Z�listování�ve�zpěvnících�a�vzpomínek�
� pamětníků�sepsal�Pavel�Pasek�

Místní�poplatky�–�poplatek�pes
Splatnost�poplatku�za�psa�byla�ke�dni�31.�3.�2021.

Doposud evidujeme nedoplatky u 25 psů.
Upozorňujeme majitele na povinnou ohlašovací povinnost, jak při úmrtí psa, tak při pořízení nového 
psa. Pokud váš pes dosáhne věku tří měsíců, je vaší povinností jej přihlásit.

č.�účtu�1690539349/0800
PES – V.S.1341, k tomuto čtyřčíslí připojit číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce napsat vaše 
jméno – 80 Kč. Za každého dalšího psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 

Místní�poplatky�–�poplatek�za�svoz�odpadů
odpady R. O. – V.S. vaše číslo chaty nebo domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení pro 
příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč (250 Kč u vybraných rekreačních objektů se špatnou do-
stupností pro vývoz TKO). Dle směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/obecni-vyhlasky/. 
Vyhláška 1/2012 čl. 6. Poplatek zaplatit do 31.�5.�daného�roku.
odpady T. P. – V.S. vaše číslo domu, za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 500 Kč za osobu. Poplatek zaplatit do 31.�5.�daného�roku.
odpady podnikatelé – V.S. vaše číslo domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení pro příjemce 
napsat jméno firmy – částka, dle podepsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Místní�poplatky�můžete�platit�hotově�na�pokladně�OÚ�
a�taktéž�bankovním�převodem,�pro�letošní�rok�se�výše�poplatků�nemění.

Splatnost místních poplatků

Na celučkým světě nění druhá taká…
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
v červnu se většinou děti a studenti po dlouhých měsících strávených 

ve školních lavicích těší na prázdniny. Letos, stejně jako v loňském roce, 
je tomu trošku jinak. Školy si děti opět moc neužily, zato pro rodiče to 
byla další zatěžkávací zkouška. Nejen že se museli postarat o děti, které 
byly většinu školního roku doma, ale také si museli poradit s distanční 
výukou převážně školáků nižších ročníků. Chladné a deštivé jaro, které 
přišlo po dlouhé zimě dělalo vrásky všem, kteří netrpělivě očekávali slunné dny, aby se mohli 
plně věnovat svým zahradám a zahrádkám. Tyto deštivé dny přispěly k tomu, že nám tráva 
na obecních i soukromých pozemcích roste přímo před očima. Opět bych chtěl poděkovat všem, 
kteří při údržbě a zkrášlování okolí svých domovů pokosili i předzahrádky a obecní pozemky po-
dél svých plotů. Díky deštivému počasí nebylo v silách obecních pracovníků, kteří mají na starost 
údržbu veškerého obecního majetku, vše zvládnout v potřebném čase. Bohužel ani letos jsme 
si zatím neužili kulturního a společenského života a museli jsme oželet několik akcí, na které 
jme byli zvyklí. Věřme, že už se blížíme k normálnímu životu, kdy se budeme opět společně 
scházet při našich oblíbených kulturních a sportovních akcích. Chtěl bych vám všem poděkovat 
za zodpovědnost, se kterou jste v minulých dnech přistupovali k opatřením z důvodu koronavi-
ru, za dodržování všech opatření a nařízení. Dětem a studentům přeji co nejlepší vysvědčení, 
pohodové a bezstarostné prázdniny a vám všem hodně teplých a slunečných dnů, moře dobré 
nálady, úsměvů a především pevné zdraví.  Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce

Upozornění na obecně 
závaznou vyhlášku

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po celý den veškerých prací 
spojených s užíváním zařízení a přístrojů 
způsobujících hluk. Porušení povinností sta-
novených touto obecně závaznou vyhláš-
kou lze postihovat jako přestupek. Proto vás 
žádáme, dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte 
klidu o nedělích a svátcích svým sousedům 
i návštěvníků obce.  oú

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v červ-
nu: pondělí 14. 6. a 28. 6. 

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a kar-
tonový papír můžete odevzdávat vždy v so-
botu od 10.00 do 12.00 hodin na sběrném 
místě u bývalého kravína, případně po tel. 
domluvě v pracovní době obecního úřadu. 
Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky roz-
ložitelný odpad, který přijde do uzamčeného 
prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin 
přes plot. Mimo provozní dobu můžete od-
kládat pouze větve z ořezu stromů a keřů 
na vyznačené místo.  oú

Upozornění
Upozorňujeme občany, aby ukládali 

na sběrných místech v obci pouze vytříděný 
odpad do jednotlivých nádob podle druhu 
odpadů. Pokud nevíte, co do které nádoby 
patří, stačí si to na nich přečíst. Neodkládejte 
u nádob taktéž odpad, který se do nich neve-
jde. K tomu je určené sběrné místo u budo-
vy bývalého kravína, které je otevřeno vždy 
v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin. Do nádob 
na použité jedle oleje odkládejte pouze oleje 
a tuky v pevně uzavřených PET láhvích. Tyto 
nádoby neslouží pro odkládání technických 
olejů, starých zavařenin a zbytků potravin. 
Pokud je nádoba na sběr textilu plná, neod-
kládejte jej mimo ni. Vlivem počasí se textil 
znehodnotí a skončí v komunálním odpadu. 
Vezměte si pytle s textilem zpět domů a ode-
vzdejte ho, až bude nádoba vyvezena, pří-
padně ho můžete odevzdat v garáží obecního 
úřadu. Nepřidělávejte práci obecním zaměst-
nancům, kteří to musí po vás třídit.  oú

Mobilní rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a mailovou adresu v Mobilním rozhlase obce Lhotka 

na adrese https://obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz/ a budete dostávat 
do e-mailu pravidelné informace z dění v obci. Krizové a nejdůležitější informace 

dostanete sms zprávou i na staré mobilní telefony. 
Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní aplikaci https://zlepsemecesko.cz/

Nezapomeňte zaregistrovat mailovou adresu!
Registraci, stažení aplikace i příjem veškerých zpráv máte ZDARMA.

Už máme za sebou březen i duben, kdy 
jsme „za kamna vlezli a ještě tam byli“, ale 
i máj, kdy jsme – většinou s deštníky – „vychá-
zeli v háj“… A ještě než začal červen – sedm 
týdnů po „pohyblivých“ Velikonocích – přišly 
Svatodušní svátky. Ty, na rozdíl od Vánoc 
a Velikonoc, které slavíme i volnými dny, jsou 
za nimi trochu ve stínu. Křesťané v celém 
světě, stejně jako u nás na Lašsku, a tedy 
i ve Lhotce, si jimi připomínají seslání Ducha 
Svatého na apoštoly po Ježíšově zmrtvých-
vstání.

Kostely a budovy se zdobí zelenými větvič-
kami, aby se na nich mohl usídlit Duch Svatý. 
Někde se svěcené větvičky z kostelů donášejí 
domů, kde se dávají za obrázky svatých a mají 
být ochranou před bleskem. Oltáře v kostelích 
bývají bohatě vyzdobeny i růžemi, které v tom-
to období rozkvétají. Liturgickou barvou je čer-
vená na památku ohnivých jazyků, v jejichž 
podobě Duch Svatý sestoupil.

Někde se stejné datum připomíná jako Let-
nice, které už od středověku byly spojovány 
i s veselou zábavou, hostinami, hodokvasem, 
zpěvem a tanci. Někde se čistí studánky a na-
příklad na Slovácku se do dneška o Letnicích 
pořádají jízdy králů.

Ale vraťme se k nám na Moravu, Lašsko 
a do naší Lhotky, kde se zachovala oblíbená 
svatodušní tradice, kterou je společné smaže-
ní vaječiny. Příprava takové smaženice v pří-
rodě je pastvou nejen pro chuťové buňky, ale 
i pro zrak a čich… a snad z praskání polen 
v ohni pod kotlíkem i sluch. Dozlatova osma-
žená cibulka, nakrájená roztopená uzenina… 
a těch vajec… U stálého míchání voňavého 
kotlíku je radost kuchaře vystřídat. A jak vaje-
čina chutná na čerstvém krajíci chleba, dozdo-
beném pažitkou nebo petrželkou…

Protože už datum Velikonoc je odvozeno 
od výpočtu první neděle po prvním jarním 
úplňku, tak v návaznosti na různé termíny 
Velikonoc se i smaženice v kotlíku může 
konat od poloviny května až téměř do polo-
viny června. Z těch letošních smaženic, které 
„vyšly“ do posledního květnového týdne, by-
chom měli mít zejména ve větších kolektivech 
čerstvé prožitky právě za sebou. Jenomže…

…pro přísná protiepidemická opatření už 
druhým rokem tradiční a oblíbené smažení 
vaječiny třeba lhotecký Klub seniorů nemohl 
uspořádat vůbec, loni si na vaječině z kotlíku 
ještě pochutnali Pilkaři, ale letos už to nevy-
šlo ani jim. A tak už druhým rokem svatodušní 

Svatodušní vaječinové ohlédnutí

vaječina „proběhla“ u mnohých z nás většinou 
pouze v komorním domácím nebo soused-
ském prostředí. 

Co se dá dělat. Tak, jak nám uběhlo prv-
ních pět měsíců letošního roku, stejně tak 
jsou za námi už i svatodušní svátky. A proto 
všem, ať už vám u nich tradiční vaječina chy-
běla, nebo nechyběla, je věnováno toto vaje-
činové ohlédnutí slovem i obrazem… 

 P. Pasek 

Obecní zaměstnanci osadili další novou 
vyhlídkovou lavičku u zvoničky, odkud se vám 
naskytnou pěkné pohledy na celou Lhotku i pa-
norama okolních kopců. 

Udělejte si procházku, odpočiňte si na la-
vičkách, pokochejte se nádhernými výhledy 
a můžete si i zazvonit pro splnění tajných přá-

ní. Upozorňujeme autoturisty, aby nevyjížděli 
auty k vyhlídkové lavičce na Běčákovém kopci, 
která je umístěna na soukromém pozemku se 
svolením majitele. Pokud bude tento zákaz po-
rušován a budou na tomto místě zanechávány 
odpadky, budeme muset tuto oblíbenou lavičku 
odstranit, což by bylo určitě škoda.

Nová vyhlídková lavička

Ve středu 9. června se v mateřské škole 
Lhotka uskuteční setkání nad logopedií a lo-
gopedickými obtížemi našich dětí. 
Setkáním s rodiči bude provázet 
speciální pedagožka, jež vyučuje 
v logopedické třídě a dokáže tedy 
předat své praktické zkušenosti, 
s nimiž se denně setkává. 

Proč je důležitá správná výslovnost, ob-
ratnost ve tvoření vět, řeč bez zadrhávání 

nebo správné dýchání v řeči? Nad tím vším 
a dalšími obtížemi, jež se objevují u dětí, bu-

deme diskutovat a obohacovat své 
zkušenosti. Srdečně zveme rodiče 
našich dětí současných i budoucích 
a jejich blízké… Z důvodu omezené 
kapacity žádáme případné zájemce 
o účast na setkání, aby se předem 

informovali v mateřské škole. 
 Radana Buďo Kempová

Mluvím, mluvíš, mluvíme… A je nám rozumět! 

Děkujeme všem, kteří se zapojili do již skoro 
tradiční jarní úklidové akce „Ukliďme Česko – 
Ukliďme naši Lhotku“. Po loňské absenci byla tato 
oblíbená akce pojata jako individuální, kdy sbíraly 
odpad jednotlivé skupinky během celého týdne. 

Děkujeme všem, kteří zapojili do organizo-
vaného úklidu, i těm, kteří dbají na to, aby to 

u nás vypadalo hezky po celý rok. Zvláště dě-
kujeme dětem z mateřské školy, které se k této 
akci připojily v rámci týdne na téma Třídění od-
padů. V rámci této aktivity vyčistily od odpadků 
trasu od školky až po sportoviště Kuřín, které 
následně vytřídily a uložily do barevných kon-
tejnerů na sběrném místě. 

Ukliďme Česko – Ukliďme naši Lhotku

informace knihovny Lhotka

V rámci týdenního tématu Maminka 
a rodina si děti přinášely do školky své 
fotografie z období batolat, na kterých se 
navzájem poznávaly. Chlapci i děvčata si 
svou zručnost rozvíjely námětovou hrou 
na praní prádla, věšení na sušák a žehle-
ní. Nejen děvčata si vyzkoušela péči o mi-
minko – koupání, přebalování a oblékání 
panenek. 

Díky krásnému počasí jsme vyrazili 
„jako správní rodiče“ s kočárky a panenka-
mi na procházku. Jedná se o jedno z té-
mat, kde si mohou děti vyzkoušet sociální 
role, učí se nápodobou, a hlavně získávají 

Týdenní téma Maminka a rodina

praktické dovednosti pro svůj budoucí ži-
vot.  Lenka Stonavská, 

 Radana Buďo Kempová
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme za sebou první polovinu letošního roku, nastal čas odpočinku, 

dovolených a hlavně prázdnin, ze kterých mají radost především školáci. 
Koronavirová situace se pomalu zlepšuje, omezení se uvolňují a je tady 
naděje na trošku normální léto.

Ať už budete trávit dovolenou v našich krajích nebo v zahraničí, přeji 
vám, abyste si ji pořádně užili. Mějte ale stále na paměti, že jsme ještě 
úplně nezvítězili nad zákeřným virem a snažme se zodpovědným chováním předejít tomu, aby 
se situace neopakovala. Abychom trošku ulehčili rodičům, dohodli jsme se s ředitelkou mateř-
ské školy na možnosti prázdninového provozu školky od 1. 7. do 23. 7. 2021. Taktéž jsme už 
popáté podpořili uspořádání dvou srpnových turnusů letních táborů pro děti v areálu mateřské 
školy, které jsou opět naplněné. Bohužel ještě k stále nejasné situaci jsme trošku ochuzeni 
o místní sportovní a kulturní akce, ale doufejme, že pár menších akcí se podaří přes léto ještě 
zorganizovat. Stále věříme, že se letos po roční přestávce dočkáme tradičních Sochových ná-
rodopisných slavností. Proto držme organizátorům těchto slavností palce, aby jim jejich nelehké 
rozhodnutí vyšlo.

Přejí vám krásné letní dny, pohodu, hodně sluníčka a dětem nezapomenutelné prázdninové 
zážitky. Vám, kteří se chystáte vycestovat, ať už do zahraničí nebo za humna, přeji šťastný 
návrat do svých domovů. V neposlední řadě přeji nám všem, abychom do druhé a doufejme, že 
i klidnější poloviny roku vstoupili odpočatí, plní elánu, v dobré náladě a hlavně ve zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci červenci oslaví svá významná 
životní jubilea a dali ke zveřejnění souhlas:

Anna Šrubařová - 89 let
Augustin Kožuch - 89 let
Stanislav Mičulka - 81 let
Zdeňka Matějová - 81 let
Ludmila Mrkvová - 65 let
Jaromír Běčák - 65 let
Irena Němcová - 50 let
Taťána Golová - 50 let

Martina Lepíková - 50 let
Liselotte Rosalie Rokyta - 50 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody. Pevné zdraví, spokojenost a životní 

elán. Ať je Váš každý den života krásný.

krátce z obce

Svoz odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v čer-
venci: pondělí 12. 7. a 26. 7. 

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinné-
ho původu, velkoobjemový, elektroodpad 
a kartonový papír můžete odevzdávat vždy 
v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin na sběr-
ném místě u bývalého kravína, případně 
po tel. domluvě v pracovní době obecního 
úřadu. Neodkládejte odpad v okolí sběr-
ného místa mimo provozní dobu, a to ani 
biologicky rozložitelný odpad, který přijde 
do uzamčeného prostoru. Nevhazujte trá-
vu a zbytky rostlin přes plot. Mimo provozní 
dobu můžete odkládat pouze větve z ořezu 
stromů a keřů (bez kořenů) na vyznačené 
místo.  OÚ

Závěr školního roku je spojen s výlety, 
s plány na dovolenou, ale mimo jiné také 
s rozloučením našich nejstarších dětí se škol-
kou. V letošním roce jsme pasovali na ško-
láky deset dětí. Slavnostní událost se usku-
tečnila v sále obecního úřadu s omezeným 
počtem účastníků. 

Ale i přesto každému z přítomných jistě 
vytanuly vzpomínky na vlastní dětství a při-
pomínka ukončení jedné důležité životní 
etapy, jež je spojována s bezstarostným dět-
stvím bez povinností. Možná nám ale také 
od přítomného okamžiku utíkaly myšlenky 
k budoucnosti našich dětí a mysl zaplavilo 
množství otázek… Dětem přejeme, aby byly 
spokojené a šťastné při všem, co bude náplní 
jejich každodenního života, a rodičům notnou 
dávku trpělivosti, lásky a přijetí při výchově 
našich budoucích generací. 

 Radana Buďo Kempová

Po více než roce od začátku koronaviro-
vé pandemie a návazného období větších, 
či menších hygienických omezení i k nám 
do Lhotky „přišlo“ současné celorepublikové 
rozvolňování. Už se setkáváme, už má vět-
šina z nás zkušenosti z prvního a v mnoha 
případech už i druhého očkování některou 
z vakcín a věříme, že to nejhorší máme snad 
už za sebou. A nebyla by to ani Lhotka a Lho-
ťané, aby se tu nedostával život co nejrychleji 
do tradičních obrátek. V mateřské škole už se 
scházejí cvičenky, na Kuříně volejbalisté, te-
nisté a fotbalisté…
Senioři připravují přátelské odpoledne
Své první jednání má za sebou už i výbor 

lhoteckého Klubu seniorů. V období, ve kterém 
nebylo možno se scházet, se činnost omezi-
la na dárky jubilantům a distribuci křížovek… 
O tom, co se děje, se mohli všichni přesvěd-
čit jenom z klubové nástěnky nebo lhoteckých 

stránek Mikroregionu. To už – jak všichni věří 
– skončilo. První letošní společnou akcí bude 
přátelské setkání, které Klub pořádá nejenom 
pro své členy, ale pro všechny Lhoťany. Usku-
teční se v neděli 25. července od 14 hodin 
v areálu sportoviště Kuřín. V programu bu-
dou nenáročné soutěže, zábavné hry, vyloso-
vání luštitelů dvou sérií křížovek a samozřejmě 
odměny pro soutěžící i luštitele. Kromě dobré 
zábavy nebude chybět ani tradiční opékání buř-
tů, stejně jako jiné pohoštění. 

A protože lhotečtí senioři jsou optimisté, 
mají v letošním plánu už i další každoročně or-
ganizované akce – po létě to bude autobusový 
zájezd do Velehradu a blízké Modré, na pod-
zim „netradiční vaječinu“ a návazně – naopak 
oblíbenou tradiční – Krmášovou zábavu.
Soubor Pilky už „trénuje“ na Sochovky 
Pilkaři své první letošní setkání „stihli“ udě-

lat ještě ve vaječinovém období. Ale už při 
smaženici na Kuříně se vybíraly tance i písně 
do pásma tak, aby i ve zkráceném zkoušecím 
období se jejich program v  sobotu  21.  srp-
na na Sochových folklorních slavnostech 
opět líbil. A co to bude? Vybrali si a upravili 
jedno z těch úspěšných pásem minulých let, 
které úsměvnou formou připomíná slavné 
tradiční lašské jarmarky. První opravdovou 
zkoušku si soubor hlavně „odstál“, nebo 
i „odseděl“, u monitoru počítače, na kterém 
bylo jarmarečné pásmo videem zachyceno. 
Ale už další úterní zkoušky probíhaly – zatím 
pouze za účasti návštěvníků dětského hřiště 
– na prknech areálu u mateřské školy. A to už 
je ono!

Na všech je vidět radost z opětovného se-
tkávání, ale také vyslovená i nevyslovená přá-
ní: „Hlavně, aby už to vydrželo…“  P. Pasek

malá vzpomínka
Možná to nepatří na tuto stránku, ovšem myslím si, že nepopíši jen pocity své, ale také mno-

hých z vás, kteří jste si to prožili. Opustil nás po 14 letech kamarád. Už mě nikdo neuvidí, jak 
se procházím s Bertíkem noční Lhotkou při pravidelném venčení, kterých byly za ta léta tisíce. 
V každém počasí. Jako by měl v těle hodiny, v pravidelný čas se připomínal. Teď se jeho stav 
zhoršil a pak už to nešlo dál. Netušil jsem, že mě to, a vlastně nás, tak zasáhne, že si na něj 
tolikrát vzpomeneme. Ruka s miskou po vyjedení vlašského salátu už mířila na podlahu a pak 
jsem si uvědomil, že tam už není nikdo, kdo by se k ní vrhnul a dokonale ji vylízal. Jsou situace, 
které jsou mnohem smutnější a jsem rád, že mě to zatím nepotkalo. Ale my teď vzpomínáme 
na Bertíka, protože jsme s ním zažili spoustu milých chvilek a zůstane nám na něj hodně pěk-
ných vzpomínek.  J. H.

Pasování předškolních dětí

Přání všech: Hlavně, aby už to vydrželo…

Různé činnosti by měly přecházet z ge-
nerace na generaci a zdá se, že ve Lhotce 
se to v něčem podařilo. Máme tu opravdu 
šikovnou a aktivní dvojici František Závodný 
ml. a Zdeněk Kubala ml., kteří už zorgani-
zovali nejeden fotbalový mač. Ten poslední 
v sobotu 19. června pod názvem „Pouťový 
fotbal“. 

Konal se dva dny před prvním letním 
dnem a už za krásného letního počasí. Bylo 
tak teplo, až to možná někoho od procház-
ky na Kuřín odradilo. Ale pravidelné klání 
svobodní – ženatí bylo připraveno perfekt-
ně. Jen těch hráčů kdyby bylo o trochu víc! 
Hraje se se zápalem. Můžete si říkat, že jde 
jen o zábavu a pohyb na čerstvém vzduchu, 

ale obdržené góly zamrzí možná stejně jako 
na probíhajícím EURU. Úvod patřil čerstvým 
mladíkům. No, ono se to dost těžko soupeří 
v rychlosti a pohybu, když je věkový rozdíl 
30–50 let. Ze začátku to vypadalo katastro-
fálně, ale po menších korekturách a senzač-
ním vzkříšení kanonýra Ivana Slípka, který 
nasázel svobodným sedm gólů, se konečný 
výsledek zastavil na cifře 9:8 ve prospěch 
mládí. Diváci, kterých se sešel slušný počet, 
viděli opravdu bohatou porci gólů, díky dobré 
organizaci netrpěli ani žízní, a tak byla všeo-
becná spokojenost z vydařeného dne. Ale už 
jsme přemýšleli, jak to příště sestavit a nomi-
novat, aby věkový rozdíl nebyl tam propast-
ný. Tak uvidíme, co se domluví na krmáš.

Bohatý pouťový fotbal

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po celý den veškerých prací 
spojených s užíváním zařízení a přístrojů 

způsobujících hluk. Porušení povinností sta-
novených touto obecně závaznou vyhláš-
kou lze postihovat jako přestupek. Proto vás 
žádáme, dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte 
klidu o nedělích a svátcích svým sousedům 
i návštěvníků obce.  oú

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku

Tato služba je pro občany zcela zdarma 
a využít ji může každý, kdo se zaregist-
ruje do systému a dobrovolně poskytne 
kontaktní údaje pro zasílání zpráv. Vše je 
samozřejmě v souladu s obecným naříze-
ním o ochraně osobních údajů GDPR. Re-
gistraci zdarma můžete provést buď přes 
webovou stránku www.obec-lhotka.mobil-
nirozhlas.cz nebo vyplněním registračního 
letáku a jeho předáním na obecním úřadě. 
Touto formou se vám snažíme přinést co 
nejaktuálnější informace, jako jsou krizové 
situace, upozornění na výpadky elektrické 
energie či odstávky vody, změny úředních 
hodin, upozornění na splatnost poplatků, 

informace o odpadovém hospodářství, 
nových vyhláškách, informace lékařů, po-
zvánky na veřejné zasedání zastupitelstva, 
pozvánky na kulturní, společenské a spor-
tovní akce a mnoho dalších informací. Vě-
řím, že tento způsob komunikace, kdy vám 
jsou informace reálně doručeny, ať jste 
právě kdekoliv, na rozdíl od informací jen 
zveřejněných, vám zjednoduší a zpříjemní 
život v naší obci.  Nezapomeňte  si  zare-
gistrovat e-mailovou adresu!!!

Stáhněte si mobilní aplikaci Zlepšeme 
Česko nebo se zaregistrujte na www.obec-
-lhotka.mobilnirozhlas.cz a pojďme společ-
ně zlepšit naši Lhotku

Doporučte svým známým, aby se zaregistrovali do mobilního rozhlasu 
a dostávali tak pravidelně a zdarma aktuální informace z obce do e-mailu.

PSI  -  Splatnost  poplatku  za  psa  byla 
ke dni 31. 3. 2021.

Doposud evidujeme nedoplatky u 9 psů.
Upozorňujeme majitele na povinnou ohlašo-

vací povinnost, jak při úmrtí psa, tak při pořízení 
nového psa. Pokud váš pes dosáhne věku tří 
měsíců, je vaší povinností jej nahlásit.

VS V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit číslo 
vašeho domu – 80 Kč. Za každého dalšího psa 
přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč.

ODPADY - Splatnost poplatku za odpady 
byla k 31. 5.

Doposud evidujeme nedoplatky u 4 domů.
odpady R.O. – V.S. vaše číslo chaty, nebo 

domu za toto číslo připojit číslici 6 – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO) Dle směr-
nice umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/
obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6. 

Doposud evidujeme nedoplatky u 35 obča-
nů.

odpady T.P. - V.S. vaše číslo domu za toto 
číslo připojit číslici 7 – 500 Kč za osobu. 

č. účtu 1690539349/0800

Místní poplatky – pejsci a odpady

Upozorňujeme majitele psů, ať z řad místních 
občanů či návštěvníků naší obce, na zákaz vol-
ného pobíhání psů v obci. Opakovaně se vysky-
tují nezabezpečení volně pobíhající psi, kteří se 
bez dozoru i „pod dozorem“ pohybují po veřej-
ných prostranstvích, ohrožují a obtěžují ostatní 
občany naší obce, znečišťují a poškozují veřejné 
prostranství i soukromé majetky. V neposlední 
řadě hrozí i samotným psům možnost zranění 
při kolizi s automobily nebo cyklisty.

Majitelé těchto psů také porušují obecně zá-
vaznou vyhlášku č. 2/2011, kterou se stanovují 

pravidla pro pohyb psů a jiných zvířat na ve-
řejném prostranství v obci Lhotka. (Na veřej-
ném prostranství je možný pohyb psů „pouze 
na vodítku“. Fyzická osoba, která má pohyb 
psů na veřejném prostranství pod kontrolou či 
dohledem je povinná odstranit znečištění veřej-
ného prostranství psími exkrementy.) Naopak 
bychom chtěli poděkovat těm majitelům psů, 
kteří je berou jako členy rodiny, řádně se o ně 
starají, na procházkách po obci je mají vždy 
na vodítku a také po nich vše řádně uklidí.

Děkujeme.

Upozornění obecního úřadu
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady srpen, prázdniny se překulily do své druhé poloviny, někte-

ří z vás už mají za sebou dovolenou a některé ještě čeká. Stejně jako mi-
nulý rok si zatím nemůžeme užívat prázdnin tak, jak bychom si přáli. Stále 
tady máme z důvodu koronaviru určité omezení, některé země, které byly 
v minulosti hojně navštěvované, jsou opět v červených číslech nebo mají 
pro vstup přísná omezení.

Pokud jste vycestovali za hranice, doufám, že jste si to užili, a jestli se ještě vycestovat chys-
táte, přeji vám, abyste se ve zdraví vrátili domů. Ti, kteří zůstali v naších krajích, mi určitě dají 
za pravdu, že máme u nás v republice hodně nádherných míst, které jste ještě neviděli a stojí 
za to je navštívit. A pro ty, kteří neradi cestují, jsou tady Beskydy, které nabízejí nekonečné 
možnosti jak k aktivnímu, tak pasivnímu odpočinku. 

Oproti loňskému létu se do naší obce postupně vrací kulturní a společenský život. Koncem 
července uspořádal Klub lhoteckých seniorů pro všechny Přátelské sportovní odpoledne, kdy si 
mohli všichni účastníci zasoutěžit v různých disciplínách a hlavně se společně pobavit. V pátek 
13. srpna pro vás obecní zastupitelstvo připravilo Letní posezení u táboráku s kytarou, kdy 
vám představí své folkové okénko pan Ivo Šindel. Akce se bude konat od 19.00 hodin v areálu 
u školy a nebude chybět ani občerstvení. V sobotu 21. srpna se uskuteční minulý rok odložený 
26. ročník Sochových národopisných slavností, na který jste pořadateli srdečně zváni. Hned 
týden nato, v sobotu 28. srpna, pořádají lhotečtí hasiči akci „Ukončení prázdnin aneb pojďme si 
hrát a při tom si popovídáme, co jsme zažili v létě“, součástí které je i tradiční hasičská soutěž 
„O putovní pohár starosty obce Lhotka“. Poděkování patří všem, kteří tyto akce pro vás připra-
vili, a nezbývá než si přát, aby jim to vyšlo a mohly se v klidu uskutečnit. Vás všechny, kteří 
navštěvujete tyto hromadné akce bych chtěl požádat, abyste přistupovali zodpovědně k platným 
nařízením, abychom se co nejdříve všichni vrátili k životu, na který jsme byli zvyklí. 

Dětem přeji ještě hodně prázdninových zážitků a vám všem hodně letních dnů, plných sluníč-
ka, dobré nálady a hlavně zdraví.

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci srpnu oslaví své významná 
životní jubileum a dal ke zveřejnění souhlas:

Milan Krpec – 50 let

Oslavenci�přejeme�hodně�štěstí,�pohody.�
Pevné�zdraví,�spokojenost�a�životní�elán.

Ať�je�Tvůj�každý�den�života�krásný.

Srdečně vás po roční vynucené „korona-
virové“ pauze opět zveme na XXVI. ročník 
Sochových národopisných slavností, které 
se uskuteční v sobotu 21. srpna ve Lhotce 
pod Ondřejníkem v areálu u školy.

Program:
14.00 Zahájení slavností s představením 

souborů v areálu u školy
14.15 „SKORO NAs zastavila aneb jak 

zrobiť program do Lhotky“ (společný pořad 
dětských i dospělých souborů)

17.00 „Dyž sem ja šel přes Ondřejnik“ 
(medailon souboru Valašský vojvoda)

18.00 „Ostravica, jak ji znáte“ (medailon 
souboru Ostravica)

19.15 „Zahrajtě mi, kamaráti...“ (pořad 
CM Jagár)

20.30 „My Technikári“ (pořad slovenské-
ho souboru Techik STU)

Na vedlejším pódiu za školou budou bě-
hem odpoledne a večera vyhrávat muziky 
zúčastněných souborů.

22. srpna v 9.00 hodin se uskuteční 
v místní kapli mše svatá obětovaná za Vin-
cence Sochu a po jejím skončení krátké 
shromáždění s položením kytice u pamětní 
desky V. Sochy.

V jednotlivých pořadech vystoupí dětské 
soubory Valášek, Malá Ostravica a Ondrá-
šek. Z dospělých souborů to budou domácí 
Pilky, Valašský vojvoda, Ostravica, Grunik, 

Termíny svozu 
komunálního odpadu 

v srpnu: 
pondělí 9. 8. a 23. 8. 

Sbor dobrovolných hasičů ze Lhotky Vás 
zve na „Ukončení prázdnin aneb pojďme si 
hrát a při tom si popovídáme, co jsme zažili 
v létě“. Akce se uskuteční v sobotu 28. srpna 
na sportovišti Kuřín a zahájena bude ve 14 
hodin již tradiční hasičskou pohárovou soutěží 
„O putovní pohár starosty obce Lhotka.“ 

Během celého odpoledne budou pro děti 
připraveny různé zábavné atrakce – skákací 
hrad nebo hasičská pěna a další soutěže. Vy-

zkoušet si mohou také střelbu ze vzduchovky. 
Dospělí si mohou prověřit své znalosti a pa-
měť při krátkých kvízech např. o historii naší 
obce. Pro všechny soutěžící budou připrave-
ny drobné odměny. Čepované pivo i nealko 
a něco k zakousnutí zajištěno. Akce je konaná 
za finanční podpory MAS Frýdlantsko-Besky-
dy a Mikroregionu Frýdlantsko-Beskydy, tímto 
jim děkujeme za podporu.

  Anna Winklerová

Na Velehrad a do okolních významných 
míst nasměroval tentokrát lhotecký Klub seni-
orů svůj tradiční podzimní autobusový zájezd. 
Připravuje se na úterý 14. září a pozvání platí 
i pro ostatní Lhoťany a přátelé Lhotky. 

Odjezd autobusu od lhotecké „točny“ bude 
v 6.30 a kromě Velehradu, kde bude prohlíd-
ka baziliky, unikátních sklepů, ale i oběd, 
chtějí organizátoři zájezdu účastníkům při-
blížit i blízkou Modrou a netradiční chrám 

ve Starém Městě u Uherského Hradiště. 
Na zpáteční cestě pak umožní všem i poho-
dovou procházku po obnovených kolonádách 
Luhačovic. Po úspěchu loňského zájezdu 
na Dlouhé Stráně očekává výbor klubu o zá-
jezd opět velký zájem, a proto přihlášení zá-
jemců se vstupním poplatkem (členové klubu 
– 250 a nečlenové 350 Kč) chce mít dokon-
čeno už do 25. srpna. Tak s přihlášením 
neváhejte…  Za KS P. Pasek

Autobusový zájezd seniorů

Zaregistrujte se do mobilního rozhla-
su a dostávejte tak pravidelně zdarma 
aktuální informace z obce přímo do své 
e-mailové schránky.

Tato služba je pro občany zcela zdarma 
a využít ji může každý, kdo se zaregistruje 
do systému a dobrovolně poskytne kon-
taktní údaje pro zasílání zpráv. Registraci 
zdarma můžete provést buď přes webo-
vou stránku www.obec-lhotka.mobilniroz-
hlas.cz nebo vám pomůžeme s registraci 
na obecním úřadě. Touto formou se vám 
snažíme přinést co nejaktuálnější informa-
ce, jako jsou krizové situace, upozornění 

na výpadky elektrické energie či odstávky 
vody, změny úředních hodin, upozornění 
na splatnost poplatků, informace o odpa-
dovém hospodářství, nových vyhláškách, 
informace lékařů, pozvánky na veřejné za-
sedání zastupitelstva, pozvánky na kultur-
ní, společenské a sportovní akce a mnoho 
dalších informací. Věřím, že tento způsob 
komunikace, kdy vám jsou informace reál-
ně doručené ať jste právě kdekoliv, na roz-
díl od informací jen zveřejněných, vám zjed-
noduší a zpříjemní život v naší obci. 

Nezapomeňte si zaregistrovat e-mailo-
vou adresu!!!

Zaregistrujte se do mobilního rozhlasu

Upozorňujeme majitele psů, ať z řad místních 
občanů či návštěvníků naší obce, na zákaz vol-
ného pobíhání psů v obci. Opakovaně se vysky-
tují nezabezpečení volně pobíhající psi, kteří se 
bez dozoru i „pod dozorem“ pohybují po veřej-
ných prostranstvích, ohrožují a obtěžují ostatní 
občany naší obce, znečišťují a poškozují veřejné 
prostranství i soukromé majetky. V neposlední 
řadě hrozí i samotným psům možnost zranění 
při kolizi s automobily nebo cyklisty. 

Majitelé těchto psů také porušují obecně zá-
vaznou vyhlášku č. 2/2011, kterou se stanovují 

pravidla pro pohyb psů a jiných zvířat na ve-
řejném prostranství v obci Lhotka. (Na veřej-
ném prostranství je možný pohyb psů „pouze 
na vodítku“. Fyzická osoba, která má pohyb 
psů na veřejném prostranství pod kontrolou 
či dohledem, je povinna odstranit znečištění 
veřejného prostranství psími exkrementy.) Na-
opak bychom chtěli poděkovat těm majitelům 
psů, kteří je berou jako členy rodiny, řádně se 
o ně starají, na procházkách po obci je mají 
vždy na vodítku a také po nich vše řádně uklidí.

Děkujeme.  OÚ

Upozornění obecního úřadu

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po celý den veškerých prací 
spojených s užíváním zařízení a přístrojů 
způsobujících hluk. 

Porušení povinností stanovených touto 
obecně závaznou vyhláškou lze postihovat 
jako přestupek. Taktéž upozorňujeme na dodr-
žování nočního klidu, jehož smyslem je zajis-

tit nerušený a klidný spánek občanů po dobu 
noci. Časově je noční klid vymezen zákonem 
o ochraně veřejného zdraví v § 34, odst. 2, 
a sice jako doba od 22. hodiny večerní do 6. 
hodiny ranní. Rušení nočního klidu je českým 
právním řádem kvalifikováno jako přestupek 
proti veřejnému pořádku dle § 47 odst. 1. písm. 
b) přestupkového zákona.

Proto vás žádáme, dodržujte tuto vyhlášku 
a dopřejte klidu o nedělích a svátcích svým 
sousedům i návštěvníkům obce.  OÚ

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a kar-
tonový papír můžete odevzdávat vždy v so-
botu od 10.00 hod do 12.00 hodin na sběr-
ném místě u bývalého kravína, případně 
po tel. domluvě v pracovní době obecního 
úřadu. Neodkládejte odpad v okolí sběr-

ného místa mimo provozní dobu, a to ani 
biologicky rozložitelný odpad, který přijde 
do uzamčeného prostoru. Nevhazujte trá-
vu a zbytky rostlin přes plot. Mimo provozní 
dobu můžete odkládat pouze větve z ořezu 
stromů a keřů (bez kořenů) na vyznačené 
místo.  OÚ

Odpadové hospodářství

PSI - Splatnost poplatku za psa byla 
ke dni 31. 3. 2021.

Doposud evidujeme nedoplatky u 4 psů.
Upozorňujeme majitele na povinnou ohlašo-

vací povinnost, jak při úmrtí psa, tak při pořízení 
nového psa. Pokud váš pes dosáhne věku tří 
měsíců, je vaší povinností jej nahlásit.

VS V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit číslo 
vašeho domu – 80 Kč. Za každého dalšího psa 
přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč.

ODPADY TRVALÝ POBYT
Splatnost poplatku za odpady byla k 31. 5.

Doposud evidujeme nedoplatky u 5 občanů.
odpady T.P. – V.S. vaše číslo domu za toto 

číslo připojit číslici 7 – 500 Kč za osobu. 
POPLATEK Z POBYTU – připomenutí
Poplatek z pobytu se platí 2x ročně se splat-

ností 15. 1. za II. pololetí 2020 a 15. 7. za I. 
pol. 2021 

č. účtu 1690539349/0800

Nezaplacené místní poplatky 

Sochovy národopisné slavnosti 

Ondřejnica, Jitřenka, Javořina a Technik. 
Kromě muzik zúčastněných souborů vám 
zahrají také CM Jagár, Lagan a Pustkova 
cimbálová muzika.

Vedle pestrého programu bude jako vždy 
připraveno bohaté občerstvení. 

Pro návštěvníky festivalu bude k dispozi-
ci zdarma také speciální autobus:

13.00 Frýdlant n. O., žel.st. – Metylovice, 
kostel – Palkovice, Tomis – Lhotka

13.45 Kozlovice (OÚ) – Lhotka
22.00 Lhotka – Frýdlant n. O., žel.st. – 

Frýdek-Místek, Slezan 03 – Palkovice, To-
mis

23.00 Lhotka – Kozlovice
Pořadateli akce jsou Klub žen, z.s. 

a Svaz měst a obcí povodí Ondřejnice 

ve spolupráci s Obcí Lhotka, za finanční 
podpory Moravskoslezského kraje.

Přijďte strávit příjemný den na sklonku 
prázdnin k nám do Lhotky, potěšit se krá-
sou lidových písní a tanců nejen z naše-
ho regionu, pochutnat si na nejrůznějších 
dobrotách, zazpívat si a zatančit při večerní 
zábavě nebo jen tak si popovídat s přáte-
li, kterých na „Sochovkách“ potkáte určitě 
mnoho. 

Návštěvníci se vstupem na 26. Sochovy 
národopisné slavnosti zavazují, že splňu-
jí podmínky vyhlášené vládou ČR platné 
v době konání festivalu. Podrobné informa-
ce budou zveřejněny na našich webových 
stránkách: www.sochovky.webnode.cz.

Pozvánka lhoteckých hasičů

Zatímco ve dvanáct a půl tisíce kilometrů 
vzdáleném olympijském Tokiu byly ten den 
tropické třicítky, Lhotku před nedělním odpole-
dnem 25. července počasí „postrašilo“ krátkým 
deštěm. Pak se ale slunko opět vrátilo a snad 
i proto se přátelské setkání, které pro všechny 
Lhoťany připravil ve spolupráci s Místní akční 
skupinou MAS – Frýdlantsko-Beskydy, ale 
i obcí Lhotka lhotecký Klub seniorů, vydařilo. 

Na lhoteckém Kuříně se toho do progra-
mu – po období nucené koronavirové pře-
stávky – vešlo hodně. Kromě vyhodnocení 
a vylosování luštitelů dvou sérií křížovek 
(z loňska i letoška) s regionálními tajen-
kami připravili organizátoři i celou řadu 
zábavných soutěží pro všechny věkové 
kategorie. A tak si malí, mladí i ti dříve na-
rození mohli zkusit své umění, ale i štěstí 

v neolympijských disciplínách – kuželkách, 
házení na plechovky i do otvorů tenisovým 
míčkem… a ten ping-pongový na pálce 
museli donést co nejrychleji a bez upadnu-
tí do cíle. Ti obratnější si mohli také „zaly-
žovat“ na trávě. Došlo i na kuželkové klání 
mezi družstvem seniorů a místních hasičů. 
Protože s ostatními sponzory zejména MAS-
ka významně dotovala ceny, odměněni byli 
všichni soutěžící. Při podobných soutěžích, 
ale i při povzbuzování zpravidla vyhládne, 
a proto přišly vhod opékané buřty s patřič-
ným, i „čepovaným“, občerstvením. Takovou 
pestrou a zábavnou sportovní akci lhotecký 
Klub seniorů v létě v plánu nemíval, ale pro-
tože měla u všech účastníků velmi dobrou 
odezvu, kdo ví, jestli se ve Lhotce nezrodila 
nová tradice…  P. Pasek

Setkání na Kuříně s MASkou se vydařilo

Období školních prázdnin je plné horkých 
slunečných dnů, cestování a vůní dozrávající-
ho ovoce. Z důvodu uzavření mateřské školy 
na jaře letošního roku jsme nabídli rodičům 
letní provoz v prodlouženém rozsahu tří týdnů. 

Této příležitosti k docházce využilo občasně 
20 dětí. S dětmi jsme se tematicky věnovali ces-
tování po světě – navštívili jsme například Afriku 
a Austrálii, kdy si děti měly možnost uvědomit, 
že nejsme všichni na světě stejní. Liší se napří-

klad stavby, fauna a podnebí uvedených oblas-
tí. Ale také, že všude dobře – doma nejlíp! Při 
tématu Česká republika si vyrobily perníková 
srdce z papíru nebo postavily hrad Hukvaldy. 
Za letního počasí jsme se snažili pobývat co nej-
více na školní zahradě a blízkém okolí. Velkou 
radost dětem udělala vodní dráha, jež byla pří-
jemným osvěžením, ale také naučným a oblíbe-
ným prvkem. Přejeme všem krásné a pohodové 
letní dny!  Radana Buďo Kempová

Letní provoz mateřské školy Lhotka



– 4 –Září 2021 Lhotka

slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
máme tady září, prázdniny skončily, pomalu končí i sezóna dovole-

ných a školáci se vrátili do školních lavic. Také z naší školky, která má 
plný stav, se opět ozývá dětský hlahol a smích. Naší nové paní ředitelce 
školky, Radaně Buďo Kempové po půlročním „poznávání“ začíná první 
školní rok, který si může se svým kolektivem zorganizovat podle svých 
představ. Přejme jí, aby se jí podařilo naplnit své vize o provozu mateřské 
školy a aby pod jejím vedením byli spokojeni nejen rodiče a zaměstnanci školky, ale především 
samotné děti. 

Minulý měsíc jsme si po dlouhé době mohli užít několika kulturních akcí. Po červencovém 
Přátelském sportovním odpoledni, které pro vás připravil Klub seniorů, jsme si v pátek 13. srp-
na zazpívali na folkovém večeru s hudebníkem Ivo Šindelem, týden nato proběhly, minulý rok 
odložené Sochovy národopisné slavnosti a poslední prázdninový víkend připravili místní hasiči 
mimo tradiční hasičskou soutěž i zábavné odpoledne na ukončení prázdnin. Poděkování patří 
všem organizátorům těchto akcí, ale i všem účastníkům, kteří přišli jejich snahu o návrat kultur-
ního života v obci podpořit. Zvláštní poděkování patří taktéž zaměstnancům obce pod vedením 
p. Martina Žídka, kteří mimo práci, kdy se starají o vzhled obce, čistotu veřejných prostranství, 
odpadové hospodářství, údržbu zeleně a jiné, vždy ochotně připravovali zázemí pro tyto akce. 
Ať to bylo fyzicky náročné chystání lavic a stolů, stavba pódia pro Sochovy slavnosti, kosení 
a příprava obou areálu, až po závěrečný úklid a likvidaci odpadků. Taktéž děkujeme paní Evě 
Zachové za úklid všech obecních budov a prostorů využívaných k těmto akcím. Věřme, že se 
naše životy opět vrátí do normálních kolejí a takovýchto společných setkání bude přibývat. Uží-
vejte si ještě letního sluníčka a doufejme, že i září nám přinese pár hezkých dnů, než se nám 
přihlásí o slovo podzim. Školákům přeji hodně studijních úspěchů a vám všem pohodu, dobrou 
náladu, a hlavně pevné zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci září oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:

Marie�Pečínková�–�87�let
Václav�Matěj�–�80�let

Michael�Kmenta�–�50�let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody. Pevné zdraví, 

spokojenost a životní elán.
Ať je Váš každý den života krásný.

noví občánci

Rodičům�Silvii�Csomorové�
a�Radimu�Carbolovi�

se v měsíci červenci narodil syn�Oliver.

Rodičům�Lucii�a�Ivovi�Vláškovým�
se v měsíci srpnu narodila dcera�Sára.

Přejměte naše blahopřání k narození 
Vašich krásných dětí. Ať Vám přinášejí 

mnoho štěstí a radostných chvil.

V sobotu 21. srpna proběhl v areálu u škol-
ky už XXVI. ročník Sochových národopisných 
slavností. Ze známých důvodů se slavnosti 
konaly po roční vynucené pauze a spadl nám 
kámen ze srdce, že se je vůbec podařilo usku-
tečnit. A myslím, že můžeme říct – úspěšně! 
Po delším váhání jsme se začátkem června 
rozhodli, že se i přes nepředvídatelnost vývoje 
epidemiologické situace a s ní spojených pra-
videl a omezení pokusíme slavnosti uspořádat 
a budeme doufat, že také proběhnou. Oslovili 
jsme soubory, se kterými jsme byli domluvení 
již z loňského roku, a většina z nich pozvání 
přijala. Oproti jiným ročníkům vystoupilo jen 
méně dětských souborů a také jsme vynechali 
průvod. 

Po slavnostním zahájení byl program za-
hájen pořadem dětských i dospělých sou-
borů SKORO NAs zastavila aneb Jak zrobiť 
program do Lhotky, ve kterém se představily 
dětské soubory Valášek, Ondrášek a Malá Os-
travica a dospělé soubory Pilky, Ondřejnica, 
Grunik, Javořina a Jitřenka. Autorka pořadu 
Kristýna Pavlíková Mílková se snažila humor-
nou formou divákům přiblížit radosti a strasti 
přípravy pořadu na folklorní festival. 

V loňském roce si připomněly soubory Va-
lašský vojvoda a Ostravica kulatá výročí svého 
založení, která bohužel nemohly v plánovaném 
termínu oslavit. Malou oslavou pak tedy moh-
ly být alespoň jejich medailóny na Sochových 
slavnostech – Dyž sem ja šel přes Ondřejnik 
a Ostravica, jak ji znáte! Oba soubory, které 
jsou pravidelnými účastníky slavností, sklidily 
zaslouženě obrovský potlesk. Podvečerní čas 
pak zpříjemnila návštěvníkům CM Jagár svým 
pořadem nazvaným Zahrajte mi, kamarati.

Vyvrcholením programu letošního ročníku 
bylo vystoupení bratislavského vysokoškol-
ského folklorního souboru Technik s názvem 
MY Technikari. Tance a písně z různých koutů 
Slovenska nám představili výborní tanečníci 

Letošní „Sochovky“, na které jsme tentokrát 
čekali dva roky, jsou za námi. Sundaly se nápi-
sy, billboardy sponzorů, demontovaly se stany, 
rozložily a uschovaly stoly a lavičky a areál lho-
tecké mateřské školy opět na nějakou dobu uti-
chl. A potlesk, který provázel vystoupení účin-
kujících, poděkování sponzorům, lhoteckému 
Klubu žen i obci Lhotka už je minulostí… Ale 
„účinkujícími“ byl i jiní, kteří na jevišti jmenováni 
nebyli a jmenovitě se jim netleskalo…

Připomeňme si aspoň některé z nich. Už za-
čátkem týdne před sobotními slavnostmi se na-
kupovalo pro kuchyň. Ve středu se připravova-
ly náplně a „drobenka“, aby se pak dalšího dne 
už od ranních pěti hodin z pětatřiceti kil mouky 
zadělalo těsto a začalo pečení pověstných 
velkých lhoteckých makových, hruškových, bo-
růvkových a tvarohových koláčů. Do odpolední 
čtrnácté hodiny dvanáct párů ženských rukou 
pod tradičním odborným vedením Karly Slípko-
vé jich „vyrobilo“ přes dvě stě padesát. 

Mezitím už v týdnu, a hlavně pak v jeho zá-
věru, se areál zaplňoval stoly, lavicemi, stany 
a vším potřebným pro pohodlí diváků i potřeby 
účinkujících. To všechno již třetí desítku let or-
ganizuje Ruda Kalus – i tanečník a zpěvák sou-
boru Pilky – s ochotnými pomocníky ze Lhotky 
i kozlovického Valaškého vojvody. Neméně dů-
ležité, a navíc odborné práce zabezpečuje již 
několik let i Aleš Stonavský, garant „elektřiny“.

V pátek se pekařky přeměnily na kuchař-
ky a pod „velením“ Boženky Kalusové nejdřív 
škrábaly brambory, aby pak v sobotu uvařily 
a nasytily téměř čtyřstovku strávníků – hlavně 
členů všech souborů. Kuchařky si většinou 
– pokud zároveň navíc nebyly jako Boženka 
účinkujícími – programu na jevišti užily jenom 
krátce, protože na jídelním lístku slavností bylo 
nejenom „obědové“ vepřo-knedlo-zelo, ale 
i večeře – zelňačka, případně klobáska…

Když už jsou jmenováni manželé Kalusovi, 
je nutno také napsat, že i jejich dcery a syn se 
„pomamili a potatili“. Syn Tomáš je už sedmým 
rokem ředitelem Sochových slavností a spolu 

s ním tuto významnou lhoteckou národopisnou 
akci již v několikaměsíčním předstihu připravu-
jí, ale i v jejím průběhu organizují a operativně 
řeší i jeho sestry Markéta Velká s Lenkou Sto-
navskou. Všichni tři se „Sochovkám“ věnují už 
od svých studentských let.

Není možné také nevzpomenout všechny 
úžasné a obětavé stánkařky a stánkaře, kteří 
vědí, že láska k „Sochovkám“ prochází i u di-
váků žaludkem, ať už je to něco k snědku 
nebo zapití…

Zabezpečením těch nejlepších podmínek 
pro účinkující i diváky nebývá ve Lhotce po-
věřena žádná odborná agentura. A tak nejen 
v přípravě a průběhu programu, ale i v neděli 
– kdy se celý venkovní areál i budova mateř-
ské školy uklízí a uvádí do původního stavu, 
jsou obětaví pomocníci na svých místech. 
Všichni mají svá jména, ale jejich vyjmeno-
váním by se tento článeček několikrát pro-
dloužil. Právem ale i je však můžeme nazvat 
účinkujícími na této každoročně největší lho-
tecké akci. A tedy i jim patří toto připomenutí, 
poděkování a obrazně i potlesk nás všech… 

 P.�Pasek

krátce z obce

Místní�poplatky
Děkujeme všem občanům, neevidujeme žád-
nou dlužnou částku na místních poplatcích 
za odpady a psy.

Psi
Žádáme občany, kteří doposud nepřihlásili 
své psy starší třech měsíců, aby tak bezod-
kladně učinili.

Kominík
Koncem měsíce září navštíví naši obec jako 
každým rokem kominík pan Petr Dvořáček.
Zájemci o revizi a vymetení komínu, nechť 
se hlásí buď osobně na OU, emailem: info@
obec-lhotka.cz nebo telefonicky u p. Romany 
Kochaňové, tel.: 737 732 972.

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v září: 
pondělí 6. 9. a 20. 9. 

Biologicky rozložitelný odpad rostlinné-
ho původu, velkoobjemový, elektroodpad 
a kartonový papír můžete odevzdávat vždy 
v sobotu od�10.00�do�12.00�hodin na sběr-
ném místě u bývalého kravína, případně 
po tel. domluvě v pracovní době obecního 
úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného 

místa mimo provozní dobu, a to ani bio-
logicky rozložitelný odpad, který přijde 
do uzamčeného prostoru. Nevhazujte trávu 
a zbytky rostlin přes plot. Veškerý odpad 
předejte osobně pracovníkovi obecního 
úřadu. Mimo provozní dobu můžete odklá-
dat pouze větve z ořezu stromů a keřů (bez 
kořenů) na vyznačené místo.  oú

Odpadové hospodářství

Lhotka žila poměrně bohatým kulturním 
životem. Ale koronavirus bohužel do této čin-
nosti „hodil vidle“ a bylo třeba všechny plá-
ny zrušit. A nebylo jednoduché, jak na časy 
před koronavirem navázat. Naskytla se na-
bídka Ivo Šindela na jeho pásmo s názvem 
„Srdeční záležitosti“, v němž hrál na kytaru 
a zpíval písničky Vlasty Redla, Karla Plíhala, 
Jaromíra Nohavici. 

Ivo Šindel hrál léta v doprovodné kapele 
Věry Špinarové, a tak není divu, že tvorba 
moravských písničkářů je jeho srdci blíz-
ká. Termín koncertu s podtitulem – Pose-
zení u táboráku s hudbou a občerstvením 
v areálu u školky – byl stanoven na pátek 
13. srpna a doufali jsme, že toto „nešťast-
né datum“ nebude mít neblahý vliv. Třeba 
na počasí. Také byla obava, zda po tak dlou-

hé době přijdou lidé, navíc v čase probíha-
jících dovolených. Ale vyšlo to! Počasí bylo 
takřka ideální a písničky byly krásné. Vždyť 
je známe skoro všichni. Ovšem tři vzpomí-
naní písničkáři mají svůj zcela osobitý styl. 
Ale nezpíváme si u kytary například Stánky 
a neřešíme, že nezníme jako Jan Nedvěd? 
Ivo Šindel se ukázal jako zdatný hudebník. 
Asi šesti desítkám posluchačů předvedl 
pásmo, v němž kvalitně nabídl tvorbu těchto 
„moravských bardů“. A nebyl vůbec skoupý. 
Když zahrál připravený program, ochotně 
bez nároků na zvýšení honoráře přidal dal-
ší písničky. Byl to v areálu u školky velmi 
příjemný večer. A tak jsme si přáli, ať tento 
trend pokračuje i o týden později při tradič-
ních Sochových národopisných slavnostech. 
Ale o tom už je jiný článek.  J.�H.

Konečně je tu kultura

Léto se nám počasím pomalu přehoup-
lo spíše k podzimu a děti se již jistě těší 
do mateřské školy! Aktuálně se věnujeme 
novému zpracování školního vzdělávacího 
programu, plánujeme akce a aktivity na celý 
školní rok. 

Pro děti bude největší změnou prostředí 
v mateřské škole. Byly pořízeny například 
nové šatničky pro starší děti, ale hlavně pro-
storové uspořádání třídy prošlo změnami. 
Naším záměrem je vytvořit členitý prostor, 

v němž si každé dítě najde „svůj koutek“ pro 
hru a dojde k vytvoření zázemí pro koopera-
ci v menších skupinách. Vytvořili jsme kou-
tek dopravní výchovy a kostek. Zde se děti 
mohou těšit na nové kostkoviště, ale také 
relaxační koutek s knihovnou nebo přírodo-
vědný koutek, kde si děti budou rozšiřovat 
své poznatky o přírodě a pečovat o rybičky 
v akváriu. 

 Těší se na Vás kolektiv mateřské školy! 
 Radana�Buďo�Kempová

Přípravy nového školního roku vrcholí!

Upozorňujeme občany, aby ukládali 
na sběrných místech v obci pouze vytří-
děný odpad do jednotlivých nádob podle 
druhu odpadů. Pokud nevíte, co do které 
nádoby patří, stačí si to na nich přečíst. 
Neodkládejte u nádob taktéž komunální 
odpad, který patří do popelnic, a odpad, 
který se do nich nevejde. K tomu je určeno 

sběrné místo u budovy bývalého kravína. 
Do nádob na použité jedle oleje odkládej-
te pouze oleje a tuky v pevně uzavřených 
PET láhvích. Tyto nádoby neslouží pro od-
kládání starých zavařenin, zbytků potravin 
a technických olejů. Nepřidělávejte práci 
obecním zaměstnancům, kteří to po vás 
musí třídit.

Upozornění občanům

Komu také patří potlesk…
� Foto:�Alena�Tomisová

� Foto:�Alena�Tomisová

Sochovy národopisné slavnosti

i zpěvácká skupina za doprovodu vynikající 
cimbálové muziky.

Během celého odpoledne a večera vy-
hrávaly nejen k poslechu, ale i k tanci muzi-
ky zúčastněných souborů na vedlejší scéně 
za školou, po skončení všech pořadů na pódiu 
se zábava přesunula právě tam a pokračovala 
dlouho do noci. 

Nejen programová nabídka byla velmi 
pestrá, také ve stáncích s občerstvením bylo 
z čeho vybírat. K zahnání hladu i žízně bylo 
připraveno jako vždy mnoho lákavých dobrot, 
o čem svědčí i to, že s přibývajícími večerní-
mi hodinami už bylo všechno snědeno a sko-
ro také vypito… Také počasí stálo díkybohu 
na naší straně a přichystalo si pěkný letní slu-
nečný den.

Sochovky přilákaly i letos do Lhotky hodně 
diváků a věřím, že u nás všichni prožili příjem-
né odpoledne a večer s folklorem, přáteli nebo 

dobrým jídlem. Velmi si této divácké přízně 
vážíme a věříme, že zůstane stejně vysoká 
i v příštích letech.

Na závěr ještě poděkování těm, bez kterých 
by Sochovy národopisné slavnosti nemohly 
být realizovány. Děkujeme opět těm desítkám 
lidí nejen ze Lhotky, kteří ochotně pomohli při 
přípravách, v průběhu akce, ale také s úklidem 
po jejím skončení. Neobešli bychom se samo-
zřejmě ani bez finančních prostředků. Největší 
část nákladů pokryje dotace, kterou nám po-
skytuje Moravskoslezský kraj a Sdružení měst 
a obcí povodí Ondřejnice, do rozpočtu slavnos-
tí přispívají i další sponzoři ze Lhotky i z okolí. 
Všem podporovatelům včetně Obce Lhotka 
patří také velké poděkování.

Srdečně vás všechny už teď zveme na pří-
ští ročník Sochových národopisných slavností, 
který se bude konat 20. srpna 2022. 

 Markéta�Velká
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rozloučili jsme se 

V měsíci záři jsme se rozloučili 

s panem Karlem Malušem.

Rodině a pozůstalým 

upřímnou soustrast.

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
vybarvující se příroda, chladná a občas mlhavá rána nám ukazují, 

že je tady podzim. Doufejme, že nám říjen přinese ještě dost hez-
kých dnů, abychom mohli zahrádky, zahrady a okolí našich domovů 
připravit na zimu. 

Při těchto podzimních pracích vzniká značné množství biologicky 
rozložitelného odpadu z ořezu stromů a keřů nebo hrabání spadané-
ho listí a trávy. Na tyto odpady máme u bývalého kravína zřízeno sběrné místo. Proto bych 
vás chtěl požádat, zdržte se pálení trávy, listí a větví, odvezte tento odpad na sběrné místo 
a neobtěžujte své sousedy nepříjemným kouřem. Koncem září bylo firmou Lesostavby 
a.s. za cenu 141 250 Kč upraveno koryto potoka a zpevněna krajnice místní komunikace 
vedoucí k rodinnému domu č.p. 116, která byla v havarijním stavu. Taktéž jsme začali 
s udržovacími opravami místních komunikací. Tryskovou technologií byla zpevněna komu-
nikace v místí části Okluk od pana Mičulky po pana Fuchsíka a stejně tak bude opravena 
část komunikace ve Staviskách kolem p. J. Kopčáka. Během října bychom chtěli opravit 
stejnou technologií i výtluky na nejfrekventovanějších místních komunikacích a autobuso-
vém stanovišti. 

V říjnu si připomínáme i jeden významný den, a to Den vzniku samostatné Českoslo-
venské republiky. 28. říjen 1918 je dnem, který bezpochyby patří mezi klíčové momenty 
ve formování českého národa. Za tuto dobu má naše země za sebou bohatou historii, kte-
rá nebyla vždy růžová, ale všechny útrapy jsme s hrdostí vydrželi a věřím, že si z historie 
všichni vzali ponaučení. Byla i lepší léta, nabyli jsme opět naši svobodu, přišlo osamostat-
nění samotné České republiky a otevřeli jsme se světu. Proto buďme hrdí na své symboly, 
vlajku, znak i hymnu, žijme a radujme se z přítomnosti, kdy si můžeme užívat nejlepší 
období v historii samostatného státu, a přispějme k tomu, aby naše děti a všichni, kteří 
přijdou po nás, vzpomínali jen na ty nejlepší dny. Využijte svého práva, kdy se můžete ak-
tivně zapojit do rozhodování o směrování naší země a přijďte v pátek 8. a v sobotu 9. října 
do sálu Obecního domu, kde se uskuteční volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu 
České republiky. Přijďte dát hlas a důvěru svým kandidátům, které si vyberete z volebních 
lístků, které už určitě máte ve svých schránkách. Přeji vám hodně slunečných, hezkých 
vybarvených podzimních dnů, dobré nálady a především pevné zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci říjnu oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:

Rudolf Ivánek - 86 let
Josef Krpec - 75 let

Ludmila Šugárková - 75 let
Zdeněk Vrubel - 70 let
Soňa Reková - 70 let

Jarmila Židková - 65 let
František Štefek - 60 let
Ilona Šrubařová - 50 let

Dalibor Šigut - 50 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody. Pevné zdraví, 

spokojenost a životní elán.
Ať je Váš každý den života krásný.

krátce z obce

poděkování

Děkujeme všem hasičským jednotkám, které se podílely na náročné dlouhodobé likvidaci 

požáru seníku ve Lhotce, ve kterém bylo uskladněno zhruba 1 500 balíků sena. Požár byl 

nahlášen v sobotu 28. srpna v 18.12 hodin a jeho likvidace trvala do pondělních večerních 

hodin. Poté ještě několikrát místní hasiči vyjížděli k dohašování stále se objevujících ohnisek. 

Poděkování patří také místním hasičkám, které po celé tři dny ve dne i v noci zajišťovaly 

ochranné nápoje a stravování pro zasahující hasiče. Děkujeme všem, kteří, ať jídlem a nápoji 

pro hasiče nebo jakoukoliv jinou pomocí, přispěli ke zdárnému zdolání požáru.

Podle předpovědi meteorologů mělo být 
počasí v úterý 14. září jasné a slunečné 
s teplotami kolem pětadvaceti stupňů. Vy-
šlo jim to na sto procent. Na tradiční zájezd 
lhoteckého Klubu seniorů si snad deštníky 
nevzal nikdo a i svetříky, saka a mikiny na-
konec zůstaly v autobuse. Takže program 
se čtyřmi zastaveními, který byl v režii ve-
doucí zájezdu a předsedkyně Klubu Majky 
Holečkové, měl už od rána „zelenou“. 

Prvním zastavením byla návštěva Baziliky 
Nanebevzetí Panny Marie a svatého Cyrila 
a Metoděje na Velehradě. Je součástí Vele-
hradského kláštera a zároveň nejvýznam-
nějším poutním kostelem v České republice. 
Jedna průvodkyně všechny provedla historií 
baziliky od založení v roce 1201 do součas-
nosti a ta další pak tajemnými podpodlaž-
ními kryptami s vykopávkami románského 
i gotického slohu. 

Před druhým zastavením – v sladkovodní 
a botanické expozici Živá voda v nedaleké 

Modré – se všichni ještě posilnili obědem. 
Zatímco k obědu byla kapsa kuřecí, v Živé 
vodě byly „hody pro oči“ samozřejmě rybí. 
Z ryb domácích bylo možno vidět zejmé-
na kapry, líny, karasy, cejny a okouny, 
ale i dravce – štiky, candáty, nebo sumce. 
V podvodním tunelu, který byl pro všechny 
tou nejzajímavější atrakcí, kromě těch „na-
šich“ vznešeně proplouvali i vodní „migranti“ 
– jeseteři, kteří z Černého moře dopluli až 
do řeky Moravy.

Tak trochu protipólem historické vele-
hradské baziliky byla při třetím zastavení 
návštěva Kostela svatého Ducha, dosud ne-
dokončeného netradičního chrámu ve Sta-
rém Městě u Uherského Hradiště. Ten má 
naopak historii mladou – vzniká postupně 
teprve od roku 2002 podle návrhu slovin-
ského architekta Ivo Goropevšeka a dosud 
v něm bylo proinvestováno necelých 100 
milionů korun.

Dojmů při všech třech zastaveních bylo 

dost, proto je bylo třeba trochu utřídit. Ve-
lice vhodným „prostředím“ pro to utřídění 
byla čtvrtá zastávka v jedněch z nekrásněj-
ších a na Moravě největších lázní – Luha-
čovicích. Ty účastníkům zájezdu poskytly 
možnosti procházet se v krásném prostředí 
uprostřed parků, pramenů a fontán. Snad 
každého nadchla charakteristická Jurkovi-
čova architektura v harmonii s okolní příro-
dou a příznivým klimatem. Samozřejmě, že 
k tomu všemu patřila i Vincentka, Ottovka 
a Aloiska – tři nejznámější z luhačovických 
šestnácti pramenů, ze kterých každou hodi-
nu vyvěrá v lázních na povrch patnáct tisíc 
litrů léčivé minerální vody. 

To vše, spolu s předchozími zážitky 
bude pro všechny účastníky zájezdu pří-
jemnou vzpomínkou na tuto další dobrou 
akci, kterou lhotečtí senioři připravili nejen 
pro sebe, ale i pro ostatní Lhoťany a přátele 
Lhotky. 

 Pavel Pasek

O táborech ve Lhotce jste určitě již slyše-
li! A kdo měl to štěstí, že nás v srpnu křičící 
neslyšel a jdoucí po místních cestách nevi-
děl, a tedy neví, co se děje v srpnu ve Lhot-
ce, může se o táborech něco málo dozvědět 
v tomto článku. 

Již pátým rokem jsem pořádala příměst-
ské tábory ve Lhotce. Stejně jako v loňském 
roce byly turnusy tábora opět dva. Dohro-
mady se zúčastnilo 64 dětí. Tentokrát však 
byly poprvé jednotlivé turnusy rozděleny po-
dle věku, aby si každý mohl užít hromadu 
zábavy, soutěží, výletů. První tábor se konal 
od 9. do 13. srpna a byl určen především 
mladším dětem od čtyř do osmi let. A jaké 
bylo téma tohoto tábora?

Za sedmero horami, sedmero řekami 
a možná ještě dál, tam kde se dějí zázraky, 
tam kde dobro vítězí nad zlem. Svět pohá-
dek je kouzelným místem pro malé i velké. 
A každá pohádka někde začíná a někde 
končí. Červená Karkulka, Sněhurka, Ko-
cour v botách, Popelka, Šípková Růženka, 
všichni je známe, ale jak to s nimi bylo dál? 
Když zazvonil zvonec a pohádky byl konec? 
S dětmi jsme se tedy přenesli do světa po-
hádek a společně jsme zjišťovali, jak by 
mohly pohádky pokračovat. Zároveň jsme 
hledali a sbírali jednotlivé dílky pohádek 
a každý si poskládal svoji vlastní pohádko-
vou knížku! „Zazvonil zvonec a pohádky je 
konec… Nebo?“ tak znělo téma tábora pro 
mladší děti.

Od 23. do 27. srpna se pak konal druhý 
turnus pro starší děti od sedmi let. Celý tý-
den byl zaměřen na herní aktivity se spor-
tovní tematikou a výlety po okolí. V plánu 
byly dva celodenní výlety, bohužel kvůli 
počasí se uskutečnil pouze jeden. Pokoři-
li jsme vrchol Ondřejníka  ! Ve středu ráno 
jsme si vyzvedli řízky v restauraci U Fandy 
a o půl dvanácté jsme už koukali na Lhotku 
ze samotného vrcholku Ondřejníka. Protože 
si s námi počasí celý týden hrálo, do progra-
mu byl zařazen i bazén a závody v plavá-
ní. Zvládli jsme také netradiční olympiádu, 
sportovní poznávačku a bojovku v lese. Celý 

Čtyři zastavení na zájezdě seniorů

Příměstské tábory ve Lhotce, již popáté!

Upozorňujeme majitele psů, ať z řad míst-
ních občanů či návštěvníků naší obce, na zá-
kaz volného pobíhání psů v obci. Opakovaně 
se vyskytují nezabezpečení volně pobíhající 
psi, kteří se bez dozoru i „pod dozorem“ po-
hybují po veřejných prostranstvích, ohrožují 
a obtěžují ostatní občany naší obce, znečišťu-
jí a poškozují veřejné prostranství i soukromé 
majetky. V neposlední řadě hrozí i samotným 
psům možnost zranění při kolizi s automobily 
nebo cyklisty.

Majitelé těchto psů také porušují obecně 
závaznou vyhlášku č. 2/2011, kterou se sta-

novují pravidla pro pohyb psů a jiných zví-
řat na veřejném prostranství v obci Lhotka. 
(Na veřejném prostranství je možný pohyb 
psů „pouze na vodítku“. Fyzická osoba, 
která má pohyb psů na veřejném prostran-
ství pod kontrolou či dohledem, je povinna 
odstranit znečištění veřejného prostranství 
psími exkrementy.) Naopak bychom chtěli 
poděkovat těm majitelům psů, kteří je be-
rou jako členy rodiny, řádně se o ně starají, 
na procházkách po obci je mají vždy na vo-
dítku a také po nich vše řádně uklidí.

 Děkujeme. oú

Upozornění na zákaz volného pobíhání 
psů a znečišťování veřejných 

prostranství i soukromých majetků

Prvním větším tématem po seznámení 
s prostředím mateřské školy a s kamarády 
bylo téma „Co nám roste na zahrádce“. Vy-
užili jsme svého okolí, do zahrádek během 
procházky nahlédli a dále jsme již propojovali 
učení s prožitky – poznávali a ochutnáva-
li jsme zeleninu, zpracovávali jablka formou 
sušení a pečení štrúdlu. Doufáme, že vyso-
ké počty nemocných dětí se během druhého 
měsíce školního roku sníží a budeme si moci 
užívat témata podzimu a přírody kolem nás.

 za kol. MŠ Lhotka Radana Buďo

Ovoce a zelenina, to je zdravé, to je prima! 

Volby do sněmovny
Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu 
České republiky v roce 2021 se budou ko-
nat v sále Obecního domu: V pátek 8. října 
od 14.00 do 22.00 hodin. V sobotu 9. října 
od 8.00 do 14.00 hodin. 

Svoz odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v říjnu: 
pondělí 4. 10. a 18. 10. 

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného pů-
vodu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10.00 do 12.00 hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domlu-
vě v pracovní době obecního úřadu. Neod-

kládejte odpad v okolí sběrného místa mimo 
provozní dobu, a to ani biologicky rozložitelný 
odpad, který přijde do uzamčeného prostoru. 
Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes plot. 
Mimo provozní dobu můžete odkládat pou-
ze větve z ořezu stromů a keřů (bez kořenů) 
na vyznačené místo.  oú

Omluva
Velice se omlouvám rodině pana Karla Malu-
še za nevhodné načasování hlášení místního 
rozhlasu a narušení posledního rozloučení. 
Z důvodu čerpání dovolené bylo hlášení na-
hráno dopředu ve standardně nastaveném 
čase hlášení. Na vyvěšeném parte jsem si 
neprověřila čas konání obřadu. 
Z tohoto důvodu vznikla tato politováníhodná 
situace.  Romana Kochaňová

Upozornění na obecně 
závaznou vyhlášku

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po celý den veškerých prací 
spojených s užíváním zařízení a přístrojů 
způsobujících hluk. 

Porušení povinností stanovených touto 
obecně závaznou vyhláškou lze postihovat 
jako přestupek. Proto vás žádáme, dodržuj-
te tuto vyhlášku a dopřejte klid o nedělích 
a svátcích svým sousedům i návštěvníkům 
obce.  oú

týden děti soutěžily a plnily úkoly, aby zís-
kaly body. Za určitý počet bodů každý získal 
zlaťák. V pátek se všichni těšili na jarmark 
s odměnami. Za nasbírané zlaťáky si děti 
vybraly odměny. Ani nevlídné počasí nám 
náladu nezkazilo a všichni jsme si sportovní 
týden pořádně užili!

Chtěla bych poděkovat restauraci U Fan-
dy za výborné obědy a také možnost využít 
bazén. Největší poděkování patří OÚ Lhot-
ka, který již tradičně vypomáhá s organizací 
tábora a také opět umožnil využití prostorů 
v areálu MŠ. Děkuji za spolupráci! 

 Kristýna Kotalová
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slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
vybarvené stromy a keře, ranní mlhy a hromady spadaného listí nám 

připomínají, že je tady listopad, předposlední měsíc letošního roku. Právě 
první listopadový den začal poslední rok čtyřletého volebního období stá-
vajícího zastupitelstva. 

Toto období nebylo pro zastupitele vůbec jednoduché. Než se ně-
kteří stačili v nové roli zastupitelů obce pořádně rozkoukat, přišlo covi-
dové období, které téměř zastavilo kulturní a společenský život v obci. Většina komunikace 
mezi mnou a zastupiteli probíhala online, ale to neznamená, že by zastupitelstvo přestalo 
pracovat. Během tří let jsme se sešli na mnoha pracovních schůzkách a čtyřiadvaceti ve-
řejných zasedáních, kdy jsme se snažili hledat řešení pro zvelebení, zkrášlení a usnadnění 
vašeho života v naší obci. Děkuji všem zastupitelům za dosavadní spolupráci a věřím, že 
můžu i za ně slíbit, že se budeme i v posledním roce volebního období snažit, abychom vás 
nezklamali, a až budete za rok hodnotit naši práci, bude převládat to pozitivní. Samozřejmě, 
že práce obecního zastupitelstva je možná pouze v úzké spolupráci se všemi zaměstnanci 
obecního úřadu a obecními pracovníky, kteří se starají o údržbu a vzhled obce, a v ne-
poslední řadě s vámi občany, za což všem patří taktéž poděkování. O činnosti obecního 
zastupitelstva a obecního úřadu i o tom, co se nám podařilo za poslední dobu udělat, jste 
pravidelně informováni zde na stránkách Mikroregionu, na obecních stránkách, obecním 
facebooku a pravidelně, jednou týdně, v Mobilním rozhlase. Kdo jste se ještě nezaregist-
rovali do Mobilního rozhlasu, udělejte tak a budete mít pravidelné informace z obce z první 
ruky. Vše, co pro vás obecní zastupitelstvo udělalo, byste měli hlavně poznat v každoden-
ním životě v obci. Samozřejmě pokud potřebujete radu, pomoc, máte nějaký dotaz, námět 
či připomínku k práci zastupitelů nebo starosty, přijďte za mnou na obecní úřad, kde máte 
dveře vždy otevřené. Věřte, že zpětná vazba od vás občanů má pro nás velkou cenu a vaše 
spokojenost s životem v obci je pro nás prioritou. Přeji vám hodně hezkých a vybarvených 
podzimních dnů, dobrou náladu, veselou mysl, a hlavně pevné zdraví.

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci listopadu oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:

Marie�Bílková�-�87�let
Jaroslav�Mičulka�-�80�let

Jiří�Tyleček�-�70�let
Lidmila�Strakošová�-�70�let
Bohumil�Šrubař�-�65�let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody. Pevné zdraví, 

spokojenost a životní elán.
Ať je Váš každý den života krásný.

V sobotu 2. října parta přátel ondřejnické-
ho lhotkoše Ondry osadila na vrcholu Ondru 
juniora spolu s kamarádkou Haničkou. Vě-
říme, že budou všem, kdo vyjdou na vrchol 
Ondřejníka, dělat radost stejně jako to dělá-
val dřevěný panáček, kterého jme posadili 
nahoru v roce 2017, aby uvítal návštěvníky 
37. Srazu Lhot a Lehot České a Slovenské 
republiky. 

Více než čtyři roky, ať svítilo sluníčko, pr-
šelo, foukalo nebo mrzlo, obdarovával svým 
typickým a nezapomenutelným úsměvem 
každého, kdo došel až k němu na vrchol. 
Bohužel se jeho čas naplnil a další rozmary 
zimního počasí by už určitě nevydržel. Díky 
několika nadšencům, kteří jeho znovunaro-
zení iniciovali, se můžeme na vrcholu dále 
těšit příjemnému setkání s tichými, ale vždy 
usměvavými společníky Ondrou a Haničkou. 
Děkujeme všem, kteří se přišli rozloučit se 
starým lhotkošem Ondrou a přivítat Ondru 
jr. a jeho kamarádku Haničku. Děkujeme 
i za zajištění dřeva na nové panáčky, kte-
ré je tentokrát z druhé strany Ondřejníka ze 
Pstružího, a také za jejich vynesení na vr-
chol. Prosíme, starejte se o ně jako o vlastní, 

ať nám na vrcholu Ondřejníčka dělají dlouho 
radost. Vezměte si zpět vše, co si nahoru 
přinesete, udržujte toto místo s nádhernými 
rozhledy v čistotě.

krátce z obce

Odpadové�hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinné-
ho původu, velkoobjemový, elektroodpad 
a kartonový papír můžete odevzdávat 
do konce listopadu vždy v sobotu od 10.00 
hodin do 12.00 hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domlu-
vě v pracovní době obecního úřadu. Neod-
kládejte odpad v okolí sběrného místa mimo 
provozní dobu, a to ani biologicky rozložitel-
ný odpad, který přijde do uzamčeného pro-
storu. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odkládat 
pouze větve z ořezu stromů a keřů (bez ko-
řenů) na vyznačené místo.  oú

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v listo-
padu: pondělí 1. 11., 15. 11. a 29. 11.

Po roční pauze jsme se mohli opět setkat 
na tradiční podzimní lhotecké drakiádě, která 
se uskutečnila 3. října na Horečkách. Zřejmě 
také díky teplému a slunečnému počasí dorazi-
lo na kopec téměř sedm desítek dětí lhoteckých 
i přespolních v doprovodu svých rodičů nebo 
dalších rodinných příslušníků. 

Povětrnostní podmínky na pouštění draků 
byly ideální, většina draků neměla problém 
vzlétnout vysoko, bylo třeba jen dávat pozor, 
aby se nezamotali vysoko ve vzduchu do sebe. 
V některých chvílích byl „provoz draků“ na ob-
loze opravdu hustý…

Jak už to tak bývá, zpočátku se nadšeně 
pokoušely o pouštění draků děti za asistence 
a pomocí dospělých, postupně však nadšení 
opadalo, děti mizely do lesa a dospělí u draků 
osiřeli.

Děti jsme z lesa dostali, až když bylo ohláše-
no společné focení, losování tomboly a rozdá-
vání odměn. Cenu z tomboly získali samozřej-
mě jen ti majitelé šťastného čísla, odměnu však 
všichni, takže nikdo neodcházel z prázdnou.

Během celé akce nechybělo ani občerst-
vení pro děti i dospělé. Letošní drakiáda byla 
taková, jaká má být – draci létali, děti si po-
hrály, dospělí si popovídali, zkrátka všichni 
jsme si to krásné podzimní odpoledne na Ho-
rečkách užili. 

„Díky“ koronaviru tento rok nezačal ve svě-
tě, v Česku, ale i v naší Lhotce zrovna nejlé-
pe. Tradiční plesová sezona nevyšla hasičům, 
klubu žen se sokoly… a samozřejmě ani se-
niorům. A protože ti se stali navíc celosvětově 
nejohroženější skupinou, neuskutečnila se ani 
jejich „výročka“. A tak aspoň nástěnka a články 
v Mikroregionu informovaly o domácím luštění 
dvou sad regionálních křížovek, rozesílaných 
výborem klub seniorů svým členům, stejně jako 
o plánech, které ovšem byly zjara ještě nejisté.

Naděje svitla od zahájení očkování. Ale ani 
to neprobíhalo tak rychle, jak by si všichni přá-
li, takže se muselo zrušit i tradiční svatodušní 
smažení vaječiny v přírodě. 

Přesto se výbor klubu scházel, dle přijatých 
protiepidemických opatření, rozdával dárky ju-
bilantům, přijímal nové členy, připravoval čle-
ny do výboru, ale i další akce pro očekávané 
uvolnění. To přišlo s létem. Protože už byla 
většina seniorů po „druhé dávce“, mohl výbor 
ve spolupráci s MASkou – Místní Akční Sku-
pinou Beskydy připravit v červenci na Kuříně 
pro své členy, ale i ostatní Lhoťany sportovní 
odpoledne. Za absolvování úsměvných nená-
ročných sportovních disciplín i vyhodnocení 
luštitelů křížovek byli účastníci setkání odmě-
něni cenami, opékanými buřty, ale i výborným 
počasím.

Léto s příznivou zdravotní bilancí umožnilo 
po roční přestávce uskutečnit ve Lhotce v srp-
nu i folklorní národopisné Sochovy slavnosti. 
I na jejich přípravě, stejně jako v průběhu slav-
ností, byli členové lhoteckého Klubu seniorů 
– nejenom jako pomocníci, ale i jako účinkující 
– vidět. 

Stejně dobrá situace byla ještě i po létě. 
A proto se mohl uskutečnit pečlivě připravova-
ný autobusový zájezd, při kterém výbor členům 
i nečlenům umožnil poznat zajímavá místa již-
ní Moravy – Velehrad, podvodní tunel v blízké 
Modré, nový kostel ve Starém Městě u Uher-
ského Hradiště i lázně Luhačovice.

Ke každoročnímu programu patří už léta jar-
ní „vaječina“ a podzimní „buřty“. A protože „buř-
ty“ byly už v létě, připravili senioři pro změnu 
na září ještě tu zjara neuskutečněnou „vaječi-
nu“. A ta opět – i když v komornějším provedení 
– neměla chybu.

Akce, které se v průběhu roku nakonec vy-

Drakiáda s ideálními podmínkami

I senioři čekají na „lepší časy“

dařily, naplnily výbor klubu optimismem k usku-
tečnění krmášové zábavy a výroční členské 
schůze v závěru roku a v roce novém i k přípra-
vě Přátelského večírku…

…jenomže… „člověk míní, ale koronavirus 
mění“. Počty nakažených koncem října opět 
nečekaně stouply. A tak z výše jmenovaných 

akcí už není možno uskutečnit žádnou. Lho-
teckému Klubu seniorů a jeho členům tedy ne-
zbývá než spolu se všemi čekat na to, že opět 
přijdou „lepší časy“, ve kterých pro své členy 
připraví takový celoroční program, na jaký byli 
všichni ve Lhotce léta zvyklí.  Pavel�Pasek

Po mnoha omezeních jsme po delší době 
vyrazili na Projektový den mimo MŠ a navští-
vili jsme Záchrannou stanici v Bartošovicích. 
Seznámili jsme se s prostředím a zaměřením 
záchranné stanice. 

Děti mohly porovnat velikost a složení 
hnízd některých ptáků. Do detailu jsme po-
zorovali složení vejce nebo odchov mláďat 
ptáků. V expozicích si mohly děti zblízka pro-
hlédnout sovy a dravce žijící v našich lesích, 
sledovat komentované krmení vydry či získat 
informace ze života čápů bílých i černých, 
králíků divokých a veverek. Tato exkurze 
nám získanými informacemi zapadla do tý-
denního tématu Pečujeme o své okolí. 

� Za�kolektiv�MŠ�Lhotka�
� Radana�Buďo�Kempová

Návštěva Záchranné stanice 
v Bartošovicích

Noví lhotkoši Ondra a Hanička 
vás čekají na vrcholu Ondřejníka 
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Nezávisle na tom, jestli je nebo není koro-
navirová doba, nebo je-li ještě stará, nebo už 
nová vláda, čas běží neúprosně dál. Tak se 
ani nemůžeme divit, že máme za sebou už 
i listopad. Martin „na bílém koni“ tentokrát ne-
přijel a snad, když Kateřina nebyla „na sně-
hu“, nebudou ani Vánoce na blátě. Od konce 
listopadu odpočítáváme už i první ze čtyř ad-
ventních týdnů…

V listopadu jsme také uctili Památku ze-
snulých – „Dušičky“ a setkávali se více, než 
jindy i na lhoteckém hřbitůvku pod naším 
Ondřejníkem. Protože se na podzim, zejmé-
na po návratu k zimnímu času, brzy stmívá, 
svítí na něm svíčky a jiná podobná světýlka 
i po předpůlnočním zhasínání veřejného 
osvětlení daleko zřetelněji. Zejména po ne-
dávné opravě centrálního kříže i cesty k němu 
slýcháváme často od místních i vzdáleněj-
ších návštěvníků hřbitova chválu nejenom 
na něj, ale i na to, že u nás ve Lhotce hřbitov 
je. Nebylo tomu tak vždy. Nejstarší pamět-
níci vzpomínají ještě na dobu před více než 
sedmdesáti léty, kdy Lhotka byla „přifařena“ 
ke Kozlovicím a tam také byli lhotečtí občané 
pohřbíváni. K založení hřbitova ve Lhotce, 
na jehož vybudování se svépomocí podílela 
téměř stovka občanů, došlo až v roce 1950. 
A už v červenci a srpnu téhož roku na něm 
byli pohřbeni první dva lhotečtí občané.

Dušičky jsou bezesporu jedním z nejvý-
znamnějších svátků u nás. Památka zesnu-
lých, kterou dodržuje naprostá většina našich 
občanů, rozhodně ale není jediným svátkem 
na přelomu října a listopadu. Když to vezme-
me pozpátku, každoročně připadá Památka 
zesnulých na 2. listopad. O den dříve má 
své místo v kalendáři svátek Všech Svatých 
a ještě před ním – poslední den v říjnu – se 
pak slaví „helouín“, psáno Halloween. Ten – 

zejména proto, že je oblíben u dětí – si po-
malu nachází místo i u nás. I když se Dušičky 
jako státní svátek neslaví, jsou v Česku prav-
děpodobně více slaveným dnem než Všech 
Svatých. Zajít na hřbitov a zapálit svíčku je 
tradicí i bez náboženské podstaty. 

A co vlastně znamená ten Halloween? 
Název tohoto svátku, s historií sahající až 
do doby před naším letopočtem, je odvozen 
od anglického „All Hallow Even“ tedy před-
večer Všech Svatých. Den je vnímán jako 
den zábavy. Během noci z posledního října 
na prvního listopadu se lidé oblékají do kos-
týmů, zdobí domy, vydlabávají dýně a straší. 
Děti při tom koledují o sladkosti.

Všechny podobné oslavy sjednocuje 

stejná myšlenka. Lidé mají potřebu se sejít 
a zavzpomínat i na ty, kteří už s námi být ne-
mohou. Proto je naprosto pochopitelné, že 
se už po staletí Dušičky těšily a stále těší tak 
velké úctě a oblibě. Jsou ale také důstojnou 
předzvěstí ještě významnějších svátků i lho-
teckých akcí, které nás čekají v prosinci... 

 Pavel�Pasek

Lhotka

slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
tak nám ten letošní rok nějak rychle uběhl, máme tady prosinec 

a užili jsme si i první sněhovou nadílku. Tohle poslední letošní vydání 
Mikroregionu se k vám dostalo v adventním čase, který nám připomíná 
blížící se vánoční svátky. 

Je to období rozjímání, pohody, setkávání se s rodinou a přáteli, ale 
je to také období, kdy se zamýšlíme a hodnotíme uplynulý rok a plánu-
jeme rok následující. Dáváme si různá předsevzetí a každý z nás má do nového roku i něja-
ké to přání. Jedno přání máme určitě společné, a to, aby už konečně skončila ta nešťastná 
kovidová doba, která nás všechny trápí už bezmála dva roky. V minulých létech jsem vás 
v prosincovém vydání zval na různé kulturní a sportovní akce, které se pravidelně konaly 
ve vánočním období. Už jsem se těšil, že vás po roce můžu opět pozvat na předvánoční 
akci, kterou jsme pro vás připravovali. Těšili jsme se, že budeme společně nasávat vánoční 
atmosféru při Zpívání koled s malým koncertem místních umělců, vystoupením dětí z mateř-
ské školy a mini jarmarkem. Bohužel, v této době, kdy píšu tyto stránky, se epidemiologická 
situace nevyvíjí dobře a nedovedu vůbec předjímat, jaká opatření budou platit v den pláno-
vané akce. Vypadá to, že i letošní vánoční svátky si budeme užívat obklopeni pouze svými 
nejbližšími. V letošním roce jsme pro vás opět připravili obecní kalendář. Tento kalendář 
by měl být vaším nejen každodenním pomocníkem, ale i zdrojem poznání a zábavy. Cílem 
tvůrců tohoto kalendáře je ukázat vám pár zajímavých míst ve Lhotce, můžete si podle něj 
naplánovat procházky, osobně tato místa navštívit a také si zasoutěžit. Více informací se 
dovíte v samotném kalendáři, který by měl být pro vás připravený v první polovině prosince 
na obecním úřadě. Informaci o vydávání kalendářů se dovíte na obecní stránkách a v mo-
bilním rozhlase. Protože se nám blíží konec roku, rád bych poděkoval za celoroční spolu-
práci všem občanům, zastupitelům, zaměstnancům obce, paní ředitelce a zaměstnancům 
mateřské školy, všem spolkům, zkrátka každému, kdo se podílel na zvelebení, zviditelnění 
nebo společenském a kulturním rozvoji naší obce. Odpočiňte si od předvánočního shonu 
a užívejte si klidný adventní čas, se svými blízkými a rodinou. 

Přeji vám klidné a pohodové prožití blížících se vánočních svátků a do roku 2022 hod-
ně štěstí, osobních i pracovních úspěchů, moře dobré nálady, úsměvů a především pevné 
zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci prosinci oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:
Richard�Stachel�85�let
Albín�Závodný�83�let

Oběma oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody. 

Pevné zdraví, spokojenost a životní elán.
Ať je Váš každý den života krásný.

Příjemné prožití vánočních svátků, hodně štěstí, 
rodinné pohody, a hlavně pevné zdraví v roce 2022 

přejí starosta, místostarosta, zastupitelé 
a zaměstnanci obecního úřadu ve Lhotce.

krátce z obce

Poslední�zastupitelstvo
Poslední veřejné zasedání zastupitelstva 
v letošním roce, jehož hlavním bodem bude 
schválení rozpočtu obce na rok 2022, se 
bude konat v pondělí 20. prosince 2021 
v 18.00 hodin v sále Obecního domu. 

Kalendář�na�rok�2022
Informace o vydávání obecního kalendáře 
na rok 2022 budou zveřejněny v mobilním 
rozhlase, na obecních stránkách a face-
booku. Tento kalendář si můžete následně 
koupit na obecním úřadě nebo v obchodě 
u Ivánků za cenu 20  Kč.

Svoz�odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v pro-
sinci: pondělí 13. 12. a 27. 12.

Uzavřené�sběrné�místo
Upozorňujeme občany, že sběrné místo bio-
odpadu a velkoobjemového odpadu v budo-
vě bývalého kravína je od 1. 12. 2021 uza-
vřené. V případě nutnosti je možné otevřít 
po dohodě na obecním úřadě nebo p. Mar-
tinem Žídkem. V pravidelném provozu bude 
opět od března 2022. 

Nejen „dušičkové“ ohlédnutí

Upozorňujeme majitele automobilů, aby 
v zimním období neparkovali a neodstavovali 
vozidla podél místních komunikacích a veřej-
ných prostranstvích, které nejsou určené k par-
kování z důvodu zimní údržby a odhrnování 
sněhu. 

Během této činnosti může dojít k poškoze-
ní vašich vozidel sněhovou radlicí nebo odlé-

tajícím posypovým materiálem. Uvědomte si, 
že tam, kde ještě projede osobní vozidlo, už 
se nemusí traktor s radlicí protáhnout, a ještě 
hrne nějaké množství sněhu. Neztěžujte již tak 
namáhavou a zodpovědnou práci pracovníkům 
provádějícím zimní údržbu.

Všem slušným majitelům automobilů děku-
jeme za pochopení.

Upozornění obecního úřadu

IN.F.Obálky pro seniory, které slouží k pře-
dání informací o užívaných lécích, kontaktech 
na příbuzné apod. pro složky záchranného sys-
tému, které zasahuji v případě tísně, ohrožení 
zdraví nebo života, jsou k vyzvednutí na obec-
ním úřadě u p. Kubalové.

IN.F.Obálka pomáhá efektivnímu zajištění 
pomoci v situaci tísně, ohrožení zdraví nebo 

života. Je třeba vyplnit formulář s požadova-
nými údaji a vložit jej zpět do plastové obálky 
a umístit do lednice, nejlépe do vnitřní při-
hrádky dveří. Samolepkou nebo magnetkou 
pak označit dveře lednice nebo vstupní dve-
ře do bytu z vnitřní strany a tím způsobem 
budou informovány zasahující záchranné 
složky.

IN.F.Obálka pro seniory

Zaregistrujte se do�mobilního� roz-
hlasu a dostávejte tak� pravidelně�
zdarma� aktuální� informace� z� obce 
přímo do své e-mailové schránky.

Tato služba je pro občany zcela 
zdarma a využít ji může každý, kdo se 
zaregistruje do systému a dobrovolně 
poskytne kontaktní údaje pro zasílání 
zpráv. Registraci zdarma můžete pro-
vést buď přes webovou stránku www.

obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz nebo 
vám pomůžeme s registrací na obec-
ním úřadě. Touto formou se vám snaží-
me přinést co nejaktuálnější informace, 
jako jsou krizové situace, upozornění 
na výpadky elektrické energie či od-
stávky vody, změny úředních hodin, 
upozornění na splatnost poplatků, in-
formace o odpadovém hospodářství, 
nových vyhláškách, informace lékařů, 

pozvánky na veřejné zasedání zastu-
pitelstva, pozvánky na kulturní, spole-
čenské a sportovní akce a mnoho dal-
ších informací. Věřím, že tento způsob 
komunikace, kdy vám jsou informace 
reálně doručeny ať jste právě kdekoliv, 
na rozdíl od informací jen zveřejně-
ných, vám zjednoduší a zpříjemní život 
v naší obci. Nezapomeňte�si�zaregis-
trovat�e-mailovou�adresu!!!

Zaregistrujte se do mobilního rozhlasu

Jedním z témat v měsíci listopadu byla 
péče o sebe a své okolí. Seznámili jsme se 
s možnostmi, o co můžeme ve svém okolí pe-
čovat, a pak jsme se zaměřili sami na sebe. 
Ve spolupráci s ČČK proběhl projektový den 
na téma prevence úrazů a první pomoc. Spo-
lečnost ZkusToZdravě doplnila naše téma 
o zdravou výživu a pohybové aktivity. Téma 
završujeme vycházkami do okolí, tedy pohy-
bem na čerstvém vzduchu s nádhernými vý-
hledy na místní kopečky. 

� Za�kol.�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo�

Téma péče o sebe a své okolí
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rozloučili jsme se 

S�paní�Drahoslavou�Mičulkovou.

Rodině�a�pozůstalým�upřímnou�soustrast.

slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
máme tady začátek roku 2022 a všichni s nadějí očekáváme, zda 

bude konečně lepší než ty dva předchozí, koronavirové, kdy jsme byli 
ochuzeni o většinu tradičních lhoteckých akcí. Všichni si přejeme, aby-
chom se mohli bez větších omezení konečně setkávat, organizovat 
společné kulturní, společenské a sportovní akce. Také letošní lednové 
vydání Mikroregionu je bez informací o proběhlých vánočních akcích, 
které vždy vyplňovaly celou lhoteckou stránku. Bohužel opět budeme ochuzeni i o letošní 
plesovou sezónu. Doufám, že jste si i tak užili klidné a pohodové vánoční svátky doma se 
svými nejbližšími. 

V pondělí 20. prosince loňského roku proběhlo veřejné zasedání zastupitelstva, na kte-
rém byl mimo jiné schválen rozpočet obce na rok 2022 a taktéž byl zhodnocen uplynulý rok. 
V letošním roce bude obec hospodařit s odhadovaným rozpočtem ve výši 11 069 770 Kč. 
Jen několik bodů z hodnocení uplynulého roku. Podařilo se nám zhotovit projektovou do-
kumentaci a vyřídit stavební povolení na přístavbu kuchyně mateřské školy. Zpracovává se 
projektová dokumentace na zatrubnění části potoka v úseku u p. Kudělky který je v hava-
rijním stavu a ohrožuje přilehlou místní komunikaci. Vyměnili jsme vstupní dveře v budově 
mateřské školy. Během září a října byly provedeny opravy několika místních komunikací 
tryskovou metodou. Firma Lesostavby a.s. provedla zpevnění břehu potoka lomovým ka-
menem kolem obecní komunikace, která slouží k příjezdu k rodinnému domu č. p. 116. Pro-
vedli jsme výběrové řízení na firmu provádějící svoz komunálního odpadu z důvodu končící 
smlouvy s dodavatelem služby. Zakoupili jsme komunální techniku, a to kontejnerový nosič 
za traktor, sypač a šípovou sněhovou radlici. S obecními pracovníky jsme prováděli údržbu 
zeleně, ořez stromů, úklid veřejného prostranství, průběžné opravy místních komunikací, 
čištění příkopů a odvodňovacích žlabů komunikací. Bylo provedeno vyklizení zahrady u hos-
pody Pod Ořechem, drobné opravy na hřbitově, zabetonování schodiště u márnice, oprava 
okapů, údržba volných hrobů. Ve školce byly provedené drobné stavební práce – odstranění 
starého obložení a nevyhovujících šatnový boxů, oprava omítek, vymalování. Opravili jsme 
poruchu na splaškové kanalizaci v umývárně školky, kdy musela být vysekána podlaha 
a vyměněna část potrubí v podlaze. Pracovníci pomáhají při přípravě areálů na jednotlivé 
akce, zajišťují chod sběrného dvora, úklid autobusových zastávek atd. Pomohli jsme desíti 
majitelům rodinných domů bezúročnou půjčkou až 200 000 Kč na pořízení ekologického 
vytápění. Co se týká Územního plánu obce Lhotka, bylo nám začátkem prosince doručeno 
vyhodnocení stávajícího územního plánu. Předpokládáme, že se o případné Změně č. 1 
Územního plánu obce Lhotka budeme bavit na prvním pracovním zasedání v letošním roce. 
Máme podanou žádost o dotaci u Národní sportovní agentury na výměnu povrchu umělého 
hřiště a výměnu oplocení. Před koncem roku jsme ještě stihli podat žádosti o dotaci u MMR 
na opravu částí místních komunikací, a to část komunikace Pod Ořechem, k paní Zlé, kolem 
Tomisů (Halamička), k vodojemu od p. Běčáka po odbočku k rodinným domům p. Zajonce 
a P. Skuliny a lentilkovou ulici. Ve stejném programu máme podanou žádost o dotaci na re-
konstrukci dětského hřiště u mateřské školy. Po pracovní stránce byl minulý rok úspěšný 
a budeme se snažit, abychom i letošní rok, který je mimo jiné i rokem volebním, mohli v jeho 
závěru hodnotit jen kladně. 

Přeji vám, vašim blízkým i kamarádům šťastný a úspěšný rok 2022, po celý rok dobrou 
náladu a hlavně pevné zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci lednu oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:

Milan�Mynář�–�91�let
Rudolf�Syslo�–�75�let

Zdeňka�Pasková�–�70�let

Oběma oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody. 

Pevné zdraví, spokojenost a životní elán.
Ať je Váš každý den života krásný.

Statistika ke konci roku
Ke dni zpracování Mikroregionu má obec 

Lhotka 577 obyvatel, z toho 288 mužů v prů-
měrném věku 41 let a 289 žen s průměrným 
věkem 42 let.

Přihlášených psů máme 137.
Všechny místní poplatky jsou v tomto roce 

uhrazeny – děkujeme všem.
Vyprodukovali jsme k 30. 11. 2021 12,2925 t 

skla, 16,6608 t papíru a 17,7045 t plastu.

krátce z obce

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v lednu: 
pondělí 10. 1. a 24. 1.

Upozornění�občanů
Upozorňujeme občany, že sběrné místo 
bioodpadu a velkoobjemového odpadu 
v budově bývalého kravína je až do břez-
na uzavřené. V pravidelném provozu bude 
opět od března 2022. Můžete odkládat 
pouze větve z ořezu stromů a keřů, ostatní 
odpady je možné odkládat pouze po tel. do-
hodě s p. Martinem Žídkem.

Mobilní�rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a e-mailovou 
adresu v Mobilním rozhlase obce Lhotka 
na adrese https://obec-lhotka.mobilnirozhlas.
cz/, a budete dostávat do e-mailu pravidelné 
informace z dění v obci. Krizové a nejdů-
ležitější informace dostanete sms zprávou 
i na staré mobilní telefony. 
Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní apli-
kaci https://zlepsemecesko.cz/
Registraci, stažení aplikace i příjem veške-
rých zpráv máte ZDARMA.

Tříkrálová�sbírka
Tříkráloví koledníci přinášejí lidem radost-
nou zprávu o narození Božího syna v bet-
lémských jeslích. A prosí o dar na pomoc 
lidem v nouzi. Každá koruna v kasičce má 
svoji váhu. Přijměte, prosíme, tyto vyslance 
potřebných, které bychom měli, za příznivé 
epidemiologické situace, potkávat ve Lhot-
ce v sobotu 8. 1. 2022 a v neděli 9. 1. 2022. 
Bližší informace sledujte na obecních strán-
kách a facebooku. Za jakýkoliv příspěvek 
vám předem děkujeme.

Stejně jako ostatní spolky a organizace, tak 
i Klub seniorů Lhotky se na činnost v novém 
roce zodpovědně připravuje. Výbor klubu plá-
nuje pro své členy i ostatní Lhoťany opět au-
tobusový zájezd, smažení vaječiny, opékání 
buřtů, sportovní odpoledne a věří, že tentokrát 
vyjde i „výročka“, krmášová zábava, stejně jako 
v plesové sezoně přátelský večírek.

Díky času, který je spravedlivý k nám všem, 
nezapomenou určitě v klubu seniorů ani v no-
vém roce na jubilanty, kterým se každoročně 
ke kulatinám a polokulatinám předávají dárky. 
Ty právem patří i u seniorů nejdřív sedmde-
sátníkům a po každých pěti letech těm star-
ším. Takže v roce 2022 to budou senioři na-
rozeninových ročníků 1952, 1947, 1942, 1937 
a všech ročníků nižších…

A právě s těmi nejstaršími pamětníky se dá 
zavzpomínat i na kulaté letopočty jiné… na ty, 
které se vztahují pro změnu k událostem lho-
teckým. Vzpomeňme aspoň některé z nich. 
Nejmladšími kulatinami z těch vybraných je tři-
cítka. Právě tolik roků uběhlo od roku 1992, kdy 
bylo založeno Honební společenstvo majitelů 
pozemků na katastru obce Lhotky, které před-
cházelo vzniku mysliveckého spolku. O hodně 
významnější kulatiny – sedmdesátiny – má Vý-
bor žen, který předcházel vzniku Českosloven-
ského svazu žen a nynějšímu Klubu žen, stej-
ně jako Sokolská družina mládeže, ze které se 
návazně vytvořil současný Sokol. Ve stejném 
roce – 1952 – byla zřízena ve Lhotce i samo-
statná osvětová beseda, která první místnost 
pro svoji „kulturní izbu“ získala z upravené třídy 
ve staré škole.

Ještě více – osmdesát – let nás dělí od roku 
1942, kdy v jarních měsících začala elektrifika-
ce obce. Není bez zajímavosti, že už v srpnu 
se začalo svítit a že dokončeno bylo do dvou 
let. Před osmdesáti lety byl založen ve Lhotce 
i jediný povolený spolek pro mládež během 
Protektorátu – sportovní spolek Kuratorium. 
I devadesátka je v této malé rekapitulaci za-
stoupena – tolik má hasičská zbrojnice, stej-
ně jako současná – již třetí – lhotecká školní 
budova. Samozřejmě, že nejvýznamnějšími 
kulatinami bývá rovná stovka. I tu je možno na-
jít v přehledu nedávné historie Lhotky. V roce 
2022 bude sto let od svého založení vzpomí-

nat a právem i slavit Sbor dobrovolných hasičů 
ve Lhotce.

Určitě si každý z nás ve svém životě, ve své 
rodině i ve svém blízkém i vzdálenějším okolí 

najde událost, případně skutečnost, která bude 
hodna vzpomínky nebo i oslavy. Tak ať je ten-
to novoroční článeček k podobnému ohlédnutí 
další malou inspirací…  Pavel�Pasek

malé zamyšlení

K napsání následujících řádků mě in-
spiroval pohled na prázdné vývěsní tabule 
u obecního úřadu a na autobusové zastávce 
Lhotka střed. Poprvé jsme přijeli do Lhotky 
před více než čtvrtstoletím a více než de-
set let tu trvale bydlíme. Kdysi tak plakáty 
s různými oznámeními plné vývěsní tabule, 
že byly plakáty lepeny i jeden přes druhý, 
teď zejí prázdnotou. A může za to hlavně 
covid. Ale ne úplně všechno je jen vina pan-
demie. Kdysi jsem se před známými pyšnil, 
že v naší obci s pěti stovkami obyvatel se 
konalo pět plesů ve třech sálech. Pamatuje-
te? A kdybych tady chtěl vyjmenovat všech-
no, co se dělo během roku, byl by to dlou-
hý seznam. A účast bývala vždycky velká. 

Vzpomínám, že jsem psal, že na fairtrade 
snídani přišlo ve Lhotce 50 lidí a v Blan-
sku, které má 19 tisíc obyvatel, to bylo míň. 
Na divadla, koncerty byl sál vždycky plný. 
Ale například v letošním létě, kdy covido-
vá omezení nebyla téměř žádná a v kolon-
ce pozitivních případů v obci byla 0, účast 
na tom minimu akcí byla slabší. Byl v létě 
koncert, bylo to venku, všechno bylo při-
praveno včetně občerstvení, ale účast byla 
malá. Máme vylepšený Kuřín, ale když kluci 
zorganizovali fotbálek, tak kromě hráčů tam 
skoro nikdo nepřišel, aby je povzbudil. Vo-
lejbal se v létě hrál – alespoň něco! Já vím, 
ten covid nám společenský život pořádně 
rozhodil. Byli jsme připraveni na akci Česko 

zpívá koledy a vánoční koncert. Ale muselo 
to zastupitelstvo odpískat. Končí rok 2021, 
který z tohoto pohledu nebyl moc dobrý. Už 
podruhé si budeme říkat, že snad ten další 
rok bude lepší a že se té potvory konečně 
zbavíme a Lhotka bude žít stejně jako před 
pandemií (ale dvě hospody nám budou chy-
bět). Pokud se to vyplní, tak věřím a dou-
fám, že Lhoťané zase najdou cestu k účasti 
na společenských, kulturních a sportovních 
akcích. Přeji vám všechno nejlepší a hlavně 
zdraví v nadcházejícím roce a moc si pře-
ji, aby toto moje zamyšlení bylo jen historií 
roku 2021 a že se budeme zase společně 
scházet jako dřív. 

 Jaroslav�Hudeček

Kdo také bude mít kulatiny?

Předpokládáme, že už většina z vás má 
doma obecní kalendář pro letošní rok. Na rok 
2022 jsme pro vás připravili kalendář poznáva-
cí a také soutěžní. Prostřednictvím tohoto ka-
lendáře bychom vás chtěli zapojit do poznává-
ní naší obce formou výletů, zábavy, ale můžete 
si taky zasoutěžit o zajímavé ceny.

Do kalendáře jsme se snažili umístit foto-
grafie ze známých i méně známých lhoteckých 
zákoutí. Ke každé fotografii jsme připojili krát-
ký popisek a dva QR kódy. Po přečtení kódu 
na levé straně se dovíte více informací o místě 

na obrázku a druhý vám ukáže GPS souřad-
nice místa na mapě. Vaším úkolem bude toto 
místo osobně navštívit, vyfotit se na něm tak, 
aby bylo identifikovatelné podle originální foto-
grafie v kalendáři a jednu fotografii se jménem 
a příjmením soutěžícího poslat na e-mailovou 
adresu soutez@obec-lhotka.eu. Každá identi-
fikovatelná fotografie bude zařazena do sloso-
vání o zajímavé ceny. Tyto soutěžní fotografie 
nebudou�zveřejněny, pokud k nim nepřipojíte 
písemný souhlas. Do soutěže o hlavní cenu 
bude zařazen soutěžící, který zašle identifiko-

vatelné fotografie ke všem 26 místům. K sou-
těžním fotografiím můžete každý měsíc poslat 
také nanejvýš dvě zajímavé fotografie z každé-
ho navštíveného místa, které budou zveřejněny 
na facebookové stránce Lhotky a fotka s nejví-
ce lajky za určitý měsíc bude oceněna. Autor 
dává zasláním fotografií souhlas se zveřejně-
ním pro obecní účely.

Více informací o soutěži najdete na obec-
ních stránkách www.obec-lhotka.cz, v odkaze 
Soutěž, kde si také můžete stáhnout kalendář 
v elektronické podobě. 

Soutěž s kalendářem – Poznej Lhotku

Upozorňujeme majitele automobilů, aby 
v zimním období neparkovali a neodstavovali 
vozidla podél místních komunikací a veřejných 
prostranství, která nejsou určena k parkování, 
z důvodu zimní údržby a odhrnování sněhu. 

Během této činnosti může dojít k poškození 
vašich vozidel sněhovou radlicí nebo odlétajícím 

posypovým materiálem. Uvědomte si, že tam, kde 
ještě projede osobní vozidlo, už se nemusí traktor 
s radlicí protáhnout, a ještě hrne nějaké množství 
sněhu. Neztěžujte již tak namáhavou a zodpověd-
nou práci pracovníkům provádějícím zimní údržbu.

Všem slušným majitelům automobilů děku-
jeme za pochopení.

Upozornění obecního úřadu
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slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
leden se nám tak nějak rychle překulil a máme tady únor. Všich-

ni jsme se těšili, že si letos užijeme tradičních plesů v sále Obecního 
domu, ale bohužel stejně jako minulý rok jsme museli plesovou sezónu 
z důvodu nepříznivé epidemiologické situace oželet. 

Tradiční plesy začátkem roku vždy zahajovaly kulturní a společenský 
život v obci. Bohužel ještě musíme vydržet a vystačit si s rodinou a blíz-
kými přáteli. Buďme rádi, že žijeme zde, na vesnici, v krásném prostředí a můžeme svůj volný 
čas kdykoliv trávit v nádherné přírodě, kterou nám skýtá okolí Lhotky. 

Rád bych poděkoval vám, kdo jste se zapojili do soutěže Poznej Lhotku, kterou pro vás 
připravili tvůrci letošního kalendáře. Věřím, že si při výletech užijete spoustu zábavy, poznáte 
i zákoutí, která jste prošli třeba bez povšimnutí, a zjistíte, že každé místo má nějakou svou 
historii. Více informací o soutěži, ale i o zajímavých místech v obci najdete na obecních strán-
kách. 

Leden nám přinesl několik mrazivých dnů a sněhovou nadílku, ze které měly radost pře-
devším děti. Děkuji obecnímu pracovníku panu Židkovi za pracovní nasazení při zimní údržbě 
místních komunikací a chodníků. Vás uživatele komunikací a chodníků bych chtěl požádat 
o trpělivost. Obecní zaměstnanec s jedním traktorem nemůže být na všech místech v obci 
v jeden čas. Obecní komunikace a chodníky se udržují podle důležitosti, tak aby byla zajištěná 
dopravní obslužnost, svoz odpadů, příjezd a přístup do školky, obchodu apod. Upozorňuji ma-
jitele automobilů, aby parkovali na svých pozemcích a neodstavovali auta na a podél obecních 
komunikacích, kdy takto odstavená auta brání bezpečnému prohrnování sněhu a není možné 
kolem nich provádět posyp. Neztěžujte prosím pracovníkům provádějícím údržbu komunikací 
už tak náročnou práci. 

Využijte zimních únorových dnů k odpočinku a nabrání nových sil, abyste přivítali jaro odpo-
čatí a plní elánu. Dětem přeji hodně zimních radovánek a vám všem pohodové únorové dny, 
hodně dobré nálady, úsměvu, a především pevné zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci únoru oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:
Štěpánka�Valíčková�–�90�let
Věra�Michalcová�–�90�let
Aloisie�Závodná�–�85�let

Jiří�Skulina�–�70�let
Leoš�Fojtík�–�60�let

Všem oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody. 

Pevné zdraví, spokojenost a životní elán.
Ať je Váš každý den života krásný.

Během února můžete posílat na mailovou 
adresu soutez@obec-lhotka.eu další soutěžní 
fotografie do druhého kola doplňkové měsíční 
soutěže s kalendářem „Poznej Lhotku“. Jejich 
zasláním dáváte souhlas se zveřejněním. Tyto 
fotografie by měly být z míst, které jste navštívili 
v rámci poznávání Lhotky s kalendářem. K fo-
tografii můžete připojit i krátký popisek. Foto-
grafie zaslané během února budou zveřejněny 
od 1. března na facebookové stránce Lhotky. 
Fotka, která dostane během měsíce března 
nejvíce lajků, bude odměněna drobnou cenou. 
Každý měsíc můžete poslat max. dvě soutěžní 
fotografie v doplňkové soutěži.

Do druhé doplňkové soutěže se můžou za-
pojit také děti do 15 let, které nakreslí nebo 
jakoukoliv jinou technikou vytvoří obrázek 
s tematikou výletu po soutěžních místech. 
Do soutěže budou zařazeny fotky nebo ske-
ny obrázků, které zašlou jejich rodiče na e-
-mailovou adresu soutez@obec-lhotka.eu, 
čímž dají souhlas k jejich zveřejnění. Každý 
měsíc může jeden soutěžící poslat maximál-
ně dva obrázky, které budou stejně jako při 
fotografické soutěži zveřejněny na obecním 
facebooku. Soutěžící, jehož obrázek získá 

za určitý měsíc nejvíce lajků, bude taktéž od-
měněn drobnou cenou. 

Více informaci o soutěži „Poznej Lhotku“ na-
jdete na www.obec-lhotka.eu v odkaze Soutěž.

Ceny�v�hlavní�soutěži:

1. cena – mobilní telefon
2. cena – stan
3. cena – spací pytel
Případné dotazy k soutěži vám odpovíme 

na: soutez@obec-lhotka.eu.

krátce z obce

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v únoru: 
pondělí 7. 2. a 21. 2.

Přes�zimu�zavřeno
Upozorňujeme občany, že sběrné místo 
bioodpadu a velkoobjemového odpadu 
v budově bývalého kravína je přes zimu 
uzavřené. V tuto dobu je možné otevřít 
po dohodě na obecním úřadě nebo p. Mar-
tinem Žídkem. V pravidelném provozu bude 
opět od dubna 2022. 

Upozornění
Upozorňujeme majitele psů, aby si při pro-
cházkách na obecních plochách a chodní-
cích po svých psech uklízeli exkrementy 
i v zimním období. Nestačí výkaly jen při-
krýt hromádkou sněhu. Ten časem roztaje 
a věřte, že do této fekální pasti se lehce 
chytne dítě při cestě ze školky, kterýkoliv 
návštěvník obce nebo i sám majitel psa, 
který zapomněl, že před pár dny tímto mís-
tem procházel. Děkujeme.  oú 

Mobilní rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a e-

-mailovou adresu v Mobilním rozhlase 
obce Lhotka na adrese https://obec-lhot-
ka.mobilnirozhlas.cz/ a budete dostávat 
do e-mailu pravidelné informace z dění 
v obci. Krizové a nejdůležitější informace 
dostanete sms zprávou i na staré mobilní 
telefony. 

Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní 
aplikaci https://zlepsemecesko.cz/

Registraci,�stažení�aplikace�i�příjem�
veškerých�zpráv�máte�ZDARMA.

O tom, že se ve Lhotce odjakživa zpívalo 
(a stále se zpívá), se všeobecně ví. Bývaly, 
jsou a rodí se i nové cimbálovky. Zpěváci 
a zpěvačky vyhrávali a vyhrávají soutěže, 
Lhotka má i profesionální hudebníky. Také 
proto má i „notu“ na obecním znaku a prapo-
ru. Hodně se o to zasloužil Vincenc Socha 
a jím založený lhotecký národopisný folklorní 
soubor Pilky, který v loňském roce vzpomněl 
svoje pětaosmdesátiny. Ale nejenom on. Zpí-
valo se a stále zpívá i ve lhotecké kapli Na-
vštívení Panny Marie. A právě tam se zrodily 
další dva sbory – dětská Schola Rosnička 
a před sedmi lety farní sbor Cantamus.

Ale závěr starého i počátek nového roku 
souborům nepřál. Přestože Pilky i Cantamus 
už od podzimu pilně zkoušely, vystoupení 
odpadávala. Pilkám nakonec nevyšlo nic. 
Místo vystoupení si všichni rozšířili znalosti 
o řecké abecedě. Ke známým písmenům alfa, 
beta, gama a delta ze školy, přibylo písmeno 
„o“ s názvem omikron – což je další mutace 
letos již tříletého Covidu 19. Cantamus měl 
štěstí trochu více. I když zrušených vystoupe-
ní bylo také dost, přece jen se třikrát blýskl 
nově nazkoušeným programem. A nebyl to 
program ledajaký. Se svým sbormistrem Jiřím 
Tesaříkem zpěváci nastudovali skutečnou la-
hůdku – Českou mši vánoční od Jakuba Jana 
Ryby, skladatele a kantora přelomu osmnác-
tého a devatenáctého století. V prosinci měli 
vystoupení nejen v kozlovickém kostele, ale 
i v České Vsi u Jeseníka. V Kozlovicích pak 
Rybovu mši zopakovali k ukončení vánoční-
ho času – za účasti celé řady Lhoťanů – ještě 
jednou letos v lednu.

Sbor Cantamus, který má na rozdíl 
od dlouholeté historie Pilek za sebou tepr-
ve pár let zpívání, měl tedy v uplynulé době 
vystoupení nejvíc. Je třeba také připome-
nout, že sice ve Lhotce vznikl, ve lhotecké 
mateřské škole zkouší, ale původní lhotecké 
pěvecké soprány, alty, tenory a basy posílili 

Fotografická soutěž – poznej Lhotku 

Během měsíce ledna jsme se mimo jiná 
témata věnovali také zvířátkům v zimě. 
Naše prostředí nám umožňuje pozorovat 
dění v přírodě zblízka, rozpoznávat stopy 
zvěře, ale také se setkáváme s jejich úto-
čištěm. Dětem jsme se snažili přiblížit život 

zvířat v zimě také ve spolupráci s myslivcem 
p. Martinem Hlaváčem. A abychom také pří-
rodě pomáhali, do krmelce jsme odnesli mr-
kev, kterou darovali rodiče dítěte.

� Za�kolektiv�MŠ�Lhotka�
� Bc.�Radana�Buďo

Pomáháme zvířátkům v zimě
S notou ve znaku každý chvilku tahá pilku

už i další zpěváci – z Kozlovic i dalších měst 
nejenom lašského regionu. 

Nejmladší a nejstarší ze lhoteckých soubo-
rů ovlivňuje ubíhající čas, současná doba, ale 
i věk jejich členů. Děti z před léty založeného 
dětského souboru Schola Rosnička vyrostly 
a jsou z nich studenti na různých středních 
i vysokých školách, takže se na zkoušky, ani 
vystoupení už nesejdou. A ve folklorním sou-
boru Pilky? Tam má již většina členů mezi se-
dmdesáti a osmdesáti lety a jako pandemicky 
nejohroženější skupina musí nejvíce zvažo-
vat, kdy začnou zkoušet pro další vystoupení. 

Takže v současné složité době pomyslnou 
zpěváckou pilku „tahá“ nejvíce Cantamus. 
Budiž mu za to velké uznání. Ale protože 

Lhotce a Lhoťanům nechybělo nikdy úsilí 
zvládnout všechny překážky, všichni věří, že 
zase brzy budou s Cantamusem i na veřej-
ných vystoupeních pilku „tahat“ opět taneč-
níci Pilek, obnovená dětská Schola Rosnička 
i ostatní soubory, hudebníci a zpěváci. 

� Pavel�Pasek�
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Vážení spoluobčané,
teď v březnu přivítáme pravé astronomické jaro, které, jak všichni 

doufáme, nám přinese hodně hezkých a slunečných dnů. Mnoho z vás 
se určitě nemůže dočkat, až se bude moct pustit do zvelebování okolí 
svých domovů, zahrad a přípravy zahrádek na novou sezónu. 

Při těchto pracích vzniká zvýšené množství jak biologického, tak 
komunálního odpadu. Chtěl bych vás požádat, abyste tyto odpady 
řádně vytřídili a uložili do patřičných nádob na sběrných místech. Větve z ořezu stromů 
a keřů můžete odkládat na hromadu u budovy bývalého kravína. Vytříděním odpadů ušet-
říte práci obecnímu zaměstnanci, který má teď na jaře s údržbou veřejného prostranství, 
komunikací a ostatního obecního majetku práce až nad hlavu. Jako každoročně jednáme 
s úřadem práce o možnosti získání pracovníků na veřejně prospěšné práce, kteří nám vý-
znamně pomáhají především s údržbou zeleně, ale i s dalšími pracemi v obci. Bohužel díky 
neschválenému státnímu rozpočtu ještě stále nevíme, zda budeme mít možnost v letošním 
roce nějaké pracovníky získat. Předpokládáme, že budeme případně poptávat i sezonní bri-
gádníky z řad našich občanů. Vypadá to, že se nám epidemiologická situace začíná pomalu 
zlepšovat a všichni se těšíme, že se budeme moct sejít na nějakém společném setkání. Prv-
ní dubnovou sobotu bychom se rádi opět zapojili do celorepublikové akce Ukliďme Česko 
– Ukliďme naši Lhotku, na kterou zvu všechny dobrovolníky, kteří mají chuť pro naši Lhotku 
něco udělat, aby byla zase o něco pěknější. Po akci si tradičně posedíme u ohně, opečeme 
buřta a trošku se pobavíme. V případě úspěšné žádosti o dotaci plánujeme v jarních dnech 
společnou výsadbu stromů na obecních pozemcích v rámci akce „Sázíme budoucnost“. Vě-
říme, že se život v obci bude postupně dostávat tam, kde jsme byli zvyklí a budeme se 
na společných akcích setkávat častěji. Pokud chcete dostávat pravidelné informace nejen 
o plánovaných akcích v obci a nejste ještě zaregistrováni do Mobilního rozhlasu, můžete tak 
udělat na https://obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz/, případně přijďte na obecní úřad a my vám 
s registrací pomůžeme. 

Všichni určitě s napětím sledujete události na východ od naších hranic. Uvědomme si, že 
tento válečný konflikt je opět důsledkem jednání lidí, a to ať jednotlivců nebo skupiny posed-
lé touhou po moci, touhou po ovládání davu a touhou podmanit si ostatní národy. Buďme 
v myšlenkách s těmi, kteří tento konflikt nezavinili, ale jeho hrůzy se jich nejvíce dotýkají. 
S těmi, kteří nechtějí válku, chtějí žít, pracovat a vychovávat své děti ve svobodné zemi. Ne 
všichni mají to štěstí, že můžou žít jako my, ve svobodné zemi uprostřed Evropy. Važme si 
svobody, nebylo to tak vždy a dělejme vše proto, aby to tak i nadále zůstalo. 

Využijte každého slunečného dne k doplnění energie, abyste měli sílu do aktivních dnů, 
kdy nás čeká práce kolem našich domovů. Přeji vám hodně jarního sluníčka, dobré nálady, 
úsměvů, a především pevné zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci březnu oslaví svá životní jubilea 

a dali ke zveřejnění souhlas:

Ludmila�Štefková�–�82�let

Edita�Stachlová�–�81�let

Vlasta�Chasáková�–�80�let

Marie�Syslová�–�75�let

Josef�Michalčík�–�65�let

Všem oslavencům přejeme 

hodně štěstí, pohody. 

Pevné zdraví, spokojenost a životní elán.

Ať je Váš každý den života krásný.

krátce z obce... 

Svoz�odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu 
v březnu: pondělí 7. 3. a 21. 3. 2022.

Mobilní�rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a e-
-mailovou adresu v Mobilním rozhlase 
obce Lhotka na adrese https://obec-
-lhotka.mobilnirozhlas.cz/ a budete do-
stávat do e-mailu pravidelné informace 
z dění v obci. 
Krizové a nejdůležitější informace do-
stanete sms zprávou i na staré mobilní 
telefony. 
Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní 
aplikaci https://zlepsemecesko.cz/.
Registraci, stažení aplikace i příjem 
veškerých zpráv máte ZDARMA.

Místní poplatky můžete platit hotově na po-
kladně OÚ a taktéž trvalým příkazem přes ban-
ku, pro letošní rok se výše poplatků nemění.

Místní poplatky – č.�účtu�1690539349/0800
PES – V.S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 

číslo vašeho domu – 80 Kč. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. Po-
platek zaplatit do 31.�3.�daného�roku.

Informujeme� občany,� že� po� dosažení�
věku�tři�měsíce�vašeho�psa�máte�ohlašovací�
povinnost.�Obecnímu�úřadu�jsou�známi�čtyři�
majitelé�psů,�kteří�tak�doposud�neučinili.

Odpady R.O. – V.S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6 – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO) Dle směr-
nice umístěné na http://www.obec-lhotka.eu/
obecni-vyhlasky/. Poplatek zaplatit do 31.� 5.�
daného�roku.

Odpady T.P. – V.S. vaše číslo domu, za toto 
číslo připojit číslici 7 – 500 Kč za osobu. Popla-
tek zaplatit do 31.�5.�daného�roku.

Odpady podnikatelé – V.S. vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 6 – částka dle po-
depsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31. 5. 
daného roku.

Poplatek z pobytu se platí 2x ročně se splat-
ností 15. 1. za II pololetí 2021- doposud�neevi-
dujeme�platbu�u�jedné�ubytovací�kapacity,�
které�se� tato�povinnost� týká, a 15. 7. za I. 
pol. 2022.

Poplatek za hrobové místo – všem poplat-
níkům, kterým v letošním roce končí smlou-
va, budou zaslány nové nájemní smlouvy 
na 15 let, kde jsou informace o výši platby, 
číslo účtu a VS. 1 kopie je třeba vrátit zpět 
na obecní úřad.

� Romana�Kochaňová,�účetní

Informace k místním poplatkům

Po ránu začaly do školky místo dětí při-
cházet kouzelné postavy – pirátky, Elsy, po-
licisté, ale také kočička, hasič, policista nebo 
postavy ze StarWars, abychom společně 
prožili karnevalové veselí. Letos jsme oslovili 
skvělou průvodkyni programem – paní Rada-
nu Vozňákovou. 

Děti zhlédly kouzelnické představení, 
absolvovaly připravené soutěže, vyrobily 
si kouzelný amulet a nechyběla ani tradič-
ní promenáda masek. Pirátský motiv zaujal 
chlapce i děvčata a věřím, že jsme se všichni 
skvěle bavili! 

� Za�kol.�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo

Pirátský karneval v mateřské škole

Během března můžete opět posílat 
na emailovou adresu soutez@obec-lhotka.
eu další soutěžní fotografie do třetího kola 
doplňkové měsíční soutěže s kalendářem 
„Poznej Lhotku“. Jejich zasláním dáváte 
souhlas se zveřejněním. Tyto fotografie by 
měly být z míst, které jste navštívili v rámci 
poznávání Lhotky s kalendářem. K fotografii 
můžete připojit i krátký popisek. 

Do druhé doplňkové soutěže se můžou za-
pojit také děti do 15 let, které nakreslí nebo 
jakoukoliv jinou technikou vytvoří obrázek 
s tematikou výletu po soutěžních místech. 
Do soutěže budou zařazeny fotky nebo skeny 
obrázků, které zašlou jejich rodiče na e-mailo-
vou adresu soutěž@obec-lhotka.eu, čímž dají 
souhlas k jejich zveřejnění. 

Každý měsíc může jeden soutěžící poslat 

maximálně dvě fotky nebo dva obrázky, kte-
ré budou zveřejněny na obecním facebooku. 
Soutěžící, jehož fotka nebo obrázek získá 
za určitý měsíc nejvíce lajků, bude taktéž od-
měněn drobnou cenou. 

Více informaci o soutěži „Poznej Lhotku“ na-
jdete na www.obec-lhotka.eu v odkaze Soutěž.

Případné dotazy k soutěži vám odpovíme 
na: soutez@obec-lhotka.eu.

Soutěž s kalendářem – Poznej Lhotku 

S jarním úklidem ve vašich domácnos-
tech a zahradách vzniká i zvýšené množství 
různého odpadu. Proto vás žádáme, třiďte 
tento odpad, ukládejte ho na sběrné místa 
do jednotlivých nádob, na kterých máte i po-
pisky, co do nich patří a co ne. Neodkládejte 
k nádobám odpady, které nejsou vytřídě-
né nebo se do nich nevejdou. Odkládáním 

nevytříděného odpadu přiděláváte práci 
obecním pracovníkům, kteří to musí udělat 
za vás. 

Větve z ořezu stromů a keřů můžete uklá-
dat na hromadu u budovy bývalého kravína. 
Sběrné místo bioodpadu a velkoobjemo-
vého odpadu bude otevřeno v pravidelném 
provozu opět od dubna 2022.  OÚ

Upozornění obecního úřadu
Při čtvrtečních večerních procházkách 

Lhotkou jsme mohli od začátku roku vídat 
v poschodí mateřské školky za okny světla. 
To už zkoušel sbor Cantamus. Středeční 
osvětlená okna patří od února cvičenkám 
a o útercích se za okny začali scházet 
na zkouškách už i lhotečtí Pilkaři. Vyjděme 
těch pár schodů nahoru a poslechněme si je 
aspoň za dveřmi. 

Ale co to slyšíme? „Zlatíčka, miláčci 
a děcka“... Nenechme se ale zmást. Nejsou 
tam malé děti. To jenom umělecká vedou-
cí Jana Foldynová – když všechno klape 
– nešetří chválou, povzbuzením a pěkným 
oslovením. Nácviky na zkouškách sama hu-
debně doprovází na harmoniku nebo key-
board YAMAHA. Muzikanti cimbálovky se 
ke zkoušení přidají až o pár týdnů později.

Hudbu a zpěv je slyšet už od přízemí. To 
třeba Vojta spustí: „Už se všeci oženili a já 
se též ožením…“, Štěpán zase zpěvem pře-
svědčuje: „Já jsem kovářův syn…“, Ruda 
návazně všem vysvětluje, že: „Kovář kuje, 

kovář kuje, kovářka mu pokukuje…“ a Pavel 
obrací pozornost jinam a zpívá: „Šenkereč-
ka naša vyzdvihuje košulenku až po vyše 
pasa…“. Ženy si pak naopak postesknou: 
„Měla sem mileho hodinařa…“ Ženské 
a mužské hlasy se střídají v rytmu šlapáka, 
lomcováka, ale i valčíčku, nebo polky.

Po hodince hudby, zpěvu a tance je 
krátká přestávka, ve které se můžeme 
i za dveřmi dovědět že: 

- se organizační vedoucí – Libušce Zlé 
podařilo pro folklorní soubor získat v letoš-
ním roce od MAS – Místní akční skupiny 
Frýdlantsko-Beskydy finanční příspěvek 
z dotačního programu „V Beskydech to žije“ 

- tím pádem bude mít soubor pro Lhoťany 
o jedno vystoupení více – ještě před So-
chovkami“ už v červnu… a ještě nějaké ko-
runky zbudou i na dovybavení krojů souboru 

- v programu srpnových folklorních slav-
ností vystoupí Pilky dokonce se dvěma no-
vými pásmy 

- v souboru se nezapomíná ani na jubi-
lanty. Zejména kulatiny se oslavují – jak ji-
nak než malým pohoštěním, tancem a zpě-
vem 

- do nové sezony vstupují Pilky s dalším 
tanečním párem – nově přibyli Irenka s Pe-
píkem.

Po přestávce zkouška pokračuje. Není 
to ale málo poslouchat soubor jenom 
za dveřmi? Nebylo by lepší vstoupit do sálu 
a ke zpěvákům i tanečníkům se přidat? Pil-
kaři mezi sebe vezmou každého rádi. Tak 
neváhejte. Nebudete litovat. Takovou partu 
hned tak nenajdete… 

 P.�Pasek�

Takovou partu hned tak nenajdete

Průzkum zájmu 
o očkování 

proti vzteklině, 
psince a čipování

MVDr. Anna Tylečková je ochotna 
opět naočkovat vaše psy v případě zá-
jmu v sobotu 30. 4. 2022 v 9.00 hodin 
před obecním úřadem. Žádáme občany, 
kteří by měli o očkování zájem, aby toto 
nahlásili paní Romaně Kochaňové, tel.: 
737 732 972, nebo email: info@obec-lhot-
ka.eu nejpozději 
do 21. 3. 2022. Je 
nutno nahlásit po-
čet psů a o jakou 
vakcinaci máte 
zájem.
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rozloučili jsme se 

V měsíci březnu jsme se rozloučili:

s paní Věrou Michalcovou ve věku 90 let

a paní Aloisií Závodnou ve věku 85 let

Rodině a pozůstalým upřímnou soustrast.

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
ani jsme se nenadáli a máme za sebou první čtvrtinu letošního roku. 

Užili jsme si i několik slunečných dnů, které nám přinesl začátek jara. 
Pomalu se nám blíží velikonoční svátky, které si po dlouhé době snad 
užijeme v klidu a pohodě, se svými blízkými, známými a kamarády. Vě-
řím, že se také stále častěji budeme potkávat na společných kulturních, 
společenských a sportovních akcích.

První společnou akcí byla výsadba stromů v areálu U Školy a výsadba stromořadí podél 
chodníku od autobusového stanoviště ke kapli. Na výsadbu stromů se nám podařilo získat sto-
procentní dotaci ze Státního fondu životního prostředí. Děkuji všem, kteří se této akce zúčastnili, 
a věřím, že si ji také řádně užili. Jarní sluníčko přimělo některé z vás k provedení úklidu kolem 
vašich nemovitostí. Chtěl bych poděkovat vám, kteří jste při úklidu svého majetku přibrali i před-
zahrádky a prostranství kolem místních komunikací. Hodně tím pomáháte obecním pracovní-
kům, kteří se snaží mimo ostatní práce potřebné pro chod obce udržovat v čistotě a pořádku 
i tato veřejná prostranství. Věříme, že se s vaší pomocí podaří udržet v obci čistotu a pořádek 
tak, abychom ukázali naši vesnici všem návštěvníkům v tom nejlepším světle. Aby od nás od-
cházeli s vědomím, že byli v krásné vesnici pod Ondřejníkem, ve které stojí za to strávit pár dnů, 
a také se zde rádi vraceli. Vždyť největší zásluhu na tom, jak naše obec vypadá, máte především 
vy občané. Užívejte si hezkých jarních dnů se smíchem a humorem, který vás udrží v dobré ná-
ladě. Přeji vám příjemné prožití velikonočních svátků, hodně sluníčka, úsměvů a dobré nálady.

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci dubnu oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:
Vojtěch Slípek – 75 let
Jiří Kožuch – 60 let

Oběma oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody. Pevné zdraví, 

spokojenost a životní elán.
Ať je váš každý den života krásný.

V sobotu 26. března jsme se sešli na první le-
tošní společné akci, kterou byla výsadba stromů 
v obci pod názvem „Sázíme budoucnost“. Poča-
sí nám přálo a během dopoledne jsme společně 
vysadili dvacet osm vzrostlých stromků okrasných 
jabloní v areálu U Školy a podél chodníku od au-
tobusového stanoviště ke kapli. Děkujeme všem 
účastníkům, kteří se zapojili do této jarní akce. 

Děkujeme taktéž děvčatům z Ukrajiny, která 
v současné době bydlí u nás ve Lhotce a která se 
rovněž zapojila do výsadby stromů v obci. Věříme, 
že si všichni tuto první jarní společnou akci užili, jak 
při samotné výsadbě, tak při následném posezení, 
kdy jsme se konečně mohli spolu trošku pobavit. 
Na výsadbu těchto stromů jsme získali stoprocent-
ní dotaci ze Státního fondu životního prostředí ČR. 

OČKOVÁNÍ PSŮ 
PROTI VZTEKLINĚ, 
PSINCE A ČIPOVÁNÍ
MVDr. Anna Tylečková je ochotna opět 

naočkovat vaše psy v případě dostatečné-
ho zájmu v sobotu  30.  4.  2022  v  9 hodin 
před obecním úřadem. Žádáme občany, 
kteří by měli o očkování zájem, aby toto na-
hlásili neprodleně Romaně Kochaňové, tel. 
737 732 972, nebo email: info@obec-lhotka.eu 
z důvodu zajištění dostatečného počtu vakcín.

krátce z obce... 

Potraviny U Ivánků
Objednávejte si pečivo, chléb, rohlíky, veky, 
mazance a další na Velký pátek 15. 4. a Bílou 
sobotu 16. 4. Nejlépe od 1. 4. do 8. 4. Objed-
náváme i vinné klobásy.

Svoz odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu: pondělí 
4. 4. a 18. 4. 2022.

Upozornění obecního úřadu
S jarním úklidem ve vašich domácnostech a za-

hradách vzniká i zvýšené množství různého odpa-
du. Proto vás žádáme, třiďte tento odpad, uklá-
dejte ho na sběrné místa do jednotlivých nádob, 
na kterých máte i popisky, co do nich patří, a co 
ne. Neodkládejte k nádobám odpady, které nejsou 
vytříděné nebo se do nich nevejdou. K tomu je ur-
čeno sběrné místo u budovy bývalého kravína. Od-
kládáním nevytříděného odpadu přiděláváte práci 
obecním pracovníkům, kteří to musí udělat za vás. 
Do nádob na použité jedle oleje odkládejte pouze 
oleje a tuky v pevně uzavřených PET láhvích.

Větve z ořezu stromů a keřů můžete ukládat 
na hromadu u budovy bývalého kravína. Sběr-
né místo biologicky rozložitelného odpadu, 
velkoobjemového a elektroodpadu je otevřeno 
v pravidelném provozu vždy v sobotu od 10.00 
do 12.00 hodin.  OÚ

Během dubna můžete opět posílat na mailo-
vou adresu soutez@obec-lhotka.eu další soutěž-
ní fotografie do čtvrtého kola doplňkové měsíční 
soutěže s kalendářem „Poznej Lhotku“. Jejich 
zasláním dáváte souhlas se zveřejněním. Tyto 
fotografie by měly být z míst, které jste navštívili 
v rámci poznávání Lhotky s kalendářem. K foto-
grafii můžete připojit i krátký popisek. 

Do druhé doplňkové soutěže se můžou 
zapojit také děti do 15 let, které nakreslí nebo 
jakoukoliv jinou technikou vytvoří obrázek 
s tematikou výletu po soutěžních místech. 

Do soutěže budou zařazeny fotky nebo skeny 
obrázků, které zašlou jejich rodiče na e-mailo-
vou adresu soutěž@obec-lhotka.eu, čímž dají 
souhlas k jejich zveřejnění.

Každý měsíc může jeden soutěžící poslat 
maximálně dvě fotky nebo dva obrázky, které 
budou zveřejněny na obecním facebooku. Sou-
těžící, jehož fotka nebo obrázek získá za urči-
tý měsíc nejvíce lajků, bude taktéž odměněn 
drobnou cenou.

Více informaci o soutěži Poznej Lhotku na-
jdete na www.obec-lhotka.eu v odkaze Soutěž.

Případné dotazy k soutěži vám odpovíme 
na: soutez@obec-lhotka.eu.

Možná budou zklamáni ti z vás, kteří pod ti-
tulkem očekávali starodávné speciality z lašské 
kuchyně. Ale klidně čtěte – ať už jste mladší 
nebo ti dříve narození – dál, protože to, co v le-
tošním roce obrazně „peče“ – tedy připravuje 
– výbor lhoteckého Klubu seniorů, je ve většině 
případů pro všechny Lhoťany.

Samozřejmě kromě výroční členské schůze. 
Tu budou mít členové Klubu seniorů ve čtvrtek 
28. dubna od 15 hodin v prvním poschodí mateř-
ské školky. Při ní se ohlédnou za uplynulým ob-
dobím, ale dovědí se i to, co všechno je v plánu 
pro rok letošní. V programu výročky bude i dopl-
nění výboru klubu o nového člena, zdravice dětí 
mateřské školy, ale i pohoštění.

A na co se tedy mohou i ostatní Lhoťané letos 

těšit? V červnu připravují senioři na Kuříně tradič-
ní smažení vaječiny a v červenci tamtéž zábav-
né sportovní odpoledne. Za finančního přispění 
obecního úřadu se uskuteční opět autobusový zá-
jezd. Ten je plánován na září, takže o lokalitách, 
které by se měly navštívit, se teprve rozhoduje. 
Po návštěvách zajímavých míst předchozích let, 
jako bylo například arboretum u Opavy, Krnov 
a Cvilín, přečerpávací vodní nádrž Dlouhé stráně, 
Velehrad s blízkou Modrou, jsou letos v „hledáč-
ku“ výboru další pěkná možná navštívení. Uvažu-
je se o „tvarůžkových“ Lošticích, Svatém kopečku 
u Olomouce a jeho ZOO, ale i o dalších zajíma-
vých místech kolem Fulneku, Raduně, Valašské-
ho Meziříčí, Nového Jičína či Klimkovic. Co z toho 
nevyjde letos, bude v plánu napřesrok.

I podzim bude podle výboru Klubu ve zname-
ní akcí, které budou senioři opět připravovat i pro 
ostatní Lhoťany. Samozřejmě, že to bude v prvé 
řadě posezení s opékáním buřtů na Kuříně a pak 
také oblíbená Krmášová zábava. A když budou 

Výsadba listnatých stromů v obci

„Zimo, zimo, táhni pryč, nebo na tě vezmu 
bič!“ S dětmi jsme oživili tradici vynášení More-
ny, Mořeny, Morany či paní Zimy – jak se jí také 
často říká. A protože jsme si současně povídali 

také o Světovém dni vody, byla naše Morena 
šetrná k životnímu prostředí – vyrobili jsme ji 
z pečiva. 

  Za kolektiv MŠ Lhotka Radana Buďo

Zápis pro školní rok 2022/2023 

do Mateřské školy Lhotka, p.o. 
se uskuteční ve dnech 

4. 5. 2022 v čase 12:00 – 15:30 
12. 5. 2022 v čase 8:00 – 12:00 

 
                  Více info: http://lhotkams.webnode.cz 
 

Vynášení Moreny v MŠ Lhotka

Soutěž – poznej Lhotku 

Co se „peče“ u seniorů

po Novém roce podmínky pro plesovou sezonu, 
ani přátelský večírek seniorů chybět nebude.

Každoročně milým zpestřením je v Klubu se-
niorů obdarováváni jubilantů „kulatin a polokula-
tin“ od 70 let výše. Ze čtyřicítky členů je takových 
jubilantů pro letošek čtrnáct. 

K plánovaným akcím budou postupně přiřa-
zovány termíny konání. Členové klubu budou 
o nich informování osobně. A ostatní Lhoťané? 
Ti všichni se o akcích mohou dovědět před je-
jich konáním na plakátových místech Lhotky, 
v obecním rozhlase, na stránkách Mikroregionu, 
ale zejména na klubové nástěnce u točny auto-
busů. Tak ať ty informace nepropásnete… 

 Za KS Lhotky Pavel Pasek

Místní poplatky můžete platit hotově na po-
kladně OÚ a taktéž trvalým příkazem přes ban-
ku. Pro letošní rok se výše poplatků nemění.
Místní poplatky - č. účtu 1690539349/0800

PES – V.S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu – 80 Kč. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. Po-
platek zaplatit do 31. 3. daného roku.

Informujeme  občany,  že  po  dosažení 
věku 3 měsíce vašeho psa máte ohlašovací 
povinnost.  Obecnímu  úřadu  jsou  známi  4 
majitelé psů, kteří tak doposud neučinili.

odpady R.O. – V.S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6 – 500 Kč (250 Kč 
u vybraných rekreačních objektů se špatnou do-

stupností pro vývoz TKO). Dle směrnice umístěné 
na http://www.obec-lhotka.eu/obecni-vyhlasky/. 
Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku.

odpady T.P. – V.S. vaše číslo domu, za toto 
číslo připojit číslici 7 – 500 Kč za osobu. Popla-
tek zaplatit do 31. 5. daného roku.

odpady podnikatelé – V.S. vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 6 – částka, dle podepsa-
ných smluv. Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Poplatek z pobytu se platí 2x ročně se splatnos-
tí 15. 1. za II. pololetí 2021 a 15. 7. za I. pol. 2022.

Poplatek za hrobové místo – všem poplatní-
kům budou zaslány nové nájemní smlouvy na 15 
let, kde jsou informace o výši platby, číslo účtu 
a VS. 1 kopii je třeba vrátit zpět na obecní úřad.

Jak zaplatit místní poplatky

Od sezony 2018/19 čeká lhotecké stolní te-
nisty už třetí postup. Družstvo začalo v okres-
ní soutěži 5. třídy, v současnosti je ve 3. třídě 
a postoupí do 2. Okres Frýdek-Místek má nej-
početnější hráčskou základnu ze všech okresů 
kraje. Celkem má šest okresních soutěží, takže 
konkurence je početná. V současném ročníku 
od 1. utkání 1. 10. 2021 odehráli 19 zápasů 
s bilancí – 13 výher, 4 remízy a 2 porážky a od-
díl stolního tenisu Sokol Lhotka je na postupo-
vém 2. místě tabulky za Orel Paskov C. Hrají 
po celou dobu skoro v nezměněné sestavě. 
V roce 2018 nastoupili – Jaroslav Solik, Lukáš 
Fuchsík, Radoslav Zlý, Ivan Slipek a Jaroslav 
Fulnek. Hned první sezona znamenala postup 
z 5. do 4. třídy a před další sezonou posílil tým 
Roman Strakoš, do té doby hrající v Metylovi-
cích. A posílené družstvo dále postoupilo do 3. 
třídy. Následovala covidová přestávka, začalo 
se opět v loňském roce a je z toho opět postup.

Během těch čtyř let museli stolní tenisté 
změnit působiště. Své účinkování v sále hos-
tince Pod Ořechem po jeho krachu byli nuceni 

ukončit. Útočiště našli na Kuřínu. A jak se jim 
tam hraje? Podle výsledků asi dobře, což po-
tvrdil také J. Solik. Na Kuřínu je více místa, což 
je pro hru přínosem. Nevýhodou je, že sezona 
probíhá vlastně v zimních měsících a sál na Ku-
řínu je třeba připravit. Kromě stolů a ohrádek to 
znamená topit v kamnech, aby byla na zápas 
přijatelná teplota. Celkem během zápasu s jed-
ním soupeřem odehrají 16 dvouher a 2 čtyřhry. 
Letos nás naštěstí zima netrápila extrémními 
mrazy, takže zajistit přijatelné podmínky nebylo 
tak náročné. Do celkového počtu členů oddí-
lu 6+1 je kromě aktivních hráčů třeba přičíst 
i předsedu Jarmila Tomka. Kromě zápasů se 
hráči snaží alespoň jednou týdně potrénovat. 
A zimu na Kuřínu někdy vyřeší tak, že si po do-
mluvě zajedou zatrénovat někam do okolí. Není 
v naší obci těch sportovních příležitostí nějaká 
záplava. Věřme, že stolní tenisté budou v dob-
rých výkonech pokračovat, že letos uspořá-
dají oblíbený a pravidelný vánoční turnaj a že 
na něm zaujme tento sport i děti a porostou 
ve Lhotce následovníci současných hráčů.

Stolní tenisté opět postupují
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady květen, jeden z nejkrásnějších měsíců v roce. Louky se ze-

lenají a příroda se začíná vybarvovat. Teplé jarní sluníčko určitě přispívá 
k dobré náladě, kterou si všichni po událostech posledních dnů potřebu-
jeme udržet. Doporučuji vám krátké i delší procházky v okolí Lhotky, kdy 
můžete navštívit mnoho míst, ze kterých jsou hezké pohledy do širokého 
okolí, nebo můžete pro inspiraci vybrat místa, která byly zveřejněna v ka-
lendáři pro letošní rok. 

Když už se budete toulat kolem Lhotky, můžete se zapojit do soutěže „Poznej Lhotku“ o za-
jímavé ceny. Tento měsíc si připomínáme 77. výročí konce druhé světové války a osvobození 
naší obce. Na toto období našich dějin nesmíme zapomínat, musíme si udržet v paměti pravdivé 
a nezkreslené informace o tomto pro celý svět nešťastném období. Musíme mít na paměti, že 
svoboda je hodně křehká, nebylo lehké si ji vydobýt a také o ni můžeme lehce přijít. Nesmíme 
zapomínat na ty, kteří se rozhodli vzdorovat zlu a násilí, kteří v této válce přišli o život v boji 
za naši svobodu, i na ty, kterým válka vzala jejich nejbližší. Važme si toho, že můžeme žít 
ve svobodné zemi a dělejme vše pro to, aby to tak zůstalo i nadále. Přeji vám hezké májové dny 
plné sluníčka, pohody a dobré nálady. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea

V měsíci květnu oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:

Alenka�Rozbrojová�-�82�let
Ludmila�Bukvová�-�81�let
Jana�Závodná�-�75�let
Stanislav�Židek�-�70�let
Bohuslav�Stárek�-�60�le

t

Oběma oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody. Pevné zdraví, 

spokojenost a životní elán.
Ať je váš každý den života krásný.

Ve čtvrtek 21. dubna proběhla v sále Obec-
ního domu beseda se studenty VŠB TU Ost-
rava na téma „Lhotka očima studentů“. Sedm 
dvojic studentů prezentovalo své práce, ve kte-
rých se zaměřili na možnosti budoucího pro-
storového využití části obce v okolí bývalého 
kravína. 

Samotné veřejné prezentaci předcházel 
průzkum a obhlídka obce studenty a násled-
ný diagnostický workshop v budově kravína. 
Cílem workshopu bylo provést různá měře-
ní, zkoušky, sondy a získat tak co nejvíce 
informací o technickém stavu budovy. Dia-
gnostika budovy byla vyhodnocena studenty 
na pracovištích VŠB TU Ostrava pod ve-
dením odborných pracovníků školy a jejich 
výsledky, spolu s informacemi získanými při 
rekognoskaci obce, sloužily jako podklad 
pro vypracování prezentovaných prací stu-
dentů. Besedy se zúčastnil poměrně vysoký 
počet občanů a bylo vidět, že je předvedené 
projekty zaujaly. Po prezentacích proběh-
la bohatá diskuse mezi účastníky besedy. 
Studenty potěšila vysoká účast veřejnosti, 
ale hlavně to, že se většina jejích účastní-
ků zapojila do následné diskuze. Byli moc 
rádi za zpětnou vazbu, připomínky a další 
podněty k jejich projektům, což je pro ně 
cennou zkušeností pro jejich další práci. 
Získané informace se budou snažit zapraco-
vat do svých projektů, se kterými se budou 
prezentovat při školní soutěži, a předpoklá-
dáme, že budou poskytnuty k ohodnocení 
i vám občanům Lhotky. O tom, že beseda 
byla zajímavá, svědčí i to, že ještě dlouho 
po ukončení besedy se diskutovalo u piva 
a občerstvení, které pro tuto akci připravili 
zaměstnanci úřadu. Studentské práce uká-
zaly, že i u nás ve Lhotce máme potenciál 
pro další rozvoj obce a že nevzhledná ze-
mědělská stavba nemusí navěky hyzdit tuto 
určitě zajímavou lokalitu. Studenti i zastupi-
telé obce děkují všem, kteří se této akce zú-
častnili, poskytli studentům cenné informace 
a dali najevo, že je budoucnost obce zajímá.

Upozornění občanům
Upozorňujeme občany, aby ukládali 

na sběrných místech v obci pouze vytříděný 
odpad do jednotlivých nádob podle druhu od-
padů. Pokud nevíte, co do které nádoby patří, 
stačí si to na nich přečíst. 

Neodkládejte u nádob taktéž odpad, který 
se do nich nevejde. K tomu je určeno sběrné 
místo u budovy bývalého kravína. Do nádob 
na použité jedlé oleje odkládejte pouze oleje 
a tuky v pevně uzavřených PET láhvích. Tyto 
nádoby neslouží pro odkládání starých zava-
řenin a zbytků potravin. Větve z ořezu stromů 
a keřů můžete ukládat na hromadu u budovy 
bývalého kravína. Sběrné místo biologicky roz-
ložitelného odpadu, velkoobjemového a elekt-
roodpadu je otevřeno v pravidelném provozu 
vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin.  Oú

krátce z obce... 

Koncert�Pilek
Folklorní soubor Pilky vás zve v sobotu 4. 
června od 17.00 hodin do sálu Obecního 
domu na koncert k 86. výročí svého založení. 
Těšíme se na vaši účast.

Svoz�odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu: pondělí 
2. 5., 16. 5. a 30. 5. 2022.

Setkání se studenty

Po dvou covidových letech jsme se opět 
sešli v sobotu 23. dubna na tradiční společné 
akci „Ukliďme Česko – Ukliďme naši Lhotku“. 
Do povelikonočního úklidu obce se zapojilo 
zhruba pětadvacet dobrovolníků, kteří během 
sobotního dopoledne sesbírali po obci několik 
pytlů různého odpadu. 

Jsme rádi, že se stále ve Lhotce najdou lidé, 
kterým záleží na tom, kde žijí, jak to u nás vypadá, 
chtějí svoji obec představit v tom nejlepším světle, 
ale hlavně jsou ochotni pro naši Lhotku něco udě-

lat, za což jim patří velký dík. Děkujeme také hol-
kám z Ukrajiny, které se po minulé společné akci, 
kdy jsme v obci sadili stromy, zúčastnily i tohoto 
společného úklidu. Tentokrát nám s úklidem obce 
pomohly i jejich děti, které si ještě dlouho po akci 
hrály s dětmi ze Lhotky a vůbec jim nevadila jazy-
ková bariéra. Po akci nás čekala teplá gulášová 
polévka a bábovka, kterou pro nás připravila paní 
starostová a do pozdního odpoledne jsme akci 
hodnotili u kávy a točeného piva. Věříme, že všichni 
odcházeli domů s pocitem dobře vykonané práce. 

Ukliďme naši Lhotku

Před šesti lety byl ve Lhotce pod Ondřejní-
kem uspořádán první lhotecký příměstský tá-
bor pro děti již od 4 let. Během pěti let se tábor 
dětem natolik zalíbil, že byly v loňském roce 
naplněny dva turnusy a dohromady se táborů 
zúčastnilo přibližně 60 dětí! 

Čas běží a úplně první účastníci táborů mají 
nyní již 9 až 11 let. Proto je v letošním roce pro 
starší děti připraven první ročník pobytového 
tábora v termínu od 11. do 15. 7. 2022. Poby-
tový tábor je určen dětem ve věku 7 až 11let 
a je organizován trošku netradičně! První den 
bude v „příměstském“ stylu. Sraz budeme mít 
v pondělí 11. 7. ve Lhotce pod Ondřejníkem 
(sportovní areál Kuřín). Čeká nás seznámení, 

první hry, soutěže a hned první turistický výlet, 
protože zaměření tábora je právě sportovně-
-turistické! V pondělí si rodiče děti vyzvednou 
přibližně v 16 hodin, opět ve sportovním are-
álu Kuřín. Druhý den se sejdeme v Malenovi-
cích, kde máme rezervovány luxusní roubenky 
pod Lysou horou až do pátku! Děti se mohou 
těšit na nová dobrodružství, soutěže, hry, vý-
lety a další nezapomenutelné zážitky! Přihláš-
ky na pobytový tábor najdete na www.kriko.
cz. Pro více informací volejte 724 562 403. Pří-
městský tábor v termínu od 8. do 12. 8. 2022 
je již plně obsazen. 

 Na�vaše�děti�se�opět�těší�Kristýna�
� Kotalová,�organizátor�a�vedoucí�tábora

Tábory KRIKO, poprvé s noclehem!!

Před měsícem jsme se podívali na, a je třeba 
napsat že úspěšnou, sezonu lhoteckých stol-
ních tenistů, kteří postoupili do vyšší třídy. Sou-
běžně s nimi hráli v zimním období svoji soutěž 
i lhotečtí šachisté. I oni se v minulém období po-
týkali s problémy, které nám všem přinesl covid 
a jeden rok nehráli. Teď už ale mají za sebou 
další účinkování v okresním přeboru F-M, který 
v uplynulé sezoně hrálo 11 týmů. To znamená 
10 odehraných utkání. Postup to jako u stolních 
tenistů není, ale 4 výhry, 4 remízy a 2 porážky 
– to není špatná bilance. Lepší umístění zhatil 

největší počet remíz ze všech týmů. Je třeba 
připomenout, že při zisku tří bodů za vítězství 
znamená každá remíza ztrátu dvou bodů a ty 
pak v celkovém hodnocení chyběly. Těch bodů 
mohlo být víc než 18 a postavení v tabulce vyš-
ší. Bohužel některé remízy jdou i na vrub sku-
tečnosti, že ne vždy nastoupilo družstvo v plné 
sestavě pěti hráčů, což znamenalo kontumace 
partií. Je to škoda i proto, že na soupisce je 
sedm hráčů – Roman Vlášek, Stanislav Ze-
man, Milan Prokop, Milan Genšerovský, Josef 
Smolík, Vratislav Oščádal a Jan Prašivka. Hrací 

prostředí na rozdíl 
od stolních tenistů 
nemuseli šachisté 
měnit. Díky podpoře 
obce odehráli svá do-
mácí utkání jako dřív 
v prostorách bývalé-
ho hostince Obecník.

A jak bude vypa-
dat další sezona? To 
se uvidí na podzim. 
Každopádně i za tu 
minulou je třeba 
všem aktérům vyslo-
vit dík. Ale určitě by 
šachisté přivítali i po-
sílení svého kádru.

Tentokrát o šachistech

Upozorňujeme, že v obci platí obecně závaz-
ná vyhláška O regulaci hlučných činností v obci, 
podle které je každý povinen zdržet se o nedě-
lích a státem uznaných dnech pracovního klidu 
po celý den veškerých prací spojených s užívá-
ním zařízení a přístrojů způsobujících hluk. 

Porušení povinností stanovených touto obecně 
závaznou vyhláškou lze postihovat jako přestu-
pek. Proto vás žádáme, dodržujte tuto vyhlášku 
a dopřejte klidu o nedělích a svátcích svým souse-

dům i návštěvníkům obce. Současně upozorňuje-
me i na rušení nočního klidu, kdy se noční dobou 
podle § 34 zákona č. 258/2000 Sb., o ochraně ve-
řejného zdraví rozumí doba mezi 22. a 6. hodinou. 
Rušení nočního klidu je rovněž klasifikováno jako 
přestupek dle §5 odst. 1. d) zákona 251/2016 Sb., 
o některých přestupcích, za který lze v přestupko-
vém řízení uložit pokutu do výše 10 000 Kč. Pokud 
je navíc doba nočního klidu porušována opakova-
ně, pokuta se může vyšplhat až na 15 000 Kč. oú

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku
„…co se k čertu mohlo stát“. Ta slova písně Ma-

rie Rottrové docela vystihla naši náladu po posled-
ních Zimních olympijských hrách, když medaile 
z Pekingu za Česko přivezly jenom ženy – úžas-
ná snowboardistka Ester Ledecká, která obhájila 
zlatou medaili v paralelním obřím slalomu, a me-
dailová stálice posledních let rychlobruslařka Mar-
tina Sáblíková s bronzovou medailí vybojovanou 
na pětikilometrové trati. Z očekávané medaile led-
ních hokejistů zbyla jenom hořká vzpomínka, ještě 
že se ženy – lední hokejistky na rozdíl od mužů do-
staly aspoň do čtvrtfinále. Trochu podobné to bylo 
v uplynulé zimní sezoně i u biatlonistů. I tady se 
ve Světovém poháru lépe než naši muži umísťova-
ly Markéta Davidová, Jessica Jislová, a dokonce 
už i nadějné juniorky.

Zimní olympijské hry se staly minulostí a my 
jsme se těšili na to, že se koncem roku budeme 
fandit našim fotbalistům na světovém šampionátu 
v Kataru. Ale po neúspěšné kvalifikaci ani tam naši 
muži nebudou. Stejný šampionát čeká v příštím 
roce i na fotbalistky, a ty si naopak zatím v kvali-
fikaci špatně nevedou. 

V namátkovém porovnání úspěchů současných 
českých sportovců není možno přehlédnout tenist-
ky. Když pomineme řadu úspěšných žen i mužů 

z minulých let, i tady v posledních letech vídáme 
mezi nejlepšími jenom ženy. A to k těm nejzkuše-
nějším – Kvitové, Plíškové, Krejčíkové, Vondroušo-
vé a dalším se už také „tlačí“ talentované juniorky…

Opusťme ale sport i celostátní pohled. I u nás 
ve Lhotce bychom našli zajímavou obdobu. V po-
čtech obyvatel jsou ženy i muži téměř rovnoměrně 
zastoupeni. Ale ne všude ta rovnoměrnost zůstá-
vá. Nevěříte? Za vynikajícího počasí o poslední 
březnové sobotě se k vysázení nových stromů do-
stavila třicítka ochotných brigádníků. A výsledek? 
Pod kaplí i v areálu MŠ má Lhotka už druhý měsíc 
osmadvacet nových okrasných jabloní. Protože 
však kromě starosty a dvou technických pracov-
níků obce byli mezi účastníky jenom dva lhotečtí 
muži, je toto dílo chloubou zejména lhoteckých 
maminek, babiček, dcer a vnuček.

I v dubnu bylo možno něco udělat pro naši 
obec. Konečně jsme, opět za příznivého počasí, 
mohli společně uklidit Lhotku. Ale ani při úklidu 
se muži ženám počtem moc nepřiblížili. Můžeme 
si myslet, když jich tentokrát mezi pětadvacítkou 
účastníků bylo se starostou už aspoň sedm, že 
snad je to blýskání na lepší časy? Nebo si i tady 
opět připomeneme s Marií Rottrovou: „Co se k čer-
tu mohlo stát…?“  Zdeňka�Pasková

„Řekni, kde ti muži jsou…“

Na měsíc duben jsme si naplánovali spous-
tu akcí, a tak nám protekl jako voda mezi prsty. 
Díky projektu Šablony III. jsme se podívali na Ja-
rošův statek, kde se děti seznámily s prostředím 
statku, přiblížily si informace k péči o koně, 
na kterém se také projeli. Nakrmily ovce a ne-
důtklivého berana. Pohladily si králíky a zhlédly 
mimořádné dovednosti jednoho z nich, který 
na povel přeskakuje překážky. Dalším naším 
výletním cílem bylo Planetárium v Ostravě, kde 
jsme tvořili z kreativní stavebnice „květinovou 
planetu“, zhlédli komentované pozorování jarní 
oblohy a film Lucie a tajemství padajících hvězd. 
Každý pátek si také osvojujeme nové dovednos-
ti a zlepšujeme se v plavání v místní restauraci 
a wellness U Fandy. Tímto moc děkujeme panu 
Závodnému, že máme tuto skvělou možnost! 
A už se těšíme na květen, který bude také velmi 
pestrý!  Za�kol.�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo

V naší školce to žije!
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady červen a to je období, kdy žáky a studenty čeká hodnocení 

nabytých vědomostí v uplynulém školním roce. Někteří ještě na poslední 
chvíli dohánějí to, co zameškali, maturanti mají většinou za sebou zkouš-
ku z dospělosti, někteří byli přijati na vysoké školy a ti ostatní vstupují 
do života dospělých. 

Květnové deště a teplé slunečné dny přispěly k tomu, že nám tráva 
rostla přímo před očima. Opět děkuji těm, kteří při údržbě a zkrášlování okolí svých domovů po-
kosili i předzahrádky a obecní pozemky podél svých plotů a ulehčili práci obecním pracovníkům, 
kteří mají na starost nejen údržbu zeleně v obci, ale i ostatního obecního majetku. Ukažme, že 
i naše malá Lhotka pod Ondřejníkem stojí za návštěvu, že je v ní pěkně uklizeno, že v ní žijí 
přívětiví lidé, a přispějme k tomu, aby se o nás i za hranicemi obce mluvilo jen v dobrém. 

Jsem rád, že se konečně do Lhotky vrátil kulturní a společenský život. Po několika jarních 
společných akcích, jako bylo sázení stromů, společný úklid obce či setkání se studenty nad 
jejich projekty, proběhla i oslava Dne matek a došlo i na odložené divadelní představení Divadla 
Klauniky. V červnu nás ještě čeká rozloučení s předškoláky, koncert místního folklorního soubo-
ru Pilky k 86. výročí založení, vítání občánků a oslavy stého výročí založení sboru dobrovolných 
hasičů. První červnovou sobotu se zúčastní lhotecká družstva dětí a dospělých tradiční a oblíbe-
né akce Mikroregionu Frýdlantsko-Beskydy, kterou jsou Beskydské hry bez hranic. Pořadatelem 
her je tentokrát obec Kunčice pod Ondřejníkem. Na závěr bych chtěl popřát žákům a studentům, 
aby vysvědčení bylo především k jejich spokojenosti, ale i spokojenosti jejich rodičů, aby si mohli 
klidně a bezstarostně užívat prázdnin. Vám všem přeji hodně teplých a slunečných dnů, moře 
dobré nálady a především pevné zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

krátce z obce... 

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v červ-
nu: pondělí 13. 6. a 27. 6. 

Upozornění na obecně 
závaznou vyhlášku

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po celý den veškerých prací 
spojených s užíváním zařízení a přístrojů 
způsobujících hluk. Porušení povinností sta-
novených touto obecně závaznou vyhláškou 
lze postihovat jako přestupek. Proto vás 
žádáme, dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte 
klidu o nedělích a svátcích svým sousedům 
i návštěvníkům obce.  oú

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 

původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10.00� do� 12.00� hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domluvě 
v pracovní době obecního úřadu. Neodkládejte 
odpad v okolí sběrného místa mimo provozní 
dobu, a to ani biologicky rozložitelný odpad, 
který přijde do uzamčeného prostoru. Nevha-
zujte trávu a zbytky rostlin přes plot. Mimo pro-
vozní dobu můžete odkládat pouze větve z oře-
zu stromů a keřů na vyznačené místo. Na toto 
místo neodkládejte mezi větve a jiný biologicky 
rozložitelný odpad stavební řezivo, jako jsou 
palety a desky s hřebíky, různé bedny s ková-
ním apod. Tento odpad se štěpkuje a kovové 
části ničí nože. Zbylé hřebíky taktéž poškozují 
pneumatiky traktoru a automobilů, které odpad 
na sběrné místo přivážejí. 

Nevybírá se stavební odpad, jako jsou cihly, 
střešní krytiny, stavební suť, okna aj. 

 Děkujeme.

Většinou bývá na setkáních členů lhotecké-
ho klubu seniorů průměrný věk účastníků přes 
sedmdesát let. Jinak tomu však bylo ve čtvr-
tek 28. 4. na výročce klubu, která se tentokrát 
konala ve společenské místnosti mateřské 
školy. A to hned na počátku, když přišly děti 
z téže školky svým vystoupením – mnohdy 
svoje babičky a dědečky – pozdravit. A jako 
mávnutím čarodějova proutku by statistikové 
v tu chvíli vypočítali v sále průměrný věk pod 
padesát let. Čarodějnické pásmo měli i malí 
předškoláci. A snad i proto bylo tak úžasné, 
že byli na své „domácí půdě“.

Po závěrečném potlesku a odchodu dětí už 
„probíhala“ schůze seniorů standardně. Ná-
sledovala zpráva předsedkyně Marie Holeč-
kové o činnosti a dalších plánovaných akcích. 
S financováním klubu pak všechny seznámila 
hospodářka Marie Langerová. Přítomné za-
ujalo pak v diskuzi vystoupení starosty obce 
Zdeňka Kubaly. Seniorům zrekapituloval, co 
všechno se v uplynulém období ve Lhotce 
vykonalo, ale také, čemu se chce obec ještě 
do podzimních voleb, ale i po nich, věnovat. 

Na uskutečněné akce se nevzpomínalo 
pouze ve vystoupení předsedkyně. Ze zájez-
dů, smažení vaječin, opékání buřtů i sportov-
ních odpolední si mnoho z nás pořizuje aspoň 
mobilem fotodokumentaci. Ale fotografa Jardu 
Fojtíka – taktéž člena Klubu – těžko někdo 
v úžasných záběrech překonává. Naštěstí si 

Snižují věkový průměr klubu…?

Zdeněk Žídek, Zasloužilý hasič.

Nejvyšší hasičské ocenění, a to čestný titul 
Zasloužilý hasič, slavnostně převzal náš dlou-
holetý člen Sboru dobrovolných hasičů pan 
Zdeněk Žídek. Slavnostní akt proběhl 3. května 
v Centru hasičského hnutí v Přibyslavi. Toto 
nejvyšší vyznamenání se uděluje pouze hasi-
čům, kteří svou celoživotní prací přispěli k roz-
voji dobrovolného hasičstva. Dovolte mi tedy 
v pár větách shrnout jeho působení ve sboru. 

Zdeněk Žídek je členem sboru od roku 1972, 
tedy neuvěřitelných 50 let. Během této dlouhé 
doby působil v žákovském, dorosteneckém 
a později i v seniorském družstvu mužů, kdy 
na postu strojníka vzorně reprezentoval svou 
obec. V letech 1982–2009 vykonával náročnou 
funkci velitele a zároveň také pozici místostaros-
ty sboru. Díky jeho snaze, píli a zápalu pro hasi-
činu bylo zakoupeno a opraveno velké množství 
techniky, především cisternové vozidlo CAS 32 
T148, což bylo zásadním krokem pro rozvoj mo-
derní zásahové jednotky v tak malé obci, jako 
je Lhotka. Dále také inicioval a zrealizoval spolu 
s dalšími aktivními členy kompletaci nové požár-

ní stříkačky a koupi vozidla Avia. Pod Zdeňko-
vým vedením, především díky jeho trpělivosti, 
zkušenostem a autoritě fungovala spolehlivá 
zásahová jednotka a také dvě úspěšná soutěžní 
družstva. V době rekonstrukce požární zbrojnice 
musel zajistit náhradní prostory pro uložení veš-
kerého hasičského vybavení a techniky. V roce 
2009 předal funkci velitele svému nástupci, kte-
rého si během let vychoval. Je však nadále opo-
rou nejen jemu, ale i ostatním členům, kteří si 
jeho názoru a zkušeností váží a vnímají ho jako 
neodmyslitelnou část sboru. I přes vyšší věk se 
nadále aktivně zapojuje, do údržby hasičské 
techniky, tréninků soutěžních družstev a orga-
nizace společenských akcí sboru. Pan Zdeněk 
Žídek se rovněž zasloužil o vytvoření tradice 
pořádání pohárové soutěže ve Lhotce, která je 
oblíbená nejen u okolních sborů, ale zároveň 
se také stala kulturní a společenskou událos-
tí v obci. Na závěr je potřeba připomenout, že 
Zdeněk Žídek je v pořadí třetím členem SDH 
Lhotka, jemuž se podařilo toto nejvyšší oceně-
ní získat. V roce 2005 byl Zasloužilým hasičem 
jmenován otec Zdeňka pan Jan Žídek a také 
pan Vincenc Socha.  SH

Lhotka má dalšího Zasloužilého hasiče

ty snímky nenechává pouze pro sebe, a pro-
to už při volnějším programu, během malého 
pohoštění, účastníkům schůze celou řadu 
okamžiků ze života lhoteckých seniorů svými 
fotografiemi připomněl.

Na sedmičlenném výboru, který se návaz-
ně sešel 12. května, pak bylo, aby všechny 
akce naplánované výročkou postupně připra-
vil. Takže se tam rozdělovaly úkoly zejména 
pro akci nejbližší, a tou je o prvním červnovém 
pondělku na Kuříně tradiční vaječina seniorů. 
Aby to klaplo, je třeba nakoupit vše potřebné, 
ale připravit i soutěžní kvíz – zejména pro pa-
mětníky Lhotky. Při obvyklém osobním pozý-
vání na „vaječinu“ připomněli členové výboru 

svým členům i pozvání souboru Pilky na kon-
cert „Jak šel čas…“ a posezení u cimbálu, kte-
ré bude v sobotu 4. 6. pro všechny Lhoťany 
v Obecníku od 18 hodin při zpěvu a tancích 
nejen Pilkařů, ale i jejich hostů. 

Výbor klubu se na svém jednání už zabýval 
i sobotou 16. července, kdy připravuje spor-
tovní odpoledne. Na 24. září pak autobusový 
zájezd a v tomtéž měsíci i podzimní opékání 
buřtů a Krmášovou zábavu. Nutno připome-
nout, že všechny tyto akce připravují senioři 
i pro ostatní Lhoťany a jejich přátele. I pro ty 
mladší, aby se jim i na dalších akcích věkový 
průměr snižoval. 

 Pavel�Pasek

10. května jsme s dětmi navštívili zoologic-
kou zahradu v Ostravě. Kromě toho, že jsme 
strávili celý den pozorováním zvířat, vkusně 
upravených výběhů a přírodních krás, nás če-
kal také program „Bylo jedno slůně…“, kde se 
děti dověděly mnoho informací ze života slonů. 

Měli jsme možnost potěžkat si sloní zub, 
zkusit roztrhnout sloní žíni nebo zjistit, k čemu 
používají chobot. Největší zážitek měly děti 
z jízdy místním vláčkem. Už se těšíme na další 
výlety, které nás čekají! 

� Za�kolektiv�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo

Děti z mateřské školy v ZOO Ostrava!

V dubnovém zpravodaji jsme přinesli infor-
maci o setkání studentů stavební fakulty VŠB 
TU Ostrava s občany Lhotky 21. dubna nad 
projekty, které zpracovávaly možnosti využití 
lokality v okolí nevyužitého kravína. 

Studenti si v další besedě vyslechli názory ob-
čanů a ty pak následně začlenili do svých projek-
tů. Po určité době, konkrétně 11. května, proběh-
la na stavební fakultě v Ostravě-Porubě soutěž 
a vyhodnocení projektů. Zúčastnili se jí i zástupci 
obce – starosta Zdeněk Kubala, Martina Kubalo-
vá a zastupitel Roman Vlášek. Autoři prezentovali 
před svými vyučujícími a hosty své poněkud pře-

pracované projekty, které už zahrnovaly poznatky 
ze setkání ve Lhotce. Neopouštěli ale své původ-
ní myšlenky a rozlet tvůrčí fantazie, a tak se růz-
ně vzdalovali možnostem obce pro jejich usku-
tečnění. Ale i tak se v jejich pracích objevovaly 
myšlenky a nápady, na kterých by obec mohla 
v budoucnu rozvíjet své vize. Nebyla to zadání 
pro bezprostřední dobu, ale spíše směr, kterým 
by se obec v budoucnu mohla ubírat. Po skon-
čení prezentací a krátké poradě porota vyhodno-
tila nejúspěšnější projekty, kterým vedení spolu 
se starostou předalo ceny. Uplatní se ve Lhotce 
něco z projektů? To ukáže budoucnost.

Tečka za studentskými projekty

Vážení přátelé,
zveme vás na koncert souboru Pilky u příležitosti 86. výročí jeho založení, který se uskuteční 

se v sobotu 4. 6. 2022 v 18.00 hodin v sále Obecního domu. Vstupné dobrovolné, bufet s občer-
stvením zajištěn. Po skončení programu následuje posezení u cimbálu.  Pilkaři ze Lhotky
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rů. Své cisternové vozidlo Tatra 815 předvedli 
hasiči z Palkovic, cisternové vozidlo Man hasiči 
z Metylovic, cisternové vozidlo Scania hasiči 
z Frýdlantu a samozřejmě cisternové vozidlo 
CAS 32 T148 hasiči ze Lhotky. Z historických 
vozidel byla k vidění Praga Rn ze Staříče a Ro-
bur z Palkovic. Vystaveny byly také dopravní 
automobily DA Mercedes hasičů z Kozlovic 
a DA Ford Transit hasičů ze Lhotky. Dalším 
z hlavních bodů programu byla ukázka požár-
ního útoku staré gardy v dobové ústroji se stří-
kačkou PS8. I přes komplikovaný průběh se sá-
ním a nastartováním stříkačky se útok chlapům 
podařil. Na své si přišly také děti, pro které bylo 
připraveno kolo štěstí, střelba ze vzduchovky, 
míčové hry a skákací hrad. Vrcholem horkého 
dne bylo veselé dovádění v pěně. Hravé od-
poledne s programem vystřídala ve večerních 

hodinách zábava se skupinou PusToff, která 
pokračovala až do ranních hodin.

Touto akcí jsme důstojně oslavili 100 let 
činnosti a fungování našeho hasičského sbo-
ru. Nezbývá než mu popřát mnoho úspěchů 
do dalších let, aktivní činnost na poli kulturním, 
sportovním i společenském, tak jak tomu bylo 
doposud, a naplňování hlavního poslání „Bohu 
ke cti, bližnímu ku pomoci.“  SH

Lhotka

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
první polovina letošního roku je za námi, nastal čas odpočinku, do-

volených a hlavně prázdnin, ze kterých mají radost především školáci. 
Ať už za odpočinkem vyrazíte do zahraničí nebo dáte přednost našim 
krajům, přeji vám, abyste si volné dny užili a nabrali nových sil do druhé 
poloviny roku. 

Jestli dáváte přednost odpočinku doma nebo potřebujete vyplnit volný 
čas dětem, připomínám, že se stále můžete zapojit do soutěže o hodnotné ceny s letošním ka-
lendářem. Naplánujte si procházky po okolí, navštivte zajímavá místa v katastru Lhotky, udělejte 
pár fotografii, přihlaste je do soutěže a třeba se stanete majiteli některé z hlavních cen nebo 
drobných cen v měsíčních soutěžích. A když se na vás štěstí neusměje, určitě prožijete hodně 
veselých zážitků třeba při výšlapu za Ondrou a Haničkou na Ondřejník, za moudrou sovou 
na nejvyšší bod Lhotky, při hledání veselých hříbků na Bukovce nebo když půjdete pozdravit 
babičku na Babí horu. Informace o soutěži najdete v letošním kalendáři, nebo na stránkách obce 
v odkaze „Soutěž“. Bližší informace o místech, ze kterých je potřeba poslat fotografii, najdete 
taktéž na obecních stránkách v odkaze „Obec Lhotka – Zajímavá místa“. Užívejte si léta, prázd-
nin a odpočinku. Vám, kteří se chystáte vycestovat, ať už do zahraničí nebo jen za hranice obce, 
přeji šťastný návrat do svých domovů. Dětem přejí nezapomenutelné prázdninové zážitky a vám 
všem hodně krásných dnů, sluníčka, úsměvů a především pevné zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea
V měsíci červenci oslaví svá životní jubilea 

a dali ke zveřejnění souhlas:
Anna�Šrubařová�–�90�let
Augustin�Kožuch�–�90�let
Stanislav�Mičulka�–�82�let
Zdeňka�Matějová�–�82�let
Pavol�Balog�–�70�let

Šárka�Sobková�–�50�let
Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, pohody. 

Pevné zdraví, spokojenost a životní elán.
Ať je Váš každý den života krásný, 
protkaný láskou vašich nejbližších.

noví občánci

Mamince Lucii Satinské dcera Lilien.
Rodičům Tamaře Pustkové a Tomáši Záchovi 

chlapečci Thomas a Alexander.
„Oči Vašich dětí jsou nádherné, 

protože vidí Vás, své milující rodiče.“
Vše�dobré�Vašim�dětem�i�Vám�

přeje�Obecní�úřad

V sobotu 4. června se dva lhotecké sedmi-
členné týmy (dětí a dospěláci) zúčastnily Beskyd-
ských her bez hranic, které se tentokrát konaly 
v Kunčicích pod Ondřejníkem. Lhotka jako pravi-
delný účastník se těchto her zúčastnila již popáté. 

Díky úsilí Ali Krnáčové, za což jí moc děku-
ji, se po dvouleté pauze opět podařilo sesta-
vit dva týmy, které tvořili za dětské družstvo: 
Barča Krčová, Adélka Maruničová, Karolínka 
Krnáčová, Tomáš Marunič, Maruška Vláško-
vá, Felix Krnáč a Jiřík Pečínka. Dospělácké 
družstvo soutěžilo ve složení: starosta Zde-
něk Kubala – kapitán, Mirek Šrubař, Sylva 
Vlášková, Ali Krnáčová, Verča Kotalová, Ivan 
Slípek a Honza Závodný. Každá obec jme-
novala i svého rozhodčího, kterým za Lhotku 
byla Zdeňka Maruničová. Začátek her se pro 
naše družstva vyvíjel celkem nadějně a po po-
lovině soutěží jsme byli na průběžném prvním 
místě. V druhé části se od nás štěstěna troš-
ku odvrátila, ale i tak z toho bylo krásné třetí 
místo v obou kategoriích, kdy bylo hodnocené 
zvlášť dětské družstvo a zvlášť společné týmy 
za obec. Umístění na nejvyšších příčkách určitě 
potěší, ale nejdůležitější bylo, že jsme společ-
ně s ostatními týmy mikroregionu prožili hezké 
a aktivní odpoledne plné her a zábavy, za což 
děkujeme organizátorům letošního ročníku 
Kunčicím pod Ondřejníkem. Velké poděkování 
za výbornou reprezentaci Lhotky patří v první 
řadě všem členům obou týmů, včetně rozhod-
čího, a samozřejmě všem fanouškům, kteří 
za námi do Kunčic přijeli, či nám drželi palce 
na dálku. Při slavnostním vyhlášení vítězů, 

Vítání občánků
V pátek 10. června odpoledne se v sále 

Obecního domu konalo vítání nových občánků 
Lhotky. Slavnostního uvítání se po dvouleté 
covidové přestávce zúčastnili rodiče s třemi 
děvčátky a šesti chlapci. 

O pěkný kulturní program se postarala děv-
čata pod vedením p. Lidky Kožuchové. Jejich 
vystoupení se líbilo nejen rodičům, prarodičům 
a ostatním účastníkům, ale zaujalo i některé malé 
občánky. Poté se ujal slova starosta Zdeněk Ku-
bala, který přivítal nové občánky, popřál jim hod-
ně zdraví, štěstí, spokojený a bezstarostný život. 
Na závěr jsme si všichni společně připili na zdraví 
našich nových občánků. Vítejte�ve�Lhotce!�

Termíny�svozu�komunálního�odpadu�
v�červenci:�pondělí�11.�7.�a�25.�7.�

V sobotu 18. června proběhly ve Lhotce 
oslavy 100. výročí založení sboru dobrovolných 
hasičů. Akce byla zahájena průvodem s prapo-
ry od požární zbrojnice k místní kapli, kde pro-
běhla mše za živé a zemřelé hasiče. 

Poté se všichni členové sboru a hosté pře-
sunuli do kulturního domu, v němž se usku-
tečnila slavnostní schůze. Valnou hromadu 
zahájil a všechny zúčastněné přivítal starosta 
sboru Josef Urbiš. Po zahájení byla minutou 
ticha uctěna památka všech zesnulých hasičů 
a odvezena kytice na hřbitov. Poté velitel On-
dřej Pečínka seznámil přítomné s historií sboru 
od jeho založení v červnu 1922 až po součas-
nost. Následovalo předání věrnostních medailí 
a dalších vyznamenání za zásluhy a příkladnou 
práci. Po diskuzi, která byla plná poděkování 
a přání do dalších let, přišel na řadu slavnostní 
oběd, který ukončil oficiální část oslav.

Druhá polovina slavnosti pokračovala 
na sportovišti Kuřín a byla určena široké veřej-
nosti. Proběhla zde statická ukázka historické 
i moderní techniky našeho, ale i okolních sbo-

Beskydské hry bez hranic 2022

Jaká je ve znaku Lhotky nota? Je to celá, 
půlová, nebo osminová? A má obecní prapor 
tři, čtyři nebo pět vodorovných pruhů? Na tyto, 
ale i jiné otázky, týkající se historie, lhoteckých 
místopisných, společenských i sportovních 
zajímavostí, hledaly správné odpovědi v testu 
skupinky účastníků letošního smažení vaječi-
ny klubu seniorů. To se uskutečnilo tradičně 
na lhoteckém Kuříně v pondělí 6. června. 

Znalostní soutěž z historie Lhotky organizá-
toři výboru klubu nezařadili do programu popr-
vé. A nutno zdůraznit, že z dvanácti testových 
otázek těch správných odpovědí byla většina. 
A to téměř u všech skupinek stolovníků. 

A jaká byla vaječina, ke které se hlavně všichni 
sešli? Pozorovat ženy, jak jim šlo rozbíjení vajíček 
a krájení slaniny ve spolupráci s muži, kteří měli 
zase větší zodpovědnost při míchání a smažení 
vajec v kotlíku – to byl koncert pro oči. A protože 
výsledná pochoutka měla správnou hustotu, chuť 
a vůni, na své si přišly i chuťové buňky.

Smažení vaječiny „proběhlo“ dvoukolově. 
A právě v přestávce po prvním chodu se soutě-
žilo a po tom druhém vyhodnocovalo. Úspěšné 
kolektivy nedostávají na akcích lhoteckých seniorů 
zpravidla diplomy, ale odměny spíše „tekuté“. Tak 

tomu bylo i tentokrát. A protože v celém průběhu 
vaječinového setkání byla věnována příkladná po-
zornost i dodržování pitného režimu pro všechny, 
dobrá nálada vydržela až do podvečera.

Trochu jinou akci připravuje lhotecký klub 
seniorů i o měsíc později. V sobotu 16. 7. chtě-
jí senioři po dobrých zkušenostech z loňska 
uskutečnit pro své členy, ale i ostatní Lhoťany 
už podruhé setkání s nenáročnými sportovními 
soutěžemi zručností a dovedností.

Vraťme se ale ještě k rozluštění úvodních 
otázek tohoto článečku. Nota ve znaku obce 
je samozřejmě osminová a pruhů na obecním 
praporu je pět. Že jste to věděli? Tak neváhejte 
a příště přijďte na podobnou akci klubu. Kromě 
toho, že se pobavíte a určitě i poučíte, můžete 
k tomu vyhrát i nějakou cenu.�� Pavel�Pasek�

Vaječina se soutěžením…?

4. července se uskutečnil v sále Obecního 
domu slavnostní koncert uspořádaný u příležitos-
ti 85. výročí založení souboru Pilky, které si sice 
soubor připomínal už vloni, ale vzhledem k protie-
pidemickým opatřením se žádné oslavy nekonaly. 

Soubor nefungoval aktivně po celou tu 
dlouhou dobu, ale každopádně letos uplynulo 
opravdu osmdesát šest let od okamžiku, kdy 
pan Socha spolu s některými členy hasičské-
ho sboru ve Lhotce založil národopisnou sku-
pinu s cílem zachovávat místní lidové zvyky. 
Skoro padesátičlenná skupina Lhoťanů, která 
se po válce začala nazývat Pilky, se časem 
rozrostla i o vlastní cimbálovou muziku. Sou-
bor vystupoval po celé republice, účastnil se 
také folklorních soutěží a festivalů, nechyběl 
ani na MFF Strážnice. Dvakrát také uspořádal 
folklorní slavnost ve Lhotce. Pilkaři si vlastním 
přičiněním ušili nové kroje podle dobových 
předloh. Od r. 1965 se však podmínky pro fun-
gování souboru velmi zhoršily, jednak 
z důvodu prodeje staré školní budovy 
přišel o místo k nácviku, jednak se ne-
našel nikdo, kdo by byl schopen na-
hradit uměleckého šéfa a duši celého 
souboru pana Sochu, který byl už v té době 
těžce nemocný. A tak to vypadalo, že historie 
souboru Pilky se přestala psát v roce 1968. 
V roce 1995 se však obec Lhotka rozhodla 
uspořádat národopisnou slavnost k poctě pa-
mátky Vincence Sochy, od jehož smrti uplynu-
lo 25 let. Organizátoři přišli s nápadem, že by 
mohlo vystoupit aspoň pár bývalých Pilkařů. 
Nakonec se jich po sedmadvacetileté pauze 
sešla více jak dvacítka a na prvním ročníku 
Sochových národopisných slavností vystoupili 
s tanci a písněmi, které je učil sám pan Socha. 

A nezůstalo naštěstí jen u tohoto jednorá-
zového vystoupení. Mnozí z těch, kteří ještě 
v těch prvních ročnících Sochovek byli v plné 
síle, už třeba bohužel nejsou mezi námi, ale 
Pilky fungují dál a fungují výborně. V součas-
nosti členskou základnu tvoří osm tanečních 
párů a čtyři zpěvačky. Jsou to jednak ti, kteří 
osobně pamatují pana Sochu, dále ti, co v mlá-
dí prošli jinými folklorními soubory, ale i ti, kteří 
zůstali téměř celý svůj život folklorem nepolí-

bení a cestu si k němu našli až v seniorském 
věku. Všichni zpívají a tančí s plným nasaze-
ním, podle svých možností, jak se mohli všichni 
diváci v sále přesvědčit.

Organizační stránku vedení souboru má 
pevně v rukou Libuše Zlá. Choreografie pochá-
zí už víc jak patnáct let z dílny Jany Foldynové.

Během výročního koncertu Pilkaři předved-
li divákům dvě pásma tanců a písní ze zápisů 
Vincence Sochy za doprovodu cimbálové mu-
ziky složené z muzikantů Pustkovy cimbálové 

muziky a muziky V. Holiše. Tancem 
a písničkou přišli Pilkařům také pogra-
tulovat někteří členové kozlovických 
souborů Valášek a Valašský vojvoda. 
Většina z nich má nebo měla v Pilkách 

své rodiče či prarodiče, což je důkazem toho, 
že láska k folkloru je dědičná.

Svým krásným vystoupením zpestřila celý 
program také světoznámá hráčka na panovu 
flétnu, a Lhoťanka, Liselotte Rokyta. 

Po skončení celého pořadu pokračovala 
ještě zábava besedou u cimbálu. Hrálo se, zpí-
valo a tančilo s chutí a radostí až do pozdních 
nočních hodin.

Členové souboru Pilky děkují všem, kteří při-
spěli finančně, zejména MAS Frýdlantsko-Bes-
kydy, a také všem svým rodinným příslušníkům, 
kteří jim pomohli s organizací a realizací koncertu. 

Pokud jste nestihli tento koncert, jste srdeč-
ně zváni 20. srpna na Sochovy národopisné 
slavnosti, kde budou mít Pilky také medailon 
věnovaný jejich výročí. 

A na závěr si dovolím popřát Pilkařům stále 
hodně elánu do zpěvu a tance a mnoho dalších 
vystoupení, která nám divákům svým humorem 
vykouzlí úsměv na tváří a připomenou nám, že 
věk je jen číslo. �Markéta�Velká

Pilkaři oslavovali loňské výročí

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po celý den veškerých prací 
spojených s užíváním zařízení a přístrojů způ-

sobujících hluk. Porušení povinností stanove-
ných touto obecně závaznou vyhláškou lze 
postihovat jako přestupek. Proto vás žádáme, 
dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte klidu o ne-
dělích a svátcích svým sousedům i návštěvní-
kům obce.  oú

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10.00 do 12.00 hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domluvě 
v pracovní době obecního úřadu. Neodkládejte 
odpad v okolí sběrného místa mimo provozní 
dobu, a to ani biologicky rozložitelný odpad, 
který přijde do uzamčeného prostoru. Nevha-
zujte trávu a zbytky rostlin přes plot. Mimo pro-
vozní dobu můžete odkládat pouze větve z oře-

zu stromů a keřů na vyznačené místo. Na toto 
místo neodkládejte mezi větve a jiný biologicky 
rozložitelný odpad stavební řezivo, jako jsou 
palety a desky s hřebíky, různé bedny s ková-
ním apod. Tento odpad se štěpkuje a kovové 
části ničí nože. Zbylé hřebíky taktéž poškozují 
pneumatiky traktoru a automobilů, které odpad 
na sběrné místo přivážejí.

Nevybírá� se� stavební� odpad,� jako� jsou�
cihly,�střešní�krytiny,�stavební�suť,�okna�aj.�

Děkujeme.

Odpadové hospodářství

Ve čtvrtek 2. června jsme slavnostně paso-
vali na Obecním úřadě ve Lhotce našich sedm 
předškoláků. Přejeme jim, ať chodí do školy 
rádi a s úsměvem. A ať si i přes blížící se povin-
nosti nezapomínají hrát a dokáží využít vše, co 
se jim mateřská škola snažila dát. 

� Za�kol.�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo

Zprávičky z naší školičky

Po dlouhé době zaviněné koronavirovou 
epidemií se v sále Obecního domu zase hrálo 
divadlo. Do Lhotky se vrátili po několika letech 
herci brněnského Divadla Klauniky s předsta-
vením DON QUIJOTE DE LA mANCHA, které 
je nejhranějším představením v Evropě. 

Měli jsme už jednou možnost se v minulosti 
nechat pobavit tímto představením a v pátek 
27. května se to podařilo znovu. Na motivy 
De Cervantesova románu rozehrávají herci 
klauniádu, do které, jak už to z podstaty slo-
va hra vyplývá, zapojují i diváky. Je v tom cítit 
vliv B. Polívky, který se na představení režijně 
podílel. Někdo z diváků se možná trochu ostý-
chá, jinému zase exhibicionismus není cizí, ale 
v podstatě se všichni baví. A to je asi ten cíl, 
se kterým herci jezdí po městech i vesnicích 
celé republiky. Velkou výhodou je, že nejsou 
odkázáni na klasické divadelní prostředí, a tak 
své představení mohou odehrát v podstatě 
kdekoliv. Ti, kteří do sálu Obecního domu při-
šli, odcházeli spokojeni. A jak je to ve Lhotce 

Herci přijeli po dlouhé době

zvykem, děkovačkou hercům večer nekončil 
a při drobném občerstvení, které zajistila obec, 
pokračovala zábava ještě dál.

Doposud není uhrazen poplatek za odpady u 2 
objektů určených k rekreaci, 1 pes a rovněž nemá 
poplatek uhrazeno 12 obyvatel s trvalým pobytem.

Místní� poplatky� můžete� platit� hotově�
na�pokladně�OÚ�a�taktéž�trvalým�příkazem�
přes�banku,�pro�letošní�rok�se�výše�poplat-
ků�nemění.�Č.�účtu�1690539349/0800

PES – V. S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připo-
jit číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého další-
ho psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 
Poplatek byl splatný do 31.�3.�daného�roku.

Odpady R. O. – V. S. vaše číslo chaty nebo 

domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.
eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl.6. Po-
platek splatný do 31.�5.�daného�roku.

Odpady T. P. – V. S. vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro pří-
jemce napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 
Poplatek splatný do 31. 5. daného roku.

Nezapomeňte prosím uhradit Poplatek z po-
bytu. Splatnost 15. 7. za I. pololetí 2022.

Uhraďte místní poplatky

Hasiči slavností důstojně oslavili 100 let

kdy všichni účastnící obdrželi drobnou cenu, 
se mluvilo i o pořadatelích dalších ročníků her. 

Mezi kandidáty padlo i jméno Lhotka, takže 
uvidíme.
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
prázdniny se překulily do své druhé poloviny, někteří z vás už mají 

za sebou dovolenou a některé ještě čeká. Pokud jste vycestovali za hra-
nice či jste dali přednost naším krajům, doufám, že jste si dovolenou užili, 
a vám, kteří se teprve cestovat chystáte, přeji šťastný návrat. 

První polovina prázdnin nám přinesla několik horkých, až tropických 
dnů a doufejme že si sluníčka užijeme i teď v srpnu. Na druhou stranu 
musíme doufat, že ke sluníčku, které neodmyslitelně k létu patří, se dočkáme i pár deštivých 
dnů, které našim zahradám a zahrádkám dost chybí a jsou vděčné za každou kapku vody, která 
spadne. 

Rád bych poděkoval obecním zaměstnancům pod vedením Martina Žídka, kteří nehledě 
na tropické teploty udržovali veřejná prostranství, zeleň, sběrná místa odpadu a ostatní zákoutí 
obce v takovém stavu, aby návštěvnici Lhotky mohli říct, že je tady krásně, a rádi se k nám 
vraceli. Poděkování patří i Martině Kubalové, Ivetě Maršálkové a Karle Slípkové za květinovou 
výzdobu kolem obecního úřadu a její udržování. Dík patří také vám, kteří ke zkrášlování okolí 
svých domovů přiberete i část obecního prostranství před vašimi nemovitostmi, čímž si vytvoříte 
pěkný vstup k vašim domovům podle svých představ, ale také ušetříte hodně práce obecním 
zaměstnancům. 

Během srpna by měly být započaty práce na výstavbě dvou vodních nádrží poblíž sportoviště 
u potoka Olešná. Výstavba těchto nádrží, které budou sloužit k zadržování vody v krajině, vzešla 
z Pozemkových úprav v obci a investorem stavby je Pozemkový úřad. Termín výstavby těchto 
rybníčků, včetně následné výsadby zeleně v jejich okolí, je do konce října. Chtěl bych poprosit 
občany bydlící v této části obce o trpělivost s různými omezeními, která se mohou vyskytnout 
během stavebních prací. 

Ke konci prázdnin se můžeme těšit na dvě tradiční akce, kterými jsou Sochovy národopisné 
slavnosti, které se uskuteční 20. srpna v areálu u školy, a hasičská soutěž O pohár starosty 
obce, která proběhne 27. srpna na sportovišti. Na obě akce jste jejich pořadateli srdečně zváni. 

Dětem přeji ještě hodně krásných prázdninových zážitků a vám všem hodně letních sluneč-
ných dnů, dobré nálady a hlavně pevné zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci srpnu oslaví svá životní jubilea 

a dali ke zveřejnění souhlas:
Miroslav Šrubař – 60 let
Roman Strakoš – 50 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, pohody. 
Pevné zdraví, spokojenost a životní elán.

Ať je Váš každý den života krásný, 
protkaný láskou vašich nejbližších.

Sochovy
národopisné
slavnosti

XXVII. 
ročník
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HLAVNÍ PROGRAM:
13.30 hod.    Shromáždění u pamětní desky Vincence Sochy  

a průvod do areálu slavností
14.00 hod.    Zahájení festivalu a představení účinkujících
14.15 hod.   „To su moje litery“ – pořad dětských souborů
15.45 hod.    „Ja sem maly VELKY drateniček“  

– pořad dospělých souborů 
17.45 hod.   Medailony souborů Valášek a Pilky
19.15 hod.  „Ve Strážnici muzikanti hráli“ – vystoupení CM Danaj
20.45 hod.   „Valašskými chodníčky“ – vystoupení souboru Jasénka 

Na vedlejším pódiu za školou budou během odpoledne a večera vyhrávat cimbálové muziky zúčastněných souborů.

Odjezdy speciálního autobusu zdarma: 
13:00  Frýdlant n. O., žel.st. – Metylovice, kostel – Palkovice, Tomis – Lhotka
13:45  Kozlovice (OÚ) – Lhotka
22:00  Lhotka - Frýdlant n. O.,žel.st. - Frýdek-Místek,  
 Kino Petra Bezruče - Palkovice, Tomis
23:00  Lhotka - Kozlovice

21. 8. 2022 v 9.00 hod. se uskuteční v místní kapli mše svatá 
obětovaná za Vincence Sochu

www.sochovky.webnode.cz

ÚČINKUJÍ: 
Dětské soubory: Valášek z Kozlovic, Malý Grunik z Ostravice, Malá Ondřejnica ze Staré Vsi nad Ondřejnicí,
Malá Ostravica z Frýdku-Místku, Ostravička z Frýdku-Místku, Dětský soubor Heleny Salichové z Ostravy
Dospělé soubory a muziky: Pilky ze Lhotky, Valašský vojvoda z Kozlovic, Ostravica z Frýdku-Místku, Ondřejnica ze Staré Vsi nad Ondřejnicí,  
Pustkova cimbálová muzika z Kozlovic, Suszanie z Horní Suché, Vrčka ze Šlapanic, Jasénka ze Vsetína, CM Danaj ze Strážnice

Festival je pořádán za významné finanční podpory těchto institucí a firem:
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MYNAŘ - TRADE

Srdečně vás zveme na XXVII. ročník So-
chových národopisných slavností, které se 
uskuteční v sobotu 20. srpna ve Lhotce pod 
Ondřejníkem v areálu u školy.

Slavnosti zahájíme jako obvykle ve 13.30 
u pamětní desky Vincence Sochy, která se 
nachází na obecním úřadu. Průvodem se pře-
suneme do areálu u školky, kde bude probíhat 
zbytek programu. V pořadu „To su moje litery“ 
se představí dětské soubory Valášek, Malá 
Ostravica, Ostravička, Malý Grunik, Malá On-
dřejnica a Dětský soubor Heleny Salichové. 
Následuje pořad dospělých souborů „Ja sem 
maly VELKY drateniček“, ve kterém vystoupí 
soubory Valašský vojvoda, Ostravica, Ondřej-
nica, Suszanie, Vrčka a samozřejmě nebudou 
chybět také domácí Pilky. Ty oslavily v loň-
ském roce významné jubileum, a tak si jejich 
vystoupení vychutnáme také v samostatném 
medailonu. Mezi jubilanty se letos přidává 
i dětský soubor Valášek z nedalekých Kozlo-
vic, kterému bude patřit v programu na hlavním 
pódiu také vlastní blok. Večer bude patřit našim 
hostům, a to cimbálové muzice Danaj ze Stráž-
nice a valašskému folklornímu souboru Jasén-
ka ze Vsetína. Mimo hlavní program si můžete 
poslechnout muziky zúčastněných souborů, 

které budou během celého dne vyhrávat na pó-
diu za školou. V neděli v 9.00 se bude konat 
v místní kapli Navštívení Panny Marie mše sva-
tá obětovaná za Vincence Sochu.

Pořadateli akce jsou Klub žen z.s. a Svaz 
měst a obcí povodí Ondřejnice ve spolupráci 
s Obcí Lhotka za finanční podpory Moravsko-
slezského kraje. Přijďte strávit příjemný den 
na sklonku prázdnin k nám do Lhotky, potěšit 
se krásou lidových písní a tanců nejen z naše-
ho regionu, pochutnat si na nejrůznějších dob-
rotách, zazpívat si a zatančit při večerní zába-
vě nebo jen tak si popovídat s přáteli, kterých 
na „Sochovkách“ potkáte určitě mnoho. 

Pro návštěvníky festivalu bude k dispo-
zici zdarma také speciální autobus:

13.00 Frýdlant n. O., žel.st. – Metylovice, 
kostel – Palkovice, Tomis – Lhotka

13.45 Kozlovice (OÚ) – Lhotka
22.00 Lhotka – Frýdlant n. O., žel.st. – Frý-

dek-Místek, Slezan 03 – Palkovice, Tomis
23.00 Lhotka – Kozlovice

Letos v létě jsme mateřskou školu pro děti 
otevřeli na 16 pracovních dní. Během těchto 
horkých letních dnů jsme se snažili maximál-
ně využít možnosti pobytu venku a velká část 
vzdělávacího obsahu byla přenesena právě 
na školní zahradu. 

Věnovali jsme se tématu Cestujeme po ČR. 
A tak, přestože mnohé děti průběžně přijížděly 
a odjížděly na zahraniční dovolenou, vždy jsme 

je čekali se zajímavými informacemi z naší 
domoviny. A tak se děti seznámily například 
s Pardubicemi a nazdobily si perníčky nebo se 
Znojmem a porovnávaly chuť čerstvé okurky 
se zavařovanou. Mnohé jistě nepřekvapí, když 
děti vyjmenují naše nejznámější řeky a pohoří.

Přejeme všem krásné a pohodové prázdni-
ny plné pozitivních zážitků! 

  Za kol. MŠ Lhotka Radana Buďo

Upozorňujeme, že v obci platí obecně závaz-
ná vyhláška O regulaci hlučných činností v obci, 
podle které je každý povinen zdržet se o nedělích 
a státem uznaných dnech pracovního klidu po celý 
den veškerých prací spojených s užíváním zařízení 
a přístrojů způsobujících hluk. Porušení povinností 
stanovených touto obecně závaznou vyhláškou 
lze postihovat jako přestupek. Proto vás žádáme, 
dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte klidu o nedělích 

a svátcích svým sousedům i návštěvníkům obce.
Taktéž upozorňujeme vlastníky nemovitostí, 

kteří je používají k rekreačním účelům či krátko-
dobému pronájmu, aby zajistili dodržování noč-
ního klidu tak, aby nebyli majitelé sousedních 
nemovitostí obtěžování nadměrným hlukem. Dle 
§ 1013 Občanského zákoníku, odst. 1 se vlast-
ník nemovitostí zdrží všeho, co působí že odpad, 

voda, kouř ..., hluk, otřesy a jiné podobné účinky 
vnikají na pozemek jiného vlastníka (souseda) 
v míře nepřiměřené místním poměrům a podstat-
ně omezují obvyklé užívání pozemku: ... 

Buďte ohleduplní ke svým sousedům. Ne 
všichni si můžou užívat dovolené, ale musí 
ráno vstávat do práce. 

Děkujeme.  oú

Termíny svozu 
komunálního odpadu v srpnu: 

pondělí 8. 8. a 22. 8. 

Ohlédnutí dozadu
Ještě nevymizely z paměti zážitky z červno-

vého úspěšného smažení vaječiny Klubu se-
niorů a už výbor klubu s obecním úřadem pro 
své členy, ale i ostatní Lhoťany a jejich přátele 
připravil akci další. Uskutečnila se v sobotu 16. 
července taktéž na Kuříně a po zkušenostech 
z obdobného setkání v loňském roce byla opět 
letním přátelským sportovním odpolednem. 
A disciplíny? Hody míčky na cíl i do plecho-
vek, kuželky, lyžování na trávě pro jednotlivce 
i družstva i klasické „retro“ kolo štěstí. Samo-
zřejmě i odměny, a to nejenom pro ty nejlepší.

Výsledkem dobré předchozí propagace, vý-
borného počasí a patrně i vzpomínek na to, jak 
dobré to bylo loni, byla skutečnost, že v hojné 
účasti byly tentokrát zastoupeny všechny ge-
nerace. I když – přece jen počtem převažovali 
senioři a jejich vnoučata. K opékaným buřtům 

chutnalo „točené“ natolik, že organizátoři pro 
účastníky „narazili“ ještě jednu bečku, se kte-
rou se původně nepočítalo. To, že Klub seniorů 
je v oblibě, potvrdila nejenom přítomnost nově 
přihlášených členů, ale i projevený zájem dal-
ších Lhoťanů o nové členství v tomto kolektivu. 
Sobotní letní odpoledne na Kuříně se vydařilo. 
A to ještě není všechno… 

Pohled dopředu
Už do 20. srpna chce sumarizovat výbor 

klubu přihlášky na autobusový zájezd, který 
ve spolupráci s obecním úřadem připravuje 
pro své členy, ale i ostatní Lhoťany a jejich 
přátele na úterý 13. září. Tentokrát se počítá 
s návštěvou zámku v Raduni, Muzea klobouků 
v Novém Jičíně, Záchranné stanice v Bartošo-
vicích a Lázní Klimkovice. Odjezd je z „točny“ 
autobusů ve Lhotce v 7 hodin. V ceně zájezdu 
(členové KS – 250 Kč a nečlenové 370 Kč) je 
doprava, všechny vstupy i oběd. O podobně or-
ganizované autobusové zájezdy klubu v uply-
nulých letech byl vždy velký zájem, proto výbor 
doporučuje svým příznivcům přihlášení, včetně 

Prázdninový provoz v naší školičce! 

Sochovy národopisné slavnosti 

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku a dodržování nočního klidu

Upozorňujeme majitele psů, ať z řad místních 
občanů či návštěvníků naší obce, na zákaz vol-
ného pobíhání psů v obci. Opakovaně se vysky-
tují nezabezpečení volně pobíhající psi, kteří se 
bez dozoru i „pod dozorem“ pohybují po veřej-
ných prostranstvích, ohrožují a obtěžují ostatní 
občany naší obce, znečišťují a poškozují veřejné 
prostranství i soukromé majetky. V neposlední 
řadě hrozí i samotným psům možnost zranění 
při kolizi s automobily nebo cyklisty.

Majitelé těchto psů také porušují obecně zá-
vaznou vyhlášku č. 2/2011, kterou se stanovují 
pravidla pro pohyb psů a jiných zvířat na veřej-
ném prostranství v obci Lhotka. 

Na veřejném prostranství je možný pohyb 
psů „pouze na vodítku“. Fyzická osoba, která má 
pohyb psů na veřejném prostranství pod kontro-
lou či dohledem, je povinná odstranit znečištění 
veřejného prostranství psími exkrementy.

Děkujeme.  oú

Upozornění obecního úřadu

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10 do 12 hodin na sběrném místě u bývalé-
ho kravína, případně po tel. domluvě v pracovní 
době obecního úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky roz-
ložitelný odpad, který přijde do uzamčeného 
prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odkládat 

pouze větve z ořezu stromů a keřů na vyznače-
né místo. Na toto místo neodkládejte mezi vět-
ve a jiný biologicky rozložitelný odpad stavební 
řezivo, jako jsou palety a desky s hřebíky, růz-
né bedny s kováním a pod.. Tento odpad se 
štěpkuje a kovové části ničí nože. Zbylé hřebí-
ky taktéž poškozují pneumatiky traktoru a auto-
mobilů, které odpad na sběrné místo přivážejí. 

Nevybírá  se  stavební  odpad,  jako  jsou 
cihly, střešní krytiny, stavební suť, okna aj. 

Děkujeme.

Odpadové hospodářství

A to ještě není všechno…

úhrady ceny zájezdu, co nejdříve.
Ani to ještě není všechno. Na období „babí-

ho léta“ připravuje Klub seniorů… Co to bude? 
To zatím neprozradíme, ale připomeneme to 
všem pozvánkou na plakátcích a v dalším vy-
dání Mikroregionu, začátkem září. 

 Za Klub seniorů Pavel Pasek
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rozloučili jsme se 

S paní Vladimírou Kožuchovou, 
která nás opustila v měsíci srpnu 
ve svých nedožitých 77 letech

Rodině a pozůstalým za obecní úřad 
upřímnou soustrast.

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
prázdniny jsou definitivně za námi, máme tady září a školáci opět usedli 

do školních lavic. Také naše mateřská škola opět ožila dětským hlaholem a vě-
řím, že se dětem bude ve školce líbit a budou se do ní každý den těšit. 

Protože se nám blíží termín konání voleb do obecního zastupitelstva, do-
volte mi, abych krátce zhodnotil dosavadní volební období 2018 až 2022. Kdo 
se zajímá o chod a financování obce, asi ví, s jakým rozpočtem musí obecní 
zastupitelstvo pracovat a jak je pro zastupitelé těžké rozhodnout, kam by měly tyto peníze přednostně 
směřovat. Přesto se nám podařilo za uplynulé volební období, kdy nám skoro celou jeho polovinu 
ztěžovala pandemie koronaviru, zrealizovat několik investičních akcí. Prioritou pro nás bylo vybudování 
chodníku směrem na sportoviště, na který jsme získali částečnou dotaci ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury. Dále jsme provedli rekonstrukci venkovního areálu na sportovišti, na kterou jsme získali 
dotaci z Moravskoslezského kraje. V rámci rekonstrukce byly vyměněny lavice a stoly, kompletně 
přestavěny dva prodejní stánky, sklad nářadí, byla postavena nová pergola, venkovní záchody, zpev-
něné plochy a provedeny terénní úpravy. Taktéž jsme v tomto areálu vybudovali nové dětské hřiště 
pro pohybové aktivity, na které jsme získali 70% dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj, a bylo pořízeno 
nové vytápění hlavního sálu v budově sportoviště tepelným čerpadlem vzduch – vzduch. Byla prove-
dena kompletní oprava hlavního kříže na místním hřbitově, kde byla zhotovena i nová přípojka vody. 
Také jsme našli peníze na výměnu vchodových dveří v místní kapli, výměnu hlavních vchodových 
dveří v budově školy a kompletní opravu místní knihovny včetně nové podlahy. Při vjezdech do obce 
byly pro zklidnění dopravy nainstalovány měřiče rychlosti a pro zvýšení bezpečnosti byly na neosvětle-
ných místech v obci osazeny tři kusy solárních pouličních svítidel. Úspěšnou aktivitou bylo také získání 
dotace z Moravskoslezského kraje na zajištění vypracování Studie odkanalizování obce. Ze Státního 
fondu životního prostředí jsme získali částku 3 200 000 Kč na kotlíkové půjčky pro občany, kterou vyu-
žilo několik majitelů starých neekologických kotlů na jejich výměnu. Máme vypracovanou projektovou 
dokumentaci a vyřízeno stavební povolení na přístavbu kuchyně v mateřské škole. Podařilo se nám 
po dlouhém vyjednávání domluvit se společností T-mobile a zajistit instalaci mobilního zesilovače sig-
nálu v obci. Pro zkvalitnění služeb a údržby obecního majetku jsme zakoupili silnějšího pomocníka, 
kterým je starší traktor ZETOR 7245, který kompletně opravili, včetně nového laku, obecní pracovníci 
pod vedením p. Martina Žídka. Aby byl plně využitý jeho potenciál, zakoupili jsme k němu čelní naklá-
dač, kontejnerový nosič za traktor, sypač a šípovou sněhovou radlici. 

Během volebního období jsme provedli několik částečných oprav místních komunikací. Snažíme 
se nadále získat peníze i na kompletní opravy některých komunikací. Bylo provedeno zpevnění břehu 
potoku lomovým kamenem kolem obecní komunikace, která slouží k příjezdu k rodinnému domu č.p. 
116. Máme podanou žádost o dotaci u Národní sportovní agentury na výměnu povrchu umělého hřiště 
a výměnu oplocení, která se momentálně nachází ve stavu vyhodnocování, a čekáme brzké rozhod-
nutí, zda nám bude tato dotace přidělena. 

Koupili jsme budovu bývalého Hostince pod ořechem do majetku obce. I když to byly nečekané 
výdaje, věříme, že to bylo dobré rozhodnutí obecního zastupitelstva, kdy nám tyto investované, již 
teď zhodnocené peníze nikdo nevezme a tento pozemek i budova jsou vzhledem ke svému umístění 
v centru obce vhodné pro další budoucí využití pro potřeby obce. Podařilo se nám získat finanční pro-
středky na projektovou dokumentaci rekonstrukce této budovy z Moravskoslezského kraje. 

Z MSK jsme taktéž získali dotaci na pořízení chytrých technologií ve Lhotce. Z této dotace budou 
pořízena čidla na měření čistoty ovzduší, hluku, meteostanice a hlavní stanice, na kterou je možné 
do budoucna připojovat další senzory a čidla, jejichž záznamy budou veřejně přístupné. 

Za jeden z velkých úspěchů považujeme dokončení Pozemkových úprav v obci a zahájení první 
akce z plánu společných zařízení, kterou je vybudování dvou vodních nádrží pro zadržování vody v kra-
jině. Na druhou akci, kterou je rekonstrukce a výstavba komunikací v úseku od krajské komunikace, 
kolem kravína až na hranici katastru Metylovic je vydáno právoplatné stavební povolení a věříme, že 
samotná stavba proběhne v příštím roce. 

V odpadovém hospodářství jsme se snažili vtvořit takové podmínky, aby občané mohli odpad co 
nejvíce vytřídit a snížit tak produkci komunálního odpadu v obci. Máme šest sběrných míst, tříděných 
odpadů, sběrné místo velkoobjemových a elektroodpadu, biologicky rozložitelných odpadů, kde mů-
žete průběžně každý týden tyto odpady odevzdávat. Služby jsme rozšířili také o sběr použitých jed-
lých olejů. Několikrát jsme se zapojili do celostátní akce Ukliďme Česko, dále do společného projektu 
s MSK Obálka pro život. V rámci přeshraniční spolupráce s obci Sihelné na Slovensku jsme zorganizo-
vali projekt pro děti z obou obcí s názvem Poznávej a chraň. Podporujeme organizátory letních táborů 
ve Lhotce a finančně jsme podporovali jednotlivé spolky a sdružení v obci. Pro větší informovanost 
jsme v obci zavedli Mobilní rozhlas, kdy se snažíme, aby informace o činnosti obecního úřadu došly 
přímo za občany, a ne aby si je museli někde hledat. 

I když byl kulturní a společenský život zastaven covidovou pandemií, podařilo se nám zorganizovat 
nebo podpořit několik kulturních, sportovních a společenských akcí. Jsme si vědomi, že v naší obci je 
nutné ještě mnoho dalšího vybudovat, opravit vylepšit a zkrášlit. Což bude vyžadovat hodně sil, práce, 
ochoty a také tolerance a spolupráce s občany. To vše bude už ale čekat na nové zastupitelstvo. Byť 
je v naší obci zaregistrována pouze jedna kandidátka, jsou vaše hlasy pro budoucí zastupitele obce 
důležité. Každý jednotlivý budoucí zastupitel potřebuje cítit podporu občanů, která ho bude motivovat 
k co nejlepší práci při řízení a spravování obce. Proto chci požádat vás všechny občany, kterým není 
lhostejné, jak jejich vesnice vypadá, kdo ji bude řídit a zastupovat, abyste přišli 23. a 24. září k volbám 
a podpořili ty, kteří chtějí pro naši Lhotku něco udělat. 

Na závěr bych vás chtěl jménem 
obecního zastupitelstva a zaměstnanců 
obce pozvat v sobotu 17. září od 18 hodin 
do areálu U Školy na koncert skupiny The 
Beatles Collection Band s následným po-
sezením. Užijte si zbytku léta a doufejme, 
že i podzim nám přinese ještě hodně tep-
lých a slunečných dnů. Školákům přeji 
hodně studijních úspěchů a vám všem 
pohodu, dobrou náladu, hodně úsměvů 
a hlavně pevné zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta
jubilea

V měsíci září oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:
Marie Pečínková – 88 let
Václav Matěj – 81 let

Hedvika Kociánová – 80 let
Jana Kubíčková – 60 let
Lenka Bukvová – 60 let
Pavel Kožuch – 60 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, pohody. 
Pevné zdraví, spokojenost a životní elán.

Ať je Váš každý den života krásný, 
protkaný láskou vašich nejbližších.

noví občánci
Chlapeček Matyas Franěc rodičům Kristýně 

Šrubařové a Tomáši Franěcovi.
Holčička Anna Veličková rodičům Marině 

Jaškové a Radimu Veličkovi.
Srdečně blahopřejeme k narození dětí, 

protože život bez nich je jako knot bez svíce.

poděkování

- Děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci a zabezpečení letošního ročníku Sochových ná-
rodopisných slavností. Klubu žen jako hlavnímu pořadateli, Moravskoslezskému kraji a Sdružení 
měst a obcí povodí Ondřejnice za výraznou finanční podporu, všem sponzorům, dobrovolníkům 
i divákům, kteří svou účastí tyto slavnosti podpořili.  Zdeněk Kubala, starosta

- Ráda bych poděkovala všem občanům a podnikatelům za zaplacení místních poplatků.
K dnešnímu dni Obec Lhotka neeviduje žádného dlužníka z letošního roku, ani z minulých let. 
 Romana Kochaňová – účetní
- Děkuji pracovníkům obecního úřadu, kteří se mimo další práce pro zvelebování Lhotky vzorně 

starají také o areál U Školy, a to jak pravidelnou údržbou zeleně, technickými opravami, nátěry 
a ostatními pracemi, tak aby byly prostory vždy připraveny pro využití jak dětmi z mateřské školy, 
letní tábory, či jiné kulturní a společenské akce. Zvláště bych jim chtěl poděkovat za přípravu are-
álu na Sochovy národopisné slavnosti, kdy se podíleli na opravách a nátěrech pódia a ostatního 
zařízení, kosení trávy, přípravě sociálního zařízení, likvidaci odpadů až po přípravu laviček, stolů 
a ostatních prací dle pokynu organizačního výboru SNS.  Zdeněk Kubala, starosta

Informace k volbám
Volby do zastupitelstva obce a volby 

do Senátu Parlamentu ČR 2022 se uskuteční 
ve dnech 23. 9. od 14.00 do 22.00 hodin a 24. 
9. od 8.00 do 14.00 hodin ve volební místnosti 
v sále Obecního domu ve Lhotce č.p. 89.

Upozorňujeme, že v obci platí obecně závaz-
ná vyhláška O regulaci hlučných činností v obci, 
podle které je každý povinen zdržet se o nedě-
lích a státem uznaných dnech pracovního klidu 
po celý den veškerých prací spojených s užívá-
ním zařízení a přístrojů způsobujících hluk. 

Porušení povinností stanovených touto 
obecně závaznou vyhláškou lze postihovat 
jako přestupek. Proto vás žádáme, dodržujte 
tuto vyhlášku a dopřejte klidu o nedělích a svát-
cích svým sousedům i návštěvníkům obce.

Taktéž upozorňujeme vlastníky nemovitostí, 

kteří je používají k rekreačním účelům, či krát-
kodobému pronájmu, aby zajistili dodržování 
přiměřeného denního i nočního klidu tak, aby 
nebyli majitelé sousedních nemovitostí obtěžo-
váni nadměrným hlukem. Dle § 1013 Občan-
ského zákoníku, odst. 1 se vlastník nemovitostí 
zdrží všeho, co působí, že odpad, voda, kouř..., 
hluk, otřesy a jiné podobné účinky vnikají 
na pozemek jiného vlastníka (souseda) v míře 
nepřiměřené místním poměrům a podstatně 
omezují obvyklé užívání pozemku: ... 

Buďte ohleduplní ke svým sousedům. Ne 
všichni si můžou užívat dovolené, ale musí 
ráno vstávat do práce. Děkujeme. oú

Termíny svozu komunálního 
odpadu v září: 

pondělí 5. 9. a 19. 9. 

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 

původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10 do 12 hodin na sběrném místě u býva-
lého kravína, případně po telefonické domluvě 
v pracovní době obecního úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky roz-
ložitelný odpad, který přijde do uzamčeného 
prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odkládat 
pouze větve z ořezu stromů a keřů na vyznače-
né místo. Na toto místo neodkládejte mezi vět-
ve a jiný biologicky rozložitelný odpad stavební 
řezivo, jako jsou palety a desky s hřebíky, 
různé bedny s kováním apod. Tento odpad se 
štěpkuje a kovové části ničí nože. Zbylé hřebí-
ky taktéž poškozují pneumatiky traktoru a auto-
mobilů, které odpad na sběrné místo přivážejí. 

Nevybírá  se  stavební  odpad,  jako  jsou 
cihly, střešní krytiny, stavební suť, okna aj. 

Děkujeme.

Ve Lhotce jsme toho již zažili hodně, ale pu-
tování s pavoučkem Pájou ještě ne!! A právě 
v duchu knihy P. Šruta „Pavouček Pája“, se 
nesl Šestý příměstský tábor ve Lhotce. Tábo-
ra se letos zúčastnilo 38 dětí ve věku od tří 
do osmi let. 

Pavouček Pája je pohádkové stvoření, ale 
také trochu nešika, který má rád dobrodružství, 
rád poznává nové kamarády, ale hlavně nemá 
rád nudu. Každý den jsme zahájili společnou 
rozcvičkou a poté už jsme s dětmi hledali bar-
vené klubíčko. Z klubíčka jsme v areálu MŠ pletli 
barevné pavučinky a čekali, zdali pavouček 
Pája přijde. Kromě pletení pavučinek, spousty 
her a jiných aktivit jsme se v průběhu týdne se-
znamovali také s dalšími kamarády z pohádko-
vé knížky. Poznali jsme, kdo je Masařka Trúda, 
Svatojánský Mušák, Strašlivá Mucholapka, Af-
rická Moucha či Ovád Desperát. V pondělí jsme 
se všichni seznámili, rozdělili do čtyř týmů a hráli 
sportovní hry v areálu MŠ. V úterý nechyběl ce-
lodenní výlet na Šmiřanku a ve středu nás ko-
nečně navštívil samotný pavouček Pája a strávil 

Máme za sebou léto, ale i „Sochovky“, 
každoročně největší kulturní akci a chloubu 
Lhotky. Byly i letos úspěšné po stránce organi-
zační i kulturní a jsou stálým odkazem Vincenci 
Sochovi, od jehož narození už za pár měsíců 
uplyne 120 let. Právě on zasel do srdcí rodin 
mnoha Lhoťanů lásku k folkloru.

I na letošních slavnostech bylo vidět, že se 
lašský folklor předává z generace na generaci 
v mnoha rodinách. Nevěříte? Stejně jako ně-
kdejší členka souboru Pilky paní Libuše Koňa-
říková, které by letos bylo už přes sto let, po-
kračovaly v Pilkách všechny tři její dcery a dvě 
tam jsou dosud. Po nejmladší z nich, dnes už 
babičce Libušce Zlé – současné organizační 
vedoucí Pilek – podědily lásku k folkloru obě 
vnučky. Ta mladší, Natálka, se z dětského 
Valáška vytančila a vyzpívala na sólistku koz-
lovického Valašského vojvody. Podobné je to 
u Němcových. S babičkou Hankou v sobotním 
odpoledni vystupovaly v různých pásmech čtyři 
vnučky a v cimbálovce Valáška byl primášem 
její vnuk Filip. 

Ojedinělou ukázkou toho, jak rodiny žijí 
folklorem, jsou Kalusovi. Po svých prarodičích 
podědil vztah k folkloru i talent syn – dnes už dě-
deček – Ruda Kalus. Spolu s manželkou Božen-
kou získali pro tanec a zpěv nejenom obě dcery 
a syna Tomáše, současného ředitele „Socho-
vek“, ale i všechna svoje čtyři vnoučata. A celá 
tato třígenerační rodina byla i v letošním 27. roč-
níku slavností ve třech souborech – Valáškovi, 

Není třeba v tomto titulku hledat nějakou 
upoutávku na výhodnou koupi. Tentokrát se 
jedná o další zájmové činnosti lhoteckého Klu-

bu seniorů, a sice o dvě akce v jednom měsíci. 
Tou první je autobusový zájezd do Bartošo-

vic, Nového Jičína, Raduně a Klimkovic v úterý 
13. září, druhou je tradiční podzimní opékání 
buřtů o týden později v úterý 20. září od 15 ho-
din u lhoteckého sportoviště na Kuříně.

Na zájezd, který přihlášení zájemci naplnili 
již do konce srpna, se bude možno dostat už 
jenom tehdy, pokud se někdo na poslední chvíli 
z účasti omluví. Naopak možnost být na „buř-
tech“ je pro členy klubu i ostatní Lhoťany ote-
vřena. Bývá zvykem, že do programu „buřtů“, 
stejně jako u seniorské „vaječiny“ zařadí or-
ganizátoři něco zajímavého navíc. Oblíbené 
jsou znalostní kvízy o historii Lhotky, dokonce 
se hrálo i „bingo“. Nejinak tomu bude i letos, 
kdy připravuje výbor klubu pro účastníky kromě 
pohoštění, občerstvení a dobré zábavy i netra-
diční zajímavou podívanou. Tak ať na Kuříně 
dvacátého září nechybíte… 

 Za výbor KS – P. Pasek

Klub seniorů – dvě v jednom…

Lhotečtí hasiči obdrželi od Moravskoslez-
ského kraje dotaci na vybavení v rámci do-
tačního programu na podporu sboru dobrovol-
ných hasičů v roce 2022. 

Z poskytnutých prostředků bude v letošním 
roce nakoupena výstroj na TFA, konkrétně 2 ks 
třívrstvých obleků. Dále bude pořízena sada spor-
tovních hadic B+C pro požární sport. Sbor uspěl 

v dotačním programu také v roce 2019 a 2020, 
kdy byla za pořízené finance nakoupena výzbroj 
a výstroj pro sportovní družstva dětí i dospělých, 
oblek na TFA, party stan a časomíra. Touto cestou 
bychom chtěli Moravskoslezskému kraji poděko-
vat za spolufinancování výše zmíněného vybavení 
(více informací o dotačním programu naleznete 
na webových stránkách sboru www.sdh-lhotka.cz).

SDH Lhotka s lepším vybavením

Šestý příměstský tábor ve Lhotce

s námi celý den. Ve čtvrtek se dětem podařilo 
chytit Zlatou mušku, což bylo největší přání pa-
voučka Páji, a odpoledne nás čekalo oblíbené 
malování táborových triček. V pátek se všechny 
děti ponořily do aktivní hry s Pražskou Rosnič-
kou a odpoledne už nás čekalo vyhlášení nej-
větších borců a borkyň tábora. V průběhu týdne 
totiž děti sbíraly červené i černé hvězdičky. Od-
měny nám v pátek přišel rozdat opět pavouček 

Pája se svou kamarádkou hodnou mouchou. 
Všichni jsme si tábor náramně užili, a hlavně už 
se v pátek nikdo nebál žádných pavouků ☺.

Chtěla bych poděkovat restauraci U Fandy 
za spolupráci a za obědy. Velké poděkování 
patří také OÚ Lhotka, který již tradičně umož-
ňuje využití prostor v areálu MŠ. Děkujeme 
a příští rok se opět těšíme!

  Vedoucí tábora Kristýna Kotalová

Vincenc Socha by měl radost
Valašském vojvodovi i Pilkách – na pódiu vidět. 
Samozřejmě se všichni, spolu s dalšími potom-
ky Pilkařů, podíleli na celkové přípravě i průběhu 
národopisných slavností. U Kalusů navíc práce 
pro „Sochovky“ nekončí zhodnocením jednoho 
ročníku, ale plynule s týmem pro folklor zapále-
ných přátel a lhoteckým Klubem žen navazuje 
na přípravu ročníku dalšího…

Na úspěchu lhoteckých Sochových slavnos-
tí se v naší nevelké obci podílí celá řada orga-
nizací, sponzorů, zúčastněných souborů, dob-
rovolníků a rodin s větší, nebo menší folklorní 
tradicí. Folklor se generačně přenesl u Mrkvů, 
Chýlků, Mičulků, Slípků, Kociánů, Svobodů, 

Kotalů i celé řady dalších rodin. Spolu s nimi 
i ostatní účinkující pomáhají ve Lhotce i regio-
nu udržet folklorní národopisné lašské tradice. 
A dohromady dokazují, že „Lhotecka dědina 
něni ledajaka, na celučkym světě něni druha 
taka…“ Vincenc Socha by měl radost… 

 Pavel Pasek

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku a dodržování nočního klidu
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vznikl ve 2. polovině 16. století přestavbou gotické 
tvrze. Jeho současná podoba je však výsledkem 
empírových úprav podle projektu architekta En-
glische z počátku 19. století. Prohlídkovým okru-
hem umožnila průvodkyně účastníkům zájezdu 
nahlédnout do přepychově zařízených společen-
ských i soukromých pokojů, přibližujících způsob 
života šlechtických rodin od počátku 19. do polovi-
ny 20. století. Kdo chtěl, mohl si ještě prohlédnout 
i rozlehlý anglický park, s četnými rybníky a drob-
nými stavbami s nejcennější empírovou oranžérií.

Páté zastavení v lázních Klimkovice bylo při 
zpáteční cestě naplánováno jako odpočinkové. 
V moderním bezbariérovém lázeňském komple-
xu se léčí pohybové ústrojí, neurologické a gyne-
kologické nemoci, poúrazová léčba, roztroušená 
skleróza, neplodnost, bolesti kloubů, skolióza 
i Parkinsonova choroba. Tam využila krátký po-
byt část lhoteckých seniorů k malé procházce, ale 
většina k posezení u nabídek lázeňské kavárny. 

To šesté, v titulku článku uvedené, zastave-
ní – bylo samozřejmě doma ve Lhotce, odkud 

si všichni po vystoupení z autobusu do svých 
domovů odnášeli příjemné zážitky z pestrého 
programu další úspěšné akce lhoteckého Klu-
bu seniorů.  Pavel Pasek

Lhotka

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady říjen a pomalu se vybarvující listí stromů nám hlásí, že je 

podzim a je nejvyšší čas s přípravou našich domovů na zimu. Koncem 
září proběhly také u nás v obci komunální volby a já bych vám rád jmé-
nem svým i ostatních zastupitelů obce poděkoval za vaši účast a hlaso-
vání v těchto volbách. 

Byť byla v naší obci zaregistrována pouze jedna kandidátka, kdy jsme 
šli do voleb jako sdružení, jsou vaše hlasy pro nás důležité. Každý jednotlivý budoucí zastupitel 
potřebuje cítit podporu občanů, která ho bude motivovat k co nejlepší práci při řízení a spravo-
vání obce. Děkujeme všem, kteří nám dali svůj hlas a tím nám vyslovili svou důvěru. Budeme se 
snažit, abychom ji nezklamali. 

Chtěl bych poděkovat všem bývalým zastupitelům za čtyřletou spolupráci a také za to, co 
pro obec vykonali. Poděkování patří i jejich rodinám, které je v jejich činnosti podporovaly, pro-
tože se jejich práce často přenášela i do jejich soukromého života. Taktéž děkuji i své rodině, 
manželce a dětem za oporu a pomoc při mém vykonávání funkce starosty. Prožívali se mnou 
nejen mé starosti, ale i radost z povedené a vámi oceněné práce a také to byli ti, kteří mi nikdy 
neodmítli pomoc a podpořili či mě usměrnili v mých pracovních aktivitách. 

Velké poděkování za spolupráci patří i obecním zaměstnancům, paní ředitelce a zaměst-
nancům mateřské školy. V neposlední řadě bych zde chtěl poděkovat hlavně vám občanům 
za pomoc při spolupráci a zvelebování obce, za podněty a připomínky k práci obecního zastupi-
telstva. Jak to u nás vypadá a jak se ve Lhotce žije, není jen zásluhou starosty a zastupitelů, ale 
převážně spolupráce s vámi – občany Lhotky. Myslím, že je hodně věcí, které se nám společně 
podařily v obci za uplynulé čtyři roky vybudovat a vylepšit, ale na druhou stranu je tady ještě toho 
dost, co můžeme s vaší pomoci vylepšit. 

Věřím, že budete s nově zvolenými zastupiteli obce spokojeni a až za čtyři roky přijde na hod-
nocení jejich práce, bude převládat to pozitivní. Často tady opakuji, přijďte na veřejná zasedání 
zastupitelstva, protože jen tam dostanete jasné, nezkreslené a pravdivé informace o činnosti 
v obci, tam uvidíte práci zastupitelů a můžete na ně vznést přímé dotazy, na které dostanete 
většinou jasnou odpověď. Taktéž dveře do mé kanceláře jsou vám vždy otevřené, ať potřebu-
jete radu, pomoc nebo máte různé náměty či připomínky. Přeji vám ještě hodně vybarvených 
podzimních dnů, hodně úsměvů a dobrou náladu.

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci říjnu oslaví svá životní jubilea 

a dali ke zveřejnění souhlas:
Rudolf Ivánek - 87 let
Eva Malušová - 70 let

Stanislav Závodný - 60 let
Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, pohody. 

Pevné zdraví, spokojenost a životní elán.
Ať je Váš každý den života krásný, 
protkaný láskou vašich nejbližších.

krátce z obce... 

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v říjnu: 

pondělí 3. 10., 17. 10. a 31. 10. 

Odpadové hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného pů-
vodu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10 do 12 hodin na sběrném místě u býva-
lého kravína, případně po tel. domluvě v pra-
covní době obecního úřadu. Neodkládejte 
odpad v okolí sběrného místa mimo provozní 
dobu, a to ani biologicky rozložitelný odpad, 
který přijde do uzamčeného prostoru. Nevha-
zujte trávu a zbytky rostlin přes plot. Mimo 
provozní dobu můžete odkládat pouze větve 
z ořezu stromů a keřů (bez kořenů) na vyzna-
čené místo.  oú

V sobotu 17. září se v areálu u MŠ konal 
koncert skupiny Beatles Collection Band. Před-
pověď počasí nebyla povzbudivá, ale naštěstí 
se nevyplnila a deštík se spustil až za nějaký 
čas, co dozněly poslední tóny koncertu. 

Nejdřív dorazili fanoušci skupiny z Libhoště 
a Čeladné a až pak se začali trousit domácí. 
A co je čekalo? Pro některé z těch, kteří přišli, 
to byl nostalgický návrat do mládí. Vždyť ty son-
gy, znějící u školky, je provázely tradičními ne-
dělními čaji o páté. Vzpomínáte? A Hard Day´s 
Night, Twist and shout, Help, I wanna hold your 

Šest – právě tolik zastavení naplánoval ve spo-
lupráci s obecním úřadem výbor Klubu seniorů pro 
své členy, ale i ostatní Lhoťany při letošním auto-
busovém zájezdu, uskutečněném v úterý 13. září.

Tím prvním byla Stanice pro záchranu ži-
vočichů v nedalekých Bartošovicích. Ta slouží 
od roku 1983 jako nemocnice pro divoká zvířa-
ta a byla v té době vůbec prvním zařízením to-
hoto druhu ve střední Evropě. Všechny zaujala 
procházka areálem, ve kterém zaměstnanci 
a nadšenci vybudovali a v květnu 2014 uvedli 
do provozu nové návštěvnické středisko – Dům 
přírody Poodří. V něm – jak všem při prohlídce 
rádi předvedli – se zabývají vybranými druhy 
kriticky nebo silně ohrožených živočichů.

Místem dalšího zastavení plně obsazeného 
autobusu bylo okresní město Nový Jičín. Historic-
ké jádro města je městskou památkovou rezer-
vací. Masarykovo náměstí v jeho středu s pod-
loubím a historickými domy je opravdu krásné, 
ale cílem na něm byla návštěva Muzea klobou-
ků. Interaktivní expozice věnována kloboukům 
a jejich technologickému procesu všem odhalila 
tajemství výroby a ukázala proměnu materiálů 
v určitých fázích zpracování. Nejvíc ale pobavila 
ta část, kde si všichni mohli vybrat a vyzkoušet ja-
kýkoliv ze široké škály klobouků i jiných pokrývek 
hlavy z různých časových i historických období. 
Ve stejné budově bylo možno navštívit i výstavu 
generála Laudona, legendárního vojevůdce, kte-
rý právě v Novém Jičíně v roce 1790 zemřel. 

Třetím zastavením potěšila vedoucí zájezdu 
a předsedkyně Klubu Majka Holečková všech-
ny ty, kterým se s polednem už ozývaly chutě 
na oběd. Navštívený Restaurant bar Golem, 
ve Chvalíkovicích mezi Hradcem nad Moravicí 
a obcí Raduň, a v něm nabídnutý vývar, peče-
né kuřecí stehno s nápojem dle vlastního výbě-
ru, všechny uspokojil. 

To už ale bylo nedaleko od dalšího – čtvrtého 
– zastavení v Raduni. Tamní renesanční zámek 

Lhotkou zněli Beatles a jejich evergreeny
hand, Can´t buy me love, Rock and Roll Music 
a další a další, co song, to klasika. 

V chladném počasí dokázaly poslucha-
če rozehřát a asi nikoho nenechaly v klidu. 
Až se pohupování a pobrukování změnilo 
v křepčení před pódiem. Nálada byla výbor-
ná. Beatles to nejsou, zaslechl jsem jednu 
poznámku. Nebyli to Beatles, byli to chlapi 
z Hlučína, co stejně jako my mají rádi jejich 
hudbu. Nemohou se rovnocenně měřit s mla-
dými hochy z Liverpoolu, z nichž tak hudba 
přímo vycházela, ale hráli ji s chutí a nasaze-

ním a my jsme slyšeli právě to, co máme ulo-
žené ve svých vzpomínkách. Bylo postaráno 
i o občerstvení, výborné grilované klobásky, 
pivo a hodně vhod přišel připravený svařák. 
Bylo to výborné, super, vyjadřovali se poslu-
chači po koncertu. Pořadatele ale mrzelo, že 
v hledišti i s podporou přespolních byly jen 
asi čtyři desítky lidí. To udivilo i muzikanty, 
kteří hrávají i pro několik stovek posluchačů. 
A byla výstižná jedna poznámka po koncertu 
– bylo to fajn a kdo nepřišel, jeho chyba! 

 JH

Šest plánovaných zastavení zájezdu seniorů

V sobotu 27. srpna uspořádali hasiči 19. 
ročník soutěže „O pohár starosty obce Lhotka“, 
která byla zároveň 9. kolem Netradiční ligy.

Akce byla zahájena ve 14 hodin startem 
domácího družstva mužů. Klukům se požární 
útok příliš nezdařil, na vině byla technická zá-
vada na rozdělovači. Reputaci Lhotky napra-
vily ženy, jimž se podařilo již pošesté v řadě 
na domácí půdě zvítězit. Po domácích holkách 
se na druhém místě umístily ženy z Kozlovic 
a na třetím místě ženy ze Pstruží. V mužské 
kategorii zvítězily Palkovice, na druhém mís-
tě skončily Kozlovice a na třetí pozici muži 

z Krásné Mohelnice. Ceny, poháry a putovní 
pohár starosty obce Lhotka předal soutěžním 
družstvům pan Pavel Pasek. Po slavnostním 
vyhlášení výsledků byla ve spolupráci s hasiči 
z Palkovic připravena pro děti pěna.

Soutěže se zúčastnilo celkem 17 družstev, 
z toho 12 mužských a 5 ženských týmů.

Chtěli bychom touto cestou poděkovat spon-
zorům, díky kterým se nám podařilo soutěž 
uspořádat. Velký dík patří FA Tesař mražené, FA 
Závodný Elektro, Ing. Ivo Vláškovi, p. Miroslavu 
Zajasovi a v neposlední řadě také OÚ Lhotka 
za bezplatné zapůjčení sportovního areálu Kuřín.

Hasičská soutěž O pohár starosty obce

28. srpna se uskutečnila v naší kapli mše svatá za úrodu. 
Poděkovali jsme za úrodu na našich polích i zahradách, která byla hojná, 

o čemž svědčí i bohatá výzdoba před oltářem. 
Symbolické dary (ovoce, zeleninu, bylinky, květiny, chleba a koláč) 

přinesly v obětním průvodu děti v lidových krojích.

Mše za úrodu – letos byla hojná

Upozorňujeme majitele psů, ať z řad 
místních občanů či návštěvníku naší obce, 
na zákaz volného pobíhání psů v obci. Opa-
kovaně se vyskytují nezabezpečení volně 
pobíhající psi, kteří se bez dozoru i „pod 
dozorem“ pohybují po veřejných prostran-
stvích, ohrožují a obtěžují ostatní občany 
naší obce, znečišťují a poškozují veřejné 
prostranství i soukromé majetky a nahánějí 
lesní zvěř. V neposlední řadě hrozí i samot-
ným psům možnost zranění při kolizi s auto-
mobily nebo cyklisty.

Majitelé těchto psů také porušují obecně 

závaznou vyhlášku č. 2/2011 , kterou se 
stanovují pravidla pro pohyb psů a jiných 
zvířat na veřejném prostranství v obci Lhot-
ka. (Na veřejném prostranství je možný po-
hyb psů "pouze na vodítku". Fyzická osoba, 
která má pohyb psů na veřejném prostran-
ství pod kontrolou či dohledem je povinná 
odstranit znečištění veřejného prostranství 
psími exkrementy.) Naopak bychom chtěli 
poděkovat těm majitelům psů, kteří se o ně 
řádně starají, na procházkách po obci je 
mají vždy na vodítku a také po nich vše řád-
ně uklidí. Děkujeme. oú

Upozornění na zákaz volného pobíhání psů a znečišťování 
veřejných prostranství i soukromých majetků

Téma ovoce a zelenina je oblíbeným téma-
tem pedagogů i dětí v naší mateřské škole. 
Na procházce nahlížíme do zahrádek, pojme-
nováváme si druhy ovoce a při jejich popisu 
nešetříme přídavnými jmény. Ve školce pak 
zkoumáme jablka, počítáme je, ochutnáváme, 
porovnáváme a v neposlední řadě je také zpra-
cováváme. Odměnou nám byly křížaly, jableč-
ný štrůdl a mošt. Děkujeme rodičům za ovocné 
dary z vlastních zahrádek. 

 Za kol. MŠ Lhotka Bc. Radana Buďo

Podzimní sklizeň – ovoce
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Vážení spoluobčané,
vybarvená příroda, ranní mlhy a hromady spadaného listí nám při-

pomínají, že je tady listopad a pomalu se blíží zima. Zářijovými ko-
munálními volbami ukončilo svou činnost bývalé zastupitelstvo obce 
a 17. října po ustavujícím zasedání navázalo na jeho práci zastupitel-
stvo nové. Ještě jednou bych chtěl poděkovat všem bývalým zastupi-
telům za vzájemnou spolupráci a těm novým přeji hodně úspěchů při 
společném spravování naší obce. 

Věřím, že noví zastupitelé spolu se všemi zaměstnanci obce opět vytvoří sehraný tým, 
který bude pracovat na rozvoji a zviditelnění Lhotky, ale především se budou snažit uspo-
kojovat požadavky a potřeby vás občanů. O činnosti obecního zastupitelstva vás budeme 
nadále informovat jak zde, na stránkách Mikroregionu, tak v Mobilním rozhlase, na obec-
ních stránkách, na obecním facebooku, tak i na veřejných zasedáních zastupitelstva. Sa-
mozřejmě budeme rádi za zpětnou vazbu od vás občanů, abychom mohli nasměrovat 
priority do těch oblastí, které jsou pro vás nejvíce důležité. 

V průběhu října jsme ještě stihli udělat dvě investiční akce. První akcí bylo odstranění 
havarijního stavu na Lhoteckém potoku v úseku u rodinného domu č. p. 51, kde došlo 
k prolomení opěrné zídky a následnému sesuvu břehu do koryta potoka. Na tomto úseku 
byla provedena kompletní sanace koryta, spočívající ve vydláždění dna a břehu potoka 
kolem místní komunikace lomovým kamenem, a na druhém břehu výstavba nové opěr-
né zdi z kamenných kvádrů. Cena za tyto stavební práce byla 571 173 Kč. Druhou akcí 
byla kompletní oprava části komunikace směrem k vodojemu v délce cca 190 m za cenu 
499 703 Kč. 

Máte-li na nás zastupitele nějaké dotazy, podněty či připomínky, přijďte na veřejné za-
sedání nebo můžete své písemné dotazy zaslat e-mailem na info@obec-lhotka, případně 
vhodit do hnědé schránky u vchodu na obecní úřad. Na všechny neanonymní dotazy vám 
bude odpovězeno. Přeji vám hodně hezkých a vybarvených podzimních dnů, pozitivní 
myšlení, dobrou náladu, a především pevné zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

V pondělí 17. října proběhlo ustavující za-
sedání nového zastupitelstva obce pro volební 
období 2022 až 2026. 

Nové zastupitelstvo bude pracovat ve slože-
ní: Zdeněk�Kubala, starosta, Ing.�Peter�Solik, 
1. místostarosta, Ing.� Veronika� Kotalová, 2. 
místostarosta, a členové zastupitelstva Eva�
Hudečková,�Ing.�Roman�Vlášek�Ph.D.,�Boh-
dana�Stonavská�a�Dalibor�Šigut. 

Děkujeme občanům, kteří se tohoto veřej-
ného zasedání zúčastnili. Děkujeme i těm, 
kdo přišli k volbám a dali nám svůj hlas, a tím 
i důvěru, kterou se budeme snažit nezkla-
mat. Všem občanům připomínáme, že dveře 
na úřad jsou pro vás vždy otevřené, ať už 
potřebujete jasné, a hlavně pravdivé informa-
ce nebo potřebujete radu či pomoc. Všichni 
doufáme ve vzájemnou spolupráci s vámi ob-
čany a jsme otevření vaším námětům, radám, 
či připomínkám. 

 Zastupitelé�obce�Lhotka

Realizace vodních nádrží je jedna z akcí 
z Plánu společných zařízení, který je součás-
tí schválené Komplexní pozemkové úpravy 
v obci Lhotka. Jedná se o boční vodní nádrže 
v údolnici na pravém a levém břehu potoka 
Olešná. 

Důvodem výstavby tohoto krajinotvorného 
prvku je akumulace vody se zadržením v kra-
jině, útočiště mokřadních rostlin a živočichů. 

Součástí realizace vodních nádrží je i násled-
ná výsadba stromů a keřů. Investorem stavby 
na pozemcích obce Lhotka je Státní pozemkový 
úřad. Cena stavby je cca 8 456 000 Kč a stavba 
je plně financována Evropskou unií z Národní-
ho plánu obnovy. Po kolaudaci bude dílo zdar-
ma předáno do majetku a užívání obci Lhotka. 
Stávající termín dokončení stavby je do 30. 11. 
2022, který je závislý především na počasí.

Termíny�svozu�komunálního�odpadu�v�listopadu:�pondělí�14.�11.�a�28.�11.

Tradice pouštění draků pochází z Číny a da-
tuje se již od 4. století před naším letopočtem. 
Prostřednictvím draků a nápisů na nich posí-
lali lidé bohům pozdravy, prosby i poděkování. 
Někdy měli draci zahánět blížící se bouře, ale 
třeba i zastrašit nepřítele.

Naše lhotecká tradice pouštění draků – „dra-
kiáda“ je o hodně mladší, ale podle českého 
právního systému je už i ona „plnoletá“. Letos 
v neděli 9. října totiž dosáhla osmnácti let. U je-
jího zrodu byly „holky“ – účastnice středečních 
cvičení v mateřské školce. Dnes jsou už vět-
šinou maminkami nebo i babičkami droboti-
ny, pro kterou se v současnosti tyto oblíbené 
atrakce pro místní i přespolní, s drakem i bez 
draka konají. I když některé velké děti už zá-
jmům o draky odrostly, malé děti je na drakiádě 
každoročně nově nahrazují. Třeba letos se jich 
na Horečce odpoledne zapsalo jedenasedm-
desát. Většina dospělých, kteří přišli s dětmi, 
uposlechla doporučení zvacích plakátků po-
řadatelek, takže u prezentace na provizorních 
stolech jako každoročně mohli všichni ochutnat 
buchty, koláčky, záviny, ale i jiné dobroty lho-
teckých maminek a babiček. 

A počasí? Nebylo „na draka“, jak říkáme 
různým nečasům, ale naopak bylo pro donese-

né draky ideální. Chtělo to sice nejdřív najít ten 
správný směr větru, popustit draka na provázku 
trochu výše… a tam se už o jeho létání postaraly 
teplé proudy samy. Den byl výjimečně slunečný, 
ale čaj i „svařák“, který tentokrát nebylo nutno dr-
žet ve zkřehlých rukou, všem přišel k duhu. A sa-
motní draci? Většinou byli poslušní jako beránci. 
K radosti pořadatelek se mezi barevnými kou-
penými draky objevili i ti vlastnoručně vyrobení 
– klasičtí šestiúhelníkoví… a dokonce také létali!

Jak už to u zájmů dětí bývá, provázky draků 
předávaly postupně svým rodičům a samy vy-
užívaly slunečného dne i k jiným radovánkám. 
Na to však pořadatelky – pod „taktovkami“ 
Lenky a Majky pamatovaly dalším programem 
– společným fotografováním a vyhodnocením 
drakiády. Cenami z tomboly byli odměněni ti, 
kteří měli štěstí, ale pak při rozdělování slad-
kostí se dostalo na všechny.

Všeobecně se říká, že je v současnosti pou-
štění draků symbolem štěstí. Ale zatímco nás 
draci spojují s oblohou, dole pod nimi všechny 
účastníky spojují k přátelskému sousedskému 
setkávání. Proto jsou lhotecké drakiády každo-
ročně tak oblíbené a hojně navštěvované ne-
jen dětmi, ale i dospělými. Nejinak tomu bylo 
na Horečce i letos.  PP

jubilea
V měsíci listopadu oslaví svá životní jubilea 

a dali ke zveřejnění souhlas:

Marie�Bílková�-�88�let

Jaroslav�Mičulka�-�81�let

Vladislav�Borák�-�75�let

Růžena�Kopčáková�-�70�let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, l

ásky, úsměvů a pevné zdraví.

Ustavující zasedání nového zastupitelstva obce Lhotka

Mateřská škola plně využívá možnosti dota-
cí v oblasti operačních programů. K 31. 8. 2022 
jsme úspěšně zakončili program 
OPVVV – Šablony III., díky němuž 
jsme absolvovali sedm výletů, uspo-
řádali pro děti 25 projektových dní 
a uskutečnila se čtyři setkání rodičů 
s odborníkem. Vyčerpali jsme celkem částku 
233 305 Kč. 

Od 1. 9. 2022 jsme příjemci další dotace 
– Operační program Jan Amos Komenský, 
do kterého je možnost zapojit se v následují-

cích třech letech. Nejenže nás opět čekají vý-
lety s dětmi a projektová dopoledne, ale navíc 

máme ve třídě skvělou paní učitelku 
na pozici školního asistenta. Jsme 
tak schopni více se zaměřit na indi-
viduální přístup k dětem nejen v ob-
dobí adaptace, ale po celý školní rok. 

V neposlední řadě se opět setkáme s rodiči 
a odborníkem a zaměstnanci školy se zúčastní 
dalšího vzdělávání. Poskytovatelem dotace je 
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy. 

Za�kolektiv�MŠ�Lhotka�Bc.�Radana�Buďo

Operační programy v naší MŠ

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat do konce listo-
padu vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin 
na sběrném místě u bývalého kravína, případ-
ně po tel. domluvě v pracovní době obecního 
úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky roz-
ložitelný odpad, který přijde do uzamčeného 
prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin 
přes plot. Mimo provozní dobu můžete odklá-

dat pouze větve z ořezu stromů a keřů na vy-
značené místo. Na toto místo neodkládejte 
mezi větve a jiný biologicky rozložitelný od-
pad stavební řezivo, jako jsou palety a desky 
s hřebíky, různé bedny s kováním apod. Tento 
odpad se štěpkuje a kovové části ničí nože. 
Zbylé hřebíky taktéž poškozují pneumatiky 
traktoru a automobilů, které odpad na sběrné 
místo přivážejí. 

Nevybírá� se� stavební� odpad,� jako� jsou�
cihly,�střešní�krytiny,�stavební�suť,�okna�aj.�

� Děkujeme.

Odpadové hospodářství

Osmnácté oblíbené setkání pod draky

Informace k realizaci 
vodních nádrží R2 a R3
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Vážení spoluobčané,
nastal advent a máme před sebou vánoční svátky, které jsou obdobím 

klidu, odpočinku a vzájemného setkávání. Je to období, kdy se zamýšlí-
me, hodnotíme uplynulý rok a také si plánujeme rok následující a dáváme 
si různá předsevzetí. 

Jsem rád, že vás můžu po dlouhé době opět pozvat na několik tradič-
ních kulturních a sportovních akcí, na které jsme byli o vánočním čase 
zvyklí. Ve středu 7. prosince v 18 hodin si společně zazpíváme koledy na celorepublikové akci 
„Česko zpívá koledy“. Sejdeme se v 17.45 hodin na prostranství před obecním úřadem, kde ne-
bude chybět ani něco pro zahřátí. V sobotu 17. prosince v 18.00 hodin vás zvu do sálu Obecního 
domu na tradiční vánoční koncert, na kterém vystoupí děti z mateřské školy, folklorní soubor Pil-
ky, dívčí sbor DFS Valášek, Pustková cimbálová muzika a pěvecký sbor Cantamus. Po koncertě 
bude následovat posezení u cimbálu. 

V úterý 27. prosince pro vás připravil šachový oddíl při TJ Sokol vánoční turnaj a ve čtvrtek 
29. 12. si můžete protáhnout tělo na vánočním turnaji v ping-pongu. Chtěl bych poděkovat všem 
organizátorům těchto vánočních akcí a věřím, že si z nabídky jak kulturního, tak sportovního 
vyžití vyberete. 

Ve středu 14. prosince v 18 hodin vás zvu na poslední letošní veřejné zasedání obecního 
zastupitelstva, kde bude hlavním bodem schválení rozpočtu na rok 2023. Po zasedání bude 
tradičně dán prostor pro dotazy občanů na zastupitele obce. S blížícím se koncem roku bych rád 
poděkoval také vám občanům, bývalým i stávajícím zastupitelům, zaměstnancům obce a ma-
teřské školy, spolkům a všem, kteří jste nám pomáhali při zvelebení a zviditelnění Lhotky, vám, 
kteří nás podporujete a zajímáte se o dění v obci. Přeji vám i vaším blízkým klidné a pohodové 
prožití blížících se vánočních svátků a do nového roku hodně štěstí, úspěchů, splnění všech 
přání, hodně úsměvů, lásky, a hlavně pevné zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce... 

Poslední zastupitelstvo
Poslední veřejné zasedání zastupitelstva 
v letošním roce, jehož hlavním bodem bude 
schválení rozpočtu obce na rok 2023, se 
bude konat ve středu 14. prosince 2022 
v 18.00 hodin v salónku Obecního domu.

Kalendář na rok 2023
Kalendář na příští rok si můžete koupit 
na obecním úřadě nebo v obchodě U Ivánků 
za cenu 30 Kč.

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v pro-
sinci: pondělí 12. 12. a 26. 12.

Sběrné místo je 
přes zimu zavřené

Upozorňujeme občany, že sběrné místo bio-
odpadu a velkoobjemového odpadu v budo-
vě bývalého kravína je od 1. 12. 2022 uza-
vřené. V případě nutnosti je možné otevřít 
po dohodě na obecním úřadě nebo p. Mar-
tinem Žídkem. V pravidelném provozu bude 
opět od března 2023. 

Příjemné prožití vánočních svátků, 

hodně štěstí, rodinné pohody, 

a hlavně pevné zdraví v roce 2023 

přejí starosta, zastupitelé a zaměstnanci 

obecního úřadu ve Lhotce.

jubilea
V měsíci prosinci oslaví svá životní jubilea 

a dali ke zveřejnění souhlas:

Richard Stachel – 86 let
Albín Závodný – 84 let
Eva Hudečková – 70 let

Božena Kalusová – 65 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody. Pevné zdraví, spokojenost a životní 

elán. Ať je Váš každý den života krásný, 
protkaný láskou Vašich nejbližších.

Celoroční činnost Klubu seniorů Lhotky 
bude výbor klubu hodnotit až začátkem roku 
příštího. Na svém listopadovém jednání ale 
už jeho členové projednávali náměty na rok 
další. Nechybí mezi nimi tradiční akce, jako 
je „výročka“ s klasickým programem, smaže-
ní vaječiny, opékání buřtů v přírodě, oblíbený 
autobusový zájezd, Krmášová zábava, ale ani 
letní sportovní odpoledne. Právě to se v letoš-
ním roce uskutečnilo ve spolupráci s obecním 
úřadem pouze v „režii“ klubu. Protože se v příš-
tím roce jedná už o 3. ročník této nové tradice, 
chtěli by ho senioři uskutečnit opět s patronací 
a dotací MAS – Místní akční skupiny – Frýdlant-
sko-Beskydy. Žádost o dotaci výbor podal, tak 
snad to vyjde.

Ještě jedno setkání seniorů
Ale jednu předvánoční akci připravil výbor 

klubu ještě v letošním adventním čase. Zve 
všechny své členy na přátelské Mikulášské 

posezení, které se uskuteční v pondělí 5. 12. 
od 15 hodin ve velkém sále Obecního domu 
Lhotky. Ke zpestření připraveného programu 
a pohoštění určitě přispěje i malá vzájemná 
ochutnávka sladkých, slaných i jiných dobrot 
z domácích receptů účastníků setkání.

Ve znamení koled a koledníků
V období kolem Vánoc slýcháme v sou-

časné době koledy na každém kroku. Hrají 
je i obchodní domy, znějí v rádiích, zpívají je 
sbory v kostelech i na koncertech. Jsou sym-
bolem pohodových vánočních svátků a často je 
společně zpívají rodiny u vánočního stromečku 
o Štědrém večeru. 

Svoje pásmo koled nacvičuje už od října 
každé úterý na zkouškách i folklorní soubor 
Pilky. Koledy, se kterými bude vystupovat 
v polovině prosince na lhoteckém vánočním 
koncertě, jsou sestaveny z lašských zpěvníků 
lidových písní. Stejně jako Pilky připravuje své 

vystoupení na tentýž koncert i soubor Canta-
mus. S oběma soubory si ale můžeme všichni 
ve Lhotce zazpívat známé české koledy ještě 
dřív. Už první prosincovou středu si i naše Lhot-
ka zpestří adventní čas připojením k dvanácté-
mu ročníku celostátní akce Česko zpívá koledy. 

A o koledách ještě něco. To, že samotné 
slovo koleda původně označovalo píseň s nábo-
ženskou tematikou, kterou děti zpívaly během 
svátků Vánoc, Tři králů, ale i Velikonoc, když ob-
cházely domy a koledovaly si výslužku, ví snad 
každý. Méně už se ví, že autorství první koledy 
se dle legendy přisuzuje Františkovi z Assisi, 
takže tradice koled sahá až do 13. století.

Koledy, zpěv, tance a muzika – u nás cimbá-
lovka – ke Lhotce neodmyslitelně patří. I jejich 
zásluhou prožíváme každoročně už od listopa-
du do Vánoc pohodový sváteční adventní čas. 
Tak si ho všichni užijme i letos. 

 Pavel Pasek

Lhotecký adventní čas v klubu seniorů

Hasiči ze Lhotky obdrželi z Hasičského fon-
du Nadace Agrofert dotaci 50 000 Kč na dovy-
bavení výstroje zásahové jednotky. 

Záměrem Hasičského fondu je napomáhat 
profesionálním i dobrovolným hasičským sbo-
rům formou jednorázového příspěvku. Fond 
funguje od roku 2015 a je možné z něj čerpat 
prostředky na přístroje, vybavení či zařízení, 
na projekty a aktivity v oblastech zásahové 
a záchranářské činnosti, na podporu hasičské-
ho sportu nebo na činnost s dětmi a mládeží. 

V letošním roce jsme o příspěvek zažádali 
poprvé a z poskytnutých prostředků jsme za-
koupili 4 ks kvalitních zásahových přileb Drae-
ger a 4 páry zásahové obuvi Vesuv. Touto 
cestou bychom chtěli nadaci Agrofert poděko-
vat za poskytnutí příspěvku na výše zmíněné 
vybavení. 

(Více informací o dotačním programu na-
leznete na webových stránkách nadace www. 
.nadace-agrofert.cz nebo na stránkách sboru 
www.sdh-lhotka.cz.)

Hasiči získali příspěvek na výstroj

V letošním školním roce jsme zařadili 
do celoroční přípravy našich nejstarších dětí 
Metodu dobrého startu, jejíž autor-
kou je Jana Swierkoszová. Ucelené 
lekce probíhají jednou týdně. Zákla-
dem každé lekce je píseň, u níž se 
pracuje s vyprávěným příběhem, 
pohybem a grafickým vzorem, který pak děti 
reprodukují s hudebním doprovodem a zpě-
vem. Metoda sleduje psychomotorický vývoj 

dětí ve všech aspektech v součinnosti s emo-
ciálně motivační a sociální sférou. Přispívá 

k rozvoji řeči a zároveň respektuje 
individualitu dítěte. Děti se učí vní-
mat a ocenit své kamarády, ale 
také sami sebe. V rámci spolupráce 
mateřské školy s rodinou mohou bě-

hem prosince rodiče dětí tuto lekci navštívit 
a my už se na ně moc těšíme! 

 Za kolektiv MŠ Lhotka Radana Buďo

Příprava předškolních dětí 
na vstup do ZŠ v MŠ Lhotka!

Upozorňujeme majitele automobilů, aby 
v zimním období neparkovali a neodstavovali 
vozidla podél místních komunikací a na ve-
řejných prostranstvích, které nejsou určené 
k parkování, z důvodu zimní údržby a od-
hrnování sněhu. Během této činnosti může 
dojít k poškození vašich vozidel sněhovou 
radlicí nebo odlétajícím posypovým materiá-

lem. Uvědomte si, že tam, kde ještě projede 
osobní vozidlo, už se nemusí traktor s radli-
cí protáhnout, a ještě hrne nějaké množství 
sněhu. Neztěžujte již tak namáhavou a zod-
povědnou práci pracovníkům provádějícím 
zimní údržbu.

Všem slušným majitelům automobilů děku-
jeme za pochopení.

Upozornění obecního úřadu
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
stojíme na prahu roku 2023. Věřme, že bude pro všechny rokem dob-

rým a společně s vámi se nám bude dařit naši Lhotku zvelebovat tak, 
abychom se my všichni, kteří tady žijeme, i ti, kteří k nám zavítají, tady 
cítili dobře. 

Především bych chtěl poděkovat všem organizátorům a pořadatelům 
prosincových kulturních a sportovních akcí za zpříjemnění předvánočních 
dnů a konce minulého roku. Samozřejmě, že poděkování patří i vám, kteří jste se těchto akcí 
zúčastnili a dali pořadatelům najevo, že i po delší covidové přestávce s vámi mohou dále počítat. 
Ve středu 14. prosince 2022 proběhlo veřejné zasedání zastupitelstva, na kterém byl schválen 
rozpočet obce na rok 2023. Díky dobrému hospodaření a ušetřeným finančním prostředkům 
bude obec v letošním roce hospodařit s rozpočtem ve výši 13 832 700 Kč. V rozpočtu se počítá 
s částkou 2,2 mil. korun na opravy místních komunikací, byly vyčleněny finanční prostředky 
na opravu víceúčelového hřiště a počítá se taktéž s navýšením výdajů na provoz obce a ma-
teřské školy z důvodu vysokých cen energií. Nemalé finanční prostředky budou vynaloženy 
na údržbu obce a odpadové hospodářství. Opět počítáme v rozpočtu se spoluúčastí na úhradě 
protarifovací ztráty dopravců, tak abyste mohli dále využívat jízdné za 1 Kč/rok s kartou ODIS 
v zóně 470 a nezapomněli jsme i na finanční prostředky na podporu spolků v obci. Samozřejmě 
budeme rádi za jakoukoliv zpětnou vazbu k práci zastupitelstva od vás občanů. 

Stejně jako každý rok připomínám, že dveře na obecní úřad jsou pro vás vždy otevřené, ať 
potřebujete radu, pomoc či informaci nebo máte připomínky k naší práci. Přeji vám, vašim rodi-
nám, známým i kamarádům šťastný a úspěšný rok 2023, hodně štěstí, úspěchů, splnění všech 
přání, celý rok dobrou náladu, a hlavně pevné zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea
V měsíci lednu oslaví svá životní jubilea 

a dali ke zveřejnění souhlas:
Milan�Mynář�–�92�let

Slípková�Marie�–�65�let
Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 

pohody. Pevné zdraví, spokojenost a životní 
elán. Ať je Váš každý den života krásný, 

protkaný láskou Vašich nejbližších.

Odpady – poplatek 
se nemění

Pro rok 2023 se výše poplatku za svoz 
odpadu nemění a zůstává ve výši 500 Kč.
Za vytříděný odpad bylo vyplaceno Obci 

Lhotka od firmy EKO-KOM 188.316,50 Kč.
Naši�občané�vytřídili:

Sklo – 15,0781 t
Papír – 11,8204 t
Plast – 16,4464 t

Občané�zaplatili�na�poplatcích�
za�svoz�odpadu:

Za trvalé pobyty – 272.301,00 Kč
Za objekty k rekreaci – 25.582,00 Kč

Podnikatelé – 10.920,00 Kč
Celkem všechny příjmy: 497.119,50 Kč
Všechny poplatky za odpady jsou řádně 
uhrazeny, neevidujeme žádné dlužníky. 

Děkujeme!
Výdaje�na�odpady�činily�
do�měsíce�listopadu:

Nebezpečný odpad – 17.025,90 Kč
Komunální odpad – 308.392,76 Kč

Velkooběmový + oleje – 28.387,02 Kč
Separovaný odpad – 137.777,11 Kč

Celkem výdaje: - 491.582,79 Kč

krátce z obce... 

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v lednu: 
pondělí 9. 1. a 23. 1.

Bioodpad 
Upozorňujeme občany, že sběrné mís-
to bioodpadu a velkoobjemového odpadu 
v budově bývalého kravína je až do března 
uzavřené. V pravidelném provozu bude opět 
od března 2023. Můžete odkládat pouze 
větve z ořezu stromů a keřů, ostatní odpa-
dy je možné odkládat pouze po tel. dohodě 
s p. Martinem Žídkem.

V neděli 4. prosince se sál ve wellness 
U Fandy zaplnil téměř šesti desítkami dětí 
a samozřejmě rodiči i prarodiči. Domluvily se 
mladé lhotecké maminky a zorganizovaly Mi-
kulášskou besídku, která se určitý čas kvůli 
covidu nekonala. Aktivně se zapojily i mladé 
teenagerky – studentky, takže o budoucnost 
lhoteckých mikulášských a jiných akcí pro 
děti snad není třeba mít obavu. O občerstvení 
všech účastníků besídky se postaral personál 
restaurantu U Fandy, kterému velmi vydatně 
pomohly brigádnice z řad lhoteckých maminek. 
Nejdříve bylo třeba děti zabavit a k tomu se vý-
borně hodily písničky, různé hry a tvůrčí dílnič-
ka. Děti plnily zábavné úkoly – cesta do pekla, 
přenášení uhlíků, krmení čerta, také například 
slepily dlouhý papírový řetěz. A pak už přišel 
ten okamžik, na který všechny děti netrpělivě 
čekaly. Objevil se Mikuláš s pytlem dárků, do-
provázený, tak jak to má být, andělem a čer-
tem. Postupně si Mikuláš vyvolával děti a ty 
mu přednesly básničku či zazpívaly písničku, 
pokud si na ni troufly. A čert strašil, i když to 
v některých případech, u těch menších, byla 

Sladké i slané rohlíčky, záviny tvarohové 
i makové, buchty, koláčky, minizákusky, malo-
vané perníčky a celá řada podobných domá-
cích výrobků byla v nabídce Mikulášského po-
sezení členů klubu seniorů začátkem prosince 
v předvečer Mikuláše ve velkém sále lhotecké-
ho Obecního domu. 

Pestrá nabídka všech dobrot byla součástí 
programu tohoto posledního posezení seniorů 
v minulém roce. V pozvánce na tuto akci totiž 
výbor klubu k vzájemné ochutnávce z domá-
cích receptů své pozvané členy vyzval. Byly 
příjemným stravovacím pokračováním po hlav-
ním chodu. Tím byly tentokrát kuřecí plátky 
s bramborem a oblohou, které se kuchařce 
mimochodem také mimořádně povedly. Miku-
lášské posezení bylo v činnosti lhoteckého klu-
bu seniorů novinkou a vlastně letos nahradilo 
tradiční Krmášovou zábavu. Tu, pro kolísající 
počet koronavirových onemocnění v podzim-
ním období, nakonec klub seniorů neuskuteč-
nil. Přátelský podvečer u lákavých ochutnávek 
přímo vybízel k vzájemné výměně informací 
o tom, jak a na kolik stupňů se ten či onen re-
cept peče nebo jinak připravuje. Kromě toho, 
jak už to mezi seniory bývá, našla se i celá řada 
jubilantů s nabídkou něčeho ostřejšího. Takže 
nechyběly ani přípitky „na zdraví“. Oblibu u po-
dobných setkání lhoteckých seniorů mívají 
i soutěže. Samozřejmě ani tentokrát jedna ne-
chyběla. Nebyla ale jako obvykle o vědomos-
tech z historie Lhotky, byla pro změnu o pozor-

nosti a štěstí, protože se hrálo Bingo. A nadílka 
Mikuláše? Ani ta nechyběla. Zprostředkovali ji 
svým příspěvkem na akci seniorů sponzoři.

Mikulášské posezení bylo výborem Klubu 
pro své členy připraveno pečlivě a není tedy 
divu, že se povedlo a všem účastníkům i líbilo. 
Tak to také zhodnotil o týden později na svém 
posledním jednání i výbor klubu. A protože 
i účast členů byla téměř stoprocentní, bude tato 
akce zahrnuta i do plánu činnosti v prosinci 
příštího roku. A čím nový rok senioři začnou? 
Výroční členskou schůzi plánuje výbor začát-
kem března, ale předtím se už od ledna bude 
věnovat jubilantům. A těch je od začátku roku 
dost a v celém roce 2023 šestnáct.

Ale ještě zpět k roku uplynulému. Před Vá-
nocemi z lhoteckého klubu odešla na kluby 
seniorů Kozlovic, Metylovic, Palkovic a do dal-
ších blízkých obcí vánoční i novoroční přání. 
Obdobná přání zdraví i dalších úspěšných akcí 
v novém roce přišla na adresu lhoteckých seni-
orů tradičně i od nich. A právě prostřednictvím 
tohoto článečku jsou tato jejich přání všem tlu-
močena.  Pavel�Pasek

Mikuláš s pytlem dárků děti našel

První�byli�šachisté
K vánočním svátkům patřil ve Lhotce několik 

let také šachový turnaj pro registrované i nere-
gistrované. A po covidové pauze se šachisté 
v úterý 27. prosince znovu sešli už pošesté nad 
šachovnicemi.

Přístupný je turnaj všem, roli nehraje věk 
ani koeficient Elo, ale jen chuť si zahrát šachy 
a poměřit se s dalšími spoluobčany nebo ka-
marády. Zaregistrovalo se 25 šachistů. 9 dětí, 
8 neregistrovaných a 8 registrovaných. A začal 
více než čtyřhodinový šachový maraton, pro-
tože se hrálo systémem každý s každým. Tak 
na děti čekalo osm partiií a na dospělé sedm. 
Organizačně byl turnaj připraven výborně, 
na promítacím plátně viděli všichni, jak si ve-
dou a co je ještě čeká. Bylo zajímavé sledovat 
ty nejmenší, co snad ještě nechodí do školy, jak 
se zápalem hráli a upřímně se radovali, když 
brali soupeři figurku. Bylo dohráno a přišel čas 
rozdat bohaté ceny. Mezi dětmi byl třetí Josef 

Smolík mladší, druhý Lukáš Pečínka a první 
místo si vybojoval Zdeněk Vlášek. V kategorii 
registrovaných byl třetí Petr Vysoglad, druhý 
Josef Blecha st. a první Josef Lys. V hlavní 
kategorii, jejíž vítěz získává putovní pohár, byl 
třetí Roman Dybal, druhý Josef Blecha jun. 
a pohár pro vítěze si odnesl Kryštof Šimčák. 

Turnaj se po všech stránkách vyvedl, a to 
i díky sponzorům, kteří přispěli na jeho organi-
zaci – MAS Frýdlantsko, Obec Lhotka, Duvas, 
Commodum, Starttronic a Jiří Fojtík. Všem díky 
za podporu, hráčům za účast a ať je za rok ša-
chistů ještě víc.

Kuřín�patřil�pingpongu
Ping-pong, ping-pong se už čtyři desítky let 

ozývá o vánočních svátcích ve Lhotce. Po co-
vidové přestávce navázali stolní tenisté letos 
29. prosince na tu dlouholetou tradici vánoční-
ho turnaje. Jeho účastníci se scházeli původně 
na Kuřínu, pak v hostinci Pod Ořechem, kde 
měl sídlo i lhotecký oddíl stolního tenisu. Turnaj 

byl rozdělený do kategorií. Hrály děti, neregis-
trovaní, registrovaní a nakonec i ženy. Teď se 
turnaj vrátil do zrekonstruovaného Kuřínu, kde 
stolní tenisté sídlí v současnosti. Dopoledne 
se za stoly sešlo 10 neregistrovaných včetně 
tří žen. Konečný výsledek po mnoha utkáních 
– na třetím místě skončil Milan Novotný, druhý 
byl Standa Michálek a vítězem se stal Denis 
Závodný. Odpoledne nastoupilo za dva stoly 
14 registrovaných hráčů, rozdělených do dvou 
skupin. Po odehrání turnajů čekal na čtyři nej-
lepší se skupině vyřazovací pavouk. Za celý 
den bylo odehráno celkem 97 utkání, což je 
určitě pořádná porce. V souboji o třetí místo byl 
úspěšnější Matěj Šrubař a v kvalitním a napína-
vém finále porazil Svatopluk Stenpěn Lukáše 
Fuchsíka. I tento vánoční turnaj se uskutečnil 
díky podpoře MAS Frýdlantsko a Mikroregionu 
Frýdlantsko-Beskydy. I u stolních tenistů může-
me doufat, že ta dlouhá tradice bude pokračo-
vat a bude se ještě rozvíjet.

Lhotecké vánoční sportování za stoly

Také v letošním roce proběhne ve Lhotce 
Tříkrálová sbírka, kterou pořádá Charita Frý-
dek-Místek. 

Malí koledníci s pokladničkou vás navštíví 
v sobotu 7. ledna 2023 v dopoledních hodi-
nách. Pokud vás koledníci nezastihnou, tak 
přispět můžete také formou DMS ve tvaru DMS 
KOLEDA 30, DMS KOLEDA 60 nebo DMS KO-
LEDA 90 na číslo 87777. Více informací o sbír-
ce najdete na www.trikralovasbirka.cz.

Tříkrálová sbírka 
ve Lhotce

Ohlédnutí za Mikulášským posezením 

Ve středu 7. prosince jsme se po delší pře-
stávce opět sešli před obecním úřadem, aby-
chom se připojili k tradiční akci Česko zpívá ko-
ledy. Přítomné, kterých se sešlo přes padesát, 
přivítal starosta obce Zdeněk Kubala. 

Po odeznění zvonů místní kaple jsme si 

společně zazpívali sérii koled za doprovodu 
pěveckého sboru Cantamus a dechové hudby 
Galička z Veřovic, která nám na závěr přidala 
ještě několik dalších skladeb. Samozřejmě jako 
každý rok nechyběly v rukou účastníků tradič-
ní prskavky, ze kterých měly radost především 

děti. Protože foukal studený vítr, přišel všem 
vhod tradiční svařáček, teplý čaj a k zakousnutí 
domácí sýr, který pro všechny přítomné připra-
vila paní starostová. Děkujeme všem, kteří se 
podíleli na zdárném průběhu této tradiční před-
vánoční akce. 

Opět jsme si společně zazpívali koledy

Upozorňujeme majitele automobilů, aby 
v zimním období neparkovali a neodstavovali 
vozidla podél místních komunikací a na veřej-
ných prostranstvích, která nejsou určena k par-
kování, z důvodu zimní údržby a odhrnování 
sněhu. 

Během této činnosti může dojít k poškoze-
ní vašich vozidel sněhovou radlicí nebo odlé-

tajícím posypovým materiálem. Uvědomte si, 
že tam, kde ještě projede osobní vozidlo, už 
se nemusí traktor s radlicí protáhnout, a ještě 
hrne nějaké množství sněhu. Neztěžujte již tak 
namáhavou a zodpovědnou práci pracovníkům 
provádějícím zimní údržbu.

Všem slušným majitelům automobilů děku-
jeme za pochopení.

Upozornění obecního úřadu

Po dvouleté přestávce v sobotu 17. prosince 
proběhl v sále Obecního domu 17. vánoční kon-
cert „Ten vánoční čas“ pod záštitou Obce Lhotka.

Večer tradičně zahájila CM Janka Pustky 
z Kozlovic, která navodila slavnostní atmosfé-
ru. Sálem zněly tóny vánočních písní a koled 
v podání mladých lhoteckých talentů, taneč-
ní vystoupení dívek ze Lhotky, DFS Valášek 
z Kozlovic, FS Pilky ze Lhotky a pěvecký sbor 
Cantamus z Kozlovic. Programem prováze-
la Šárka Sobková, která diváky seznamovala 
s tradicemi vánočních zvyků. Na závěr si všich-
ni účinkující i diváci zazpívali píseň „Narodil se 
Kristus Pán“. Bohužel se koncertu nezúčastnily 
děti z MŠ Lhotka z důvodu nemoci, ale posla-
ly své výrobky, které si mohli diváci zakoupit. 
V sále byla možnost prohlédnout si výrobky 

s vánoční tematikou z keramiky, které byly 
i k prodeji. Bohaté občerstvení v bufetu bylo 
zajištěno. Po skončení programu hrála CM, 
všichni si mohli zazpívat do pozdních nočních 
hodin. Děkujeme všem účinkujícím, divákům 
a organizátorům.  Bohdana�Stonavská�

Vánoční koncert po dvou letech

trochu „silnější káva“, protože měl strašidel-
nější masku, než bývala tradiční. Ale snad to 
pomůže k tomu, že děti budou hodnější a více 
poslouchat rodiče. Dárky byly rozdány, děti se 
z nich těšily a pak zbyl ještě čas si zadovádět 
na parketu při písničkách. Věříme, že se Miku-
láši ve Lhotce líbilo a rád lhotecké děti za rok 
opět navštíví. Budeme se všichni těšit. 
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
ještě jsme se v novém roce nestačili ani pořádně rozkoukat a máme 

tady únor. V pátek 20. ledna byla zahájena dlouho očekávaná plesová 
sezóna, kdy pro vás místní hasiči připravili tradiční hasičský bál. Tradiční 
plesy začátkem roku vždy zahajovaly kulturní a společenský život v obci 
a doufejme, že tomu bude takto i v letošním roce. 

Leden nám přinesl i několik mrazivých dnů a vydatnou sněhovou na-
dílku, ze které měly radost především děti. Naopak pro obecní pracovníky znamená každé sně-
žení další práci, často od brzkých ranních hodin, aby dali komunikace a chodníky do takového 
stavu, aby byly pro vás alespoň s velkou opatrností užívání schopné. Děkuji všem obecním 
pracovníkům, a především panu Židkovi, za pracovní nasazení při zimní údržbě těchto místních 
komunikací a chodníků. Vás uživatele komunikací a chodníků bych chtěl požádat o trpělivost 
a spolupráci. Obecní technika nemůže být na všech místech v obci v jeden čas. Obecní komu-
nikace a chodníky se udržují podle důležitosti tak, aby byla zajištěna dopravní obslužnost, svoz 
odpadů, příjezd a přístup do školky, obchodu apod. Upozorňuji majitele automobilů, aby parko-
vali na svých pozemcích a neodstavovali auta na (a podél) obecních komunikacích a veřejných 
prostranstvích, kdy takto odstavená auta brání bezpečnému prohrnování sněhu a není možné 
kolem nich provádět posyp a taktéž větší množství sněhu je potřeba někam nahrnout. Taktéž 
vás žádám, neodhazujte sníh ze svých vjezdů na váš pozemek zpět na vyhrnutou komunikaci. 
Není to řešení a musí se to znovu vyhrnout a ztěžujete tím pracovníkům provádějícím údržbu ko-
munikací už tak náročnou práci. Užijte si posledních zimních dnů k odpočinku a nabírání nových 
sil, abyste byli připraveni na jaro, kdy nás vždy čeká hodně práce na zvelebení našich zahrad, 
zahrádek a okolí svých domovů. Dětem přeji ještě hodně zimních radovánek a vám všem hodně 
dobré nálady, úsměvů a pevné zdraví.  Zdeněk�Kubala,�starosta

krátce z obce... 

Svoz�odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v únoru: 
pondělí 6. 2. a 20. 2.

Upozornění
Upozorňujeme občany, že sběrné místo bio-
odpadu a velkoobjemového odpadu v budově 
bývalého kravína je přes zimu uzavřené. V tuto 
dobu je možné otevřít po dohodě na obecním 
úřadě nebo p. Martinem Žídkem. V pravidel-
ném provozu bude opět od dubna 2023 

Uklízejte�po�psech
Upozorňujeme majitele psů, aby si při pro-
cházkách na obecních plochách a chodnících 
po svých psech uklízeli exkrementy i v zimním 
období. Nestačí výkaly jen přikrýt hromádkou 
sněhu. Ten časem roztaje a věřte, že do této 
fekální pasti se lehce chytne dítě při cestě ze 
školky, kterýkoliv návštěvník obce nebo i sám 
majitel psa, který zapomněl, že před pár dny 
tímto místem procházel. Děkujeme.  oú 

Tříkrálová�sbírka
Tříkrálová sbírka v naší obci proběhla v so-
botu 7. ledna, kdy skupinky koledníků s po-
kladničkami obcházely domácnosti. Díky 
štědrosti dárců byla v obci vybrána částka 
47�876�Kč. Bližší informace o použití finanč-
ních darů naleznete na www.trikralovasbirka.
cz/vyuziti/
Všem dárcům, koledníkům a organizátorům 
patří velké poděkování.

O tom, že k národopisným folklorním soubo-
rům patří cimbálové muziky, není pochyb. Neji-
nak to bylo a je i u lhoteckých Pilek. Není se proto 
čemu divit, že už při vzniku souboru tehdejšího 
lhoteckého řídícího učitele Vincence Sochy před 
sedmaosmdesáti lety se brzo kolektiv milovníků 
lidové kultury a umění rozrostl o vlastní cimbálo-
vou muziku. Když se dal soubor po odmlce čin-
nosti opět v roce 1995 k poctě památky svého 
sbormistra a vlastně už slavného sběratele laš-
ských písní a tanců znovu dohromady, vystoupil 
v prvním ročníku dnes již známých „Sochovek“ 
s cimbálovkou taktéž. Byla to cimbálová muzika 
Kotci z Frýdlantu, sestavená z muzikantů, kteří 
s panem Sochou v minulosti hráli. 

Od té doby až do současnosti vystupují Pilkaři 
zejména za doprovodu cimbálovky Jana Pustky. 
Ale nejenom s ní. V uplynulém období je na růz-
ných vystoupeních doprovázely i kozlovické – 
Holišova s primášem Jardou Střalkou, Valašský 
vojvoda, ale i dívčí cimbálovka Carevny. Pilkaři si 
váží všech muzikantů, kteří je při zpěvu a tancích 
doprovázejí, a proto nechybí ani na jejich cimbálo-
vých posezeních. Po úspěšném prosincovém lho-
teckém Vánočním koncertě si soubor Pilky „udělal“ 
na přelomu starého i nového roku pauzu ve zkouš-
kách i vystoupeních. Ne ale v setkáváních. Ještě 
v prosinci rádi přijali jeho členové pozvání k Pose-
zení u cimbálu, které se uskutečnilo tři dny před 
Silvestrem v kozlovické restauraci Ve Dvoře. Tam 
si spolu s ostatními zazpívali i zatančili s celou 
řadou muzikantů blízkých cimbálových muzik při 
netradičním folklorním „džem-sejšnu“. 

Mobilní rozhlas
Zaregistrujte své telefonní číslo a e-mailovou adresu v Mobilním rozhlase obce Lhotka na adre-
se https://obec-lhotka.mobilnirozhlas.cz/�a budete dostávat do e-mailu pravidelné informace 
z dění v obci. Krizové a nejdůležitější informace dostanete sms zprávou i na staré mobilní telefony. 

Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní aplikaci https://zlepsemecesko.cz/.
Registraci,�stažení�aplikace�i�příjem�veškerých�zpráv�máte�ZDARMA.

jubilea

V�měsíci�únoru�oslaví�svá�životní�jubilea�
a�dali�ke�zveřejnění�souhlas:

Štěpánka Valíčková – 91 let
Milada Kučerová – 80 let
Marie Kmentová – 75 let

Libuše Zlá – 75 let
Josef Čerňák – 75 let
Rudolf Kalus – 70 let

Všem oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody. Pevné zdraví, 

spokojenost a životní elán. 
Ať je Váš každý den života krásný, 
protkaný láskou Vašich nejbližších.

Lhotecké Pilky a „jejich“ cimbálovky

Místní�poplatky�můžete�platit�hotově�na�po-
kladně�OÚ�a�taktéž�bankovním�převodem.�Pro�
letošní�rok�se�výše�poplatků�nemění.

Místní poplatky – č.�účtu�1690539349/0800
PES – V.S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 

číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. Po-
platek zaplatit do 31.�3.�daného�roku.

Odpady�R.�O. – V.S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.
eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl. 6. 
Poplatek zaplatit do 31.�5.�daného�roku.

Odpady� T.� P. – V.S. vaše číslo domu, 

za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro pří-
jemce napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 
Poplatek zaplatit do 31.�5.�daného�roku.

Odpady� podnikatelé – V.S. vaše číslo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat jméno firmy – částka, dle 
podepsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31.�5.�
daného�roku.

Poplatek� z� pobytu se platí 2x ročně se 
splatností 15. 1. za 2. pololetí 2022 a 15. 7. 
za 1. pol. 2023 – VS 1342, k tomuto čtyřčíslí 
připojit číslo popisné vaší nemovitosti určené 
k tomuto účelu.

Poplatek�za�hrobové�místo – všem poplat-
níkům budou zaslány nové nájemní smlouvy 
na 15 let, kde budou informace o výši platby, 
číslo účtu a VS. Jednu kopii je třeba vrátit zpět 
na obecní úřad.

Informace o místních poplatcích v obci

Činnost našeho sboru v roce 2022 se nesla 
ve znamení úklidu, sportu, kultury a brigádnic-
ké činnosti. Začátek roku byl ještě plný protiko-
ronavirových opatření, a tak nebyl uspořádán 
tradiční hasičský bál, ale zato jsme měli spous-
tu času na úklid a přípravu hasičské zbrojnice 
na oslavy 100. výročí založení SDH Lhotka. 

Na přelomu zimního období nám obec zajis-
tila vymalování celé hasičské zbrojnice, za což jí 
děkujeme. Významnou událostí roku bylo udělení 
titulu Zasloužilý hasič našemu dlouholetému čle-
novi panu Zdeňku Žídkovi, který si byl ocenění 
převzít na začátku května v Přibyslavi. 18. června 
proběhly dlouho očekávané a připravované osla-
vy 100. výročí založení našeho sboru. Akce byla 
zahájena průvodem praporů od hasičské zbrojni-
ce do místní kaple, poté proběhla mše za hasiče 
a následovala slavnostní schůze, která ukončila 
oficiální část oslav. Druhá polovina slavnosti po-
kračovala na sportovišti Kuřín, kde byla připravena 
ukázka techniky, program pro děti a večerní zába-
va se skupinou PusToff. Z činnosti sboru je důle-
žité zmínit také sportovní úspěchy našich družstev 
mužů a žen. Muži se zúčastnili celkem 15 soutěží 
z nichž 5x skončili na medailových stupních. Ženy 
se zúčastnily 20 soutěží, z toho 7x zvítězily a 10x 
byly „na bedně“. Stejně jako v minulých letech se 
obě družstva přihlásila do Netradiční ligy, kterou 
naše ženy již počtvrté v řadě vyhrály, muži skončili 
na krásném 3. místě. O kvalitě našich týmů vypo-
vídá také fakt, že se celkem šest závodníků umís-
tilo na prvních místech v All stars Netradiční ligy. 
V mužské kategorii byl nejlepším béčkařem zvolen 
Martin Herot a nejlepším levým proudařem se stal 
Ondřej Pečínka. Z holek byla nejlepší košařka Si-

mona Kožuchová, nejlepší náběr Tereza Krčová, 
nejlepší rozdělovač Renata Boráková a nejlepší 
levou proudařkou byla Kamila Tkáčová. Na konci 
roku proběhlo také vyhodnocení celosezónní sou-
těže O pohár starosty okresního sdružení hasičů 
Frýdek-Místek, kterou naše ženy vyhrály. Za zmín-
ku stojí jistě i to, že se téměř po dvouleté covidové 
pauze rozběhl kroužek mladých hasičů pod vede-
ním Radka Závodného a jeho pomocníků Jardy 
Kopčáka, Marka Tesaře a Jirky Baloga. Hlavní 
a pro nás nejdůležitější činností jsou však výjezdy 
k zásahům a požárům. V roce 2022 jsme měli zá-
sahy dva, a to k požáru lesního porostu na Pstruží 
a dále k nehodě dopravního letadla (v tomto přípa-
dě šlo naštěstí o planý poplach). Dále zásahová 
jednotka, v rámci výcviku, prováděla na žádost 
a potřebu některých občanů dovoz vody, čerpání 
a čištění studní a kanalizací. V letošním roce jsme 
také zkusili zažádat o dotace z MSK a dále z na-
dace Agrofert. V obou případech jsme byli úspěšní. 
Z poskytnutých finančních prostředků jsme zakou-
pili sadu sportovních hadic, 2 ks zásahových oble-
ků, 4 ks kvalitních zásahových přileb a čtyři páry 
zásahové obuvi. Dále se nám díky sponzorům 
podařilo zakoupit opakovaně použitelné kelímky 
s potiskem, které budeme používat na kulturních 
akcích sboru. Rovněž obec Lhotka darovala sbo-
ru finanční příspěvek k oslavám, slavnostní stuhu 
k praporu a zásahový oblek. Závěrem bychom 
chtěli poděkovat celé zásahové jednotce za od-
vedenou práci, soutěžním družstvům za vzornou 
reprezentaci a všem bratrům a sestrám za vyko-
nanou práci a činnost v roce 2022. V neposlední 
řadě patří velké díky sponzorům, bez kterých by se 
nám naše činnost tak dobře nedařila.

Z činnosti sboru dobrovolných hasičů

Máme opět velkou sněhovou nadílku, a tak 
bylo na čase věnovat se tématu Postavil jsem 
sněhuláka na stráni! Kromě malování sněhuláků, 
pokusů se sněhem a ledem a tvoření z netradič-
ních materiálů a stavebnic jsme se věnovali také 
sněhovým hrátkám. Naše školní zahrada skýtá 

jak velké plochy, na kterých můžeme uválet koule 
na sněhuláka, tak také svah, díky kterému si uží-
váme sjezdy na bobech, lopatách a talíři. Zdoko-
nalujeme se také v chůzi do kopce. Zahradu pro-
stě plně využíváme ve všech ročních obdobích! 

 Za�kol.�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo

Ať je léto nebo zima, na zahrádce je vždy prima!

V úterý 10. ledna 2023 proběhlo za přítom-
nosti nezávislé komise a dozoru vylosování 
výherců v Soutěži s kalendářem na rok 2022. 
Do losování byli zařazení ti soutěžící, kteří bě-
hem roku poslali identifikovatelné fotografie 
ke všem 27 místům uvedeným v kalendáři. 
Štěstí při losování se usmálo na tyto soutěžící. 

1. Katka a Jarek Fojtíkovi – mobilní telefon
2. Zdenka a Pavel Paskovi – stan
3. Liselotte Rokytta – spací pytel
Věříme, že jste si soutěž užili, a ať už jste se 

dostali do samého finále, soutěžili jen v měsíč-
ních soutěžích nebo jste kalendář použili jen 
pro plánování vašich výletů po okolí Lhotky, 
byly pro vás informace v kalendáři užitečné. Je 

možné, že jste tato místa a zákoutí ve Lhotce již 
v minulosti při svých procházkách navštívili, ale 
určitě nám dáte za pravdu, když to místo má 
jméno, případně nějakou historii nebo o něm 
máte více informací, je to něco jiného. 

Veškeré informace k jednotlivým místům, 
která jste v rámci soutěže mohli navštívit, na-
jdete na obecních stránkách v odkaze Obec 
Lhotka – Zajímavá místa  nebo v aplikaci Muni-
polis (Mobilní rozhlas) v záložce Tipy na výlet.

Děkujeme všem, kdo se soutěže zúčastni-
li, všem, kdo nás podporovali, a taktéž všem 
za ústní pochvaly a pochvalné e-maily, které 
patří především těm, kdo pro vás tento kalen-
dář a soutěž vymysleli a připravili. 

Soutěž Poznej Lhotku s kalendářem 2022 
– vyhodnocení hlavní soutěže

A když soubor lidových písní a tanců Valašský 
vojvoda pořádal letos v lednu v sále obecního 
úřadu v Kozlovicích Valašský bál, byli na něm Pil-
kaři nejenom vidět, ale byli navíc při slavnostním 
zahájení i jmenováni jako čestní hosté bálu. A byl 
to bál s velkým „B“. Kromě úžasného programu 
a bohaté tomboly se na pódiu střídaly cimbálové 
muziky čtyři – Valašský vojvoda z Kozlovic, Ko-
nopjan z Ostravy, Javořina z Rožnova pod Rad-
hoštěm a Jagár z Havířova. 

U muzikantů cimbálovek Pilkaři nemohou 
přehlédnout neustálý nárůst mladých – už v nich 
hrají i jejich vnuci. Ale Pilky nemládnou. V aktiv-
ním dvaadvacetičlenném souboru už osmnáct 
má přes sedmdesát a dva dokonce přes osmde-
sát let. U takových významných výročí už je co 

slavit. Současní Pilkaři se setkávají i s bývalými 
členy, kteří mají už „své odtančeno“ a na vystou-
peních „mladší“ kolegy podporují aspoň potles-
kem. Jsou mezi nimi i manželské páry, které 
pamatují ještě i Vincence Sochu. Jeden z nich 
letos oslaví i diamantovou svatbu.

I v letošním roce se souboru prvními vystou-
peními začíná plnit kalendář. Proto se už v úno-
ru opět začnou scházet na úterních zkouškách 
ve lhotecké školce. A pokud vše dopadne podle 
plánu, budou jim už na jaře tleskat v Proskovicích 
účastníci folklorního festivalu Poodří Františka 
Lýska. Ale dočkají se i Lhoťané. Když ne dřív, tak 
určitě koncem srpna na tradičních „Sochovkách“, 
kde Pilky vystoupí opět s novým pásmem. A sa-
mozřejmě, že i s cimbálovkou. � Pavel�Pasek

V minulém roce získala Obec Lhotka dotaci 
z Moravskoslezského kraje v Programu obno-
vy a rozvoje venkova Moravskoslezského kraje 
2022 na projekt Chytré technologie v obci Lhot-
ka. Tento projekt byl realizován pro dosažení 
většího a jednoduššího získávání informací 
občany, podnikateli i ostat-
ními lidmi z širokého okolí. 
Jeho cílem je zpřístupnění 
potřebných dat z jednoho 
místa v otevřeném formá-
tu. V rámci projektu byla pořízena a nainstalo-
vána ústředna, meteostanice s bateriovou zá-
lohou, senzor měření kvality vzduchu, senzor 
měření hluku a senzory pohybu pro monitoring 
a zabezpečení budovy obecního domu. Výstu-

py z těchto technologii jsou veřejně přístupné 
na webových stránkách obce Lhotka v odkaze 
„Meteostanice a čidla“, a to jak v grafech, tak 
ve formátu otevřených dat pro další využití. Re-
alizací projektu jsou připraveny podmínky pro 
další rozšíření těchto technologii v obci pro mo-

nitorování a ukládáni dat 
v oblasti energetiky, do-
pravy či odpadového hos-
podářství. V další fázi obec 
plánuje pořízení senzorů 

na odečet spotřeby vody v obecních bytech, 
dálkové monitorování spotřeby vody, elektrické 
energie a teploty v obecních budovách, měření 
CO2 v prostorách mateřské školy, monitorová-
ní rychlosti v obci apod. 

Chytré technologie v obci Lhotka
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady březen a všichni už se těšíme na jaro, které, jak všichni 

doufáme, přinese hodně hezkých a slunečných dnů, kdy se konečně mů-
žeme pustit do jarního úklidu a zvelebování okolí svých domovů. Při těch-
to pracích vzniká zvýšené množství jak biologického, tak komunálního 
odpadu. Chtěl bych vás požádat, abyste tyto odpady řádně vytřídili a ulo-
žili do patřičných nádob na sběrných místech. Velkoobjemový odpad, 
který se nevejde do nádob, můžete odevzdat na sběrném místě v budově bývalého kravína, 
které bude v pravidelném provozu od 1. dubna. Větve z ořezu stromů a keřů můžete odkládat 
na hromadu u budovy kravína. Vytříděním odpadů ušetříte práci obecním zaměstnancům, kteří 
mají teď na jaře taktéž hodně práce s údržbou veřejného prostranství, komunikací a ostatního 
obecního majetku. První dubnovou sobotu se opět zapojíme do celorepublikové akce Ukliďme 
Česko – Ukliďme naši Lhotku, na kterou zvu všechny dobrovolníky, kteří mají chuť pro naši Lhot-
ku něco udělat, aby byla zase o něco pěknější. Po akci bude následovat občerstvení, případně 
posedíme u ohně, opečeme buřta a trošku se pobavíme. 

Koncem února nám byla schválena dlouho očekávána dotace z Národní sportovní agentu-
ry na rekonstrukci povrchu a oplocení víceúčelového hřiště. Na tuto rekonstrukci bylo prove-
deno výběrové řízení, ze kterého vyšla vítězně firma JM Demicarr s.r.o. s nabídkovou cenou 
688 345 Kč bez DPH. Stavební práce na rekonstrukci hřiště by měly být dokončeny a hřiště 
předáno k užívání do 15. května letošního roku. V jarních dnech, hned jak to dovolí počasí, 
by měly probíhat práce na dokončení terénních úprav kolem nových vodních nádrží, kde byla 
založena krajinná zeleň, která tvoří relaxační a odpočinkovou zónu v této části obce. Vzhledem 
k tomu, že se klidová zóna nachází na obou březích vodního toku, rádi bychom přes potok 
osadili jednoduchou dřevěnou lávku pro pěší, aby byly obě nádrže komunikačně propojené. 
Lávka bude postavena, až se nám podaří zajistit souhlasy s osazením od příslušných orgánů. 
Zastupitelstvo obce vyčlenilo v rozpočtu finanční prostředky pro podporu rozvoje kulturních, 
společenských a sportovních akcí v obci. Více informací o této podpoře si můžete dohledat 
na obecních stránkách, případně vám přijdou do e-mailových schránek z mobilního rozhlasu. 
Pokud chcete dostávat pravidelné informace nejen o plánovaných akcích v obci a nejste ještě 
zaregistrováni do Mobilního rozhlasu (MUNIPOLIS), můžete tak udělat na https://obec-lhotka.
munipolis.cz/, případně přijďte na obecní úřad a my vám s registrací pomůžeme. 

Do prvních jarních dnů bych vám přeji mnoho zdraví, elánu, sluníčka, dobrou náladu a hodně 
úsměvů.  Zdeněk�Kubala,�starosta Zastupitelstvo obce vyčlenilo v rozpočtu 

obce pro letošní rok finanční částku na pod-
poru rozvoje kulturních, společenských 
a sportovních akcí v obci. O finanční příspě-
vek na rok 2023 můžou požádat nejen spolky 
a kluby, ale i fyzické osoby organizující akce 
pro širokou veřejnost. Podporovány budou 
kulturní, společenské a sportovní aktivity pro 
veřejnost (děti i dospělé), konající se na úze-
mí obce Lhotka. Žadatelé o finanční příspěvek 
si můžou podat písemnou žádost na obecním 
úřadě do 31. 3. 2023. Více informací o mož-
né výši finanční podpory a způsobu podá-
ní žádosti naleznete ve výzvě zveřejněné 
na obecních stránkách, obecních vývěskách 

a v mobilním rozhlase, případně dostanete 
potřebné informace přímo na obecním úřadě 
v kanceláři starosty.

Upozornění�obecního�úřadu
S jarním úklidem ve vašich domácnostech 

a zahradách vzniká i zvýšené množství růz-
ného odpadu. Proto vás žádáme, třiďte tento 
odpad, ukládejte ho na sběrná místa do jed-
notlivých nádob, na kterých máte i popisky, 
co do nich patří, a co ne. 

Neodkládejte k nádobám odpady, které 
nejsou vytříděné nebo se do nich nevejdou. 
Odkládáním nevytříděného odpadu přidě-
láváte práci obecním pracovníkům, kteří to 
musí udělat za vás. Větve z ořezu stromů 
a keřů můžete ukládat na hromadu u budovy 
bývalého kravína. Sběrné místo bioodpadu 
a velkoobjemového odpadu bude otevřeno 
v pravidelném provozu opět od dubna 2023. 
 oú

krátce z obce... 

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v břez-
nu: pondělí 6. 3. a 20. 3. 2023.

Místní�poplatky
Místní poplatky můžete platit hotově na po-
kladně OÚ a taktéž bankovním převodem. 
č. účtu 1690539349/0800
PES – V. S. 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu, do sdělení pro příjem-
ce napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého 
dalšího psa přihlášeného na tutéž osobu – 
140 Kč. Poplatek zaplatit do 31.�3.�daného�
roku.

jubilea

V�měsíci�březnu�oslaví�svá�životní�jubilea:

Edita Stachlová – 82 let
Vlasta Chasáková – 81 let

Vladimír Bílek – 60 let

Všem oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody a pevné zdraví.

Poslední tematický ples Klubu žen a Soko-
la Lhotka se konal v únoru 2020 pod názvem 
Lovecký ples aneb chyť si svého zajíčka. A pak 
přišly dva dlouhé roky, kdy se žádný ples kvů-
li kovidu nekonal. Až letos to vyšlo! Témat se 
za minulé roky vystřídala celá řada, a tím pá-
dem je výběr čím dál těžší. Tentokrát padla 
volba na cirkus, a tak se sháněly pestrobarev-
né kšandy, klobouky, červené klaunské nosy 
a jiné cirkusové propriety. O krásné vyzdobení 
sálu se postarala Lenka Stonavská. Hudba 
nebyla tentokrát tradiční, ale byla prověřená – 
PusToff – která už ve Lhotce nejednou hrála 
a je zárukou dobré zábavy, což se i v průbě-
hu plesu potvrdilo. Už první písničky přilákaly 
do manéže, pardon, na taneční parket, taneční-
ky a plno na něm bylo až do pozdních nočních 
či časných ranních hodin. I přesto, že hospoda 
v Obecníku nefunguje, občerstvení účastníků 
plesu bylo standardně zajištěno. Určitě nikdo 
netrpěl hladem či žízní. A tak zábava příjemně 
plynula, až nastal čas zlatého hřebu lhotec-
kých tematických plesů – taneční vystoupení. 
I tentokrát se choreografie a nácviku chopila 
Ivanka Fulneková a zase to bylo perfektní vy-
stoupení. Je třeba ocenit tanečníky a tanečni-
ce za píli a vynaložený čas ke zvládnutí dosti 

dlouhé a náročné choreografie, ale také za vy-
naložené prostředky na dvě sady jednotného 
oblečení, které jim velmi slušelo, což lze vidět 
i na přiloženém snímku. A opět se všichni vrhli 
do víru tance, zábavy a už se pomalu blížil další 
vrchol plesu – tombola. A tady je třeba vyzdvih-
nout dlouhou řadu lhoteckých sponzorů. Díky 
jejich přístupu, vstřícnosti a štědrosti se mohou 
návštěvníci plesu těšit na zajímavé ceny. No 

a pak už tombola začala podle jejích tradičních 
pravidel. Někdo si šel pro ceny vícekrát, jiný se 
jen smutně díval na své lístky. Ale tak to má být, 
tak to Štěstěna chce. Všechny ceny byly pře-
dány a mohlo pokračovat cirkusové dovádění. 
Bylo to podle očekávání – cirkusový ples Klubu 
žen a Sokola se ve Lhotce opět vydařil. A jaké 
téma bude mít ten příští? Nechte se překvapit! 
 J.�H.

Stalo se již tradicí, že akce lhoteckého klu-
bu seniorů nepřipravuje sedmičlenný výbor 
jenom pro své členy. Na oblíbeném smaže-
ní vaječiny, na opékání buřtů, zejména pak 
na autobusových zájezdech jsou spolu se čle-
ny klubu i ostatní – zejména starší, ale i mladší 
občané Lhotky. Stejně tak jsou ostatní Lhoťané 
zváni klubem seniorů na akce s hudbou a tan-
cem – v plesové sezoně na přátelský večírek, 
v podzimním čase pak na Krmášovou zábavu. 
Protože právě ta začíná už v patnáct hodin, bý-
vají na ní se svými rodiči i děti, takže je to akce 
třígenerační. Uplynulé období bohužel plesům 
nepřálo, a navíc se v covidové době stali se-
nioři nejvíce ohroženou skupinou. To snad už 
skončilo. Nebyli by to lhotečtí senioři, aby rychle 
nevymysleli něco jiného. Tím „něčím jiným“ se 
stalo Přátelské sportovní odpoledne. Prostředí 
tanečních parketů vyměnili senioři v létě za vi-
rově bezpečnější přírodní tělocvičnu na Kuříně. 
A disciplíny? Vždy jen sportovně nenáročné, 
a hlavně zábavné a úsměvné. Nutno říci, že 
akce seniorů pro všechny Lhoťany podporuje 
již léta obec, nově však už i „beskydská MAS-
-ka“ – místní akční skupina Frýdlantsko-Bes-
kydy. Právě na její dotaci, která bude využita 
při letošním sportovním přátelském odpoledni, 
lhotecký klub seniorů „dosáhl“ již podruhé.

O tom všem bude řeč ve čtvrtek 16. března 
v sále Obecního domu, kde od 15 hodin budou 
mít lhotečtí členové klubu seniorů svoji výroční 
členskou schůzi. Ani tam nebudou sami. Se 
zdravicí za nimi, kromě hostů z vedení obce, 
přijdou děti ze lhotecké mateřské školy, ale 
i tanečníci a zpěváci souboru Pilky. I další pro-
gram bude zajímavý. Uplynulé aktivity seniorů 
si budou moci účastníci připomenout po malém 
pohoštění i promítáním fotografií.

Prostor dostanou všichni i k sousedskému 
povyprávění. Právě to je u seniorů velmi oblíbe-
né. Kdo by si nerad zavzpomínal na dobu své-

ho mládí. Docela mladý je nakonec i samotný 
klub seniorů. V příštím roce mu bude teprve tři-
cet. Za sebou má pod vedením bývalých před-
sedů klubu – Zdeňka a Jaromíra Tomkových, 
Karla Závodného až po současnou předsedky-
ni Marii Holečkovou – hodně procestovaných 
kilometrů na zájezdech, ale i dobré zábavy při 
místních setkáních, besedách nebo poseze-
ních u opékání buřtů či smažení vaječiny. Milou 
součástí činnosti klubu jsou dárečky „kulatým 
i půlkulatým“ jubilantům stejně jako návštěvy 
dlouhodobě nemocných.

Počet členů lhoteckého klubu seniorů se 
v současnosti pohybuje kolem čtyřiceti. Přiro-
zený úbytek se doplňuje nově se přihlašující-
mi občany, kterým se taktéž léta nezastavila. 
Ve statistikách obce je ale občanů seniorského 
věku třikrát tolik. Zejména ti jsou a budou mezi 
členy klubu na všech dalších připravovaných 
akcích vítáni nejvíce. Vždyť stále platí: „Lépe je 
jednou vidět než třikrát slyšet“. 

� Pavel�Pasek�

Na tematickém plese jsme tančili v manéži

Lépe je jednou vidět 
než třikrát slyšet

Finanční podpora na pořádání kulturních, společenských 
a sportovních akcí v obci Lhotka pro rok 2023

Ve dnech 6. a 9. ledna proběhla inspekce 
v naší mateřské škole. Z inspekční zprávy, 
kterou také naleznete v registru inspekčních 
zpráv ČŠI, vyplývá, že ředitelka realizuje své 
koncepční záměry v oblasti vzdělávání dětí, kli-
matu školy a materiálního vybavení. 
Učitelky promyšleně plánují vzdělá-
vací nabídku, vytvářejí pozitivní at-
mosféru, jež u dětí podporuje zájem 
o nové informace. Děti mají dosta-
tek hraček, stavebnic, ale také ro-
botické hračky, které podporují samostatnost 
a rozvoj intelektuálních dovedností. Učitelky 
tvoří bohatou nabídku pohybových her a akti-
vit včetně jógy a využití dalších alternativních 
prvků. Hodnocení probíhá formativně, děti jsou 

vedeny také k sebehodnocení a postupně bude 
následovat hodnocení vrstevníky. I ve smíšené 
třídě efektivně využíváme různorodé metody 
a formy práce, individualizaci a u dětí podpo-
rujeme zájem o vzdělávání, objevování, ex-

perimentování a vnitřní motivaci 
k učení. Situace vzniklé během 
dne ve smíšené skupině dětí na-
pomáhají přirozenému sociálnímu 
a osobnostnímu rozvoji dětí, jejich 
pozitivnímu sebepojetí a sebeuvě-

domění. Jsme rádi, že nejen my, zaměstnan-
ci, ale také děti, rodiče a nyní i Česká školní 
inspekce hodnotí výchovu a vzdělávání v naší 
mateřské škole na vysoké úrovni! 

� Za�kol.�MŠ�Radana�Buďo

Česká školní inspekce spokojená v naší MŠ
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
první čtvrtinu letošního roku máme za sebou, přivítali jsme jaro a také 

si užili několika slunečných dnů. Pomalu se nám blíží velikonoční svátky 
a věřím, že je prožijeme v klidu a pohodě se svými blízkými a kamarády. 

Jarní sluníčko a první teplejší dny přiměly některé z vás k přípravě za-
hrádek na sezónu a provedení úklidu na zahradách kolem vašich nemo-
vitostí. Děkuji vám všem, kteří jste při této činnosti přibrali i předzahrádky 
a prostranství kolem místních komunikací. Hodně tím pomáháte obecním pracovníkům, kteří se 
snaží mimo ostatní práce potřebné pro chod obce udržovat v čistotě a pořádku i tato veřejná 
prostranství. Od dubna je každou sobotu opět otevřeno sběrné místo velkoobjemového, elektro 
a biologicky rozložitelného odpadu v budově bývalého kravína. Chtěl bych vás požádat, abyste 
tyto odpady neodkládali na sběrných místech tříděného odpadu, ale odnesli je v sobotu do bý-
valého kravína, kde si je od vás převezmou obecní zaměstnanci. Taktéž bych vás chtěl upo-
zornit, abyste u svých nemovitosti nepálili vyhrabanou trávu, listí, mokré větve a jiný biologicky 
rozložitelný odpad a neobtěžovali dýmem své sousedy. Vše můžete odvézt zdarma na sběrné 
místo k tomu určené. Jen s vaší pomocí se nám podaří udržet v obci čistotu a pořádek tak, aby 
se nám i ostatním návštěvníkům obce u nás líbilo. Užívejte si pěkných jarních dnů především se 
smíchem a humorem, který vás udrží v dobré náladě. Přeji vám příjemné prožití velikonočních 
svátků, hodně sluníčka, úsměvů, dobré nálady a pevné zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce... 

Svoz odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu: 

pondělí 3. 4. a 17. 4.

jubilea

V měsíci dubnu oslaví svá životní jubilea 
a dali souhlas ke zveřejnění:

Marie Fojtíková – 80 let
Jaroslav Fojtík – 70 let
Milan Kazimír – 60 let

Miroslav Chasák – 60 let
Eva Šigutová – 50 let 

Všem oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody a pevné zdraví.

rozloučili jsme se 

V měsíci březnu jsme se rozloučili: 
s paní Marii Holečkovou ve věku 76 let

a panem Jaroslavem Mičulkou 
ve věku 81 let

Rodině a pozůstalým upřímnou soustrast.

POTRAVINY U IVÁNKŮ
Přijímáme objednávky na Velikonoce. 

Pečivo a vinné klobásy na čtvrtek 6. 4. 
a sobotu 8. 4. Na Velký pátek 7. 4., o Ve-
likonoční neděli 9. 4. a o Velikonočním 
pondělí 10. 4. bude zavřeno. 

Letošní plesová sezóna, která se mohla ko-
nečně naplno rozjet, byla zakončena dětským 
karnevalem v neděli 26. února. Stejně jako 
maškarní ples pro dospělé i ten určený dětem 
se nesl v cirkusovém duchu. Cirkusovým pro-
středím jsme se inspirovali při výzdobě sálu 
i při soutěžích, které byly připraveny tak, aby 
se jich mohli zúčastnit ty nejmenší děti, ale 
i předškoláci. Kromě tance a soutěží, za je-
jichž splnění čekala na všechny sladká odmě-
na, byl program letošního karnevalu zpestřen 
také vystoupením balónkového klauna Dana. 
Nejenže si s dětmi zatancoval, zavtipkoval, 
předvedl jim některá legrační kouzla, ale také 
jim na závěr vystoupení motal z balónků nej-
různější zvířátka, zbraně nebo květiny. Tečku 
za celým karnevalovým odpolednem udělala 
bohatá tombola.

Pro všechny účastníky karnevalu bylo po ce-
lou dobu připraveno také výborné občerstvení.

Zaregistrujte se nebo doporučte svým 
známým, aby si zaregistrovali své telefonní 
číslo a e-mailovou adresu v MUNIPOLIS – 
Mobilním rozhlase obce Lhotka na adrese 
https://obec-lhotka.munipolis.cz/, a budete 
dostávat do e-mailu pravidelné informace 

z dění v obci. Krizové a nejdůležitější in-
formace dostanete sms zprávou i na staré 
mobilní telefony. Přihlásit se můžete tak-
též přes mobilní aplikaci https://zlepseme-
cesko.cz/ Registrace, stažení aplikace 
i příjem veškerých zpráv je ZDARMA.

Chcete dostávat pravidelné informace o dění v obci? 

Věci do sbírky Diakonie Broumov může-
te odevzdat na obecním úřadě ve Lhotce 
ve dnech 11. až 14. dubna v jeho pracovní 
době. Prosíme vše zabalené v igelitových oba-
lech, nádobí v krabicích. 

Do sbírky můžete přispět: Veškeré letní 
a zimní oblečení (dámské, pánské, dětské). 
Lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclo-
ny. Látky (minimálně 1 m2, prosíme, nedávejte 

nám odřezky a zbytky látek). Domácí potřeby 
(nádobí bílé i černé, skleničky) zabalené do kra-
bic. Péřové přikrývky, polštáře a deky. Obuv 
– nepoškozená a v párech (svázaných gumič-
kou). Kabelky, batohy, drobné předměty z do-
mácnosti bez poškození (dekorace, bižuterie...). 
Hračky – nepoškozené a kompletní. Menší elek-
trospotřebiče i poškozené. Hygienické potřeby, 
drogistické zboží. Časopisy, noviny, knihy.

Sbírka pro Diakonii Broumov

V sobotu 22. dubna v době od 8.30 do 9.00 
hodin proběhne před obecním úřadem ve Lhot-
ce vakcinace psů proti vzteklině. Je možné oč-
kovat také proti psince, odčervení a případně 
čipovat.

Očkování je povinné pro všechny psy 
ve stáří od šesti měsíců a platí 1 rok.

Poplatek za jedno očkování činí 230 Kč. 
Nový očkovací průkaz 90 Kč.

Očkování provádí MVDr. Anna Tylečková, 
veterinární lékařka z Palkovic, a bude pouze 
v jednom termínu. Prosíme zájemce o očková-
ní, aby se nejpozději do pondělí 17. dubna na-
hlásili na obecním úřadě u p. Kubalové, na tel. 
čísle 605 288 771, případně SMS, nebo na e-
-mail: kubalova@obec-lhotka.eu Uveďte své 
jméno, počet psů a o co máte zájem: vzteklina, 
psinka, odčervení, čip. 

Očkování psů proti vzteklině

Upozorňujeme občany, aby ukládali 
na sběrných místech v obci pouze vytříděný 
odpad do jednotlivých nádob podle druhu od-
padů. Pokud nevíte, co do které nádoby patří, 
stačí si to na nich přečíst. 

Do nádob na použité jedle oleje odkládejte 
pouze oleje a tuky v pevně uzavřených PET 
láhvích. Tyto nádoby neslouží pro odkládání 
starých zavařenin a zbytků potravin. Nepřidě-
lávejte práci obecním zaměstnancům, kteří to 

po vás musí třídit. Neodkládejte u nádob tak-
též odpad, který se do nich nevejde. K tomu 
je určeno sběrné místo velkoobjemového od-
padu v budově bývalého kravína. Toto sběrné 
místo biologicky rozložitelného odpadu, vel-
koobjemového a elektroodpadu je otevřeno 
v pravidelném provozu vždy v sobotu od 10.00 
do 12.00 hodin. Větve z ořezu stromů a keřů 
můžete ukládat na hromadu u budovy bývalé-
ho kravína.  Oú 

Upozornění občanům

Již tradiční příměstský tábor ve Lhotce má 
svůj termín! Bude se konat od 14. 8. do 18. 8. 
v areálu mateřské školy. Jedná se o tematicky 
zaměřený tábor vhodný pro děti od 4 do 8 let. 
Přihlášky a bližší informace najdete na www.
kriko.cz. Případné dotazy pište na info@kriko.cz. 

Sedmý příměstský
tábor ve Lhotce

Dětský karneval na konci sezóny
Karneval pořádal Klub žen Lhotka ve spolu-

práci s Obcí Lhotka a za finančního přispění TJ 
Sokol a SDH Lhotka. Za sponzorský dar také 
děkujeme Pavlu Švrčkovi (Sámoška Kozlovice).

Myslím, že se karneval vydařil, a doufám, 
že si ho především děti užily. Jen nás mrzí, že 
jich dorazilo tentokrát tak málo. Možná už jsou 
„překarnevalované“ ze školky, školy či družiny…

Takový malý zvěřinec, to bylo téma letošní-
ho karnevalu. Ve čtvrtek 16. března jsme pro 
děti uspořádali karneval v MŠ. Sešlo se velké 
množství zvířátek – např. drak, páv, jednoro-
žec, zlatá rybka nebo zajíčci, kočky a čmelák. 
Děti čekaly zábavné disciplíny, ve kterých 
musely spolupracovat jako jeden tým pod ve-
doucím. Karneval jsme zakončili tombolou. Ro-
dičům děkujeme za pečlivou přípravu masek 
a těšíme se na další akce!

 Za kol. MŠ Lhotka Bc. Radana Buďo

„Takový malý zvěřinec“! 

Vystoupení dětí lhotecké mateřské školy, 
přivítání účastníků i hostů, ohlédnutí za před-
chozí činností i výhledy do budoucna, přehled 
o hospodaření klubu, vystoupení hostů, disku-
se, květiny ženám a tradiční pohoštění… Nic 
z toho na výroční členské schůzi lhoteckého 
klubu seniorů nechybělo. Přece jenom bylo 
pro všechny zúčastněné ve čtvrtek 16. března 
odpoledne v sále Obecního domu trochu jiné.

Na výročním setkání byla tentokrát nepří-
tomna – bohužel už navždy – předsedkyně klu-
bu Marie Holečková, která necelé tři týdny před 
„výročkou“ lhotecké seniory i občany Lhotky 
opustila. Nesmazatelně se zapsala do paměti 
členů klubu, ale i ostatních Lhoťanů, a proto 
úvodní část výročního setkání byla věnována 
pietní vzpomínce na ni s krátkým promítnutím 
fotografií, na kterých ještě byla součástí kolek-
tivu i akcí klubu.

Činnost klubu podporovaná obecním úřa-
dem však pokračuje dál. Do výboru ve stáva-
jícím složení – Anna Bindáčová, Pavel Pasek, 
Marie Langerová, Marie Syslová, Lidmila Stra-
košová a Jaroslav Španihel byl doplněn a člen-
skou schůzí schválen nový člen Jaroslav Fojtík. 

V novém složení bude výbor opět nejen pro 
své členy zajišťovat všechny plánované akce 
roku 2023. Jenom do léta to budou dvě. Tou prv-

ní bude tradiční smažení vaječiny se soutěžním 
zábavným programem a druhou letní nenáročné 
sportovní dopoledne pro všechny generace Lho-
ťanů. Aby tyto akce, stejně jako ty další podzimní, 
zejména autobusový zájezd a opékání buřtů, byly 
co nejlépe i materiálně připravené, zpracoval vý-
bor požadavky na dotace od MAS – místní akční 
skupiny Frýdlantsko-Beskydy, ale i od lhotecké-
ho obecního úřadu. Dotace od MASky už je pro 
klub schválena, obecní zastupitelstvo bude poža-
davek klubu na dotaci teprve projednávat.

Nedávné koronavirové období, které mají 
všichni – i lhotečtí senioři – dosud v živé v pa-
měti, je snad už za námi. Stále však u někte-
rých přetrvává obava z účasti na společných 
akcích. V uplynulých dvou letech lhotecký klub 
seniorů vyřadil z plánů Krmášovou zábavu, 
stejně jako v plesové sezoně Přátelský večírek. 
Snad naposled. Jiné je ale i myšlení lidí. Přes-
tože se do seniorského věku dostávají další ob-
čané Lhotky, stále se cítí mladě, a tak se v po-
čtech členů klubu seniorů nárůst neprojevuje.

Ke všem tradičním akcím se chce výbor klu-
bu opět vracet. Kromě nich připravuje i setkání 
obsahově nová, při kterých se snaží nabídnout 
seniorům Lhotky zábavu, poučení i příjemný 
pocit toho, že ani ve vyšším věku se život ne-
zastavil a že tady nejsou sami.  PP

„Výročka“ klubu seniorů s pietní vzpomínkou
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slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
máme tady jeden z nejkrásnějších měsíců v roce, a tím je květen. Příro-

da se probouzí, louky se zazelenaly a okolní krajina se začíná vybarvovat. 
Prví teplé dny a jarní sluníčko nás vytáhlo k prvním jarním procházkám 
a také přispívá k dobré náladě, kterou si po dlouhé zimě potřebujeme 
všichni udržet. Rád bych vám doporučil krátké i delší procházky v okolí 
Lhotky, kdy můžete navštívit zajímavá místa, která byla zveřejněna v loň-
ském kalendáři a můžete si o nich něco přečíst na obecních stránkách či v mobilním rozhlase. 
Budeme rádi, když se i letos podělíte se zajímavými fotografiemi z okolní přírody. S vaším sou-
hlasem je taktéž rádi zveřejníme. Děkuji všem, kteří se zúčastnili prvních obecních akcí, které 
pro vás připravili zastupitelé a zaměstnanci obecního úřadu, kterými byl předvelikonoční úklid 
obce a divadelní představení ochotníků z Bašky. Tento měsíc si připomínáme 78. výročí konce 
druhé světové války a osvobození naší obce. Tuto dobu si musíme stále připomínat a udržet si 
v paměti nezkreslené informace o tomto, pro celý svět, nešťastném období. Uvědomme si, že 
svoboda je hodně křehká, nebylo lehké si ji vydobýt a také o ni můžeme lehce přijít. Vzpomeň-
me i na ty, kteří se rozhodli vzdorovat zlu a násilí, kteří v této válce přišli o život v boji za naši 
svobodu, i na ty, kterým válka vzala jejich nejbližší. Važme si toho, že můžeme žít ve svobodné 
zemi a snažme se, aby to tak zůstalo i nadále. Přeji vám krásné a vybarvené májové dny, hodně 
sluníčka, pohody a dobré nálady.  Zdeněk�Kubala,�starosta

krátce z obce... 

Svoz�odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu: 

pondělí 15. 5. a 29. 5. 2023.

Upozornění�úřadu
Upozorňujeme občany, aby větve z ořezu 
stromů, suchou trávu a jiný biologicky roz-
ložitelný odpad nepálili na svých pozemcích 
a neobtěžovali kouřem své sousedy. Veš-
keré tyto odpady můžete zdarma odevzdat 
na sběrném místě u bývalého kravína. 
 Děkujeme.

Před rokem stolní tenisté TJ Sokol Lhot-
ka postoupili do vyšší třídy. V ročníku 22/23 
v nové okresní soutěži 2. třídy obsadili 8. místo 
z 12 týmů. Lhotecký tým tvoří – Jaroslav So-
lik, Roman Strakoš, Lukáš Fuchsík, Radovan 
Zlý, Ivan Slipek a Jaroslav Fulnek. Kupodivu 
výhodou postupu do vyšší soutěže byl fakt, že 
soupeři byli z bližšího okolí než před rokem, 
a tak cestování bylo jednodušší. Kromě kolek-
tivního úspěchu, pohodlného udržení ve vyšší 
soutěži, zaznamenali i úspěch individuální. 
Lukáš Fuchsík skončil na 1. místě v této sku-
pině okresního přeboru v počtu nasbíraných 
STR bodů – statistickém hodnocení aktuální 
výkonnosti hráčů. Mimo účast v okresní soutě-
ži uspořádali stolní tenisté na Kuříně, kde hrají 
svá utkání, také vánoční turnaj pro registrova-
né i neregistrované, kterého se mohl zúčast-
nit kdokoliv, kdo měl zájem. A ještě perlička 
– mezi účastníky se na turnaji objevila rodina 
s dětmi z Holandska. Podmínky pro sportová-
ní na Kuřínu vylepšilo teplovzdušné vytápění. 
Takže je to příjemnější pro hráče i tu hrstku 
věrných příznivců. A i když Kuřín není vhod-
ný pro velký počet diváků, nějakého dalšího 
podporovatele by stolní tenisté rádi uvítali. 
Na webových stránkách obce bude rozpis do-
mácích utkání – můžete si vybrat.

V okresním přeboru soutěží také šachis-
té Sokola Lhotka. V ročníku 21/22, kdy měla 
soutěž 11 účastníků, skončili po odehrání 10 
utkání na 5. místě. V sezoně 22/23 klesl počet 
týmů na 10 a po odehrání 9 kol patří Sokolu 
Lhotka bronzová, třetí příčka. Soupisku tvo-
ří: Roman Vlášek, Milan Prokop, Stanislav 
Zeman, Milan Genšerovský, Josef Smolík, 
Vratislav Oščádal, Jan Prašivka – k utkání 
za šachovnice usedá pět hráčů ze soupisky. 

Sedmý příměstský 
tábor ve Lhotce

Již tradiční příměstský tábor ve Lhotce má 
svůj termín! Bude se konat od 14. 8. do 18. 
8. 2023 v areálu mateřské školy. Jedná se 
o tematicky zaměřený tábor vhodný pro děti 
od 4 do 8 let. Přihlášky a bližší informace 
najdete na www.kriko.cz. Případné dotazy 
pište na info@kriko.cz

jubilea

V�měsíci�květnu�oslaví�svá�životní�jubilea�
a�dali�souhlas�ke�zveřejnění:

Alenka Rozbrojová – 83 let
Ludmila Bukvová – 82 let
Alena Mičulková – 80 let
Zdeněk Kubala – 60 let

Gabriela Chlopčíková – 50 let
Všem oslavencům přejeme 

hodně štěstí, pohody a pevné zdraví.

V sobotu 1. dubna jsme se sešli na tradiční 
společné akci „Ukliďme Česko – Ukliďme naši 
Lhotku“. Do předvelikonočního úklidu obce 
se zapojilo zhruba dvacet dobrovolníků, kteří 
během sobotního dopoledne sesbírali po obci 
několik pytlů různého odpadu. 

Jsme rádi, že se stále ve Lhotce najdou lidé, 
kterým záleží na tom, kde žijí, jak to u nás vypa-
dá, a rádi pro naši Lhotku něco udělají, za což 
jim patří velký dík. Po akci bylo připravené 
drobné občerstvení a určitě přišla vhod teplá 
gulášová polévka a bábovka, kterou pro nás 
připravila paní starostová. Do pozdního odpo-
ledne jsme akci hodnotili u kávy, čaje a toče-
ného piva. Věříme, že všichni odcházeli domů 
s pocitem dobře vykonané práce. Děkujeme!

Ukliďme Česko – Ukliďme naši Lhotku 

Dvakrát ze Sokola – ping-pong a šachy
V minulých letech hráli svá domácí střetnutí 
v bývalém hostinci Obecník. Pro ročník 22/23 
se kvůli úsporám vytápění přestěhovali do bu-
dovy mateřské školy, kde se topí nepřetržitě. 
Třetí příčka je úspěchem a mohlo být i lépe, 
ale v posledním přímém souboji o 2. místo pro-

hráli s Bystřicí. A myslí na další sezonu. Již je 
podaná přihláška do dalšího ročníku okresní-
ho přeboru a je také stanoveno datum vánoč-
ního turnaje, do kterého zvou všechny, kterým 
je tato královská hra blízká a chtěli by změřit 
síly a důvtip s jinými amatéry.

Nový�předseda
Poprvé po březnové výroční členské schůzi 

se 13. dubna sešel ke svému jednání výbor lho-
teckého klubu doplněný o nového člena Jarosla-
va Fojtíka. Vzhledem k tomu, že Marie Holečko-
vá, kterou v sedmičlenném výboru po jejím úmrtí 
nahradil, byla zároveň předsedkyní klubu, bylo 
nutno zvolit předsedu nového. Jednohlasnou 
volbou členů výboru se jím stal Pavel Pasek. Je 
tímto již pátým předsedou necelé třicetileté his-
torie lhoteckého seniorského klubu.
Podpora�dotacemi�MASky�i�obecního�úřadu

Několikaletou snahou lhoteckých seniorů 
je připravovat většinu akcí nejenom pro své 
členy, pro další vrstevníky, ale i ostatní občany 
Lhotky. A protože Místní akční skupina (MAS) 
Frýdlantsko-Beskydy stejně jako lhotecký 
obecní úřad právě takové akce finančně pod-

porují, využil výbor klubu výzvy i finanční na-
bídky obou těchto institucí a se svými letošními 
akcemi se k oběma výzvám přihlásil. V obou 
případech uspěl, takže nejenom výbor klubu 
a jeho členové, ale i ostatní Lhoťané – v někte-
rých akcích i napříč generacemi – se mohou 
těšit na zajímavé programy podpořené díky zís-
kaným dotacím bohatšími cenami a odměnami. 

Za�jubilanty�s�gratulací�a�dárkem
Ve stanovách klubu si členové odsouhlasi-

li pro jubilanty od sedmdesátky po pěti letech 
a od pětaosmdesáti let každoročně dárek, který 
oslavenci dostanou s gratulací. V letošním roce 
se mezi čtyřicítkou členů klubu takových jubilan-
tů „urodilo“ jedenáct. Za uplynulé čtyři měsíce 
jich bylo pět a zbývajících šest bude mít svá 
výročí ve druhé půlce roku. A nejsou to výročí 
ledajaká. Kromě dvou sedmdesátníků a dvou 
osmdesátníků to budou dvě jubilantky, kterým 
do devadesátky chybí už jenom jeden rok.

Tradiční�smažení�vaječiny
Nejbližší akcí seniorů bude tradiční smažení 

vaječiny, které se uskuteční koncem tohoto měsí-
ce – v pondělí 29. května – na sportovišti Kuřín. 
„Vstupenkou“ budou i tentokráte tři vajíčka na oso-
bu, a pokud se někomu na zahrádce urodí pažit-
ka, bude s ní u organizátorů – zejména kuchařů 
vaječiny – vřele vítán. Zbývající pohoštění včetně 
občerstvení jako vždy „za babku“ již zajišťují pro 
všechny účastníky organizátoři z klubu. Protože 
součástí těchto sousedských posezení bývají 
i zábavné kvízy z historie Lhotky a nejbližšího 
okolí, jsou vítáni i ostatní starší občané – lhotečtí 
pamětníci. Součástí programu bude i připomenutí 
dalších, zejména nejbližších seniorských akcí, kte-
rých rozhodně letos ve Lhotce nebude málo.  PP

Čtyřikrát informace z Klubu seniorů

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet se 
o nedělích a státem uznaných dnech pracov-
ního klidu po celý den veškerých prací spoje-
ných s užíváním zařízení a přístrojů způsobu-
jících hluk. Porušení povinností stanovených 
touto obecně závaznou vyhláškou lze postiho-
vat jako přestupek. Proto vás žádáme, dodr-
žujte tuto vyhlášku a dopřejte klidu o nedělích 
a svátcích svým sousedům i návštěvníkům 

obce. Současně upozorňujeme i na rušení 
nočního klidu, kdy se noční dobou podle § 34 
zákona č. 258/2000 Sb., o ochraně veřejného 
zdraví rozumí doba mezi 22.00 a 6.00 hodi-
nou. Rušení nočního klidu je rovněž klasifi-
kováno jako přestupek dle § 5 odst. 1. d) zá-
kona 251/2016 Sb., o některých přestupcích, 
za který lze v přestupkovém řízení uložit po-
kutu do výše 10 000 Kč. Pokud je navíc doba 
nočního klidu porušována opakovaně, pokuta 
se může vyšplhat až na 15 000 Kč.  OÚ

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku

Upozorňujeme občany, aby ukládali 
na sběrných místech v obci pouze vytříděný 
odpad do jednotlivých nádob podle druhu od-
padů. Pokud nevíte, co do které nádoby patří, 
stačí si to na nich přečíst. 

Neodkládejte u nádob taktéž odpad, který se 
do nich nevejde. K tomu je určeno sběrné místo 
u budovy bývalého kravína. Do nádob na použité 

jedlé oleje odkládejte pouze oleje a tuky v pevně 
uzavřených PET láhvích. Tyto nádoby neslouží pro 
odkládání starých zavařenin a zbytků potravin. Vět-
ve z ořezu stromů a keřů můžete ukládat na hro-
madu u budovy bývalého kravína. Sběrné místo 
biologicky rozložitelného odpadu, velkoobjemové-
ho a elektroodpadu je otevřeno v pravidelném pro-
vozu vždy v sobotu od 10.00 do 12.00 hodin.  OÚ�

Upozornění na třídění odpadů

Místní poplatky můžete platit hotově na po-
kladně OÚ, ale upřednostňujeme bankovním 
převodem na číslo účtu: 1690539349/0800.
Poplatek�za�odpady je splatný do 31. 5. 2023.
Odpady�rekreační�objekty – V.S. vaše číslo 
chaty nebo domu, za toto číslo připojit číslici 6, 
do sdělení pro příjemce napsat vaše jméno – 
500 Kč za objekt. 
Odpady�trvalý�pobyt�– V.S. vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro pří-
jemce napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 

Odpady�podnikatelé – V.S. vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení pro 
příjemce napsat jméno firmy – částka, dle po-
depsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31. 5. 
daného roku.
Místní�poplatek�za�psa byl splatný do 31. 3. 
2023.
Poplatek�za�psa�– V.S. 1341, k tomuto čtyřčíslí 
připojit číslo vašeho domu, do sdělení pro příjem-
ce napsat vaše jméno – 80 Kč. Za každého dal-
šího psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 

Místní poplatky a jejich splatnosti

I v letošním roce postupně sázíme ovoce 
a zeleninu do vyvýšených záhonků. Již nám 
klíčí hrách, postupně vysadíme také jahody, 
rajčata, ředkvičky, kedlubny a rajčátka. 
Letos jsme se pustili také do větších 
„zahradnických akcí“! 

Vyhloubili jsme jámy a vysadili ovoc-
né keře. Těšíme se, až ochutnáme rybízy – bílý, 
červený a černý, jostu, angrešt a borůvky. Zdo-
konalujeme se nejen v pracovních dovednos-

tech, ale také získáváme znalosti z oblasti pěs-
tování a v neposlední řadě věříme, že budeme 
obohacovat své hmatové a chuťové zkušenosti, 

až budeme ovoce a zeleninu ochutnávat. 
Díky drobnému ovoci zpestříme také naši 
kuchyni – budeme si moci ozdobit mléč-
né svačinky – např. pudink nebo tvaroh 

a také ochutit vodu, kterou v létě tak rádi pije-
me…� Za�kolektiv�malých�zahradníků�

� z�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo

My jsme malí zahradníci! 

Tak se zase po čase mohli vydat Lhoťané 
do divadla. Poznali další ochotnický soubor, 
tentokrát z Bašky. Ti nezvolili žádnou klasiku, 
ale přijeli s hrou Eriky Suchanové s názvem 
Slavičí dům. A byla to volba dobrá – komedie 
s lehce detektivní zápletkou. 

Jednak nikdo z diváků hru neznal a netu-
šil tedy, odkud a kam se příběh bude odvíjet, 
a také bylo vidět, že se soubor ve hře cítí jako 
doma a všichni herci hráli s chutí a zaujetím. 
Nebyla to hra krátká, a tak zřejmě mnohý 
z diváků v duchu smekl před herci klobouk, 
jaké „klády textu“ se dokázali naučit. A také, 
kde se v Bašce našlo 13 odvážlivců ochot-
ných vystupovat před diváky. Při tom počtu 
postav bylo třeba získat do rolí i mladé. Pří-
běh se odehrával v prostředí soukromého 
psychiatrického sanatoria s řadou roztodiv-

ných a komických figurek. Lojzík obdařený 
bájnou lhavostí, Jaruška – navždy malá 
holčička, Jana – domnívající se, že je tajná 
agentka, Viktor milující zvířátka či neskuteč-
ně žravý Radek. Také dvojice sester, z nichž 
jedna je falešnou zdravotní sestrou a druhá 
předstírá duševní poruchu, aby se dostala 
do ústavu. Ty se postarají o drobnou záplet-
ku při pátrání po pokladu, který měla v domě, 
původně určeném pro šlechtičny, zanechat 
jejich urozená příbuzná. Ve hře byla řada ko-
mických situací, jimž se diváci s chutí zasmá-
li, a bylo vidět, že herci retardované postavy 
hráli s nesmírným gustem a zaujetím. Byl to 
povedený večer a závěrečný aplaus si herci, 
režisér i další personál opravdu zasloužili. 
Tak doufáme, že v Bašce zase něco pěkného 
nastudují a přijedou se nám ukázat.

Zahráli nám ochotníci z Bašky
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady červen, na jehož konci se nám letošní rok překulí do své 

druhé poloviny. Během června čeká žáky a studenty hodnocení naby-
tých vědomostí v uplynulém školním roce. Někteří se ještě na poslední 
chvíli snaží dohnat to, co zameškali. Maturanti už většinou znají výsledky 
zkoušky z dospělosti, zda byli, či nebyli přijati na vysoké školy, a někteří 
se připravují na vstup do světa dospělých. 

I přesto, že májové deštivé dny přispěly k tomu, že tráva rostla přímo před očima, bych 
chtěl upozornit na obecně závaznou vyhlášku O regulaci hlučných činností v obci, podle které 
je každý povinen zdržet se o nedělích a státem uznaných dnech pracovního klidu veškerých 
prací spojených s užíváním zařízení a přístrojů způsobujících hluk. Porušováním této vyhlášky 
se vystavujete nejen postihu za přestupek, ale tato činnost nepřispívá ani k udržování dobrých 
vztahů s vašimi sousedy. To samé se týká pálení suché trávy a jiného biologického odpadu, kdy 
bývá hlavně o víkendech zahalena velká část obce dýmem. Většinu těchto odpadů můžete buď 
zkompostovat nebo zdarma odevzdat na sběrném místě u bývalého kravína. 

V polovině května jsme v řádném termínu ukončili první letošní investiční akci, kterou byla 
kompletní rekonstrukce povrchu a oplocení víceúčelového hřiště. V těchto dnech připravujeme 
výběrové řízení na opravy nejvíce poškozených částí místních komunikací. Na financováni těch-
to oprav jsme podali žádost o dotaci na Ministerstvo pro místní rozvoj. V květnu byla taktéž vy-
brána firma na obnovu dětského hřiště u mateřské školy, která by měla proběhnout v září a bude 
částečně financována taktéž z MMR. V polovině května byly spuštěny do provozu nové obecní 
webové stránky www.obec-lhotka.eu. Tyto nové stránky vám umožní lepší orientaci v získávání 
informací z obce. Hned na hlavní stránce naleznete aktuální informace z obce, úřední desku, 
kalendář akcí, ale také informace o počasí nebo o plánování odstávek elektrické energie v obci. 
Dále zde najdete další odkazy, které vám zjednoduší orientaci na těchto webových stránkách. 
Jestli chcete, aby informace z obce přicházely přímo do vašich e-mailových schránek, klikněte 
na obecních stránkách na odkaz Munipolis a zaregistrujte se do mobilního rozhlasu. Registrace 
i příjem zpráv je zdarma. 

V neposlední řadě bych vás chtěl všechny pozvat v sobotu 10. června na soutěžně zábavnou 
akci Mikroregionu Frýdlantsko-Beskydy, kterou je 6. ročník Beskydských her bez hranic, jejichž 
pořadatelem je tentokrát obec Lhotka. Věřím, že přijdete v hojném počtu povzbudit lhotecký 
tým. Určitě to bude potřebovat. Součástí akce je doprovodný program pro děti a večer s kon-
certem skupiny Rockomotiva z Ostravy. Na závěr bych chtěl popřát dětem a studentům, aby 
vysvědčení bylo především k jejich spokojenosti, ale i spokojenosti jejich rodičů, aby si mohli 
klidně a bezstarostně užívat prázdnin. Vám všem přeji hodně slunečných dnů, dobrou náladu, 
a především pevné zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea

V měsíci červnu oslaví 
svá životní jubilea:

 Oldřiška Kubalová – 80 let
Jaroslav Tomek – 70 let
Libuše Slípková – 65 let

Všem oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody a pevné zdraví.

Upozornění na obecně 
závaznou vyhlášku

Upozorňujeme, že v obci platí obecně 
závazná vyhláška O regulaci hlučných 
činností v obci, podle které je každý povi-
nen zdržet se o nedělích a státem uzna-
ných dnech pracovního klidu po celý den 
veškerých prací spojených s užíváním 
zařízení a přístrojů způsobujících hluk. 
Porušení povinností stanovených touto 
obecně závaznou vyhláškou lze posti-
hovat jako přestupek. Proto vás žádáme, 
dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte klidu 
o nedělích a svátcích svým sousedům 
i návštěvníků obce.  oú

krátce z obce... 

Upozornění obecního úřadu
Upozorňujeme občany, aby větve z ořezu 
stromů, suchou trávu a jiný biologicky roz-
ložitelný odpad nepálili na svých pozem-
cích a neobtěžovali kouřem své sousedy. 
Veškeré tyto odpady můžete zdarma ode-
vzdat na sběrném místě u bývalého kraví-
na. Děkujeme.

Termíny svozu odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v červ-
nu: pondělí 12. 6. a 26. 6. 

Letošní rok je pro členy lhoteckých Pilek 
významnější o skutečnost, že právě v jeho za-
čátku uplynulo 120 let od narození zakladatele 
jejich souboru písní a tanců – Vincence Sochy. 

A jak takové výročí Pilkaři slaví? Samozřej-
mě tím, že se o nich ví, že zkoušejí, a hlavně, 
že doma i jinde stále vystupují. Do většího po-
vědomí se v letošním roce dostali i medailon-
kem v tisku, kde jim – slovem i obrazem – byla 
věnována celá jedna stránka celokrajského 
čtvrtletníku Senior tip. Snad i to mělo za násle-
dek pozvání na letošní letní festival Folklor bez 
hranic do Ostravy, který se ovšem nedal termí-
nově sladit s tradičními lhoteckými „Sochovka-
mi“. Na svém domácím národopisném festivalu 
soubor nikdy chybět nemůže.

Ale jedno vystoupení na jiném folklorním 
festivalu mají už v letošním roce Pilky za se-
bou. Soubor byl pozván a vystupoval spolu 
s dvacítkou ostatních souborů na 18. ročníku 
festivalu Poodří Františka Lýska – proskovic-
kého rodáka, pedagoga, sbormistra, sběratele 
a folkloristy. Podobné s Vincencem Sochou 
má i to, že i on by oslavil „stodvacítku“ let – už 
v příštím roce. Také jeho odkazem jsou v Pro-
skovicích pokračovatelé – dětský soubor Pros-
kovjáček a dechová hudba Proskovjanka. Ten-
to festival se každoročně koná na jaře nejen 
v Proskovicích, ale i ve Staré Vsi nad Ondřejni-
cí a Jistebníku. Vystoupení Pilek spolu s cimbá-
lovou muzikou Jana Pustky bylo naplánováno 
na poslední dubnovou sobotu ve velkém sále 
proskovické restaurace U Psoty. Do hlediště 
pozval obecní úřad zejména významnější ju-
bilanty, kterým Pilky předvedly pásmo zpěvů 
a tanců „Z jarmarku“. Podle potlesku v průběhu 
a zejména v závěru programu si soubor diváky 
získal.

Podobné pásmo mohli vidět v některém 
z uplynulých ročníků také pravidelní účastníci 
Sochových národopisných lhoteckých slavnos-
tí. Každoročně ale, stejně jako v roce letošním, 
nacvičuje soubor samozřejmě pásmo nové. 
Právě to letošní, které bude opět kromě písní 
a tanců „protkáno“ humornými scénkami, se 
piluje už od jara o každém úterku ve lhotecké 
mateřské škole. A od června se bude zkoušet 
už i na pódiu venkovního areálu školky.

Oba folkloristé by měli určitě radost

Tyto hry, které se tentokrát uskuteční 
v sobotu 10. června od 13 hodin ve Lhotce 
na sportovišti „Kuřín“, se budou konat letos 
již pošesté. Vzájemně budou spolu soutěžit 
týmy z jednotlivých obcí Mikroregionu Frý-

dlantsko-Beskydy v netradičních disciplí-
nách, jako je letní biatlon, přenášení vody 
v kýblu, agility, stavění pyramidy z kelímku, 
převozník a sestavování dřevěného Lhotko-
še. 

Cílem soutěží je nejen vzájemná rivalita 
mezi družstvy jednotlivých obcí, ale hlavně 
zábava jak pro soutěžící, tak pro diváky. 
Týmy jednotlivých obcí tvoří sedm dospě-
lých a sedm dětí a jsou složené tak, aby 
v nich byli zastoupení muži, ženy i děti, 
od těch nejmenších až po seniory. Součás-
tí týmu je i kapitán, který je starostou nebo 
místostarostou obce. Důležitou součástí 
každého týmu je i člen starší šedesáti let. 
Mimo hlavní program her bude připraven 
doprovodný program pro děti. Po vyhlášení 
výsledků zahraje rocková skupina Rocko-
motiva z Ostravy a bude pokračovat volná 
zábava.

Letošního ročníku se zúčastní devět 
týmů, a to: Lhotka, Frýdlant n. O., Metylovi-
ce, Janovice, Pržno, Kunčice p. O., Baška, 
Ostravice a společný tým Staré Hamry – Bílá 
– MAS Frýdlantsko-Beskydy.

Přijďte fandit svým týmům!!!

Beskydské hry bez hranic 2023

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10.00 do 12.00 hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domluvě 
v pracovní době obecního úřadu. Neodkládejte 
odpad v okolí sběrného místa mimo provozní 
dobu, a to ani biologicky rozložitelný odpad, 
který přijde do uzamčeného prostoru. Nevha-
zujte trávu a zbytky rostlin přes plot. Mimo pro-
vozní dobu můžete odkládat pouze větve z oře-

zu stromů a keřů na vyznačené místo. Na toto 
místo neodkládejte mezi větve a jiný biologicky 
rozložitelný odpad stavební řezivo, jako jsou 
palety a desky s hřebíky, různé bedny s ková-
ním apod. Tento odpad se štěpkuje a kovové 
části ničí nože. Zbylé hřebíky taktéž poškozují 
pneumatiky traktoru a automobilů, které odpad 
na sběrné místo přivážejí. 

Nevybírá se stavební odpad, jako jsou 
cihly, střešní krytiny, stavební suť, okna aj. 

 Děkujeme!

Odpadové hospodářství

V polovině května bylo předáno do užívá-
ní nově zrekonstruované víceúčelové hřiště 
na sportovišti Kuřín. Na hřišti proběhla kompletní 
výměna umělého povrchu a oplocení. Celková 
částka za opravu hřiště byla 832 897 Kč. Na tuto 
rekonstrukci se nám podařilo získat dotaci z Ná-

rodní sportovní agentury ve výši 670 317 Kč. Dě-
kujeme všem, kteří se o obnovu hřiště čímkoliv 
zasloužili. Ať už to bylo nátěrem sloupků oploce-
ní nebo úpravami v jeho okolí. Věříme, že nové 
hřiště, pokud se o něj budeme společně dobře 
starat, nám bude opět dlouhou dobu sloužit. 

Hřiště je jako nové

V souboru Pilky, který bude za pár let slavit 
devadesátku, se za ta léta vystřídala celá řada 
zpěváků i tanečníků a k „úbytkům i přírůstkům“ 
dochází neustále. Je pravdou, že průměrný 
věk souboru se tím nijak nesnižuje, naopak 
se pomalu a jistě přesouvá přes sedmdesát-
ku. A i když už je brán soubor jako seniorský, 
svoji kulturní úroveň si udržuje stále. Přínos 
pro obec, kde soubor vystupuje každoročně 

nejméně třikrát, i jeho prezentace lhoteckého 
folkloru na jiných vystoupeních se setkáva-
jí u vedení obce s uznáním. A podobně jsou 
na tom s folklorem i v Proskovicích.

Takže, kdyby se při společných stodvacá-
tých výročích dívali z hudebního nebe na po-
kračování svého díla oba slavní zakladatelé 
folklorních souborů - v Proskovicích i v naší 
Lhotce, měli by radost.  Pavel Pasek

Upozorňujeme, že do 31. 3. 2023 byl splatný 
místní poplatek za psa a do 31. 5. 2023 byla 
splatnost místního poplatku za odpady. Kdo 
nestihnul poplatky uhradit, žádáme, aby tak 
učinil.

Místní poplatky můžete platit hotově na po-
kladně OÚ v jeho úředních hodinách, ale 
upřednostňujeme bankovním převodem na čís-
lo účtu: 1690539349/0800

Poplatek za odpady byl splatný do 31. 5. 2023
Odpady rekreační objekty – VS vaše číslo 

chaty nebo domu, za toto číslo připojit číslici 6, 
do sdělení pro příjemce napsat vaše jméno – 
500 Kč za objekt. 

Odpady trvalý pobyt – VS vaše číslo 

domu, za toto číslo připojit číslici 7, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
za osobu. 

Odpady podnikatelé – VS vaše číslo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat jméno firmy – částka, dle 
podepsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31. 5. 
daného roku.

Místní poplatek za psa byl splatný do 31. 
3. 2023

Poplatek za psa – VS 1341, k tomuto čtyř-
číslí připojit číslo vašeho domu, do sdělení pro 
příjemce napsat vaše jméno – 80 Kč. Za kaž-
dého dalšího psa přihlášeného na tutéž osobu 
– 140 Kč. 

Místní poplatky po splatnosti

Nezapomenutelný zážitek! Takto by se dala 
okomentovat návštěva v naší mateřské škole 
– rybář, myslivec, ochránce přírody Radomil 
Holík se svou kamarádkou Coco – liškou obec-
nou! Děti mohly pozorovat chování poměrně 
plachého zvířete, které se již tři roky snaží 
p. Holík ochočit, naučit různé triky, ale které-
mu primárně vytvořil zázemí po zastřelení její 

matky. Již při příchodu, kdy ještě byla Coco 
zavřená v přepravce, jsme mohli cítit přítom-
nost tohoto zvířete v místnosti. Dozvěděli jsme 
se mnoho informací z jejího života, o chování, 
návycích, jak k ní přistupovat a nakonec jsme si 
ji mohli pohladit. Mnozí z nás zažili opravdový 
dotek přírody! 

 Za kol. MŠ Lhotka Radana Buďo

Nezapomenutelný zážitek s liškou
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Vajec bylo kolem stovky, a tak se smažilo 
nadvakrát. A mezi jednotlivými várkami se sou-
těžilo. Jak jinak než kvízem z historie Lhotky. 
Ze tří tipů u každé otázky měla soutěžní druž-
stva jednotlivých stolů správně stanovit třeba 
datum založení hřbitova nebo sportoviště Ku-
řín, zrušení samostatné lhotecké školy, ale tře-
ba i to, kdo byl ve Lhotce prvním kronikářem, 
kdo prvním předsedou družstva, ale i jak se 
jmenovala první učitelka nebo první předsedky-
ně Klubu žen. Otázek bylo patnáct, a protože 
senioři jsou hlavně pamětníci, nedopadlo žád-
né družstvo špatně. 

Počasí přálo i žízni, a proto organizátoři byli 
nuceni zásoby občerstvení z blízkého obchodu 
pro účastníky setkání doplnit. A udělali to rádi. 
I díky tomu akce na Kuřínu vyšla na jedničku, 
takže se není čemu divit, že tu nejbližší další při-
pravuje Klub seniorů v červenci opět na Kuříně.

Přátelské�sportovní�odpoledne�
letos�již�potřetí

Je tomu skutečně tak. Po dvou úspěšných 
ročnících zve letos již potřetí lhotecký Klub 
seniorů nejen své členy, ale i ostatní Lhoťany 
a jejich přátele v polovině července – v sobotu 
patnáctého od 14 hodin opět na Kuřín k setkání 
u nenáročných sportovních disciplín a soutěží 
zručnosti. Stejně jako u ročníku prvního bude 
sponzorem MASka – Místní akční skupina 
Frýdlantsko-Beskydy, která stejně jako obecní 

úřad ve Lhotce akce se zapojením široké ve-
řejnosti podporuje. Vždyť přátelská sportovní 
odpoledne byla v prvních dvou ročnících se-
tkáními, ale i soutěžními zápoleními doslova tří 
lhoteckých generací. 

Díky podpoře sponzorů se mohou účastní-
ci těšit na řadu odměn, které jsou připraveny 
nejen pro vítěze, ale i pro všechny ostatní, 
kteří se jednotlivých disciplín zúčastní. Budou 
i drobné sladkosti, které ocení zejména mladší 
a nejmenší soutěžící. Všem pak, zejména ale 
těm starším, určitě přijde vhod pohoštění, které 
taktéž na akci chybět nebude.

A soutěžní disciplíny? Ty v tomto článku ne-
prozradíme. Ale když si termín poznačíte do ka-
lendáře a tuto prázdninovou akci nepropásne-
te, všechno se na Kuříně dozvíte… 

� Pavel�Pasek�

Lhotka

slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
máme tady červenec, čas dovolených a odpočinku, a hlavně začaly 

prázdniny, z čehož mají radost především školáci. Ať už za odpočinkem 
vyrazíte do světa nebo dáte přednost naším krajům, přeji vám, abyste si 
volné dny užili a nabrali nových sil do druhé poloviny roku. 

Jestli dáváte přednost odpočinku doma nebo potřebujete vyplnit volný 
čas dětem, naplánujte si procházky po okolí, navštivte zajímavá místa 
v katastru Lhotky, o kterých najdete informace na obecních stránkách v odkaze Zajímavá místa 
obce Lhotka. Věřím, že určitě prožijete hodně veselých zážitků třeba při výšlapu za Ondrou 
a Haničkou na Ondřejník, při hledání veselých hříbků na Bukovce nebo když půjdete pozdravit 
babičku na Babí horu. Námětem na zajímavou procházku je také okolí nových rybníčků, které 
byly poblíž sportoviště vybudovány koncem minulého roku. 

Gratuluji soutěžnímu týmu Lhotky, který před domácím publikem v těžké konkurenci devíti 
družstev dosáhl na vítězství a získal putovní pohár na letošních Beskydských hrách bez hranic, 
jejichž organizátorem byla právě Lhotka. Děkuji vám, kteří jste se zúčastnili této akce, za podpo-
ru domácího soutěžního týmu, který se vám odvděčil svým výkonem, ale i za velkou účast, která 
přispěla k velmi kladnému hodnocení od účastníků z ostatních obcí. Užívejte si léta, prázdnin 
a odpočinku. Vám, kteří se chystáte vycestovat, ať už do zahraničí nebo jen za hranice obce, 
přeji šťastný návrat do svých domovů. Dětem přejí hodně prázdninových zážitků a vám všem 
hodně krásných dnů, sluníčka, úsměvů a pevné zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

V sobotu 10. června se ve Lhotce konal 6. 
ročník Beskydských her bez hranic, pořáda-
ných Mikroregionem Frýdlantsko Beskydy, kdy 
hlavním organizátorem byla obec Lhotka. Le-
tos se na prezentaci registroval rekordní počet 
devíti týmů. Kromě domácí Lhotky také Frý-
dlant n. O., Baška, Pržno, Janovice, Kunčice 
p. O., Metylovice, Ostravice a 3v1 (Bílá, Staré 
Hamry a MAS). 

U takových venkovních akcí bývá základ-
ním předpokladem úspěchu dobré počasí, 
což v pátek odpoledne, kdy Lhotku a přilehlé 
okolí skrápěly přívaly deště, nevypadalo příliš 
optimisticky. Na plochách, kde byly připrave-
ny soutěže, stála voda. Naštěstí v sobotu byl 
terén v pořádku. Zřejmě se starosta Zdeněk 
Kubala dobře modlil a „nahoře rozhodli“, že by 
byla škoda, kdyby obrovská práce s příprava-
mi akce přišla vniveč. V sobotu se ranní mlha 
rozplynula a ve 13 hodin mohly být za přízni-
vého počasí hry zahájeny.

Na týmy, které byly tradičně sestaveny 
z různých věkových kategorií od dětí po se-
niory, čekalo šest disciplín nazvaných – Agi-
lity, Biatlon, Převozník, Kelímky, Přenášení 
kýblu, Lhotkoš. Ty měly prověřit rychlost, 
obratnost, sílu, zručnost a spolupráci v rámci 
týmu. Ukázalo se například v disciplíně, kdy 
dospělí převáželi děti na kolečkách, kdo je 
mívá doma častěji v ruce. U střelby zas bylo 
třeba zachovat klid a mít dobré oko. Ale co 
nechybělo žádnému ze soutěžících, byl zápal 
a snaha udělat maximum pro úspěch svého 
týmu. Pomáhalo jim povzbuzování ostatních 
členů družstva a také početných diváků. 
Soutěže moderoval Jiří Prokeš spolu s hlavní 
rozhodčí Kristýnou Kotalovou a vše probíha-
lo v pohodě bez zádrhelů také díky perfektní 
přípravě.

Jak již bylo napsáno, byla za tím spousta 
práce lhoteckých organizátorů. Pro soutěžící 
a diváky bylo připraveno pět velkých stanů, 
které naštěstí nemusely chránit před deštěm, 
i když v jednu chvíli počasí trochu hrozilo. Za-
potili se nejen soutěžící, ale i obsluha ve dvou 
stáncích, v nichž byla bohatá nabídka k ukojení 
hladu i žízně. Postaraly se o to pravidelně cvičí-
cí lhotecké ženy. Organizátoři mysleli i na děti. 
Ty mohly skládat hlavolamy, házet balonkem 
na cíl, navlékat korálky, poznávat stopy zvěře 
nebo se nechat malovat na ruce či obličej.

poděkování

Děkuji celému organizačnímu týmu Beskydských her bez hranic, všem rozhodčím, hos-
teskám, které se staraly o soutěžní družstva, děvčatům za organizaci doprovodného programu 
pro děti, ženám cvičenkám, které zajistily občerstvení pro návštěvníky, a všem dobrovolníkům, 
kteří se zapojili do pomoci a přičinili se o zdárný průběh letošních her u nás ve Lhotce. 

Zvláštní poděkování patří všem obecním zaměstnancům bez výjimky, na jejichž bedrech byla 
největší část samotné přípravy této akce. Jako jeden tým se zapojili od přípravy areálu sporto-
viště, výroby potřebných pomůcek pro jednotlivé soutěže, zajištění a postavení stanů, instalace 
laviček, WC, označení přístupových cest, parkoviště, úklidu a přípravy prodejních stánků, až 
po zajištění občerstvení, jídla a odměn pro soutěžní týmy, propagaci a následný úklid po akci aj. 

Poděkování za podporu patří Mikroregionu Frýdlantsko Beskydy, který financuje tuto akci, ale 
i všem sponzorům, divákům a fanouškům.  Zdeněk�Kubala,�starosta�

krátce z obce... 

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v čer-
venci: pondělí 10. 7. a 24. 7. 

Upozornění�úřadu
Upozorňujeme občany, aby větve z ořezu 
stromů, suchou trávu a jiný biologicky roz-
ložitelný odpad nepálili na svých pozemcích 
a neobtěžovali kouřem své sousedy. Veš-
keré tyto odpady můžete zdarma odevzdat 
na sběrném místě u bývalého kravína. 
 Děkujeme

Vaječina�s�trochou�lhotecké�historie
Hromady vajec, špek, cibule, k tomu kotlík 

a pod ním zatopeno, ale i pažitka, čerstvý chléb 
a samozřejmě příjemné venkovní prostředí 
a dobrá nálada. Tak můžeme v krátkosti po-
psat tradiční smažení vaječiny u nás ve Lhot-
ce. Období „smaženic“ připadá na svatodušní 
svátky, které se stejně jako třeba jinde letnice 
už od čtvrtého století slaví sedm týdnů po Ve-
likonocích. 

Není tedy divu, že svatodušní smažení va-
ječiny je pevně začleněno i v každoročním 
programu lhoteckého Klubu seniorů. A po dob-
rých zkušenostech z minulých let se „odehrálo“ 
i to letošní o posledním květnovém pondělku 
u sportoviště Kuřín. 

jubilea

V�měsíci�červenci�oslaví�
svá�životní�jubilea:

Anna Šrubařová – 91 let
Augustin Kožuch – 91 let 
Stanislav Mičulka – 83 let
Zdeňka Matějová – 83 let

Všem oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody a pevné zdraví.

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po celý den veškerých prací 
spojených s užíváním zařízení a přístrojů 

způsobujících hluk. Porušení povinností sta-
novených touto obecně závaznou vyhláškou 
lze postihovat jako přestupek. Proto vás 
žádáme, dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte 
klidu o nedělích a svátcích svým sousedům 
i návštěvníků obce.  oú

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od�10�do�12�hodin na sběrném místě u býva-
lého kravína, případně po tel. domluvě v pra-
covní době obecního úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky roz-
ložitelný odpad, který přijde do uzamčeného 
prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odkládat 

pouze větve z ořezu stromů a keřů na vyznače-
né místo. Na toto místo neodkládejte mezi vět-
ve a jiný biologicky rozložitelný odpad stavební 
řezivo, jako jsou palety a desky s hřebíky, 
různé bedny s kováním apod. Tento odpad se 
štěpkuje a kovové části ničí nože. Zbylé hřebí-
ky taktéž poškozují pneumatiky traktoru a auto-
mobilů, které odpad na sběrné místo přivážejí. 

Nevybírá� se� stavební� odpad,� jako� jsou�
cihly,�střešní�krytiny,�stavební�suť,�okna�aj.�

 Děkujeme.

Odpadové hospodářství

Upozorňujeme, že do 31. 3. 2023 byl splat-
ný místní poplatek za psa a do 31. 5. 2023 
byla splatnost místního poplatku za odpady. 
Kdo nestihnul poplatky uhradit, žádáme, aby 
tak učinil. Zaplatit můžete bankovním pře-
vodem dle návodu na obecních stránkách: 
https://www.obec-lhotka.eu/urad/sazebnik-
-uhrad/ nebo na pokladně obecního úřadu 
v jeho úředních hodinách. Nebude-li poplatek 
zaplacen včas nebo ve správné výši, bude 
vyměřen platebním výměrem a může být dle 
OZV zvýšen až na trojnásobek. Pokud nebu-
de poplatek uhrazen ani po tomto navýšení, 
je správce poplatku povinen vymáhat ho po-
mocí exekuce.

Poplatky� za� psa� a� odpady� můžete� za-

platit� bankovním� převodem� na� č.� účtu�
1690539349/0800

PES – VS 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. 

odpady trvalý pobyt – VS vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro pří-
jemce napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. 

odpady rekreační objekt – VS. vaše číslo 
chaty nebo domu, za toto číslo připojit číslici 6, 
do sdělení pro příjemce napsat vaše jméno – 
500 Kč (250 Kč u vybraných rekreačních objektů 
se špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.
eu/urad/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 2/2015 čl.6. 

Místní poplatky po splatnosti

Po setkání vaječinovém bude i setkání sportovní

Vítězné družstvo Lhotky.

Pohár zůstal doma v pořadatelské Lhotce

A zatím probíhaly soutěže. Pořadí se v je-
jich průběhu měnilo a po skončení přišlo 
na řadu vyhlášení výsledků, předání medailí, 
diplomů a putovního poháru. A tady jsou vý-
sledky: 8. místo Frýdlant n. O., 7. místo 3v1, 
6. byly Janovice, na 5. společně Ostravice 
a Pržno, 4. Metylovice, bronz patřil Kunčicím 
p. O., stříbro Bašce a zlato spolu s putovním 
pohárem získala pořádající Lhotka. Na úplný 
závěr zahrála kapela Rockomotiva.

Dík za úspěch sobotní akce patří všem lho-
teckým pořadatelům, kteří odvedli velký kus 
práce, a také sponzorům, bez jejichž pomoci 
by bylo velmi těžké hry uskutečnit. Přispěli: 
Mikroregion Frýdlantsko-Beskydy, Obec Lhot-
ka, Wellness a restaurant U Fandy, restau-
race Pod Lipami Metylovice, BEWOODEN. 
Lhotecký sportovní areál Kuřín byl svědkem 
velmi dobré akce a Lhotka uspěla nejen jako 
soutěžící, ale i jako pořadatel. 

Ve čtvrtek 15. června proběhlo pasování před-
školních dětí. Většina z nich strávila v naší školce 
tři roky, které byly naplněny přátelstvím, hrami, 

písničkami a výlety. Všem přejeme úspěšné 
zvládnutí přechodu do první třídy a mnoho dalších 
pozitivních zážitků! � Za�kol.�MŠ�Radana�Buďo

Předškoláci se těší do základní školy

Mateřská�škola�Lhotka�
má�poslední�volná�místa�

pro�následující�školní�rok�2023/2024!�
Kontakt:�725 535 620, 
lhotkams.webnode.cz
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
prázdniny se nám překulily do své druhé poloviny, což asi moc netěší 

školáky. Vy, kteří jste čerpali dovolenou, jste si určitě užili teplého letního 
počasí. Červenec nám přinesl i několik horkých, až tropických dnů a dou-
fejme, že si sluníčka užijeme i teď v srpnu. 

Samozřejmě naše zahrádky, které jsou vděčné za každou kapku 
vody, by uvítaly i pár deštivých dnů. Děkuji obecním zaměstnancům, kteří 
pod vedením Martina Židka i v těchto horkých dnech věnovali mnoho hodin údržbě obecního 
majetku, veřejného prostranství, zeleni a ostatním zákoutím obce. Stejně tak patří poděkování 
děvčatům, která se starají o květinovou výzdobu kolem obecního úřadu a její udržování, ale 
i vám, kteří při údržbě zeleně kolem svých domovů přiberete také část obecního prostranství 
před vašimi nemovitostmi, čímž ušetříte hodně práce obecním zaměstnancům. Začátkem srpna 
by měly být započaty práce na akci „Realizace SZ Lhotka u Frýdku-Místku – polní cesty C7, 
C8, C35 + výsadba“, která byla zahrnuta do I. etapy realizace společných zařízení navržených 
v Komplexních pozemkových úpravách obce Lhotka a navazuje výstavbu dvou vodních nádrží, 
které byly vybudovány koncem loňského roku. Jedná se o kompletní rekonstrukci a částečnou 
novou výstavbu tří polních cest od krajské komunikace u bývalého kravína, kolem vodních nádrží 
směrem k p. Cvičkovi a dále až na hranici katastru s obcí Metylovice. Při této nejen finančně 
náročné stavbě bude docházet k úplným uzávěrám cesty, proto prosíme majitelé nemovitostí 
v této části obce o trpělivost. Investorem této stavby je opět Státní pozemkový úřad. V současné 
době taktéž probíhá výběrové řízení na opravu několika částí místních komunikací, které bychom 
chtěli v případě získání dotace ještě v letošním roce opravit. 

Poslední prázdninovou sobotu 26. srpna se můžete těšit na dvě tradiční akce, kterými jsou 
Sochovy národopisné slavnosti, které se uskuteční v areálu u školy, a hasičská soutěž O pohár 
starosty obce, která proběhne na sportovišti. Na obě akce jste jejich pořadateli srdečně zváni 
a věřím, že si přijdou na své jak milovníci folklóru, tak fanoušci požárního sportu. 

Přeji vám hezké prožití zbývajících letních dnů, hodně sluníčka, dobré nálady a dětem ještě 
hodně veselých prázdninových zážitků.

 Zdeněk Kubala, starosta

Srdečně vás zveme na XXVIII. ročník So-
chových národopisných slavností, které se 
uskuteční v sobotu 26. srpna ve Lhotce pod 
Ondřejníkem v areálu u školy.

Slavnosti zahájíme jako obvykle ve 13.30 
u pamětní desky Vincence Sochy, která se 
nachází na budově obecního úřadu. Průvo-
dem se přesuneme spolu se všemi účinku-
jícími do areálu u školy, kde bude probíhat 
zbytek programu. V pořadu „Vítám tě, vo-
dičko čistá“ se představí dětské soubory 
Valášek, Malá Ostravica, Malý Grunik, Malá 
Ondřejnica, Holúbek a Ondrášek. Následu-
je pořad dospělých souborů „Umíš-li mluvit, 
umíš i zpívat, umíš-li chodit, umíš i tančit“, 
ve kterém vystoupí soubory Pilky a Pustko-
va CM, Valašský vojvoda, Ostravica, Grunik, 
Barunka, Břeclavan a Šmykňa. Muzikantský 
pořad „U Kurečky Na Mytě“ je věnován lidové 

vypravěčce a básnířce Františce Pituchové. 
Účinkují v něm Pustkova a Kotkova cimbá-
lová muzika, Marián Friedl a další zpěváci 
a muzikanti. Večerní pořad bude patřit sou-
borům Břeclavan a Šmykňa, které představí 
tance a písně z jiných moravských, ale i slo-
venských regionů.

Na vedlejším pódiu za školou budou během 
odpoledne a večera vyhrávat muziky zúčastně-
ných souborů.

V neděli 27. srpna v 9.00 hodin se uskuteční 
v místní kapli mše svatá obětovaná za Vincen-
ce Sochu a po jejím skončení krátké shromáž-
dění s položením kytice u pamětní desky V. 
Sochy.

Pořadateli akce jsou Klub žen, z. s. a Svaz 
měst a obcí povodí Ondřejnice ve spolupráci 
s Obcí Lhotka za finanční podpory Moravsko-
slezského kraje. 

Přijďte strávit příjemný den na sklonku 
prázdnin k nám do Lhotky, potěšit se krásou 
lidových písní a tanců nejen z našeho regionu, 
pochutnat si na nejrůznějších dobrotách, zazpí-
vat si a zatančit při večerní zábavě nebo jen tak 
si popovídat s přáteli, kterých na „Sochovkách“ 
potkáte určitě mnoho. Těšíme se na vás.

Pro návštěvníky festivalu bude k dispo-
zici zdarma také speciální autobus:

13.00 Frýdlant n. O., žel. st. – Metylovice, 
kostel – Palkovice, Tomis – Lhotka

13.45 Kozlovice (OÚ) – Lhotka
22.00 Lhotka – Frýdlant n. O., žel.st. – Frý-

dek-Místek, Slezan 03 – Palkovice, Tomis
23.00 Lhotka – Kozlovice

jubilea

V měsíci srpnu oslaví 
svá životní jubilea:
Zdeněk Zlý – 70 let

Jiří Kočíř – 65 let 
Milan Mičulka – 60 let

Všem oslavencům přejeme 
hodně štěstí, pohody a pevné zdraví.

Přátelskému odpoledni vyšlo počasí
Přátelskému odpoledni vyšlo počasí ještě 

víc, než si kdo mohl přát. Teplota v sobo-
tu 15. července, kdy lhotecký Klub seniorů 
na Kuříně připravil pro všechny generace 
Lhoťanů přátelské sportovní odpoledne, se 
blížila tropické třicítce. Také proto se většina 
z téměř padesáti účastníků hned po přícho-
du zajímala o nápoje. Ale těch bylo naštěstí 
dost. A nejen to. Včetně čepovaného piva 

bylo veškeré občerstvení téměř „za hubičku“. 
Letošní – již třetí – ročník nenáročných spor-

tovních soutěží i soutěží dovedností, který se-
niorům ve spolupráci s obecním úřadem spon-
zorovala opět i MAS-ka – Místní akční skupina 
Frýdlantsko-Beskydy, prověřil malé, mladé i ty 
starší v celé řadě disciplín. Kromě kuželek, ši-
pek, házení míčků do terče i na cíl, „petangu“, 
ale i zručnosti s míčkem stolního tenisu na ra-
ketě, kde všude museli být soutěžící aktivní, se 
velké oblibě těšilo i kolo štěstí. U něj naopak 
byla potřeba „pouze“ trocha toho štěstí. 

Odměn pro vítěze i pro ty méně úspěšné 
bylo dost. Ti nejmenší ocenili odměny sladké, 
ale pro ty, kteří zejména k pivu přivítali něco 
jiného, byly připraveny buřty. A navíc si je s tro-
chou romantiky mohli na ohništi opéct sami.

Prázdninové setkání na Kuříně se protáhlo 
až do podvečera a členové výboru klubu se-
niorů již na něm připomněli další akci, kterou 
připravují po prázdninách.

Přihlášky už do „dvacátého“
Ruční gobelínka ve Valašském Meziříčí, 

Svatý Hostýn, Kroměříž i vyřezávaný orloj 
v Zašové, to všechno jsou místa, která chtějí 
při svém dalším autobusovém zájezdu navštívit 
lhotečtí senioři v úterý 12. září. Zájezd, který 
pořádají s obecním úřadem, předpokládá opět 
účast i ostatních Lhoťanů. 

Na plakátech k zájezdu si budou moci 
všichni přečíst, že se ze lhotecké točny auto-
busů bude odjíždět v 7.30, že členové Klubu 
platí 250 a nečlenové 400 Kč a že v ceně je 
doprava, všechny vstupy i oběd. Protože se, 
stejně jako v předchozích letech, očekává větší 
zájem, upozorňují organizátoři, že přihlásit se, 
včetně úhrady zájezdu, je možné u členů výbo-
ru klubu nejpozději do 20. srpna. Je však třeba 
k tomu ještě dodat, že autobus bude pouze je-
den. Tak ať se do něj, zájemci o nové zážitky, 
dostanete… 

 Za výbor klubu seniorů P. Pasek

Srpnové Sochovy národopisné slavnosti 

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet se 
o nedělích a státem uznaných dnech pracovní-
ho klidu po celý den veškerých prací spojených 
s užíváním zařízení a přístrojů způsobujících 
hluk. Porušení povinností stanovených touto 
obecně závaznou vyhláškou lze postihovat 
jako přestupek. Proto vás žádáme, dodržujte 
tuto vyhlášku a dopřejte klidu o nedělích a svát-
cích svým sousedům i návštěvníků obce.

Taktéž upozorňujeme vlastníky nemovitostí, 
kteří je používají k rekreačním účelům či krátko-

dobému pronájmu, aby zajistili dodržování noč-
ního klidu tak, aby nebyli majitelé sousedních 
nemovitostí obtěžování nadměrným hlukem. 
Dle § 1013 Občanského zákoníku, odst. 1 se 
vlastník nemovitostí zdrží všeho, co působí, že 
odpad, voda, kouř..., hluk, otřesy a jiné podob-
né účinky vnikají na pozemek jiného vlastníka 
(souseda) v míře nepřiměřené místním pomě-
rům a podstatně omezují obvyklé užívání po-
zemku. Buďte ohleduplní ke svým sousedům. 
Ne všichni si můžou užívat dovolené, ale musí 
ráno vstávat do práce.  Děkujeme. 
 oú

Upozornění na obecně závaznou 
vyhlášku a dodržování nočního klidu

Upozorňujeme majitele psů, ať z řad míst-
ních občanů či návštěvníků naší obce, na zá-
kaz volného pobíhání psů v obci. Opakovaně 
se vyskytují nezabezpečení volně pobíhající 
psi, kteří se bez dozoru i „pod dozorem“ po-
hybují po veřejných prostranstvích, ohrožují 
a obtěžují ostatní občany naší obce, znečišťují 
a poškozují veřejné prostranství i soukromé 
majetky. V neposlední řadě hrozí i samotným 
psům možnost zranění při kolizi s automobily 
nebo cyklisty. 

Majitelé těchto psů také porušují obecně zá-
vaznou vyhlášku č. 2/2011, kterou se stanovují 
pravidla pro pohyb psů a jiných zvířat na veřej-
ném prostranství v obci Lhotka. 

(Na veřejném prostranství je možný pohyb 
psů „pouze na vodítku“. Fyzická osoba, která 
má pohyb psů na veřejném prostranství pod 
kontrolou či dohledem, je povinna odstranit 
znečištění veřejného prostranství psími exkre-
menty.)  Děkujeme. 
 oú

Upozornění obecního úřadu

Během měsíce července měly děti možnost 
docházet do školky v termínu od 1. do 21. 7. 
Horké letní dny jsme strávili v co největší míře 
na školní zahradě, která díky své rozloze nabízí 
mnoho prostoru pro hry, zahradničení, pohybo-

vý rozvoj, ale i odpočinek ve stínu stromů. Na-
bídku k docházce průběžně využívalo 16 dětí. 
Nyní už jsme všichni v péči babiček nebo na ro-
dinných dovolených! Přejeme krásné slunečné 
léto!  Za kol. MŠ Lhotka Radana Buďo

Letní provoz v Mateřské škole Lhotka

Dvakrát nejenom pro seniory

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10 do 12 hodin na sběrném místě u bývalé-
ho kravína, případně po tel. domluvě v pracovní 
době obecního úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky roz-
ložitelný odpad, který přijde do uzamčeného 
prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odkládat 

pouze větve z ořezu stromů a keřů na vyznače-
né místo. Na toto místo neodkládejte mezi vět-
ve a jiný biologicky rozložitelný odpad stavební 
řezivo, jako jsou palety a desky s hřebíky, 
různé bedny s kováním apod. Tento odpad se 
štěpkuje a kovové části ničí nože. Zbylé hřebí-
ky taktéž poškozují pneumatiky traktorů a auto-
mobilů, které odpad na sběrné místo přivážejí. 

Nevybírá se stavební odpad, jako jsou 
cihly, střešní krytiny, stavební suť, okna aj. 

 Děkujeme.

Odpadové hospodářství

Termíny svozu komunálního odpadu v srpnu: pondělí 7. 8. a 21. 8.
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slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
máme tady září, prázdniny skončily a školáci opět usedli do školních la-

vic. Naše mateřská škola opět ožila dětským hlaholem a věřím, že se dětem 
bude ve školce líbit a budou se do ní každý den těšit. K větší pohodě ve škol-
ce přispěje i rekonstrukce mycího centra ve školní jídelně, která proběhla 
během prázdnin. Na tuto akci byla poskytnuta mateřské škole finanční pod-
pora z MAS Pobeskydí. Velkou zásluhu na tomto projektu má ředitelka ma-
teřské školy paní Radana Buďo Kempová, která se souhlasem zřizovatele podala žádost o dotaci 
a celou akci administrovala. Za to jí patří poděkování. Koncem srpna proběhly ve Lhotce dvě tradič-
ní prázdninové akce, Sochovy národopisné slavnosti a hasičská soutěž. Je škoda, že tentokrát se 
termínově potkaly v jeden den, což není pro tak malou obec to pravé, ale věřím, že si obě našly své 
věrné příznivce a organizátoři obou akcí byli spokojeni. Poděkování patří jak organizátorům těchto 
akcí, tak vám všem, kteří jste je přišli podpořit svou účastí. Velké poděkování patří taktéž všem 
zaměstnancům obce, kteří mimo práci, kdy se starají o vzhled obce, čistotu veřejných prostranství, 
správu a údržbu budov a ostatního majetku, odpadové hospodářství, údržbu zeleně a další, taktéž 
ochotně připravovali zázemí pro tyto akce. Ať to byla stavba pódia pro Sochovy slavnosti, kosení 
travnatých ploch, pravidelná údržba a opravy zařízení v obou areálech, zajištění elektřiny, vody, lik-
vidace odpadů nebo příprava a úklid všech obecních budov a prostorů využívaných k těmto akcím. 
Užívejte si sluníčka a doufejme, že i září nám přinese ještě pár hezkých dnů, než se o slovo přihlásí 
podzim. Školákům přeji hodně studijních úspěchů a vám všem pohodu, dobrou náladu, hodně 
úsměvů a pevné zdraví.  Zdeněk�Kubala,�starosta

V sobotu 26. srpna proběhl v areálu u školky 
už 28. ročník Sochových národopisných slav-
ností. A jaký byl ten letošní ročník? Celý týden 
jsme opět s obavami sledovali celkem nepřízni-
vou předpověď počasí na sobotu. Stejně jako 
vloni – do pátku tropy, vedro, od páteční noci 
bouřky a déšť. Snažili jsme se tedy zase co 
nejlépe připravit, kromě zastřešení pódia byly 
v areálu také postaveny čtyři stany pro diváky. 

Nakonec to nebylo tak zlé. Sobotní velmi 
dusné dopoledne mírně zchladila polední bouř-
ka s deštěm, která nás opět donutila zrušit prů-
vod účinkujících od obecního úřadu do areálu 
školy. Naštěstí varování meteorologů na kru-
pobití, silné bouřky a podobné lahůdky tím 
bylo vyčerpáno a zbytek odpoledne a večera 
už proběhl ve znamení teplého počasí s polo-
jasnou oblohou. Také díky tomu se nakonec 
v areálu slavností sešlo celkem velké množství 
diváků, i přestože se navíc v blízkém okolí ko-
naly další kulturní či sportovní akce. 

Program byl zahájen pořadem dětských 
souborů „Vítám tě, vodičko čistá“, který 
nám připomněl, jak důležitou roli měla voda 
ve všech podobách v životě našich předků. 
Následoval pořad dospělých souborů „Umíš-li 
mluvit, umíš i zpívat, umíš-li chodit, umíš i tan-
čit“. Hlavní myšlenkou tohoto pořadu bylo to, 
že tanec a zpěv lidi spojuje a byl tu s námi už 
odjakživa, že díky nim můžeme vyjádřit své 
emoce, vyprávět lidské příběhy či jen rozhýbat 
své tělo nebo rozeznít svou mysl.

Podvečerní čas zpříjemnil návštěvníkům 
pořad U Kurečky Na Mytě, věnovaný Františ-

Termíny�svozu�komunálního�odpadu�
v�září:�pondělí�4.�9.�a�18.�9.�

Mobilní�rozhlas�–�MUNIPOLIS
Bydlíte, pracujete nebo se zajímáte o dění 

ve Lhotce?
Zaregistrujte se do MUNIPOLIS a dostá-

vejte důležité informace z naší obce formou 
SMS, e-mailů nebo zpráv do aplikace. Za-
registrovat se můžete na https://obec-lhotka.
munipolis.cz nebo přímo na obecním úřadě, 
kde vám s registrací pomůžeme.

Co�vám�registrace�přinese?
- upozornění na krizové situace
- informace odstávkách vody, elektřiny    
  apod.
- pozvánky na kulturní a sportovní akce
- novinky z obce a mnoho dalšího

Služba�MUNIPOLIS� /�Mobilní�Rozhlas�
je�pro�občany�zdarma!

ce Pituchové, lidové vypravěčce a výtvarnici, 
která skládala písně i básně v nářečí o životě 
prostých lidí. 

Vyvrcholením programu letošního ročníku 
bylo vystoupení folklorních souborů Šmykňa, 
který, ač z Ostravy, zpracovává výhradně slo-
venský folklor, a Břeclavan, který nám přinesl 
do Lhotky písně a tance z Podluží a některých 
dalších moravských i slovenských regionů. 

Během odpoledne a večera vyhrávaly k po-
slechu, ale i k tanci muziky zúčastněných sou-
borů na vedlejší scéně za školou, po skončení 
všech pořadů na pódiu se zábava přesunula 
právě tam a pokračovala dlouho do noci, dokud 
ji nepřerušila silná bouřka. 

Nejen programová nabídka byla velmi pest-
rá, také ve stáncích s občerstvením bylo z čeho 
vybírat. K zahnání hladu i žízně bylo připraveno 
jako vždy mnoho lákavých dobrot.

Sochovky přilákaly i letos do Lhotky dost 
diváků a věřím, že u nás všichni prožili příjem-
né odpoledne a večer s folklorem, přáteli nebo 

dobrým jídlem. Velmi si této divácké přízně 
za každého počasí vážíme a doufáme, že si 
všichni návštěvníci letošního ročníku Sochovek 
přinesli domů hodně hezkých zážitků.

Na závěr ještě poděkování těm, bez kterých 
by Sochovy národopisné slavnosti nemohly 
být realizovány: Děkujeme opět těm desítkám 
lidí nejen ze Lhotky, kteří ochotně pomohli při 
přípravách, v průběhu akce, ale také s úklidem 
po jejím skončení. Neobešli bychom se samo-
zřejmě ani bez finančních prostředků. Největší 
část nákladů pokryje dotace, kterou nám po-
skytuje Moravskoslezský kraj a Sdružení měst 
a obcí povodí Ondřejnice, do rozpočtu slavnos-
tí přispívají i další sponzoři ze Lhotky i z okolí. 
Všem podporovatelům včetně Obce Lhotka 
patří také velké poděkování. 

I když nás letošní počasí opět trochu potrá-
pilo, myslím, že můžeme 28. ročník slavností 
považovat za úspěšný. A už teď máme plány 
na ten příští, který se uskuteční 24. srpna 2024, 
a už teď vás na něj co nejsrdečněji zveme.

Hravě-sportovní den
Sbor dobrovolných hasičů ze Lhotky vás 

srdečně zve na Hravě-sportovní den, který se 
uskuteční v sobotu 23. září na sportovišti Kuřín. 
Akce bude zahájena v 10.00, poté v 11.00 pro-
běhne hasičská soutěž malých hasičů. 

Během celého dne budou pro děti připrave-
ny zábavné atrakce – skákací hrad nebo hasič-
ská pěna a další. Zkrátka nepřijdou ani dospělí 
a senioři, kteří si mohou vyzkoušet střelbu ze 
vzduchovky nebo mohou prověřit své znalosti 
ve vědomostních soutěžích. Pro všechny sou-
těžící budou připraveny drobné odměny. Čepo-
vané pivo i nealko a něco k zakousnutí je zajiš-
těno. Akce je konána za finanční podpory MAS 
Frýdlantsko-Beskydy a Mikroregionu Frýdlant-
sko-Beskydy, tímto jim za podporu děkujeme.

Sochovy národopisné slavnosti

V minulém týdnu zahájil Státní pozemkový 
úřad, pobočka Frýdek-Místek stavbu rekon-
strukce polních cest + výsadba, která byla 
zahrnuta do I. etapy realizace společných zaří-
zení navržených v Komplexních pozemkových 
úpravách Lhotka. Rekonstrukce polních cest 
navazuje na výstavbu vodních nádrží R2 a R3, 
které byly vybudovány koncem roku 2022, 
jejichž investorem byl taktéž Státní pozemko-
vý úřad, pobočka Frýdek-Místek, a které byly 
po realizaci bezplatně převedeny do vlastnictví 
obce Lhotka.

V rámci stavby budou realizovány tyto sta-
vební objekty:

SO�01�Polní�cesta�C7
Polní cesta C7 je navržena jako hlavní, jed-

nopruhová, kategorie P 3,5/20, s krajnicemi, 
délky 1 587,41 m, na pozemku parc. č. 1453, 
s napojením na silnici III/48410. Rekonstrukce, 

část novostavba, kryt z asfaltobetonu.
V rámci rekonstrukce budou vybudovány 

dvě výhybny, propustky DN 400 – 3 ks, DN 
600 – 1 ks, DN 800 – 1 ks, sjezdy. Odvodnění je 
navrženo pomocí podélné drenáže DN 100 za-
ústěné do propustků nebo zasakovacích jímek 
nebo pomocí cestních příkopů zpevněných žla-
bovkami nebo polovegetačními tvárnicemi.

SO�02�Polní�cesta�C8
Polní cesta C8 je navržena jako vedlejší, 

jednopruhová, kategorie P 3,0/20, s krajnice-
mi, délky 238,93 m, na pozemku parc. č. 1508, 
s napojením na polní cestu C7. Rekonstrukce, 
kryt z asfaltobetonu.

Odvodnění je navrženo pomocí podélné dre-
náže DN 100 zaústěné do zasakovací jímky, 
pod sjezdy s obetonováním.

SO�03�Polní�cesta�C35
Polní cesta C35 je navržena jako vedlej-

ší, jednopruhová, kategorie P 3,0/20, délky 
293,34 m, na pozemku parc. č. 1454, s napo-
jením na polní cestu C7. Rekonstrukce, část 
novostavba, kryt z MZK, v km 0,270 brod B5 
z dlažby z lomového kamene.

Odvodnění je navrženo pomocí podélné dre-
náže DN 100 zaústěné do zasakovacích jímek, 
pod sjezdy s obetonováním.

Zhotovitelem stavby je společnost COLAS 
CZ, a.s., Rubeška 215/1, 190 00 Praha 9 – Vy-
sočany. Předpokládaný termín ukončení stav-
by je 31. 12. 2023.

Investorem�stavby� je�Státní�pozemkový�
úřad.�Po�realizaci�stavby�budou�vybudova-
né�polní�cesty�C7,�C8�a�C35�dle�§�12�odst.�
4�zákona�č.�139/2002�Sb.,�o�pozemkových�
úpravách� a� pozemkových� úřadech� …,�
ve� znění� pozdějších� předpisů,� bezplatně�
převedeny�do�vlastnictví�Obce�Lhotka.

Informace o stavbě: Realizace SZ Lhotka u Frýdku-Místku – polní cesty C7, C8, C35

V termínu 24.–31. 7. 2023 proběhla rekon-
strukce mycího centra v kuchyni mateřské 
školy. Celková investice činí 183.194 Kč. Rea-
lizace proběhla díky finanční podpoře poskyt-
nuté dotace z Programu rozvoje venkova ČR, 
o kterou jsme měli možnost požádat díky výzvě 
vyhlášené v rámci Strategie komunitně vede-
ného místního rozvoje MAS Pobeskydí. 

Realizací projektu jsme přispěli k úspoře 
vody a elektrické energie, která se spotřebová-
vá při ohřevu vody. Došlo také k časové úspo-

Projekt: Modernizace kuchyně – osazení myčky nádobí

ře při práci, úspoře vody a zlepšení hygienic-
kých podmínek díky možnosti umývání nádobí 
na vyšší teplotu, než bylo doposud možné.

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a karto-
nový papír můžete odevzdávat vždy v sobotu 
od 10.00� do� 12.00� hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domluvě 
v pracovní době obecního úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky rozloži-
telný odpad, který patří do uzamčeného prosto-
ru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes plot. 
Mimo provozní dobu můžete odkládat pouze 

větve z ořezu stromů a keřů na vyznačené mís-
to. Na toto místo neodkládejte mezi větve a jiný 
biologicky rozložitelný odpad stavební řezivo, 
jako jsou palety a desky s hřebíky, různé bed-
ny s kováním apod. Tento odpad se štěpkuje 
a kovové části ničí nože. Zbylé hřebíky taktéž 
poškozují pneumatiky traktoru a automobilů, 
které odpad na sběrné místo přivážejí. 

Nevybírá� se� stavební� odpad,� jako� jsou�
cihly,�střešní�krytiny,�stavební�suť,�okna�aj.�

Děkujeme. �oú

Odpadové hospodářství

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška o regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet se 
o nedělích a státem uznaných dnech pracovní-
ho klidu po celý den veškerých prací spojených 
s užíváním zařízení a přístrojů způsobujících 
hluk. Porušení povinností stanovených touto 
obecně závaznou vyhláškou lze postihovat 
jako přestupek. Proto vás žádáme, dodržujte 
tuto vyhlášku a dopřejte klidu o nedělích a svát-
cích svým sousedům i návštěvníkům obce.

Taktéž upozorňujeme vlastníky nemovi-
tostí, kteří je používají k rekreačním účelům či 

krátkodobému pronájmu, aby zajistili dodržo-
vání přiměřeného denního i nočního klidu tak, 
aby nebyli majitelé sousedních nemovitostí 
obtěžování nadměrným hlukem. Dle § 1013 
Občanského zákoníku, odst. 1 se vlastník ne-
movitostí zdrží všeho, co působí, že odpad, 
voda, kouř..., hluk, otřesy a jiné podobné 
účinky vnikají na pozemek jiného vlastníka 
(souseda) v míře nepřiměřené místním pomě-
rům a podstatně omezují obvyklé užívání po-
zemku. Buďte ohleduplní ke svým sousedům. 
Ne všichni si můžou užívat dovolené, ale musí 
ráno vstávat do práce. Děkujeme.�� oú

Upozornění na obecně závaznou 
vyhlášku a dodržování nočního klidu

V měsíci, který je pro školáky začátkem no-
vých školních aktivit, mají pestrý program i lho-
tečtí senioři. Na autobusovém zájezdě, kde se 
počet účastníků naplnil zájemci už před koncem 
minulého měsíce, čeká všechny v úterý „dvanác-
tého“ program vyplněný návštěvami a prohlíd-
kami na trase Valašské Meziříčí, Svatý Hostýn, 
Kroměříž a Zašová. Oběd je zamluven ve známé 
restauraci pod Hostýnem „Na Žebračce“, kde 
mají k jídlu na čepu i Radegast. Pro velký zájem 
přistavuje dopravce organizátorům zájezdu auto-
bus pro více osob. A aby na zastávkách i cestou 
bylo veselo, nebude v něm chybět ani harmonika.

Ještě v tomtéž týdnu – 14. 9. – se výbor klu-
bu sejde ke krátkému zhodnocení zájezdu, ale 
hlavně k „dotažení“ další plánované každoroční 

akce. Tou bude o dalším úterku – 19. 9. – tradič-
ní opékání buřtů s občerstvením. Uskuteční se 
jako vždy u lhoteckého sportoviště Kuřín a po-
zvání mohou přijmout i nečlenové klubu. Proto-
že na takových setkáních se často v soutěžních 
kvízech z historie Lhotky vzpomíná, ocení je ze-
jména starší občané – pamětníci. Tentokrát ale 
připravují organizátoři „něco k podívání“, takže 
na své si přijdou i Lhoťané mladší. 

Na tyto každoroční podzimní akce navazo-
vala v minulých letech i Krmášová zábava. Tu 
v letošním roce z důvodů ztížených lhoteckých 
restauračních podmínek výbor klubu zatím ne-
plánuje. Ale členové klubu se sejdou v letošním 
roce nejméně ještě jednou – před Mikulášem. 
Ale o tom si přečteme v Mikroregionu až před 
konáním akce.  P.�P.

Září u lhoteckých seniorů

V sobotu 26. srpna uspořádali hasiči jubilejní 
20. ročník soutěže O pohár starosty obce Lhot-
ka, která byla zároveň 9. kolem Netradiční ligy. 

Akce byla zahájena ve 14 hodin, již tradič-
ně startem domácího družstva mužů. Klukům 
se požární útok obzvláště vydařil a s časem 
20,98 s nejenže zvítězili ve své kategorii, 
ale zároveň také vylepšili rekord místní tra-
tě. Na druhém místě skončily Nižní Lhoty 
a na třetím místě muži z Krásné-Mohelnice. 
V ženské kategorii zvítězily posedmé v řadě 
domácí holky ze Lhotky, na druhém místě 

byly ženy z Nošovic a na místě třetím ženy 
z Kozlovic. Za zmínku stojí také to, že se nám 
po dlouhých devíti letech podařilo složit dru-
hé družstvo holek, tedy Lhotka ženy B, které 
se umístily na krásném 5. místě. Soutěže se 
zúčastnilo celkem 19 družstev, z toho 12 muž-
ských a 7 ženských týmů. Chtěli bychom touto 
cestou poděkovat sponzorům, díky kterým se 
nám podařilo soutěž uspořádat. Velký dík pa-
tří FA Tesař mražené, p. Miroslavu Zajasovi 
a v neposlední řadě také OÚ Lhotka za bez-
platné zapůjčení sportovního areálu Kuřín.

Hasičská soutěž O pohár starosty obce Lhotka

jubilea
V�měsíci�září�oslaví�
svá�životní�jubilea:

Marie Pečínková – 89 let
Václav Matěj – 82 let 

Hedvika Kociánová – 81 let
Jana Závodná – 60 let

Miloš Balla – 50 let
Všem oslavencům přejeme 

hodně štěstí, pohody a pevné zdraví.

Lhotka má svého lhoteckého vodníka! A prá-
vě o lhoteckém vodníkovi byl sedmý příměstský 
tábor, který se opět konal v areálu mateřské 
školy. Že bylo téma tábora pro děti zajímavé, 
jsme se přesvědčili hned v pondělí, když jsme 
s dětmi navštívili dvě nové vodní nádrže (rybní-
ky) a tam nás čekala uplakaná Rusalka. 

„O rybníky je potřeba se postarat, ale lhotec-
ký vodník se starat nechce!“ sdělila nám Rusal-
ka. Protože jí děti pomohly posbírat rozsypané 
perly, naučila je říkanku, díky které se nám 
společně podařilo lhoteckého vodníka přivolat. 
V průběhu celého týdne dával lhotecký vodník 
dětem úkoly, aby si děti samy vyzkoušely, jak 

je práce okolo rybníků náročná. Děti vodníkovi 
také nasbíraly barevné pentličky, namalovaly 
kamínky a také dokonce vyrobily kamaráda 
vodníka, aby bylo prostředí rybníků krásnější 
a veselejší. Lhotecký vodník se tak na konci 
týdne rozhodl, že se o nové rybníky bude starat 
a dětem za pomoc přinesl odměny. 

Sedmý tábor jsme si společně náramně uži-
li. Letos se nám poprvé podařilo díky paní ředi-
telce MŠ Radaně Buďo zajistit i kuchařku, a tak 
jsme ušetřili spoustu času pro společně tráve-
ný čas a odpočinek. Obědy i svačinky nám 
připravovala Radka Holečková. Oběma patří 
velký dík za spolupráci a pomoc při organizaci. 

Sedmý příměstský tábor ve Lhotce

Velké poděkování patří také OÚ Lhotka, který 
již tradičně umožňuje využití prostorů v areálu 
MŠ. Děkujeme a příští rok se opět těšíme! 

� Vedoucí�tábora�Kristýna�Kotalová
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mu manželskému páru k dosažení zlaté svat-
by. A protože meteorologům vyšla předpověď, 
že po dopoledním deštíku bude odpoledne sví-
tit slunce, vydařil se i zajímavý doplňkový pro-
gram. Výbor klubu seniorů domluvil tentokrát 
pro účastníky besedu s leteckým modelářem, 
který pak letecké umění modelů plachetních 
letadel nad Kuřínem předvedl. 

Zájem Lhoťanů o celou akci organizátory 
mile překvapil, dozlatova opékaných buřtů se 
letos rozneslo účastníkům daleko více než 
jindy. A protože jako vždy spolehlivě fungoval 
i stánek s nápoji, posedělo se i s kytarou až 
do soumraku.�� P.�Pasek

Lhotka

slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
máme tady říjen, pomalu se vybarvující listí stromů a keřů, chladná a ob-

čas mlhavá rána nám hlásí, že je podzim. Doufejme, že i ten nám přinese 
pár pěkných dnů, abychom stihli připravit zahrady, zahrádky a okolí našich 
domovů na zimu. Při těchto pracích vzniká i zvýšené množství biologicky 
rozložitelného odpadu, ať z ořezu stromů a keřů nebo shrabaného listí a trá-
vy. Pokud nejste schopni tyto odpady zpracovat např. v domovních kompo-
stérech na vašich zahradách, máme u budovy bývalého kravína zřízeno sběrné místo, kde můžete 
tyto odpady zdarma odkládat. Proto vás žádám, zdržte se pálení trávy, listí a větví a odvezte tento 
odpad na toto sběrné místo a neobtěžujte své sousedy nepříjemným kouřem. I přesto, že dosud 
ještě nevíme, zda bude podpořena podaná žádost o dotaci u Ministerstva pro místní rozvoj, tak jsme 
během měsíce září provedli opravy povrchů některých části místních komunikací. Práce provedla 
firma SWIETELSKY stavební s.r.o., která zvítězila ve výběrovém řízení s nabídkou 1 059 594 Kč. 
Další zářijovou investiční akcí byla „Rekonstrukce dětského hřiště u MŠ“, kterou provedla firma 
Hybaj s.r.o. za cenu 547 364 Kč. Na tuto rekonstrukci hřiště jsme získali finanční prostředky z Mi-
nisterstva pro místní rozvoj, programu Podpora rozvoje regionu 2019+, ve výši 397 848 Kč. Děkuji 
ředitelce mateřské školy Radaně Buďo Kempové za spolupráci na tomto projektu. 

Dne 28. října si připomeneme jednu významnou událost, kterou je 105. výročí vzniku samostat-
né Československé republiky. Tento významný den – 28. říjen 1918 – patří bezpochyby mezi klíčo-
vé momenty ve formování českého národa. Období takzvané první republiky v letech 1918–1938 
bylo poznamenáno hospodářským růstem, který naši zemi zařadil mezi nejvyspělejší státy tehdej-
šího světa. Naše země má za sebou bohatou historii, která nebyla vždy růžová, ale všechny útrapy 
jsme vydrželi, nabyli jsme opět naši svobodu, přišlo osamostatnění České republiky a opět jsme se 
otevřeli světu. Věřme, že si z historie všichni vzali ponaučení. Proto buďme hrdí na své symboly, 
vlajku, znak i hymnu, žijme a radujme se z přítomnosti a přispívejme k tomu, aby naše děti a všichni, 
kteří přijdou po nás, si mohli užívat jen těch nejlepších dnů. Přeji vám hodně slunečných, hezkých, 
vybarvených podzimních dnů, úsměvů, dobré nálady, a především pevné zdraví.

 Zdeněk�Kubala,�starosta

krátce z obce... 

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v říjnu: 
pondělí 2. 10., 16. 10. a 30. 10. 

Odpadové�hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový, elektroodpad a kar-
tonový papír můžete odevzdávat vždy v so-
botu od�10�do�12�hodin na sběrném místě 
u bývalého kravína, případně po tel. domluvě 
v pracovní době obecního úřadu. Neodklá-
dejte odpad v okolí sběrného místa mimo 
provozní dobu, a to ani biologicky rozložitelný 
odpad, který přijde do uzamčeného prostoru. 
Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes plot. 
Mimo provozní dobu můžete odkládat pou-
ze větve z ořezu stromů a keřů (bez kořenů) 
na vyznačené místo.�� OÚ

jubilea
V�měsíci�říjnu�oslaví�svá�životní�jubilea:

Rudolf Ivánek – 88 let
Helena Závodná – 80 let 
Jaromír Klimek – 80 let
Karel Závodný – 80 let

Ludmila Smelíková – 70 let
Kateřina Fojtíková – 70 let
František Závodný – 60 let

Radim Kavík – 50 let 

 

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

Autobusem�mezi�staletími
Moravská gobelínová manufaktura ve Va-

lašském Meziříčí, známé mariánské poutní 
místo na Svatém Hostýně, jedno z nejvýznam-
nějších celosvětových zahradních děl, kterým 
je kroměřížská Květná zahrada, ale i nejmladší 
venkovní orloj v republice vyřezaný ze starého 
ořechového dřeva v Zašové, to všechno na-
vštívili při svém jednodenním putování lhotečtí 
senioři a jejich přátelé. 

Před pětadvaceti lety začala skupina žen 
a dívek ve Lhotce pravidelně cvičit. A letos si 
toto výročí chtěly připomenout s celou obcí. 
A jak jinak připomenout cvičení než setkáním 
se sportovní náplní. Pozváni byli všichni Lhoťa-
né. A možná pořadatelky počítaly, že těch, co 
přijdou, bude přece jenom o něco víc. 

Podmínky byly ideální – počasí už nemohlo 
být lepší, připravena byla řada zábavných sou-
těží, bohaté a výborné občerstvení a nakonec 
i kulturní program. Byla to akce opravdu ce-
lodenní. Hned ráno se cvičenky sešly na spo-
lečnou jógu, kterou jim obohatila muzikoterapií 
ředitelka mateřinky. Následovala společná sní-
daně ze zdravých dobrot domácí výroby. 

Ve 13 hodin začalo Rodinné sportovní od-
poledne pro širokou veřejnost – hlavně rodin-
né týmy. Disciplíny byly zvoleny tak, aby mohli 
společně soutěžit děti i dospělí a aby prověřily 
jejich šikovnost, postřeh i rychlost. Stěžejní dis-
ciplínou byl biatlon skládající se z „běhu na ly-
žích“ po trávě a střelby ze vzduchovky. I další 
soutěže byly zajímavé a některé méně známé 
jako například – Kubb Original, driblink a střel-
ba na basketbalový koš, kroket, spikeball, 
discgolf, střelba na terče ve fotbalové brance 

Opravdu vydařená oslava

a také vědomostní kvíz se sportovní tematikou.
Následovalo losování účastnických listů, 

předání cen. A zatím se mohli všichni občers-
tvit ve stánku nápoji a výtečnými pokrmy, které 
připravovala Zdeňka Tesařová s pomocnicemi. 
A už se mohli účastníci sportovního odpoledne 
věnovat i kultuře. Přijela zazpívat Daniela Valíč-
ková-Hořínková, Radek Žalud a na jeho pozvání 
i neočekávaně ostravská zpěvačka Sandra No-
váková. Po jejich bloku převážně muzikálových 
melodií se chopili nástrojů a mikrofonů dva mu-

zikanti, kteří si říkají Wykrentova hudební úder-
ka, a připomněli známé písničky tohoto zpěvá-
ka, kterého v jeho kapele doprovázeli, například 
Pentle růžová, Slunečnice Agnes a řadu dalších. 

A závěr byl z domácích zdrojů. Nejdříve 
taneční vystoupení Cirkus jede, které mělo 
premiéru na plese Sokola a Klubu žen, a pak 
cvičenky předvedly v tanci princezen, že ne-
jen jóga je jim blízká. Byla to vskutku vydaře-
ná oslava a dík patří sponzorům, Obci Lhotka 
a všem, kteří se na jejím pořádání podíleli.

Během září se započala rekonstrukce 
zahrady při mateřské škole Lhotka. Všech-
ny herní prvky byly odstraněny a vyměněny 
za nové. Dominantou je samotný zvolený ma-
teriál u všech prvků – akát, jenž působí přírod-
ním vzhledem, ale také svou odolností. Děti 
se tak mohou těšit nejen na houpačky a sklu-
zavku. Novinkou je houpací hnízdo, pohybli-
vý most či hmatový chodník. Primárně jsme 

se při výběru soustředili na pestrou nabídku 
možností k pohybu, kterou tímto děti získají, 
ale také bezpečnost – např. nově bude také 
zastíněno pískoviště, což oceníme hlavně 
v letních měsících. 

Realizace proběhla v rámci projektu „Re-
konstrukce dětského hřiště u MŠ ve Lhotce“, 
na který byla poskytnuta dotace z Ministerstva 
pro místní rozvoj z programu Podpora rozvoje 

regionu 2019+ ve výši 397 848 Kč.
Po provozu mateřské školy je hřiště k dispo-

zici místním občanům. Posečkejte, prosím, až 
vzroste nově osetý trávník. 

� Za�kol.�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo�

Proměna zahrady u mateřské školy

V neděli 3. září se uskutečnila v naší kapli mše svatá za úrodu. Poděkovali jsme 
za úrodu na našich polích i zahradách, která byla hojná, o čemž svědčí i bohatá 

výzdoba před oltářem. Symbolické dary (ovoce, zeleninu, bylinky, květiny, 
obilí či koláč) přinesly v obětním průvodu děti v lidových krojích.

Mše za úrodu, která byla hojná

Krásné slunečné odpoledne přivítalo přízniv-
ce volejbalu v neděli 17. září ve Lhotce na Ku-
říně. Sešli jsme se v dostatečném počtu hráčů 
a mohli jsme sestavit čtyři týmy. Na nově zre-
konstruovaném hřišti hrály proti sobě týmy v trič-
kách modrých, žlutých, zelených a oranžových. 

Celé odpoledne se neslo ve volejbalovém 
duchu, sety se vyhrávaly i prohrávaly. Všechny 
týmy soupeřily mezi sebou. Po dohrání turnaje 
jsme měli vítěze. 1. byli ORANŽOVÍ, 2. ŽLU-
TÍ, 3. ZELENÍ a 4. MODŘÍ. Každý tým dostal 
odměnu za skvělé výkony. Po celou dobu 

turnaje byl otevřený stánek se skvělým jídlem 
a pitím. Děkuji tímto holkám ve stánku, že se 
staraly o občerstvení všech účastníků turnaje, 
nejen o hráče, ale i o příznivce. Po vyhlášení 
se hřiště zase zaplnilo těmi, kdo si ještě chtěli 
zahrát. Sluníčko hřálo a teplé počasí nás pro-
vázelo do večerních hodin. Děkuji obci Lhotka 
za finanční podporu turnaje a všem, kdo jste 
se zúčastnili! Akce se vydařila, všichni byli spo-
kojeni a těšíme se zase za rok! Můžeme si říct 
„VYHRÁL VOLEJBAL“! 

� Bohdana�Stonavská

Volejbalový turnaj barevných týmů

Upozorňujeme majitele psů, ať z řad místních 
občanů či návštěvníků naší obce, na zákaz volné-
ho pobíhání psů v obci. Opakovaně se vyskytují 
nezabezpečení volně pobíhající psi, kteří se bez 
dozoru i „pod dozorem“ pohybují po veřejných pro-
stranstvích, ohrožují a obtěžují ostatní občany naší 
obce, znečišťují a poškozují veřejné prostranství 
i soukromé majetky a nahánějí lesní zvěř. V nepo-
slední řadě hrozí i samotným psům možnost zra-
nění při kolizi s automobily nebo cyklisty.

Majitelé těchto psů také porušují obecně zá-
vaznou vyhlášku č. 2/2011, kterou se stanovují 
pravidla pro pohyb psů a jiných zvířat na ve-
řejném prostranství v obci Lhotka. (Na veřej-
ném prostranství je možný pohyb psů „pouze 
na vodítku“. Fyzická osoba, která má pohyb 
psů na veřejném prostranství pod kontrolou či 
dohledem, je povinná odstranit znečištění ve-
řejného prostranství psími exkrementy.) 

Děkujeme!  OÚ

Upozornění na zákaz volného pobíhání psů a znečišťování 
veřejných prostranství i soukromých majetků

Pestré a akční září lhoteckých seniorů
Autobusovým zájezdem, který se ve spolu-

práci s obecním úřadem uskutečnil v úterý 12. 
září, tak mohli účastníci nahlédnout do časo-
vých období v různých staletích. Založení go-
belínky a celé řady jejích výrobních technologií 
se datuje před stovkou let, chrám na Svatém 
Hostýně se stavěl začátkem 18. století. Ještě 
o sto let starší je kroměřížská Květná zahrada, 
naopak pohádkový vyřezávaný betlém v Zašo-
vé je mezi ostatními navštívenými místy benja-
mínkem. Letos v září mu byl teprve jeden rok. 

V každém z těchto navštívených míst 
účastníci viděli, nebo se i dověděli hodně za-
jímavostí. Organizátoři z výboru klubu seniorů 
však nepamatovali jenom na osvětu. Stejně 
tak dobře všechny naladili pozváním k obědu 
do restaurace Na Žebračce v Hlinsku pod Hos-
týnem, ale i posezením „u kafíčka“ na ostatních 
zastávkách. A protože tentokrát nechyběla ani 
harmonika, nálada během celého zájezdu byla 
o to zábavnější.

Letecké�modely�nad�buřty
O týden později – v úterý 19. září měli lho-

tečtí senioři akci další. Tentokrát to bylo tradiční 
odpolední opékání buřtů. Nebyly to však je-
nom buřty, které na lhoteckém Kuříně byly pro 
účastníky setkání připraveny. Posezení bylo 
hned v úvodu ozdobeno malou gratulací jedno-



– 4 –Listopad 2023 Lhotka

slovo starosty

Vážení�spoluobčané,
vybarvená příroda, ranní mlhy a hromady spadaného listí nám připomí-

nají, že je tady listopad, předposlední měsíc letošního roku, a že se pomalu 
blíží zima. 

V polovině minulého měsíce to byl právě rok, kdy začalo pracovat nové 
zastupitelstvo, které vzešlo z loňských komunálních voleb. Nové zastupitele 
čekal nelehký úkol navázat na práci předešlého zastupitelstva, které podle 
mého názoru i výsledku jeho čtyřletého období pracovalo více než dobře. V novém zastupitelstvu 
se opět sešla parta lidí, kteří chtějí pro naši Lhotku něco udělat, posunout ji dál, a proto si vážím, 
že do voleb šli, a vážím si i jejich práce pro nás všechny. Prvním úkolem nových zastupitelů bylo 
schválení rozpočtu na letošní rok, a to se myslím podařilo. Našly se peníze na investiční akce, 
podporu spolků, kulturních a sportovních akcí i na profinancování příměstské autobusové dopravy. 
Během prvního roku se podařilo z investičních akcí zrealizovat kompletní rekonstrukci víceúčelové-
ho hřiště na sportovišti Kuřín, vybudovat nové dětské hřiště u mateřské školy, bylo opraveno zhruba 
půl kilometru komunikací a bylo schváleno profinancování úprav v kuchyni mateřské školy. V letoš-
ním roce byla zahájena Změna č. 1 Územního plánu obce, kterou bychom rádi schválili v první polo-
vině příštího roku. Připravili jsme pro vás také několik kulturní akcí a podpořili akce pořádané spolky 
a jednotlivci. Samozřejmě, že práce obecního zastupitelstva je možná pouze v úzké spolupráci se 
všemi zaměstnanci obecního úřadu a obecními pracovníky, kteří se starají o údržbu a vzhled obce, 
připravují zázemí pro kulturní a sportovní akce, a v neposlední řadě i s vámi občany, za což všem 
patří poděkování. O činnosti nejen obecního zastupitelstva a obecního úřadu jste informováni zde 
na stránkách Mikroregionu, na obecních webových stránkách, obecním facebooku a pravidelně, 
minimálně jednou týdně v Mobilním rozhlase. Kdo jste se ještě nezaregistrovali do Mobilního roz-
hlasu, udělejte tak a budete mít pravidelné informace z obce z první ruky a určitě budete spokojeni 
jako většina těch, kteří již takto učinili. Věřte, že i zpětná vazba od vás občanů má pro nás velkou 
cenu a je pro nás prioritou, abyste byli spokojení i vy. Přejí vám hodně hezkých, vybarvených pod-
zimních dnů, dobrou náladu a pevné zdraví. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

jubilea
V�měsíci�listopadu�

oslaví�svá�životní�jubilea:
Marie Bílková – 89 let

Oldřich Kudělka – 65 let 
Danuše Kopčáková – 65 let
Romana Kochaňová – 55 let

Dalibor Lepík – 55 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

Termíny�svozu�komunálního�odpadu�
v�listopadu:�pondělí�13.�11.�a�27.�11.

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného pů-
vodu, velkoobjemový, elektroodpad a kartonový 
papír můžete odevzdávat do�konce�listopadu�
vždy�v�sobotu�od�10�do�12�hodin na sběrném 
místě u bývalého kravína, případně po tel. do-
mluvě v pracovní době obecního úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky rozloži-
telný odpad, který patří do uzamčeného prosto-
ru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes plot. 
Mimo provozní dobu můžete odkládat pou-
ze větve z ořezu stromů a keřů (bez kořenů) 
na vyznačené místo.  oú

Odpadové hospodářství

Od října nabízíme dětem novou aktivitu, 
a tou je saunování v místní wellness restaura-
ci U Fandy. Saunování je jednou ze skvělých 
možností, jak podpořit svou imunitu. Děti si 
upevňují zdravé návyky – otužujeme se, učíme 

se vnímat své tělo, věnujeme se dechovým 
technikám a správnému nácviku dýchání a re-
laxaci. Dochází také k otužování po psychické 
stránce – zvládají situace, které nejsou běžné, 
každodenní pobyt ve vysoké teplotě, samy se 

sprchují studenou vodou a další… Vše máme 
možnost sdílet v příjemném prostředí a v malé 
skupince dětí, kde je na prvním místě individu-
ální přístup! 

� Za�kolektiv�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo�

Děti z mateřské školky se otužují v sauně

Před dvěma léty jsme v listopadovém 
vydání Mikroregionu psali, že parta přá-
tel ondřejnického Lhotkoše Ondry osadila 
na vrcholu Ondru juniora spolu s kamarád-
kou Haničkou. Všichni jsme věřili, že budou 
všem, kdo vyjdou na vrchol Ondřejníku, 
dělat radost stejně jako to dělával dřevěný 
panáček „Lhotkoš“, kterého jme posadili 
nahoru v roce 2017, aby uvítal návštěvníky 
37. Srazu Lhot a Lehot České a Slovenské 
republiky. Tak se taky stalo a po celé dva 
roky si Ondra s Haničkou získávali další 
a další přátele, kteří se vždycky a za každé-
ho počasí těšili na sekání s tichými, ale vždy 

usměvavými společníky. Největší radost 
z Odry a Haničky měly především děti, pro 
které to byla motivace vyšlápnout Ondřejník 
až nahoru. Bohužel týden před druhým výro-
čím jejich osazení přišla pro všechny jejich 
přátelé studená sprcha. Ondra s Haničkou 
zmizeli, jako by se rozpustili v mlze, která 
v tento den pokrývala vrchol Ondřejníku. 
Nikdo nechápal proč a kam zmizeli dřevění 
panáčci, kteří se stali symbolem Ondřejníku 
a kteří více než šest let rozdávali radost, 
úsměvy a sbližovali lidi nejen z okolí Ondřej-
níku, ale i ze vzdálenějších krajů i zahraničí. 
Vrchol Ondřejníku pohltila prázdnota a pře-
devším děti se smutnýma očima se nechá-
pavě dívaly na opuštěný pařez, pod kterým 
seděli s rukou v ruce vždy usměvaví dřevění 
panáčci. Po dvou týdnech hledání bylo nale-
zeno torzo Haničky, kousek lavičky a skříň-
ka na vzkazovníčky pohozené na úbočí On-
dřejníku v lese. Po Ondrovi se slehla zem. 
Po zveřejnění této informace a odhodlání 
jejich fanoušků, že panáčky na vrchol opět 
osadí, čekal přátele Ondřejníku další šok, 
kdy byl uřezán i pařez, pod kterým panáč-
ci seděli. Opět nikdo nechápal proč, proč 
někomu vadí dřevěný neškodný panáček, 
lidská radost, pohoda, štěstí, a hlavně roz-
zářené očí dětí a dětský úsměv… Proč?

Všichni se ptají proč?

To, že organizátorky letošní lhotecké drakiá-
dy změnily termín těchto tradičních podzimních 
radovánek v přírodě z neděle na sobotu, se 
tentokrát opravdu vyplatilo. Meteorologům totiž 
vyšla předpověď a v neděli už bylo o dvanáct 
stupňů Celsia chladněji. Takže ti, kteří s dra-
kem, nebo i bez draka, dorazili 14. října na Ho-
rečku, si mohli ještě užívat krásného „babího“ 
léta s modrou oblohou a větříkem „tak akorát“.

V zápisu dětských účastníků jsme si tento-
krát mohli přečíst šedesát přihlášených jmen. 
V převaze byla tentokrát ta dívčí, těch byl 
osmatřicet, a samozřejmě zbývajících dvaa-
dvacet patřilo chlapcům. Jenom pro zajímavost 
Elišky se v seznamu objevily třikrát, po dvou 
bylo Nikolek, Beátek a Davídků a ostatních 
jmen po jednom. Ještě o jednom jméně se 
na drakiádě mluvilo – o Anežce, nejmladší 
lhotecké holčičce, která se pár dnů před draki-
ádou narodila a které mnozí z doprovázejících 
dospěláků rádi připili na zdraví.

Přírodní „bufet“ byl pro všechny účastníky 
pestrý a lákal malé i ty větší k ochutnávkám. 
Patřily mezi ně různé sladké dobroty, upečené 
zejména maminkami i babičkami, spolu s tep-
lými i studenými nápoji pro všechny „napříč 
věkového spektra“.

A vlastní drakiáda? I když průběh byl podob-
ný jako jindy, samozřejmě i letos byl jedinečný. 

Mezi barevnými draky, které jejich „pouštěčům 
a poušťačkám“ zakoupili rodiče i prarodiče, 
bylo možno obdivovat pestrou výtvarnou fan-
tazii návrhářů v obchodech, uznání však sklízel 
i jeden klasický doma vyrobený šestiúhelníkový 
retroveterán. A aby se draci dostali co nejvý-
še, bylo třeba mnohdy se po loukách Horečky, 
které každoročně organizátorům pro drakiádu 
zapůjčují manželé Mohylovi, pěkně proběh-
nout. Není proto divu, že po takové námaze 
všichni, zejména ti nejmenší, přivítali klidnější 
závěrečný vyhodnocovací program. Ten začal 
pořízením společné fotografie všech dětských 
účastníků a pak následovaly odměny. Na tom, 
že i tentokrát stály za to, měl svůj podíl i finanč-
ní příspěvek obce, který zastupitelstvo z roz-
počtu pro drakiádu v letošním roce vyčlenilo.

I odměny se rozdávaly zábavnou formou. 
Ti nejšťastnější obdrželi dárky po vylosování 
svého pořadového čísla v tombole. Lhotecké 
cvičenky a jejich blízcí pod vedením Lenky 
Stonavské a Šárky Sobkové potěšily jako vždy 
sladkými i zábavnými dárečky samozřejmě 
i všechny ostatní zúčastněné děti.

Protože ve Lhotce se pro děti stále něco 
děje, nemusí se – zejména ti nejmenší – těšit 
jenom na to, že se sejdou až za rok na draki-
ádě jubilejní – dvacáté. Nejbližší z řady každo-
ročních akcí už je čeká první pátek v listopadu 

Po dracích přijdou na řadu světlušky
a bude jí připravovaný podvečerní Světluškový 
průvod, opět se zábavným programem. Takže 
po uložení draků k zimnímu spánku je třeba se 
rychle podívat, v jakém stavu jsou lampiony… 

 P.�Pasek
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Vážení�spoluobčané,
je tady prosinec a máme před sebou vánoční svátky, které jsou obdobím 

klidu, odpočinku a vzájemného setkávání. Konec roku je čas, kdy hodno-
tíme uplynulý rok a také si plánujeme rok následující a dáváme si různá 
předsevzetí. Také já se vždy ke konci roku zamýšlím, zda byl uplynulý rok 
z pohledu obce úspěšný, jestli se podařilo splnit, co jsme si naplánovali, 
nebo kde máme nějaké nedostatky a co by se mohlo zlepšit. 

Musím říct, že jsem jako starosta s letošním rokem celkem spokojený. Pracoval jsem s novým 
obecním zastupitelstvem, které společně s obecními zaměstnanci tvoří dobrý a spolehlivý kolektiv, 
se kterým je radost pracovat. Dařilo se nám i po investiční stránce, kdy se nám podařilo kompletně 
zrekonstruovat víceúčelové hřiště na sportovišti, na které jsme získali dotaci ve výši 670 317 Kč 
z Národní sportovní agentury, provedli jsme kompletní rekonstrukci dětského hřiště u mateřské 
školy, na které se nám podařilo získat dotaci, tentokrát od Ministerstva pro místní rozvoj z Progra-
mu rozvoje venkova, ve výši 397 848 Kč, opravili jsme několik částí místních komunikací, na které 
jsme rovněž získali dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj (PRV) ve výši 715 746 Kč. Ke konci 
roku se nám podařilo získat dotaci přes MAS Pobeskydí ze Státního zemědělského intervenčního 
fondu na vybavení Obecního domu ve výši 378 209 Kč, za které budou pořízeny nové stoly do sálu 
Obecního domu a nové stoly, židle, dataprojektor a plátno do předsálí. V neposlední řadě se nám 
podařilo sehnat finanční prostředky na jednu dlouho plánovanou velkou akci, kterou je výstavba 
nového chodníku od p. Mičulky směrem na Kozlovice. Na tento chodník jsme získali peníze z IROP 
ve výši 4 292 923 Kč. Realizaci stavby tohoto chodníku předpokládáme během roku 2024. Největší 
investiční akcí v obci v letošním roce je probíhající stavba „Realizace SZ Lhotka u Frýdku-Místku 
– polní cesty C7, C8, C35“, jejíž investorem je Státní pozemkový úřad, pobočka Frýdek-Místek. 
Jedná se o výstavbu polních cest z plánu společných zařízení, který vzešel z pozemkových úprav 
v obci Lhotka. Stejně jako u výstavby vodních nádrží budou tyto nové cesty po realizaci bezplatně 
převedeny do majetku obce. Jsem rád, že jsme se společně se zastupiteli shodli na finanční pod-
poře kulturních, sportovních a společenských akcí, což se ukázalo jako dobrý krok pro znovuoživení 
kulturního a společenského života ve Lhotce. 

Jako každý rok bych vás chtěl pozvat na několik tradičních akcí, na které jsme o vánočním čase 
zvyklí. Ve středu 13. prosince v 18 hodin si opět společně zazpíváme koledy na celorepublikové 
akci „Česko zpívá koledy“. Sejdeme se v 17.45 hodin na prostranství před obecním úřadem, kde 
nebude chybět ani něco pro zahřátí. V sobotu 16. prosince v 18.00 hod vás zvu do sálu Obecního 
domu na tradiční vánoční koncert, na kterém vystoupí děti z mateřské školy, folklorní soubor Pilky, 
Pustková cimbálová muzika, pěvecký sbor Cantamus a další. Po koncertě bude následovat po-
sezení u cimbálu. Děkuji všem organizátorům těchto vánočních akcí a věřím, že si z nabídky jak 
kulturního, tak sportovního vánočního vyžití vyberete. S blížícím se koncem roku bych rád poděko-
val také vám, občanům, zastupitelům, zaměstnancům obce a mateřské školy, spolkům a všem, 
kteří nám pomáháte při zvelebování a zviditelnění Lhotky, vám, kteří nás podporujete a zajímáte 
se o dění v obci. Přeji vám i vaším blízkým klidné a pohodové prožití blížících se vánočních svátků 
a do nového roku hodně zdraví, štěstí, úspěchů a splnění všech přání. 

 Zdeněk�Kubala,�starosta

výzva

Kronikář�obce�
Vážení spoluobčané,
obracíme se na vás s žádostí o pomoc 

s hledáním nového kronikáře naší obce. Zákon 
132/2006 Sb., o kronikách obcí stanovuje kaž-
dé obci povinnost vést kroniku obce. V našem 
případě kroniku zodpovědně vede náš spolu-
občan Jaroslav Hudeček, který s touto funkcí 
končí ke konci roku 2023 z osobních důvodů.

Zveřejňujeme tímto výzvu pro případné 
zájemce o tuto čestnou funkci kronikáře obce 
Lhotka od ledna 2024. Žádáme zájemce, aby 
se přihlásili na obecním úřadě u p. starosty 
(osobně i mimo úřední hodiny po tel. domluvě 
na čísle 603 538 575 nebo e-mailem na sta-
rosta@obec-lhotka.eu). 

krátce z obce... 

Kalendáře�2024
Kalendáře na rok 2024 budou začátkem pro-
since k prodeji na obecním úřadě a v obcho-
dě U Ivánků.

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v pro-
sinci: pondělí 11. 12. a 25. 12.

Upozornění
Upozorňujeme občany, že sběrné místo bio-
odpadu a velkoobjemového odpadu v budo-
vě bývalého kravína je od 1. 12. 2023 uza-
vřeno. V případě nutnosti je možné otevřít 
po dohodě na obecním úřadě nebo p. Mar-
tinem Žídkem. V pravidelném provozu bude 
opět od března 2024. 

V pátek 3. listopadu jsme přivítali v sále 
Obecního domu ve Lhotce osm nových občán-
ků: Jan Štěpán Pustka, Lilien Satinská, Tho-
mas Zácha, Alexander Zácha, Matyas Franěc, 
Anna Veličková, Jan Herot a Matyáš Rajnoha. 

Následoval proslov pana starosty s přáním 
krásného života dětem a jejich rodinám. Zare-
citovaly a zazpívaly děti ze ZŠ Kozlovice, pod 
vedením paní Ludmily Kožuchové.

Každý občánek dostal dárek a maminky 
květiny. Dětičkám přejeme do života mnoho 
štěstí, zdraví a rodičům jen samé radosti ze 
svých ratolestí. 

„Šťastný�je�ten,�kdo�našel�štěstí�v�rodině“

Slavnostní vítání nových občánků

Advent je tradiční doba před Vánocemi. Je 
to období čtyř neděl před 25. prosincem, ob-
dobí duchovní přípravy na Vánoce, se kterým 
je spojeno mnoho tradic a těšení se na nejoblí-
benější svátky v roce. Od první adventní neděle 
– železné, která vychází letos na třetího pro-
since, zapálíme na adventním věnci postupně 
čtyři svíčky. Tou první je svíce proroků, o neděli 
bronzové je to svíce betlémská, o stříbrné pas-
týřská a o zlaté pak svíce poslední – andělská.

Členové lhoteckého Klubu seniorů se chtějí 

v adventním období po programově pestrém 
roce sejít ještě jednou. Bude to o prvním pro-
sincovém čtvrtku na Mikulášském posezení, 
které po zkušenostech z loňského roku výbor 
klubu připravil opět v sále Obecního domu. 
O zpestření připraveného pohoštění se i ten-
tokrát postarají samotní účastníci vzájemnou 
ochutnávkou přinesených předvánočních dob-
rot z domácí kuchyně. A o zábavu pak harmoni-
ka, při které si všichni mohou i zazpívat.

Pro členy lhoteckého folklorního souboru 
Pilky je adventní období navíc přípravou k jejich 
poslednímu letošnímu vystoupení. Už od za-
čátku listopadu pilují na úterních zkouškách 

v prostorách mateřské školy zejména lašské 
koledy, kterými chtějí potěšit v polovině prosin-
ce ve velkém sále Obecního domu účastníky 
vánočního koncertu. Toto vystoupení bude le-
tošním posledním připomenutím 120 let od na-
rození zakladatele jejich souboru a sběratele 
lašských písní a tanců – pana Vincence Sochy.

Snad proto, že má obec ve znaku hudební 
notu, si Pilkaři a senioři i s ostatními Lhoťany za-
zpívají letos ještě jednou. Bude to v týdnu před 
vánočním koncertem, protože i letos se Lhotka 
připojila k městům, ve kterých si občané ve stej-
nou podvečerní hodinu mohou zazpívat s celým 
Českem vánoční koledy.  P.�Pasek

Advent u lhoteckých seniorů a Pilek

Upozorňujeme majitele automobilů, aby v zim-
ním období neparkovali a neodstavovali vozidla 
podél místních komunikací a na veřejných pro-
stranstvích, která nejsou určena k parkování, z dů-
vodu zimní údržby a odhrnování sněhu. Během 
této činnosti může dojít k poškození vašich vozidel 
sněhovou radlicí, nebo odlétajícím posypovým 

materiálem. Uvědomte si, že tam, kde ještě pro-
jede osobní vozidlo, už se nemusí traktor s radlicí 
protáhnout, a ještě hrne nějaké množství sněhu. 
Neztěžujte již tak namáhavou a zodpovědnou 
práci pracovníkům provádějícím zimní údržbu.

Všem vstřícným majitelům automobilů děku-
jeme za pochopení.

Upozornění obecního úřadu

Novou sezonu 2023/24 začali šachisté 
Lhotky v okresním přeboru úspěšně. Druž-
stvo ve složení Vlášek Roman, Prokop Milan, 
Zeman Stanislav, Genšerovský Milan, Smolík 
Josef, Ošťádal Vratislav – náhradník, Prašivka 
Jan – náhradník – porazilo v 1. kole BŠS FM 
„F“ 4:1 a ve 2. kole TJ TŽ Třinec „D“ 5:0. To 
znamená, že po dvou kolech najdeme TJ Sokol 
Lhotka na 1. místě tabulky. Doufejme, že stejný 
pohled bude i po skončení sezony. Kromě mi-
strovských zápasů připravují šachisté i tradiční 
7. Vánoční šachový turnaj pro širokou veřej-

nost – pro děti, mládež a dospělé (registrované 
i neregistrované). Uskuteční se 27. 12. 2023 
v sále kulturního domu OÚ od 12.30 hodin. 

Registrace do 20. 12. 2023 emailem na: 
vlasek@aftermining.cz nebo telefonicky R. Vlá-
šek, tel.: 734 796 259 nebo Milan Genšerovský 
– tel.: 604 203 726. Hrát se bude podle počtu 
účastníků. Začátek turnaje v 13.00 hodin. Pre-
zence v 12.30–12.45 hodin. Startovné 50 Kč 
u prezence (děti a mládež do 15 let zdarma). 
Občerstvení bude zajištěno. Kdo má možnost 
– šachy a hodiny vítány.

Šachisté začali úspěšně

V sobotu 4. listopadu se ve Lhotce konala 
pro obec neobvyklá akce – výlov rybníka. To, 
co je na Třeboňsku nebo v Poodří každoroční 
pravidelná činnost, ve Lhotce byla zvláštnost. 
Že pod hladinou ryby jsou, poznal každý, kdo 
strávil alespoň chvíli na břehu. Ale kolik jich je 
a jak jsou velké? To se pozná výlovem. 

Obsah nádrže se výrazně zmenšil a pak na-
stoupili dobrovolníci ve vysokých rybářských 
oblecích se sítěmi a podběráky. A najednou bylo 

vidět, „že se urodilo“. V síti i podběrácích se mrs-
kaly pěkné kousky. Třeba jeden amur byl oprav-
du pořádný macek. Ryby putovaly do připrave-
ných kádí a některé to za chvíli měly „za sebou“ 
a v přinesených taškách putovaly do domácností. 
Na rozdíl od komerčních výlovů ve Lhotce chybě-
ly váhy a taky kasa. A tak se po skončení této pro 
Lhotku neobvyklé akce rozcházeli lidé s vděkem 
k majitelům rybníku za rybu a také za originální 
zážitek pro dospělé i děti a výborné pohoštění.

Zažili jsme výlov jako na Třeboňsku

Na letošní výroční schůzi Klubu žen jsme se 
sešly v předvečer svátku sv. Martina – 10. listo-
padu v sále Obecního domu. V úvodu všechny 
krátce přivítala předsedkyně Klubu žen Karla 
Slípková, pak byly přítomné členky seznáme-
ny s hospodařením klubu a s průběhem akcí, 
na kterých se Klub žen v letošním roce podílel. 

Sezónu jsme zahájily v únoru maškarním 
plesem, který pořádáme společně s TJ Sokol, 
ve stejném měsíci proběhl pod naší organizací 
ještě dětský karneval. V květnu jsme se pak se-
šly na koncertu uspořádaném u příležitosti svát-
ku Dne matek, vyjely jsme si také na dvoudenní 
zájezd do severozápadních Čech. Tam jsme 
navštívily mnoho krásných míst, ale hlavně jsme 
si taky užily spoustu zábavy. V srpnu to byly 
opět Sochovy národopisné slavnosti, na jejichž 
organizaci se Klub žen podílí už mnoho let velmi 
výrazně. Některé naše členky byly taky nápo-

mocné při organizaci dalších akcí, jako je např. 
drakiáda nebo dětský den, jehož pořadatelství 
už jsme přehodily na mladší bedra.

Po oficiální části nás čekala vynikající veče-
ře ve svatomartinském duchu a společná zá-
bava a povídání do pozdních večerních hodin. 

Myslím, že z předchozích řádků vyplývá, že 
jsme spolek velmi činorodý a že se snažíme 
aktivně zapojovat do kulturního a společenské-
ho dění ve Lhotce. V našich řadách už je však 
mnoho žen ve zralém (i když samozřejmě stá-
le v tom nejlepším) věku, zasloužily by si tedy 
spíše se na pořádané akce chodit bavit, a ne je 
organizovat. Rády bychom proto mezi námi uví-
taly i mladší dámy a dívky, které mají chuť podílet 
se aktivně na společenském životě v obci. My 
jim můžeme za to nabídnout skvělou� zábavu�
a�dobrou�partu�na�společných�akcích.

 Markéta�Velká

Výroční schůze Klubu žen

Jakmile se objeví jméno Martin v kalendáři, 
začíná pro nás ve školce kouzelné období. Vě-

Na svatého Martina, kouřívá se z komína!
nujeme se pranostikám a tradicím až do první 
třetiny ledna.

Děti se seznámily s povídkou o sv. Marti-
novi, kterou dramatizovaly. Získaly povědomí 
o tom, proč pečeme svatomartinskou husu, co 
znamená pranostika „Martin přijíždí na bílém 
koni“ a „Přišel k nám bílý kůň, zalehl nám celý 
dvůr“. A teď už se všichni těšíme na nejkouzel-
nější období v roce! 

Za�kol.�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo

jubilea
V�měsíci�prosinci�

oslaví�svá�životní�jubilea:
Richard Stachel – 87 let

Jan Spál – 70 let 
Eva Mičulková – 55 let
Roman Šrubař – 50 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

V neděli 12. listopadu se uskutečnil tradiční 
Světluškový průvod. Děti se s rodiči a dalšími 
rodinnými příslušníky sešly po setmění na par-
kovišti u místního hřbitova, v 17.00 rozsvítily 
své lampiony a lucerničky a průvodem pak 
všichni společně vyrazili k mateřské školce. 

V osvětlené školní zahradě na děti čekaly dvě 
soutěže, za jejichž splnění byly odměněny, a bo-
hatá tombola. Pro děti i dospělé pak bylo připra-
veno také občerstvení – sladké a slané dobroty 
maminek nebo babiček a na zahnání žízně či 
na zahřátí čaj nebo svařák. O oblíbenosti této akce 

svědčí to, že se jí zúčastnilo letos 66 „světlušek“ 
i s početným doprovodem nejen ze Lhotky, ale 
i z okolních vesnic. Je potěšující, že do organizace 
a přípravy občerstvení se nás letos zapojilo více 
než v uplynulých letech. Za to všem zúčastněným 
velmi děkujeme. Poděkování patří také Obci Lhot-
ka za finanční podporu. Máme tak úspěšně za se-
bou další příjemnou akci, která je už po mnoho 
let součástí lhotecké kulturní sezóny. Pro děti je 
příležitostí si společně zadovádět potmě se svými 
kamarády, trochu se bát a dospělí si zase během 
ní rádi popovídají s čajem nebo svařákem v ruce. 

Oblíbený Světluškový průvod

Příjemné prožití vánočních svátků, hodně zdraví, 
štěstí a úspěchů v roce 2024 
přejí starosta, zastupitelé 
a zaměstnanci obecního úřadu ve Lhotce. 
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
vstoupili jsme společně do nového roku 2024, ve kterém si připome-

neme 665 let od první písemné zmínky o obci Lhotka. Přeji vám, aby to 
byl rok úspěšný nejen pro vás, ale i pro vaše blízké, známé a kamarády, 
abyste si ho užili v plném zdraví a splnila se vám všechna přání. 

Děkuji všem organizátorům a pořadatelům prosincových kulturních 
a sportovních akcí za zpříjemnění předvánočních dnů a konce minulého 
roku, ale děkuji i vám, kteří jste nám celý rok fandili a podporovali nás. 

Hodnocení uplynulého roku z pozice starosty jsem psal v minulém vydání Mikroregionu, ale 
nejdůležitější je, jak hodnotíte práci obecního zastupitelstva a zaměstnanců obce vy, zda jste 
s naší práci spokojeni, či nikoliv. Budeme rádi, když od vás dostaneme zpětnou vazbu, ať už 
hodnotíte práci kladně či máte nějaké výhrady. Připomínám, že dveře na obecní úřad jsou pro 
vás otevřené, ať potřebujete radu, pomoc nebo potřebujete pravdivé a ověřené informace. 

Ve středu 20. prosince 2023 proběhlo veřejné zasedání zastupitelstva, na kterém byl schvá-
len rozpočet obce na rok 2024. Díky dobrému hospodaření a ušetřeným finančním prostřed-
kům bude obec v letošním roce hospodařit s rozpočtem ve výši 17 359 572,70 Kč. V rozpočtu 
počítáme s částkou zhruba 5,2 mil. korun na výstavbu chodníku od p. Mičulky k p. Prokopovi, 
1,3 mil. Kč na opravy místních komunikací, byly navýšeny výdaje na provoz obce a mateřské 
školy z důvodu vysokých cen energií a taktéž jsme museli navýšit částku na svoz a likvidaci 
komunálních odpadů. Nemalé finanční prostředky budou vynaloženy taktéž na údržbu obce 
a odpadové hospodářství. Nezapomněli jsme i na finanční prostředky na podporu spolků a kul-
turních, sportovních a společenských akcí v obci. Na závěr bych vám chtěl ještě jednou popřát 
i za ostatní zastupitele a zaměstnance obce, šťastný a úspěšný rok 2024, pevné zdraví, hodně 
úsměvů a dobré nálady. 

 Zdeněk Kubala, starosta

jubilea
V měsíci lednu oslaví svá životní jubilea 

a dali ke zveřejnění souhlas:
Milan Mynář – 92 let

Danuška Vlášková – 86 let
Miroslav Velička – 70 let
Oldřich Pečínka – 65 let

Všem oslavencům přejeme 
hodně štěstí a pevné zdraví.

rozloučili jsme se 

V říjnu loňského roku jsme se rozloučili 
s panem Albínem Závodným. 

Rodině a pozůstalým upřímnou soustrast.

Nové obecní vyhlášky
Zastupitelé obce na svém veřejném zase-

dání schválili nové obecně závazné vyhlášky 
s platností od ledna 2024:
OZV č. 2/2023 o místním poplatku ze psů

a) za jednoho psa 150 Kč
b) za druhého a každého dalšího psa téhož 

držitele 200 Kč
OZV č. 3/2023 o místním poplatku z pobytu

40 Kč za každý započatý den pobytu
OZV č. 4/2023 o místním poplatku za obecní 

systém odpadového hospodářství
a) Sazba poplatku za kalendářní rok činí 700 

Kč/osoba/rok
b) 700 Kč za nemovité věci zahrnující byt, 

rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou rekrea-
ci, ve které není přihlášena žádná fyzická oso-
ba a která je umístěna na území obce

krátce z obce... 

Odpady
Pro rok 2024 se výše poplatku za svoz a likvi-
daci odpadů zvyšuje na 700 Kč.

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v lednu: 
pondělí 8. 1. a 22. 1.

Bioodpad
Upozorňujeme občany, že sběrné místo 
bioodpadu a velkoobjemového odpadu v bu-
dově bývalého kravína je uzavřeno. V pravi-
delném provozu bude opět od dubna 2024. 
Můžete odkládat pouze větve z ořezu stromů 
a keřů, ostatní odpady je možné odkládat 
pouze po tel. dohodě s p. Martinem Žídkem.

Poslední kalendáře 
Upozorňujeme, že na obecním úřadě je ješ-
tě k prodeji posledních pár kalendářů na rok 
2024, ve kterém najdete mimo fotografií 
z obce i několik důležitých informací týkajících 
se života v obci. Cena za kalendář je 30 Kč.

Tříkrálová sbírka
Také v letošním roce proběhne ve Lhotce 
Tříkrálová sbírka, kterou pořádá Charita Frý-
dek-Místek. 
Malí koledníci s pokladničkou vás navštíví v so-
botu 6. ledna. Pokud vás koledníci nezastihnou, 
tak přispět můžete také formou DMS ve tvaru 
DMS KOLEDA 30, DMS KOLEDA 60 nebo 
DMS KOLEDA 90 na číslo 87777. Více informa-
cí o sbírce najdete na www.trikralovasbirka.cz.

Ve středu 13. prosince jsme se sešli před 
obecním úřadem, abychom se opět připojili 
k akci Česko zpívá koledy. Pan starosta Zde-
něk Kubala přivítal všechny přítomné, kteří si 
přišli společně zazpívat koledy za doprovodu 
pěveckého sboru Cantamus, FS Pilky a decho-
vé hudby Galička z Veřovic. 

Pro děti byly připraveny svítící kroužky. Pro 
všechny byl k dispozici svařáček, teplý čaj 
a k zakousnutí klobásky a vynikající domácí sýry, 
které vyrobila Martina Kubalová. Děkujeme těm, 
kdo se podíleli na přípravě, a občanům Lhotky, 
že jste si přišli zazpívat a podpořit tuto akci.

Česko zpívá koledy 

V neděli 4. prosince mířily desítky dětí s rodi-
či do wellness U Fandy s očekáváním mikuláš-
ské nadílky. Dětí bylo 50 a s doprovodem zcela 
zaplnily sál v penzionu. Čtyři mladé lhotecké 
maminky se chopily organizace této, u dětí vel-
mi oblíbené, akce. A na pomoc měly i několik 
děvčat, studentek středních škol i maminek, 
které se postaraly spolu s personálem penzio-
nu o občerstvení a také o zábavu dětí.

Protože nejdřív bylo třeba děti nějak zaba-
vit, než dojde k tomu hlavnímu. Byly připraveny 
soutěže, v nichž si děti mohly vyzkoušet svou 
obratnost a postřeh, mohly malovat nebo si 
vyrobit z papíru čelenku s čertovskými rohy. 

Takže za nějaký čas běhalo po sále několik 
čertíků, ale ten hlavní stále chyběl. Tak to oče-
kávání s přibývajícími minutami houstlo. Pak se 
konečně objevil v masce, která na první dojem 
vyvolala na pár místech i pláč. Ale ten vzápě-
tí zažehnali přívětiví Mikuláš s andělem. No 
a samozřejmě zapůsobil i koš dárků, které po-
stupně nacházely své majitele. A začalo mlsání 
a dovádění při hudbě. Na parketu poskakovali 
i úplně malí špunti – „to nevadí, že máme jen 
rok a půl a krok je ještě trochu nejistý, i ten pláč 
musíte pochopit. Ale my jsme si to tady okoukli 
a za rok už se čerta nebudeme bát a on určitě 
přijde!“

Mikuláš zase děti našel

Nečekaný zájem byl o kroniky
Většinu akcí v průběhu roku organizuje 

výbor lhoteckého klubu seniorů nejenom pro 
své členy, ale i pro ostatní – starší, ale i mladší 
spoluobčany. Ale Mikulášské posezení, které 
se uskutečnilo o prvním prosincovém čtvrtku 
v sále Obecního domu, si připravili členové klu-
bu tentokrát jenom pro sebe. 

Atmosféra byla již adventní, stejně jako celá 
řada dobrot, které připomínaly blížící se Vánoce. 
Kromě pohoštění a „svařáku“, připraveného členy 
výboru se svými pomocníky, se o zpestření na-
bídky postarali navzájem účastníci setkání sami 
svými domácími „výrobky“. Nechyběla ani hudba. 
Po vánočním a novoročním přání starosty přišel 
na řadu i harmonikář, kterému se sice nepodařilo 
účastníky roztancovat, rozezpívat ale ano.

Lhoteckému klubu seniorů je letos sice tepr-
ve třicet, ale už se může ohlédnout za úspěšnou 
činností. A právě k tomu ohlédnutí vybízela v sále 
malá výstavka kronik a zápisů z jednání výboru 
i členských schůzí klubu. Ukázala se až neče-
kaně úspěšnou. Kroniky byly neustále v oběhu 
a v nich se účastníkům slovem i obrazem připo-
mněly tváře těch, kteří stáli u zrodu, ale i v dalších 
letech dnešní stále aktivní lhotecké organizace. 

O novinkách v silniční dopravě 
i sociální problematice

Plnohodnotný každodenní všední život 
v našem jedenadvacátém století předpokládá 
mnohdy aspoň základní, někdy i větší orientaci 
ve všem, co nás obklopuje. Proto hned v prvním 
letošním měsíci – ve středu 17. ledna – připravuje 
od 16.30 klub seniorů ve spolupráci s obecním 
úřadem další zajímavou akci, při které budou její 
účastníci obohaceni o dvě aktuální problematiky. 

Impulsem pro první z nich jsou zejména novinky 
a změny v pravidlech silničního provozu platné 
od začátku nového roku. A právě se souhrnem 
většiny novinek se mohou všichni účastníci se-
známit při přednášce, ale i besedě s osobou 
z nejpovolanějších – učitelem autoškoly. 

Druhým aktuálním tématem odpoledne v sále 
Obecního domu bude seznámení s možnost-
mi řešení nepříznivých sociálních situací. Těmi 
zpravidla bývá péče o blízkou osobu, zejména 
seniory, pomoc rodinám s dětmi, zadlužení 
nebo zdravotní znevýhodnění. S těmito i obdob-
nými tématy všechny seznámí terénní sociální 
pracovnice v působnosti našeho regionu. 

Odpolednem otázek a odpovědí – při za-
jištěném občerstvení – chce výbor lhoteckého 
Klubu seniorů svým členům, ale i ostatním ob-
čanům obce v novém roce obohatit program 
i o osvětu v aktuálních celospolečenských ob-
lastech, které se dotýkají každého z nás.

  P. Pasek

O posledním loňském 
a prvním letošním setkání

Upozorňujeme majitele automobilů, aby 
v zimním období neparkovali a neodstavovali 
vozidla podél místních komunikací a na veřej-
ných prostranstvích, která nejsou určena k par-
kování, z důvodu zimní údržby a odhrnování 
sněhu. 

Během této činnosti může dojít k poškoze-
ní vašich vozidel sněhovou radlicí nebo odlé-

tajícím posypovým materiálem. Uvědomte si, 
že tam, kde ještě projede osobní vozidlo, už 
se nemusí traktor s radlicí protáhnout, a ještě 
hrne nějaké množství sněhu. Neztěžujte již tak 
namáhavou a zodpovědnou práci pracovníkům 
provádějícím zimní údržbu.

Všem vstřícným majitelům automobilů děku-
jeme za pochopení.

Upozornění obecního úřadu

Vánoční období bez sportu si lhotečtí šachis-
té a stolní tenisté už asi nedovedou představit. 
Turnaje pro registrované i amatéry mají v ob-
dobí mezi Vánocemi a Silvestrem své pevné 
místo. 

Nejdřív 27. 12. uspořádali v sále Obecního 
domu svůj turnaj šachisté. Celkem se přihlásilo 
32 hráčů a v sále na ně čekalo 16 šachovnic. 
Byli rozděleni do tří kategorií – 13 dětí, 9 amaté-
rů a 10 registrovaných šachistů. Po maratonu 
spousty zápasů došlo na vyhlášení výsledků. 
V kategorii registrovaných získal nejvíce bodů 
Josef Lys, mezi dětmi byli na prvním místě Zde-
něk Vlášek, Martin Laník a Lukáš Pečinka, kteří 
získali shodný počet bodů, a tak byla vyhláše-
na tři první místa. Hlavní kategorií, kde vítěz 
získává putovní pohár, jsou neregistrovaní. Po-
hár přivezl loňský vítěz Kryštof Šimčák a zase 
si ho odvezl, protože opět nenašel přemožitele 
a jako prvnímu v historii se mu povedla obha-
joba. A povedl se celý turnaj. Ředitel Roman 

Vlášek se postaral o turnaj a ceny a spolu s ro-
dinou o občerstvení účastníků, Milan Genše-
rovský pak u počítače bděl nad hladkým prů-
během turnaje. 

V pátek 29. prosince se na Kuřínu sešli stol-
ní tenisté. A protože před nimi byla obrovská 
suma 90 zápasů na dvou stolech, začalo se už 
dopoledne, kdy hrálo 12 neregistrovaných bez 
rozdílu věku a mezi nimi i dvě ženy. Nejlíp si 
s pořádnou porcí zápasů poradil Šimon Fuch-
sík, který ve finále porazil Standu Michaláka, 
třetí místo získal Miroslav Šrubař. Odpoledne 
nastoupila za stoly dvanáctka registrovaných 
stolních tenistů ze Lhotky i okolních obcí. Zapá-
lení pro hru se proti dopoledni nezměnilo, ale 
zvýšila se kvalita. Konečné pořadí kategorie re-
gistrovaných – první místo Svatislav Stempěn, 
druhý Jaroslav Solik a na třetím místě se umístil 
Lukáš Fuchsík. Oba vánoční sportovní turnaje 
ve Lhotce se dají bez váhání označit za velmi 
úspěšné.

Lhotecké vánoční sportování

Poosmnácté se rozezněla v sobotu 16. pro-
since v sále Obecního domu ve Lhotce píseň 
„Ten vánoční čas“ v podání Pustkove cimbálo-
vé muziky, která provázela celý koncert. 

V programu zazpívala Natálie Stonavská, 
Nikolka Blablová, děti z Mateřské školy vystou-
pily s pásmem „Těšíme se na Vánoce“ a za-
tančily sněhové vločky. Na flétnu zahrála Te-
rezka Krpcová, na housle Apolenka Chvojková 
a Saša Ivánek. Pilkaři předvedli vánoční pásmo 
koled a zvyků za doprovodu CM. V podání Nely 
Skarkové – zpěv a Šárky Chaloupkové – klavír 
zazněly např. „Tichá noc, Děťátko když boží 
matka, Marie, zda víš“. Závěr patřil Pěveckému 
sboru Cantamus, který zazpíval krásné vánoč-
ní písně a koledy. Společnou koledou „Narodil 
se Kristus Pán“ byl koncert ukončen. Slovem 
provázela Kristýna Krpcová. 

K prodeji byla keramika od paní Lerachové 
a výrobky děti z MŠ, které si mohli návštěvníci 
pořídit. Po ukončení koncertu následovalo po-
sezení při cimbálové muzice do pozdních noč-
ních hodin. Věřím, že si každý odnesl krásný 
kulturní zážitek. Poděkování patří všem, kteří 
se na koncertu podíleli. 

 Bohdana Stonavská 

Vánoční koncert v Obecním domě
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Platba místních poplatků
Upřednostňujeme platbu bankovním pře-

vodem na č. účtu 1690539349/0800.
Variabilní symbol (VS) bude pro jednotli-

vé občany vždy stejný i pro další roky, takže 
si můžete ve své bance zadat trvalý příkaz 
k úhradě a nemusíte myslet na to, že nemáte 
ještě zaplaceny místní poplatky.

PES – VS 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 150 Kč/pes. Za každé-
ho dalšího psa přihlášeného na tutéž osobu 
– 200 Kč. Poplatek zaplatit do 31. 3. daného 
roku.

Odpady R.O. – VS vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdě-
lení pro příjemce napsat vaše jméno – 700 
Kč/objekt. Poplatek zaplatit do 31. 5. daného 
roku.

Odpady T.P. – VS vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro 
příjemce napsat vaše jméno – 700 Kč za oso-
bu. Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Odpady podnikatelé – VS vaše číslo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat jméno firmy – částka, 
dle podepsaných smluv. Poplatek zaplatit 
do 31. 5. daného roku.

krátce z obce... 

Termíny svozu 
Termíny svozu komunálního odpadu v úno-
ru: pondělí 5. 2. a 19. 2.

Sběrné místo uzavřeno
Upozorňujeme občany, že sběrné místo 
bioodpadu a velkoobjemového odpadu 
v budově bývalého kravína je přes zimu 
uzavřeno. V tuto dobu je možné otevřít 
po dohodě na obecním úřadě nebo p. Mar-
tinem Žídkem. V pravidelném provozu bude 
opět od dubna 2024.

jubilea

V měsíci únoru oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:

Štěpánka Valíčková – 92 let
Milada Kučerová – 81 let

Alois Kopčák – 70 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

Tříkrálová sbírka v naší obci proběhla v sobotu 6. ledna, 
kdy skupinky koledníků s pokladničkami obcházely domácnosti. 
Díky štědrosti dárců byla v obci vybrána částka 50 766 Kč. 

Bližší informace o použití finančních darů naleznete na www.trikralovasbirka.cz/vyuziti/
Všem dárcům, koledníkům a organizátorům patří velké poděkování.

Více se dovědět, více znát. To bylo snahou 
výboru lhoteckého Klubu seniorů, když do ce-
loročního plánu činnosti zařadil přednášky 
s besedami o aktuálních otázkách současnos-
ti. V pozvánce setkání, které se uskutečnilo 
ve spolupráci s vedením obce, nabídl všem 
zúčastněným Lhoťanům v polovině ledna 
v sále Obecního domu k osvětě problematiky 
hned dvě.

S tou první – sociální – seznámila všech-
ny přítomné terénní sociální pracovnice MAS 
– Místní akční skupiny Frýdlantsko-Beskydy 
Michaela Lišková. Od ní se všichni dověděli 
o tom, jaké jsou možnosti řešení případných 
nepříznivých sociálních situací, ať už se týkají 
péče o blízkou osobu, zadlužení, ztráty za-
městnání, rodin s dětmi, seniorů, zdravotního 
znevýhodnění anebo jiných podobných oblas-
tí. Kromě odpovědí na své otázky si všichni 
odnesli v letáčku z přednášky i potřebné kon-
takty pro případ, že by některé z vytipovaných 
situací u nich, jejich blízkých nebo známých 
mohly nastat. 

I druhá část osvětového odpoledne byla 
přijata se zájmem. Byla totiž věnována změ-
nám a novinkám v silničním provozu, které pro 
řidiče motorových vozidel, ale i ostatní účast-
níky dopravy, včetně chodců, začaly platit 
od začátku nového roku. Novinkami všechny 
provedl lektor – učitel autoškoly Zdeněk Hlu-
cháň. Ne všechny části jeho výkladu se ale 
poslouchaly dobře. Novelizace Zákona o sil-
ničním provozu č. 361/2000 Sb. totiž zejména 
řidičům celou řadu prohřešků „ohodnocuje“ 
daleko přísněji, než tomu bylo dosud. Očeká-
vá se však, že povedou k větší bezpečnosti 
na silnicích, a proto je nutné se jim přizpůsobit. 
Budeme si zvykat i na novinky naopak „něco“ 
povolující – jízdu na některých úsecích dálnic 
až 150 km/h., jakož i na mladší řidiče, kterým 
novelizace umožňuje řídit motorové vozidlo 
s řidičem zkušenějším už od sedmnácti let.

O novinkách dvou důležitých oblastí
Spolu se získáním nových vědomostí 

z obou zajímavých oblastí si mohli všichni 
účastníci přednáškového odpoledne při ma-
lém občerstvení vyzkoušet jako první i nové 
posezení na židlích a u stolů, kterými lhotec-
ký obecní úřad obnovil v letošním roce vyba-
vení sálu.

Obě přednášky svou aktuálností, ale i zají-
mavým přednesem obou lektorů posluchače 
zaujaly. Dotazy byly zodpovězeny a výboru 
Klubu seniorů se první akce letošního roku pro 
členy i nečleny Klubu vydařila. A proto plánuje, 
že kromě tradičních každoročních kulturních, 
zájmových, společenských i poznávacích akcí 
se ještě k nějaké besedě – pro změnu v jiné 
zájmové oblasti – v letošním roce určitě vrátí. 
 P. Pasek

Plánování témat v mateřské škole by mělo 
vycházet primárně z dětí, proto jsme se třetí 
lednový týden zabývali tématem „Ledové krá-
lovství“. V průběhu týdne jsme plnili úkoly sou-
visející s tématem zimy a ledu. 

Děti pracovaly individuálně, ale také při spo-

lečné práci vytvořily paní Zimu. V pátek jsme pro-
měnili celou mateřskou školu v ledové království 
a v kostýmech plnili úkoly, při nichž nás provázely 
pohádkové postavy. Těšíme se, co dalšího naše 
otevřené a kreativní děti vymyslí ☺.

 Za kol. MŠ Lhotka Bc. Radana Buďo

Zprávičky z naší školičky

V souvislosti se zlepšováním informovanosti 
občanů jsme před pár léty zavedli službu Muni-
polis (Mobilní rozhlas). Během této doby jsme 
odeslali 29 253 informačních e-mailů přímo 
do vašich schránek. 

Minimálně jednou týdně jste dostávali dů-
ležité informace z obecního úřadu, upozor-
nění na vývozy popelnic, aktuality z odpado-
vého hospodářství, informace o odstávkách 
elektřiny a vody, připomenutí termínů míst-
ních poplatků, pozvánky na různé kulturní, 
sportovní a společenské akce, informace 
z mateřské školy a mnoho dalšího. Tyto in-
formace, které nemusíte nikde pracně vy-
hledávat, přicházejí zaregistrovaným uživa-
telům pravidelně do e-mailových schránek. 
V současné době je zaregistrováno zhruba 

73 % občanů Lhotky starších 18 let a infor-
mace se dostanou do zhruba 52 % domác-
ností. Také vy, kteří jste se ještě nezapojili 
do Mobilního rozhlasu a zajímáte se o dění 
v obci a chtěli byste, aby vám důležité zprávy 
chodily přímo do e-mailové schránky, může-
te se přihlásit k odběru informací na https://
obec-lhotka.munipolis.cz/. Krizové a nej-
důležitější informace dostanete sms zprá-
vou i na staré mobilní telefony. Přihlásit se 
můžete taktéž přes mobilní aplikaci https://
zlepsemecesko.cz/

Registraci, stažení aplikace i příjem veš-
kerých zpráv máte ZDARMA

Mobilní rozhlas ve Lhotce

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
ještě jsme se v novém roce nestačili ani pořádně rozkoukat a máme 

tady únor. V pátek 19. ledna byla zahájena tradiční plesová sezóna, kdy 
pro vás místní hasiči připravili tradiční hasičský bál. V sobotu 3. února 
proběhne v sále Obecního domu maškarní ples, který pořádá TJ Sokol 
společně s Klubem žen. Závěr plesové sezóny bude v neděli 11. února 
patřit dětem a tradičnímu dětskému maškarnímu karnevalu. 

Minulý měsíc nám přinesl několik mrazivých dnů a sněhovou nadílku, se kterou se musel 
vypořádat především zaměstnanec obce pan Martin Židek, který od brzkých ranních hodin seděl 
za volantem traktoru, aby pro vás byly komunikace a chodníky, alespoň s velkou opatrností, 
sjízdné a schůdné. Za mě se s rozmary počasí vypořádal na jedničku, za což mu děkujeme. 
Poděkování patří i panu Mitáčkovi a vám všem, kteří obecním pracovníkům se zimní údržbou 
pomáháte. Vás – uživatele komunikací a chodníků – bych chtěl požádat o trpělivost a případnou 
spolupráci při jejich údržbě. Obecní technika určitě nemůže být na všech místech v obci v jeden 
čas. Komunikace jsou udržovány podle pořadníku a priorit uvedených v plánu zimní údržby 
obce. Taktéž žádám majitele automobilů, aby parkovali na svých pozemcích a neodstavovali 
auta na a podél obecních komunikací, na veřejných prostranstvích a parkovištích, která nejsou 
určena pro trvalé parkování. Takto odstavená auta brání bezpečnému prohrnování sněhu, není 
možné kolem nich provádět posyp a taktéž větší množství sněhu je potřeba někam nahrnout. 
Užívejte posledních zimních dnů k odpočinku před náročnou jarní sezónou, kdy nás všechny 
čeká hodně práce na zvelebení našich zahrad, zahrádek a okolí svých domovů. Dětem přeji 
ještě hodně zimních radovánek a vám všem pohodu, dobrou náladu a pevné zdraví. 

 Zdeněk Kubala, starosta
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
je tady březen, a i když nám minulý měsíc přinesl několik doslova jar-

ních dnů, už se všichni těšíme na opravdové jaro. Doufáme, že nám při-
nese hodně hezkých a slunečných dnů, kdy se konečně můžeme pustit 
do jarního úklidu a zvelebování okolí svých domovů. 

Při této činnosti vzniká zvýšené množství veškerých odpadů. Jako ka-
ždý rok bych vás chtěl požádat, abyste tyto odpady řádně vytřídili o ode-
vzdali tam, kam patří. Na sběrných místech je ukládejte do nádob k tomu určených. Větve z oře-
zu stromů a keřů nepalte, ale odkládejte na hromadu u budovy kravína. Velkoobjemový odpad, 
který se nevejde do nádob, můžete odevzdat na sběrném místě v budově bývalého kravína, 
které bude v pravidelném provozu od 1. dubna. Vytříděním a správným uložením odpadů ušetří-
te práci obecním zaměstnancům, kteří mají teď na jaře taktéž hodně práce s údržbou veřejného 
prostranství, komunikací a ostatního obecního majetku, ale také ušetříte obecní peníze, které 
můžou být použity třeba na další zkvalitnění služeb v odpadovém hospodářství. 

První dubnovou sobotu se opět zapojíme do celorepublikové akce Ukliďme Česko – Ukliďme 
naši Lhotku, na kterou zveme všechny dobrovolníky, kteří mají chuť pro naši Lhotku něco udělat, 
aby byla zase o něco pěknější. Po akci bude opět následovat drobné občerstvení, případně 
posedíme u ohně, opečeme buřty a trošku se pobavíme. 

Během března bude probíhat výběrové řízení na dodavatele stavby „Výstavba chodníku 
kolem krajské komunikace směr Kozlovice“. S realizací stavby bychom chtěli začít v květnu 
letošního roku. Součástí výstavby chodníku je i zatrubnění příkopu, úprava zastávky autobusů 
a rozšíření veřejného osvětlení. Taktéž doufáme, že březnové počasí dovolí a budou zahájeny 
práce na dokončení výstavby polních přístupových cest, jejichž investorem je Státní pozemkový 
úřad. Tyto polní cesty jsou vybudovány jako jedna z priorit Plánu společných zařízení vzniklého 
z Pozemkových úprav obce a budou sloužit k zpřístupnění zemědělských pozemků na katastru 
obce Lhotka. 

Do prvních jarních dnů vám přeji hodně zdraví, sluníčka, dobrou náladu a hodně úsměvů. 
 Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce... 

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v břez-
nu: pondělí 4. 3. a 18. 3.

Upozornění občanům
Upozorňujeme občany, že sběrné místo bio-
odpadu a velkoobjemového odpadu v budo-
vě bývalého kravína je přes zimu uzavřeno. 
V tuto dobu je možné otevřít po dohodě 
na obecním úřadě nebo p. Martinem Žíd-
kem. V pravidelném provozu bude opět 
od dubna 2024. 

Letošní lhotecká plesová sezóna byla 
jako obvykle zakončena dětským karneva-
lem, který se uskutečnil v neděli 11. února. 
Po krátkém představení masek a tanečku 
následovaly soutěže pro všechny věkové 
kategorie. 

Starší děti soutěžily ve čtyřech týmech, 
těm menším v plnění úkolů pomáhali rodiče. 
Za splnění soutěží čekala všechny sladká 
odměna. Komu se nechtělo tancovat nebo 
soutěžit, mohl si vyrobit třeba náramek nebo 

valentýnské srdíčko v tvořivé dílně, kterou 
jsme letos přidali do karnevalového progra-
mu. Po loňském úspěchu jsme opět pozvali 
také balonkového klauna Dana. Nejenže si 
s dětmi zatancoval, zavtipkoval, předvedl jim 
některá legrační kouzla, ale také jim na závěr 
vystoupení neúnavně motal z balónků nejrůz-
nější zvířátka, zbraně nebo květiny, o které 
byl mezi dětmi velký zájem. Tečku za celým 
karnevalovým odpolednem udělala bohatá 
tombola.

Pro všechny účastníky karnevalu bylo 
po celou dobu připraveno také výborné ob-
čerstvení.

Karneval pořádal Klub žen Lhotka ve spo-
lupráci s Obcí Lhotka.

Letos mohly být organizátorky spokojeny 
také s účastí, přišlo kolem šedesáti dětí se 
svými rodiči, prarodiči a dalšími rodinnými 
příslušníky nejen ze Lhotky, takže sál téměř 
praskal ve švech. Myslím, že se karneval vy-
dařil, a doufám, že si ho především děti užily.

Dětský karneval končil plesovou sezónu

Jak vypadá rocker? Má dlouhé vlasy, je ob-
lečený v kůži a má „tvrdý“ pohled. Takových 
byste v sobotu 3. února potkali v sále Obecního 
domu ve Lhotce spoustu. Tradiční ples v mas-
kách, který pořádají společně Klub žen a Sokol 
Lhotka, měl název – Rockový ples. 

Už oblečením účastníků a účesy (i paruka-
mi) byla ústřední myšlenka splněna. Kdo by 
čekal na plese někoho v duchu Rammstein 
nebo alespoň Arakain, byl by možná zklamán. 
Pořadatelé sáhli po osvědčené kapele Pustof, 
která spolehlivě zajistí výbornou náladu, muzi-
kanti vědí, kdy a jak „přitlačit“, aby tanečníci byli 
ve varu a Pustof dokáže i přitvrdit. Sál i parket 
byl zaplněný, všichni se výborně bavili. A sa-
mozřejmě o přestávkách přišlo vhod občerst-
vení, na plese tedy hlavně tekuté, že? Blížila se 
23. hodina a všichni už netrpělivě čekali na tra-
diční tematickou taneční vložku v podání nad-
šených lhoteckých amatérů vedených Ivankou 
Fulnekovou. A nezklamaly opět taneční výkony 

Ples letos v rockovém stylu

ani kostýmy, což stvrdil na závěr nadšený po-
tlesk. A po tanci přišel na řadu další z vrcholů 
plesu – tombola, bohatá díky štědrosti lhotec-
kých sponzorů, kterým za jejich přízeň alespoň 
zpětně děkujeme. A zase se tancovalo. I když 
jsme na parketu poskakovali a zpívali – když 

se u nás chlapi poperou, tak jenom nožem 
a nebo sekerou – proběhl rockový ples v po-
hodě a přátelské náladě a určitě na něj všichni 
vzpomínají v dobrém. A co za téma vyberou po-
řadatelé pro příští rok? Nechme se překvapit, 
zase bude fajn.

Pětkrát obohatí výbor Klubu seniorů pro-
gram svým členům, ale i ostatním občanům 
Lhotky v prvním pololetí letošního roku. První 
akce – beseda k aktuálním otázkám silnič-
ní dopravy a sociální péče se už uskutečnila 
v lednu, ale od dubna do června všechny čeká 
postupně ještě „výročka“, tradiční smažení va-
ječiny, ale i autobusový zájezd.

Tou pátou, v kalendářním pořadí druhou 
a nejbližší akcí bude setkání se zajímavý-
mi lidmi, kteří se ze Lhotky dostali dále než 
„za humna“. Navazuje na předchozí úspěšná 
uskutečněná setkání s cestovateli, kteří mají 
původ ve Lhotce anebo jsou nyní jejími obča-
ny. Tak tomu bude v pátek 8. března, kdy se 

v sále Obecního domu od 17 hodin uskuteční 
malá lhotecká „cestopárty“. Besedujícími hosty 
budou vlastně domácí, protože výboru klubu 
se podařilo oslovit zajímavé spoluobčany, kte-
ří čas od času zatouží po něčem nevšedním 
a neváhají se pustit do menšího či většího dob-
rodružství i daleko za hranicemi.

V tom pátečním odpoledni rybářští fandové 
všem slovem i obrazem zprostředkují své zážit-
ky z jejich lovů v Norsku. Ale Norsko nebude je-
diná země, o které se bude mluvit. S povídáním 
i ukázkami ze svých cest v úplně jiných světa-
dílech se podělí i další „domácí“ host – cyklotu-
rista. Celé setkání, které organizátoři ze Lhotky 
pořádají ve spolupráci a s finančním přispěním 
MAS – Místní akční skupiny Frýdlantsko-Bes-
kydy, bude i svým průběhem zaměřené k be-
sedovaným tématům. V pohoštění, které budou 
mít pořadatelé pro všechny připraveno, nebu-
dou chybět rybí speciality a v dárcích a suvený-
rech malé tomboly zase šťastní výherci objeví 
pro změnu drobné cyklistické doplňky.

A kdo budou ti zajímaví lidé? To uvidí i usly-
ší všichni, kteří pozvání tohoto článečku k po-

vyprávění, pobesedování i k malému pohoštění 
do Obecního domu přijmou. Jestli budete mezi 
nimi i vy, záleží jenom na vás…  P. Pasek

Nejbližší bude setkání s cestovateli 

Po úspěšném Vánočním šachovém turnaji, 
na němž poprvé došlo k obhajobě putovního 
poháru, pokračovalo družstvo šachistů Sokola 
Lhotka v utkáních okresního přeboru F-M.

 Od Nového roku do současné doby ode-
hráli čtyři kola s následující bilancí: 3 výhry 
a 1 remíza. To znamená, že po osmi ode-
hraných kolech je pohled na tabulku velmi 
příjemný – 1. Sokol Lhotka. Nejlépe si za-
tím z lhoteckých hráčů vede Josef Smolík. 

Družstvo tvoří sedm hráčů, k utkání nastu-
puje pouze pět. Dva jsou náhradníci. Ale je 
třeba říci, že pokud nastoupí, není to žádné 
oslabení týmu a podávají spolehlivé výkony. 
Na lhotecké šachisty čekají ještě tři utkání, 
která rozhodnou o jejich umístění po skonče-
ní soutěže. První soupeř je Třinec, pak přímý 
souboj o první místo s Dobrou a na závěr der-
by s Metylovicemi. Tak držíme palce, ať jim ta 
první příčka vydrží až do konce. 

Naši šachisté jsou první

jubilea

V měsíci březnu oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:

Edita Stachlová – 83 let
Vlasta Chasáková – 82 let
Jaromír Chodura – 80 let
Jarmila Veličková – 65 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

V souvislosti se zlepšováním informovanosti 
občanů jsme před pár léty zavedli službu Muni-
polis (Mobilní rozhlas). Během této doby jsme 
odeslali 29 253 informačních e-mailů přímo 
do vašich schránek. Minimálně jednou týdně 
jste dostávali důležité informace z obecního 
úřadu, upozornění na vývozy popelnic, aktuali-
ty z odpadového hospodářství, informace o od-
stávkách elektřiny a vody, připomenutí termínů 
místních poplatků, pozvánky na různé kulturní, 
sportovní a společenské akce, informace z ma-
teřské školy a mnoho dalšího. 

Tyto informace, které nemusíte nikde prac-
ně vyhledávat, přicházejí zaregistrovaným uži-
vatelům pravidelně do e-mailových schránek. 

V současné době je zaregistrováno zhruba 73 % 
občanů Lhotky starších 18 let a informace se 
dostanou do přibližně 52 % domácností. Také 
vy, kteří jste se ještě nezapojili do Mobilního roz-
hlasu a zajímáte se o dění v obci a chtěli byste, 
aby vám důležité zprávy chodily přímo do e-
-mailové schránky, můžete se přihlásit k odběru 
informací na https://obec-lhotka.munipolis.
cz/. Přihlásit se můžete taktéž přes mobilní apli-
kaci https://zlepsemecesko.cz/, nebo přijďte 
na obecní úřad a my vám s registrací pomůže-
me. Krizové a nejdůležitější informace dostane-
te SMS zprávou i na staré mobilní telefony.

Registraci, stažení aplikace i příjem veš-
kerých zpráv máte ZDARMA.

Mobilní rozhlas ve Lhotce

Upřednostňujeme platbu bankovním převo-
dem na č. účtu: 1690539349/0800

Variabilní symbol (VS) bude pro jednotli-
vé občany vždy stejný i pro další roky, takže 
si můžete ve své bance zadat trvalý příkaz 
k úhradě a nemusíte myslet na to, že nemáte 
ještě zaplaceny místní poplatky.

PES – VS 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit 
číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 150 Kč/pes. Za každé-
ho dalšího psa přihlášeného na tutéž osobu 
– 200 Kč. Poplatek zaplatit do 31. 3. daného 
roku.

Odpady R. O. – VS vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat vaše jméno – 700 Kč/ob-
jekt. Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Odpady T. P. – VS vaše číslo domu, 
za toto číslo připojit číslici 7, do sdělení pro 
příjemce napsat vaše jméno – 700 Kč za oso-
bu. Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Odpady podnikatelé – VS vaše číslo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat jméno firmy – částka dle 
podepsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31. 
5. daného roku.

Informace k místním poplatkům

Pravidelně zařazujeme do tematického 
plánu pro práci s dětmi pokusy. Děti si tak 
mohou prakticky vyzkoušet některé fyzikální 
či chemické děje za využití běžně dostup-
ných potravin. Při tématu „To je zima, to 
to zebe…“, jsme se zaměřili také na země 
ledu a zde žijící zvířata. Děti měly možnost 
vyzkoušet si, proč lednímu medvědovi není 
zima – a to tak, že do nádoby s vodou vy-
mačkaly ledové kostky, ponořily po chvilce 
do vody ruce a cítily, že jim začíná být zima. 
Pak si ale vyzkoušely vložit ruce do sáčku, 
mezi dvě placky vytvořené ze sádla a zažít 
pocit ledního medvěda, když ho hřeje pod-
kožní tuk! Třešničkou na dortu byla plovací 
kra s ledním medvědem. Těšíme se na další 
zajímavé pokusy!
 Za kol. MŠ Lhotka, Bc. Radana Buďo

Experimenty děti baví
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Vážení spoluobčané,
máme za sebou první čtvrtinu letošního roku a také velikonoční svátky, 

které jste doufám prožili v klidu a pohodě se svými blízkými a kamarády. 
V březnu jsme přivítali jaro, které nám nabídlo i několik slunečných dnů. 
První teplejší dny přiměly některé z vás k provedení úklidu na zahradách 
a kolem vašich nemovitostí. Děkuji vám všem, kteří jste při této činnosti 
přibrali i předzahrádky a prostranství kolem místních komunikací. Hodně 
tím pomáháte obecním pracovníkům, kteří se snaží mimo ostatní práce potřebné pro chod obce 
udržovat v čistotě a pořádku i tato veřejná prostranství. Aby to v naší Lhotce bylo zase o něco 
pěknější, tak se již tradičně zapojíme do celorepublikové akce Ukliďme Česko – Ukliďme naši 
Lhotku, která se bude konat v sobotu 6. dubna, na kterou zvu všechny dobrovolníky, kteří mají 
chuť pro naši Lhotku něco udělat. Sejdeme se v 8.30 před obecním úřadem, kde obdržíte pytle 
na odpadky a potřebné informace. Po skončení úklidu se tradičně společně pobavíme. 

Také bych vás chtěl pozvat jménem kulturního výboru v pátek 5. dubna do sálu Obecního 
domu na jarní koncert, kde se nám představí hráčka na Panovu flétnu Liselotte Rokyta, za do-
provodu klavíristy Vojtěcha Říhy a klarinetisty Davida Žárského. 

Koncem března proběhlo výběrové řízení na dodavatele stavby „Prodloužení chodníku podél 
krajské komunikace, směr Kozlovice“. Z tohoto výběrového řízení vzešla vítězně firma VALA 
– realizace staveb s.r.o. s nabídkovou cenou 4 106 782 Kč vč. DPH. Předpokládané zahájení 
stavby je v první polovině května. 

Od dubna je opět každou sobotu od 10 do 12 hodin otevřeno sběrné místo velkoobjemového, 
elektro a biologicky rozložitelného odpadu v budově bývalého kravína. Chtěl bych vás požádat, 
abyste tyto odpady neodkládali u nádob na sběrných místech tříděného odpadu, ale odnesli je 
vždy v sobotu do bývalého kravína, kde si je od vás převezmou obecní zaměstnanci. Taktéž 
bych vás chtěl upozornit, abyste u svých nemovitosti nepálili vyhrabanou trávu, listí, mokré větve 
a jiný biologicky rozložitelný odpad a neobtěžovali dýmem své sousedy. Vše můžete zdarma od-
vézt na sběrné místo k tomu určené. Věřím, že s touto vaší pomocí se nám podaří udržet v obci 
čistotu a pořádek tak, aby se nám i návštěvníkům obce u nás líbilo. Přeji vám hodně slunečných 
jarních dnů, dobrou náladu a pevné zdraví.

 Zdeněk Kubala, starosta

8. ročník příměstského 
tábora ve Lhotce!!

Známe termín tradičního tábora ve Lhot-
ce, který se uskuteční od 29. 7. do 2. 8. 2024. 
v areálu mateřské školy. Tábor je určen pro děti 
od 4 do 8 let a opět bude tematicky zaměřený. 
Na děti čeká spousta zábavy, her a soutěží, ce-
lodenní výlet na Ondřejník a mnoho dalšího. Fot-
ky z minulých ročníků, ale také přihlášky na ten 
letošní najdete na stránkách www.kriko.cz. 

 Kristýna Kotalová

V úterý 12. března naši mateřskou školu 
poctili návštěvou žáci ze ZŠ Metylovice, aby 
seznámili naše děti s Bee-bot včelkou. Práce 
se včelkou rozvíjí logické myšlení, prostoro-
vou orientaci a plánování. Slouží jako nástroj 
pro praktickou výuku základů programování, 
posiluje koncentraci pozornosti dítěte. Věří-
me, že i žáci ZŠ byli obohaceni o další zku-
šenosti – jako například představení včelky, 
vysvětlení, co umí a k čemu se používá, ale 
hlavně v trpělivosti a komunikaci při práci 
s touto již věkově vzdálenější skupinou dětí. 
Tímto za návštěvu děkujeme a těšíme se 
na další spolupráci! 

 Za kol. MŠ Lhotka Radana Buďo

poděkování

Poděkování sponzorům
Sbor dobrovolných hasičů ve Lhotce vyjadřuje hlubokou vděčnost a uznání všem našim vá-

ženým sponzorům, kteří nám v nedávné době poskytli štědrou finanční podporu. V červenci loň-
ského roku totiž došlo k neopravitelné poruše na stávajícím stroji PS12, který sloužil především 
k soutěžním účelům. 

V posledních letech naše týmy dosahovaly skvělých výsledků, zejména naše ženy 5x v řadě 
zvítězily v Netradiční lize a v posledních 5 letech 4x vyhrály celoroční soutěž O Pohár starosty 
OSH Frýdek-Místek. Pozadu nejsou ani naši muži, kteří se v loňském roce umístili na 2. místě 
v Netradiční lize. Abychom byli schopni nadále konkurovat a vítězit na ligových a dalších pohá-
rových soutěžích, potřebujeme mít výkonný soutěžní stroj. Pořízení nového stroje je ale velmi 
finančně náročné. Část nákladů se nám podařilo pokrýt z Hasičského fondu Nadace Agrofert, 
část pokryjeme z hasičské pokladny, ale největší část pokryjí příspěvky našich sponzorů. Chtěli 
bychom touto cestou srdečně poděkovat panu Františku Závodnému, Bronislavu Tesařovi, Mar-
ku Tesařovi, Milanu Svobodovi, Josefu Urbišovi, Radku Závodnému a firmě Beskyd spol s.r.o. 
za štědré sponzorské dary. Moc Vám děkujeme za vaši nezištnou podporu a věříme, že naše 
spolupráce bude i nadále prospěšná pro všechny zúčastněné strany.jubilea

V měsíci dubnu oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:

Marie Fojtíková – 81 let
Jaroslav Hudeček – 75 let

Alois Bukva – 65 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

Bee-bot včelka v naší MŠ!

Hasiči ze Lhotky obdrželi z Hasičského fon-
du Nadace Agrofert dotaci 75 000 Kč na poří-
zení nové požární stříkačky PS12. Záměrem 
Hasičského fondu je napomáhat profesionál-
ním i dobrovolným hasičským sborům formou 
jednorázového příspěvku, o který je možné 
žádat 1x ročně. 

Fond funguje od roku 2015 a je možné 
z něj čerpat prostředky na přístroje, vybavení 
či zařízení, na projekty a aktivity v oblastech 
zásahové a záchranářské činnosti, na podpo-
ru hasičského sportu nebo na činnost s dětmi 
a mládeží. V posledních letech jsme o příspě-
vek požádali podruhé a z poskytnutých pro-

středků jsme zafinancovali část nové motorové 
stříkačky PS12, která bude využívána přede-
vším ke sportovním, ale také k zásahovým úče-
lům. V roce 2022 se nám rovněž podařilo získat 
dotaci z Hasičského fondu Nadace Agrofert, 
a to 50 000 Kč na koupi 4 ks kvalitních zásaho-
vých přileb Draeger a čtyři páry zásahové obu-
vi Vesuv. Touto cestou bychom chtěli Nadaci 
Agrofert poděkovat za poskytnutí příspěvku 
na výše zmíněné vybavení. 

(Více informací o dotačním programu na-
leznete na webových stránkách nadace www.
nadace-agrofert.cz nebo na stránkách sboru 
www.sdh-lhotka.cz.)

Hasiči získali dotaci z fondu

Ze Lhotky na sever i na jih
Do mrazivých teplot za severním polárním 

kruhem, stejně jako do tropických čtyřicítek 
Afriky a Asie se obrazně dostali účastníci se-
tkání s cestovateli – rodáky obce, které pro ně 
ve Lhotce o druhém březnovém pátku připravil 
místní klub seniorů. A kdo byli ti cestovatelé? 
O cykloturistice ve dvou jižních světadílech vy-
právěl Radek Zlý a o rybaření v různých čás-
tech Norska zase Roman Vlášek a Jirka Fojtík.

Protože akci pro všechny občany připravil 
lhotecký klub seniorů s finančním příspěvkem 
od MAS – Místní akční skupiny a Mikroregionu 
Frýdlantsko-Beskydy, mohl si dovolit i netradič-
ní zpestření v obou tematických okruzích vyprá-
vění. Aby bylo povídání i promítání o rybaření 
a rybách ještě zajímavější, bylo pro všechny 
připraveno malé pohoštění se studenými, ale 
i grilovanými rybími pochoutkami. Problema-
tiku cykloturistiky pro změnu zase v tombole 
zvýraznily vylosované ceny cyklistického vyba-
vení. Pohodovou atmosféru v zaplněném vel-

kém sále Obecního domu si užili i pochvalovali 
nejenom posluchači, ale i všichni tři besedující 
cestovatelé.
Ke dvěma besedám ještě tři další setkání

Po lednové besedě o silniční a sociální pro-
blematice byla beseda s cestovateli druhým 
letošním setkáním připraveným klubem seniorů 
pro všechny občany Lhotky. Ještě do pololetí 
výbor klubu připravuje další tři. Nejbližším setká-
ním bude výroční členská schůze naplánovaná 
na pátek 12. dubna od 15 hodin opět v sále 
Obecního domu. Na další dvě pak už zase bu-
dou zváni kromě členů klubu i ostatní Lhoťané. 
V pondělí 20. května to bude tradiční smažení 
vaječiny se zábavným programem u sportoviště 
Kuřín. O měsíc později – v pondělí 17. června 
– pak ve spolupráci a s finančním přispěním 
obecního úřadu oblíbený autobusový zájezd. 
Tentokrát se pojede za hvězdným poznáním 
do ostravského Planetária a pak ještě dále – 
za zajímavými místy Olomoucka. Tak už si to 
můžete poznačit do kalendářů.  P. Pasek

Pět akcí lhoteckých seniorů do pololetí

Upozorňujeme, že splatnost poplatku ze 
psů byl 31. března 2024. Poplatek platí držitel 
psa staršího tří měsíců. Poplatková povinnost 
vzniká držiteli psa v den, kdy pes dovršil stáří 
tří měsíců, nebo v den, kdy nabyl psa starší-
ho tří měsíců. Poplatník je povinen písemně 
oznámit správci poplatku ve lhůtě do 15 dnů 
vznik své poplatkové povinnosti a rovněž další 
skutečnosti:

- nabytí psa (psů) staršího 3 měsíce, kte-

rého má v držbě,
- pozbytí držby psa staršího 3 měsíce 

(např. úhyn psa, prodej psa, předání psa 
jinému držiteli),

- další skutečnosti, které mají vliv na výši 
poplatku nebo osvobození od poplatku.

V případě, že poplatník nesplní povinnost 
ohlásit údaj rozhodný pro osvobození ve lhů-
tách stanovených touto vyhláškou nebo záko-
nem, nárok na osvobození zaniká.

Upozornění pro majitele psů

Upozorňujeme občany, aby ukládali 
na sběrných místech v obci pouze vytříděný 
odpad do jednotlivých nádob podle druhu od-
padů. Pokud nevíte, co do které nádoby patří, 
stačí si to na nich přečíst. 

Do nádob na použité jedlé oleje odkládej-
te pouze oleje a tuky v pevně uzavřených 
PET láhvích (NE skleněných). Tyto nádoby 
neslouží pro odkládání starých zavařenin 
a zbytků potravin. Nepřidělávejte práci obec-
ním zaměstnancům, kteří to po vás musí třídit. 

Neodkládejte u nádob na sběrných místech, 
taktéž odpady, které se do nich nevejdou. 
K tomu je určeno sběrné místo velkoobje-
mového odpadu v budově bývalého kravína. 
Toto sběrné místo biologicky rozložitelného 
odpadu, velkoobjemového a elektroodpadu 
je otevřeno v pravidelném provozu vždy v so-
botu od 10 do 12 hodin. Větve z ořezu stromů 
a keřů můžete zdarma ukládat na hromadu 
na označeném pozemku za budovou bývalé-
ho kravína.  OÚ 

Upozornění pro občany

Není třeba se bát, že milovníkům lašského 
folkloru uniklo vystoupení Pilek. Zahájením 
nebylo vystoupení, ale pouze první letošní 
společné setkání členů souboru Pilky v polo-
vině března U Fandy. Bylo nejen ohlédnutím 
a poděkováním za loňskou úspěšnou sezonou, 
ale i pozváním k malému pohoštění, kterému 
předcházelo koupání v bazénu a vířivce, ale 
i sportovní zápolení v bowlingu. 

A protože i členům souboru léta přibývají, 
bylo setkání s patřičným nadhledem i rekapitu-

lací aktuálních fyzických a zdravotních možností 
tančit i zpívat v seniorském souboru i v tomto 
roce. A výsledek? Letos rozhodně Pilkaři jdou 
opět do toho. Hned po Velikonocích se začíná 
zkoušet, protože první vystoupení ze „zásob-
níku“ nacvičených tanců by měl mít soubor 
už v červnu na folklorním festivalu ve Frýdku-
-Místku. Samozřejmě, že se připravuje – zatím 
ve scénáři umělecké vedoucí Jany Foldynové 
– i nové pásmo pro letošní lhotecké Sochovky. 
A i ty budou už za necelých pět měsíců…  P. P. 

Pilky zahájily U Fandy

Místní poplatky – upřednostňujeme 
platbu bankovním převodem na č. účtu: 
1690539349/0800

Variabilní symbol (VS) bude pro jednotli-
vé občany vždy stejný i pro další roky, takže 
si můžete ve své bance zadat trvalý příkaz 
k úhradě a nemusíte myslet na to, že nemáte 
ještě zaplaceny místní poplatky.

PES – VS 1341, k tomuto čtyřčíslí připojit čís-
lo vašeho domu, do sdělení pro příjemce napsat 
vaše jméno – 150 Kč/pes. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 200 Kč. Po-
platek měl být zaplacen do 31. 3. daného roku.

Odpady R. O. – VS vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat vaše jméno – 700 Kč/ob-
jekt. Poplatek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Odpady T. P. – VS vaše číslo domu, za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 700 Kč za osobu. Popla-
tek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Odpady podnikatelé – VS vaše číslo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sdělení 
pro příjemce napsat jméno firmy – částka, dle 
podepsaných smluv. Poplatek zaplatit do 31. 5. 
daného roku.

Upozorňujeme na splatnost poplatků

Termíny svozu komunálního odpadu: pon-
dělí 15. a 29. 4. 2024.

Sběr nebezpečných odpadů bude probí-
hat v sobotu 6. dubna od 10 do 12 hodin 
na sběrném místě u bývalého kravína. Nebez-
pečné odpady tam neodkládejte, ale předejte 
osobně obecním zaměstnancům, kteří je pře-
dají odborné svozové firmě.

Mezi nebezpečné odpady patří:

Mazací a motorové oleje, olejové filtry, tone-
ry, použité obaly od postřiků a jiné chemikálie, 
zbytky barev, laků a ředidel, autobaterie, prošlé 
a nepotřebné léky. 

ROZBITÉ ČI ROZEBRANÉ televizory, mo-
nitory, obrazovky, rádia, počítače, lednice, 
mrazničky, sporáky, pračky.

!!! Nebudou se sbírat pneumatiky!!! 

Informace k odpadům
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady květen, který je jedním z nejkrásnějších měsíců v roce. Příroda 

se probouzí, louky se zazelenaly a okolní krajina se začíná vybarvovat. Mi-
nulý měsíc nám nadělil doslova aprílové počasí. Prožili jsme několik doslova 
letních dnů, které vystřídala sněhová nadílka a mírné mrazíky. Doufám, že 
nám květen nadělí pěkné počasí a budeme se moct plně věnovat svým za-
hrádkám. Teplé počasí a sluníčko vás jistě vytáhlo ven, do přírody k prvním 
jarním procházkám. Opět doporučuji navštívit zajímavá místa ve Lhotce a jejím okolí, o kterých si 
můžete přečíst bližší informace na obecních stránkách v odkaze „Zajímavá místa obce Lhotky“. Dě-
kuji vám, kteří jste se zapojili do jarní úklidové akce „Ukliďme naši Lhotku“ a přispěli jste svým dílem 
k tomu, aby to u nás ve Lhotce bylo zase o něco pěknější. Taktéž děkuji kulturnímu výboru za zorga-
nizování jarního koncertu Liselotte Rokyty a věřím, že to byl pro všechny, kdo se zúčastnili, hluboký 
kulturní zážitek. Předpokládáme, že v polovině května budou zahájeny práce na největší investiční 
akci letošního roku, kterou je výstavba chodníku kolem krajské komunikace v úseku od p. Mičulky 
po p. Prokopa. Během těchto prací bude docházet k průběžným omezením v dopravě, proto při 
průjezdu stavbou dbejte zvýšené opatrnosti. Tento měsíc si připomínáme 79. výročí konce druhé 
světové války a osvobození naší obce. Vzpomeňme i na ty, kteří se rozhodli vzdorovat zlu a násilí, 
kteří v této válce přišli o život v boji za naši svobodu, i na ty, kterým válka vzala jejich nejbližší. Tuto 
dobu si musíme stále připomínat a udržet si v paměti nezkreslené informace o tomto pro celý svět 
nešťastném období. Važme si toho, že můžeme žít ve svobodné zemi, a snažme se, aby to tak zů-
stalo i nadále. Přeji vám hezké a vybarvené májové dny, hodně sluníčka a dobré nálady.

 Zdeněk Kubala, starosta

V sobotu 6. dubna jsme se opět sešli na tra-
diční společné akci „Ukliďme Česko – Ukliďme 
naši Lhotku“. Do povelikonočního úklidu obce se 
zapojilo okolo třiceti dobrovolníků, kteří během 
sobotního dopoledne sesbírali po obci několik 
pytlů různého odpadu. Tentokrát se k nám při-
dali i mladí hasiči se svými vedoucími. Jsme rádi, 
že se stále ve Lhotce najdou lidé, kterým záleží 
na tom, kde žijí, jak to u nás vypadá, chtějí svoji 

obec představit v tom nejlepším světle, ale hlavně 
jsou ochotni pro naši Lhotku něco udělat, za což 
jim moc děkujeme. Po akci nás čekala teplá gu-
lášová polévka a bábovka, kterou pro nás opět, 
již tradičně, připravila paní starostová. Stejně tak 
při následném přátelském posezení a hodnocení 
akce přišlo vhod točené pivo či voňavá káva. Věří-
me, že všichni, kdo se zúčastnili, odcházeli domů 
s pocitem dobře vykonané práce. Děkujeme! ☺

jubilea

V měsíci květnu oslaví svá životní jubilea 
a dali ke zveřejnění souhlas:

Alenka Rozbrojová – 84 let
Ludmila Bukvová – 83 let
Alena Mičulková – 81 let

Helena Chasáková – 65 let
Vladimír Kožuch – 60 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

krátce z obce... 

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu: pondělí 
13. a 27. 5.

Upozornění obecního úřadu
Upozorňujeme občany, aby větve z ořezu 
stromů, suchou trávu a jiný biologicky rozloži-
telný odpad nepálili na svých pozemcích a ne-
obtěžovali kouřem své sousedy. Veškeré tyto 
odpady můžete zdarma odevzdat na sběrném 
místě u bývalého kravína. Děkujeme!

I když účastníci výroční členské schůze klu-
bu seniorů mají už za sebou více než dvě tři-
cítky let, přesto se 12. dubna v sále Obecního 
domu Lhotky slavila nejvíc třicítka jedna. Právě 
před tolika lety byl klub důchodců, později pře-
jmenovaný na klub seniorů, ustaven. Proto při 
slavnostním přípitku ke kulatému výročí před-
seda klubu připomněl i jména těch, kteří v čele 
klubu stáli v letech předcházejících – Zdeňka 
a Jaromíra Tomkovy, Karla Závodného i Marii 
Holečkovou. Milou gratulací účastníkům dnes 
čtyřicetičlenné organizace bylo i jevištní vystou-
pení těch nejmenších – dětí mateřské školy.

Další program odpoledního setkání klubu – 
ohlédnutí za činností a akcemi uplynulého ročního 

Ukliďme Česko i naši Lhotku

Jak se žije ve třiceti – výročka s kulatinami
období – byl pro zpestření doprovázen promítá-
ním fotografií. Rekapitulaci hospodaření příznivě 
ovlivnilo úspěšné získávání finančních prostředků 
výborem klubu z regionálních zdrojů Frýdlantska, 
stejně jako každoroční finanční podpora obecního 
úřadu. To vše se zúročilo u všech uskutečněných 
akcí uplynulého roku a projeví se i u těch, které 
klub teprve připravuje pro období další. 

Podporu klubu potvrdil ve svém vystoupení 

i starosta Zdeněk Kubala, každoroční účastník 
seniorských „výroček“, který zrekapituloval, co 
se vše ve Lhotce udělalo i co se v dalším ob-
dobí připravuje.

Závěr jednání s pohoštěním, besedováním 
a listováním v kronikách z třicetiletého působe-
ní klubu se trochu protáhl, a to i přesto, že se 
senioři, tentokrát i s ostatnímu Lhoťany, do po-
loletí sejdou ještě dvakrát.

Sezonu 23/24 okresního přeboru F-M v ša-
chu ukončili lhotečtí šachisté domácím utká-
ním 13. dubna se sousedními Metylovicemi. 
Po předcházející porážce s Dobrou jim ani 
vítězství 4:1 v posledním zápase nepomohlo 
k první příčce. Bylo z toho nakonec 2. místo 
tabulky v soutěži s 12 účastníky. Ale i druhé 
místo je úspěchem lhoteckých šachistů. 

Podílelo se na něm sedm hráčů – Roman Vlá-
šek, Milan Genšerovský, Josef Smolík, Jan Pra-
šivka, Vratislav Oščádal, Milan Prokop a Stani-
slav Zeman. Své domácí zápasy odehráli lhotečtí 
šachisté v budově MŠ, kde našli své útočiště mís-
to Obecního domu. Prostředí je tam příjemnější, 
soutěž se hraje v zimních měsících a v Obecníku 

bylo třeba topit. Ve školce je teplo, dostatek světla 
a pro hostující týmy bývá vždy připraveno pohoš-
tění. Tak doufejme, že vstřícnost zůstane nadále 
jen u pohoštění a nebude se týkat rozdávání bodů 
a lhotečtí šachisté budou i nadále úspěšní.

Šachisté byli úspěšní

5. dubna se ve Lhotce uskutečnil poněkud 
netradiční koncert. Lhotecký sál rozezněly 
kouzelné tóny jednoho z nejstarších nástrojů 
světa jménem Panova flétna. Pozvání zahrát 
ve Lhotce totiž přijala Liselotte Rokyta, světo-
známá sólistka, která vyrůstala v Holandsku, 
studovala rumunské rytmy, ale momentálně 
žije ve Lhotce.

Celý koncert zahájila lehkými tóny Humo-
resky od Antonína Dvořáka, následovaly sklad-
by Johana Sebastiana Bacha, Antonia Caldara 
a dalších. Na koncertě také zazněly skladby 
jejího rumunského učitele Gheorga Zamfira. 
Tóny Liselottiny panovy flétny doprovodili kla-
vírista Vojtěch Říha a klarinetista David Žárský. 
Koncert ukončila melancholická skladba Jame-
se Lasta Osamělý pastýř. 

Za tento neobvyklý krásný hudební zážitek, 

Virtuózní flétnistka z Nizozemí zahřála srdce posluchačů

kterým nás Liselotte Rokyta obohatila, jí moc-
krát děkujeme.  Bohdana Stonavská

Protože Velikonoce byly letos už v březnu, dří-
vější termín – po sedmi týdnech od nich – připadá 
i na svatodušní svátky, a tedy i na tradiční smažení 
vaječiny v přírodě. Lhotečtí senioři tuto tradici, pev-
ně zakotvenou v Lašsku, mají ve svém každoroč-
ním programu, na který zvou členy i nečleny klubu. 

Tentokrát se bude vaječina smažit v pondělí 20. 
května od 15 hodin. Jako vždy to bude na Kuříně se 
„vstupenkou“ tří vajíček na osobu, komu se urodila 
pažitka, tak s ní a nějakou tou korunou na občerst-
vení. Účastníci se mohou těšit jako vždy i na menší 
zábavné zpestření jinak kulinářského setkání.

Za vaječinou opět na Kuřín

Upřednostňujeme platbu bankovním převo-
dem na číslo účtu: 1690539349/0800.

Poplatek za odpady je splatný do 31. 5. 2024.
Odpady rekreační objekty – variabilní 

symbol je vaše číslo chaty nebo domu, za toto 
číslo připojit číslici 6, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 700 Kč za objekt. 

Odpady trvalý pobyt – variabilní symbol je 
vaše číslo domu, za toto číslo připojit číslici 7, 
do sdělení pro příjemce napsat vaše jméno – 
700 Kč za osobu. 

Odpady podnikatelé – variabilní symbol 
je vaše číslo domu, za toto číslo připojit číslici 

6, do sdělení pro příjemce napsat jméno firmy 
– částka dle podepsaných smluv. Poplatek za-
platit do 31. 5. daného roku.

Místní poplatek za psa byl splatný do 31. 
3. 2024.

Poplatek za psa – variabilní symbol je 
1341, k tomuto čtyřčíslí připojit číslo vašeho 
domu, do sdělení pro příjemce napsat vaše 
jméno, částka 150 Kč (každý další pes na stej-
ného majitele 200 Kč).

Platbu místních poplatků můžete provést 
také v hotovosti na pokladně obecního úřa-
du v jeho úředních hodinách.

Místní poplatky a jejich výše

Každoroční autobusový zájezd klubu seniorů 
pečlivě programově připravovaný výborem klu-
bu si získal za uplynulá léta oblibu nejen u členů 
klubu, ale i u ostatních Lhoťanů a jejich přátel. 

Trasa toho letošního povede nejdřív za hvězd-
ným programem do ostravského planetária, 
následně pak na Olomoucko, za růžemi do rozá-

ria výstaviště Flora a po pozvání k obědu ještě 
na Svatý kopeček u Olomouce. Účastnický po-
platek je 350 Kč na člena a 500 Kč na nečlena 
klubu. Odjezd bude z točny autobusů ve Lhotce 
v pondělí 17. června v 7.15, ale přihlásit se, včet-
ně úhrady poplatku, je nutné nejpozději do 24. 
května. Tak si to zájemci pohlídejte…  P. Pasek

Přihlášení na zájezd už v květnu 

Upozorňujeme, že v obci platí obecně závaz-
ná vyhláška O regulaci hlučných činností v obci, 
podle které je každý povinen zdržet se o nedělích 
a státem uznaných dnech pracovního klidu po celý 
den veškerých prací spojených s užíváním zařízení 
a přístrojů způsobujících hluk. Porušení povinností 
stanovených touto obecně závaznou vyhláškou 
lze postihovat jako přestupek. Proto vás žádáme, 
dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte klidu o nedělích 
a svátcích svým sousedům i návštěvníkům obce. 

Současně upozorňujeme i na rušení nočního 
klidu, kdy se noční dobou podle § 34 zákona č. 
258/2000 Sb., o ochraně veřejného zdraví rozumí 
doba mezi 22. a 6. hodinou. Rušení nočního kli-
du je rovněž klasifikováno jako přestupek dle §5 
odst. 1. d) zákona 251/2016 Sb., o některých pře-
stupcích, za který lze v přestupkovém řízení uložit 
pokutu do výše 10 000 Kč. Pokud je navíc doba 
nočního klidu porušována opakovaně, pokuta se 
může vyšplhat až na 15 000 Kč.  oú

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku

Upozorňujeme občany, aby ukládali 
na sběrných místech v obci pouze vytříděný 
odpad do jednotlivých nádob podle druhu od-
padů. Pokud nevíte, co do které nádoby patří, 
stačí si to na nich přečíst. 

Neodkládejte u nádob taktéž odpad, který se 
do nich nevejde. K tomu je určeno sběrné místo 
u budovy bývalého kravína. Do nádob na použité 

jedlé oleje odkládejte pouze oleje a tuky v pevně 
uzavřených PET láhvích. Tyto nádoby neslouží pro 
odkládání starých zavařenin a zbytků potravin. Vět-
ve z ořezu stromů a keřů můžete ukládat na hro-
madu za budovou bývalého kravína. Sběrné místo 
biologicky rozložitelného odpadu, velkoobjemo-
vého a elektroodpadu je otevřeno v pravidelném 
provozu vždy v sobotu od 10 do 12 hodin.  oú 

Upozornění pro občany

Často mají rodiče obavu z nástupu svého dítěte do školky. Po návštěvě u nás se většina 
obav rozplyne!

Proč by si naši školku znovu vybrali rodiče našich dětí? 
• Individuální a respektující přístup k dětem a rodičům, podpora rodiny 
• Podpora při budování sebedůvěry dětí
• Pestrý program a tematická nabídka, dětmi oblíbené pokusy 
• Rodinné prostředí, malá škola
• Nově zrekonstruovaná rozlehlá zahrada, vycházky do přírody na úpatí Ondřejníku
• Skvělý a stabilní pedagogický tým
• Vlastní domácí kuchyně
• Plavání – v krátké vzdálenosti (v místě školy) a s vlastními učitelkami v nabídce pro 

všechny docházející děti
Pokud váháte, přijďte se k nám podívat!
Po předchozí domluvě s ředitelkou školy: 725 535 620

Zprávičky z naší školičky 
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady červen, který završí první polovinu letošního roku. V průbě-

hu tohoto měsíce čeká žáky a studenty hodnocení nabytých vědomostí 
v uplynulém školním roce. Někteří se ještě na poslední chvíli snaží dohnat 
to, co zameškali, ti pilnější už jen odčítají dny, které je dělí od prázdnin. 
Maturanti většinou znají výsledky zkoušky z dospělosti a také zda byli, či 
nebyli přijati na vysoké školy. 

Brzký nástup jara a teplé dny přispěly k tomu, že tráva roste přímo před očima, čímž se 
zvyšuje četnost kosení vašich pozemků. Chtěl bych upozornit na obecně závaznou vyhlášku 
o regulaci hlučných činností v obci, podle které je každý povinen zdržet se o nedělích a státem 
uznaných dnech pracovního klidu veškerých prací spojených s užíváním zařízení a přístrojů způ-
sobujících hluk. Porušováním této vyhlášky se vystavujete nejen postihu za přestupek, ale tato 
činnost nepřispívá ani k udržování dobrých vztahů s vašimi sousedy. To samé se týká pálení 
suché trávy a jiného biologického odpadu, kdy bývá hlavně o víkendech zahalena velká část 
obce dýmem. Většinu těchto odpadů můžete buď zkompostovat nebo přebytky zdarma ode-
vzdat na sběrném místě u bývalého kravína. 

Do poloviny června by mělo být schváleno stanovení přechodné úpravy provozu v místě vý-
stavby nového chodníku a zahájena jeho výstavba. Dbejte prosím zvýšené opatrnosti při prů-
jezdu touto stavbou. 

V soboru 15. června bych vás chtěl všechny pozvat na soutěžně zábavnou akci na hřiště 
do sousedních Metylovic, kterou je 7. ročník Beskydských her bez hranic. Tentokrát jsou hry 
součástí Dne Mikroregionu a tým Lhotky bude obhajovat putovní pohár za loňské celkové vítěz-
ství. Věřím, že přijdete v hojném počtu povzbudit lhotecký tým, který to bude určitě potřebovat.

Na závěr bych chtěl popřát dětem a studentům co nejlepší vysvědčení, aby bylo především 
k jejich spokojenosti, ale i spokojenosti jejich rodičů, aby si mohli klidně a bezstarostně užívat 
prázdnin. Vám všem přeji hodně slunečných dnů, pohodu a dobrou náladu. 

 Zdeněk Kubala, starosta

krátce z obce... 

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního odpadu v červ-
nu: pondělí 10. a 24. 6.

Evropské volby
Volby do Evropského parlamentu se usku-
teční ve dnech: 
7. června od 14 do 22 hodin a 8. června od 8 
do 14 hodin. 
Místem konání voleb ve Lhotce je volební 
místnost – sál Obecního domu, Lhotka č. 
p. 89.

Letos na jaře opakovaně realizujeme pla-
vání dětí naší mateřské školy. A protože nám 
záleží na kvalitě a přístupu – vypadá to u nás 
takto! Pěšky docházíme do nedaleké wellness 
restaurace U Fandy. Všechny děti, bez ohledu 
na věk, se mohou na plavání přihlásit. Plaveme 
v malých skupinkách – max. 12 dětí, dvě uči-
telky, které děti velmi dobře znají, jsou s nimi 
ve vodě. A tak mají děti možnost rok od roku 
udělat pokroky. A ti nejstarší již letos skáčou 
šipky nebo plavou styl kraul a znak! Děkujeme 
panu Ondřejovi Závodnému za možnost bez-
platného využívání bazénu a vířivky. Díky němu 
je kurz plavání mimo další výhody za velmi při-
jatelnou cenu. 

 Za kolektiv MŠ Lhotka Radana Buďo

Přidaný termín 
příměstského tábora 

ve Lhotce
Pro velký zájem o příměstský tábor ve Lhot-

ce byl přidán druhý termín!! Příměstský tábor se 
bude konat od 5. 8. do 9. 8. a sejdeme se opět 
v areálu mateřské školy ve Lhotce. Tábor je ur-
čen pro děti od 6 do 10 let. S dětmi nás čeká 
spousta zábavy, her, ale hlavně si budou moci 
vyzkoušet různé sporty, našlapeme a naběháme 
více kilometrů a samozřejmě budeme na konci 
týdne vyhlašovat největšího borce a borkyni celé-
ho tábora! Přihlášky najdete ke stažení na www.
kriko.cz nebo pište na info@kriko.cz. Těšíme se 
na vás!  Kristýna Kotalová, vedoucí tábora

Opět plaveme ve wellness U Fandy!

„Už ty pilky dořezaly, už ty mlynky domlely“ 
se zpívá ve známé lašské písni i tanečku, který 
lhotecký folklorní soubor Pilky často zařazuje 
do svého repertoáru. Stejně tak tam má píseň 
„Šak něbudě nam dycky tak, že buděme tanco-
vať“. Ale tomu chce rozhodně předejít. 

Naše Lhotka – díky sběrateli místních písní 
a tanců Vincenci Sochovi – patří mezi kolébky 
lašského folkloru. Lhotka, to jsou také známé 
každoroční „Sochovky“ a k „Sochovkám“ již 
léta patří neodmyslitelně i Pilky. Ale aby sou-
bor s téměř devadesátiletou tradicí a bohatou 
historií vystupování na celé řadě folklorních 
podií v Česku i na Slovensku mohl úspěšně 
pokračovat i v dalších letech, potřebuje doplňo-
vat nové a mladší členy. Naštěstí je milovníků 
folkloru ve Lhotce i v okolních obcích stále hod-
ně. Ale řada bývalých účinkujících v dětských 
souborech a souborech mladých získaných 
zkušeností i dovedností po odchodu z těch sou-
borů už nemá kde využít. Zejména ty – zpěvač-
ky a zpěváky, tanečnice a tanečníky, kteří už ty 
dětské a mladé soubory opustili – zve soubor 

Pilky v letošním roce k rozšíření svých řad.
Uplatnění mohou získat menší i větší kolek-

tivy tanečních párů, stejně jako sólisté zpěváci 
i tanečníci. Soubor zkouší každé úterý od 18 ho-
din v prvním poschodí lhotecké mateřské školy, 
kde je možno se přijít třeba jenom podívat nebo 
se i přímo zapojit do nacvičování nového pásma 
pro letošní Sochovy národopisné slavnosti.

Pilkaři, které podporuje i obecní úřad, se ne-
setkávají jenom na zkouškách a vystoupeních. 
Jsou i partou dobrých přátel, kteří spolu slaví 
významná jubilea, smaží tradiční vaječinu, se-
tkávají se v bazénu, ve vířivce, při bowlingu, ale 
i jiných akcích. Členové současného souboru 
přivítají nejenom ty, kteří se chtějí zapojit do sty-
lu a pojetí jejich současných pásem, ale budou 
i rádi, když noví členové přijdou s něčím novým.

Nepřehlédněte toto pozvání, je určeno ze-
jména vám, bývalým členkám a členům růz-
ných souborů, ale i ostatním přátelům folkloru 
ze Lhotky a blízkého okolí, kteří si – stejně jako 
Pilkaři i my všichni – přejeme, aby lhotecké Pil-
ky ještě dlouho „nedořezaly“…  P. P. 

Aby Pilky ještě dlouho „nedořezaly“…

V sobotu 11. května jsme se sešli u mateř-
ské školy na Fairtrade snídani, kterou v naší 
obci zorganizovala a připravila I. Fulneková, 
ale podíleli se na ní v podstatě všichni zúčast-
nění. Každý přinesl něco, s čím chtěl potěšit 
a pohostit ostatní. Tak jsme si pochutnávali, 
vyprávěli a udělali k tomu i chutnou fairtrade 
kávičku. 

Fairtrade není jen certifikační systém, ale 
i hnutí propojující pěstitele a aktivní spotřebi-
tele. Férovou snídaní vytváříme prostor pro 
komunitní setkání lidí u jídla. Je to oslava 
Světového dne pro fair trade, setkání na pod-
poru pěstitelů a pěstitelek ve světě. Férové 
snídaně se pořádají celorepublikově od roku 
2011. Na akcích se dosud setkalo a posní-
dalo zde na podporu pěstitelů přes 59 000 

účastníků. Akce se konaly v téměř 400 měs-
tech a obcích po celé ČR. A jednou z těch 
147 obcí je i naše Lhotka. Setkali jsme se po-
čtvrté a posledně nás bylo 50, což bylo stejně 
jako v nepoměrně větším Blansku. Letos při-
šlo 24 Lhoťanů, ale nižší počet na atmosféru 
setkání neměl vliv. Ochutnávali jsme, hod-
notili buchty, pomazánky, houstičky a také 
odpovídali na kvíz s tematikou fair trade. Víte 
například, že Fairtrade Česko a Slovensko 
letos slaví 20 let působení v České republi-
ce? Za toto období se u nás prodalo celkem 
6 487 tun pražené fairtradové kávy. To před-
stavuje přes 900 milionů šálků, tedy přibližně 
22 olympijských bazénů. Počasí nám přálo, 
bylo to příjemné dopoledne a věříme, že 
bude i příště a že se zase setkáme.

Posnídali jsme společně

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po celý den veškerých prací 
spojených s užíváním zařízení a přístrojů způ-

sobujících hluk. Porušení povinností stanove-
ných touto obecně závaznou vyhláškou lze 
postihovat jako přestupek. Proto vás žádáme, 
dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte klidu o ne-
dělích a svátcích svým sousedům i návštěvní-
ků obce.  (oú)

Upozornění na obecně závaznou vyhlášku

Biologicky rozložitelný odpad rostlinné-
ho původu, velkoobjemový a elektroodpad 
můžete odevzdávat vždy v sobotu od 10 
do 12 hodin na sběrném místě u bývalého 
kravína, případně po tel. domluvě v pra-
covní době obecního úřadu. Neodkládejte 
odpad v okolí sběrného místa mimo pro-
vozní dobu, a to ani biologicky rozložitelný 

odpad, který přijde do uzamčeného prosto-
ru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odkládat 
pouze větve z ořezu stromů a keřů na vy-
značené místo. 

Nevybírá se stavební odpad, jako jsou 
cihly, střešní krytiny, stavební suť, okna aj. 

 Děkujeme!

Odpadové hospodářství

Najít ve větě „Bolela ji hlava od Božího 
rána“ město Jihlava, v jiné „Při silné bouřce 
viděl jsem i kulový blesk“ město Mikulov, ale 
i v dalších dvaceti větách dalších dvacet ukry-
tých českých měst, to bylo úkolem soutěžních 
družstev, sestavených ze čtyřicítky účastníků 
letošního smažení vaječiny lhoteckých seniorů, 
které se uskutečnilo o květnových svatoduš-
ních svátcích na sportovišti Kuřín. 

Stalo se totiž již tradicí, že setkání připravo-
vaná výborem klubu seniorů pro členy klubu 
i ostatní Lhoťany bývají doplněna malými sou-
těžemi nebo znalostními kvízy. Tentokrát tím 
setkáním byla již zmiňovaná vaječina. Vajec 
do kotlíku se sešlo téměř sto třicet, takže se 
smažilo ve dvou várkách. Nutno říci, že obě 
se povedly, což bylo zásluhou hlavního ku-
chaře Františka Langera, ale i celé řady jeho 
ochotných pomocníků u kotlíku i v přípravě 
na smažení.

Dobře byl zásoben i občerstvovací stánek 
s „nealkem“ i desítkou Radegastu a sem tam 
i s něčím ostřejším. Navíc své tekuté i sladké 
odměny dala úspěšná družstva v soutěži hle-

dání měst ve větách „do placu“, takže chuťové 
buňky si přišly na své. Stejně jako hlasivky, 
protože mezi účastníky nechyběl ani harmoni-
kář se svým nástrojem.

Další setkání výbor klubu seniorů připra-
vuje pro své členy i nečleny ještě do prázd-
nin. Na pondělí 17. června má připraven 
celodenní autobusový zájezd do ostravského 
Planetária a na zajímavá místa okolí Olomou-
ce. Každoroční účastníci vědí, že kromě po-
znávání nových míst ani tam nebude chybět 
dobrá zábava.  P. Pasek

Po vaječině ještě na zájezd
Upozorňujeme, že do 31. 3. 2024 byl 

splatný místní poplatek za psa a do 31. 
5. 2024 byla splatnost místního poplatku 
za odpady. Kdo nestihnul poplatky uhradit, 
žádáme, aby tak učinil. Místní poplatky mů-
žete platit hotově na pokladně OÚ v jeho 
pokladních hodinách, ale upřednostňuje-
me bankovním převodem na číslo účtu: 
1690539349/0800.

Odpady – rekreační objekty: variabilní 
symbol je vaše číslo chaty nebo domu, za toto 

číslo připojit číslici 6, do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno, částka 700 Kč za objekt.

Odpady – trvalý pobyt: variabilní symbol 
je vaše číslo domu, za toto číslo připojit číslici 
7, do sdělení pro příjemce napsat vaše jméno 
a počet osob, částka 700 Kč za osobu.

Poplatek za psa: variabilní symbol 1341, 
k tomuto čtyřčíslí připojit číslo vašeho domu, 
do sdělení pro příjemce napsat vaše jméno, 
částka 150 Kč (každý další pes na stejného 
majitele 200 Kč).

Místní poplatky po splatnosti

jubilea

V měsíci červnu oslaví svá životní jubilea: 

Oldřiška Kubalová – 81 let
Karla Slípková – 70 let

Anna Zlá – 65 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady červenec, první prázdninový měsíc, z čehož mají radost 

především školáci. Začíná čas dovolených a odpočinku. Ať už vyrazíte 
do světa nebo zůstáváte doma, přeji vám, abyste si volné dny užili. Věřím, 
že si najdete čas i na prázdninové procházky v okolí Lhotky, kdy můžete 
navštívit hodně zajímavých míst, o kterých najdete informace na obecních 
stránkách. Určitě zažijete hodně zábavy při výšlapu na Ondřejník, kde 
nám bohužel stále chybí oblíbení lhotkoši Ondra s Haničkou, ale jsou z něho úžasné výhledy 
po širokém okolí, nebo při hledání hříbků na Bukovce či při návštěvě babičky na Babí hoře. 
Příjemný relaxační odpočinek je také v okolí obecních rybníčků, kde jsme osadili několik nových 
laviček.

Chtěl bych poděkovat soutěžnímu týmu Lhotky, který na Beskydských hrách bez hranic, kte-
ré se konaly v sousedních Metylovicích, obhájil loňské vítězství a přivezl zpět do Lhotky putovní 
pohár. Poděkování patří také rozhodčí za obec Lhotku, všem, kdo se podíleli na přípravě týmu, 
a také fandům, kteří přijeli lhotecké borce do Metylovic podpořit. Velký dík patří i organizátorům 
z Metylovic za perfektně připravenou akci a v neposlední řadě Mikroregionu Frýdlantsko-Besky-
dy, pod jehož záštitou se hry konaly.

Minulý měsíc bylo započato s výstavbou chodníku kolem krajské komunikace směrem 
na Kozlovice, na který se nám podařilo získat dotaci z IROP. V tomto úseku bude po celou 
stavbu dopravní omezení, kdy bude doprava řízená kyvadlově světelnou signalizací. Dbejte při 
průjezdu stavbou zvýšené opatrnosti. Koncem minulého měsíce byly taktéž zahájeny práce 
na rekonstrukci prostorů bývalé hospody Obecník v Obecním domě, na kterou jsme získali do-
taci z Moravskoslezského kraje. Z důvodu rekonstrukce si nebude možné do konce prázdnin 
pronajmout prostory v Obecním domě.

Užívejte si léta a volných dnů k odpočinku, k nabrání nových sil do druhé poloviny roku. Vám, 
kteří se chystáte vycestovat, přeji šťastný návrat do svých domovů, dětem přeji hodně prázdni-
nových zážitků a vám všem hodně sluníčka, úsměvů, a především dobrou náladu. 

 Zdeněk Kubala, starosta

Letošní Beskydské hry bez hranic se konaly 
v sobotu 15. června. Pořadatelskou obcí byly 
po Lhotce sousední Metylovice. Závodu se zú-
častnilo devět obcí z mikroregionu Frýdlantsko. 

Lhotka poslala do boje za obhajobou 
loňského vítězství 14 závodníků ve složení: 
Karolína Krnáčová, Barbora Kunešová, Elen 
Žurovcová, Eliška Kožuchová, Felix Krnáč, 
Denis Závodný, Tomáš Marunič, Gaja Stra-
košová, Adéla Maruničová, Lucie Závodná, 
Jonáš Stonavský, Jan Závodný, nesměl 
chybět Ivan Slípek a kapitánem byl starosta 

Zdeněk Kubala. 
Týmy soutěžily celkem v šesti disciplínách, 

na které se Lhotka poctivě připravovala v rám-
ci tří tréninků. Děkujeme lhoteckým hasičům 
za půjčení vzduchovek k trénování střelby 
na biatlon. Tréninky probíhaly za dohledu tre-
nérky Veroniky Kotalové a rozhodčí Zdeňky 
Maruničové. Píle se vyplatila a Lhotka si po boji 
v úmorném vedru odvezla zpět putovní pohár 
pro vítěze her! Bez podpory fanoušků, vás Lho-
ťanů, by to ale nešlo. Děkujeme za podporu 
ve formě hlasitého fandění, držení palců a dob-

krátce z obce... 

Upozornění na obecně 
závaznou vyhlášku

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet 
se o nedělích a státem uznaných dnech pra-
covního klidu po celý den veškerých prací 
spojených s užíváním zařízení a přístrojů 
způsobujících hluk. Porušení povinností sta-
novených touto obecně závaznou vyhláškou 
lze postihovat jako přestupek. Proto vás 
žádáme, dodržujte tuto vyhlášku a dopřejte 
klidu o nedělích a svátcích svým sousedům 
i návštěvníkům obce.  oú

Komunální odpad
Termíny svozu komunálního odpadu v čer-
venci: pondělí 8. a 22. 7. 

Uběhla hodina a čtvrt jízdy autobusem, který 
ze Lhotky vyjížděl o čtvrt na osm ráno, a účast-
níci zájezdu klubu seniorů už seděli pod oblo-
hou noční. Jak je to možné? To proto, že první 
zastávka byla v ostravském planetáriu. Tam se 
všichni v hodinové sférické projekci mohli se-
známit nejenom s pohybem hvězd nad naší ob-
lohou, ale i s minulostí a současností celé naší 
úžasné galaxie.

Další cesta autobusu vedla do středu Mo-
ravy – města Olomouce, které patřilo v histo-
rii českých zemí mezi nejvýznamnější města 
královská. První olomoucká zastávka však 
měla význam méně historický. Protože se blí-
žilo poledne, nechali se všichni rádi přesvědčit 
o tom, že se v restauraci Kozlovna opravdu 
dobře vaří.

Následná prohlídka Rozária olomouckého 
výstaviště Flora byla tím důvodem, proč si lho-
tečtí senioři zvolili termín zájezdu na polovinu 
června. Právě v tomto období je možno v areá-
lu, který je součástí botanické zahrady, obdivo-
vat tisíce keřů rozkvetlých růží. A protože léto si 
v letošním roce pospíšilo, hodny obdivu byly už 
i rozkvetlé barevné lilie.

Asi sedm kilometrů severovýchodně od cen-
tra Olomouce leží historická obec, nyní městská 
čtvrť a poutní místo – Svatý kopeček. Jeho nad-

Lhotka obhájila pohár na Beskydských hrách!

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový a elektroodpad mů-
žete odevzdávat vždy v sobotu od 10 do 12 
hodin na sběrném místě u bývalého kraví-
na, případně po tel. domluvě v pracovní době 
obecního úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky roz-
ložitelný odpad, který přijde do uzamčeného 
prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odkládat 

pouze větve z ořezu stromů a keřů na vyznače-
né místo. Na toto místo neodkládejte mezi vět-
ve a jiný biologicky rozložitelný odpad stavební 
řezivo, jako jsou palety a desky s hřebíky, 
různé bedny s kováním apod. Tento odpad se 
štěpkuje a kovové části ničí nože. Zbylé hřebí-
ky taktéž poškozují pneumatiky traktoru a auto-
mobilů, které odpad na sběrné místo přivážejí. 

Nevybírá se stavební odpad, jako jsou 
cihly, střešní krytiny, stavební suť, okna aj. 

Děkujeme!

Informace k odpadovému hospodářství

V naší malebné vesničce se v sobotu 25. 
května konala oslava Dětského dne pod ná-
zvem Rodinný den aneb „Co se děje v trá-
vě“. Akce proběhla v areálu místní mateřské 
školky a nesla se ve velmi přátelském duchu.

Program byl bohatý a plný zábavy pro 
malé i velké návštěvníky. Děti se mohly za-
pojit do tematických soutěží, které byly nejen 
poučné, ale i zábavné. Pro ty nejmenší byl 
připraven skákací hrad a malování na obličej, 
kde se děti proměňovaly v různé hmyzí po-
stavičky.

Jedním z vrcholů programu bylo vystoupe-
ní malých gymnastek ze Sport Klubu Stars, 

které předvedly úžasné akrobatické kousky 
a sklidily bouřlivý potlesk. Velkou atrakcí byla 
také projížďka na ponících, která přinesla dě-
tem spoustu radosti.

Za splnění všech soutěží obdržely děti 
balíček s hračkami, což bylo milé překvapení 
a krásná odměna za jejich úsilí. Počasí nám, 
až na menší přeháňky, přálo a všichni si akci 
moc užili.

Díky úsilí lhoteckých maminek, žen, pod-
pory obce a místních spolků se oslava Dět-
ského dne stala nezapomenutelným zážit-
kem pro všechny zúčastněné a již nyní se 
těšíme na další podobné akce.

Oslava Dětského dne ve Lhotce 
aneb „Co se děje v trávě“

Předškolní děti z naší mateřské školy se 
zúčastnily výstavy v Kozlovicích, která nesla 
výstižný název „Život za humny“. Kromě tro-
fejí zvířat v životní velikosti, které si mohly 
děti prohlédnout, je zaujal také prosklený 
včelí úl, kde mohly pozorovat aktuální dění 
včel. 

Pod mikroskopem řádně prozkoumaly jed-
notlivé části těla včely a zhlédly také odlévá-
ní svíček ze včelího vosku. Naplno se nám 
věnovali zúčastnění myslivci a včelaři, kteří 
trpělivě zodpověděli všechny dotazy našich 
dětí! Děkujeme za tuto možnost! 

 Za kolektiv MŠ Lhotka Radana Buďo

Školka na výstavě „Život za humny“

rého občerstvení. Vážíme si toho a už se těší-
me na další ročník her. Vyhraje potřetí po sobě 
naše Lhotka?  VK

Na Svatém kopečku vesele s harmonikou
mořská výška 393 metrů sice nebyla pro účast-
níky z Beskyd nic moc, ale bazilika Navštívení 
Panny Marie už se obdivovat dala. Stejně jako 
pro některé zoologická zahrada, která má v le-
tošním roce stejně jako řada účastníků zájezdu 
sedmdesát let.

Pěkné a teplé počasí, které celému zájez-
dovému dni přálo, umožnilo, aby se v závěru 
pobytu na Svatém kopečku všichni posadili 
„na jedno točené“, kávu, nebo nějaké neal-
ko v zahradní restauraci U Macků. A tam se 
ukázalo, že dovézt si s sebou i harmoniku byl 
dobrý nápad. Náš harmonikář Rosťa to s ní 

„roztočil“ tak, že se nejen zaplnila restaurace, 
ale že se i celé pondělní odpoledne na Svatém 
kopečku rozveselilo.

Letošní červnový autobusový zájezd, který 
klub seniorů zorganizoval nejenom pro své 
členy, ale i ostatní Lhoťany a jejich přátele, 
se vydařil. Jako celá řada jiných akcí i tato se 
uskutečnila ve spolupráci s obecním úřadem. 
A co výbor klubu připravuje dál? O prázdni-
nách dává sobě i členům „malý oddech“, ale už 
po nich plánuje připravit na lhoteckém Kuříně 
malé sportovní odpoledne s opékáním buřtů. 
Tak si to nenechte ujít…  P. Pasek

jubilea

V měsíci červenci oslaví 
svá životní jubilea: 

Anna Šrubařová – 92 let
Augustin Kožuch – 92 let 
Stanislav Mičulka – 84 let
Zdeňka Matějová – 84 let

Luděk Židek – 70 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.



– 4 –Srpen 2024

Srdečně vás zveme na 29. ročník Socho-
vých národopisných slavností, které se usku-
teční v sobotu 24. srpna ve Lhotce v areálu 
u školy.

Program slavností zahájíme ve 14.00 
představením účinkujících souborů a muzik 
na pódiu v areálu, na které navážeme pořa-
dem dětských souborů nazvaném „To najlep-
ši z urody“. Představí se 
v něm soubory Valášek, 
Malá Ostravica, Malá Ond-
řejnica, Úsměv a Ondrášek. 
Následuje pořad dospělých 
souborů „Vepřo, knedlo, zelo aneb co můžeš 
zažít na Sochovkách“, ve kterém vystoupí sou-
bory Pilky a Pustkova CM, Valašský vojvoda, 
Ostravica. Ondřejnica, Vrtek, Opavica a Rado-
šov. V muzikantském pořadu zazní horňácké 
melodie a písně v podání cimbálové muziky 
Musica Foklorica a Ženského sboru Oskoruša. 
Humorně laděný večerní pořad „Ulov si svého 
folkloráka“ bude patřit souborům Valašský voj-
voda, Ostravica, Radošov a Kotár.

Na vedlejším pódiu za školou budou během 
odpoledne a večera vyhrávat muziky zúčastně-
ných souborů.

V neděli 25. srpna v 9 hodin se uskuteční 
v místní kapli mše svatá obětovaná za Vincen-

ce Sochu a po jejím skončení krátké shromáž-
dění s položením kytice u pamětní desky V. 
Sochy.

Pořadateli akce jsou Klub žen, z.s. ve spolu-
práci s Obcí Lhotka za finanční podpory Morav-
skoslezského kraje. 

Přijďte strávit příjemný den na sklonku 
prázdnin k nám do Lhotky, potěšit se krásou 

lidových písní a tanců 
nejen z našeho regionu, 
pochutnat si na nejrůzněj-
ších dobrotách, zazpívat 
si a zatančit při večerní 

zábavě nebo jen tak si popovídat s přáteli, kte-
rých na „Sochovkách“ potkáte určitě mnoho. 
Těšíme se na vás.

Pro návštěvníky festivalu bude k dispozici 
zdarma také speciální autobus:

13.00 Frýdlant n. O., žel.st. – Metylovice, 
kostel – Palkovice, Tomis – Lhotka

13.45 Kozlovice (OÚ) – Lhotka
22.00 Lhotka – Frýdlant n. O., žel. st. – Frý-

dek-Místek, Slezan 03 – Palkovice, Tomis

Sochovy národopisné slavnosti 

Lhotka

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
první polovinu prázdnin, kdy jsme si mohli užívat pravého letního 

počasí, máme za sebou. Červenec nám přinesl i několik tropických 
dnů a doufejme, že si sluníčka a teplých dnů užijeme i v srpnu. Určitě 
nebude na škodu i trošku deště, po kterém touží naše zahrádky i celá 
příroda. 

Musím poděkovat obecním zaměstnancům, kteří i v těchto horkých 
dnech neúnavně pracovali na údržbě obecního majetku, veřejného prostranství, zeleně 
a ostatních zákoutí obce, tak aby byla Lhotka potěšením nejen pro vaše oko, ale i pro ostat-
ní návštěvníky obce. Taktéž děkuji holkám, které se starají o květinovou výzdobu kolem 
obecního úřadu, ale i vám, kteří při zkrášlování svých domovů přiberete i část obecního 
prostranství před vašimi nemovitostmi. Tímto ušetříte hodně práce obecním zaměstnancům, 
kteří toho mají na starost opravdu hodně. 

Během prázdnin pokračují práce na výstavbě nového chodníku kolem krajské komunika-
ce směr Kozlovice, na který je poskytována finanční podpora Evropské unie z IROP. Cílem 
tohoto projektu je vybudování chodníkových těles včetně odvodnění a vybudování nástupiš-
tě autobusové zastávky „Lhotka Bahenná“. Tím dojde ke zvýšení bezpečnosti v dané lokali-
tě. Taktéž pokračují práce na rekonstrukci prostorů bývalé hospody Obecník, které by měly 
být ukončeny do 15. srpna. Tato rekonstrukce je spolufinancována z dotačního programu 
„Podpora obnovy a rozvoje venkova Moravskoslezského kraje 2024“. 

Rád bych vám připomenul dvě tradiční akce před zakončením prázdnin, a to jsou Sochovy 
národopisné slavnosti, které se budou konat v sobotu 24. srpna v areálu U Školy a hasičskou 
soutěž O pohár starosty obce, která proběhne hned další sobotu 31. srpna na sportovišti. 
Na obě akce jste jejich pořadateli srdečně 
zváni a věřím, že si přijdou na své jak milov-
níci folklóru, tak fanoušci požárního sportu. 
Přeji vám klidné prožití zbývajících letních 
dnů, hodně sluníčka, dobré nálady a dětem 
ještě hodně veselých prázdninových zážitků.

 Zdeněk Kubala, starosta

Bývalý Obecník.

Určitě toho nebylo málo. Americký prezident 
Bill Clinton navštívil Prahu, televizní stanice 
Nova zahájila vysílání, pražský arcibiskup Milo-
slav Vlk byl jmenován kardinálem, karlovarské-
ho festivalu se zúčastnil Leonardo DiCaprio… 
a tak dále… A u nás ve Lhotce? Alžběta Ko-
žuchová se podruhé stala kronikářkou obce, 
uskutečnily se již druhé volby po roce 1989 
a po nich se starostou v osmičlenném zastupi-
telstvu obce stal Josef Krpec. Samozřejmě, že 
všichni ti, kteří se v tom roce narodili, jsou letos 
jubilanty s kulatou třicítkou.

Ale ani tyto události nejsou těmi, které tento 
článek chce vzpomenout. V tomto roce se díky 
několika obětavým občanům mohl uskutečnit zá-
měr, o kterém se předtím dlouho mluvilo – založit 
předchůdce současného klubu seniorů – klub 
důchodců. Ustavující schůze se konala v Obec-
ním domě za účasti starosty a šedesáti občanů, 
seniorů a nových členů klubu, právě před třiceti 
lety – 15. 7. 1994. V průkopnickém sedmičlen-
ném výboru klubu, jehož členové byli Jindřich 
Rajnoch, dvě Marie – Valášková a Pečínková, 
Čeněk Víta, Oldřich Tesař a Helena Sochová byl 
prvním předsedou zvolen Zdeněk Tomek.

Před založením nové seniorské organizace 
připravoval některé akce pro starší spoluobčany 
obecní sbor pro občanské záležitosti. A právě 
v roce 1994 senioři dokázali, že mají ještě dosti 
sil a schopností aktivně se zapojit do veřejného 
dění a organizovat společenský život v obci nejen 
pro sebe také sami. A co následovalo? Třicetileté 
setkávání u besed se zajímavými lidmi, smažení 
vaječiny, ale i opékání buřtů v přírodě, návštěvy 
jubilantů i dlouhodobě nemocných, organizování 
krmášových zábav i přátelských večírků a každo-
ročních jednodenních zájezdů po blízkých i hod-
ně vzdálenějších zajímavých místech...

Být organizátorem různých akcí v seniorském 
věku má výhody zejména v tom, že má člověk 

hodně zkušeností, ale nevýhodou je, že přibývají 
léta, nemoci, ubývá sil a přirozeně přibývá poma-
lu i těch, kteří odcházejí navždy. Proto se za těch 
uplynulých třicet let pozměnila nejen členská zá-
kladna, ale i sestava členů výboru, který všechny 
akce připravuje. Za všechny je třeba připome-
nout aspoň další bývalé předsedy. Po Zdeňkovi 
Tomkovi převzal předsednictví jeho bratr Jaromír, 
po něm Karel Závodný, pak zatím jediná žena 
mezi předsedy – Marie Holečková. V současném 
výboru, který všechny akce připravuje, jsou pod 
vedením Pavla Paska členové – Anička Bindáčo-
vá, dvě Marie – Langerová a Syslová, dva Jaro-
slavové – Fojtík a Španihel a Lidmila Strakošová. 
Jejich pomocníci jsou manželé, manželky a celá 
řada ochotných členů klubu.

A je něco nového v práci výboru klubu v sou-
časné třetí desítce let jedenadvacátého stole-
tí? Většinu akcí připravuje výbor nejenom pro 
své členy, ostatní seniory, ale i mladší Lhoťany 
a jejich přátele. Při buřtech i vaječině přibylo 
úsměvných znalostních soutěží, novinkou jsou 
nenáročná sportovní a zručnostní zápolení, 
více je i besed se zajímavými lidmi. Přibylo ale 

i legislativy, která předpokládá nezbytné zna-
losti práce s počítači, mailovou komunikaci, 
elektronické bankovnictví, ale i povinnosti uži-
vatelů datových schránek. Výboru se daří zís-
kávat pro činnost i dotace, které jsou podmíně-
ny dobře vypracovanými žádostmi a zejména 
pak podrobně, obsahově i ekonomicky podlo-
ženými vyhodnoceními, ale i důvěru obecního 
úřadu, který nad klubem drží ochrannou ruku.

Žijeme v jiné době, kdy se už „nenosí“ být 
členy různých organizací. A proto snad také 
členů klubu nepřibývá tolik, kolik přibývá i v naší 
Lhotce seniorů. Ale je potěšující, že i nečlenové 
klubu akce navštěvují, i když nad tím, stát se čle-
ny, zatím váhají. Snad právě toto třicetileté hrdé 
ohlédnutí zpět ovlivní další spoluobčany, aby 
i s jejich pomocí lhotecký seniorský klub dosáhl 
i v budoucnu na další kulatiny…  P. P.

Dne 22. června se v naší obci konala 
soutěž mladých hasičů z okrsku č. 13 v po-
žárním sportu. Hlavními disciplínami byly 
požární útok a běh na 60 metrů s překážka-
mi. Zúčastnily se sbory dobrovolných hasičů 
z Kozlovic a Myslíku. Naši mladí hasiči se 
umístili na stupních vítězů v obou kategoriích, 
což je pro nás velkým úspěchem. Po ukon-
čení soutěže následoval „Hravý den“, kdy 
byly pro děti připraveny aktivity s hasičskou 
tematikou, skákací hrad a hasičská pěna. 
Tyto atrakce měly u dětí obrovský úspěch. 
Akci považujeme za velmi úspěšnou a rádi 
bychom poděkovali všem návštěvníkům 
za podporu a účast. 

Těšíme se na příští rok. 
 Za SDH Lhotka 
 vedoucí kolektivu mladých hasičů

Termíny svozu
Termíny svozu komunálního 

odpadu v srpnu: pondělí 5. a 19. 8. 

jubilea

V měsíci srpnu oslaví 
své životní jubileum: 

Pavlína Ryšková – 50 let

Oslavenkyni přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový a elektroodpad může-
te odevzdávat vždy v sobotu od 10 do 12 hodin 
na sběrném místě u bývalého kravína, případ-
ně po tel. domluvě v pracovní době obecního 
úřadu. Neodkládejte odpad v okolí sběrného 
místa mimo provozní dobu, a to ani biologicky 
rozložitelný odpad, který přijde do uzamčené-
ho prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin 
přes plot. Mimo provozní dobu můžete odklá-
dat pouze větve z ořezu stromů a keřů na vy-

značené místo. Na toto místo neodkládejte 
mezi větve a jiný biologicky rozložitelný odpad 
stavební řezivo, jako jsou palety a desky s hře-
bíky, různé bedny s kováním apod. Tento od-
pad se štěpkuje a kovové části ničí nože. Zbylé 
hřebíky taktéž poškozují pneumatiky traktoru 
a automobilů, které odpad na sběrné místo 
přivážejí. 

Nevybírá se stavební odpad, jako jsou 
cihly, střešní krytiny, stavební suť, okna aj. 

Děkujeme!

Odpadové hospodářství

Soutěž mladých hasičů

Stalo se u nás v roce 1994…

Mateřská škola Lhotka letos nabídla 
dětem docházku během letních prázdnin 
v termínu 1. 7.–26. 7. Věnovali jsme se 
tématu voda – hráli si na námořníky, ces-
tovali po moři, seznámili se s koloběhem 
vody a ekosystémem rybníka. Nechybělo 

osvěžení v bazéně U Fandy – tímto děku-
jeme za pohostinnost panu O. Závodnému. 
Přejeme slunné léto a mnoho společné strá-
vených chvil nejen našim dětem a rodičům! 
Krásné prázdniny. 

 Za kol. MŠ Lhotka, Radana Buďo

Zprávičky z naší školičky
Chodník směr Kozlovice.
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady září, skončil čas prázdnin, dovolených a plánovaného 

odpočinku. Školáci opět usedli do školních lavic a také naše mateřská 
škola opět ožila dětským smíchem. Během prázdnin se nám podařilo 
dokončit jednu investiční akci, kterou byly stavební úpravy v bývalé 
hospodě Obecník. Touto rekonstrukcí byly zmodernizovány prostory 
předsálí, vstupu a spojovací chodby s obecním úřadem, které budou 
i nadále sloužit pro kulturní a společenské akce, jako jednací místnost obecního úřadu a pří-
padně k dalším aktivitám v obci. Stavební úpravy byly provedeny za finanční podpory Mo-
ravskoslezského kraje. 

Koncem srpna proběhly ve Lhotce dvě tradiční prázdninové akce, a to Sochovy náro-
dopisné slavnosti a hasičská soutěž, za což patří jejich organizátorům poděkování. Věřím, 
že si obě tyto akce našly své věrné příznivce a jejich organizátoři byli spokojení. Velké po-
děkování patří taktéž všem zaměstnancům obce, kteří mimo práce, kdy se starají o vzhled 
obce, čistotu veřejných prostranství, správu a údržbu budov a ostatního majetku, odpadové 
hospodářství, údržbu zeleně a další, taktéž ochotně připravovali zázemí pro tyto akce. 

Rád bych vás pozval na jednu akci v září, kdy bychom rádi s pomocí místních aktivních obyva-
tel, za finančního přispění nadace VIA České spořitelny, zkrášlili prostředí místních rybníčků a vy-
tvořili tak místo pro procházky, odpočinek a vzájemné setkávání obyvatel všech generací. Plánu-
jeme propojit odpočinkové lavičky mlatovými chodníčky tak, aby se dalo suchou nohou projít mezi 
jednotlivými rybníčky a mohli byste si dopřát procházky i v blátivých dnech. Tato akce je plánována 

na 14. září od 9.00 hodin. Akce je urče-
na pro všechny bez rozdílu věku, včet-
ně dětí. Kdo máte chuť, přijďte se za-
pojit do zkrášlení tohoto místa, ale také 
se trošku pobavit. Věřme, že nám září 
přinese ještě pár hezkých, slunečných 
a teplých dnů, než se o slovo přihlásí 
podzim. Vám všem přeji do podzimních 
dnů dobrou náladu, hodně úsměvů po-
hodu a pevné zdraví.

 Zdeněk Kubala, starosta

29. ročník Sochových národopisných slavnos-
tí, který se uskutečnil v sobotu 24. srpna v areálu 
u školky, je za námi. A jaký byl ten letošní ročník? 
Jak už to u akcí pořádaných venku bývá, velký po-
díl na hladkém průběhu má počasí. A to nás tento-
krát podrželo na sto procent. Bylo nádherně, nebe 
bez mráčku a teplo (možná až moc). V připrave-
ných stanových přístřešcích se tak lidé neschová-
vali před deštěm, ale hledali v nich spíše stín. 

Po představení účinkujících byl program za-
hájen pořadem dětských souborů „To najlepši 
z urody“, do něhož si děti vybraly pásma, která 
patří mezi jejich nejoblíbenější. Následoval pořad 
dospělých souborů s výmluvným názvem „Vepřo 
knedlo zelo aneb co můžeš zažít na Sochovkách“. 
Diváci v něm mohli vidět, jak se dá slovem i po-
hybem ztvárnit téměř vše, co k Sochovkám patří: 
od zkoušek, průvodu, vystoupení po večerní zá-
bavu, ale také typické dobroty, které se zde dají 
ochutnat.

Podvečerní čas zpříjemnila návštěvníkům Mu-
sica Folklorica se svými sólisty a Ženským sbo-
rem Oskoruša z Velké nad Veličkou. Po dlouhé 
době jsme se mohli u nás ve Lhotce zaposlouchat 
do krásných písní a skladeb především z Horňác-
ka.

Vyvrcholením programu letošního ročníku 
byl humorně laděný večerní pořad „Ulov si své-
ho folkloráka“ o tom, jak je v dnešní době těžké 
pro folklorní soubory sehnat, a hlavně udržet si 
ve svých řadách tanečnice a především tanečníky.

Během odpoledne a večera vyhrávaly k posle-

Letošní největší lhotecká akce – Sochovky – 
byla úspěšná, ale je už za námi. Pro půl druhou 
tisícovku návštěvníků byla v areálu mateřské 
školy zahájena v sobotu 24. 8. po poledni a let-
ní počasí s teplou nocí umožnily těm posledním 
v areálu mateřské školy posedět u dobrého 
folkloru až do brzkých ranních hodin.

Ne všichni návštěvníci Sochovek však 
vědí, že:

- pro organizátory a jejich pomocníky začala 
příprava už ve středu. Bylo nutno postavit něko-
lik velkých stanů, roznést stoly a lavice pod ně. 
Čtrnáct řad lavic bylo rozneseno i pod jeviště. 
Byla ale provedena a zajištěna i celá řada dalších 
větších i drobnějších úkonů pro tuto velkou akci 
v areálu i budově mateřské školy. To obstarali 
pod vedením ředitele Sochovek Tomáše Kaluse 
zejména členky, členové a přátelé souborů koz-
lovického Valašského vojvody a lhoteckých Pilek.

- ve středu už také začala v kuchyni školky 
příprava na pečení koláčů. Ty jsou každoročně 
dílem, ale i chloubou lhoteckých žen. Od čtvr-
tečních brzkých ranních hodin se pod odborným 
dohledem Karly Slípkové koláče pekly, aby se 
již odpoledne z téměř dvě stě padesáti velkých 
makových, tvarohových a hruškových větší část 
rozprodala mezi Lhoťany. Upekla se i více než 
čtyřstovka koláčků malých pro slavnostní recep-
ci i prodej návštěvníkům. Nezůstal ani jeden.

- v pátek a v sobotu se pak z pekařek staly 
kuchařky, které pod vedením Boženky Kaluso-
vé na slavnosti přesvědčily necelou pětistovku 
strávníků, zejména z řad účinkujících, že vepřo-
-knedlo-zelo se ve Lhotce umí. 

- následujícího dne se po nedělní mši k pa-
mátce Vincence Sochy organizátoři a jejich po-
mocníci opět sešli v areálu, aby budovu školy 
i celé její okolí uvedli do původního stavu. Sa-
mozřejmě, že se jim to podařilo.

Dvou zajímavostí si mohli návštěvníci 
všimnout i u lhoteckého souboru Pilky:

- k dvaadvacítce stávajících členů souboru, 
kteří mají průměrný věk pětasedmdesát let, 
přibyl v letošním roce nový lhotecký pár o pět-
advacet let mladší. Manželé Míša a Miloš Ba-
llovi začali zkoušet od jara se souborem nové 
pásmo, a bylo proto už i jejich zásluhou, že se 
divákům letos tak líbilo.

- ve svém letošním vystoupení ukázali členo-
vé souboru Pilky divákům, jak to kdysi „chodilo“ 
na krmášové zábavě. S názornou ukázkou jim 
pomohl a na jevišti s nimi po letech vystoupil 
i ředitel prvních Sochovek – letošní čerstvý se-
dmdesátník Luděk Žídek.
  Vybrali i zdokumentovali Zd. + P. Paskovi 

Řadu akcí připravil v letošním roce pro své 
členy, ale i ostatní Lhoťany a jejich přátele výbor 
lhoteckého Klubu seniorů. A byl rád, že se mno-
ho nečlenů, zejména ze starších ročníků, těch 
akcí zúčastnilo. A co víc? Dle jejich vyjádření byli 
velice spokojeni. Proto tentokrát v pondělí 16. 
září uskutečňují senioři od 15 hodin na Kuříně 
takové opékání buřtů, při kterém by se rádi viděli 

zejména s těmi, kteří o vstup mezi ně uvažují. 
Kromě buřtů, opékaných na novém grilu a ob-
čerstvení, čekají všechny účastníky i zábavné 
sportovní soutěže přiměřené věku starších ob-
čanů. Tak co? Přidáte se k nám?  P. P. 

Buřty pro současné i nové členy klubu

Termíny svozu komunálního odpadu 
v září: pondělí 2. 9., 16. 9. a 30. 9. 

chu, ale i k tanci muziky zúčastněných souborů 
na vedlejší scéně za školou. Po skončení všech 
pořadů na hlavním pódiu se zábava přesunula 
právě tam a pokračovala dlouho do noci, která 
byla velmi teplá a jasná. 

Nejen programová nabídka byla velmi pestrá, 
také ve stáncích s občerstvením bylo z čeho vybí-
rat. K zahnání hladu i žízně, která byla v letošních 
vysokých teplotách obzvlášť velká, bylo připrave-
no jako vždy mnoho lákavých dobrot.

Sochovky přilákaly i letos do Lhotky hodně di-
váků, i když konkurence kulturních akcí v okolních 
obcích byla nabitá. Věřím, že u nás všichni prožili 
příjemné odpoledne a večer s folklorem, přáteli 
nebo dobrým jídlem a pitím. Velmi si této divácké 
přízně vážíme a doufám, že si všichni návštěvníci 
letošního ročníku přinesli domů hodně hezkých 
zážitků.

Na závěr ještě poděkování těm, bez kterých 
by Sochovy národopisné slavnosti nemohly být 
realizovány: Děkujeme opět těm desítkám lidí 
nejen ze Lhotky, kteří opět obětavě pomohli při 
přípravách, v průběhu akce, ale také s úklidem 
po jejím skončení. Jsme rádi, že ochotných po-
mocníků přibývá, a snad bude mít tento trend 
i nadále vzestupnou tendenci. Neobešli bychom 
se samozřejmě ani bez finančních prostředků. 
Největší část nákladů pokryje dotace, kterou 
nám poskytuje Moravskoslezský kraj, do roz-
počtu slavností přispěli i další sponzoři ze Lhot-
ky i z okolí. Všem podporovatelům včetně Obce 
Lhotka patří také velké poděkování. 

V příštím roce nás čeká jubilejní 30. ročník, 
na který už vás teď co nejsrdečněji zveme, tak-
že si můžete poznačit do kalendáře datum 23. 
srpna 2025.

Na přelomu července a srpna od 29. 7. do 2. 
8. řešily děti s detektivem Očkem lhotecké zá-
hady. Ve Lhotce, v areálu mateřské školy, totiž 
probíhal už osmý příměstský tábor. A právě 
Lhotecké záhady byly letošním tématem. 

Detektiv Očko je nejlepší detektiv široko da-
leko. Vyřešil už stovky případů, ale ve Lhotce 
na něj čekala opravdová výzva! Naštěstí měl 
detektiv spoustu malých pomocníků, kterým 
každý den nechával zašifrované zprávy. Děti 
musely zprávy vyluštit a poté řešit zajímavé de-
tektivní záhady. Společně jsme vyřešili Případ 
zvlčilých vlků, Případ snědených perníků, dále 
děti pomohli Očkovi sepsat Popis ztracené dívky 
a s detektivem Očkem jsme si zahráli Vražed-
nou štafetu, která měla největší úspěch. Kromě 
lhoteckých záhad jsme opět podnikli celodenní 
výlet na Ondřejník a některým dětem se podařilo 
poprvé zdolat i jeho vrchol! Nelze opomenout ani 
oblíbené malování táborových triček. V průběhu 
týdne děti v areálu také nacházely tři ztracené 
věci – šátek, brýle a pohádkovou knihu. Když 
jsme dali hlavy dohromady a vyluštili poslední 

Upozorňujeme, že v obci platí obecně zá-
vazná vyhláška O regulaci hlučných činností 
v obci, podle které je každý povinen zdržet se 
o nedělích a státem uznaných dnech pracovní-
ho klidu po celý den veškerých prací spojených 
s užíváním zařízení a přístrojů způsobujících 
hluk. Porušení povinností stanovených touto 
obecně závaznou vyhláškou lze postihovat 
jako přestupek. Proto vás žádáme, dodržujte 
tuto vyhlášku a dopřejte klidu o nedělích a svát-
cích svým sousedům i návštěvníkům obce.

Taktéž upozorňujeme vlastníky nemovitostí, 
kteří je používají k rekreačním účelům či krát-

kodobému pronájmu, aby zajistili dodržování 
přiměřeného denního i nočního klidu tak, aby 
nebyli majitelé sousedních nemovitostí obtěžo-
vání nadměrným hlukem. Dle § 1013 Občan-
ského zákoníku, odst. 1 se vlastník nemovitostí 
zdrží všeho, co působí, že odpad, voda, kouř..., 
hluk, otřesy a jiné podobné účinky vnikají 
na pozemek jiného vlastníka (souseda) v míře 
nepřiměřené místním poměrům a podstatně 
omezují obvyklé užívání pozemku. Buďte ohle-
duplní ke svým sousedům. Ne všichni si můžou 
užívat dovolené, ale musí ráno vstávat do prá-
ce. Děkujeme.  oú

Upozornění na obecně závaznou 
vyhlášku a dodržování nočního klidu

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného pů-
vodu, velkoobjemový a elektroodpad můžete 
odevzdávat vždy v sobotu od 10 do 12 hodin 
na sběrném místě u bývalého kravína, případně 
po tel. domluvě v pracovní době obecního úřadu. 
Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa mimo 
provozní dobu, a to ani biologicky rozložitelný od-
pad, který přijde do uzamčeného prostoru. Nevha-
zujte trávu a zbytky rostlin přes plot. Mimo provozní 
dobu můžete odkládat pouze větve z ořezu stromů 

a keřů na vyznačené místo. Na toto místo neod-
kládejte mezi větve a jiný biologicky rozložitelný 
odpad stavební řezivo, jako jsou palety a desky 
s hřebíky, různé bedny s kováním apod. Tento 
odpad se štěpkuje a kovové části ničí nože. Zbylé 
hřebíky taktéž poškozují pneumatiky traktoru a au-
tomobilů, které odpad na sběrné místo přivážejí. 

Nevybírá se stavební odpad, jako jsou 
cihly, střešní krytiny, desky, stavební suť, 
okna aj.  Děkujeme.  oú

Odpadové hospodářství

Prosluněné Sochovy národopisné slavnosti

Osmý příměstský tábor ve Lhotce

jubilea

V měsíci září oslaví svá životní jubilea:
Marie Pečínková – 90 let

Václav Matěj – 83 let
Hedvika Kociánová – 82 let

Marek Kubala – 55 let

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

vzkaz od Očka, největší záhada byla vyřešena! 
Ve Lhotce žije Pohádková babička, která šátek, 
brýle a knihu pohádek ztratila. Proto byl celý 
pohádkový svět naruby. Dětem se podařilo po-
hádkovou babičku najít v lese a vrátit jí ztracené 
věci. V pohádkovém světě je už zase všechno 
v pořádku. Za odměnu dala babička dětem Hon-
zovy buchty. To byla svačina. MŇAM!

Další MŇAM připravovala dětem v kuchyni 

MŠ Radka Holečková, které tímto děkujeme. 
Poděkování za spolupráci patří také paní ředi-
telce Radaně Buďo a hlavně OÚ Lhotka, který 
tábory ve Lhotce podporuje.

Rodiče měli možnost každý den sledovat 
průběh táboru na instagramu kriko_cz, další 
fotky jsou zveřejněny na webových stránkách 
www.kriko.cz.

 Vedoucí tábora Kristýna Kotalová

Pár střípků ze Sochovek
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Namasírujme lýtka, dejme nohy do pedálů 
a pojďme se s Radkem a Pavlem projet 

na kole. Uvidíme nejen krásnou přírodu, ale 
i radosti a strasti obyvatel Rwandy a Ugandy.

Přednáška Rovníková Afrika na kole

Lhotka

slovo starosty

Vážení spoluobčané,
pomalu se vybarvující listí stromů a keřů, chladná a občas mlhavá 

rána nám hlásí, že je podzim. Doufejme, že i ten nám přinese ještě pár 
pěkných dnů, abychom stihli připravit zahrady, zahrádky a okolí našich 
domovů na zimu. Při těchto pracích vzniká i zvýšené množství biologicky 
rozložitelného odpadu, ať už z ořezu stromů a keřů nebo shrabaného listí 
a trávy. Pokud nejste schopni tyto odpady zpracovat např. v domovních 
kompostérech na vašich zahradách, máme u budovy bývalého kravína zřízeno sběrné místo, 
kde můžete tyto odpady zdarma odkládat. Proto vás žádám, zdržte se pálení trávy, listí a větví 
a odvezte tento odpad na toto sběrné místo a neobtěžujte své sousedy nepříjemným kouřem. 

V polovině září jsme také u nás v obci čelili rozmarům počasí, kdy během několika dnů 
na naše území spadlo extrémní množství srážek. Naše obec na tom byla v porovnání okolních 
měst a obcí celkem dobře, ale i tak voda ukázala svou sílu. Vylily se oba lhotecké potoky, bylo 
zaplaveno několik sklepů, přelila se hráz rybníka a voda se hnala i tam, kde běžně neteče.

Děkuji za pomoc a obětavost hasičům, obecním zaměstnancům a všem, kdo se přičinili jakou-
koliv činností ke zmírnění škod přívalových vod. Děkuji také vám, kteří jste se zapojili i do násled-
ného úklidu obecních komunikaci a veřejného prostranství a pomohli tak obecním zaměstnancům, 
kteří měli, a ještě mají, hodně práce s odstraňováním následků této mimořádné situace. Přívalové 
vody poškodily také několik obecních komunikací, které obecní zaměstnanci postupně opravuji, 
tak aby byly bez větších problémů sjízdné. Proto vás prosím o trpělivost s případnými omezením 
provozu na těchto komunikacích v průběhu oprav. Přeji vám hodně slunečných a vybarvených 
podzimních dnů, mnoho úsměvů a dobrou náladu.  Zdeněk Kubala, starosta

V sobotu 21. září proběhla dlouho plánova-
ná brigáda u lhoteckých rybníčků, jejímž cílem 
byla úprava povrchu nových chodníčků. Tyto 
chodníčky vedou kolem laviček, které byly po-
řízeny z rozpočtu obce, a tvoří propojení mezi 
rybníčky a sportovištěm. 

Brigády se zúčastnilo osm dobrovolníků 
z řad dospělých a šest mladých hasičů. Děku-
jeme všem za účast a pomoc, především mla-
dým hasičům, kteří přišli na brigádu a společně 
s dospěláky zapojili do úpravy nových chodníč-
ků. Poděkování patří také obecním zaměstnan-
cům, kteří odvedli tu nejtěžší práci při výstavbě 
chodníčků (zaměření, výkop, návoz kameniva, 
hutnění atd.), Bohdě Stonavské za organizaci 
tvořivého koutku pro děti při brigádě a Martě 
Kubalové za přípravu chutné svačinky a zajiš-
tění občerstvení. Taktéž děkujeme Mateřské 
škole Lhotka, která se zapojila do zkrášlování 
okolí našich rybníčků, kdy paní učitelky společ-

jubilea

V měsíci říjnu oslaví svá životní jubilea:
Rudolf Ivánek – 89 let

Helena Závodná – 81 let 
Jaromír Klimek – 81 let
Karel Závodný – 81 let

Svatopluk Němec – 50 let 

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

Dobrovolnická výstavba chodníčků kolem rybníčků 

ně s dětmi zasadily vrbu jívu, která bude první 
jarní potravou pro včely, a při tom nadšeně 
krmily ryby v rybníčku. Společnou výstavbou 
mlatových chodníčků se snažíme vytvořit místo 
pro procházky, odpočinek a vzájemné setkává-
ní obyvatel Lhotky všech generací. Jsem rád, 

že se našli lidé, kterým záleží na tom, jak to 
u nás vypadá, a jsou ochotni pro místo, kde žijí, 
něco udělat. 

Tyto chodníčky jsou budovány za fi-
nanční podpory nadace VIA České spořitel-
ny ve výši 100 000 Kč.

Zase po roce jsme se sešli na volejbalovém 
turnaji na Kuříně. Přes léto jsme chodili hrát 
pondělí a středy a pevně jsme doufali, že se 
budeme scházet ve velkém počtu. Bohužel, 
letos chodilo málo sportovců! Ani pěkné hřiště 
a počasí víc lidi nepřilákalo. Ale v neděli 8. září 
se nás sešlo dost. 

Sestavili jsme čtyři družstva a turnaj mohl 
začít. Všichni hráli jako o život, dávali do hry 
všechny síly. Nádherné výměny, smeče, po-
dání. Celé odpoledne nás provázelo krásné, 
slunečné počasí, které také nalákalo fanoušky, 

kteří přišli podpořit tuto akci. Bylo postaráno 
o dobré pohoštění – grilované klobásy, pivo, 
zákusky i nealko. Jak už to bývá, musí být vítě-
zové a poražení. Vyhráli modří, druzí byli žlutí, 
třetí zelení a čtvrtí oranžoví. Všichni si zaslou-
žili vítězství. Hra nás provázela až do západu 
slunce. Spokojenost a sportovní zážitky v nás 
dlouho zůstanou. Zase si můžeme říct „Vyhrál 
volejbal!“

Děkuji všem, kteří se podíleli na turnaji, ale 
hlavně těm, kdo chodili v létě na volejbal! 

 Bohdana Stonavská

Volejbalový turnaj na Kuříně

V sobotu 31. srpna se na místním sportovi-
šti Kuřín uskutečnila tradiční hasičská soutěž 
v požárním útoku, která přilákala dvě desítky 
týmů mužů a žen z okresu F-M. Tato pohárová 
soutěž byla zároveň 9. kolem Netradiční ligy, jíž 
se naše družstva účastní.

Soutěžní klání začalo ve 14 hodin, kdy se 
na startovní čáru postavili domácí muži ze 
Lhotky. Klukům se požární útok obzvláště vy-
dařil a s časem 20,34 s nejenže zvítězili ve své 
kategorii, ale zároveň vylepšili loňský traťový 
rekord o více než půl vteřiny. Na druhém místě 
skončily Nižní Lhoty B a na místě třetím muži 
z Hukvald. V ženské kategorii zvítězily již po-
osmé v řadě domácí holky ze Lhotky, na dru-
hém místě byly ženy ze sousedních Kozlovic 
a na třetím místě holky z Krásné-Mohelnice. 
Soutěže se také zúčastnilo mladé družstvo 
žen ze Lhotky B, které ale po malém zaváhání 
na béčkovém spoji skončilo na 6. místě.

Hasičská soutěž v požárním útoku tedy ne-
jen ukázala dovednosti hasičů, ale také posílila 
komunitní vazby a přinesla radost a zábavu pro 
všechny zúčastněné. Těšíme se na další ročník 
této oblíbené akce a zároveň chceme poděko-

Hasičská soutěž Netradiční ligy
vat sponzorům, díky kterým máme možnost 
tuto tradiční soutěž pořádat. Velký dík patří 
FA Tesař mražené za občerstvení, p. Mirosla-

vu Zajasovi za poháry pro soutěžní družstva 
a také OÚ Lhotka za bezplatné zapůjčení spor-
tovního areálu.

Zejména když meteorologové předpovídají 
extrémní srážky, je jim nutno věřit… A tak byl 
termín každoročního opékání buřtů lhoteckého 
klubu seniorů z poloviny září přesunut organi-
zátory z výboru hned dvakrát. A nakonec zvo-
lený pondělní termín 23. září vyšel „počasově“ 
na jedničku. 

A dále už to byla „klasika“ – dvě várky klobá-
sek s chlebem a hořčicí, čepovaná Radegasto-
va dvanáctka, láhvová desítka, Birell, ale i káva 
a nealko nápoje. K vidění, ale hlavně k využití 
byly „věci“ trvalé hodnoty, které si mohl klub 
zakoupit z dotací MASky – Místní akční sku-
piny Frýdlantsko – Beskydy u společných akcí 
v předchozích letech. Především to byl gril, ze 
kterého mohli všichni ochutnat dozlatova ope-
čené buřty, ale i kuželky a elektronické šipky, 
které byly doplňkovým zábavným programem 
pohodového odpoledne na lhoteckém Kuříně. 
Zpestřením byly i gratulace přítomné devade-
sátileté jubilantce s přípitky na její zdraví. 

Sportovního zápolení u šipek i kuželek vy-
užila většina příchozích a sladké odměny nej-
lepším byly zvoleny tak, aby jimi bylo možno 
podělit všechny účastníky. A ještě jednu mož-
nost měli všichni, kteří na opékání dorazili. Pro-

Třetí termín „buřtů“ vyšel na jedničku
hlédnout si nebo se i projít jako první po nových 
cestičkách, které kolem rybníčků jsou další 

možností spojení sportoviště Kuřín se středem 
obce.  P. Pasek

Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový a elektroodpad může-
te odevzdávat vždy v sobotu od 10 hod do 12 
hodin na sběrném místě u bývalého kravína, 
případně po tel. domluvě v pracovní době 
obecního úřadu. 

Neodkládejte odpad v okolí sběrného místa 
mimo provozní dobu, a to ani biologicky roz-
ložitelný odpad, který přijde do uzamčeného 
prostoru. Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odkládat 
pouze větve z ořezu stromů a keřů na vyznače-
né místo. Na toto místo neodkládejte mezi vět-
ve a jiný biologicky rozložitelný odpad stavební 
řezivo, jako jsou palety a desky s hřebíky, 
různé bedny s kováním apod. Tento odpad se 
štěpkuje a kovové části ničí nože. Zbylé hřebí-
ky taktéž poškozují pneumatiky traktoru a auto-
mobilů, které odpad na sběrné místo přivážejí. 

Nevybírá se stavební odpad, jako jsou 
cihly, střešní krytiny, desky, stavební suť, 
okna aj. Děkujeme. 

Sběr nebezpečného odpadu bude probí-

hat v sobotu 19. 10. od 10 do 12 hodin na sběr-
ném místě u bývalého kravína. Nebezpečné 
odpady neodkládejte, ale předejte osobně 
zaměstnancům obce, kteří ho následně předají 
odborné svozové firmě.

Mezi nebezpečné odpady patří: Mazací 
a motorové oleje, olejové filtry, tonery, použi-
té obaly od postřiků a jiné chemikálie, zbytky 
barev, laků a ředidel, autobaterie, prošlé a ne-
potřebné léky. 

ROZBITÉ ČI ROZEBRANÉ televizory, mo-
nitory, obrazovky, rádia, počítače, lednice, 
mrazničky, sporáky, pračky.

Termíny svozu komunálního odpadu 
v říjnu: pondělí 14. 10. a 28. 10.  OÚ

Informace k odpadovému hospodářství

Upozorňujeme majitele psů, ať z řad místních 
občanů či návštěvníků naší obce, na zákaz volné-
ho pobíhání psů v obci. Opakovaně se vyskytují 
nezabezpečení volně pobíhající psi, kteří se bez 
dozoru i „pod dozorem“ pohybují po veřejných 
prostranstvích, ohrožují a obtěžují ostatní občany 
naší obce, znečišťují a poškozují veřejné prostran-
ství i soukromé majetky a nahánějí lesní zvěř. 
V neposlední řadě hrozí i samotným psům mož-
nost zranění při kolizi s automobily nebo cyklisty.

Majitelé těchto psů také porušují obecně zá-
vaznou vyhlášku č. 2/2011, kterou se stanovují 
pravidla pro pohyb psů a jiných zvířat na ve-
řejném prostranství v obci Lhotka. (Na veřej-
ném prostranství je možný pohyb psů „pouze 
na vodítku“. Fyzická osoba, která má pohyb 
psů na veřejném prostranství pod kontrolou či 
dohledem, je povinna odstranit znečištění ve-
řejného prostranství psími exkrementy.) 

Děkujeme.  OÚ

Upozornění na zákaz volného pobíhání psů a znečišťování 
veřejných prostranství i soukromých majetků

V pondělí 23. září jsme se vydali přiložit ruku 
k dílu při zkrášlování našich rybníčků. S dětmi 
a s pomocí pana starosty jsme zde zasadili vrbu 
jívu. Převážně chlapci se zapojili do přípravy vý-
kopu pro vrbu a její zasypání. Děvčata si užívala 

podzimního sluníčka a nakrmila rybičky. Věříme, 
že se zde bude naší vrbě dařit, na jaře poskytne 
první potravu včelkám a po zbytek roku příjemný 
stín a zázemí pro ptáčky. 

 Za kol. MŠ Lhotka Bc. Radana Buďo

Děti z mateřské školy Lhotka se také 
zapojily do zkrášlování naší Lhotky! 
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slovo starosty

Vážení spoluobčané,
máme tady listopad, předposlední měsíc letošního roku. Vybarvená 

příroda, ranní mlhy a hromady spadaného listí nám připomínají, že se 
pomalu blíží zima. S koncem listopadu také vstoupíme do adventního ob-
dobí a budeme se těšit na blížící se vánoční svátky. Doufejme, že nám 
počasí přinese ještě pár hezkých dnů, abychom dokončili přípravu našich 
zahrádek, zahrad a domovů na zimu. 

Rád bych poděkoval obecním zaměstnancům, kteří se se ještě od zářijových přívalových 
dešťů od práce nezastavili. Hned po opadnutí vody zprůtočnili koryta lhoteckých potoků, vy-
čistili příkopy a propustky. Poté se pustili do opravy komunikace na Sovjanku, kterou přívalová 
voda spláchla na přilehlé louky, a taktéž provedli provizorní opravy části poškozených míst-
ních komunikací. Následně probíhaly práce na zhotovení šachtic a výměně dešťové kanali-
zace v areálu U Školy, která byly prorostlá kořeny vzrostlých vrb v její blízkosti. V současné 
době obecní zaměstnanci opravuji poškozenou komunikaci vedoucí od potoka Olešná k paní 
Harabišové, kde pokládají betonové železniční pražce. Ještě je čekají terénní úpravy a osetí 
trávníku po výměně kanalizace u mateřské školy. Při tom všem stíhají údržbu zeleně, obecní-
ho majetku, úklid veřejného prostranství a zajišťují odpadové hospodářství v obci. Proto bych 
vás chtěl požádat, abyste jim nepřidělávali práci a neodkládali na sběrná místa tříděného 
odpadu odpady, které tam nepatří. Věříme, že nám počasí vydrží a podaří se do konce listo-
padu dokončit letošní největší investiční akci, kterou je výstavba nového chodníku kolem kraj-
ské komunikace směrem na Kozlovice. Součástí této akce není výstavba veřejného osvětlení 
a kryté autobusové čekárny. Obojí se bude řešit po kolaudaci stavby, předpokládáme zjara 
příštího roku. 

Přeji vám hodně hezkých, vybarvených podzimních dnů, a hlavně dobrou náladu. 
 Zdeněk�Kubala,�starosta

V sobotu 19. října proběhla odložená Lho-
tecká drakiáda, jubilejní dvacátá. Počasí tento-
krát oproti původnímu datu odpovídalo babímu 
létu – bylo příjemně teplo, slunečno, ovšem 
s jednou „malou“ nevýhodou: Příliš nefouka-
lo, a tak se drakům do vzduchu moc nechtě-
lo. Nakonec se těm nejvytrvalejším přece jen 
podařilo draky do nebeských výšin dostat. Ně-
kterým z nich se tam naštěstí zalíbilo, takže se 

nad hlavami dětí i dospělých, kterých se sešlo 
na Horečce dost, vznášeli poměrně dlouho. 
Mezi draky převládaly nejrůznější modely ku-
pované, od netopýra po motýla, našly se však 
také dva modely domácí výroby, z nich jeden 
už lze považovat téměř za rodinné stříbro, pro-
tože se dědí z otců na syny.

Koho už nebavilo pouštění draků, zabavil se 
jinak – děti si třeba odběhly hrát do nedaleké-

ho lesa, dospělí klábosili, všichni se mohli také 
posilnit dobrým jídlem a pitím.

Drakiáda byla ukončena jako vždy společ-
nou fotkou všech dětských účastníků a losová-
ním tomboly. Kdo nevyhrál, získal aspoň pa-
pírovou růži, protože o tomto víkendu se také 
slavil lhotecký krmáš.

Díky všem, kteří se zúčastnili, ale hlavně 
těm, kteří celou akci připravili.

poděkování

Chtěli bychom touto cestou poděkovat OÚ Lhotka za příkladnou spolupráci a podporu při 
zajištění dotace na pořízení a nákup 4 ks radiostanic – přenosných terminálů pro digitální rádi-
ovou síť PEGAS z programu IROP (EU). 

Radiostanice jsou v zásahové jednotce hasičů naprosto nepostradatelným nástrojem, který 
významně přispívá k efektivitě a bezpečnosti zásahů. Celkové náklady na pořízení radiostanic 
činily 180 870,80 Kč, příspěvek z dotačního programu IROP byl 171 827,26 Kč a z obecního 
rozpočtu bylo uhrazeno 9 043,54 Kč. Ještě jednou tedy děkujeme za nasazení a čas věnovaný 
celé realizaci, díky kterému bylo možné dotaci úspěšně využít. Těšíme se na další možnosti 
spolupráce a děkujeme za váš profesionální přístup.  SDH�Lhotka

Odložená jubilejní drakiáda i s tombolou

„Na posvícení všecko tu voní, tak jako 
v apatyce, v každem stavení tluču koření, dě-
laju jitrnice…“

To při tanci zpíval soubor Pilky na letoš-
ních Sochových slavnostech účastníkům fes-
tivalu v pásmu, které mělo všem přiblížit, jak 
se kdysi u nás ve Lhotce slavil krmáš. Ten 
odedávna byl a dosud je vzpomínkovou slav-

ností každoročního výročí posvěcení – odtud 
posvícení – kostela, v našem případě lho-
tecké kaple Navštívení Panny Marie. O celé 
řadě zvyků i průběhu – v minulosti dvouden-
ního slavení krmáše – se už dovídáme pouze 
z vyprávění starších spoluobčanů.

To, že lhotecká kaple u nás vždy patřila 
a stále patří mezi významné pamětihodnos-
ti naší beskydské obce, se v letošním roce 
zvýraznilo navíc o její tři kulatá jubilea. Po-
stavena byla před sto osmdesáti léty – v roce 
1844, poprvé přestavěna před sto šedesáti 
léty – v roce 1864 a podruhé před devadesáti 
léty – v roce 1934. Nejenom proto se letos 
na krmášové třetí říjnové nedělní mši svaté 
sešla v kapli více než stovka věřících, ale 
i ostatních návštěvníků. Ti všichni byli navíc 
odměněni písněmi Cantamusu – farního sbo-
ru, který již téměř deset let ve Lhotce, Koz-
lovicích, ale i jinde dokazuje svoji stoupající 
kvalitu. Jestli pak doma všechny čekala kr-
mášová husa, to se neví, ale po mši u kaple 
hruškové, makové a tvarohové koláčky s ví-
nem červeným i bílým byly. Místo do hospody 
– jako kdysi – se tentokrát šlo domů, ale hlav-
ní je to, že se ani letos na krmáš ve Lhotce 
nezapomnělo.

A kdo tam nebyl a na výroční krmáš si 
třeba nevzpomněl, tomu ať každoroční pěk-
né lhotecké výročí připomene alespoň toto 
vzpomínkové ohlédnutí, které na otázku: 
„Čí je krmáš?“ odpovídá po lhotecku i letos: 
„Náááš!“ 

 P.�Pasek

Čí je krmáááš? ...Náááš!

jubilea

V�měsíci�listopadu�
oslaví�svá�životní�jubilea:

Marie Bílková – 90 let
Mojmír Božoň – 65 let 

Všem oslavencům přejeme hodně štěstí, 
pohody a pevné zdraví.

krátce z obce... 

Svoz�odpadu
Termíny svozu komunálního odpadu v lis-
topadu: pondělí 11. 11. a 25. 11.

Odpadové�hospodářství
Biologicky rozložitelný odpad rostlinného 
původu, velkoobjemový a elektroodpad 
můžete odevzdávat do konce listopadu 
vždy v sobotu od 10 do 12 hodin na sběr-
ném místě u bývalého kravína, případně 
po tel. domluvě v pracovní době obec-
ního úřadu. Neodkládejte odpad v okolí 
sběrného místa mimo provozní dobu, 
a to ani biologicky rozložitelný odpad, 
který přijde do uzamčeného prostoru. 
Nevhazujte trávu a zbytky rostlin přes 
plot. Mimo provozní dobu můžete odklá-
dat pouze větve z ořezu stromů a keřů 
na vyznačené místo.  oú

V pátek 11. října jsme cestovali na kole 
po rovníkové Africe – Rwandě a Ugandě 
v sále Obecního domu ve Lhotce. Oběma stá-
ty nás provezli cestovatelé Radek Zlý a Pavel 
Kurpil. 

Zatímco u nás vládla zima, Radek s Pav-
lem se vydali za teplem na kole jen s věcmi, co 
si vezli v brašnách. Oba cestovatelé nás vtáhli 
do poutavého vyprávění o zemích, které jsou 
nám vzdálené nejen dálkou, ale také stylem 
života. Dozvěděli jsme se, jak tam lidé žijí, jak 
pracují, co umí udělat s minimem, vážit si vody 
– kdy pro ni chodí i děti až 3 km daleko. Pře-
pravují objemné věcí na kole, vozí tak na trži-
ště slepice nebo prasátka. Ve volné přírodě 
potkali slony, žirafy, hrochy, antilopy, opice, 
ptáky i jeřába královského, kterého má Ugan-
da na vlajce. Z Rwandy dojeli Radek s Pavlem 
do Ugandy, v nohách už měli spoustu kilome-
trů, každý den bylo potřeba postavit stany 

a postarat se o večeři. V jídelníčku převažova-
lo kozí maso. Jejich heslo „v Africe nejsi nikdy 
sám“ jsme viděli na fotkách a videích. Vždy 
měli kolem sebe spoustu dětí a domorodců. 
Jejich cesta v Ugandě vedla také do města 
Mpigi, kde se setkali s ředitelem školy Patri-
kem, který se stará o školu a církevní záleži-
tosti. Tamní škola je nesrovnatelná s našimi 
školami. Promítání a skvělé vyprávění obou 
cestovatelů po zajímavých místech Rwan-
dy a Ugandy navštívilo ve Lhotce skoro 100 
příznivců, kterým se beseda moc líbila. Dob-
rovolné vstupné bude věnováno na výstavbu 
školy v Ugandě ve městě Mpigi. Vybralo se 
12 000 Kč. Moc děkujeme všem za finanční 
příspěvky. Radkovi a Pavlovi děkujeme, že 
nám přiblížili krásy i strasti rovníkové Afriky. 
Budeme se těšit na další jejich cestovatelský 
úlovek. 

� Bohdana�Stonavská

Cestovatelská přednáška o Africe

V říjnu naši mateřskou školu Lhotka na-
vštívil opět pan Martin Hlaváč – ochránce 
přírody, rybář a myslivec. Připravil si pro děti 
besedu na téma „Zvěř v Beskydech“. Beseda 

byla nejen o informacích, ale také o smyslo-
vém zážitku. Měli jsme možnost pohladit si 
kůže různých zvířat, potěžkat si parohy, ale 
také poslechnout si zvuky zvířat a seznámit 

se s pojmem vábnička. Věříme, že dětem 
den po dni přibližujeme krásy světa a našeho 
okolí ☺.

� Za�kol.�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo�

Beseda na téma „Zvěř v Beskydech“ v naší MŠ
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slovo starosty

Vážení spoluobčané, 
máme tady prosinec, poslední měsíc letošního roku, a před námi jsou 

Vánoce, které jsou obdobím klidu, odpočinku a vzájemného setkávání. 
Konec roku je také obdobím, kdy hodnotíme uplynulý rok a také plánu-
jeme a dáváme si předsevzetí na ten další. I já se zamýšlím, jaký byl 
rok z pohledu obce, zda se nám podařilo splnit, co jsme si předsevzali, 
a kde musíme ještě přidat. Z mého pohledu starosty hodnotím letošní 
rok jako celkem úspěšný. 

Zkraje roku se nám společně s pozemkovým úřadem podařilo dokončit v rámci realizace 
společných zařízení vybudování polních cest C7, C8 a C35. Během prázdnin jsme provedli 
kompletní rekonstrukci prostorů bývalé hospody v Obecním domě, na kterou se nám poda-
řilo získat dotaci 380 000 Kč z Moravskoslezského kraje. Pro zajištění schopnosti adekvátně 
reagovat na mimořádné události jsme sboru dobrovolných hasičů pořídili 4 ks radiostanic pro 
digitální radiovou síť PEGAS, na které se podařilo získat dotaci ve výši 183 854,36 Kč z Mini-
sterstva pro místní rozvoj. Spolu s dobrovolníky z řad občanů a za finanční podpory nadace 
VIA České spořitelny ve výši 100 000 Kč, jsme vybudovali chodníčky kolem nových rybníčků 
a osadili nové lavičky. Obecní zaměstnanci vyměnili část dešťové kanalizace v areálu U Školy, 
opravili propustek pod komunikaci na potoku Olešná a provedli položení betonových pražců 
na komunikaci v úseku potok Olešná směrem k p. Harabišové. Podél této komunikace byl 
zhotoven i odvodňovací příkop. Těsně před nástupem zimy se nám podařilo dokončit největší 
akci letošního roku, kterou bylo prodloužení chodníku podél krajské komunikace, směrem 
na Kozlovice. Na tento chodník jsme získali dotaci z IROP ve výši 85 % z uznatelných nákladů. 
Koncem listopadu byla doporučena k financování naše žádost o dotaci na vypracování archi-
tektonické studie „Využití území areálu bývalého kravína“ ve výši 1 070 000 Kč, kterou jsme 
podali do Operačního programu spravedlivá transformace. Předpokládáme, že začátkem 
příštího roku bychom mohli dotáhnout do konce Změnu č. 1 Územního plánu obce Lhotka, 
která se zdržela díky zmatkům a nejasným pravidlům s převodem do jednotného standardu 
a digitalizaci stavebního řízení. Abychom zefektivnili práci čety obecních pracovníků, navýšili 
jsme od září její počet o jednoho zaměstnance. Díky jejich odbornosti a schopnostem popa-
sovat se s pracemi, na které jsme si museli najímat odborné firmy, se nám už v letošním roce 
podařilo ušetřit nemalé finanční prostředky. Tito pracovníci, spolu se zaměstnanci obecního 
úřadu a zastupiteli obce, tvoří super tým, na který je spolehnutí, který pracuje pro zvelebení 
obce a zpříjemnění vašeho života u nás ve Lhotce. Věřím, že tomu tak bude i nadále a sa-
mozřejmě s vaší pomocí budeme moct Lhotku ukázat všem, kdo obec navštíví, jen v tom 
nejlepším světle. 

Samozřejmě nejdůležitější hodnocení naší společné práce je to, které přichází od vás obča-
nů. Jsme rádi za zpětnou vazbu, vyjádření spokojenosti, pochvaly, podněty, ale i připomínky 
k naší práci a věcnou kritiku, která nás nutí k zamýšlení, co ještě v naší práci zlepšit. Stejně 
jako každý rok bych vás chtěl pozvat na několik tradičních akcí, na které jsme o vánočním 
čase zvyklí. Ve středu 11. prosince v 18 hodin si opět společně zazpíváme koledy na celore-
publikové akci „Česko zpívá koledy“. Sejdeme se v 17.45 hodin na prostranství před obecním 
úřadem, kde nebude chybět také něco pro zahřátí. V pátek 13. prosince v 18.00 hod vás zvu 
do sálu Obecního domu na tradiční vánoční koncert, na kterém vystoupí děti z mateřské školy, 
folklorní soubor Pilky, Pustkova cimbálová muzika, Liselotte Rokyta, pěvecký sbor Cantamus 
a další. Po koncertě bude následovat posezení u cimbálu. Děkuji všem organizátorům nejen 
těchto dvou vánočních akcí a věřím, že si z nabídky jak kulturního, tak sportovního vánočního 
vyžití vyberete. 

S blížícím se koncem roku bych rád poděkoval vám, občanům, zastupitelům, zaměstnan-
cům obce a mateřské školy, spolkům a všem, kteří nás podporujete a pomáháte nám při zve-
lebování a zviditelnění Lhotky. Přeji vám i vašim blízkým a přátelům klidné prožití vánočních 
svátků a do nového roku hodně zdraví, štěstí, úspěchů a splnění všech přání. 

� Zdeněk�Kubala,�starosta jubilea

V�měsíci�prosinci�oslaví�
svá�životní�jubilea:

Richard Stachel – 88 let
Josef Slípek – 70 let 
Jiří Závodný – 70 let

Bronislav Tesař – 65 let
Petr Rozbroj – 65 let

Lubomír Slípek – 65 let
 

Všem oslavencům přejeme hodně 
štěstí, pohody a pevné zdraví.

Upozornění obecního úřadu
Upozorňujeme majitele automobilů, aby 

v zimním období neparkovali a neodstavovali 
vozidla podél místních komunikací a na veřej-
ných prostranstvích, která nejsou určena k par-
kování z důvodu zimní údržby a odhrnování 
sněhu. 

Během této činnosti může dojít k poškoze-
ní vašich vozidel sněhovou radlicí nebo odlé-
tajícím posypovým materiálem. Uvědomte si, 
že tam, kde ještě projede osobní vozidlo, už 
se nemusí traktor s radlicí protáhnout, a ještě 
hrne nějaké množství sněhu. Neztěžujte již tak 
namáhavou a zodpovědnou práci pracovníkům 
provádějícím zimní údržbu.

Všem vstřícným majitelům automobilů děku-
jeme za pochopení.

krátce z obce 

Kalendáře�2025
Kalendáře na rok 2025 jsou k prodeji 

na obecním úřadě v jeho úředních hodinách 
a v obchodě U Ivánků.

Termíny�svozu
Termíny svozu komunálního odpadu 

v prosinci: pondělí 9. a 23. 12.

Uzavření�sběrného�místa
Upozorňujeme občany, že sběrné mís-

to bioodpadu a velkoobjemového odpadu 
v budově bývalého kravína je od 1. prosince 
uzavřené. V případě nutnosti je možné otevřít 
po dohodě na obecním úřadě nebo p. Mar-
tinem Žídkem. V pravidelném provozu bude 
opět od dubna 2025. 

Mik, Miku, Mik, Miku, Mikuláš, přišel s čer-
tem na koláč… Tuto dětskou říkanku, která je 
aktuální v současném období, celá řada z nás 
zná. A i když ti, kterým ten článeček zejména 
patří – členové lhoteckého klubu seniorů a star-
ší občané Lhotky – mají už k dětským říkankám 
pěkně daleko, přesto, a snad právě proto, se 
v duchu předvánočních tradic sejdou o prvním 
prosincovém čtvrtku 5. 12. již potřetí na přátel-
ském mikulášském posezení.

V letošním jubilejním roce, ve kterém klub 
slavil kulatých třicet let od svého založení, 
byla pro členy, ale i pro ostatní, zejména starší 
Lhoťany nadílka akcí opravdu bohatá. Ať už to 
byly zajímavé besedy, výročka, návštěvy jubi-
lantů, smažení vaječiny, autobusový zájezd, 
ale i sportovní odpoledne s opékáním buřtů, 
vše výbor klubu, často ve spolupráci s obec-
ním úřadem, ale dvakrát i s MAS – Místní 
akční skupinou Frýdlantsko-Beskydy pečlivě 
připravil. A to, že se akce vydařily, se projevu-
je i v přírůstku nových členů, kteří každoročně 
nahrazují členy odcházející bohužel do „klubů 
nebeských“.

Ale vraťme se ještě k připravovanému miku-
lášskému posezení. Uskuteční se od 15 hodin 
opět v sále Obecního domu ve Lhotce. A pro-
gram? Kromě společného pohoštění se „sva-
řáčkem“ bude opět i oblíbená vzájemná výmě-
na sladkých, slaných i jiných dobrot z vlastních 
receptů. Nebude ale chybět ani nadílka. Výmě-

 

Šachový oddíl TJ Sokol Lhotka ve spolupráci s Obci Lhotka 
pořádá 

8. ROČNÍK VÁNOČNÍHO 
ŠACHOVÉHO TURNAJE  

Turnaj se uskuteční ve Lhotce v sále Obecního domu č.p.89 
(vchod vlevo přes bývalé pohostinství OBECNÍK) 

v pátek 27. prosince 2024 
Jedná se o otevřený šachový turnaj jednotlivců ve 
skupinách pro děti a mládež, neregistrované i registrované. 

Hrát se bude podle počtu účastníků. 

Začátek turnaje: ve 13.00 hodin 

Prezence: od 12.30 – 12.45 hodin   

Startovné: 80,- Kč u prezence (děti a mládež do 15-ti let 
zdarma)  

  

Registrace: do 20.12.2024   Roman Vlášek – tel.: 734 796 259 
              Milan Genšerovský – tel.: 604 203 726 

nebo emailem: vlasek@aftermining.cz, genserovsky.m@outlook.com 

Občerstvení bude zajištěno 

Pozn.: Kdo má možnost, šachy a hodiny vítány 

Za všechny pořadatele zve TJ Sokol Lhotka, Obec Lhotka    

 

 

nou za s sebou donesené mikulášské dáreč-
ky si pak všichni mohou v tombole vylosovat 
jiné. A bude se i vzpomínat při malé výstavce 
starších i novějších kronik, ale i zápisů jednání 
z třicetileté činnosti klubu.

A protože Lhotka je obcí, kde se vždy zpí-
valo a zpívá, je připravena i harmonika s har-
monikářem… Setkání se uskutečňuje v před-
večer svátku Mikuláše, takže se nevylučuje ani 

návštěva některé z mikulášských trojic, které 
budou zrovna Lhotkou procházet.

Mikulášské posezení je poslední vlastní 
letošní akcí seniorů, ale výbor Klubu může 
všechny ujistit, že už dávno před tím, než zača-
ly lhotecké hospodyňky péct vánoční cukroví, 
„peče“ další zajímavé akce pro členy i nečleny 
Klubu seniorů Lhotky v roce novém.

  P.�Pasek

Mik, Miku, Mik, Miku, Mikuláš…

V termínu od 12. do 22. listopadu jsme se 
věnovali tématu počasí a nemohli jsme jej 
lépe naplánovat. V těchto dnech totiž děti 
zažily snad vše – jasno a slunečno, zataže-
no, déšť, vítr, mlhy a nakonec také sněžení 
a mráz. Zaměřili jsme se na rozvoj jemné mo-

toriky, popis přírodních jevů a změn počasí 
a také na kooperaci dětí a práci ve skupin-
kách. Vše jsme zakončili bobováním na škol-
ní zahradě! A už se připravujeme na příchod 
Mikuláše.

� Za�kol.�MŠ�Lhotka�Radana�Buďo

„Zprávy o počasí“ v naší školce!

Sladké povídání s paní Marcelou Krčálovou 
z Trutnova, o výrobě i blahodárných účincích 
na náš organismus, jsme si přišli poslechnout 
v úterý 19. listopadu ve Lhotce v sále Obecní-
ho domu. V průběhu večera jsme ochutnali 10 
druhů poctivých českých čokolád Jordis. 

Dozvěděli jsme se, že čokoláda provází lid-
stvo více než 3000 let. První kakaové boby přišly 
z Ekvádoru a je považována za superpotravinu. 
Viděli jsme, jak se vyrábí, co určuje kvalitu a co 

se musí udělat, než se k nám dostane tabulka 
čokolády. Po skončení povídáni jsme si výrobky 
i zakoupili. Nabídka byla veliká. Čokoláda hořká, 
mléčná, bílá, s kávou, se sušenými malinami, 
s kokosem, zázvorem, pepřem, mátou a spous-
tu dalších příchutí. Celý večer byl velmi poučný, 
zábavný a chutný. Věřím, že si každý odnášel 
na jazyku příjemnou chuť čokolády. 

„Poctivá čokoláda – lék na duši.“ 
 Bohdana�Stonavská

Život s vášní a čokoládou


